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VRAGEN VAN DE VLAAMSE VOLKSVERTEGENWOORDIGERS 
EN ANTWOORDEN VAN DE MINISTERS 

 
(REGLEMENT ARTIKEL 81, 1, 2, 3, 5 EN 7) 
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A. Vragen waarop werd geantwoord binnen de reglementaire termijn
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KRIS PEETERS, 
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, 

 VLAAMS MINISTER VAN INSTITUTIONELE HERVORMINGEN, 
 HAVENS, LANDBOUW, ZEEVISSERIJ EN PLATTELANDSBELEID
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
KRIS PEETERS 
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN INSTITUTIONELE HERVOR-
MINGEN, HAVENS, LANDBOUW, ZEEVISSERIJ EN PLATTELANDSBELEID 
 
 
Vraag nr. 34 
van 20 februari 2008 
van HERMAN SCHUEREMANS 
 
 
 
Bijenteelt   -   Maatregelen 
 
Dat de imkerij in Vlaanderen met moeilijkheden kampt, is al langer bekend. Over heel Europa heeft in 
de herfst van 2002 en in de lente van 2003 een massale bijensterfte plaatsgevonden. Nieuwe 
parasitosen en ziekten zorgen voor echte acute problemen. Sinds 1985 zorgt de varroase, een 
mijtziekte, voor extra problemen. Terwijl men in de eerste jaren nog een beroep kon doen op de 
toepassing van bestaande acariciden, zijn de varroamijten stilaan resistent geworden voor deze stoffen. 
De imkers raken het noorden kwijt en passen her en der allerlei noodmaatregelen toe, waarbij de 
behandeling soms erger is dan de kwaal, en waarbij “succesvolle” bestrijding niet langer gegarandeerd 
is. 
 
In een eerdere schriftelijke parlementaire vraag (nr. 49) hieromtrent stelde voormalig minister-
president en Vlaams minister van Landbouw Yves Leterme dat er maatregelen genomen werden op 
het vlak van onderzoek naar varroaresistente bijen en testproducten, proefbijkasten en dergelijke 
(Bulletin van Vragen en Antwoorden nr. 22 van 22 juli 2005, blz. 2557). 
 
In hetzelfde antwoord bleek dat hij niet denkt dat de imkerij in Vlaanderen zal verdwijnen. Uit recente 
informatie blijkt echter dat het ledenaantal van de imkers vermindert en vergrijst. 
 
Aansluitend bij de vraag om uitleg in de commissievergadering van 4 december 2007 (C75, blz. 4-7) 
en de actuele vraag in de plenaire vergadering van 13 februari 2008 kreeg ik van de minister nog graag 
een antwoord op volgende vragen. 
 
1. Wat is de stand van zaken op vlak van het onderzoek naar varroaresistente bijen en testproducten, 

proefbijkasten en dergelijke? Kan de minister dit uitvoerig toelichten? 
 
2. Binnen het kader van de Europese Verordening (EEG) 797/04 kunnen de lidstaten een nationaal 

programma ter verbetering van de producten en afzet van producten van de bijenteelt indienen bij 
de Europese Commissie. Ook België heeft dit gedaan. Het Belgisch programma voorzag in een 
totale uitgave van 464.585 euro voor 2005, 2006, 2007, waarvan de helft door de EU werd 
gefinancierd. 

 
Wordt dit programma voortgezet en zo ja, welk budget wordt hiervoor vrijgemaakt en voor welke 
periode? Hoe zal dit budget besteed worden? 
 

3. Welke maatregelen neemt de minister om de vergrijzing van de imkerij tegen te gaan en de imkerij 
aantrekkelijk te maken bij jongeren? 
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KRIS PEETERS 
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN INSTITUTIONELE 
HERVORMINGEN, HAVENS, LANDBOUW, ZEEVISSERIJ EN PLATTELANDSBELEID 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 34 van 20 februari 2008 
van HERMAN SCHUEREMANS 
 
 
 
1. In België wordt momenteel geen onderzoek verricht naar varroaresistente bijen. Dit lange 

termijn onderzoek gebeurt wel in het kader van een groot Europees project onder de titel BEE 
SHOP (Bees in Europe and Sustainable Honey Production). Dit onderzoeksconsortium bestaat 
uit tien vooraanstaande Europese onderzoeksgroepen in de vakgebieden honingkwaliteit, 
pathologie, genetica en gedragsleer. Daarnaast is de honingindustrie ook nauw betrokken. Het 
hoofddoel is het aantal potentiële bronnen van verontreiniging van honing te beperken. De 
belangrijkste wegen van verontreiniging zijn het verzamelen van verontreinigde nectar en het 
chemisch behandelen van bijenziektes. Om deze laatste bron te beperken of zelfs teniet te doen, 
wordt gezocht naar biologische resistentie voor ziekten en plagen. Eens de juiste genetische 
merkers voor resistentie zijn gevonden kan worden gestart met de selectie van volken die 
resistent zijn aan belangrijke bijenpathogenen, zoals Varroa. Er zijn geen Belgische actoren 
betrokken bij dit onderzoek. Weliswaar zijn er uitstekende contacten tussen Belgische 
wetenschappers en onderzoekers betrokken bij het BEE SHOP project. In Louvain-la-Neuve 
loopt wel – in het kader van het Waalse luik van het EU Bijenteeltprogramma – een vrijwillige 
screening bij bijenhouders naar varroatolerante bijenvolken. Tolerantie betekent niet direct 
resistent, maar het onderzoek wijst wel in dezelfde richting. 

 
Aan de universiteit van Gent (promotor Prof. F.J. Jacobs) loopt wel een onderzoeksproject met 
als titel MINBEE (RT-06/07-Minbee 01/04/2007 – 31/03/2010). MINBEE is een project 
gefinancierd door de FOD Volksgezondheid, Veiligheid van de Voedselketen en Leefmilieu. In 
dit project wordt onderzoek verricht naar het gebruik van alternatieve producten (o.a. 
mierenzuur) ter bestrijding van Varroa destructor. Dit project wordt uitgevoerd in samenwerking 
met de universiteit van Gembloux (co-promotor Prof. Dr. E. Haubruge). Het project hoopt, in 
tegenstelling tot het BEE SHOP project, op korte termijn een duurzame bestrijdingsmethode te 
ontwikkelen tegen Varroa. Het is duidelijk dat chemische (kunstmatige) acariciden een veel 
grotere kans hebben op resistentie-opbouw dan stoffen die van nature aanwezig zijn in de 
omgeving van of binnen het metabolisme van het organisme. Dit is het geval voor mierenzuur, 
oxaalzuur en een aantal etherische oliën die via nectar in de honing en de bijenvolken terecht 
komen. 

 
Aanvullend aan bovenstaand onderzoek zal, gesteund vanuit de Vlaamse Overheid, een 
onderzoeksproject worden opgestart dat de fysiologie van de voeding, de pathologie van de 
bijen en de interacties tussen deze beiden nader zal onderzoeken. Dit ter predictie en preventie 
van de verdwijnziekte. Het is immers heel waarschijnlijk dat de bijensterfte veroorzaakt wordt 
door het samenspel van een aantal factoren zoals pathogenen (bvb. de Varraomijt) en een 
verzwakte status van het bijenvolk. Dit project wordt gedragen en opgevolgd door het 
Praktijkcentrum bijen. 

 
2. Verordening (EG) 714/2004 betreffende maatregelen ter verbetering van de productie en afzet 

van producten van de bijenteelt is nog steeds van kracht.  Zoals voorzien bij Verordening (EG) 
917/2004  hebben de lidstaten in de loop van 2007 terug driejarige programma’s aan de 
Commissie voorgesteld. Op basis van de verdeelsleutel vastgelegd in laatstgenoemde 
verordening is dan vervolgens voor elke lidstaat een jaaruitgave voorzien, waarvan de helft door 
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de EU medegefinancierd wordt. Van het Belgische bedrag is de helft bestemd voor het Vlaamse 
programma. 
Concreet zijn de budgetten voorzien voor de onderscheiden jaarperiodes van het Vlaamse 
bijenteeltprogramma: 

 
- 2007 - 2008: 224 313 euro 
- 2008 - 2009: 221 808 euro 
- 2009 - 2010: 222 911 euro 

 
De  maatregelen die zijn opgenomen in het programma zijn: 
- Voorlichting en technische bijstand voor bijenhouders en bijenhoudersgroeperingen 

(vorming omtrent bijenziekten en bijenteeltproducten, educatieve ondersteuning, uitbouw 
van de educatieve en de experimentele bijenstanden); 

- Bestrijding van de varroamijt (biotechnische bestrijdingstechnieken, educatieve 
ondersteuning en monitoring sterfte); 

- Analyse van de honing (analyse van monsters); 
- Herbevolken van bijenkorven (teelt en verspreiding van Apis melifera); 
- Onderzoek bijenteelt (analyses + proefopzet vervuiling). 
 

3.  In het kader van vormingen en opleidingen, die door de administratie worden ondersteund, 
werden door de erkende centra verscheidene cursussen voor imkers georganiseerd, o.m. met de 
bedoeling om jongeren die imker willen worden een degelijke opleiding te geven. Gezien de 
opleidingen en vormingen jaaroverschrijdend worden uitgevoerd, zijn momenteel enkel de 
definitieve cijfers voor 2006 bekend. In 2006 werd voor een bedrag van 157.568,65 euro 
subsidie ter beschikking gesteld via de afdeling Duurzame Landbouw Ontwikkeling voor het 
organiseren van deze cursussen voor imkers. Het aanbod bestond uit 799 uren aan korte 
vormingen en 607 uren aan cursussen.  
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
KRIS PEETERS 
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN INSTITUTIONELE HERVOR-
MINGEN, HAVENS, LANDBOUW, ZEEVISSERIJ EN PLATTELANDSBELEID 
 
 
Vraag nr. 35 
van 20 februari 2008 
van JOHN VRANCKEN 
 
 
 
Vleesimport   -   Controleresultaten 
 
In februari 2005 stelde ik een vraag om uitleg aan toenmalige bevoegde minister Leterme over de 
invoer van buitenlands vlees voor menselijke consumptie (Handelingen C103 van 15 februari 2005, 
blz. 3-5). 
 
Er bestond namelijk het sterke vermoeden dat nogal wat vlees door de mazen van het controlenet 
glipte en zo in onze voedselketen terechtkwam. 
 
Het blijkt jaarlijks te gaan om grote hoeveelheden vlees ingevoerd uit diverse Afrikaanse en Zuid-
Amerikaanse landen. Voor Afrika gaat het voornamelijk om Zuid-Afrikaans vlees van de 
antilopengroep, namelijk de koedoe, de elandantilope, de impala en de springbok. Die dieren worden 
in het wild gevangen en meestal diepgevroren geëxporteerd naar onder meer de EU en naar 
Vlaanderen in het bijzonder, waar ze rond de eindejaarsperiode in speciaalzaken terug te vinden zijn. 
Uit Argentinië wordt voornamelijk Argentijns rundsvlees geïmporteerd, en dit in aanzienlijke 
hoeveelheden. 
 
In de Beleidsnota 2004-2009 vinden we op pagina 23 een niet onbelangrijke passage over de 
voedselveiligheid en -kwaliteit, ook voor ingevoerde producten. Ik citeer: “Wanneer in Vlaanderen 
hoge eisen gesteld worden aan de manier waarop onze voedingsproducten tot stand komen, dan moet 
men dezelfde eisen hanteren voor de ingevoerde producten. Wat het handelsverkeer betreft in de EU 
mag men ervan uitgaan dat alle Europese lidstaten gebonden zijn door dezelfde richtlijnen voor wat 
betreft kwaliteitsnormen en de controle erop. Het naleven van deze controle door de diverse landen is 
immers ook onderwerp van toezicht door de Europese Commissie. Voor de ingevoerde producten 
geldt dat het FAVV de producten aan de Belgische grenzen controleert en dat ze reeds op een 
gelijkaardige manier gecontroleerd zijn in een andere lidstaat. Deze controle wordt streng opgevolgd 
door de Europese Commissie. Om bepaalde onduidelijkheden terzake weg te nemen zal een betere 
communicatie van de beschreven controleacties en een meer directe feedback van de resultaten van 
deze controles naar de Vlaamse consumenten en landbouwers worden georganiseerd. Er zal 
onderzocht worden hoe een nauwere samenwerking op dit vlak tussen het federale en Vlaamse niveau 
kan georganiseerd worden.” 
 
In antwoord op mijn toenmalige vraag werd gesteld dat de voedselcontrole voornamelijk federale 
materie is, maar dat er in dit kader toch een en ander aan het FAVV zou worden gevraagd. 
 
Minister Leterme verklaarde toen dat hij informeel de mededeling had gekregen dat het FAVV bereid 
was om met hem in overleg te treden om na te gaan hoe over de transparantie van de controles kan 
worden gewaakt en hoe ervoor kan gezorgd worden dat er geen concurrentieel nadeel is voor de 
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Vlaamse boeren ten aanzien van importproducten. De minister stelde ook dat in de volgende maanden 
en jaren nog op dit onderwerp zou teruggekomen worden. 
 
1. Heeft de minister enig zicht op de hoeveelheid buitenlands vlees voor menselijke consumptie die 

intussen in Vlaanderen werd ingevoerd en uit welke landen? 
 
2. Heeft hij zicht op de resultaten van de controles? Werden er vleespartijen aan de grens geweigerd 

en op welke gronden? 
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KRIS PEETERS 
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN INSTITUTIONELE 
HERVORMINGEN, HAVENS, LANDBOUW, ZEEVISSERIJ EN PLATTELANDSBELEID 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 35 van 20 februari 2008 
van JOHN VRANCKEN 
 
 
 
Voorafgaand zou ik willen toelichten wat met invoer van vlees bedoeld wordt. Enerzijds is er de 
invoer in strikte zin die afkomstig is van buiten de EU. Vooraleer dergelijk vlees op de Europese 
markt mag komen, moet het met vrucht de veterinaire inspectiepost zijn gepasseerd en moet het 
douanetechnisch zijn ingeklaard. Anderzijds is er de aanvoer afkomstig uit andere lidstaten. Omdat 
elke lidstaat gebonden is door dezelfde communautaire eisen, mag dit vlees vrij circuleren binnen de 
Europese grenzen.  
De Belgische (lucht)havens zijn vaak slechts een transitpunt van waaruit het ingevoerde vlees naar 
andere EU lidstaten kan gaan. Dit wil zeggen dat België als lidstaat van inklaring van het vlees niet 
noodzakelijk het land van consumptie is. Ook omgekeerd kan bijvoorbeeld vlees ingevoerd uit derde 
landen in een Italiaanse haven door het vrij verkeer van goederen op de Belgische markt belanden. Dit 
vlees wordt dan statistisch als invoer uit Italië beschouwd.  
Om die reden moeten invoerstatistieken met de grootste omzichtigheid worden gelezen.  
 
Onderstaande tabellen geven bijgevolg slechts een indicatie van de invoer. Gezien Vlaanderen niet als 
entiteit wordt genomen voor het berekenen van invoerstatistieken, is de toestand van België 
weergegeven, dit over een periode van drie jaar.  
 
Tabel 1: Invoer vers, bevroren, gedroogd en gerookt vlees en vleesbereidingen (ton) 

 totale import import 

   intra EU extra EU 

2005 857.072 787.814 69.258 

2006 517.966 449.654 68.312 

2007 (jan-okt) 439.024 383.119 55.906 

Bron: Vlaamse overheid, DLV.  
 
In tabel 1 valt op dat vlees afkomstig uit niet-EU landen jaarlijks ongeveer 12% vertegenwoordigt van 
de totale jaarlijkse invoer (intra+extra EU). Tabel 2 geeft in volgorde de directe invoer van buiten de 
EU weer. Daarbij valt op dat het meest vlees wordt geïmporteerd uit Nieuw-Zeeland, Argentinië en 
Brazilië en dat ze samen 10% van onze totale import vertegenwoordigen. De rubriek “rest” houdt in 
dat er een hele resem landen zijn die een zeer beperkt aandeel vertegenwoordigen in onze 
invoergegevens. 
 
Tabel 2: Invoer vers, bevroren, gedroogd en gerookt vlees en vleesbereidingen van niet-EU landen in 
België in 2007(jan-okt). 

  Nieuw  
Zeeland Brazilië Argentinië China Rest 

Invoer (ton) 24.576 9.704 8.811 2.293 10.523 
% totale invoer 5,6% 2,2% 2,0% 0,5% 2,4% 
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Bron: Vlaamse overheid, DLV.  
 
De veterinaire controle op geïmporteerd vlees uit derde landen is volledig Europees geharmoniseerd, 
zowel qua reglementering als controle. De veterinaire inspectieposten bevinden zich aan de 
buitengrenzen van de Unie, wat voor Vlaanderen bijvoorbeeld de haven van Zeebrugge of de 
luchthaven van Zaventem zijn. Voor de toepassing van deze controles is voor België enkel het 
Federaal Agentschap voor de Voedselveiligheid (FAVV) bevoegd. Daar de controle federaal gebeurt, 
kan ik aanraden deze vraag te richten aan de minister, bevoegd voor deze materie.  
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
KRIS PEETERS 
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN INSTITUTIONELE HERVOR-
MINGEN, HAVENS, LANDBOUW, ZEEVISSERIJ EN PLATTELANDSBELEID 
 
 
Vraag nr. 36 
van 21 februari 2008 
van JORIS VANDENBROUCKE 
 
 
 
Kabinetten   -   Dienstvoertuigen 
 
1. Hoeveel dienstwagens hadden de ministeriële kabinetten in gebruik in 2007? Graag een overzicht 

per kabinet met aanduiding van het merk, model, bouwjaar en motorisatie (cilinderinhoud en 
brandstofsoort). Graag ook specificeren welke dienstwagen werd gebruikt door de minister. 

 
2. Hoeveel kilometer werd in 2007 gereden met elk van deze wagens? 
 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 36, Van Mechelen nr. 78, 

Vandenbroucke nr. 143, Anciaux nr. 51, Bourgeois nr. 56, Keulen nr. 93, Van Brempt nr. 99, 
Vanackere nr. 99, Crevits nr. 416 en Ceysens nr. 42). 
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KRIS PEETERS 
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN INSTITUTIONELE 
HERVORMINGEN, HAVENS, LANDBOUW, ZEEVISSERIJ EN PLATTELANDSBELEID 
 
 
GECOÖRDINEERD ANTWOORD 
op vraag nr. 36 van 21 februari 2008 
van JORIS VANDENBROUCKE 
 
 
 
Hierbij het gecoördineerde antwoord voor alle Vlaamse ministers. 
 
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN INSTITUTIONELE 
HERVORMINGEN, HAVENS, LANDBOUW, ZEEVISSERIJ EN PLATTELANDSBELEID 
 
1. Dienstwagens in gebruik 

 
Merk Model bouwjaar cilinderinhoud brandstof 
VOLVO (minister-president) S80 2006 2401 cc Diesel 
BMW (minister-president) 730d 2007 2993 cc Diesel 
AUDI  A6 2006 2698 cc Diesel 
PEUGEOT 607 2005 2200 cc Diesel 
VOLVO  S60 2003 2400 cc Diesel 
MAZDA MPV 2004 2000 cc Diesel 
RENAULT  ESPACE 2004 2188 cc Diesel 
RENAULT MEGANE 2003 1870 cc Diesel 
OPEL ASTRA 1999 1700 cc Diesel 
VOLVO  V70 2003 2400 cc Diesel 

 
 
2. Gereden kilometers 

 
Merk Model periode Aantal km 2007    
VOLVO (minister-president) S80 1/01/07 tot 27/06/07 61.000 
BMW (minister-president) 730d 28/06/07 tot 31/12/07 30.000 
AUDI  A6 1/01/07 tot 31/12/07 60.620 
PEUGEOT 607 1/01/07 tot 27/07/07 24.855 
VOLVO  S60 1/01/07 tot 31/12/07 19.997 
MAZDA MPV 1/01/07 tot 22/04/07 9.835 
RENAULT  ESPACE 1/01/07 tot 31/12/07 13.468 
RENAULT MEGANE 1/01/07 tot 31/12/07 50.468 
OPEL ASTRA 1/01/07 tot 31/12/07 9.414 
VOLVO V70 28/07/07 tot 31/12/07 8.200 

 
 
 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING EN VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
1. Dienstwagens in gebruik 
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Merk Model Bouwjaar Cilinderinhoud Brandstof Periode 
Audi 

(minister) 
A6 2004 2967 cm³ Diesel Tot 9/7/2007 

Audi 
(minister) 

A6 2007 2967 cm³ Diesel Vanaf 9/7/2007 

Audi A6 2005 1968 cm³ Diesel 2007 
Audi A6 2004 1968 cm³ Diesel 2007 
Audi A6 2006 2698 cm³ Diesel Vanaf 

10/10/2007 
Audi A4 Avant 2006 1896 cm³ Diesel 2007 
VW Touran 2003 1598 cm³ Benzine 2007 
Opel Zafira 2002 1910 cm³ Diesel Tot 21/2/2007 
Opel Zafira 2007 1910 cm³ Diesel Vanaf 21/2/2007 

 
2. Gereden kilometers 
 

Merk Model Nummerplaat Km’s 2007 
Audi (minister) A6 SVQ285 23.402 km 
Audi (minister) A6 XNL172 27.675 km 

Audi A6 SVN540 37.320 km 
Audi A6 TEP815 32.736 km 
Audi A6 EIW417 8.914 km 
Audi A4 Avant JVW672 38.976 km 
VW Touran LWX210 8.244 km 
Opel Zafira FCM694 4.567 km 
Opel Zafira XDL136 25.882 km 

 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING EN VLAAMS MINISTER VAN WERK, 
ONDERWIJS EN VORMING 
 
 
1-2. Dienstwagens in gebruik + gereden kilometers. 
 
 

Merk en model Bouwjaar Cilinder 
inhoud Brandstof Periode in 2007 km's in 

2007 
Volvo S80 
(minister) 2006 2400 diesel 01/01 - 31/12 66.490
Audi A6 2006 2698 diesel 01/01 - 31/12 36.292
SAAB 9-5 2004 2171 diesel 01/01 - 23/04 20.800
SAAB 9-5 2007 1910 diesel 24/04 - 31/12 42.182
Peugeot 607 2005 2179 diesel 01/01 - 31/12 31.698
Rover 75 2000 1951 diesel 01/01 - 08/12 8.540
Rover 400 1998 1588 benzine 01/01 - 28/02 832
Peugeot 307 2007 1560 diesel 01/03 - 31/12 17.756
VW Touran 2004 1896 diesel 01/01 - 31/12 41.978
VW Touran 2004 1896 diesel 01/01 - 31/12 32.708
Opel Astra 2006 1686 diesel 01/01 - 31/12 12.109
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VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL 
 
1-2.Dienstwagens in gebruik + gereden kilometers 
 

Dienstwagen minister: 
 
1 Mercedes VIANO CDI 2.2  2006    2148cc   Diesel E4 norm / 19000km 
 
Kabinetswagens: 
 
3 x Ford FOCUS C-Max         2006    1596cc   Benzine / 18000km / 30000km / 14000km 
 
1 Audi A8                                2006    3123cc   Benzine / 20000km 

 
VLAAMS MINISTER VAN BESTUURSZAKEN, BUITENLANDS BELEID, MEDIA EN TOERISME 
 
1. Dienstwagens in gebruik 

 
Merk  model       bouwjaar      cilinderinh.     brandstof 
Audi  A6  4D TDI Quatro      2005                   2967       diesel           minister 
Opel Vectra        break   1.9     2005       1910       diesel 
Lexus IS      2.2 DB           2006       2231                   diesel 
Opel Astra  1.7 Berline         2007       1686       diesel 
Opel Astra  1.7 Break            2007       1686       diesel 

 
2. Gereden kilometers 
 

    Merk    Aantal km / 2007   
Audi  A6                      70.000 
Opel Vectra break          40.000       
Lexus  IS                  42.000 
Opel Astra Berline                  9.000 
Opel Astra Break                 10.000 

 
VLAAMS MINISTER VAN BINNENLANDS BESTUUR, STEDENBELEID, WONEN EN INBURGERING 
 
1-2.Dienstwagens in gebruik + gereden kilometers 
 

Nummer-
plaat 

Merk en Model BRANDSTOF Aantal km 
gereden in 
2007*** 

Cilinder-
inhoud 

Inschrijvings-
datum wagen 

SXG 599 
(E70) 

TOYOTA PREVIA 
2.4 LINEA SOL 

SUPERBENZINE 
(zonder lood 95 

ron) 

37.304 2362 cc 26-01-05 

PFW 388 CITROEN C5 DIESEL 39.000 1997 cc 03-03-04 
TZN717 OPEL ASTRA DIESEL 31.820 1686 cc 26/01/2006 
TIY015* Mercedes E280CDi DIESEL Ca.30.000 2987 cc 16/06/2005 

XIF 
485** 
(E14) 

Mercedes S320CDI DIESEL 72.484 2987 cc 19/04/2007 
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*     auto van de minister;  TIY015 ingeleverd op 19/04/2007 (einde contract) 
**   huidige auto van de minister 
*** aantal gereden kms is een raming, berekend op basis van km-stand op 28-02-2008. 

 
VLAAMSE MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJK KANSEN 
 
1-2.Dienstwagens in gebruik + gereden kilometers 
 

Merk en 
type Bouwjaar Motorisatie cilinderinhoud Periode gebruik in 2007 KM in 2007 

OPEL 
SIGNUM 2005 Diesel 1910 cm³ van 1/01/07 45.000 km, 
 (minister)       tot 31/12/07   
VOLVO 
V50 2005 Diesel 1560 cm³ van 1/01/07 43.110 km, 
        tot 31/12/07   
OPEL 
CORSA 2001 Diesel 1686 cm³ van 1/01/07 7.930 km, 
        tot 15/06/07   
OPEL 
ASTRA 2005 Diesel 1686 cm³ van 1/01/07 36.000 km, 
        tot 31/12/07   
Opel 
Zafira 2004 Diesel 1995 cm³ 1/01/2007 9.575 km, 
        tot 20/03/2007   

 
VLAAMSE MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
1-2.Dienstwagens in  gebruik + gereden kilometers 
 

  RUR895 TCK018 TZX497 XDL 134 
Merk Volvo Volvo Ford Opel 

Model S60- RS74 S60-RS74 
Mondeo-B5Y-
FMBA1 Astra 

Bouwjaar 2005 2005 2005 2006 
Cilinderinhoud 2401 cm3  2401 cm3 1998 cm3 1686 cm3 
Brandstofsoort DIESEL DIESEL DIESEL DIESEL 
Gebruiker Kabinetschef Minister Dienstwagen Dienstwagen 
KM gereden 
2007 +/-45500 km +/- 37300 km +/-46250 km +/-4100 km 

 
 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
1-2.Dienstwagens in gebruik + gereden kilometers 
 

Tot de kabinetswissel (28/06/2007) - kabinet van Vlaams Minister van Openbare Werken, 
Energie, Leefmilieu en Natuur onder het ministerschap van Kris Peeters - heeft het antwoord op de 
schriftelijke vraag betrekking op acht verschillende voertuigen, met name: 

- (1) BMW 7 (01/01/2007 tot 05/04/2007) - auto Minister 
- (2) BMW 730d (05/04/2007 tot 30/06/2007) - auto Minister 
- (3) PEUGEOT - poolwagen 
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- (4) FORD MONDEO - poolwagen 
- (5) VOLVO V70 D5 - auto kabinetschef 
- (6) VOLVO V70 2.4D - auto woordvoerder 
- (7) OPEL CORSA (01/01/2007 tot 17/01/2007) - poolwagen 
- (8) FORD MONDEO - poolwagen 

Vanaf het aantreden van Vlaams Minister Hilde Crevits heeft het antwoord op de schriftelijke 
vraag - in de periode van 01/07/2007 tot eind 2007 - betrekking op vijf voertuigen, met name: 

- (9) VOLVO S80 (vanaf 01/07/2007) - auto Minister 
- (10) TOYOTA PRIUS - poolwagen 
- (4) FORD MONDEO - poolwagen 
- (5) VOLVO V70 D5  - poolwagen 
- (8) FORD MONDEO ( tot 18/12/2007) - poolwagen 

Hierna volgt een overzicht per auto van het bouwjaar, motorinhoud, motorvermogen, brandstof, en 
aantal gereden kilometer in het kalenderjaar 2007. 
(Opmerking: rechts boven wordt telkens de periode vermeld waarop het aantal gereden kilometer 
in 2007 gebaseerd is.) 

 
 (1) BMW 7 (RFQ 381)                                                                    (01/01/2007 tot 05/04/2007) 
Bouwjaar 2004 
Motorinhoud 2993 cc 
Motorvermogen 155 kW 
Brandstof Diesel 
Aantal km 2007 55.000 km 

 
(2) BMW 730d (XHF 793)                                                               (05/04/2007 tot 30/06/2007) 
Bouwjaar 2007 
Motorinhoud 2993 cc 
Motorvermogen 155 kW 
Brandstof Diesel 
Aantal km 2007 15.000 km 

 
(3) PEUGEOT (HSR 937)                                                               (01/01/2007 tot 28/06/2007) 
Bouwjaar 1998 
Motorinhoud 2088 cc 
Motorvermogen 80 kW 
Brandstof Diesel 
Aantal km 2007 7.320 km 

 
 

(4) FORD MONDEO (SXK 659)                                                    (01/01/2007 tot 31/12/2007) 
Bouwjaar 2005 
Motorinhoud 1998 cc 
Motorvermogen 96 kW 
Brandstof Diesel 
Aantal km 2007 30.600 km 

 
(5) VOLVO V70 D5 (XAV 647)                                                      (01/01/2007 tot 31/12/2007) 
Bouwjaar 2004 
Motorinhoud 2401 cc 
Motorvermogen 120 kW 
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Brandstof Diesel 
Aantal km 2007 57.780 km 

 
(6) VOLVO V70 2.4D (LMY 654)                                                  (01/01/2007 tot 28/06/2007) 
Bouwjaar 2003 
Motorinhoud 2400 cc 
Motorvermogen 13 pk 
Brandstof Diesel 
Aantal km 2007 15.100 km 

 
(7) OPEL CORSA 1.7 Dti Elegance 3 (FDI 489)                           (01/01/2007 tot 17/01/2007)
Bouwjaar 2002 
Motorinhoud 1686 cc 
Motorvermogen 55 kW 
Brandstof Diesel 
Aantal km 2007 1.490 km 

 
(8) FORD MONDEO Trend 2.0 TDCi 130 (GTZ 132)                 (01/01/2007 tot 18/12/2007)
Bouwjaar 1996 
Motorinhoud 1753 cc 
Motorvermogen 66 kW 
Brandstof Diesel 
Aantal km 2007 26.125 km 

 
(9) VOLVO S80 New 2.4 D5 Summum Geartronic (VSF 045)    (01/07/2007 tot 31/12/2007)
Bouwjaar 2006 
Motorinhoud 2400 cc 
Motorvermogen 136 kW (Berline) 
Brandstof Diesel 
Aantal km 2007 38.900 km 

 
(10) TOYOTA PRIUS II (XLQ 449)                                              (04/07/2007 tot 31/12/2007) 
Bouwjaar 2007 
Motorinhoud 1497 cc 
Motorvermogen 57 kW 
Brandstof Benzine / Hybride motor 
Aantal km 2007 15.500 km 

 
VLAAMS MINISTER VAN ECONOMIE, ONDERNEMEN, WETENSCHAP, INNOVATIE EN BUITENLANDSE 
HANDEL 
 
1. Dienstwagens in gebruik 

 
Gedurende het jaar 2007 waren er zes wagens in omloop op het kabinet Moerman voor de periode 
tot 10/10/2007 en op kabinet Ceysens voor de periode vanaf 10/10/2007. Vanaf 3/12/2007 waren 
er nog maar vier wagens op het kabinet Ceysens.  

 
De minister heeft tot 2/12/2007 gereden met de Audi A8 en vanaf 3/12/2007 met de Audi A6 met 
nummerplaat XGA 143.  
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Nummerplaat Merk Model Bouwjaar Cilinderinhoud Brandstof Periode 
EIW 417 Audi A6 2006 2 698 cm³ Diesel tot 10/10/2007 
STL 540 Audi A8 2004 2 967 cm³ Diesel tot 02/12/2007 
VBR 815 Toyota Prius 2006 1 497 cm³ Benzine 2007 
VCP 319 Audi A6 2006 2 698 cm³ Diesel 2007 
VXH 853 Toyota Prius 2006 1 497 cm³ Benzine 2007 

XGA 143 Audi A6 2007 1 968 cm³ Diesel 
vanaf 

22/03/2007 
 

Opmerkingen bij de tabel: 
1)  De Audi A6 met nummerplaat EIW 417 ging op 10/10/2007 mee met de kabinetschef van 

het vice-kabinet naar het kabinet van de Viceminister-president van de Vlaamse regering en 
Vlaams minister van Financiën en Begroting en Ruimtelijke Ordening. 

2)  Het leasecontract van de Audi A8 liep af op 2/12/2007. 
3)  De Audi A6 met nummerplaat XGA 143 is pas vanaf 22/3/2007 in gebruik genomen. 

 
2. Gereden kilometers 

 
Merk Model Nummerplaat Gereden km’s in 2007 
Audi A6 EIW 417 37 143 km 
Audi A8 STL 540 49 670 km 

Toyota Prius VBR 815 26 222 km 
Audi A6 VCP 319 42 139 km 

Toyota Prius VXH 853 43 124 km 
Audi A6 XGA 143 23 581 km  

 
Opmerkingen bij de tabel: idem als 1.  
De gereden kilometers zijn gemiddelden aangezien met de kabinetswissel Moerman - Ceysens op 
10/10/2008 de kilometerstanden op 1/1/2007 niet bekend zijn. De gemiddelden zijn berekend 
vanaf de ingebruikname van de leasewagens en de huidige km-stand op 28/02/2008. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
KRIS PEETERS 
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN INSTITUTIONELE HERVOR-
MINGEN, HAVENS, LANDBOUW, ZEEVISSERIJ EN PLATTELANDSBELEID 
 
 
Vraag nr. 37 
van 26 februari 2008 
van GREET VAN LINTER 
 
 
 
Tewerkstelling doelgroepen   -   Kabinetten 
 
De Vlaamse overheid wil maatregelen nemen om meer werkzoekenden met een zwaardere handicap in 
dienst te nemen. Bedoeling is dat gehandicapten voor sommige vacatures niet langer hoeven deel te 
nemen aan de gangbare vergelijkende examens. 
 
Al eerder koos de Vlaamse Regering ervoor om, gezien de voorbeeldfunctie van de overheid, haar 
doelgroepenbeleid met betrekking tot de startbanen maximaal in te vullen door onder andere specifiek 
aandacht te besteden aan allochtone, jonge werklozen en andere “zwakkere groepen”. Op 25 februari 
2005 stelde ik een vraag aan alle ministers m.b.t. de toepassing daarvan bij de ministeriële kabinetten. 
 
Graag daaromtrent een stand van zaken. 
 
1. Hoeveel personen met een handicap zijn er op dit moment op het kabinet tewerkgesteld? 
 

Hoeveel van deze personen met een handicap vallen in bovenvermelde groep van zwaarder 
gehandicapten? 
 

2. Hoeveel allochtone medewerkers werken er op het kabinet? 
 

Hoeveel 55-plussers? 
 
Hoeveel vrouwen werken er op het kabinet? 
 

3. Overweegt de minister nog werkzoekenden met een zwaardere handicap in de nabije toekomst in 
dienst te nemen? 

 
Kan de minister de bovenvermelde cijfers bezorgen voor de verschillende jaren van de lopende 
legislatuur? 
 
 

N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters nr. 37, Van Mechelen nr. 79, 
Vandenbroucke nr. 150, Anciaux nr. 55, Bourgeois nr. 59, Keulen nr. 94, Van Brempt nr. 100, 
Vanackere nr. 107, Crevits nr. 442, Ceysens nr. 44). 
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KRIS PEETERS 
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN INSTITUTIONELE 
HERVORMINGEN, HAVENS, LANDBOUW, ZEEVISSERIJ EN PLATTELANDSBELEID 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 37 van 26 februari 2008 
van GREET VAN LINTER 
 
 
 
Deze schriftelijke vraag wordt gecoördineerd door Vlaams minister Van Brempt.  
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
KRIS PEETERS 
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN INSTITUTIONELE HERVOR-
MINGEN, HAVENS, LANDBOUW, ZEEVISSERIJ EN PLATTELANDSBELEID 
 
 
Vraag nr. 38 
van 27 februari 2008 
van VERA DUA 
 
 
 
Slibverwerking   -   Rieme-Noord 
 
Op initiatief van de gemeentebesturen van Evergem, Zelzate en Gent, de provincie Oost-Vlaanderen 
en de Vlaamse administratie (departement Openbare Werken, afdeling Maritieme Toegang) werd een 
oriëntatienota Rieme-Noord opgemaakt. 
 
Het betrokken gebied wordt in het noorden begrensd door de N49-E34, in het oosten door het Kanaal 
Gent-Terneuzen, in het zuiden door de Riemsesteenweg en in het westen door de R4-west. 
 
In deze oriëntatienota worden opties vastgelegd voor de ontwikkeling van dit gebied op het vlak van 
verschillende types van bedrijvigheid en op het vlak van infrastructuur. 
 
Door het ministerieel besluit van 7 december 2005 werden subsidies toegekend aan de provincie Oost-
Vlaanderen voor het uitvoeren van studies voorafgaand aan de ontwikkeling van het gebied en voor 
het aanstellen van een coördinator die het geheel moet begeleiden. Het eindresultaat van dit 
samenwerkingsverband is deze oriëntatienota, waarbij ook een inrichtingsplan hoort met onder meer 
een opsomming van de te ontwikkelen gebieden. 
 
Eén van de te ontwikkelen gebieden is de zone tussen de gemeentegrens Zelzate/Evergem en de 
Callemansputtestraat, waarvan wordt gesteld dat deze zal ontwikkeld worden door AWZ (Agentschap 
voor Waterwegen en Zeewezen) met het oog op een uitbreiding van het bestaande slibstort 
Callemansputte en de bouw van een nieuwe slibverwerkingsinstallatie. Blijkbaar zal deze zone om 
deze reden ook onteigend worden door AWZ. Dit is op zich verbazingwekkend, vermits de vrij recente 
wervelbedinstallatie Sleco in Beveren juist de bedoeling had om aan de vraag naar slibverwerking te 
voldoen. 
 
Naar aanleiding van deze oriëntatienota had ik graag een antwoord gekregen op volgende vragen. 
 
1. Wat is de stand van zaken van het dossier van de uitbreiding van het slibstort Callemansputte? 

Welke concrete procedurestappen werden reeds doorlopen? 
 
2. Wat is de stand van zaken van het dossier van de bouw van een nieuwe slibverwerkingsinstallatie 

in Rieme? Welke concrete procedurestappen werden reeds doorlopen? 
 
3. Wie zijn de (mogelijke) initiatiefnemers voor de uitbreiding van een slibstort en de bouw van een 

nieuwe slibverwerkingsinstallatie. Welke rol zal AWZ opnemen in deze ontwikkeling? 
 



-24-  Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.7 - April 2008
 
 

 

KRIS PEETERS 
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN INSTITUTIONELE 
HERVORMINGEN, HAVENS, LANDBOUW, ZEEVISSERIJ EN PLATTELANDSBELEID 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 38 van 27 februari 2008 
van VERA DUA 
 
 
 
1-2.  Momenteel is de afdeling Maritieme Toegang een consolidatie van het huidige slibstort, middels 

een PPS-structuur, aan het voorbereiden. Hierdoor kan, binnen het huidig volume en mits het 
ontwateren en ontzanden van de aanwezige specie, nieuwe bergingscapaciteit worden gecreëerd. 
Rekening houdend met de baggernoden op het kanaal Gent-Terneuzen, zal deze 
bergingscapaciteit volstaan voor de berging van specie in de komende 15 jaar. 

 
Deze werkwijze kadert binnen het zuinig ruimtegebruik in de Gentse Kanaalzone. Zij laat ons 
toe het huidige stort in te richten conform de Europese regelgeving en zorgt er ook voor dat een 
uitbreiding van het slibstort vandaag niet aan de orde is. 

 
De afdeling Maritieme Toegang heeft ondertussen wel volgende concrete stappen genomen: 
in het kader van de consolidatie van het huidige slibstort is de afdeling Maritieme Toegang 
momenteel de consolidatie en verdere exploitatie van het huidige slibstort, middels een PPS-
structuur, aan het voorbereiden. 

 
In het kader van de  uitbreiding van het huidige slibstort: 
 -  voor de bewoners van de zogenaamde uitbreidingszone wordt nog geen onteigeningsplan 

opgesteld aangezien een onteigening nog niet aan de orde is. De afdeling Maritieme 
Toegang heeft wel reeds de nodige kredieten voorzien voor de verwerving van de 
eigendommen in deze zone, doch dit gebeurt enkel op uitdrukkelijk verzoek van de 
eigenaars; 

 
-  onder leiding van de POM Oost-Vlaanderen (met volgende partners: provincie Oost-

Vlaanderen, gemeente Evergem, gemeente Zelzate, havenbedrijf Gent en afd. Maritieme 
Toegang) loopt momenteel een overkoepelende studie (mobiliteits-, water- en 
inrichtingsstudie) m.b.t. het gebied, zoals afgebakend in de oriëntatienota Rieme-noord. De 
uitbreidingszone voor slibverwerking is hierin opgenomen. De resultaten worden eind 2008 
verwacht. 

 
3.  Als de uitbreiding van het slibstort actueel wordt, zal de afdeling Maritieme Toegang als trekker 

optreden. Hoe en welke structuur dan uiteindelijk zal worden opgezet (bijv. PPS, ...), is op 
vandaag nog niet duidelijk en ook nog niet aan de orde. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
KRIS PEETERS 
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN INSTITUTIONELE HERVOR-
MINGEN, HAVENS, LANDBOUW, ZEEVISSERIJ EN PLATTELANDSBELEID 
 
 
Vraag nr. 39 
van 27 februari 2008 
van VERA DUA 
 
 
 
PepsiCo   -   Opleidingssteun 
 
Op 30 januari 2008 verscheen een persbericht over het feit dat de multinational PepsiCo International 
van de Vlaamse Regering een subsidie van  bijna 1 miljoen euro heeft gekregen voor opleidingen in 
haar vestiging van Veurne. 
 
Het chipsbedrijf Veurne Snack Foods, dochteronderneming van PepsiCo, wil met dat bedrag een 
nieuwe productielijn introduceren. Volgens de directie is deze nieuwe productielijn bedoeld voor de 
productie van gezondere chips. Het gaat om aardappelchips die niet in olie gebakken worden, maar in 
een oven met hete lucht. De chips zouden zeventig procent minder vet bevatten dan chips die in olie 
gebakken worden. Door de nieuwe productielijn hoopt het bedrijf het productievolume met 27 procent 
te verhogen. Met de overheidssubsidie – die voor een periode van drie jaar geldt – zullen medewerkers 
opgeleid worden om met de nieuwe lijn te werken. 
 
1. Welk exact bedrag aan steun werd toegekend aan PepsiCo? Op basis van welke overwegingen en 

op basis van welke decretale bepalingen? 
 
2. Op initiatief van welke minister werd deze subsidie toegekend en op welk begrotingsartikel zal dit 

worden aangerekend? 
 
3. Op welke wijze kunnen producenten van bio-producten of andere gezonde voedingsproducten een 

gelijkaardige subsidie verkrijgen? Aan welke voorwaarden moeten zij voldoen? 
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KRIS PEETERS 
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN INSTITUTIONELE 
HERVORMINGEN, HAVENS, LANDBOUW, ZEEVISSERIJ EN PLATTELANDSBELEID 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 39 van 27 februari 2008 
van VERA DUA 
 
 
 
1.  Veurne Snack Foods, deel uitmakend van de Pepsico – groep, gaat in de periode 26/09/2007-

31/12/2010 28,5 miljoen euro investeren om de productievolumes met 27 % te verhogen. 
Belangrijk hierbij is de introductie van een unieke technologie in Vlaanderen voor de productie 
van niet-gefrituurde, gebakken chips. Deze zouden dus gezonder zijn. 

 Hiervoor is een instroom van nieuwe medewerkers nodig en worden bestaande werknemers 
omgeschoold. Daartoe wordt een opleidingsproject opgezet. 

 De geplande opleidingen in vermelde periode brengen een kost met zich mee van in totaal 
3.219.080,00 euro (388.090,00 euro algemene opleidingen en 2.442.900,00 euro specifieke 
opleidingen voor deze sector en dit bedrijf). 

 
 Bij indiening van het opleidingsdossier stelde de onderneming 467 personen tewerk. 
 Op het einde van de opleidingen zal de onderneming in Veurne 495 personen in dienst hebben. 

De totale toegekende Vlaamse steun aan de opleidingen bedraagt 998.815,00 euro. 
 
 Deze ad hoc opleidingssteun valt onder de Europese verordening 68/2001. Deze laat voor grote 

ondernemingen, gevestigd in een erkende ontwikkelingszone (zoals in Veurne), 25% steun toe 
voor specifieke opleidingen en 50% steun voor algemene opleidingen.  

 
 Het betreft één van de laatste gevallen van ad hoc opleidingssteun vermits de Vlaamse Regering 

op 22 februari ll. een nieuwe regeling goedkeurde voor investerings- en opleidingssteun. Voor 
wat betreft deze laatste kan tot 1 miljoen euro steun worden gegeven.  

 
2.  De Minister bevoegd voor Economie en Ondernemen is verantwoordelijk voor het toekennen 

van deze opleidingssteun. Deze dossiers worden behandeld binnen het Agentschap Economie. 
De steun werd in 2007 aangerekend op het Fonds voor Flankerend Economisch Beleid, het 
Hermesfonds. 

 
3.  De subsidie die in hierboven vermeld kader is verleend heeft geen betrekking op de aard van de 

te produceren goederen, maar op de investering, tewerkstelling en de ermee gepaard gaande 
opleidingsnoden. Dus ook iedere producent van bio-producten of andere gezonde 
voedingsproducten kan in aanmerking komen voor opleidings- en investeringssteun. Zoals 
gesteld, zal dit kunnen gebeuren in het kader van de nieuwe regeling die daartoe op 22 februari 
ll. op de Vlaamse Regering is goedgekeurd. In principe kunnen dus ook dergelijke projecten tot 
1 miljoen euro opleidingssteun genieten indien zij daartoe in aanmerking komen. 
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MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN INSTITUTIONELE HERVOR-
MINGEN, HAVENS, LANDBOUW, ZEEVISSERIJ EN PLATTELANDSBELEID 
 
 
Vraag nr. 40 
van 27 februari 2008 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
Vlaamse overheid   -   Ziekteverzuim 
 
In opvolging van mijn schriftelijke vragen van 28 maart 2006 aan alle ministers had ik graag volgende 
vragen gesteld over het personeel van de departementen en verzelfstandigde agentschappen binnen de  
respectieve beleidsdomeinen van de ministers. 
 
1. Hoeveel werkdagen afwezigheid van één dag wegens ziekte werden genoteerd binnen de 

respectieve departementen en agentschappen? Kan de minister de cijfers meedelen voor 2006, 
2007 en de stand van zaken in 2008? 

 
2. Hoeveel werkdagen afwezigheid wegens ziekte, minder dan 30 dagen, werden in dezelfde periode 

vastgesteld? 
 
3. Hoeveel werkdagen afwezigheid wegens langdurige ziekte (meer dan 30 dagen) werden genoteerd 

in dezelfde periode? 
 
4. Wat is de impact van deze ziektedagen op het personeelsbestand van de respectieve organisaties? 
 
5. Hoeveel werkdagen verminderde prestaties wegens ziekte werden voor diezelfde periode 

vastgesteld? 
 
6. Werden er specifieke acties ondernomen om het ziekteverzuim te verminderen? Zo ja, welke? 
 
7. Welke evolutie kan worden vastgesteld in vergelijking met de voorgaande jaren? 
 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 40, Van Mechelen nr. 83, 

Vandenbroucke nr. 153, Anciaux nr. 59, Bourgeois nr. 62, Keulen nr. 98, Van Brempt nr. 110, 
Vanackere nr. 109, Crevits nr. 451, Ceysens nr. 47). 
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MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN INSTITUTIONELE 
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ANTWOORD 
op vraag nr. 40 van 27 februari 2008 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
Het gecoördineerde antwoord op deze vraag zal worden verstrekt door de heer Geert Bourgeois, 
minister bevoegd voor Bestuurszaken. 
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Vraag nr. 41 
van 3 maart 2008 
van BOB VERSTRAETE 
 
 
 
Natuurverbindingsgebieden   -   Paardenhouderij 
 
In valleigebieden die in structuurplannen staan aangeduid als “natuurverbindingsgebieden in de natte 
sfeer” werden nogal wat percelen aangekocht door het vroegere Aminal (nu Agentschap voor Natuur 
en Bos) of door de VLM (Vlaamse Landmaatschappij). In de praktijk gaat het vaak om weiden die 
door actieve landbouwbedrijven worden gebruikt. 
 
Die aankopen gebeurden met de bedoeling grotere stukken natuurgebied aan te leggen. In de praktijk 
komt het echter voor dat die percelen nadien gewoon worden doorverhuurd aan niet-landbouwers die 
ze gebruiken voor het houden van paarden. Deze praktijken ergeren in de eerste plaats de landbouwers 
die eerder die weiden in gebruik hadden als graasweiden voor hun koeien. Daarnaast is er ook een 
toenemend protest vanuit kringen die zijn begaan met de negatieve weerslag van die “verpaarding” op 
zowel het landschap als de aanwezige natuurwaarden. 
 
1. In “natuurverbindingsgebieden in de natte sfeer” die zijn gelegen in “waardevol agrarisch gebied” 

domineert de landbouwfunctie, met daarnaast in tweede orde, de natuurfunctie. 
 

Hoe komt het dat deze gebieden blijkbaar zo maar kunnen gebruikt worden door niet-landbouwers 
voor het beoefenen van de paardensport als hobby, waardoor deze gebieden een recreatiegebied 
worden, met alle nadelige gevolgen voor zowel de eigenlijke landbouw als de aanwezige 
natuurwaarden? 
 

2. Is het aanvaardbaar dat de VLM of het ANB met gemeenschapsgeld weiden opkopen in 
“natuurverbindingsgebieden in de natte sfeer”, daarmee landbouwers in hoofd- of bijberoep hun 
graas- en hooiweiden ontnemen, en dan die weiden doorverhuren aan niet-landbouwers voor de 
uitoefening van een hobby? 

 
3. Waarom wordt in dergelijke omstandigheden het doorverhuren niet geregeld via een andere dan 

onderhandse procedure? In de huurvoorwaarden kunnen dan bepalingen worden opgenomen die 
het gebruik van de gehuurde gronden in overeenstemming brengt met de bepalingen eigen aan de 
“natuurverbindingsgebieden in de natte sfeer”. 

 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan de ministers Crevits (vraag nr. 468) en Peeters (nr.41), een 

gelijkaardige vraag werd gesteld aan minister Van Mechelen (nr.88). 
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ANTWOORD 
op vraag nr. 41 van 3 maart 2008 
van BOB VERSTRAETE 
 
 
 
Het gecoördineerde antwoord op deze vraag zal worden verstrekt voor Vlaams minister Hilde Crevits.  
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Vraag nr. 42 
van 6 maart 2008 
van JOKE SCHAUVLIEGE 
 
 
 
Gassing van scheepslandingen   -   Reglementering 
 
De Nederlandse autoriteiten voorzien in extra controles naar aanleiding van een aantal incidenten met 
containers die met “methylbromide” behandeld waren. Bedrijven gebruiken dit gas om 
scheepsladingen schoon te maken en allerhande ongedierte te verdelgen.  Restanten van het product 
kunnen echter achterblijven in de lading en kunnen ertoe leiden dat werknemers ziek worden en 
ernstige neurologische aandoeningen oplopen. 
 
De Nederlandse overheid wil dit probleem aanpakken.  Ze is tevens vragende partij voor gezamenlijke 
acties met de havens van Rotterdam, Antwerpen en Hamburg.  Dit om een concurrentievoordeel te 
vermijden indien in de ene haven minder streng zou worden opgetreden tegen gifladingen dan in 
andere havens.  
 
1. Kent de minister het probleem van de met giftig gas behandelde containers en heeft hij zicht op de 

omvang van het probleem in de haven van Antwerpen en in de andere Vlaamse havens? 
 
2. Zijn er het voorbije jaar slachtoffers gevallen in de Vlaamse havens? 
 
3. Heeft de minister reeds de vraag gekregen van de Nederlandse overheid om een gezamenlijke 

aanpak van deze problematiek uit te werken? Is de minister zelf vragende partij voor zo’n 
gezamenlijke aanpak? 
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ANTWOORD 
op vraag nr. 42 van 6 maart 2008 
van JOKE SCHAUVLIEGE 
 
 
 
1. Ik ben niet in detail op de hoogte van de problematiek omdat het niet tot mijn bevoegdheid 

behoort. De meldingen inzake begassing binnen de haven gebeuren immers aan de Federale 
Overheid op basis van het KB van 14 juli 1992. 

 
2. Ik word niet geïnformeerd over mogelijke slachtoffers als gevolg van begassingen in de haven. 

Dit is een federale aangelegenheid 
 
3. Aangezien het een federale materie betreft, zou de vraag tot afstemming vanuit Nederland aan 

de federale minister moeten gesteld worden en zou de federale minister de nodige initiatieven 
moeten nemen, indien hij die opportuun acht. 
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Vraag nr. 43 
van 12 maart 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Genderbeleid   -   Vrouwelijk ondernemerschap landbouwsector 
 
Binnen de land- en tuinbouwsector, traditioneel mannelijke sectoren, ligt het aantal vrouwelijke 
bedrijfsleiders nog laag. Daarnaast is het zo dat bij ongeveer driekwart van de landbouwhuishoudens 
slechts één van beide partners landbouwer is. Deze gegevens tonen aan dat het vrouwelijk 
ondernemerschap binnen de Vlaamse land- en tuinbouw meer gestimuleerd moet worden. 
 
De landbouwsector ontwikkelt zich in twee uiteenlopende hoofdrichtingen. Enerzijds kiest een groot 
aantal landbouwers voor verdere specialisatie en marktgerichte productie, anderzijds zal een aantal 
landbouwers ook bewust de keuze maken om op hun bedrijf een aantal nevenactiviteiten te 
ontwikkelen waaruit ze ook een deel van hun inkomen halen. 
 
Diversificatieactiviteiten worden vaak op initiatief van vrouwen opgestart en door vrouwen 
uitgeoefend. De diversificatie van landbouwactiviteiten en extra arbeid op de land- en 
tuinbouwbedrijven houdt vaak de vrouwelijke partner actief op het platteland en creëert een bijkomend 
inkomen voor de landbouwgezinnen. Het inkomen dat via deze weg binnen de landbouw ontstaat, leidt 
tot een stabielere sector en een stabielere plattelandseconomie. 
 
In het kader van de toepassing van de open coördinatiemethode in het Vlaams gelijkekansenbeleid en 
meer bepaald het creëren van meer gendergelijkheid en het stimuleren van vrouwelijk 
ondernemerschap in de landbouwsector door de ondersteuning van landbouwersvrouwen die starten 
met verbrede landbouwactiviteiten op een landbouwbedrijf, plande de minister een studie om na te 
gaan of er gewerkt kan worden met een systeem van microkredieten, hoe dit inpasbaar is in het 
Vlaamse land- en tuinbouwbeleid en aan welke voorwaarden eventueel moet worden voldaan. 
 
De studie zou worden uitgevoerd tegen juli 2007. In december 2007 zou de minister eventueel 
initiatieven nemen naar aanleiding van de resultaten van de studie. 
 
Tegen 1 december 2007 moesten de nieuwe actieplannen (met de looptijd van 1 januari 2008 tot en 
met 31 december 2009) opgesteld zijn. Hiermee werden de vorige actieplannen (2006-2007) dan ook 
beëindigd. 
 
1. Wat behelst het systeem van microkredieten hier in concreto? 
 
2. Zijn de resultaten van de door de minister geplande studie reeds beschikbaar? 
 

Zo neen, wanneer mogen we ze verwachten? 
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3. Is de minister van plan om op basis van de resultaten van de studie, in het kader van de beoogde 
doelstelling initiatieven te nemen? 
Zo ja, wanneer en welke acties plant de minister? 
 
Zo neen, waarom niet? Voorziet de minister dan een andere studie of andere acties om de beoogde 
doelstelling te realiseren? 
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ANTWOORD 
op vraag nr. 43 van 12 maart 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
1-2 . In het actieplan gelijke kansen was opgenomen:  
 

“Om het vrouwelijk ondernemerschap binnen de landbouwsector verder te ontwikkelen, en meer 
specifiek mbt diversificatie naar niet-agrarische activiteiten, kan een financiële stimulus om de 
ideeën in realisaties om te zetten, via bv micokredieten, een verder te onderzoeken piste zijn.  

 
Een belangrijk kenmerk van het systeem van microkredieten is dat een relatief klein bedrag 
wordt uitgekeerd waarmee zelfstandige activiteiten kunnen worden opgestart of verder 
uitgebouwd. In het rapport van de EU-werkgroep over microkrediet, “Micro-credit for small 
businesses and businesses creation: bridging a market gap” (Mulfinger & Aguinaga, 2003), 
wordt het maximumbedrag voor een microkrediet vastgelegd op € 25.000. 

 
Via een studie zal gepeild worden naar de haalbaarheid hiervan, de inpasbaarheid binnen het 
Vlaamse land- en tuinbouwbeleid en de voorwaarden waaraan eventueel moet worden 
voldaan.” 

 
Deze studie werd uiteindelijk niet uitgeschreven zoals voorzien. Inzake verbreding werd 
geopteerd voor een eerder algemene studie, nl. een toestandsrapport voor verbrede landbouw: 
analyse van de beschikbare informatie inzake de verschillende groepen verbrede 
landbouwactiviteiten.  

 
Het genderbeleid krijgt wel meer en meer ingang binnen landbouw. Zo is het merkbaar dat bij 
activiteiten die worden ontwikkeld bewuster dan voorheen rekening gehouden wordt met 
gender. 

 
3.  De eerder voorziene studie zal niet meer worden uitgeschreven. Voor de stimulering van 

vrouwelijk ondernemerschap in de landbouw zal bij initiatieven die worden opgezet hieraan, 
waar mogelijk, specifieke aandacht worden besteed.  

 
Enkele voorbeelden van andere acties met met specifieke aandacht voor vrouwen en 
genderbeleid: 

 
  Jongerenactieplan:  

In het kader van de opmaak van het Jongerenactieplan werd de KVLV, Vrouwen met vaart, 
en VABS, Vrouwen ABS, doelgericht uitgenodigd om deel te nemen aan de discussies. 
(Jonge) Landbouwersvrouwen dienen meer en meer belangrijke beslissingen te maken over 
hun (financiële en materiële) bijdrage aan het landbouwbedrijf. Voldoende op de hoogte zijn 
is dan ook meer dan noodzakelijk. In het kader van het Jongerenactieplan werd echter geen 
specifieke actie opgenomen naar vrouwen. De deelnemers aan de dialoogdagen waren er 
van overtuigd dat de problematiek voor jonge landbouwers (man of vrouw) zeer 
gelijklopend was. 

  
   Programma voor Plattelandsontwikkeling 2007-2013 (PDPO II) 
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In het kader van de opvolging van het nieuwe PDPO zal een specifieke monitoring gebeuren 
naar genderaspecten. Voor de verschillende PDPO-maatregelen (investeringen, vorming, 
verbredingsactiviteiten, ...) zal worden nagegaan door wie ze worden opgenomen. Indien uit 
de monitoring zou blijken dat er duidelijke genderverschillen zijn voor bepaalde 
maatregelen, zullen deze verder worden onderzocht. 
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Vraag nr. 44 
van 12 maart 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Permanent armoedeoverleg   -   Verticaal luik 
 
Het Armoededecreet verankert een permanent armoedeoverleg. Dat bestaat uit een horizontaal en een 
verticaal luik. 
 
Het verticaal luik is het overleg dat binnen elk beleidsdomein met de vertegenwoordigers van de 
armen wordt gevoerd. Samen met deze vertegenwoordigers en de aandachtsambtenaren kunnen ook 
derden aan dit overleg deelnemen. 
 
Iedere minister bepaalt voor zijn of haar beleidsdomein hoe het verticaal overleg wordt georganiseerd. 
 
Het verticaal overleg vindt voor elk beleidsdomein minstens twee keer per jaar plaats. 
 
1. Hoeveel keer per jaar (sinds het armoededecreet) heeft het verticaal overleg plaatsgevonden voor 

de beleidsdomeinen van de minister? 
 
2. Maken ook derden deel uit van het verticaal overleg? Zo ja, wie? 
 
3. Wat zijn de resultaten van het overleg? Worden hiervan verslagen opgemaakt? Waar kunnen deze 

verslagen worden geraadpleegd? 
 
4. Houdt de minister in haar/zijn beleid rekening met de resultaten van dit overleg? Zo ja, op welke 

manier? Zo neen, waarom niet? 
 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 44, Van Mechelen nr. 93, 

Vandenbroucke nr. 170, Anciaux nr. 85, Bourgeois nr. 68, Keulen nr. 105, Van Brempt nr. 122, 
Vanackere nr. 122, Crevits nr. 489, Ceysens nr. 52). 
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ANTWOORD 
op vraag nr. 44 van 12 maart 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Het gecoördineerde antwoord op deze vraag zal worden verstrekt voor Vlaams minister Steven 
Vanackere.  
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Vraag nr. 45 
van 14 maart 2008 
van ELSE DE WACHTER 
 
 
 
Overdracht Plantentuin Meise   -   Stand van zaken 
 
De Nationale Plantentuin in Meise staat bekend als één van de meest waardevolle domeinen van 
Vlaanderen. Brabantse Kouters zou – als onderdeel van de Groene Gordel – in de Nationale 
Plantentuin op zondag 25 mei 2008 de eerste editie van de “Dag van de Brabantse Kouters”, meer 
bepaald “Rondje Kouters” organiseren in het kader van de Dag van het Park. 
 
Door het jarenlange gebakkelei over de overdracht naar het Vlaams Gewest is niet alleen kostbare tijd, 
maar vooral een kostbaar stukje erfgoed met internationale uitstraling verloren gegaan. 
 
De Plantentuin is zichtbaar verloederd, serres sluiten wegen instortingsgevaar, uniek genetisch 
materiaal gaat verloren, kortom de aftakeling van het domein gaat alsmaar verder. Om de toekomst 
van de Plantentuin veilig te stellen, dienen dan ook de nodige politieke beslissingen genomen te 
worden. 
 
Reeds meerdere malen heb ik het dossier van de Plantentuin op de agenda gezet. Net voor het 
zomerreces van 2007 stond het nog geagendeerd in een plenaire vergadering en op 20 september 2007 
vroeg ik de minister-president in de vorm van een schriftelijke vraag naar een stand van zaken (vraag 
nr.87, Websitebulletin publicatiedatum 06-11-2007). 
 
In zijn antwoord op deze schriftelijke vraag kon de minister-president bevestigen dat er in de periode 
september-oktober 2007 opnieuw overleg geweest was met minister Arena, en dit ter “afronding” van 
het samenwerkingsakkoord. 
 
1. Wat is de stand van zaken met betrekking tot de uitvoering van het samenwerkingsakkoord tussen 

de Franse en de Vlaamse Gemeenschap opdat de overdracht van de Plantentuin eindelijk definitief 
zou kunnen worden? 

 
2. Is er opnieuw overleg geweest tussen de Franse en de Vlaamse Gemeenschap na het overleg van 

september-oktober 2007? Zo neen, voor wanneer is de finalisering in dit dossier voorzien? 
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ANTWOORD 
op vraag nr. 45 van 14 maart 2008 
van ELSE DE WACHTER 
 
 
 
Het onderwerp van deze schriftelijke vraag heeft zeer recent het voorwerp uitgemaakt van een actuele 
vraag van de heer Mark Demesmaeker waarop ik op 27 februari jl. heb geantwoord in de plenaire 
vergadering van dit Parlement. U hebt toen ook deelgenomen aan de besprekingen. 
 
Na 27 februari werd er nog verschillende malen vergaderd op mijn kabinet met vertegenwoordigers 
van de Vlaamse Gemeenschap en de Franse Gemeenschap. Ook de directeur van de Nationale 
Plantentuin werd bij dit overleg betrokken. De genoemde vergaderingen, die plaatshadden op 3, 12 en 
26 maart, verliepen in een constructieve sfeer en laten verhopen dat op vrij korte termijn de afspraken 
die moeten worden opgenomen in het samenwerkingsakkoord tussen beide gemeenschappen, 
definitief zullen vastliggen. 
 
Ik heb op 27 februari verklaard dat ik nog geen publieke uitspraken ga doen over de laatste knelpunten 
die we nog moeten oplossen. Ik wil hiermee vermijden dat de lopende besprekingen zouden 
bemoeilijkt worden. U mag er echter van overtuigd zijn dat ik de zorgen deel die door de leden van het 
Vlaams Parlement al meermaals werden geformuleerd en waarbij er al terecht 7 jaar op aangedrongen 
wordt dit dossier op te lossen. Net zoals de directeur van de Plantentuin het op 21 maart jl. verklaarde 
in het Laatste Nieuws, hoop ik dat het weldra echt lente wordt in Meise. Ik zal in elk geval alle 
mogelijkheden aanwenden om dat doel te bereiken. 
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Vraag nr. 51 
van 19 maart 2008 
van JOHAN VERSTREKEN 
 
 
 
Strandwerken Mariakerke (Oostende)   -   Opzet 
 
Sinds begin februari 2008 zijn er werken aan de gang op het strand van Mariakerke (Oostende), tussen 
de Luikstraat en het Strandplein (Zeedijk). Zowel tijdens de dag als ’s nachts rijden er vrachtwagens 
het strand op en af. 
 
Van 14 februari tot 18 februari lag er bovendien een schip (baggerschip?) in zee ter hoogte van deze 
werken. 
 
1. Welke werken worden er uitgevoerd?  
 
2. Wie is de opdrachtgever? 
 

Welke firma’s, partijen, overheden zijn hierbij betrokken? 
 

Wie doet de algemene coördinatie? 
 
3. Wat is de kostprijs van deze werken? 
 

Zijn er naast de Vlaamse overheid nog andere partijen die meefinancieren? Zo ja, welke, waarvoor 
en voor welk bedrag? 

 
4. Wat is de functie van het schip waarvan sprake? Wordt er zand van de zandbanken op het strand 

gespoten? 
 
5. Dag en nacht blijft er ook een klein schip bij een zandboei ter hoogte van de kust van Mariakerke 

liggen. Welk schip is dat? Wat is de bedoeling (beveiliging, Zeevaartpolitie?) 
 
6. Is er gevaar voor plezierboten, surfers, jetskiërs, of andere vaartuigen die deze locatie zouden 

doorkruisen? 
 
7. Hoelang zullen de werken op deze locatie duren? 
 
8. Zijn er nog dergelijke werken voorzien in Oostende?  
 

Zijn er nog dergelijke werken voorzien aan de Vlaamse Kust? Zo ja, waar, wanneer en hoelang 
zullen ze duren? 
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KRIS PEETERS 
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN INSTITUTIONELE 
HERVORMINGEN, HAVENS, LANDBOUW, ZEEVISSERIJ EN PLATTELANDSBELEID 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 51 van 19 maart 2008 
van JOHAN VERSTREKEN 
 
 
 
1.  Op 12 februari 2008 startten de opspuitingswerken ter hoogte van het strand te Oostende - 

Mariakerke. In de zone tussen de Wellington renbaan en de Dorpsstraat (deze zone heeft een 
lengte van 2,2 kilometer) wordt in totaal ruim 150.000 kubieke meter zeezand opgespoten en 
verwerkt voor een verhoging van de kustveiligheid.  

 
2.  De werken zijn aanbesteed door het agentschap voor Maritieme Dienstverlening en Kust,  

afdeling Kust, dat tevens instaat voor de coördinatie ervan. De opspuitingswerken worden 
uitgevoerd door de Tijdelijke Vereniging Noordzee en Kust (THVNK), die voor het ophalen en 
aanvoeren van het zand het baggerschip “Jade River” inzet. De THVNK is samengesteld uit 
Ondernemingen Jan De Nul n.v., Dredging International n.v. en n.v. Baggerwerken Decloedt en 
zoon. 

 
3.  De werken zijn gegund voor een totaal bedrag van 2.295.708,80 euro incl. BTW 

De kosten worden volledig gedragen door het oprachtgevende bestuur. 
 
4.  De benodigde hoeveelheid zand wordt in volle zee gewonnen, meer bepaald op de 

Buitenratelbank gelegen in de concessiezone 2c op het Belgisch Continentaal Plat. Deze 
zandbank ligt ten noorden van de Kwintebank. Het Vlaamse Gewest beschikt in de sector 2c 
over een concessie voor zandwinning, uitgereikt door de federale overheid. Het zand wordt 
opgespoten met behulp van een pijpleiding die over de zeebodem loopt, de zogenaamde 
zinkerleiding, en aan wal komt op het strand ter hoogte van de Luxemburgstraat. Het 
baggerschip brengt het zand tot voor de kust en maakt de koppeling met de zinkerleiding m.b.v. 
een sleepboot. Vanaf het schip stuwt men het zand, gemengd met zeewater door de buizen tot 
aan de op te spuiten zone. 

 
5.  De koppeling tussen de ‘starre’ zinkerleiding op de zeebodem en het baggerschip gebeurt via 

een flexibele drijvende leiding die m.b.v. de sleepboot ODIN aangekoppeld wordt. De sleepboot 
blijft frequent ter hoogte van de drijvende leiding liggen om een snelle koppeling te verzekeren. 
De drijvende leiding, die zich +/- 1km van de kustlijn bevindt, wordt door het agentschap 
Maritieme Dienstverlening en Kust, DAB Vloot, met een boei afgebakend. De afdeling 
Scheepvaartbegeleiding van het agentschap voor Maritieme Dienstverlening en Kust werd op de 
hoogte gesteld van de positie van de zinkerleiding, de drijvende leiding en de boei. Deze 
afdeling  staat in voor de verspreiding van de informatie naar alle zeevarenden. Er werd een 
Dringend Bericht aan Zeevarenden (D.B.Z.) opgemaakt voor de boei en de drijvende leiding.  

 
6.  Naast de DAB Vloot en afdeling Scheepvaartbegeleiding, zijn tevens de gemeente en de lokale 

politie en brandweer op de hoogte van de werkzaamheden. Alle nodige informatie wordt via 
deze kanalen verspreid. Er is geen gevaar gezien de toegang tot de werkzone ter hoogte van het 
strand afgebakend is met veiligheidslint en waarschuwingsborden en ter hoogte van het 
aankoppelpunt tussen de zinkerleiding en het schip met een boei. 

 
7.  De strandverhoging wordt uitgevoerd in continudienst, dat wil zeggen 7 dagen per week, 24u op 

24u. De werken zullen ruim 7 weken duren. Sinds 1 maart liggen de werken echter stil vanwege 
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het onophoudend slechte weer. Er is ongeveer 75.000m³ al opgespoten. Verwacht wordt dat de 
werken nog een drietal weken in beslag zullen nemen, zodra ze terug aangevat kunnen worden. 
 

8.  Afhankelijk van de erosie van het noodstrand te Oostende zal er in deze zone nog dit jaar of in 
april/mei 2009 een hervoeding van het strand uitgevoerd worden. Daarnaast wordt er dit jaar een 
opspuiting van het strand te Nieuwpoort-Lombardsijde gebudgetteerd. Deze laatste opspuiting 
gebeurt in het kader van de natuurcompenserende maatregelen voor het plan voor de 
kustverdediging en de maritieme toegankelijkheid van Oostende.  

 
Ook in alle andere kustgemeenten, met uitzondering van De Panne, wordt dit jaar zand naar de 
stranden aangevoerd, de zogenoemde badstrandverhogingen. Die aanvoer gebeurt echter met 
vrachtwagens en de hoeveelheden zand zijn veel kleiner dan bij de opspuitingen. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
KRIS PEETERS 
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN INSTITUTIONELE HERVOR-
MINGEN, HAVENS, LANDBOUW, ZEEVISSERIJ EN PLATTELANDSBELEID 
 
 
Vraag nr. 52 
van 20 maart 2008 
van SVEN GATZ 
 
 
 
EU-landbouwsubsidies   -   Begunstigden 
 
1. Jaarlijks maakt het BIRB (Belgisch Interventie- en Restitutiebureau) een lijst bekend met alle 

steunmaatregelen en uitvoerrestituties met de begunstigden en de bedragen van de Europese 
landbouwsubsidies die per kalenderjaar worden uitbetaald. In deze lijst worden de firma’s die 
minder dan 100 euro ontvingen niet opgenomen. In totaal zou het om 32 firma’s gaan. 

 
Kan de minister een overzicht geven van de Vlaamse firma’s waaraan in 2007 deze 
steunmaatregelen werden uitbetaald en over welke bedragen het gaat? 
 
Is de verdeling tussen Vlaamse firma’s en firma’s uit andere gewesten gelijkaardig? 
 
Kan de minister een gelijkaardig overzicht geven voor het kalenderjaar 2006? 
 

2. a) In 2006 ontvingen vier natuurlijke personen een totaalbedrag van 72.599,45 euro. In 2007 
 ontvingen twee natuurlijke personen een totaalbedrag van 85.204,85 euro. Gaat dit over na-
 tuurlijke personen uit het Vlaamse gewest? 

 
b) Waarom hadden ook deze natuurlijke personen recht op Europese steun? 
 

3. Kan de minister eveneens de details meedelen over de vergoedingen voor de gratis verdeling van 
voedingswaren uit de interventievoorraden in 2006 en 2007? 

 
4. In de lijsten van 2006 en 2007 zijn ook een aantal banken, OCMW’s en een Vlaamse universitaire 

instelling opgenomen waaraan subsidies werden uitbetaald. 
 

Op basis van welke precieze activiteiten of bepalingen hadden deze instellingen recht op Europese 
steun? 
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KRIS PEETERS 
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN INSTITUTIONELE 
HERVORMINGEN, HAVENS, LANDBOUW, ZEEVISSERIJ EN PLATTELANDSBELEID 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 52 van 20 maart 2008 
van SVEN GATZ 
 
 
 
Deze vraag betreft het Belgisch Interventie- en Restitutiebureau (BIRB). Dat is een federale 
overheidsinstelling onder toezicht van de federale Minister van KMO, Zelfstandigen, Landbouw en 
Wetenschapsbeleid. 
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DIRK VAN MECHELEN, 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, 

 VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
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₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
Vraag nr. 78 
van 21 februari 2008 
van JORIS VANDENBROUCKE 
 
 
 
Kabinetten   -   Dienstvoertuigen 
 
1. Hoeveel dienstwagens hadden de ministeriële kabinetten in gebruik in 2007? Graag een overzicht 

per kabinet met aanduiding van het merk, model, bouwjaar en motorisatie (cilinderinhoud en 
brandstofsoort). Graag ook specificeren welke dienstwagen werd gebruikt door de minister. 

 
2. Hoeveel kilometer werd in 2007 gereden met elk van deze wagens? 
 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 36, Van Mechelen nr. 78, 

Vandenbroucke nr. 143, Anciaux nr. 51, Bourgeois nr. 56, Keulen nr. 93, Van Brempt nr. 99, 
Vanackere nr. 99, Crevits nr. 416 en Ceysens nr. 42). 
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DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING EN VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 78 van 21 februari 2008 
van JORIS VANDENBROUCKE 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt door de heer Kris Peeters, Minister-president van de 
Vlaamse Regering en Vlaams minister van Institutionele Hervormingen, Havens, Landbouw, 
Zeevisserij en Plattelandsbeleid. 
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₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
Vraag nr. 79 
van 26 februari 2008 
van GREET VAN LINTER 
 
 
 
Tewerkstelling doelgroepen   -   Kabinetten 
 
De Vlaamse overheid wil maatregelen nemen om meer werkzoekenden met een zwaardere handicap in 
dienst te nemen. Bedoeling is dat gehandicapten voor sommige vacatures niet langer hoeven deel te 
nemen aan de gangbare vergelijkende examens. 
 
Al eerder koos de Vlaamse Regering ervoor om, gezien de voorbeeldfunctie van de overheid, haar 
doelgroepenbeleid met betrekking tot de startbanen maximaal in te vullen door onder andere specifiek 
aandacht te besteden aan allochtone, jonge werklozen en andere “zwakkere groepen”. Op 25 februari 
2005 stelde ik een vraag aan alle ministers m.b.t. de toepassing daarvan bij de ministeriële kabinetten. 
 
Graag daaromtrent een stand van zaken. 
 
1. Hoeveel personen met een handicap zijn er op dit moment op het kabinet tewerkgesteld? 
 

Hoeveel van deze personen met een handicap vallen in bovenvermelde groep van zwaarder 
gehandicapten? 
 

2. Hoeveel allochtone medewerkers werken er op het kabinet? 
 

Hoeveel 55-plussers? 
 
Hoeveel personen die langdurig werkloos waren? 
 

3. Overweegt de minister nog werkzoekenden met een zwaardere handicap in de nabije toekomst in 
dienst te nemen? 

 
Kan de minister de bovenvermelde cijfers bezorgen voor de verschillende jaren van de lopende 
legislatuur? 
 
 

N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters nr. 37, Van Mechelen nr. 79, 
Vandenbroucke nr. 150, Anciaux nr. 55, Bourgeois nr. 59, Keulen nr. 94, Van Brempt nr. 100, 
Vanackere nr. 107, Crevits nr. 442, Ceysens nr. 44). 
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DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING EN VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 79 van 26 februari 2008 
van GREET VAN LINTER 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt door mevrouw Kathleen Van Brempt, Vlaams 
minister van Mobiliteit, Sociale Economie en Gelijke Kansen. 
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DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
Vraag nr. 80 
van 27 februari 2008 
van MARNIC DE MEULEMEESTER 
 
 
 
Bouwvergunningen   -   Digitale uitwisseling dossiergegevens 
 
Op 1 juni 2006 stelde ik de minister al een vraag om uitleg over de digitale indiening en verwerking 
van bouwvergunningen (Handelingen C268 van 1 juni 2006, blz. 1-3). Hij antwoordde toen dat het 
project “digitale uitwisseling van dossiergegevens” begeleid wordt door een werkgroep die beslist had 
om in drie fases te werken: 
 
- het digitaal doorsturen van enkel de alfanumerieke gegevens samen met het analoge dossier; 
- het, naast de alfanumerieke gegevens, ook digitaal doorsturen van grafische en geografische 

gegevens; 
- de invoering van de digitale handtekening. 
 
Het voltooien van deze drie stappen zou resulteren in het volledig digitaal uitwisselen van dossiers 
tussen de verschillende overheden. In een volgende stap zou dan ook aan de burger de mogelijkheid 
geboden worden tot het digitaal indienen van de aanvraagdossiers. 
 
In datzelfde antwoord stelde de minister dat de werkgroep opnieuw zou vergaderen op 13 juli 2006 
met het oog op het afronden, omstreeks eind augustus 2006, van de omzetting van het systeem dat 
Arohm gebruikt om digitale gegevens te verwerken (van een client/server-architectuur naar een WEB-
omgeving). Deze aangekondigde vergadering heeft naar verluidt inderdaad plaatsgehad en een 
volgende vergaderdatum werd vastgelegd op 13 september 2006. Van deze laatste is echter geen 
verslag terug te vinden. 
 
Om zicht te krijgen op de stand van zaken in dit dossier, had ik graag antwoord gekregen op volgende 
vragen.  
 
1. Heeft de werkgroep sinds 13 juli 2006 nog vergaderd? 
 
2. Is de omzetting van een client/server-architectuur naar een WEB-omgeving inderdaad eind 

augustus 2006 afgerond? 
 
3. In welke van de drie hierboven beschreven, door de werkgroep vastgelegde fases bevindt het 

project zich momenteel? 
 
4. Hoe ziet de verdere planning en timing voor het afronden van dit project eruit? 
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DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING EN VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr.  80   van 27 februari 2008 
van MARNIC DEMEULEMEESTER 
 
 
 
1. Neen. Naar aanleiding van de vraag van staatssecretaris voor administratieve vereenvoudiging 

de heer Vincent Van Quickenborne om mee te werken aan het project URBAIN-2, was het 
opportuun om het project digitale uitwisseling van dossiergegevens te koppelen aan dit initiatief. 
Zoniet was het niet ondenkbaar dat gemeenten hun toepassing meerdere keren zouden moeten 
aanpassen. Eén keer om te communiceren met het Vlaams Gewest en één keer om te 
communiceren met de Federale Overheid. 

 
In het kader van URBAIN-2 zijn reeds diverse vergaderingen doorgegaan. 

 
Het project URBAIN-2 is een gemeenschappelijk project waar het Vlaamse Gewest samenwerkt 
met de Federale Overheidsdienst Financiën. Ook aan de andere gewesten is gevraagd om in het 
project te stappen. De oorspronkelijke bedoeling van het project URBAIN-2 was om architecten 
toe te laten de bouwaanvragen digitaal in te dienen. Vermits ook bouwaanvragen kunnen 
ingediend worden door burgers zonder tussenkomst van architect werd het oorspronkelijk doel 
van het project bijgestuurd waardoor het zowel voor architecten als voor burgers mogelijk zal 
zijn om een bouwaanvraag digitaal in te dienen. Hierdoor zullen de fase 1 en 2 uit het 
oorspronkelijk project in één keer gerealiseerd zullen worden. 

 
Het samengaan van het oorspronkelijk project digitale uitwisseling van dossiergegevens en het 
URBAIN-2 project betekent een aanzienlijke meerwaarde voor alle betrokken partijen. 
De Federale Overheidsdienst voor Financiën beheert de kadastrale gegevens en onderzoekt de 
mogelijkheid om de kadastrale gegevens te koppelen aan het digitalae bouwaanvraagformulier. 
Dit komt de kwaliteit van de ingevoerde gegevens ten goede. Daarnaast komt er een authentieke 
databron voor bouwaanvragen, waardoor zelfs het doorsturen van diverse lijsten inzake 
bouwvergunningen op termijn vervangen kan worden door het uitwisselen van gegevens tussen 
centrale digitale bestanden. Voor de uitwerking van dit URBAIN-2 concept hebben reeds 
diverse vergaderingen plaatsgevonden. Op deze vergaderingen waren ook vertegenwoordigers 
van de Vlaamse Vereniging van Steden en Gemeenten aanwezig. Voor de verdere uitwerking 
zullen ook de leden van de oorspronkelijke werkgroep ‘digitale uitwisseling van 
dossiergegevens’ uitgenodigd worden. 

 
2. De omzetting van een client/server-architectuur naar een WEB-omgeving was pas klaar in juni 

2007. De toepassing die eind augustus 2006 werd geleverd bevatte teveel fouten. Het verbeteren 
van de fouten en het uitvoerig testen van de toepassing heeft veel meer energie gekost dan 
oorspronkelijk gepland. Vandaag is de WEB-toepassing operationeel in alle provinciale 
afdelingen. Dit houdt in dat de adviezen van de stedenbouwkundig ambtenaar nu op een 
uniforme digitale wijze door mijn administratie, aan de gemeenten, overgemaakt worden.  

 
3. Door het samengaan met URBAIN-2 zullen fase 1 en fase 2 nu terzelfdertijd uitgevoerd worden. 
 
 
4. De concrete timing en planning van het project URBAIN-2 moet nog opgesteld worden in 

overleg met de Federale Overheidsdienst. 
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DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
Vraag nr. 81 
van 27 februari 2008 
van JOHAN SAUWENS 
 
 
 
Interregionale transfers   -   Herberekening (2) 
 
Op mijn schriftelijke vraag nr. 11 van 9 oktober 2007 (Websitebulletin publicatiedatum 22-11-2007) 
over de herberekening van de interregionale transfers, antwoordde de minister: “Wat de stand van 
zaken betreft kan ik op dit moment stellen dat de werkzaamheden nog niet helemaal zijn afgerond, 
maar dat de resultaten ervan toch tegen het jaareinde mogen verwacht worden”.  
 
Ondertussen zijn we het jaareinde 2007 gepasseerd. 
 
Wat is de stand van zaken?  
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DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING EN VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 81 van 27 februari 2008 
van JOHAN SAUWENS 
 
 
 
Momenteel werkt het Departement Financiën en Begroting nog steeds aan een actualisatie van de 
studie van de interregionale transfers. Het Departement Financiën en Begroting had echter de ambitie 
om tegen het jaareinde van 2007 haar werkzaamheden te beëindigen.  
 
De reden van deze vertraging is te wijten aan het feit dat aan diverse federale overheidsdiensten 
gevraagd werd om actuele gegevens aan te leveren. Het behandelen van deze aanvragen door de 
betrokken federale overheidsdiensten blijkt echter meer tijd te vergen dan verwacht. Inmiddels werden 
sommige fiscale basisgegevens wel reeds toegezegd, maar zijn ze op dit ogenblik nog niet ter 
beschikking van mijn administratie. Het is pas van zodra voormelde gegevens beschikbaar zijn, dat de 
herberekening van de interregionale transfers kan doorgevoerd worden.  
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DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
Vraag nr. 82 
van 27 februari 2008 
van JAN VERFAILLIE 
 
 
 
Slagvelden WO I en WO II   -   Bescherming 
 
Er wordt dit jaar verder werk gemaakt van de bescherming van de slagvelden van de Eerste en de 
Tweede Wereldoorlog. Zo wordt voor een aantal complexen aan de kust, zoals Raversijde en Cabourg 
in De Panne, een beschermingsdossier opgestart. 
 
De minister is ook van plan om een aantal bunkerlinies te beschermen. 
 
1. Voor welke complexen die gelinkt worden aan de Eerste en de Tweede Wereldoorlog wordt een 

beschermingsdossier opgestart? 
 
2. Welke bunkerlinies is de minister van plan om te beschermen? 
 
3. Welke landschappen zullen worden beschermd als erfgoedlandschap? 
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DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING EN VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 82 van 27 februari 2008 
van JAN VERFAILLIE 
 
 
 
1-3.  In 2007 werd de beschermingsprocedure opgestart voor alle resterende oorlogskerkhoven in 

Vlaanderen, werden onderdelen van de Atlantikwall (20 bunkers en een controletoren langs de 
kust) definitief beschermd als monument, en werd de ankerplaats “Westhoekduinen, Duinen 
Cabour, de Moeren en overgang plateau van Izenberge” officieel aangeduid, als noodzakelijke 
eerste stap voor de uiteindelijke bescherming van deze zone als erfgoedlandschap. Voor 2008 
staat nog de bescherming van het domein Raversijde op het programma, zal de 
beschermingsprocedure worden opgestart voor de interessantste oorlogsherdenkings-
monumenten, en wordt aangevat met de systematische screening van militaire linies en 
slagvelden, met het oog op een systematische bescherming. Er zal een volledige inventaris 
worden opgemaakt, eventueel in samenwerking met partners als de Simon-Stevinstichting en de 
Koninklijke Militaire School, en er wordt onderzocht welke vorm van bescherming het meest 
aangewezen is. Het kan voor bunkers en verdedigingsstructuren bijvoorbeeld interessanter zijn 
om ze samen met hun omgeving te beschermen, omdat deze relicten nu eenmaal essentieel in 
relatie met het omringende landschap. Welke bunkerlinies uiteindelijk zullen worden 
beschermd, en voor welke militaire relicten zal worden geopteerd voor een bescherming als 
erfgoedlandschap, zal pas blijken in de loop van het onderzoek. 
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DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
Vraag nr. 83 
van 27 februari 2008 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
Vlaamse overheid   -   Ziekteverzuim 
 
In opvolging van mijn schriftelijke vragen van 28 maart 2006 aan alle ministers had ik graag volgende 
vragen gesteld over het personeel van de departementen en verzelfstandigde agentschappen binnen 
hun respectieve beleidsdomeinen. 
 
1. Hoeveel werkdagen afwezigheid van één dag wegens ziekte werden genoteerd binnen de 

respectieve departementen en agentschappen? Kan de minister de cijfers meedelen voor 2006, 
2007 en de stand van zaken in 2008? 

 
2. Hoeveel werkdagen afwezigheid wegens ziekte, minder dan 30 dagen, werden in dezelfde periode 

vastgesteld? 
 
3. Hoeveel werkdagen afwezigheid wegens langdurige ziekte (meer dan 30 dagen) werden genoteerd 

in dezelfde periode? 
 
4. Wat is de impact van deze ziektedagen op het personeelsbestand van de respectieve organisaties? 
 
5. Hoeveel werkdagen verminderde prestaties wegens ziekte werden voor diezelfde periode 

vastgesteld? 
 
6. Werden er specifieke acties ondernomen om het ziekteverzuim te verminderen? Zo ja, welke? 
 
7. Welke evolutie kan worden vastgesteld in vergelijking met de voorgaande jaren? 
 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 40, Van Mechelen nr. 83, 

Vandenbroucke nr. 153, Anciaux nr. 59, Bourgeois nr. 62, Keulen nr. 98, Van Brempt nr. 110, 
Vanackere nr. 109, Crevits nr. 451, Ceysens nr. 47). 
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DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING EN VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 83 van 27 februari 2008 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt door de heer Geert Bourgeois, Vlaams minister van 
Bestuurszaken, Buitenlands Beleid, Media en Toerisme. 

 



Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.7 - April 2008  -61- 
 
 

 

VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
Vraag nr. 84 
van 27 februari 2008 
van TINNE ROMBOUTS 
 
 
 
Mestverwerkingsinstallaties   -   Bouwvergunningen 
 
Het nieuwe mestdecreet biedt onze landbouwers de mogelijkheid om hun bedrijf uit te breiden, maar 
wel mits mestverwerking. Velen zullen in de toekomst dan ook de stap zetten naar het opstarten van 
een mestverwerkings- of mestbewerkingsinstallatie. 
 
Omdat mestbehandeling en vergisting vaak nog onvoldoende bekend zijn bij de burger, staat de buurt 
vaak weigerachtig tegenover een nieuw project en is het zeer moeilijk om een 
mestbehandelingsinstallatie op poten zetten. 
 
1. Hoeveel mestverwerkings- en mestbewerkingsinstallaties hebben er de afgelopen vijf jaar een 

bouwvergunning aangevraagd en hoeveel hiervan werden vergund? Graag deze cijfers per jaar, 
per provincie en per type mestverwerkings- of mestbewerkingsinstallatie (biogas, trevi,…). 

 
2. Wat zijn de meest voorkomende knelpunten die worden aangehaald bij het weigeren van de 

bouwvergunning? 
 

Wordt hierbij een duidelijk verschil waargenomen tussen de uitspraken van de verschillende 
provincies? 
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DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING EN VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 84 van 27 februari 2008 
van TINNE TOMBOUTS 
 
 
 
1. De gegevensbestanden van mijn administratie laten op dit moment niet toe op dergelijke 

detailvragen van de vraagsteller te antwoorden. Mestverwerkingsinstallaties of vergistings-
installaties kunnen immers onder verschillende benamingen worden aangevraagd en niet enkel 
als aparte installatie, maar ook samen met landbouwbedrijfsuitbreidingen, als omvorming van 
bestaande bedrijven, enz. Ook een verdere opsplitsing in soorten installaties (biogas, trevi, …) is 
niet mogelijk, omdat dit niet eens ruimtelijk relevant is. Slechts een uitpluizen van de concrete 
dossiers zou uitsluitsel kunnen geven. Vanuit wat hierna volgt lijkt dergelijk arbeidsintensief 
werk echter niet zinvol. 

Uit gegevens van het Vlaams Coördinatiecentrum Mestverwerking (VCM) halfweg vorig jaar 
blijkt dat er op dat moment in Vlaanderen 112 operationele mestverwerkingsbedrijven waren, 
waarvan 40 die ook mest van derden verwerken en een tiental installaties met een capaciteit 
groter dan 60.000 ton. Het grootste deel ervan situeert zich in de provincie West-Vlaanderen en 
andere concentraties in het noordwesten en noordoosten van Oost-Vlaanderen, het noorden van 
de provincie Antwerpen en het oosten van de provincie Limburg. Op die toelichting is vanuit de 
sector toen geconcludeerd dat de mestverwerking in Vlaanderen een fikse sprong vooruit aan het 
maken was. Dit heeft uiteraard alles te maken met de nieuwe omzendbrief RO/2006/01 
“Afwegingskader en randvoorwaarden voor de inplanting van installaties voor de 
mestbehandeling en vergisting” die een aantal zaken heeft verduidelijkt en versoepeld. Halfweg 
2007 zaten een honderdtal projecten (ongeveer de helft betrekking hebbend op verwerking, de 
andere helft op vergisting) in de pipeline. De verwerkingscapaciteit zou daarbij met meer dan de 
helft kunnen stijgen. Er zijn geen aanwijzingen dat die inschattingen zijn bijgesteld geweest 
omwille van onverwachte problemen met stedenbouwkundige vergunningsaanvragen. 

2. De gebeurlijke weigeringsgronden bij een stedenbouwkundige vergunningsaanvraag zijn 
eigenlijk al jaren lang dezelfde bij dergelijke installaties. Vanuit het oogpunt van de ruimtelijke 
ordening zijn installaties van enige omvang uiteraard niet verantwoord om het even waar in het 
agrarisch gebied, of de open ruimte in het algemeen, net zoals dat geldt voor elke nieuwe 
bedrijfsinplanting. Een nieuwe inplanting, maar ook een die aansluit bij een al bestaande 
inplanting, vaak erachter, moet op een ruimtelijk verantwoorde manier gebeuren, met respect 
voor de omgeving, best zo compact mogelijk, aansluitend op de vormentaal van bestaande 
gebouwen als die er zijn, enz. Bij de bewuste installaties gaat het vaak om vrij industrieel 
ogende constructies zodat die inpassing niet altijd en overal evident is. Uiteraard is die 
overeenstemming makkelijker te bewerkstelligen als het over kleinschaliger installaties gaat, en 
dat was overigens ook een van de uitgangspunten van de nieuwe omzendbrief. 

Een van de belangrijkste weigeringsargumenten is de verbondenheid met de plaatselijke 
landbouw en bij voorkeur de inplanting bij één (of meerdere) van de leverende bedrijven. Dit is 
vanuit ruimtelijk en mobiliteitsoogpunt ook evident. Als niet langer vaststaat dat de 
mestverwerkings- of vergistingsinstallatie in functie staat van bedrijven uit de (onmiddellijke) 
omgeving, verdwijnt eigenlijk ook de noodzaak om die op die plaats, in het agrarisch gebied in 
te planten en kan even goed een vestiging op een agro-bedrijventerrein in de ruimere omgeving 
worden gezocht. Dat laatste zal overigens vaak makkelijker bereikbaar zijn voor de steeds groter 
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wordende transportmodi. Een beperkt aantal aanvragen wordt geweigerd omdat de link met 
bedrijven uit de omgeving totaal onduidelijk of zelfs onbestaande is, zodat er feitelijke 
strijdigheid met de gebiedsbestemming is. 

Tot slot situeert zich een belangrijk deel van de tegenkanting ten aanzien van projecten 
inderdaad ook bij het lokaal draagvlak. We stellen vast dat hoe dichter een dergelijke installatie 
wordt ingeplant bij woningen, of hoe meer de transporten moeten verlopen door woonwijken, 
hoe groter het aantal bezwaren is. Dat is uiteraard niet onlogisch want per slot van rekening gaat 
het om bedrijfsinplantingen met, afhankelijk van de omvang, nogal wat mobiliteits- en visuele 
impact. Ook daar moeten we dus de nodige aandacht aan schenken. 

Er zijn dus een aantal redenen waarom een vergunningsaanvraag niet altijd tot een gunstige 
beslissing leidt. Al bij al gaat het echter om een relatief beperkt aantal gevallen. Er zijn geen 
verschillen in aanpak over de verschillende provincies heen gesignaleerd. 

Vanuit de VCM wordt echter nog een bijkomende reden gesignaleerd waarom de 
verwerkingscapaciteit niet stijgt zoals vaak gehoopt wordt. Niet enkel het (tijdig) bekomen van 
de vergunningen wordt als een mogelijk probleem naar voor geschoven, maar ook en vooral het 
(tijdig) ten uitvoering brengen van de verleende vergunningen, bijvoorbeeld omwille van het 
niet voorhanden zijn van voldoende aannemers om de vergunde werken te realiseren, de 
afwachtende houding van de vergunninghouder, enz. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
Vraag nr. 85 
van 27 februari 2008 
van LUK VAN NIEUWENHUYSEN 
 
 
 
IJskelder Puurs   -   Declassering 
 
In de gemeente Puurs werd in 1998 de IJskelder (objectnr. 0A001113) als monument beschermd. 
 
De gemeente is eigenaar van dit monument en heeft het tot op heden zwaar verwaarloosd. 
 
Onlangs besliste het college van burgemeester en van schepenen om voor dit monument een aanvraag 
tot declassering bij de minister in te dienen. 
 
Welk gevolg heeft de minister hieraan gegeven? 
 
Mocht hij een positief gevolg aan de vraag van het gemeentebestuur hebben gegeven, om welke 
redenen stemde hij dan in met een declassering? 
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DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE  REGERING EN VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 85 van 27 februari 2008 
van LUK VAN NIEUWENHUYSEN 
 
 
 
Ik heb de deklasseringsaanvraag in kwestie, conform de bepalingen in het decreet van 3 maart 1976, 
tot bescherming van monumenten, stads- en dorpsgezichten, voor advies overgemaakt aan de 
Koninklijke Commissie voor Monumenten en Landschappen (KCML). De KCML verstrekte mij een 
negatief advies, "gezien de historische waarde, die tot de bescherming van het paviljoen met ijskelder 
heeft geleid, ongewijzigd is gebleven, en de waarde door de aanvrager niet in vraag wordt gesteld”.  
  
Aanvullend stelt mijn administratie dat het paviljoen als sinds 13 december 1998 beschermd is als 
monument, en dat de gemeente tijdens de beschermingsprocedure geen bezwaren heeft geuit. Het 
schijnt ook niet de bedoeling te zijn om het gebouw te slopen, wel om het te herbestemmen. Het is 
mijn administratie dan ook niet duidelijk waarom de deklassering wordt aangevraagd. 
 
Gelet op deze argumenten, heb ik de aanvraag dan ook negatief beantwoord. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
Vraag nr. 86 
van 27 februari 2008 
van GILBERT BOSSUYT 
 
 
 
Leegstaande bedrijfsruimten   -   West-Vlaanderen 
 
In uitvoering van artikel 3 van het decreet van 19 april 1995 houdende maatregelen ter bestrijding en 
voorkoming van leegstand en verwaarlozing van bedrijfsruimten moeten de gemeenten jaarlijks een 
geactualiseerde lijst met leegstaande en of verwaarloosde bedrijfsruimten doorsturen naar de Vlaamse 
administratie. 
 
Artikel 42 van hetzelfde decreet voorziet de mogelijkheid dat openbare centra voor maatschappelijk 
welzijn, gemeenten, verenigingen van gemeenten, huisvestingsmaatschappijen, provinciale 
ontwikkelingsmaatschappijen en het Vlaams Woningsfonds voor de Grote Gezinnen via het 
Vernieuwingsfonds subsidies kunnen ontvangen, enerzijds voor de verwerving van geïnventariseerde 
leegstaande en of verwaarloosde bedrijfsruimten en anderzijds voor saneringswerkzaamheden. 
 
1. Hoeveel leegstaande en/of verwaarloosde bedrijfsruimten staan er op de inventaris bij elke West-

Vlaamse gemeente? 
 
2. Welke West-Vlaamse aanvragen voor subsidie in het kader van het verwerven van 

geïnventariseerde leegstaande of verwaarloosde bedrijfsruimten werden in de periode 2005-2007 
goedgekeurd (aanvrager, omschrijving en subsidiebedrag)? 

 
3. Welke West-Vlaamse aanvragen voor subsidie in het kader van saneringswerkzaamheden van 

geïnventariseerde leegstaande of verwaarloosde bedrijfsruimten werden in de periode 2005-2007 
goedgekeurd (aanvrager, omschrijving en subsidiebedrag)? 
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DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING EN VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 86   van 27 februari 2008 
van GILBERT BOSSUYT 
 
 
 
In antwoord op de vraag van de heer Gilbert Bossuyt, Vlaams volksvertegenwoordiger, kan ik op de 
specifieke deelvragen 1 tot 3, de volgende cijfergegevens meedelen. 
 
1. Er zijn 54 West-Vlaamse gemeenten met leegstaande en/of verwaarloosde bedrijfsruimten 

(overzicht van aantal per gemeente: zie bijlage 1). 
 
2. Er waren geen goedgekeurde subsidiedossiers inzake verwerving in 2005 en 2006. 
 

De goedgekeurde subsidiedossiers inzake verwerving in 2007 waren de volgende: 
 
gemeente project Aanvrager object subsidiebedrag
Roeselare Consciencestraat 10-12 Stad Roeselare verwerving 312.000,00 EUR
Kortrijk Bellegemstraat 159 Leiedal verwerving 300.000,00 EUR
Kortemark Markt 13 Gemeentebestuur verwerving 180.000,00 EUR

 
3. Overzicht van de West-Vlaamse aanvragen voor subsidiëring van de saneringswerkzaamheden 

(zowel privé als openbare sector) met subsidiebedrag: zie bijlage 2. 
 
 
BIJLAGEN 
 
1. Overzicht van leegstaande en/of verwaarloosde bedrijfsruimten per West-Vlaamse gemeente 
2. West-Vlaamse aanvragen voor subsidiëring van de saneringswerkzaamheden (zowel privé als 

openbare sector) 
 

Bijlage(n):  
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2007-2008/VAN_MECHELEN/86/antw.086.bijl.001.doc 
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2007-2008/VAN_MECHELEN/86/antw.086.bijl.002.doc 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
Vraag nr. 87 
van 3 maart 2008 
van RUDI DAEMS 
 
 
 
Zonnepanelen en windturbines   -   Procedure en aanvragen 
 
België moet zijn CO2-emissies verminderen met 7,5 % ten opzichte van 1990 tegen het jaar 2012. Het 
zal nog een hele krachttoer betekenen om deze doelstelling te halen. Maar dan begint het echte werk 
nog maar pas. In de schoot van de Europese Commissie is onlangs beslist dat tegen 2020 minstens 20 % 
CO2 gereduceerd moet worden, 20 % stroom opgewekt moet worden via hernieuwbare energie, 10 % 
biobrandstof gebruikt moet worden als motorbrandstof en bovendien 20 % energie-efficiënter 
geproduceerd moet worden. Ons land moet zijn CO2 tegen 2020 met 15 % naar beneden halen. Ook 
moet het minstens 13 % energie opwekken via hernieuwbare energiebronnen. 
 
Er is dus werk aan de winkel, als men weet dat ons land met 2,2 % hernieuwbare productie helemaal 
onderaan de Europese lijst bengelt. Het verwondert dan ook niet dat verschillende producenten van 
hernieuwbare energie zich zorgen maken over de moeilijke administratieve procedures om aan de 
nodige vergunningen te geraken. 
 
De basis voor het ruimtelijk beleid inzake windturbines werd gevormd door de omzendbrief 
EME/2000.01 van 17 juli 2000 “Afwegingskader en randvoorwaarden voor de inplanting van 
windturbines”. Ondertussen werd deze omzendbrief geactualiseerd en vervangen door die van 12 mei 
2006. 
 
Daarnaast zijn er de doelstellingen in het Elektriciteitsdecreet. Aanleiding was de invoering van het 
groenestroomcertificatensysteem en de vereiste om te komen tot een aandeel van 2 % geleverde 
elektriciteit uit hernieuwbare energiebronnen tegen 2004, verder stijgend tot 6 % tegen 2010, 
ingeschreven in het Vlaams decreet houdende de organisatie van de elektriciteitsmarkt in het Vlaamse 
gewest, goedgekeurd op 17 juli 2000 (het Elektriciteitsdecreet). 
 
Het Vlaams Regeerakkoord 2004-2009 gaat nog een flinke stap verder. Het drukt de ambitie uit om 
tegen 2025 liefst 25 % van de elektriciteitsleveringen op te wekken via hernieuwbare energie en 
warmtekrachtkoppeling (WKK). 
 
De sector van de alternatieve energievoorziening is ook van groot economisch belang, en creëert veel 
tewerkstelling en toegevoegde waarde. De Vlaamse hernieuwbare energietechnologiesector bestaat uit 
een kleine vijfhonderd bedrijven en realiseerde een geschatte omzet van 280 miljoen euro. De 
werkgelegenheid in de gehele sector wordt geraamd op 1227 voltijdse equivalenten. Binnen deze 
sector neemt windenergie zowel qua omzet als qua werkgelegenheid de belangrijkste plaats in: 
ongeveer 40 % van de omzet, en dan hoofdzakelijk voor on shore-toepassingen. De activiteit slaat in 
hoofdzaak op productie van hernieuwbare energietechnologieën, slechts in tweede instantie gaat het 
om distributie en installatie. In Duitsland begint de alternatieve energiesector zelfs de grootste 
werkgever van het land te worden. 
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Toch zijn er verschillende problemen. 
Zo wordt het plaatsen van zonnepanelen geregeld bemoeilijkt door de wetgeving in de ruimtelijke 
ordening. Tal van gemeenten worden op de vingers getikt door de gewestelijke diensten, met als 
gevolg dat er een hele procedure (met openbaar onderzoek) moet worden doorlopen voor het leggen 
van zonnepanelen. Het heeft te maken met de definitie van “dakmateriaal”, en met de gevraagde 
oppervlakte aan zonnepanelen. Gemeenten die rechtstreeks vergunden, werden hiervoor door 
Stedenbouw op de vingers getikt. 
 
Ook de bouw van windmolens in Vlaanderen verloopt niet vlot, omdat er veel administratieve, 
wettelijke, ruimtelijke en ambtelijke problemen opduiken bij het al dan niet verlenen van de 
bouwvergunningen. 
 
Gelet op het maatschappelijk belang en de dringende behoefte aan hernieuwbare energie wil ik de 
minister het volgende vragen. 
 
1. Wat is de exacte vergunningsprocedure voor het plaatsen van zonnepanelen? 
 

Klopt het dat er verschillende interpretatiemogelijkheden zijn wat betreft deze 
vergunningsprocedure? 
 

2. Hoeveel aanvragen voor de aanleg van zonnepanelen zijn er ingediend in de huidige legislatuur? 
Hoeveel van deze aanvragen werden ingewilligd en werden vergund? Hoeveel werden er 
geweigerd? Graag een overzicht per provincie. 

 
3. Zijn er plannen om de vergunningsprocedure voor zonnepanelen te vereenvoudigen? Zo ja, op 

welke wijze? 
 
4. Hoeveel aanvragen voor de bouw van windmolens zijn er ingediend tijdens de huidige 

bestuursperiode? 
 
5. Hoeveel van deze aanvragen werden ingewilligd en werden vergund? Hoeveel werden er 

geweigerd? 
 

Hoeveel aanvragen zijn nog niet geadviseerd door de windwerkgroep en wachten dus nog op hun 
beoordeling? 
 

6. Wat waren de redenen om ingediende aanvragen ongunstig te beoordelen en dus te weigeren? 
 

7. Bestaan er nog plannen in de schoot van de regering om wettelijke initiatieven te nemen die 
tegemoet komen aan de problemen op het vlak van het te voeren vergunningenbeleid inzake 
windenergie? 
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DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 87 van 3 maart 2008 
van RUDI DAEMS 
 
 
 
1. Op de vraag naar de exacte procedure voor het plaatsen van zonnepanelen is uitgebreid 

geantwoord in de Commissie voor Leefmilieu en Natuur, Landbouw en Visserij en 
Plattelandsbeleid en Ruimtelijke Ordening en Onroerend Erfgoed van 6 maart 2008. De 
belangrijkste punten daarvan waren: 

 - er is geen stedenbouwkundige vergunning nodig voor het plaatsen van zonnepanelen of 
zonneboilers in het dakvlak van een vergund gebouw, tot een maximum van 20% van de 
oppervlakte van het dakvlak in kwestie; voorwaarde is dat de panelen niet mogen in strijd zijn 
met een verordening, ruimtelijk uitvoeringsplan, bijzonder plan van aanleg of 
verkavelingsvergunning; 

 - er is geen stedenbouwkundige vergunning nodig voor het plaatsen van zonnepanelen of 
zonneboilers op een plat dak; voorwaarde is dat de panelen niet mogen in strijd zijn met een 
verordening, ruimtelijk uitvoeringsplan, bijzonder plan van aanleg of verkavelingsvergunning; 

 - in de andere gevallen is een stedenbouwkundige vergunning nodig en die moet getoetst worden 
aan de voor het goed geldende bestemmingsvoorschriften uit de plannen van aanleg, ruimtelijke 
uitvoeringsplannen of verkavelingsvergunningen; 

 - als een zonnepanelenopstelling strijdig is met de voorschriften van een verkaveling is, boven 
de 20% van het dakvlak en beneden de 50% een afwijking, in toepassing van artikel 49 van het 
Coördinatiedecreet, overweegbaar, daarboven is een verkavelingswijziging nodig. 

 Gelet op bovenstaande vermelde vrij duidelijk onderscheid zouden er dus geen verschillende 
interpretatiemogelijkheden mogen zijn. 

2. Tot nu toe worden geen afzonderlijke gegevens bijgehouden over aanvragen voor zonnepanelen. 
Vaak gaan werken voor het plaatsen van een zonnepaneel overigens gepaard met verbouwings- 
of renovatiewerken aan het gebouw of de nieuwbouw ervan. Dan wordt een dergelijke aanvraag 
uiteraard in de gegevensbestanden niet ingeschreven als het plaatsen van een zonnepaneel, maar 
als het (ver)bouwen van een gebouw. Zoals in punt 1 uitgelegd, zijn veel pak zonnepanelen 
vrijgesteld van de vergunningsplicht. Die komen dus ook niet in gegevensbestanden voor. We 
beschikken dus niet over selectieve gegevens met betrekking tot zonnepanelen. 
Uit een korte rondvraag van het agentschap R-O Vlaanderen bij haar buitendiensten blijkt dat 
het aantal geweigerde aanvragen beperkt is, in elke provincie. De gewestelijk stedenbouwkundig 
ambtenaren volgen de nieuwe tendensen op de voet, vanuit een positieve kijk ten aanzien van de 
kwestie. Uiteraard moeten ze daar – zoals ook aangegeven in punt 1 – rekening houden met de 
juridische en planologische context. 

3. In de eerder vernoemde commissievergadering van 6 maart 2008 is gesuggereerd om de 
mogelijkheid om bepaalde soorten, types of groottes van zonnepanelen meldingsplichtig te 
maken, zoals voorzien in het in voorbereiding zijnde nieuwe decreet betreffende de ruimtelijke 
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ordening, te onderzoeken. De procedure kan daardoor lichter worden, want er is dan geen 
vergunning meer nodig. 

 Tegelijk is aangekondigd dat we, in overleg met minister Crevits, zullen evalueren of de 20% 
van een dakoppervlak niet moet gemodereerd worden naar een oppervlakte, rekening houdend 
met de investering van een dergelijke installatie versus de energieopbrengst. Op basis van dat 
onderzoek zal de huidige regelgeving worden geëvalueerd. 

4. Wat het aantal windturbines betreft zijn volgende gegevens verstrekt door het agentschap R-O 
Vlaanderen. Te rekenen vanaf 2004 gaat dit over 54 aanvragen voor het oprichten van 
grootschalige turbines.Per provincie gaat het over volgende verdeling: 

Provincie Kolom A 
 

Aantal aanvragen 
sinds 2004 

Kolom B 
 

Aantal aanvragen 
vergund 

Kolom C 
 

Aantal aanvragen 
ingetrokken of 

geweigerd 
Vlaams Brabant 3 1 2 
West-Vlaanderen 16 8 4 
Antwerpen 10 5 3 
Limburg 7 3 4 
Oost-Vlaanderen 18 5 9 

5. Uit de bovenstaande tabel kan worden afgeleid dat er 22 aanvragen werden vergund in de 
bewuste tijdsspanne en ongeveer even veel geweigerd of ingetrokken. In tien dossiers (= kolom 
A–(kolom B+kolom C)) moet nog een beslissing worden genomen. Een kanttekening is hierbij 
wel belangrijk. Het lijkt uit de tabel alsof er even veel aanvragen worden geweigerd dan er 
worden vergund. Dit is echter niet zo. De meeste aanvragen worden in een gewijzigde vorm 
opnieuw ingediend, en kunnen dan vaak wel vergund worden, of er wordt via een inmiddels 
afgerond planningsinitiatief wél een vergunningsgrond gecreëerd. 

 De tabel geeft bovendien het aantal aanvragen weer. Uit het antwoord op de parlementaire vraag 
nr. 131 van 4 juli 2007 van Carl Decaluwé moge ook duidelijk zijn geworden dat het aantal 
aanvragen helemaal niets zegt over het aantal turbines. Met betrekking tot bovenstaande tabel 
staat het aantal vergunde aanvragen gelijk met 2 vergunde windturbines in de provincie Vlaams-
Brabant sinds 2004, 19 in West-Vlaanderen, 12 in zowel Antwerpen als Limburg en 21 in Oost-
Vlaanderen. Dat brengt ons op een totaal van 66 bijkomend vergunde turbines in Vlaanderen 
sinds 2004. Over Vlaanderen verspreid staan er nu al meer dan honderd windturbines opgesteld, 
terwijl er al voor een honderdvijftigtal de stedenbouwkundige vergunning is afgeleverd. 
De Interdepartementale Windwerkgroep komt vrij frequent samen omdat ze, in 
overeenstemming met de omzendbrief, binnen de maand moet adviseren. Om die reden is het 
aantal dossier dat daar wacht op beoordeling minimaal. Op de vergadering van komende maand 
staat momenteel slechts één concrete aanvraag ter bespreking. 

6. U stelt dat er veel administratieve, wettelijke, ruimtelijke en ambtelijke problemen opduiken bij 
het al dan niet verlenen van de stedenbouwkundige vergunningen. Vergunningsaanvragen voor 
windturbines worden, zoals elke stedenbouwkundige vergunningsaanvraag, getoetst aan de 
geldende wettelijke en ruimtelijke bepalingen. Specifiek ten aanzien van windturbines wordt de 
omzendbrief EME/2006/01 – RO/2006/02 “Afwegingscriteria en randvoorwaarden voor de 
inplanting van windturbines” als beoordelingskader gehanteerd.De voornaamste redenen tot 
weigering van een windturbineproject is dat de aanvragen vaak zonevreemd zijn, in casu strijdig 
met de gewestplanbestemming of niet in overeenstemming met de bepalingen van de 
omzendbrief zodat een planningsinitiatief niet tot de mogelijkheden behoort. Zone-eigen doch 
solitaire turbines die een grote ruimtelijke impact hebben worden veelal evenmin vergund, 
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vanuit het principe van bundeling van turbines (maximaliseren van de windopbrengst in 
geëigende (industrie- en haven)gebieden, zoals vooropgesteld in de vermelde omzendbrief). We 
moeten absoluut vermijden dat windturbines her en der in het landschap verschijnen en een 
verward beeld creëren. 

 Ten slotte liggen ook ongunstige adviezen van betrokken administraties, volgend uit sectorale 
regelingeving bijvoorbeeld i.v.m. de luchtvaart, vogeltrek, enz. aan de basis van een intrekking 
van de aanvraag of de weigering van de vergunning. Soms ook gaat het over projecten die echt 
onvoldoende doordacht zijn. Ook dan echter wordt in de mate van het mogelijke naar een 
oplossing gezocht, waarbij bijvoorbeeld een alternatieve inplanting voorgesteld wordt. 

7. Op 14 december 2007 besliste de Vlaamse Regering om in het zogenaamde 
typevoorschriftenbesluit voor de gewestelijke ruimtelijke uitvoeringsplannen, ten aanzien van 
het voorschrift voor de agrarische gebieden, de inplanting van windturbines als mogelijkheid te 
voorzien. In de nieuwe agrarische gebieden, afgebakend in de toekomstige gewestelijke 
ruimtelijke uitvoeringsplannen, zou dus de inplanting van windturbines, voor zover die conform 
zijn met de vernoemde omzendbrief uiteraard, mogelijk zijn zonder een bijkomend RUP. 
Daarnaast zal de Interdepartementale Windwerkgroep zich, meer dan vroeger, toeleggen op het 
pro-actief op zoek gaan naar locaties waar windturbines zouden verantwoord kunnen zijn. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
Vraag nr. 88 
van 3 maart 2008 
van BOB VERSTRAETE 
 
 
 
Natuurverbindingsgebieden   -   Paardenhouderij 
 
In valleigebieden die in structuurplannen staan aangeduid als “natuurverbindingsgebieden in de natte 
sfeer” worden nogal wat percelen aangekocht met het oog op het houden van paarden. Meestal worden 
daarbij prijzen gehanteerd die te hoog zijn voor de traditionele gebruikers van die weiden, 
landbouwers met koeien. Dit leidt dan tot de zogenaamde “ontkoeiing” en “verpaarding” van die 
valleigebieden. 
 
De oprukkende verpaarding wordt ook nog bevorderd door het vroegere Aminal, nu ANB 
(Agentschap voor Natuur en Bos), en door de VLM (Vlaamse Landmaatschappij), die in deze 
valleigebieden gronden opkopen met de bedoeling er “natuurgebieden” van te maken. In de praktijk 
komt het echter vaak voor dat die aangekochte percelen nadien worden doorverhuurd aan niet-
landbouwers, die ze vaak gebruiken voor het houden van paarden. Bijkomend worden dan soms 
infrastructurele aanpassingen gedaan zoals bijvoorbeeld het aanleggen van pisten. 
 
1. Planologisch domineert de landbouwfunctie in “natuurverbindingsgebieden in de natte sfeer”      

en/of in “waardevol agrarisch gebied”. Daarnaast, maar ondergeschikt aan de landbouwfunctie, is 
er de natuurfunctie.  

 
Kunnen daarom dergelijke gebieden wel worden omgezet in recreatiezones voor niet-landbouwers 
die er paarden houden als hobby, met alle gevolgen van dien voor zowel de aanblik van het 
landschap als de bestaande natuurwaarden? Zo ja, moet de regelgeving dan niet worden 
bijgestuurd? 
 

2. Kunnen in agrarisch gebied zo maar pisten, afspanningen en allerlei sportinfrastructuur worden 
geplaatst, die veelal hinderlijk zijn voor de aangelanden, bijvoorbeeld wegens de verstoring van 
het natuurlijk afvloeien van het regenwater? Zo ja, moet de regelgeving dan niet worden 
bijgestuurd? 

 
N.B. Gelijkaardige vragen werden gesteld aan de ministers Peeters (vraag nr. 41) en Crevits (vraag 

nr.468). 
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DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING EN VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 88 van 3 maart 2008 
van BOB VERSTRAETE 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt door mevrouw Hilde Crevits, Vlaams minister van 
Openbare Werken, Energie, Leefmilieu en Natuur. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
Vraag nr. 89 
van 4 maart 2008 
van JOKE SCHAUVLIEGE 
 
 
 
Leegstaande beschermde gebouwen   -   Herbestemming 
 
Vlaanderen is een dichtbevolkt gebied gekenmerkt door verstedelijking en lintbebouwing langs een 
dicht wegennetwerk. De open ruimte is dus erg beperkt, wat ons noopt om er zorgzaam mee om te 
springen. 
 
Tegelijkertijd staan er in Vlaanderen historische en beschermde gebouwen leeg die vroeger een 
bepaalde functie hadden, maar door omstandigheden niet meer worden gebruikt. 
 
Het lijkt vaak moeilijk om die een nieuwe bestemming te geven door allerlei regels en beperkingen. 
 
1. Beschikken de verschillende bevoegde instanties over voldoende instrumenten om leegstaande 

historische en beschermde gebouwen een zinvolle herbestemming te geven? 
 

Hoe kunnen historische en beschermde gebouwen herbestemd worden? 
 

2. Zijn er cijfers voorhanden met betrekking tot de herbestemming van historische en beschermde 
gebouwen? 

 
3. Over welke instrumenten beschikt de minister om de herbestemming van historische en 

beschermde gebouwen vlotter te laten verlopen? Worden er op dit vlak bijkomende initiatieven 
overwogen? 
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DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING EN VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 89 van 4 maart 2008 
van JOKE SCHAUVLIEGE 
 
 
 
1+3.  De regelgeving inzake ruimtelijke ordening en onroerend erfgoed biedt volgende mogelijkheden 

inzake herbestemming van beschermde monumenten: 
 

• Wanneer het niet langer wenselijk of mogelijk is om de oorspronkelijke of de laatste 
bestemming verder te zetten, voorziet het decreet van 18 mei 1999 houdende de organisatie 
van de Ruimtelijke Ordening in de mogelijkheid om voor zonevreemde gebouwen die 
beschermd zijn een functiewijziging toe te staan. Bovendien kan voor deze monumenten 
ook een beperkte volume-uitbreiding met maximaal 20 procent in overweging genomen 
worden. Hierdoor zouden bijvoorbeeld bepaalde functies die noodzakelijk zijn voor het 
verdere gebruik van het gebouw, maar die niet in het monument zelf ingebracht kunnen 
worden zonder de erfgoedwaarde van het pand ernstig te schaden, in een afzonderlijk 
volume ondergebracht kunnen worden; 

• Onderzoek met betrekking tot de herbestemming van een beschermd monument wordt voor 
80 procent gesubsidieerd. Voor de eigenlijke restauratie- en onderhoudswerken die gepaard 
gaan met de herbestemming, kunnen onderhouds- en restauratiepremies worden bekomen; 

• Via de afbakening van erfgoedlandschappen, in het kader van Ruimtelijke 
Uitvoeringsplannen of Bijzondere Plannen van Aanleg, is het mogelijk om op een 
geïntegreerde en structurele manier na te denken over de bestemming van het erfgoed in de 
afgebakende zone. Ik verwijs met betrekking tot deze materie ook naar mijn antwoord op 
uw schriftelijke vraag van 9 november 2007, inzake de herbestemming van beschermde 
kastelen. 

 
Naar aanleiding van de herziening van de decreten ruimtelijke ordening en onroerend erfgoed, is 
het uiteraard de bedoeling om dit instrumentarium te verfijnen en het verantwoord 
herbestemmen van beschermde monumenten verder te faciliteren. 

 
De herbestemmingsmogelijkheden van beschermde monumenten hangen af van de mate waarin 
de nieuwe bestemming verzoenbaar is met de ruimtelijk-planologische situatie en met de 
beschermingsvoorschriften.  De uitkomst en complexiteit verschilt van geval tot geval, maar 
herbestemming is niet noodzakelijk problematisch. Logischerwijze is steeds uitvoerig overleg 
noodzakelijk tussen de bouwheer en de verschillende bevoegde administraties, en het is mijn 
bedoeling om ter zake ook professionele procesbegeleiding aan te bieden, zowel aan overheden 
als aan particulieren. In dit verband vermeld ik de initiatieven met betrekking tot erfgoedhuis 
“Den Wolsack” en de samenwerking met Participatiemaatschappij Vlaanderen, die nader 
worden toegelicht in mijn beleidsnota en beleidsbrieven. 

 
2. Er zijn momenteel geen cijfergegevens beschikbaar, maar het is wel de bedoeling om per type 

erfgoed voorbeeldboeken te realiseren, met overzichten van de gerealiseerde herbestemmingen, 
zowel de goede als de slechte. Naar aanleiding van de studietweedaagse “In Ander Licht”, met 
betrekking tot de toekomstperspectieven voor religieus erfgoed in Vlaanderen, georganiseerd 
door VCM-Contactforum voor Erfgoedverenigingen en mijn adminstratie, heb ik alvast de 
opdracht gegeven om een dergelijk boek te realiseren voor herbestemd religieus patrimonium. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
Vraag nr. 90 
van 6 maart 2008 
van JOHAN SAUWENS 
 
 
 
Financieringsfonds Eenmalige Uitgaven   -   Middelen en werkingskosten 
 
Kan de minister een overzicht bezorgen per eind 2007 van: 
 
- de middelen die sedert 2000 in het FFEU (Financieringsfonds voor Eenmalige Uitgaven) werden 

gereserveerd; 
 
- de werkingskosten per jaar; 
 
- de goedgekeurde middelen per project; 
 
- de vastleggingen en betalingen die per project zijn gebeurd; 
 
- de nog te bestemmen middelen? 
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DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 90 van 6 maart 2008 
van JOHAN SAUWENS 
 
 
 
1. Het totale bedrag gereserveerd in dit Fonds bedraagt 1.122.401.890,67 euro op datum van 

31 december 2007. De tabel in bijlage geeft een overzicht van de ontvangen dotaties sedert de 
opstart van het FFEU in december 2000, alsook de eventuele correcties op deze dotaties en de 
gerecupereerde saldi bij realisatie van het project. Deze saldi worden bij de te bestemmen 
middelen gevoegd en kunnen, na goedkeuring door het Vlaams Parlement, op voorstel van de 
Vlaamse Regering een nieuwe bestemming krijgen. 

 
2. De werkingskosten voor het jaar 2007 bedragen 86.475,11 euro (voornamelijk personeelskosten, 

onderhoudscontract AXI Finance en de realisatie van het jaarverslag). In 2006 bedroegen de 
werkingskosten 86.064,31 euro. In 2005 liepen de werkingskosten op tot 69.369,16 euro en 
74.915,50 euro investeringskosten voor de éénmalige aankoop van een boekhoudpakket AXI 
Finance. In 2004 70.845,90 euro, in 2003 51.202,72 euro en in 2002 - toen er nog geen 
personeelslid in dienst was - 18.893,09 euro voor selectiekosten en de personeelsadvertentie in 
de krant. Hoewel de werkingskosten zeer bescheiden zijn – één promille van de jaarlijkse 
uitgaven – was de stijging in het jaar 2005 – zij het éénmalig (investering) – opvallend: gelet op 
de omvang die het FFEU heeft gekregen, was het nodig de interne controleprocedures strikter te 
beveiligen, wat via een daartoe aangepast boekhoudpakket werd doorgevoerd.  Zoals voorzien, 
daalden zij in 2006 en bleven ook in 2007 op dat lage peil. 

 
3. De goedgekeurde middelen voor projecten, goedgekeurd door het Vlaamse Parlement op 

voorstel van de Vlaamse Regering, bedragen in totaal 1.074.940.939,84 euro. Hiervan zijn per 
31 december van het rapporteringjaar 975.248.990,22 euro vastgelegd en 692.787.300,87 euro 
uitbetaald. Deze cijfers bevatten niet de schuldafbouw door het FFEU in het jaar 2004 voor een 
bedrag van 44.700.000,00 euro. 

 
4. In de tabel in bijlage staat per project welk bedrag toegekend, vastgelegd, geordonnanceerd en 

betaald werd. De ‘encours’ is het verschil tussen vastleggingen en ordannanceringen. Saldo 
vastleggingen staat voor toekenningen min vastleggingen. 

 
5. Het saldo aan nog te bestemmen middelen per 31 december 2007 bedraagt 2.303.185,04 euro. 
 
BIJLAGEN 
 
1. Synoptisch overzicht FFEU middelen, 
2. Synoptisch overzicht FFEU-projecten, vastleggingen, ordonnanceringen, betalingen. 
 
Bijlage(n):  
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2007-2008/VAN_MECHELEN/90/antw.090.bijl.002.pdf 
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2007-2008/VAN_MECHELEN/90/antw.090.bijl.001.pdf 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
Vraag nr. 91 
van 6 maart 2008 
van MARIJKE DILLEN 
 
 
 
Vrijstelling onroerende voorheffing   -   Adviezen Kadaster 
 
Bij dossiers inzake ambtshalve vrijstelling van onroerende voorheffing dient de Administratie van het 
Kadaster advies te geven aan de Belastingdienst voor Vlaanderen. 
 
1. Wat is de waarde van dergelijk advies? Heeft dit bindende kracht of is het slechts adviserend? 
 
2. Kan de minister meedelen hoeveel adviezen er over de aanslagjaren 2004-2005-2006 zijn gegeven 

door de Administratie van het Kadaster aan de Belastingdienst voor Vlaanderen inzake dossiers 
betreffende ambtshalve vrijstelling van onroerende voorheffing en in hoeveel gevallen een positief 
advies van de Administratie van het Kadaster werd gevolgd? 
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DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 91 van 6 maart 2008 
van MARIJKE DILLEN 
 
 
 
1. Het Vlaamse Gewest is exclusief bevoegd om de aanslagvoet, de heffingsgrondslag en de 

vrijstellingen van de onroerende voorheffing te wijzigen. Bovendien staat de Vlaamse overheid 
zelf in voor de dienst van deze belasting. De dienst van de belasting omvat onder meer de 
berekening van de belasting, de inning en de invordering ervan, en de afhandeling van de 
betwistingen, zowel in de administratieve als gerechtelijke fase. Ook kan het Vlaams Gewest 
autonoom de procedureregels van de invordering wijzigen.  

 
 De federale overheid, in het bijzonder de Administratie van de Patrimoniumdocumentatie, is wel 

als enige bevoegd om de federale kadastrale inkomens te bepalen (artikel 4 §2 van de 
Bijzondere Financieringswet van 16 januari 1989). En deze federale kadastrale inkomens 
vormen nog steeds de heffingsgrondslag voor de Vlaamse onroerende voorheffing.  

 
 De gegevensuitwisseling tussen de federale overheid en het Vlaams Gewest is dan ook van 

cruciaal belang. Dit werd trouwens formeel bekrachtigd met het samenwerkingsakkoord van 7 
december 2001, gesloten in uitvoering van artikels 1bis en 4, § 2 van de Bijzondere Finan-
cieringswet van 16 januari 1989, en gepubliceerd in het Belgisch Staatsblad van 11 december 
2002.  

 
 Gelet op de autonome invordering en de autonome toepassing van de regelgeving is de Vlaamse 

Belastingdienst niet gebonden door de adviezen die de federale Administratie voor de Patrimo-
niumdocumentatie bezorgt naar aanleiding van de aanvragen tot vrijstelling van onroerende 
voorheffing. Toch zijn de adviezen belangrijk, gezien de terreinkennis en de expertise van de 
federale ambtenaren. Wel worden de feitelijke vaststellingen steeds kritisch getoetst aan de 
interpretatie van de geldende wettelijke en decretale bepalingen door de Vlaamse Belasting-
dienst. Ik verwijs bijvoorbeeld naar de door de Vlaamse overheid opgemaakte omzendbrief 
betreffende de vrijstelling van de onroerende voorheffing voor onroerende goederen bestemd 
voor onderwijs (Omzendbrief FB/VLABEL/2007 zoals gepubliceerd in het Belgisch Staatsblad 
van 11 september 2007). De Vlaamse Belastingdienst laat ook vaak eigen ambtenaren een 
controle ter plaatse uitvoeren om een aanvraag tot vrijstelling van de onroerende voorheffing te 
onderzoeken. 

 
2. Onderstaande tabel geeft u een overzicht van:  
 

• het aantal adviezen dat door de Vlaamse Belastingdienst bij de federale Patrimonium-
documentatie werd ingewonnen 

• het aantal ingewilligde aanvragen.  
 

 Er wordt echter niet systematisch bijgehouden hoe vaak de federale adviezen worden gevolgd en 
hoe vaak er wordt van afgeweken.  
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Aanslagjaar Aantal aanvragen tot vrijstelling 

van de onroerende voorheffing 
waarvoor advies werd gevraagd aan 
de Administratie voor de 
Patrimoniumdocumentatie 

Aantal ingewilligde aanvragen tot 
vrijstelling van de onroerende 
voorheffing waarvoor advies werd 
gevraagd aan de Administratie voor de 
Patrimoniumdocumentatie 

2004 1 040 520
2005 961 358
2006 585 191
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DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
Vraag nr. 92 
van 6 maart 2008 
van PATRICK DE KLERCK 
 
 
 
“Lange Max” Koekelare   -   Bescherming en subsidiëring 
 
Einde april 1915 pakten de Duitsers aan het IJzerfront in West-Vlaanderen uit met een nieuw kanon, 
dat onder andere Duinkerke, Poperinge en Veurne op hun grondvesten zou doen daveren: de “Lange 
Max”. Het kanon stond aan de Steenstraat in Koekelare opgesteld. 
 
Tussen de beide wereldoorlogen vormde de battertij “Pommern” met zijn gedemilitariseerd kanon een 
van de meest bezochte oorlogssites in de provincie. Talrijke prominenten kwamer er langs, waaronder 
Winston Churchill, koning Albert I en de Japanse kroonprins Hirohito. Tijdens de Tweede 
Wereldoorlog werd de batterij door de Duitse bezetter ontmanteld. 
 
In de jaren vijftig meende het lokale bestuur van Koekelare dat de site zijn belang verloren had en 
blies de plaats dan ook op. De stenen werden gebruikt voor wegverharding. Het werd 45 jaar lang een 
verzonken weide. Velen menen dat dit een cultuur-historische blunder was. 
 
In 1997 werd door privépersonen een werkgroep gestart, die de weide en het aanpalende hoevetje 
heeft aangekocht, de schuur heeft gerestaureerd tot een museum en een nieuwe cafetaria heeft 
gebouwd. De bouwput werd weer opgegraven en vrij gemaakt van water. Planologisch werd een 
gedeelte van de locatie omgevormd van landbouwzone naar zone voor recreatie.  
 
De vzw Lange Max heeft de bedoeling de Lange Max-site langs de Clevenstraat te restaureren en 
Koekelare een nieuwe toeristische attractie van niveau aan te bieden. Men wil tijdens de volgende 
jaren een exacte kopie in metaal laten maken. Dit imitatiekanon komt op dezelfde plaats waar vroeger 
Lange Max stond. Dit betekent dat de huidige graafput met zijn fundamenten opnieuw gebruikt zal 
worden. Wel moeten enkele betonnen muren opnieuw gebouwd worden. 
 
Naast de site van het voormalig kanon werd een museum opgericht. Het omvat een hele reeks 
attributen over Lange Max en over het oorlogsgebeuren in de streek van Koekelare. De leefwereld in 
en rond het kanon is er uitvoerig uitgebeeld met maquettes, uniformen, foto’s en ander didactisch 
materiaal. 
 
De Lange Max is een uniek dossier. Het gaat om de enige Duitse Marinebatterij die zo ver 
landinwaarts lag. De overgrote meerderheid van de 44 vaste Duitse batterijen in West-Vlaanderen 
stond immers langs of dicht achter de kust opgesteld. Het ruim zeventien meter lange en 75,5 ton 
zware kanon werd opgesteld in een betonnen geschutsstelling en werd elektrisch in de juiste 
vuurpositie gebracht. 
 
1. Onderkent de minister het belang van dit dossier? 
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2. Wat is het beschermingsstatuut van de Lange Max? 
 
3. Worden er initiatieven genomen of ondersteund om deze site in zijn oorspronkelijke staat te 

herstellen? Wat zijn de mogelijkheden op dit vlak? 
 
4. Wordt dit dossier opgenomen in de nieuwe piste van het subsidiëren van bunkerlinies? 
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DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINSTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN FINANCIEN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 92 van 6 maart 2008 
van PATRICK DE KLERCK 
 
 
 
1-2.  De “Lange Max” zelf is verdwenen, maar het belang van het kanon is wel onderkend door het 

feit dat de geschutsbedding is beschermd als monument, samen met het boerenhuis, waarin 
eertijds een officierenmess was ondergebracht. De omgeving van deze site is daarenboven 
beschermd als dorpsgezicht.  

 
3. Er zijn mijn administratie geen dergelijke initiatieven bekend. De kanonsite kan uiteraard 

worden geherwaardeerd, waarbij een beroep kan worden gedaan op de onderhouds- of 
restauratiepremies die zijn voorzien voor beschermde monumenten, stads- en dorpsgezichten. 
Een eventuele reconstructie van het kanon is bespreekbaar, maar niet subsidieerbaar. 

  
4. Er is op dit moment niet zozeer sprake van een nieuwe piste voor het subsidiëren van militaire 

linies, wel wordt onderzocht op welke manier dergelijke linies het best worden beschermd. De 
uitkomst van dit onderzoek zal echter ook bepalend zijn voor de premies die desgevallend 
kunnen worden bekomen. Vanwege onroerend erfgoed kan immers enkel een beroep worden 
gedaan op de reglementair voorziene financieringsmogelijkheden, met name de premies die 
kunnen worden bekomen voor de restauratie, het onderhoud, het herstel of de herwaardering van 
beschermde monumenten, stads- of dorpsgezichten, landschappen of erfgoedlandschappen. 
Deze premies verschillen naargelang het beschermingsstatuut en het statuut van de 
premienemer.  

 
Of er voor de site van de “Lange Max” nog andere premies zullen kunnen worden bekomen dan 
de onderhouds- of restauratiepremie voor beschermde monumenten, zal dus afhankelijk zijn van 
de mate waarin de site nog op een andere manier kan worden beschermd, bijvoorbeeld als 
onderdeel van een erfgoedlandschap. Het is echter nog te vroeg om daarover uitspraken te doen. 
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DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
Vraag nr. 93 
van 12 maart 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Permanent armoedeoverleg   -   Verticaal luik 
 
Het Armoededecreet verankert een permanent armoedeoverleg. Dat bestaat uit een horizontaal en een 
verticaal luik. 
 
Het verticaal luik is het overleg dat binnen elk beleidsdomein met de vertegenwoordigers van de 
armen wordt gevoerd. Samen met deze vertegenwoordigers en de aandachtsambtenaren kunnen ook 
derden aan dit overleg deelnemen. 
 
Iedere minister bepaalt voor zijn of haar beleidsdomein hoe het verticaal overleg wordt georganiseerd. 
 
Het verticaal overleg vindt voor elk beleidsdomein minstens twee keer per jaar plaats. 
 
1. Hoeveel keer per jaar (sinds het armoededecreet) heeft het verticaal overleg plaatsgevonden voor 

de beleidsdomeinen van de minister? 
 
2. Maken ook derden deel uit van het verticaal overleg? Zo ja, wie? 
 
3. Wat zijn de resultaten van het overleg? Worden hiervan verslagen opgemaakt? Waar kunnen deze 

verslagen worden geraadpleegd? 
 
4. Houdt de minister, in haar/zijn beleid, rekening met de resultaten van dit overleg? Zo ja, op welke 

manier? Zo neen, waarom niet? 
 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 44, Van Mechelen nr. 93, 

Vandenbroucke nr. 170, Anciaux nr. 85, Bourgeois nr. 68, Keulen nr. 105, Van Brempt nr. 122, 
Vanackere nr. 122, Crevits nr. 489, Ceysens nr. 52). 
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DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING EN VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 93 van 12 maart 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt door de heer Steven Vanackere, Vlaams minister 
van Welzijn, Volksgezondheid en Gezin. 
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DIRK VAN MECHELEN 
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Vraag nr. 94 
van 12 maart 2008 
van BART VAN MALDEREN 
 
 
 
Doortrekking N41 Dendermonde-Aalst   -   Ruimtelijk uitvoeringsplan 
 
Omdat het Agentschap Wegen en Verkeer van de Vlaamse overheid de doortrekking van de N41 wil 
realiseren, werd aan het provinciebestuur gevraagd een RUP (ruimtelijk uitvoeringsplan) op te maken. 
 
De deputatie heeft nu beslist om concreet werk te maken van een provinciaal ruimtelijk 
uitvoeringsplan (PRUP). Dat moet de doortrekking van de N41 tussen Dendermonde en Aalst 
mogelijk maken. 
 
1. Werd hierover overleg gepleegd met de betrokken partijen? 
 
2. Welke scenario’s worden onderzocht? Wordt het traject uit de streefbeeldstudie onderzocht? 
 
3. Is er uitsluitsel met betrekking tot de scenario’s over het traject vanaf de aansluiting met de N406? 

 
4. Werd overwogen om het PRUP te beperken tot de doortrekking tot de N406? 
 
5. Welke timing wordt vooropgesteld? 
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DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING EN VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 94 van 12 maart 2008 
van BART VAN MALDEREN 
 
 
 
In uitvoering van de streefbeeldstudie voor de N41 tussen Sint-Niklaas en Aalst neemt het Agentschap 
Wegen en Verkeer inderdaad initiatief om de doortrekking van de N41 tussen Dendermonde en Aalst 
te realiseren. Op korte termijn wordt door het agentschap de aanleg van het weggedeelte tussen de N47 
te Lebbeke en de N406 te Oudegem (Dendermonde) voorzien.  
 
Vermits uit de streefbeeldstudie bleek dat de uitvoering van het gewestplantracé op het terrein om 
ontwerptechnische redenen niet volledig binnen de reservatiestrook van het gewestplan kan 
gerealiseerd worden, is de opmaak van een ruimtelijk uitvoeringsplan noodzakelijk.  
De (aan te leggen) N41 tussen Dendermonde en Aalst is geselecteerd als een secundaire weg. Conform 
het subsidiariteitsprincipe betekent dit dat de opmaak van het ruimtelijk uitvoeringsplan een 
provinciale taak is. Op 18 februari j.l. heeft de bevoegde gedeputeerde van de provincie Oost-
Vlaanderen mij schriftelijk laten weten dat de provincie inderdaad een ruimtelijk uitvoeringsplan zal 
opmaken. Deze beslissing werd trouwens ook overgemaakt aan mijn collega minister Crevits.  
 
In het licht van deze korte situatieschets kan ik bijgevolg het volgende antwoorden. 
 
1. Er werd inderdaad een eerste overleg gepleegd tussen de provincie en het Vlaams gewest op 

ambtelijk niveau. Dit overleg is doorgegaan op 14 maart 2008 en werd bijgewoond door 
vertegenwoordigers van de provinciale dienst ruimtelijke ordening, van het agentschap wegen 
en verkeer, het departement RWO en het departement LNE. 

 
2. Op basis van de elementen besproken tijdens dit overleg zal de deputatie een beslissing nemen 

over de precieze inhoud van het provinciaal ruimtelijk uitvoeringsplan. In ieder geval lijkt het 
erop dat een afweging van verschillende tracévarianten noodzakelijk is in het licht van de plan-
milieueffectenrapportage. Het traject uit de streefbeeldstudie wordt daarbij beschouwd als één 
van de redelijke alternatieven. De provincie zal concrete afspraken maken met het AWV Oost-
Vlaanderen en het departement LNE over de verdere opmaak van dit plan-milieueffectenrapport 
en de te onderzoeken tracéalternatieven. Een belangrijke vraag lijkt me in ieder geval of de plan-
milieueffectenrapportage enkel betrekking zal hebben op het deel tussen de N47 en de N406 of 
ook de volledige doortrekking tussen de N47 en Gijzegem zal behandelen.  

 
3. Zoals uit het antwoord op de tweede vraag blijkt, is er vandaag nog geen uitsluitsel met 

betrekking tot de scenario’s voor het deel tussen de N406 en Gijzegem. Evenmin kan ik u 
vandaag meedelen of de tracéalternatieven voor deze omleiding zullen opgenomen worden in 
het plan-milieueffectenrapport. De beslissingsbevoegdheid ligt hiervoor immers bij de provincie 
Oost-Vlaanderen.  

 
4. Zoals uit het antwoord op de vorige vragen blijkt, zal de provincie afwegen op welk 

weggedeelte van de doortrekking het provinciaal ruimtelijk uitvoeringsplan betrekking zal 
hebben.  
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5. De timing is uiteraard afhankelijk van de verschillende beslispunten voor de provincie Oost-
Vlaanderen met betrekking tot de omvang van het ruimtelijk uitvoeringsplan en de plan-
milieueffectenrapportage.  
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DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
Vraag nr. 95 
van 12 maart 2008 
van VERA VAN DER BORGHT 
 
 
 
Doortrekking N41 Dendermonde-Aalst   -   Ruimtelijk uitvoeringsplan 
 
Eén van de missing links in Oost-Vlaanderen is de doortrekking van de N41 Sint-Niklaas-
Dendermonde tot in Aalst. Al jarenlang wordt dit dossier aan de orde gesteld. 
 
In de lokale pers vernam ik dat er nu een geschil zou zijn opgedoken tussen de provincie en de 
gewestelijke administratie over de afwerking van het dossier rond de N41.  
 
Op dit moment wordt gewerkt aan het Milieueffectenrapport (MER), dat midden 2008 afgerond zou 
zijn.  
 
De volgende stap is de opmaak van het ruimtelijk uitvoeringsplan (RUP) en daar stelt de provincie nu 
dat dit een zaak is voor het Vlaams Gewest, aangezien de N41 een gewestweg is en het gewest eerder 
ook al een MER en een streefbeeldstudie liet opmaken. Het Vlaams Gewest stelt dan weer dat de N41 
een secundaire weg is en daardoor eigenlijk logischerwijze op provinciaal niveau dient gekaderd te 
worden via een provinciaal ruimtelijk uitvoeringsplan.  
 
1. Wat is de stand van zaken in het dossier van de doortrekking van de N41 van Dendermonde tot 

Aalst? Is de opmaak van een RUP nu aan de orde? 
 

Klopt het dat de provincie Oost-Vlaanderen en het Vlaams Gewest het niet eens zijn over wie de 
verantwoordelijkheid draagt om een ruimtelijk uitvoeringsplan op te maken? 

 
2. Kan de minister een timing geven voor de opmaak van het RUP indien het Vlaams Gewest dit 

dossier op zich neemt?  
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DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING EN VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 95 van 12 maart 2008 
van VERA VAN DER BORCHT 
 
 
 
1. Zoals u terecht stelt, is de streefbeeldstudie voor de N41 tussen Sint-Niklaas en Aalst reeds 

afgewerkt.  
 In navolging van dit streefbeeld is het agentschap Wegen en Verkeer Oost-Vlaanderen van start 

gegaan met een project-MER voor het deel tussen de N47 te Lebbeke en de N406 te Oudegem. 
Dit omdat AWV Oost-Vlaanderen de aanleg van dit weggedeelte op de korte termijn heeft 
gepland. Het kennisgevingsdossier werd ter inzage gelegd, wat resulteerde in een richtlijnen-
vergadering met de bevoegde dienst MER begin december 2007.  

 
 Vermits uit de streefbeeldstudie bleek dat de uitvoering van het gewestplantracé op het terrein 

om ontwerptechnische redenen niet volledig binnen de reservatiestrook van het gewestplan kan 
gerealiseerd worden, is de opmaak van een ruimtelijk uitvoeringsplan noodzakelijk.  

 De (aan te leggen) N41 tussen Dendermonde en Aalst is geselecteerd als een secundaire weg. 
Conform het subsidiariteitsprincipe betekent dit dat de opmaak van het ruimtelijk 
uitvoeringsplan een provinciale taak is. Het lijkt me overdreven om te stellen dat er geen 
eensgezindheid is tussen het Vlaams gewest en de provincie over de verantwoordelijkheid van 
het ruimtelijk uitvoeringsplan. Aangezien het Vlaams gewest de wegbeheerder is en al het 
voorafgaand onderzoek (streefbeeldstudie, project-MER) heeft uitgevoerd, heeft de provincie 
haar bevoegdheid in dit dossier bevestigd. Op 18 februari j.l. heeft de bevoegde gedeputeerde 
van de provincie Oost-Vlaanderen mij de principiële beslissing overgemaakt een provinciaal 
ruimtelijk uitvoeringsplan te zullen opstellen. Deze beslissing werd trouwens ook overgemaakt 
aan mijn collega minister Crevits.  

 
 Bijgevolg dient een plan-milieueffectenrapportage opgesteld te worden in functie van het 

ruimtelijk uitvoeringsplan. De provincie zal nog met het Agentschap Wegen en Verkeer Oost-
Vlaanderen precieze afspraken moeten maken over de aanduiding van de initiatiefnemer van 
deze milieubeoordeling en de te onderzoeken tracéalternatieven. Een belangrijke vraag is in 
deze immers of de plan-milieueffectenrapportage enkel betrekking zal hebben op het deel tussen 
de N47 en de N406 of de volledige doortrekking tussen de N47 en Gijzegem zal behandelen. 
Hierover zal de deputatie van Oost-Vlaanderen normaliter binnenkort een beslissing nemen. 

 
2. Aangezien het initiatief voor de opmaak van een ruimtelijk uitvoeringsplan een provinciale 

aangelegenheid is, lijkt deze vraag me niet meer van toepassing.  
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DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
Vraag nr. 96 
van 13 maart 2008 
van PATRICK DE KLERCK 
 
 
 
Vermindering registratierechten   -   Bewoningsvoorwaarde 
 
Aan het klein beschrijf is (terecht) een bewoningsverplichting gekoppeld, in die zin dat de kopers 
beiden dienen ingeschreven te zijn in het bevolkingsregister (binnen de drie jaar na de aankoop en 
gedurende een periode van drie jaar). In een aantal gevallen blijkt in de praktijk dat aan deze laatste 
voorwaarde niet wordt voldaan. Hierbij kan gedacht worden aan samenlevende koppels waarvan de 
samenlevingsvorm geen volle drie jaar stand kan houden (bijvoorbeeld feitelijk gescheiden koppels na 
twee jaar). 
 
Indien het huwelijk stukloopt, vormt dit (wat dit aspect betreft) geen probleem voor de partner die de 
woning overneemt, maar wel voor de persoon die zijn gerechtigdheden in eigendom afstaat, als beide 
personen de eigendom verkopen.  
 
Dit laatste is vaak de enige mogelijkheid wanneer de kopers alles geleend hebben en de lening niet kan 
overgenomen worden door één van de partners (of de nieuwe vriend/vriendin niet wil toetreden als co-
debiteur). 
 
Indien de bewoningsverplichting niet wordt nageleefd, is er een bijrecht verschuldigd tot het normaal 
tarief (in Vlaanderen 10%), alsook een boete wegens het niet naleven van de inschrijvingsplicht. 
Overmacht wordt niet aanvaard om kwijtschelding te bekomen. 
 
In de praktijk blijkt dat een periode van twee jaar vaak cruciaal is. 
 
Overweegt de minister initiatieven om de inschrijvingstermijn op twee jaar te brengen? 
 
Werd deze mogelijkheid reeds onderzocht? 
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DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING EN VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 96 van 13 maart 2008 
van PATRICK DE KLERCK 
 
 
 
Artikel 60 van het Wetboek der Registratie-, hypotheek- en griffierechten schrijft voor dat de 
krachtens artikel 53, 2° genoten vermindering ( dit is het zogenaamde klein beschrijf ) enkel behouden 
blijft mits de verkrijger of zijn echtgenoot ingeschreven is in het bevolkingsregister of 
vreemdelingenregister op het adres van het verkregen goed binnen de drie jaar vanaf de datum van de 
authentieke akte van verkrijging en mits die inschrijving gedurende minstens drie jaar zonder 
onderbreking behouden blijft. 
 
Ingeval van een aankoop door gehuwden volstaat het dat één van beide echtgenoten de 
inschrijvingsplicht nakomt. Dit is ook zo tijdens een periode van feitelijke scheiding. Na een 
echtscheiding voldoet de inschrijving door één van de ex-echtgenoten niet meer voor de andere. Vanaf 
het ogenblik van het definitief worden van de echtscheiding worden zij op dezelfde manier behandeld 
als niet-gehuwde verkrijgers. 
 
Ingeval van aankoop door niet-gehuwde verkrijgers (samenwonenden) kan elke partner slechts voor 
zichzelf aan de inschrijvingsplicht voldoen. Zodra de samenwonende partners huwen volstaat het 
evenwel dat één van de echtgenoten de inschrijvingsverplichting nakomt. 
 
Er bestaan in het Vlaams Gewest twee naast elkaar bestaande fiscale kortingen voor de kandidaat-
kopers die nog geen eigen woning bezitten. Naast het zogenaamde klein beschrijf, dat inwerkt op het 
tarief, vermindert het abattement de grondslag waarop het registratierecht geheven wordt. Hoewel 
beide gunstregimes eigenlijk dezelfde doelgroep hebben, verschillen de grondvoorwaarden - zoals 
deze tot behoud van het genoten voordeel -  enigszins. Zo moet voor het behoud van het zogenaamde 
klein beschrijf voldaan worden aan voormelde inschrijvingsplicht. Voor behoud van het abattement 
moet de koper zijn hoofdverblijfplaats vestigen op de plaats van de aangekochte woning binnen de 
twee jaar, of binnen de vijf jaar wanneer het om een bouwgrond gaat.  
 
In de beleidsbrieven Financiën en Begroting die ik de voorbije jaren in het Vlaams Parlement heb 
ingediend, heb ik mijn visie hierover beschreven. Een betere onderlinge afstemming van beide 
systemen of zelfs een volledige integratie is m.i. te verkiezen boven fragmentarische ingrepen.   
 
Zoals ik reeds in de beleidsbrief Financiën en Begroting 2008 aankondigde heb ik het Universitair 
Steunpunt Fiscaliteit de opdracht gegeven de mogelijkheden tot een betere afstemming of integratie te 
onderzoeken. 
 
   



Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.7 - April 2008  -99- 
 
 

 

VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
DIRK VAN MECHELEN 
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Vraag nr. 97 
van 14 maart 2008 
van LUDO SANNEN 
 
 
 
Economisch Netwerk Albertkanaal   -   Plan-MER 
 
In opdracht van de Provinciale Ontwikkelingsmaatschappijen (POM) van Antwerpen en Limburg 
wordt een plan-milieueffectenrapport (MER) opgemaakt voor de ontwikkeling van de 
bedrijventerreinen die deel uitmaken van het Economisch Netwerk Albertkanaal (ENA). Het 
kennisgevingsdossier is raadpleegbaar op www.mervlaanderen.be. 
 
De Vlaamse Regering besliste op 23 april 2004 ruimtelijke uitvoeringsplannen (RUP’s) op te stellen 
voor enkele bedrijventerreinen. Voor vier terreinen werd eerst bijkomend onderzoek gevraagd. 
 
In het kennisgevingsdossier wordt gesteld dat voor de vier terreinen een afzonderlijk plan-MER en 
passende beoordeling worden uitgevoerd, op basis waarvan kan worden beslist een RUP op te stellen. 
Voor het gebied Zwartenhoek-Ham is dit reeds gebeurd, voor Genk-Zuid-Oost, Zolder-Lummen-Zuid 
en Zwaaikom-Ranst nog niet. Voor het terrein Zwartenhoek werd aldus een aparte kennisgeving 
georganiseerd in september 2006. Er is op de website nog geen goedkeuringsverslag beschikbaar. 
 
Omdat in het ENA-MER opnieuw sprake is van de vier gebieden, kan verwarring rijzen omtrent de 
vraag of deze kennisgeving ook voor die zones geldt. 
 
1. Kan de minister duidelijkheid verschaffen over de gebieden waarvoor de kennisgeving geldt? Is er 

inspraak mogelijk voor de vier gebieden waarvoor een apart MER opgemaakt is/wordt? Zijn er 
voor deze gebieden twee kennisgevingen? 

 
2. Kan de minister een overzicht geven van de stand van zaken in de ontwikkeling van de gebieden? 

Met andere woorden, welk gebied zit in de kennisgevingsfase van het MER, voor welk gebied is 
een ontwerper belast met het opstellen van een RUP, en dergelijke meer? 

 
3. Wordt voor de verscheidene geselecteerde gebieden telkens een aparte RUP-procedure opgestart 

of zal de procedure voor alle of een deel van de gebieden gebundeld verlopen, zoals dat het geval 
is voor het MER? 

 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan de ministers Van Mechelen (vraag nr. 97) en Crevits (nr. 511). 
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DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING EN VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 97 van 14 maart 2008 
van LUDO SANNEN 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt door mevrouw Hilde Crevits, Vlaams minister van 
Openbare Werken, Energie, Leefmilieu en Natuur. 
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FRANK VANDENBROUCKE, 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, 
 VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS EN VORMING 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
Vraag nr. 138 
van 19 februari 2008 
van SABINE POLEYN 
 
 
 
DynaMo2   -   Projecten 
 
Basis- en secundaire scholen kunnen voor welbepaalde projecten financiële ondersteuning van de 
overheid vragen tot maximaal 2.000 euro per project, via het DynaMo2-project. 
 
In opvolging van mijn schriftelijke vraag nr. 102 van 2 februari 2005 verneem ik graag een 
geactualiseerd antwoord op volgende vragen. 
 
1. Hoeveel projecten werden er in 2005/2006 en 2006/2007 ingediend en hoeveel werden er effectief 

gesteund? 
 
2. Hoeveel projecten per werkveld (het groene werkveld, het democratische werkveld, het gezonde 

werkveld, het bedrijvige werkveld, het muzisch-creatieve werkveld)? 
 
3. Werden er specifieke projecten rond vredeseducatie goedgekeurd/aangevraagd? 
 
4. Werden er specifieke projecten rond persoonlijkheidsontwikkeling goedgekeurd/aangevraagd? 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 138 van 19 februari 2008 
van SABINE POLEYN 
 
 
 
Vooreerst dient opgemerkt dat alle Vlaamse scholen binnen DynaMo² voor welbepaalde projecten 
financiële ondersteuning van de overheid kunnen vragen tot maximaal 1500 euro en niet tot 2000 euro 
zoals gesteld in de vraag.  
 
1. DynaMo² 2005-2006 

Voor het schooljaar 2005-2006 werden er 498 aanvragen ingediend waarvan er 207 werden 
ondersteund. 

 
DynaMo² 2006-2007  
Voor het schooljaar 2006-2007 werd een budgetverhoging met 75.000 euro voorzien en werd er 
bekeken welke andere groeimogelijkheden er zijn.  
Er werden 346 aanvragen ingediend waarvan er 222 werden ondersteund. 

 
2. DynaMo² 2005-2006 

Scholen kunnen elk jaar een DynaMo² ondersteuning krijgen binnen vijf werkvelden. Deze 
velden sluiten aan bij de eindtermen, ontwikkelingsdoelen en vakoverschrijdende eindtermen 
van het onderwijs. 
Voor het bedrijvige veld werden voor het schooljaar 2005-2006  9 scholen weerhouden, voor het 
democratische veld 39, voor het gezonde 32, voor het groene veld 20 en voor het muzisch-
creatieve veld 107. 

 
DynaMo² 2006-2007 
Voor het bedrijvige veld werden 14 scholen weerhouden, voor het democratische veld 36 
scholen, voor het gezonde veld 25, voor het groene veld 22 en voor het muzische veld 125 
scholen. 

 
3. Scholen dienen hun DynaMo²-aanvraag binnen de vijf werkvelden in. Deze vijf werkvelden 

sluiten aan bij de eindtermen, ontwikkelingsdoelen en vakoverschrijvende eindtermen van het 
onderwijs en werden op deze basis gekozen. Ze zijn vooral een vertrekpunt van waaruit heel wat 
andere domeinen kunnen worden ontdekt en geëxploreerd.  
In de projectaanvragen komen heel wat raakvelden van “vredeseducatie” aan de oppervlakte 
vooral binnen het kader van het “democratische” veld. Zo waren er erg mooie projecten rond 
culturele diversiteit in en buiten de klas, burgerzin, rond respect en verbondenheid, rond geweld 
in de media, rond discriminatie, stereotypering en verdraagzaamheid. 
Dichterbij “vredeseducatie” waren er de schoolprojecten rond conflictbeheersing, kindsoldaten, 
agressie en geweld. Over exact cijfermateriaal hieromtrent beschikken we voor de gevraagde 
jaartallen niet. Dit is nu eenmaal moeilijk te meten. 
Bij de jurering van de DynaMo²-projecten 2007-2008 (dus de projecten die dit jaar doorgaan) 
heeft de CANON Cultuurcel aan de juryleden gevraagd om alle ingediende projecten in 
thematische deelcategorieën onder te brengen op basis van een trefwoordenlijst*. Op die manier 
kunnen de CANON medewerkers de thema’s waar scholen projectmatig rond werken toch min 
of meer in beeld brengen en bij mogelijke vragen daaromtrent gaan zoeken naar relevante 
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projecten. Deze lijst leert ons dat het voorbije schooljaar 12 projectaanvragen werden ingediend 
waar er een link is met vredeseducatie. 6 daarvan zijn ook effectief ondersteund door DynaMo². 

 
4. De voorgestelde projecten rond persoonlijke ontwikkelings-of zingevingsvragen en relationele 

vorming worden net als voorgaand thema verweven doorheen een gekozen werkveld, in dit 
geval het “gezonde “en het “democratische” veld. In heel wat projectomschrijvingen lezen we 
hoe leerkrachten niet enkel bekommerd zijn om de leer- maar ook om de leefsituatie op hun 
school. In de DynaMo² projecten vindt men dan ook heel wat opdrachten en leersituaties terug 
waar vertrokken wordt vanuit de eigen gevoels- en ervaringswereld van de leerling(en). 

 
Communicatieve en sociale vaardigheden worden voortdurend gestimuleerd zodat dit de 
individuele ontwikkeling en het sociale functioneren van de kinderen ten goede komt. Dit zijn 
uiteraard ook prioriteiten die in mijn beleidsnota terug te vinden zijn en passen binnen de 
totaalfilosofie van de DynaMo²-projecten.  
Ook hier beschikken we enkel over een referentielijst op basis van trefwoorden binnen het 
gezonde werkveld (zie hoger). 

 
Als bijlage vindt de Vlaams volksvertegenwoordiger de resultaten van de oplijsting van 
DynaMo² 2007-2008 en de daaraan gekoppelde trefwoordenlijst. We deden dit voor het 
democratische en het gezonde werkveld. Dit geeft een beeld van de aangevraagde en 
goedgekeurde projecten en de inhouden waar rond gewerkt wordt binnen die projecten. Voor 
concrete projectverhalen en groeitrajecten verwijzen we naar de projectdossiers die door 
CANON Cultuurcel opgevolgd worden.  

 
BIJLAGEN 
 
1. De resultaten van de oplijsting van DynaMo² 2007-2008 en de daaraan gekoppelde 

trefwoordenlijst voor het democratische werkveld. 
2. De resultaten van de oplijsting van DynaMo² 2007-2008 en de daaraan gekoppelde 

trefwoordenlijst voor het gezonde werkveld. 
 

Bijlage(n):  
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2007-2008/VANDENBROUCKE/138/antw.138.bijl.002.xls 
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2007-2008/VANDENBROUCKE/138/antw.138.bijl.001.xls 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
Vraag nr. 139 
van 19 februari 2008 
van WERNER MARGINET 
 
 
 
Audit Onderzoekscel Gemeenschapsonderwijs   -   Kostprijs 
 
In de loop van het schooljaar 2004-2005 werd de werking van de Onderzoekscel op vraag van de Raad 
van het Gemeenschapsonderwijs aan een extern onderzoek onderworpen. Het eindrapport werd 
opgeleverd op 3 maart 2005. 
 
Hoeveel bedraagt de totale kostprijs van deze audit? 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 139 van 19 februari 2008 
van WERNER MARGINET 
 
 
 
De procesanalyse betreffende het extern onderzoek naar de werking van de onderzoekscel van het 
Gemeenschapsonderwijs werd in de loop van het schooljaar 2004-2005 uitgevoerd in samenwerking 
tussen het Gemeenschapsonderwijs en Jobpunt Vlaanderen. De totale kostprijs van deze audit bedroeg 
39.446 euro. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
Vraag nr. 140 
van 19 februari 2008 
van SABINE POLEYN 
 
 
 
Burgerschapseducatie   -   Stand van zaken 
 
In de Beleidsbrief Onderwijs en Vorming 2007-2008 (Stuk 1404 (2007-2008) – Nr. 1) kondigt de 
minister aan dat hij de administratie zou vragen hoe burgerschapseducatie en andere educaties kunnen 
worden versterkt. Voor burgerschapseducatie zou dit in samenwerking met de Koning 
Boudewijnstichting gebeuren. 
 
In de Beleidsnota Onderwijs en Vorming 2004-2009 (Stuk 156 (2004-2005) – Nr. 1) kondigde de 
minister reeds aan dat het Europese Jaar van het Burgerschap door Onderwijs (2005) een eerste aanzet 
zou geven tot het creëren van netwerken en het identificeren en verspreiden van goede 
praktijkvoorbeelden en materiaalondersteuning. Zo zouden de betrokkenen over voldoende 
instrumenten beschikken om na 2005 burgerschapseducatie ten volle te realiseren in de 
lerarenopleiding en in de klas. 
 
De minister verwees er ook naar dat partnerschappen met bijvoorbeeld 
jeugdraden/jongerenverenigingen een bijdrage kunnen leveren tot uitwisseling van goede 
praktijkvoorbeelden rond burgerschapseducatie. 
 
1. Welke verspreiding van goede voorbeelden en ontwikkeling van materiaal voor 

burgerschapsvorming is er gebeurd na of naar aanleiding van het Europese Jaar van het 
Burgerschap? 

 
2. Heeft het departement Onderwijs partnerschappen met jeugdraden of verenigingen kunnen 

stimuleren? Had dit een positief resultaat? Op welke manier gebeurde/gebeurt dit? 
 
3. Wanneer verwacht de minister de suggesties van de administratie en de Koning 

Boudewijnstichting voor het versterken van burgerschaps- en andere educaties? 
 
4. Is er al duidelijkheid over de wijze waarop een “betere coördinatie, kwaliteitsvolle ondersteuning 

en heldere financiering” met betrekking tot burgerschapseducatie zal worden bereikt? 
 
5. Welke “andere educaties” worden in het onderzoek meegenomen? 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 140 van 19 februari 2008 
van SABINE POLEYN 
 
 

1. Naar aanleiding van het Europese Jaar van het Burgerschap organiseerde het departement 
Onderwijs en Vorming drie studiedagen met als centrale vraag ‘hoe omgaan met burgerschap in 
het onderwijs’. De resultaten van deze studiedagen - presentaties van experts, conclusies uit een 
aantal stellingengesprekken en goede praktijkvoorbeelden uit het leerplichtonderwijs en de 
lerarenopleiding - zijn verzameld op de website www.ond.vlaanderen.be/burgerschap. Op deze website 
zijn ook verwijzingen opgenomen naar organisaties die ondersteuning bieden op het vlak van 
burgerschapseducatie, onder de vorm van materiaalontwikkeling, projectondersteuning, vorming 
of begeleiding. Deze organisaties zijn doorgaans ook opgenomen in de databank van de 
CANON Cultuurcel en maken regelmatig gebruik van het tijdschrift Klasse om leerkrachten te 
informeren over hun educatief aanbod.  

Eén van de belangrijkste vaststellingen die uit de stellingengesprekken (met leerkrachten basis- 
en secundair onderwijs, docenten en studenten uit de lerarenopleiding en pedagogisch 
begeleiders) naar voren kwam, was het gebrek aan concrete werkvormen en een aan specifieke 
doelgroepen en omstandigheden aangepaste ondersteuning. In het bijzonder actuele thema’s, die 
soms veel conflictstof inhouden en politiek geladen zijn, bleken weinig of niet te worden 
ingevuld in het huidige ondersteuningsaanbod op het vlak van burgerschapseducatie. De Koning 
Boudewijnstichting heeft daarop het initiatief genomen tot het project ‘De wereld op je bord’. 
Dit project biedt nascholing aan leerkrachten en materiaal rond de aanpak van controversiële 
thema’s in de klas. De nascholing, die gespreid over één schooljaar wordt aangeboden, heeft als 
doel de competenties van leerkrachten te versterken om samen met hun leerlingen te kunnen 
werken aan kritische meningsvorming, de opbouw van zinvolle discussies,… Het project staat 
open voor 50 secundaire scholen, voor leerkrachten uit het ASO, TSO, (D)BSO en KSO. Na 
afloop van de vormingssessies krijgen de deelnemende scholen financiële ondersteuning van de 
KBS om een vervolgtraject uit te werken. Dit stelt de leerkrachten in staat om op hun 
respectievelijke scholen het geleerde meteen in de praktijk om te zetten en op die manier voor 
een steviger draagvlak te zorgen inzake een coherente aanpak van controversiële thema’s.   

 
2. Via het initiatief Brede School in Vlaanderen en Brussel wordt in 17 proefprojecten een breed 

netwerk opgezet tussen organisaties en overheden uit de verschillende sectoren die samen het 
leren en leven van kinderen en jongeren mee vormgeven en ondersteunen. Er zijn daarbij enkele 
proefprojecten die gericht zijn op burgerzin in de brede betekenis van het woord. Ik ben van 
mening dat het stimuleren van dergelijke partnerschappen op lokaal niveau nuttiger is dan 
bijvoorbeeld een structureel partnerschap met jeugdraden na te streven. Ik wil niet vooruit lopen 
op de conclusies van het Brede School project, maar ik geloof vrij sterk in het feit dat 
partnerschappen vooral op lokaal niveau moeten groeien.  

 
3. De administratie is op dit moment bezig met een terreinverkenning om een beter zicht te 

verwerven op de organisaties die initiatieven en materialen aanbieden op het vlak van educaties. 
Op basis van deze terreinverkenning wordt een prioriteitenplan opgesteld dat ik verwacht tegen 
het einde van dit schooljaar. De Koning Boudewijnstichting is wat betreft burgerschapseducatie 
ingeschakeld in dit proces. Eens het prioriteitenplan definitief vorm heeft gekregen, zal overleg 
worden opgestart met de relevante partners. Ik denk daarbij in de eerste plaats aan de 
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pedagogische begeleidingsdiensten van de verschillende onderwijsnetten en aan een aantal 
organisaties die op grote schaal een aanbod doen aan scholen. Het spreekt immers voor zich dat 
deze actief bij de uitvoering van het prioriteitenplan betrokken moeten worden.  

 
4. Ik verwacht hierover meer duidelijkheid te krijgen op het moment dat de administratie mij haar 

prioriteitenplan bezorgt. Wat de terreinverkenning op dit moment echter al aantoont, is de grote 
heterogeniteit in het bestaande ondersteuningsaanbod. Een betere coördinatie en afstemming van 
het aanbod zal op dit vlak al enig soelaas bieden. Maar het lijkt mij daarnaast onontbeerlijk dat 
scholen een instrument ter beschikking hebben waarmee ze zelf hun ondersteuningsbehoeften 
kunnen identificeren. De ondersteuning die de school vraagt, zal immers een duidelijke plaats 
moeten hebben binnen de visie van de school op vakoverschrijdend werken.  
Wat de heldere financiering betreft, verwijs ik naar de opdracht die ik aan CANON heb gegeven 
om een laagdrempelige website te ontwikkelen waar alle informatie over 
ondersteuningsmiddelen voor scholen wordt gecombineerd en geactualiseerd. De 
voorbereidingen zijn begin 2008 opgestart, in nauw overleg met de betrokken overheden en 
instellingen. Het is de bedoeling de website eind 2008 te lanceren en van dan af te actualiseren.  
Het uitgangspunt bij alle maatregelen is dat de kwaliteit van de ondersteuning moet verhogen. 
Alle vormen van ondersteuning dienen erop gericht te zijn voor scholen een bevorderend 
klimaat te creëren om met de vakoverschrijdende eindtermen om te gaan.  

 
5. Het initiatief rond de kwaliteit van de ondersteuning heeft betrekking op alle leergebied- en 

vakgebiedoverschrijdende thema’s in het basis- en secundair onderwijs en op de educaties die 
via de leergebied- en vakoverschrijdende eindtemen kunnen worden behandeld.   
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
Vraag nr. 142 
van 20 februari 2008 
van PAUL DELVA 
 
 
 
Energieprestaties schoolgebouwen   -   Brussel 
 
Het decreet “Energieprestaties in scholen” is in december 2007 goedgekeurd en regelt de basis van 
energieprestatie-eisen voor nieuwe schoolgebouwen. In opvolging van het algemene decreet inzake 
energieprestaties voor gebouwen, staat in het voornoemde decreet om de nieuwe schoolgebouwen te 
laten voldoen aan de zogenaamde “E70-norm”. Alle nieuwbouwprojecten moeten hieraan voldoen, 
wat meteen een meerinvestering betekent voor deze projecten. De minister stelt daarom voor de extra 
kosten die voortvloeien uit de strengere normen volledig op zich te nemen voor alle onderwijsnetten. 
Het decreet biedt ook de mogelijkheid om passiefscholen te realiseren. Ook hiervoor wil de minister 
middelen vrijmaken via enkele proefprojecten. 
 
Tijdens de plenaire bespreking op 5 december 2007 heeft de heer Jos De Meyer de vraag gesteld in 
hoeverre deze regering ook geldt voor Brusselse scholen en hoe dit decreet zich verhoudt tot de 
betrokken ordonnantie. In het Brusselse gewest is er namelijk in juni 2007 (BS 11 juli 2007) een 
ordonnantie goedgekeurd betreffende de energieprestaties en het binnenklimaat van gebouwen. Deze 
treedt pas in werking vanaf juni 2008 en er is nergens sprake van de E70-norm. In zijn antwoord geeft 
de minister toe dat er nog afspraken gemaakt moeten worden rond de vaststelling van een 
energieprestatiepeil, namelijk wie/welk gewest houdt zich daarmee bezig en wat is het referentiekader. 
Er zou zich echter geen probleem voordoen voor de subsidiëring, aangezien de Vlaamse Gemeenschap 
ook middelen voorziet voor scholen in Brussel. 
 
Op 6 december 2007 heb ik de minister in de Commissie voor Onderwijs ondervraagt over de soms 
moeilijke relatie van gewest- en gemeenschapsreglementeringen voor het Nederlandstalig onderwijs in 
Brussel. Deze schriftelijke vraag past ook in dit geheel. 
 
1. Heeft de minister sinds de goedkeuring van het decreet al overleg gepleegd met de bevoegde 

minister van het Brussels Gewest over deze zaak? 
 
2. Zijn er al afspraken gemaakt rond de vaststelling van het energieprestatiepeil? Wat is het 

referentiekader? Gebeurt de vaststelling “met mensen van het Brusselse Gewest of mensen van het 
Vlaamse Gewest”? Welke knelpunten bestaan er nog? Tegen wanneer wordt dit afgerond? 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 142 van 20 februari 2008 
van PAUL DELVA 
 
 
 
1. Op woensdag 16 januari 2008 heeft AGIOn een overleg gehad met het Brussels Instituut voor 

Milieubeheer (BIM). 
 Bij dit overleg is gebleken dat het Brusselse Gewest geen probleem zag in de toepassing van de 

E70-norm. 
 AGIOn heeft daarbij duiding gegeven over deze norm.  
 Bij het vormgeven van het regelgevende kader voor de energieprestaties in scholen, is ervoor 

geopteerd om nieuwe relevante artikels in te voegen onder “Hoofdstuk II – Infrastructuur” in de 
wet van 29 mei 1959 tot wijziging van sommige bepalingen van de onderwijswetgeving (hierna: 
Schoolpactwet). Het betreft in deze dan ook een onderwijsaangelegenheid. 

 Net zoals Vlaamse gesubsidieerde scholen in Brussel tot nu toe – vóór de E70-norm - subsidies 
konden verkrijgen bij AGIOn onder de voorwaarden, bepaald in de Schoolpactwet, is dit ook nu 
het geval. Er komt nu wel een derde algemene betoelagingsvoorwaarde i.v.m. die E70-norm, die 
ook geldt voor de Vlaamse scholen in Brussel. 

 
2. Uit het gesprek bleek dat men geen probleem heeft met ons gevraagde E70-peil.  
 Voor de berekeningswijze zal ongeveer dezelfde software gebruikt worden als deze van het 

Vlaams Energieagentschap. Deze software zou nu ongeveer beschikbaar moeten zijn. 
 Verschilpunten zijn dat BIM het heeft over een EPB-raadgever i.p.v. EPB-verslaggever in 

Vlaanderen. Verder moet bij elke nieuwbouw een EPB-technisch dossier bijgehouden worden. 
Na de eindafrekening wordt een energiecertificaat afgeleverd met aanduiding van het behaalde 
E-peil. Het is dus duidelijk dat de controle gebeurt door de mensen van het Brusselse Gewest; 
dit vormde voor hen geen probleem. BIM is ook bereid om de inrichtende machten en 
architecten te helpen en te ondersteunen bij het opmaken van hun dossier. We kunnen dus 
stellen dat er geen overblijvende knelpunten zijn. 

 Ten slotte heeft AGIOn voorgesteld om een protocol af te sluiten tussen AGIOn en BIM waarin 
enkele elementen als “constructieve samenwerking” en “informatiedoorstroming” zouden 
vermeld worden.  
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
Vraag nr. 143 
van 21 februari 2008 
van JORIS VANDENBROUCKE 
 
 
 
Kabinetten   -   Dienstvoertuigen 
 
1. Hoeveel dienstwagens hadden de ministeriële kabinetten in gebruik in 2007? Graag een overzicht 

per kabinet met aanduiding van het merk, model, bouwjaar en motorisatie (cilinderinhoud en 
brandstofsoort). Graag ook specificeren welke dienstwagen werd gebruikt door de minister. 

 
2. Hoeveel kilometer werd in 2007 gereden met elk van deze wagens? 
 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 36, Van Mechelen nr. 78, 

Vandenbroucke nr. 143, Anciaux nr. 51, Bourgeois nr. 56, Keulen nr. 93, Van Brempt nr. 99, 
Vanackere nr. 99, Crevits nr. 416 en Ceysens nr. 42). 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 143 van 21 februari 2008 
van JORIS VANDENBROUCKE 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal verstrekt worden door de heer Kris Peeters, minister-president van de 
Vlaamse Regering. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
Vraag nr. 144 
van 21 februari 2008 
van HILDE EECKHOUT 
 
 
 
Loopbaankloof   -   Initiatieven 
 
De minister heeft zijn bezorgdheid uitgedrukt over het feit dat vrouwen nog steeds achterblijven op de 
arbeidsmarkt en dat bijgevolg de loonkloof nog steeds niet weggewerkt is. Daarom roept hij het 
wegwerken van de loopbaankloof uit tot “absolute prioriteit” voor de Vlaamse Regering en stelt hij dat 
het probleem “zowel op het niveau van de opleiding als op het niveau van de arbeidsmarkt moet 
worden aangepakt”. 
 
Nochtans heeft de minister van Gelijke Kansen op 30 november 2005 een plan van aanpak 
loonkloof/loopbaankloof voorgesteld. Belangrijk in dit verband lijkt tevens dat de juiste 
randvoorwaarden, zoals flexibele kinderopvang, worden gecreëerd. 
 
1. Gaat de minister ervan uit dat het plan van aanpak van de minister van Gelijke Kansen bijsturing 

of bijzondere versterking behoeft met het oog op een hogere effectiviteit? 
 
2. Welke concrete maatregelen neemt de minister binnen zijn bevoegdheidspakket inzake opleiding 

en arbeidsmarkt om de loopbaankloof weg te werken? 
 

Welke budget maakt hij hiervoor vrij en welke termijn wordt beoogd? 
 

3. Betekent deze nieuwe beleidsprioriteit ook dat de minister de uitbreiding van flexibele 
kinderopvang zal steunen, evenals het aanmoedigen van zelfstandige kinderopvanginitiatieven 
teneinde het capaciteitsprobleem op de lossen? 

 
Zal de minister concreet zijn reserves tegen de uitbreiding van het systeem van dienstencheques 
voor kinderopvang laten varen? 

 
4. Welke andere randvoorwaarden wenst de minister gerealiseerd te zien om de loopbaankloof te 

dichten? 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 144 van 21 februari  2008 
van HILDE EECKHOUT 
 
 
 
1. In mijn toespraak naar aanleiding van de persvoorstelling van het genderjaarboek 2007 op 17 

januari 2008 stelde ik dat “op het vlak van gender het wegwerken van de loopbaankloof 
topprioriteit nummer één is”. Hiermee herhaalde ik het standpunt van collega minister Van 
Brempt, die van het wegwerken van de loopbaankloof een speerpunt heeft gemaakt binnen het 
bevoegdheidsdomein “gelijke kansen”. Binnen het plan van aanpak van Minister Van Brempt 
stimuleert zij collega’s om binnen hun eigen beleidsdomeinen acties te ondernemen voor meer 
kansen voor iedereen. Om deze horizontale, beleidsoverschrijdende aanpak structureel te 
verankeren, wordt met de open coördinatiemethode gewerkt, die werd goedgekeurd door de 
Vlaamse regering. Opzet is om binnen de diverse beleidsdomeinen actieplannen te ontwikkelen 
om de gezamenlijke doelstellingen te realiseren. 

 
2. In uitvoering van de open coördinatiemethode werden voor het beleidsdomein werk in het kader 

van de actieplannen 2008 de volgende actiefiches ingediend inzake gender (en het wegwerken 
van de loopbaankloof).  

 
 In het Vlaams Operationeel Programma (O.P.) van het ESF voor de periode 2007-2013 is 

gekozen voor een tweesporen aanpak om tot een maximaal resultaat te komen inzake gelijke 
kansen voor mannen en vrouwen op de arbeidsmarkt.  

 
 Deze twee-sporenaanpak bestaat uit: 

a)  horizontaal opvolgen van het genderaspect; dit betekent dat in elk ESF-project zal moeten 
rekening gehouden worden met gender; 

b)  binnen elke prioriteit (thema) zal nagegaan worden waar er specifieke projecten nodig zijn 
die ingaan op de problematiek van gelijke kansen voor vrouwen en mannen op de 
arbeidsmarkt. 

 
 Naast de opstart van het nieuwe O.P. is er in 2008 en de eerste helft 2009 ook nog de afronding 

van zwaartepunt 5 van het oude O.P. Als concrete acties voorzien we hier eind februari 2008 de 
organisatie van een peer review op Europees niveau en dit in het kader van de Europes 
Community of Practice rond gendermainstreaming. In april 2008 wordt een afsluitend event 
georganiseerd dat zowel een Europees als een Vlaams luik zal bevatten en dat in feite een 
afsluiting vormt van de werking van zwaartepunt 5 binnen het oude O.P. 

 
 Tot nu toe diende de VDAB voor trainingen van trainers/instructeurs inzake diversiteit/gender 

terug te vallen op externen, die echter niet steeds voldoen aan de noden van een 
diversiteitstraining voor instructeurs. 

 Gezien het maatschappelijk belang van diversiteit/gender enerzijds en het niet helemaal 
bevredigende aanbod aan expertise, zal VDAB zelf de expertise verweven en integreren in het 
opleidingsaanbod. Dat betekent dat naast de kennis en bewustwording omtrent het thema 
diversiteit/gender, een train-the trainer curriculum voor opleiders zinvol zou zijn. Dit dient 
ontwikkeld en uitgetest te worden. Internationale dialoog en uitwisseling van ervaringen kunnen 
hier een belangrijke meerwaarde bieden. Het “Di-Ge project” is dan ook belangrijk in functie 
van de diversiteit als strategisch project, waarbij VDAB zelf de know how daaromtrent kan in 
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huis halen voor de opleiding van de opleiders en begeleiders en zodoende zijn eigen accenten 
leggen omtrent dit actueel thema.  

 
 Het opzetten van een vervolg project “gender in Cobra” door VDAB. Hierbij wordt een model 

ontwikkeld voor gender omgaan met competenties. Verder zal een handleiding worden 
opgesteld voor werken met competenties, sleutelvaardigheden en gedragsindicatoren in een 
gender kader. Deze handleiding concreet toepassen in beschrijvingen van competentieprofielen, 
vacatures en bij allerhande test- en screeningsinstrumenten is het opzet. 

 
 VDAB zal inzetten op de verdere ontwikkeling van een gefaseerd dienstverleningsmodel en van 

een vormingsaanbod voor deskundigheidsbevordering rond de thematiek van gelijke kansen. 
Het gefaseerd dienstverleningsmodel dat bijdraagt tot het realiseren van gelijke kansen voor de 
klanten, zal specifieker worden afstemd op de VDAB-situatie i.s.m. de Arteveldehogeschool. 

 
 Het departement WSE zal tegen eind maart eveneens een aantal actieplannen hebben 

gefinaliseerd. 
 
3. Het actieplan flexibele en occasionele opvang van collega minister Kathleen Van Brempt en 

voormalig Vlaams minister Inge Vervotte werd door de Vlaamse Regering reeds goedgekeurd 
op 31 maart 2006. Het plan heeft tot doel het aanbod aan flexibele en occasionele opvang 
gevoelig uit te breiden Het tekort aan flexibele en occasionele opvangmogelijkheden zorgde er 
voor dat een hele groep mensen vandaag bvb. geen opleiding kunnen volgen of wek aanvaarden. 
Dit is een onwenselijk uitsluitingsmechanisme waaraan het plan tegemoet wenst te komen. Het 
plan omvat 8 acties voor een totaal budget van 18,5 miljoen euro. Het is een totaalplan waarbij 
alle opvangvormen en deelsectoren worden betrokken. Ook het aanbod flexibele en occasionele 
van de minicrèches en de zelfstandige kinderdagverblijven genieten met een extra impuls van 
meer dan 1,8 miljoen euro van een gevoelige uitbreiding. Het plan introduceert met een gesloten 
enveloppe van 5,3 miljoen euro bovendien een nieuwe vorm van dienstverlening, de 
dienstencheques voor de opvang van jonge kinderen in een eenoudergezin. De oproep m.b.t. 
deze actie werd gelanceerd in juni 2007 en is momenteel in uitwerking.  

 
4. Het wegwerken van de loopbaankloof is een werk van lange adem en de sleutels situeren zich op 

diverse beleidsniveaus: de sociale partners, de Vlaamse overheid en de federale overheid. 
Iedereen zal op zijn niveau de voorwaarden moeten scheppen om de loopbaankloof te dichten. 
Zoals hoger vermeld werd er in Vlaanderen voor gekozen om via de open coördinatie methode 
de problematiek van de loopbaankloof bevoegdheidsoverschrijdend aan te pakken.  
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
Vraag nr. 145 
van 21 februari 2008 
van ROLAND VAN GOETHEM 
 
 
 
VDAB-transmissies naar RVA  -  Allochtonen 
 
Tussen januari en november 2007 kwamen 27.308 dossiers van werkzoekenden in aanmerking voor 
transmissie naar de RVA (Rijksdienst voor Arbeidsvoorziening): 
 
24.537 wegens niet nakomen van een uitnodiging; 
  1.041 wegens werkweigering; 

51 wegens weigering van ondertekening van een trajectovereenkomst; 
572 wegens weigering van uitvoering van een trajectovereenkomst; 
978 wegens stopzetting van een individuele beroepsopleiding; 
129 wegens weigering van een individuele beroepsopleiding. 

 
Graag vernam ik van de minister volgende bijkomende informatie betreffende deze problematiek. 
 
1. Het totaal aantal uitgestuurde uitnodigingen opgedeeld per etniciteit. 
 

De opdeling per etniciteit van de afwezigen na uitnodiging. 
 
De opdeling per etniciteit van de werkweigeringen. 
 

2. Het totaal aantal voorgestelde trajectovereenkomsten opgedeeld per etniciteit. 
 

De opdeling per etniciteit van de weigeringen tot ondertekening van een trajectovereenkomst. 
 
De opdeling per etniciteit van de weigeringen tot uitvoering van een trajectovereenkomst. 
 

3. Het totaal aantal voorgestelde individuele beroepsopleidingen opgedeeld per etniciteit. 
 

De opdeling per etniciteit van de stopzettingen van een individuele beroepsopleiding. 
 
De opdeling per etniciteit van de weigeringen van een individuele beroepsopleiding. 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 145 van 21 februari 2008 
van ROLAND VAN GOETHEM 
 
 
 
Tussen januari en december 2007 kwamen 30.569 dossiers van werkzoekenden in aanmerking voor 
transmissie naar de RVA (Rijksdienst voor Arbeidsvoorziening): 
 
27.543 wegens niet nakomen van een uitnodiging; 
  1.122 wegens werkweigering 
       58 wegens weigering van ondertekening van een trajectovereenkomst; 
     584 wegens weigering van uitvoering van een trajectovereenkomst; 
  1.085 wegens stopzetting van een (individuele) beroepsopleiding; 
     135 wegens weigering van een (individuele) beroepsopleiding; 
       42 wegens dikwijls niet ingaan op uitnodiging. 
   
Aan de vraag naar opdeling per etniciteit kan VDAB niet voldoen, de etniciteit van de werkzoekende 
wordt niet bijgehouden, enkel de nationaliteit. Op basis van een uitwisseling met het rijksregister en 
andere gegevens, detecteert VDAB in het kader van het kansengroepenbeleid de doelgroep 
allochtonen. Voor deze vragen beperkt VDAB zich dus tot de opdeling tussen allochtoon en 
autochtoon. 
 
1. Verstuurde uitnodigingen  

 
Er werden in de periode januari 2007 - december 2007 in totaal 812.776 uitnodigingen 
opgemaakt en verstuurd door de VDAB.  

 
 

Hiervan werden er 169.179 uitgestuurd naar de doelgroep allochtonen. Dit komt overeen met 
20,81%. Het overige aantal uitnodigingen (643.597) werden uitgestuurd naar de groep van 
autochtonen (79,19%). Het aandeel allochtonen in de werkzoekendenpopulatie bedroeg 16,5% 
eind december 2007. Allochtone werkzoekenden krijgen bijgevolg procentueel meer 
uitnodigingen dan de autochtone werkzoekenden. Dit is het gevolg van de doelstelling van 
VDAB om meer kansengroepen op te nemen in de trajectwerking. 

 
De VDAB heeft in het kader van 27.543 van de verstuurde uitnodigingen in 2007 een 
transmissie opgesteld omdat de klant om een ongeldige reden of zonder reden afwezig was. 
22,79% daarvan was allochtoon, 77,21% autochtoon. 

 
De VDAB heeft in 1.122 gevallen een transmissieprocedure gestart wegens werkweigering. Van 
deze 1.122 gevallen was er 13,46% allochtoon en 86,54% autochtoon. 

 
 

 Totaal Allochtoon Autochtoon 
Aantal uitnodigingen 812.776 20,81% 79,19% 
Afwezig na uitnodiging   27.543 22,79%  77,21% 
Werkweigering     1.122 13,46% 86,54% 
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2. Trajectovereenkomsten 
 

In totaal werden in de periode januari 2007 - december 2007 79.493 trajectovereenkomsten 
voorgesteld.  

 
 
 
 
 

Het 

aantal allochtonen waar een trajectovereenkomst aan voorgesteld werd was 16.607 of 20,9%. De 
overige 62.886 zijn afgesloten met autochtonen. In vergelijking met het aandeel in de 
werkzoekendenpopulatie, is hier een oververtegenwoordiging van de allochtonen merkbaar, 
zoals in de beheersovereenkomst als doelstelling opgenomen.  
Op het totale aantal trajectovereenkomsten werd slechts in 58 gevallen geweigerd deze te 
ondertekenen, de verhouding tussen allochtoon en autochtoon blijft gehandhaafd.  
Daarnaast heeft 584 van de werkzoekenden met een trajectovereenkomst geweigerd om het 
traject uit te voeren, waarvan 22,26% allochtonen en 77,74% autochtonen. 

 
3. (Individuele) Beroepsopleidingen 

 
In de periode januari 2007 - december 2007 werden door 36.306 werkzoekenden een 
beroepsopleiding of individuele beroepsopleiding in de onderneming (IBO) aangevraagd.  

 
 
 
 
 
 
 
 
Het aantal bereikte allochtonen in een (individuele) beroepsopleiding bedroeg 5.749 of 15,83%. 
Hiervan werden er 1.085 (2,99%) stopgezet met transmissie als gevolg, waarvan 16,59% door 
allochtonen en 83,41% door autochtonen.  
Het aantal weigeringen van beroepsopleidingen met transmissie tot gevolg bedroeg 135 waarvan 
17,04% door allochtonen en 82,96% door autochtonen. 

 totaal Allochtoon Autochtoon 
Aantal voorgestelde 
trajectovereenkomsten 

79.493 20,9% 79,1% 

Weigering ondertekening 58 20,69% 79,31% 
Weigering van uitvoering 584 22,26% 77,74% 

 totaal Allochtoon Autochtoon 
Aantal voorgestelde beroepsopleidingen 36.306 15,83% 84,17% 

Stopzetting beroepsopleiding 1.085 16,59%   83,41% 

Weigering beroepsopleiding 135 17,04%  82,96% 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
Vraag nr. 146 
van 21 februari 2008 
van KATHLEEN HELSEN 
 
 
 
Werkzoekenden uit het buitengewoon onderwijs  -  Stand van zaken 
 
In zijn Beleidsbrief Onderwijs en Vorming 2007-2008 stelt de minister dat “onderwijs ontzettend 
belangrijk is voor kansen van mensen in de samenleving, op de eerste plaats via de arbeidsmarkt. 
Daarom is een stevige brug tussen onderwijs en arbeidsmarkt zo nuttig.” Een betere aansluiting tussen 
onderwijs en arbeidsmarkt vormt één van de vier instrumenten voor gelijke onderwijskansen. 
 
Naar verluidt worden relatief veel jongeren uit het buitengewoon secundair onderwijs (BuSO) 
geconfronteerd met werkloosheid. 
 
1. Klopt dat? Wat is de analyse ter zake van de minister? 
 
2. Heeft de minister zicht op het aantal werkzoekenden met een BuSO-achtergrond? Zo ja, kan hij 

cijfers geven van de voorbije drie jaar? 
 

Hoe verhoudt het aantal werkzoekenden met een BuSO-achtergrond zich tegenover het aantal 
werkenden met een BuSO-achtergrond de voorbije drie jaar? 
 
Beschikt de minister over deze cijfers per provincie? 

 
3. Kan de minister voor de provincie Antwerpen cijfers geven per arrondissement? 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS  MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 146 van 21 februari 2008 
van KATHLEEN HELSEN 
 
 
 
1. Jammer genoeg moeten we de vaststelling van de vraagsteller bevestigen. Jongeren uit het 

buitengewoon secundair onderwijs doen het niet goed op de Vlaamse arbeidsmarkt. De cijfers 
over de werkzoekenden onder punt twee illustreren dit, evenals de resultaten van de VDAB-
studies naar werkzoekende schoolverlaters. Elk jaar gaat de VDAB na wie 1 jaar na het verlaten 
van de school nog als werkzoekende staat ingeschreven. Dit aantal, vergeleken met het totaal 
aantal schoolverlaters, is het restpercentage. In de recentste studie (22ste longitudinale studie 
2005-2006) is het globaal restpercentage over alle studierichtingen heen gemiddeld 12.9%. Voor 
schoolverlaters uit het BuSo is dit niet minder dan 41,6%. Dit is het hoogste percentage van alle 
afzonderlijke studieniveaus. Het totale restpercentage voor het BuSO (41.6%) is het resultaat 
van richtingen in het BuSO waar het resultaat beter is (bouw 28.0%; hout 26.6%, 
lichaamsverzorging 37,1%) en alle andere richtingen waar het slechter tot veel slechter is (bvb. 
mechanica-electriciteit 44.8%; personenzorg 46.4%; voeding 51.3%; land- en tuinbouw 65.5%).  

 Meer dan de helft van de BuSO schoolgaanden zijn licht mentaal gehandicapt. Dit betekent dat 
naast de lage scholing er zich vaak nog op andere domeinen aanpassingsproblemen voordoen 
hetgeen eveneens de toegang tot jobs bemoeilijkt, zelfs als er nauwelijks kwalificaties worden 
gevraagd. 

 De in februari door de Vlaamse regering aangekondigde vernieuwing van het beleid ten aanzien 
van arbeidsgehandicapten, voorziet in maatregelen om de arbeidsmarktkansen van ex-BuSO 
leerlingen te verhogen. Aangezien het om jongeren gaat worden ze al gevat door de acties ter 
bestrijding van de jeugdwerkloosheid, waardoor ze ook heel snel in trajectbegeleiding kunnen 
komen. En de nieuwe Vlaamse Ondersteuningspremie zal een sterke financiële stimulans tot 
aanwerving zijn voor wie dit nodig heeft.     

 De schoolverlatersenquête omvat in hoofdzaak leerlingen uit Opleidingsvorm 3 uit het BuSO 
naast enkelingen uit Opleidingsvorm 4, maar niet de leerlingen uit de Opleidingsvorm 2 (er 
waren 2 843 OV2 leerlingen in het BuSO in het schooljaar 2006-2007, ten opzichte van 11 553 
in OV3). De arbeidsmarktperspectieven voor OV2 leerlingen zijn nog slechter dan die voor OV3 
leerlingen. Het belangrijkste arbeidsmarktsegment waar ze toegang zouden moeten toe hebben, 
zijn de beschutte werkplaatsen (BW). De bemiddeling van die groep wordt ook bemoeilijkt 
omdat een OV2 opleiding geen toegang geeft tot werkloosheidsvergoedingen (noch tot een 
wachtuitkering) en hun inschrijving in de VDAB vaak leidt tot een in vraag stellen van hun recht 
op verhoogde kinderbijslag of inkomensvervangende tegemoetkoming. Een werkgroep op het 
departement onderwijs i.s.m. met VDAB, departement Werk, VLAB zoekt naar oplossingen 
voor deze problematiek. Dit knelpunt zal ook deel uitmaken van het overleg dat ik weldra zal 
opstarten met mijn federale collega’s bevoegd voor deze materies met het oog op het 
wegwerken van inactiviteitsvallen.  

 De sector van de BW (Vlab) en de BuSO-scholen werken aan een verbetering van de contacten 
tussen beide sectoren. Op 10 april 2008 is een studiedag voor uitwisseling BuSO-BW voorzien. 

  
2+3. Over de werkenden met een BuSO opleiding zijn geen gegevens beschikbaar die we in directe 

relatie kunnen brengen met het aantal werkzoekenden. We weten wel dat in 2007 maandelijks 
gemiddeld 678 BuSO-werkzoekenden uitgestroomd zijn naar werk (niet-interm, gemeten op 



Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.7 - April 2008  -127- 
 
 

 

basis van de Dimona-aangiften).  In 2006 waren het er 782 en 797 in 2005. Hoewel dit aantal 
uitgestroomden in dalende lijn gaat, is het aantal BuSO-werkzoekenden in die jaren ook gedaald 
(zie tabel).  

 
 Tabel : Aantal BuSO-werkzoekenden naar provincie en arrondissement 

 PROVINCIE ARRONDISSEMENT JAARGEMIDDELDE 
  2005 2006 2007 
 ANTWERPEN 1188 1241 1167 
 MECHELEN 346 367 335 
 TURNHOUT 592 573 532 
TOTAAL ANTWERPEN  2125 2180 2034 
 HASSELT 690 634 570 
 MAASEIK 352 328 283 
 TONGEREN 305 287 293 
TOTAAL LIMBURG  1346 1250 1146 
 AALST  330 322 338 
 DENDERMONDE 225 217 196 
 EEKLO 163 161 148 
 GENT 757 719 668 
 OUDENAARDE 106 109 115 
 SINT-NIKLAAS 279 294 288 
TOTAAL OOST-VLAANDEREN  1860 1822 1753 
 HALLE-

VILVOORDE 
298 316 319 

 LEUVEN 407 427 418 
TOTAAL VLAAMS-BRABANT  705 743 737 
 BRUGGE 310 315 300 
 DIKSMUIDE 52 50 57 
 IEPER 126 127 126 
 KORTRIJK 325 324 339 
 OOSTENDE 255 223 207 
 ROESELARE 183 179 165 
 TIELT 84 70 64 
 VEURNE 73 75 67 
TOTAAL WEST-VLAANDEREN  1409 1364 1325 

VLAANDEREN  7446 7358 6995 
 

In 2006 was er een lichte wijziging in de definitie van de categorie BuSO-werkzoekende. Voor 
oktober 2006 waren dit alle niet werkende werkzoekenden die afgestudeerd zijn in het 
buitengewoon secundair onderwijs of buitengewoon lager onderwijs. Vanaf oktober 2006 
werden er aan toegevoegd de werkzoekenden met een afgebroken BuSO studie en maximaal een 
getuigschrift van lager onderwijs of 1e graad secundair.  
Daardoor wordt de groep vanaf oktober 2006 iets ruimer omschreven (het gaat om enkele 
honderden personen), maar desondanks is er in 2006 al een lichte daling van het jaargemiddelde 
ten opzichte van 2005. Die daling gaat nog verder in 2007. Hiermee volgen deze werkzoekenden 
de algemene trend op de arbeidsmarkt , maar de daling bedraagt slechts -6% tegenover -23% 
gemiddeld voor alle werkzoekenden. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
Vraag nr. 147 
van 22 februari 2008 
van JOHAN VERSTREKEN 
 
 
 
Herdenking “100 jaar Groote Oorlog”   -   Onderwijs 
 
In 2014 zal het honderd jaar geleden zijn dat de Eerste Wereldoorlog uitbrak. Naar aanleiding daarvan 
start de voltallige Vlaamse Regering een project “Honderd Jaar Groote Oorlog”. Naast de promotie 
van het slagveldtoerisme, wil dit project ook het imago van Vlaanderen in de wereld versterken. 
 
Dit project omvat bevoegdheden die behoren tot de beleidsdomeinen Buitenlands Beleid, Toerisme, 
Onroerend Erfgoed en Cultuur, maar ook tot het beleiddomein Onderwijs. Zo werd in 2007 al 
bijzondere aandacht besteed aan erfgoededucatie als een onderdeel van het regulier onderwijs. 
 
Ook was er in 2007 de projectoproep “jongeren en oorlogserfgoed”, die erop gericht was 
sensibiliserende en educatieve projecten te ondersteunen. Dit was de aanzet tot overleg met minister 
Dirk Van Mechelen, bevoegd voor Onroerend Erfgoed, over de wijze waarop de herinnering aan de 
Eerste Wereldoorlog beter kon aansluiten bij het leerprogramma, bijvoorbeeld door scholen een 
bezoek te laten brengen aan het oorlogserfgoed. 
 
1. Wie waren de initiatiefnemers die intekenden op de projectoproep “oorlogserfgoed en jongeren? 
 
2. Met welke uitgaven ging dit gepaard? 
 
3. Zijn er al concrete resultaten van dit project? Kan de minister hiervan een evaluatie geven? 
 
4. Zal het onroerend erfgoed uit de Eerste Wereldoorlog aan bod blijven komen in het onderwijs, en 

aansluiten bij de leerprogramma’s en de eindtermen? 
 
5. Ziet de minister ook mogelijkheden om het project “Honderd Jaar Groote Oorlog” aan bod te laten 

komen in het basis- en in het secundair onderwijs? 
 

Heeft de minister al overleg gehad over dit project met zijn collega’s bevoegd voor Toerisme, 
Buitenlands Beleid, Onroerend Erfgoed en Cultuur? Welke resultaten heeft dit overleg 
opgeleverd? 
 

6. Worden er extra middelen vrijgemaakt om scholen toe te laten een bezoek te brengen aan het 
oorlogserfgoed? 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 147 van 22 februari 2008 
van JOHAN VERSTREKEN 
 
 

1-3. De heer Dirk Van Mechelen, Vlaams minister van Financiën en Begroting en Ruimtelijke 
Ordening lanceerde de projectoproep ‘oorlogserfgoed en kinderen/jongeren’. Van zijn 
administratie vernam ik dat de geselecteerde projecten aan de minister zijn overgemaakt en dat 
hij zijn beslissing ten gepaste tijde zal bekend maken. 

4. De eindtermen uit het basis (leergebied wereldoriëntatie) en secundair onderwijs (geschiedenis) 
bieden de scholen de ruimte het onroerend erfgoed uit de Eerste Wereldoorlog aan bod te laten 
komen. Het thema staat niet concreet in de eindtermen vermeld maar als leerkracht kan je er niet 
om heen. Zie bijvoorbeeld de combinatie van volgende eindtermen geschiedenis uit de eerste 
graad van de A-stroom : “de leerlingen (…) hebben kennis van de cultuur en geschiedenis van 
Vlaanderen” en “de leerlingen leren belangstelling aan de dag leggen voor het historisch-
cultureel erfgoed”. 
“Kunnen en zijn” zitten nu veel sterker dan vroeger vervat in de onderwijsdoelstellingen van de 
eindtermen en leerlingen worden bijgevolg niet enkel meer geacht een kennisbestand op te 
bouwen, maar veel meer te tonen dat ze er ook daadwerkelijk kunnen mee omgaan. 
Historisch besef aanleren betekent nu ook creatief met die historische bezinning aan het werk 
gaan. Die inlevende creativiteit is een uitdaging voor iedere school om er op haar eigen, 
autonome manier gestalte aan te geven. 

 
5. Met de vakoverschrijdende onderwijsdoelstellingen, voornamelijk de eindtermen opvoeden tot 

burgerzin in het secundair onderwijs, wil de Vlaamse Gemeenschap alle onderwijsbetrokkenen 
stimuleren om tal van acties en/of initiatieven die onder andere betrekking hebben op 
democratie, vrede en civisme te concretiseren. 
De vakgebonden en vakoverschrijdende eindtermen zetten de scholen aan te werken rond het 
onroerend erfgoed uit de Eerste Wereldoorlog maar de overheid kan geen concrete pedagogisch-
didactische acties en initiatieven opleggen. Pedagogisch-didactische methodieken en/of 
uitwerkingen behoren niet tot de bevoegdheid van de minister. Uiteraard kan ik het project 
“Honderd Jaar Groote Oorlog” wel onder de aandacht van de scholen brengen via de 
gebruikelijke communicatiekanalen zoals Klasse, Schooldirect of via mijn contacten met de 
pedagogische begeleidingsdiensten van de verschillende netten. 

 
Ik heb over dit project nog geen formeel overleg gehad met mijn collega’s bevoegd voor 
Toerisme, Buitenlands Beleid, Onroerend Erfgoed en Cultuur. Wel waren er al informele 
contacten tussen mijn kabinet en dat van mijn collega Van Mechelen over de afstemming van de 
projectoproep op het onderwijs. 

 
6. Het is niet gebruikelijk om, bovenop de reguliere werkingsmiddelen, voor extra muros 

activiteiten extra middelen vrij te maken. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
Vraag nr. 148 
van 22 februari 2008 
van GINO DE CRAEMER 
 
 
 
VDAB-transmissies naar RVA   -   Stand van zaken 
 
Tijdens de periode januari – november 2007 zouden zo’n 24.537 werkzoekenden niet ingegaan zijn op 
een uitnodiging van de VDAB voor een gesprek. In 2006 waren er 15.723 afwezig na uitnodiging. 
Daarnaast telde de VDAB vanaf januari tot november 2007 zo’n 1.041 werkweigeringen terwijl en dit 
in 2006 maar 790 waren. 
 
Voor de interpretatie van de cijfers is het niet onbelangrijk te onthouden dat de sluitende aanpak voor 
de categorie 30 tot 40 jaar van 1 juli 2005 tot 30 juni 2006 liep én voor de categorie 40 tot 50 jaar van 
1 juli 2006 tot 30 juni 2007. 
 
Graag had ik van de minister een stand van zaken vernomen m.b.t. werkweigering en transmissies naar 
de RVA. 
 
1. Kan de minister een overzicht bezorgen van deze cijfers volgens regionale en arrondissementele 

opdeling voor de voorbije jaren? Zijn er opmerkelijke verschillen en hoe verklaart de minister 
deze? 

 
2. Indien mogelijk graag een overzicht van de cijfers per leeftijdscategorie voor de voorbije jaren. 

Hoe evalueert de minister deze cijfers? 
 
3. De sluitende aanpak speelt ongetwijfeld een belangrijke rol. Kan de minister een vergelijkend 

overzicht geven van deze cijfers in het kader van de invoering van de sluitende aanpak voor de 
respectieve doelgroepen? Hoe evalueert de minister deze cijfers? 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 148 van 22 februari 2008 
van GINO DE CRAEMER 
 
 
 
De cijfers ivm transmissies door VDAB naar RVA hebben betrekking op de laatste 5 jaar, de periode 
2003-2007. 
 
1. a)  Totale aantal transmissies 
 

In de tabel in bijlage 1 (werkblad ‘totaal transmissies’) wordt het totale aantal transmissies ten 
opzichte van het aantal niet werkende werkzoekenden (exclusief de vrije werkzoekenden en de 
personen ten laste van het OCMW) geplaatst. Er zijn regionale verschillen, die vooral te maken 
hebben met de lokale werking die naargelang de aanwezige werkzoekendenpopulatie en de 
regionale arbeidsmarktsituatie kan verschillen.  

 
b)  Transmissie omwille van werkweigering 

 
In de tabel in bijlage 1 (werkblad A8ww) worden het aantal transmissies wegens werkweigering 
voor de periode 2003 – 2007 afgezet tegenover het aantal niet werkende werkzoekenden 
(exclusief de vrije werkzoekenden en de personen ten laste van het OCMW) per regio. VDAB 
kan enkel een opdeling maken tussen de verschillende arbeidsmarktbeheerregio’s in Vlaanderen, 
een verdere opdeling naar arrondissementen is niet mogelijk.  
Binnen deze tabel zijn enkele regionale verschillen merkbaar inzake transmissie wegens 
werkweigeringen, maar gelet op de zeer kleine absolute cijfers kan hier geen conclusie uit 
getrokken worden.  

 
c) Andere redenen van transmissie 

 
Naast de tabel met het aantal transmissies voor de werkweigeringen per jaar per regio en de 
tabel met het totale aantal transmissies per jaar per regio kan men in bijlage 1 detailtabellen 
terugvinden per volgende onderscheiden transmissieredenen: wegens niet nakomen van een 
uitnodiging (A7), weigering ondertekening en uitvoering trajectovereenkomst (A8 wot/wut) en 
weigering of stopzetting (individuele) beroepsopleiding (A8 sb/wb). 
 

2. De cijfers in bijlage 2 geven het aandeel van de verschillende leeftijdscategorieën in het totale 
aantal transmissies (opgesplitst in A7 en A8) per jaar voor de periode 2003-2007. 
Uit de tabel kan afgeleid worden dat de leeftijdscategorie – 25 jaar en de categorie 25 jaar – 40 
jaar over de jaren heen meer onderhevig zijn aan transmissies dan de niet werkende 
werkzoekenden uit de oudere leeftijdscategorieën, zowel als gevolg van het niet ingaan op een 
uitnodiging (A7) of weigering positieve medewerking (A8).  

 
T.e.m. 2004 was de verhouding van de verschillende leeftijdscategorieën in het aantal 
transmissies per jaar gelijklopend. Vanaf 2005 is er verandering merkbaar in deze verhouding. 
In 2005 krijgen procentueel gezien meer 25-40-jarigen transmissie, dit als gevolg van de 
introductie van de sluitende aanpak, heel specifiek de uitbreiding van de curatieve doelgroep 
naar 40-jarigen van juli 2005 (zie verder). In 2006 en 2007 krijgen in vergelijking met 
voorgaande jaren, procentueel gezien, de oudere categorieën meer transmissie, onder meer door 
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de uitbreiding van de curatieve doelgroep naar -50-jarigen vanaf januari 2006 en de start van de 
actie 50+ in de 2e helft van 2006. 

 
3. De sluitende aanpak bestaat enerzijds uit de preventieve werking bij de start van de 

werkloosheid en de curatieve werking voor langdurige, niet-werkende werkzoekenden.  
De onderstaande grafiek (cijfers zie bijlage 1 werkblad totaal transmissies) toont de evolutie van 
het aantal transmissies vanaf 2003 t.e.m. 2007. Hierbij is er een stijging te merken door de 
invoer van de sluitende aanpak, tot zelfs meer dan een verdrievoudiging tussen 2005 en 2007. 
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In navolging van het samenwerkingsakkoord mbt activering van het zoekgedrag, heeft VDAB 
zich in 2004 geëngageerd om alle werkzoekenden die door RVA zullen uitgenodigd worden in 
het kader van de controle op de langdurige werkloosheid en die de afgelopen 2 jaar geen 
begeleiding of begeleidingsaanbod gekregen hebben, een aanbod tot begeleiding te doen. Dit 
wordt stapsgewijs geïmplementeerd volgens leeftijd. 
De timing van de curatieve aanpak werd afgestemd op de timing van de uitnodiging van de 
werkzoekenden door de RVA:  
doelgroepjaar 1 (juli 2004 – juni 2005):  
• jonger dan 25 jaar en minstens 15 maanden werkloos; 
• tussen 25 en 30 jaar en minstens 21 maanden werkloos; 
doelgroepjaar 2 (juli 2005 – juni 2006): 
• alle werkzoekenden die in de vorige categorie instromen; 
• tussen 30 en 40 jaar en minstens 21 maanden werkloos; 
doelgroepjaar 3 (juli 2006 – juni 2007): 
• alle werkzoekenden die in de vorige categorieën instromen; 
• tussen 40 en 50 jaar en minstens 21 maanden werkloos; 

 
De onderstaande tabel geeft per doelgroepjaar het aantal werkzoekenden weer in de doelgroep 
en het percentage daarvan dat een transmissie kreeg. 

  
 
 
 
 

D
o
o
r de opvolging en de opdracht om elke werkzoekende uit de doelgroep te bereiken, is het 

Curatieve 
doelgroep Doelgroep jaar 1 Doelgroep jaar 2 Doelgroep jaar 3 
Aantal in 
doelgroep  9.459   17.462   22.598   
Transmissie naar 
RVA 1.333 14,10% 2.278 13,05% 2.286 10,12% 
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aandeel werkzoekenden uit de curatieve doelgroep met een transmissie hoog. Dit aandeel daalt 
wel met de doelgroepjaren, dit kan verschillende verklaringen hebben o.a. mentaliteitswijziging 
bij werkzoekenden (een werkzoekende moet beschikbaar zijn voor arbeidsmarkt en actief 
meewerken, gevolg van de activering van het zoekgedrag door RVA,…) 

 
Daarnaast is er met de toename van de  leeftijdscategorieën een duidelijke toename van de 
medische, mentale, psychische, psychologische problematieken. Het gaat hier over 
problematieken die aangepakt moeten worden vooraleer er kan bemiddeld worden op werk. 
Hiertoe werd door de VDAB in samenwerking met gespecialisserde partners bijzondere 
activeringsscreeningen en trajecten ingesteld. Dit betreft vaak langdurige trajecten. 
 

BIJLAGEN 
 
1. Aantal transmissies 
2. Transmissies per leeftijdscategorie  
 
Bijlage(n):  
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2007-2008/VANDENBROUCKE/148/antw.148.bijl.001.xls 
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2007-2008/VANDENBROUCKE/148/antw.148.bijl.002.xls 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
Vraag nr. 149 
van 22 februari 2008 
van JOS DE MEYER 
 
 
 
Hoger onderwijs   -   Doorstroming Nederlandse studenten 
 
Binnen het hoger onderwijs worden allerlei initiatieven genomen om aan dit onderwijs een meer 
internationale dimensie te geven. Onder meer de invoering van de BaMa-structuur heeft gezorgd voor 
meer transparantie binnen het Europese hoger onderwijs. Ook binnen het Nederlandse taalgebied zijn 
er allerlei initiatieven: zo wordt er tussen Vlaanderen en Nederland samengewerkt binnen het 
gezamenlijke Nederlands-Vlaamse Accreditatieorgaan (NVAO).  
 
Toch doen zich op het terrein, en dan in het bijzonder in de grensstreek, nog een aantal structurele 
problemen voor die verhinderen dat bijvoorbeeld Nederlandse studenten vlot doorstromen naar de 
Vlaamse hogescholen en universiteiten. Een betere afstemming zou hier een maatschappelijke 
meerwaarde kunnen betekenen. 
 
1. Kan de minister een overzicht geven van het aantal Nederlandse studenten dat ingeschreven is in 

Vlaamse hogescholen en universiteiten: indien mogelijk opgesplitst naar vooropleiding (VWO, 
HAVO, andere) en respectieve hogeschool of universiteit? 

 
2. Onder welke voorwaarden kan in de huidige situatie een Nederlandse leerling die het vijfde jaar 

HAVO (hoger algemeen voortgezet onderwijs) heeft beëindigd zijn studies voortzetten in 
Vlaanderen en een diploma secundair onderwijs behalen? 

 
Onder welke voorwaarden kan in de huidige situatie een Nederlandse leerling die het vijfde jaar 
HAVO heeft beëindigd zijn studies voortzetten in het Vlaamse hoger onderwijs? 
 

3. Lijkt het de minister zinvol het vijfde leerjaar HAVO van de Nederlandse structuur te valoriseren 
als een vijfde leerjaar binnen het secundair onderwijs in Vlaanderen en in die zin de bijlage aan 
het besluit van de Vlaamse Regering van 21 februari 2003 te wijzigen, zodat dit leerjaar 
gelijkgesteld is met een TSO-doorstromingsrichting en dus toegang verleent tot bepaalde zesde 
jaren van het technisch secundair onderwijs in Vlaanderen? 

 
4. Kan een hogeschool of universiteit een voorbereidend jaar inrichten dat toegankelijk is voor 

studenten met een Nederlands HAVO-diploma en dat na één jaar toegang zou verlenen tot ons 
hoger onderwijs? Zo ja, wordt een dergelijk jaar opgenomen in de financieringsregeling van hetzij 
het secundair, hetzij het geplande hoger beroepsonderwijs? 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 149 van 22 februari 2008 
van JOS DE MEYER 
 
 
 
1. In het academiejaar 2006-2007 waren er 163.343 studenten ingeschreven met een 

diplomacontract in een initiële opleiding in het hoger onderwijs. Hiervan hadden 2893 studenten 
de Nederlandse nationaliteit.  

 
Academiejaar 

2006-
2007 

Alle 
inschrijv
ingen 

Studenten met NL 
nationaliteit 

%Nederlandse 
nationaliteit 

Hogescholen 102 477 1424 1,39% 

Universiteiten 60 866 1469 2,41% 
Totaal 163 343 2893 1,77% 

 
Instelling studenten met NL nationaliteit 
Arteveldehogeschool 50 
EHSAL-Europese Hogeschool Brussel 28 
Erasmushogeschool Brussel 71 
Groep T - Leuven Hogeschool 17 
Hogere Zeevaartschool 4 
Hogeschool Antwerpen 282 
Hogeschool Gent 87 
Hogeschool Sint-Lukas Brussel 22 
Hogeschool West-Vlaanderen 11 
Hogeschool voor Wetenschap & Kunst 49 
Karel de Grote-Hogeschool Katholieke Hogeschool 

Antwerpen 121 
Katholieke Hogeschool Brugge- Oostende 13 
Katholieke Hogeschool Kempen 205 
Katholieke Hogeschool Leuven 52 
Katholieke Hogeschool Limburg 57 
Katholieke Hogeschool Mechelen 118 
Katholieke Hogeschool Sint-Lieven 12 
Katholieke Hogeschool Zuid-West-Vlaanderen 20 
Katholieke Universiteit Brussel 5 
Katholieke Universiteit Leuven 514 
Lessius Hogeschool 45 
Plantijn-Hogeschool van de provincie Antwerpen 40 
Provinciale Hogeschool Limburg 65 
Universiteit Antwerpen 392 
Universiteit Gent 464 
Universiteit Hasselt 28 
Vrije Universiteit Brussel 51 
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XIOS Hogeschool Limburg 55 
transnationale Universiteit Limburg 15 

 
Volgens de methodologie van de databank tertiair onderwijs is het niet mogelijk de 
vooropleiding te achterhalen die studenten in het buitenland hebben gevolgd. We kennen enkel 
het studieverleden van de studenten die hun secundair onderwijs hebben beëindigd in de 
Vlaamse Gemeenschap. 

 
We kennen van 785 studenten met de Nederlandse nationaliteit de voorgeschiedenis SO 
beëindigd in de Vlaamse Gemeenschap. 

 
Onderwijsvorm SO aantal 
Algemeen secundair onderwijs 480 
Technisch secundair onderwijs 247 
Kunstsecundair onderwijs 27 
Beroepssecundair onderwijs 31 

 
2. Volgens de regelgeving, die het resultaat is van een consensus na uitgebreid overleg met 

afgevaardigden van de Nederlandse onderwijsoverheid, wordt een diploma HAVO, behaald na 5 
studiejaren, gelijkwaardig verklaard met een tweede leerjaar van de tweede graad algemeen 
secundair onderwijs, bekrachtigd met een getuigschrift over die tweede graad én een 
oriënteringsattest A. Dit geeft de titularis recht om als regelmatige leerling het eerste leerjaar 
van de derde graad aan te vatten in om het even welke studierichting van het algemeen, 
technisch, kunst en beroepssecundair onderwijs. Op het einde van de derde graad (twee leerjaren 
voor het algemeen, technisch en kunstsecundair onderwijs en drie leerjaren voor het 
beroepssecundair onderwijs) wordt na slagen het diploma van secundair onderwijs toegekend; 

 
Aangezien voor de toegang tot ons hoger onderwijs in principe een diploma van het secundair 
onderwijs vereist is, of een daarmee gelijkgesteld diploma, biedt het Nederlandse HAVO-
diploma dus geen rechtstreekse toegang tot het Vlaamse hoger onderwijs. (Op basis van het 
Flexibiliseringsdecreet zijn weliswaar een aantal afwijkende toelatingsvoorwaarden mogelijk. 
Zo een afwijkende toelatingsvoorwaarde kan rekening houden met het algemene niveau van de 
kandidaat, getoetst op een door het instellingsbestuur bepaalde wijze. Het instellingsbestuur kan 
op grond van de toetsing de inschrijving afhankelijk maken van het met succes voltooien van 
een voorbereidingsprogramma.) 

 
Een houder van het Nederlandse HAVO-diploma kan in Nederland trouwens ook niet 
rechtstreeks instromen in de WO-opleidingen, het equivalent van onze universitaire opleidingen. 
Daarvoor is een VWO-diploma nodig, waarvoor de houder van een HAVO-diploma nog twee 
jaar extra dient te studeren. Die houder kan wel rechtstreeks instromen in de HBO-opleidingen 
van Nederlandse hogescholen, waar de opleidingsduur dan wel 1 (propedeuse) + 3 jaar bedraagt, 
tegenover 3 jaar zonder propedeuse in Vlaanderen. Het propedeusejaar is in Nederland een 
overgangsjaar van het kort secundair onderwijs (HAVO, 5 jaar) naar het hogescholenonderwijs. 
Met een HBO-propedeuse heeft een HAVO-diplomahouder toegang tot het eerste jaar van een 
universitaire opleiding in Nederland. 

 
3. Een gelijkstelling van een HAVO-diploma met een eerste leerjaar van de derde graad technisch 

secundair onderwijs wordt niet overwogen. HAVO-studies zijn immers per definitie 
algemeenvormend en hebben geen enkele affiniteit met technisch onderwijs. Daarnaast spelen 
ook de rechten op vervolgstudies in het land van herkomst een belangrijke rol op het vlak van 
equivalentie; een gelijkstelling met een eerste leerjaar derde graad technisch secundair onderwijs 
zou betekenen dat de persoon in kwestie zonder uitzondering na één jaar aanspraak kan maken 
op een diploma dat toegang verleent tot elke vorm van hoger onderwijs. Die ruime 
doorstroommogelijkheden zijn er in Nederland niet, wat mede de Vlaamse gelijkwaardigheids-
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regeling heeft bepaald. Ten slotte dient er ook rekening mee gehouden dat binnen het 
Nederlands algemeenvormend onderwijs diverse niveaus voorkomen; in die zin kent het VWO 
een hoger studiepeil (moeilijkheidsgraad) dan het HAVO en komt het VWO, jaar per jaar tot en 
met het zesde, wel volledig met het Vlaams algemeen secundair onderwijs overeen. 

 
4. Zoals al vermeld in punt 2, kunnen de Vlaamse hogeronderwijsinstellingen dankzij het 

Flexibiliseringsdecreet afwijkende toelatingsvoorwaarden formuleren op grond waarvan 
personen die niet aan de algemene voorwaarden voldoen, toch ingeschreven kunnen worden 
voor een bacheloropleiding. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
Vraag nr. 150 
van 26 februari 2008 
van GREET VAN LINTER 
 
 
 
Tewerkstelling doelgroepen   -   Kabinetten 
 
De Vlaamse overheid wil maatregelen nemen om meer werkzoekenden met een zwaardere handicap in 
dienst te nemen. Bedoeling is dat gehandicapten voor sommige vacatures niet langer hoeven deel te 
nemen aan de gangbare vergelijkende examens. 
 
Al eerder koos de Vlaamse Regering ervoor om, gezien de voorbeeldfunctie van de overheid, haar 
doelgroepenbeleid met betrekking tot de startbanen maximaal in te vullen door onder andere specifiek 
aandacht te besteden aan allochtone, jonge werklozen en andere “zwakkere groepen”. Op 25 februari 
2005 stelde ik een vraag aan alle ministers m.b.t. de toepassing daarvan bij de ministeriële kabinetten. 
 
Graag daaromtrent een stand van zaken. 
 
1. Hoeveel personen met een handicap zijn er op dit moment op het kabinet tewerkgesteld? 
 

Hoeveel van deze personen met een handicap vallen in bovenvermelde groep van zwaarder 
gehandicapten? 
 

2. Hoeveel allochtone medewerkers werken er op het kabinet? 
 

Hoeveel 55-plussers? 
 
Hoeveel personen die langdurig werkloos waren? 
 

3. Overweegt de minister nog werkzoekenden met een zwaardere handicap in de nabije toekomst in 
dienst te nemen? 

 
Kan de minister de bovenvermelde cijfers bezorgen voor de verschillende jaren van de lopende 
legislatuur? 
 
 

N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters nr. 37, Van Mechelen nr. 79, 
Vandenbroucke nr. 150, Anciaux nr. 55, Bourgeois nr. 59, Keulen nr. 94, Van Brempt nr. 100, 
Vanackere nr. 107, Crevits nr. 442, Ceysens nr. 44). 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 150 van 26 februari 2008 
van GREET VAN LINTER 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal verstrekt worden door mevrouw Kathleen Van Brempt, Vlaams 
minister, bevoegd voor de coördinatie van het gelijkekansenbeleid. 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
Vraag nr. 151 
van 26 februari 2008 
van KATLEEN MARTENS 
 
 
 
Sluiting lagere school   -   Opvang leerlingen 
 
Als een lagere school sluit, veroorzaakt dat problemen voor de betrokken leerlingen op het vlak van 
inschrijving in omliggende scholen, en op het vlak van middelen en lestijden voor de scholen die ze 
opvangen. 
 
1. Zijn er algemene regels die moeten nageleefd worden ten aanzien van de betrokken leerlingen bij 

de sluiting van een lagere school? Is er bijvoorbeeld voorzien in een inschrijvingsvoorrang in de 
omliggende scholen? 

 
2. Zijn er extra voorzieningen voor scholen die deze kinderen moeten opvangen? 
 

Deze scholen krijgen immers middelen en lestijden op basis van de teldag in februari van het 
voorgaande schooljaar, en daarin zijn de nieuw opgevangen leerlingen niet in verrekend. 
 

3. Worden er bijkomende structurele maatregelen genomen voor situaties als deze? 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 151 van 26 februari 2008 
van KATHLEEN MARTENS 
 
 
 
Het bestaande inschrijvingsbeleid blijft gelden: er zijn geen bijzondere maatregelen die een 
inschrijvingsvoorrang voorzien in de omliggende scholen. 
Wanneer een basisschool sluit zijn er geen directe maatregelen voorzien op het vlak van middelen en 
lestijden voor de scholen die deze leerlingen opvangen. 
De meeste scholen hebben een stabiele leerlingenpopulatie zodat het voordeel om voor het begin van 
het nieuwe schooljaar te weten hoeveel lestijden de school kan inrichten opweegt tegen het feit dat dit 
lestijdenpakket gebaseerd is op het aantal leerlingen van het vorige schooljaar. 
In de praktijk zijn er bijzonder weinig scholen die volledig stoppen. De meeste 'scholen' in deze 
situatie zijn in feite slechts vestigingsplaatsen van een school gevestigd op een ander adres.  
Wanneer een vestigingsplaats van een school stopt, tellen alle vestigingplaatsen van deze school voor 
één jaar op de eerste schooldag van oktober van het lopende jaar. Een aanzienlijk aantal van de 
betrokken kinderen gaan naar een andere vestigingsplaats van dezelfde school en zullen zo dus toch 
onmiddellijk meetellen voor het lestijdenpakket van de school.  
De afgelopen 3 schooljaren zijn in totaal 5 scholen volledig gestopt zonder dat een andere basisschool 
er zelf een vestigingsplaats in de beschikbare gebouwen oprichtte. 
In deze 5 gevallen was de gemiddelde schoolgrootte op moment van de sluiting 24 leerlingen. Dit is 
niet voldoende om hiervoor een afzonderlijke regelgeving voor te voorzien. 
Ik overweeg dan ook geen verdere maatregelen in dit verband. 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
Vraag nr. 152 
van 26 februari 2008 
van LOUIS BRIL 
 
 
 
VDAB   -   On the road-initiatieven 
 
Een aircoproducent heeft een nieuw project opgezet om werkzoekenden te bereiken die geen tijd 
hebben voor lange sollicitatieprocedures. Het bedrijf rijdt zelf met een omgebouwde camper naar de 
sollicitanten toe. Het project richt zich vooral tot knelpuntberoepen als ingenieurs, ICT-ers en 
economisten. In eerste instantie worden mensen met ervaring opgezocht, maar op termijn wordt de 
doelgroep uitgebreid tot studenten. 
 
Het feit dat het bedrijf zich intensief toont in zijn zoektocht naar personeel op de krappe West-
Vlaamse arbeidsmarkt, illustreert dat ook de VDAB een tandje kan bijsteken en misschien wel 
geïnspireerd kan worden door een dergelijk privaat initiatief, bijvoorbeeld ook voor minder mobiele 
werkzoekenden. 
 
1. In hoeverre wijst een initiatief als “Daikin on tour” erop dat de huidige inspanningen van de 

VDAB inzake toeleiding van personeel als ontoereikend worden ervaren? 
 
2. Kan een dergelijk innoverend initiatief als inspiratiebron voor de VDAB werken en zal de minister 

bijgevolg de VDAB de opdracht geven het initiatief op- en eventueel na te volgen? 
 

Dergelijk VDAB-on the road-initiatief kan wellicht bijdragen tot het bereiken van minder mobiele 
werkzoekenden of dienstbaar zijn voor het bereiken van personen met een arbeidshandicap of 
langdurig werkzoekenden wier zoekinspanningen dreigen stil te vallen.  
 
Het kan misschien ook een aanvullende piste zijn voor de VDAB om de mobiliteit van Waalse 
werkzoekenden naar West-Vlaanderen op te drijven. 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 152 van 26 februari 2008 
van LOUIS BRIL 
 
 
 
1. In een arbeidsmarkt waarbij het aantal vacatures blijft stijgen en het aantal werkzoekenden 

verder blijft dalen, wordt het voor werkgevers moeilijker om “de ideale werknemer” te vinden. 
Om in een dergelijke krappe arbeidsmarkt alsnog de openstaande vacatures snel te kunnen 
invullen, kunnen bedrijven een dubbel spoor bewandelen. Enerzijds trachten ze zich via 
marketing en originele acties als een aantrekkelijk werkgever te profileren en anderzijds dienen 
ze hun wervings- en selectiebeleid kritisch te herbekijken. De Vlaamse overheid en VDAB 
tracht hierbij faciliterend te werken door bvb. het aanbieden van ondersteuning bij 
diversiteitsplannen of het ondersteunen van opleiding bij aanwerving in het kader van IBO. Op 
deze wijze kunnen moeilijker inschakelbare werkzoekenden wel als potentiële kansengroepen in 
aanmerking komen voor de openstaande vacatures. De huidige krappe arbeidsmarkt vereist dus 
inspanningen en engagementen van zowel de Vlaamse overheid en VDAB als van de 
werkgevers zelf. 

 
 
2. Ook VDAB onderneemt reeds acties waarbij ze zelf werkzoekenden (al dan niet reeds bij 

VDAB ingeschreven) thuis gaan opzoeken. Het initiatief “De VDAB komt naar u toe” is een 
samplingactie waarbij de pilootfase gelanceerd werd in november 2007 in Antwerpen. De 
samplingactie “De VDAB komt naar u toe” is in eerste instantie opgestart om uitgesloten 
werkzoekenden en werkzoekenden die niet meer geloven in hun kansen op de arbeidsmarkt 
opnieuw te bereiken. 

 
 Uit de evaluatie van de pilootfase van de actie “De VDAB komt naar u toe” kunnen volgende 

conclusies getrokken worden: 
• De bereikte bewoners drukken hun appreciatie uit over  de “individuele en persoonlijke” 

benadering. 
• De VDAB-medewerkers maken kennis met de leefwereld en de habitat van hun klanten 

waardoor ze ook hun beeldvorming kunnen bijstellen. Dit maakt de verdere begeleiding 
en bemiddeling bijgevolg effectiever en efficiënter. 

• Door zelf naar de werkzoekenden toe te stappen, wordt ook de verborgen arbeidsreserve 
bereikt. 

• Een verbreding en versterking van partnerschappen zodat meer organisaties vertrouwd 
worden met het bestaan en werking van VDAB. De VDAB heeft deze actie bvb. 
georganiseerd samen met andere partners zoals de stedelijke overheid, de integratiesector, 
de allochtone gemeenschappen, armoedeverenigingen en wijkverenigingen. 

 
Net zoals sommige werkgevers werkt dus ook VDAB met deze actie aan innovatieve technieken 
op het strategische domein van toeleiding en bereiken van werkzoekenden. 

 
 

In het kader van de interregionale mobiliteit heeft VDAB samen met Forem een aantal actieplan 
uitgewerkt. Het bereiken van Waalse werkzoekenden gaat daarin verder dan het pure 
mobiliteitsprobleem. In dat laatste kader werden bvb. voor de Banenmarkt van 29 september 
2007 speciale bussen ingelegd vanuit Wallonië naar de verschillende Vlaamse locaties van de 
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Banenmarkt. Daarnaast wordt momenteel onderzocht samen met De Lijn en TEC in welke mate 
het openbaar vervoer over de taalgrens toereikend is. Om Waalse werkzoekenden vertrouwd te 
maken met de eigenheden van de Vlaamse arbeidsmarkt, worden speciale webmodules en 
voorstellingen hierover uitgewerkt die Waalse werkzoekenden thuis, tijdens een opleiding of in 
speciale sessies bij Forem kunnen volgen. Op deze wijze kunnen vooroordelen van Waalse 
werkzoekenden over Vlaanderen worden weggewerkt. Tegelijkertijd heeft VDAB reeds aan 
aantal sensibiliseringsacties naar Vlaamse werkgevers opgezet om ook langs die zijde de 
vooroordelen tegenover Waalse werkzoekenden en de kansen van de Waalse arbeidsmarkt aan 
te stippen. Ook in dit kader worden dus reeds directe acties naar Waalse werkzoekenden en 
Vlaamse werkgevers opgezet.  
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Vraag nr. 153 
van 27 februari 2008 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
Vlaamse overheid   -   Ziekteverzuim 
 
In opvolging van mijn schriftelijke vragen van 28 maart 2006 aan alle ministers had ik graag volgende 
vragen gesteld over het personeel van de departementen en verzelfstandigde agentschappen binnen 
hun respectieve beleidsdomeinen. 
 
1. Hoeveel werkdagen afwezigheid van één dag wegens ziekte werden genoteerd binnen de 

respectieve departementen en agentschappen? Kan de minister de cijfers meedelen voor 2006, 
2007 en de stand van zaken in 2008? 

 
2. Hoeveel werkdagen afwezigheid wegens ziekte, minder dan 30 dagen, werden in dezelfde periode 

vastgesteld? 
 
3. Hoeveel werkdagen afwezigheid wegens langdurige ziekte (meer dan 30 dagen) werden genoteerd 

in dezelfde periode? 
 
4. Wat is de impact van deze ziektedagen op het personeelsbestand van de respectieve organisaties? 
 
5. Hoeveel werkdagen verminderde prestaties wegens ziekte werden voor diezelfde periode 

vastgesteld? 
 
6. Werden er specifieke acties ondernomen om het ziekteverzuim te verminderen? Zo ja, welke? 
 
7. Welke evolutie kan worden vastgesteld in vergelijking met de voorgaande jaren? 
 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 40, Van Mechelen nr. 83, 

Vandenbroucke nr. 153, Anciaux nr. 59, Bourgeois nr. 62, Keulen nr. 98, Van Brempt nr. 110, 
Vanackere nr. 109, Crevits nr. 451, Ceysens nr. 47). 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 153 van 27 februari 2008 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal verstrekt worden door de heer Geert Bourgeois, Vlaams minister, 
bevoegd voor het algemeen beleid inzake personeel en organisatieontwikkeling. 
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Vraag nr. 154 
van 29 februari 2008 
van HANS SCHOOFS 
 
 
 
Kleuterscholen   -   Fysieke activiteiten 
 
Uit onderzoek van de universiteit van Gent blijkt dat de Vlaamse kleuter te passief is. Samen met 
EHSAL (Economische Hogeschool Brussel) onderzocht men 129 vier- en vijfjarigen met een 
stappenteller en 89 kleuters met een accelerometer. 
 
Daaruit blijkt dat slechts 8 op de 100 kleuters de norm van 1 uur beweging per dag haalt. 84 % van de 
tijd brengen ze meestal zittend door. 
 
De oorzaak ligt niet alleen thuis, maar is ook in de school terug te vinden. Ook daar ligt de fysieke 
activiteit tijdens de speeltijd lager dan verwacht. 
 
Deze cijfers zijn betreurenswaardig. Gebrek aan beweging verhoogt de kans dat men op latere leeftijd 
met overgewicht te kampen krijgt. 
 
1. Wordt dit probleem verder onderzocht? 
 
2. Welke acties of maatregelen neemt de minister om de doelstelling van minimum 1 uur beweging 

per dag te halen? 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 154 van 29 februari 2008 
van HANS SCHOOFS 
 
 
 
1. De cijfers uit het onderzoek van de universiteit en de EHSAL zijn duidelijk. Maar we moeten 

wel voorzichtig blijven. Het gaat over een steekproef van 0.09% van de totale groep kleuters. 
Het lijkt me niet noodzakelijk om in het kader van onderwijsonderzoek diepgaander te laten 
onderzoeken waarom kleuters thuis en op school weinig bewegen. Het onderzoek biedt 
voldoende gegevens om beweging bij kleuters op de agenda te plaatsen.  

 
2. Sinds 1 september 2007 worden alle scholen aangezet om een gezondheidsbeleid op maat van 

hun leerlingen uit te werken. Dit houdt in dat de scholen geregeld naar de gezondheid van de 
leerlingen kijken, maar ook dat ze systematisch gezondheidsactiviteiten organiseren binnen de 
schoolwerking. Om de scholen daarbij te helpen is in de Vlaamse Onderwijsraad de commissie 
Gezondheidsbevordering actief en is de gezondheidscoördinator dagelijks bezig met het 
gezondheidsbeleid in de Vlaamse scholen. Vorig schooljaar en dit schooljaar staan het thema’s 
‘voeding en beweging’ centraal. Door middel van onder andere studiedagen werden scholen en 
ondersteuningsdiensten gesensibiliseerd over het belang van dit thema. Elke school kiest 
natuurlijk haar eigen accenten en thema’s. Binnen het schoolgebeuren is het echter belangrijk 
dat beweging zoveel mogelijk kansen krijgt om op deze manier ook de norm van fysieke 
activiteit te ondersteunen. 

 
Daarnaast wordt ook het project “bewegingstussendoortjes op school” ondersteund. Dit project 
werd recent voorgesteld aan de pers. Dit is een initiatief van het VIG vzw (Vlaams Instituut voor 
gezondheidspromotie) in samenwerking met SVS (stichting Vlaamse schoolsport). Still Movin 
en enkele pedagogische adviseurs binnen het vakgebied lichamelijke opvoeding. In het kader 
van dit project worden er provinciale studiedagen georganiseerd. Het project focust op korte, 
leuke en speelse vormen van beweging buiten de lessen lichamelijke opvoeding om.  

 
Uiteraard zijn naast deze permanente aandacht voor beweging ook de lessen lichamelijke 
opvoeding in het kleuteronderwijs belangrijk voor de fysieke conditie van de kleuters. Sinds 1 
september 1998 zijn er in het kleuteronderwijs ontwikkelingsdoelen voor lichamelijke 
opvoeding. Deze moeten door de kleuterscholen nagestreefd worden. De inspectie ziet hierop 
toe.  

 
Vanaf 1 september 2001 werden er, in uitvoering van caoV, stapsgewijs 2 lestijden 
bewegingsopvoeding per 24 lestijden volgens de schalen geïntroduceerd in het kleuteronderwijs. 
Dit gebeurde in twee fasen. In een eerste fase, namelijk vanaf 1 september 2001, werd 1 lestijd 
bewegingsopvoeding per 24 lestijden toegekend. In een tweede fase, namelijk vanaf 1 september 
2003, werd het aantal lestijden voor lichamelijke opvoeding in het kleuteronderwijs opgetrokken 
tot 1 lestijd bewegingsopvoeding per 12 lestijden. Concreet betekent dit dat voor elke fulltime 
kleuteronderwijzer de kleuterscholen momenteel recht hebben op 2 lestijden 
bewegingsopvoeding. De lestijden voor lichamelijke opvoeding moeten voor lichamelijke 
opvoeding gebruikt worden.  
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Hoe die bewegingsopvoeding concreet wordt ingevuld behoort tot de autonomie van elke 
school. De scholen kunnen de bewegingsopvoeding laten geven door een leermeester 
lichamelijke opvoeding of door een kleuteronderwijzer. 

 
Een kleuter dient minimum 28 lestijden (1 lestijd is 50 minuten) onderwijs te krijgen. Hiervan 
worden er dus ministens 2 lestijden aan lichamelijke opvoeding gewijd. Een school kan er voor 
opteren om meer lestijden aan lichamelijk opvoeding te besteden. Dit hoeft niet beperkt te 
blijven tot wekelijks twee lestijden zoals dit in de meeste scholen blijkbaar wel het geval is.  
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
Vraag nr. 155 
van 6 maart 2008 
van KATHLEEN HELSEN 
 
 
 
CLB’s   -   Programmatie- en rationalisatienormen 
 
Op 21 november 2006 keurde de Nederlandse kamer van het Rekenhof het verslag van het Rekenhof 
aan het Vlaams Parlement over de financiering en subsidiëring van centra voor leerlingenbegeleiding 
(CLB) goed. Het verslag werd op 8 maart 2007 behandeld in de Commissie voor Onderwijs, Vorming, 
Wetenschap en Innovatie van het Vlaams Parlement (Stuk 37-A (2006-2007) – Nr. 2). 
 
Het Rekenhof stelde vast dat het CLB-landschap sinds de omvorming in 2000 nagenoeg onveranderd 
bleef. Zo werden er geen nieuwe centra opgericht. Tijdens de bespreking in de commissie wees de 
eerste auditeur-revisor bij het Rekenhof erop dat de geringe aanbodwijziging van CLB’s erop kan 
wijzen dat de programmatienorm te hoog of de rationalisatienorm te laag is. Het Rekenhof drong aan 
op een evaluatie van beide normen. 
 
In de commissie van 8 maart 2007 stelde de minister dat hij deze aanbeveling ter harte zou nemen. 
 
Is de evaluatie intussen opgestart? 
 
Zo ja, hoe lang loopt ze? Wie evalueert en wat wordt precies geëvalueerd in de opdracht? 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 155 van 6 maart 2008 
van KATHLEEN HELSEN 
 
 
 
In navolging van het verslag van het Rekenhof aan het Vlaamse Parlement over de financiering en 
subsidiëring van centra voor leerlingenbegeleiding (Stuk 37-A (2006-2007) – Nr. 2), drong het 
Rekenhof aan op een evaluatie van de programmatienorm en rationalisatienorm. De minister stelde dat 
hij deze aanbeveling ter harte zou nemen. 
Ik heb mijn administratie de opdracht gegeven om deze evaluatie uit te voeren. Deze zal in een eerste 
fase bestaan uit een bevraging van de CLB-koepels enerzijds en de onderwijskoepels anderzijds. Op 
die manier belasten we de CLB’s en de ander actoren zelf zo weinig mogelijk. 
Indien uit deze bevraging naar voor komt dat er -al dan niet regionaal of binnen een bepaald net- 
indicatoren zouden zijn van een te hoge programmatienorm of een te lage rationalisatienorm, zal een 
diepgaandere bevraging dienaangaande gebeuren.  
Deze evaluatie gaat van start in mei 2008 en de resultaten zullen voor het einde van 2008 gekend zijn. 
Op die manier kan hiermee rekening worden gehouden bij de volgende contractronde die zijn beslag 
moet krijgen tegen september 2009. 
Ik zou hier toch nog willen aan toevoegen dat mijn administratie tot op heden geen enkele vraag 
ontving met betrekking tot het oprichten van een nieuw CLB. 
Integendeel, af en toe komt er wel een vraag rond het fusioneren van CLB’s vanwege CLB’s die 
zonder probleem aan de rationalisatienorm voldoen. 
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Vraag nr. 156 
van 6 maart 2008 
van HERMAN SCHUEREMANS 
 
 
 
Media-opvoeding   -   Stand van zaken 
 
In Nederland onderzocht men onlangs de toevloed van digitale reclame voor kinderen. Het gaat 
daarbij voornamelijk om advertenties of andere commerciële uitingen die niet als dusdanig kenbaar 
gemaakt worden en die dus veelal door kinderen niet herkend worden. De Nederlandse stichting Mijn 
Kind Online besloot dan ook dat veel commerciële websites ronduit misleidend waren voor kinderen. 
 
Een andere strategie is die van de tikfouten-domeinen, waar de domeinnaam is afgeleid van een voor 
kinderen populaire website. Op die tikfouten-domeinen kan volop geadverteerd worden. 
 
“In de huidige gemediatiseerde wereld is het onmogelijk om kinderen weg te houden van reclame”, 
zegt Ankie Vandekerckhove, Kinderrechtencommissaris. Zij vindt het beter kinderen weerbaar te 
maken. Vandaar dat zij het zinvol acht in het onderwijs mediaopvoeding te geven. 
 
Wordt vandaag al media-opvoeding gegeven in het onderwijs?  
 
Zo ja, hoe wordt dit concreet ingevuld? 
 
Zo neen, is de minister daar voorstander van en neemt hij initiatieven ter zake? 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 156 van 6 maart 2008 
van HERMAN SCHUEREMANS 
 
 
 
Media-opvoeding heeft twee aspecten. Er is de noodzakelijke opvoeding tot kritische burgers. 
Daarnaast leren we een nieuwe geletterdheid, namelijk de multi-mediale of zoals die in Europese 
context genoemd wordt de digitale geletterdheid, aan.  

 

Kinderen worden door de reclamesector meer en meer beschouwd als consument. Jongeren zijn 
immers zelfstandiger geworden, beschikken over zakgeld waar ze min of meer autonoom mogen over 
beschikken. Bovendien blijken de kinderen ook een rol te spelen bij het bepalen van de 
gezinsaankopen. 
Reclame maakt vaak gebruik van de onervarenheid en de goedgelovigheid van kinderen en wil 
kinderen aanzetten tot consumptie. 
Zo herkennen kinderen onder de 7 jaar reclame met moeite. Er is een verschil tussen reclame 
herkennen en reclame begrijpen. Kinderen begrijpen reclame slechts vanaf 12 jaar.  
De reclamewereld houdt weinig rekening met de belangen van kinderen tenzij die gelijklopen met haar 
belangen. 
Reclame heeft zowel beoogde als niet beoogde effecten. Voorbeelden van niet beoogde, schadelijke 
effecten: anorexia bij kinderen, boulemie, bevestiging van het rollenpatroon…  De reclamelobby 
beweert nochtans dat reclame geen significante invloed heeft op het gedrag van kinderen. Indien dat 
waar zou zijn, dan zouden adverteerders ook geen miljoenen spenderen aan reclame voor kinderen. 
Het onderwijs heeft ook als taak kinderen een kritische zin te laten ontwikkelen, afstand nemen van 
reclame hoort daarbij. Begrijpen dat reclame niet op de eerste plaats is bedoeld om te informeren, wel 
om behoeften te creëren en aan te zetten tot kopen, is daar een voorbeeld van. 
De overheid heeft hier haar verantwoordelijkheid opgenomen om via het kerncurriculum van de 
basisvorming - uitgeschreven in eindtermen en ontwikkelingsdoelen - te waken over een objectieve, 
kritisch-bewuste en verantwoorde mediaopleiding in het onderwijs. Een screening van de 
ontwikkelingsdoelen en eindtermen maakt duidelijk dat kritisch omgaan met informatie, correct 
informatie verwerven, een eigen  mening formuleren en weerbaarheid verwerven tegenover 
desinformatie heel sterk aan bod komen in het basis- en secundair onderwijs.    
Audio-visuele teksten bepalen steeds meer ons leven. Overal worden we omringd door beelden en 
geluiden: op de straat, in de winkelrekken, op televisie, in de film, in kranten en magazines, maar ook 
op de computer, de spelconsole, de gsm.  

We leven volop in een audio-visuele omgeving, maar volwassenen kijken zelf nog vaak vanuit een 
‘literaire’ traditie. Hun blik op het audio-visuele is daarom ook beperkt: ze ‘zien’ bv. beelden nog vaak 
als plaatjes bij praatjes, illustraties bij verhalen. Ook op school worden audio-visuele teksten meestal 
nog gebruikt om lesinhouden eens op een andere manier te ‘vertellen’, of om hun ontspannende 
functie. 
Omdat we denken en redeneren als 'talige' mensen vermoeden we dat onze greep op wat we zien en 
horen groot is. Maar de ‘mondigheid’ die we in het onderwijs nastreven, moet rekening houden met de 
doorbraak van digitale technologieën die een nieuwe multimediale cultuur in het leven hebben 
geroepen. 
Kunnen lezen en schrijven was ooit het alleenrecht voor een elite. Vandaag is het een belangrijke 
opdracht voor het onderwijs om iedereen multimediaal geletterd te maken door hen vlot, behendig en 
kritisch met die media te leren omgaan en hen op die manier ‘mondig’ te maken in een hedendaagse 
cultuur. 



Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.7 - April 2008  -157- 
 
 

 

Zowel in de uitgangspunten als in de ontwikkelingsdoelen en eindtermen zelf zal u merken dat er 
reeds van bij de oorsprong van de Vlaamse eindtermen veel aandacht was voor deze nieuwe 
geletterdheid. Vorig jaar hebben we daar de digitale dimensie aan toegevoegd met de invoering van de 
vakoverschrijdende ontwikkelingsdoelen en eindtermen ICT.  

De concretisering van deze, bij decreet vastgelegde, onderwijsdoelstellingen gebeurt lokaal op 
autonoom didactisch-pedagogische wijze door het hele schoolteam. Alle actoren worden hierbij 
aangesproken op hun professionaliteit en zij hebben de inspanningsverplichting om deze 
doelstellingen na te streven en te bereiken. De controle op de uitvoering gebeurt door de 
onderwijsinspectie tijdens een schooldoorlichting. 
In Vlaanderen kiezen de scholen autonoom voor de leermiddelen die zij gebruiken. De overheid heeft 
enkel de minimumdoelen, in de vorm van eindtermen en ontwikkelingsdoelen vastgelegd. De overheid 
komt niet tussen in de manier waarop scholen aan deze eindtermen werken, dat behoort tot de 
autonomie van de scholen. Zo doet de inspectie bijvoorbeeld geen uitspraken over de kwaliteit van de 
leermiddelen die scholen gebruiken.  
Het is dan ook niet gebruikelijk noch wenselijk dat de minister zich uitspreekt over de kwaliteit van 
onderwijsleermiddelen, of deze promoot. 
Dat belet niet dat de overheid de scholen kan informeren over nieuwe leermiddelen die op de markt 
komen. Dit gebeurt onder meer in Klasse voor Leerkrachten. 
Omdat de overheid, naar aanleiding van het onderzoek van Annemie Goegebuer, vaststelde dat media-
educatie in het onderwijs nog vaak te wensen overliet, heeft ze canon cultuurcel de opdracht gegeven 
een vormingstraject rond audiovisueel onderwijs op te zetten. Met de mediamodules “INgeBEELD 1 
(3 tot 8 jaar), 2 (6 tot 14 jaar) & 3 (12 tot 18 jaar)” wil CANON cultuurcel, in samenwerking met 
externe partners, stap voor stap de mechanismen van de audiovisuele taal aan de oppervlakte brengen 
en kleuters, kinderen en jongeren helpen ontwikkelen tot kritische en bewuste kijkers, kijkers die vlot 
met audiovisuele media omgaan. 

 
Ook de onderwijskoepels zelf hebben een beleid terzake. Zij besteden via hun leerplannen (bv. 
beeldopvoeding in het basisonderwijs, of in specifieke studierichtingen van het secundair onderwijs, 
zoals humane wetenschappen) aandacht aan de door u verwoorde zorg.  
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
Vraag nr. 157 
van 6 maart 2008 
van WERNER MARGINET 
 
 
 
Onderwijspersoneel   -   Diversiteitstoets 
 
In de Beleidsbrief Onderwijs 2005-2006 stelde de minister op bladzijde 40: 
 
“Op termijn moet het personeelsbeleid van alle onderwijsinstellingen de diversiteitstoets kunnen 
doorstaan.” 
 
Kan de minister meedelen hoever het staat met de concrete uitwerking van dit concept? 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 157 van 6 maart 2008 
van WERNER MARGINET 
 
 
 
Meer diversiteit is een belangrijke beleidslijn die de Vlaamse Regering over al haar bevoegdheden 
heen wil bewerkstelligen. Wat het onderwijs betreft, wordt vanuit twee verschillende invalshoeken 
gewerkt. Enerzijds wens ik te komen tot een meer diverse samenstelling van het onderwijzend 
personeel, onder meer via stimuleringsacties in de lerarenopleiding. Anderzijds wil ik via 
sensibiliserende acties een beter algemeen klimaat scheppen t.a.v. diversiteit. 
 
Leren omgaan met diversiteit stond centraal in het project “Diversiteit en/in de Lerarenopleidingen”. 
In dat project wordt diversiteit gedefinieerd als ‘alle mogelijke verschillen die kunnen bestaan tussen 
mensen die in onze maatschappij samenleven, op het vlak van gender, huidskleur, sociale achtergrond, 
seksuele geaardheid, lichamelijke en verstandelijke mogelijkheden, religie, levensbeschouwing, 
leeftijd, etniciteit,…’ In 2005-2006 werd gewerkt in zes projectgroepen van lerarenopleiders en 
middenveldorganisaties. Hun werkzaamheden focusten voornamelijk op expertise-uitwisseling over 
omgaan met diversiteit. De focus lag daarbij op de opleiding zelf, maar ook ruimer op de eigen 
organisatiecultuur van de instelling. De werkzaamheden vonden hun neerslag in ‘Diverse’ lectoren… 
diverse studenten? Sluitstuk van een jaar nadenken met lectoren en organisaties over diversiteit in de 
lerarenopleidingen’. De map biedt een zicht op de conceptuele kaders, op de debatten en de 
praktijkvoorbeelden, die de revue zijn gepasseerd en biedt inspiratie om te komen tot een meer diverse 
samenstelling van de studentenpopulatie in de lerarenopleiding. 
 
In het academiejaar 2006-2007 wilden we de interculturaliseringsprocessen bij lerarenopleidingen 
verder stimuleren met een actieonderzoek. Dit project werd vroegtijdig stopgezet omdat de 
deelnemende instellingen om velerlei redenen hun voorgenomen onderzoek niet konden realiseren.  
Nu krijgt het Diversiteitsproject gedurende drie schooljaren een nieuwe invulling, waarover hieronder 
meer.  

 
Mijn beleid is er op gericht een grotere instroom in hoger onderwijs te realiseren, maar ook een betere 
doorstroom en een succesvolle uitstroom. Onze verwachtingen van leraren én lerarenopleidingen 
inzake evenredige participatie zijn hoog gespannen. Zo hecht ik veel belang aan de vernieuwde 
basiscompetenties waarover beginnende leraren moeten beschikken. Men "moet kunnen omgaan met 
de diversiteit van de leergroep", dus dient hij/zij rekening te houden met de sociaal-culturele 
achtergrond van de leerlingen. Meer specifiek kan dat de grootstedelijke context zijn, maar ook de 
achtergrond en situatie van allochtone of kansarme leerlingen.  
 
Met het nieuwe financieringssysteem in het hoger onderwijs zetten we sterk in op meer succes in het 
hoger onderwijs.Met het nieuwe model willen we de instellingen ertoe aanzetten om meer dan 
vandaag oog te hebben voor de studenten die zij op hun campus hebben aangetrokken en die, ondanks 
hun talent en intrinsieke capaciteiten, onderweg afhaken. Door niet langer enkel met input- maar ook 
met output-parameters te werken, willen we de universiteiten en hogescholen stimuleren om die 
studenten gerichter te ondersteunen en te begeleiden richting diploma. Daarnaast willen we in het 
nieuwe financieringssysteem de verworven studiepunten van beursstudenten en studenten met 
functiebeperkingen een extra weging toekennen. Daarmee willen we een bijkomend signaal geven om 
ook op minder geprivilegieerde en ondervertegenwoordigde groepen studenten te mikken.  
 
Bovenop de gewone werkingsuitkering komt nog het aanmoedigingsfonds, goed voor drie miljoen 
euro in 2008. Vanaf 2009 wordt dat jaarlijks zes miljoen euro. Met het geld van het 
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aanmoedigingsfonds kunnen de instellingen de doelstellingen waarmaken die ze met de overheid 
hebben afgesproken rond gelijke kansen en diversiteit. We zullen die doelstellingen vastleggen in een 
beheersovereenkomst. We zullen ook afspraken maken over de indicatoren waarmee we het bereiken 
van deze doelstellingen evalueren. Na drie jaar volgt er een evaluatie en zullen de instellingen die 
beter presteren meer geld krijgen.  

 
Een maatregel die nog dichter aanleunt bij onze doelstelling van evenredige arbeidsmarktdeelname in 
het ‘afnemende veld’ – de onderwijssector - is het aanmoedigingsfonds voor de lerarenopleidingen. 
Vanaf het academiejaar 2008-2009 komt er een half miljoen voor projecten die in de schoot van de 
expertisenetwerken voor de lerarenopleiding zullen moeten ontwikkeld worden. Daarmee zullen 
lerarenopleidingen op experimentele basis de instroom, doorstroom en uitstroom van doelgroepen 
bevorderen via het samenwerken over curriculumvernieuwingen, de organisatie van 
drempelverlagende informatieverstrekking over de specifieke lerarenopleidingen, de organisatie van 
aangepaste trajectbegeleiding, de organisatie van aangepaste stagebegeleiding of de uitbouw van 
netwerken tussen het expertisenetwerk of regionaal platform, organisaties die de doelgroepen 
vertegenwoordigen en het afnemende veld, waaronder scholen. 
 
Dit voorjaar komt er een publieke oproep tot het indienen van voorstellen. Waar de geselecteerde 
projecten een nauwe samenwerking met een of meerdere scholen van het basis- en secundair 
onderwijs inhouden, kunnen de betrokken scholen op hun beurt in aanmerking komen voor een 
bijdrage in de extra kosten die deze samenwerking met lerarenopleidingen met zich brengt, vanuit het 
budget van het Diversiteitsproject (46.000 euro/schooljaar).  

 
Als minister van Werk, Onderwijs en Vorming ondersteun ik mee het Equal-project, dat een HRM-
instrumentarium voor gelijke kansen aan (Vlaamse) universiteiten ontwikkelt. Partners in dit EQUAL-
project van de VLIR-werkgroep gelijke kansen (looptijd 1 november 2004-juni 2008) zijn, naast 
mijzelf, ook de administratie Wetenschap en Innovatie en de Vlaamse minister van Gelijke Kansen.  
Ik heb mij reeds in het kader van het Gelijke Kansen Actieplan 2008-2009 ertoe geëngageerd om waar 
nodig de beleidsaanbevelingen van het EQUAL-project om te zetten in regelgeving. 

 
Met betrekking tot tewerkstelling van personeelsleden met 'verminderde geschiktheid tijdens de 
loopbaan' wordt het binnenkort mogelijk dat personeelsleden in dienst blijven indien zij zich met 
tijdelijke of duurzame arbeidsbeperkingen geconfronteerd weten. Over deze gewijzigde regelgeving 
zal naar onderwijspersoneel duidelijk gecommuniceerd worden.Los daarvan ga ik ook werk maken 
van de arbeidsintegratie van mensen met een arbeidshandicap in het onderwijs. Werkgevers in het 
onderwijs zullen in de toekomst recht hebben op een VOP (Vlaamse Ondersteuningspremie - 
loonkostsubsidie) wanneer zij een arbeidsgehandicapte in dienst nemen, dit onder dezelfde 
voorwaarden als in de andere sectoren. De Vlaamse regering keurde dit voorstel op 15 februari ll. 
principieel goed. 

  
Ook vermeld ik in dit verband een initiatief met betrekking tot holebipersoneel. Omdat niet alleen de 
formele gelijkheid van belang is, maar ook de feitelijke gelijkheid moet gerealiseerd worden op het 
terrein is het belangrijk dat holebipersoneelsleden en de ruime groep onderwijspersoneel en zeker ook 
de personeelsverantwoordelijken, directieleden en leden van inrichtende machten op de hoogte moeten 
zijn van hun rechten. Daartoe zijn een aantal sensibiliseringsacties ondernomen. Er werd het voorbije 
jaar een overzicht gemaakt van de modaliteiten inzake toegang van holebipersoneelsleden tot 
verlofstelsels. De mate waarin holebipersoneel recht heeft op omstandigheidsverlof, 
omstandigheidsverlof naar aanleiding van bevalling, uitzonderlijk verlof wegens overmacht, zgn. 
'vaderschapsverlof', adoptieverlof, ouderschapsverlof in het kader van loopbaanonderbreking, 
loopbaanonderbreking voor palliatieve zorgen en loopbaanonderbreking voor medische bijstand 
werden getoetst. 
Deze modaliteiten werden begin 2008 bekend gemaakt via de communicatiekanalen Schooldirect en 
Klasse. Uiteraard kunnen holebi’s enkel hun rechten laten gelden indien hun werkgever de privé-
situatie kent. 
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Tot slot is het belangrijk te melden dat mijn diensten zopas een werkgroep opgestart hebben, die een 
actieplan voorbereidt ter bevordering van genderevenwicht bij onderwijspersoneel. Een 
toekomstgericht personeelsbeleid dat verticale en horizontale segregatie in het onderwijs wil 
tegengaan en evenredige arbeidsmarktdeelname wil bereiken, zal genderbewust moeten zijn en daarbij 
rekening houden met o.m. sociale achtergrond, leeftijd, seksuele geaardheid, functiebeperkingen, 
huidskleur en etniciteit. 
 
Kortom, het actieplan zal concrete maatregelen inhouden die bijdragen tot de realisatie van een 
tewerkstelling in de onderwijssector die evenredige deelname hoog in het vaandel voert. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
Vraag nr. 158 
van 6 maart 2008 
van KRIS VAN DIJCK 
 
 
 
Herwaardering technisch onderwijs   -   Initiatieven 
 
De herwaardering van het technisch onderwijs is een van de prioriteiten van de Vlaamse Regering. 
 
Heel wat organisaties nemen echter zelf ook initiatieven om het technisch onderwijs te herwaarderen 
en leerlingen aan te zetten een technische opleiding te volgen. 
 
1. Welke van deze laatste initiatieven worden door de minister financieel gesteund? 
 
2. In welke mate heeft de minister zicht op andere initiatieven op dit vlak? 
 
3. Heeft de minister al stappen gezet om de organisaties samen te brengen om tot een bundeling van 

deze initiatieven te komen? Zo neen, heeft de minister plannen in die zin? 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 158 van 6 maart 2008 
van KRIS VAN DIJCK 
 
 
 
De herwaardering van het technisch onderwijs is één van de prioriteiten van de Vlaamse Regering. 
Voorbeelden van dergelijke acties zijn de investeringsoperaties in uitrustingsgoederen, waarmee we 
sedert het schooljaar 2005-2006 jaarlijks meer dan 10 miljoen euro in de basisinfrastructuur van 
technische scholen investeren of de werking van de Regionale Technologische Centra maar ook de 
samenwerkingsverbanden via convenantwerking of de initiatieven rond stages. We namen zeer veel 
acties ter zake. Vele daarvan komen samen in de zogenaamde Competentieagenda, een bundeling van 
maatregelen rond mijn bevoegdheden werk en onderwijs die alle moeten bijdragen tot (meer en) beter 
(technisch) onderwijs.  
 
1. Daarnaast zijn er inderdaad organisaties die acties op touw zetten om leerlingen aan te zetten om 

een technische opleiding te volgen. Meestal zijn dergelijke acties evenwel een onderdeel van een 
groter pakket aan activiteiten en worden ze opgenomen binnen de werking van convenanten. 
Zeer veel sectoren nemen initiatieven.  

 
 Zo gaat er zeker en vast een stimulerende werking uit van de Garagastenkrant (autosector) of de 

acties van het VKC (kunststoffensector). Ook de bedrijfsbezoeken die FTML (metaalsector) 
inricht voor moeders van leerlingen uit het vijfde en zesde leerjaar moet de keuze van leerlingen 
voor technische opleidingen mee ondersteunen. De inbreng van de overheid in deze acties is een 
gedeelte van de inbreng voor de sectorconvenants.  

 
 Binnen het Limburgplan werd de actie ‘Knappe Koppen kiezen technisch’ opgezet. Ook binnen 

Technoplus werd een actie opgezet om jongeren te stimuleren voor techniek: de actie ‘kiezen 
voor techniek’. Tot de acties die uitgaan van de sector behoort ook Toekomst op Wielen die 
jongeren ondersteunt in hun keuze voor een opleiding in het autotechnisch onderwijs. Toekomst 
op Wielen heeft ook eigen website www.toekomstopwielen.be waar geïnteresseerden informatie 
kunnen vinden over de mogelijkheden van een job in die sector. Daarnaast is er ook de website 
letsgo.be die een overzicht geeft van de belangrijkste beroepen in de transportsector en de 
opleidingen die hiertoe leiden. 

 
 In deze onvolledige opsomming wijs ik ook nog op de activiteiten van het Gentse Beroepenhuis 

vzw en de TV-reeks ‘De Acht’ die ik financieel ondersteunde. Zeker de Tv-reeks toonde m.i. 
‘het leven zoals het is’ in de praktijkcomponent van ons technisch onderwijs en toonde op een 
bijzonder mooie manier de mogelijkheden die technische opleidingen bieden om talenten van 
jongeren te ontwikkelen.  

 
2. Uiteraard bestaan er ook andere initiatieven die hetzij door andere overheden gesubsidieerd 

worden hetzij op eigen kracht draaien. Ik denk hierbij bijvoorbeeld aan het in West-Vlaanderen 
erg gekende ‘Pet Af voor Technisch Onderwijs’. Exhaustieve lijsten van dergelijke initiatieven 
zijn evenwel niet ter beschikking. Ook binnen het Limburgplan zijn er deelinitiatieven die het 
technisch onderwijs ten goede komen. 

 
3. Stappen om deze organisaties samen te brengen –specifiek rond het thema ‘promotie voor 

technische opleidingen’- gebeuren niet; vaak gaat het immers om initiatieven die lokaal werken 
en dit goed doen. In dergelijke gevallen is het niet nodig centraal datgene te willen doen wat 
lokaal prima loopt. In een aantal gevallen (bv. de sectorconvenanten) zijn er wel georganiseerde 
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contacten rond het geheel van de werking. Zo zien de sectorconsulenten elkaar in samenspraak 
met de SERV. In het kader van de competentieagenda is er ook beslist om verder samen te 
werken met de socio-economische partners en de koepels. 

 
 De CLB’s en de VDAB hebben zich bijvoorbeeld geëngageerd om de studie– en beroepskeuzes 

van leerlingen samen te begeleiden en te verbeteren.  
 
 Ook is er bijzondere aandacht voor het verwerven van beroepsgerichte competenties door te 

leren en te werken en dit zowel voor leerlingen (bv. via werkplekleren) als voor leerkrachten 
(met name via lerarenstages), 

  
 Plannen om alle bestaande initiatieven te bundelen zijn er evenwel niet.  
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
Vraag nr. 159 
van 6 maart 2008 
van PIET DE BRUYN 
 
 
 
Holebi-resolutie   -   Initiatieven naar onderwijs en werk 
 
Op 26 april 2006 nam het Vlaams Parlement een resolutie aan betreffende de algemene 
maatschappelijke aanvaarding en gelijkschakeling van holebi’s (stuk 633 (2005-2006) Nr. 3). 
 
Deze resolutie gaat uit van de vaststelling dat de maatschappelijke positie van holebi’s de voorbije 
jaren ontegensprekelijk gevoelig verbeterd is, maar dat daarmee niet alle hindernissen en 
discriminaties zijn verdwenen. Daarom vraagt de resolutie voortdurende en blijvende aandacht voor de 
positie van holebi’s in onze samenleving. 
 
Bovendien zou Vlaanderen de kans moeten grijpen om ook internationaal een voortrekkersrol te 
spelen wat de erkenning en de positieve benadering van holebi’s betreft. Dit kan evenwel pas op een 
geloofwaardige manier, als er vanuit het beleid en dus vanuit de overheid een voortdurende positieve 
aandacht voor de maatschappelijke positie van holebi’s is, en dus niet als men dit beperkt tot een 
eenmalig mediagericht optreden. 
 
In de resolutie vraagt het Vlaams Parlement aan de Vlaamse Regering onder meer om: 
 
- de algemene aanvaarding van holebi’s en holebi-seksualiteit te bevorderen, evenals de 

doorstroming van kennis naar het brede publiek te vergroten door het opdrijven van de 
inspanningen voor wetenschappelijk onderzoek en andere kennisvergaring over holebi’s en 
holebi-seksualiteit; 

- de overdracht van kennis over holebi’s en holebi-seksualiteit via het onderwijs te realiseren via 
een horizontale aanpak waarbij de kennisoverdracht verder moet reiken dan het biologisch aspect. 
Er moet daarbij ook aandacht worden besteed aan de historische, culturele, godsdienstige, 
maatschappelijke en andere aspecten in de leervakken die zich daartoe lenen; 

- de schooloverheden te sensibiliseren om onbegrip of zelfs expliciete afwijzing van holebi’s door 
collega-leerkrachten en de directie tegen te gaan: 

- werkgevers of hun organisaties in het kader van de evenredige arbeidsparticipatie aan te moedigen 
om zich tolerant op te stellen ten aanzien van anders geaarde werknemers, hen zowel bij 
sollicitaties als tijdens de uitvoering van hun functie en bij eventuele ontslagen op een gelijke 
manier te behandelen als hun hetero-collega’s. Tevens wordt van werkgevers of hun organisaties 
verwacht dat ze holebi-seksualiteit op een normale manier integreren in de algemene 
bedrijfscultuur. 

 
Kan de minister meedelen welke initiatieven hij sindsdien nam om uitvoering te geven aan 
bovenvermelde concrete vragen uit de resolutie? Wie waren zijn gesprekspartners? Wat zijn de 
resultaten? 
 
Indien de minister nog geen initiatieven dienaangaande nam, waaraan is dat dan te wijten en zal hij 
alsnog initiatieven ter zake nemen? 
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N.B. Vragen over hetzelfde onderwerp werden gesteld aan de ministers Vandenbroucke (vraag nr. 

159), Anciaux (nr. 63), Van Brempt (nr. 118) en Vanackere (nr. 116). 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 159 van 6 maart 2008 
van PIET DE BRUYN 
 
 
 
Als Vlaams minister van Onderwijs en Vorming subsidieer ik binnen de Holebifederatie de dienst 
onderwijs en maatschappelijke vorming. Deze dienst doet aan methodiekontwikkeling en fungeert als 
informatieknooppunt, waar externen (vnl. onderwijsprofessionals) relevante en wetenschappelijke 
informatie over het thema holebiseksualiteit kunnen opvragen. De onderwijswerking werd in 1999 een 
eerste keer van overheidswege gesteund via de toekenning van een gedetacheerde leerkracht. De 
schooljaren erna kreeg de koepel de financiële steun van de respectieve Vlaamse ministers van 
Onderwijs en Vorming voor diverse concrete projecten die de federatie uitwerkte opdat de 
holebithematiek in het hele onderwijsveld geïntegreerd geraakt. 
 
Met dit onderwijsluik wil de Holebifederatie: 
- fungeren als aanspreekpunt voor infovragen ten aanzien van onderwijs(actoren); 
- de deskundigheid inzake onderwijs en holebithematiek binnen (diverse echelons in) het 

onderwijsveld bevorderen; 
- de deskundigheid inzake onderwijs en holebithematiek binnen de Holebifederatie en aangesloten 

verenigingen bevorderen; 
- netwerken en samenwerken met partners in middenveld en overheid.  
 
De opgebouwde specifieke deskundigheid van de Holebifederatie binnen onderwijs wordt intussen 
ruim erkend en gewaardeerd. De subsidiëring laat toe dat verder aan deskundigheidsbevordering bij 
onderwijspersoneel gewerkt kan worden, o.m. met het bieden van ondersteuning via het ontwikkelde 
educatief materiaal. De verschillende facetten in het project van de Holebifederatie houden een reële 
ondersteuning van nagenoeg alle onderwijsactoren in en stimuleren de pedagogische verankering van 
een holebibeleid.  
 
Omdat mijn kabinet en administratie regelmatig overleg plegen met de Holebifederatie, worden de 
activiteiten die binnen het impulsbeleid plaatsvinden, afgestemd op de huidige behoeften die de 
federatie vaststelt op het terrein. Zo organiseert de onderwijsdienst een vormingsaanbod en een 
jaarlijkse studiedag en focust haar werking onder andere op expertiseontwikkeling over het 
beroepssecundair onderwijs en op weerstanden bij sommige allochtone jongeren tegenover 
holebiseksualiteit. In dat verband bouwt de Holebifederatie momenteel een netwerk uit met Belgische 
en internationale expertiseknooppunten.  
 
Daarenboven laat het geregeld overleg ook toe de vinger aan de pols te houden. Naast recente 
onderzoeksbevindingen biedt deze informatie aanknopingspunten om accenten te leggen bij de eigen 
beleidsinitiatieven. Deze initiatieven maken eveneens deel uit van het gelijkekansenactieplan inzake 
holebiseksualiteit dat collega minister Van Brempt coördineert en waartoe ik mij geëngageerd heb 
binnen de Vlaamse Regering. Zo namen we recent een initiatief met betrekking tot het holebipersoneel 
in de onderwijssector. Omdat niet alleen de formele gelijkheid van belang is, maar ook de feitelijke 
gelijkheid gerealiseerd moet  worden op het terrein, is het belangrijk dat holebipersoneelsleden en de 
ruime groep onderwijspersoneel en zeker ook de personeelsverantwoordelijken, directieleden en leden 
van inrichtende machten op de hoogte zijn van hun rechten.  
 
 
Daartoe werd het voorbije jaar een overzicht gemaakt van de modaliteiten inzake toegang van 
holebipersoneelsleden tot verlofstelsels. De mate waarin holebipersoneel recht heeft op 
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omstandigheidsverlof, omstandigheidsverlof naar aanleiding van bevalling, uitzonderlijk verlof 
wegens overmacht, zgn. 'vaderschapsverlof', adoptieverlof, ouderschapsverlof in het kader van 
loopbaanonderbreking, loopbaanonderbreking voor palliatieve zorgen en loopbaanonderbreking voor 
medische bijstand werden getoetst. Deze modaliteiten werden begin 2008 bekend gemaakt via de 
communicatiekanalen Schooldirect en Klasse. Uiteraard kunnen holebi’s enkel hun rechten laten 
gelden indien hun werkgever de privé-situatie kent. 
 
Het Agentschap voor Onderwijscommunicatie heeft het werken aan een niet-stereotiepe beeldvorming 
in zijn beheersovereenkomst ingebouwd. Daarin staat expliciet opgenomen dat het een 
communicatiebeleid zal ontwikkelen dat gebaseerd is op de onderwijsbeleidsprioriteiten en de 
behoeften van de doelgroepen. Dit houdt onder meer in dat bij de uitwerking van concrete initiatieven 
en/of beslissingen, steeds rekening wordt gehouden met het principe van gelijke kansen. Het gaat 
daarbij om Yeti, Maks, Klasse voor Leerkrachten, Klasse voor Ouders, websites, e-brieven, en andere 
acties. Daarnaast heeft het Agentschap onder meer met holebi-organisaties contacten uitgebouwd. 
 
Los van de eigen onderwijscommunicatie willen we dit jaar ook sensibilisering over beeldvorming in 
educatief materiaal. We zullen bruikbare tips ter beschikking stellen van onderwijsbetrokkenen om 
een in velerlei opzichten diverse beeldvorming te bevorderen. Dit maakt deel uit van een lopend ESF-
project Gen-basec van de Dienst Beroepsopleidingen. Omdat wetenschappelijk onderzoek over de – 
vaak onzichtbare – situatie van holebi’s en de ruimere LGBT-groep (zoals de term in de literatuur en 
in de beweging meer en meer luidt; Lesbian Gay Bisexual and Transgender) erg belangrijk is, werken 
mijn kabinet en administratie eerstdaags ook mee aan een grootschalig Europees project over 
holebibeleid. Daaruit hopen we op termijn ook goed gedocumenteerde informatie en aanbevelingen te 
halen die ons als beleidsmakers kunnen inspireren.  
 
Leren omgaan met diversiteit stond centraal in het project “Diversiteit en/in de Lerarenopleidingen”. 
Daarbij wordt diversiteit gedefinieerd als ‘alle mogelijke verschillen die kunnen bestaan tussen 
mensen die in onze maatschappij samenleven, op het vlak van gender, huidskleur, sociale achtergrond, 
seksuele geaardheid, lichamelijke en verstandelijke mogelijkheden, religie, levensbeschouwing, 
leeftijd, etniciteit,…’ In 2005-2006 werd gewerkt in zes projectgroepen van lerarenopleiders en 
middenveldorganisaties. Hun werkzaamheden focusten voornamelijk op expertise-uitwisseling over 
omgaan met diversiteit. De werkzaamheden vonden hun neerslag in de werkmap “Diverse lectoren… 
diverse studenten? Sluitstuk van een jaar nadenken met lectoren en organisaties over diversiteit in de 
lerarenopleidingen”. De map biedt een zicht op de conceptuele kaders, op de debatten en de 
praktijkvoorbeelden, die de revue zijn gepasseerd. In de drie volgende schooljaren wordt het 
Diversiteitsproject gecontiuneerd onder een nieuwe vorm.  
 
Tot slot, wat onderwijs betreft, wil ik melden dat mijn diensten zopas een werkgroep gender en 
onderwijspersoneel opgestart hebben, die een actieplan voorbereidt ter bevordering van 
genderevenwicht bij onderwijspersoneel. Een toekomstgericht personeelsbeleid dat verticale en 
horizontale segregatie in het onderwijs wil tegengaan en evenredige arbeidsmarktdeelname wil 
bereiken, zal genderbewust moeten zijn en daarbij rekening houden met o.m. sociale achtergrond, 
leeftijd, seksuele geaardheid, functiebeperkingen, huidskleur en etniciteit. Kortom, het actieplan zal 
concrete maatregelen inhouden die bijdragen tot de realisatie van een tewerkstelling in de 
onderwijssector die evenredige deelname van een diversiteit aan mannen en vrouwen hoog in het 
vaandel voert. 
 
Ook vanuit mijn bevoegdheid werkgelegenheid kan ik de Vlaams volksvertegenwoordiger 
meedelen, dat er ook een aantal  initiatieven werden genomen.   
 
Eén van de speerpunten van mijn beleid is de evenredige arbeidsdeelname van alle kansengroepen op 
de arbeidsmarkt. Enerzijds tracht ik via impulsmaatregelen de gelijke arbeidsdeelname, gelijke 
behandeling en gelijke kansen te stimuleren. Anderzijds voer ik ook een anti-discriminatiebeleid, 
waarbij als de stimulerende maatregelen niet voldoende bleken, de mogelijkheid bestaat sanctionerend 
op te treden tegen discriminaties. Dit 2-sporenbeleid gaat hand in hand.  
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Binnen het streven naar evenredige arbeidsparticipatie, gelijke kansen en gelijke behandeling op de 
arbeidsmarkt gaat de aandacht onder meer uit naar de integratie en gelijke behandeling van holebi’s op 
de werkvloer. Binnen het domein Werk is daartoe in 2006 en 2007 een diversiteitsproject opgezet met 
de Holebifederatie. Doel hiervan was een gerichte training te organiseren voor het intermediaire 
niveau van projectontwikkelaars, vakbondsconsulenten en sectorconsulenten diversiteit rond de positie 
van holebi’s op de werkvloer. Onder meer op basis van deze ervaringen zou de Holebifederatie ook 
een gericht vormingsaanbod naar bedrijven ontwikkelen. 
 
De genoemde projectontwikkelaars komen in het kader van prospecties voor diversiteitplannen in 
bedrijven en organisaties en hebben een goede (paritair aangestuurde) positie om rond diversiteit en 
gelijke kansen sensibiliserend en begeleidend te werken. Vandaar dat het diversiteitsproject van de 
Holebifederatie met name gericht was op dit intermediaire niveau. 
 
Uit de evaluatie van het vormingsproject zijn een aantal aanbevelingen meegenomen door de 
Holebifederatie: 

- het specifiek aanbieden van vormingen aan preventieadviseurs en vertrouwenspersonen in 
bedrijven;  

- het (verder)ontwikkelen en organiseren van vormingen in bedrijven en het integreren van het 
thema in bestaande diversiteitvormingen voor bedrijven.  

 
Voor de projectontwikkelaars, sectorconsulenten en vakbondsconsulenten betekende de vorming een 
interessante en nuttige aanvulling en verbreding van hun scope. Probleem dat door 
projectontwikkelaars op dit punt wel gesignaleerd wordt, is dat er rond de integratie (en de eventuele 
samenhangende problemen) van holebi’s op de werkvloer in hun rol als externe procesbegeleider naar 
bedrijven over het algemeen weinig naar buiten komt en dat er per saldo meestal geen of weinig 
duidelijke signalen zijn waar de projectontwikkelaar op kan inspelen met (verwijzing naar) een 
duidelijk aanbod. Dit is op zichzelf natuurlijk niet verrassend. Vandaar dat sensibiliserende campagnes 
zoals “uit de kast werkt beter “ dat vanuit de bevoegdheid gelijke kansenbeleid recentelijk met de 
Holebifederatie ondernomen werd, zo nuttig zijn. 
 
Een algemene sensibilisatie over en integratie van de gelijke behandeling van holebi’s in de 
bedrijfscultuur gebeurt ook via het instrument van de diversiteitsplannen. Naast de sensibiliserende rol 
van de diversiteitsplannen, engageren de ondernemingen zich bij de diversiteitsplannen ook tot 
bepaalde acties en het behalen van streefcijfers m.b.t. tot de instroom, doorstroom, opleiding en 
retentie van leden van de diverse kansengroepen. Prioritair is dit gericht op de arbeidsmarktintegratie 
van de kansengroepen allochtonen, personen met een arbeidshandicap en oudere werknemers. In 
tweede orde wordt de bedrijven ook gevraagd aandacht te hebben voor de positie van andere 
kansengroepen, zoals de holebi’s. De streefcijfers naar holebi's qua instroom, doorstroom en opleiding 
kunnen beter. In 2007 ging het om totaal 27 bedrijven van de 620 die een diversiteitsplan indienden, 
die meestal in de vorm van streefcijfers en soms specifieke acties aandacht hebben voor de positie van 
holebi’s. 
 
Ook VDAB hecht veel belang aan de gelijke behandeling van holebi’s en de sensibilisatie omtrent  de 
holebi-thematiek. Zo voorziet VDAB in: 

- een algemene sensibilisatie van werkgevers voor de holebithematiek en voor gelijke 
behandeling van holebi’s via haar magEzine en via de werkgeversservice en servicelijn 

- professionele begeleidingsconsulenten en loopbaanbegeleiders die voor de werkende en 
werkzoekende klanten die dat wensen problemen verbonden met hun holebi-zijn integreren in 
de begeleiding 

- het bestrijden van discriminatie en dus ook van discriminatie op basis van seksuele geaardheid 
via 

- een anti-discriminatie aanpak in de werkgeversservice (bv. het bewaken van de correcte 
inhoud van vacatures, vragen van werkgevers enz.) 

- een meldpunt voor discriminatie, dus ook discriminatie op basis van seksuele geaardheid 
 



-172-  Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.7 - April 2008
 
 

 

Ten aanzien van het eigen personeel voorziet de VDAB in een algemeen professioneel 
opleidingsaanbod voor consulenten en loopbaanbegeleiders voor de omgang met werkende en 
werkzoekende klanten. Verder wordt ook in het intern elektronisch tijdschrift van de Dienst Gelijke 
Kansen en Diversiteit, dat de eigen personeelsleden wil sensibiliseren, regelmatig aandacht besteed 
aan de holebi-thematiek. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
Vraag nr. 160 
van 6 maart 2008 
van PAUL DELVA 
 
 
 
Gratis fruit op school   -   Brussel 
 
Op 6 december 2007 stelde ik de minister een vraag om uitleg in de Commissie voor Onderwijs over 
de deelname van Brusselse scholen aan overheidsinitiatieven die de fruitconsumptie bij de scholieren 
aanmoedigen. Ik vroeg onder andere of de Brusselse scholen moeilijkheden ondervonden om (gratis) 
fruit te verkrijgen. 
 
De minister heeft daarop het volgende geantwoord: “(…) In tegenstelling tot de regeling in Vlaamse 
scholen moeten Brusselse scholen voor het project BIRB in verband met fruitoverschot nog wel een 
voorschot betalen – er is geen toegangspasje – vooraleer ze daar gratis fruitoverschot mogen afhalen. 
Dat ontmoedigt heel veel directies en scholen. Deze maatregel valt evenwel niet onder mijn 
bevoegdheid, zodat ik dat probleem ook niet kan verhelpen.(…)” (Handelingen C79 van 6 december 
2007, blz. 5-7). 
 
1. Waarom zijn de Vlaamse scholen vrijgesteld van het voorschot en Brusselse scholen niet? 
 

Waarom krijgen de Brusselse scholen geen toegangspasje? 
 

2. Zoals de minister zelf vermeldde, valt deze maatregel niet onder zijn bevoegdheid. Maar heeft hij 
dan geen acties ondernomen of minstens aangemoedigd om de Brusselse scholen niet langer te 
laten discrimineren t.o.v. de scholen die zich bevinden in het Vlaamse gewest? Heeft de minister 
hierover contact opgenomen met de bevoegde overheden? Zo ja, welke? 

 
3. Is er een oplossing in het vooruitzicht voor de Nederlandstalige scholen in Brussel? 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 160 van 6 maart 2008 
van PAUL DELVA 
 
 
 
Sinds 6 december 2007 hebben mijn medewerkers blijvend informatie ingewonnen bij het Belgisch 
Interventie en Restitutiebureau, kortweg het BIRB, dat onder de bevoegdheid valt van de federale 
overheid. Sinds die datum is er dan ook het één en ander veranderd. De Europese Unie heeft namelijk 
de gemeenschappelijke marktordening groenten en fruit grondig gewijzigd met ingang van 1 januari 
2008, waardoor het toekennen van een bestemming aan de uit de markt genomen producten, 
waaronder ook de gratis verdeling, niet meer onder de verantwoordelijkheid van het BIRB valt en ook 
de steun van de logistieke kosten niet meer kunnen worden vergoed.  
Ook het toekennen van pasjes gebeurt niet meer door het BIRB.  
 
Het probleem over de stopzetting van gratis fruit op school in 2008 heb ik aangekaart bij de minister 
bevoegd voor Landbouw, die op zijn beurt het probleem heeft voorgelegd aan de Raad van 
Landbouwministers en de Commissaris voor landbouw. 
 
Er werd bekomen dat de regelgeving werd versoepeld en dat veilingen ook in 2008 gratis fruit aan 
scholen kunnen aanbieden. Minister Peeters heeft er bij op aangedrongen dat als er voorraden zijn ze 
deze ook voor scholen moeten ter beschikking stellen. Ondertussen werkt men op Europees niveau aan 
een nieuw project over fruit op school. De eerste resultaten daarover worden pas in 2009 verwacht. 
 
Mijn administratie en kabinet blijven dit op de voet volgen. Scholen kunnen ondertussen altijd blijven 
werken met het Tutti Frutti-project, zoals de meeste Brusselse scholen al deden lang voor er sprake 
was van het occasionele gratis fruit dat van de veilingen komt.  
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
Vraag nr. 161 
van 6 maart 2008 
van KATHLEEN HELSEN 
 
 
 
School- en studietoelagen   -   Stand van zaken 
 
Het Vlaams Parlement keurde in mei 2007 het decreet over de studiefinanciering van de Vlaamse 
Gemeenschap goed waardoor vana f dit schooljaar meer gezinnen in aanmerking komen voor een 
school- of studietoelage. 
 
In antwoord op mijn interpellatie van 25 oktober 2007 (Handelingen C47 van 25 oktober 2007, blz. 1-
7) gaf de minister toe dat er iets haperde aan de gevoerde communicatie naar de doelgroepen en aan de 
online applicatie. Op 14 november 2007 keurde het Vlaams Parlement de met redenen omklede motie 
over de informatiecampagne betreffende de nieuwe reglementering inzake school- en studietoelagen 
goed. 
 
In opvolging hiervan had ik graag de volgende vragen gesteld. 
 
1. Hoeveel aanvragen voor een school- of studietoelage werden tot nog toe dit schooljaar ingediend? 

Kan de minister cijfers geven voor secundair en hoger onderwijs? Graag ook de cijfers per 
provincie. 

 
2. Hoeveel van de aanvragen gebeurden online, hoeveel via het papieren formulier? 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 161 van 6 maart 2008 
van KATHLEEN HELSEN 
 
 
 
1. Op 31 maart 2008 zijn er 165.738 individuele aanvragen ingediend, waarvan 115.458 voor het 

secundair onderwijs en 50.280 voor het hoger onderwijs. 
 

In de onderstaande tabel zijn de aanvragen per provincie opgesplitst, met als criterium de postcode 
van de domicilie van de leerling/student. 

 
Provincie HO SO Totaal per provincie 
Oost-Vlaanderen 10247 23729 33976
West-Vlaanderen 9549 23267 32816
Limburg 8123 19936 28059
Vlaams Brabant+Brussels Hoofdstedelijk Gewest 7130 13886 21016
Antwerpen 15006 34302 49308
Waals Brabant 56 77 133
Henegouwen 117 197 314
Namen 14 19 33
Luik 30 36 66
Luxemburg 8 9 17
Totaal 50280 115458 165738

 
Merk op dat deze cijfers nog niet definitief zijn, aangezien aanvragen tot het einde van het 
schooljaar/academiejaar kunnen worden ingediend. 
 

2. 10,64% van de aanvragen die op dit ogenblik geregistreerd zijn (maart 2008), is online ingediend, 
de overige via het papieren aanvraagformulier.  
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
Vraag nr. 162 
van 6 maart 2008 
van KATHLEEN HELSEN 
 
 
 
Lokale overlegplatforms   -   Stand van zaken 
 
Het decreet betreffende gelijke onderwijskansen-I, goedgekeurd door het Vlaams Parlement op 19 juni 
2002, streeft drie algemene doelstellingen na: het realiseren van optimale leer- en 
ontwikkelingskansen voor alle leerlingen, het vermijden van uitsluiting, segregatie en discriminatie en 
het bevorderen van sociale cohesie.  
 
De lokale overlegplatforms (LOP) vormen één van de instrumenten om deze doelen te bereiken. 
 
De administratie voerde een evaluatie uit van de interne werking 2004-2006 van de LOP’s. Op basis 
van de evaluatie besliste de minister een en ander bij te sturen. Deze bijsturingen en beleidsintenties 
vermeld hij in de Beleidsbrief Onderwijs en Vorming 2007-2008. 
 
1. Zijn er in 2007 bijkomende LOP’s opgericht in vergelijking met de prioritaire LOP’s, zoals 

vermeld in het besluit van de Vlaamse Regering (28 juni 2002) in verband met de LOP’s? 
 

Welke in het basisonderwijs, welke in het secundair onderwijs? 
 

2. Heeft de minister al stappen ondernomen m.b.t. LOP’s zoals weergegeven in de beleidsbrief? 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 162 van 6 maart 2008 
van KATHLEEN HELSEN 
 
 
 
Ik formuleerde een aantal beleidsintenties n.a.v. van de publicatie van de LOP-evaluatie 2004-2006 
van AgODi. Een samenvatting van die intenties werd opgenomen in de beleidsbrief onderwijs en 
vorming 2007-2008. 
 
1. Op 14 december 2007 gaf de Vlaamse regering een principieel akkoord m.b.t. een beperkte 

hertekening. 
Dit besluit voorziet in de oprichting van een lokaal overlegplatform voor:  
• Bilzen Basisonderwijs 
• Roeselare Basisonderwijs  
• Halle - Sint-Pieters-Leeuw - Beersel Basisonderwijs 
• Halle - Sint-Pieters-Leeuw - Beersel Secundair onderwijs 
• Bilzen-Hoeselt-Tongeren Secundair onderwijs  
 
Dit besluit voorziet in de afschaffing van volgende LOPs:  
• Arendonk Basisonderwijs 
• Beersel - Drogenbos - Linkebeek - Sint-Genesius-Rode Basisonderwijs 
• Hoeilaart - Huldenberg - Kraainem - Overijse - Tervuren - Wezembeek-Oppem 

Basisonderwijs 
• Kapellen Basisonderwijs en Secundair onderwijs 
• Beersel - Hoeilaart - Linkebeek - Overijse - Sint-Genesius-Rode - Sint-Pieters-Leeuw 

Secundair onderwijs 
 
Andere wijzigingen: 
• Hechtel-Eksel wordt toegevoegd aan LOP Houthalen-Helchteren Heusden-Zolder 

Secundair onderwijs. 
• Moerbeke-Waas wordt uit LOP Lokeren-Moerbeke-Waas Secundair onderwijs gehaald. 
• Oud-Turnhout wordt uit LOP Turnhout-Oud-Turnhout Basisonderwijs gehaald. 
• Oud-Turnhout en Arendonk worden uit LOP Turnhout-Oud-Turnhout-Arendonk 

Secundair onderwijs gehaald. 
• LOP Ronse-Geraardsbergen Basisonderwijs wordt gesplitst in LOP Ronse Basisonderwijs 

en LOP Geraardsbergen Basisonderwijs. 
 
2. Enkele belangrijke aandachtspunten werden al geregeld via onderwijsdecreet 17. Het betreft 

o.m. de verruiming van de decretale opdrachten met kleuterparticipatie en de opvolging van ex-
anderstalige nieuwkomers. Verder is er de mogelijkheid tot vertegenwoordiging van Inrichtende 
Machten door hun directies en zijn er ook ruimere mogelijkheden tot coöptatie binnen het LOP. 
De LOPs zijn prominent aanwezig in het ‘Jaar van de kleuter’, zoals op startdag Zorg+ en op de 
provinciale ontmoetingsdagen. Het thema ‘kleuterparticipatie’ werd al geagendeerd in alle LOPs 
basisonderwijs. Ook andere mogelijkheden, zoals het inschakelen van de LOPs m.b.t. spijbelen, 
schoolkosten … worden verder geïmplementeerd.  

 
De relatie tussen flankerend lokaal onderwijsbeleid en LOP werd verduidelijkt en geregeld 
binnen het recent goedgekeurde decreet flankerend onderwijs. De LOP-coördinator verleende 
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medewerking aan de drie startdagen flankerend lokaal onderwijsbeleid. Het betrof een 
samenwerking van VVSG en het Ministerie van Onderwijs en Vorming.  

 
De betere samenwerking tussen LOP-deskundigen en begeleiders diversiteit krijgt concreet 
vorm door de nieuwe werkvorm “Focus op … lopwerking”. De nieuwe werkvorm maakte een 
veelbelovende start. Voor de begeleiding werkt de LOP-coördinator intens samen met de Vlor. 

 
Het wetenschappelijk onderzoek werd nog niet definitief opgeleverd.  
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
Vraag nr. 163 
van 6 maart 2008 
van GINO DE CRAEMER 
 
 
 
Begeleiding langdurig werklozen   -   Tendering 
 
Eind januari 2007 bedroeg het aantal niet-werkende werkzoekenden in vlaanderen net geen 170.000. 
De Vlaamse werkloosheidsgraad komt daarmee op 5,94 procent, tegenover 6,91 procent het jaar 
daarvoor. Belangrijk is dat ook de werkloosheid bij allochtonen en 50-plussers daalde. Niettemin blijft 
er een groep langdurig werklozen die moeilijk te bereiken is. Deze categorie heeft dan ook extra 
aandacht nodig. 
 
Sinds januari 2006 werkt de VDAB samen met niet-commerciële en commerciële 
begeleidingsorganisaties om de begeleiding en opleiding van langdurig werkzoekenden te realiseren. 
Zo’n 6000 trajecten voor langdurig werklozen werden aan private organisaties uitbesteed en de 
toeleiding van de werkzoekenden via tendering werd ondertussen volledig afgerond. 
 
De eerste resultaten van de “proeftuin tendering” zijn met een gemiddelde uitstroom uit de 
werkloosheid van 43 procent, relatief positief te noemen. De gemiddelde trajectduur blijkt 
daarenboven relatief kort. Wel zouden er relatief grote verschillen in de uitstroomresultaten bestaan 
tussen de verschillende aanbieders en blijkt er een grote diversiteit in de begeleidingsgesprekken. 
Daarnaast zouden er slechts een beperkt aantal trajecten zijn met een (beroeps)opleiding. 
 
Naast de methodiek van tendering zet de VDAB ook het ESF (Europees Sociaal Fonds) in als een 
flankerend financieringsinstrument om de vooropgestelde activering van langdurig werklozen te 
bereiken. Zo werd in mei 2007 een aanbesteding opgezet voor de begeleiding en 
competentieversterking voor werkzoekenden die behoren tot de vier prioritaire kansengroepen. De 
lancering van de oproep werd gekoppeld aan een cofinancieringsfonds waardoor intekenaars zelf geen 
cofinanciering meer moeten aantonen. Wel mogen gesco’s niet meer ingezet worden in de ESF-
oproep. 
 
In de commissievergadering van 7 juni 2007 (Handelingen C209 van 7 juni 2007, blz. 7-10) stelde de 
minister dat er na de beoordeling van de call zou worden nagegaan welke oplossingen in het kader van 
het Vlaamse arbeidsmarktbeleid nog nodig zijn om de continuïteit ervan te garanderen of eventuele 
leegtes op te vullen. 
 
1. Zijn de volledige cijfers ondertussen bekend of beschikbaar? Kan de minister een overzicht geven 

van de uitstroom uit de werkloosheid? (indien mogelijk een opdeling per aanbodverstrekker) 
 

Hoe verklaart de minister eventuele verschillen inzake uitstroomresultaten en hoe evalueert hij die 
resultaten? 
 
Acht de minister ze voldoende om de “proeftuin tendering” voort te zetten en/of uit te breiden? 
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2. Volgens het jaarverslag van de Vlaamse Ombudsdienst voor het jaar 2006 ging 3,3 procent van de 
klachten inzake arbeidsbemiddeling over tendering. 

 
Over welke klachten of pijnpunten gaat het? 
 
Werd hier bijgestuurd of is bijsturing nodig? 
 

3. Wat zijn de resultaten van de ESF-oproep inzake trajectbegeleiding en competentieversterking van 
werkzoekenden behorende tot de vier prioritaire kansengroepen? 

 
Hoe evalueert de minister die resultaten? 
 

4. Hoe beoordeelt de minister de methode van de tendering tegenover die van het oproepsysteem, en 
kan de contiuïteit van de bestaande werkingen verzekerd worden of zijn hier bijkomende 
maatregelen nodig? 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 163 van 6 maart 2008 
van GINO DE CRAEMER 
 
 
 
1. Uit de tussentijdse evaluatie van IDEA Consult, die deze tender wetenschappelijk opvolgt, leren 

we dat eind januari 2008 4342 trajecten afgesloten en definitief gemeten zijn. 44,20% (1919) 
hiervan was positief, d.w.z. resulteerde in een uitstroom uit de werkloosheid. De laagste 
uitstroom bedraagt 32,14%, de hoogste 66,67%. Dit zijn echter voorlopige resultaten. De 
definitieve resultaten zijn pas bekend eens alle trajectbegeleidingen zullen beëindigd zijn in de 
loop het eerste kwartaal van 2009. Het definitieve evaluatierapport van IDEA Consult wordt 
opgeleverd in augustus 2009. 

 
Uit de tussentijdse evaluatie blijkt dat er momenteel nog grote verschillen zijn tussen de 
organisaties wat betreft het aantal nog actieve trajectbegeleidingen. Het hoogste percentage 
afgesloten trajecten bedraagt 90%, het laagste 32,31%. Dit kan dus zeker een belangrijke 
verklaringsgrond zijn bij de verschillen in uitstroom uit de werkloosheid tussen de verschillende 
aanbodverstrekkers.  

 
IDEA Consult deed onderzoek naar succesfactoren met de uitstroom uit de werkloosheid als te 
verklaren factor. Verder onderzoek is nog lopende maar op basis van 3146 gemeten trajecten 
kon IDEA Consult volgende kenmerken van de getenderde werkzoekende aanwijzen als 
significante verklaringsgrond om al dan niet sneller uit te stromen: geslacht, gezinssituatie en 
werkloosheidsduur. Voor wat de aanbodverstrekkers betreft, bleek voorlopig dat ofwel een zeer 
korte of net een langere periode van bemiddeling resulteert in een hogere uitstroom (39,6% bij 
61-240 minuten bemiddelingstijd per week versus 47,2% bij <=30 min en 46,4% bij >240 min 
(N=2490)). 

 
Vermits verschillende organisaties nieuwe marktspelers zijn en dit proefproject ook voor hen 
een testcase is, zijn de thans gekende resultaten globaal gezien bevredigend. Vooral indien  
rekening wordt gehouden met de doelgroep van langdurig werkzoekenden waarbij de 
gemiddelde werkloosheidsduur voor aanvang van het “getenderd” traject 4,5 jaar bedraagt. 

 
Op basis van de voorlopige resultaten, lijkt het me bijgevolg realistisch dat het instrument van 
uitbestedingen, indien door VDAB nuttig geacht om haar beheersovereenkomst na te komen, 
gebruikt wordt. 

 
2. Op een totaal van 6000 getenderde trajecten werden 77 klachten geformuleerd in de eerste 22 

maanden, d.w.z. in 1,28 % van de getenderde trajecten werd een klacht ingediend. Aangezien 
het om een eerste proefproject gaat, kan dit als laag beschouwd worden. 
72 klachten werden via het klachtenmanagement van VDAB geformuleerd, 5 klachten werden 
ingediend via de interne klachtenprocedures van de aanbieders.  

 
De meerderheid van de klachten (45 van de 77 klachten) had betrekking op de begeleiding van 
de werkzoekende (o.a. onduidelijkheden naar afspraken, doelstellingen tussen trajectbegeleider 
en klant of de specifieke relatie tussen trajectbegeleider en klant).  Andere klachten hadden 
onder meer betrekking op het volgen van opleidingen, logistieke problemen, administratieve 
onduidelijkheid, ontevredenheid van de klant over de trajectbegeleiding ed. 
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De aanpak van elke individuele klacht door het tenderteam heeft geleid tot een effectieve 
oplossing die zowel door de werkzoekende als de aanbieder onderschreven werden. Door deze 
aanpak hebben de uitvoerders hun werking en aanpak bijgestuurd zodat het aantal misverstanden 
verminderen. 

 
De klachtenbehandeling zal opgenomen worden in de evaluatie door IDEA Consult zodat ook 
op dat vlak zo nodig beleidsmatig kan bijgestuurd worden bij volgende uitbestedingen. 

 
3. Bij de ESF-tender werd een totaal budget toegewezen van 15.971.833,26 Euro op jaarbasis, met 

een totaal van 9991 nieuw startende deelnemers op jaarbasis.  
Er werden 1780 trajectbegeleidingen voor personen met een arbeidshandicap toegewezen. De 
opdracht werd gegund aan 5 verschillende aanbieders met in totaal 16 verschillende 
organisaties. 
Er werden 4010 trajectbegeleidingen voor de kansengroepen ouderen, allochtonen en 
kortgeschoolden (3K) toegewezen. De opdracht werd gegund aan 8 verschillende aanbieders 
met in totaal 23 verschillende uitvoerende organisaties. 
Er werden 973 finaliteitopleidingen voor personen met een arbeidshandicap toegewezen. De 
opdracht werd gegund aan 9 aanbieders met in totaal 16 verschillende uitvoerende organisaties. 
Er werden 1853 finaliteitopleidingen voor de kansengroepen ouderen, allochtonen en 
kortgeschoolden toegewezen. De opdracht werd gegund aan 28 verschillende aanbieders met in 
totaal 41 verschillende uitvoerende organisaties. 
Voor de social profit zijn 77 opleidingenmodules gegund met een capaciteit van 1375 
deelnemers. Deze modules worden in Vlaanderen georganiseerd door 25 verschillende 
organisaties. 

 
Het aantal offertes lag betrekkelijk hoog. Vooral voor de trajectbegeleiding 3K lag het aantal 
gegadigden hoog. Voor alle acties samen kunnen er meer werkzoekenden een aanbod krijgen 
dan vooropgesteld en dit binnen het voorziene budget. 

 
De uitbesteding is net opgestart, de resultaten van de trajecten moeten dus nog worden 
afgewacht.  
 

4. Er is eigenlijk geen verschil tussen een oproepsysteem, een tender, een call … Het zijn 
verschillende woorden die aangeven dat het om een vorm van uitbesteding gaat. 

 
In alle uitbestedingen zijn de voorwaarden en de criteria vastgelegd, de inschrijvers worden 
beoordeeld op vooraf gekende beoordelingselementen enz. Dit alles is vervat in de wet op de 
overheidsopdrachten. 
 
De vernieuwing die tijdens deze legislatuur geïntroduceerd werd en die startte met de 
zogenaamde ‘tender voor de curatieve doelgroep’ betreft (behoudens de uitbesteding van  
integrale trajecten in de tender van curatieve doelgroep), vooral de criteria waarop de 
intekenaars beoordeeld worden. De intekenaars worden afgewogen ten opzichte van mekaar 
bijvoorbeeld op vlak van prijs maar worden ook beloond voor de resultaten die ze neerzetten via 
vormen van resultaatfinanciering. 

 
Het proefproject trajecttendering is nog lopende. De externe wetenschappelijke evaluator IDEA 
Consult formuleerde tot nu toe slechts tussentijdse beleidsaanbevelingen (deze 
beleidsaanbevelingen werden meegenomen bij de uitwerking voor de tender van het 
jeugdwerkplan). 
 
Het is belangrijk om de volgende rapporteringen af te wachten maar de eerste resultaten zijn 
eerder positief. De eerste resultaten van IDEA Consult tonen aan dat de marktactoren het 
systeem positief onthalen, maar ook uitstroomresultaten zijn tot nog toe vrij behoorlijk, gezien 
de lange werkloosheidsduur van de doelgroep.  
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
Vraag nr. 164 
van 6 maart 2008 
van GINO DE CRAEMER 
 
 
 
VDAB-banenmarkten   -   Evaluatie 
 
Steeds vaker worden jobbeurzen gebruikt om werkzoekenden naar jobs toe te leiden door hen 
rechtstreeks met bedrijven in  contact te brengen. Zo organiseert de werkwinkel van Zaventem 
jaarlijks een banenmarkt op de luchthaven, bood de banenmarkt “Work@Wonen” onlangs honderden 
vacatures aan in de bouw- en interieursector en vinden geregeld regionale jobbeurzen plaats. Ook de 
VDAB organiseerde al verschillende banenmarkten, onder meer naar aanleiding van de huisbezoeken 
in Antwerpen en in het kader van de versterking van de interregionale mobiliteit. 
 
Deze banenmarkten kunnen meestal op aanzienlijke belangstelling rekenen, zowel wat bezoekers als 
deelnemende bedrijven en interimkantoren betreft. Het aantal jobs dat wordt aangeboden, is 
daarenboven vaak een veelvoud van het aantal bezoekers. Dit alles is uiteraard positief, maar het is de 
vraag of voor die aangeboden vacatures ook de juiste kandidaat gevonden wordt. Ook de minister 
stelde in de commissie reeds de vraag of het fysiek samenbrengen van mensen in dit kader al dan niet 
werkt. 
 
Het idee van de jobbeurs is interessant en lijkt een goed instrument om mensen aan een job te helpen. 
Om na te gaan of het concept ook effectief werkt en of eventuele bijsturingen nodig zijn, kan een 
evaluatie ervan zinvol zijn. 
 
1. Heeft de minister een beeld van de opkomst op de VDAB-banenmarkten in 2007? Bestaan er 

gegevens over het aantal Waalse bezoekers? 
 

Hoe evalueert de minister dit? 
 

2. Heeft de minister zicht op het aantal jobs dat werd aangeboden op de VDAB-banenmarkten in 
2007? Bestaan er gegevens over de aard van de vacatures? 

 
3. Heeft de minister zicht op het aantal kmo’s, bedrijven en interimkantoren dat heeft deelgenomen 

aan die banenmarkten? 
 

Hoe evalueren de betrokkenen hun deelname zelf? Achten zij de formule een zinvol instrument of 
haken heel wat deelnemers af? 
 

4. Heeft de minister een beeld van het aantal vacatures dat uiteindelijk werd ingevuld? Met andere 
woorden werkt het principe (efficiënt)? Bestaan er gegevens over het aantal Waalse 
werkzoekenden die een job vonden? Bestaan er gegevens over het aandeel 50-plussers? 

 
Hoe evalueert de minister dit? 
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5. Om welke redenen was er in bepaalde gevallen geen succesvolle match (bv. gebrekkige 
taalkennis, scholing, …)? 

 
Is het volgens de minister zinvoller een “gerichte” jobbeurs te organiseren (bv. volgens sector, 
regio, doelgroep…)? 
 

6. Kan de minister meedelen voor hoeveel mensen hun bezoek uiteindelijk aanleiding was tot het 
starten van een opleiding, sollicitatietraining, loopbaanbegeleiding?...? 
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₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
Vraag nr. 164 
van 6 maart 2008 
van GINO DE CRAEMER 
 
 
 
Voorafgaand aan het antwoord op uw vraag, wil ik bemerken dat VDAB een strikt onderscheid maakt 
tussen banenmarkten, jobbeurzen en jobdatings. Met banenmarkt wordt de door VDAB 
georganiseerde jobbeurs omschreven die eenmaal jaarlijks over gans Vlaanderen gelijktijdig wordt 
georganiseerd. Een jobbeurs is een beurs die openstaat voor iedereen die op zoek is naar een job of een 
andere job en waar alle werkzoekenden in contact kunnen komen met alle werkgevers. Een jobdating 
daarentegen is gericht naar een bepaalde sector of functie, waarbij werkzoekenden enkel op afspraak 
of via inschrijving toegang hebben en een persoonlijk gesprek hebben met de geselecteerde 
werkgevers. 
 
1. Bij VDAB worden de gegevens van de verschillende jobevents niet op gestructureerde wijze 

geregistreerd of in een centrale database bijgehouden.  
 

Immers naast de door VDAB georganiseerde markten, beurzen en datings, neemt VDAB deel 
aan tal van events die niet door VDAB worden georganiseerd maar door andere intermediairen. 
VDAB staat dan vaak enkel in voor bekendmaking en/of toeleiding van werkzoekenden.  
Voorbeelden van dit laatste zijn Career Launch, Kif Kif Jobbeurs of Jobs on stage. 

 
Wat betreft de door VDAB georganiseerde Banenmarkt editie 2007 zijn er wel concrete cijfers. 
Op 29 september 2007 werd op 25 locaties verspreid over heel Vlaanderen een banenmarkt 
georganiseerd waarbij meer dan 34.000 werkzoekenden (werkzoekenden is verschillend van 
bezoekers) werden geregistreerd. Ongeveer 1.000 van hen waren Waalse werkzoekenden. 

 
2/3/4. De VDAB heeft geen beeld over het aantal jobs dat wordt aangeboden op alle VDAB-

jobinitiatieven daar de werkgever niet verplicht is om zijn vacatures te melden aan de VDAB. 
Sommige werkgevers opteren ervoor om enkel een functiebenaming door te geven, anderen 
melden alle vacatures volledig aan de VDAB. Daar de vacatures niet apart geregistreerd worden 
is het ook niet mogelijk om een analyse te maken van deze vacatures. 

 
Voor de banenmarkt editie 2007 zijn wel een aantal cijfers beschikbaar. Er schreven zich 1.100 
bedrijven in waarbij een op vier van de ingeschreven bedrijven een filiaal was van een 
interimkantoor (Dit laatste lijkt trouwens een algemene tendens te zijn bij de organisatie van 
jobbeurzen). Er werd hierbij echter geen analyse gemaakt van de bedrijven naar dimensieklasse. 

  
Na de banenmarkt editie 2007 werden de werkgevers via 2 vrijblijvende enquêtes over dit 
initiatief bevraagd. Dit zijn de meest belangrijke bevindingen. 
Op de eerste enquête onmiddellijk bij het afsluiten van de banenmarkt, reageerden 628 
bedrijven: 
- 75% van deze bedrijven hebben de banenmarkt goed geëvalueerd en 20% excellent; 
- meer dan 95% van deze bedrijven wenst opnieuw deel te nemen aan de volgende editie. 
Op de tweede enquête twee maanden na het afsluiten van de banenmarkt, reageerden 160 
bedrijven: 
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- 40 % van de openstaande vacatures van deze deelnemende bedrijven werd naar aanleiding van 
contacten op de banenmarkt vervuld (van alle vacatures die werden aangeboden op de 
banenmarkt is 71% 2 maand na de banenmarkt - al dan niet door toedoen van de markt -
vervuld of van de 1310 vacatures die deze 160 bedrijven op de banenmarkt aanboden waren er 
na 2 maanden 917 ingevuld); 

- 52 % van deze bedrijven heeft op basis van contacten die werden gelegd op de banenmarkt 
werkzoekenden opgenomen in hun werfreserve. 

 
Ook de werkzoekenden op de banenmarkt werden bevraagd. Voor 84% van de werkzoekenden 
voldeed de banenmarkt aan hun verwachting. Voor heel wat werkzoekenden zijn dergelijke 
jobinitiatieven drempelverlagend en kostenbesparend. Op één dag krijgt men de kans om 
meerdere werkgevers rechtstreeks aan te spreken en dit zonder eerst een brief of CV op te 
sturen. De ondersteuning van de consulenten tijdens de jobinitiatieven maakt de werkzoekenden 
ook sterker tijdens hun sollicitatiegesprek bij de werkgever. 

 
Aan de werkgevers werd niet gevraagd wie of welk profiel zij naar aanleiding van de 
banenmarkt hebben aangeworven. Aldus zijn er geen cijfers beschikbaar over het aandeel 50+ of 
Waalse werkzoekenden dat werd aangeworven. Voor wat de Waalse werkzoekenden betreft, is 
het wel de bedoeling dat we in het kader van de acties interregionale mobiliteit een monitoring 
opstellen van hoeveel werkzoekenden effectief worden geplaatst. Deze monitoring zal echter 
niet beperkt zijn tot plaatsingen in het kader van jobbeurzen, jobdatings of een banenmarkt.  

 
5. Bij een event zoals een banenmarkt of jobdating dient de werkgever niet te motiveren waarom 

hij een werkzoekende niet heeft weerhouden. Bijgevolg weten we niet of een kandidaat niet is 
weerhouden omwille van een gebrek aan opleiding of taalkennis. De accountmanagers van de 
VDAB maken bij de aanvang van het jobevent de werkgevers er wel attent op dat zelfs wanneer 
een werkgever niet het voor hem ideale profiel ontmoet, men met sommige werkzoekenden op 
basis van opleiding op de werkvloer of specifieke maatregelen voor kansengroepen er toch in 
kan slagen om de vacatures ingevuld te krijgen.  

 
De keuze voor een al dan niet gericht jobevent is afhankelijk van de te bereiken doelstelling. Wil 
men werkzoekenden de kans geven om op een laagdrempelige wijze in contact te komen met 
een vele en/of nieuwe werkgevers, dan is een algemene jobbeurs het meest geschikt. Merken we 
dat in een bepaalde regio heel wat bedrijven actief in een zelfde sector op zoek zijn naar 
dezelfde profielen dan is het zinvoller om een gerichte jobbeurs te organiseren (bvb. jobbeurs in 
de luchthaven Zaventem, de haven in Gent of de horecajobbeurs in Antwerpen,). Wil men 
anderzijds aan een welbepaalde kansengroep extra aandacht geven dan is een initiatief als de 
KifKif-jobbeurs in Antwerpen een interessante piste.  

 
6.  De verschillende stappen die een werkzoekende onderneemt in zijn zoektocht naar een job 

worden door de VDAB geregistreerd, maar op basis hiervan kan er geen link gelegd worden 
tussen het bezoek aan een jobevent en het nemen van de verdere acties. De aanleiding of de 
interesse van een werkzoekende om een bepaalde opleiding of actie te ondernemen zoals 
sollicitatietraining of loopbaanbegeleiding wordt trouwens sowieso niet geregistreerd. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
Vraag nr. 165 
van 6 maart 2008 
van GINO DE CRAEMER 
 
 
 
Werkgelegenheid in de havensector   -   Opleiding en promotie 
 
Volgens een onderzoek van de Hogeschool West-Vlaanderen naar de tewerkstelling in de haven van 
Zeebrugge, is ruim 55 procent van de jobs in de haven moeilijk invulbaar. Vooral technische en 
uitvoerende beroepen lijken een probleem. De moeilijkheden die bedrijven ondervinden om geschikt 
personeel te vinden, zouden de bedrijven en de haven remmen in hun groei. Daarnaast blijkt ook een 
gebrek aan interesse bij jongeren voor een opleiding in de maritieme en logistieke sector. 
 
De inspanningen om meer jongeren warm te maken voor een job in de haven, werpen weinig vruchten 
af. De Hogeschool West-Vlaanderen maakte begin januari 2008 bekend dat er slechts 6 leerlingen de 
opleiding Logistiek Management hebben aangevat, terwijl er dit 15 jaar geleden nog meer dan 100 
waren. De opleiding geldt nochtans als de belangrijkste leverancier voor expediteurs en logistiek 
bedienden in de Zeebrugse haven. De hogeschool wil de opleidingen in de maritieme, logistieke of 
transportsector blijven aanbieden maar stelt dat deze – gelet op de hoge kosten en de gebrekkige 
belangstelling – rationeel gezien eigenlijk moeten worden afgeschaft. 
 
Volgens de vereniging van havengebruikers APZI zijn jongeren te weinig vertrouwd met de 
havensector en schrikken de jobprofielen nieuwe kandidaten af. Er moet dan ook dringend werk 
worden gemaakt van het gebrekkige imago. 
 
Heel wat vacatures in de haven raken dus niet ingevuld en ook jongeren lijken niet meer 
geïnteresseerd in een opleiding of jobs in de logistieke en maritieme sector. Om de groei van de haven 
veilig te stellen en in voldoende geschoolde arbeidskrachten te voorzien, zullen de verschillende 
partners (de sector, de scholen en de overheden) samen aan een oplossing moeten werken. 
 
1. Ondanks projecten als “Areyouwaterproof” waarmee men jongeren warm wil maken voor een 

toekomst in de haven, blijkt er weinig interesse te bestaan voor het volgen van een 
havenopleiding. 

 
Welke initiatieven bestaan er vandaag om dergelijke opleidingen bij jongeren te promoten en zijn 
er nieuwe acties gepland? Hoe evalueert de minister deze? 
 
Ziet de minister andere mogelijkheden om het beeld van werken in de haven bij jongeren te 
verbeteren en hen aan te zetten tot het volgen van een havenopleiding? 
 

2. Havenbedrijven ondervinden heel wat moeilijkheden bij het vinden van geschoold personeel. 
Volgens het onderzoek zou de helft van de bedrijven meer inspanningen van de VDAB 
verwachten om een betere match tussen vraag en aanbod te realiseren. 

 
Wat gebeurt er vandaag ter zake en ziet de minister nieuwe mogelijkheden? 

3. 
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Bijna 60 procent van de bedrijven voorziet opleiding voor eigen werknemers. De belangrijkste 
organisator blijkt vooral het bedrijf zelf, terwijl het opleidingscentrum van de VDAB slechts in 
beperkte mate genoemd wordt. 

 
Acht de minister de inspanningen op dit vlak voldoende of moeten deze opgedreven worden? Zal 
de minister ter zake iets ondernemen? 
 

4. Minister-president Peeters suggereerde in het verleden reeds de mogelijkheid van een Vlaamse 
havenschool die opleidingen organiseert voor allerlei haven(knelpunt)beroepen. Ook de 
Hogeschool West-Vlaanderen ziet een rol weggelegd voor een soort havenschool of vakcentrum 
waar mensen geschoold worden naar alle soorten beroepen in de haven en die bovendien opvolgt 
wat de noden zijn. 

 
Werd deze optie reeds onderzocht? Is dit praktisch haalbaar en hoe kan dit georganiseerd worden? 
Aan welke partners denkt de minister? 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 165 van 6 maart 2008 
van GINO DE CRAEMER 
 
 
 
1.  Initiatieven om havenopleidingen bij jongeren te promoten 
 

Havenexperts wijzen naar het imago als een van de belangrijkste oorzaken van het 
arbeidskrachtentekort in de Vlaamse havens. Zeehavens worden vaak geassocieerd met zwaar en 
onregelmatig werk, mobiliteitsproblemen en milieuhinder. Dit schrikt studenten en andere 
potentiële werknemers af. 
Een ander cliché is dat de haven ‘een echte mannenwereld’ is. Nochtans beschikken de Vlaamse 
zeehavens met het paritair comité ‘internationale handel’ over een van de meest vrouwelijke 
paritaire comités van het land. 
Voorts taant de kennis van klassieke havenberoepen. Sommige experts menen dat vele jongeren 
weinig of niet vertrouwd zijn met de klassieke havenberoepen, zoals expediteur of waterklerk.  

 
U vindt hierna een aantal voorbeelden om tewerkstelling of een opleiding voor havenberoepen 
voor jongeren te promoten. 

 
Multimediale toepassingen. Tot op heden werd al een aantal multimediale toepassingen in het 
leven geroepen.  

 
• Stroom van beroepen. Een hele reeks spelers in de haven van Antwerpen ontwikkelde 

gezamenlijk een cd-rom, Stroom van beroepen, die jongeren een overzicht biedt van de 
verschillende functies in de Antwerpse haven.  

 
• Let’s Go. De drietalige website Let’s go laat de gebruiker de keuze tussen 6 beroepen: 

chauffeur, heftruckbestuurder, magazijnier, scheepsagent, expediteur en dispatcher. Door het 
aanklikken van de figuurtjes op het scherm komt de gebruiker te weten wat het beroep precies 
inhoudt en welke opleiding erop aansluit. 

 
 Bij het overzicht van de opleidingen moet de gebruiker kiezen tussen de opleidingsvorm 

(bijvoorbeeld avondonderwijs, of derde graad BSO). Vervolgens wordt een overzicht geboden 
van de instituten in België die de opleiding aanbieden. Tot slot wordt de gebruiker 
doorverwezen naar de site van de bewuste organisatie.  

 
• Are you waterproof? De website Are you waterproof? wil jongeren informeren over de 

opleidingen en jobperspectieven in de maritieme sector. Are you waterproof? is een 
vereniging van maritieme scholen en werkgevers. De website biedt de mogelijkheid om het 
profiel van de geïnteresseerde te vergelijken met dat van een kapitein of een stuurman. Het 
profiel waarover potentiële gegadigden moeten beschikken wordt toegelicht, net als de 
voordelen die zij uit de opleidingen kunnen halen. De site bevat een aantal getuigenissen van 
ervaringsdeskundigen. Zo tracht de site jongeren te overtuigen van de zin van een maritieme 
opleiding en reclame te maken voor de beschikbare opleidingen en cursussen. Verder biedt de 
site een overzicht van de opleidingen en jobs maar geeft ook een overzicht van een hele reeks 
events die jongeren kunnen interesseren. 
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CD-Roms en websites zijn ongetwijfeld goede instrumenten om jongeren aan te spreken, maar 
geen enkele website kan een scholier meer motiveren dan een persoonlijk contact dat kan. De 
sector heeft er dan ook alle belang om meer in te zetten op ’Campus recruiting’, 
bedrijfsbezoeken en havenjobbeurzen. 
Evenementen als “Week van de Zee”, “Zeehavendagen”, waar VDAB actief aan participeert,  
spelen hierop in. 

 
Instellingen, zoals het Havencentrum Lillo, leveren een fundamentele bijdrage aan de 
bekendmaking van de haven bij schoolkinderen en kunnen het imagoprobleem helpen 
ontkrachten. Ook de haven van Gent heeft plannen om een Educatief Centrum in de Gentse 
Kanaalzone te bouwen. 
 

2.  Betere match tussen vraag en aanbod 
 

De VDAB organiseerde in 2007 opleidingen voor 5.665 werkzoekenden in de maritieme cluster. 
De opleidingen waren min of meer gelijkmatig verdeeld over de sectoren Haven-maritieme-
expeditie, Logistiek en Vervoer.  De VDAB-opleidingen in de sector Haven-maritieme-
expeditie waren voor het overgrote deel opleiding van havenarbeiders. In het segment Logistiek 
lag de klemtoon duidelijk op heftruckchauffeurs. 

 

Om beroepen en vacatures onder de aandacht van de werkzoekende te brengen, werd de website 
www.havenvanzeebrugge.be, waar de vacatures van de havenbedrijven in Zeebrugge worden 
samengebracht, als nieuw initiatief van RESOC West-Vlaanderen in samenwerking met de 
VDAB, opgestart. De werkgevers worden actief benaderd door de consulenten van VDAB om 
alle vacatures in de haven van Zeebrugge te detecteren en te adverteren op de website van 
VDAB en, daarvan afgeleid, op de site van de haven van Zeebrugge. 

En meteen worden op een eigentijds attractieve en dynamische manier de beroepen in de 
maritieme sector voorgesteld. De VDAB heeft plannen om het pilootproject voor de haven van 
Zeebrugge uit te breiden en nog te verbeteren voor alle Vlaamse Zeehavens. Gekoppeld aan 
bijvoorbeeld de site Flanders Port Area en gediversifieerd naar de regio kunnen alle vacatures in 
de havenbedrijven, informatie over opleidingen en beroepsprofielen worden gebundeld met 
andere initiatieven die het imago van de havens verbeteren (veralgemeend site-project nog te 
ontwikkelen). 

Het spreekt voor zich dat de bedrijven zelf eveneens moeten blijven inzetten op opleiding en 
omscholing van het eigen personeel. Volgens het NBB-onderzoek op basis van de sociale 
balansen nam in 2005 gemiddeld elke tweede loontrekkende in het havengerelateerde domein, 
deel aan een opleiding (zowel in de maritieme als de niet-maritieme cluster). Bij kwantitatief 
belangrijke groepen als de goederenbehandelaars en de scheepsagenten lag de deelname echter 
lager (respectievelijk 17 % en 24 %).  

 
3. Opleidingsinspanningen 
 

Naast de meer algemene opleidingen gericht naar ook havengebonden functies, worden sedert 
1990 specifiek maritieme opleidingen georganiseerd in het  opleidingscentrum van de VDAB in 
Zeebrugge dit onder de vorm van een samenwerkingsakkoord tussen het Zeevisserfonds, 
Provincie West-Vlaanderen, Ministerie van Onderwijs en VDAB. Het betreft hier hoofdzakelijk 
watergebonden opleidingen zowel voor de afdeling dek als machine (sedert 2007). Deze 
opleidingen resulteren in internationaal erkende certificaten die leiden tot vaarbevoegdheid, dit 
zowel voor werknemers als voor werkzoekenden.  

 
Ondanks de forse groei van 35.012 cursisturen in 2003 naar 66.044 cursisturen in 2007, blijft er 
een groot tekort aan bemanningsleden aan boord. Een intensievere samenwerking met de 
bedrijven kan ertoe bijdragen dat kansengroepen tewerkgesteld kunnen worden aan boord. 
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Niet alleen de watergebonden opleidingen kenden een forse groei, de havenopleidingen voor de 
haven van Zeebrugge kenden een groei van 7.780 cursisturen in 2003 naar 44.208 cursisturen in 
2007. De investering van de VDAB in deze opleidingen steeg van € 50.000 in 2003 naar € 
247.000 in 2007.  
De prognoses wijzen uit dat ook hier extra inspanningen zullen moeten geleverd worden om het 
competentieniveau van de huidige en de nog aan te werven havenarbeiders up-to-date te houden. 
 

4. Naar 1 havenschool? 
 

Ik sluit niet uit dat er in de nabije toekomst één of meer bijkomende havenopleidingen worden 
ingericht. Maar het programmeren van nieuwe opleidingen moet natuurlijk wel met respect voor 
de geijkte procedures gebeuren. Die procedures komen sommigen wellicht als een bijkomende 
last over. Maar in de concurrentiële omgeving die het hoger onderwijs toch wel is, hebben ze 
wel degelijk hun nut. Is het voor studenten én hun toekomstige werkgevers immers niet van het 
grootste belang er op te mogen vertrouwen dat opleidingen van een hoge kwaliteit zijn? Willen 
we niet zeker weten dat nieuwe opleidingen daadwerkelijk beantwoorden aan een 
maatschappelijke behoefte? En is het niet aangewezen dat een hogeschool die een nieuwe 
opleiding wil programmeren nagaat wat er elders al bestaat en daarop inspeelt? Dát zijn de 
vragen waarop tijdens de procedures een objectief antwoord moet komen. Als dat antwoord 
telkens positief is, kunnen we gerust een nieuwe opleiding toelaten. Dat is trouwens ook de 
reden waarom ik mij enige tijd terug zo verzet heb tegen de wildgroei aan afstudeerrichtingen. 
Die waren in sommige gevallen nogal misleidend. We dreigden in situaties te komen waarbij 
studenten bij de ontvangst van hun diploma of bij de overstap naar de arbeidsmarkt tot de 
pijnlijke vaststelling zouden komen dat ze eigenlijk niet de kwalificaties hadden die ze bij de 
start van hun studieloopbaan dachten te zullen verwerven. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
Vraag nr. 166 
van 6 maart 2008 
van GREET VAN LINTER 
 
 
 
Examens “grondige kennis Frans”   -   Slaagcijfers 
 
Onlangs verscheen de conceptnota van de minister op basis van de voorstellen van de 
rondetafelconferentie over het Nederlandstalig onderwijs in Brussel. 
 
Deze nota bevat onder meer een passage over de aanpassing van de onderwijstaalexamens. 
 
Er wordt in deze nota onder andere voorgesteld om tegen 1 september 2008 een aangepast organiek 
reglement van de onderwijstaalwetexamencommissies op te stellen. 
 
Kan de minister de slaagcijfers voor het examen grondige kennis Frans voor dit schooljaar meedelen? 
 
Wat is de evolutie van deze cijfers over de laatste drie jaren? 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 166 van 6 maart 2008 
van GREET VAN LINTER 
 
 
 
De slaagcijfers voor het examen grondige kennis Frans voor dit schooljaar kunnen niet meegedeeld 
worden. De examenzittijd 2007-2008 is nog niet volledig afgesloten omdat op dit ogenblik nog enkele 
didactische proeven afgenomen worden.  
 
De evolutie van de cijfers over de laatste drie jaar wordt gegeven op basis van het aantal deelnemers 
aan het examen. Het aantal deelnemers ligt lager dan het aantal inschrijvingen omdat jaarlijks een 
aantal kandidaten niet komen opdagen. 
 
2004: van de 187 deelnemers slaagden er 61 (32,5%) 
 
2005: van de 182 deelnemers slaagden er 60 (33%) 
 
2006: van de 252 deelnemers slaagden er 61 (24,5%) 
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₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
Vraag nr. 167 
van 6 maart 2008 
van VEERLE HEEREN 
 
 
 
Technisch onderwijs   -   Houtgebruik 
 
De ene stok is de andere niet, de ene houtsoort verschilt grondig van de andere en ook bij dezelfde 
houtsoorten zijn er kwaliteitsverschillen op het gebied van milieu, namelijk tussen hout dat afkomstig 
is van verantwoord bosbeheer, het zogenaamde hout met FSC-label, of hout van onverantwoord 
bosbeheer. 
 
Verantwoord bosbeheer gaat uit van het potentieel van het bos en niet van de wens van de markt. Bij 
onverantwoord bosbeheer is het net andersom. In eigen land is dat probleem nog beheersbaar, maar er 
komen heel wat houtsoorten uit de tropen op de markt die men nog moet leren kennen en gebruiken, 
en daar heeft het kappen van bomen slechts één doel: geldgewin. 
 
Het gebruik van hout afkomstig van verantwoord bosbeheer moet worden gestimuleerd, in eerste 
instantie bij onze toekomstige schrijnwerkers en timmerlui, maar ook algemeen in de maatschappij. 
 
1. In welke mate wordt er in onze technische scholen gebruik gemaakt van dit zogenaamde FSC-hout 

(Forest Stewardship Council)? 
 
2. a) Worden er aan de technische scholen richtlijnen ter zake gegeven door de overheid? En is daar, 

buiten de gewone inspectie, controle op? 
 

b) Bestaan er ook richtlijnen voor het gebruik van FSC-hout bij nieuwbouw of verbouwingen in de 
scholen? 

 
Zo neen, is de minister van plan om dergelijke richtlijnen (a) en b)) op te stellen? 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 167 van 6 maart 2008 
van VEERLE HEEREN 
 
 
 
1. De meeste scholen en centra voor deeltijds beroepssecundair onderwijs geven gevolg aan de 

geformuleerde doelstellingen met betrekking tot milieubewust en duurzaam bouwen waarvan 
het gebruik van hout met het FSC-label deel uitmaakt. 

 
2a. Voor de Vlaamse overheid is het gebruik van FSC-hout een streefdoel. Zij moedigt al geruime 

tijd het gebruik van FSC-hout aan binnen haar eigen diensten.  
 

Specifiek voor onderwijs zijn richtlijnen met betrekking tot milieubewust omgaan met 
materialen en duurzaam bouwen opgenomen in de leerplannen van het SO (deze worden door de 
onderwijsinspectie geadviseerd), de opleidingsprofielen voor het BuSO (ontwikkeld door de 
Entiteit Curriculum) en de opleidingskaarten voor het DBSO (opgesteld door de VLOR). Bij de 
ontwikkeling en goedkeuring van bovenvermelde documenten was het expliciet vermelden van 
de FSC-certificering tot op heden geen criterium, wel de opname van globale doelstellingen met 
betrekking tot duurzaam bouwen en milieubewust omgaan met materialen. Recente leerplannen 
van het SO vermelden het FSC-certificaat wel expliciet. 

 
Het project MOS (Milieu Op School) heeft aan de scholen duidelijke signalen gegeven om hout 
met het FSC-certificaat te gebruiken. Op het naleven ervan ziet de onderwijsinspectie toe via de 
controle van de leerplanrealisatie, maar dit wil niet zeggen dat er geen gebruik gemaakt wordt 
van houtsoorten die het FSC-certificaat niet hebben. In uitzonderlijke situaties, bijvoorbeeld 
binnen de opleiding Restauratie van meubelen, kan dit bij bepaalde opdrachten soms moeilijk 
anders. In deze context ziet de onderwijsinspectie er ook op toe dat het verwerken van massief 
hout verantwoord gebeurt. 

 
2b. Hier dient verwezen naar de criteria en de richtlijnen die AGIOn (Agentschap voor 

Infrastructuur in het Onderwijs) hanteert bij het behandelen van de dossiers. Dit agentschap 
beschikt op dit ogenblik niet over richtlijnen voor het gebruik van gelabeld FSC-hout bij het 
subsidiëren van nieuwbouw of verbouwing.  

 
Bij de selectie van de bouwprojecten in het kader van de DBFM-operatie (Design, Build, 
Finance and Maintain), waarbij ook de onderwijsinspectie betrokken was, was duurzaamheid 
één van de criteria. Dit criterium is als volgt geformuleerd: "De mate waarin het bouwproject 
deel uitmaakt van een totaalvisie van de inrichtende macht op duurzaamheid: scholen die 
aantonen dat het bouwproject deel uitmaakt van een visie op duurzaamheid en daarvan gebruik 
maken bij het uitwerken van hun milieu-educatiebeleid en die een participatieve dimensie geven 
aan het bouwproject hebben de voorkeur.". De criteria gaan echter niet zo ver dat er expliciet 
gevraagd wordt om met FSC-gecertificeerde houtsoorten te werken.  
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
Vraag nr. 168 
van 12 maart 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Genderbeleid   -   Zelfstandig academisch personeel 
 
Vrouwen zijn in het ZAP-kader (zelfstandig academisch personeel) ondervertegenwoordigd. In het 
licht van de toenemende nood aan nieuwe onderzoekers binnen de Europese Onderzoeksruimte, wordt 
deze onderbenutting van menselijk onderzoekspotentieel steeds meer prangend. 
 
In het kader van de toepassing van de open coördinatiemethode in het Vlaamse gelijkekansenbeleid en 
meer bepaald het creëren van meer gendergelijkheid en het verhogen van het aantal vrouwen in het 
ZAP-kader aan de Vlaamse universiteiten, heeft de Vlaamse Regering het besluit van de Vlaamse 
Regering van 8 september 2000 betreffende de financiering van de Bijzondere Onderzoeksfondsen aan 
de universiteiten in de Vlaamse Gemeenschap op 8 december 2006 aangepast. In de verdeelsleutel van 
de overheidsbijdrage aan de Bijzondere Onderzoeksfondsen is een stimulans ingevoerd om het 
“human resources”-beleid van de universiteiten voor het ZAP te dynamiseren. Met deze stimulans 
beoogt de Vlaamse Regering onder meer het wegwerken van horizontale en verticale segregatie, het 
verhogen van het aantal vrouwen in het ZAP-kader van de Vlaamse universiteiten en de monitoring 
van vrouw/man-verhouding in het ZAP-kader. 
 
Uit Europese discussies en een grondige analyse, op initiatief van de Europese Commissie, van 
nationale initiatieven om bovenvermelde doelstelling te bereiken, komt de strategie van “gender 
mainstreaming” als zeer geschikt naar voren. Dit houdt in dat aandacht voor de genderproblematiek op 
alle niveaus nodig is. 
 
Tegen 1 december 2007 moesten de nieuwe actieplannen (met de looptijd van 1 januari 2008 tot en 
met 31 december 2009) opgesteld zijn. Hiermee werden de vorige actieplannen (2006-2007) dan ook 
beëindigd. 
 
1. Heeft de minister een zicht op het aantal vrouwen tewerkgesteld in het ZAP-kader aan de Vlaamse 

universiteiten? 
 

Zo ja, kan de minister een evolutie schetsen van de voorbije tien jaar, en dit per universiteit? 
 
2. Heeft de minister een zicht op het aantal vrouwen dat een doctoraatsdiploma behaalt ten opzichte 

van het totaal? 
 

Zo ja, kan de minister een evolutie schetsen van de voorbije tien academiejaren, en dit per 
universiteit? 
 

3. Heeft de minister zicht op het aantal vrouwen/mannen dat de doctoraatstudie stopzet? Na hoeveel 
jaar? Welke redenen worden daarvoor opgegeven? 
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4. Voorziet de minister nog andere maatregelen om tot bovenvermelde doelstelling (het wegwerken 

van horizontale en verticale segregatie, het verhogen van het aantal vrouwen in het ZAP-kader van 
de Vlaamse universiteiten en de monitoring van vrouw/man-verhouding in het ZAP-kader) te 
komen? Welke? 

 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan de ministers Ceysens (vraag nr. 51) en Vandenbroucke (nr. 168). 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
GECOÖRDINEERD ANTWOORD 
op vraag nr. 168 van 12 maart 2008  
van CINDY FRANSEN 
 
 
 
1. Als bijlage gaat een overzicht met cijfers in voltijdse eenheden van het totale aantal leden en van 

het aantal vrouwen van het zelfstandig academisch personeel (ZAP) per universiteit op basis van 
statistische gegevens van de Vlaamse Interuniversitaire Raad (VLIR) van de laatste negen jaar. 
In het overzicht is per universiteit ook een onderverdeling gemaakt van de graden in het 
zelfstandig academisch personeel.  

 
Uit de cijfers blijkt dat het aandeel van vrouwen in het ZAP jaar na jaar toeneemt. Hun aandeel 
in het totale aantal leden van het ZAP is gestegen van 13,02% in 1999 tot 17,95% in 2007. 
Bekeken per universiteit varieert hun aandeel in 2007 tussen 15,56% aan de K.U.Leuven en 
28,47% aan de Universiteit Hasselt. Berekend in voltijdse eenheden is het aantal vrouwen in 
2007 met 50% toegenomen tegenover 1999. De grootste stijging ligt hier bij de Universiteit 
Antwerpen, waar er bijna een verdubbeling van het aantal vrouwen is; aan de K.U.Brussel is er 
een kleine afname. 

 
2. Als bijlage gaat een overzicht met de aantallen en de evolutie van het aantal doctoraten vanaf het 

academiejaar 1999-2000 tot en met de meest recente cijfers van het academiejaar 2005-2006. De 
cijfers laten een voortdurende stijging zien van het totale aantal behaalde doctoraten en van het 
aantal doctoraten behaald door vrouwen. Het aandeel van de vrouwelijke doctoraten ten 
opzichte van het totale aantal doctoraten schommelt wel over de academiejaren heen. Ook het 
aantal door vrouwen behaalde doctoraten binnen de universiteiten schommelt van academiejaar 
tot academiejaar. In vergelijking met het academiejaar 1999-2000 is er in het academiejaar 
2005-2006 globaal wel een duidelijke toename van het aantal door vrouwen behaalde 
doctoraten, ook in relatief opzicht. 

 
3. Er gebeurt geen systematische bevraging – en dus ook niet opgesplitst per geslacht – van 

doctoraatsstudenten die voortijdig stoppen met hun doctoraat, zodat directe gegevens daarover 
momenteel nauwelijks beschikbaar zijn. Een aantal onderzoeken bieden desalniettemin relevante 
informatie. 

 
De studie "Doctoreren aan Vlaamse universiteiten (1991-2002)", uitgevoerd in opdracht van de 
Vlaamse Raad voor Wetenschapsbeleid, geeft aan dat bijna 1 op 3 onderzoekers een 
doctoraatsdiploma behaalt. Volgens het rapport "Kwantitatieve analyse van het doctoreren aan 
de Katholieke Universiteit Leuven en de Universiteit Gent" uit december 2000, dat een 
gelijkaardige doctoraatsoutput aangeeft, doctoreren mannen iets meer dan vrouwen (35% ten 
opzichte van 28%). Uit deze cijfers mag echter niet zo maar geconcludeerd worden dat 2/3 van 
de onderzoekers de doctoraatsstudie voortijdig stopzet. In de berekening zitten ook onderzoekers 
die niet de intentie hadden om te doctoreren, bijvoorbeeld omdat ze op een (vaak relatief kort 
lopend) project tewerkgesteld werden. 

 
Het vervolg van de "Kwantitatieve analyse van het doctoreren aan de Katholieke Universiteit 
Leuven en de Universiteit Gent", waarvan het rapport gepubliceerd werd in 2005, geeft een 
geactualiseerd beeld van het percentage doctorandi dat binnen de eerste 5 of 7 jaar na aanstelling 
het doctoraat heeft gehaald: 
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In 2005 werd het onderzoeksrapport "Doctoreren in Vlaanderen - Verslag van de survey aan de Universiteit 
Gent en de Katholieke Universiteit Leuven" gepubliceerd. De enquête werd uitgevoerd bij meer dan 
3.600 onderzoekers die instroomden aan de UGent en de K.U.Leuven tussen 1984 en 1998. Er 
werd onder meer gepolst naar redenen voor het voortijdig afbreken van het doctoraatsproces. 

 
Een genderananlyse op deze cijfers toont aan dat er geen verschil is tussen mannen en vrouwen 
in het voortijdig stoppen met doctoreren. Mannen en vrouwen stoppen ook niet op verschillende 
momenten in het doctoraatsonderzoek. De meeste onderzoekers stoppen al in de plannings- 
(24%) of in de uitvoeringsfase (59%); 13% stopt nog in de afwerkingsfase en 4% in de 
rapporteringsfase. Bij mannen en vrouwen spelen ook dezelfde redenen mee om voortijdig met 
het doctoraatsonderzoek te stoppen: omdat ze een andere werkaanbieding krijgen (meer dan 
50%), omdat ze het behalen van een doctoraatsdiploma als onnodig ervaren (68%), omdat de 
begeleiding door de promotor als onvoldoende ervaren wordt (meer dan 50%) of omdat er geen 
financiering meer is. Een gebrek aan motivatie en persoonlijke context werd door maar 3% als 
een hindernis ervaren; familiale omstandigheden slechts bij 4%. 

 
4. In het nieuwe financieringsdecreet voor de hogescholen en de universiteiten dat op 5 maart door 

het Vlaams Parlement goedgekeurd is, is een zelfde stimulans als in het BOF-besluit 
opgenomen. De benoeming van vrouwelijke personeelsleden is een element in de sleutel voor de 
verdeling van het variabele onderzoeksgedeelte onder de universiteiten.  

 
De regeling voor de invoering van een tenure-track stelsel, die opgenomen is in het ontwerp van 
onderwijsdecreet XVIII, voorziet in een verlenging van het mandaat met één jaar in geval van 
zwangerschap of langdurige en ernstige ziekte tijdens het mandaat, zoals dit nu reeds geldt voor 
de mandaten van assistent en doctor-assistent. 

 
In de cao I hoger onderwijs is een engagement opgenomen over een gender-neutraal 
personeelsbeleid in de universiteiten en hogescholen. 
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Het Ministerie van Onderwijs en Vorming is partner in het VLIR-EQUAL project dat op 29 
april 2008 afgesloten wordt met de voorstelling van een gelijke-kansengids. 

 
Om een beter zicht te krijgen op het verloop van het doctoraatsproces alsook op de verdere 
loopbaan na het doctoraat heeft het interuniversitair steunpunt O&O-Indicatoren (2007-2011) de 
expliciete opdracht gekregen om het menselijk potentieel inzake onderzoek en ontwikkeling in 
kaart te brengen, zowel vanuit het perspectief van de opleiding (het doctoreren) als vanuit het 
perspectief van intersectoriële en internationale mobiliteit.  

 
Tot de operationele doelstellingen van het steunpunt behoren onder meer: 
- het finaliseren van een geïntegreerd databasesysteem voor de productie van indicatoren van 

het menselijk onderzoekspotentieel, waarop de analyse van doctoraten en mobiliteit zal 
worden gebaseerd (met inbegrip van de genderdimensie); 

- het uitvoeren van de eerste statistische analyses op de datareeks van het menselijk 
onderzoekspotentieel in Vlaanderen; 

- in overleg met de participerende Vlaamse universiteiten periodieke (exit-)surveys uitvoeren 
bij alle onderzoekers. 

 
BIJLAGEN 
 
1. Evolutie van het aantal vrouwen in de graden van het ZAP in de voorbije 9 jaar 
2. Evolutie van het aantal doctoraten 
 
Bijlage(n):  
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2007-2008/VANDENBROUCKE/168/antw.168.bijl.001.xls 
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2007-2008/VANDENBROUCKE/168/antw.168.bijl.002.xls 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
Vraag nr. 169 
van 12 maart 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Genderbeleid   -   Studiekeuze 
 
De gendersegregatie tussen en binnen de verschillende onderwijsvormen en studierichtingen is een 
hardnekkig fenomeen. 
 
In het kader van de toepassing van de open coördinatiemethode in het Vlaamse gelijkekansenbeleid en 
meer bepaald het creëren van meer gendergelijkheid en het bevorderen van niet-stereotype 
beeldvorming heeft de minister een actieplan opgesteld. 
 
Om te werken aan een meer genderbewuste studiekeuze voor meisjes en jongens, specifiek in die 
sectoren welke op het huidige ogenblik gemakshalve worden bestempeld als mannen- of 
vrouwensectoren, zal men ten behoeve van het basisonderwijs een pedagogische leidraad aanreiken. 
 
Het project AnKie (Anders Kiezen) van de Dienst Beroepsopleiding, voorziet in een website, een 
draaiboek/handleiding en een voorstelling van de producten. 
 
Tegen 1 december 2007 moesten de nieuwe actieplannen (met looptijd van 1 januari tot en met 31 
december 2009) opgesteld zijn. Hiermee werden de vorige actieplannen (2006-2007) dan ook 
beëindigd. 
 
1. Plant de minister een evaluatie van het project AnKie? 
 

Zo ja, wanneer? Zo neen, waarom niet? 
 

2. Welke studierichtingen in het secundair onderwijs vertonen een voornamelijk mannelijke dan wel 
vrouwelijke populatie? 

 
3. Werkt de minister in het kader van deze problematiek samen met de beroepsfederaties en de 

onderwijsverstrekkers? 
 

Zo ja, welke afspraken heeft men hieromtrent gemaakt? Zo neen, waarom niet? 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 169 van 12 maart 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
1. In het kader van de open coördinatiemethode in het Vlaamse gelijkekansenbeleid moet ook het 

onderwijs een belangrijke, begeleidende rol spelen. Het is immers een feit dat kinderen al van op 
jonge leeftijd met de problematiek van gelijke kansen en niet-stereotiepe beeldvorming worden 
geconfronteerd. 

 
 Binnen de onderwijscontext werden een hele reeks projecten opgezet om kinderen van in het 

basisonderwijs meer genderbewust te maken. In eerste instantie denken we daarbij aan de 
huidige proeftuinprojecten en aan de aandacht die door TOS21 aan technologische opvoeding 
doorheen het ganse curriculum wordt besteed. 

 
 In dit kader situeren we ook het project Ankie van het Europees Sociaal Fonds (ESF), dat door 

de Dienst Beroepsopleiding van het departement Onderwijs, werd gevoerd met ondersteuning 
door de Vlaamse Regering. In de dagelijkse klassenpraktijk gingen in 33 basisscholen 
stagiair(e)s-studenten van de Hogeschool Gent aan de slag met de thema’s techniek en 
technologie, genderbewustzijn en leren kiezen. De bedoeling was leerlingen een zo breed 
mogelijke informatie over studie- en beroepsmogelijkheden aan te bieden, hen te ondersteunen 
in het leren kennen van het eigen-ik, en hun keuzevaardigheden te vergroten. 

 
 Het project resulteerde in een leidraad voor gebruik in het basisonderwijs en een draaiboek voor 

mainstreaming van de resultaten voor gebruik door andere hogescholen. De evaluatie van het 
project gebeurt in eerste instantie door het Europees Sociaal Fonds en door de Dienst 
Beroepsopleiding zelf. De permanente, inhoudelijke opvolging van het project en de 
eindevaluatie gebeurden, conform het dossier dat bij ESF werd ingediend, door een stuurgroep.  

 
 Deze stuurgroep was samengesteld uit vertegenwoordigers uit het hoger onderwijs (universiteit 

en hogeschool), centra voor leerlingenbegeleiding en pedagogische begeleidingsdiensten, 
bedrijfsleven en de administratie onderwijs. De stuurgroep formuleerde na de eindevaluatie een 
aantal beleidsadviezen die verdere realisatie van de doelstellingen van het project Ankie moet 
ondersteunen. Vooral ligt hierbij de nadruk op de begeleiding en vorming van die actoren, 
vooral leerkrachten basisonderwijs, die de studiekeuze beïnvloeden. 

 
2. Wat betreft de vraag naar studierichtingen met hoofdzakelijke mannelijke dan wel vrouwelijke 

populatie verwijzen we naar het “Statistisch Jaarboek van het Vlaams Onderwijs”, dat on-line 
raadpleegbaar is op: 
 http://www.ond.vlaanderen.be/onderwijsstatistieken/2006-2007/jb0607/default.htm. 

 
 De gegevens voor het schooljaar 2006-2007 wijzen niet onverwacht op de overgrote 

aanwezigheid van jongens (meer dan 90%) in de studiegebieden auto, bouw, hout, koeling en 
warmte, maritieme opleidingen en mechanica-elektriciteit. 

 
 Even verwacht is dezelfde verhouding aanwezigheid meisjes in de studiegebieden 

lichaamsverzorging en mode (meer dan 90%) en in het studiegebied personenzorg (84%). 
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Wanneer we deze gegevens vergelijken met die uit het schooljaar 2000-2001 zien we hier ook 
slechts kleine verschuivingen.  

 
 Significante verschillen stellen we wel vast in het studiegebied handel, waar in de loop van de 

laatste jaren een verschuiving zien. Meer jongens vinden de weg naar dit studiegebied (zowat 
20%). 

 
3. Met de competentieagenda maakte ik een afspraak met de sociale partners en de 

onderwijskoepels. De competentieagenda bevat 10 prioriteiten die, over de grenzen heen van 
onderwijs, werkgevers- of werknemersorganisaties, de capaciteiten van zowel studenten, 
werkzoekenden als werknemers moeten erkennen én inzetten. Eén van de prioriteiten van deze 
competentieagenda is de “geïnformeerde studie- en beroepskeuze”. Er werden drie actielijnen 
uitgewerkt: 

 
1) Op verschillende leeftijden talenten ontdekken en ontwikkelen. 
2) Verhogen van de kennis over het onderwijsaanbod in het secundair en hoger onderwijs en 

van de mogelijkheden op de arbeidsmarkt. Scholen en scholengemeenschappen zijn in de 
eerste lijn verantwoordelijk voor een goede oriëntering. 

3) Het dossier “Mijn loopbaan” als een mogelijk voorbeeld van portfolio doorheen onderwijs 
en arbeidsmarkt realiseren. 

 
 Voornamelijk in de 2de actielijn zitten acties die zich richten op samenwerking tussen de 

onderwijswereld en de arbeidsmarkt. Hieronder geef ik een overzicht van de belangrijkste acties 
uit de fiche van “Geïnformeerde Studie- en Beroepskeuze”. 

 
- De taskforce met overleg tussen CLB en VDAB werd opgestart in het najaar van 2007. 

Deze taskforce heeft als taak te onderzoeken hoe de samenwerking tussen CLB en VDAB 
efficiënter kan worden uitgebouwd om de scholen te ondersteunen in het verbeteren van de 
studie- en beroepskeuze van de leerlingen en hoe begeleiding concreet wordt 
georganiseerd. Een betere netwerkvorming en professionalisering zorgen voor een 
gecoördineerde en efficiëntere organisatie van diverse initiatieven rond een geïnformeerde 
studie- en beroepskeuze, ook degene die vanuit de bedrijven en de sectoren worden 
ingezet. Ook de sectoren kunnen bij de uitrol van de werkzaamheden van de taskforce 
worden betrokken. 

 
- Vanaf het schooljaar 2007-2008 wordt er gewerkt aan voldoende informatie om een 

geïnformeerde beroepskeuze te kunnen maken. Volgende instrumenten worden gebruikt: 
 

 Bedrijven, sectoren en sociale partners stellen zichzelf voor en wekken hierdoor de 
interesse van de leerlingen (basisonderwijs en secundair onderwijs). Er wordt ook 
aandacht besteed aan het functioneren op de arbeidsmarkt (werknemerschap) en 
ondernemerschap. 

 
 Versterking van de studieoriëntering. 

Elk schooljaar wordt er een Sid-In georganiseerd. Dit initiatief geeft aan 
laatstejaarsstudenten in het secundair onderwijs informatie over hun studiekeuze bij de 
start van het hoger onderwijs. Tot nog toe werd op deze beurs slechts beperkt 
informatie gegeven over beroepen (enkel de VDAB is aanwezig). Dit schooljaar vond 
er in Oost-Vlaanderen een proefproject plaats, waar deze Sid-In werd uitgebreid met 
de aanwezigheid van een aantal sectoren. Zo was er niet enkel informatie over 
hogescholen en universiteiten voorhanden, maar ook informatie uit de beroepswereld.  

 
 Het Beroepenhuis biedt informatie over allerhande beroepen en studierichtingen. 

Vooral de technische of “praktisch-uitvoerende beroepen” krijgen veel aandacht. Het 
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Beroepenhuis ontvangt structurele financiering. De randvoorwaarden om een 2de 
Beroepenhuis op te starten, worden onderzocht. Dit om een vollediger bereik ervan 
binnen heel Vlaanderen te garanderen.  

 
 Om leraren te ondersteunen bij het werken met het informatief materiaal dat 

momenteel al beschikbaar is, wordt gewerkt aan een didactische format waarbinnen 
de leerkracht dit materiaal in de aanloop naar studie- of beroepskeuze kan hanteren. 

 
- Tegen eind 2008 zorgen scholen en scholengemeenschappen voor een beschrijving van 

alle studierichtingen in de tweede en derde graad secundair onderwijs vanuit het oogpunt 
van talenten, competenties en belangstellingsgebieden (gebeurt nu reeds i.k.v. de 
proeftuinen). Zij hoeven die niet (allemaal) zelf te maken. Hierover kunnen met 
verschillende partners afspraken worden gemaakt. Er zijn ook al degelijke beschrijvingen 
beschikbaar. Hiervoor wordt er overleg opgestart met de entiteit Curriculum. 

 
 Op termijn zal de kwalificatiestructuur de competenties die deel uitmaken van zowel 

doorstroom- als beroepskwalificaties eenduidig beschrijven. Dat de genderneutraliteit van 
het proces bewaakt wordt, is een doelstelling die deel uitmaakt van het 
gelijkekansenactieplan 2008-2009. Op die wijze zullen leerlingen duidelijk zien hoe hun 
talenten aansluiten bij de vooropgestelde competenties en krijgen ze ook een inzicht in 
welke mate kwalificaties al dan niet van elkaar verschillen in termen van de competenties 
die deze vervatten. 

 
- Om een continuüm met betrekking tot leer- en levensloopbaanbegeleiding te realiseren, 

werken onderwijs en VDAB aan de ontwikkeling van een gezamenlijk portfolio voor 
leerlingen, werknemers én werkzoekenden. Via het project “Mijn loopbaan” wordt een 
parallelle opmaak uitgewerkt om de leerloopbaan en arbeidsloopbaan in kaart te brengen. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
Vraag nr. 170 
van 12 maart 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Permanent armoedeoverleg   -   Verticaal luik 
 
Het Armoededecreet verankert een permanent armoedeoverleg. Dat bestaat uit een horizontaal en een 
verticaal luik. 
 
Het verticaal luik is het overleg dat binnen elk beleidsdomein met de vertegenwoordigers van de 
armen wordt gevoerd. Samen met deze vertegenwoordigers en de aandachtsambtenaren kunnen ook 
derden aan dit overleg deelnemen. 
 
Iedere minister bepaalt voor zijn of haar beleidsdomein hoe het verticaal overleg wordt georganiseerd. 
 
Het verticaal overleg vindt voor elk beleidsdomein minstens twee keer per jaar plaats. 
 
1. Hoeveel keer per jaar (sinds het armoededecreet) heeft het verticaal overleg plaatsgevonden voor 

de beleidsdomeinen van de minister? 
 
2. Maken ook derden deel uit van het verticaal overleg? Zo ja, wie? 
 
3. Wat zijn de resultaten van het overleg? Worden hiervan verslagen opgemaakt? Waar kunnen deze 

verslagen worden geraadpleegd? 
 
4. Houdt de minister, in haar/zijn beleid, rekening met de resultaten van dit overleg? Zo ja, op welke 

manier? Zo neen, waarom niet? 
 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 44, Van Mechelen nr. 93, 

Vandenbroucke nr. 170, Anciaux nr. 85, Bourgeois nr. 68, Keulen nr. 105, Van Brempt nr. 122, 
Vanackere nr. 122, Crevits nr. 489, Ceysens nr. 52). 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
GECOÖRDINEERD ANTWOORD 
op vraag nr.170 van 12 maart 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt door de heer Steven Vanackere, Vlaams minister 
van Welzijn, Volksgezondheid en Gezin. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
Vraag nr. 171 
van 12 maart 2008 
van JAN LOONES 
 
 
 
Hoger onderwijs   -   Regionale spreiding investeringen 
 
De aanwezigheid van hogescholen en universiteiten is voor de regio’s in Vlaanderen van essentieel 
belang. Het draagt bij tot de aantrekkingskracht van de regio. Het zorgt ook voor een belangrijke 
clustervorming tussen kenniscentra en de regionale bedrijfswereld. 
 
De afwezigheid van hogescholen en universiteiten en het gebrek aan noodzakelijke investeringen op 
dat vlak veroorzaakt ook een studentenvlucht uit de betrokken regio’s. 
 
1. Kan de minister meedelen hoeveel de totale investering (gebouwen, onderzoek, personeel…) 

bedroeg in de hogescholen en universiteiten in de periode 2002 - 2007, opgesplitst per provincie 
en per hogeschool/universiteit? 

 
2. Kan de minister meedelen hoeveel nieuwe opleidingen in de hogescholen en universiteiten werden 

opgericht per provincie in de periode 2002 - 2007? 
 
3. Kan de minister meedelen welke maatregelen er in de periode 2002 - 2007 werden genomen om 

de studentenvlucht uit bepaalde regio’s tegen te gaan? Welke regio’s kregen in die periode 
bijzondere aandacht? 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 171 van 12 maart 2008 
van JAN LOONES 
 
 
 
1. De financiering van de werking, de investeringen, de sociale voorzieningen e.d. gebeurt op basis 

van globale enveloppes en volgens vaste verdeelsleutels. Er zijn vanop de onderwijsbegroting 
m.a.w. geen ad hoc beslissingen ten gunste van deze of gene instelling. Als bijlage gaat een 
overzicht van de subsidiëring in de periode 2002-2007. 

 
2. In de gevraagde periode zijn er voorafgaand aan de invoering van de bachelor-masterstructuur 

(academiejaren 2002-2003 en 2003-2004) geen nieuwe basisopleidingen bijgekomen. Bij de 
goedkeuring van het Structuurdecreet (4 april 2003) zijn wel een aantal nieuwe opleidingen 
toegekend, die sinds het academiejaar 2004-2005 worden ingericht. Sinds de inwerkingtreding 
van het Structuurdecreet ligt het initiatief voor het inrichten van nieuwe opleidingen volledig bij 
de instellingen zelf; zij moeten daarvoor de decretaal bepaalde procedure voor de erkenning van 
nieuwe opleidingen volgen. 

 
 Hierbij vindt u een overzicht van de nieuwe basisopleidingen sinds 2002, opgesplitst per 

provincie. 
 

Provincie Instelling Opleiding Academiejaar
- Bachelor in de onderwijs- en 
informatiewetenschappen 
- Master in de opleidings- en 
onderwijswetenschappen 

2004-2005 Universiteit Antwerpen 

Master in de filmstudies en de visuele 
cultuur 

2007-2008 

Karel de Grote 
Hogeschool  

Bachelor in de multimedia en de 
communicatietechnologie 

2006-2007 

Antwerpen 

KHKempen Bachelor in de bouw 2008-2009 
Universiteit Hasselt - Bachelor in de verkeerskunde 

- Master in de verkeerskunde 
2004-2005 

transnationale Universiteit 
Limburg 

Bachelor in de rechten  
(gezamenlijk met de K.U.Leuven) 

2008-2009 

Limburg 

XIOS Hogeschool 
Limburg 

Bachelor in de bouw 2006-2007 

Oost-
Vlaanderen 

- - - 

Vlaams-
Brabant 

- - - 

K.U.Leuven–Stad 
Kortrijk 

Bachelor in de onderwijskunde 2004-2005 West-
Vlaanderen 

KH Brugge-Oostende - Bachelor in de industriële 
wetenschappen: kunststofverwerking 

2004-2005 
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- Master in de industriële wetenschappen: 
kunststofverwerking 

Hogeschool West-
Vlaanderen 

Bachelor in de netwerkeconomie 2004-2005 

KH Zuid-West-
Vlaanderen 

Bachelor in de maatschappelijke 
veiligheid 

2004-2005 

Brussel Erasmushogeschool 
Brussel 

Bachelor in musical 2007-2008 

 
 Het Structuurdecreet voorziet ook in de inrichting van een aantal masters na professioneel 

gerichte bachelors. Die worden ingericht vanaf het academiejaar 2004-2005. Deze nieuwe 
opleidingen zijn gezamenlijke opleidingen. 

 
Opleiding Gezamenlijke georganiseerd door: 
Master in het toerisme K.U.Leuven, Universiteit Antwerpen, Universiteit 

Gent, Vrije Universiteit Brussel, KH Brugge-
Oostende, KHMechelen, Xios Hogeschool 
Limburg, Erasmushogeschool Brussel, 
Hogeschool West-Vlaanderen en Plantijn-
Hogeschool 

Master in het sociaal werk KUBrussel, KHKempen, EHSAL Europese 
Hogeschool Brussel, KHLeuven en Katho Zuid-
West-Vlaanderen 

Master in het sociaal werk Universiteit Antwerpen, Hogeschool Antwerpen 
en Karel de Grote Hogeschool 

Master in het sociaal werk Universiteit Gent, Arteveldehogeschool, 
Hogeschool Gent en Hogeschool West-Vlaanderen 

Master in de verpleegkunde en de vroedkunde K.U.Leuven, KHLeuven, KHKempen, 
KHMechelen, EHSAL Europese Hogeschool 
Brussel, KHLimburg, KaHo Sint-Lieven, KH 
Brugge-Oostende en Katho Zuid-West-Vlaanderen 

Master in de verpleegkunde en de vroedkunde Universiteit Antwerpen, Hogeschool Antwerpen 
en Karel de Grote Hogeschool 

Master in de verpleegkunde en de vroedkunde Universiteit Gent, Arteveldehogeschool, 
Hogeschool Gent en Hogeschool West-Vlaanderen 

Master in de verpleegkunde en de vroedkunde Vrije Universiteit Brussel en Erasmushogeschool 
Brussel 

 
3. Het is geen doelstelling van het huidige onderwijsbeleid om te zorgen voor een evenredige 

verdeling van de studenten over de verschillende regio's. Er worden dan ook geen specifieke 
maatregelen in die zin genomen, noch regio's bevoordeeld.  

 
BIJLAGE 
 
De evolutie van de totale investeringen in het hoger onderwijs op het niveau van de werkingsmiddelen 
en de evolutie van de onroerende investeringen. 
 
Bijlage(n):  
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2007-2008/VANDENBROUCKE/171/antw.171.bijl.001.doc 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
Vraag nr. 172 
van 12 maart 2008 
van GINO DE CRAEMER 
 
 
 
Oudere werkzoekenden   -   50+ clubs 
 
Het aantal werkloze 50-plussers is de afgelopen jaren drastisch toegenomen. Uit de 
werkloosheidsstatistieken van de VDAB blijkt dat vorig jaar ruim een kwart van het totale aantal 
werklozen ouder dan 50 jaar is, terwijl dit in 2002 slechts 8 procent was. De VDAB ziet een verklaring 
in de algemene vergrijzing en een doorgedreven activeringspolitiek van de overheid. De cijfers leren 
verder ook dat 50-plussers heel wat meer moeite hebben om een job te vinden. Slechts één derde van 
de werkzoekenden ouder dan 50 is binnen het jaar opnieuw aan het werk, terwijl ruim de helft van de 
25-49-jarigen binnen de 12 maanden opnieuw aan de slag kan. 
 
De moeilijkheden die oudere werkzoekenden kennen bij het zoeken naar een nieuwe baan, werken 
demotiverend en vaak komen deze mensen in een negatieve spiraal terecht. De VDAB voorziet een 
aantal maatregelen om die oudere werkzoekenden te ondersteunen op de arbeidsmarkt. Zo werden in 
2006 de zogenaamde 50+ clubs in het leven geroepen. Vanaf de derde maand werkloosheid worden de 
50-plussers systematisch uitgenodigd voor een collectieve informatiesessie bij de VDAB. De 50+ 
clubs voorzien ook een individuele trajectbegeleiding op maat voor oudere werkzoekenden. 
 
Actief 50+ werkt echt, aldus de webstek van de VDAB. In zijn Beleidsbrief Werk 2007-2008 stelde de 
minister echter dat de resultaten voorlopig nog onder de verwachtingen blijven. Te weinig 
werkzoekenden zouden doorstromen naar de trajectwerking en de 50+ clubs. Ook de uitstroom naar 
werk zou te beperkt zijn. 
 
1. Wat is de meest recente stand van zaken wat het aantal voor de informatiesessies uitgenodigde 

werkzoekende 50-plussers betreft en het aantal dat op die uitnodiging is ingegaan? 
 

Hoeveel van deze werkzoekende 50-plussers stroomden tot nu toe door naar de VDAB-
begeleiding? 
 
Hoeveel stroomden uiteindelijk door naar werk? 
 

2. Slagen de 50+ clubs nu in hun opzet, namelijk oudere werkzoekenden op een optimale manier 
naar werk toeleiden? Met andere woorden: vinden de betrokken werkzoekenden sneller werk dan 
zij die er geen gebruik van maken? 

 
3. Worden er nog bijsturingen nodig geacht? 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 172 van 12 maart 2008 
van GINO DE CRAEMER 
 
 
 
1. Voor het antwoord op deze vraag verwijs ik ook graag naar mijn antwoord op de vraag om 

uitleg nr. 898 van uw collega Annick De Ridder van enkele weken geleden waarin zij ondermeer 
een gelijkaardige vraag stelde ivm de doorstroom vanuit de infosessies 50+ vanuit de VDAB. 

 
 In de tabel hieronder vindt u de meest actuele cijfers weer. De tabel bevat de gegevens van alle 

werkzoekenden die verplicht een infosessie bijwoonden vanaf de start van de actie in september 
2006 tot eind december 2007 en het feit dat ze al dan niet doorstroomden gemeten eind februari 
2008. 

 
  

Gegevens Totaal 
1. INF50+ bij VDAB 
- geen doorstroom naar verdere acties binnen traject 
- doorstroom naar 50+ club 
 
2. INF50+ bij partner 
- geen doorstroom naar verdere acties binnen traject 
- doorstroom naar 50+ club 
- doorstroom naar verdere acties binnen traject 

9066 
58,96% 
24,06% 

 
5845 

88,20% 
5,09% 

11,73% 

 
 Uit deze gegevens blijkt dat de vakbonden er in slagen om bijna 12% door te laten stromen naar 

verdere acties binnen traject waaronder 5% naar de 50+ clubs en dat de VDAB er in slaagt om 
bijna 41% door te laten stromen waarvan 24% naar de 50+ clubs. 

 
 Reeds bij de evaluatie van de bijblijfactie in de loop van vorig jaar is de lage doorstroming een 

belangrijk punt van overleg en discussie geweest met de vakbonden en de VDAB Op basis 
daarvan hebben zowel de vakbonden als de VDAB reeds aanpassingen gedaan aan hun aanpak 
tijdens deze infosessies (meer werven, interactief, er worden getuigenissen gebruikt van 
50plussers die ondertussen begeleid werden in de 50+ clubs, …). 

 
 Het is zo dat de cijfers sindsdien iets zijn gestegen. Eind augustus 2007 kon 61% van de 

werkzoekenden door de VDAB niet verder gemotiveerd worden en nu is dat cijfer met de groep 
uit het verleden bij inbegrepen gedaald naar 59%, wat betekent dat de laatste maanden dit cijfer 
nog lager ligt. Dus ook bij de vakbonden zien we deze trend. Daar is dit percentage gedaald van 
91,5% eind augustus 2007 naar 88,2% eind februari 2008. 

 
 Ook bij de evaluatie van dit werkjaar (dat eind april is voorzien), zal dit een onderdeel uitmaken 

van de gesprekken ifv van een eventuele verlenging en of bijsturing van de actie. 
 
2. Door het feit dat oudere werkzoekenden momenteel vrijwillig al dan niet een begeleiding 

kunnen volgen bij de VDAB al dan niet in de 50+ club, is  het moeilijk om hierover een 
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uitspraak te doen. De reden waarom iemand al dan niet voor begeleiding kiest is immers ook een 
belangrijke resultaatsbepalende factor. 

 Het aantal afgesloten trajecten van werkzoekenden die een deel in de 50+ club hebben gevolgd 
ligt trouwens nog te laag om hier uitspraken te kunnen over doen aangezien trajecten pas 
afgesloten worden zes maanden na de sollicitatieopleiding (het gaat om slechts 363 afgesloten 
trajecten). 

 
 De uitstroom naar werk over deze trajectwerking wordt opgevolgd en hierrond zijn duidelijke 

afspraken in de beheersovereenkomst vastgelegd. De tabel hieronder geeft de resultaten van de 
trajectwerking weer van de afgesloten trajecten in de laatste 12 maanden tot februari 2008, voor 
verschillende groepen en in vergelijking met de gestelde objectieven. Voor ouderen gaat het hier 
om 3050 afgesloten trajecten. 

 
  

 Resultaat Doelstelling 
Alle NWWZ 57,35 51 
Kortgeschoolden 52,84 45 
Ouderen 46,43 36 
Allochtonen 51,03 41 
Arbeidsgehandicapten 46,74 38 

 
 Uit deze cijfers blijkt dat de VDAB de gestelde objectieven ruimschoots overtreft voor alle 

kansengroepen en ook voor ouderen, o.a. natuurlijk door de aanhoudende daling van de 
werkloosheid en de toegenomen spanning op de arbeidsmarkt. 

 
3. De komende maanden zal in overleg met de VDAB en de sociale partners overlegd worden over 

hoe het Vlaamse activeringsbeleid voor 50plussers performanter kan worden gemaakt. Dit zal 
gebeuren op basis van de evaluatie van het algemeen Vlaams beleid ten aanzien van de 
activering van 50plussers dat momenteel wordt afgerond door het expertise centrum Leeftijd en 
Werk van de Vlaamse administratie, op basis van de jaarlijks voorziene evaluatie van de 
bijblijfactie die door hetzelfde expertise centrum wordt voorbereid en op basis van de 
beleidsbeslissingen die zullen genomen worden op federaal niveau in het kader van de evaluatie 
van het algemene activeringsbeleid en de eventuele uitbreiding ervan naar 50plussers.  
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
Vraag nr. 173 
van 12 maart 2008 
van GINO DE CRAEMER 
 
 
 
Werkgelegenheid   -   Interregionale mobiliteit 
 
Verschillende West-Vlaamse bedrijven kampen met een permanent tekort aan arbeidskrachten, terwijl 
de werkloosheid in Henegouwen en Brussel boven de vijftien procent ligt. De tewerkstellingsdiensten 
VDAB, Forem en Actiris leveren heel wat inspanningen om die Waalse en Brusselse werklozen naar 
Vlaamse jobs te leiden en de interregionale mobiliteit te verhogen, maar de resultaten zijn voorlopig 
nog ontoereikend. 
 
De vraag blijft hoe die uitwisseling van jobs en werknemers efficiënt kan worden bevorderd. Vast 
staat dat mobiliteit – of beter het gebrek aan – één van de belangrijkste obstakels is voor 
werkzoekenden om een job te aanvaarden in Vlaanderen. 
 
Op politiek vlak werd deze problematiek dan ook al herhaaldelijk op de agenda geplaatst. Begin 
december 2007 bijvoorbeeld lanceerde minister Demotte het voorstel om bussen in te leggen tussen 
bepaalde Waalse steden en een aantal Vlaamse bedrijventerreinen. Tijdens de bespreking ervan in de 
commissie bleek echter dat op dit vlak nog niets was ondernomen (Handelingen C76 van 6 december 
2007, blz. 5-8). In het kader van de verlenging van het statuut voor grensarbeiders brak ook premier 
Verhofstadt een lans voor de versterking van de interregionale mobiliteit via een 
samenwerkingsakkoord. 
 
Ook in Vlaanderen kan het gebrek aan mobiliteit een niet onbelangrijke werkloosheidsval zijn. Om de 
mobiliteit van sollicitanten en mensen in trajectbegeleiding in Vlaanderen te vergroten, sloot de 
VDAB een samenwerkingsakkoord af met De Lijn en de NMBS. Onder bepaalde voorwaarden komen 
werkzoekenden in aanmerking voor een gratis netabonnement of goedkope treinbiljetten. 
 
1. Heeft de minister ondertussen contact gehad met minister Demotte over zijn voorstel om bussen in 

te leggen? Wat zijn de resultaten hiervan? 
 
2. Acht de minister het zinvol de werkwijze van de VDAB, De Lijn en de NMBS inzake 

werkzoekenden over te nemen in het kader van de verhoging van de mobiliteit tussen de 
gewesten? Wordt er daarbij aan gedacht dit principe uit te breiden of door te trekken naar 
Wallonië en Brussel? 

 
3. Zijn er volgens de minister gelijkaardige mogelijkheden in het kader van het nieuwe Eurodistrict 

Rijsel-Kortrijk-Doornik? 
 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan de ministers Vandenbroucke (vraag nr. 173) en Van Brempt (nr. 

129). 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
GECOÖRDINEERD ANTWOORD 
op vraag nr. 173 van 12 maart 2008 
van GINO DE CRAEMER 
 
 
 
1. Er werd recentelijk (in 2008) een technische werkgroep over het gewestgrensoverschrijdend 

openbaar vervoer opgestart. In deze werkgroep zitten vertegenwoordigers van De Lijn, de 
VDAB, UNIZO, VOKA en meerdere ministeriële kabinetten. Tijdens een overleg in maart 2008 
werd afgesproken om de voorstellen voor gewestgrensoverschrijdend openbaar vervoer verder te 
onderzoeken en na te gaan of op er verbindingen zijn waarvoor voldoende potentieel aanwezig 
is en welke engagementen de Vlaamse bedrijven in de Vlaamse tewerkstellingsgebieden kunnen 
nemen om het gebruik van het openbaar vervoer te stimuleren. 

 
 De financiering van bijkomend gewestgrensoverschrijdend vervoer is immers niet voorzien in 

de begroting van De Lijn. Er bestaat de mogelijkheid dat er met de (Vlaamse) bedrijven een 
derdebetalersysteem wordt afgesloten. Dit houdt in dat de bedrijven een minimum aan 
inkomsten aan De Lijn garanderen door een minimum aan abonnementen af te nemen voor hun 
werknemers. 

 
 Daarnaast verbindt de VDAB zich ertoe naar mobiliteitsproblemen te polsen bij Waalse 

werkzoekenden. De bedoeling is een enquête te laten invullen door Waalse werkzoekenden die 
naar een jobdating of een jobbeurs komen. Met de resultaten van deze enquête hoopt de VDAB 
input te kunnen geven aan De Lijn/TEC/MIVB om hun dienstverlening aan te passen in het 
kader van de interregionale mobiliteit. 

 
2. Een werkzoekende bij VDAB met een mobiliteitsprobleem die in trajectbegeleiding is en die 

gebruik wil / kan maken van De Lijn voor de zoektocht naar werk / trajectstappen / occasionele 
verplaatsing kan een netabonnement van De Lijn (= jobpas) krijgen. Indien deze werkzoekende 
daarna een opleiding start bij de VDAB of een door de VDAB erkende opleiding bij een door de 
VDAB erkende opleidingsinstelling, dan krijgt deze werkzoekende de keuze tussen het forfait 
(0.15 euro/km) of een jobpas. Verder betaalt een sollicitant die de trein moet nemen slechts 1 € 
per rit; de enige voorwaarde hiervoor is het aanleveren van de nodige bewijzen (bv. een 
uitnodiging voor gesprek bij een werkgever). 

 
 Bij ACTIRIS geldt de 75%-regel waarbij voor elke sollicitant die zijn/haar regio moet verlaten 

en daarbij de trein neemt, 75 % van het ticket terug betaald wordt. ACTIRIS onderzoekt 
momenteel of deze 75%-regel omgezet kan worden naar de 1 €-regel. In Brussel krijgt de 
werkzoekende die een opleiding aangaat een verplaatsingsvergoeding van 0,15 €/km, zonder 
beperking. ACTIRIS geeft aan elke werkzoekende die een contract beroepsproject tekent een 
10-rittenkaart voor het openbaar vervoer MIVB. 

 
 ACTIRIS, FOREM en VDAB zullen in overleg nagaan hoe de vergoedingssystemen op mekaar 

kunnen worden afgestemd om de interregionale mobiliteit te verhogen. Dit zal moeten gebeuren 
met betrokkenheid van de openbare vervoermaatschappijen. 

 
3. In het Neptunusplan van De Lijn, het toekomstplan van De Lijn voor het openbaar vervoer in en 

rond West-Vlaanderen, zijn een aantal (gewest-)grensoverschrijdende verbindingen opgenomen 
in de regio Rijsel-Kortrijk-Doornik (het nieuwe Eurodistrict). Voor de uitvoering van het 
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Neptunusplan zijn echter nog geen financiële middelen vrijgemaakt. Projecten in het woon-
werk-verkeer kunnen via het Pendelfonds worden gefinancierd. 

 
 Met de middelen uit het Pendelfonds kunnen concrete projecten inzake woon-werkverkeer 

worden gefinancierd. Het fonds moet actoren (sociale partners, bedrijvengroepen, lokale 
overheden) op het terrein warm maken om (innoverende) mobiliteitsmaatregelen te nemen.  

 
 De projectvoorstellen worden gescreend en beoordeeld door de begeleidingscommissie van het 

Pendelfonds. Deze commissie maakt op haar beurt een advies over aan de minister voor 
mobiliteit in functie van de besluitvorming rond de geselecteerde projecten. 
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STEVEN VANACKERE, 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, 

 VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
STEVEN VANACKERE 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
Vraag nr. 97 
van 20 februari 2008 
van ANNE MARIE HOEBEKE 
 
 
 
Kind en Gezin   -   HRM-beleid 
 
Naar aanleiding van een onderzoek van het Rekenhof bij Kind en Gezin werd de aanbeveling 
geformuleerd om voor het HRM-beleid en –beheer strategische en operationele doelstellingen te 
bepalen. 
 
De minister antwoordde daarop dat Kind en Gezin op 6 november een strategisch plan zou bespreken 
waarin strategische organisatiedoelstellingen en een operationele meerjarenplanning opgenomen 
zouden zijn. Het HRM-plan zou een scorekaart ontwikkelen voor de courante HR-dienstverlening, aan 
de hand waarvan het agentschap de verhouding van het aantal HR-medewerkers ten aanzien van de 
uitgevoerde taken zou herbekijken. Deze scorekaart zou ook voorzien in de definiëring van alle 
procesbeschrijvingen in het elektronisch procedurehandboek. De verdere uitbouw van e-HRM zou ook 
de rol van de verbindingsfiches evalueren en de bevoegdheden in SAP nauwkeurig definiëren. 
 
Wat is de stand van zaken van dit dossier? 
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STEVEN VANACKERE 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 97 van 20 februari 2008  
van ANNE MARIE HOEBEKE 
 
 
 
1. Het beleidsplan HRM met de strategische en operationele doelstellingen werd door het 

Directiecomité van Kind en Gezin goedgekeurd op 13 november 2007. 

2. Het ontwikkelen van een HR-scorecard voor de courante dienstverlening verloopt in 
verschillende stappen. In 2008 wordt een eerste set van service level agreements (SLA’s) 
opgemaakt en worden de verschillende HR-procesbeschrijvingen in het elektronisch procedure-
handboek opgenomen. Een eerste versie van de HR-scorecard zal beschikbaar zijn eind 2008. 

3. De verdere uitbouw van e-HRM is sinds januari 2008 opnieuw opgestart. Bij de implementatie 
in de loop van 2008 wordt de rol van de verbindingsfiches geëvalueerd en worden de 
bevoegdheden in SAP nauwkeurig gedefinieerd. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
STEVEN VANACKERE 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
Vraag nr. 98 
van 21 februari 2008 
van VERA JANS 
 
 
 
Centra voor geestelijke gezondheidszorg   -   Psychiaters 
 
Eén van de belangrijkste werkingsbeginselen van een centrum voor geestelijke gezondheidszorg 
(CGG) is de multidisciplinariteit. Een CGG stelt de benadering van de patiënt vanuit zowel 
psychiatrische, psychologische, agogische als sociale disciplines voorop. 
 
CGG werken met multidisciplinaire teams om zorg te verlenen. Deze teams staan ook in voor de 
opmaak en de opvolging van individuele behandelingsplannen. Artikel 10 van het decreet betreffende 
de geestelijke gezondheidszorg stelt dat het multidisciplinaire team geleid wordt door een psychiater. 
 
1. Heeft de minister zicht op het aantal psychiaters dat werkzaam is in de CGG? Graag een overzicht 

per provincie. 
 
2. Heeft de minister zicht op het aantal psychiaters in opleiding die hun stage lopen bij een CGG? 

Graag een overzicht per provincie. 
 
3. Wat is de gemiddelde latentietijd bij het invullen van vacatures voor een psychiater bij een CGG? 

Hoe verhoudt die zich ten opzichte van andere profielen binnen CGG? Rijzen er problemen op dit 
vlak? 

 
4. Op basis van welke loonschalen/barema’s worden psychiaters binnen de CGG bezoldigd? 
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STEVEN VANACKERE 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 98 van 21 februari 2008 
van VERA JANS 
 
 
 
1.  

Aantal psychiaters in de CGG per provincie 
Op basis van de personeelslijsten  
1 januari 2008         
              

Provincie 

Aantal 
 Psychiaters 
in loondienst VTE 

Zelfstandige 
psychiaters VTE 

Totaal 
aantal 

psychiaters 
Totaal 
VTE 

Antwerpen 27 12,80 18 5,60 45 18,40 
Brussel 
Hoofdstedelijk 
Gewest 13 5,57 0 0,00 13 5,57 
Vlaams Brabant 20 7,89 17 4,48 37 12,37 
Limburg 19 6,65 0 0 19 6,65 
Oost-
Vlaanderen 28 10,29 10 3,03 38 13,32 
West-
Vlaanderen 16 6,05 3 1 19 7,05 
Algemeen 
Totaal 123 49,25 48 14,11 171 63,36 

 
 
 
2. In 19 van de 20 CGG lopen geen psychiaters in opleiding stage. Enkel in CGG Vlaams-Brabant 

Oost is dit wel het geval. Daar zijn momenteel 3 assistent-psychiaters of geneesheer-specialisten 
in opleiding (GSO), namelijk 2 voltijdsen op vestigingsplaats Universitair Centrum Leuven, 
afdeling volwassenen en ouderen en 1 halftijdse op vestigingsplaats Universitair Centrum 
Leuven, afdeling kinderen en jongeren. Deze artsen hebben een arbeidscontract van het 
Universitair Ziekenhuis Leuven en het CGG betaalt de kosten hiervan terug aan het ziekenhuis. 
Het CGG fungeert dus als universitaire stageplaats en niet als perifere stageplaats. Een CGG is 
nog niet erkend als mogelijke stageplaats voor GSO’s. Vandaar dat het zo goed als onmogelijk 
is voor een CGG om GSO’s aan te trekken indien er geen rechtstreekse band is met een 
ziekenhuis.  

 
 
3. Om een duidelijk beeld te schetsen van wat de gemiddelde latentietijd is bij het invullen van 

vacatures voor een psychiater binnen een CGG, wordt een onderscheid gemaakt tussen 
kinderpsychiaters en volwassenenpsychiaters.  

 
- Kinderpsychiaters: zo goed als alle CGG hebben te maken met een acuut tekort aan 

kinderpsychiatrische functies. Enkele CGG moeten het momenteel stellen zonder 
kinderpsychiater of met enkele uren. Alle CGG spreken van een latentietijd van jaren.  

 Sommige vacatures zijn al meer dan 3 jaar niet ingevuld.  
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- Psychiaters doelgroep volwassenen: bij navraag in de CGG is duidelijk dat de latentietijd 
voorlopig minder dramatische vormen aanneemt dan bij de kinderpsychiatrische functies, 
maar ook hier is een tendens waarbij de latentietijd langer wordt. Ongeveer de helft van de 
CGG spreekt over een latentietijd van enkele maanden, sommige over één à twee jaar. De 
andere CGG melden voorlopig minder problemen. Wel dient genuanceerd te worden naar de 
doelgroep. Het is zeer moeilijk psychiaters te vinden voor de doelgroep ouderen en voor de 
doelgroep seksuele delinquenten.  

 
 Er zijn twee belangrijke redenen waarom de vacatures voor psychiatrische functies moeilijk 

worden ingevuld. Ten eerste is er een schaarste wat de kinderpsychiaters op de arbeidsmarkt 
betreft. Er studeren elk jaar slechts een zeer beperkt aantal kinderpsychiaters af.  

 Ten tweede is er het probleem van de lage verloning in vergelijking met andere sectoren. In een 
Medisch Pedagogisch Instituut (PC 319) bijvoorbeeld verdient men evenveel, maar moeten de 
artsen slechts 24u presteren voor een voltijdse functie, terwijl dit in een CGG 38u is. Daarnaast 
is er een beweging aan de gang waarbij artsen vanuit het CGG naar een ziekenhuis trekken, 
omwille van de betere verloningsvoorwaarden. Zo zijn voor de psychiaters in de K-diensten de 
‘toezichthonoraria’ gestegen met 35% ten gevolge van het recente Medico-mut akkoord. Een 
CGG kan wat de verloning betreft niet concurreren met de ziekenhuizen. Psychiaters in de 
CGG-sector worden uitgesloten van bepaalde prestaties zoals toezichthonoraria. Ook wat de 
buurlanden Nederland en Luxemburg betreft, kan een CGG niet meer concurreren.  

 Wat de andere profielen binnen een CGG betreft, worden minder problemen gemeld. Voor de 
psychologische en pedagogische functies is er een zeer ruim aanbod op de arbeidsmarkt, 
waardoor deze vacatures steeds snel zijn ingevuld. Vacatures voor maatschappelijk werkers 
worden eveneens redelijk snel ingevuld, ook al is er geen massa aan kandidaten. Vacatures voor 
psychologisch assistenten en verpleegkundigen blijven soms een aantal maanden open, 
vooraleer ze worden ingevuld.  

 
4. Het besluit van de Vlaamse Regering van 17 december 1999 ter uitvoering van het decreet van 

18 mei 1999 betreffende de geestelijke gezondheidszorg geeft aan dat de centra aan zijn 
personeelsleden minimaal de barema’s moet toekennen die van toepassing zijn binnen het 
paritair comité 305.01 voor de overeenkomstige disciplines. Voor de personeelsleden met een 
universitair diploma geldt minimaal het barema 1.80. De psychiaters worden in de CGG 
bezoldigd volgens het barema 13.3.  
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
STEVEN VANACKERE 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
Vraag nr. 100 
van 21 februari 2008 
van GREET VAN LINTER 
 
 
 
Welzijnsvoorzieningen   -   Brussel 
 
Uit de Beleidsbrief 2007-2008 blijkt duidelijk een achterstand op het vlak van aanbod van de 
welzijnssectoren en een zeer minieme invulling van de programmatie op het vlak van Welzijn in het 
Brusselse hoofdstedelijk gewest. 
 
Kan de minister de evolutie meedelen sinds 2004 van: 
 
1. het aantal voorzieningen in Brussel wat betreft kinderdagverblijven, diensten voor onthaalouders, 

initiatieven buitenschoolse opvang, mini-crèches kinderdagverblijven en onthaalouders met een 
attest van toezicht van Kind en Gezin; 

 
2. het aantal instellingen van de Vlaamse Gemeenschap en opvangplaatsen voor personen met een 

handicap; 
 
3. het aantal instellingen voor bejaarden en RVT’s van de Vlaamse Gemeenschap in Brussel en het 

aantal plaatsen; 
 
4. het aantal voorzieningen voor opvang in de geestelijke gezondheidszorg? 
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STEVEN VANACKERE 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 100 van 21 februari 2008 
van GREET VAN LINTER 
 
 
 
1. Als bijlage het overzicht van de evolutie van het aantal voorzieningen in Brussel van Kind & 

Gezin 
 
2. Als bijlage het overzicht van de evolutie van opvangplaatsen voor Personen met een handicap 
 
3. Hieronder vindt u het overzicht van de evolutie van het aantal door de Vlaamse Gemeenschap 

erkende rusthuizen en het aandeel hierin van de rusthuizen met bijkomende RVT-erkenning, 
alsook de evolutie van het aantal erkende woongelegenheden. 

 

 
 Van 2004 tot 2008 was 1 serviceflatgebouw van 32 wooneenheden erkend door de Vlaamse 

Gemeenschap in het Brusselse hoofdstedelijk gewest. 
 
4. Aantal voorzieningen voor opvang in de geestelijke gezondheidszorg: 
 

 *Psychiatrische Ziekenhuizen: 1, namelijk het Psychosociaal Centrum Sint-Alexius te Elsene: 
44 plaatsen (11a(d) en 33 a(n)). 

 
 *Psychiatrische Rust- en Verzorgingsinstellingen: geen. 
 

*Initiatieven Beschut Wonen (BW): 2 , namelijk Beschut Wonen Festina Lente te Elsene 
(21 plaatsen) en Beschut Wonen Nieuwe Thuis te Ganshoren (14 plaatsen). 
 
Daarnaast zijn 6 plaatsen van het initiatief BW de Raster te 1852 Grimbergen-Beigem - dat 
erkend is voor 52 plaatsen BW –gelokaliseerd in het Brussels Hoofdstedelijk Gewest. 
 
*Centra Geestelijke Gezondheidszorg: 1 erkend Centrum voor Geestelijke Gezondheidszorg 
voor het Brussels Hoofdstedelijk Gewest, verspreid over de volgende 7 vestigingsplaatsen: 
- Primavera te 1090 Brussel 
- De Vest te 1000 Brussel 
- UDGG te 1160 Brussel 

  rusthuizen rusthuizen met 
bijkomende 

RVT-erkenning 

rusthuis-woongelegenheden woongelegen-heden met 
bijkomende RVT-

erkenning 

2004 3 1 235 30 
2005 3 1 235 30 
2006 3 2 235 63 
2007 3 2 235 80 
2008 2 1 117 44 
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- PTC te 1080 Brussel 
- Zuid-Brussel te 1190 Brussel 
- Brussel-Oost te 1150 Brussel 
- CW-Laken te 1020 Brussel 
 
*Universitaire Ziekenhuizen : 1, namelijk Universitair Ziekenhuis Brussel, Laarbeeklaan 101, 
1090 Jette : erkend voor 30 A-bedden 
Wat de voorzieningen voor opvang in de geestelijke gezondheidszorg betreft, is er geen evolutie 
tussen 2004 en 2008.  
De gegevens m.b.t. erkenning van deze voorzieningen zijn terug te vinden op: 
http://www.zorg-en-gezondheid.be/zorgaanbod.aspx 

  
 
BIJLAGEN 
 
1. Antwoord op vraag 1 van Kind en Gezin 
2. Antwoord op vraag 2 van het Vlaams Agentschap voor Personen met een Handicap 

 
Bijlage(n):  
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2007-2008/VANACKERE/100/antw.100.bijl.001.xls 
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2007-2008/VANACKERE/100/antw.100.bijl.002.xls 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
STEVEN VANACKERE 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
Vraag nr. 101 
van 21 februari 2008 
van VERA JANS 
 
 
 
Blindengeleidehonden   -   Tegemoetkomingen 
 
Personen met een handicap kunnen, mits zij voldoen aan bepaalde voorwaarden, bij het Vlaams 
Agentschap voor Personen met een Handicap (VAPH) een aanvraag indienen voor een 
tegemoetkoming bij de aankoop van een hulpmiddel om hun zelfredzaamheid te verhogen. 
 
Welke hulpmiddelen dat zijn en wat de tegemoetkoming van het VAPH hierin is, wordt vastgelegd in 
de zogenaamde refertelijst voor hulpmiddelen. Deze refertelijst wordt tweemaal per jaar aangepast. 
 
Bij de aankondiging van een nieuwe herziening van deze refertelijst, die van toepassing is vanaf 1 
januari 2008, liet de minister weten dat het refertebedrag voor een geleidehond voor blinden wordt 
opgetrokken van 7.700 euro naar 12.000 euro. Voor de andere assistentiehonden (bijvoorbeeld voor 
personen met een motorische handicap) wordt nu voor het eerst de procedure van de bijzondere 
bijstandscommissie ingesteld, voor eenzelfde terugbetalingbedrag van 12.000 euro. 
 
1. Heeft de minister zicht op het aantal aanvragen voor een geleidehond voor blinden dat is 

ingediend bij het VAPH in 2004, 2005, 2006 en 2007? 
 

Heeft de minister zicht op het aantal geleidehonden dat toegekend werd aan personen met een 
visuele handicap in 2004, 2005, 2006 en 2007? 
 

2. Wat zijn de belangrijkste redenen voor de weigering van de toekenning van een geleidehond? 
 
3. Heeft de minister zicht op het gemiddeld bedrag dat werd uitgekeerd aan personen met een visuele 

handicap bij toekenning van een geleidehond in 2004, 2005, 2006 en 2007? 
 
Heeft de minister zicht op het totaalbedrag dat het VAPH besteed heeft aan de toekenning van 
geleidehonden voor blinden in 2004, 2005, 2006 en 2007? 
 

4. Heeft het VAPH sedert 2004 aanvragen gekregen voor andere assistentiehonden, ondanks het feit 
dat deze niet opgenomen zijn op de refertelijst? Zo ja, hoeveel aanvragen? 

 



-236-  Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.7 - April 2008
 
 

 

STEVEN VANACKERE 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 101 van 21 februari 2008 
van VERA JANS 
 
 
 
1.  

 aantal aanvragen aantal gunstige 
beslissingen 

2004 26 24 
2005 27 24 
2006 37 33 
2007 31 28 

 
2. Het aantal weigeringen voor blindegeleidehonden is zeer klein. In 2004 werd slechts 1 

aanvraag geweigerd en in 2007 werd een voornemen tot weigering genomen. 
 
 Een tegemoetkoming werd geweigerd omdat de vraag voorbarig werd gesteld; uit het 

adviesrapport bleek dat betrokkene nog een hond heeft. 
 
 Het voornemen tot weigering werd genomen omdat het bedrag dat in de bijstandskorf 

voorzien werd voor een blindegeleidehond besteed werd voor de aankoop van andere 
hulpmiddelen. Het VAPH kan in dit geval slechts een tussenkomst verlenen wanneer er een 
nieuwe aanvraag wordt ingediend. Bovendien moet betrokkene kunnen aantonen dat hij het 
hulpmiddel (hond) aankocht, subsidieerde met eigen middelen en dat het ‘hulpmiddel’ 
vervangen moet worden. 

 
3. De cijfers geven het uitgekeerde bedrag weer in het respectievelijke jaar. 
 Deze bedragen hebben niet noodzakelijk betrekking op honden aangevraagd in dat jaar; zij 

kunnen reeds aangevraagd zijn in een voorgaand(e) jaar(en). 
 

 2004 2005 2006 2007 
GEMIDDELD BEDRAG € 6.640,97 € 6.958,91 € 6.687,10 € 7.591,50 
TOTAAL 
UITGEKEERD 
BEDRAG 

€ 53.127,78 € 83.506,94 € 106.993,60 € 121.464,03 

AANTAL 
UITKERINGEN 8 12 16 16 

 
4.  

 aantal aanvragen 
2004 3 
2005 4 
2006 3 
2007 8 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
STEVEN VANACKERE 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
Vraag nr. 102 
van 21 februari 2008 
van VERA JANS 
 
 
 
Rolstoelen   -   Tegemoetkomingen 
 
Personen met een handicap kunnen, mits zij voldoen aan bepaalde voorwaarden, bij het Vlaams 
Agentschap voor Personen met een Handicap (VAPH) een aanvraag indienen voor een 
tegemoetkoming bij de aankoop van een hulpmiddel om hun zelfredzaamheid te verhogen. 
 
Voor rolstoelen geldt een speciale regeling. Tegemoetkomingen voor rolstoelen behoren immers in 
eerste instantie tot de bevoegdheid van het Rijksinstituut voor Ziekte- en Invaliditeitsverzekering 
(Riziv). Om de procedure te vereenvoudigen, maakte het Vlaams Agentschap voor Personen met een 
Handicap (VAPH) afspraken met het Riziv en de mutualiteiten. 
 
Het VAPH neemt, in welomschreven gevallen, het bedrag boven de nomenclatuurwaarde van een 
elektronische rolstoel voor zijn rekening. In sommige gevallen neemt het zelfs een tweede rolstoel ten 
laste. Verder komt het VAPH ook tegemoet in de herstelling, aanpassing, onderhoud en opladen van 
batterijen. 
 
1. Heeft de minister zicht op het aantal aanvragen voor een tegemoetkoming voor een rolstoel dat is 

ingediend bij het VAPH in 2004, 2005, 2006 en 2007? Graag een aanduiding of het een eerste, een 
tweede rolstoel of een herstelling, aanpassing, onderhoud of het opladen van de batterijen betreft? 

 
Heeft de minister zicht op het aantal toegekende tegemoetkomingen voor een rolstoel in 2004, 
2005, 2006 en 2007? Graag een aanduiding of het een eerste, een tweede rolstoel of een 
herstelling, aanpassing, onderhoud of het opladen van de batterijen betreft? 
 

2. Wat zijn de belangrijkste redenen voor de weigering van de tegemoetkoming voor een rolstoel? 
 
3. Heeft de minister zicht op het gemiddeld bedrag dat werd uitgekeerd aan tegemoetkomingen voor 

een rolstoel in 2004, 2005, 2006 en 2007? 
 

Heeft de minister zicht op het totaalbedrag dat het VAPH besteed heeft aan tegemoetkomingen 
voor rolstoelen in 2004, 2005, 2006 en 2007? 
 

4. Heeft de minister zicht op het totaalbedrag dat het VAPH besteed heeft aan de herstelling, 
aanpassing, onderhoud of het opladen van de batterijen van rolstoelen in 2004, 2005, 2006 en 
2007? 
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STEVEN VANACKERE 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 102 van 21 februari 2008 
van VERA JANS 
 
 
 
1.  

  aantal aanvragen aantal gunstige 
beslissingen 

2004 duwwagen 182 141 
 elektronische rolstoel 477 334 
 rolstoel 597 527 
 scooter 201 73 
 orthopedische driewieler 95 82 
 elektronische rolstoel als 2de 

rolstoel 
12 1 

 Orthopedische driewieler  8 2 
 Onderhoud rolwagens 

(onderhoud 2de rolwagen 
inbegrepen) 

3377 
 

2506 

2005 duwwagen 111 173 
 elektronische rolstoel 365 294 
 rolstoel 498 291 
 scooter 102 45 
 orthopedische driewieler 58 28 
 elektronische rolstoel als 2de 

rolstoel 
6 0 

 orthopedische driewieler als 
2de verstrekking 

15 10 

 Onderhoud rolwagens 
(onderhoud 2de rolwagen 
inbegrepen) 

2765 2973 

2006 duwwagen 91 89 
 elektronische rolstoel 478 227 
 rolstoel 1349 453 
 scooter 124 33 
 orthopedische driewieler 103 4 
 elektronische rolstoel als 2de 

rolstoel 
9 3 

 orthopedische driewieler als 
2de verstrekking 

55 34 

 Onderhoud rolwagens 
(onderhoud 2de rolwagen 
inbegrepen) 

4247 
 

2826 

2007 duwwagen 82 60 
 elektronische rolstoel 349 251 
 rolstoel 984 661 
 scooter 105 22 
 orthopedische driewieler 79 32 
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 elektronische rolstoel als 2de 
rolstoel 

11 5 

 orthopedische driewieler als 
2de verstrekking 

75 
 

52 

 Onderhoud rolwagens 
(onderhoud 2de rolwagen 
inbegrepen) 

4175 4214 

 
2.  De belangrijkste redenen voor de weigering van een tegemoetkoming voor een rolstoel zijn : 
 

- de noodzaak, de gebruiksfrequentie, de werkzaamheid en de doelmatigheid van het van het 
hulpmiddel zijn niet i.f.v. de handicap of staan niet in verhouding tot het bedrag van de 
gevraagde bijstand.  

 
- het gevraagde hulpmiddel is voorbarig gesteld. Op het ogenblik van de vraag is er geen 

meerkost i.f.v.de handicap (bv. een duwwagen voor zeer jonge kinderen). 
 
- wanneer het gaat om een derde verstrekking binnen de hernieuwingstermijn. 
 
- omdat voor dezelfde rolstoel de nomenclatuurwaarde reeds door het ziekenfonds werd 

toegekend en het bedrag van tegemoetkoming is voor het VAPH hetzelfde als het bedrag 
van de tenlasteneming vastgesteld in de ZIV-nomenclatuur. 

 
- de tegemoetkoming van het VAPH is residuair t.o.v. andere instanties. Er kunnen geen 

kosten ten laste genomen worden die op wettelijke, decretale of ordonnantiële basis behoren 
tot de bevoegdheid van andere overheidsdiensten dan het VAPH.  

 
- er is geen tegemoetkoming van de nomenclatuurwaarde van een elektronische rolstoel 

wanneer betrokkene behoort tot één van de 7 categorieën waarvoor het RIZIV een 
tegemoetkoming voorziet (tot oktober 2005). 

 
- een tweede rolstoel wordt geweigerd wanneer de hernieuwingstermijn niet verstreken is en 

hiervan niet kan afgeweken worden o.b.v. de cumulatieregeling en de wettelijk voorziene 
bepalingen (gebruik lift, verblijf in een residentiële voorziening erkend door VAPH of 
verblijf in een residentiële voorziening erkend door VAPH maar persoon niet naar huis 
gaat). 

 
- voor scooters wordt het bedrag boven de nomenclatuurwaarde nooit ten laste genomen. 
 
- voor het supplement van een elektronische rolwagen kan geen tegemoetkoming verleend 

worden wanneer niet voldaan is aan de voorwaarden van het hulpmiddelenbesluit inzake 
sociale integratie, onmogelijk of moeilijk gebruik van de bovenste ledematen of 
houdingsafwijkingen. 

 
3. In bepaalde situaties moet het dossier voorgelegd worden aan de BBC (Bijzondere 

Bijstandscommissie) die dan beslist over het bedrag van tegemoetkoming in de kostprijs van het 
hulpmiddel. Voor deze dossiers kunnen wij, binnen dit kort tijdsbestek enkel het toegekend 
bedrag weergeven in het respectievelijk jaar. Rolstoelen, beslist in een bepaald jaar, worden niet 
steeds aangekocht en terugbetaald in datzelfde jaar. Hierdoor zullen de weergegeven cijfers en 
het gemiddeld bedrag geen correct beeld geven.  De cijfers zijn eerder richtinggevend.  

 
 

Hierbij een overzicht met de cijfers. 
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  2004 2005 2006 2007 
Duwwagen Gemiddeld 

bedrag 
€ 599,64 505,99 388,46 472,31 

 Total uitgekeerd 
bedrag € 36.577,90 € 53.634,66 € 38.068,83 € 25.976,99 

 Aantal 
uitkeringen 61 106 98 55 

Elektron. Rolstoel Gemiddeld 
bedrag € 2.985,63 € 3.014,16 3.297,15 2.626,73 

 Total uitgekeerd 
bedrag € 417.988,79 € 750.525,96 € 811.099,06 € 593.640,67 

 Aantal 
uitkeringen 140 249 246 226 

Orthop. 
Driewieler 

Gemiddeld 
bedrag € 1.007,95 € 937,58 € 685,93 € 1.247,20 

 Total uitgekeerd 
bedrag € 17.135,22 € 16.876,36 € 6.859,34 € 16.213,66 

 Aantal 
uitkeringen 17 18 10 13 

Rolwagen Gemiddeld 
bedrag € 916,80 € 932,56 € 975,39 € 988,99 

 Total uitgekeerd 
bedrag € 116.434,12 € 224.746,54 € 253.601,04 € 315.488,20 

 Aantal 
uitkeringen 127 241 260 319 

Scooter Gemiddeld 
bedrag € 2.349,15 € 1.864,45 € 1.813,76 € 1.775,12 

 Total uitgekeerd 
bedrag € 35.237,21 € 52.204,69 € 79.805,47 € 23.076,59 

 Aantal 
uitkeringen 15 28 44 13 

elektr. rolwagen 
als 2de rolstoel 

Gemiddel bedrag € 0,00 € 0,00 € 7.922,18 509,33 

 Total uitgekeerd 
bedrag € 0,00 € 0,00 € 23.766,53 € 1.018,66 

 Aantal 
uitkeringen 0 0 3 2 

orthoped. 
driewieler als 2de 
verstrekking 

Gemiddelbedrag 
€ 833,66 € 721,55 769,81 789,04 

 Total uitgekeerd 
bedrag € 833,66 € 2.164,66 € 13.086,83 € 37.873,94 

 Aantal 
uitkeringen 1 3 17 48 

 
4. Rekening houdend met de opmerking in punt 3 zal het onderhoud, herstelling, aanpassing en het 

opladen van batterijen voor rolstoelen beslist door de BBC ook het toegekend bedrag betreffen 
i.p.v. het uitbetaald bedrag. Het bedrag dat vastgesteld wordt voor onderhoud bedraagt 40% van 
de totale tegemoetkoming. Slechts vanaf 2007 besliste de BBC over het onderhoud van de door 
haar toegekende hulpmiddelen.  

 
2004 2005 2006 2007 

€ 144.125,99  € 338.979,76  € 477.697,37   € 695.288,64 
(m.i.v. € 105.610,88 
beslist door BBC) 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
STEVEN VANACKERE 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
Vraag nr. 104 
van 22 februari 2008 
van ELS ROBEYNS 
 
 
 
Persoonlijke-assistentiebudget   -   Stand van zaken 
 
Teneinde personen met een handicap in staat te stellen in hun vertrouwde thuisomgeving te kunnen 
verblijven, werd het PAB (persoonlijke-assistentiebudget) in het leven geroepen. 
 
In opvolging van de schriftelijke vraag nr. 8 van 14 oktober 2005 verneem ik graag een geactualiseerd 
antwoord op volgende vragen (Websitebulletin publicatiedatum 02-12-2005). 
 
1. Aan hoeveel personen werd sedert juli 2005 een PAB toegekend, opgedeeld per jaar en per 

provincie? 
 
2. Wat is de verhouding minderjarigen/meerderjarigen bij de budgethouders en voor iedere groep de 

verhouding aandoeningen van fysieke/mentale handicap? 
 
3. Hoeveel aanvragen zijn momenteel lopende (lengte van de wachtlijsten)? 
 
4. Welke acties worden ondernomen voor het wegwerken van de wachtlijsten? 
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STEVEN VANACKERE 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 104 van 22 februari 2008 
van ELS ROBEYNS 
 
 
 
1. Aantal budgethouders sedert 2005 
 

Toestand op 1 januari 
2005 

1 januari 
2006 

1 januari 
2007 

1 januari 
2008 

1 maart 
2008 

Antwerpen  176 223 310 332 344 
Brabant/Brussel 109 139 176 200 203 
Limburg 127 169 220 241 249 
Oost-Vlaanderen 145 182 225 250 256 
West-Vlaanderen 135 171 215 255 267 

Totaal Vlaanderen 692 884 1146 1278 1319 
 
2. Midden februari 2008 waren er 1.308 actieve PAB-budgethouders. 
 

- Aantal minderjarigen: 367 
 
 - met een mentale handicap: 50 
 - met een fysieke handicap: 130 
 - met zowel mentale als fysieke handicap: 138 

- ander handicaps (zintuiglijk, psychisch of meervoudig): 49 
 
- Aantal meerderjarigen: 941 
  

- met een mentale handicap: 43 
- met een fysieke handicap: 697 
- met zowel mentale als fysieke handicap: 91 
- ander handicaps (zintuiglijk, psychisch of meervoudig): 110 

 
3. In totaal stonden er op 31/12/2007 naar schatting 4.260 PAB-aanvragers op de wachtlijst.  
 Dit is een dagdagelijks evoluerend gegeven, gelet op de dagelijks bijkomende aanvragen, en het 

aantal personen dat ondertussen een toekenning krijgt, overlijdt of zijn aanvraag stopzet. 
 
4. Zowel ten aanzien van de vragen voor zorg en ondersteuning door diensten en voorzieningen als 

voor PAB-vragen, wordt het uitvoeringsbeleid onverkort verder gezet. In de vorige jaren was er 
telkens een bijkomend budget van ongeveer 22,5 mio. euro ter beschikking. In 2008 wordt er 
32,5 mio. euro in uitbreidingsbeleid geïnvesteerd, dus 10 mio. euro meer dan de vorige jaren. 

 
 Voor het PAB wordt een vergelijkbaar aandeel als vorige jaren voorzien. Het PAB 

uitbreidingsbeleid 2008 omvat twee belangrijke wijzigingen ten opzichte van voorgaande jaren. 
Ik bouw een zorggarantie in voor alle PAB-ingeschaalde Personen met een Handicap in de 
hoogste budgetcategorie (score 5) die hun vraag voor een PAB hebben gesteld vóór 31 
december 2007. Hierbij krijgen alle nieuwe budgethouders in de eerste twaalf maanden een 
“startbudget” van 80% van de toegekende 100% budgethoogte (36.070 - 38.440 euro in 2007). 
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Vanaf de dertiende maand PAB-inzet wordt dit “startbudget” automatisch omgezet in een 100% 
budget “op kruissnelheid”.  

 
 De snelprocedure voor personen met een Snel Degeneratieve Aandoening (SDA) was tot 2007 

beperkt tot de volwassen personen met een handicap die horen tot de ALS-groep. De evaluatie 
van deze snelprocedure was zeer positief.. In 2008 wordt deze snelprocedure uitgebreid tot de 
groep kinderen en jongeren (vanaf 6 jaar) die lijden aan een stofwisselingsziekte of een neuro-
musculaire aandoening en wiens ziekteverloop een snel evoluerend karakter heeft. Iedereen die 
geniet van de snelprocedure krijgt van bij de start het volledige PAB budget toegekend.  

 
Ondertussen dienen alle aanvragers van een PAB zich te laten inschalen, dit betekent dat hun 
zorgzwaarte wordt geschat. Nieuwe aanvragers dienen zich onmiddellijk te laten inschalen. Dit 
zal een beter beeld geven van de groep wachtenden, en toelaten om een gericht meerjarenbeleid 
op punt te stellen.  

 
Naast 7 miljoen euro voor het PAB-uitbreidingsbeleid heb ik nog 4 miljoen euro gereserveerd 
voor de uitvoering van het PGB-experiment en 2 miljoen euro wordt ingezet voor de 
behandeling van de knelpuntdossiers (lang wachtenden op de CRZ wiens ondersteuningsprofiel 
moeilijk bemiddelbaar is door het ROG en PmH die na een opgevangen noodsituatie geen 
vervolgzorg krijgen omwille van hun complex ondersteuningsprofiel). De behandeling van deze 
knelpuntdossiers zal eveneens gebeuren aan de hand van een budget, dat aan de specifieke 
persoon met een handicap gekoppeld is.  
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
STEVEN VANACKERE 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
Vraag nr. 105 
van 22 februari 2008 
van GINO DE CRAEMER 
 
 
 
Schuldbemiddeling   -   Stand van zaken 
 
In bepaalde situaties is het voor werkzoekenden nauwelijks voordeliger om te gaan werken of op zoek 
te gaan naar een baan. Voor mensen met een grote schuldenlast bijvoorbeeld is het vaak niet langer 
lonend om een baan te aanvaarden, aangezien een groot deel van hun loon naar de aflossing van hun 
schulden gaat. Hun precaire financiële situatie is dan ook een belangrijke drempel om te gaan werken. 
Vaak kennen deze mensen ook heel wat problemen om op een verantwoorde manier met hun budget 
en schuldenlast om te gaan, waardoor ze nog meer afhankelijk worden van overheidssteun en de 
afstand tot de arbeidsmarkt bijgevolg nog vergroot. 
 
Om overmatige schuldenlast te bestrijden en mensen in een dergelijke situatie bij te staan, voorzien 
verschillende OCMW’s en CAW’s in een specifieke dienstverlening inzake budgetbegeleiding, 
budgetbeheer en schuldbemiddeling. Volgens het Vlaams Centrum Schuldbemiddeling is individuele 
schuldbemiddeling belangrijk, gezien het verband tussen een haalbaar financieel perspectief en de 
motivatie om opnieuw te gaan werken. 
 
De minister antwoordde reeds op een eerdere schriftelijke vraag dat aan de erkende instellingen voor 
schuldbemiddeling werd gevraagd hun dossiers te registreren en de resultaten uiterlijk op 31 januari 
2008 te bezorgen aan het Vlaams Centrum Schuldbemiddeling. Wanneer deze gegevens verwerkt zijn, 
zou hij een overzicht kunnen geven van het totaal aantal dossiers van de erkende diensten, per soort 
budget- of schuldhulpverlening (vraag nr. 73, Websitebulletin publicatiedatum 19-02-2008). 
 
1. Hoeveel CAW’s en OCMW’s bieden een vorm van schuldbemiddeling en wat is de spreiding per 

provincie? Dekt het aanbod de vraag voldoende? 
 
2. Hoeveel mensen zijn de afgelopen jaren betrokken geweest bij een vorm van budgetbegeleiding, 

budgetbeheer en schuldbemiddeling? Hoeveel dossiers werden opgestart en hoeveel werden met 
succes afgesloten? Indien mogelijk een overzicht per provincie of zorgregio. Hoe evolueert deze 
problematiek in Vlaanderen? 

 
3. Overmatige schuldenlast kan een drempel zijn om te werken. Slagen de maatregelen inzake 

schuldbemiddeling erin om die mensen opnieuw aan het werk te krijgen? Is hierover 
cijfermateriaal beschikbaar? 

 
4. Eén van de taken van het Vlaams Centrum Schuldbemiddeling is het uitbouwen van een 

preventiebeleid. 
 

Wat werd ondernomen en wat zijn de resultaten? 
 
Acht de minister bijkomende initiatieven of bijsturing nodig? 
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STEVEN VANACKERE 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 105 van 22 februari 2008 
van GINO DE CRAEMER 
 
 
 
1.  Er zijn momenteel 304 (van de 308) OCMW’s, 3 OCMW-verenigingen en 23 (van de 27) CAW’s 

als dienst voor schuldbemiddeling erkend. Naar regionale spreiding dekt het aanbod de vraag. 
  

 Antwerpen Limburg Oost-
Vlaanderen 

Vlaams-
Brabant 

West-
Vlaanderen Brussel 

OCMW 70 43 64 64 63 / 

OCMW-
vereniging 1 1 1 / / / 

CAW 5 2 5 3 7 1 

 
2. Op deze vraag kan ik vandaag nog geen antwoord geven. De registratiegegevens van de erkende 

instellingen voor schuldbemiddeling worden momenteel verwerkt door het Vlaams Centrum 
Schuldbemiddeling. In de loop van april zal ik op basis van de verwerkte resultaten  wel een 
overzicht kunnen geven van het aantal dossiers per soort geboden budgethulp- of 
schuldhulpverlening in 2007 geven. Een evolutie van deze problematiek zal echter ook dan nog 
niet mogelijk zijn, vermits daarvoor registratiegegevens van meer dan één jaar nodig zijn en we 
alleen zullen beschikken over gegevens voor 2007. 

 
3. De maatregelen inzake schuldbemiddeling zijn bedoeld om de overmatige schuldenlast te 

verminderen en op te lossen. Er is geen cijfermateriaal beschikbaar over de link met 
tewerkstelling. 

 
4. Het Vlaams Centrum Schuldbemiddeling kreeg in 2007 een aantal bijkomende taken, onder meer 

inzake preventie en educatie. Als aanzet tot het uitwerken van een eigen structureel 
preventiebeleid werd een inventaris gemaakt van bestaande preventiemiddelen, die in 2008 zal 
worden gepubliceerd. Het Vlaams Centrum Schuldbemiddeling werkt ook mee aan verschillende 
preventiecampagnes door inhoudelijke input en de verspreiding van preventiemateriaal. 

 
In 2007 verspreidde ik bij de scholen beroepssecundair onderwijs in totaal 7479 schoolpakketten 
‘op eigen benen’ en 1101 handleidingen voor leerkrachten. Dit initiatief wordt in de loop van 
2008 geëvalueerd. 
 

In 2008 zorg ik ervoor dat het Vlaams Centrum Schuldbemiddeling recurrent kan rekenen op het 
verhoogde bedrag van 374.000 euro om de bijkomende taken verder uit te voeren. Bij de 
ontwikkeling van hun jaarplan werd bijzondere aandacht besteed aan de problematiek van 
energieschulden en de preventieopdracht. Naast de medewerking aan verschillende 
preventiecampagnes, plant het Vlaams Centrum Schuldbemiddeling ook specifieke 
preventieprojecten voor jongeren en voor hulpverleners. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
STEVEN VANACKERE 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
Vraag nr. 106 
van 22 februari 2008 
van ELS ROBEYNS 
 
 
 
Schuldbemiddeling   -   Stand van zaken 
 
De toenemende dossier(over)last bij de erkende diensten voor schuldbemiddeling is onmiskenbaar. Ze 
moeten noodgedwongen wachtlijsten aanleggen. Ook budgettair kunnen ze het niet meer aan. 
 
Een ontoereikend aanbod is natuurlijk bijzonder schrijnend, wetende dat cliënt-schuldenaars reeds een 
lang proces doorlopen hebben vooraleer ze naar een dienst schuldbemiddeling stappen. 
 
De minister antwoordde reeds op een eerdere schriftelijke vraag dat aan de erkende instellingen voor 
schuldbemiddeling werd gevraagd hun dossiers te registreren en de resultaten uiterlijk op 31 januari 
2008 te bezorgen aan het Vlaams Centrum Schuldbemiddeling. Wanneer deze gegevens verwerkt zijn, 
zou hij een overzicht kunnen geven van het totaal aantal dossiers van de erkende diensten, per soort 
budget- of schuldhulpverlening (vraag nr. 73, Websitebulletin publicatiedatum 19-02-2008). 
 
1. Wat is de stand van zaken met betrekking tot het registratiesysteem? 
 
2. Hoeveel personen zitten er momenteel in een procedure van schuldbemiddeling bij de erkende 

diensten voor schuldbemiddeling (opsplitsing naar CAW, OCMW) in Vlaanderen, en ook meer 
specifiek in Limburg? 

 
3. Hoeveel personen staan er op wachtlijsten voor schuldbemiddeling bij de erkende diensten voor 

schuldbemiddeling (opsplitsing naar CAW, OCMW) in Vlaanderen, en ook meer specifiek in 
Limburg? 

 
4. Wat is de gemiddelde duur van de wachttijd? 
 
5. Welke middelen stelt Vlaanderen ter beschikking om de erkende diensten voor schuldbemiddeling 

rechtstreeks te ondersteunen in de strijd tegen de overmatige schulden(over)last? 
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STEVEN VANACKERE 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 106 van 22 februari 2008 
van ELS ROBEYNS 
 
 
 
1. Wat betreft de jaarlijkse basisregistratie: op 25 februari hadden 251 van de 330 erkende 

instellingen voor schuldbemiddeling hun registratieformulier bezorgd. De ontbrekende 
formulieren werden opgevraagd. De gegevens worden nu verwerkt door het Vlaams Centrum 
Schuldbemiddeling. De resultaten van deze beperkte registratie voor de dossiers van 2007 zullen 
in de loop van april 2008 verwerkt zijn. 

 
 Wat betreft de uitgebreide registratie: de online toepassing die door de erkende instellingen voor 

schuldbemiddeling moet worden gebruikt, wordt nu getest bij een aantal instellingen. Na 
eventuele aanpassingen kan deze zoals gepland worden geïmplementeerd vanaf 1 mei 2008. Ik 
bezorgde de erkende instellingen voor schuldbemiddeling een eerste toelichting bij de 
wijzigingen inzake de registratie. In april ontvangen zij concrete richtlijnen over het gebruik van 
de online toepassing. 

 
2. Aangezien de resultaten van de beperkte registratie pas in de loop van april verwerkt zullen zijn, 

kan ik pas dan resultaten meedelen. 
 
3. Er zijn momenteel geen cijfergegevens beschikbaar over wachtlijsten. In de uitgebreide 

registratie wordt hierover een vraag toegevoegd. 
 
4. Zie antwoord op vraag 3. 

5. Het gemeentefonds zorgt voor de basisfinanciering van de gemeenten. De berekening van de 
aandelen van de gemeenten gebeurt op basis van volgende maatstaven: 

• centrumfunctie  

• fiscale armoede  

• oppervlakte van de open ruimten 

• sociale maatstaven (afhankelijk van het aantal personen met een WIGW-statuut, werklozen 
met een lage scholingsgraad, geboorten in kansarme gezinnen, bewoners van sociale 
huurappartementen, leefloners).  

In het gemeentefonds is ook een basisfinanciering voor de OCMW’s opgenomen. Deze bedraagt 8 
procent van het gemeentelijk aandeel. De gemeenteraad en de OCMW-raad kunnen echter over 
een andere verdeelsleutel beslissen. 

Ocmw’s kunnen voor de bestrijding van energieschulden ook putten uit het federale Energiefonds.  

Daarom verkies ik ook om middelen in te zetten op Vlaams niveau. De middelen voor het Vlaams 
Centrum Schuldbemiddeling werden uitgebreid. Mijn voorgangster Inge Vervotte had reeds beslist 
bovenop de 174.000 euro voor de ondersteuning en vorming van schuldbemiddelaars, met 
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projectmiddelen bijkomende opdrachten te geven op vlak van registratie en preventie. Die 
middelen, samen 274.000 euro, heb ik structureel vastgelegd. Bovendien heb ik de subsidie met 
nog eens 100.000 euro verhoogd om in het Vlaams Centrum Schuldbemiddeling meer expertise op 
te laten bouwen betreffende energieschulden en om werkingsmiddelen ter beschikking te stellen 
voor preventieacties naar jongeren. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
STEVEN VANACKERE 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
Vraag nr. 110 
van 29 februari 2008 
van TOM DEHAENE 
 
 
 
Begroting Welzijn   -   Lotto-middelen, projecten, schuldbemiddeling 
 
In het decreet houdende de algemene uitgavenbegroting van de Vlaamse Gemeenschap voor het 
begrotingsjaar 2007 werden in het programma 40.1 volgende provisionele kredieten ten behoeve van 
het beleidsdomein WVG (Welzijn, Volksgezondheid en Gezin) ingeschreven: 
- Ba 01.01, gefinancierd met winst van de Nationale Loterij, 
- Ba 01.04, voor diverse projecten, campagnes en onderzoeken. 
 
Daarnaast is in het programma 41.8 (Ba 33.12) 33.750 euro voorzien voor subsidies voor initiatieven 
inzake deskundigheidsbevordering in het kader van de schuldbemiddeling. 
 
1. Hoe werden de lotto-middelen toegewezen (Ba 01.01)? Graag een opsplitsing naar initiatief, aard 

en bedrag. 
 
2. Hoe werden de middelen onder Ba 01.04 toegewezen? Graag zelfde opsplitsing. 
 
3. Hoe werden de middelen voor schuldbemiddeling onder programma 41.8 toegewezen? 
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STEVEN VANACKERE 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 110 van 29 februari 2008 
van TOM DEHAENE 
 
 
 
1. Met het besluit van de Vlaamse Regering van 9 november 2007 houdende verdeling van het 

provisionele krediet ingeschreven onder basisallocatie 01.01 en 01.04 van het programma 40.1 van 
de algemene uitgavenbegroting van de Vlaamse Gemeenschap voor het begrotingsjaar 2007 werden 
de volledige kredieten afkomstig van de winst van de Nationale Loterij voor het jaar 2007 
herverdeeld volgens onderstaand schema: 

 
Verdeling van Verdeling naar 
OA PR BA KS Bedrag OA PR BA KS Bedrag 
40 40.1 01.01 NGK 1.906.000 41 41.1 33.03 NGK 50.000,00 
    41 41.1 33.80 NGK 97.459,70 
    41 41.2 33.80 NGK 187.861,70 
     41 41.2 41.02 NGK 250.000,00 
     41 41.3 34.04 NGK 100.000,00 
     41 41.4 34.03 NGK 320.000,00 
     41 41.7 34.25 NGK 82.000,00 
     41 41.7 34.26 NGK 250.000,00 
     41 42.2 33.80 NGK 568.678,60 

 
Daarna werd met het ministerieel besluit van 19 december 2007 houdende de herverdeling van 
basisallocaties van de algemene uitgavenbegroting van de Vlaamse Gemeenschap voor het 
begrotingsjaar 2007 nog 148.000 euro herverdeeld van basisallocatie 33.80 van programma 42.2 
naar basisallocatie 33.66 van programma 42.2. 
 
In het overzicht hieronder en in de bijlagen 1 tot 4 wordt per programma en per basisallocatie 
aangegeven hoe deze middelen in 2007 aangewend zijn. 
 
Basisallocatie 33.03 van programma 41.1: 
 
De toekenning van subsidies op deze basisallocatie is afhankelijk van aanvragen. Mede door de 
laattijdige verdeling van de middelen konden hier in 2007 geen projecten meer mee gesubsidieerd 
worden. Er waren immers geen aanvragen voor subsidies ingediend met een ingangsdatum na de 
herverdeling van de middelen. De 50.000 euro werd niet besteed. 
 
Basisallocatie 33.80 van programma 41.1: 
 
In de bijlage 1 ‘SV 110 - NL Departement WVG 2007’ zijn de initiatiefnemers vermeld waaraan in 
2007 subsidies werden toegekend volgens het besluit van de Vlaamse Regering van 8 november 
2002 door het Departement Welzijn, Volksgezondheid en Gezin met telkens de aard en het bedrag. 
Het totaal toegekende bedrag is 97.447,54 euro, zodat er een rest is van 12,16 euro. 
 
Basisallocatie 33.80 van programma 41.2: 
 
In de bijlage 2 ‘SV 110 - NL Agentschap Jongerenwelzijn 2007’ zijn de initiatiefnemers vermeld 
waaraan in 2007 subsidies werden toegekend volgens het besluit van de Vlaamse Regering van 
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8 november 2002 door het Agentschap Jongerenwelzijn met telkens de aard en het bedrag. Het 
totaal toegekende bedrag is 187.861,00 euro en er is een rest van 0,70 euro. 
 
Basisallocatie 41.02 van programma 41.2: 
 
De 250.000 euro die werd overgeheveld naar het Fonds Jongerenwelzijn werd ingezet om het 
aanbod Crisishulp aan Huis in Vlaanderen te versterken. Het volledige krediet van 250.000 euro 
werd toegekend aan de dienst COCON Vilvoorde voor de realisatie van 40 begeleidingen crisishulp 
aan huis. 250.000 euro is de subsidie voor de basiscapaciteit van één dienst. 
 
Basisallocatie 34.04 van programma 41.3: 
 
De 100.000 euro middelen van de winst van de Nationale Loterij werd aangevuld met 60.000 euro 
van basisallocatie 01.04 van programma 40.1 voor diverse projecten, campagnes en onderzoeken. 
Deze 160.000 euro werd besteed aan projecten in de ouderenzorg en moet als een geheel 
beschouwd worden. Aan vzw Enter werd een subsidie toegekend van 69.243 euro voor het project 
‘Het optimaliseren van expertise over wonen van ouderen door tijdelijke intensivering van 
informatie-uitwisseling, methodiekondersteuning en deskundigheidsbevordering ten behoeve van 
ouderen en professionelen’. Aan vzw Josta werd een subsidie van 61.042 euro toegekend voor het 
project ‘Ouderenzorg en honden’. Een derde project voor het resterend bedrag van 29.715 euro 
werd uiteindelijk niet goedgekeurd, gelet op het negatief advies van de Inspectie van Financiën. 
 
Basisallocatie 34.03 van programma 41.4: 
 
Op deze basisallocatie was 320.000 euro van de middelen van de Nationale Loterij beschikbaar 
voor projecten in de thuiszorg. Hiervoor zijn twee projectoproepen gebeurd. Het totaal van de 
toegekende projecten bedraagt 296.832 euro. Er bleef dus 23.168 euro over. De subsidies werden 
toegekend volgens dit schema:  
 
Thema 1: De uitbouw van coördinerende diensten voor gastopvang in Vlaanderen. 
Voor dit thema werd slechts één projectaanvraag ingediend en één subsidie toegekend.  

 
Organisatie Omschrijving Bedrag 
Vzw Landelijke Thuiszorg Zorgboerderijen, gastopvang op het platteland 74.368,00 
Totaal   74.368,00 

 
Thema 2: Een vergelijkende studie RAI-MDS-schaal en BEL-profielschaal in de gezinszorg 
 
Organisatie Omschrijving Bedrag 
Vzw Landelijke  
Thuiszorg 

Een geschikt meetinstrument voor gezinszorg: de
moeilijke keuze tussen de Trabant en de Rolls-
Royce binnen de schalenmarkt 

74.368,00 

Vzw Brusselse Welzijns- en
gezondheidsraad 

BEL-RAI-onderzoek van het BOT 73.728,00 

Vereniging van de diensten 
voor gezinszorg van de 
Vlaamse Gemeenschap 

Wetenschappelijke en praktijkgetoetste 
vergelijking tussen de BEL-profielschaal en de 
RAI-MDS-schaal in de gezinszorg 

74.368,00 

Totaal    222.464,00 
 
Basisallocatie 34.25 van programma 41.7: 
 
De 82.000 euro middelen van de winst van de Nationale Loterij werden toegevoegd aan de 
kredieten op deze basisallocatie. De toewijzing van de subsidies aan de kredieten, afkomstig van de 
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winst van de Nationale Loterij, in onderstaand schema is daarom enigszins kunstmatig. Er is een 
niet toegekende rest van 9.984 euro. 
 
Initiatiefnemer Omschrijving Bedrag 
CAW Zuid-Oost-Vlaanderen vzw Toneelopvoering Georges 30.000,00 
Kristelijke Werknemersbeweging Dag Zonder Krediet op 24/11/2007 5.000,00 
Trefpunt Zelfhulp - KULeuven Ontwikkeling zelfhulpondersteuning 

door intermediairen in Vlaanderen 
33.316,00 

Vormingscentrum Opvoeding en 
Kinderopvang vzw 

Ouderschapsreorganisatie: ouderschap en 
detentie 

3.700,00 

Totaal 72.016,00 
 
Basisallocatie 34.26 van programma 41.7: 
 
In de bijlage 3 ‘SV 110 NL Projecten vrijwilligerswerk 2007’ zijn de initiatiefnemers vermeld 
waaraan in 2007 subsidies werden toegekend volgens een projectoproep aan de erkende 
vrijwilligersorganisaties in de welzijns- en gezondheidssector met telkens de aard en het bedrag. Er 
werden op basis van deze projectoproep in 2007 voor in totaal 257.066 euro subsidies toegekend, 
terwijl er 250.000 euro middelen afkomstig zijn van de winst van de Nationale Loterij. Dit betekent 
dat hiervoor 7.066 euro middelen werden aangewend van de gewone kredieten op deze 
basisallocatie. 
 
Basisallocatie 33.66 van programma 42.2: 
 
Op deze basisallocatie is 148.000 euro toegevoegd uit de middelen van de Nationale Loterij en 
222.000 euro middelen van de provisionele kredieten van basisallocatie 01.04 van programma 40.1 
(zie vraag 2). Met deze middelen zijn voor 322.402 euro projecten in de geestelijke 
gezondheidszorg toegekend. Het betreft twee moeder-kind projecten. Aan het Psychiatrisch 
Ziekenhuis Sint-Camillus in Sint-Denijs-Westrem, werd een subsidie toegekend van maximum 
96.941 euro en aan het Psychiatrisch Centrum Bethanië in Zoersel is een subsidie toegekend van 
maximum 225.461 euro. De subsidie is bestemd als bijdrage van de Vlaamse Gemeenschap voor de 
extra personeelskosten van de kinderverzorgers voor de projecten ‘moeder-kind’ van het PZ Sint-
Camillus en het PC Bethanië. De kinderverzorgers hebben de taak om de baby’s te verzorgen tijdens 
de opname van de moeder op de zorgeenheid. Daarnaast leren deze kinderverzorgers ook een aantal 
vaardigheden aan de moeders.  
 
Basisallocatie 33.80 van programma 42.2: 
 
In de bijlage 4 ‘SV 110 NL Agentschap Zorg en Gezondheid 2007’ zijn de initiatiefnemers vermeld 
waaraan in 2007 subsidies werden toegekend volgens het besluit van de Vlaamse Regering van 
8 november 2002 door het Agentschap Zorg en Gezondheid met telkens de aard en het bedrag. Het 
totaal toegekende bedrag is 420.360,99 euro. Eerst werd er 568.678,60 naar deze basisallocatie 
herverdeeld, maar daarna werd 148.000 euro overgedragen naar basisallocatie 33.66 van hetzelfde 
programma. Er is dus een rest van 317,61 euro. 
 

2. Met het besluit van de Vlaamse Regering van 9 november 2007 houdende verdeling van het 
provisionele krediet ingeschreven onder basisallocatie 01.01 en 01.04 van het programma 40.1 van 
de algemene uitgavenbegroting van de Vlaamse Gemeenschap voor het begrotingsjaar 2007 werd 
ook een eerste herverdeling van 1.084.910 euro doorgevoerd van het provisionele krediet op 
basisallocatie 01.04 van programma 40.1. Deze verdeling gebeurde volgens onderstaand schema: 
 
Verdeling van Verdeling naar 
OA PR BA KS Bedrag OA PR BA KS Bedrag 



Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.7 - April 2008  -255- 
 
 

 

40 40.1 01.04 NGK 1.084.910 41 41.1 12.23 GVK 220.000,00 
    41 41.1 12.23 GOK 220.000,00 
    41 41.1 33.03 NGK 345.100,00 
     41 41.3 34.04 NGK 60.000,00 
     41 41.5 41.70 NGK 95.000,00 
     41 41.7 12.02 NGK 53.310,00 
     41 41.7 34.25 NGK 277.750,00 
     41 41.8 33.12 NGK 33.750,00 

 
Met het besluit van de Vlaamse Regering van 7 december 2007 houdende verdeling van het 
provisionele krediet ingeschreven onder basisallocatie 01.02 en 01.04 van het programma 40.1 van 
de algemene uitgavenbegroting van de Vlaamse Gemeenschap voor het begrotingsjaar 2007 werd 
een tweede herverdeling van 415.000 euro doorgevoerd van het provisionele krediet op 
basisallocatie 01.04 van programma 40.1. Deze verdeling gebeurde volgens onderstaand schema: 
 
Verdeling van Verdeling naar 
OA PR BA KS Bedrag OA PR BA KS Bedrag 
40 40.1 01.04 NGK 415.000 41 41.4 41.02 NGK 63.000,00 
    41 41.5 41.70 NGK 55.000,00 
    42 42.2 12.02 NGK 25.000,00 
    42 42.2 12.23 NGK 50.000,00 
    42 42.2 33.66 NGK 222.000,00 

 
In het overzicht hieronder wordt per programma en per basisallocatie aangegeven hoe deze 
middelen in 2007 aangewend zijn. 
 
Basisallocatie 12.23 van programma 41.1: 
 
Met de overgedragen kredieten op deze basisallocatie werden volgende drie wetenschappelijke 
onderzoeken uitbesteed: 
- aan de Vakgroep Sociale Agogiek van de Universiteit Gent, voor het ‘Evaluatieonderzoek 
Vrijwilligerswerk Diensten voor Slachtofferhulp’ voor 60.000 euro; 
- aan de Katholieke Universiteit Leuven voor het ‘Onderzoek naar indicatoren voor een 
programmatie voor het autonoom algemeen welzijnswerk voor 60.000 euro; 
- aan het Instituut voor Sociaal Recht van de Katholieke Universiteit Leuven voor het onderzoek 
‘Praktische handvaten met betrekking tot vrijwilligers in de welzijns- en gezondheidssector’ voor 
59.895 euro. 
 
40.115 euro werd niet besteed. 
 
Basisallocatie 33.03 van programma 41.1: 
 
Met deze middelen zijn volgende projecten gefinancierd: 

 
Project Initiatiefnemer Omschrijving Bedrag 
Armoede In-Zicht Welzijnszorg i.s.m. 

Vlaams Netwerk van 
verenigingen waar 
armen het woord 
nemen  

Ontwikkeling 
vormingsaanbod i.v.m. 
armoede voor verenigingen, 
scholen e.d. 

60.000,00 

Vorming energie en armoede Vereniging van 
Vlaamse Steden en 
Gemeenten 

Vormingspakket voor 
OCMW-medewerkers i.v.m. 
energiemarkt, 

7.100,00 
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energiearmoede en REG 
Campagne Welzijnszorg Welzijnszorg  Aanmaak achtergronddossier 

en DVD campagne 2007 
“Wij tekenen voor de 
toekomst” 

25.000,00 

Inleefatelier kansarmoede Studio Globo Aanmaak inleefatelier 
kansarmoede voor lagere 
schoolkinderen 

36.000,00 

Opvoedingsondersteuning 
bij gezinnen in armoede 

Leren Ondernemen  Opvoedingsondersteuning 
bij gezinnen in armoede 

55.800,00 

Gekleurde armoede Vlaams 
Minderhedencentrum 

Seminarie en verslagboek 
met beleidsaanbevelingen 
inzake werken met 
allochtone mensen in 
armoede 

39.000,00 

Totaal 222.900,00
 

Er was ook een bedrag van 39.000 euro opgenomen voor het project ‘medische consultaties voor 
kansarme moeders en kinderen’ van de vzw Nasci maar wegens een negatief advies van de 
Inspectie van Financiën kon dit bedrag niet worden vastgelegd in 2007. Daarnaast werd 83.200 
euro niet besteed. 
 
Basisallocatie 34.04 van programma 41.3: 
 
Zie hiervoor de uitleg onder vraag 1. 
 
Basisallocatie 41.02 van programma 41.4: 
 
Deze kredieten bij Kind en Gezin zijn bestemd voor de DVD ‘Samen lukt het’. Deze DVD biedt de 
ouders vijf kapstokken aan als steun tijdens de omgang met hun kind: 1. belangstelling tonen, 
2. betekenis geven, 3. aanmoedigen, 4. plannen en organiseren, 5. verbanden leggen. Het komt 
onder de noemer positieve opvoedingsondersteuning (en is gebaseerd op de opvattingen van 
opvoedingsdeskundige Pnima Klein). De DVD wordt aangeboden aan ouders met een pasgeboren 
kindje. De DVD dient herdrukt te worden en de middelen konden niet meer besteed worden in 
2007, maar zijn overgedragen naar 2008. 
 
Basisallocatie 41.70 van programma 41.5: 
 
Naar het Vlaams Agentschap voor Personen met een Handicap werd in totaal 150.000 euro 
herverdeeld. 40.000 euro van de kredieten is toegekend aan MPI Hagewinde voor de inschakeling 
van een ervaringsdeskundige in armoedebeleid. Een onderzoeksopdracht ‘Budgetenquête cliënten 
beschermd en geïntegreerd wonen’ is in 2007 voor een totaal bedrag van 82.716,81 euro uitbesteed 
aan het Hoger Instituut voor de Arbeid van de KU Leuven. 
 
Basisallocatie 12.02 van programma 41.7: 
 
Op deze basisallocatie was 53.310 euro herverdeeld voor de ontwikkeling van een 
scheidingswijzer. Dit bedrag is echter niet besteed. Wel werd voor hetzelfde project een subsidie 
verleend van 149.000 euro aan het Vormingscentrum Opvoeding en Kinderopvang vzw met de 
gewone middelen van basisallocatie 34.25 van programma 41.7. 
 
Basisallocatie 34.25 van programma 41.7: 
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De 277.750 euro die werd overgedragen naar deze basisallocatie werd als volgt aangewend: 
 
Organisatie Omschrijving Bedrag 
Vormingscentrum Opvoeding en 
Kinderopvang vzw 

Ontwikkeling methodieken voor het 
betrekken van kinderen in bemiddeling in 
familiezaken 

103.000,00

Steunpunt Algemeen 
Welzijnswerk 

Ontwikkeling van groepsgerichte 
methodieken in hulpverlening aan ouders 
en kinderen in een scheidingssituatie 

100.000,00

Steunpunt Algemeen 
Welzijnswerk 

Training op maat van CAW-medewerkers 
in het omgaan met intrafamiliaal geweld 

13.750,00

Autonome CAW’s Basisopleiding bemiddeling in 
familiezaken voor de autonome centra 
voor algemeen welzijnswerk 

47.250,00

Autonome CAW’s Ouderschapsreorganisatie in complexe 
scheidingssituaties 

6.750,00

Totaal 270.450,00
 
Basisallocatie 12.02 van programma 42.2: 
 
De herverdeelde kredieten ten bedrage van 25.000 euro werden besteed voor de volgende 
opdrachten: 
- upgrade ListServ Maestro: 12.776,39 euro aan Uniway; 
- aankoop advertentieruimte vaccinatieweek in MAKS!: 2.233,80 euro aan Klasse; 
- aankoop advertentieruimte vaccinatieweek in Klasse: 7.640,65 euro aan Klasse. 
 
Basisallocatie 12.23 van programma 42.2: 
 
Het krediet op deze basisallocatie is zo goed als volledig besteed aan de betaling van de aankopen 
van de vaccins uit de vaccinatiekorf. 
 

3. De middelen die werden herverdeeld naar basisallocatie 33.12 van programma 41.8 waren bestemd 
voor een subsidie aan de Vereniging van Vlaamse Steden en Gemeenten voor het Vlaams Centrum 
Schuldbemiddeling voor de aanmaak van een draaiboek Schuldbemiddeling. Aangezien dit echter 
tot hun kernopdrachten behoort waarvoor ze reguliere subsidies ontvangen, werd deze subsidie 
uiteindelijk niet toegekend. 

 
BIJLAGEN 
 
1. Subsidies Departement Welzijn, Volksgezondheid en Gezin. 
2. Subsidies Agentschap Jongerenwelzijn 
3. Subsidies Projecten Vrijwilligerswerk 
4. Subsidies Agentschap Zorg en Gezondheid 
 
Bijlage(n):  
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2007-2008/VANACKERE/110/antw.110.bijl.002.xls 
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2007-2008/VANACKERE/110/antw.110.bijl.004.xls 
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2007-2008/VANACKERE/110/antw.110.bijl.001.xls 
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2007-2008/VANACKERE/110/antw.110.bijl.003.xls 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
STEVEN VANACKERE 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
Vraag nr. 111 
van 29 februari 2008 
van TOM DEHAENE 
 
 
 
Investeringswaarborg rusthuizen   -   Goedgekeurde projecten 
 
Op 9 februari 2007 keurde de Vlaamse Regering het besluit tot regeling van de investeringswaarborg 
voor rusthuizen goed. 
 
In zijn Beleidsbrief Welzijn 2007-2008 haalde de minister aan dat verschillende dossiers intussen een 
principieel akkoord hebben verkregen, en hun bouwwerken kunnen starten. Op 1 augustus 2007 ging 
dat in totaal over 86 projecten. 
 
1. Hoeveel projecten hebben intussen zo’n principieel akkoord gekregen? 
 
2. Hoeveel van deze projecten  hebben hun bouwwerken intussen gestart? 
 
3. Over welke projecten gaat het? Graag een opsplitsing per provincie. 
 
4. Op welke manier evalueert de minister deze investeringswaarborg, een jaar na het tot stand komen 

ervan? 
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STEVEN VANACKERE 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 111 van 29 februari 2008 
van TOM DEHAENE 
 
 
 
Voor dit besluit werden nog geen principiële akkoorden verleend. 
 
De door mij aangehaalde principiële akkoorden in de Beleidsbrief Welzijn 2007-2008 verwijzen 
echter naar het Besluit van de Vlaamse Regering van 1 september 2006 tot regeling van de alternatieve 
investeringssubsidie verstrekt door het Vlaams Infrastructuurfonds voor Persoonsgebonden 
Aangelegenheden. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
STEVEN VANACKERE 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
Vraag nr. 112 
van 29 februari 2008 
van TOM DEHAENE 
 
 
 
Energieboekhouding  -  Rusthuizen 
 
De distributienetbeheerders moeten een energieboekhouding aanbieden aan scholen en “welzijns- en 
gezondheidsvoorzieningen”, zoals bijvoorbeeld rusthuizen. Dat staat in een Besluit dat de Vlaamse 
Regering op 18 november 2005 goedkeurde. 
 
Die energieboekhouding volgt het verbruik op van elektriciteit, gas en stookolie in gebouwen met een 
vloeroppervlakte van meer dan 1.000 m2. De distributienetbeheerders staan in voor het leveren en 
onderhouden van de nodige software en voor de opleiding en ondersteuning van de gebruikers (o.a. 
hulplijn). Bij de opstart inventariseren zij de tellers, doen de opmeting van het gebouw en zetten 
basisgegevens en beschikbare bestaande gegevens in de software. Daarna zorgen zij voor het 
maandelijks terugkoppelen van abnormale verbruiken en voor een jaarlijks rapport met aanbevelingen 
en vergelijkingen met andere gebouwen. De instellingen moeten zelf maandelijks de meterstanden in 
de energieboekhouding invoeren en moeten de boekhouding zelf aanvragen. 
 
Op bladzijde 75 van de Beleidsbrief 2006-2007 van de toenmalige bevoegde minister Inge Vervotte 
lees ik dat zij de welzijns- en gezondheidsvoorzieningen wilde helpen om structureel te besparen op 
hun energiefactuur door 500.000 euro te voorzien voor gratis energieboekhoudingen. Aanvragen 
dienden bij de netbeheerder ingediend te worden voor 30 september 2006. 
 
1. Moesten de rusthuizen die de gratis energieboekhouding konden genieten verslag uitbrengen over 

hun ervaring en het effect op hun elektriciteitsverbruik? 
 
Zo ja, welke conclusies trekt de minister uit dit project? 
 

2. Plant de minister een uitbreiding naar alle rusthuizen? 
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STEVEN VANACKERE 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 112 van 29 februari 2008 
van TOM DEHAENE 
 
 
 
1. Het besluit van de Vlaamse regering betreffende de vergoeding voor de installatie van een 

energieboekhouding in de voorzieningen, erkend door de Vlaamse overheid, voor het 
verstrekken van zorg en dienstverlening in het kader van de persoonsgebonden 
aangelegenheden, voorziet niet in een verplichting voor de voorzieningen om verslag uit te 
brengen over hun ervaring en het effect op hun elektriciteitsverbruik. Het artikel 18 van het 
decreet tot vermindering van de uitstoot van broeikasgassen in het Vlaamse Gewest door het 
bevorderen van het rationeel energiegebruik, het gebruik van hernieuwbare energiebronnen en 
de toepassing van flexibiliteitmechanismen uit het Protocol van Kyoto voorziet wel in een 
verplichting voor de leveranciers om hun klanten informatie te geven en te sensibiliseren inzake 
rationeel energiegebruik en het gebruik van hernieuwbare energietechnologieën. Daarnaast is in 
de overeenkomst met de leveranciers voor de installatie van de gratis energieboekhoudingen 
voorzien in een verplichting waarbij de distributienetbeheerders jaarlijks gegevens over het 
gebruik van energie van de voorzieningen bezorgen aan de Vlaamse overheid. Dit moet de 
overheid toelaten op een structurele manier het energieverbruik van de voorzieningen op te 
volgen en hun verbruik te vergelijken met het verbruik van gelijkaardige voorzieningen. Het jaar 
2008 is in deze context een eerste (volledig) meetjaar. De energieboekhouding moet het 
mogelijk maken om het energieverbruik beter op te volgen. De Vlaamse Regering wenst het 
gebruik van de energieboekhouding aan te moedigen omdat uit onderzoek blijkt dat het 
analyseren en het visualiseren van het energieverbruik, het energiebewustzijn verhoogt en dus 
leidt tot minder energieverlies. Een onderzoek in opdracht van de Vlaamse Regering wijst op 
een besparing van 4 à 5%, zonder extra investeringen.  

 
 Het is nog voorbarig om conclusies te trekken uit het project. In een eerste fase wens ik zicht te 

krijgen op de gebruikersprofielen van de verschillende soorten voorzieningen en de variatie van 
de verbruiken per sector, om verdere gerichte acties te ondernemen. Gelet op de relatie met de 
bouwtechnische kenmerken van de gebouwen heb ik het Vlaams Infrastructuurfonds voor 
Persoonsgebonden Aangelegenheden (VIPA) gevraagd hiermee rekening te houden bij de 
uitbouw van hun kennisloket.   

 
 
2. Vooraleer te beslissen om de energieboekhouding te implementeren in alle rusthuizen, wens ik 

een inclusief energiebeleid te ontwikkelen. De energieboekhouding is immers, naast andere, 
slechts één van de instrumenten voor een beter energiebeheer. In het kader van een structureel 
en anticiperend investeringsbeleid voorziet de beheersovereenkomst met het VIPA verschillende 
acties:  

 
- De huidige criteria ecologisch bouwen zullen, aansluitend op de Vlaamse regelgeving 

Energieprestatie Binnenklimaat (EPB), worden vertaald in een E-peilnorm voor de zorg- en 
welzijnsinfrastructuur. 

- In de loop van 2008 wordt de bestaande rondzendbrief in functie daarvan aangepast 
(behalve voor de ziekenhuizen, waarvoor geen E-peil berekening is vastgelegd binnen de 
EPB-regelgeving). 

- In opvolging van de Europese richtlijnen en voor de kennis van het woon- en 
zorgpatrimonium, zal de bouwtechnische kennis zich meer en meer focussen op de 
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energieperformantie van de gebouwen. Eén van de instrumenten hiervoor is kennis en het 
toepassen van de EPB-regelgeving, wat onder meer leidt tot certificatie van een gebouw: het 
energie prestatiecertificaat (EPC). Deze modaliteit wordt trouwens een structureel gegeven 
binnen de behandeling van een bouwvergunning. Begin 2008 volgt het VIPA daartoe de 
nodige opleiding om in de loop van 2008, uiterlijk begin 2009 te kunnen certificeren. Met 
deze competentie profileert het VIPA zich als volwaardige gesprekspartner van de 
ontwerpers. Het VIPA registreert vanaf begin 2008 gebouwkenmerken en bijhorende woon- 
en zorgkenmerken. Zo worden beleidsrelevante gegevens en kennis (o.a. ‘best practices’) 
gegenereerd.  
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
STEVEN VANACKERE 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
Vraag nr. 113 
van 3 maart 2008 
van ELS ROBEYNS 
 
 
 
Geslachtsziekten   -   Preventiebeleid 
 
Uit recente studies blijkt de spectaculaire toename van geslachtsziekten als gonorroe, syfilis, HIV, 
hepatitis B, genitale wratten, enzovoort. Zo tonen cijfers onder meer een stijging aan van het aantal 
gonorroe-gevallen met een factor x 108 over een periode van amper tien jaar. 
 
1. Welke concrete beleidsmaatregelen werden er sinds 2004 genomen rond sensibilisatie en preventie 

inzake geslachtsziekten? 
 
2. Op basis van welke gegevens wordt het beleid afgestemd? 
 
3. Hoe wordt deze problematiek in kaart gebracht, zowel wat de aard van de besmetting als wat de 

leeftijd van de besmette personen betreft? 
 
4. Zijn er regionale verschillen waar te nemen? Graag een opdeling per provincie inzake de aard van 

de besmetting en de leeftijd van de besmette personen? 
 
5. Op welke wijze verloopt de beleidsmatige samenwerking rond deze problematiek met de federale 

overheid? 
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STEVEN VANACKERE  
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 113 van 3 maart 2008 
van ELS ROBEYNS 
 
 
 
1. Sinds 2004 werden heel wat concrete beleidsmaatregelen genomen rond sensibilisatie en 

preventie inzake geslachtsziekten door de partnerorganisatie Sensoa en de terreinorganisaties 
Pasop, Ghaphro en het instituut voor Tropische Geneeskunde. 

 Sensoa is het Vlaamse service- en expertisecentrum dat de preventie en sensibilisatie inzake 
SOA en HIV in haar opdracht heeft. Naar mannen die seks hebben met mannen (MSM) werden  
campagnes gevoerd als ‘veilig voor een prikje’, ‘laat je nakijken’, facing facts campagnes, Safe 
Sex Zone (veilig vrijen-charter in homohoreca), www.mannenseks.be, BEND (glossy preventie 
magazine), … De acties specifiek naar jongvolwassenen en jongeren waren onder andere een 
algemene gids SOA (2005), brochure Young Respectful Lovers, tv-programma en actie Sexy 
Summer en de integratie van SOA binnen het opvoedkundige concept Goede Minnaars.  

 
 Naar aanleiding van de stijgende problematiek van SOA-besmettingen bij MSM werd vorig jaar  

het werkveld bij elkaar geroepen om een gezamenlijk actieplan te ontwerpen. Aan de hand van 
een aantal werkgroepen werden punten uit dit actieplan verder geconcretiseerd of uitgevoerd. De 
werkgroepen betroffen de thema’s: sensibiliseren, testen, vaccineren, counseling bij HIV- en 
SOA-testen, wetenschappelijk onderzoek, psychosociale begeleiding van HIV-positieve 
homomannen, grootstad Brussel en tot slot stad Antwerpen. Ondertussen heeft mijn partner-
organisatie Sensoa met de Holebifederatie, de homohoreca, de Universiteit Gent, en het Instituut 
voor Tropische Geneeskunde al initiatieven genomen om het probleem in al zijn complexiteit te 
helpen aanpakken.  Als minister bekijk ik de mogelijkheid om permanent te investeren in 
meer effectieve inspanningen en extra stimulansen om het zorg- en preventieaanbod beter op 
elkaar af te stemmen. Maar seksualiteit is bij uitstek gedrag dat zich in de intieme sfeer afspeelt 
en waar (gelukkig) geen externe controle op mogelijk is. Veilig vrijen, blijft dan ook een 
individuele verantwoordelijkheid die iedereen dient op te nemen. 

 
2. Wat betreft de keuzes in prioriteiten en interventies met betrekking tot SOA en HIV van elke 

partner- en terreinorganisatie afzonderlijk, spelen epidemiologische gegevens een belangrijke 
rol. Mede om deze reden werd, bijvoorbeeld, het programma ‘volwassenen’ toegespitst op 
‘jongvolwassenen’ net omdat ze een hogere kwetsbaarheid vertonen voor SOA. Ook het 
programma ‘holebi’s’ werd verscherpt naar ‘mannen die seks hebben met mannen’. Resultaten 
uit eigen bevragingen en wetenschappelijk onderzoek van collega’s en buurlanden, leveren 
belangrijke gegevens voor het afwegen van wat prioritair en haalbaar is. Los van de 
epidemiologische gegevens worden ook maatschappelijke factoren (vb stigma, toegankelijkheid 
van dienstverlening) alsook medisch-technologische evoluties opgenomen voor het bepalen van 
interventies. 

 
3. De problematiek van SOA wordt in kaart gebracht aan de hand van twee surveillancesystemen 

die elkaar aanvullen. Deze twee systemen van surveillance geven zowel informatie over de aard 
van de besmettingen als over de leeftijdsverdeling.  

 Enerzijds is er een verplicht meldingssysteem voor syfilis, gonorroe en hepatitis B en C. Het 
decreet van 5 april 1995 betreffende de profylaxe van besmettelijke ziekten (BS 19/07/1995) en 
de uitvoeringsbesluiten die erbij horen, beschrijven welke ziekten door elke arts en door elk 
hoofd van een labo aan het Vlaams Agentschap Zorg en Gezondheid, afdeling Toezicht 
Volksgezondheid moeten worden gemeld. Ook de modaliteiten van deze meldingen worden 
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hierin opgenomen. Anderzijds is er een surveillancenetwerk rond HIV en AIDS dat wordt 
gecoördineerd door het Wetenschappelijk Instituut Volksgezondheid (WIV) en wordt 
meegefinancierd door de Vlaamse overheid. 

 
4. Er zijn regionale verschillen waar te nemen in het voorkomen van SOA. De regionale 

verschillen die worden geregistreerd zijn voornamelijk toe te schrijven aan grootstedelijke 
problematiek die voornamelijk in Antwerpen en Gent terug te vinden is. 

 Hieronder vindt u een tabel van meldingen van SOA in 2007 per provincie. 
SOA per provincie meldingen 2007
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 In de onderstaande tabel van de meldingen aan de Vlaamse overheid van 2007 kan worden 

afgeleid dat de meest getroffen leeftijdsgroepen personen tussen 20 en 50 jaar betreffen, 
overeenkomend met de meest seksueel actieve leeftijden. 
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5. Een aantal van de voorgestelde punten in het hoger vermelde actieplan ‘gezondheidsprobleem 
homomannen’ zijn federale materie en vallen onder de bevoegdheid van minister van 
Volksgezondheid (vb terugbetaling NONOPEP). Ik zal mijn federale collega hierover 
aanspreken. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
STEVEN VANACKERE 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
Vraag nr. 115 
van 4 maart 2008 
van KATLEEN MARTENS 
 
 
 
Studiedag slachtofferbeleid  -  Initiatieven 
 
Met volgende vragen wens ik te vernemen welke gevolgen er inmiddels zijn gegeven aan de 
conclusies van de studiedag "Slachtoffers en hun verwachtingen ten aanzien van de overheid en de 
samenleving" van september 2005 
 
1. a) Hoeveel beroepskrachten werken er inmiddels in de diverse gerechtelijke arrondissementen in 

het kader van slachtofferhulp? 
 

b) Tijdens de studiedag bleek dat de aanwezigheid van een jurist in elk team een belangrijk 
knelpunt was. Is er op dat vlak al enige verbetering? 

 
c) Er bleek ook een probleem op het vlak van onkosten voor het vrijwilligerskorps. Die bleken 

een zware financiële belasting voor het centrum voor algemeen welzijnswerk. Is er op dat vlak 
sindsdien al verbetering? Is er al voorzien in bijkomende ondersteuning? Zo ja, welke? 

 
2. Op de studiedag bleek ook dat, ondanks de grote inspanningen van de voorbije jaren, er nog steeds 

een probleem is op het vlak van systematische informatie van de slachtoffers over hun rechten en 
hun mogelijkheden. Vanuit het "responsabiliseringsprincipe" wordt het initiatief om geïnformeerd 
te worden in principe volledig bij het slachtoffer gelegd. 

 
In welke mate is/wordt bekeken of dat beginsel nog verder kan omgekeerd worden? 

 
3. Zijn er gevallen bekend waarbij er toch slachtofferhulp werd geboden bij dossiers waar het niet tot 

een veroordeling van de dader kwam, bijvoorbeeld nadat de zaak werd geseponeerd of bij een 
buitenvervolgingstelling? 

 
4. Kan de minister aangeven welke conclusies van de "Vlaamse Staten-Generaal voor psychosociale 

nazorg voor slachtoffers" al zijn omgezet in beleidsmaatregelen? 
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STEVEN VANACKERE 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 115 van 4 maart 2008 
van KATLEEN MARTENS 
 
 
1. a) 

 
b) De autonome centra voor algemeen welzijnswerk zijn zelf verantwoordelijk voor de 

kwalificaties van het personeel dat zij inzetten. Het ligt niet in mijn bedoeling de CAW’s te 
verplichten bepaalde opdrachten aan te werven. Ik weet wel dat een aantal CAW’s 
stafmedewerkers-juristen in dienst hebben. 

 
c) Vanaf 1 november 2007 stel ik 100.000 euro op op jaarbasis ter beschikking van de CAW’s 

met een dienst slachtofferhulp als bijdrage in de kosten van de vrijwilligerswerking. 
 

2. Slachtoffers hebben recht op informatie. Zij moeten hiervoor niet zelf het initiatief nemen. Voor 
de justitiële diensten is dit beginsel opgenomen in artikel 3bis van de Voorafgaande Titel van 
het Wetboek van Strafvordering. Voor de politiediensten is het beginsel te vinden in de wet op 
het politieambt en in de omzendbrief GPI 58 die de slachtofferbejegening bij de politie regelt. 
Ikzelf investeer jaarlijks in de productie en gratis verspreiding van brochures rond 
slachtofferschap. Mijn administratie werkt ook actief mee aan de informatiebrochures die het 
Nationaal Forum voor Slachtofferbeleid ontwikkelt. Daarnaast streven de centra voor algemeen 
welzijnswerk ernaar, via structureel overleg met de betrokken organisaties en via diverse 
sensibiliseringsacties, dat alle slachtoffers spontaan en systematisch worden geïnformeerd over 
hun rechten en mogelijkheden. 

 
3. Ja. Dit gebeurt zelfs frequent. Alle slachtoffers van misdrijven kunnen immers voor 

slachtofferhulp terecht bij de centra voor algemeen welzijnswerk. 
 
4. Als antwoord op de Staten-generaal voor de verbetering van de opvang van verkeersslachtoffers 

heeft de Vlaamse Regering op 16 maart 2007 een bijzondere commissaris voor de 
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Antwerpen De Mare 8,25
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Turnhout De Kempen 5,25
Totaal  73,50



Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.7 - April 2008  -271- 
 
 

 

verkeersslachtoffers aangesteld. Deze commissaris ging op 31 december 2007 met pensioen. De 
Vlaamse Regering zal eerlang een dossier behandelen tot aanstelling van een vervanger. 

 De bijzondere commissaris staat in voor de opvolging van de aanbevelingen van de Staten-
generaal, voor de coördinatie van de initiatieven die in de onderscheiden beleidsdomeinen 
genomen worden, voor de communicatie tussen de overheid en de doelgroepen en hun 
verenigingen en voor de contacten met andere overheden (federale, provinciale, lokale, 
Europese). 

 
 Als antwoord op de vraag naar een centraal expertisecentrum op het gebied van de opvang van 

verkeersslachtoffers heeft de Vlaamse Regering met de vzw’s Steunpunt Algemeen 
Welzijnswerk, Zebra en Ouders van Verongelukte Kinderen een convenant afgesloten. In dit 
kader is een Steunpunt Verkeersslachtoffers opgericht. Het Steunpunt Verkeersslachtoffers heeft 
tot taak kennis rond de problematiek op te bouwen, de deskundigheid bij de betrokken diensten 
en organisaties te bevorderen, de samenwerking tussen deze instanties te stimuleren en te 
sensibiliseren en knelpunten te signaleren. 

 
 Tot slot heb ik eind 2007 extra middelen ter beschikking gesteld van de centra voor algemeen 

welzijnswerk voor de versterking van de opvang van onder meer verkeersslachtoffers. In totaal 
gaat het om een versterking van de centra met 14 VTE. Ik heb aan de centra met een dienst 
slachtofferhulp gevraagd om werk te maken van de samenstelling van een pool van 
trajectbegeleiders, de ondersteuning van lotgenotenwerkingen en de uitbouw van regionale en 
intersectorale netwerken. Zij moeten dit doen in samenhang met de opdrachten in het convenant 
verkeersslachtoffers en in samenwerking met de bijzondere commissaris voor verkeers-
slachtoffers. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
STEVEN VANACKERE 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
Vraag nr. 114 
van 4 maart 2008 
van HANS SCHOOFS 
 
 
 
OPZ Geel   -   Psychiaters 
 
Het openbaar psychiatrisch zorgcentrum (OPZ) in Geel signaleert een ernstig probleem, namelijk een 
tekort aan psychiaters. De directeur geeft aan dat hij erover nadenkt om op lange termijn bepaalde 
afdelingen in te krimpen als hij geen nieuwe psychiaters kan vinden. 
 
Paradoxaal genoeg stijgt het aantal opnames per jaar, nu al meer dan 1000 per jaar, waarvan vele 
moeilijke en gedwongen opnames. De directeur benadrukt dat de situatie niet hopeloos, maar wel 
ernstig is. 
 
De oorzaken blijken vooral bij het tekort aan afstuderende psychiaters en bij het ambtenarenstatuut te 
liggen. Het OPZ kan met een ambtenarenstatuut niet opboksen tegen de  hoge lonen die men elders 
kan verdienen. Ook de werkdruk, het vele papierwerk en de slechte werkomstandigheden zouden als 
oorzaak aangehaald worden. 
 
1. Is de minister op de hoogte van de situatie bij het OPZ Geel? 
 
2. Welke maatregelen worden er genomen om deze problematiek te verhelpen? 
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STEVEN VANACKERE 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 114 van 4 maart 2008 
van HANS SCHOOFS 
 
 
 
1. Ik ben inderdaad op de hoogte van deze problematiek en volg dit dossier nauwgezet op. Ik erken 

dat de rekrutering van artsen en arts-specialisten voor de Vlaamse overheid voor problemen 
zorgt. Dat geldt ook voor de werving van psychiaters voor het Openbaar Psychiatrisch 
Zorgcentrum Geel. Naast werving is ook de retentie van de huidige psychiaters een precair 
aandachtspunt. 
 
OPZ Geel stelt naast een hoofdgeneesheer/medisch directeur momenteel 14 arts-specialisten en 
2 gewone huisartsen in dienst. 
 

2. De problematiek wordt momenteel breed overlegd binnen het beleidsdomein Welzijn, 
Volksgezondheid en Gezin. 
Binnen de raad van bestuur van OPZ Geel is er een task-force opgericht om de problematiek van 
instroom en behoud van arts-specialisten (met inbegrip van hun verloning) te optimaliseren.  
Ik heb daarnaast deze problematiek van de artsenverloning besproken met mijn Vlaamse collega 
van Ambtenarenzaken, minister Bourgeois, met als doelstelling de verloning van artsen en arts-
specialisten binnen de Vlaamse overheid meer marktconform te maken.  
Ik zal de problematiek van de instroom van psychiaters ook verder bespreken met de bevoegde 
collega-ministers. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
STEVEN VANACKERE 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
Vraag nr. 116 
van 6 maart 2008 
van PIET DE BRUYN 
 
 
 
Holebi-resolutie   -   Initiatieven naar bijzondere doelgroepen 
 
Op 26 april 2006 nam het Vlaams Parlement een resolutie aan betreffende de algemene 
maatschappelijke aanvaarding en gelijkschakeling van holebi’s (Stuk 633 (2005-2006) Nr. 3). 
 
Deze resolutie gaat uit van de vaststelling dat de maatschappelijke positie van holebi’s de voorbije 
jaren ontegensprekelijk gevoelig verbeterd is, maar dat daarmee niet alle hindernissen en 
discriminaties zijn verdwenen. Daarom vraagt de resolutie voortdurende en blijvende aandacht voor de 
positie van holebi’s in onze samenleving. 
 
Bovendien zou Vlaanderen de kans moeten grijpen om ook internationaal een voortrekkersrol te 
spelen wat de erkenning en de positieve benadering van holebi’s betreft. Dit kan evenwel pas op een 
geloofwaardige manier, als er vanuit het beleid en dus vanuit de overheid een voortdurende positieve 
aandacht voor de maatschappelijke positie van holebi’s is, en dus niet als men dit beperkt tot een 
eenmalig mediagericht optreden. 
 
In de resolutie vraagt het Vlaams Parlement aan de Vlaamse Regering onder meer om: 
 
- binnen een algemeen beleidskader in verband met holebi’s een gedifferentieerde aanpak uit te 

werken ten behoeve van bijzondere doelgroepen, zoals ouderen, personen met een handicap, 
allochtonen en gescheiden holebi’s met kinderen, onder meer door er bij rust- en 
verzorgingsinstellingen op aan te dringen een holebi-vriendelijk beleid te voeren en via een 
gerichte campagne zorgverleners bewust te maken van de groeiende groep oudere holebi’s; 

- alle holebi’s op hun individuele verantwoordelijkheid te wijzen om hun seksualiteit op een veilige 
manier te beleven, alsook een preventief beleid te voeren dat condoommoeheid bestrijdt en dat 
veilig vrijen promoot via sensibiliseringsacties. 

 
Kan de minister meedelen welke initiatieven hij sindsdien nam om uitvoering te geven aan 
bovenvermelde concrete vragen uit de resolutie? Wie waren zijn gesprekspartners? Wat zijn de 
resultaten? 
 
Indien de minister nog geen initiatieven dienaangaande nam, waaraan is dat dan te wijten en zal hij 
alsnog initiatieven ter zake nemen? 
 
N.B. Vragen over hetzelfde onderwerp werden gesteld aan de ministers Vandenbroucke (vraag nr. 

159), Anciaux (nr. 63), Van Brempt (nr. 118) en Vanackere (nr. 116). 
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STEVEN VANACKERE 
VLAMAS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 116 van 6 maart 2008 
van PIET DE BRUYN 
 
 
 
In uw vraag peilt u naar mijn initiatieven over de holebivriendelijkheid in de welzijns- en 
gezondheidsinstellingen. 
Hierna vindt u de aanpak in verschillende sectoren van het beleidsdomein Welzijn, Volksgezondheid 
en Gezin.  
 
Initiatieven in de gehandicaptensector : 
De gedifferentieerde aanpak ten aanzien van de doelgroep holebi's vertaalt zich voor het Vlaams 
Agentschap voor Personen met een Handicap (VAPH) in het onderkennen van het belang van deze 
seksuele geaardheid binnen de ruimere groep van personen met een handicap die zij bedient. Meer 
concreet mag verwacht worden dat in de door het VAPH erkende en gesubsidieerde voorzieningen ter 
zake een holebivriendelijk beleid gevoerd wordt. 
 
Welnu, bedoelde specifieke aandacht wordt gevat door de reguliere sectorspecifieke minimale 
kwaliteitseisen voor de sector gehandicaptenzorg, die opgenomen werden in de handleiding voor het 
opstellen en invoeren van het kwaliteitshandboek. 
Meer bepaald wordt in dit handboek de maatschappelijke aanvaardbaarheid als sectorspecifieke 
minimale kwaliteitseisen (SMK) vooropgesteld, en wordt de seksuele geaardheid daarbij expliciet 
onderkend als een grond op basis waarvan de individuele voorziening niet-discriminerend mag 
optreden, onder andere wat betreft haar toegangsbeleid tot de voorziening. 
 
Aanvullend merk ik op dat er ook een vervolgstudie in opdracht van het agentschap loopt inzake 
grensoverschrijdend gedrag (GOG), waarbij onder meer meldpunten ter zake moeten gerealiseerd 
worden. 
Op dit ogenblik heeft het agentschap geen weet van systematische of gebeurlijke discriminatie van 
holebi's binnen de erkende en gesubsidieerde voorzieningen. Dergelijke antennes of meldpunten 
zouden hierop een nieuw licht kunnen werpen, in geval er zich terzake op de werkvloer van de 
voorzieningen alsnog problemen zouden voordoen. 
 
Initiatieven in het ouderenbeleid: 
De Vlaamse  administratie van Gelijke Kansen liet een onderzoek uitvoeren met betrekking tot de 
operationalisering van het concept holebivriendelijkheid in de zorgsector. Dit resulteerde in twee 
sensibiliserende instrumenten, die bestaan uit vragenlijsten. Het eerste instrument is gericht naar het 
management, het tweede naar individuele zorgverstrekkers. Het eerste focust op de organisatiecultuur 
en toetst of de randvoorwaarden voor een holebivriendelijk zorgaanbod vervuld zijn op het niveau van 
organisatie en beleid, personeel en opleiding, intake en dienstverlening. Het tweede instrument heeft 
betrekking op ‘culturele competentie’ en focust op kennis, vaardigheden en attitudes van 
zorgverstrekkers betreffende holebi’s. Samen met Welzijn worden deze instrumenten in de zorgsector 
geïmplementeerd. 
 
Initiatieven in de gezondheidssectoren: 
De Vlaamse overheid neemt de nodige maatregelen om aan seksuele minderheden het recht op 
preventieve gezondheidszorg te garanderen. Homofobie en discriminatie in de gezondheids-
voorzieningen wordt actief bestreden. De Vlaamse overheid draagt er zorg voor dat de 
preventieorganisaties over het gepaste preventiemateriaal en -methodieken beschikken of deze 
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ontwikkelen en de nodige inspanningen doen om een gepast antwoord te bieden op de zorgnoden van 
holebi-senioren. 
Naar aanleiding van Wereldaidsdag 2006 riep toenmalig minister bevoegd voor volksgezondheid,  
Minister Vervotte, alle betrokkenen samen voor een Ronde Tafel om de aanpak van “het structurele 
gezondheidsprobleem” bij homomannen te bespreken. Sinds 1999 is het aantal nieuwe besmettingen 
met hiv bij mannen met homoseksuele contacten met de helft toegenomen. Het grootste risico tot 
overdracht van hiv vinden we bij onbeschermde anale seks. 60% van de Vlaamse homomannen vrijt 
consequent veilig en gebruikt hierbij condooms en geschikt glijmiddel. Zowel in Vlaanderen als in de 
rest van Europa merkt men echter een toename van onbeschermde anale seks met occasionele partners 
en inconsequent condoomgebruik.  
 
In 2007 gingen twee bijeenkomsten door van deze Ronde Tafel.  Medewerkers van mijn kabinet, het 
Agentschap Zorg en Gezondheid, Sensoa, maar ook tal van andere personen en organisaties werkzaam 
in de holebibeweging, preventie, zorg en onderzoek namen deel aan deze Ronde Tafel bijeenkomsten.  
Het centrale focuspunt was: op welke manier kunnen we bijkomende initiatieven nemen die het 
toenemende aantal besmetingen met hiv en andere soa bij homomannen kunnen terugdringen?  
 
Tussen beide bijeenkomsten gingen de volgende werkgroepen aan de slag om voorstellen te 
formuleren rond specifieke thema’s.  
 
Werkgroep sensibiliseren (voorzitter: Mark Sergeant) 
Werkgroep testen en vaccineren (voorzitter: Sandra Van den Eynde) 
Werkgroep onderzoek (voorzitter: Ilse Van de Velde) 
Werkgroep counseling MSM met hiv (voorzitter: Ruth Borms) 
Werkgroepen Brussel en Antwerpen (voorzitter: Chris Lambrechts)  
 
Als conclusie kan ik stellen dat het duidelijk is, dat de trend van de stijgende cijfers zich op korte 
termijn niet zomaar zal keren. Alleen al het feit dat we mensen willen aansporen om zich vroeger te 
laten testen, kan een stijging in het aantal diagnoses veroorzaken. Bovendien zijn de oorzaken divers 
en complex. Dit mag ons echter niet ontmoedigen om actie te ondernemen, integendeel. Volgehouden 
inspanningen zijn absoluut noodzakelijk om de trend niet verder te laten escaleren. De Ronde Tafel 
onderschrijft dan ook de aanbevelingen die door de verschillende werkgroepen werden geformuleerd. 
 
Inititiatieven in Kind en Gezin: 
Binnen Kind en Gezin wordt een diversiteit- en kinderrechtenbeleid gevoerd waarin gestreefd wordt 
naar een inclusieve benadering. De dienstverlening van Kind en Gezin moet toegankelijk en effectief 
zijn voor alle doelgroepen. Concreet betekent dit dat in de informatiedragers, de concrete contacten 
met ouders, de beleidsontwikkelingen,… rekening wordt gehouden met de behoeften, vragen en 
context van verschillende doelgroepen. Een concreet voorbeeld omtrent de doelgroep van holebi’s is 
dat in de informatiedragers ook holebi-koppels worden afgebeeld. 

Kind en Gezin ondersteunt het werken met Idriss-materiaal in de INLOOP-teams. Dit gebeurt in 
samenwerking met Sensoa. Het Idriss-materiaal is ontwikkeld door Sensoa voor nieuwkomers in 
Vlaanderen. De doelstelling is de overdracht van basiskennis over seksualiteit en seksuele gezondheid. 
Het voorlichtingspakket kan echter ook perfect gebruikt worden voor andere allochtonen en migranten 
die een beperkte basiskennis hebben over het onderwerp en/of een beperkte kennis van het Nederlands 
hebben. Het Idriss-materiaal, methodisch ontwikkeld voor werken met groepen, ondersteunt de 
INLOOP-teams inhoudelijk en methodisch tijdens hun themabijeenkomsten over seksuele gezondheid. 
Deze actie richt zich niet exclusief tot holebi’s, maar uiteraard zullen zij een deel van de doelgroep 
vormen. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
STEVEN VANACKERE 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
Vraag nr. 117 
van 6 maart 2008 
van PATRICK DE KLERCK 
 
 
 
Project “Lekker fris”   -   CO2-meettoestellen 
 
Om coördinatie en overleg inzake ziektepreventie en gezondheidsbevordering te verkrijgen, werden in 
1998 door de Vlaamse Gemeenschap en heel Vlaanderen lokale gezondheidsnetwerken (Logo’s) 
opgericht. 
 
In West-Vlaanderen zijn er vier Logo’s, namelijk Logo Brugge, Logo Oostene-Ieper-Veurne-
Diksmuide, Logo Roeselare-Tielt en Logo Zuid-West-Vlaanderen. 
 
Steunende op de definitie die terug te vinden is op de website van de Logo’s, kan worden gesteld dat 
het hoofddoel van de oprichting is: “te komen tot een betere coördinatie en afstemming binnen de 
preventieve gezondheidszorg. Het accent komt vooral te liggen op lokaal gerichte acties, 
netwerkvorming, het op elkaar afstemmen van organisaties en wetenschappelijk gefundeerd en 
projectmatig werken. Naast deze algemene opdracht hebben de Logo’s de specifieke opdracht om de 
Vlaamse gezondheidsdoelstellingen te implementeren.” 
 
Eén van die projecten uitgaande van de Logo’s en de afdeling Toezicht Volksgezondheid van het 
Agentschap Zorg en Gezondheid is het project “Lekker Fris”. Dit is een project voor basisscholen, 
waarbij de scholen worden geholpen om het binnenmilieu op school te verbeteren. 
 
Elke school die zich inschrijft, krijgt een basispakket waarvan gebruik gemaakt kan worden. Het 
bestaat uit een poster, een lespakket, een handleiding en finaal kunnen de scholen ook een CO2-meter 
ontlenen bij het Logo van hun regio. 
 
In de regio Brugge is het aantal CO2-meters waarover het Logo beschikt beperkt, met als gevolg dat de 
scholen op een wachtlijst komen te staan. De uitleenmogelijkheden zijn hierdoor sterk gereduceerd, en 
de vraag is dan ook groter dan het aanbod. 
 
Nu is het zo dat de Logo’s de gemeenten in de regio hebben aangeschreven om deze CO2-meters voor 
hen te bekostigen met als doel hetzelfde aantal meters te verkrijgen als in andere regio’s. Een 
dergelijke meter kost al snel een 250 euro zonder BTW en de budgetten zijn niet onuitputtelijk. 
 
Aan de ene gemeente wordt dus gevraagd om zelf financieel bij te dragen, terwijl er voor een 
gemeente in een ander deel van Vlaanderen voldoende apparaten voorhanden zijn. 
 
Dit stemt alleszins niet overeen met wat op de website geclaimd wordt, namelijk een goede 
coördinatie en afstemming binnen de preventieve gezondheidszorg. 
 
1. Klopt het dat er in de ene regio meer meettoestellen zijn dan in andere regio’s? Graag een 

overzicht per Logo-regio. 
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2. Werd de behoefte aan meettoestellen naargelang de regio dan foutief ingeschat? 
 
3. Heeft de minister al gereageerd op het feit dat er aan bepaalde gemeentebesturen een financiële 

bijdrage voor deze toestellen wordt gevraagd? 
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STEVEN VANACKERE 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 117 van 6 maart 2008 
van PATRICK DE KLERCK  
 
 
 
1. Het is correct dat er voor het project “Lekker fris” in de ene regio meer meettoestellen zijn dan in 

andere regio’s.  
 
 Het project bestaat, zoals u terecht opmerkt, uit verschillende materialen die gratis worden 

aangeboden vanuit het LOGO, met uitzondering van de CO2-meter. Daar een CO2-meter 266 euro 
(incl. BTW) kost per stuk, is het niet mogelijk om binnen de beschikbare budgetten voor elke 
deelnemende school een CO2-meter te voorzien. Op dit moment zijn er 618 scholen ingeschreven.  

 Door OCL, Ondersteuningscel LOGO’s (Lokaal Gezondheidsoverleg), werden met het beschik-
bare budget 145 CO2-meters aangekocht. Deze meters worden aan de deelnemende scholen ter 
beschikking gesteld door de LOGO’s.  

 
 Vanuit het projectopzet werd geschat dat elke deelnemende school minstens een aantal weken 

gebruik moet kunnen maken van de CO2-meter opdat dit materiaal zijn ondersteunend effect zou 
hebben. Daarom werd er naar gestreefd om in elke LOGO-regio minimaal een CO2-meter per drie 
scholen te voorzien. Om dit doel te bereiken werd er ondersteuning gevraagd aan het merendeel 
van de Vlaamse gemeenten. In de meeste LOGO-regio’s zijn in het najaar van 2007 dan ook de 
Colleges van Burgemeester en Schepenen aangeschreven met de vraag het project Lekker Fris 
mee te ondersteunen door de aankoop van één of meerdere CO2-meters.  

 
 Aangezien niet elke regio evenveel gemeenten omvat en niet elke gemeente een CO2-meter heeft 

aangekocht en, bovendien, de communicatie naar de Colleges vanuit de LOGO’s regionaal 
verschillend kan gebeurd zijn, is het aantal aangekochte CO2-meters per gemeente of per regio 
verschillend. Dit is niet in tegenspraak, maar past volledig in het concept van lokaal preventief 
werken door middel van wetenschappelijk gefundeerd projectwerk met behulp van lokale 
netwerkvorming, coördinatie en afstemming tussen de verschillende partners. 

 
 In onderstaande tabel vindt u een overzicht met betrekking tot het aantal ingeschreven scholen 

voor het schooljaar 2007-2008 en het aantal CO2-meters dat ter beschikking staat per regio.  
  

  
aantal scholen
ingeschreven 

aantal 
aangekochte 
meters door 
OCL 

aantal aangekochte 
meters door 
gemeentes en 
lokale partners 

aantal meters 
/ school 

Vlaams-Brabant         
LOGO 
Pajottenland/Zennevallei en 
Centrumlogo 70 13 32 0,64
LOGO Hageland en LOGO 
regio Leuven 49 11 15 0,53
Antwerpen         
LOGO stad Antwerpen 2 1 0 0,50
LOGO Noorderkempen en 
LOGO Zuiderkempen 31 8 15 0,74
LOGO Mechelen en LOGO 9 6 6 1,33
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Praam 
LOGO Antwerpen Noord 31 7 9 0,52
Oost-Vlaanderen         
LOGO Schelde-Dender en 
LOGO Waasland 55 15 7 0,40
LOGO Gent 27 7 4 0,41
LOGO regio Aalst 25 5 4 0,36
LOGO Zuid-Oost-Vlaanderen 34 11 6 0,50
LOGO Meetjesland 17 4 10 0,82
West-Vlaanderen         
LOGO Oostende-Ieper-
Veurne-Diksmuide 69 13 11 0,35
LOGO Roeselare-Tielt en 
LOGO Zuid-West-Vlaanderen 49 14 1 0,31
LOGO Brugge 22 4 6 0,45
Limburg         
Limburgse LOGO's 128 25 25 0,39
     
Totaal 618 144 151  

 
 
2. Uit bovenstaande tabel blijkt dat het streefdoel om in elke LOGO-regio minimaal een CO2-meter 

per drie scholen te voorzien, werd gehaald. Welke scholen deelnemen en het juiste aantal klassen 
per school kan u terug vinden op www.lekkerfris.be. Elke deelnemende school heeft dus zoals gepland 
minimaal voor enkele weken een meter ter beschikking, ofwel via het lokale bestuur ofwel via het 
LOGO van hun regio. 

 
De behoefte aan meettoestellen naargelang de regio werd dus correct ingeschat evenals het 
engagement van het lokale netwerk, met de gemeenten, om het project te steunen en er in te 
participeren.  

 
3. Ik heb er geen moeite mee dat aan partners, zoals gemeenten, in een lokaal netwerk dat betrokken 

is bij preventieprojecten ondersteuning en participatie gevraagd wordt. 
  

De aankoop van één of meerdere CO2-meters mag immers niet louter als financiële ondersteuning 
gezien worden. Enerzijds geeft de gemeente hiermee het signaal dat een gezond binnenmilieu in 
de klas ook voor haar belangrijk is, en vooral dus dat het project lokaal gedragen wordt. 
Anderzijds steunt de gemeente een project dat congruent is met het schoolgezondheidsbeleid 
waaraan elke school sinds september 2007 dient te werken.  

 
Bij projecten die vanuit het LOGO worden aangeboden is het als het ware een evidentie om lokale 
partners als de gemeentebesturen de mogelijkheid te geven mee te participeren en zich te 
engageren in de lokale werking omtrent gezondheidspromotie in hun gemeente. Wat die 
participatie juist inhoudt, is projectgebonden.  

 
Het aankopen van een CO2-meter als ondersteuning werd de steden en gemeentes uiteraard ook 
niet opgelegd maar gevraagd. Bovendien blijft elke meter die werd aangekocht door de gemeente, 
ook eigendom van de gemeente en wordt de meter door de gemeente zelf ter beschikking gesteld. 
De scholen, binnen de gemeenten die geen meter aankochten, kunnen steeds bij het LOGO een 
meter ontlenen.  



Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.7 - April 2008  -283- 
 
 

 

VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
STEVEN VANACKERE 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
Vraag nr. 118 
van 6 maart 2008 
van ELSE DE WACHTER 
 
 
 
Energiedrankjes   -   Gezondheidsrisico’s 
 
In een recent artikel in Test-Gezondheid wordt verslag gedaan van een onderzoek van de Wayne State 
University in de Verenigde Staten over de effecten van de populaire energiedrank Red Bull op de 
gezondheid. 
 
Het onderzoek geeft een stijging van bloeddruk zowel als hartritme aan bij gezonde volwassen 
personen na het drinken van twee blikjes Red Bull. Deze resultaten gelden wellicht ook voor andere 
drankjes met dezelfde samenstelling. De meeste energiedrankjes bevatten immers veel cafeïne en 
taurine, naast suikers en vitamines, bestanddelen die de bloeddruk en de hartfunctie beïnvloeden. 
 
Het besluit van het onderzoek is dat personen met een hoge bloeddruk en/of een hartaandoening deze 
drankjes beter mijden uit gezondheidsoverwegingen totdat meer onderzoek gevoerd is.  
 
Red Bull is wegens van het aanwezige eiwit taurine (bevordert de opname van vetten en de 
stofwisseling) in combinatie met cafeïne verboden in een aantal Scandinavische landen, zoals 
Denemarken, en ook in Frankrijk. Het drankje is zeer populair bij de jeugd, al dan niet gemixt met 
alcohol. In 2004 werden 45 miljoen blikjes Red Bull verkocht in België en dit aantal neemt nog toe. In 
een aantal scholen in ons land zijn pepdrankjes verboden. Red Bull werd eerst in uitgaanskringen 
gelanceerd, onder jongeren die nachtenlang fit willen blijven. Vervolgens mikte de marketing onder 
meer op vermoeide truckers. Ook nu nog worden gratis uitdeelacties aan de stations georganiseerd op 
momenten dat veel scholieren naar huis trekken.  
 
1. Gaat de minister ervan uit dat de grote populariteit van energiedrankjes zoals Red Bull een slechte 

zaak is voor de gezondheid van onze jongeren?  
 
2. Welke statistische of ad hoc gegevens van hulpverleners zijn er bekend over 

gezondheidsproblemen in Vlaanderen ten gevolge van overmatig gebruik van deze drankjes, 
vooral bij jongeren? 

 
3. Welke preventieve beleidsmaatregelen worden genomen om het overmatig gebruik een halt toe te 

roepen?  
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STEVEN VANACKERE  
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 118 van 6 maart 2008 
van ELSE DE WACHTER 
 
 
 
1. Energiedranken zijn ontwikkeld om het psychische en lichamelijke prestatievermogen van de 

gebruiker te verhogen. Ze mogen niet verward worden met sportdranken die energie leveren. 
 
 Kijken we naar de ingrediëntenlijst van energiedranken van het Red Bull-type, dan vinden we 

volgende ingrediënten terug (niet noodzakelijk allemaal): 
- Water 
- Suiker (of zoetstoffen in de suikervrije variant) 
- Cafeïne (meestal onder de vorm van guarana. Dit wordt gehaald uit zaden van de 

Guarana-plant met als belangrijkste bestanddeel cafeïne).Dit heeft een opwekkend effect. 
Het gehalte aan cafeïne bedraagt ongeveer 32 mg per 100 ml. Een blikje van 250 ml bevat 
dus 80 mg, dat komt ongeveer overeen met een kop koffie van 220 ml of 2 blikjes cola. 

- Cafeïne werkt ook vochtafdrijvend. Het gebruik van guarana wordt afgeraden bij 
hartproblemen en hoge bloeddruk. 

- Taurine: aminozuur (bouwsteen van eiwit) dat ook van nature in verschillende 
voedingsmiddelen voorkomt. Het gaat vermoeidheid tegen en stimuleert de afbraak van 
melkzuur in de spieren.  

- Glucuronolactone: koolhydraat dat van nature voorkomt in wijn en granen. Het gaat 
vermoeidheid tegen 

- Vitaminen (vaak van de B-groep) 
- Mineralen 
- Smaak- en kleurstoffen 

 
 Energiedranken worden ondergebracht in de restgroep van de actieve voedingsdriehoek en de 

aanbevelingen hiervoor zijn ‘niet essentieel in een evenwichtige voeding, met mate te 
gebruiken’. Ze bevatten ongeveer dezelfde hoeveelheid suiker als frisdranken. Aan energie-
dranken worden bepaalde ingrediënten toegevoegd zoals taurine (een aminozuur) of glucuro-
nolactone (een koolhydraat). Beide met effecten die vermoeidheid tegengaan. 

 
 Deze dranken dienen echter met mate gebruikt te worden en zeker niet elke dag. Ze zijn geen 

onderdeel van een evenwichtige voeding. 
 Problemen zoals een verhoogde bloeddruk, hartkloppingen, uitdrogingsverschijnselen, 

tandbederf, enz. kunnen optreden bij overmatig gebruik en bij gebruik in combinatie met 
alcohol. 

 Energiedranken worden in het uitgaansleven vaak gecombineerd met alcohol, bv wodka, 
Jägermeister. Doordat de energiedrank een oppeppende werking heeft en alcohol dempend, 
rustgevend werkt, kan dit de illusie geven dat men minder gedronken heeft en dus meer dan 
normaal gaat drinken. Bovendien werken zowel cafeïne als alcohol vochtafdrijvend. 

 
 Verslaving van deze producten kan voorkomen, en is vergelijkbaar met koffieverslaving. 
 
2. We beschikken wel over cijfers in verband met het gebruik van energiedranken, maar niet over 

eventuele gezondheidsproblemen ten gevolge van overmatig gebruik ervan. Deze gezondheids-
problemen manifesteren zich vooral bij mensen met een hoge bloeddruk en hartziekten. Dit 
wordt veroorzaakt door de grote hoeveelheden cafeïne die de energiedranken bevatten. Deze 
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stof is niet giftig in kleine hoeveelheden, maar een te grote dosis kan rusteloosheid, irritatie, 
misselijkheid, braken, buikkrampen en soms bloedbraken, stuipen en coma veroorzaken.  

  Uit cijfers blijkt dat ongeveer 10% van de jongeren regelmatig energiedranken drinkt. De cijfers 
geven geen zicht op de hoeveelheden die dan gedronken worden.  

 Cijfers uit de VAD-leerlingenbevraging schooljaar 2005-2006: 

43.2% van de leerlingen in het secundair onderwijs gebruikte het afgelopen jaar energiedranken: 
33.8% occasioneel (minder dan eenmaal per week) en 9.4% regelmatig (minstens wekelijks).  
Meer jongens dan meisjes gebruikten het laatste jaar energiedranken: 49.1% van de jongens in 
het secundair onderwijs gebruikte het afgelopen jaar energiedranken: 37.5% occasioneel 
(minder dan eenmaal per week) en 11.6% regelmatig (minstens wekelijks). 36.9% van de 
meisjes in het secundair onderwijs gebruikte het afgelopen jaar energiedranken: 29.9% 
occasioneel (minder dan eenmaal per week) en 7.0% regelmatig (minstens wekelijks).  
Het gebruik van energiedranken neemt toe met de leeftijd: 33.5% van de 12-14-jarigen gebruikte 
het voorbije jaar energiedranken; voor de 15-16-jarigen was dit 49.2% en voor de 17-18-jarigen 
55.4%.  

 Vragen drugLijn 
 In 2007 kreeg de DrugLijn slechts 3 vragen over energiedranken. 
 
3. De Vlaamse partnerorganisatie rond alcohol- en andere drugpreventie (VAD) heeft een 

preventieconcept over veilig en gezond uitgaan, dat Partywise heet. Partywise wil vanuit een 
gezondheids- en welzijnsperspectief uitgaanders in het club- en evenementencircuit en 
intermediairen deskundiger maken in het omgaan met alcohol en illegale drugs. Zij maken een 
combinatie van 2 strategieën. Aan de ene kant bestaat het uit de toepassing van een algemeen 
preventieconcept en aan de andere kant zorgt Partywise voor de uitwerking van een 
sensibiliseringsstrategie naar zowel jonge uitgaanders als organisatoren in verband met veilig en 
gezond uitgaan.  

 Met het algemeen preventieconcept bedoel ik het uitwerken van een drugbeleid in de specifieke 
setting van het club- en evenementencircuit : coaching en begeleiding van organisatoren bij het 
uitwerken van een beleid op maat, guidelines, netwerkvorming, structurele maatregelen, 
regelgeving en opvang. 

 De uitwerking van de sensibiliseringsstrategie bestaat uit een samenhangend geheel van 
activiteiten waarin de aandacht van de uitgaanders en organisatoren wordt getrokken op de 
problematiek van uitgaan en drugs, informatie wordt gegeven over de risico’s van alcohol- en 
ander druggebruik bij het uitgaan (met bijzondere aandacht voor combigebruik), ondersteuning 
wordt geboden (o.a. peerwerking) aan uitgaanders en concrete aanzetten worden gegeven om 
risico’s te vermijden of te verminderen en gezond en veilig gedrag te bevorderen. Organisatoren 
worden bijkomend gesensibiliseerd over de eigen rol en mogelijkheden om preventief te werken 
en om structurele maatregelen uit te werken om een veilige uitgaansomgeving te creëren. 

 
 Een specifieke strategie naar het overmatige gebruik van energiedranken heeft de VAD niet.  
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
STEVEN VANACKERE 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
Vraag nr. 119 
van 6 maart 2008 
van ELSE DE WACHTER 
 
 
 
Grime-producten   -   Gezondheidsrisico’s 
 
Grimesets voor kinderen die hier verkocht worden, voldoen doorgaans aan de Europese regels. Toch 
bevatten ze een aantal stoffen die een allergie kunnen uitlokken en irriterende producten die de 
natuurlijke bescherming van de ogen aantasten. Ook op de huid kunnen ze negatief inwerken: ze 
bevatten kleurstoffen die de huid uitdrogen en moeilijk afwasbaar zijn. 
 
Verder blijkt het erg schadelijk te zijn om gebruikte tubes na verloop van tijd te hergebruiken, omdat 
ze een broeihaard voor bacteriën vormen. Grimeurs en ouders zijn niet steeds voldoende ingelicht over 
de gevaren voor de gezondheid bij het gebruik van deze producten. 
 
1. Zijn er concrete gegevens bekend over gezondheidsschade ten gevolge van het gebruik van 

grimesets bij kinderen? 
 
2. Welke diensten zijn verantwoordelijk voor de bescherming van de gebruiker wat betreft de in 

Vlaanderen verkochte producten en het aanbod van grimeurs op carnavalfeesten of andere 
gelegenheden? 

 
3. Welke preventieve beleidsmaatregelen worden genomen om het publiek en de grimeurs beter voor 

te lichten over de gevaren van grimeproducten, zeker bij kinderen met gevoelige huidtypes en 
allergieën, om zo te vermijden dat zij er lichamelijke schade door oplopen? 

 



-288-  Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.7 - April 2008
 
 

 

STEVEN VANACKERE 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 119 van 6 maart 2008 
van ELSE DE WACHTER 
 
 
 
Het toezicht op speelgoed wordt uitgeoefend door de FOD Economie, KMO, Middenstand en Energie, 
Kwaliteit en Veiligheid, Reglementering en Controlebeleid, Consumentenveiligheid, Koning Albert II 
laan 16, 1000 Brussel (E-mail: Maureen.Logghe@economie.fgov.be , tel.: 02/277.84.85 ; fax: 02/277.54.39) 
 
De veiligheid van speelgoed is gebaseerd op de wet van 9 februari 1994 betreffende de veiligheid van 
producten en diensten (BS 01-IV-1994).  
Uitvoeringsbesluiten: Koninklijk besluit van 4 maart 2002 betreffende de veiligheid van speelgoed 
(BS 4-IV-2002) en Koninklijk Besluit van 10 augustus 2001 betreffende de veiligheid van pseudo-
speelgoed (BS 10-X-2001) 
 
Speelgoed wordt gedefinieerd als: “Ieder product of deel ervan dat ontworpen wordt of duidelijk 
bestemd is om door kinderen jonger dan 14 jaar, bij het spelen gebruikt te worden. De belangrijkste 
doelstelling van het product of een deel ervan is dus het spel. “ 
 
In de bijlage bij het uitvoeringsbesluit wordt omschreven wat van speelgoed wordt verwacht, onder 
andere de voorwaarden inzake chemische eigenschappen en hygiëne. Zo mag speelgoed bij gebruik 
geen gevaar inhouden voor de gezondheid of lichamelijk letsel. Speelgoed moet voldoen aan alle eisen 
inzake hygiëne en zuiverheid zodat het gevaar voor infectie, ziekte en besmetting wordt vermeden. 
 
De verantwoordelijke minister is de heer Paul Magnette, federaal minister voor Klimaat en Energie, 
verantwoordelijk voor consumentenzaken. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
STEVEN VANACKERE 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
Vraag nr. 120 
van 6 maart 2008 
van GREET VAN LINTER 
 
 
 
Lokalen Kind en Gezin   -   Politieke activiteiten 
 
Op 20 februari 2008 werd in de lokalen van Kind en Preventie een samenzijn georganiseerd ten 
voordele van een gezin dat illegaal in het land verblijft. Het gezin wordt nu uitgewezen. 
 
Het Inloopteam Zita (dat onder bevoegdheid van Kind en Gezin valt) organiseert moedergroepen en 
begeleidt op die manier het gezin. 
 
In dezelfde lokalen van Kind en Preventie lag op deze avond een petitie ter ondertekening, als steun 
aan het gezin en met de vraag het gezin in het land te laten blijven. 
 
Deze lokalen worden ook gebruikt door Kind en Gezin voor pre- en postnatale consultaties. 
 
1. Is de minister hiervan op de hoogte? 
 
2. Gaat de minister akkoord met deze gang van zaken? Kan het dat die lokalen ook voor politieke 

doeleinden worden gebruikt? 
 

Welke initiatieven neemt de minister tegen dergelijke feiten? 
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STEVEN VANACKERE 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 120 van 6 maart 2008  
van GREET VAN LINTER 
 
 
 
Het staat de organiserende besturen van de consultatiebureaus en INLOOP-teams vrij in de eigen 
lokalen andere activiteiten te organiseren, dan dewelke erkend en gesubsidieerd worden door Kind en 
Gezin. Voor deze andere activiteiten ontvangen de organiserende besturen geen subsidies of toelagen 
van Kind en Gezin. Voor de organisatie van deze andere activiteiten dient geen toestemming te 
worden gevraagd aan Kind en Gezin. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
STEVEN VANACKERE 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
Vraag nr. 121 
van 6 maart 2008 
van JOS STASSEN 
 
 
 
Computerapparatuur revalidatiecentra   -   VIPA-subsidiëring 
 
De ambulante revalidatiecentra worden erkend door het Vlaams Agentschap voor Personen met een 
Handicap (VAPH). Ze hebben recht op VIPA- subsidies (Vlaams Infrastructuurfonds voor 
Persoonsgebonden Aangelegenheden) voor onder andere bijzondere uitrusting. 
 
Tot vorig jaar werden deze subsidies door VIPA toegekend voor computerapparatuur als 
noodzakelijke uitrusting voor revalidatietechnieken. Deze apparatuur wordt onder andere gebruikt bij 
revalidatietechnieken bij kinderen met ontwikkelingsstoornissen. 
 
Sinds enige maanden worden deze subsidies geweigerd en zouden – althans volgens de Inspectie van 
Financiën – computers geen apparatuur meer zijn om revalidatietechnieken toe te passen. Voor zover 
ik kon nagaan, is de regelgeving hieromtrent nochtans niet gewijzigd. Het lijkt onbegrijpelijk dat het 
belang van computers bij revalidatietechnieken op deze manier in vraag wordt gesteld. 
 
Naar verluidt wordt een aanpassing van het VIPA-decreet overwogen om dit probleem te 
“remediëren”. Probleem is natuurlijk dat de revalidatiecentra ondertussen verder moeten werken 
zonder computerapparatuur of met hopeloos verouderde toestellen. 
 
1. Hoe werden in het verleden de VIPA-subsidies voor bijzondere uitrusting geregeld? 
 
2. Wat is de argumentatie om computertoepassingen inzake revalidatie niet meer te laten ressorteren 

onder de categorie bijzondere uitrusting van het VIPA-decreet? 
 
3. Waarom past de minister de huidige ongewijzigde regelgeving niet toe door de VIPA-subsidie 

opnieuw toe te kennen voor computeruitrusting voor revalidatietechnieken? 
 
4. Wat is de budgettaire grootte-orde van deze VIPA-rubriek? 
 
5. Op welke manier en binnen welke termijn gaat de minister dit prangende probleem voor de 

revalidatiecentra oplossen? 
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STEVEN VANACKERE 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 121 van 6 maart 2008 
van JOS STASSEN 
 
 
 
1. Tot einde 2006 werden de investeringssubsidies voor bijzondere uitrusting verleend door het 

Vlaams Agentschap voor Personen met een handicap (VAPH), in toepassing van het artikel 10 § 
3, 3° van het BVR van 6 juli 1994 tot vaststelling van de totale investeringssubsidie en de 
bouwtechnische normen voor de voorzieningen voor de sociale integratie van personen met een 
handicap. In het kader van BBB werd deze materie op 1 januari 2007 overgeheveld naar het 
VIPA.  
 

2. De VIPA-Coördinatiecommissie, die het finale advies aan de minister over de subsidieaanvraag 
uitbrengt, stelde dat de uitbreiding van een computernetwerk niet altijd beantwoordt aan de 
definitie van revalidatieapparatuur. Computernetwerken voor administratieve doeleinden kunnen 
overigens gesubsidieerd worden in combinatie met subsidiedossiers van nieuwbouw of 
uitbreiding onder de projectfase 4 (uitrusting en meubilering). Ze worden echter niet aanvaard 
als “bijzondere uitrusting” in de geest van wat vermeld staat in het artikel 10 § 3, 3° van het 
BVR van 6 juli 1994 (het zgn. sectorbesluit), namelijk: “apparatuur voor revalidatietechnieken 
waarvan de eenheidsprijs hoger is dan 5 000 euro”. 

 
 Computernetwerken die niet uitsluitend voor revalidatie gebruikt worden, worden door de 

VIPA-Coördinatiecommissie in dit verband ongunstig geadviseerd. De Commissie is bereid de 
aanvragen voor computerapparatuur opnieuw in overweging te nemen indien er in het gebruik 
een duidelijk onderscheid kan gemaakt worden tussen administratieve doeleinden en 
revalidatiedoeleinden.  

 
3. De VIPA-Coördinatiecommissie heeft unaniem een ongunstig advies uitgebracht over de 

subsidiëring - op basis van het bewuste artikel 10 § 3, 3° - van computernetwerken die niet 
uitsluitend voor revalidatiedoeleinden aangewend worden. Ik heb het advies van de 
Coördinatiecommissie gevolgd. 

 
4. Hieronder een overzicht van de budgettaire weerslag (vastgelegde bedragen) vanaf het jaar 2000 

tot heden.  
 
 

 Jaar Bedrag 
VAPH 2000     48.119,78 EUR  
VAPH 2001   100.464,60 EUR  
VAPH 2002     27.828,40 EUR  
VAPH 2003   212.739,87 EUR  
VAPH 2004     48.629,13 EUR  
VAPH 2005   136.978,83 EUR  
VAPH 2006   124.869,43 EUR  
VIPA 2007 0,00 EUR 
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5. Vanuit de sector is een voorstel gedaan tot actualisering van het BVR van 6 juli 1994 tot 
vaststelling van de totale investeringssubsidie en de bouwtechnische normen voor de 
voorzieningen voor de sociale integratie van personen met een handicap. Dit voorstel is 
momenteel in onderzoek. In overleg met de sector, zal bij deze gelegenheid een betere 
formulering gezocht worden die niet voor interpretatie vatbaar is en waarin ondubbelzinnig zal 
gesteld worden dat louter revalidatieapparatuur voor subsidiëring in aanmerking wordt genomen 
op basis van bewust artikel. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
STEVEN VANACKERE 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
Vraag nr. 122 
van 12 maart 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Permanent armoedeoverleg   -   Verticaal luik 
 
Het Armoededecreet verankert een permanent armoedeoverleg. Dat bestaat uit een horizontaal en een 
verticaal luik. 
 
Het verticaal luik is het overleg dat binnen elk beleidsdomein met de vertegenwoordigers van de 
armen wordt gevoerd. Samen met deze vertegenwoordigers en de aandachtsambtenaren kunnen ook 
derden aan dit overleg deelnemen. 
 
Iedere minister bepaalt voor zijn of haar beleidsdomein hoe het verticaal overleg wordt georganiseerd. 
 
Het verticaal overleg vindt voor elk beleidsdomein minstens twee keer per jaar plaats. 
 
1. Hoeveel keer per jaar (sinds het armoededecreet) heeft het verticaal overleg plaatsgevonden voor 

de beleidsdomeinen van de minister? 
 
2. Maken ook derden deel uit van het verticaal overleg? Zo ja, wie? 
 
3. Wat zijn de resultaten van het overleg? Worden hiervan verslagen opgemaakt? Waar kunnen deze 

verslagen worden geraadpleegd? 
 
4. Houdt de minister, in haar/zijn beleid, rekening met de resultaten van dit overleg? Zo ja, op welke 

manier? Zo neen, waarom niet? 
 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 44, Van Mechelen nr. 93, 

Vandenbroucke nr. 170, Anciaux nr. 85, Bourgeois nr. 68, Keulen nr. 105, Van Brempt nr. 122, 
Vanackere nr. 122, Crevits nr. 489, Ceysens nr. 52). 

 



-296-  Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.7 - April 2008
 
 

 

STEVEN VANACKERE 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
GECOÖRDINEERD ANTWOORD  
op vraag nr. 122   van 12 maart 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Hierbij de antwoorden van de Ministers Ceysens, Crevits, Keulen, Vanackere, Van Brempt, 
Vandenbroucke en Van Mechelen 
 
1. De viceminister-president van de Vlaamse Regering en Vlaams minister van Werk, 

Onderwijs en Vorming  
 
 WERK EN SOCIALE ECONOMIE 
 Binnen het beleidsdomein Werk en Sociale Economie werd er met betrekking tot het verticale 

overleg gekozen voor een drieledige aanpak. Het formele overleg binnen de Sociaal 
Economische Raad Vlaanderen (SERV) wordt ondersteund door informeel overleg op initiatief 
van het departement Werk en Sociale Economie en het stakeholdersoverleg van de Vlaamse 
Dienst voor Arbeidsbemiddeling en Beroepsopleiding (VDAB). 

 
 Voor thema’s die rechtstreeks betrekking hebben op de bevoegdheden en werking van de 

VDAB organiseert deze zelf een stakeholdersforum waarin ook organisaties die werken met 
mensen in armoede vertegenwoordigd zijn. Op dit stakeholdersoverleg worden de VDAB -
aangelegenheden op een sterk operationeel niveau behandeld. 

 
 Het informele verticale overleg werd opgestart op 1 december 2005 en heeft zes maal 

plaatsgevonden in 2006.  
 
 Ook in 2007 heeft het informele overleg zes maal plaatsgevonden.  
 
 Op basis van de vooropgestelde acties in de beleidsbrieven 2007-2008 van Werk en van Sociale 

Economie heeft het informele overleg geopteerd om in 2008 te werken rond de volgende 
thema’s: 
-  verdere opvolging van de ontwikkeling van de lokale diensteneconomie met de specifieke 

focus op het ontwikkelen van een klaverbladmodel voor personen in armoede;  
-  het verstrekken van een nota en advies over de relatie werk-gezin en werk-welvaart vanuit 

het perspectief van personen in armoede; 
-  naar aanleiding van de evaluatie van het jeugdwerkplan het verstrekken van een advies over 

de positie van jongeren in armoede binnen het jeugdwerkplan. 
 
 In 2008 zijn er momenteel 4 bijeenkomsten geagendeerd. In functie van de evoluties m.b.t. het 

beleid Werk en Sociale Economie kan er op vraag van de leden van het informele overleg 
bijkomend nog bijeenkomsten gepland worden. 

 
 Het formele verticale overleg van het Vlaams netwerk van verenigingen waar armen het woord 

nemen is in het voorjaar van 2006 binnen de SERV (ad hoc in zijn werkgroep 
arbeidsmarktbeleid) van start gegaan. Afgesproken werd om het overleg niet op regelmatige 
basis te organiseren, maar enkel wanneer beide partijen de noodzaak van een overleg zien. 
Inhoudelijk ligt de focus van het formele overleg op de diverse aspecten van het 
arbeidsmarktbeleid en het beleid van sociale economie, waaronder levenslang leren, erkenning 
van elders verworven competenties, sociale tewerkstelling en de implementatie van acties uit het 
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Vlaams Actieplan Armoede die betrekking hebben op werk, sociale economie en 
maatschappelijk verantwoord ondernemen. 

 
 ONDERWIJS EN VORMING 
 Het jaar dat het uitvoeringsbesluit bij het decreet betreffende de armoedebestrijding in voege 

kwam, was ook de opstartfase voor het Vlaams Netwerk van Verenigingen waar Armen het 
Woord nemen. Binnen de schoot van het Vlaams Netwerk werd een werkgroep opgestart over 
het thema onderwijs. Deze werkgroep wordt gecoördineerd en ondersteund door de 
gedetacheerde stafmedewerker onderwijs vanuit het ministerie van Onderwijs. Intussen is het 
Netwerk eveneens vertegenwoordigd in de Vlaamse Onderwijsraad (VLOR), waar het meewerkt 
aan de ontwikkeling van adviezen, en heeft ook nauwe contacten met alle LOP-deskundigen.  

 
 In die beginfase hield het verticaal overleg vooral in dat het Netwerk en/of de werkgroep 

Onderwijs met de armoedeambtenaar van Onderwijs en Vorming een aantal keer vergaderden 
(bv. op 3 en 16 februari 2004). Daarop werden o.m. de verwachtingen van de verenigingen en 
van de werkgroep onderwijs voor het onderwijsbeleid toegelicht. In maart 2004 vonden ook vier 
voorbereidende rondetafelconferenties plaats met het oog op Vooruitgangs- en toekomstcongres 
van 6 mei 2004. Op 31 maart was het de rondetafel over onderwijs, waarop afgevaardigden van 
mijn diensten aanwezig waren. 

 
 Het verticale overleg voor het bevoegdheidsdomein onderwijs en vorming werd vanaf 2005 echt 

opgestart en vormgegeven. In die eerste jaren heeft het plaatsgevonden op 30 juni 2005, 20 
januari 2006 en 17 november 2006. Het centrale thema voor deze eerste verticale 
overlegmomenten was ‘communicatie van mensen in armoede met onderwijs’, waarbinnen 5 
deelthema’s onderscheiden werden: CLB, Pesten op school, Ouderbetrokkenheid, 
Huistaakbegeleiding, Secundair Onderwijs. Het Netwerk had dan ook samen met kabinet en 
administratie vier ontmoetingsmomenten voor schooljaar 2005-2006 gepland. Daarop zou 
telkens gewerkt worden over een deelthema. De planning kon echter niet gevolgd worden. Niet 
alleen werd ervoor gekozen om inhoudelijk tegemoet te komen aan de behoefte bij de 
verenigingen en de mensen in armoede om de derde ontmoeting te wijden aan het thema 
"Armoede in de leerkrachtenopleiding": hoe kunnen jonge leerkrachten beter opgeleid worden 
om met kansarme leerlingen om te gaan? Het vergde ook tijd om een geschikte datum vast te 
leggen voor beleid én de mensen uit de verenigingen. Deze moeizaam afgesproken vergaderdata 
kwamen een aantal keer in het gedrang omwille van treinstakingen (28 oktober 2006) en andere 
factoren. In 2007 werd de vergaderkalender voor het verticaal overleg vertraagd omdat de 
gedetacheerde leerkracht het Vlaams Netwerk verliet en er per 1 mei een nieuwe kracht 
aangesteld werd.  

 
 Sindsdien pleegt het kabinet Onderwijs regelmatig overleg met het Netwerk over concrete 

dossiers. Zo was er op 19 december 2006, 10 februari 2007 en 11 juni 2007 een verticaal 
overleg over de basiseducatie die mensen in armoede nog onvoldoende bereikt. Op 8 april is het 
volgende overleg gepland over kostenbeheersing secundair onderwijs. De volgende data van het 
verticale overleg zijn 12 juni en 23 september 2008. 

 
 De Vlaamse minister van Welzijn, Volksgezondheid en Gezin organiseerde in september en 

december 2006 een verticaal overleg betreffende de schuldenproblematiek. 
  
 In 2007 vond er twee keer een verticaal overleg plaats. Om het verticaal armoedeoverleg binnen 

Welzijn, Volksgezondheid en Gezin te activeren, werd op 28 juni 2007 een voorbereidende 
vergadering georganiseerd met het Vlaams Netwerk van verenigingen waar armen het woord 
nemen. Zij stelden daar als prioritaire thema’s voor het verticaal overleg schuldenproblematiek, 
geestelijke gezondheidszorg en opvoedingsondersteuning/kinderopvang voor. De minister 
voegde daar het thema (preventieve) gezondheidszorg aan toe. In opvolging van deze afspraak 
vond op 1 oktober 2007 een eerste verticaal overleg rond kinderopvang plaats. 
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 Op 4 februari 2008 vond er een verticaal armoedeoverleg rond geestelijke gezondheidszorg 

plaats. 
 
 Bij de opmaak van de actualisatie 2008 van het Vlaams Actieplan Armoedebestrijding, werd aan 

het Vlaams Netwerk van verenigingen waar armen het woord nemen gevraagd om per 
grondrecht hun prioriteiten voor het verticaal armoedeoverleg te geven. Deze werden 
opgenomen in de actualisatie. Op basis hiervan was er op 6 maart een overleg met het Vlaams 
Netwerk om de thema’s die betrekking hebben op Welzijn, Volksgezondheid en Gezin te 
bespreken. 

 
 In navolging van de afspraken die op dit overleg gemaakt werden, wordt er in juni een overleg 

gepland rond gezondheidszorg en in september een overleg rond kinderopvang, steungezinnen 
en opvoedingsondersteuning. 

 
 Vanuit de opdracht als coördinerend minister van het Vlaams armoedebestrijdingsbeleid is er 

ook geregeld overleg met het Vlaams Netwerk van verenigingen waar armen het woord nemen, 
onder meer i.f.v. een voorontwerp van decreet tot wijziging van het decreet betreffende de 
armoedebestrijding. 

 
 De Vlaamse minister van Openbare Werken, Leefmilieu, Energie en Natuur organiseerde 

rond energie in het kader van het decreet betreffende de armoedebestrijding nog geen formeel 
verticaal overleg. 

 
 Nochtans wordt met de armoedesector al jaren overlegd en samengewerkt.  
 
 Zo worden het Vlaams Netwerk van Verenigingen waar Armen het Woord Nemen alsook 

Samenlevingsopbouw Provincie Antwerpen vzw van nabij betrokken bij het voorbereiden en het 
uitvoeren van een sociaal energiebeleid in de geliberaliseerde energiemarkten.  Overigens 
vormen de beleidsaanbevelingen, op basis van de verzamelde ervaringskennis van de 
betrokkenen, een gewaardeerde bijdrage tot de vernieuwing van de regelgeving inzake aardgas 
en elektriciteit.  

 
 De vzw Samenlevingsopbouw Provincie Antwerpen ontvangt sinds 2005 een projectsubsidie om 

de ervaringen van kansarmen in de vrijgemaakte elektriciteits- en aardgasmarkt in kaart te 
brengen. Op basis van deze ervaringen worden standpunten en voorstellen aangeleverd om 
zowel het sociale energiebeleid als het beleid met betrekking tot rationeel energiebeleid te 
verbeteren.  

 
 Naast deze georganiseerde beleidsadvisering, bevat dit project ook een luik dienstverlening naar 

de doelgroep. Hierbij wordt gezocht naar oplossingen voor problemen van kansarmen in de 
geliberaliseerde energiemarkt, zoals (onterechte) opzeggingen van leveringscontracten, zoeken 
van een (nieuwe) leverancier, het afspreken van afbetalingsplannen met leveranciers en 
netbeheerders, problemen met de plaatsing van budgetmeters, … De doelstellingen voor deze 
projectmatige samenwerking worden formeel vastgelegd in subsidiebesluiten. De realisaties van 
de projecten worden minstens drie keer per jaar besproken tijdens bijeenkomsten van een 
stuurgroep waar zowel de administraties als de kabinetten van de beleidsdomeinen energie en 
welzijn aanwezig zijn.  

 
 Tot slot hebben zowel het Vlaams Netwerk van verenigingen waar Armen het Woord Nemen en 

de vzw Samenlevingsopbouw Antwerpen Provincie en de CAW Metropool advies verleend bij 
de ontwerpen van decreet en besluit met betrekking tot de sociale openbaredienstverplichtingen. 
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 Vertegenwoordigers van de armenverenigingen werden in de voorbije jaren herhaaldelijk op het 
kabinet of door de minister ontvangen. 

 
 De armenverenigingen waren ook vertegenwoordigd bij de presentaties van de rapporten van het 

Steunpunt tot bestrijding van armoede, bestaansonzekerheid en sociale uitsluiting.  
 
 Vanuit deze ervaringen zal in 2008 het formele verticale overleg in het kader van het decreet 

betreffende de armoedebestrijding opgestart worden. 
 
 De Vlaamse minister van Binnenlands Bestuur, Stedenbeleid, Wonen en Inburgering heeft 

voor de domeinen Binnenlands Bestuur, Stedenbeleid en Inburgering tot op heden nog geen 
verticaal overleg georganiseerd. In het verleden heeft de administratie het initiatief genomen met 
de VVSG en vzw De Link, de partner die instaat voor het opleiden van ervaringsdeskundigen in 
armoede en sociale uitsluiting, aftastende gesprekken te voeren over de inschakeling van 
ervaringsdeskundigen ter ondersteuning van de lokale besturen (zowel gemeentebesturen als 
OCMW’s). Lokale besturen zouden zodoende beroep kunnen doen op deskundige inbreng van 
ervaringsdeskundigen bij bv. de organisatie van hun dienstverlening. Zowel de mogelijkheden 
als de beperkingen van deze inschakeling dienden nog verder uitgeklaard te worden. Deze 
gesprekken kunnen in 2008 hervat worden en aangegrepen worden voor het opstarten van het 
verticaal overleg. 

 
2.  De viceminister-president van de Vlaamse Regering en de Vlaams minister van Werk, 

Onderwijs en Vorming  betrekt samen met de collega van Sociale Economie voor de 
beleidsdomeinen Werk en Sociale Economie bij het formeel, het informele armoedeoverleg en 
het periodieke stakeholdersoverleg van de VDAB vertegenwoordigers van organisaties waar 
armen het woord nemen. 

 
 Het informeel verticale overleg wordt voorgezeten door de aandachtsambtenaar van het 

departement Werk en Sociale Economie waar naast de vertegenwoordigers van organisaties 
waar armen het woord nemen de volgende leden vertegenwoordigd zijn: 
-  kabinetten van werk en sociale economie; 
-  federale ministerie van werk; 
-  VDAB m.b.t. de link naar het stakeholdersoverleg; 
-  Centrum voor Gelijkheid van Kansen en voor Racismebestrijding; 
-  vzw De Link (organisatie die opleidingen verstrekken tot ervaringsdeskundige). 

 
 In functie van de geagendeerde thema’s kunnen deskundigen en/of gespecialiseerde 

middenveldorganisaties ter zake aan het overleg uitgenodigd worden. 
 
 Voor Onderwijs en Vorming gebeurde het verticale overleg dusver tussen de afgevaardigden 

van de verenigingen en de vertegenwoordigers van het beleid (kabinet en administratie, m.n. 
aandachtsambtenaar armoede en een vertegenwoordiger van de Entiteit Curriculum). 
Naargelang het specifieke thema van het overleg worden ook de respectieve dossierbehandelaars 
van het departement Onderwijs en Vorming en/of AgODi nauw betrokken. 

 
 In het verticaal overleg georganiseerd door de Vlaamse minister van Welzijn, 

Volksgezondheid en Gezin maken derden deel uit van het Verticaal armoedeoverleg. Dit wordt 
bij elk overleg afzonderlijk bekeken en sinds 2007 overlegd met het Vlaams Netwerk. Derden 
worden uitgenodigd in functie van een mogelijke relevante inbreng over het thema dat in het 
verticaal overleg wordt opgenomen. Het kan gaan om mensen uit de academische wereld of uit 
het middenveld. 

 
 Op het verticaal overleg rond kinderopvang was bijvoorbeeld prof. Michel Vandenbroeck van 

de UGent aanwezig. Bij het verticaal overleg rond geestelijke gezondheidszorg was er een 
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vertegenwoordiging van VAGGA (Vereniging voor Ambulante Geestelijke Gezondheidszorg 
Antwerpen) en van het project Mikado, een project uit de geestelijke gezondheidszorg met 
betrekking tot mensen in armoede. 

 Er worden ook telkens ervaringsdeskundigen betrokken. 
  
 Voor het verticaal overleg georganiseerd door de Vlaams minister van Openbare Werken, 

Leefmilieu, Energie en Natuur wordt momenteel bekeken wie, naast de vertegenwoordigers 
van de armen, eveneens voor het verticaal overleg zal worden uitgenodigd. In het verleden 
werden vanuit het energiebeleid rondetafels gehouden over de problemen van kansarmen in een 
vrijgemaakte elektriciteits- en gasmarkt met vertegenwoordigers van de armen als met 
netbeheerders en leveranciers alsook agentschap en regulator.  Overwogen wordt om bij de 
bespreking van een aantal specifieke thema’s, zoals de sociale opnbaredienstverplichtingen en 
de openbaredienstverplichtingen inzake rationeel energieverbruik, ook de energiesector in het 
verticaal overleg te betrekken. 

 
 Bij het verticaal overleg van de Vlaams minister van Binnenlands Bestuur, Stedenbeleid, 

Wonen en Inburgering bestaat de samenstelling uit vertegenwoordigers van het Vlaams 
Netwerk van Verenigingen waar armen het woord nemen, van verenigingen waar armen het 
woord nemen, van de administraties wonen en van het kabinet. 

 
3. De viceminister-president van de Vlaamse Regering en de Vlaamse minister van Werk, 

Onderwijs en Vorming vermeldt samen met de Vlaams minister van Sociale Economie 
volgende resultaten voor Werk en Sociale Economie: 
-  nota met advies over de opvolging van het tweejaarlijkse rapport van het Steunpunt tot 

bestrijding van armoede, bestaansonzekerheid en sociale uitsluiting; 
-  advies aan de SERV over het voorontwerp van Decreet houdende de lokale 

diensteneconomie. 
-  advies op het Besluit van de Vlaamse Regering houdende de lokale diensteneconomie; 
-  advies op het Vlaams actieplan werkloosheidsvallen 2007; 
-  cases m.b.t. afstraffingmechanismen bij de zoektocht naar of het aanvaarden van werk voor 

mensen in armoede en opvolging van het actieonderzoek ‘het activeren van mensen in 
armoede naar werk: van good and bad practices tot mogelijke remedies’ (Vlaams Netwerk 
van personen waar armen het woord nemen). 

-  advies op het voorontwerp van Decreet houdende de lokale diensteneconomie (link met 
advies vanuit het voormelde informele overleg); 

-  bespreking van de nota’s ‘moeilijk bemiddelbaren’ en ‘inzet van ervaringsdeskundigen’. 
 
In 2007 werden twee adviezen aan de SERV overhandigd die binnen het informele 
armoedeoverleg werden geformuleerd: 
- advies op het Besluit van de Vlaamse Regering houdende de lokale diensteneconomie; 
-  advies op het Vlaams actieplan werkloosheidsvallen 2007. 

 
 Verder werd ook het eindrapport van het voormelde project/actieonderzoek ‘het activeren van 

mensen in armoede naar werk: van good and bad practices tot mogelijke remedies’ aan de 
SERV bezorgd. 

 
 Van iedere bijeenkomst wordt er een verslag opgemaakt. 
 De verslagen van het formeel verticaal overleg kunnen geraadpleegd en/of opgevraagd worden 

bij de SERV, deze van het informele armoedeoverleg bij het departement Werk en Sociale 
Economie en deze van het stakeholdersoverleg bij de VDAB. 

 
 Voor Onderwijs en Vorming heeft het verticale overleg tot taak de specifieke beleidsinitiatieven 

te toetsen aan de visie en de ervaring van de doelgroep en voorstellen tot bijsturing te 
formuleren. De eerste ontmoetingen waren vanzelfsprekend het forum waarop de verenigingen 



Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.7 - April 2008  -301- 
 
 

 

wezen op de grote knelpunten die ze in hun contact met onderwijs (op lokaal niveau – de school 
- en op het niveau van de Vlaamse overheid) ervaren. De aanwezige beleidsmakers kregen 
tijdens deze ontmoetingen in eerste instantie een hands-on zicht op de problematieken van 
ouders en kinderen in armoede. Daarnaast verduidelijkten ze bij die gelegenheid welke de 
structuren en/of achterliggende principes zijn die aan de basis liggen van het gevoerde beleid, de 
gehanteerde regels en wie daarvoor de bevoegde/verantwoordelijke onderwijsactor(en) zijn. 
Voor de verslagen van de verticale overlegbijeenkomsten verwijzen we naar de website van het 
Vlaams Netwerk, waar ze on-line raadpleegbaar zijn. 

 
 Bij de Vlaamse minister van Welzijn, Volksgezondheid en Gezin resulteert een verticaal 

overleg in een aantal afspraken. Dit kan leiden tot de afspraak tot verder bilateraal overleg 
tussen het Vlaams Netwerk van verenigingen waar armen het woord nemen en (één van) de 
partners rond de tafel. Dit gebeurde onder meer met Kind en Gezin. De deelnemers aan het 
overleg worden op de hoogte gehouden van concrete stappen die gezet worden in opvolging van 
het overleg. 

 
 Er wordt van elk verticaal overleg verslag gemaakt door de administratie. Een samenvatting van 

deze verslagen is te vinden in de jaarlijkse actualisatie van het Vlaams Actieplan 
Armoedebestrijding. 

 
 De Vlaamse minister van Openbare Werken, Leefmilieu, Energie en Natuur 

verwijst voor de resultaten van de samenwerking met de vzw Samenlevingsopbouw Provincie 
Antwerpen vzw naar de website www.energiearmoede.net.   Daarnaast worden van de 
stuurgoepvergaderingen, die in het kader van de projectsubsidies werden gehouden, interne 
verslagen opgemaakt waarin concrete afspraken worden vastgelegd. 

 
 De Vlaamse minister van Binnenlands Bestuur, Stedenbeleid, Wonen en Inburgering 

beschouwt het verticaal overleg als  een waardevol forum.  Enerzijds om nieuwe 
beleidsmaatregelen en -intenties toe te lichten en te bespreken met vertegenwoordigers van 
mensen in armoede, anderzijds voor de vertegenwoordigers van mensen in armoede om terug te 
koppelen over het gevoerde beleid, de ervaren knelpunten en lacunes. Op het overleg van 26 
juni 2007 stond de bespreking van het gewijzigde stelsel van huurtoelage centraal. Naast 
informatieve vragen over het stelsel, werden eveneens een reeks opmerkingen en knelpunten 
geformuleerd, die meegenomen zullen worden in het kader van de voorziene evaluatie van het 
stelsel in 2009.  Tijdens het tweede overleg in 2007 werd het nieuwe kaderbesluit sociale huur 
besproken.  Daarnaast werd door de vertegenwoordigers van de verenigingen waar armen het 
woord nemen hun dossier ‘Toegankelijke woondiensten’ toegelicht en werd dit kort besproken. 
Van elk overleg wordt een uitgebreid verslag gemaakt. Deze verslagen kunnen worden bezorgd. 

 
4. De viceminister-president van de Vlaamse Regering en de Vlaamse minister van Werk, 

Onderwijs en Vorming  
 

 WERK en SOCIALE ECONOMIE 
 De Minister verwijst voor gedetailleerde informatie met betrekking tot de gerealiseerde en de te 

realiseren beleidsacties ten voordele van personen in armoede naar de jaarlijkse 
opvolgingsfiches van het geactualiseerd Vlaamse actieplan armoede dat wordt opgemaakt onder 
leiding van Welzijn en waarin Werk en Sociale Economie over hun beleid hun bijdragen 
aangeven. Deze acties worden onder meer opgesteld en uitgevoerd in samenspraak met de 
vertegenwoordigers die met armen werken via voormelde overlegstructuren. 

 
 Naar aanleiding van de jaarlijkse beleidsbrief Sociale Economie en deze van Werk en het 

schrijven met standpuntbepaling hierop vanwege het Vlaams Netwerk van personen waar armen 
het woord nemen, wordt het Vlaams Netwerk uitgenodigd op het kabinet van Sociale Economie 
en op het kabinet van Werk voor overleg, afstemming en afspraken met betrekking tot de acties 
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die het komende parlementair jaar vooropgesteld worden. In functie van die afspraken wordt het 
respectieve beleid Sociale Economie en Werk daar waar nodig verder aangestuurd om personen 
in armoede (nog) meer kansen te bieden. 

 
 Projecten en voormelde acties die passen binnen de programma’s van het Europees Sociaal 

Fonds worden aanvullend ondersteund door het ESF -agentschap. 
 
 Voorbeelden van beleidsacties zijn onder meer: 
 
 In de begroting werk worden jaarlijks de nodige kredieten vrijgemaakt om de opleiding van 

ervaringsdeskundigen aanvullend te ondersteunen. 
 
 Om aan de problemen m.b.t. werk, opleiding en begeleiding en sociale tewerkstelling van armen 

zoveel mogelijk weerklank te geven werd er dit jaar initiatief genomen om het netwerk van de 
organisaties die actief zijn met armen te versterken én te verbreden.  

 
 Naar aanleiding van de verstrekte adviezen met betrekking tot de lokale diensteneconomie wordt 

er momenteel onderzocht in hoeverre een specifieke lokale dienst ‘armoede’ kan erkend en 
gesubsidieerd worden. 

 
Onder meer naar aanleiding van de voormelde nota ‘moeilijk bemiddelbaren in armoede’ wordt 
er binnen de recent opgerichte werkgroep werk-zorg/welzijn initiatieven onderzocht om een 
betere afstemming te vinden tussen werk en welzijn voor de doelgroep die omwille van diverse 
factoren niet gerelateerd aan de arbeidsmarkt (o.a. ook armoede) zeer moeilijk toegeleid worden 
naar de arbeidsmarkt. Er wordt hierbij in samenwerking met het domein Welzijn onder meer 
gezocht naar warme overdrachten van werk naar welzijn om in belangrijke mate eerst te werken 
aan de voormelde niet arbeidsgerelateerde problemen alvorens kunnen ingepast worden in een 
traject naar werk. 

 
 Eén van de belangrijke werkloosheidsvallen voor armen is de problematiek van de relatie werk-

gezin. In dat kader wordt er vanuit sociale economie op korte termijn initiatief genomen om via 
het informeel verticaal overleg hun te betrekken bij de oplijsting van hun problemen met het oog 
op een beleidsnota voor verdere beleidsmatige acties. 

 
 In het kader van het beleid met betrekking tot de Evenredige Arbeidsdeelname en Diversiteit 

(EAD) wordt er een kwantitatieve norm opgelegd bij de diversiteitplannen. In minstens 5 % van 
deze plannen dienen er acties worden opgenomen ten voordele van personen in armoede, zoals 
training voor projectontwikkelaars zodat zij beter begrip hebben van (de gevolgen van) armoede 
en de belevingswereld van deze mensen; het verhogen van de geletterdheid en aandacht voor de 
verschillende vormen en kleuren van armoede bij de aanwerving van armen met het oog op een 
betere interventie langs de vraagzijde van de arbeidsmarkt. 

 
 In 2008 werd er tevens een beknopt actieplan rond de kansengroep mensen in armoede voorzien 

in de krachtlijnennota EAD. 
 
 In juni wordt er in het kader van het onderzoeksprogramma VIONA een studie toegewezen over 

de situatie van werkende armen met het oog op het ontwikkelen van een aangepast beleid in 
functie van de geformuleerde beleidsaanbevelingen hieromtrent. 

 
 ONDERWIJS EN VORMING 
 Het verticaal overleg vormt een belangrijk kanaal waarlangs het kabinet en administratie kennis 

vergaren over de moeilijkheden en grenzen waarop ouders en leerlingen in armoede nog stuiten. 
In grote lijnen komen deze vooral neer op een gebrekkige kennis van armoede in de scholen, de 
kostenproblematiek in basis- en secundair onderwijs, de communicatie (ouders – scholen – clb – 
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derden (welzijnspartners) en de nood aan flankerende onderwijsmaatregelen (leerrechtprojecten, 
time out, preventieve aanpak). Met de huidige inspanningen die ik vanuit Onderwijs en Vorming 
doe, willen we alvast inhaken op deze probleemgebieden. Denk maar aan de nieuwe 
financieringsdecreten voor leerplichtonderwijs en hoger onderwijs, de invoering van de 
maximumfactuur voor basisonderwijs en de hervorming van studiefinanciering. Ook met de 
vernieuwde lerarenopleiding en de nieuwe basiscompetenties van leerkrachten, alsook door te 
onderzoeken hoe ervaringsdeskundigen in de onderwijssector zinvol ingeschakeld kunnen 
worden hopen we de kloof te verkleinen tussen school en kansarme ouders en kinderen. Over de 
brede school leeft bij verenigingen en beleid de verwachting dat dit een kans biedt aan projecten 
waarin verenigingen waar armen het woord nemen betrokken zijn i.s.m. school, CLB, cultuur, 
sport, bijzondere jeugdzorg, tewerkstelling, welzijn,… 

 
 
 In het beleid van de Vlaamse minister van Welzijn, Volksgezondheid en Gezin wordt 

rekening gehouden met het verticaal overleg in functie van de gemaakte afspraken. 
 
 Op het verticaal overleg rond kinderopvang werd onder meer afgesproken dat er een overleg 

tussen het kabinet Welzijn  en het kabinet Werk zou zijn om de moeilijke combinatie activering 
- kinderopvang te bespreken. Dit gebeurde op 20 december 2007. 

 Ook het tekort aan (voor mensen in armoede betaalbare) opvangplaatsen, zeker in steden, werd 
als een belangrijk knelpunt aangehaald. Op 22 februari 2008 besliste de Vlaamse Regering het 
budget om het aanbod van kinderopvang te versterken en uit te breiden te verhogen, wat moet 
resulteren in 1600 bijkomende plaatsen in de voorschoolse opvang. 1100 van deze plaatsen 
komen binnen de gesubsidieerde kinderopvang. Deze kinderdagverblijven en de diensten voor 
onthaalouders kunnen immers inkomensgerelateerde opvang bieden voor gezinnen met lagere 
inkomens. Er wordt hierbij een voorafname gegarandeerd van telkens 10% voor zowel 
Antwerpen, Gent als Brussel. 

 In opvolging van het verticaal overleg m.b.t. het thema schulden werd de steun aan het Vlaams 
Centrum Schuldbemiddeling aanzienlijk verhoogd van 174.000 euro in 2006 tot 374.000 euro in 
2008. Die middelen dienen ondermeer om preventieacties op te zetten voor jongeren. 

 
 De Vlaamse minister van Openbare Werken, Leefmilieu, Energie en Natuur houdt terdege 

steeds rekening met de resultaten van het lopende overleg bij initiatieven die worden genomen 
om het sociaal energiebeleid en acties in verband met rationeel energie voor kansarmen verder 
uit te bouwen. De input van de adviezen van de armenvereniging werd aangewend bij de 
uitwerking van nieuwe regelgeving en de aanpassing van de bestaande regelgeving. 

 
 De Vlaamse minister van Binnenlands Bestuur, Stedenbeleid, Wonen en Inburgering 

tracht zoveel mogelijk rekening te houden met de opmerkingen en bedenkingen die op dit 
overleg aan bod komen. De mensen in armoede zijn immers een bijzondere doelgroep en 
ervaringsdeskundigen voor het Vlaamse woonbeleid. De vragen, opmerkingen en knelpunten die 
zij formuleren vanuit hun dagelijkse ervaring om hun recht op betaalbaar en kwaliteitsvol wonen 
te realiseren, zijn verhelderend en confronterend. Het is uiteraard niet mogelijk om op alle 
knelpunten onmiddellijk een passend antwoord te geven, maar ik neem de resultaten van het 
overleg zeker mee in de beleidsevaluatie en -voorbereiding. Daarnaast stel hij vast dat het, waar 
mogelijk, aangewezen is om de vertegenwoordigers van de verenigingen waar armen het woord 
nemen tijdig te betrekken bij het uitwerken van nieuwe initiatieven. Hierdoor hebben zij 
voldoende tijd om binnen de verenigingen terug te koppelen en kan hun ervaring directer 
bijdragen tot toegankelijke en effectieve beleidsmaatregelen. 

 
 Algemene antwoorden: 
 
 De viceminister-president van de Vlaamse Regering en Vlaams minister van financiën en 

begroting en ruimtelijke ordening antwoordt dat het beleidsdomein Financiën en Begroting 
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een typisch “2de lijnsdepartement” is. Rechtstreeks contact met armoedeverenigingen is 
bijgevolg een inefficiënte overlapping met de andere ministers. Daarom heeft hij tot op heden 
geen overleg georganiseerd. 

 
 Het beleidsdomein heeft uiteraard ook een verticale as, met name de Vlaamse fiscaliteit. 

Gelukkig bestaat er niet zoiets als een “belasting op armoede”. Mocht het toch blijken dat de 
fiscale regelgeving – voorzover een Vlaamse bevoegdheid – aanleiding geeft tot een armoede-
val en hij wordt hieromtrent gecontacteerd,  zal hij zeker op ad-hoc basis dit overleg plegen. 

 
 Binnen de beleidsdomeinen Ruimtelijke Ordening en Onroerend Erfgoed wordt tot nu toe geen 

vertikaal armoedeoverleg georganiseerd. De onderwerpen van deze bevoegdheidsvelden vormen 
geen thema’s in de bestrijding van armoede. Er is dan ook geen rechtstreeks overleg met 
vertegenwoordigers van de verenigingen waar armen het woord nemen, aangezien dit niet zinvol 
noch nuttig wordt geacht.  Dit neemt niet weg dat de aandachtsambtenaar armoede van het 
departement Ruimtelijke Ordening, Woonbeleid en Onroerend Erfgoed de drie verschillende 
beleidsdomeinen opvolgt binnen het horizontale Permanent Armoedeoverleg. Hij signaleert 
eventuele vragen of knelpunten met betrekking tot de beleidsdomeinen Ruimtelijke Ordening en 
Onroerend Erfgoed aan mijn administratie. Deze beleidsdomeinen kwamen evenwel vooralsnog 
niet aan bod. 

 
 De Vlaamse minister van Mobiliteit, Sociale Economie en Gelijke Kansen heeft het 

antwoord voor het departement Sociale Economie gecoördineerd met de collega bevoegd voor 
Werk. Voor de bevoegdheid Mobiliteit vond nog geen verticaal overleg plaats.  

 Met betrekking tot de bevoegdheid Gelijke Kansen wordt verwezen naar onderstaande 
elementen van antwoord verstrekt o door het departement Diensten Algemeen Regeringsbeleid 
voor het volledige beleidsdomein. 

 
- Binnen de afdeling Communicatie werden in 2002 de resultaten verspreid van een door haar 

besteld onderzoek over communiceren met kansarme doelgroepen (brochure ‘Elkaar 
vinden’). In 2008 wordt deze studie geactualiseerd en uitgebreid, waarna de resultaten 
opnieuw worden verspreid onder het netwerk aan communicatieprofessionals.  

 De afdeling Communicatie en het Contactpunt Vlaamse Infolijn zetten in 2008 ook een 
aantal proefprojecten voort om het gratis call centre 1700 bekend te maken bij moeilijk 
bereikbare doelgroepen om zo de informatie van de Vlaamse overheid gericht tot bij deze 
doelgroepen te brengen. Dat gebeurt in nauw overleg met het middenveld en de 
zelforganisaties van die doelgroepen.  

 Bij deze initiatieven werd en wordt het Vlaams Netwerk van Verenigingen waar armen het 
woord nemen dus betrokken, net zoals het Vlaams Minderhedencentrum. (Er waren ook 
contacten met het Minderhedenforum, de Koning Boudewijnstichting, het Vlaams Instituut 
voor Wetenschappelijk en Technologisch aspectenonderzoek, de relevante entiteiten van de 
Vlaamse overheid, enz.). De inbreng van alle geraadpleegde expertise stuurt deze projecten 
mee in goede banen. Ook in toekomstige projecten zal de afdeling Communicatie de 
expertise van zulke verenigingen en federaties raadplegen, of bij hen te rade gaan om te 
weten te komen waar die het beste wordt gevonden. 

 
- De Studiedienst van de Vlaamse Regering meldt dat zij in 2002-2003 vertegenwoordigd 

waren in een werkgroep, samengesteld uit mensen die in armoede leven, wetenschappers en 
sociale partners. Het doel van deze werkgroep was op zoek te gaan naar de meest adequate 
indicatoren om armoede en de gevolgen ervan te meten. Dit leidde tot de publicatie ‘Een 
andere benadering van armoede-indicatoren. Onderzoek – Actie – Vorming’ in maart 2004. 
Sinds 2008 is de Studiedienst van de Vlaamse Regering rechtstreeks vertegenwoordigd in 
het horizontaal armoedeoverleg. 
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-  Het Vlaamse gelijkekansenbeleid betrekt bij haar acties gericht het middenveld dat ter zake 
de nodige expertise kan inbrengen. Het Vlaams Netwerk van Verenigingen waar armen het 
woord nemen wordt dus betrokken bij die acties die voor deze armen relevant zijn en/of bij 
acties waarin het Vlaams Netwerk interesse toont. In 2008 resulteerde dit in een afspraak 
voor een overleg betreffende een onderzoek dat OASES uitvoert naar de leefwereld, 
behoeften en overlevingsstrategieën van Marokkaanse en Turkse vrouwen die in armoede 
leven. Begin 2008 werd afgesproken dat zodra de resultaten van het onderzoek toekomen, er 
een verticaal overleg plaats vindt met het Vlaams Netwerk en vertegenwoordigers van het 
Vlaamse gelijkekansenbeleid, met het oog op het opvolgen van de beleidsaanbevelingen die 
uit dit onderzoek voortvloeien. Het Vlaams Netwerk is ook op de hoogte van sommige 
andere acties van het gelijkekansenbeleid waarvoor een verticaal overleg niet direct zinvol 
is. 

 
 
 
 De Vlaamse minister van Economie, Ondernemen, Wetenschap, Innovatie verwijst naar 

aandachtsambtenaren aangeduid bij het departement EWI en bij IWT. Er werd steeds 
deelgenomen aan het horizontale overleg.  Tot nu toe werd er geen vertikaal overleg 
georganiseerd.  

 
 Door het nastreven van economische groei draagt het beleidsdomein EWI indirect bij tot de 

armoedebestrijding. Economische welvaart creëert immers middelen (tewerkstelling, 
overheidsinkomsten)  die ingezet kunnen  worden ten dienste van de armoedebestrijding.  

 
 De directe bijdragen die vanuit het EWI beleidsdomein aan de armoedebestrijding worden 

geleverd situeren zich voornamelijk op het vlak van wetenschappelijk onderzoek.  
 
 Binnen het maatschappelijk programmadeel van het SBO (Strategisch Basis Onderzoek) 

programma is er ruimte voor armoedeonderzoek. Als voorbeelden kunnen we hier aanhalen:  
•  project rond vergrijzing onder leiding van Prof. Bea Cantillon,  
•  project over sociale cohesie onder leiding van Prof. M. Hooghe,  
•  project rond OCMW-opvolgingstrajecten bij armoedebestrijding onder leiding van 

Prof. Jan Vranken.  
 
 De interactie met de betrokken stakeholders (overheidsentiteiten, maatschappelijke organisaties, 

social profit, enz…) verloopt via de gebruikerscommissie van elk project. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
STEVEN VANACKERE 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
Vraag nr. 123 
van 12 maart 2008 
van TOM DEHAENE 
 
 
 
Kind en Gezin   -   Werkgroep kindermishandeling 
 
In de Beleidsbrief Welzijn, Volksgezondheid en Gezin 2007-2008 lees ik dat de minister in het najaar 
van 2007 een werkgroep zou samenstellen, onder leiding van Kind en Gezin, met de medewerkers van 
de vertrouwenscentra om de implementatie van de nieuwe definitie “Melding Kindermishandeling” in 
de dagelijkse werking, het dossierbeheer en de registratie binnen de vertrouwenscentra te begeleiden. 
 
1. Is deze werkgroep intussen samengesteld? 
 
2. Is deze werkgroep reeds samengekomen? 
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STEVEN VANACKERE 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 123 van 12 maart 2008  
van TOM DEHAENE 
 
 
 
1. Ja. Er werd eind 2007 een werkgroep samengesteld uit vertegenwoordigers van elk 

Vertrouwenscentrum Kindermishandeling en een stafmedewerker van Kind en Gezin. Deze 
werkgroep wordt bij de uitvoering van haar opdrachten begeleid door een externe consultant.  

 
2. Ja. Onder leiding van de externe consultant maken de Vertrouwenscentra momenteel een 

analyse van hun kerntaken: de begrippen ‘contactname’, ‘vraag om informatie’, ‘adviesvraag’, 
‘coaching’ en ‘melding kindermishandeling’ worden verfijnd en geconcretiseerd naar de 
werking van een Vertrouwenscentrum.  
Deze oefening moet tegen eind juni 2008 resulteren in een conceptnota die als basis dient voor 
de organisatie van de dagelijkse werking, registratie en het dossierbeheer van de Vertrouwens-
centra Kindermishandeling in Vlaanderen. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
STEVEN VANACKERE 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
Vraag nr. 124 
van 12 maart 2008 
van VERA JANS 
 
 
 
Welzijn, Volksgezondheid en Gezin   -   Interministerieel overleg 
 
België is een land met een bijzonder complexe staatsstructuur. Door de verschillende 
staatshervormingen zijn de bevoegdheden voor de verschillende beleidsdomeinen in dit land verdeeld 
over de verschillende overheden. Ook voor het beleidsdomein Welzijn, Volksgezondheid en Gezin 
zijn er vele overlappingen met de federale overheid. 
 
Zo is Vlaanderen bijvoorbeeld bevoegd voor preventieve gezondheidszorg. Indien Vlaanderen in het 
kader van het preventief gezondheidsbeleid een bevolkingsonderzoek wil organiseren, kan dit maar 
opgestart worden als de federale overheid hiertoe middelen vrijmaakt omdat de verloning van de 
artsen door het Riziv gebeurt, en dit behoort tot de bevoegdheid van de federale overheid. 
 
Dit is slechts één voorbeeld. 
 
De implementatie van tal van beleidsmaatregelen vereist een tussenkomst van zowel de federale als de 
gemeenschaps- of gewestregering. Om dit in goede banen te leiden, wordt er interministerieel overleg 
gepleegd. 
 
1. Wanneer vond het laatste interministerieel overleg plaats? 
 
2. Wat waren de agendapunten die verband houden met het beleidsdomein Welzijn, 

Volksgezondheid en Gezin? 
 
3. Welke concrete beleidsaanpassingen en/of -maatregelen resulteerden uit het laatste overleg tussen 

de minister en zijn federale (en Waalse) collega’s aangaande zijn beleidsdomein? 
 
4. Wanneer vindt het volgende interministeriële overleg plaats? 
 
5. Welke thema’s/beleidsproblemen aangaande het beleidsdomein van de minister zullen onderwerp 

uitmaken van het volgende interministeriële overleg? 
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STEVEN VANACKERE 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 124 van 12 maart 2008 
van VERA JANS  
 
 
 
1. De laatste Interministeriële Conferentie (IMC) vond plaats op 11 maart ’08. 
 
2. Tijdens deze IMC werden de hierna volgende agendapunten behandeld. De beslissingen worden 

telkens toegevoegd. Sommige zaken dienen verder uitgeklaard of uitgewerkt alvorens ze 
aanleiding kunnen geven tot beleidsaanpassingen en/of –maatregelen. 

 
1.  Huishoudelijk Reglement IMC “Volksgezondheid” 
 
 De IMC heeft het principe van huishoudelijk reglement aanvaard. Een werkgroep zal dit 

verder uitwerken tegen de volgende IMC. In dit nieuwe reglement is ondermeer een 
roterend voorzitterschap opgenomen. 

 
2.  Kanker 
 
2.1. Uitvoering van het Kankerplan 
 De IMC heeft beslist een permanente werkgroep op te richten (IKW). De eerste opdracht 

van deze werkgroep bestaat erin de bevoegdheden af te bakenen. 
 
2.2. Vaccinatie tegen HPV 
 Er is nog geen consensus tussen de partners in verband met de financiering (2/3de federaal 

– 1/3de Gemeenschappen). Er wordt gestreefd naar een volledig gratis vaccinatie tegen het 
Humaan Papilloma Virus tegen september 2009 (samenvallen met schooljaar) voor 1 
leeftijd cohorte meisjes.. 

 
2.3. Ernstig zieke kinderen – Huis voor Respijtzorg 
 Hiervoor zal een werkgroep worden opgericht.  

 
3.  Vaccinaties 

 
3.1. Voorstel omtrent de functie van de Interministerieel Afgevaardigde Influenza en zijn 

adjunct 
 De IMC is akkoord gegaan met de aanwijzing van Prof. Dr. Van Ranst als 

Interministerieel Afgevaardigde Influenza en met dhr. Dochy als zijn adjunct. 
 
3.2.  Griepvaccin voor risicogroepen 
 Er wordt een werkgroep opgericht om dit verder uit te werken. Deze werkgroep zal onder 

meer de doelgroep moeten omschrijven. Er werd afgesproken om artsen en apothekers 
hierbij te betrekken en om rekening te houden met de mogelijkheden die Vaccinnet biedt. 

 
4.  Ouderenzorgbeleid 

 
4.1  Ontwikkeling van alternatieve en ondersteunende zorgvormen zoals vermeld in het 

protocol nr. 3. Er is consensus bereikt over de criteria en de procedure waaraan 
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alternatieve en ondersteunende zorgvormen moeten voldoen in het kader van het derde 
Protocolakkoord. 

 
4.2.  Het investeringsbeleid ten aanzien van RVT’s 
 Dit punt werd niet verder behandeld. Men beschouwt dit als een verantwoordelijkheid van 

de Gemeenschappen. 
  
4.3.  Dagverzorgingscentra 
 Er is een akkoord om ouderen met A-profiel op te nemen in dagverzorgingscentra.  
 
4.4.  Geïntegreerde diensten voor thuisverzorging 
 Er wordt verder overlegd met de Gemeenschappen. Het voorstel wordt uitgewerkt in een 

technische werkgroep. 
 
4.5.  Niet-aangeboren chronische hersenletsels bij 65-plussers.  
 Er is beslist dat een werkgroep dit probleem verder zal bekijken. 

 
5.  Geestelijke gezondheidszorg 

 
 Subwerkgroep “ For K” 
 De werkgroep rond een zorgtraject voor de doelgroep jongeren met een psychiatrische 

problematiek die een delict hebben gepleegd, bracht de stand van zaken van haar 
werkzaamheden. 

 
6.  Drugsbeleid 

 
6.1.  Gemeenschappelijke verklaring betreffende het toekomstige alcoholbeleid 
 De IMC heeft akte genomen van het plan. Dit gaat nu voor verdere uitwerking naar de Cel 

Gezondheidsbeleid Drugs, waarin alle bevoegde ministers een afgevaardigde hebben.  
 
6.2.  Driejaarlijks rapport 2004-2006 
 De IMC heeft het driejaarlijkse rapport 2004-2006 van de Cel Gezondheidsbeleid Drugs 

goedgekeurd. 
 
6.3.  Treatment demand indicator (TDI) 
 TDI is een indicatorenset voor behandelingsvragen. De werkgroep die de oppuntstelling 

ontwikkelt, heeft gerapporteerd over de stand van zaken van haar werkzaamheden. 
 
6.4.  Samenwerkingsakkoord voor een globaal en geïntegreerd drugsbeleid 
 Enkel het Brusselse Parlement dient het samenwerkingsakkoord nog te ratificeren. De 

Brusselse minister heeft beloofd dat dit kortelings zou gebeuren. 
 
6.5.  Samenwerkingsakkoord over de bestrijding van het tabaksgebruik 
 Er wordt advies gevraagd aan de Raad van State over het Samenwerkingsakkoord. 
 
6.6. Een geïntegreerd tabaks- en drugsbeleid, inclusief een gezamenlijk beheerd 

toewijzingsfonds voor middelen uit accijnzen en taksen 
 De Vlaamse Gemeenschap vraagt dat de regeling die voorzien is voor het Tabaksfonds 

wordt uitgebreid naar het Fonds voor Verslavingsziekten. 
 

7.  Gezondheidsenquête 2008 
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 De vooruitgang van de organisatie van de nieuwe gezondheidsenquête werd toegelicht. 
Enige vertraging valt te verwachten, rekening houdend met problemen bij het Nationaal 
Instituut voor de Statistiek en de Privacycommissie. 

 
8.  Medische en niet-medische zorgtaken 

 
 De Vlaamse Gemeenschap herhaalde haar vraag om de bespreking en uiklaring van 

medische en niet-medische zorgtaken te kunnen hervatten. 
 

9.  Internationaal 
 

9.1. Protocolakkoord coördinatie van de internationale activiteiten in verband met 
volksgezondheid  

 Er is beslist om een permanente stuur- en werkgroep op te richten voor de voorbereiding 
van internationale activiteiten (Europese Unie, Wereldgezondheidsorganisatie, e.a.)  

 
9.2.  Protocolakkoord National Focal Point (NFP) 
 Een consensus werd bereikt over de organisatie van het Focal Point met een Risico 

Assessment Group en een Risico Management Group. 
  
9.3.  Implementatie van het internationaal gezondheidsreglement (IHR) 
 Een protocolakkoord werd goedgekeurd waarin een partneriaat en 

samenwerkingsstructuren tussen alle bevoegde instanties worden vastgelegd. 
 
10. Voedselconsumptiepeiling bij kinderen  
 

 Er werd afgesproken dat een werkgroep wordt opgericht ter voorbereiding van de 
voedselconsumptiepeiling bij kinderen. 

 
11. Ontwerp van jaarverslag over de performantie van het gezondheidszorgsysteem in België 
 
 De IMC heeft kennis genomen van het voornemen van de federale overheid om een 

systeem te ontwikkelen voor het meten van de performantie van de Belgische 
gezondheidszorg. 

 
3. De concrete beleidsmaatregelen en/of –aanpassingen zijn per agendapunt toegevoegd onder punt 

2. 
 
4. De volgende Interministeriële Conferentie vindt plaats op 17 juni 2008. 
 
5. Ik zal eind mei beslissen welke punten ik wens te agenderen. In afwachting worden alle thema’s 

verder uitgediept in werkgroepen. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
STEVEN VANACKERE 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
Vraag nr. 125 
van 12 maart 2008 
van SONJA CLAES 
 
 
 
Druggebruik   -   Qat 
 
Qat is een plantaardig product met stimulerende werking. Het is het blad van een plant met mild 
opwekkende eigenschappen. De werkzame stof “alkaloïde cathinon” zit vooral in de jonge bladeren en 
vertoont, wat chemische structuur betreft, overeenkomsten met amfetamine. Door te kauwen op de 
bladeren wordt er een amfetamine-achtig effect verkregen: het werkt stimulerend en opwekkend. 
 
Van qat zou men zowel lichamelijk als geestelijk afhankelijk kunnen geraken. De verslavingskans zou 
wel beperkt worden door de manier waarop qat gebruikt wordt (nl. kauwen). 
 
De wettelijke status van qat wereldwijd loopt uiteen: in sommige landen geldt een verbod (bv. 
Frankrijk en Zweden). In andere landen (zoals de Verenigde Staten, het Verenigd Koninkrijk en recent 
ook Nederland) is dit niet het geval. 
 
1. Wat is bij ons de wettelijke status van qat? Is het gebruik verboden? 
 
2. Signaleerde de VAD (Vereniging voor Alcohol- en andere Drugproblemen) aan de minister reeds 

het gebruik van qat in Vlaanderen? 
 

Zo ja, hoe schatten zij dat in? 
 
3. Wat is de houding van de VAD t.o.v. het gebruik van qat? 
 

Hoe schat de minister op dit ogenblik de problematiek in, in het licht van eventuele preventie-
initiatieven? 
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STEVEN VANACKERE 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 125 van 12 maart 2008 
van SONJA CLAES  
 
 
 
1. Qat (meestal gespeld als khat) is in België een verboden product. Daarover bestaat geen twijfel. 

De bladeren van khat bevatten een aantal chemicaliën waarvan er twee (meer bepaald cathinon 
en cathine) uitdrukkelijk opgenomen zijn in het VN-Verdrag met betrekking tot de psychotrope 
stoffen van 21 februari 1971. Beide bestanddelen zijn ook opgenomen in het Koninklijk Besluit 
van 22 januari 1998 tot reglementering van sommige psychotrope stoffen. Voor de invoer, 
uitvoer, vervaardiging, verkoop of het te koop aanbieden of leveren van deze stoffen is sindsdien 
dan ook een vergunning vereist.  

 
Naar aanleiding van een aantal ‘vangsten’ van khatbladeren door de douanediensten enkele jaren 
geleden rees echter de vraag of de khatbladeren zelf ook onder de reglementering vallen. In 
tegenstelling tot wat het geval is bij cannabis, was de plant zelf immers niet opgenomen in het 
Verdrag van de Verenigde Naties en evenmin in het Koninklijk Besluit van 22 januari 1998. Het 
Koninklijk Besluit reglementeerde immers alleen stoffen en zouten en de bereidingen waarin 
deze stoffen en zouten zijn verwerkt. De vraag kon dus worden gesteld of een plant of een deel 
ervan beschouwd kon worden als een bereiding waarin stoffen zijn verwerkt. 

 
In 2006 werd dan ook een initiatief genomen door de federale minister van Volksgezondheid om 
deze onduidelijkheden in de wetgeving uit te klaren. De plant op zich werd ook verboden, meer 
bepaald via het Koninklijk Besluit van 22 oktober 2006. 

 
2. Bij navraag bleek de VAD geen zicht te hebben op de omvang van het gebruik van khat in 

Vlaanderen of België. Het product wordt af en toe gesignaleerd in de hulpverlening, maar nooit 
als enige of meest problematisch product. Als het al een probleem zou vormen, dan denkt men 
dat dit vooral het geval is in kringen van Oost-Afrikaanse migranten. In die regio is het gebruik 
van khat cultureel ingeburgerd. Hoe dan ook is het gebruik waarschijnlijk zo kleinschalig dat het 
erg moeilijk is om het te onderzoeken. A fortiori zijn de standaardregistraties en –bevragingen 
niet in staat om de frequentie van het gebruik te detecteren op het niveau van de algemene 
bevolking. 

 
3. Alles wijst er op dat het gebruik van khat momenteel een eerder marginaal gegeven is. Ik ben 

het dan ook eens met het standpunt van de VAD dat een specifiek preventiebeleid rond dit 
product weinig zin heeft. In ieder geval is ons preventiebeleid niet productspecifiek van 
opbouw. Het uitgangspunt is dat niet alleen producteigenschappen van belang zijn, maar vooral 
ook de interactie tussen de kenmerken van de (potentiële) gebruiker en de invloed van zijn of 
haar omgeving (gezin, leeftijdsgenoten, school, bedrijf…). Een goed algemeen preventiebeleid 
gericht op alcohol- en drugs moet ook in staat zijn om het risico op gebruik van khat aan te 
pakken. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
STEVEN VANACKERE 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
Vraag nr. 126 
van 12 maart 2008 
van VERA VAN DER BORGHT 
 
 
 
Vergunningen rusthuizen en serviceflats   -   Stand van zaken 
 
Volgens artikel 10 van het besluit van 18 december 1994 is het bouwen van serviceflats en rustoorden 
onderworpen aan de voorafgaande vergunning van de regering. Op die manier toetst de overheid de 
creatie van bijkomende serviceflatgebouwen en rustoordbedden af aan de door de regering vastgelegde 
programmatie. Het besluit van 17 maart 1998 bepaalt dat de voorafgaande vergunning geldt voor vijf 
jaar, maar éénmalig kan worden verlengd met drie jaar. 
 
Via een eerdere schriftelijke vraag (nr. 277, Websitebulletin publicatiedatum 06-11-2007) peilde ik 
reeds naar de gemiddelde duur tussen het verlenen van de voorafgaande vergunningen en de effectieve 
realisatie van de capaciteit. Immers, om een zo groot mogelijk aanbod te kunnen verwezenlijken aan 
woongelegenheden in rusthuizen en serviceflats is het van belang dat bij het verkrijgen van een 
voorafgaande vergunning voor een aantal bedden, er ook snel werk gemaakt wordt van de effectieve 
realisatie ervan.  
 
In die zin is het ook van belang om te weten hoeveel keer een verlenging werd toegestaan van drie jaar 
en welke de redenen hiervoor waren. En hoeveel vergunningen vervallen zijn na vijf en na drie jaar. In 
het antwoord op mijn schriftelijke vraag antwoordde de minister dat er bij het Agentschap Zorg en 
Gezondheid een uitgebreid onderzoek werd opgestart om dit na te gaan, aangezien deze gegevens tot 
dan toe niet op een systematische wijze werden bijgehouden. 
 
Is het onderzoek naar deze gegevens reeds voltooid?  
 
Zo ja, kan de minister dan een geactualiseerd antwoord geven op de vragen in schriftelijke vraag nr. 
277 van 20 september 2007? 
  
Zo neen, kan de minister dan meedelen welke stappen het Agentschap Zorg en Gezondheid intussen 
heeft ondernomen om een goed overzicht te krijgen op deze gegevens? 
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STEVEN VANACKERE 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 126 van 12 maart 2008 
van VERA VAN DER BORGHT  
 
 
 
Aansluitend op het antwoord op voorgaande schriftelijke vraag over deze materie (vraag nr. 277,  
Websitebulletin publicatiedatum 6 november 2007) kan ik u melden dat het Vlaams Agentschap Zorg 
en Gezondheid reeds meerdere jaren beschikt over lijsten aan de hand waarvan de lopende 
voorafgaande vergunningen opgevolgd worden. Deze bestaande lijsten werden ondertussen uitgebreid 
met bijkomende gegevens inzake de realisatie van deze vergunningen en aangevuld met de gegevens 
van de volledig afgesloten dossiers (vervallen of gerealiseerde voorafgaande vergunningen).  
De tabellen bevatten thans de meest relevante gegevens van de voorafgaande vergunningen voor 
rusthuizen en serviceflatgebouwen die sedert 1 januari 1992 werden afgeleverd en worden permanent 
geactualiseerd. Het betreft hier momenteel gegevens over meer dan 2.000 dossiers.  
 
Op basis van deze lijsten werd een eerste analyse opgemaakt van de voorafgaande vergunningen 
verleend tussen 1 januari 1992 en 31 december 2007 voor de realisatie van 
rusthuiswoongelegenheden. Er werd bewust gefocust op de informatie die relevant is in het kader van 
de discussie rond de realisatieduur van de voorafgaande vergunningen.  
 
Hierbij worden volgende elementen nagegaan: 
- hoeveel voorafgaande vergunningen er per kalenderjaar werden afgeleverd; 
- hoeveel van deze vergunning er effectief vervielen zonder dat de werken werden aangevat; 
- hoeveel voorafgaande vergunningen er effectief werden gerealiseerd waarbij telkens ook de 

realisatieduur geregistreerd werd; 
- voor hoeveel voorafgaande vergunningen de werken nog kunnen aangevat worden binnen de 

lopende geldigheidsduur; 
- voor hoeveel voorafgaande vergunningen de werken binnen de geldigheidsduur van de vergunning 

werden aangevat en de werken (al dan niet gedeeltelijk) nog in uitvoering zijn. 
 
Dit analyserapport levert de onderstaande gegevens op.  
 
In de onderzochte periode werden er 954 voorafgaande vergunningen afgeleverd.  
 
Vervallen voorafgaande vergunningen: 
 
Van deze 954 vergunningen zijn er 115 die vervallen zijn zonder dat de werken binnen de 
geldigheidsduur werden aangevat. Dit vertegenwoordigt 12,05% van de verleende vergunningen. Er 
wordt sinds 1997 een dalende trend vastgesteld. 
 
Voorafgaande vergunningen waarvan de werken nog moeten worden aangevat: 
 
Van de 954 vergunningen zijn er 276 waarvan de werken binnen de geldigheidsduur van 5 of 8 jaar 
nog moeten aangevat worden. Dit vertegenwoordigt 35,14% van de verleende vergunningen.  
Dit is enkel mogelijk voor voorafgaande vergunningen verleend na 31 december 1999. Er wordt 
vastgesteld dat het grootste deel van deze dossiers (174 van de 276) verleend zijn in 2005, 2006 en 
2007.  
Mogelijkerwijze zijn voor een aantal van deze 276 dossiers de werken ook reeds aangevat maar 
hebben de initiatiefnemers ervan dit niet gemeld aan het agentschap. 
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Voorafgaande vergunningen waarvan de werken zijn aangevat maar nog niet beëindigd werden: 
 
Van de 954 vergunningen zijn er 132 waarvan de werken binnen de geldigheidsduur van 5 of 8 jaar 
zijn aangevat, maar waarvoor de werken nog niet volledig beëindigd zijn. Dit vertegenwoordigt 
13,84% van de verleende vergunningen.  
Dit is enkel mogelijk voor voorafgaande vergunningen verleend na 31 december 1995.  
 
 
Voorafgaande vergunningen waarvan de werken gerealiseerd zijn: 
 
Van de 954 vergunningen zijn er 434 waarvan de werken binnen de geldigheidsduur van 5 of 8 jaar 
zijn aangevat en waarvoor de werken beëindigd zijn. Dit vertegenwoordigt 45,50% van de verleende 
vergunningen. Van deze dossiers zijn er 343 (of 79%) die verleend werden tussen 1992 en 1999. 
 
Voor deze groep van 434 dossiers werd nagegaan binnen welke tijdspanne de projecten effectief 
gerealiseerd werden. Hierbij werd de realisatieduur berekend tussen de initiële datum van het verlenen 
van de voorafgaande vergunning en de ingebruikname van de laatst gerealiseerde woongelegenheden: 
 
a) realisatie binnen 4 jaar na het verlenen van de voorafgaande vergunning: 284 projecten.  

Deze 284 projecten vertegenwoordigen 65,44% van desbetreffende voorafgaande vergunningen. 
 

b) realisatie tussen 5 en 8 jaar na het verlenen van de voorafgaande vergunning:95 projecten.  
Deze 95 projecten vertegenwoordigen 21,89% van desbetreffende voorafgaande vergunningen. 
 

c) realisatie tussen 9 en 12 jaar na het verlenen van de voorafgaande vergunning:55 projecten.  
Deze 55 projecten vertegenwoordigen 12,67% van desbetreffende voorafgaande vergunningen.  
 

Op basis van gegevens  kan gesteld worden dat : 
- 2/3 van de effectief gerealiseerde voorafgaande vergunningen binnen de 4 jaar gerealiseerd 

worden; 
- het aantal dossiers waarvan binnen de geldigheidsduur van 12 jaar slechts een gedeelte van het 

vergunde project gerealiseerd werd, eerder minimaal is (35 dossiers). 
 
 
Op basis van deze gegevens kan ik u volgende meer gedetailleerde antwoorden bezorgen op de door u 
gestelde vragen, die betrekking hebben op de jaren 1993 tot 2003. Deze gegevens kunt u vinden in de 
bijgeleverde tabel (bijlage 1).: 
 
In deze lijst kunt u aflezen hoeveel voorafgaande vergunningen er in de gevraagde jaren afgeleverd 

werden. Voor de vergunningen die effectief gerealiseerd werden, kunt u nagaan binnen welk 
tijdsbestek de volledige realisatie ervan effectief gebeurde. Ook werd berekend welke de   
gemiddelde tijdsduur is waarin een project gerealiseerd werd. 

 
2/3.  Er werd in deze eerste analyse niet nagegaan voor hoeveel voorafgaande vergunningen er 

effectief een verlenging werd toegekend. De gevraagde informatie is dan ook niet beschikbaar. 
 
 
4/5.  Deze tabel bevat per jaar een overzicht van het aantal vervallen voorafgaande vergunningen. 

Hierbij werd geen opsplitsing doorgevoerd van de vervallen voorafgaande vergunningen over de 
initiële geldigheidsduur van 5 jaar en de verlengde geldigheidsduur van 8 jaar (5 + 3 jaar). 

 
 

BIJLAGE 
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Tabel analyse voorafgaande vergunningen  
 
Bijlage(n):  
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2007-2008/VANACKERE/126/antw.126.bijl.001.doc 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
STEVEN VANACKERE 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
Vraag nr. 127 
van 14 maart 2008 
van BART VAN MALDEREN 
 
 
 
OMNIO-statuut   -   Stand van zaken 
 
Op 27 juni 2007 stelde ik aan de voorgangster van de minister een actuele vraag over de gevolgen van 
de omschakeling van het WIGW-statuut (weduwen, invaliden, gepensioneerden en wezen) naar het 
Omnio-statuut voor de Vlaamse en gemeentelijke regelgeving (Handelingen Plenaire Vergadering nr. 
48 van 27 juni 2007, blz. 5-7). 
 
Heel wat Vlaamse regelgeving is gebaseerd op het WIGW-statuut, onder meer in het kader van de 
zorgverzekering en tal van andere domeinen. Ook op gemeentelijk vlak gebruikt men het WIGW-
statuut als een toegangsticket tot gemeentelijke sociale voordelen: bij de buitenschoolse kinderopvang 
krijgen mensen met een WIGW-statuut een sociaal tarief, personen met een WIGW-statuut betalen 
geen inschrijvingsgeld voor de PWA, in de meeste gemeenten geldt een lagere huurvergoeding, er zijn 
kortingen voor milieubelastingen, er zijn gratis vuilzakken en dergelijke meer. Er is met andere 
woorden een heel gamma aan sociale maatregelen die gekoppeld zijn aan één sociaal statuut. 
 
Uit een screening van de bevoegdheidsdomeinen bleek dat deze omschakeling een rechtstreekse 
impact heeft op de zorgverzekering. Mensen die een verhoogde tegemoetkoming krijgen, betalen een 
lagere bijdrage voor de zorgverzekering. Zij betalen jaarlijks 10 euro in plaats van 25 euro. 
 
Minister Vervotte antwoordde toen: “Vorige week vrijdag heb ik de Vlaamse Regering meegedeeld 
dat ik daarover een dossier heb opgemaakt. […] Het is de bedoeling om alle verwijzingen naar de 
verhoogde tegemoetkoming te vervangen door het Omnio-statuut, afhankelijk van de doelgroep. […] 
Aangezien we de burger op de hoogte brengen van de bijdragen, zullen we de communicatie voeren 
vanuit de zorgverzekering”. 
 
1. Hoeveel personen in Vlaanderen hebben dit statuut aangevraagd? 
 
2. Waar werd het Omnio-statuut binnen het beleidsdomein van de minister ingevoerd? 
 
3. Wat werd er ondernomen om de burger op de hoogte te brengen? Zullen er nog bijkomende 

inspanningen geleverd worden en zo ja, hoe? 
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STEVEN VANACKERE 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 127 van 14 maart 2008 
van BART VAN MALDEREN 
 
 

  
1. Aan de Rijksdienst voor Ziekte- en Invaliditeitsverzekering (RIZIV) is gevraagd hoeveel personen 

in 2008 het OMNIO-statuut verkregen hebben in Vlaanderen. Het RIZIV heeft geantwoord, dat 
deze gegevens einde maart 2008 beschikbaar zouden zijn. Op dit moment beschik ik echter nog 
niet over de RIZIV-gegevens. 
 

2. Het OMNIO-statuut is nog niet ingevoerd in de regelgeving binnen mijn beleidsdomein. Voor wat 
de Vlaamse zorgverzekering betreft heeft dit voor 2008 nog geen relevantie. 

 
3. Er werden nog geen stappen ondernomen, gelet op het feit dat er nog geen nieuwe regelgeving 

getroffen is.  
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
STEVEN VANACKERE 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
Vraag nr. 128 
van 14 maart 2008 
van ANNE MARIE HOEBEKE 
 
 
 
Mentaal gehandicapte geïnterneerden   -   Aangepaste opvang 
 
Een aantal geïnterneerden in onze gevangenissen zijn mensen met een mentale handicap. Eigenlijk 
horen zij thuis in een voorziening voor personen met een handicap. 
 
De doorstroming naar aangepaste voorzieningen moet worden bevorderd, zo stelde de minister nog op 
8 januari laatstleden, in antwoord op een vraag om uitleg (Handelingen Commissievergadering C93 – 
WEL9 – 8 januari 2008). 
 
In aansluiting daarbij volgende vraag. 
 
Hoeveel geïnterneerden kwamen er in 2001, 2002, 2003, 2004, 2005, 2006 en 2007 terecht in 
voorzieningen voor personen met een handicap? 
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STEVEN VANACKERE 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 128 van 14 maart 2008 
van ANNE MARIE HOEBEKE 
 
 
 
Opnames van geïnterneerden in een VAPH-voorziening worden niet apart geregistreerd. Het VAPH 
heeft er dus geen zicht op hoeveel personen vanuit de gevangenis met het statuut van internering er in 
totaal zijn doorgestroomd. Wel worden door het VAPH 3 residentiële voorzieningen voor 
geïnterneerden erkend en gesubsidieerd. De 3 residentiele voorzieningen hebben een erkenning van 
elk 10 plaatsen.  
 
Naam  voorziening Jaar Aantal opnames vanuit de 

gevangenis 
Aantal doorgestroomd 
naar een andere VAPH 
voorziening of dienst 

Itenera 2005 5  
 2006 7  
 2007 2 2 
Amanis 2006 9  
 2007 3  
Limes 2007 8  

 
Twee van deze reeds opgenomen cliënten stroomden terug naar de gevangenis.  
 
Door het VAPH worden binnen de gevangenissen van Merksplas en Gent 2 diensten erkend en 
gesubsidieerd die onder meer als taak hebben om personen voor te bereiden voor doorstroming. De 
personen die doorstroomden kwamen voornamelijk terecht in de 3 reeds genoemde residentiële VAPH 
voorzieningen voor geïnterneerden. Daarnaast  werden door de 2 ambulante diensten volgende 
doorstromingen naar VAPH voorzieningen en diensten genoteerd : 

 
  
Naam werking Jaar Aantal doorgestroomd naar een 

andere VAPH voorziening of 
dienst 

Abagg 2005  
 2006  
 2007  
Obra 2002 2 
 2003 4 
 2004  
 2005  
 2006 1 
 2007 3 
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BERT ANCIAUX, 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, 

 JEUGD, SPORT EN BRUSSEL 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL 
 
 
Vraag nr. 50 
van 19 februari 2008 
van LUK VAN NIEUWENHUYSEN 
 
 
 
Uitzending 11-juliviering Brussel   -   Stand van zaken 
 
Sinds 2002 werden de feestelijkheden op 11 juli vanop de Grote Markt in Brussel voor een deel 
rechtstreeks uitgezonden door de VRT. Vorig jaar was dat voor het eerst niet het geval. De minister 
toonde zich daar overigens zeer verontwaardigd over en stelde dat dit een overtreding was van de 
beheersovereenkomst tussen de Vlaamse Gemeenschap en de VRT. 
 
In zijn antwoord op mijn actuele vraag van 20 juni 2007 ontkende de minister van Media dit evenwel. 
Hij stelde de VRT niet te kunnen verplichten om een rechtstreekse uitzending te maken van de 11-
juliviering op de Grote Markt in Brussel (Handelingen Plenaire Vergadering van 20 juni 2007, blz. 4-
6). 
 
Aangezien de openbare omroep voor geen rede vatbaar was, trok de minister 25.000 euro uit om 
zendtijd te kopen bij de commerciële zender VTM. 
 
1. Heeft de minister er al zicht op wat de media dit jaar voorzien in verband met onze nationale 

feestdag? 
 
2. Is er van zijnentwege al een beslissing om er ook dit jaar voor te zorgen dat de Brusselse viering in 

heel Vlaanderen bekeken kan worden? 
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BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL  
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 50 van 19 februari 2008 
van LUK VAN NIEUWENHUYSEN 
 
 
 
1-2. Het antwoord op deze vragen is slechts voorlopig. De organisatie van het 11-juli-feest in de 

hoofdstad is toevertrouwd aan de AB. De AB heeft de opdracht om in samenwerking met alle 
Vlaams-Brusselse partners een bruisend stadsfeest te maken, met de als apotheose, zoals elk 
jaar, het muzikale slotfeest op de Grote Markt. 

 
Samen met de AB voer ik momenteel gesprekken met de VRT over media-aandacht voor het 
feest van de Vlaamse gemeenschap in haar hoofdstad. Naast bijvoorbeeld radio-uitzendingen, 
hoort daar ook rechtstreekse televisie-uitzending bij van het slotspektakel op de Grote Markt. 

 
Het behoort m.i. tot de taken van de openbare omroep om aanwezig te zijn in de hoofdstad op de 
Vlaamse feestdag. 

 
De VRT heeft verbintenis over de uitzending van het televisieprogramma’s “Zo is er maar één” 
uit een Vlaamse provinciestad. Momenteel wordt er gekeken hoe de VRT een avondvullend 
programma kan maken rond deze twee muzikale evenementen. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL 
 
 
Vraag nr. 52 
van 26 februari 2008 
van GREET VAN LINTER 
 
 
 
Pro Medicis Brussel   -   Nederlandstalige artsen 
 
In het kader van de problematische Nederlandstalige dienstverlening in de Brusselse ziekenhuizen 
heeft Pro Medicis Brussel als taak onder andere meer Nederlandstalig medisch personeel naar Brussel 
aan te trekken. 
 
Opdrachtgever van Pro Medicis Brussel zijn de Vlaamse minister bevoegd voor Brussel en het 
collegelid van de Vlaamse Gemeenschapscommissie bevoegd voor Gezondheid. 
 
1. Kan de minister aangeven wat de evolutie is van het aantal Nederlandstalige artsen, 

verpleegkundigen en verzorgenden in Brussel in de laatste drie jaar? 
 

Hoeveel van hen wonen ook effectief in Brussel? 
 

2. Beschikt de minister over vergelijkende gegevens langs de Franstalige kant? 
 
3. Hoe beoordeelt hij de werking van Pro Medicis Brussel op dit vlak tot nog toe en welke 

bijkomende maatregelen worden er eventueel genomen? 
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BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL  
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 52 van 26 februari 2008 
van GREET VAN LINTER 
 
 
 
1-2.  De enige gegevens die mij bekend zijn, werden in 2002 berekend door de Coördinatie van de 

Brusselse Instellingen voor Welzijnswerk en Gezondheidszorg (CBI). Hieruit blijkt dat er in het 
tweetalig gebied Brussel-Hoofdstad 8.644 verpleegkundigen inclusief kaders (=6.798 VTE) en 
2.812 verzorgenden  (=2.048 VTE) actief zijn. Er werd tussen 1995 en 2001 een stijging van 
tewerkstelling vastgesteld van 12% voor verpleegkundigen, oftewel 900 VTE extra. 

 
1.948 van deze zorgverleners zijn Nederlandstalig, 214 van hen zijn woonachtig in Brussel. Uit 
de cijfers van CBI blijkt dat er 9.508 Franstalige zorgverleners actief zijn. 4.754 van hen wonen 
in Brussel. 

 
Voor de artsen zijn dergelijke cijfers niet bekend. De gegevens van de Orde van Geneesheren 
zijn in deze niet relevant, gezien zij alle geneesheren actief in het tweetalig gebied Brussel-
Hoofdstad vermelden. Hierin worden ook niet praktiserende artsen opgenomen, die bijvoorbeeld 
actief zijn binnen overheidsdiensten. In de Zorgzoeker-databank zijn momenteel 100 
Nederlandskundige huisartsen actief in Brussel opgenomen. 

 
3.  Pro Medicis Brussel neemt verschillende initiatieven om Nederlandstalig medisch personeel 

naar Brussel aan te trekken. Dat gebeurt door het onthaal van stagiairs en nieuwe zorgverleners, 
het plaatsen van vacatures op hun website, het sensibiliseren van leerlingen om verpleegkunde te 
gaan studeren (H-Team) en de promotie van de Brusselse gezondheidszorg(sector) op 
verschillende initiatieven, zoals bijvoorbeeld Plug-in Brussel, jobbeurzen en de Week van de 
Verpleegkunde. 

 
De gezondheidscoördinator tekent in mijn opdracht een nieuwe structuur uit voor de 
verschillende Vlaams-Brusselse gezondheidsinitiatieven. In de loop van de komende maanden 
zal worden uitgeklaard hoe deze verschillende organisaties zich tot elkaar verhouden, hoe ze 
beter kunnen samenwerken en in hoeverre ze afzonderlijk moeten blijven bestaan. Dit voorstel 
zal ten laatste in het najaar het voorwerp uitmaken van een bespreking in de beleidsstuurgroep 
“Gezondheidscoördinatie Brussel” en overleg met de bevoegde minister en het VGC-collegelid 
voor Welzijn. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL 
 
 
Vraag nr. 53 
van 26 februari 2008 
van GREET VAN LINTER 
 
 
 
Pro Medicis Brussel  -  Nederlandstalige stagiairs 
 
In het kader van de problematische Nederlandstalige dienstverlening in de Brusselse ziekenhuizen 
heeft Pro Medicis Brussel als taak onder andere meer Nederlandstalig medisch personeel naar Brussel 
aan te trekken. 
 
Opdrachtgever van Pro Medicis Brussel zijn de Vlaamse minister bevoegd voor Brussel en het 
collegelid van de Vlaamse Gemeenschapscommissie bevoegd voor Gezondheid. 
 
Kennismaking met de werkvloer en de specifieke problematiek van de Brusselse ziekenhuizen is hier 
een belangrijk gegeven. Het is immers niet altijd evident voor Vlaamse verzorgenden en 
verpleegkundigen om zich een beeld te vormen van de specifieke aspecten van de Brusselse 
samenleving en de bijbehorende problemen. 
 
Pro Medicis Brussel heeft dan ook een project lopen om stagiairs bij Vlaamse onderwijsinstellingen te 
overhalen hun stages in Brusselse instellingen te lopen. 
 
1. Kan de minister aangeven wat de evolutie is in de laatste drie jaar van het aantal stagiairs-

verzorgenden en -verpleegkundigen uit Vlaamse onderwijsinstellingen die stage lopen in 
Brusselse instellingen? 

 
Hoeveel van hen wonen ook effectief in Brussel? 

 
2. Hoe beoordeelt hij de werking van Pro Medicis Brussel op dit vlak tot nog toe en welke 

bijkomende maatregelen worden er eventueel genomen? 
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BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL  
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 53 van 26 februari 2008 
van GREET VAN LINTER 
 
 
 
1.  Kwaliteitsvolle stages aanbieden aan Vlaamse studenten Geneeskunde, Verpleegkunde en 

Vroedkunde is één van de kernopdrachten van Pro Medicis Brussel. De cijfers waarover de 
organisatie beschikt hebben dan ook enkel betrekking op de stages waarvoor Pro Medicis 
Brussel zelf diende te bemiddelen. Naar de toekomst toe zal echter getracht worden een beter 
zicht te krijgen op de totale hoeveelheid “Vlaamse” stages in het tweetalig gebied Brussel-
Hoofdstad. Het creëren van stageplaatsen is niet evident, daar een belangrijke randvoorwaarde 
een gedegen Nederlandstalige ondersteuning in het stageziekenhuis is. Toch kan Pro Medicis 
Brussel mooie resultaten voorleggen en kon dit academiejaar geoogst worden, wat de voorbije 
jaren gezaaid werd. 

 
De evolutie die het geachte lid vraagt, wordt weergegeven in de tabel als bijlage. 

  
Hierbij wens ik een aantal zaken te verduidelijken. Wat de stagairs geneeskunde betreft, werkt 
Pro Medicis Brussel samen met UGent, KULeuven en VUB. Aan de studenten van de VUB 
worden voorlopig enkel stagetassen aangeboden, zij zijn dus niet opgenomen in de cijfers. Voor 
de periode van 2005 tot 2007 zijn enkel de gegevens beschikbaar van de stagiairs van UGent. 
De weergegeven evolutie is daardoor lichtjes vertekend. Hoewel het aantal stagiairs in deze 
periode status quo blijft, is er wel een toename van het aantal stageweken. Voor het huidige 
academiejaar zijn de cijfers inclusief de stagiairs van de KUL. 

 
Bij de studenten verpleegkunde merkten we vorig academiejaar een terugval qua aantal 
studenten, maar was er wel een stijging van het aantal stageweken. Dit academiejaar is er een 
zeer sterke stijging. Deze cijfers dienen genuanceerd te worden in de zin dat enkele Brusselse 
ziekenhuizen gestructureerde samenwerkingsverbanden hebben lopen met scholen zoals 
Arteveldehogeschool, KTA-Mechelen, Erasmushogeschool, KHLeuven, KATHO-Kortrijk en 
KH-Sint Lieven. Pro Medicis Brussel streeft een verzelfstandiging van de 
samenwerkingsverbanden tussen de opleidingsinstellingen en de ziekenhuizen na. Waar dit 
structureel goed verloopt, volgt Pro Medicis Brussel enkel de evaluties verder op en worden de 
stagiairs een stagetas en onthaalwandelingen aangeboden in samenwerking met Onthaal en 
Promotie Brussel. De groei van het aantal stagiairs is correct, het exacte aantal niet, doch de 
evolutie is duidelijk. 

 
Voor 2005 waren de opleidingen verpleegkunde en vroedkunde één opleiding. Sinds vorig 
academiejaar biedt Pro Medicis Brussel ook voor deze afzonderlijke opleiding stagebemiddeling 
aan. Dit academiejaar is er een sterke stijging. 

 
De gegevens over het aantal stagiairs, die woonachtig zijn in Brussel, werden de afgelopen jaren 
niet systematisch bijgehouden. Dit academiejaar is er slechts één student woonachtig in Brussel. 
Dit hoeft ook niet te verbazen, gezien de studenten vaak verbonden zijn aan een instelling van 
buiten Brussel. 

 
 
Stagiairs 

2005-2006 2006-2007 2007-2008 

Geneeskunde 7 5 46 
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Verpleegkunde 15 7 26 
Vroedkunde  9 23 

 
Stageweken 2005-2006 2006-2007 2007-2008 
Geneeskunde 34 75 471 
Verpleegkunde 45 42 156 
Vroedkunde  58 118 

 
 
2.  Pro Medicis Brussel vormt een essentiële schakel in het Brusselbeleid van de Vlaamse overheid, 

dat er o.a. op is gericht pas afgestudeerden die in Brussel aan de slag gaan, voldoende te 
ondersteunen. Jonge verplegers en artsen worden op intense wijze wegwijs gemaakt in de 
Brusselse gezondheidszorg. Pro Medicis Brussel is dan ook aanwezig op initiatieven zoals de 
Week van de Verpleegkunde en Plug-in Brussel. De cijfers als bijlage bewijzen dat de 
organisatie blijft ijveren voor het aantrekken van jonge stagiair-huisartsen en verpleegkundigen 
naar de hoofdstad en daarbij een groeiend succes kent. Hun aanpak is er steeds één geweest die 
diepgaand en op een langere termijn gericht was en niet één op basis van een enkelvoudige 
actie. 

 
In het verleden vormde vooral de kwantitatieve onderbouw de zwakke plek van de organisatie. 
Enige verfijning van deze gegevens is nog steeds aan de orde, maar hiervan wordt dit jaar werk 
gemaakt. 

 
Intussen tekent de gezondheidscoördinator in mijn opdracht een nieuwe structuur uit voor de 
verschillende Vlaams-Brusselse gezondheidsinitiatieven. De Brusselse Welzijns- en 
gezondheidsRaad, Pro Medicis Brussel, Zorgnet en de vernieuwde Brusselse Huisartsenkring 
hebben specifieke taken, die elkaar echter op vele vlakken raken. In de loop van de komende 
maanden zal worden uitgeklaard hoe deze verschillende organisaties zich tot elkaar verhouden, 
hoe ze beter kunnen samenwerken en in hoeverre ze afzonderlijk moeten blijven bestaan. Dit 
voorstel zal ten laatste in het najaar het voorwerp uitmaken van een bespreking in de 
beleidsstuurgroep “Gezondheidscoördinatie Brussel” en overleg met de bevoegde minister en 
het VGC-collegelid voor Welzijn. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL 
 
 
Vraag nr. 54 
van 26 februari 2008 
van GREET VAN LINTER 
 
 
 
Zorgnet Brussel   -   Personeel 
 
In het kader van de problematische Nederlandstalige dienstverlening in de Brusselse ziekenhuizen is in 
Brussel geopteerd voor het opstarten van het Zorgnet. 
 
Dit werd operationeel in de loop van 2006 en heeft op dit moment twee zorgpaden lopen: “knie-
heupprothese” en “bevallingen”. 
 
Het Zorgnet draait op dit moment eigenlijk rond één personeelslid. Deze materie is echter bijzonder 
complex, en naar aanleiding van een recente bijeenkomst van het Zorgnet rees de concrete vraag naar 
uitbreiding van het personeelsbestand. Op die manier zou het Zorgnet op korte tijd sterk kunnen 
uitbreiden en het aantal zorgpaden aanzienlijk kunnen vergroten. 
 
Zijn er plannen om een uitbreiding van het personeelsbestand te ondersteunen? Zijn de middelen 
daartoe al voorzien? 
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BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL  
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 54 van 26 februari 2008 
van GREET VAN LINTER 
 
 
 
Zorgnet beschikt op dit ogenblik over een eigen staf van één voltijdse operationele stafmedewerker, 
een 20% operationele manager en een 20% inhoudelijke stafmedewerker. Dit zijn 1,4 voltijdse 
equivalenten. 
 
Eind februari werd een wervingsprocedure voor een bijkomende stafmedewerker gestart. De middelen 
voor het aanwerven van die bijkomende stafmedewerker staan in de reguliere begroting 2008 van Zorgnet 
ingeschreven. 
 
Naast de eigen staf, is er het “operationele team” van Zorgnet, waar ook de Brusselse gezondheids-
coördinator functioneel deel van uit maakt.  
 
Deze structuur moet een efficiënte coördinatie van de verschillende medewerkers toelaten, zodat de 
beschikbare expertise optimaal inzetbaar is. Het betrekken van de gezondheidscoördinator binnen het 
operationele team, garandeert afstemming met andere initiatieven zodat waar mogelijk in synergie 
gewerkt wordt en op opportuniteiten kan worden ingegaan. 
 
Zorgnet overlegde met mijn kabinet over een mogelijke uitbreiding van hun werking en hun staf. Het 
is echter niet opportuun nu dergelijke keuzes te maken. Eerst moet er duidelijkheid ontstaan over de 
inbedding van de verschillende gezondsheidsinitiatieven zoals Zorgnet en Pro Medicis Brussel binnen 
het reguliere beleid. De gezondsheidscoördinator heeft de opdracht hiervoor een voorstel uit te 
werken. 
 
Dit voorstel wordt momenteel finaal uitgewerkt en zal ten laatste in het najaar het voorwerp uitmaken 
van een bespreking in de beleidsstuurgroep “Gezondheidscoördinatie Brussel” en overleg met de 
bevoegde minister en het VGC-collegelid voor Welzijn. 
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₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL 
 
 
Vraag nr. 56 
van 27 februari 2008 
van TINNE ROMBOUTS 
 
 
 
Verenigingslokalen   -   Brandveiligheid 
 
De minister haalde in zijn Beleidsbrief Cultuur 2007-2008 aan dat er een kortlopend onderzoek zal 
worden uitgevoerd naar de algemene veiligheid van verenigingslokalen binnen de sectoren cultuur, 
jeugdwerk en sport in Vlaanderen. Tevens kondigde de minister aan dat er uiterlijk begin 2008 een 
rondetafelgesprek zou worden belegd met alle relevante partners uit de verschillende sectoren. 
 
Daarnaast verwijs ik ook nog naar het antwoord van de minister op een vraag om uitleg van mijn 
collega Joke Schauvliege van 31 mei 2007 (Handelingen C 205 van 31 mei 2007, blz. 7 - 10). Hierin 
stelde de minister: “Vooraleer op Vlaams niveau initiatieven genomen kunnen worden, lijkt het 
aangewezen eerst de strategische visie en de resultaten van de werkzaamheden af te wachten van de 
federale Hoge Raad voor Beveiliging tegen Brand en Ontploffing, waarvan ook vertegenwoordigers 
van de gemeenschappen en gewesten deel uitmaken.” De minister zou deze problematiek zelf op de 
agenda van de Hoge Raad plaatsen. 
 
1. Is dit aangekondigde onderzoek reeds afgerond? 
 

Zo ja, wat zijn de conclusies en waar kunnen de resultaten worden teruggevonden? 
 

Zo neen, binnen welke tijdspanne moet dit onderzoek afgerond zijn? 
 
2. Wat is de precieze opdracht van dit onderzoek en op welke manier wordt dit onderzoek 

uitgevoerd? 
 
3. Aan wie is dit onderzoek toegewezen? Wordt het jeugdwerk hierin betrokken en op welke manier? 
 
4. Moet de aangekondigde rondetafel worden gezien als een onderdeel van het vooropgestelde 

onderzoek of staat deze hier los van? 
 
5. Wanneer vindt deze rondetafel plaats en wat is de precieze doelstelling ervan? 
 
6. Wat is de algemene stand van zaken met betrekking tot het samenbrengen van de Hoge Raad? 

Heeft de minister de problematiek van de brandveiligheid al op de agenda kunnen plaatsen en wat 
is het resultaat? 

 
7. Denkt de minister eraan op Vlaams niveau decretale initiatieven te nemen om de problematiek van 

eenduidige brandveiligheidsnormen in onze jeugdverenigingslokalen op te lossen? Zo neen, welke 
initiatieven voorziet hij dan wel? 
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BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL  
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 56 van 27 februari 2008 
van TINNE ROMBOUTS 
 
 
 
Voor heel wat lokale verenigingen, in het bijzonder voor het jeugdwerk, vormt een eigen en 
aangepaste infrastructuur een cruciaal en voorwaardelijk gegeven. De voorbije decennia is de situatie 
van deze “lokalen” grondig gewijzigd. Er zijn daarvoor een aantal duidelijke redenen, o.a. 

 De comfortverwachtingen van leiding en leden (en ouders). Deze liggen beduidend hoger, 
alhoewel het jeugdwerk in deze nog erg bescheiden blijft. Gelukkig maar; 

 De terugtredende parochies, scholen en andere maatschappelijke verbanden. Het bieden van 
huisvesting voor het jeugdwerk is zeker geen vanzelfsprekendheid meer, niet alleen door de 
kosten maar ook door een wijziging in het maatschappelijk bestel, met o.a. een verdwijnende 
verzuiling; 

 Een veel sterkere aanwezigheid van de lokale besturen, die via hun jeugd(werk)beleidsplannen 
expliciet aandacht besteden aan jeugdruimte en – ondersteund door de laatste aanpassingen 
aan het decreet – ook aan jeugdwerkinfrastructuur. 

 
Maar de allerbelangrijkste impact mag zeker worden toebedeeld aan de steeds maar meer en 
ingrijpender aanwezigheid van allerlei regels, vaak maar niet uitsluitend gericht op 
veiligheidsaspecten. 
 
Het specifieke probleem van (brand)veiligheid van verenigingleven vormt hierbij een heel bijzondere 
uitdaging. Ik ben hierover al verschillende malen ondervraagd in de Commissie Cultuur, Jeugd, Sport 
en Media van het Vlaamse Parlement. Ook in een gespreksronde die ik organiseerde in 2007 met o.a. 
de Vereniging van Vlaamse Provincies en de centrumsteden, dook dit onderwerp bijna steeds op. 
 
Vanuit het grote belang dat ik hecht aan het verenigingsleven en het jeugdwerk in het bijzonder, heb ik 
mij bereid verklaard om dit complexe probleem systematisch aan te pakken.  
De bevoegdheidsverdeling over de veiligheidsaspecten van verenigingslokalen in Vlaanderen is 
bijzonder complex met verschillende overheden die ieder hun rol spelen en hierop een invloed 
(kunnen) hebben. Diverse beleidsniveaus zijn bevoegd en er bestaan diverse lokale reglementen 
naargelang de gemeente waarin de vereniging actief is. Hierbij komt nog dat sommige 
reglementeringen niet afgestemd zijn op de werkelijke noden en vragen van verenigingen. 
 
Daarbij ben ik me zeer bewust van de mogelijke gevaren die hierbij kunnen opduiken. Dit noodt tot 
voorzichtigheid bij het verkennen, opperen, ontwikkelen van mogelijke normen of reglementeringen. 
Deze behoedzaamheid heeft verschillende redenen. Ik wil door het formeel en officieel agenderen van 
dit onderwerp geen ongewenste effecten, bijv. door een normering die door zijn aard en omvang 
onaangepast en dus ook ondraaglijk wordt voor het verenigingsleven. Dit kan ongewild, omdat 
aspecten zoals veiligheid en aansprakelijkheid hun eigen leven kunnen leiden en zo ontsnappen aan 
een goedbedoeld beleid. 
 
1. Eind december werd een onderzoek naar de veiligheid van verenigingslokalen in de sectoren 

Cultuur, Jeugdwerk en Sport werd in december 2007 uitgeschreven. Het onderzoek wordt 
uitgevoerd in de periode januari 2008 tot juni 2008. Concrete resultaten zijn er dus op dit 
ogenblik nog niet  
Het doel van het onderzoek is om zicht te krijgen op de bevoegdheden in deze materie van de 
verschillende bestuursniveaus, de problematiek in kaart te brengen en hiaten in regelgeving en 
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uitvoering op te lijsten. Dit moet resulteren in een antwoord op de vraag of er nood is aan een 
bijkomend regelgevend initiatief van de Vlaamse overheid. 

 
2. Meer concreet heeft de studieopdracht volgende doelstellingen meegekregen:  

o Een kwantitatieve en kwalitatieve inventaris/duiding van het onderzoeksonderwerp, 
met aandacht voor de diversiteit in de verschillende verenigingssectoren (jeugd, sport, 
sociaal-cultureel werk). 

o Een beschrijving van de aard en omvang van de knelpunten met betrekking tot 
veiligheid in verenigingslokalen, gedifferentieerd naar de betrokken sectoren. 

o Een inventaris en duiding van de verantwoordelijkheden van de betrokken overheden; 
o Een inventaris van de problemen en uitdagingen die zich stellen in de verhouding 

tussen de veiligheid van deze lokalen en de rol, opdracht en bevoegdheden van de 
relevante overheden. Hierbij een overzicht geven van de hiaten en de specifieke 
knelpunten in de bestaande regelgeving en de noden die hieruit kunnen worden 
afgeleid, zowel vanuit het perspectief van de verenigingen als van de betrokken 
overheden.  

o Het formuleren en adviseren van mogelijke acties die de Vlaamse regering zou 
kunnen ondernemen, deze acties en adviezen toe te wijzen aan specifiek betrokken of 
bevoegde onderdelen van de Vlaamse overheid en hierbij zowel inhoudelijke, 
financiële, organisatorische maar zeker ook strategische dimensies te onderscheiden. 

 
3. De opdracht werd toevertrouwd aan de Vakgroep Mechanica van Stroming, Warmte en 

Verbranding van de Universiteit Gent. De promotor is prof. dr. ir. P. Vandevelde.  
 
Voor de uitvoering van het onderzoek wordt de samenwerking gevraagd van een 
representatieve selectie van steden/gemeenten. Binnen deze gemeenten zal de situatie van 
verenigingslokalen onderzocht worden aan de hand van een inventariserende vragenlijst en 
plaatsbezoeken van verenigingslokalen.  

 
Een stuurgroep zal de werkzaamheden van het onderzoek opvolgen. Een personeelslid van het 
Steunpunt jeugd, die ook de werkzaamheden van het platform Locomotief opvolgt is lid van  
stuurgroep, samen met 2 personen van de afdeling jeugd.  

 
4-5. De aangekondigde ronde tafel maakt formeel geen deel uit van het onderzoek. Deze heeft ook 

nog niet plaatsgevonden. Ook is er nog geen concreet initiatief genomen om het thema 
veiligheid op de agenda van de Hoge Raad voor Beveiliging tegen brand en ontploffingen.  
Het lijkt me aangewezen om eerst de resultaten en aanbevelingen van het onderzoek af te 
wachten alvorens hiervoor verdere stappen te ondernemen en de concrete organisatie van een 
ronde tafel te starten. 

 
6-7. Eerder heb ik ook reeds gesteld dat ik durf overwegen om een Vlaams Modelreglement te op 

te stellen om te vermijden dat de wirwar aan regelgeving nog groter wordt. Ik wacht hier 
vanzelfsprekend op de resultaten van het onderzoek om hier al dan niet verdere stappen in te 
zetten. Mocht het blijken dat dit een aangewezen manier van werken is dan zal ik hier zeker 
werk van maken. Vanzelfsprekend zal ik hiervoor het nodige overleg plegen met de Vlaamse 
Vereniging van Jeugddiensten, de Vlaamse Vereniging van Steden en Gemeenten, de Vlaamse 
Vereniging van Provincies, overlegstructuren van brandweer en de federale overheid. 
Vanzelfsprekend is ook verder overleg met de sector en de Vlaamse Jeugdraad aangewezen, 
het werk dat door hen werd geleverd kan zeker worden meegenomen in de verdere 
werkzaamheden  

 
Tot slot wil ik mijn grote bekommernis voor de brandveiligheid van jeugdlokalen herhalen. . 
Deze blijkt trouwens ook uit het besluit van de Vlaamse Regering van 26 januari laatsleden ter 
uitvoering van het decreet van 14 februari 2003 houdende ondersteuning van het gemeentelijk 
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jeugdbeleid, inzake de subsidiëring van gemeentebesturen die een jeugdwerkinfrastructuur-
beleid voeren als onderdeel van hun jeugdwerkbeleid.  In dit besluit over de prioriteit 
Jeugdwerkinfrastructuur, werd veiligheid (werken die de brand- en bouwfysische veiligheid 
van de jeugdwerkinfrastructuur verbeteren) als één van de zeven aandachtspunten bepaald.  

 
Zoals ik recent aankondigde, start nog in 2008 een Lokalenfonds. Hiervoor is 1 miljoen euro 
voorzien bij het FoCI. Een subsidiereglement met precieze modaliteiten wordt momenteel 
voorbereid. De bedoeling is dat lokale verenigingen een projectsubsidie kunnen aanvragen van 
maximaal 25.000 euro voor bouw- of verbouwingsprojecten van hun verenigingslokaal.  
Centrale doelstelling hierbij is de extra steun om het comfort van lokalen te verhogen. Maar 
uiteraard zullen bij toewijzing van subsidies elementen van brandveiligheid een grote rol 
spelen. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL 
 
 
Vraag nr. 57 
van 27 februari 2008 
van HERMAN SCHUEREMANS 
 
 
 
Musea   -   Niet-tentoongestelde werken 
 
In Frankrijk is men in november 2006 gestart met de bouwwerken aan het Centre Pompidou 2 in Metz. 
In 2003 ontstond ook bij het Louvre de gedachte om een tweede “Louvre-hors-les-murs-de-Paris” op 
te richten. Uiteindelijk heeft men het oog laten vallen op de stad Lens, waar in 2008 de eerste steen 
van het Louvre II zal worden gelegd. 
 
De gedachte van een zustermuseum is niet zo maar uit het niets gekomen. Kunst moet volgens het 
Louvre ten dienste staan van de bevolking. Het Louvre, het Centre Pompidou, en nog vele andere 
musea, herbergen in hun kelders ettelijke duizenden stukken, ver weggestoken van een kunstminnend 
oog.  
 
Ook in onze musea ligt een aanzienlijk aantal kunstwerken te “verstoffen”. 
 
1. Heeft de minister een zicht op de hoeveelheid kunst die verscholen ligt in de 

kelders/zolders/opslagruimtes van de Vlaamse musea? 
 
2. Welke initiatieven heeft de minister reeds genomen om de betrokken kunstwerken het daglicht te 

laten zien? 
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BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL  
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 57 van 27 februari 2008 
van HERMAN SCHUEREMANS 
 
 
 
1. Vlaanderen is enkele honderden musea rijk. Deze musea bewaren en ontsluiten een zeer divers 

cultureel erfgoed. Slechts een beperkt deel, op dit ogenblik namelijk 53, van deze musea zijn 
door de Vlaamse overheid bij decreet erkend. Hierbij zijn enkele belangrijke Vlaamse musea als 
MSK Gent, Museum Plantin-Moretus, Openluchtmuseum Bokrijk of In Flanders Fields. Op de 
website www.vlaanderen.be/erfgoed kan de volledige lijst worden geraadpleegd. De erkenning van 
een museum is een waardering voor de kwaliteit van de werking en wordt bepaald door het 
handhaven van een minimumstandaard en de toetsing aan erkenningsvoorwaarden. De 
erkenningsvoorwaarden hebben in de eerste plaats betrekking op de kwaliteitsvolle uitoefening 
van de vier basisfuncties van de museumwerking: het verzamelen, het behoud en beheer, het 
wetenschappelijk onderzoek en de publieksgerichte functie. Daarnaast worden garanties 
gevraagd op het vlak van het beheer van het museum.  

 Elk erkend museum dient onder meer te beschikken over een collectieplan, een beschrijving van 
de toestand van de collectie, een inventaris (opgesteld volgens internationale normen) en een 
presentatie van de collectie. Een inventaris beschrijft gedetailleerd welk cultureel erfgoed een 
museum in bezit heeft. Een collectieplan geeft aan op welke manier de collectie is samengesteld. 
Hieruit kan ook afgeleid worden waar de lacunes zich bevinden. Ook kan op basis van een 
collectieplan een afstotingsbeleid worden gevoerd. Elke beleidsperiode dienen alle erkende 
musea een beleidsplan in bij het agentschap Kunsten en Erfgoed. In deze beleidsplannen dient 
onder meer een beschrijving van de bewaarde collectie cultureel erfgoed verwerkt te worden. Op 
deze manier heeft het agentschap een kijk op het cultureel erfgoed dat aanwezig is in de 
verschillende erkende musea.  

 
 Het is echter belangrijk op te merken dat het collectiebeleid van een museum niet enkel gevoerd 

wordt met het oog op presentatie in de vorm van tijdelijke of permanente tentoonstellingen. Een 
doordacht collectiebeleid vormt eveneens de basis voor het onderzoek dat gebeurt door de 
musea. Door middel van dit onderzoek kan de context dat verbonden is met de collectie 
cultureel erfgoed worden opgespoord en geduid.  Sommige collectiestukken cultureel erfgoed 
hebben eerder een onderzoekswaarde dan een presentatiewaarde.  

 
 Er kan worden aangenomen dat het grootste deel van de in de musea aanwezige 

erfgoedcollecties niet permanent wordt tentoongesteld. Daar is eenvoudig weg de ruimte niet 
voor. Ter illustratie: alleen al het op til zijnde MAS in Antwerpen, waarin onder meer het 
Etnografisch Museum, het Nationaal Scheepvaartmuseum en het Volkskundemuseum in zullen 
opgaan, beschikt over maar liefst 460.000 objecten. Het is werkelijk onmogelijk en zelfs weinig 
zinvol om die allemaal tegelijkertijd aan het publiek te presenteren.  

 
 

2. Gezien de hierboven aangegeven rijkdom van de Vlaamse musea, kiezen de meeste musea dan 
ook voor een thematische presentaties van hun collectie en vernieuwen deze presentaties 
regelmatig zodat de volledige rijkdom van de collectie aan bod kan komen.  

 
 Sommige musea werken tegenwoordig ook met open depots, waarbij een belangrijk deel van de 

depotruimte binnen de publiek toegankelijke museumruimtes wordt gerealiseerd waardoor het 
brede publiek een idee krijgt van de rijkdom van de collecties. Het Groeningemuseum in 
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Brugge, maar ook het op til zijnde MAS in Antwerpen zijn daar voorbeelden van. Maar ook hier 
zijn er beperkingen. In Brugge bevindt het open depot zich in de ruimtes waar ook de tijdelijke 
tentoonstellingen plaatsvinden. Tijdens die tijdelijke tentoonstellingen is het open depot dan ook 
niet zichtbaar. 

 
 Bij tijdelijke sluitingen worden collecties dan weer vlot in bruikleen gegeven aan andere musea. 

Zo is het belangrijkste deel van de Leuvense collectie door de bouw van een nieuw museum 
reeds sinds de start van de bouwwerken in het Brugse Groeningemuseum te zien. Het KMSKA 
van haar kant werkt nu al aan een uitgebreid bruikleenplan voor wanneer haar ruimtes voor de 
verbouwingswerken onbruikbaar zijn. 

 
 Maar onderlinge bruiklenen gebeuren vanzelfsprekend niet enkel bij sluiting van musea. Ook 

voor allerlei tijdelijke tentoonstellingen is er een vlot bruikleenverkeer tussen de Vlaamse 
musea, wat dikwijls verborgen kunstschatten een platform geeft. 

 
 Onder meer in functie van zo’n bruikleenverkeer, maar gewoon ook als basisconditie voor alle 

andere museale kerntaken, is tijdens deze en de voorbije beleidsperiodes een grote nadruk 
gelegd op een correcte inventarisatie van het door de (erkende) musea bewaarde cultureel 
erfgoed. Het is namelijk van primordiaal belang dat musea weten welk cultureel erfgoed ze 
beheren en dat ze hiervoor internationale standaarden hanteren. Door de Vlaamse Gemeenschap 
werd het registratiesoftwarepakket Adlib verdeeld onder Vlaamse musea. Dit heeft een 
duidelijke impuls gegeven aan het museumveld voor een professionele en kwaliteitsvolle 
uitbouw van het collectiebeheer. Daarnaast werden ook vele registratie- en 
inventarisatieprojecten ondersteund. Zo werd het door de provincie Oost-Vlaanderen 
geïnitieerde project ‘MovE’ door de Vlaamse Gemeenschap ondersteund door middel van 
projectsubsidies.  

 
 In de criteria van het Erfgoeddecreet is bepaald dat de collectie cultureel erfgoed toegankelijk 

dient te zijn. Het is dan ook steeds mogelijk om bij de erkende musea een afspraak te maken om 
voor onderzoeksaangelegenheden en onder begeleiding de niet-gepresenteerde collectiestukken 
te raadplegen.   
 

 Eenmaal de musea een duidelijk beeld hebben over wat de bewaarde collectie inhoudt, kan een 
presentatiebeleid worden uitgestippeld. Ook dit beleid wordt door het agentschap in het 
beleidsplan, jaarplannen en –verslagen en bezoeken ter plaatse getoetst.  

 
 De digitale evolutie is een volgende belangrijke stap in de volledige toegankelijkheid van het 

bewaarde cultureel erfgoed in musea en andere erfgoedinstellingen. De Vlaamse Kunstcollectie 
speelt in deze een voortrekkersrol. De Vlaamse Kunstcollectie wordt in 2008 gesubsidieerd voor 
een bedrag van 268.630 euro. De Vlaamse Kunstcollectie is het structurele 
samenwerkingsverband tussen drie kunsthistorische musea van Vlaanderen: het 
Groeningemuseum te Brugge, het Museum voor Schone Kunsten te Gent en het Koninklijk 
Museum voor Schone Kunsten te Antwerpen. De samenwerking geldt op alle vlakken van de 
museumwerking. Inhoudelijk vullen de drie collecties elkaar perfect aan: samen bieden ze een 
interessant overzicht van de beeldende kunst van de Zuidelijke Nederlanden van de 15de tot de 
21ste eeuw. De drie musea liggen bovendien vlakbij elkaar, in drie belangrijke kunststeden. De 
Vlaamse Kunstcollectie omvat 6750 schilderijen, 40000 tekeningen en 2000 beelden. De 
collectie on-line maakt het mogelijk om via de website www.vlaamsekunstcollectie.be te 
grasduinen in het patrimonium van de Vlaamse Kunstcollectie. De collecties van de drie musea 
worden stap voor stap verder gedigitaliseerd en ontsloten.  

 
 Daarnaast dient opgemerkt te worden dat interessant cultureel erfgoed niet enkel in musea wordt 

bewaard. Ook andere erfgoedinstellingen, bijvoorbeeld archiefinstellingen, dragen zorg voor en 
ontsluiten cultureel erfgoed. Door middel van het beleidsinstrument erfgoedconvenant werden er 
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boeiende initiatieven gesubsidieerd om meer verborgen cultureel erfgoed in kaart te brengen. 
Tussen juni en december 2007 onderzocht bijvoorbeeld de Erfgoedcel Waasland het erfgoed in 
de regio. In totaal zijn 1076 erfgoedcollecties in kaart gebracht: ongeveer 217.500 voorwerpen, 
meer dan 11 km archief en duizenden documentatie-items en boeken. De resultaten van het 
onderzoek op deelcollectieniveau zullen helpen om gefundeerde keuzes te maken wat betreft 
inventarisatie, collectiemobiliteit, selectie- en afstotingsbeleid en op het vlak van behoud en 
beheer. Het is duidelijk dat dergelijk onderzoek uiteindelijk ook een neerslag vindt in 
presentaties van de collecties cultureel erfgoed.  
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL 
 
 
Vraag nr. 58 
van 27 februari 2008 
van HERMAN SCHUEREMANS 
 
 
 
VZW Kunst in Huis   -   Evaluatie 
 
In het verleden zijn reeds tal van vragen gesteld over de vzw Kunst In Huis. In het antwoord op één 
van die vragen in de zomer van 2007 stelde de minister dat hij een grondige evaluatie zou doorvoeren 
naar de werking van deze artotheek in functie van de begrotingsopmaak 2008. Hij zou dan onder meer 
onderzoeken of er bijsturingen nodig waren in de werking, of het contact tussen de beeldende 
kunstenaar en het publiek binnen het kader van vzw Kunst in Huis op de meest efficiënte manier 
verloopt, of de Vlaamse Gemeenschap actiever bij het beleid van de vzw moet worden betrokken, 
enzovoort. 
 
Volgens de toelichting bij de begroting zal in 2008 het lopende digitaliseringsproject van de 
organisatie worden geëvalueerd en zal worden nagegaan hoe de organisatie- en personeelsstructuur 
verder kan worden geoptimaliseerd. Er zal in dat verband een nieuw beleidsplan worden opgesteld en 
een nieuwe beheersovereenkomst worden afgesloten voor de periode 2008-2012. 
 
1. Is er een grondige evaluatie gebeurd in functie van de begrotingsopmaak 2008? 
 

Zo ja, wat waren de bevindingen? Zo neen, kan de minister toelichten waarom die evaluatie er niet 
gekomen is? 
 

2. Wat is de stand van zaken van het digitaliseringsproject? 
 
3. Zal de Vlaamse Gemeenschap actiever betrokken worden bij het beleid en de werking van de vzw 

en derhalve een meer directe aansturing hebben? 
 

Zo ja, hoe zal dit gebeuren? 
 
Wat is de stand van zaken betreffende het nieuw op te stellen beleidsplan? 
 

4. Wat is de stand van zaken betreffende de nieuwe beheersovereenkomst? Binnen welke termijn zal 
die worden afgesloten? 
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BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL  
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 58 van 27 februari 2008 
van HERMAN SCHUEREMANS 
 
 
 
In het verleden zijn reeds tal van vragen gesteld over de vzw Kunst In Huis. In het antwoord op één 
van die vragen in de zomer van 2007 stelde ik dat ik een grondige evaluatie zou doorvoeren naar de 
werking van deze artotheek in functie van de begrotingsopmaak 2008. Ik zou dan onder meer 
onderzoeken of er bijsturingen nodig waren in de werking, of het contact tussen de beeldende 
kunstenaar en het publiek binnen het kader van vzw Kunst in Huis op de meest efficiënte manier 
verloopt, of de Vlaamse Gemeenschap actiever bij het beleid van de vzw moet worden betrokken, 
enzovoort. 
 
1. Er werd door mijn diensten inderdaad een grondige doorlichting van de vzw gedaan. De 

bevindingen zijn opgesomd in een verslag, dat ter informatie ook aan de vzw zelf werd 
overgemaakt. 

 
Uit deze evaluatie bleek dat de vzw behoorlijk werk verricht op verschillende belangrijke 
aandachtspunten van mijn beleid: 
- Kunstspreiding: De kunstwerken uit de collectie van Kunst In Huis worden in heel   

Vlaanderen uitgeleend. De collectie telde eind 2007 7.332 werken van 715 
kunstenaars. 

-  Participatiebevordering: In 2007 telde Kunst In Huis 4.385 abonnementen. De vzw  
bereikt niet alleen veel particulieren, ook bedrijven kunnen zich abonneren. Daarnaast  
werkt Kunst In Huis i.s.m. de kunsteducatieve organisatie vzw RASA aan een  
educatief programma voor scholen. 

-  Publieksverruiming: De vzw bereikt diverse doelgroepen en voert ook een actief    
 communicatiebeleid, met onder andere een jaarlijkse promotiedag op regionaal niveau 
en deelname aan de Cultuurmarkt. Vorig jaar verspreidden ze in het kader van de Dag 
van de Kunstuitleen een knappe brochure als bijlage bij de Standaard. 

- Drempelverlaging: Geabonneerde particulieren betalen slechts 8 euro per maand om 
kwalitatieve hedendaagse kunstwerken in huis te hebben. Door het online openstellen 
van de catalogus via hun website kan nu ook iedereen van thuis de werken bekijken. 

-  Kennisopbouw: Bij elk werk hoort een specifieke uitleg over de kunstenaar en het 
belang van het werk, waardoor elke abonnee op een directe en betrokken manier een 
stukje kunstopleiding krijgt, dat misschien interesse wekt naar méér. Ook het educatief 
programma met de scholen kadert in deze doelstelling. 

- Ondersteuning van de kunstenaar: Kunst in Huis biedt aan haar kunstenaars een 
financiële ondersteuning via een vergoeding voor het uitlenen van werken, de zgn. 
“hanggelden”, en via verkoop.   
In 2007 werd er 257.051,58 euro aan hanggelden uitbetaald. Er werd ook voor ± 
130.000 euro aan werken verkocht, waarvan 2/3 (87.152,23 euro) terug naar de 
kunstenaars ging. In totaal ging er in 2007 dus 344.203,81 euro rechtstreeks naar de 
kunstenaars.  
Ter vergelijking: de subsidie van de Vlaamse Overheid bedroeg 537.000 euro. Dit 
betekent dus dat er een bedrag gelijk aan 64,10% van de Vlaamse subsidie naar de 
kunstenaars ging. 
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De evaluatie toonde tenslotte aan dat binnen de huidige organisatiestructuur het personeel 
behoorlijk efficiënt wordt ingezet. Ik vroeg de organisatie echter om zelf eens na te gaan of 
deze organisatiestructuur niet verder geoptimaliseerd kan worden in functie van de ingezette 
digitaliseringoperatie, en of er kan worden samengewerkt met bibliotheken, die tenslotte een 
groot deel van het doelpubliek van Kunst In Huis bereiken. Dit onderzoek is ondertussen bijna 
afgerond. Ik kom daar straks nog even op terug. 

 
2. In functie van de start van de digitale catalogus, met hieraan gekoppeld de vernieuwde website 

die online toegang verschaft tot deze catalogus, werd de voorbije jaren al fors in informatica 
geïnvesteerd. 

 
De online catalogus werd in het najaar van 2007 gelanceerd. Kunst In Huis komt hiermee 
tegemoet aan een duidelijke vraag van haar klanten: bij rondvraag voordien bleek dat 92% van 
de abonnees een digitale beeldcatalogus – die zij ook van thuis kunnen bezichtigen – nuttig 
vond. In het nieuwe digitale systeem wordt ook de mogelijkheid opgenomen om van thuis uit 
een werk in de collectie te reserveren en een ophaalplek naar keuze te bepalen. Ook de eigen 
klantgegevens en ontleenhistoriek kunnen via dit systeem geraadpleegd worden. 

 
Ook voor de kunstenaars die werken ter beschikking stellen, is dit systeem toegankelijk: zo 
kunnen zij de ontlening en/of verkoop van hun werken opvolgen, en de financiële gevolgen 
die dit voor hen heeft. 

 
Ook voor niet-abonnees is het beeldmateriaal van de catalogus toegankelijk via de site. 

 
Aan het digitaal fotograferen van de collectie wordt nog steeds verder gewerkt. Eind 2007 
waren er al zo’n 4.500 werken op foto vastgelegd. Het doel is om deze operatie in 2009 af te 
ronden. 

 
Niet alleen wordt er via dit systeem een betere service naar zowel abonnees als kunstenaars 
geleverd. Op termijn zullen deze digitale toepassingen een efficiëntere werking en tijdswinst 
opleveren, wat op zijn beurt mogelijk een impact heeft op de personeelsstructuur. Vandaar 
mijn vraag aan Kunst In Huis om te onderzoeken wat deze impact zal zijn, en hoe een 
mogelijke bijsturing van de structuur en de werking van de vzw kostenbesparend kan werken. 

 
Momenteel wordt ook nog de mogelijkheid van een andere digitale toepassing onderzocht. Op 
dit ogenblik bestaat de collectie enkel uit tastbare objecten die worden uitgeleend. Er wordt nu 
gekeken of het mogelijk is om digitale kunst (op plasmaschermen, via een internetverbinding) 
aan te bieden – zij het in eerste instantie enkel aan bedrijven.  

  
3.  Tot nu toe wordt de Vlaamse Gemeenschap als subsidiërende overheid vertegenwoordigd door 

drie leden in de Algemene Vergadering. In de komende maanden zal de Vlaamse Overheid 
afwegen in hoeverre zij betrokken blijft bij de werking van de vzw, en in hoeverre deze drie 
mandaten worden behouden of vervangen. Het is in elk geval de bedoeling dat regelmatiger op 
de werking wordt toegezien. Dit zal gebeuren via de periodieke onderhandeling van een 
nieuwe beheersovereenkomst op basis van een beleidsplan opgemaakt door de betrokken 
organisatie en een evaluatie door de administratie van in vorige beheersovereenkomsten 
opgenomen doelstellingen en acties. 

 
Medio februari werd het nieuwe beleidsplan voor de periode 2008 – 2011 bezorgd aan mijn 
Kabinet en aan het agentschap Kunsten en Erfgoed. In dit beleidsplan werden ondermeer de 
reeds besproken digitaliseringplannen verder toegelicht. 

 
Dit beleidsplan vermeldt ook dat een intensere samenwerking met bibliotheken als mogelijke 
partners voor de uitleen wordt onderzocht en verkend. Er worden pistes bewandeld m.b.t. 
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promotie, de toegang tot het digitale systeem, en ophaalplekken voor geleende werken. Een 
doelgroepenbeleid, onder meer naar jongeren toe wordt verder uitgebouwd.  
De organisatie gaf in haar beleidsplan blijk van een belangrijke actiebereidheid die van Kunst 
in Huis een eigentijdse organisatie moet maken. 

 
 
4. Op basis van het pas aangeleverde beleidsplan worden binnenkort de onderhandelingen tussen 

Kunst In Huis en de administratie over een nieuwe beheersovereenkomst opgestart. Uiteraard 
zullen we rekening houden met de hierboven vernoemde evaluatie, maar ook de 
bekommernissen die in het Vlaams parlement aan bod kwamen zullen hierin bewaakt worden. 
Ik denk hier in belangrijke mate aan het uitbreiden van het aantal uitleenpunten, o.m. in 
samenwerking met de bibliotheken, de beschikbaarheid en uitleenbaarheid van de collectie via 
het internet, een continue groei van het gebruikersbestand, het bereiken van verschillende 
doelgroepen, de diversiteit van het aanbod en, niet in het minst, een stijging van de afgeleide 
inkomsten voor de betrokken kunstenaars in evenwicht met de stijging van de omzet.  

 
Het is de bedoeling om uiterlijk eind april met een nieuwe beheersovereenkomst te kunnen 
landen. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL 
 
 
Vraag nr. 59 
van 27 februari 2008 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
Vlaamse overheid   -   Ziekteverzuim 
 
In opvolging van mijn schriftelijke vragen van 28 maart 2006 aan alle ministers had ik graag volgende 
vragen gesteld over het personeel van de departementen en verzelfstandigde agentschappen binnen 
hun respectieve beleidsdomeinen. 
 
1. Hoeveel werkdagen afwezigheid van één dag wegens ziekte werden genoteerd binnen de 

respectieve departementen en agentschappen? Kan de minister de cijfers meedelen voor 2006, 
2007 en de stand van zaken in 2008? 

 
2. Hoeveel werkdagen afwezigheid wegens ziekte, minder dan 30 dagen, werden in dezelfde periode 

vastgesteld? 
 
3. Hoeveel werkdagen afwezigheid wegens langdurige ziekte (meer dan 30 dagen) werden genoteerd 

in dezelfde periode? 
 
4. Wat is de impact van deze ziektedagen op het personeelsbestand van de respectieve organisaties? 
 
5. Hoeveel werkdagen verminderde prestaties wegens ziekte werden voor diezelfde periode 

vastgesteld? 
 
6. Werden er specifieke acties ondernomen om het ziekteverzuim te verminderen? Zo ja, welke? 
 
7. Welke evolutie kan worden vastgesteld in vergelijking met de voorgaande jaren? 
 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 40, Van Mechelen nr. 83, 

Vandenbroucke nr. 153, Anciaux nr. 59, Bourgeois nr. 62, Keulen nr. 98, Van Brempt nr. 110, 
Vanackere nr. 109, Crevits nr. 451, Ceysens nr. 47). 
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BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL  
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 59 van 27 februari 2008 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal verstrekt worden door Vlaams minister Geert Bourgeois, minister van 
Bestuurszaken, Buitenlands Beleid, Media en Toerisme. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL 
 
 
Vraag nr. 60 
van 4 maart 2008 
van HANS SCHOOFS 
 
 
 
Doping   -   Bupropion 
 
Aan de VUB werd ontdekt door professor Meeusen dat bupropion, een actief bestanddeel van het 
rookstopmiddel Zyban, het uithoudingsvermogen in extreme warmte verbetert. 
 
Bij een lichaamstemperatuur van 40 graden Celsius stelt bupropion het signaal van uitputting, een 
soort ingebouwde veiligheid, naar de hersenen en het hart uit. Hierdoor verhoogt het 
uithoudingsvermogen. 
 
Dit product geeft echter aanleiding tot een aanzienlijk hoger risico op een hartaanval. 
 
Is het WADA (Wereld Antidopingagentschap) op de hoogte van deze bevindingen? Is het de minister 
bekend of bupropion op de lijst van verboden dopingproducten zal worden geplaatst? 
 
Neemt de minister maatregelen op basis van het onderzoek van de VUB? 
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BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL  
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 60 van 4 maart 2008 
van HANS SCHOOFS 
 
 
 
Het Wereldantidopingagentschap (WADA) is inderdaad op de hoogte van dit onderzoek en zijn 
bevindingen. Professor Meeusen vroeg al verschillende keren financiële ondersteuning aan het 
WADA, maar tot nu toe zonder succes.  
 
De drie wetenschappelijke artikels (zie referenties onderaan, alsook in bijlage) die intussen reeds 
verschenen zijn omtrent dit onderzoek, worden nogmaals aan het ‘list committee’ van het WADA 
bezorgd. 
Deze problematiek zal door mijn administratie nog eens extra aangekaart worden bij de 
verantwoordelijken van het WADA, ter gelegenheid van de jaarlijkse commentaar die gevraagd wordt 
op de internationale lijst van verboden producten. Mijn administratie zal duidelijk, gebaseerd op de 
onderzoeksresultaten van Professor Meeusen, voorstellen om bupropion op de internationale verboden 
lijst te plaatsen. 
 
Ter verduidelijking wil ik nog meegeven dat bupropion momenteel op de “monitoring list” van het 
WADA staat. Dit betekent dat deze stof in een aantal WADA geaccrediteerde laboratoria wordt 
opgespoord in de urinestalen. Als uit deze testen zou blijken dat deze stof misbruikt wordt in de sport, 
kan het ‘list committee’ van het WADA bupropion op de effectieve lijst van verboden producten 
plaatsen. 
 
BIJLAGEN 
 
1. Hormonal responses during prolonged exercise are influenced by a selective DA/NA reuptake 

inhibitor. 
M F Piacentini, R Meeusen, L Buyse, G De Schutter, K De Meirleir 
Br J Sports Med 2004; 38:129-133 

2. Acute dopamine/noradrenaline reuptake inhibition enhances human exercise performance in 
warm, but not temperate conditions. 
Phillip Watson, Hiroshi Hasegawa, Bart Roelands, Maria Francesca Piacentini, Roel Looverie 
and Romain Meeusen 
J Physiol 565.3 (2005) pp 873-883  

3. Influence of brain catecholamines on the development of fatigue in exercising rats in the heat 
Hiroshi Hasegawa, Maria Francesca Piacentini, Sophie Sarre, Yvette Michotte, Takayuki 
Ishiwata and Romain Meeusen 
J Physiol 586.1 (2008) pp 141-149 

 
Bijlage(n):  
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2007-2008/ANCIAUX/60/antw.060.bijl.002.pdf 
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2007-2008/ANCIAUX/60/antw.060.bijl.003.pdf 
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2007-2008/ANCIAUX/60/antw.060.bijl.001.pdf 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL 
 
 
Vraag nr. 61 
van 4 maart 2008 
van PAUL DELVA 
 
 
 
Jeugdbeleid   -   Brussel 
 
Op 17 januari 2008 hebben vzw Jeugd en Stad en haar Franstalige tegenhanger “La fédération des 
centres de jeunes en milieu populaire” gepleit voor meer onderlinge samenwerking; ze vroegen 
eveneens dat de tweetalige jeugdbeweging in Brussel zou worden gesubsidieerd. De organisaties 
vrezen dat, als ze maar in één taal werken, ze veel minder jongeren kunnen bereiken bij hun werking. 
 
VGC-collegelid Pascal Smet, bevoegd voor Cultuur, heeft daarop verklaard dat de VGC (Vlaamse 
Gemeenschapscommissie) geen taalvereisten oplegt in haar subsidiereglementen, maar wel dat er 
voorrang wordt gegeven aan kinderen afkomstig uit het Nederlandstalig onderwijs. Hij hoopte 
eveneens dat de Franstalige Gemeenschap meer wil investeren in tweetalige werking, omdat volgens 
hem jeugdwerk geen toekomst heeft zonder meertaligheid. 
 
Ik heb de volgende vragen aan de minister over het Vlaamse jeugdbeleid in Brussel. 
 
1. Hoe groot is de rol van de Vlaamse Gemeenschap in de Brusselse jeugdwerking? 
 

Welke initiatieven steunt de minister? 
 
Hoe groot is het budget voor Brussels jeugdwerk en kan de minister een evolutie geven sinds 
1999? 
 
Is er in de reglementen van de Vlaamse Gemeenschap wel een taalvereiste opgenomen? 
 

2. Hoe verloopt de samenwerking met de CGC? Zijn er gemeenschappelijke projecten? 
 
3. Bestaat er samenwerking met de Franstalige Gemeenschap (Cocof)? Waar liggen de knelpunten? 

 
Bestaan er vandaag al gemeenschappelijke projecten? 
 
Is er een structureel overleg met de Cocof om gezamenlijk projecten in het meertalige Brussel op 
te zetten? Zo neen, wordt dat overwogen? 
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BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL  
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 61 van 4 maart 2008 
van PAUL DELVA 
 
 
 
1. Het lokale jeugdwerk wordt voor hun werking niet rechtstreeks gesubsidieerd door de 

Vlaamse Gemeenschap. Het zijn de gemeentes die kunnen worden gesubsidieerd voor het 
uitvoeren van een jeugdwerkbeleid. Voor het jeugdwerk in Brussel verloopt dit via de 
Vlaamse Gemeenschapscommissie. Gemeentebesturen die in aanmerking wensen te komen 
voor de vooropgestelde subsidiëring, moeten telkens een jeugdwerkbeleidsplan voor drie jaar 
indienen bij de Vlaamse regering. Voor de Vlaamse Gemeenschapscommissie is dit om de 5 
jaar. Het Vlaamse budget wordt verdeeld volgens de criteria bepaald in het decreet houdende 
de ondersteuning en de stimulering van het gemeentelijk, het intergemeentelijk en het 
provinciaal jeugd- en jeugdwerkbeleid zelf. Van de basisallocatie voor het gemeentelijk 
jeugdwerkbeleid wordt 6% toegekend aan de Vlaamse Gemeenschapscommissie. Deze 
middelen worden integraal ingezet ter ondersteuning van het Nederlandstalig jeugdwerk in 
Brussel. 
 
Via het decreet Vlaams jeugdbeleid worden verenigingen gesubsidieerd die op Vlaams niveau 
actief zijn. Sommige van deze werkingen ontwikkelen ook een aanbod naar steden en 
gemeentes. De vzw JES is een erkende landelijke jeugdvereniging en ontvangt dus subsidie 
via het decreet Vlaams jeugdbeleid. Deze organisatie ontplooit activiteiten in Brussel, Gent en 
Antwerpen. In 2006 ontving deze organisatie 300.000 euro; voor de beleidsplanperiode 2007-
2009 werd dit bedrag opgetrokken tot 390.000 euro. Deze middelen gaan slechts gedeeltelijk 
naar de Brusselse Jeugdwerking (ook werking in Antwerpen en Gent).  
 

2. Brusselse jeugdwerkinitiatieven konden voorbije jaren rekenen op een projectsubsidie via het 
Vlaamse Brusselfonds voor een infrastructuurproject; 

 
 In 2006 werd een investeringssubsidie van 70.000 euro toegekend voor de nieuwbouw van 

een lokaal voor Chiro Wacko in Anderlecht, waarin de volledige groep kan worden 
gehuisvest en al het materiaal bijgehouden. De totale kostprijs voor het nieuwbouwproject 
bedroeg 463.426 euro. De parochie verschafte de grond, de gemeente Anderlecht 
verleende 190.000 euro, de Vlaamse Gemeenschapscommissie 124.027 euro en er was een 
eigen inbreng van 79.399 euro.  

 
 In 2007 werd een investeringssubsidie toegekend van 290.810 euro aan het jeugdhuis ’t 

Mutske voor de verbouwing van het jeugdhuis gelegen Schapenweg 2 in 1020 Brussel. De 
verbouwing wijzigt de functie niet, maar heeft vooral als opzet het gebruikscomfort en 
comfort van de buurt (geluidsoverlast) te verbeteren. 

 
3. De samenwerking tussen de Vlaamse Gemeenschap en de Franse Gemeenschap beperkt zich 

op dit moment tot het intrabelgisch overleg in functie van de standpuntinname op 
internationale fora. Samenwerking met betrekking tot een afstemming van subsidiëring is er 
tot op heden niet. Grootste knelpunt is de staatsstructuur zelf (zie hoger art. Grondwet), en het 
feit dat een structurele samenwerking tussen beide gemeenschappen momenteel niet 
systematisch wordt gepland en opgevolgd. Zoals reeds eerder aangekondigd en toegelicht, is 
het een uitdrukkelijke beleidskeuze om op het vlak van cultuur en sport, maar zeker ook van 
jeugd, meer systematisch met de Franse Gemeenschap samen te werken. In het overleg dat 
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hierover plaatsvond en nog zal plaatsvinden, staat een samenwerking rond jeugd en jeugdwerk 
steeds duidelijk op de agenda. Daarbuiten zijn de relaties tussen de ambtenaren jeugdzaken 
van beide gemeenschappen erg positief en constructief. In grote openheid en synergie wordt er 
samengewerkt. Toch wil ik hier het gemis aan een meer formele samenwerkingsomgeving 
betreuren. 

 
Specifiek voor Brussel: enkele door de VGC erkende en gefinancierde werkingen voor 
maatschappelijk kwetsbare kinderen en jongeren (WMKJ’s) krijgen een gelimiteerde steun 
van de FG/COCOF, al blijft dit voorlopig voornamelijk beperkt tot projectsubsidies en 
uitzonderlijk ook werkingsmiddelen. Heel wat wmkj’s hebben daarnaast wel GESCO-
personeelsleden, die via het Brussels Hoofdstedelijk Gewest (Actiris) worden gefinancierd. 
 
Er bestaat momenteel geen structureel overleg met de Cocof om gezamenlijk projecten in het 
meertalige Brussel op te zetten; en vooralsnog wordt dit ook niet overwogen. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL 
 
 
Vraag nr. 62 
van 6 maart 2008 
van MARTINE FOURNIER 
 
 
 
Sportmanifestaties   -   Subsidies 2007 
 
De minister koos ervoor om in 2007 niet langer alle sportmanifestaties te ondersteunen. 
 
De subsidies voor deze manifestaties zijn voortaan opgedeeld in twee rubrieken. Enerzijds zijn er de 
subsidies in het kader van het reglement Topsport Vlaanderen, die topsportmanifestaties ondersteunen. 
Anderzijds zijn er de mogelijkheden in het kader van het reglement Sportend Vlaanderen, dat richt 
zich op ruime doelgroepgerichte sportmanifestaties. 
 
1. Welke manifestaties hebben in 2007 subsidies gekregen in het kader van de reglementen Topsport 

Vlaanderen en Sportend Vlaanderen? (graag opgedeeld per reglement) 
 
2. Hoeveel euro werd er per manifestatie toegekend? 
 
3. Hoeveel en welke aanvragers werden er per reglement niet aanvaard? 
 
4. Wat waren de belangrijkste motiveringen om aanvragen te weigeren? 
 
5. Beantwoordde het aantal aanvragen en toekenningen aan de verwachtingen? Waarom wel/niet? 
 
6. Zal de minister zijn beleid bijsturen op basis van de resultaten? Zo ja, in welke zin? 
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BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL  
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 62 van 6 maart 2008 
van MARTINE FOURNIER 
 
 
 
In 2007 heb ik een vrij drastische wijziging doorgevoerd wat betreft de financiële ondersteuning van 
(top)sportmanifestaties De formulering van strikte subsidiëringscriteria werd ingegeven door de 
noodzaak de ontstane wildgroei van sportmanifestaties, en de daaruit voortvloeiende versnippering 
van kredieten, aan te pakken. Deze moeilijke oefening was noodzakelijk opdat de efficiënte besteding 
van middelen kan primeren op historisch gegroeide realiteiten.  
 
Voor wat betreft topsportevenementen werd het aantal manifestaties beperkt tot grote manifestaties die 
een hoge sportieve waarde, deelname van de internationale top en grote uitstraling naar een breed 
publiek kunnen garanderen. Vanaf 2008 werd een extra criterium, zijnde “evenementen die passen in 
het topsportbeleid”, toegevoegd. Sport voor Allen-manifestaties worden ondersteund via het kanaal 
van Sportend Vlaanderen. Ik gaf aan het bijhorende subsidiereglement een duidelijke en niet voor de 
hand liggende oriëntatie, gericht op het bevorderen van de participatie van groepen die minder 
gemakkelijk tot sporten komen.  
 
1 en 2.  
 
Topsport Vlaanderen 
 
Volgende manifestaties kregen in 2007 een subsidie in het kader van Topsport Vlaanderen:  
 
Ronde van Vlaanderen 75000 euro 
Gent-Wevelgem 40000 euro 
Omloop Het Volk 7500 euro 
E3-prijs Harelbeke (Wielerweek) 7500 euro 
Driedaagse van De Panne-Koksijde (Wielerweek) 15000 euro 
Brabantse Pijl (Wielerweek) 3500 euro 
GP Roel Paulissen 2000 euro 
Lotto Zesdaagse Hasselt  20000 euro 
Zesdaagse van Vlaanderen Gent  45000 euro 
Ronde van Vlaanderen voor vrouwen 7500 euro 
Jumping Kapellen 5000 euro 
Vlaams Feest van de Paardensport 40000 euro 
Vlaanderens Kerstjumping 55000 euro 
KBC Indoor 35000 euro 
Lotto Crosscup 60000 euro 
KBC Nacht van de Atletiek 60000 euro 
Memorial Van Damme 80000 euro 
ING Brussels Marathon 15000 euro 
World Cup Gymnastics 30000 euro 
Gymgala van Vlaanderen 30000 euro 
Antwerp Ironman Vlaanderen 12500 euro 
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Proximus Diamond Games 75000 euro 
Flanders International Acro Cup Puurs  17500 euro 
World Cup Trampoline 12500 euro 
UIAA-ICC Flanders Worldcup Puurs 5000 euro 
Grote Prijs Inline Skating Oostende 5000 euro 
Flanders International Tabletennis Tournament 12500 euro 
Superman Triatlon Brasschaat 10000 euro 
Vlaanderen-Europa Nieuwpoortweek 15000 euro 
Flanders Swimming Cup Antwerp 5000 euro 
Superprestige veldrijden  75000 euro 
Vlaamse Druivenveldrit Overijse 5000 euro 
Wereldbekerveldrit Kalmthout  5000 euro 
Wereldbekerveldrit Koksijde   5000 euro 
Wereldbekerveldrit Hofstade  5000 euro 
Belgian Open Swimming 2500 euro 
Daviscup Tennis 28800 euro 
Fecup Tennis 18800 euro 
Europese Campagne Roeselare   12500 euro 
Europese Campagne Maaseik  12500 euro 
Europese campage Antwerp Giants 12500 euro 
Europese campagne Oostende 12500 euro 
UEFA-cup damesvoetbal 5000 euro 
EK volleybal dames 62500 euro 
Yonex Badminton 3500 euro 
Flanders Volley Gala 5000 euro 

 
Sportend Vlaanderen 
 
In het kader van het reglement Sportend Vlaanderen werden in 2007 twee projectoproepen gelanceerd, 
waarbij in totaal 123 dossiers werden ingediend. 
 
Op basis van het advies van een onafhankelijke commissie besliste ik voor de eerste subsidieronde 
(uiterlijke indiendatum 1 mei 2007) 19 van de 95 aanvragen voor ondersteuning van 
sportmanifestaties te honoreren. De aanvragen voor de tweede projectoproep dienden uiterlijk op 17 
september 2007 te worden ingediend. Opnieuw boog de adviescommissie zich over de ingediende 
dossiers. Op basis van hun advies besliste ik om 12 van de 28 sportmanifestaties te subsidiëren.  
 
In totaal kende ik in 2007 dus aan 31 sportmanifestaties, passend in de filosofie van het reglement 
Sportend Vlaanderen, een subsidie toe . Het gaat om de volgende manifestaties: 

 
Voetbal & Diversity 2.500 euro 
Atletiekmeeting voor personen met een verstandelijke beperking 2.500 euro 
Brussels Street Grappling & School Grappling Network 2.500 euro 
Antwerpse multiculturele en sportieve dag: 2e editie 2.500 euro 
Tweede Kameroenees voetbalfestijn 2.500 euro 
Fit on Wheels 2.500 euro 
Verano Deportivo 2.500 euro 
Sport als hefboom voor integratie 2.500 euro 
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Samen sporten 3.000 euro 
Skip-in-Gent 2.500 euro 
Vrouwen in beweging 2.500 euro 
Multicultureel weekend 2.500 euro 
Multicultureel Landentornooi 2.500 euro 
Samen sporten in de Brugse Poort 2.500 euro 
Dance with me 2.500 euro 
Pleintjessport 2.500 euro 
Copa América 2007 2.500 euro 
Multicultureel Kinder & Jeugd triatlon en duatlon Lanklaar 2.500 euro 
Lotto Street Soccer 2.500 euro 
1ste minivoetbaltornooi Espoir Jeune 1.000 euro 
Turbo ! 2.000 euro 
Sportief Jong ! 3.050 euro 
Ik leer voor mijn job 5.200 euro 
Wheels on ice 8.750 euro 
Betonne Jeugd 525 euro 
Project Extra Punch 2.494 euro 
Zwemles voor alochtone vrouwen 5.450 euro 
Buurtsportdag Nieuw Gent 2.597 euro 
De Brug, voetbalcompetitie voor allochtone jongeren 2.500 euro 
Minivoetbalschool 1.845 euro 
Sport je Fun II 4.100 euro 

 
3. 
 
Topsport Vlaanderen 
 
Volgende manifestaties werden in 2007 niet weerhouden voor subsidiëring in het kader van Topsport 
Vlaanderen:  
 
Beker der Topjudoka’s 
Beker van Vlaanderen nieuwelingen 
BK dressuur 
BK wielrennen nieuwelingen dames en jeugd 
BK wielrennen beloften en eliten zonder contract 
Boksmeeting Sugar Jackson 
CEV kwalificatietornooi dames 
CEV Kwalificatietornooi heren  
CEV-cup heren volleybal – 1/16de finales 
Criterium Aalst 
Dwars door Vlaanderen 
EK bowlriden 
EK squash junioren 
Europese kampioenschappen schermen senior 2007 
Europees Miniementornooi Bierbeek 
Flanders Basketbal Trophy 
Flanders Masters Motorcross Balen 
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Flanders Open Belgium T.T. Championship 
Flanders Synchro Open 
Gazet van Antwerpen-trofee veldrijden 
Geelse Kanaalfeesten 
GP Neerpelt veldrijden 
Gullegem Koerse 
Indoor Cyclo Cross 
Internationaal degentornooi Sint-Niklaas 
Internationale motorcross Molenbergen 
Internationaal tornooi badmintonclub Oudegem 
Jumping van Brussel 
Motorcross Wuustwezel 
Nacht van Peer 
Nacht van Torhout 
Nationale Eventing L’Equino 
Na-tourspektakel Antwerpen 
Nokere Koerse 
Omloop Het Volk voor vrouwen 
Parijs-Brussel 
Powerman Vlaanderen 
Ronde van Belgie voor visueel gehandicapten 
Scheldeprijs Schoten 
Topsportcompetie eliterenners zonder contract 
Voorjaarsregatta Gent 
West Coast Discovery Walk 
WK motorcross zijspannen 
WK zwemmen sporters verstandelijke beperking 

 
Sportend Vlaanderen:  
 
Volgende manifestaties werden in 2007 niet weerhouden voor subsidiëring in het kader van Sportend 
Vlaanderen:  
 
vzw S-Sport Federatie 
vzw Internationale Tweedaagse van Blankenberge 
Dwars door Brakel 
vzw Gezinssportfederatie 
vzw Sirene-Jogging 
vzw Streetsoccer and Fun 
Skeeler Team Evergem 
K.S.C. Gullegem Sport 
Interlokale vereniging fietseling Hageland - Zuiderkempen 
vzw Sportbeheer Jabbeke 
Judoclub Kumiuchi Berlare 
Jogging Ganshoren 
Rotary Club Tongeren 
Gemeentelijk wielersportcomité Asse 
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Kon. Tochtgenoten Atletiekclub Sint-Truiden 
vzw Centrum voor Dans en Beweging 
Levenslijnteam Damme 
Twinsporten 
vzw De Nacht 
vzw Sint-Truidense Reddingsclub 
S-Sport West-Vlaanderen 
S-Sport West-Vlaanderen 
vzw Antwerpse Zwemclub Scaldis 
Volleybalclub KAVOK Overmere 
vzw GymnastiekFederatie Vlaanderen 
vzw Falos 
vzw KFC Ham United 
vzw Sporza Haren 
vzw Excelsio Tennisclub 
vzw Sportaccommodaties 
TTC Sportline Torhout 
vzw Belgische Krulbolbond 
Fratelli Team Mechelen 
Sport voor Allen 
vzw Dameshandbalclub Overpelt 
Kunstschaatsvereniging Nieuw Luna Lommel 
vzw Fietsersbond Brussel 
KVG 
De Landelijke rijvereniging Genk 
M.C.C.A. 
Ivan Bill Tamlay - muzuba entertainment 
vzw sport Lanaken/vzw Atla 
Oficina da Capoeira Limburg ( feitelijke vereniging) 
Dressuurstal Verwimp BVBA 
Stichting tegen Kanker 
vzw Recreas West-Vlaanderen 
vzw Recreas West-Vlaanderen 
Vzw FLAC ( Flanders Atletiek Club) - onderafdeling Ieper en 
Poperinge 
vzw Quadrille 
Stad Ronse 
Vzw FLAC ( Flanders Atletiek Club) - afdeling Ieper, dit op 
initiatief van het " Memorial museum Passchendaele 1917"  
vzw VVV-De Schakel 
Kung fu Wushu School Long Hu Men Leuven 
AVT-kern Meeuwen-Gruitrode(feitelijke vereniging) 
RECREAS (vereniging zonder winstoogmerk) 
vzw Vlaamse Kickboks, Muaythai & Mixfighy 
vzw Belgische Tandemraceclub VIGE 
Stad Kortrijk, Jeugddienst en Buurtwerk 
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vzw Trofee van Vlaanderen 
 
4.  
 
A. Topsport Vlaanderen 
 
De aanvragen werden geweigerd indien niet werd voldaan aan de onderstaande criteria: 
 
Een organisatie van wereld- en Europees niveau met: 
- deelname van de absolute wereldtop 
- deelname van de Vlaamse topsporters en beloftevolle jongeren 
- aanzienlijke media-aandacht (ook rechtstreekse uitzending via openbare of commerciële omroepen 

of minstens samenvatting in journaals) 
- grote return, uitstraling aan de naam “Topsport Vlaanderen”, haar logo en promotiemateriaal 
 
In een aantal gevallen gaat het om manifestaties van weliswaar hoogstaand sportief niveau met 
deelname van toppers en beloftevolle sporters, maar is er onvoldoende media-aandacht. Ook worden 
per sporttak een aantal beperkingen ingebouwd. Ter illustratie, wielerwedstrijden lager dan UCI-
ranking 1.HC komen niet in aanmerking. Bij de zaalsporten blijft de ondersteuning beperkt tot de 
Europese campagnes van landskampioen en bekerwinnaar (indien Vlaamse ploegen). Deze 
beslissingen zijn nodig om binnen het beschikbare budget te blijven. 
 
B. Sportend Vlaanderen 
 
De aanvragen werden beoordeeld door een onafhankelijke adviescommissie op basis van de volgende 
zeven criteria: 
 
- Gericht zijn op een doelgroep waarvan blijkt dat ze minder gemakkelijk tot sporten komt, zoals 

personen met een handicap, mensen in armoede, personen met een diverse etnisch-culturele 
achtergrond, senioren, enzovoort 

- Minstens 10% van de middelen gaan naar manifestaties ingediend door organisaties met een 
etnisch-cultureel diverse achtergrond en/of manifestaties waar interculturaliteit centraal staat en 
dus als hoofdthema wordt ontwikkeld 

- Onderbouwd zijn met een gerichte communicatiestrategie in functie van de specificiteit van de 
doelgroep 

- Een lage financiële instapdrempel hebben 
- Duurzaam zijn, en dus deelacties bevatten die zijn gericht op de toeleiding naar reguliere of 

regelmatige sportbeoefening 
- Georganiseerd zijn in maximale samenwerking met andere relevante partners, zoals scholen, 

verschillende clubs, buurt- of wijkverenigingen, de gemeentelijke of provinciale sportdienst en de 
federatie 

- Een meer dan lokale werking en uitstraling hebben 
 

Screening van de verschillende dossiers toonde aan dat vooral het eerste criterium (doelgroepen 
bereiken die minder tot sporten komen) vaak onvoldoende aanwezig was, waardoor de aanvragen niet 
weerhouden konden worden. 
 
Het grote verschil tussen het aantal ingediende dossiers bij de twee verschillende rondes, wordt 
verklaard door het feit dat bij de eerste ronde nog heel wat dossiers ingediend werden, geschoeid op de 
leest van de oude criteria. De vernieuwde aanpak was blijkbaar nog onvoldoende duidelijk bij de 
indieners van de projecten. Bij de tweede projectoproep werd daarom een begeleidende handleiding 
toegevoegd waarbij de nieuwe invalshoek concreter werd toegelicht. Bijgevolg werden er heel wat 
minder dossiers ingediend.  
 
5. 
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A. Topsport Vlaanderen 
 
Het jaar na jaar toenemen van het aantal gesubsidieerde manifestaties, leidde tot een enorme 
versnippering van de kredieten over diverse grote, minder grote tot zelfs kleine manifestaties. Deze 
aanpak bleek allesbehalve een efficiënte besteding van het beschikbare budget.  
 
Daarom werd vanaf 2007 besloten het aantal manifestaties gevoelig te beperken en werden enkel grote 
manifestaties weerhouden die voldoen aan de boven vermelde criteria. Door resoluut voor deze grote 
manifestaties te kiezen, is “Topsport Vlaanderen” opnieuw het kwaliteitslabel geworden dat het 
behoort te zijn, het geen de vooropgestelde doelstelling was. 
 
B. Sportend Vlaanderen 
 
Uit de resultaten van beide projectoproepen moeten we vaststellen dat er aan de participatie van 
specifieke doelgroepen in de sportwereld nog steeds niet de nodige aandacht wordt besteed. Blijkbaar 
is de sportwereld nog onvoldoende doordrongen van het specifiek gericht werken naar bepaalde 
doelgroepen toe. 
 
Het is dus belangrijk de sportwereld blijvend te sensibiliseren voor deze thematiek. Vooral voor de 
belangrijkste partners uit het sportveld, zoals VSF en ISB, is hier een belangrijke taak weggelegd. 
 
6.  
 
A. Topsport Vlaanderen 
 
Wat de Topsport Vlaanderen-manifestaties betreft, ben ik van plan het huidige beleid verder te zetten, 
aangezien met deze aanpak het vooropgestelde doel wordt bereikt. 
 
B. Sportend Vlaanderen 

 
Met de komst van het participatiedecreet komt het er op aan om geen dubbele circuits op te zetten. 
Daarom zal ik, ook op basis van de ervaringen van de projectoproepen in 2007 van het reglement 
Sportend Vlaanderen, nagaan wat de beste en meest transparante manier is om de participatie binnen 
het sport voor-allen beleid verder te stimuleren. Het blijft immers één van mijn hoofdbekommernissen 
om ook die mensen aan het sporten te krijgen voor wie de drempel vaak nog te hoog is. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL 
 
 
Vraag nr. 63 
van 6 maart 2008 
van PIET DE BRUYN 
 
 
 
Holebi-resolutie   -   Initiatieven naar openbare bibliotheken 
 
Op 26 april 2006 nam het Vlaams Parlement een resolutie aan betreffende de algemene 
maatschappelijke aanvaarding en gelijkschakeling van holebi’s (Stuk 633 (2005-2006) – Nr. 3). 
 
Deze resolutie gaat uit van de vaststelling dat de maatschappelijke positie van holebi’s de voorbije 
jaren ontegensprekelijk gevoelig verbeterd is, maar dat daarmee niet alle hindernissen en 
discriminaties zijn verdwenen. Daarom vraagt de resolutie voortdurende en blijvende aandacht voor de 
positie van holebi’s in onze samenleving. 
 
Bovendien zou Vlaanderen de kans moeten grijpen om ook internationaal een voortrekkersrol te 
spelen wat de erkenning en de positieve benadering van holebi’s betreft. Dit kan evenwel pas op een 
geloofwaardige manier, als er vanuit het beleid en dus vanuit de overheid een voortdurende positieve 
aandacht voor de maatschappelijke positie van holebi’s is, en dus niet als men dit beperkt tot een 
eenmalig mediagericht optreden. 
 
In de resolutie vraagt het Vlaams Parlement aan de Vlaamse Regering onder meer om: 
 
- erop toe te zien dat openbare bibliotheken beschikken over een collectie literatuur over holebi-

seksualiteit en de bekendste periodieke publicaties van holebi-organisaties ter beschikking stellen 
aan hun lezers. 

 
Kan de minister meedelen welke initiatieven hij sindsdien nam om uitvoering te geven aan deze 
concrete vragen uit de resolutie? Wie waren zijn gesprekspartners? Wat zijn de resultaten? 
 
Indien de minister nog geen initiatieven dienaangaande nam, waaraan is dat dan te wijten en zal hij 
alsnog initiatieven ter zake nemen? 
 
N.B. Vragen over hetzelfde onderwerp werden gesteld aan de ministers Vandenbroucke (vraag nr. 

159), Anciaux (nr. 63), Van Brempt (nr. 118) en Vanackere (nr. 116). 
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BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL  
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 63 van 6 maart 2008 
van PIET DE BRUYN 
 
 
 
In antwoord op uw vraag kan ik u melden dat mijn administratie de resolutie over de algemene 
maatschappelijke aanvaarding en gelijkschakeling van holebi’s van 26 april 2006 heeft verspreid naar 
alle Nederlandstalige openbare bibliotheken en naar het VCOB, het Vlaams Centrum voor Openbare 
Bibliotheken. 
 
Het decreet op het lokaal cultuurbeleid, dat onder meer de subsidiëring van openbare bibliotheken 
regelt, geeft vooral het maatschappelijk kader aan waarin openbare bibliotheken zich dienen in te 
schrijven. Het decreet definieert de openbare bibliotheek als een ‘basisvoorziening waar elke burger 
terecht kan met zijn vragen over kennis, cultuur, informatie en ontspanning. Ze bemiddelt actief bij het 
beantwoorden van deze vragen. De openbare bibliotheek is actief inzake cultuurspreiding en 
cultuurparticipatie; ze werkt in een geest van objectiviteit en vrij van levensbeschouwelijke, politieke 
en commerciële invloeden’. Een subsidiëringsvoorwaarde is dan ook: ‘een onafhankelijk en pluriform 
informatieaanbod ter beschikking stellen, breed en zorgvuldig samengesteld, aangepast aan de 
behoeften van het doelpubliek en in een niet-commerciële omgeving’. 
De Vlaamse overheid stuurt bijgevolg de openbare bibliotheken niet rechtstreeks aan inzake 
collectievorming. Dit is een verantwoordelijkheid en bevoegdheid van de gemeentebesturen. 
 
Ik beschik niet over accurate cijfers waaruit kan worden afgeleid in welke mate de Vlaamse openbare 
bibliotheken een collectie literatuur over holebiseksualiteit bezitten. De zoekmachine van de Vlaamse 
Centrale Catalogus (http://zoeken.bibliotheek.be), die een - voorlopig nog niet volledig - overzicht 
geeft van de aanwezigheid van boeken in de bibliotheken, geeft echter - vanuit de zoekterm ‘holebi’ - 
als resultaat 62 items die expliciet deze thematiek behandelen. 
Voorts blijken uit de website ‘webwijzer’ relevante linken naar websites die deze thematiek 
benaderen. Webwijzer is een initiatief van de Vlaamse overheid, via het VCOB en de Vlaamse 
openbare bibliotheken met een selectie van kwalitatieve websites voor het brede publiek. In het kader 
van het onderwijs is deze website een dankbare plaats om degelijke informatie te vergaren. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL 
 
 
Vraag nr. 64 
van 6 maart 2008 
van DIRK DE KORT 
 
 
 
Algemeen cultuurbeleid   -   Loterijsubsidies 2007 
 
In de begrotingstabel 2007 (Stuk 15, (2006-2007)) van programma 45.5 Algemeen Cultuurbeleid, 
Basisallocatie 33.80, werd 1,187 miljoen euro voorzien voor subsidies in uitvoering van artikel 62 bis 
van de Financieringswet (zogenaamde middelen van de Nationale Loterij) voor algemeen 
cultuurbeleid. 
 
Graag had ik van de minister vernomen welke personen, activiteiten en organisaties hiermee in 2007 
gesubsidieerd werden. 
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BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL  
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 64 van 6 maart 2008 
van DIRK DE KORT 
 
 
 
Overzicht van de verdeling van de subsidies gefinancierd met de netto-opbrengst van de winst van de 
Nationale Loterij 2007 voor algemeen cultuurbeleid (programma 45.5 – basisallocatie 33.80): 

Subsidies in het kader van het reglement voor de subsidiering van Participatie – en experimentele 
projecten 2007 

 

Naam_ Project Naam_Aanvrager Gemeente 
Toegekend_ 

Subsidie 
Out! (Jong & HiB) Jong & Holebi in Brugge Brugge 2.000,00 €

De strijdlustige weduwen Nederlandstalige Vrouwenraad 
Sint-Joost-
Ten-Node 2.000,00 €

Poëzieroute 'De brug' 
Provincialaat Der Broeders Van Liefde 
(PC Sint-Amandus) Beernem 5.000,00 €

Rock Herk Rock Herk vzw Herk-de-Stad 7.000,00 €
Mijn Kleine Oorlog-
Etterbeek, in st®aat van 
oorlog Louis Paul Boonkring Etterbeek vzw Etterbeek 1.500,00 €
Black Wrap Theater Stap vzw Turnhout 10.000,00 €
Meer dan zomaar een 
kunstgebeuren Art 27 vzw Hasselt 10.000,00 €
Couleur Cafe Festival Zig Zag vzw Oudergem 50.000,00 €
Tibet, omzien in heimwee Tibetaanse Vlaamse Vriendenkring vzw Kerkhove 30.000,00 €
Delft City Mine(d) vzw Brussel 15.000,00 €
"Cantigas" Andalousische 
Samaa en Cantigas de Sant Graindelavoix vzw Antwerpen 10.000,00 €
Uitbraak Cultuurcentrum De Steiger vzw Menen 10.000,00 €
Musea zonder drempels: de 
gids wijst de weg Toegankelijkheidsbureau vzw 

Kermt - 
Hasselt 10.000,00 €

All night long Produktiehuis Padarijs vzw Paal 25.000,00 €
Structurele uitbouw van de 
verenigingswerking 

Samen vzw (De Verenigde 
Verenigingen) Brussel 50.000,00 €

Kom uit uw Kot 
Samen vzw (De Verenigde 
Verenigingen) Brussel 100.000,00 €

K-Karavaan Mooss vzw Leuven 50.000,00 €
Cultuurparticipatie door 
arbeid: een expo als hefb 

Flora, Netwerk voor vorming en 
werkcreatie ….vzw Schaarbeek 25.000,00 €

Kunstatelier Den Teirling Den Teirling vzw Elsene 15.000,00 €
Krokuskriebels Gezinsbond vzw Brussel 40.000,00 €
Inyange Beat Orkestra / 
Voorstelling Inyange, De Witte Vogel vzw 

Sint-Jans-
Molenbeek 4.000,00 €

Praatcafé Deluxe Minor-Ndako Onthaal- en Anderlecht 5.000,00 €
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Oriëntatiecentrum vzw 

"Werelds" koken Moens Sven 
Sint-Joost-ten-
Node 2.000,00 €

Don Cariño 
Antwerps Platform Generatiearmen 
vzw Antwerpen 8.000,00 €

Ruime PLEKKEN Leren Ondernemen vzw Leuven 50.000,00 €
'Chapeau', textielkunst met 
personen in armoede Internationaal Lachfestival vzw 

Houthalen - 
Helchteren 5.000,00 €

Kunstenfestival CIRCO 
PARADISO Cultuurcentrum  MUZE vzw 

Heusden-
Zolder 20.000,00 €

Kunst en Cultuur in het 
Kinderziekenhuis UZ 
Leuven 

Universitaire Ziekenhuizen Leuven 
(Commissie Cultuur Kinderziekenhuis) Leuven 9.000,00 €

BRIEZZ 
Stichting Gouverneur Kinsbergen - 
Gehandicaptenzorg Lille 5.000,00 €

De Queeste-de oudste,de 
stoutste& wijste muziek 

Festival van Vlaanderen Gent en 
Historische Steden vzw 

Sint-Denijs-
Westrem 30.000,00 €

Living Room Music 07 
Festival van Vlaanderen Internationaal 
Brussel-Europa vzw Brussel 10.000,00 €

Dorp op Stap 
Festival van Vlaanderen Internationaal 
Brussel-Europa vzw Brussel 80.000,00 €

Zijspoor Cultuurschok vzw Deinze 8.000,00 €
De Witte Muur Blindenzorg Licht en Liefde vzw Jabbeke 15.000,00 €
Vijftact daagt uit: iedereen 
een label? Vijftact vzw Destelbergen 25.000,00 €
Polsbandactie 2007 AmuseeVous vzw Leuven 50.000,00 €
Baraka, danstheater met 
profesionele dansers Culturele Centra vzw 

Houthalen-
Helchteren 30.000,00 €

Babelut Theater De Spiegel vzw Antwerpen 8.000,00 €

FEMME FORCE 
ZIJ-KANT, Sociaal Progressieve 
Vrouwenbeweging vzw Brussel 5.000,00 €

Machelsblues festival 2007 Machelsblues vzw Machelen 10.000,00 €
Het Vredeshuisnetwerk Ecotopia Bedrijvencentrum vzw Malle 10.000,00 €
Mode als hefboom naar 
emancipatie & participatie Nakhla vzw Gent 20.000,00 €
Herentals leeft! Kristelijke Werknemersbeweging vzw Brussel 1.000,00 €
BIJ DE BUREN Anna 
Maria Sofia en de kleine Cor luxemburg vzw Antwerpen 8.000,00 €
Fotografieproject met 
anderstalige nieuwkomers Eduardo Tardáguila Gent 8.000,00 €

Iedereen een 'VIP' in de bib! CEDES vzw 
Brussel 
(Koekelberg) 5.000,00 €

Waterwensen! Wishes for 
the fishes! Zwemmen in Brak Water vzw Gent 10.000,00 €
Vers Bloed Passa Porta vzw Brussel 10.000,00 €
Brazzkuke, een digitaal 
jongerenmagazine Media-Actie Kureghem Stad-MAKS Brussel 8.000,00 €
Dada 2007 De Zwarte Komedie vzw Antwerpen 50.000,00 €
Jeugd & Muziek Brussel 
Muzeaal in 2007 Jeugd en Muziek Brussel vzw Brussel 15.000,00 €
Percussie- en stemfanfare 
De Spiegel De Spiegel vzw Lovenjoel 4.000,00 €
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Afristyle Foyer Tosangana - 
Toyeba Afristyle vzw Brussel 50.000,00 €
Zien doe je met je hart Ambrosia's tafel vzw Gent 45.000,00 €
It's showtime Kern Dansparticipatie Gent 15.000,00 €
Comedy op de Turkse tour Unie van Turkse Verenigingen vzw Antwerpen 10.000,00 €
Het Vlaamse 
bier.Sprankelend erfgoed 
voor iedereen Willemsfonds vzw Gent 14.000,00 €
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL 
 
 
Vraag nr. 65 
van 6 maart 2008 
van DIRK DE KORT 
 
 
 
Podiumkunsten, muziek en letteren   -   Loterijsubsidies 2007 
 
In de begrotingstabel 2007 (Stuk 15, (2006-2007)) van programma 45.5 Muziek, letteren en 
podiumkunsten, Basisallocatie 33.80, werd 639.000 euro voorzien voor subsidies in uitvoering van 
artikel 62 bis van de Financieringswet (zogenaamde middelen van de Nationale Loterij) voor muziek, 
letteren en podiumkunsten. 
 
Graag had ik van de minister vernomen welke personen, activiteiten en organisaties hiermee in 2007 
gesubsidieerd werden. 
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BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL  
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 65 van 6 maart 2008 
van DIRK DE KORT 
 
 
 
Hierna vindt u in detail het overzicht van programma 45.4 Muziek, Letteren en Podiumkunsten, 
Basisallocatie 33.80. In de parlementaire vraag werd verkeerdelijk melding gemaakt van programma 
45.5.  
 
Bij begrotingscontrole werd het beschikbare krediet verhoogd naar 689.000,00 euro. 
 

BEGUNSTIGDE DOEL SUBSIDIE TOEGEKEND 
BEDRAG 

Sfinks Animatie  Subsidie 2007 - Projecten/ Diverse Festivals 
2007 

120.000,00 €

Folkfestival Dranouter  Subsidie 2007 - Projecten/ Diverse Festivals 
2007 

120.000,00 €

Jazz En Muziek In Gent Subsidie 2007 - Projecten/ Diverse Festivals 
2007 

50.000,00 €

Hammer Museum Sub Tentoonstelling Francis Alys: The Politics 
Of Rehearsal 2007 

5.000,00 €

De Inventie Subsidie Reis-Verblijfskosten Aan 4 Vlaamse 
Kunstenaars In Los Angeles 2007 

2.800,00 €

Beeldend Subsidie Project "Unknown Pleasures" 2007 4.000,00 €

Musikschule Und 
Konservatorium Winterthur 

Subs 2007-Tssk Reiskosten Zwitserland-
Project Ohrkan 

8.500,00 €

Prima La Musica  Subs 2007-Project Zaide-Mozart Na De 
Maaltijd 

30.000,00 €

Espace Doual'art Subsidie Tentoonstelling  Pascale Martine 
Tayou 2007 

2.500,00 €

Heiremans Ronny Subsidie Deelname Biennale Istanbul 2007 1.000,00 €

Vermeire Katrien  Subsidie Werkverblijf Japan 2007 1.500,00 €
Brouckaert Hedwig Subsidie 2007 Werkverblijf In New York En 

Illinois 
1.500,00 €

Dockx Nico Subsidie Deelname Biennale Istanbul 2007 1.000,00 €

Vermeir Katleen  Subsidie Deelname Biennale Istanbul 2007 1.000,00 €

Opsomer Els  Subsidie Deelname  Biennale Istanbul 2007 1.000,00 €

Delacourt Kris Subsidie Deelname Biennale Istanbul 2007 1.000,00 €

Fink Christoph  Subsidie Deelname Biennale Istanbul 2007 1.000,00 €

Ville D'angers / Musees D'angers Subsidie Tentoonstelling Marie-Jo  Lafontaine 7.500,00 €
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2007 

Casino Luxembourg - Forum 
D'art Contemporain 

Subsidie Project Wim Delvoye 2007 10.000,00 €

Stichting De Appel, Centrum 
Voor Beeldende Kunst 

Subsidie  Tentoontstelling Michael Borremans 
2007 

7.500,00 €

Kunsthalle Bern Subs 2007-Deelname Narcisse Tordoir-Words 5.000,00 €

Centraal Museum Utrecht  Subsidie Transport Mbt Tentoonstelling Hans 
Op De Beeck 2007 

10.000,00 €

Campens Angelique  Werkverblijf In New York 2007 20.000,00 €
Studio Artist-Printmaker Veerle 
Rooms 

Subsidie Vlaamse Deelname Aan Proj"Epos 
Ii" 2007 

8.500,00 €

Espai D'art Contemporani De 
Castello 

Subsidie 2007 Project Angel Vergara 15.000,00 €

B'rock Subsidie 2007 Realisatie Cd Productie 5.000,00 €

Brioen Wim Subsidie 2007 Realisatie Cd Productie 5.000,00 €

Bach Concentus Subsidie 2007 Realisatie Cd Productie 10.000,00 €

Frac Ile De France / Le Plateau Subs 2007 Tussenkomst In De Kosten Project 
Harald Thys-Jos De Gruyter 

5.000,00 €

Grimonprez Johan Subs 2007 Afwerking Project Looking For 
Alfred In Le Plateau - Parijs 

8.000,00 €

Zimmer Subs 2007 Werkverblijf Sujata Goel En Tarek 
Halaby-India 

3.000,00 €

Dwama Subs 2007 Werkverblijf Peter De Graef-
Afrika 

7.000,00 €

Le Mois De La Photo A 
Montreal 

Subsidie 2007 Project David Claerbout 6.000,00 €

Cakehouse Subs 2007 Werkverblijf Tentoonstelling 
Vlaamse Kunstenaars In Tian-Jin (China) 

5.000,00 €

Fundacion Carlos De Amberes Subs 2007 Project Hans Vandekerckhove En  
Juan Munoz 

5.000,00 €

Kulturele Vereniging 
Transparant 

Subsidie 2007 Creatieopdracht Muziekwerk 3.000,00 €

Emile Verhaeren Genootschap Subsidie 2007 Creatieopdracht Muziekwerk 1.860,00 €

Die Ghesellen Subsidie 2007 Creatieopdracht Muziekwerk 1.500,00 €

Van Zilverpapier En Spiegeltjes Subsidie 2007 Creatieopdracht Muziekwerk 3.000,00 €

Netwerk Subsidie 2007 Creatieopdracht Muziekwerk 2.500,00 €

Vocaal Ensemble Reflection Subsidie 2007 Creatieopdracht Muziekwerk 1.250,00 €

Vocaal Ensemble Reflection Subsidie 2007 Creatieopdracht Muziekwerk 1.250,00 €
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Vocaal Ensemble Reflection Subsidie 2007 Creatieopdracht Muziekwerk 1.250,00 €

Vocaal Ensemble Reflection Subsidie 2007 Creatieopdracht Muziekwerk 1.250,00 €

Orgelkring Kortrijk Subsidie 2007 Creatieopdracht Muziekwerk 800,00 €

I Solisti Del Vento  Subsidie 2007 Creatieopdracht Muziekwerk 2.000,00 €

Kathedraalkoor Hasselt Subsidie 2007 Creatieopdracht Muziekwerk 3.700,00 €

Creative Integration Centre - 
Creatief Integratiecentrum 

Subsidie 2007 Creatieopdracht Muziekwerk 2.700,00 €

Creative Integration Centre - 
Creatief Integratiecentrum 

Subsidie 2007 Creatieopdracht Muziekwerk 2.500,00 €

Ensemble Integrales Subsidie 2007 Creatieopdracht Muziekwerk 2.000,00 €

Koninklijke Parochiale Harmonie 
Sint-Cecilia Millen 

Subsidie 2007 Creatieopdracht Muziekwerk 1.500,00 €

Zeven Subsidie 2007 Creatieopdracht Muziekwerk 2.500,00 €

De Verenigde Kultuurfabrieken  Subsidie 2007 Creatieopdracht Muziekwerk 7.500,00 €

Ictus  Subsidie 2007 Creatieopdracht Muziekwerk 5.000,00 €

Festival Der Voorkempen Subsidie 2007 Creatieopdracht Muziekwerk 1.250,00 €

Ensemble Arcane Subsidie 2007 Creatieopdracht Muziekwerk 1.488,00 €

Gateway Film Impulssubs. 2007 Filmscenario Emily 
Sunshine 

6.600,00 €

Arocha Carla Project Le Plateau Parijs 2007 10.000,00 €
Aerts Wibert Cd Productiesubsidie 2007 2.500,00 €
The Ballroomquartet Cd Productiesubsidie 2007 2.500,00 €
Devisscher Christophe Cd Productiesubsidie 2007 3.000,00 €
Stelito Cd Productiesubsidie 2007 2.500,00 €
Lambin Sven Werkverblijf Maramures Roemenie 2007 3.000,00 €

Lagast Katie Werkverblijf Hertogenbosh 2007 2.500,00 €

Coolen Caroline Werkverblijf Hertogenbosh 2007 2.500,00 €

Dheedene Stefaan  Werkverblijf China 2007 2.500,00 €
Palais Des Beaux-Arts - Paleis 
Voor Schone Kunsten 

Bijkomende Subsidie Werkingsjaar 2007 82.818,00 €

Van De Velde Bob Subsidie 2007 Reiskosten Project Treurlied 
Om Kayano 

5.000,00 €

Deweer Art Gallery  Deelname Aan Kunstbeursen 2007 2.500,00 €

Spiessens Marleen Subsidie 2007 Tssk Reis En Verblijfkosten 
New York 

1.500,00 €

Orkest Der Lage Landen Impulssubsidie (*)15.000,00 €
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TOTAAL   688.516,00 €
 (*) Er werd 15.000,00 euro toegewezen aan het Orkest Der Lage Landen als een impulssubsidie. 
Wegens het laattijdige begrotingsakkoord kon deze subsidie niet worden uitbetaald. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL 
 
 
Vraag nr. 66 
van 6 maart 2008 
van DIRK DE KORT 
 
 
 
Sociaal-cultureel werk   -   Loterijsubisidies 2007 
 
In de begrotingstabel 2007 (Stuk 15, (2006-2007)) van programma 45.2 Volksontwikkeling en 
Bibliotheken, Basisallocatie 33.80, werd 250.000 euro voorzien voor subsidies in uitvoering van 
artikel 62 bis van de Financieringswet (zogenaamde middelen van de Nationale Loterij) voor sociaal-
cultureel werk. 
 
Graag had ik van de minister vernomen welke personen, activiteiten en organisaties hiermee in 2007 
gesubsidieerd werden. 
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BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL  
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 66 van 6 maart 2008 
van DIRK DE KORT 
 
 

Naam gezelschap/artiest Toegekend 
Cirque Circulaire 4.000,00 EUR
Pol & Freddy 10.000,00 EUR
Le Botrio 6.000,00 EUR
Theater Exces 10.000,00 EUR
Circo Topia 20.000,00 EUR
Joppe & Chloë 25.000,00 EUR
Duo Carapace 6.500,00 EUR

 
Naam hoofdorganisator Gemeente Naam gezelschap/artiest 

Davidsfonds Zwevegem Ishtar 
G.C. De Boesdaalhoeve Sint-Genesius-Rode SimoensTrio 
C.C. Het Gasthuis Aarschot Hans 
Jeugd & Muziek Hasselt Bl!ndman (4x4) - drums 
Jeugd & Muziek Hasselt Bl!ndman (4x4) - strings 
C.C. De Herbakker Eeklo Eddy en de schellekens 

C.C. De Herbakker Eeklo 
Staf Steegmans & De ideale 
omstandigheden 

Jeugd en Muziek Brussel vzw Brussel Trio Horta 
Onthaal en promotie Brussel Brussel 11-juliviering (circus Rasposo) 
Kunstkring Waasmunster Waasmunster Ishtar 
VTB Cultuur Ekeren Sandra Van Kemseke 
Let It Happen Balegem Koen Dewulf 
KMV Sint Jan Bissegem The Concord Jazz Ensemble 
C.C. De Herbakker Eeklo Mira 
C.C. De Herbakker Eeklo Hans 
C.C. De Herbakker Eeklo De Sprook 
Rataplan vzw Borgerhout Trio Horta 
C.C. Muze Heusden-Zolder Eddy en de schellekens 
C.C. Muze Heusden-Zolder Mira 
C.C. De Ploter Ternat Mira 
C.C. De Ploter Ternat Jackobond 
Gemeenschapscentrum Mortsel Hans 
G.C. De Zwaan Nazareth Aranis 
Cultuurcentrum De Breughel Bree Van Poucke & Wade 
Cultuurcentrum De Breughel Bree Martine De Kok 
G.C. De Kriekelaar Schaarbeek de Eilandverkaveling 
Cultuurcentrum Grimbergen Frescamente 
Cultuurcentrum Grimbergen Ishtar 

Cultuurcentrum Casino 
Houthalen-
Helchteren Yevgueni 

C.C. De Ploter Ternat 
Andy Declerck & Kari Antila 
Group 
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C.C. De Ploter Ternat Cannamella 
C.C. De Ploter Ternat Humorologie 
Cultuurcentrum Schoten Koa Guitar Quartet 
C.C. 't Getouw Mol Ishtar 
C.C. De Schakel Waregem Eddy en de schellekens 
C.C. De Schakel Waregem Jackobond 
C.C. De Schakel Waregem Mira 
C.C. Het Gasthuis Aarschot Jackobond 
C.C. Het Gasthuis Aarschot Lady Angelina 
Cultuurcentrum Evergem-Sleidinge Frescamente 
G.C. 't Forum Wervik Yevgueni 
G.C. 't Forum Wervik Mira 
O.C. De Voncke Heule Doble Impacto 
Gemeenschapscentrum Mortsel Lieven Debrauwer 166,67 EUR 
Cultuurcentrum Mortsel Eddy en de schellekens 750,00 EUR 
C.C. De Meent Alsemberg Mira 625,00 EUR 
C.C. Het Bolwerk Vilvoorde Hans 750,00 EUR 
C.C. Het Bolwerk Vilvoorde Mira 625,00 EUR 
G.C. 't Blikveld Bonheiden Frescamente 675,00 EUR 
C.C. Achterolmen Maaseik Jackobond 350,00 EUR 
Davidsfonds - Putte grens Stabroek Frescamente 675,00 EUR 
G.C. De Branding Middelkerke Frescamente 675,00 EUR 
Cultureel centrum Leopoldsburg Hans 625,00 EUR 
C.C. Ter Dilft Bornem Soetkin Baptist 325,00 EUR 
C.C. Ter Dilft Bornem Hans 625,00 EUR 
C.C. Ter Dilft Bornem Mint 750,00 EUR 
C.C. Ter Dilft Bornem Asimov 216,66 EUR 
C.C. Ter Dilft Bornem Cannamella 750,00 EUR 
C.C. Ter Dilft Bornem Ishtar 750,00 EUR 
C.C. Ter Dilft Bornem Quinteto Astor 750,00 EUR 
C.C. Strombeek Grimbergen Ishtar 750,00 EUR 
C.C. De Borre Bierbeek Hans 625,00 EUR 
C.C. Begijnhof Diest Milow 750,00 EUR 
C.C. Begijnhof Diest Trio Escalda 375,00 EUR 
C.C. Begijnhof Diest Kunstlab Avelinks vzw 750,00 EUR 
De Kortrijkse 
Schouwburg Kortrijk Yevgueni 750,00 EUR 
Jeugd en Muziek Marke Frescamente 675,00 EUR 
Zebra vzw - C.C. 
Kruispunt Diksmuide Bl!ndman (4x4) - strings 500,00 EUR 
Zilveren passer - 13 Gooik Hans 625,00 EUR 
De Stijle vzw Hasselt Denis Nowé 437,50 EUR 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL 
 
 
Vraag nr. 67 
van 6 maart 2008 
van DIRK DE KORT 
 
 
 
Circusbeleid   -    Subsidies 2007 
 
In de begrotingstabel 2007 (Stuk 15, (2006-2007)) van programma 45.2 Volksontwikkeling en 
Bibliotheken, Basisallocatie 33.15, werd 600.000 euro voorzien voor subsidies in het kader van het 
circusbeleid. 
 
Graag had ik van de minister vernomen welke personen, activiteiten en organisaties hiermee in 2007 
gesubsidieerd werden. 
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BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL  
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 67 van 6 maart 2008 
van DIRK DE KORT 
 
 
 
Ondervermeld gaat een overzicht van de verdeling van de 600.000 euro voorzien op basisallocatie 
33.15 in de begrotingstabel van het jaar 2007 
 
Vlaamse Organisatie voor Circuskunsten 
  

435.600,00 EUR 

Van der Wielen Julie (beurs) 1.268,00 EUR  
 

Snoeks Fréderique (beurs)    4.611,20 EUR 
 

Mercier Evertjan (beurs)   3.880,00 EUR 
 

Loenders Bert (beurs) 4.611,20 EUR 
 

Circus Jabbe Dabbe Doe   25.000,00 EUR 
 

Theatergroep Hendrik & Co   15.000,00 EUR 
 

Nationaal Circus van Vlaanderen   75.000,00 EUR 
 

Circus Picolini   35.000,00 EUR 
 

TOTAAL 599.970.40 EUR 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL 
 
 
Vraag nr. 68 
van 6 maart 2008 
van DIRK DE KORT 
 
 
 
Frans Masereelcentrum   -   Activiteiten en financiering 
 
In de begrotingstabel 2007 (Stuk 15, (2006-2007)) van programma 45.3 Beeldende Kunst en Musea, 
Basisallocatie 12.22, werd 132.000 euro voorzien voor allerhande uitgaven met betrekking tot de 
werking van het Frans Masereelcentrum. 
 
1. Waarom wordt dit centrum nog steeds ad nominatim in de begroting opgenomen en niet 

ondergebracht in een decretale regeling? 
 
2. Kan de minister een overzicht bezorgen van de activiteiten van dit centrum sinds 1999? 
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BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL  
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 68 van 6 maart 2008 
van DIRK DE KORT 
 
 
 
1. Het Frans Masereelcentrum is een buitendienst van het Agentschap Kunsten en Erfgoed. Het is 

bijgevolg niet nominatim opgenomen in de begroting en krijgt ook geen dotatie. In de vraag 
vernoemde basisallocatie 12.22 werden de werkingsmiddelen van het Frans Masereel Centrum 
samengebracht. 

 
2. Het Vlaams centrum voor grafische kunsten ‘Frans Masereel’ wil een dynamisch, divers en 

toekomstgericht internationaal centrum zijn voor de hedendaagse beeldende kunsten, waar het 
grafische beeld centraal staat. Het is een creatiecentrum maar ook een centrum waar 
kennisoverdracht, internationale samenwerking, navorsing en publieksparticipatie centraal staan. 

 Het centrum staat voor de uitdaging een vernieuwde dynamiek te vinden en dit zowel op 
technische als inhoudelijk vlak, om de evoluties binnen het grafisch gebeuren te kunnen volgen. 
Dit impliceert dat het centrum open staat voor alle beeldende kunstenaars die van grafische 
technieken gebruik willen maken om hun werk te creëren. In dit licht moet het jaarlijks 
organiseren van een tentoonstellingsproject met een publicatie worden gezien. Hierbij krijgt een 
jonge beloftevolle curator de kans om met een groep kunstenaars tijdens een verblijf van 14 
dagen in het centrum het project te maken. Vanuit dezelfde geest van openheid en vernieuwing 
dienen de toekomstgerichte samenwerkingsovereenkomsten met het FLACC in Genk en met de 
Van Eyck Academie in Maastricht te worden gezien. 

 
BIJLAGE 
 
Overzicht van de activiteiten sinds 1999 
 
Bijlage(n):  
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2007-2008/ANCIAUX/68/antw.068.bijl.001.doc 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL 
 
 
Vraag nr. 69 
van 6 maart 2008 
van DIRK DE KORT 
 
 
 
Grote culturele evenementen   -   Subsidies 2007 
 
In de begrotingstabel 2007 (Stuk 15, (2006-2007)) van programma 45.5 Algemeen Cultuurbeleid, 
Basisallocatie 33.13,werd 972.000 euro voorzien voor subsidies voor grote culturele evenementen. 
 
Graag had ik van de minister vernomen welke personen, activiteiten en organisaties hiermee in 2007 
gesubsidieerd werden. 
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BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL  
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 69 van 6 maart 2008 
van DIRK DE KORT 
 
 
 
Bij de begrotingsopmaak 2007 was 972.000 euro voorzien. Bij de begrotingscontrole (Decreet van 29 
juni 2007 houdende de aanpassing van de algemene uitgavenbegroting van de Vlaamse Gemeenschap 
voor het begrotingsjaar 2007) werd hiervan echter 35.000 euro gealloceerd op de basisallocatie 34.01 
van hetzelfde programma: "subsidies voor de toekenning van prijzen van de Vlaamse Gemeenschap. 
Dit betekent dat voor 2007 het totaal beschikbare budget 937.000 euro was. 
 
Poëziezomers Watou           30.000,- EUR 

 
Vlaamse Letterkundigen             8.500,- EUR 

 
Ons Erfdeel           50.000,- EUR 

 
Filmfestival           50.000,- EUR 

 
British Vision         350.000,- EUR 

 
Vl. Architectuurinstituut           50.000,- EUR 

 
Het Voorplan             9.000,- EUR 

 
Brussels Biennial         250.000,- EUR 

 
Luna Baal           50.000,- EUR 

 
De Rand:           22.840,- EUR 

 
Festival van Vl.:           48.660,- EUR 

 
Gamingproject: 18.000,- EUR 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL 
 
 
Vraag nr. 70 
van 6 maart 2008 
van DIRK DE KORT 
 
 
 
e-Cultuur   -   Subsidies 2007 
 
In de begrotingstabel 2007 (Stuk 15, (2006-2007)) van programma 45.5 Algemeen Cultuurbeleid, 
Basisallocatie 12.32, werd 80.000 euro voorzien voor werkingsmiddelen e-cultuur. 
 
Graag had ik van de minister vernomen welke personen, activiteiten en organisaties hiermee in 2007 
gesubsidieerd werden. 
 



-386-  Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.7 - April 2008
 
 

 

BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL  
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 70 van 6 maart 2008 
van DIRK DE KORT 
 
 
 
Volgende activiteiten en organisaties werden hiermee in 2007 ondersteund: 
 
1. 1.107, 90 euro: Studienamiddag ‘Participatie in e-cultuur’:  

 De studienamiddag "Participatie in e-cultuur" (27 maart 2007) werd georganiseerd door het 
Departement Cultuur, Jeugd, Sport en Media van de Vlaamse overheid i.s.m. de steunpunten 
cultuur en jeugd. Het centrale thema van de dag was ‘de gebruiker’. Participatie en het centraal 
stellen van de gebruiker is één van de belangrijkste bouwstenen van de e-cultuurpraktijk en geeft 
aanleiding tot nieuwe werkvormen en posities. De studienamiddag richtte zich in eerste instantie 
tot een brede waaier van actoren uit de velden cultuur en jeugd en aanverwante velden zoals 
sport, onderwijs, media en innovatie. Een 150-tal personen namen deel.  

2. 2.120,8 euro: Inhuren diverse expertise: 

 In 2007 werd er beroep gedaan op (buitenlandse/Vlaamse) expertise in het kader van: 

 de stuurgroep i.k.v. het onderzoek Breedband voor Cultuur 
 een uiteenzetting over het nieuwe mediakunstenbeleid in Finland 
 een adviserende nota over de auteursrechtenproblematiek i.k.v. de EU-Raadsconclusies 

m.b.t. de digitalisering, online-ontsluiting en digitale bewaring van cultureel materiaal  

3. 17.500 euro: bijdrage Departement aan het IBBT- onderzoeksproject Erfgoed 2.0: 

 Het IBBT-project Erfgoed 2.0 gaat over sociale interactieve location-based erfgoedbeleving via 
mobiele toestellen binnen een netwerk van erfgoedsites. Een vaak gehoorde kritiek op het 
gebruik van ICT binnen een erfgoedcontext is dat er te veel wordt uitgegaan van de 
individualisering van de beleving. Dit onderzoek wil juist de nadruk leggen op de sociale 
interactie en kijken hoe groepscommunicatie in een digitale omgeving verder kan worden 
gestimuleerd. Dit project kadert binnen het verder exploreren van een vruchtbare samenwerking 
tussen cultuur, innovatie en wetenschap. Het geld werd toegekend aan het Vlaams Centrum voor 
Volkscultuur (nu Faro vzw), het steunpunt voor Cultureel Erfgoed voor het aanstellen van een 
onderzoekscoördinator. Dit project werd ook gecofinancierd door het Agentschap Kunsten en 
Erfgoed. 

4. 18.777 euro: begeleiding Vlaams-Marokkaans Huis in het kader van het leertraject  
e-cultuur en interculturaliteit  
 
In het kader van de beleidsvoorbereiding rond e-cultuur, investeert het Departement CJSM in 
een aantal demonstratie- en leertrajecten, dit als continuering en concretisering van de publica-
tie ‘E-cultuur. Bouwstenen voor praktijk en beleid’. Eén van deze leertrajecten situeert zich rond 
het thema: e-cultuur en interculturaliteit. 
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 Het Vlaams-Marokkaans Huis wordt een centrale speler in het culturele landschap van 
Vlaanderen en Brussel en dit op het vlak van cultuur en jeugd, interculturaliteit en internationale 
samenwerking met Marokko. Digitale media en hun potentieel aan verbinding kunnen deze 
doelstellingen versterken en dynamiseren. Het leertraject werd opgezet in samenspraak met het 
Vlaams-Marokkaans Huis en betrekt diverse organisaties uit het veld. Er werd een consultant 
aangezocht om het traject te begeleiden en beroep gedaan op enkele externe experts.  

 
5. 34.992,41 euro: Ouderen en ICT: Expo’58 en  de Verhalentafel  
 
 Een ander leertraject wil de thematiek behandelen van de mogelijkheden van ICT voor educatie, 

vaardigheden en sociale cohesie en inclusie, en dit specifiek voor de doelgroep ouderen.  
 
 Het traject wordt centraal opgebouwd rond Expo’58 en ‘De Verhalentafel’.  
 De Verhalentafel is een door Heutink ICT en Fedos vzw bijzonder vormgegeven meubel dat 

plaats biedt aan één tot zes bejaarde gebruikers. Met slechts twee knoppen en via ingebouwde 
beeldschermen kan de gebruiker op een eenvoudige manier historisch beeldmateriaal oproepen. 

 Het traject voorziet in de omkadering van het meubel en beantwoorden aan een aantal vragen en 
uitdagingen in dit verband. 

 ‘Expo ’58: Back to the future’ is een initiatief van de erfgoedcellen van Antwerpen, Brugge, 
Brussel-VGC, Gent, Genk, Hasselt, Ieper, Kortrijk, Leuven, Mechelen, Meetjesland, Sint-
Truiden, Tongeren, Waasland. Culturele Biografie Vlaanderen vzw (CBV) en het Vlaams 
Centrum voor Volkscultuur vzw (VCV) ondersteunden het project. 

 
6. 5.172,75 euro: Bijdrage aan de studiedag gaming te Leuven 
 
 Games zijn vandaag de dag het voorwerp van een actueel maatschappelijk debat. Op 14 

november 2007 werd er een beleidsvoorbereidende studiedag georganiseerd te Leuven. Het 
betrof een samenwerkingsverband getrokken door mezelf, samen met het Departement Cultuur, 
Jeugd, Sport en Media van de Vlaamse Gemeenschap, het Vlaams Instituut voor 
Wetenschappelijk en Technologisch Aspectenonderzoek, Groep T en Villanella vzw. Alle 
aspecten over gaming kwamen aan bod, gaande van een introductie in de gameswereld, tot en 
met het bespreken van allerlei economische, culturele en artistieke, educatieve en juridische 
aspecten. Zowat alle stakeholders in het Vlaamse gameswereldje, gaande van de 
spelletjesontwikkelaars over de spelers en de gespecialiseerde pers tot en met de gezinsbond, 
waren op de studiedag aanwezig. In totaal waren er 120 personen aanwezig. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL 
 
 
Vraag nr. 71 
van 6 maart 2008 
van DIRK DE KORT 
 
 
 
Beleidsinstrumentarium cultuurindustrie   -   Subsidies 2007 
 
In de begrotingstabel 2007 (Stuk 15, (2006-2007)) van programma 45.5 Algemeen Cultuurbeleid, 
Basisallocatie 12.11, werd 850.000 euro voorzien voor beleidsinstrumentarium cultuurindustrie. 
 
Graag had ik van de minister vernomen welke personen, activiteiten en organisaties hiermee in 2007 
gesubsidieerd werden. 
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BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL  
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 71 van 6 maart 2008 
van DIRK DE KORT 
 
 
 
De werkingsmiddelen op de ba 12.11 (Beleidsinstrumentarium cultuurindustrie) van het programma 
45.5 werden in 2007 besteed aan volgende opdrachten: 
 
PMV - Cultuurinvest € 657.764,06,- 
Deze middelen werden voorzien voor de beheersvergoeding voor Cultuurinvest, zoals bepaald in de 
samenwerkingsovereenkomst tussen de Vlaamse minister van Cultuur, Jeugd, Sport en Brussel en 
PMV betreffende de operationalisering en het beheer van CultuurInvest. 
 
PMV – Cultuurinvest  € 64.000,- 
Een bijkomende opdracht aan PMV voor communicatie over Cultuurinvest. Deze opdracht omvat 
ruimere taken dan de gebruikelijke beheersopdrachten die aan PMV werden toegewezen in het kader 
van de oprichting van CultuurInvest. Hiertoe werd door PMV een offerte opgemaakt voor een 
opdracht voor bijkomende communicatie en sensibilisering naar beoogde sectoren. 
 
PMV – Cultuurinvest  € 28.000,- 
Via een bijkomende opdracht wordt aan PMV gevraagd om te onderzoeken in welke mate haar 
instrumentarium kan ingezet worden voor de boekensector en verruimd kan worden naar de 
audiovisuele sector en de structureel gesubsidieerde organisaties. Deze opdracht werd specifiek aan 
ParticipatieMaatschappij Vlaanderen gegund gelet op hun specifieke decretale rol met betrekking tot 
publiek-private samenwerking en alternatieve financieringsmodellen en de expertise binnen PMV in 
het kader van het beheer van Cultuurinvest. 
 
Kunstenloket   € 49.450,- 
Aan het Kunstenloket werd een overheidsopdracht gegund, meer bepaald een onderzoek naar de 
mogelijkheden van microkredieten aan kunstenaars. Deze opdracht zal in 2008 worden uitgevoerd. 
 
Kunstenloket   € 49.040,- 
Aan het Kunstenloket werd een studieopdracht gegund naar de noden en mogelijkheden om 
pensioenen voor kunstenaars te optimaliseren. Deze opdracht zal in 2008 worden uitgevoerd. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL 
 
 
Vraag nr. 72 
van 6 maart 2008 
van SABINE POLEYN 
 
 
 
Kinderrechten   -   Subsidies 2007 
 
In de begrotingstabel 2007 (Stuk 15 (2006-2007)) van programma 45.5 Algemeen Cultuurbeleid, 
Basisallocatie 33.24, werd 400.000 euro voorzien voor subsidies voor aanmoediging, organisatie en 
ontwikkeling van activiteiten inzake kinderrechten. 
 
Graag had ik van de minister vernomen welke personen, activiteiten en organisaties hiermee in 2007 
gesubsidieerd werden. 
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BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL  
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 72 van 6 maart 2008 
van SABINE POLEYN 
 
 
 
Bij deze gaat een overzicht van de in 2007 toegekende subsidies kinderrechten.  
 
Programma 45.50 - basisallocatie 33.24 Subsidies Kinderrechten 2007  
Organisatie  Project  Subsidiebedrag  
Kinderrechtencoalitie vzw  Werking  EUR 83.500,- 
Centrum voor de Rechten van het Kind 
(Universiteit Gent)  

Expertisevorming op het vlak 
van kinderrechten  EUR 115.000,- 

Kinderrechtencoalitie 

Organisatie van 
Kinderrechtendorpen op vijf 
massa-evenementen voor 
kinderen EUR 38.000,- 

BZN Atlas vzw 
STUK theater: jongeren tegen 
kindermishandeling EUR 4.800,- 

 
Kinderrechten: een opdracht 
voor volwassenen  EUR 44.000,- 

Kinderrechtswinkels vzw  tZitemzo EUR 18.000,- 
Idem  Kinderreeks EUR 16.000,- 
Unicef België What do you think? EUR 25.000,- 
The OK generation The ok generation EUR 20.000,-  
Centrum voor de Rechten van het Kind 
(Universiteit Gent)  

Kinderen op de vlucht in 
detentie EUR 31.000,-  

Totaal   EUR 395.300,- 
 
Van de resterende 4.700 euro werd er in het kader van de begrotingscontrole 3.000 euro verschoven 
naar de ba 45.1 ‘Dotatie aan de Nationale Commissie voor de Rechten van het Kind’  
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL 
 
 
Vraag nr. 73 
van 6 maart 2008 
van PAUL DELVA 
 
 
 
Culturele samenwerking   -   Subsidies 2007 
 
In de begrotingstabel 2007 (Stuk 15 (2006-2007)) van programma 45.5 Algemeen Cultuurbeleid, 
Basisallocatie 12.22, werd 898.000 euro voorzien voor allerhande uitgaven m.b.t internationale en 
interregionale culturele samenwerking. 
 
Daarnaast werd er ook in hetzelfde programma via Basisallocatie 33.05 een bedrag van 3,098 miljoen 
euro voorzien voor subsidies m.b.t. internationale en interregionale culturele samenwerking. 
 
1. Graag had ik van de minister vernomen welke personen, activiteiten en organisaties hiermee in 

2007 gesubsidieerd werden. 
 
2. Waarom worden er twee aparte basisallocaties voorzien met ongeveer dezelfde libelering en dus 

blijkbaar dezelfde doelstelling? 
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BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL  
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 73 van 6 maart 2008 
van PAUL DELVA 
 
 
 
Voor de uitvoering van het internationale cultuur- en jeugdbeleid voorzag de begroting 2007 binnen 
het programma 45.5 Algemeen Cultuurbeleid twee basisallocaties, nl. een 12.22 en een 33.05.  
Conform de classificatie volgens Europees stelsel van nationale en regionale rekeningen dient de 
basisallocatie beginnende met “12” voor de aankoop van niet-duurzame goederen en diensten. In de 
praktijk gaat het vooral om opdrachten en zendingen en ontvangsten die kaderen in de algemene 
doelstellingen van het Cultuurbeleid van Minister Anciaux. 
De basisallocatie beginnende met “33” dient voor Inkomensoverdrachten aan privaatrechtelijke 
instellingen zonder winstoogmerk t.b.v. de gezinnen. Tot deze groep behoren de tussenkomsten in de 
lopende uitgaven van privaatrechtelijke instellingen zonder winstoogmerk met eigen 
rechtspersoonlijkheid ten behoeve van gezinnen. Voorbeelden van gesubsidieerde instellingen die tot 
groep 33 behoren zijn de stichtingen, verenigingen , enz. op het gebied van cultuur, recreatie, toerisme, 
dierenbescherming, drankbestrijding, sportbeoefening enz., alsook kerkgemeenschappen en andere 
levensbeschouwelijke verenigingen.  
 
Door een interne herverdeling waren de uiteindelijke bedragen op basisallocatie 12.22 1.103.000 € en 
basisallocatie 33.05 2.893.000 €.  
In bijlage vindt u een overzicht van de activiteiten die met de middelen van deze basisallocaties 
gefinancierd werden.  
 
Nadere toelichting bij de basisallocatie 12.22:  
 
De posten 1 t.e.m. 15 betreffen de sectoren kunsten en erfgoed; posten 16 t.e.m. 18: Sociaal-cultureel 
werk voor jongeren en volwassen; de posten 19 e.v. kunnen niet aan bepaalde sector toegewezen 
worden. 
 
1. In het kader van het initiatief “Arts & Architecture Thesaurus”, een samenwerkingsproject 

tussen Nederland en Vlaanderen, wordt een opdracht gegeven PACKED om de Vlaamse inbreng 
te coördineren met het oog op de actualisatie van de huidige Getty-versie van de genoemde 
thesaurus. 

2. Met het oog op de Vlaamse inbreng voor de architectuurbiënnale in Venetië wordt een opdracht 
toegekend aan vzw deSingel (winnaar van de ideeënwedstrijd) om het winnende 
tentoonstellingsproject uit te werken.  

3. Subsidie voor een seminarie Leerstoel Karel Geirlandt van de opleiding Kunstwetenschappen 
UG  

4. Panos Pictures krijgt de opdracht de tentoonstelling Flandriens in Londen te realiseren.  
5. Internationaal promotiemateriaal: Er wordt een opdracht gegeven om een DVD-box uit te 

werken, die de kunstenscène in Vlaanderen voorstelt aan een professioneel buitenlands publiek. 
6. Het Vlaamse Fonds voor de Letteren krijgt de opdracht om op verschillende buitenlandse 

boekenbeurzen de Vlaamse aanwezigheid te verzorgen. 
7. Het Muziekcentrum krijgt de opdracht om de Vlaamse aanwezigheid op Popkomm 

(Internationaal Platform voor jonge muzikanten) in Berlijn te verzorgen. 
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8. Vertalershuis Leuven: Buitenlandse vertalers hebben de gelegenheid om in het Vertalershuis te 
werken aan een vertaling van Vlaamse literatuur naar hun moedertaal. De middelen dienen om de 
infrastructuur en een kleine vergoeding voor de vertalers te financieren.  

9. 12: Met verschillende werkplaatsen in Duitsland (Bethaniënhuis, Berlijn), Frankrijk (Cité des 
Arts, Parijs), Turkije (Platform Garantie, Istanbul) en V.S. (ISCP, New York) worden contracten 
gesloten met het oog op de aanwezigheid van Vlaamse kunstenaars in deze kunstenaarsresidenties.  

10. Bozar krijgt de opdracht om de tentoonstelling “Het Verboden Rijk” in het kader van het 
werkprogramma Vlaanderen-China uit te werken. 

11. In het kader van de UNESCO-conventie ter bescherming van het immaterieel erfgoed moet 
Vlaanderen een bijdrage betalen. 

12. Externe experts krijgen de opdracht in naam van Vlaanderen deel te nemen aan bijeenkomsten op 
het vlak van erfgoed bij te wonen. Vorig jaar waren er verschillende bijeenkomsten van het 
Intergouvernementeel Comité in het kader van de UNESCO-conventie immaterieel erfgoed, waar 
Marc Jacobs België vertegenwoordigt. 

13. In onze opdracht nemen vertegenwoordigers uit de sector van het sociaal-cultureel werk deel aan 
evenementen in het buitenland.  

14. Jaarlijks betaalt Vlaanderen haar bijdrage aan het Europees Jeugdfonds in het kader van de Raad 
van Europa. 

15. Ter uitvoering van de verschillende bilaterale akkoorden organiseert de afdeling Jeugd 
zendingen en ontvangsten. 

16. Zuid-Afrika is één van de prioritaire partners. Het lopende samenwerkingsproject bestaat erin dat 
met vier geselecteerde gemeenschapscentra in Zuid-Afrika een werking wordt opgezet, waarbij 
bepaalde vaardigheden en competenties worden doorgegeven. Het project houdt verschillende 
kosten in, zoals bv. het aanduiden van een persoon die in Zuid-Afrika het project coördineert. 

17. Quebec: Voor de samenwerking met Quebec, in het bijzonder het evenement “Gek op Quebec”, 
werden middelen ter beschikking gesteld voor een opdracht aan Passa Porta (literaire avond met 
Quebecse auteurs) en het Muziekcentrum (concert in het kader van de Prijs Hedendaagse Muziek). 

18. Congo: Voor het verkennen van de samenwerkingsmogelijkheden tussen Congo en Vlaanderen 
wordt een opdracht toegekend aan de K.V.S., die terzake al een nuttige expertise kan voorleggen. 

19. In het kader van het samenwerkingsproject Tool Quiz (tussen Nord-Pas de Calais, de Franse 
Gemeenschap, Rogaland en Silesië) worden de werkingskosten gefinancierd via de 12.22. 

20. Voor de werkzaamheden van het Cultuur ContactPunt (zendingen, brochures, 
netwerkingsmomenten, …) worden ter aanvulling van de subsidie van de Europese Commissie 
middelen voorzien op de 12.22. Vorig jaar was het eerste jaar dat de functie van het Cultuur 
ContactPunt waargenomen werd door de Vlaamse administratie. 

21. De Vlaamse Vertegenwoordigers in het buitenland krijgen een “rugzakje” dat hen toelaat 
culturele initiatieven te financieren. 

22. Ministeriële zendingen 
23. Actuele noden 
 
Nadere toelichting bij de basisallocatie 33.05:  
 
De posten 1 te.m. 14 betreffen de sectoren kunsten en erfgoed; posten 15 t.e.m. 17: Sociaal-cultureel 
werk voor jongeren en volwassen; de posten 19 e.v. kunnen niet aan bepaalde sector toegewezen 
worden. 
 
1. t.e.m. 3 betreffen de internationale initiatieven die vallen onder de toepassing van het 

kunstendecreet. Het gaat om de projecten, werkverblijven, tussenkomsten en de ondersteuning van 
semi-professionele kunstenaars. 
Het gaat hier in totaal om een 700-tal dossiers van jonge, beginnende kunstenaars of kleine 
organisaties uit de gehele kunstensector*, die zo de kans krijgen om buitenlandse ervaring op te 
doen. Het betreft eerder kleine bedragen, gaande van 100 € tot 7.000 €.  
De beslissingen m.b.t. de projecten worden op de website van het agentschap Kunsten en Erfgoed 
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gepubliceerd. 
(http://www.cjsm.vlaanderen.be/cultuur/kunsten/kunstendecreet/subsidieoverzicht/int_projecten/index.html) 

4. Op basis van een reglement worden subsidies toegekend, die galerijen ondersteunen bij hun 
aanwezigheid op internationale kunstbeurzen.  

5. Festival Ten Vrede, een muziekfestival met een bijzondere vredesboodschap, krijgt een subsidie 
als ondersteuning voor de kosten verbonden aan de optredens van buitenlandse groepen. 

6. Opstap CultuurInvest: Dit is een systeem dat toelaat om artiesten uit de commerciële 
(pop)muziek, die nog niet klaar zijn voor CultuurInvest, hun (buitenlands) potentieel te 
ontwikkelen. Vorig jaar ging het om Ann Pierlé, Zita Swoon en Jef Neve. 

7. Komitee Frans-Vlaanderen, een vereniging die activiteiten opzet voor en in Frans-Vlaanderen, 
in het bijzonder het onderwijs van het Nederlands, krijgt een subsidie voor haar werking. 

8. China: Parts-beurzen In het kader van de samenwerking tussen China en Vlaanderen wordt aan 
een aantal studenten uit China een beurs gegeven om de opleiding bij PARTS te volgen.  

9. In het kader van de actielijn “showcases en platforms voor muziek” werd een subsidie toegekend 
aan Jazz Brugge voor het event Flemish Jazz Meeting. 

10. Schrijversresidenties: Het Beschrijf krijgt de opdracht om een aantal schrijversresidenties voor 
buitenlandse auteurs te verzorgen,nl. in Brussel (Passa Porta) en Vollezele. 

11. t.e.m. 14 Aan de kunstenaars die gebruik maken van de beschikbare plaatsen bij buitenlandse 
werkplaatsen worden subsidies betaald. Het gaat om volgende residenties: Jan Van Eyck-
academie (Maastricht), Rijksacademie (Amsterdam), …  

15. Vanuit de sector van het sociaal-cultureel werk kunnen aanvragen ingediend worden voor 
tussenkomsten met het oog op deelname aan evenementen in het buitenland.  

16. Er wordt een subsidie toegekend aan het Europeadecomité, de VZW die instaat voor de 
organisatie van allerlei activiteiten m.b.t. volkscultuur, in het bijzonder de Europeade.  

17. Op basis van het reglement voor de amateurkunsten kunnen aanvragen ingediend worden ter 
ondersteuning van projecten of reiskosten. 

18. Zuid-Afrika: In het kader van het lopende samenwerkingsproject worden enerzijds subsidies 
toegekend aan de National Youth Commission en 4 geselecteerde gemeenschaps in Zuid-Afrika en 
anderzijds in Vlaanderen aan “structurele operatoren”, die actief meewerken aan de uitbouw van 
de werking van de genoemde gemeenschapscentra in Zuid-Afrika.  
Marokko: In het kader van de samenwerking met prioritaire partner Marokko werden in 2007  
3 projecten ondersteund: Thakaffa Darna, Moussem en Meeting Points 5.  
Het Koerdisch instituut krijgt een subsidie voor het project Koerdische literatuur in samenwerking 
met Het Beschrijf.  

19. Music Fund, het project waarbij muziekinstrumenten ingezameld worden en opleiding voor 
gebruik en onderhoud van de instrumenten wordt aangeboden, wordt gesubsidieerd. 

20. Kongo: K.V.S. krijgt een subsidie voor het project, waarbij ze de artistieke scène van Kinshasa 
verkennen.  

21. Europalia: De editie 2007 van Europalia, gewijd aan het thema Europa, werd gesubsidieerd.  
22. In het kader van de samenwerking tussen de Duitstalige Gemeenschap en Vlaanderen worden 

projecten ondersteund, waarbij Vlaamse kunstenaars en artistieke organisaties deelnemen aan 
culturele activiteiten in de Duitstalige Gemeenschap. 

23. In het kader van de samenwerking met Nederland gaan er subsidies naar samenwerkingsprojecten 
tussen Vlaamse en Nederlandse organisaties( zoals November-Music, ITS-festival, het 
Bibliotheeksymposium Low Countries Library Link, een samenwerking tussen VCOB en de 
Nederlandse organisatie Vereniging Openbare Bibliotheken).   
Daarnaast werd er een subsidie toegekend aan het theater Vrijthof in Maastricht, met het oog op 
een versterkte aanwezigheid van Vlaamse kunstenaars en artistieke organisaties. 

24. In het kader van de samenwerking met China wordt een subsidie toegekend aan de organisatie 
“Theatre in Motion” voor het project “Een HUB voor de Vlaamse podiumkunsten in China”.  

25. In het kader van de samenwerking met Quebec wordt de overzichtstentoonstelling 
Transbordements georganiseerd, een samenwerking tussen het Frans Masereelcentrum en zijn 
Quebecse pendant Engramme. 
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26. Centraal- en Oost-Europa: Er werd een subsidie toegekend aan het LOW-festival, een project 
waarbij de artistieke wereld van Nederland en Vlaanderen op zeer nadrukkelijke wijze zich heeft 
voorgesteld in Boedapest.  

27. Culturele Hoofdsteden: Er werd een subsidie toegekend aan het project “Vlaamse Dagen in 
Sibiu”, met h et oog op de Vlaamse aanwezigheid in het kader van Culturele Hoofdstad 2007 
Sibiu. 
 
* Klassieke en populaire muziek, beeldende kunsten, theater en dans 

 
 
BIJLAGE 
 
Overzicht uitgaven 12.22 en 33.05 
 
   
 
Bijlage(n):  
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2007-2008/ANCIAUX/73/antw.073.bijl.001.xls 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL 
 
 
Vraag nr. 74 
van 6 maart 2008 
van PAUL DELVA 
 
 
 
Cultuurparticipatie   -   Subsidies 2007 
 
In de begrotingstabel 2007 (Stuk 15 (2006-2007)) van programma 45.2 Volksontwikkeling en 
Bibliotheken, Basisallocatie 33.14, werd 543.000 euro voorzien voor subsidies voor het bevorderen 
van cultuurparticipatie. 
 
Graag had ik van de minister vernomen welke personen, activiteiten en organisaties hiermee in 2007 
gesubsidieerd werden. 
 



-400-  Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.7 - April 2008
 
 

 

BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL  
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 74 van 6 maart 2008 
van PAUL DELVA 
 
 
 
De 543.000 € voorzien op basisallocatie 33.14 in de begrotingstabel van het jaar 2007 werden als volgt 
verdeeld: 
 
Organisatie Project  Toegekend  Begroting
        
Literair Museum Atos vzw Dichter    30.000,00 € ba 33.14
Overleg Cultuur Zuid-
West-Vlaanderen Jeugdboekenweek W-VL    5.000,00 € ba 33.14
Cemeso (VUB) Evaluatieonderzoek 'De Boekenkaravaan'    22.000,00 € ba 33.14
Universiteit Gent De literaire Blog    22.000,00 €  ba 33.14
Theater De Spiegel Tentoonstelling/Muziektheatervoorstelling    18.000,00 €  ba 33.14
De Dagen vzw Kamishibai    12.000,00 €  ba 33.14
Leesweb vzw Boekenkaravaan    20.000,00 €  ba 33.14
Boek.be vzw Scholenprogramma Boekenb€s    20.000,00 €  ba 33.14
        
     149.000,00 €    
    

 
Organisatie  Toegekend  Begroting 
      
Fonds Cultuurparticipatie (vzw Welzijnsschakels)         200.000,00 €  ba 33.14
     

 
Naam 

hoofdorganisator Gemeente Naam gezelschap/artiest Toegekend Begroting
         

Cultuurcentrum Genk Aranis 750,00 € ba 33.14
Jeugd en Muziek Oudenaarde Aranis 750,00 € ba 33.14
C.C. Guldenberg Wevelgem Neveneffecten 625,00 € ba 33.14
Cultuurcentrum Lokeren Ishtar 750,00 € ba 33.14
G.C. Forum Wervik Ishtar 750,00 € ba 33.14
Cultureel Centrum Maasmechelen Kryptos Quartet 750,00 € ba 33.14

G.C. Forum Wervik 
Daddy's Darlings and  the 
Big Bang Boys 500,00 € ba 33.14

C.C. De Bogaard Sint-Truiden De Fluistercompagnie 475,00 € ba 33.14
C.C. De Brouwerij Ronse De Fluistercompagnie 475,00 € ba 33.14
C.C. De Bogaard Sint-Truiden Neveneffecten 625,00 € ba 33.14
G.C. 't Aambeeld Aartselaar Eddy en de schellekens 750,00 € ba 33.14
C.C. Het Gasthuis Aarschot Bubblicious 500,00 € ba 33.14
C.C. Het Gasthuis Aarschot De Fluistercompagnie 475,00 € ba 33.14
K.A.V. Merksem Rosita & Herman Dewit 200,00 € ba 33.14
Markant Sint-Kruis Karel Declercq 232,00 € ba 33.14
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K.W.B. Pittem Paco Producties 133,33 € ba 33.14
K.W.B. Waasmunster Paco Producties 133,33 € ba 33.14
K.W.B. - Laken Brussel Paco Producties 133,33 € ba 33.14
K.W.B. Machelen Paco Producties 133,33 € ba 33.14
K.A.V. Wilrijk Paco Producties 133,33 € ba 33.14
K.W.B. Gooik Paco Producties 133,33 € ba 33.14
K.A.V  -  St. Jozef Mortsel Paco Producties 133,33 € ba 33.14
K.W.B. - Kattenbos Lommel Paco Producties 133,33 € ba 33.14
G.C. Ter Cose Nieuwerkerken Buurman 500,00 € ba 33.14
C.C. De Werft Geel Eléonor 750,00 € ba 33.14
K.W.B. Torhout Paco Producties 133,33 € ba 33.14
K.W.B. Vosselaar Paco Producties 133,33 € ba 33.14
K.W.B. Oostkamp Paco Producties 133,33 € ba 33.14
K.W.B. Diepenbeek Paco Producties 133,33 € ba 33.14
K.W.B. Maldegem Paco Producties 133,33 € ba 33.14

De Vieze Gasten vzw Gent 
De Broedbloeders vzw/ De 
Kleine Avonden 750,00 € ba 33.14

Jeugd en Muziek Menen Trio Horta 525,00 € ba 33.14
Markant Deerlijk Les Poupées Passionées 700,00 € ba 33.14
C.C. Mortsel Mortsel De Fluistercompagnie 475,00 € ba 33.14
K.W.B. - Savio Dilbeek Paco Producties 133,33 € ba 33.14
K.W.B. - Ekeren - Bunt Antwerpen Paco Producties 133,33 € ba 33.14
K.W.B. Korbeek-Lo Paco Producties 133,33 € ba 33.14
Stichting André 
Demedtshuis Wielsbeke Kryptos Quartet 750,00 € ba 33.14
K.W.B. Staden Paco Producties 133,33 € ba 33.14

C.C. Zwaneberg 
Heist-op-den-
Berg Eddy en de schellekens 750,00 € ba 33.14

Bibliotheek 
Heist-op-den-
Berg 

Peeters/Valckenaers/Van 
Roy 200,00 € ba 33.14

K.W.B. Buggenhout Paco Producties 133,33 € ba 33.14
K.W.B. Kontich Paco Producties 133,33 € ba 33.14
K.V.L.V. Boekhoute Tine Ruysschaert 183,33 € ba 33.14
Ter Duinen vzw Nieuwpoort Rebecca Stradiot 250,00 € ba 33.14
G.C. 't Blikveld - 
Krankhoeve vzw Bonheiden Yevgueni 750,00 € ba 33.14
G.C. 't Blikveld - 
Krankhoeve vzw Bonheiden Het Zesde Metaal 250,00 € ba 33.14
K.W.B. Lubbeek Paco Producties 133,33 € ba 33.14
K.W.B. Malderen Paco Producties 133,33 € ba 33.14
K.A.V. Koksijde Paco Producties 133,33 € ba 33.14
C.C. Kollebloem Puurs Aranis 750,00 € ba 33.14
K.W.B. - Beerzel Putte Paco Producties 133,33 € ba 33.14
G.C. De Steenoven Herzele Pulse 750,00 € ba 33.14
G.C. De Steenoven Herzele Yevgueni 750,00 € ba 33.14
C.C. 't Getouw Mol Neveneffecten 625,00 € ba 33.14
C.C. Jan Tervaet Hamme Backstage 750,00 € ba 33.14
Jeugd en Muziek - Gent Melle Yves Bondue 200,00 € ba 33.14
Gezinsbond Loppem Lieven Debrauwer 166,67 € ba 33.14
V.V.V.G. - De Panne Menen Rosita & Herman Dewit 200,00 € ba 33.14
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K.W.B. - St. Baafs Sint-Andries Paco Producties 133,33 € ba 33.14
K.W.B. - Ooigem Wielsbeke Paco Producties 133,33 € ba 33.14
Cultuurcentrum Strombeek Neveneffecten 625,00 € ba 33.14
Muziekclub 4AD vzw Diksmuide Swanlake / Vanessa 750,00 € ba 33.14
C.C. De Schakel Waregem Backstage 750,00 € ba 33.14
C.C. De Schakel Waregem Ishtar 750,00 € ba 33.14
K.W.B. - Kaulille Bocholt Paco Producties 133,33 € ba 33.14
K.W.B. - Kiel Antwerpen Paco Producties 133,33 € ba 33.14
VTB-VAB Tessenderlo Karel Declercq 200,00 € ba 33.14
K.W.B.  - St. Pieter Turnhout Paco Producties 133,33 € ba 33.14
K.W.B. Merchtem Paco Producties 133,33 € ba 33.14
K.W.B. -  Holven Geel Paco Producties 133,33 € ba 33.14
K.W.B.  - Melsele Melsele Paco Producties 133,33 € ba 33.14
Davidsfonds Kessel Wereldexploratiefilm 50,00 € ba 33.14
VTB - Cultuurkring Ieper Wereldexploratiefilm 50,00 € ba 33.14
Gemeenschapscentrum Wingene Yevgueni 750,00 € ba 33.14
C.C. De Herbakker Eeklo Neveneffecten 625,00 € ba 33.14
C.C. De Herbakker Eeklo Ishtar 700,00 € ba 33.14

C.C. De Herbakker Eeklo 
De Broedbloeders vzw/ De 
Kleine Avonden 750,00 € ba 33.14

Davidsfonds Kemzeke Trio Escalda 375,00 € ba 33.14
G.C. Hoogendonck Waasmunster Trio Escalda 375,00 € ba 33.14
G.C. Hoogendonck Waasmunster Eddy en de schellekens 750,00 € ba 33.14
K.W.B. Ranst Paco Producties 133,33 € ba 33.14
K.W.B. Westerlo Paco Producties 133,33 € ba 33.14

K.W.B. - St. Lutgardis 
Sint-Pieters-
Leeuw Paco Producties 133,33 € ba 33.14

G.C. Elzenhof Elsene Mira 225,00 € ba 33.14
C.O. De Schelde Zandvliet Mira 625,00 € ba 33.14
C.O. De Schelde 's Gravenwezel Eddy en de schellekens 750,00 € ba 33.14
K.W.B. Westerlo 'T Kliekske 400,00 € ba 33.14
C.C. De Ploter Ternat Jamal Boukhriss 325,00 € ba 33.14
G.C. De Markten Brussel Les Poupées Passionées 700,00 € ba 33.14
G.C. De Markten Brussel Eddy en de schellekens 750,00 € ba 33.14
Cultuurcentrum Kortrijk Thomas Smith 425,00 € ba 33.14
Bibliotheek Permeke Antwerpen Rebecca Stradiot 250,00 € ba 33.14
K.W.B. Wijnegem Paco Producties 133,33 € ba 33.14

O.C. De Wervel Bellegem 
De Broedbloeders vzw/ De 
Kleine Avonden 750,00 € ba 33.14

Plan B Ekeren Mira 225,00 € ba 33.14

G.C. De Wildeman Herent 
De Broedbloeders vzw/ De 
Kleine Avonden 750,00 € ba 33.14

G.C. De Wildeman Herent Bubblicious 500,00 € ba 33.14
Davidsfonds Essen Frescamente 675,00 € ba 33.14
K.W.B. Weerde The Sons of Navarone 233,33 € ba 33.14
G.C. Elzenhof Elsene Yevgueni 750,00 € ba 33.14
Fundamenten en 
Stromingen Izegem Panache 500,00 € ba 33.14
Landelijke Gilde Ruiselede Backstage 750,00 € ba 33.14
K.V.L.V. - Mater Oudenaarde Backstage 750,00 € ba 33.14
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Bibliotheek Borsbeek proj 234,57 € ba 33.14

Cultuurcentrum Brugge 
Daddy's Darlings and  the 
Big Bang Boys 500,00 € ba 33.14

Cultuurcentrum Brugge Cirq'ulation Locale 750,00 € ba 33.14
Cultuurcentrum Brugge Swanlake / Vanessa 750,00 € ba 33.14
Cultuurpromotie vzw Oud-Turnhout Eddy en de schellekens 750,00 € ba 33.14
Apero Con Fuoco vzw Tielt Spirale Piano Trio 750,00 € ba 33.14
A.K.B. Houthulst Karel Declercq 200,00 € ba 33.14
C.C. De Borre Bierbeek Ishtar 700,00 € ba 33.14
C.C. De Borre Bierbeek Rebecca Stradiot 250,00 € ba 33.14
Academie voor 
Beeldende Kunsten Westouter Swanlake / Vanessa 750,00 € ba 33.14
Staens Volk vzw Staden Yves Bondue 200,00 € ba 33.14
O.C. Leieland Wielsbeke Folgazán 400,00 € ba 33.14
Davidsfonds Lier Kunstlab Avelinks vzw 750,00 € ba 33.14
Cultuurcentrum Merksem Brise l'Ame 625,00 € ba 33.14
Cultuurcentrum Merksem Neveneffecten 625,00 € ba 33.14
Cultuurcentrum Merksem Het Zesde Metaal 475,00 € ba 33.14
Cultuurcentrum Kapellen Anabel Schellekens/Inti 407,50 € ba 33.14
EMABB vzw Boom Vlaams Fanfare Orkest 200,00 € ba 33.14
C.C. De Werf Aalst Rebecca Stradiot 250,00 € ba 33.14
IVEBIC Schelle Rebecca Stradiot 250,00 € ba 33.14
Jeugd en Muziek 
Vlaams Brabant Wemmel Aranis 750,00 € ba 33.14
V.V.F. Meetjesland Adegem Lenny en de Wespen 400,00 € ba 33.14
G.C. Den Dam Oudergem Koen Dewulf 207,50 € ba 33.14
G.C. Den Dam Oudergem Thomas Smith 352,45 € ba 33.14
A Jazz Experience vzw Rijkevorsel Kirke Strijkkwartet 500,00 € ba 33.14

Toneel BOK Glabbeek 
Lady Linn and her 
Magnificent Seven 400,00 € ba 33.14

Toneel Wever Tielt-Winge Eddy en de schellekens 750,00 € ba 33.14
C.C. Achtermolen Maaseik Eddy en de schellekens 750,00 € ba 33.14
C.C. Achtermolen Maaseik proj 234,37 € ba 33.14
C.C. Begijnhof Diest Eddy en de schellekens 750,00 € ba 33.14
C.C. Begijnhof Diest De Fluistercompagnie 475,00 € ba 33.14

C.C. 't Getouw Mol 
Het Nationaal Orkest van 
Meulenberg 375,00 € ba 33.14

C.C. De Steiger Boom 
De Broedbloeders vzw/ De 
Kleine Avonden 750,00 € ba 33.14

C.C. De Herbakker Eeklo Swanlake / Vanessa 750,00 € ba 33.14
C.C. Het Gasthuis Aarschot Eddy en de schellekens 750,00 € ba 33.14
Jeugd en Muziek - 
Kortrijk Kuurne Trio Horta 525,00 € ba 33.14
Gemeentelijk comitee 
Tempus 

Sint-Gillis-
Waas Ardei & Bert Candries 750,00 € ba 33.14

Verdwenen aarde vzw Hemiksem Axl Peleman 200,00 € ba 33.14
Cultuurschok vzw Deinze Jamal Boukhriss 325,00 € ba 33.14
Cirqueat Ekeren Mira 625,00 € ba 33.14

C.C. Jan Tervaet Hamme 
Daddy's Darlings and  the 
Big Bang Boys 500,00 € ba 33.14

C.C. Het Bolwerk Vilvoorde Aranis 750,00 € ba 33.14



-404-  Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.7 - April 2008
 
 

 

Jeugd en Muziek - 
Antwerpen Antwerpen Aranis 750,00 € ba 33.14
C.C. De Plomblom Ninove Cirq'ulation Locale 750,00 € ba 33.14
K.A.V. Ledegem Incar Dansspektakel 600,00 € ba 33.14
Kultuurgemeenschap Roesbrugge Trio Horta 525,00 € ba 33.14
Oorzaak vzw Lendelede Kermesse O Pruneaux 175,00 € ba 33.14
Theater Argus Sint-Niklaas de Eilandverkaveling 550,00 € ba 33.14
C.C. De Warande - 
Aktuwa vzw Turnhout Anabel Schellekens/Inti 407,50 € ba 33.14
C.C. De Warande - 
Aktuwa vzw Turnhout Anabel Schellekens/Inti 407,50 € ba 33.14
C.C. De Warande - 
Aktuwa vzw Turnhout Anabel Schellekens/Inti 407,50 € ba 33.14
C.C. De Warande - 
Aktuwa vzw Turnhout Anabel Schellekens/Inti 407,50 € ba 33.14
C.C. De Warande - 
Aktuwa vzw Turnhout Anabel Schellekens/Inti 407,50 € ba 33.14

Lach vzw 
Houthalen-
Helchteren 

Het Nationaal Orkest van 
Meulenberg 375,00 € ba 33.14

G.C. De Wildeman Herent Yevgueni 750,00 € ba 33.14
De Zwerver vzw Oostende Yevgueni 750,00 € ba 33.14
De Zwerver vzw Oostende Lady Angelina 500,00 € ba 33.14
De Zwerver vzw Oostende Mira 225,00 € ba 33.14
Gezoarse feesten vzw Lokeren Mira 225,00 € ba 33.14
O.C. De Neerbeek Bissegem Het Zesde Metaal 675,00 € ba 33.14

G.C. 't Heilaar Beerse 
De Broedbloeders vzw/ De 
Kleine Avonden 750,00 € ba 33.14

C.C. Zwaneberg 
Heist-op-den-
Berg Aranis 750,00 € ba 33.14

Cultuurcentrum Berchem Lady Angelina 500,00 € ba 33.14
C.C. 't Vondel Halle Yevgueni 750,00 € ba 33.14
De 7de Namiddag Ledegem Het Zesde Metaal 675,00 € ba 33.14
Jeugd en Muziek 
Vlaanderen Brussel   16.050,00 € ba 33.14
Davidsfonds Meulebeke Het Zesde Metaal 675,00 € ba 33.14
C.C. De Brouwerij Ronse de Eilandverkaveling 550,00 € ba 33.14
Plaatselijke Openbare 
Bibliotheek Hechtel-Eksel Rebecca Stradiot 250,00 € ba 33.14
Kunstkring 
Waasmunster vzw Waasmunster Kryptos Quartet 750,00 € ba 33.14
G.C. De Kollebloem Puurs Mira 225,00 € ba 33.14
G.C. De Markthallen Herk-de-Stad Mira 625,00 € ba 33.14
Festival van 
Vlaanderen - Basilica 
vzw Tongeren Rebecca Stradiot 250,00 € ba 33.14
Festival van 
Vlaanderen - Basilica 
vzw Tongeren Trio Escalda 375,00 € ba 33.14
Krankhoeve vzw Bonheiden Eddy en de schellekens 750,00 € ba 33.14
Krankhoeve vzw Bonheiden Mira 225,00 € ba 33.14
Openbare Bibliotheek Sint-Truiden Rebecca Stradiot 250,00 € ba 33.14
G.C. De Ghybe Poperinge De Sprook 750,00 € ba 33.14
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Gemeenschapscentrum 
Tervuren Tervuren Kirke Strijkkwartet 500,00 € ba 33.14
Davidsfonds -  
Steendorp Temse Bob Boon Singers 333,33 € ba 33.14

G.C. De Fabriek 
Sint-Lievens-
Houtem Eddy en de schellekens 750,00 € ba 33.14

Muziekmozaïek vzw - 
Gooikoorts Gooik Floes 675,00 € ba 33.14
K.W.B. Antwerpen Mira 625,00 € ba 33.14
O.T.O. vzw Oostduinkerke De Fluistercompagnie 475,00 € ba 33.14
G.C. Zomerloos Gistel proj 234,37 € ba 33.14
Davidsfonds Deerlijk 'T Kliekske 516,66 € ba 33.14
G.C. 't Blikveld Bonheiden Axl Peleman 600,00 € ba 33.14
Cultureel centrum Mortsel Mira 625,00 € ba 33.14
O.C. De Voncke Heule Trio Horta 525,00 € ba 33.14
O.C. De Voncke Heule Trio Escalda 375,00 € ba 33.14
O.C. De Voncke Heule Folgazán 400,00 € ba 33.14
Cultuurcentrum Merksem Lady Angelina 500,00 € ba 33.14
G.C. Stroming Berlare Hans 625,00 € ba 33.14
C.C. De Breughel Bree Mira 225,00 € ba 33.14
C.C. De Breughel Bree Humorologie 750,00 € ba 33.14
C.C. 't Getouw Mol Hans 625,00 € ba 33.14
C.C. 't Getouw Mol De Sprook 750,00 € ba 33.14

C.C. 't Getouw Mol 
Andy Declerck & Kari 
Antila Group 300,00 € ba 33.14

C.C. Palethe Overpelt De Sprook 750,00 € ba 33.14
C.C. Palethe Overpelt Hans 625,00 € ba 33.14
G.C. De Wouwer Ravels Eddy en de schellekens 750,00 € ba 33.14
G.C. De Markten Brussel Hans 625,00 € ba 33.14
Cultureelcentrum Herentals An-Sofie Noppe 400,00 € ba 33.14
Landelijke Gilde Tessenderlo 'T Kliekske 560,00 € ba 33.14

K.W.B. 
Heist-op-den-
Berg Danny Van Britsom 625,00 € ba 33.14

Cultuurcentrum Lokeren De Sprook 750,00 € ba 33.14
Cultuurcentrum Lokeren Kryptos Quartet 750,00 € ba 33.14
Plan B Ekeren Quilombo 550,00 € ba 33.14
A Jazz Experience vzw Rijkevorsel Aranis 750,00 € ba 33.14
G.C. Everna Evere Jackobond 350,00 € ba 33.14
K.H. De Verenigde St. 
Katarinavrienden 

Sint-Katelijne-
Waver BrassBand Buizingen 416,66 € ba 33.14

Cultuurcentrum Grimbergen Kryptos Quartet 750,00 € ba 33.14
Cultuurcentrum Grimbergen Theater Taptoe 750,00 € ba 33.14

C.C. Casino 
Houthalen-
Helchteren Mira 225,00 € ba 33.14

Cultureelcentrum Hasselt Rebecca Stradiot 250,00 € ba 33.14
Cultureelcentrum Schoten Quinteto Astor 750,00 € ba 33.14
C.C. Jan Tervaert Hamme Van Poucke & Wade 675,00 € ba 33.14
C.C. Jan Tervaert Hamme Eddy en de schellekens 750,00 € ba 33.14
Cultureelcentrum Sint-Niklaas De Fluistercompagnie 475,00 € ba 33.14
Cultureelcentrum Sint-Niklaas De Fluistercompagnie 475,00 € ba 33.14
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G.C. De Pit Buggenhout De Sprook 750,00 € ba 33.14
Cultureelcentrum Hasselt Hans 625,00 € ba 33.14
Cultureelcentrum Hasselt Hans 375,00 € ba 33.14
Cultureelcentrum Hasselt Hans 375,00 € ba 33.14
Cultureelcentrum Zwevegem Kirke Strijkkwartet 500,00 € ba 33.14
Jeugd en Muziek Hasselt Aranis 750,00 € ba 33.14
C.O. De Schelde Zandvliet proj 437,50 € ba 33.14
G.C. De Markten Brussel Lady Angelina 500,00 € ba 33.14
Kult-uuR vzw Herdersem Hans 750,00 € ba 33.14

G.C. De Kroon 
Sint-Agatha-
Berchem Mira 625,00 € ba 33.14

C.C. Het Gasthuis Aarschot Mira 625,00 € ba 33.14
C.C. Het Gasthuis Aarschot Eddy en de schellekens 750,00 € ba 33.14
Rock op het plein vzw Wervik Milow 750,00 € ba 33.14
G.C. De Wildeman Herent De Fluistercompagnie 475,00 € ba 33.14
Gemeenschapscentrum Malle Milow 750,00 € ba 33.14
Cultuurkapel De 
Schaduw vzw Ardooie De Sprook 750,00 € ba 33.14
Cultuurcentrum Hasselt Het Zesde Metaal 675,00 € ba 33.14
Seniorenwerking 
'Anders Jong' Bocholt Rosita & Herman Dewit 266,66 € ba 33.14

Culturele Centra vzw 
Houthalen-
Helchteren Aranis 750,00 € ba 33.14

C.C. Gildhof Tielt Aranis 750,00 € ba 33.14
Cultuurcentrum Hasselt Yevgueni 750,00 € ba 33.14
Cultuurcentrum Brasschaat De Broedbloeders 750,00 € ba 33.14
Cultuurcentrum Berchem Eddy en de schellekens 750,00 € ba 33.14
C.C. De Ploter Ternat Aranis 750,00 € ba 33.14
Gemeenschapscentrum Mortsel De Sprook 750,00 € ba 33.14
Gemeenschapscentrum Mortsel Kaat Hellings 500,00 € ba 33.14
G.C. 't Heilaar Beerse Mira 625,00 € ba 33.14
Cultuurcentrum Hasselt Anabel Schellekens/Inti 407,50 € ba 33.14
Cultuurcentrum Hasselt Anabel Schellekens/Inti 407,50 € ba 33.14
Cultuurcentrum Hasselt Anabel Schellekens/Inti 407,50 € ba 33.14
Cultuurcentrum Hasselt Mira 625,00 € ba 33.14
C.C. De Kern Wilrijk Hans 625,00 € ba 33.14
Jeugd en Muziek 
Antwerpen Antwerpen Aranis 750,00 € ba 33.14
Jeugd en Muziek 
Antwerpen Antwerpen Bl!ndman (4x4) - strings 750,00 € ba 33.14
Jeugd en Muziek 
Antwerpen Antwerpen Bl!ndman (4x4) - voice 500,00 € ba 33.14
Jeugd en Muziek 
Antwerpen Antwerpen Bl!ndman (4x4) - sax 750,00 € ba 33.14
Jeugd en Muziek 
Antwerpen Antwerpen Hand Crafted 450,00 € ba 33.14
Okra  - Bergom Herselt Tine Ruysschaert 183,33 € ba 33.14
G.C. Cultuurpunt 
Altena Kontich Aranis 750,00 € ba 33.14
G.C. De Cultuurfabriek Sijsele Brise l'Ame 150,00 € ba 33.14
C.C. De Meent Beersel Humorologie 750,00 € ba 33.14
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C.C. De Meent Alsemberg Sourdine 300,00 € ba 33.14

Cultuurcentrum Brasschaat 
Andy Declerck & Kari 
Antila Group 300,00 € ba 33.14

Opendoek Antwerpen   2.250,00 € ba 33.14
Werkgroep P.B.C.B. Bilzen   7.500,00 € ba 33.14
C.C. Achterolmen Maaseik Mira 625,00 € ba 33.14
C.C. Achterolmen Maaseik Swanlake / Vanessa 750,00 € ba 33.14
Gemeenschapscentrum Lanaken Eddy en de schellekens 750,00 € ba 33.14
Gemeenschapscentrum 
- IVEBIC Schelle W. Victor 350,00 € ba 33.14
Arenbergschouwburg Antwerpen Aranis 750,00 € ba 33.14
Davidsfonds - Lot Beersel Double Voice 275,00 € ba 33.14
Landelijke Gilde - 
Zaffelare Lochristi Theater Taptoe 200,00 € ba 33.14
Gemeenschapscentrum Lanaken Mira 225,00 € ba 33.14
Monomme vzw Izegem An-Sofie Noppe 500,00 € ba 33.14
G.C. De Maere Tielt-Winge Eddy en de schellekens 750,00 € ba 33.14
C.C. De Kimpel Bilzen Milow 750,00 € ba 33.14
G.C. De Wouwer Ravels Het Zesde Metaal 675,00 € ba 33.14
Okra linkeroever Antwerpen Will Ferdy 222,69 € ba 33.14
C.C. Het Bolwerk Vilvoorde Yevgueni 750,00 € ba 33.14
Davidsfonds Zutendaal Dimitri Van Toren 366,67 € ba 33.14
Festival van 
Vlaanderen Antwerpen Bl!ndman (4x4) - drums 500,00 € ba 33.14
Gemeenschapscentrum-
IVEBIC Schelle Mira 225,00 € ba 33.14
Cultureel centrum Leopoldsburg Jamal Boukhriss 325,00 € ba 33.14
Cultuurcentrum Evergem Koen Dewulf 175,00 € ba 33.14
C.C. Ter Vesten Beveren De Sprook 750,00 € ba 33.14
C.C. De Brouwerij Ronse De Sprook 750,00 € ba 33.14

Davidsfonds Rumst 
Theatergezelschap De 
Seine BVBA 280,00 € ba 33.14

C.C. De Schakel Waregem 
Andy Declerck & Kari 
Antila Group 300,00 € ba 33.14

G.C. Ter Cose Nieuwerkerken Eddy en de schellekens 750,00 € ba 33.14
Davidsfonds Nevele Arco Baleno 600,00 € ba 33.14

Liers Cultuurcentrum Lier 
Andy Declerck & Kari 
Antila Group 300,00 € ba 33.14

C.C. Ter Dilft Bornem Yevgueni 750,00 € ba 33.14
C.C. Ter Dilft Bornem 5 Day Boon 200,00 € ba 33.14
K.A.V. Zuun - St. 
Lutgardis 

Sint-Pieters-
Leeuw Incar Dansspektakel 578,33 € ba 33.14

C.C. De Borre Bierbeek Swanlake / Vanessa 750,00 € ba 33.14
Kunstggroep Aureool Halle 'T Kliekske 400,00 € ba 33.14
C.C. Begijnhof Diest Mira 625,00 € ba 33.14
C.C. Begijnhof Diest Lady Angelina 500,00 € ba 33.14
C.C. De Steiger Boom W. Victor 350,00 € ba 33.14
C.C. Asse Zellik Yevgueni 750,00 € ba 33.14
C.C. Asse Zellik Eddy en de schellekens 750,00 € ba 33.14
De Kortrijkse 
Schouwburg Kortrijk Jamal Boukhriss 325,00 € ba 33.14
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Kultuurschuur vzw Wetteren Ishtar 750,00 € ba 33.14
Netwerk Vlaanderen 
vzw Brussel Savana Station 600,00 € ba 33.14
Cultuurcentrum Brasschaat De Sprook 750,00 € ba 33.14
G.C. 't Aambeeld Aartselaar Mira 625,00 € ba 33.14
K.W.B. Opglabbeek Johan Verminnen & Groep 600,00 € ba 33.14
Kunstencentrum 
Vooruit Gent Kris Dane & The Banned 300,00 € ba 33.14
Davidsfonds Heestert proj 437,50 € ba 33.14
C.C. Schoten Schoten Kryptos Quartet 750,00 € ba 33.14

De Werf vzw Brugge 
Andy Declerck & Kari 
Antila Group 300,00 € ba 33.14

Liers Cultuurcentrum Lier Yevgueni 750,00 € ba 33.14

Liers Cultuurcentrum Lier 
Staf Steegmans & De 
ideale omstandigheden 750,00 € ba 33.14

Arenbergschouwburg Antwerpen Kris Dane & The Banned 500,00 € ba 33.14
Davidsfonds Londerzeel Bob Boon Singers 333,33 € ba 33.14

OKRA 
Sint-Gillis-
Waas Connie Neefs 330,66 € ba 33.14

O.C. 't Waaigat Zwijndrecht SimoensTrio 500,00 € ba 33.14

C.C. De Plomblom Ninove 
Staf Steegmans & De 
ideale omstandigheden 750,00 € ba 33.14

C.C. De Plomblom Ninove De Sprook 750,00 € ba 33.14

G.C. Op-Weule 

Sint-
Lambrechts-
Woluwe Ishtar 750,00 € ba 33.14

K.H. Leo XIII Izegem Jeugdharmonie Burleske 416,66 € ba 33.14
Davidsfonds Ruddervoorde Mira 225,00 € ba 33.14
Muizelhuiskoncerten Hulse Muse à Muse 375,00 € ba 33.14
Culturele Centrale Zwevegem Humorologie 750,00 € ba 33.14
G.C. Den Boomgaard Ranst Lady Angelina 500,00 € ba 33.14
Cultuurcentrum Temse Mira 625,00 € ba 33.14
Jeugd en Muziek 
Brussel vzw Brussel Bl!ndman (4x4) - sax 675,00 € ba 33.14
Jeugd en Muziek 
Brussel vzw Brussel Hand Crafted 425,00 € ba 33.14

Cantabile vzw 
Dilsen-
Stokkem 

Het Limburgs 
Kamerorkest Passiflora 416,66 € ba 33.14

K.W.B. Ingooigem Koen Dewulf 130,25 € ba 33.14

O.C. Marke Marke 
Daddy's Darlings and  the 
Big Bang Boys 550,00 € ba 33.14

Davdisfonds Passendale Bob Boon Singers 333,33 € ba 33.14
Gemeenschapscentrum Melle Het Zesde Metaal 675,00 € ba 33.14
Jeugd en Muziek 
Brussel vzw Brussel Aranis 750,00 € ba 33.14
      192.472,86 €  
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL 
 
 
Vraag nr. 75 
van 6 maart 2008 
van PAUL DELVA 
 
 
 
Diversiteitsbeleid   -   Subsidies 2007 
 
In de begrotingstabel 2007 (Stuk 15 (2006-2007)) van programma 45.5 Algemeen Cultuurbeleid, 
Basisallocatie 12.33, werd 250.000 euro voorzien voor werkingsmiddelen in het kader van het 
diversiteitsbeleid. 
 
Daarnaast werd er ook in hetzelfde programma via Basisallocatie 33.22 een bedrag van 400.000 euro 
voorzien voor subsidies in het kader van het diversiteitsbeleid. 
 
1. Graag had ik van de minister vernomen welke personen, activiteiten en organisaties hiermee in 

2007 gesubsidieerd werden. 
 
2. Waarom worden er twee aparte basisallocaties voorzien met ongeveer dezelfde libelering en dus 

blijkbaar dezelfde doelstelling? 
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BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL  
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 75 van 6 maart 2008 
van PAUL DELVA 
 
 
 

1-2. De budgetten voor de uitvoering van mijn diversiteitsbeleid zijn opgesplitst in twee 
basisallocaties. Met de middelen van BA 33.22 worden projecten binnen cultuur, jeugdwerk en 
sport gesubsidieerd die specifiek inzetten op interculturaliteit. Het budget van 400.000 euro ging 
in 2007 naar volgende projecten:  

De vzw 0090 organiseert het Kunstenfestival 0090. Ze wil daarmee de artistieke kloof - indien 
deze al bestaat - tussen Turkije en België dichten door het bieden van een ‘hedendaagse’ 
staalkaart van het mooiste en prikkelendste wat Turkse kunst te bieden heeft of via het promoten 
van jong hedendaags werk van kunstenaars met een Turkse link. Om te kunnen investeren in een 
publiekswerking naar een cultureel divers publiek, kreeg de vzw een projectsubsidie van 4.000 
euro. 

 
De vzw Adrenaline ontving een subsidiebedrag van 6.000 euro voor het project 
‘Sportparticipatie van allochtone vrouwen’. De werking wil participatie en zelfvertrouwen van 
kansarme allochtone meisjes en vrouwen bevorderen. De vzw brengt etnische minderheden 
samen in respect voor diversiteit en eigen waarden en normen in het kader van sportactiviteiten.  
 
De Universiteit Antwerpen gebruikte het bedrag van 31.000 euro voor een onderzoek over de 
wijzigende wederzijdse interculturele betrokkenheid van de Marokkaanse diaspora in/ en 
Vlaanderen. Ze verdiept de historische migratiebewegingen tussen België en Marokko met als 
bedoeling de kandidaat-migranten in Marokko voor grote ontgoochelingen te behoeden én de 
verhouding tussen Belgen en Marokkanen niet blijvend te hypothekeren. Daartoe ligt een 
samenwerkingsproject voor de hand waarbij in een realistisch-constructieve geest gezocht wordt 
naar formules om een voedingsbodem te creëren waarin meerwaarden wederzijds kunnen 
gedijen. Vertrekpunt is de vaststelling dat de voedingsbodem voor de emigratiedrang gelegen is 
in de zwakke Marokkaanse economie. In die zin kunnen de komende generaties Marokkanen 
alleen van hun ongefundeerde migratieverwachtingen worden afgebracht in de mate ze binnen 
de eigen arbeidsmarkt aan hun trekken kunnen komen. 
Het samenwerkingsverband tussen de Universiteit Antwerpen en die van de Université 
Mohammed I (UA-UMP) is erop gericht de betrokken regio’s in Marokko te ondersteunen om 
de daartoe vereiste ontwikkelingen in goede banen te leiden. 
 
Verder ging er 1.000 euro naar het theaterproject ‘Prooi’ van Luc Sips.  Het project is een 
Vlaamse performance/uitwisselingsproject dat in Istanbul in alternatieve cultuurhuizen wordt 
getoond.  
 
Voor de ‘Hoffelijkheidscampagne hoofddoek’ van het Minderhedenforum werd een bedrag 
van 5.000 euro uitgetrokken. De campagne is een pleidooi om verder te kijken dan het 
ogenschijnlijke verschil tussen vrouwen met en vrouwen zonder een hoofddoek en om hoffelijk 
te blijven. De boodschap richt zich tot Jan, Miet, Mohammed of Fatima Modaal en wil aangeven 
dat het niet steeds nodig is een punt te maken van het verschil. 
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Er ging 50.000 euro naar het project ‘Zebra’. Zebra.be is een werking die bruggen wil bouwen 
tussen gevluchte kunstenaars en de (Vlaamse) culturele sector. Het centrale instrument is een 
website waar gevluchte kunstenaars hun werk kunnen voorstellen aan de culturele sector en aan 
het ruime publiek en waar de kunstenaar tegelijk nuttige informatie kan terugvinden die 
zijn/haar toegang tot de culturele voorzieningen en instellingen faciliteert. De website is een 
middel bij uitstek om gevluchte kunstenaars en de culturele wereld samen te brengen. 
 
De tentoonstelling ‘Landen in’ van het kunstenaarscollectief De geus in samenwerking met 
ODICE vzw ontving een bedrag van 5.000 euro voor het organiseren van een rondreizende 
tentoonstelling. Zes autochtone en zes allochtone kunstenaars stelden samen tentoon. Daarbij 
kwamen verschillende kunstvormen aan bod. Deelnemers en bezoekers maakten kennis met de 
achtergrond (afkomst) van de kunstenaars en de invloeden (inspiratie, invloed van andere 
kunstenaars, bepaalde stroming) in hun werk.  
Het project ‘Start’ van het Forum voor Amateurkunsten kreeg 10.000 euro voor de organisatie 
van een trefdag voor iedereen die met (amateur)kunst bezig is. Met een gerichte en intensieve 
communicatie (vooral gebruik makend van de nabijheid van bepaalde sleutelfiguren), werden 
heel wat allochtone kunstenaars bereikt. Hiervoor werkte de amateurkunstensector samen met 
verschillende migrantenorganisaties (FZO, CDF en VOEM), Gentse actoren (de Centrale, 
Agora, rocsa en Radiocentrum), Vluchtelingenwerk Vlaanderen, KifKif, Kunstenloket en 
Kunst&Democratie. 
 
Het project ’Nieuw divers talent in de kunsten’ van de vzw KifKif zette een bedrag van 55.000 
euro in voor actieve scouting, begeleiding en lancering van divers artistiek talent. Het project 
heeft tot doel jong artistiek talent te laten doorstromen en op die manier een bijdrage te leveren 
aan de interculturalisering van de kunstensector. Het is een samenwerking tussen een aantal 
partners: Kif Kif als hoofdorganisator, Kunstenloket, Poppunt en Villanella als partners. De 
bundeling van hun expertise en netwerken vormen op zich reeds een sterke meerwaarde voor het 
project. 
 
Voor het intercultureel erfgoedproject in ziekenhuizen met als titel ‘Iedereen wit of groen’ van 
Culturele Biografie Vlaanderen vzw in samenwerking met het Forum van Etnisch-Culturele 
Minderheden vzw en het Vlaams Centrum voor Volkscultuur vzw, maakte ik 160.000 euro vrij. 
Het project ontwikkelt een publieksgericht aanbod dat als blikopener fungeert rond de thema’s 
erfgoed, cultuur van alledag en interculturaliteit. Het project wordt georganiseerd binnen de 
context van verscheidene ziekenhuizen – verspreid over Vlaanderen en Brussel – en kent 
uitlopers kennen naar de ruimere (lokale) omgeving. Het project mondt enerzijds uit in de 
ontwikkeling van een centraal en visueel sterk aanbod dat reist van ziekenhuis tot ziekenhuis (a 
rato van één ziekenhuis per maand); en anderzijds in tal van begeleidende activiteiten bij dit 
centrale aanbod. Zowel de betreffende ziekenhuizen als bestaande of geïnitieerde 
samenwerkingsverbanden van etnisch-culturele verenigingen, erfgoedorganisaties e.a. worden 
gestimuleerd om een actieve bijdrage te leveren aan de ontwikkeling van dit centrale en lokale 
aanbod en om hun achterban en doelpubliek te betrekken en te mobiliseren bij dit hele gebeuren. 
 
Er ging 15.000 euro naar het project ‘Interculturele smaakbelevingen’ tijdens De Week van de 
Smaak van het Vlaams Centrum voor Volkscultuur. De Week van de Smaak is een landelijk 
eetcultureel evenement dat zo veel mogelijk mensen wil samen brengen rond ‘smaak’ en 
‘eetcultuur’. Het gaat om een laagdrempelige manier om interculturele contacten te ervaren, te 
beleven en te incorporeren. Om interculturele verenigingen gemakkelijker over de streep te 
trekken om deel te nemen aan de Week van de Smaak werd een wedstrijdconcept rond 
interculturele smaakbeleving uitgewerkt. Verenigingen die tijdens de betreffende week 
uitpakken met een verrassende interculturele activiteit, maken kans op een prijs. Hierbij wordt 
ondermeer gemikt op kleine zelforganisaties  met beperkte financiële middelen die hierdoor de 
kans krijgen op een positieve manier hun werking en initiatieven in de kijker te zetten. 
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Het project ‘Unesco Mevlana jaar 2007’ van de Unie der Turkse Islamitische Verenigingen 
van België ontving een bedrag van 5.000 euro. Het jaar 2007 werd door Unesco uitgeroepen als 
jaar van de Turkse mysticus Mevlana, ook gekend onder de naam de draaiende derwisj (of 
Semazen genoemd). Door het project wordt de persoon, het waardevolle gedachtengoed en de 
filosofie van Mevlana bij een breed publiek bekend gemaakt. Concreet werden in cultuurcentra 
in Hasselt, Brussel en Antwerpen grote activiteiten georganiseerd, werd een Mevlana-boekje 
uitgebracht en werden theater- en Semavoorstellingen van de draaiende derwisjen gegeven. 

 
Er stond 3.000 euro ter beschikking van het voetbaltornooi van de vzw Vereniging van 
Marokkaanse Jongeren om te kunnen deelnemen aan een groot voetbaltornooi georganiseerd 
door EURO- SPORTRING in Barcelona. Door middel van sport wou het project jongeren leren 
samenleven, een solidariteitsgevoel ontwikkelen en wederzijdse hulp aanmoedigen. Voor hun 
vertrek naar Spanje werden ze begeleid door het Kinderrechtenhuis vzw.  Het project werd 
opgezet om de weerbaarheid van kwetsbare jongeren te verhogen d.m.v. participatie in een 
sportief gebeuren en door ontmoeting en uitwisseling ter plaatse met maatschappelijk kwetsbare 
kinderen- en jongerenorganisaties in Barcelona. Het sportieve gebeuren wordt dus als instap 
gebruikt om te komen tot laagdrempelige ontmoeting en culturele uitwisseling. De jongeren 
kregen eveneens de opdracht foto’s te nemen en een film te draaien die de eigenheid van de 
groep in beeld brengt. Het materiaal dat clichés doorbreekt en vragen oproept omtrent 
beeldvorming werden verwerkt tot een tentoonstelling. 
 
Tot slot werd 50.000 euro voorzien voor het project W@=D@ (Wat is Dat) van bvba 
SanctaMedia, een cultureel cross media project waar verschillende media (theater-
voorstellingen, een televisiereeks, magazines, een website en interactieve stadssculpturen) 
verwijzen naar elkaar en op elkaar zijn aangewezen. Het project wil jongeren gevoelig maken 
voor individuele, maatschappelijke en culturele verschillen. De subsidies werden gebruikt voor 
de kosten voor pers- en publiekscommunicatie, een online-platform,  stadssculpturen en het 
W@=D@magazine.  
 
De BA 12.33 voorziet in werkingsmiddelen voor eigen initiatieven en opdrachten om 
interculturaliteit in de cultuur- en sportsector en in het jeugdwerk extra te stimuleren. In 2007 
gingen mijn middelen daar naar de oprichting van het kennisknooppunt interculturaliseren 
Cultuur, Jeugd, Sport waarin 1,6 VTE instaat voor de uitwisseling van ervaringen en kennis 
rond interculturaliteit. Er is veel expertise in Vlaanderen en de ons omringende landen 
aangaande interculturaliseren. Het is de specifieke opdracht van het kennisknooppunt om op 
zoek te gaan naar deze expertise, ze te bundelen en te verspreiden over de grenzen van sectoren 
en beleidsdomeinen heen. Om de slaagkansen van nieuwe projecten en experimenten te 
verhogen legt het kennisknooppunt verbindingen met organisaties die interculturele ervaring 
hebben om in begeleiding te voorzien. De steunpunten voor jeugd, cultuur en sport, de grote 
cultuurhuizen, de fondsen, intermediaire organisaties, de landelijke erkende en gesubsidieerde 
sportfederaties en de landelijke organisaties voor amateurkunsten zorgen voor de voortdurende 
en actieve interactie met de sectoren.  
 
Verder werden 69.200 euro ingezet voor de ontwikkeling van de website 
www.interculturaliseren.be die door het kennisknooppunt wordt gevoed en onderhouden. Deze 
website vormt de spil van het kennisknooppunt. Je vindt er informatie over het 
kennisknooppunt, over subsidiemogelijkheden, over praktijkervaringen, over mogelijke 
instrumenten om interculturaliseringsprocessen in organisaties op te starten, en over 
beleidsmaatregelen. Er is de mogelijkheid je in te schrijven op een nieuwsbrief, je kan er je 
eigen ervaringen op kwijt en er is ruimte voor een agenda waarin organisaties studiedagen rond 
het thema bekend kunnen maken.  
 
Ook de tweejaarlijkse actiedag Interculturaliseren in de Vooruit in Gent werd vanuit deze BA 
gefinancierd voor een bedrag van 25.000 euro. Op deze dag ontmoeten organisaties uit de 
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cultuur, jeugdwerk en sport elkaar: workshops en het uitwisselen van ervaringen m.b.t. 
interculturaliteit staan er die dag centraal. Bedoeling is de bestaande dynamiek m.b.t. het thema 
uit te dragen en te versterken. 
 
Verder werd voor een bedrag van 34.000 euro de opdracht gegeven aan Georges Kamanayo om 
een kortfilm te maken over racisme dat op verschillende evenementen rond dit thema aan het 
publiek wordt getoond. Deze werd o.m. op de actiedag interculturaliseren getoond en verspreid. 
 
Tot slot ging er 26.500 euro naar de campagne ‘iedereen kan zetelen’ waarmee ik een grote en 
warme oproep doe tot een grotere diversiteit in mijn advies- en beoordelingscommissies. 
Burgers van allerlei pluimage die cultuur, sport en jeugdwerk een warm hart toe dragen, 
enthousiast en geëngageerd zijn hun stem te laten horen in één van mijn advies- of 
beoordelingscommissies, zijn meer dan welkom.  
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL 
 
 
Vraag nr. 76 
van 6 maart 2008 
van PAUL DELVA 
 
 
 
Samenwerking met de Franse Gemeenschap   -   Subsidies 2007 
 
In de begrotingstabel 2007 (Stuk 15 (2006-2007)) van programma 45.5 Algemeen Cultuurbeleid, 
Basisallocatie 12.30, werd 150.000 euro voorzien voor samenwerking met de Franse Gemeenschap. 
 
Daarnaast werd er ook in hetzelfde programma via Basisallocatie 33.05 een bedrag van 3,098 miljoen 
euro voorzien voor subsidies m.b.t. internationale en interregionale samenwerking. 
 
Graag had ik van de minister vernomen welke personen, activiteiten en organisaties hiermee in 2007 
gesubsidieerd werden. 
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BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL  
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 76 van 6 maart 2008 
van PAUL DELVA 
 
 
 
In de begroting 2007 is er op het programma 45.5 Algemeen Cultuurbeleid 150.000 € voorzien voor 
de samenwerking met de Franse Gemeenschap, nl. op de basisallocatie 150.000 €.  
 
Dit bedrag ging volledig naar een opdracht aan het Bozar om de tentoonstelling “Kunstschatten uit 
Wallonië van Vroeger en Nu – Dat verrassende land” te realiseren. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL 
 
 
Vraag nr. 77 
van 6 maart 2008 
van PAUL DELVA 
 
 
 
Amateurkunsten   -   Loterijsubsidies 2007 
 
In de begrotingstabel 2007 (Stuk 15 (2006-2007)) van programma 45.2 Volksontwikkeling en 
Bibliotheken, Basisallocatie 33.81, werd 500.000 euro voorzien voor subsidies in uitvoering van 
artikel 62bis van de financieringswet (zogenaamde middelen van de Nationale Loterij) voor semi-
professioneel initiatief amateurkunsten. 
 
Graag had ik van de minister vernomen welke personen, activiteiten en organisaties hiermee in 2007 
gesubsidieerd werden. 
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BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL  
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 77 van 6 maart 2008 
van PAUL DELVA 
 
 
 
Overzicht van de verdeling van de subsidies gefinancierd met de netto-opbrengst van de winst van de 
Nationale Loterij 2007 voor semi-professionele initiatieven binnen de amateurkunsten (programma 
45.2 – basisallocatie 33.81): 
 

Naam_ Project Naam_Aanvrager Gemeente Toegekend_Subsidie
Improvisatiewedstrijden 
 

Vzw Belgische Improvisatieliga
 

Schaarbeek 
 

25.000,00 €

Sibes, een stadsproject 
 

Vzw Sacred Places 
 

Leuven 
 

25.000,00 €

Ontwikkeling videoclip  
en dvd 

Vzw Je m’en fish 
 

Oudergem 
 

11.500,00 €

Productie van de operette 
“De Zarewitsch” 

Vzw Vlaams Muziek Theater 
 Heist-op-den-Berg 

25.000,00 €

Rock Opera 
“Jesus Christ Superstar” 

Vzw Faluintjestheater 
 

Aalst 
 

15.000,00 €

Project “Dansbreed” 
 

Vzw Passerelle 
 

Kortrijk 
 

25.000,00 €

“LAB” multimediaal 
proefstation 

Centrum voor Beeldexpressie 
 

Geel 
 

35.000,00 €

Opleiding schrijfdocent 
 

Creatief Schrijven 
 

Antwerpen 
 

11.000,00 €

Dansproject “Rauw” 
 

Danspunt 
 

Gent 
 

17.250,00 €
 

Canvascollectie 
 

Kunstwerk(t) 
 

Gent 
 

17.000,00 €

Vlaams Symfonisch Koor 
 

Koor&Stem 
 

Antwerpen 
 

40.000,00 €

Folk gaat vreemd 
 

Muziekmozaïek 
 

Gooik 
 

37.500,00 €

Samenwerking OD – 
professionele 
gezelschappen 

Opendoek 
 
 

Antwerpen 
 
 

32.000,00 €

Community site 
 

Poppunt 
 

Brussel 
 

40.000,00 €

Best of Brass in Flanders 
 

Vlamo 
 

Gent 
 

40.000,00 €

Kunst in Kunst 
 

Vzw Sacred Places 
 

Leuven 
 

25.000,00 €

Advies, internationale 
werking en project 

Muziekraad voor Vlaanderen 
 

Brussel 
 

25.000,00 €
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL 
 
 
Vraag nr. 78 
van 6 maart 2008 
van PAUL DELVA 
 
 
 
Leenrecht   -   Subsidies 2007 
 
In de begrotingstabel 2007 (Stuk 15 (2006-2007)) van programma 45.2 Volksontwikkeling en 
Bibliotheken, Basisallocatie 12.11, werd 1,2 miljoen euro voorzien voor uitgaven in het kader van het 
leenrecht (koninklijk besluit van 25 april 2004). 
 
Graag had ik van de minister vernomen welke personen, activiteiten en organisaties hiermee in 2007 
gesubsidieerd werden. 
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BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL  
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 78 van 6 maart 2008 
van PAUL DELVA 
 
 
 
In antwoord op uw vraag kan ik u melden dat de Vlaamse overheid een overeenkomst afsloot met de 
BCVBA Reprobel waarin zij kiest voor een gecentraliseerde inning van het openbare leenrecht voor 
de op het ‘decreet van 13 juli 2001 houdende het stimuleren van een kwalitatief en integraal lokaal 
cultuurbeleid’ gesubsidieerde bibliotheken. 
 
Deze overeenkomst werd afgesloten voor de begrotingsjaren 2006 t.e.m. 2008, respectievelijk voor 
1.000.000 euro, 1.200.000 euro en dit begrotingsjaar is 1.350.000 euro voorzien.  
Krachtens artikel 5 van deze overeenkomst zal de Vlaamse overheid in overleg met de Controledienst 
van de federale overheid de verdeling en de uiteindelijke bestemming van de uitgekeerde bedragen 
evalueren in de loop van 2008. Een vernieuwing van de overeenkomst is afhankelijk van het resultaat 
van deze evaluatie. Mijn administratie heeft op 20 februari 2008 een brief verstuurd naar de 
Controledienst voor de beheersvennootschappen om de gegevens te ontvangen die de Vlaamse 
overheid in staat moet stellen de bovenvermelde evaluatie uit te voeren, namelijk de verdeling van de 
geïnde bedragen en hun uiteindelijke bestemming. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL 
 
 
Vraag nr. 79 
van 12 maart 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Genderbeleid   -   Steunpunt Allochtone Meisjes en Vrouwen 
 
Uit onderzoek blijkt dat er nood is aan een specifieke ondersteuning met betrekking tot allochtone 
meisjes en vrouwen, aangezien hun participatie vaak gering is en zij vaak niet (volwaardig) aan bod 
komen binnen zowel de structuren van het minderhedenbeleid als de vrouwenbeweging. 
 
Het Steunpunt Allochtone Meisjes en Vrouwen benadrukt het belang van: (a) de 
informatiedoorstroming en –uitwisseling over de leefwereld van allochtone jongeren en de positie die 
allochtone meisjes innemen binnen de huidige structuren van de samenleving, en (b) het ondersteunen 
van het empowerment-concept en het bevorderen van de emancipatie en de participatie van allochtone 
meisjes. 
 
In het kader van de toepassing van de open coördinatiemethode in het Vlaams gelijkekansenbeleid en 
meer bepaald het creëren van meer gendergelijkheid en het bevorderen van genderdeskundigheid en 
het verhogen van het inzicht in de werking van gendermechanismen (in de eigen sector), besliste de 
minister om ook voor 2007-2009 de vzw verder te ondersteunen. De doelstellingen en de 
resultaatindicatoren zouden worden uitgewerkt in de daaraan verbonden beheersovereenkomst (d.d. 1 
januari 2007). 
 
1. Kan de minister een overzicht geven van de doelstellingen die werden uitgewerkt in het kader van 

de beheersovereenkomst? 
 
2. Kan de minister een overzicht geven van de resultaatindicatoren die werden uitgewerkt in het 

kader van de beheersovereenkomst? 
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BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL  
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 79 van 12 maart 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
1. In de subsidieovereenkomst met SAMV werden vijf grote strategische doelstellingen vastgelegd 

namelijk: 
SD 1.  Informatiedoorstroming en –uitwisseling over de leefwereld van allochtone jongeren, 

met specifieke aandacht voor allochtone meisjes, en de positie die zij innemen binnen de 
huidige structuren van de samenleving; 

SD 2.  Ondersteunen en bevorderen van de emancipatie en participatie van allochtone 
jongeren, met specifieke aandacht voor allochtone meisjes, vanuit het empowerment-
concept; 

SD 3.  Interculturalisering van het jeugdwerk 
SD 4.  SAMV bouwt een kwaliteitsvolle organisatie en dienstverlening uit 
SD 5.  SAMV bouwt een kwalitatief personeels- en vrijwilligersbeleid uit 

 
2. Aan alle strategische doelstellingen werden een aantal operationele doelstellingen gekoppeld en 

resultaatsindicatoren. Specifiek voor de drie inhoudelijke indicatoren werden onderstaande 
operationele doelstellingen en resultaatsindicatoren geformuleerd: 

 
 Binnen SD 1: 
 

0D 1.1 Integratie en verdere uitbouw van de website ‘shoufshouf’ binnen www.samv.be met 
betrekking tot de jaarthema’s:voor 2007 cultuur, 2008 relatievorming, 2009 beeldvorming. 

 Indicator:   
• aantal hits op het onderdeel voor de meisjes van de website. 
• Aantal links op de website die doorverwijzen naar informatieve sites. 
• Meisjes die lid zijn het forum en op het forum van gedachten wisselen. 

 
 OD 1.2 uitbouw van een flexibele jongerenredactie met betrekking tot de verschillende 

jaarthema’s 
 Indicator:  

• aantal jongeren die over de projecten van SAMV verslag uitbrengen of inhoud aanleveren 
voor de website. 

 
OD 1.3. Jaarlijkse methodiekendag met publicatie voor jeugdwerkers, intermediairen en andere 
vrijwilligers en beroepskrachten waarbij oa onze ervaringen met de gehanteerde methodieken en 
acties rond het voorbije jaarthema worden voorgesteld. 

 Indicator:  
• aantal aanwezigen op de methodiekendag; (richtinggevende indicator is 250 aanwezigen 

in 2005). 
• Jaarlijkse publicatie rond het jaarthema. 
• verspreidingscijfers van de publicatie. 
• In 2009 valt de methodiekendag samen met het Kletsmoment. Het % allochtone 

deelnemers aan Klets is daardoor aanzienlijk verhoogd. 
 

 Voor SD 2:  
 



Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.7 - April 2008  -423- 
 
 

 

 OD 2.1. Opstarten en inbedden van een aantal werkvormen en participatiemethodieken 
vertrekkend van de lokale setting van de jongeren zelf, dit gekoppeld aan de verschillende 
jaarthema’s. 

 Indicator:   
• aantal uitgevoerde pilootprojecten op jaarbasis i.s.m. meisjeswerkingen, zelforganisaties, 

scholen en individuele jongeren.  
• In 2007 realiseert SAMV een samenwerking met culturenfestival Gent. 
• aantal uitgevoerde pilootprojecten waar jongens bij betrokken waren (zeker bij het thema 

relatievorming en cultuurparticipatie). 
• aantal uitgevoerde pilootprojecten waarvoor SAMV nieuwe doelgroepen, o.a. 

Nieuwkomer-jongeren, bij betrokken waren. 
 
 Voor SD 3: 
 

OD 3.1.Het verspreiden va de opgedane expertise rond interculturalisering van het jeugdwerk. 
 Indicator:   

• Alle iQ materiaal is beschikbaar op de site van SAMV. 
• SAMV organiseert in 2007 een open rondetafel voor jeugdwerkers om de resultateniQ 

voor te leggen. 
 
 OD 3.2. Interculturalisering van het Klets-programma zodat de stem van  allochtone jongeren 

hun stem kan doorklinken in het jeugd(werk)beleid. 
 Indicator:   

• 2009 het aantal allochtone deelnemers/sters aan Klets;  
• In 2009 besteedt SAMV in het voortgangsrapport aandacht aan het proces van 

interculturaliseerbaarheid in de voorbereiding en uitvoering van Klets. 
 

 OD 3.3. Allochtone ouders uit de Turkse en Marokkaanse gemeenschap informeren over 
zinvolle vrijetijdsbesteding voor hun kinderen. 

 Indicator: 
 
• Informatie en promotiemateriaal gespecificeerd naar doelgroep (nieuwkomers, 1°-2° 

generatie.  
• de ontwikkelde sensibiliseringsmethodiek ism lokale partners. 
• de bekendmaking en verspreiding van de methodiek. 
• 2009 studiedag hieromtrent. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL 
 
 
Vraag nr. 80 
van 12 maart 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Genderbeleid   -   Sporttrainers 
 
Hoewel er in Vlaanderen al heel wat onderzoeken gedaan zijn op het niveau van participatie in de 
sport, blijken de data over gender in relatie tot het uitoefenen van de functie van trainer tot nog toe 
weinig gebundeld. De minister stelt dat het, in het kader van het bevorderen van de 
genderdeskundigheid, dan ook wenselijk is om in eerste instantie de reeds verzamelde data te bundelen 
en te analyseren en in kaart te brengen. 
 
In het kader van de toepassing van de open coördinatiemethode in het gelijkekansenbeleid en meer 
bepaald in het creëren van meer gendergelijkheid en het bevorderen van genderdeskundigheid en het 
verhogen van het inzicht in de werking van gendermechanismen in de eigen sector, plande de minister 
een onderzoek om het aantal trainers in relatie met gender in kaart te brengen en om de onderliggende 
mechanismen die leiden tot het al dan niet volgen van een trainersopleiding door vrouwen, te 
detecteren. 
 
Tegen 1 december 2007 moesten de nieuwe actieplannen (met de looptijd van 1 januari 2008 tot en 
met 31 december 2009) opgesteld zijn. Hiermee werden de vorige actieplannen (2006-2007) dan ook 
beëindigd. 
 
1. Werd het bedoelde onderzoek opgestart? 
 

Zo ja, wanneer? Zo neen, waarom niet? 
 

2. Aan wie is de onderzoeksopdracht toegekend? 
 
3. Werd de onderzoeksopdracht reeds gefinaliseerd? 
 

Zo ja, wat zijn de resultaten? Wat is de verhouding mannen/vrouwen bij trainers? 
 
Zo neen, wanneer wordt de onderzoeksopdracht gefinaliseerd? 
 

4. Wat waren de conclusies van dit onderzoek? Waar zijn deze gegevens te raadplegen? 
 
5. Werden er mechanismen gedetecteerd die leiden tot het al dan niet volgen van een 

trainersopleiding door vrouwen? Zo ja, welke? 
 
6. Werden er onderzoeksaanbevelingen gedaan? 
 
7. Hoever staat het met de opmaak van het actieplan om meer vrouwelijke trainers in sportclubs 

actief te krijgen?  
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BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL  
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 80 van 12 maart 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
1. Het genderonderzoek, dat kadert in het Vlaams Actieplan Gelijke Kansen, ging van start op  

16 december 2006. Een eerste voorlopige versie van het eindrapport werd aan de stuurgroep 
voorgelegd op 20 februari 2008, een tweede versie op 10 april 2008.  

 Dit onderzoek dient om enerzijds de huidige participatiegraad van vrouwen in culturele 
instellingen en in de sportsector en de achterliggende mechanismen in kaart brengen, en om 
anderzijds beleidsaanbevelingen en projectvoorstellen te formuleren die de ondervertegen-
woordiging en de mechanismen die de instroom verminderen, voor zover die aangetoond 
worden, kunnen verkleinen.  

 Het onderzoek ligt volledig in de lijn van de beleidsprioriteiten voor sport, waarbij een brede 
maatschappelijke participatie aan alle facetten van het sportgebeuren centraal staat.  
 

2. De onderzoeksopdracht werd toegekend aan het Steunpunt Gelijkekansenbeleid (Universiteit 
Antwerpen).   
 

3. Het voorlopige eindrapport werd op 20 februari 2008 een eerste keer voorgelegd aan de 
stuurgroep. Op basis hiervan formuleerden de leden een aantal aanvullende opmerkingen. 
Daarnaast vroeg de stuurgroep het luik “beleidsaanbevelingen” meer te ontwikkelen en verder 
uit te schrijven. De onderzoekers namen deze vraag ter harte en vervolledigden het rapport met 
relevante beleidsaanbevelingen. Op 10 april 2008 werd dit aangepaste rapport opnieuw 
voorgelegd en besproken met de stuurgroep. Er werd afgesproken het definitieve eindrapport ten 
laatste tegen 30 april 2008 in te dienen bij de administratie.  
 

4. Aangezien de inhoud van het rapport nog niet definitief is en dus nog niet openbaar, kan ik nog 
geen uitspraken doen over de conclusies van het onderzoek. Van zodra het definitieve rapport er 
is, zal u de resultaten op de website van het Steunpunt Gelijkekansenbeleid en op de website van 
het Departement Cultuur, Jeugd, Sport en Media kunnen raadplegen.  

 
5. Gezien de hierboven geschetste fase waar het onderzoek zich in bevindt, kan ik nog geen 

informatie geven over eventuele mechanismen die leiden tot het al dan niet volgen van een 
trainersopleiding door vrouwen.   
 

6. Ook de onderzoeksaanbevelingen worden op dit moment verder op punt gesteld door de 
onderzoekers. 
 

7. Van zodra de resultaten en de aanbevelingen van het onderzoek bekend zijn, zal ik nagaan welke 
concrete acties kunnen genomen worden om tegemoet te komen aan de aanbevelingen. Dit zal 
gebeuren in nauw overleg met de sportsector zelf. Een van de mogelijk pistes die zal worden 
besproken is de opmaak van een actieplan, waarin concrete maatregelen voor het activeren van 
meer vrouwelijke trainers in sportclubs kunnen worden uitgewerkt. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL 
 
 
Vraag nr. 81 
van 12 maart 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Genderbeleid   -   Sportcoaches 
 
In het kader van de toepassing van de open coördinatiemethode in het Vlaams gelijkekansenbeleid en 
meer bepaald het creëren van meer gendergelijkheid en het wegwerken van horizontale en verticale 
segregatie, plande de minister een aantal acties op basis van onderzoeksaanbevelingen om het aantal 
vrouwelijke coaches te verhogen. 
 
Tegen 1 december 2007 moesten de nieuwe actieplannen (met de looptijd van 1 januari 2008 tot en 
met 31 december 2009) opgesteld zijn. Hiermee werden de vorige actieplannen (2006-2007) dan ook 
beëindigd. 
 
1. Werd het bedoelde onderzoek uitgevoerd? 
 

Zo ja, wanneer? 
 
Zo neen, waarom niet? 
 

2. Aan wie is de onderzoeksopdracht toegekend? 
 
3. Wat waren de conclusies van dit onderzoek? Waar zijn deze gegevens te raadplegen? 
 
4. Werden er onderzoeksaanbevelingen gedaan? Zo ja, welke? 
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BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL  
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 81 van 12 maart 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
1. Het genderonderzoek, dat kadert in het Vlaams Actieplan Gelijke Kansen, ging van start op 16 

december 2006. Een eerste voorlopige versie van het eindrapport werd aan de stuurgroep 
voorgelegd op 20 februari 2008, een tweede versie op 10 april 2008.  

 Dit onderzoek dient om enerzijds de huidige participatiegraad van vrouwen in culturele 
instellingen en in de sportsector en de achterliggende mechanismen in kaart brengen, en om 
anderzijds beleidsaanbevelingen en projectvoorstellen te formuleren die de 
ondervertegenwoordiging en de mechanismen die de instroom verminderen, voor zover die 
aangetoond worden, kunnen verkleinen.  

 Het onderzoek ligt volledig in de lijn van de beleidsprioriteiten voor sport, waarbij een brede 
maatschappelijke participatie aan alle facetten van het sportgebeuren centraal staat.  
 

2. De onderzoeksopdracht werd toegekend aan het Steunpunt Gelijkekansenbeleid (Universiteit 
Antwerpen).  
 

3. Het voorlopige eindrapport werd op 20 februari 2008 een eerste keer voorgelegd aan de 
stuurgroep. Op basis hiervan formuleerden de leden een aantal aanvullende opmerkingen. 
Daarnaast vroeg de stuurgroep het luik “beleidsaanbevelingen” meer te ontwikkelen en verder 
uit te schrijven. De onderzoekers namen deze vraag ter harte en vervolledigden het rapport met 
relevante beleidsaanbevelingen. Op 10 april 2008 werd dit aangepaste rapport opnieuw 
voorgelegd en besproken met de stuurgroep. Er werd afgesproken het definitieve eindrapport ten 
laatste tegen 30 april 2008 in te dienen bij de administratie. Aangezien de inhoud van het rapport 
nog niet definitief is en dus nog niet openbaar, kan ik nog geen uitspraken doen over de 
conclusies van het onderzoek. Van zodra het definitieve rapport er is, zal u de resultaten op de 
website van het Steunpunt Gelijkekansenbeleid en op de website van het Departement Cultuur, 
Jeugd, Sport en Media kunnen raadplegen.   
 

4. Gezien de hierboven geschetste fase waar het onderzoek zich in bevindt, kan ik nog geen 
informatie geven over eventuele mechanismen die leiden tot het al dan niet volgen van een 
trainersopleiding door vrouwen.   
 

5. Ook de onderzoeksaanbevelingen worden op dit moment verder op punt gesteld door de 
onderzoekers. Van zodra de resultaten en de aanbevelingen van het onderzoek bekend zijn, zal 
ik nagaan welke concrete acties kunnen genomen worden om tegemoet te komen aan de 
aanbevelingen. Dit zal gebeuren in nauw overleg met de sportsector zelf. Een van de mogelijk 
pistes die zal worden besproken is de opmaak van een actieplan, waarin concrete maatregelen 
om de participatie van vrouwen in bestuursraden van sportclubs te verhogen,  kunnen worden 
uitgewerkt.  
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL 
 
 
Vraag nr. 82 
van 12 maart 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Genderbeleid   -   Bestuursraden sportsector 
 
Het is een algemene vaststelling dat vrouwen minder participeren aan bestuursorganen en commissies 
van sportfederaties. Diverse mechanismen spelen hierbij een rol. Zo blijkt onder meer dat vrouwen de 
voorkeur geven aan het zelf beoefenen van sport in plaats van het zetelen in bestuursorganen en 
commissies. Veel vrouwen met kinderen steken ook relatief veel tijd in het opvolgen van sportieve 
activiteiten van hun kinderen (vervoer, supporteren,…). Bestuursorganen vergaderen vaak op 
gezinsonvriendelijke uren (avonduren, voorzien van kinderopvang,…) en vergen een vrij groot 
engagement. 
 
In het kader van de toepassing van de open coördinatiemethode in het Vlaams gelijkekansenbeleid en 
meer bepaald het creëren van meer gendergelijkheid en het bewerkstelligen van evenredige 
participatie onder andere in de besluitvorming, plande de minister een onderzoek om het aantal 
vrouwen in bestuursorganen en commissies in kaart te brengen en om de onderliggende mechanismen 
die leiden tot het al dan niet participeren aan bestuursorganen en commissies door vrouwen te 
detecteren. Bovendien zouden sportfederaties en sportraden (gemeentelijke en provinciale) 
gestimuleerd moeten worden om acties te ondernemen om meer vrouwen in de bestuursorganen, 
respectievelijk de sportraden op te nemen. 
 
Tegen 1 december 2007 moesten de nieuwe actieplannen (met de looptijd van 1 januari 2008 tot en 
met 31 december 2009) opgesteld zijn. Hiermee werden de vorige actieplannen (2006-2007) dan ook 
beëindigd. 
 
1. Werd het bedoelde onderzoek uitgevoerd? 
 

Zo ja, wanneer? Zo neen, waarom niet? 
 

2. Aan wie is de onderzoeksopdracht toegekend? 
 
3. Wat waren de conclusies van dit onderzoek? Waar zijn de gegevens te raadplegen? 
 
4. Werden er mechanismen gedetecteerd die leiden tot het al dan niet participeren aan 

bestuursorganen en commissies door vrouwen? Zo ja, welke? 
 
5. Werden er onderzoeksaanbevelingen gedaan? Zo ja, welke? 
 
6. Welke acties onderneemt de VSF (Vlaamse Sportfederatie) om meer vrouwen op te nemen in de 

bestuursorganen van de sportfederaties? 
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7. Welke acties onderneemt het VVP en het ISB (Vlaams Instituut voor Sportbeheer en 
Recreatiebeleid) om meer vrouwen op te nemen in de sportraden?  
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BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL  
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 82 van 12 maart 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
1. Het genderonderzoek, dat kadert in het Vlaams Actieplan Gelijke Kansen, ging van start op 16 

december 2006. Een eerste voorlopige versie van het eindrapport werd aan de stuurgroep 
voorgelegd op 20 februari 2008, een tweede versie op 10 april 2008.  

 Dit onderzoek dient om enerzijds de huidige participatiegraad van vrouwen in culturele 
instellingen en in de sportsector en de achterliggende mechanismen in kaart brengen, en om 
anderzijds beleidsaanbevelingen en projectvoorstellen te formuleren die de ondervertegen-
woordiging en de mechanismen die de instroom verminderen, voor zover die aangetoond 
worden, kunnen verkleinen.  

 Het onderzoek ligt volledig in de lijn van de beleidsprioriteiten voor sport, waarbij een brede 
maatschappelijke participatie aan alle facetten van het sportgebeuren centraal staat.  
 

2. De onderzoeksopdracht werd toegekend aan het Steunpunt Gelijkekansenbeleid (Universiteit 
Antwerpen).  
 

3. Het voorlopige eindrapport werd op 20 februari 2008 een eerste keer voorgelegd aan de 
stuurgroep. Op basis hiervan formuleerden de leden een aantal aanvullende opmerkingen. 
Daarnaast vroeg de stuurgroep het luik “beleidsaanbevelingen” meer te ontwikkelen en verder 
uit te schrijven. De onderzoekers namen deze vraag ter harte en vervolledigden het rapport met 
relevante beleidsaanbevelingen. Op 10 april 2008 werd dit aangepaste rapport opnieuw 
voorgelegd en besproken met de stuurgroep. Er werd afgesproken het definitieve eindrapport ten 
laatste tegen 30 april 2008 in te dienen bij de administratie. Aangezien de inhoud van het rapport 
nog niet definitief is en dus nog niet openbaar, kan ik nog geen uitspraken doen over de 
conclusies van het onderzoek. Van zodra het definitieve rapport er is, zal u de resultaten op de 
website van het Steunpunt Gelijkekansenbeleid en op de website van het Departement Cultuur, 
Jeugd, Sport en Media kunnen raadplegen.   
 

4. Gezien de hierboven geschetste fase waar het onderzoek zich in bevindt, kan ik nog geen 
informatie geven over eventuele mechanismen die leiden tot een al dan niet 
ondervertegenwoordiging van vrouwen in de bestuursraden van de sportsector.   
 

5. Ook de onderzoeksaanbevelingen worden op dit moment verder op punt gesteld door de 
onderzoekers. Van zodra de resultaten en de aanbevelingen van het onderzoek bekend zijn, zal 
ik nagaan welke concrete acties kunnen genomen worden om tegemoet te komen aan de 
aanbevelingen. Dit zal gebeuren in nauw overleg met de sportsector zelf. Een van de mogelijk 
pistes die zal worden besproken is de opmaak van een actieplan, waarin concrete maatregelen 
om de participatie van vrouwen in bestuursraden van sportclubs te verhogen,  kunnen worden 
uitgewerkt.  
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL 
 
 
Vraag nr. 83 
van 12 maart 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Genderbeleid   -   Culturele en sportorganisaties 
 
In de Beleidsbrief Sport (Stuk 1414 (2007-2008) – Nr. 1) verwijst de minister naar een tweede reeks 
actieplannen die in het najaar van 2007 worden opgestart ter realisatie van de strategische 
doelstellingen rond gelijkheid van kansen in verband met gender, seksuele identiteit en fysieke 
toegankelijkheid. 
 
In dat verband engageert de minister zich tot enkele concrete acties, met name de implementatie van 
het charter inzake holebi-vriendelijkheid in de sportwereld en de opmaak van een informatiebrochure 
over toegankelijkheid in de sportsector. 
 
Verder plant de minister acties om de beleidsaanbevelingen te implementeren die voortvloeien uit de 
resultaten van het onderzoek naar meer genderevenwicht in culturele en sportorganisaties. 
 
1. Welke beleidsaanbevelingen vloeien voort uit de resultaten van het onderzoek naar meer 

genderevenwicht in culturele en sportorganisaties? 
 
2. Welke acties voorziet de minister om de beleidsaanbevelingen te implementeren? 
 
3. Zijn er beleidsaanbevelingen die de minister niet wenst te implementeren? 
 
4. Heeft de minister de nodige middelen voorzien voor de aangekondigde acties die de 

beleidsaanbevelingen zullen implementeren van het onderzoek naar meer genderevenwicht in 
culturele en sportorganisaties? 

 



-434-  Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.7 - April 2008
 
 

 

BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL  
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 83 van 12 maart 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
1. Het onderzoek ging van start op 16 december 2006 en een voorlopig eindrapport werd 

voorgelegd aan de stuurgroep op 20 februari 2008. De leden van de stuurgroep konden 
opmerkingen formuleren, die verwerkt werden in het eindrapport. Het luik 
“beleidsaanbevelingen” was volgens de stuurgroep te summier en er werd aan de onderzoekers 
gevraagd om dit meer uit te schrijven. De onderzoekers hebben deze vraag ter harte genomen en 
hebben het rapport vervolledigd met relevante beleidsaanbevelingen. 

 Op 10 april 2008 werd dit aangepaste rapport voorgelegd en besproken met een beperkte 
stuurgroep, waarbij afgesproken werd dat ten laatste 30 april 2008 het definitieve eindrapport 
ingediend zal worden bij de administratie.  
Aangezien de inhoud van het rapport nog niet definitief is en dus nog niet openbaar, kunnen nog 
geen uitspraken gedaan worden over de vaststellingen, verklaringen en beleidsaanbevelingen. 
Een algemene tendens die op dit moment waargenomen kan worden, is dat er, zoals intuïtief 
werd aangevoeld, effectief een ondervertegenwoordiging van vrouwen zou bestaan in de 
bestuursfuncties in zowel de culturele als in de sportsector.  
Aan deze vaststellingen worden in het rapport een aantal verklaringen op verschillende niveaus 
gekoppeld, op basis waarvan beleidsaanbevelingen geformuleerd worden.  

 Bij de definitieve oplevering van het rapport zal meer informatie gegeven kunnen worden over 
de inhoud en de stappen die daarop volgend genomen zullen worden.  
 

2. Het is de bedoeling om de resultaten van het onderzoeksrapport terug te koppelen naar de sector 
toe, waarbij nagegaan zal worden welke beleidsaanbevelingen implementeerbaar zijn.  
Na overleg met de sector en op basis van de aangeleverde feedback en eventuele voorstellen zal 
de minister concrete acties kunnen ondernemen.   
 

3. De keuze om bepaalde beleidsaanbevelingen al dan niet te implementeren, zal mede afhankelijk 
zijn van dit overleg met de vertegenwoordigers van de sector.   
Op dit moment kan hier dus nog geen uitspraak over gedaan worden.   
 

4. De benodigde financiële middelen werden nog niet becijferd, dit is afhankelijk van de keuze van 
de acties die ondernomen zullen worden. In principe zijn er voor 2008 nog voldoende middelen 
beschikbaar om eventuele acties te ondernemen. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL 
 
 
Vraag nr. 84 
van 12 maart 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Genderbeleid   -   Bestuursraden cultuur- en jeugdsector 
 
Vrouwen participeren minder aan bestuursorganen van culturele instellingen en jeugdwerkinstellingen. 
Er is echter nog geen zicht op de omvang van deze ondervertegenwoordiging en op de oorzaken ervan. 
 
In het kader van de toepassing van de open coördinatiemethode in het Vlaams gelijkekansenbeleid en 
meer bepaald het creëren van meer gendergelijkheid en het verhogen van het aantal vrouwelijke 
bestuurders in culturele instellingen via het opzetten van projecten, plande de minister een onderzoek 
om een beter zicht te krijgen op de huidige situatie, op de achterliggende mechanismen en de daaruit 
volgende aanbevelingen voor het beleid. 
 
Tegen 1 december 2007 moesten de nieuwe actieplannen (met de looptijd van 1 januari 2008 tot en 
met 31 december 2009) opgesteld zijn. Hiermee werden de vorige actieplannen (2006-2007) dan ook 
beëindigd. 
 
1. Werd het bedoelde onderzoek uitgevoerd? 
 

Zo ja, wanneer? 
 
Zo neen, waarom niet? 
 

2. Aan wie is de onderzoeksopdracht toegekend? 
 
3. Wat waren de conclusies van dit onderzoek? Waar zijn de gegevens te raadplegen? 
 
4. Werden er onderzoeksaanbevelingen gedaan? Zo ja, welke? 
 
5. Welke acties plant de minister op basis van de onderzoeksaanbevelingen in het kader van het 

bevorderen van de participatie van vrouwen aan bestuursorganen van culturele en 
jeugdwerkinstellingen? 
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BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL  
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 84 van 12 maart 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
1. Ja, het bedoelde onderzoek naar participatie van vrouwen in culturele instellingen en in de 

sportsector werd uitgevoerd.   
Het onderzoek ging van start op 16 december 2006 en een voorlopig eindrapport werd 
voorgelegd aan de stuurgroep op 20 februari 2008. Een tweede versie van het voorlopig 
eindrapport werd op 10 april 2008 voorgelegd.  

  
2. De onderzoeksopdracht werd toegekend aan het Steunpunt Gelijkekansenbeleid (Universiteit 

Antwerpen).  
 

3. Het voorlopige eindrapport werd voorgelegd aan de stuurgroep op 20 februari 2008. Daarop 
volgend werden door de leden van de stuurgroep aanvullende opmerkingen gegeven, die 
verwerkt worden in het eindrapport. Tevens werd vanuit de stuurgroep de vraag gesteld om het 
luik “beleidsaanbevelingen” meer uit te schrijven. De onderzoekers hebben deze vraag ter harte 
genomen en hebben het rapport vervolledigd met relevante beleidsaanbevelingen. 
Op 10 april 2008 werd dit aangepaste rapport voorgelegd en besproken met een beperkte 
stuurgroep, waarbij afgesproken werd dat ten laatste 30 april 2008 het definitieve eindrapport 
ingediend zal worden bij de administratie.  
Aangezien de inhoud van het rapport nog niet definitief is en dus nog niet openbaar, kunnen nog 
geen uitspraken gedaan worden over conclusies van het onderzoek. De onderzoekers leggen op 
dit moment nog de laatste hand aan de conclusies van het rapport.  

 De resultaten van het onderzoek zullen op de website van het Steunpunt Gelijkekansenbeleid en 
op de website van het Departement Cultuur, Jeugd, Sport en Media terug te vinden zijn.  
 

4. Aangezien de inhoud van het rapport nog niet definitief is en dus nog niet openbaar, kunnen nog 
geen uitspraken gedaan worden over de vaststellingen, verklaringen en beleidsaanbevelingen. 
Een algemene tendens die op dit moment waargenomen kan worden, is dat er, zoals intuïtief 
werd aangevoeld, effectief een ondervertegenwoordiging van vrouwen zou bestaan in de 
bestuursfuncties in zowel de culturele als in de sportsector.  

 Aan deze vaststellingen worden in het rapport een aantal verklaringen op verschillende niveaus 
gekoppeld, op basis waarvan beleidsaanbevelingen geformuleerd worden.  

 Bij de definitieve oplevering van het rapport zal meer informatie gegeven kunnen worden over 
de inhoud en uiteraard de beleidsaanbevelingen.   
 

5. Het is de bedoeling om de resultaten van het onderzoeksrapport terug te koppelen naar de sector 
toe, waarbij nagegaan zal worden welke beleidsaanbevelingen implementeerbaar zijn.  
Na overleg met de sector en op basis van de aangeleverde feedback en eventuele voorstellen zal 
de minister concrete acties ondernemen. Deze acties zullen vanaf het najaar 2008 verwachten 
kunnen worden. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL 
 
 
Vraag nr. 85 
van 12 maart 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Permanent armoedeoverleg   -   Verticaal luik 
 
Het Armoededecreet verankert een permanent armoedeoverleg. Dat bestaat uit een horizontaal en een 
verticaal luik. 
 
Het verticaal luik is het overleg dat binnen elk beleidsdomein met de vertegenwoordigers van de 
armen wordt gevoerd. Samen met deze vertegenwoordigers en de aandachtsambtenaren kunnen ook 
derden aan dit overleg deelnemen. 
 
Iedere minister bepaalt voor zijn of haar beleidsdomein hoe het verticaal overleg wordt georganiseerd. 
 
Het verticaal overleg vindt voor elk beleidsdomein minstens twee keer per jaar plaats. 
 
1. Hoeveel keer per jaar (sinds het armoededecreet) heeft het verticaal overleg plaatsgevonden voor 

de beleidsdomeinen van de minister? 
 
2. Maken ook derden deel uit van het verticaal overleg? Zo ja, wie? 
 
3. Wat zijn de resultaten van het overleg? Worden hiervan verslagen opgemaakt? Waar kunnen deze 

verslagen worden geraadpleegd? 
 
4. Houdt de minister, in haar/zijn beleid, rekening met de resultaten van dit overleg? Zo ja, op welke 

manier? Zo neen, waarom niet? 
 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 44, Van Mechelen nr. 93, 

Vandenbroucke nr. 170, Anciaux nr. 85, Bourgeois nr. 68, Keulen nr. 105, Van Brempt nr. 122, 
Vanackere nr. 122, Crevits nr. 489, Ceysens nr. 52). 
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BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL  
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 85 van 12 maart 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal verstrekt worden door minister Steven Vanackere, Vlaams minister 
van Volksgezondheid, Welzijn en Gezin. 
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₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL 
 
 
Vraag nr. 87 
van 19 maart 2008 
van PIETER HUYBRECHTS 
 
 
 
Erfgoedvereniging “Kempens Karakter”   -   Steun 
 
Zeven gemeenten uit de Zuiderkempen (Grobbendonk, Herentals, Herenthout, Lille, Olen, Nijlen en 
Vorselaar) willen dit jaar een erfgoedconvenant “Kempens Karakter” afsluiten. 
 
Bedoeling is om het rijke Kempense erfgoed te bewaren en om het grote publiek kennis te laten maken 
met dit historisch erfgoed.  Een eerste erfgoeddag wordt op 13 april in Herentals georganiseerd met als 
thema “Wordt verwacht” en zal vooral bevallingen en zwangerschappen belichten. 
 
Heeft de minister reeds – financiële – maatregelen genomen om dit Kempens initiatief te 
ondersteunen? 
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BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL  
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 87 van 19 maart 2008 
van PIETER HUYBRECHTS 
 
 
 
Eén van de belangrijkste vernieuwingen die tijdens mijn beleidsperiode als minister van Cultuur in het 
cultureel-erfgoedbeleid zijn ingevoerd, zijn de erfgoedconvenants. Een erfgoedconvenant is een 
contract van maximum zes jaar met resultaatsverbintenis tussen de Vlaamse Gemeenschap en een 
gemeente, een samenwerkingsverband van omliggende gemeenten of de Vlaamse 
Gemeenschapscommissie. Het doel van zo’n convenant is de uitbouw van een duurzaam en integraal 
beleid voor het cultureel erfgoed op lokaal niveau. Het erfgoedconvenant is gericht op een kwalitatieve 
verbetering van de zorg voor en de omgang met het cultureel erfgoed en op expertise-uitwisseling 
hierrond. Daarnaast richt het erfgoedconvenant zich op het creëren van een maatschappelijk draagvlak 
voor het lokale cultureel erfgoed. Het convenant maakt deel uit van een groter geheel en heeft een 
plaats binnen het lokaal cultuurbeleid dat de Vlaamse Gemeenschap stimuleert.   
Voor de uitvoering van zo’n convenant stelt de Vlaamse Gemeenschap een werkingssubsidie ter 
beschikking, o.m. voor de oprichting en werking van een erfgoedcel. De erfgoedcel staat in voor de 
uitvoering van het beleidsplan dat bij het erfgoedconvenant hoort. Voor een samenwerkingsverband 
met meer dan 100 000 inwoners, zoals Kempens Karakter, bedraagt dit momenteel minstens  
300 000 euro. 
 
Om een convenant te sluiten moet de gemeente of het samenwerkingsverband een intentienota 
indienen waarin het zijn beleidsvisie uiteenzet. Dit kan jaarlijks op 1 februari. Kempens Karakter heeft 
dit recent gedaan. Zij zijn evenwel niet de enige die dit deden. Er zijn nog 3 andere intentienota’s 
ingediend voor nieuwe erfgoedconvenants en 3 bestaande erfgoedconvenants breiden uit met 
omliggende gemeenten en dienden hiervoor een aanvraagdossier in. Ook de andere 12 reeds lopende 
erfgoedconvenants waarvan de beleidsperiode eindigt op 31 december 2008 dienden dit jaar een 
nieuwe aanvraag in voor de beleidsperiode 2009-2014.  
Deze dossiers worden inhoudelijk en financieel geanalyseerd door de beoordelingscommissie 
Erfgoedconvenants en Projecten Cultureel Erfgoed en door het agentschap Kunsten en Erfgoed. 
Vertegenwoordigers van de commissie en het agentschap gaan ook ter plaatse voor een gesprek met de 
aanvragers. Op 13 maart vond het gesprek met Kempens Karakter plaats.  
Op basis van al deze informatie stellen zowel het agentschap als de commissieleden een verslag op. 
Deze verslagen worden samen met de aanvraagdossiers voorgelegd aan de voltallige 
beoordelingscommissie. Op basis van deze informatie formuleert de commissie een gemotiveerd 
advies over alle dossiers. Zij geeft hierbij ook een rangschikking van de dossiers. Dit gebeurt op 9 en 
16 mei. Op basis van het advies van de commissie stelt het agentschap een voorstel van beslissing bij 
de Vlaamse Regering in. Het is de Vlaamse Regering die dan een definitieve beslissing dient te 
nemen, zoals altijd binnen de perken van de begroting. 
 
Zoals u merkt wordt bij deze beslissingen niet over één nacht ijs gegaan. Aangezien de intentienota 
van Kempens Karakter het beoordelingsproces aan het doorlopen is, kon er nog geen financiële 
ondersteuning worden toegekend. Ik twijfel er niet aan dat Kempens Karakter een waardevolle 
intentienota indiende, maar dat telt ongetwijfeld ook voor de andere ingediende aanvragen voor 
erfgoedconvenants. Ik kan hier dan ook geen voorafname doen op welke beslissing dan ook. 
 
Tenslotte kan ik stellen dat de eerste erfgoeddag die op 13 april in Herentals wordt georganiseerd met 
als thema ‘Wordt verwacht’  kadert binnen de Vlaamse Erfgoeddag, die jaarlijks gecoördineerd wordt 
door FARO, het Vlaamse steunpunt voor cultureel erfgoed, met ondersteuning van de Vlaamse 
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Gemeenschap. Erfgoeddag is een belangrijk evenement voor het creëren van een draagvlak voor 
cultureel erfgoed in Vlaanderen. Dit jaar vindt de Erfgoeddag inderdaad plaats op 13 april en is het 
thema ‘Wordt Verwacht’. Voor de organisatie van de Erfgoeddag wordt aan FARO in 2008 een 
subsidie van 251.000 euro toegekend vanuit programma HE , ba 33.04. Een rechtstreekse specifieke 
subsidie van de Vlaamse overheid aan de actoren of gemeentebesturen die aan de erfgoeddag 
participeren is niet voorzien. Het staat deze actoren of gemeentebesturen vrij om al of niet deel te 
nemen aan het initiatief. Wanneer ze dat wel doen dienen ze zich te houden aan de algemene afspraken 
en campagnelijnen die door FARO worden vooropgesteld. 
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₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL 
 
 
Vraag nr. 93 
van 7 april 2008 
van JOHAN SAUWENS 
 
 
 
Arenberggebouw   -   Personeelsvoorzieningen 
 
Ik verneem dat er zich een aantal logistieke problemen voordoen bij het personeel in het 
Arenberggebouw, waar momenteel de diensten van het departement Cultuur, Jeugd, Sport en Media 
gehuisvest zijn. 
 
− Er zou momenteel geen eetruimte voorzien zijn, waardoor het personeel zich voor de lunch moet 

verplaatsen nar het Boudewijngebouw of naar de cafetaria van de NMBS in het Centraal Station. 
De tijd die zij hiervoor krijgen, zou ontoereikend zijn. 

 
− De minister beloofde in een populair damesblad om op het kabinet (vakantie)kinderopvang te 

voorzien voor het personeel van zijn kabinet en zijn administratie. Tot op heden zou dit nog steeds 
niet gerealiseerd zijn. De kinderopvang zou mogelijk zelfs in een ander gebouw doorgaan. 

 
1. Welke regeling is er momenteel getroffen betreffende de lunchpauze van het personeel in het 

Arenberggebouw? Waar kunnen de personeelsleden terecht en hoeveel tijd krijgen zij hiervoor? 
 
2. Welke faciliteiten voor kinderopvang zijn er voor het personeel van het Arenberggebouw, zowel 

kabinet als administratie? 
 
3. Wanneer kunnen zij hiervan gebruik maken? 
 
4. Hoeveel ruimte is er voorzien voor deze kinderopvang? Voldoet dit aan de normen van Kind en 

Gezin? 
  
 



-444-  Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.7 - April 2008
 
 

 

BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL  
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 93 van 7 april 2008 
van JOHAN SAUWENS 
 
 
 
U stelt mij een aantal vragen met betrekking tot logistieke problemen voor het personeel in het 
Arenberggebouw. 
Als voormalig minister van Ambtenarenzaken zal u weten dat de bevoegdheid met betrekking tot 
zowel maaltijden als kinderopvang behoort tot mijn collega Geert Bourgeois die als minister van 
bestuurszaken bevoegd is voor facilitair management en het Agentschap voor Overheidspersoneel 
(AOP). 
 
In de mate van het mogelijke wil ik u uiteraard van antwoord dienen. 
 
1. Er is inderdaad een afspraak gemaakt dat in het Arenberggebouw een eetruimte zou worden 

voorzien voor koude maaltijden (broodjes en koude schotels).  
 Deze ruimte is nog niet ingericht. 
 Ik heb evenwel geen zicht in de stand van zaken van het dossier aangezien dit tot de 

bevoegdheid van collega Bourgeois behoort. 
 
2-4. Wat de kinderopvang betreft ben ik er inderdaad voorstander van dat de kinderopvang die 

destijds in het Markiesgebouw werd georganiseerd ook in het Arenberggebouw zou kunnen 
plaatsvinden. 

 Bij de verdeling van de beschikbare ruimte in het Arenberggebouw en na de verhuis van het 
Bloso met haar zeer specifieke noden, blijkt er echter weinig mogelijkheid om in het gebouw 
zelf nog een ruimte voor kinderopvang te realiseren.  

 Tot op heden is de kinderopvang kunnen doorgaan op het tussenverdiep (in 2007) en in een 
lokaal dat gereserveerd is voor de eetruimte (kerstvakantie 2007 en paasvakantie 2008). Het 
aantal kinderen dat daar kon opgevangen worden is evenwel beperkt tot ca. 22. 

 
 Daarom heeft mijn kabinet bemiddeld in een oplossing om de kinderopvang te organiseren op 

korte afstand van het gebouw. 
 U zal zich het gebouw op het Martelaarsplein herinneren waar het Kunstencentrum Pantalone is 

gevestigd. De huur van dit gebouw wordt deels nog betaald door de Vlaamse Gemeenschap en 
deels door Pantalone. 

 Ik meen dat u zelf als voormalig minister bevoegd voor gebouwen de huurovereenkomst voor 
dit gebouw nog heeft onderhandeld. 

 Pantalone is gevestigd op het gelijkvloers en richt zich tot jonge kinderen. Het gebouw is dan 
ook perfect geschikt voor kinderopvang en bevindt zich op amper 5 minuten loopafstand van het 
Arenberggebouw. 

 Aangezien de activiteiten vooral in het weekend plaatsvinden is Pantalone bereid in overleg met 
de betrokken diensten van de Vlaamse Gemeenschap de lokalen ter beschikking te stellen voor 
de kinderopvang. Het aantal kinderen zal echter ook beperkt zijn tot 25. 

 In de maanden juli en augustus 2008 kunnen de personeelsleden hiervan gebruik maken. Daarna 
zal een evaluatie plaatsvinden. 

 
 Graag verwijs ik u voor verdere details of meer concrete informatie over de kinderopvang, de te 

respecteren normen, e.d. naar collega Bourgeois die bevoegd is voor het AOP die de 
kinderopvang organiseert. 
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GEERT BOURGEOIS, 
VLAAMS MINISTER VAN BESTUURSZAKEN, 

 BUITENLANDS BELEID, MEDIA EN TOERISME 
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GEERT BOURGEOIS 
VLAAMS MINISTER VAN BESTUURSZAKEN, BUITENLANDS BELEID, MEDIA EN TOERISME 
 
 
Vraag nr. 55 
van 19 februari 2008 
van JOHN VRANCKEN 
 
 
 
Ontwikkelingssamenwerking Marokko   -   Projecten 2002-2004 
 
In de Beleidsnota Buitenlands Beleid en Internationale Samenwerking (Stuk 88 (2004-2005) – Nr. 1) 
is een actieve ontwikkelingssamenwerking met Marokko opgenomen, in de volgende beleidsbrieven 
vinden we hier niets meer over terug en deze samenwerking lijkt dus intussen te zijn stopgezet. 
 
In oktober 2005 stelde ik de minister in de commissie al een vraag om uitleg over de 
ontwikkelingssteun aan Marokko, en de vrouwenrechten aldaar (Handelingen C17 van 11 oktober 
2005, blz. 18-20). 
 
De minister antwoordde hierop als volgt en ik citeer: 
 
“Ik heb geopteerd om de strategie met betrekking tot Marokko grondig te herzien. In het licht daarvan 
zijn er geen nieuwe projecten voor ontwikkelingssamenwerking goedgekeurd, wat niet belet dat 
Marokko een prioritaire partner blijft voor Vlaanderen, maar dan onder de vorm van een volwaardige 
bilaterale relatie. 
In 2005 zijn we begonnen met de inventarisatie van alle bestaande en gewenste vormen van 
samenwerking tussen Vlaanderen en Marokko. De 23 projecten die liepen tussen 2002 en 2004 
werden goedgekeurd en verder gevolgd. Al die projecten hebben tot doel kansen te creëren voor 
vrouwen in onderwijs, gezondheidzorg of tewerkstelling.” 
 
Wat is de stand van zaken van de tussen 2002 en 2004 goedgekeurde 23 projecten, waarvan sprake in 
het antwoord van de minister in 2005? Welke zijn afgewerkt en welke lopen nog en hoever staat men 
met deze lopende projecten? 
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GEERT BOURGEOIS 
VLAAMS MINISTER VAN BESTUURSZAKEN, BUITENLANDS BELEID, MEDIA EN TOERISME  
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 55 van 19 februari 2008 
van JOHN VRANCKEN 
 
 
 
De 23 projecten voor ontwikkelingssamenwerking in Marokko die tussen 2002 en 2004 zijn 
goedgekeurd, zijn allen afgelopen. Enkele worden nu nog financieel afgehandeld. Hieronder volgt een 
overzicht van de projecten en de status waarin ze zich bevinden: 
 
 NAAM SECTOR STATUS 
1 Het ontwikkelen van een polyvalent 

vormingsprogramma en de bouw van 2 klassen, een 
laboratorium, minicrèche, een bureau en toiletten  
Coopérative Ajddigue 

Alfabetisering/ 
tewerkstelling 

afgelopen 

2 Organisatie van de traditionele ambachtslieden, 
opleiding en verbetering van de kwaliteit 
VIC en Tizi-Randonnées 

Alfabetisering/ 
tewerkstelling 

project afgelopen – 
financiële afhandeling 

3 De uitbouw en het heropstarten van de kindercrèches 
in de hamman  
Association Solidarité Féminine 

Alfabetisering/ 
tewerkstelling/ 
sociaal 

afgelopen 

4 Beurzenfonds voor straatkinderen  
Association Bayti 

Alfabetisering/ 
sociaal 

project afgelopen – 
financiële afhandeling 

5 Beroepsopleiding voor vrouwelijke slachtoffers van 
geweld  
Centre Annajda SOS 

Alfabetisering/ 
tewerkstelling/ 
sociaal 

afgelopen 

6 Alfabetisering, burgerrechten en vrouwenrechten  
Association Centre Assaida Al Horra 

Alfabetisering/ 
tewerkstelling 

afgelopen 

7 Alfabetisering en beroepsvorming voor alleenstaande 
moeders  
Centre Al Massira pour la Protection de l'Enfance 

Alfabetisering/ 
tewerkstelling  

afgelopen 

8 Centrum voor alfabetisering en beroepsopleiding van 
vrouwen  
Association Ait Kamra pour la Coopération et le 
Développement 

Alfabetisering/ 
tewerkstelling 

project afgelopen – 
financiële afhandeling 

9 Begeleiding en vorming van vrouwen die de 
gevangenis gaan verlaten  
Union Féminine Marocaine 

Alfabetisering/ 
tewerkstelling/ 
sociaal 

afgelopen 

10 Oprichten van een atelier om de productie van El 
Mendil beter en rendabeler te maken  
Union Féminine Marocaine 

Alfabetisering/ 
tewerkstelling 

afgelopen 

11 Centre de Formation Féminine  
Association Alamal 

Alfabetisering/ 
tewerkstelling 

afgelopen 

12 Ondersteuning van de vrouwenwerking  
Forum Belgo-Marocain pour la Coopération, le 
Développement et la Solidarité 

Alfabetisering/ 
tewerkstelling 

afgelopen 

13 Oprichting van productiecoöperatieven van Argania-
amandelen op het platteland  
Association Ibn Al Baytar 

Alfabetisering/ 
tewerkstelling 

afgelopen 
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14 Volwassenen en jongereneducatie voor gelijkheid en 
burgerschap 
Ligue Démocratique pour les Droits de la Femme 

Alfabetisering/ 
sociaal 

project afgelopen – 
financiële afhandeling 

15 Opsporing en behandeling van kinderen met een 
handicap  
Association Marocaine pour une Vie Meilleure 

Sociaal/welzijn afgelopen 

16 Verbetering van de positie van de vrouw in de 
coöperatieve van Beni Yaala Zkara van Jerada 
AMAD 

Alfabetisering/ 
tewerkstelling 

afgelopen 

17 Ontwikkelingskansen voor de jonge vrouw – Tazolte 
Association Al Manar 

Alfabetisering/ 
tewerkstelling 

afgelopen 

18 Fondation pour le développement local et le 
partenariat micro-crédit   

Micro-krediet afgelopen 

19 Association de Microfinance Oued Srou Micro-krediet afgelopen 
20 Institution Marocaine d’ Appui à la micro-entreprise Micro-krediet afgelopen 
21 Centrum voor alfabetisering en beroepsopleiding van 

vrouwen  
Association Ait Kamra pour la Coopération et le 
Développement- herformulering 

Alfabetisering/ 
tewerkstelling 

project afgelopen – 
financiële afhandeling 

22 Coopérative Ajddigue- verfraaiingsproject Alfabetisering/ 
tewerkstelling 

afgelopen  

23 Ligue Démocratique pour les droits de la femme – 
Karavaan voor de bewustmaking en sensibilisering 
m.b.t. vrouwenrechten” 

Alfabetisering/ 
tewerkstelling 

afgelopen 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
GEERT BOURGEOIS 
VLAAMS MINISTER VAN BESTUURSZAKEN, BUITENLANDS BELEID, MEDIA EN TOERISME 
 
 
Vraag nr. 59 
van 26 februari 2008 
van GREET VAN LINTER 
 
 
 
Tewerkstelling doelgroepen   -   Kabinetten 
 
De Vlaamse overheid wil maatregelen nemen om meer werkzoekenden met een zwaardere handicap in 
dienst te nemen. Bedoeling is dat gehandicapten voor sommige vacatures niet langer hoeven deel te 
nemen aan de gangbare vergelijkende examens. 
 
Al eerder koos de Vlaamse Regering ervoor om, gezien de voorbeeldfunctie van de overheid, haar 
doelgroepenbeleid met betrekking tot de startbanen maximaal in te vullen door onder andere specifiek 
aandacht te besteden aan allochtone, jonge werklozen en andere “zwakkere groepen”. Op 25 februari 
2005 stelde ik een vraag aan alle ministers m.b.t. de toepassing daarvan bij de ministeriële kabinetten. 
 
Graag daaromtrent een stand van zaken. 
 
1. Hoeveel personen met een handicap zijn er op dit moment op het kabinet tewerkgesteld? 
 

Hoeveel van deze personen met een handicap vallen in bovenvermelde groep van zwaarder 
gehandicapten? 
 

2. Hoeveel allochtone medewerkers werken er op het kabinet? 
 

Hoeveel 55-plussers? 
 
Hoeveel personen die langdurig werkloos waren? 
 

3. Overweegt de minister nog werkzoekenden met een zwaardere handicap in de nabije toekomst in 
dienst te nemen? 

 
Kan de minister de bovenvermelde cijfers bezorgen voor de verschillende jaren van de lopende 
legislatuur? 
 
 

N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters nr. 37, Van Mechelen nr. 79, 
Vandenbroucke nr. 150, Anciaux nr. 55, Bourgeois nr. 59, Keulen nr. 94, Van Brempt nr. 100, 
Vanackere nr. 107, Crevits nr. 442, Ceysens nr. 44). 
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GEERT BOURGEOIS 
VLAAMS MINISTER VAN BESTUURSZAKEN, BUITENLANDS BELEID, MEDIA EN TOERISME  
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 59 van 26 februari 2007 
van GREET VAN LINTER 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord op deze vraag zal bezorgd worden door minister-president Peeters. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
GEERT BOURGEOIS 
VLAAMS MINISTER VAN BESTUURSZAKEN, BUITENLANDS BELEID, MEDIA EN TOERISME 
 
 
Vraag nr. 60 
van 27 februari 2008 
van SABINE POLEYN 
 
 
 
Ontwikkelingssamenwerking  -  Coherentie en duurzaamheid 
 
In het kaderdecreet inzake ontwikkelingssamenwerking formuleerde men als één van de drie centrale 
doelstellingen van het Vlaams ontwikkelingsbeleid dat men binnen de Vlaamse Regering wil komen 
tot meer coherentie van het beleid dat effect heeft op de ontwikkeling van landen in het Zuiden. 
 
Het ODA-rapport dat we jaarlijks ontvangen, is een eerste overzicht van de ontwikkelingsrelevante 
initiatieven van de verschillende ministers. Dit is echter onvoldoende als echte coherentietoets voor de 
Vlaamse ontwikkelingssamenwerking. Immers, ook andere elementen van het Vlaams beleid hebben 
een ontwikkelingsrelevantie voor landen in het Zuiden. Ik denk bijvoorbeeld aan het milieubeleid (cf. 
biobrandstoffen vs. voedselproductie), het handelsbeleid, het landbouwbeleid, enzovoort.  
 
Tijdens de bespreking van de Beleidsbrief Ontwikkelingssamenwerking werd het belang om snel te 
zoeken naar een vorm van coherentietoets nogmaals benadrukt. De minister leek er ook oren naar te 
hebben om dit uit te proberen aan de hand van één concrete uitdaging, bijvoorbeeld de 
klimaatverandering.  
 
Een ander beleidsdomein van de Vlaamse Regering dat horizontaal is én deels overlapt met de 
bekommernissen van het ontwikkelingsbeleid is het beleid inzake duurzame ontwikkeling. Ook binnen 
dit domein is het Steunpunt Duurzame Ontwikkeling zoekende naar een procedure om het beleid van 
de regering coherent duurzaam te houden. Tijdens de bespreking van de Beleidsbrief Duurzame 
Ontwikkeling leek de minister-president ervoor gewonnen een eventuele duurzaamheidstest op te 
nemen in de algemene regulariseringsimpactanalyse (RIA). We willen immers vermijden de politieke 
besluitvorming al te zwaar te belasten met verschillende aparte “testen”. 
 
Het lijkt dus evident dat de coherentiedoelstelling vanuit ontwikkelingssamenwerking wordt 
geïntegreerd in  een algemene duurzaamheidstoets, die op zijn beurt deel uitmaakt van de RIA. 
 
1. Op welke manier zal de minister de coherentie in de Vlaamse Regering met betrekking 

ontwikkelingsbeleid uitvoeren? Heeft hij reeds concrete stappen gezet hiertoe? 
 
2. Zal hij dit doen aan de hand van één concrete problematiek. Zo ja, welke? 
 
3. Wat zal worden afgetoetst? Zijn dit de principes en voorwaarden van het kaderdecreet? 
 
4. In welke mate wordt de coherentietoets voor ontwikkelingsrelevantie geïntegreerd in een 

duurzaamheidstoets? Is hierover overleg geweest met de minister-president? 
 
5. Ziet de minister deze coherentietoets integreerbaar in RIA? 
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GEERT BOURGEOIS 
VLAAMS MINISTER VAN BESTUURSZAKEN, BUITENLANDS BELEID, MEDIA EN TOERISME  
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 60 van 27 februari 2008 
van SABINE POLEYN 
 
 
 
1-2.  Coherentie is een complex thema, omwille van haar draagwijdte over verschillende 

beleidsdomeinen (landbouw, handel, milieu, migratie,…), beleidsniveaus en actoren (op 
intergouvernementeel, multilateraal, donor-ontvanger,… niveau). De bestuurlijke uitdagingen 
zijn dan ook groot. Het bevorderen van de beleidscoherentie is dan ook geen korte-termijn 
opdracht, maar een langzaam groeiproces dat specifieke mechanismen vereist. 

 
Veel bevoegdheden op belangrijke beleidsterreinen waar coherentie een rol speelt zijn 
overgedragen naar Europa. Ik meen dat de grote uitdaging niet zozeer ligt bij een  “coherente” 
Vlaamse regelgeving, maar eerder bij het streven naar “coherente” Vlaamse posities in de 
besluitvorming op federaal en EU-niveau. Er moet naar gestreefd worden om het thema 
beleidscoherentie voor ontwikkeling vaker op de agenda te plaatsen. 

 
In Vlaanderen is het institutionele raamwerk voor het bevorderen van beleidscoherentie alvast in 
mindere of meerdere mate aanwezig. Er bestaan binnen de Vlaamse overheid verschillende 
ambtelijke werkgroepen die een platform bieden om aspecten van coherentie te bespreken:  
 
• De interdepartementale Werkgroep Multilateraal Beleid (WG Multi) zorgt voor de ambtelijke 

afstemming op het vlak van multilaterale materies. Europese dossiers worden besproken in het 
regulier Vlaams Interdepartementaal Europa Overleg (VIDEO). De Werkgroep EU-
handelsbeleid (WEUH), bestaande uit vertegenwoordigers van de vakkabinetten en -
administraties, richt zijn werking op het Europees Gemeenschappelijk Handelsbeleid. 

• De interdepartementale Werkgroep Duurzame Ontwikkeling (WGDO) moet garanderen dat 
gecoördineerde beleidsdoelstellingen op het vlak van duurzame ontwikkeling worden 
uitgewerkt, en maakt beleidsafstemming op ambtelijk niveau mogelijk.  

• Vertegenwoordigers van de Vlaamse overheid nemen deel aan coördinaties voor het bepalen 
van de Belgische positie in de EU en de internationale instellingen: de Multilaterale 
Coördinatie (Coormulti) en de Europese Coördinatie (DGE). 

 
Een ander instrument om de beleidscoherentie mee te helpen waarborgen, is de Strategische 
Adviesraad internationaal Vlaanderen, die sinds het begin van dit jaar operationeel is. Dankzij 
de brede samenstelling van deze raad, wordt de geïntegreerde benadering van het internationale 
optreden van de Vlaamse Regering bevorderd. 

 
Uit het vooruitgangsrapport van de EU (COM(2007) 545 definitief) blijkt dat de Commissie en 
het merendeel van de lidstaten zich nog in de aanvangsfase bevinden voor wat betreft het 
uitwerken van beleidscoherentie. Vlaanderen is geen uitzondering en ook hier staat het beleid ter 
zake nog in zijn kinderschoenen. Er zal in de toekomst gesleuteld worden aan bewustwording, 
kennis en capaciteitsopbouw. Toch kunnen twee voorbeelden gegeven worden waarin reeds 
bescheiden stappen gezet werden door Vlaanderen. 
 

 
Het handelsbeleid 
Naar aanleiding van een aantal Europese Mededelingen heeft de Vlaamse Regering op 20 juli 
2007 haar standpunt ten aanzien van het Gemeenschappelijk Handelsbeleid van de Europese 
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Unie geactualiseerd. Bedoeling is om de Vlaamse overheid in staat te stellen beter in te spelen 
op de huidige en toekomstige ontwikkelingen binnen het internationale handelsbeleid. De tekst 
werd voorbereid door de interdepartementale Werkgroep EU-Handelsbeleid en gezamenlijk 
geagendeerd op de Vlaamse Regering door de Vlaamse minister van Buitenlandse Handel en 
Ontwikkelingssamenwerking. Er wordt in het Vlaamse standpunt expliciet aandacht besteed aan 
de ontwikkelingsdimensie van handel.  

 
Zo steunt de Vlaamse Regering het toekennen van meer gunstige handelsregimes voor 
ontwikkelingslanden via een speciale en gedifferentieerde behandeling, in het bijzonder voor 
Minst Ontwikkelde Landen. Verder stemt zij in met asymmetrische verbintenissen in sectoren 
met offensieve Vlaamse belangen in handelsvoorstellen die een sterke ontwikkelingsdimensie 
bevatten.  

 
De Vlaamse Regering geeft ook steun aan ontwikkelingslanden voor de uitbouw van hun 
handelscapaciteit d.m.v. technische samenwerking. Voorbeeld is de Helpdesk Import 
Vlaanderen, die gefinancierd wordt door de Vlaamse ontwikkelingssamenwerking. Deze heeft 
als doel KMO’s in de drie partnerlanden Zuid-Afrika, Mozambique en Malawi te ondersteunen 
bij de export naar de Vlaamse en Europese markt. 

 
De klimaatsproblematiek 
De beleidsbrief ontwikkelingssamenwerking 2007-2008 onderstreept het belang van de 
klimaatproblematiek.  Uit het Human Development Report 2007/2008 van het UNDP blijkt dat 
de opwarming van de aarde de realisatie van de Milleniumontwikkelingsdoelstellingen 
bemoeilijkt. Ingevolge de door de Vlaamse regering goedgekeurde beleidsnota van 22 juli 2005 
onderstreept de Vlaamse Regering het belang van de Milleniumontwikkelingsdoelstellingen in 
het beleid en wil zij actief bijdragen tot het behalen van deze doelstellingen. 

 
Vlaanderen kan vanuit haar verschillende beleidsdomeinen een bedrage leveren in de strijd 
tegen de opwarming. Wetenschappelijke onderzoekprogramma’s en investeringen in geschikte 
technologie spelen in deze context een belangrijke rol. De Vlaamse Instelling voor 
Technologisch Onderzoek – VITO – staat in voor de coördinatie van het Europese 
onderzoeksprogramma “Global Monitoring for Food Security”. Met behulp van 
satellietgegevens werkt men aan zogenaamde early-warningsystemen om dreigende 
voedseltekorten tijdig te detecteren en beleidsmakers informatie te bezorgen over bijvoorbeeld 
landbewerking en de evolutie van de opbrengst. Het programma focust onder meer op 
Mozambique en Malawi. De Vlaamse ontwikkelingssamenwerking is in Malawi trouwens actief 
in de sector landbouw en voedselzekerheid. Dit biedt aanknopingspunten om rekening te houden 
met de impact van klimaatverandering op landbouw.  

 
Anderzijds hebben kwetsbare bevolkingsgroepen steun nodig om zich aan te passen aan een 
veranderend klimaat. Het Vlaams Fonds Tropisch Bos van minister Crevits richt haar werking 
op deze thematiek. Het Fonds werd in 2006 geëvalueerd en zal in de toekomst meer inzetten op 
bebossings- en herbebossingsprojecten in de context van klimaatbeheer, en tegelijk er nog meer 
naar streven dat dergelijke projecten een wezenlijke bijdrage leveren voor biodiversiteitsbehoud 
en de sociale ontwikkeling van de betrokken bevolkingsgroepen. Eventueel kan de Vlaamse 
Regering onderzoeken of het mogelijk zou zijn om het Vlaams Fonds Tropisch Bos actief te 
maken in de Vlaamse OS-partnerlanden. 

 
3-5. De vragen 3 tot 5 kunnen gezamenlijk beantwoord worden, gezien deze alle drie verwijzen naar 

een eventuele coherentietoets. De vraagsteller verwijst naar het onderzoek dat momenteel loopt 
bij het Steunpunt Duurzame Ontwikkeling. De beleidsrelevante doelstellingen van dat 
onderzoek zijn: 
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• Nagaan onder welke vorm duurzaamheidsbeoordeling in Vlaanderen zou kunnen 
geïntroduceerd worden; nagaan wat de mogelijkheid is om duurzaamheidsbeoordeling te 
integreren in bestaande frameworks zoals ReguleringsImpactAnalyse (RIA); en 

• Nagaan wat de noden zijn van potentiële gebruikers van duurzaamheidsbeoordeling in 
Vlaanderen.  

 

 De mogelijkheid of wenselijkheid om een cohesietoets te integreren in een duurzaamheidstoets 
en/of RIA vergt nader onderzoek en overleg met de verschillende partijen. De Strategische 
Adviesraad internationaal Vlaanderen zou hier ook een rol kunnen spelen. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
GEERT BOURGEOIS 
VLAAMS MINISTER VAN BESTUURSZAKEN, BUITENLANDS BELEID, MEDIA EN TOERISME 
 
 
Vraag nr. 61 
van 27 februari 2008 
van SABINE POLEYN 
 
 
 
Ontwikkelingssamenwerking   -   Gemeentelijke convenanten 
 
In het kaderdecreet inzake ontwikkelingssamenwerking wordt voorzien dat het Vlaams 
ontwikkelingsbeleid regelmatig geëvalueerd wordt. 
 
Sinds 2004 voorziet de Vlaamse overheid de mogelijkheid voor gemeenten om een convenant voor 
ontwikkelingssamenwerking met de Vlaamse overheid af te sluiten. Intussen zijn we vier jaar verder 
en neemt het aantal aanvragen steeds toe. 
 
Tegelijk is er weinig bekend over de ervaringen van de eerst ingestapte gemeenten en over de wijze 
waarop deze convenanten of deze vorm van gemeentelijke samenwerking geëvalueerd worden. 
 
1. Plant de minister een evaluatie van de werking, procedure en impact van de gemeentelijke 

convenanten inzake ontwikkelingssamenwerking? 
 

Zo ja, op welke manier? Met welke partners? 
 

2. Hoe pakt de minister de systematische evaluatie van de elementen van het Vlaams 
ontwikkelingsbeleid aan? 
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GEERT BOURGEOIS 
VLAAMS MINISTER VAN BESTUURSZAKEN, BUITENLANDS BELEID, MEDIA EN TOERISME  
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 61 van 27 februari 2008 
van SABINE POLEYN 
 
 
 
1. In uitvoering van de artikels 13 en 14 van het decreet betreffende het beleid inzake convenanten 

gemeentelijke ontwikkelingssamenwerking heb ik de gemeenten waarmee de Vlaamse overheid 
in 2005 een convenant sloot voor de periode 2005-2007, en overeenkomstig artikel 7 van de 
respectieve convenants, uitgenodigd een eindrapport over de convenanten in te dienen tegen 15 
maart 2008. 

 
 De eindevaluatie van het convenant zal gebeuren aan de hand van dit eindrapport en de eerder 

ingediende voortgangsrapporten. De eindevaluatie gebeurt door de Vlaamse overheid en door 
externen. Het VAIS heeft reeds een aanbesteding uitgeschreven voor de externe evaluatie van de 
convenanten 2005-2007. 

 
2. Een systematische evaluatie van de Vlaamse ontwikkelingssamenwerking is essentieel om een 

kwaliteitsvolle samenwerking met onze partners in het Zuiden en het Noorden blijvend te 
garanderen. Er wordt gewaakt dat de nodige externe en onafhankelijke evaluaties tijdig 
gebeuren. 
  
In 2005 werd de werking van de vzw ex-Change geëvalueerd. In 2006 werd de indirecte 
samenwerking van het geïntegreerde netwerk voor de bestrijding van hiv/aids in Moatize en 
Tete in de provincie Tete in Mozambique geëvalueerd. Beide evaluaties werden door externe en 
onafhankelijke consultants uitgevoerd. 

 
Wat betreft de samenwerking met Zuid-Afrika zal in de tweede helft van 2008 een tussentijdse 
beoordeling plaatsvinden, om de stand van zaken van de uitvoering van de strategienota 2005-
2009 op te maken. Deze tussentijdse evaluatie zal gezamenlijk worden uitgevoerd door een 
Vlaamse en een Zuid-Afrikaanse consultant. Een gelijkaardige tussentijdse beoordeling zal in de 
komende jaren ook uitgevoerd worden met betrekking tot de samenwerking van Vlaanderen met 
Mozambique en Malawi. 

 
Het Steunpunt Buitenlands Beleid kreeg de opdracht om na te gaan in welke mate het beleid van 
de Vlaamse ontwikkelingssamenwerking voldoende gericht is op het bereiken van de realisatie 
van de Millenniumontwikkelingsdoelen in de Vlaamse partnerlanden Zuid-Afrika, Mozambique 
en Malawi. Een eerste tussentijds rapport zal beschikbaar zijn in het najaar van 2008. 

 
Voorgaande toont aan dat de nodige evaluaties plaatsvinden, zowel op het niveau van de 
projectevaluatie (VAIS) als de beleidsevaluatie (DiV en Steunpunt Buitenlands Beleid). 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
GEERT BOURGEOIS 
VLAAMS MINISTER VAN BESTUURSZAKEN, BUITENLANDS BELEID, MEDIA EN TOERISME 
 
 
Vraag nr. 66 
van 4 maart 2008 
van PAUL DELVA 
 
 
 
Kunststedenactieplan   -   Brussel 
 
Op 4 januari 2008 heeft de Vlaamse Regering bekendgemaakt dat in het kader van het 
kunststedenactieplan 542.000 euro wordt vrijgemaakt voor de kunststeden Brussel, Antwerpen, 
Brugge, Gent, Leuven en Mechelen. Dit geld is bestemd voor projecten die de aantrekkingskracht van 
deze steden moeten verhogen.  
 
Er is onder andere een gps-gestuurde stadsgids uitgewerkt waarbij bezoekers stadswandelingen mee 
kunnen maken. Tijdens deze wandeling krijgen de toeristen audiovisuele uitleg over de monumenten 
in de stad. Daarnaast komen er nog een website voor jonge budgettoeristen of de vorming van het 
horecapersoneel als toeristische ambassadeurs.  
 
Brussel-Stad heeft echter bekendgemaakt dat ze niet ingaat op dit toeristisch actieplan en de hieraan 
verbonden financiële middelen. De schepen van Toerisme van de stad kon niet akkoord gaan met de 
wijze waarop Vlaanderen Brussel in het buitenland wenste te promoten. Vooral het feit dat Vlaanderen 
Brussel slechts wil verkopen als cultuurstad, terwijl de stad zichzelf ook ziet als congresstad of 
evenementstad, stuit de Brusselse schepen van Toerisme tegen de borst. 
 
Ook wil de schepen inspraak over de Vlaamse promotiecampagnes over Brussel, die hij naar eigen 
zeggen wel krijgt bij het Waalse departement voor Toerisme. Daarom gaat hij ook in op de Waalse 
promotiecampagne. 
 
1. Klopt het dat Brussel hierbij geen inspraak heeft gehad? In hoeverre houdt de minister rekening 

met de opmerkingen van de schepen bij de verdere uitwerking van dit plan? 
 
2. In onder andere zijn persbericht van 29 juni 2007 (“Toeristisch plan voor de Vlaamse 

Kunststeden”) heeft de minister bekendgemaakt dat hij Brussel niet wil negeren ondanks de 
afwezigheid van de stad bij de opmaak van het plan. Tijdens interviews over deze weigering van 
de stad Brussel om deel te nemen aan projecten, heeft hij opnieuw verklaard dat hij Brussel toch 
zal blijven promoten. Er zou bijvoorbeeld dit jaar een loket worden opengesteld voor jonge 
budgetreizigers. 

 
Welke andere projecten staan er op stapel m.b.t. de promotie voor Brussel? Zal Brussel 
bijvoorbeeld ook kunnen profiteren van de gps-geleide wandeling?  
 
Hoe zal de uitvoering van deze projecten gebeuren? 
 
Hoeveel van het voorziene budget (542.000 euro) wordt gereserveerd voor Brussel? 
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3. Hoeveel bedraagt het totaalbudget dat Toerisme Vlaanderen aan de promotie van Brussel 
spendeert (d.w.z. alle projecten samen)? Kan de minister hiervan een evolutie geven sinds 1999? 
Kan hij een gedetailleerd overzicht geven? 

 
4. In hoeverre is er nog een akkoord en/of samenwerking met BITC (Brussel Internationaal-Toerisme 

& Congres)? In 2005 heeft Toerisme Vlaanderen zijn subsidie verminderd van 240.000 euro naar 
140.000 euro, omdat BITC ook geen bijdrage meer wou leveren aan Toerisme Vlaanderen. Wat 
hield dat akkoord in en welke delen ervan worden nog steeds uitgevoerd? 
 

5. In juli 2007 heeft de minister het vernieuwde bureau van Toerisme Vlaanderen geopend op de 
Grasmarkt.  

 
Hoeveel bezoekers zijn er al over de vloer gekomen sinds de opening en in welke mate is er een 
stijging van het aantal bezoekers in vergelijking met het oude bureau (vanaf  1999)? 
 
Is er al een evaluatie geweest over dit kantoor? Zo ja, wat zijn de resultaten en in welke mate zijn 
er al veranderingen gebeurd naar aanleiding van deze evaluatie? 
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GEERT BOURGEOIS 
VLAAMS MINISTER VAN BESTUURSZAKEN, BUITENLANDS BELEID, MEDIA EN TOERISME  
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 66 van 4 maart 2008 
van PAUL DELVA 
 
 
 
Ik wil allereerst verwijzen naar mijn antwoord op de interpellatie van Stefaan Sintobin van 29 januari 
2008 (Handelingen C120 – BUI8) over het Vlaams Kunststedenactieplan en naar mijn antwoord op 
zijn vraag om uitleg van 23 oktober 2007 (Handelingen C038 – BUI3) over de inspanningen om 
Brussel te betrekken bij de toeristische promotie van Vlaanderen. 
 
1. In mijn Beleidsbrief Toerisme 2006-2007 (Stuk 986 (2006-2007) – Nr 1) betreur ik de 

afwezigheid van de stad Brussel op het ruime overleg dat het opstellen van een Toeristisch 
Actieplan voor de Vlaamse Kunststeden vooraf ging. Ik ben van mening dat ook Brussel, als 
hoofdstad van Vlaanderen, maar ook als meervoudige internationaal georiënteerde stad, met 
sterke toeristische troeven en zonder meer als belangrijkste toegangspoort voor Vlaanderen, niet 
mag ontbreken in het Vlaamse toerismebeleid. Tijdens de vorige gemeentelijke bestuursperiode 
bleef mijn herhaalde uitnodiging tot overleg aan de toerismeschepen van de stad Brussel helaas 
onbeantwoord. Op mijn uitnodiging had ik op 19 maart jl. op mijn kabinet wel een open gesprek 
met burgemeester Thielemans en schepen van toerisme Close. Langs beide zijden werd de 
afspraak gemaakt dat de administraties een agenda van overleg en operationele samenwerking 
zullen opstellen.  

 
2. Het toeristische actieplan voor de Vlaamse kunststeden heeft als doel extra en gerichte impulsen 

te geven voor het toerisme in onze Vlaamse kunststeden. Toerisme Vlaanderen voert al langer 
een actief promotiebeleid rond het macroproduct ‘Vlaamse kunststeden’. Ook de steden zelf 
investeren in de uitbouw van het toeristische aanbod en in internationale promotie. Maar een 
omvattende, langetermijnvisie voor het toeristische product en een gecoördineerd 
promotiebeleid ontbreken. Samen met de beleidsverantwoordelijken van de Vlaamse 
kunststeden kunnen we ambitie, ervaring, kennis en middelen bundelen tot een strategisch 
toeristisch actieplan. Zo kunnen we de Vlaamse kunststeden beter en meer gecoördineerd 
promoten in het buitenland en de kwaliteit van het product ‘kunststad’ nog verbeteren.  

 
Alle projecten die in het kader van het kunststedenactieplan werden gesubsidieerd, komen direct 
of indirect ten goede van de Vlaamse kunststeden waaronder Brussel. Op uw vraag hoeveel van 
het budget wordt gereserveerd voor Brussel kan ik dus enkel antwoorden dat Brussel direct of 
indirect geniet van het volledige budget. Men mag niet uit het oog verliezen dat door de 
nabijheid van een internationale luchthaven en door de aanwezigheid van een internationaal 
treinstation Brussel vaak als toegangspoort fungeert voor de rest van Vlaanderen. Duizenden 
toeristen bezoeken Brussel in combinatie met een andere Vlaamse kunststad. 

 
 De ontwikkeling van de gps-gestuurde stadgids wordt in een eerste fase uitgetest in de steden 

Brugge, Gent en Mechelen die het project mee ondersteunen. Als Brussel interesse heeft om aan 
dit project te participeren, ben ik bereid om hierover overleg te plegen met de Brusselse 
instanties.  

 
 Op uw vraag in verband met de promotie van Brussel kan ik antwoorden dat  een in 2007 in het 

kader van het kunststedenactieplan gesubidieerd project (“Use-it”) Brussel actief wordt 
gepromoot. Ik subsidieerde vzw de hondsjaren voor de ontwikkeling van de toeristische 
basiswerking van Use-it Vlaanderen. Use-it richt zich op de internationale jeugdige reiziger en 
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promoot de Vlaamse kunsteden, waaronder Brussel, aan de hand van toeristische publicaties 
(stadsplannen). Verder maakt Use-it promotie voor Brussel op zijn Engelstalige website. 
Bovendien zal Use-it een bezoekersloket voor jonge budgetreizigers openen in Brussel.  
 
Daarnaast zet Toerisme Vlaanderen heel wat middelen in op de promotie van Brussel in het 
buitenland. 

 
 De uitvoering van de projecten gebeurt door de organisaties die een subsidie kregen in het kader 

van het kunststedenactieplan: 
− Vlaams Audiovisueel fonds (VAF) werd gesubsidieerd voor de oprichting van een 

gemeenschappelijk filmloket in Vlaanderen ter ondersteuning van binnen-en buitenlandse 
audiovisuele producenten en makers ter voorbereiding van een audiovisueel project om zo 
Vlaanderen als filmbestemming te promoten. 

− VVV Antwerpen vzw laat een onderzoek voeren over bereikbaarheid in de Vlaamse 
kunststeden. 

− VRT werd gesubsidieerd voor de ontwikkeling van een gps-gestuurde wandeling in de 
kunststeden waarin beelden, geluiden, anekdotes, … het verhaal van de stad vertellen. 

− Vzw de hondsjaren kreeg een subsidie voor de ontwikkeling van de toeristische 
basiswerking van Use-it. 

− Horeca Vorming Vlaanderen vzw werd gesubsidieerd voor het project toeristische 
ambassadeurs en ambassades van onze kunststeden "welkom met een +". Via opleidingen 
wenst men horecawerknemers om te vormen tot toeristische ambassadeurs van een 
kunststad. 

 
3. De promotiebudgetten van Toerisme Vlaanderen zijn niet opgesplitst per stad. Het is dus niet 

mogelijk om het aandeel van Brussel precies weer te geven. Wel is het zo dat van jaar tot jaar de 
promotiebudgetten gestegen zijn, waar Brussel uiteraard ook van mee profiteert. 

 
4. Het akkoord is er nog steeds en wordt uitgevoerd. In aanvang ging het om een bedrag van 

329.000 euro + 30.000 euro voor het Observatorium voor toerisme (een samenwerkingsverband 
van Office de Promotion du Tourisme, Toerisme Vlaanderen en Brussel Internationaal-Toerisme 
& Congres (BITC)). 

 
Van die 329.000 euro besteedde BITC 100.000 euro in het samenwerkingsverband voor 
stedenpromotie van Toerisme Vlaanderen. Vanaf het moment dat BITC aangaf niet meer in dat 
samenwerkingsverband te willen participeren, is de bijdrage verminderd met 100.000 euro. 
Momenteel  krijgt BITC van Toerisme Vlaanderen jaarlijks een subsidie van 229.000 euro. 
  

5. Het Vlaams onthaalkantoor opende op 7 juli 2007. Van die dag tot en met 29 februari 2008 
kwamen er 76.932 bezoekers over de vloer (personeel en bezoekers van het agentschap niet 
meegerekend). 

 
 De eerste doelstelling van het nieuwe onthaalkantoor was een andere inhoudelijke invulling te 

creëren (met duidelijke focus op Vlaanderen als toeristische bestemming) en een 
kwaliteitssprong te maken inzake infrastructuur. Meer bezoekers lokken was met andere 
woorden niet de hoofddoelstelling. 

 
Dit is niet toevallig, want het bezoek aan toeristische informatiebalies is al decennia in een 
neerwaartse trend, onder invloed van het stijgende belang van andere bronnen (met het internet 
voorop). Desondanks blijft een kwaliteitsvol fysiek onthaal een belangrijk ingrediënt voor een 
gastvrije en kwaliteitsvolle beleving van een bestemming.  

 
 Het is ook niet evident om de bezoekersaantallen voor en na te vergelijken: 

-  omdat niet alleen de infrastructuur, maar ook de inhoud van het kantoor wijzigde; 
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-  omdat de telsystemen voor en na niet volledig vergelijkbaar zijn; 
-  omdat het kantoor een half jaar gesloten was wegens verbouwingswerken en daardoor 

wellicht een deel van zijn traditioneel publiek moet terugwinnen. 
 
 Met deze beperkingen in het achterhoofd kunnen we wel de vergelijking maken tussen de 

maanden juli tot en met december van de drie voorbije jaren: 
 

Jaar 2007  
(nieuw / Vlaanderen) 

2006  
(oud / Vlaanderen) 

2005 
(oud / België) 

Aantal bezoekers 66.210 58.435 78.508 
 
 
 Nog in 2007 gebeurden twee onderzoeken waarin het informatiekantoor aan bod kwam. In beide 

gevallen werd gepeild bij de gebruikers-toeristen van het kantoor. 
 
 De studie ‘Tevredenheid bij bezoekers van infokantoren’ vond plaats in de periode juli-augustus 

2007 toen het nieuwe kantoor net geopend was. Dit onderzoek is opgezet als nulmeting om het 
toeristische onthaal in heel Vlaanderen te kunnen monitoren, en onderzocht dus niet enkel de 
Brusselse situatie. Tegelijk bood het al een eerste inkijk in de ervaringen van de gebruikers met 
het nieuwe kantoor aan de Grasmarkt. 

 
 De studie ‘Observatierapport VisitFlanders’ gebeurde in eind november-begin december 2007 

en had specifiek tot doel om een interne, kwalitatieve evaluatie te maken van de nieuwe 
infrastructuur, en meer te leren over hoe de bezoekers omgaan met de ruimte en haar 
deelelementen (balie – multimedia letters – infokiosken – brochures). 

 
 Beide rapporten leiden tot de conclusie dat het infokantoor zowel inzake infrastructuur als 

inzake dienstverlening ruim beantwoordt aan de verwachtingen van de gebruikers-toeristen en 
door hen grotendeels positief wordt geëvalueerd. 

 
Er worden vanuit de dagelijkse praktijk én vanuit de onderzoeken uiteraard verdere 
ontwikkelingspunten gedetecteerd, waaraan vanaf 2008 gewerkt zal worden. De belangrijkste 
zijn: 
-  een grotere visibiliteit en vindbaarheid van het infokantoor. Dit gaat over aspecten zoals 

bewegwijzering, zichtbaarheid in het straatbeeld, zichtbaarheid in relevant promotioneel 
materiaal, herkenbaarheid als informatiekantoor, … 

-  ontwikkelingstraject voor de aanwezige multimedia, vb. uitbreiden van de informatie in de 
infokiosken, regelmatige update van het beeldmateriaal van de videowall, nog iets 
gebruiksvriendelijker maken van sommige schermen, … 

-  geleidelijke uitbreiding van het aanbod aan producten en diensten, bijvoorbeeld met een 
uitgebreider assortiment van folders (gedeeltelijk al gerealiseerd), van verkoopproducten. 
De verdere vorming van het personeel, dat expert moet zijn en blijven over heel toeristisch 
Vlaanderen, blijft uiteraard ook een permanente opdracht. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
GEERT BOURGEOIS 
VLAAMS MINISTER VAN BESTUURSZAKEN, BUITENLANDS BELEID, MEDIA EN TOERISME 
 
 
Vraag nr. 67 
van 12 maart 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Armoedebeleid   -   Toerismeprojecten 
 
In de Beleidsbrief Toerisme 2008 (Stuk 1397 (2007-2008) – Nr. 1) schrijft de minister dat hij voor dit 
jaar (2008) 250.000 euro heeft uitgetrokken voor projecten die toerisme inzetten als hefboom voor 
vermindering van de armoede. 
 
Daarnaast heeft hij op de begroting van Toerisme Vlaanderen 100.000 euro bijkomende middelen 
uitgetrokken voor de verdere uitbouw van het Steunpunt Vakantieparticipatie. 
 
Tijdens de bespreking van de beleidsbrief (Stuk 15 (2007-2008) – Nr. 6-C) heeft mijn collega Johan 
Verstreken nog eens onderstreept dat het belangrijk is dat de overheid investeert in kleinschalige en 
kwaliteitsvolle projecten voor specifieke doelgroepen, waaronder de kansarmen. 
 
1. Welke projecten worden met de uitgetrokken 250.000 euro gefinancierd? 
 

Zijn dit eenmalige projecten? 
 

2. Heeft de minister bij de keuze en de invulling van de projecten overleg gehad met het Vlaams 
Netwerk van verenigingen waar armen het woord nemen? 

 
Zo ja, kan hij hiervan een relaas geven? 
 
Zo neen, waarom niet? 
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GEERT BOURGEOIS 
VLAAMS MINISTER VAN BESTUURSZAKEN, BUITENLANDS BELEID, MEDIA EN TOERISME  
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 67 van 12 maart 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
1. Het budget van 250.000 euro waar u naar verwijst is bestemd voor de ondersteuning van 

projecten voor de bevordering van het toerisme in het Zuiden. Vlaanderen ondersteunt hiermee 
duurzame toeristische ontwikkelingsprojecten in de partnerlanden in zuidelijk Afrika. 
Financiering van lokale competentie-opbouw draagt daarbij de voorkeur weg. Bij de selectie van 
begunstigde initiatieven wordt gekeken naar aansluiting bij het lokale toeristische beleid, 
betrokkenheid van de lokale bevolking, coherentie met andere Vlaamse initiatieven, ervaring en 
reputatie van de uitvoerende organisaties, bestendigheid van de effecten, efficiëntie van de 
middeleninzet en seksegelijkheid. In 2007 werden via dit krediet twee projecten betoelaagd: 

 
- een project van UNWTO ST-EP: Community based lodges training program voor een 

bedrag van 100.000 euro, gespreid over twee jaar 
 

De Wereldorganisatie voor Toerisme, een gespecialiseerd VN-agentschap, stelt zich 
onder meer tot doel bij te dragen tot armoedereductie in de minst ontwikkelde landen 
via het toerisme, en dit op economisch, ecologisch en sociaal-cultureel duurzame wijze. 
Daartoe identificeert, plant en financiert ze projecten in het kader van het ST-EP-
programma, kort voor Sustainable Tourism Eliminating Poverty. 
In essentie gaat het door Vlaanderen gesteunde project om het aanbieden van 
lespaketten in drie gemeenschapsgestuurde lodges. De lodges stellen gezamenlijk direct 
90 personen tewerk. De drie betrokken gemeenschappen tellen samen zo’n 1700 
inwoners. De trainingen zijn gericht op alle personeelsniveaus. Ze beogen een betere 
service en goed, autonoom beheer van de lodges door de betrokken gemeenschappen. 
Daarnaast zullen ook microsubsidies van maximaal 2000$ ter beschikking worden 
gesteld van lokale ondernemers die willen inspelen op de toeristische 
instroom. Vlaanderen trekt daarvoor 100.000 euro uit. 
De begunstigde lodges zijn gelegen in PATI’s (door de overheid geïdentificeerde 
Priority Areas for Tourism Investment), in de onmiddellijke nabijheid van 
natuurreservaten (Limpopo National Park en Elephant Coast). De vooruitzichten inzake 
toerisme worden er bestempeld als uitstekend. Het Mozambicaanse ministerie van 
toerisme is de lokale projectverantwoordelijke en –coördinator. 

 
- een project van UNCTAD/WTO Maputo Communities Benefiting from Tourism voor 

een bedrag van 150.000 euro 
 

International Trade Centre is een samenwerkingsverband tussen UNCTAD en de 
Wereldhandelsorganisatie, dat zich verbetering van levensomstandigheden in armere 
landen tot doel stelt via stimulering van de export en groei van het 
concurrentievermogen. 
Binnen ITC’s raamwerk werd in 2002 het Export-led Poverty Reduction Programme 
gelanceerd als respons op de VN-millenniumdoelstellingen. Het inschakelen van arme 
gemeenschappen in productieketens om zo werkgelegenheid en inkomen ten goede te 
komen vormt het achterliggende idee. Toerisme, als exportsector, is naast landbouw en 
textiel de hoofdfocus van dit programma. Zogeheten Communities Benefiting from 
Tourism-projecten, werden reeds ondernomen in Vietnam, India, Brazilië en Bolivië. 
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Ook in Mozambique loopt momenteel dergelijk project. In het kader daarvan draagt 
Vlaanderen bij tot competentie-ontwikkeling in de hotelsector in en rond Maputo, 
Mozambique’s hoofdstad. Nauw overleg tussen ITC en de hotelassociatie van Zuid-
Mozambique leert dat de nood aan opgeleid personeel in de hotelsector nijpend is. De 
enige hotelschool van de regio, Hotel Escola Andalucia, is echter niet meer operationeel 
na een privatiseringsdebacle. Ondertussen werd het opleidingscentrum weer 
staatseigendom en wordt gewerkt aan een herstart. Vlaanderens toegezegde middelen, 
150.000 euro, zijn bestemd voor het trainingsklaar maken van de HEA, evenals voor de 
verzorging van opleidingen zelf. Honderd hotelwerknemers zullen een train-the-trainer-
opleiding ontvangen in hotelwezen. Daarnaast zullen ook cursussen gidstechnieken, 
management en ICT worden gedoceerd aan 255 begunstigden. FUTUR, het uitvoerend 
agentschap van het Mozambicaans Ministerie van Toerisme, wordt sterk bij dit project 
betrokken als lokale coördinerende partner. 
 

2. Toerisme Vlaanderen ontving voor 2008 een extra budget van 100.000 euro (verhoogde 
werkingstoelage voor het Steunpunt Vakantieparticipatie) waarmee onder andere de volgende 
projecten deels of volledig worden gefinancierd: 

- verhoging oplage vakantiegidsen 
- onderzoek vakantiebeleving / effectenmeting 
- opvangen van een groei van de werking van het Steunpunt 
- nieuw boekingssysteem om op efficiëntere manier gegevens te verzamelen over de 

vakantieganger 
- promofilm maken  
- tevredenheidsmeting 

 
 Het Vlaamse Netwerk van verenigingen waar armen het woord nemen (VNA) geeft zijn input 

via het Vlaams Beleidsplan Armoede. Dit wordt gecoördineerd door het Permanent Armoede 
Overleg (PAO) waar zowel het VNA als het Steunpunt Vakantieparticipatie lid van zijn en waar 
alle aandachtsambtenaren armoede inzitten. Verder worden op het jaarlijkse Forum van het 
Steunpunt Vakantieparticipatie de lidorganisaties van het VNA geconsulteerd. Het Vlaams 
Netwerk van Verenigingen  zelf was niet aanwezig (wel uitgenodigd) op het Forum in januari 
2008.  

 De jaarlijkse bevraging / enquête en de organisatie van focusgroepen gebeuren met mensen van 
de lidorganisaties en niet rechtstreeks met het VNA, omdat het VNA geen werking heeft rond 
vrije tijd en vakantie en omdat de lidorganisaties rechtstreeks met het Steunpunt 
Vakantieparticipatie werken. 

 Via verschillende kanalen is er bijgevolg inspraak en betrokkenheid van armoede verenigingen 
(tevredenheidsbevraging, forum, focusgroepen, mailings gidsen en nieuwsbrief, promofilm) 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
GEERT BOURGEOIS 
VLAAMS MINISTER VAN BESTUURSZAKEN, BUITENLANDS BELEID, MEDIA EN TOERISME 
 
 
Vraag nr. 68 
van 12 maart 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Permanent armoedeoverleg   -   Verticaal luik 
 
Het Armoededecreet verankert een permanent armoedeoverleg. Dat bestaat uit een horizontaal en een 
verticaal luik. 
 
Het verticaal luik is het overleg dat binnen elk beleidsdomein met de vertegenwoordigers van de 
armen wordt gevoerd. Samen met deze vertegenwoordigers en de aandachtsambtenaren kunnen ook 
derden aan dit overleg deelnemen. 
 
Iedere minister bepaalt voor zijn of haar beleidsdomein hoe het verticaal overleg wordt georganiseerd. 
 
Het verticaal overleg vindt voor elk beleidsdomein minstens twee keer per jaar plaats. 
 
1. Hoeveel keer per jaar (sinds het armoededecreet) heeft het verticaal overleg plaatsgevonden voor 

de beleidsdomeinen van de minister? 
 
2. Maken ook derden deel uit van het verticaal overleg? Zo ja, wie? 
 
3. Wat zijn de resultaten van het overleg? Worden hiervan verslagen opgemaakt? Waar kunnen deze 

verslagen worden geraadpleegd? 
 
4. Houdt de minister, in haar/zijn beleid, rekening met de resultaten van dit overleg? Zo ja, op welke 

manier? Zo neen, waarom niet? 
 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 44, Van Mechelen nr. 93, 

Vandenbroucke nr. 170, Anciaux nr. 85, Bourgeois nr. 68, Keulen nr. 105, Van Brempt nr. 122, 
Vanackere nr. 122, Crevits nr. 489, Ceysens nr. 52). 
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GEERT BOURGEOIS 
VLAAMS MINISTER VAN BESTUURSZAKEN, BUITENLANDS BELEID, MEDIA EN TOERISME  
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 68 van 12 maart 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Minister Vanackere zal een gecoördineerd antwoord verstrekken op deze vraag. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
GEERT BOURGEOIS 
VLAAMS MINISTER VAN BESTUURSZAKEN, BUITENLANDS BELEID, MEDIA EN TOERISME 
 
 
Vraag nr. 72 
van 21 maart 2008 
van DIRK DE KORT 
 
 
 
Congrescentrum Antwerpen   -   Stand van zaken 
 
Het Antwerpse college van burgemeester en schepenen besliste vorig jaar in augustus over te gaan tot 
de ontwikkeling van een nieuw congrescentrum op de site rond het Koningin Astridplein en de 
Koningin Elisabethzaal (Dierentuin). Mede op basis van een studie die de Vlaamse Gemeenschap had 
laten uitvoeren, werd deze locatie verkozen boven locaties elders in de stad (zoals het Eilandje, 
Petroleum Zuid of het havengebied achter Metropolis). 
 
De keuze viel op het Koningin Astridplein wegens de bestaande infrastructuur en de expertise van het 
team rond de Koningin Elisabethzaal. Andere belangrijke argumenten: de grondige renovatie en 
recente heropening van het Centraal Station en de aanwezigheid van de HST, die deelnemers tot voor 
de deur van het congrescentrum brengt. De ingebruikneming van het congrescentrum is gepland voor 
2012. 
 
Met de ontwikkeling van het nieuwe congrescentrum aan het Koningin Astridplein ambieert 
Antwerpen wereldwijd een plaats in de top 25 van de congressteden. Investeren in congrestoerisme is 
in elk geval een goede zaak voor de economie, zo blijkt uit een studie van Toerisme Vlaanderen. De 
gemiddelde congresganger besteedt per nacht 103 euro aan logies en 53 euro aan maaltijden, drank, 
attracties en winkelen. De transportkosten voor het volledige verblijf bedragen 242 euro. Het gaat hier 
alleen om uitgaven voor transport die naar Brussel, Vlaanderen en haar steden vloeien. Samen met de 
bestedingen van de congresorganisator brengt de congresganger de Vlaamse economie gemiddeld 302 
euro per nacht op. 
 
Ondertussen tikt de tijd verder. Eind 2007 had de stad Antwerpen afspraak met de Vlaamse Regering 
om het project van het nieuwe congrescentrum definitief op de rails te zetten. Er is vanzelfsprekend 
nog veel werk aan de winkel om dit project tijdig aan de congreswereld te kunnen aanbieden. 
 
1. Onderschrijft de minister het resultaat van de studie uitgevoerd in opdracht van de Vlaamse 

Gemeenschap die de site aan het Koningin Astridplein als meest geschikte locatie voor een nieuw 
congrescentrum naar voren schuift? 

 
2. Blijft 2012 een haalbare kaart voor de ingebruikneming van het nieuwe congrescentrum? 
 
3. Welke obstakels moeten hiervoor nog uit de weg worden geruimd? 
 
4. Wordt de realisatie van het congrescentrum (onder meer qua timing) gekoppeld aan het 

renovatiedossier van de Koningin Elisabethzaal als concertzaal? 
 
5. Wat is de rol van de Participatiemaatschappij Vlaanderen (PMV) in het hele dossier? 
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GEERT BOURGEOIS 
VLAAMS MINISTER VAN BESTUURSZAKEN, BUITENLANDS BELEID, MEDIA EN TOERISME  
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 72 van 21 maart 2008 
van DIRK DE KORT 
 
 
 
1. De studie die Toerisme Vlaanderen, in nauw overleg met de stad Antwerpen, liet uitvoeren 

behandelt volgende onderzoeksvragen: 
-  Hoe kan de markt van het congrestoerisme getypeerd worden? Welke segmenten zijn te 

onderscheiden? 
-  Welke is de huidige positie van Vlaanderen in het bijzonder in de markt van het 

congrestoerisme op Europese schaal? 
-  Welke ontwikkelingen zijn de komende jaren te verwachten in de markt van het 

congrestoerisme? Welke implicaties kunnen deze ontwikkelingen hebben voor de 
positionering van Vlaanderen en Antwerpen in het bijzonder? 

-  Welke zijn voorbeeldsteden inzake congrestoerisme op Europees vlak, en wat kunnen we 
leren op vlak van ruimtelijke inplanting en locatie-ontwikkeling? 

-  Welke zijn de ruimtelijk-conceptuele vereisten aan een toekomstgericht congrescentrum, 
waarmee rekening dient te worden gehouden? 

Deze studie heeft dus geen concrete site als meest geschikte locatie naar voren geschoven, maar 
heeft wel een “programma van eisen” opgeleverd waaraan concrete locatie- en 
projectvoorstellen getoetst kunnen worden. 
Het Antwerpse college van burgemeester en schepenen heeft op 13 juli 2007, na kennisname 
van vermelde studie, beslist om aan de raad van bestuur van het Gemeentelijk Havenbedrijf te 
vragen om geen congrescentrum te ontwikkelen op de site van de “Droogdokken” op het 
Eilandje, en om de Vlaamse Regering uit te nodigen het overleg op te starten over de 
ontwikkeling van een congrescentrum op de site van de Koningin Elisabethzaal. 
Sinds januari 2008 werkt een taskforce, die is opgericht op initiatief van de Vlaamse Regering 
en waarvan verder ook vertegenwoordigers van de Stad Antwerpen, de KMDA en de 
Filharmonie deel uitmaken, aan een concreet projectplan voor de renovatie en modernisering 
van de Koningin Elisabethzaal. Een van de opdrachten van deze taskforce is om na te gaan of 
het wenselijk en haalbaar is om een congrescentrum te integreren in de te renoveren Koningin 
Elisabethzaal.  De taskforce moet tegen midden 2008 een concreet projectplan uitwerken, met 
het oog op een beslissing van de Vlaamse Regering. 

 
2-4. Het antwoord op deze vragen zal moeten blijken uit het door hogervermelde taskforce uit te 

werken projectplan. 
 
5. Een expert van PMV neemt deel aan de werkzaamheden van de taskforce. Ook experten van het 

Kenniscentrum Publiek-Private Samenwerking van de Vlaamse Gemeenschap en van het 
stadsontwikkelingsbedrijf VESPA nemen deel aan de werkzaamheden. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
GEERT BOURGEOIS 
VLAAMS MINISTER VAN BESTUURSZAKEN, BUITENLANDS BELEID, MEDIA EN TOERISME 
 
 
Vraag nr. 73 
van 26 maart 2008 
van SABINE POLEYN 
 
 
 
Ontwikkelingssamenwerking   -   Costa Rica 
 
In het rapport van de administratie Buitenlands beleid - afdeling Buitenland Europa van 21 maart 
2005, omtrent de ODA-cijfers 2004 (ontwikkelingssamenwerking en de Vlaamse Overheid), blijkt de 
Zuid-Amerikaanse republiek Costa Rica één van de landen te zijn waar Vlaanderen betrokken is bij 
een ontwikkelingsproject. 
 
Concreet werd via de vzw Belgian Landscape Foundation voor een toegekende subsidie van 
862.049,73 euro geparticipeerd in een vormings/opleidingsproject onder de noemer “Centro 
Neotropico Sarapiquis”. Het eco-modelproject Centro Neotropico Sarapiquis combineert eco-toerisme 
met duurzaam natuurbehoud (regenwoud) en milieu-educatie. 
 
Uit het dossier omtrent de ODA-cijfers 2005 en 2006 blijkt dat op geen enkele manier met de 
republiek Costa Rica werd samengewerkt. 
 
Bestaat er vandaag een samenwerking tussen de Vlaamse Regering en die van Costa Rica? Zo ja, 
vanuit welk ministerie? 
 
Zo neen, zijn er plannen hiervoor in de toekomst? 
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GEERT BOURGEOIS 
VLAAMS MINISTER VAN BESTUURSZAKEN, BUITENLANDS BELEID, MEDIA EN TOERISME  
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 73 van 26 maart 2008 
van SABINE POLEYN 
 
 
 
Het project “Centro Neotropico Sarapiquis” was onder impuls van de toenmalige minister van 
ontwikkelingssamenwerking Bert Anciaux een eenmalig initiatief dat uitgevoerd werd binnen de 
periode 1999-2003. De vzw Belgian Landscape Foundation, die het project uitvoerde, was nadien 
zelfbedruipend, zodat geen verdere subsidie meer nodig was. 
 
De eindafrekening gebeurde in 2004. Om die reden stond deze financiering in het ODA-rapport van 
2004, dat uitgegeven werd op 21 maart 2005. 
 
Costa Rica behoort niet tot partnerlanden van de Vlaamse ontwikkelingssamenwerking, ingevolge de 
beleidsnota 2004-2009. Om versnippering van de middelen te voorkomen, wordt het beleid 
geconcentreerd op de landen in Zuidelijk Afrika.  
 
Momenteel bestaan er geen andere vormen van samenwerking tussen Vlaanderen en Costa Rica. Dit 
blijkt ook uit het ODA rapport van 2007. Het FIT speelt een rol in het onderhouden van de 
economische banden met Costa Rica. 
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HILDE CREVITS, 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, 

 ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 395 
van 19 februari 2008 
van VERA VAN DER BORGHT 
 
 
 
N8 Ninove-Brussel   -   Heraanleg 
 
Uit het antwoord van de toenmalige bevoegde minister Kris Peeters op mijn schriftelijke vraag nr. 176 
van 5 januari 2007 (Websitebulletin publicatiedatum 20-02-2007) betreffende de plannen voor de 
herinrichting van de N8 gewestweg tussen Ninove en Brussel, komt naar voren dat de aanleg van 
aparte busbanen op de N8 om van verkeerstechnische redenen niet langer overwogen wordt. Het 
draagvlak voor dit project bij de lokale besturen was immers zeer klein. 
 
Minister Peeters kondigde aan dat de administratie een studie zou uitvoeren om na te gaan via welke 
alternatieven de verkeersdoorstroming van het openbaar vervoer verbeterd kan worden, waarbij aan de 
capaciteit van het autoverkeer slechts minimaal geraakt mag worden. Tegelijkertijd zou de studie ook 
moeten nagaan hoe het sluipverkeer in omliggende gemeenten  ingeperkt kan worden. Uit het 
antwoord op een schriftelijke vraag (nr. 619) van collega An Michiels van 12 september 2007 
(Websitebulletin publicatiedatum 27-11-2007) leid ik af dat de studie eind september werd aanbesteed. 
 
Het verzet tegen de plannen voor de aanleg van twee busbanen op de N8 was steeds gefocust op het 
feit dat dit voor de duizenden pendelaars die dagelijks deze route nemen rampzalige gevolgen zou 
hebben. Op geen enkel moment werd echter de nood tot een herinrichting van de N8 ten bate van de 
verkeersveiligheid voor fietsers, voetgangers en automobilisten ontkend. In die context bestaan er 
plannen om bredere fiets- en voetpaden aan te leggen, alsook een middenberm. Tegelijkertijd zouden 
ook een aantal gevaarlijke kruispunten worden aangepakt. Uit het antwoord op een schriftelijke vraag 
(nr. 264) van collega An Michels van 7 februari 2007 (Websitebulletin publicatiedatum 29-03-2007) 
verneem ik dat het gaat over volgende kruispunten op het grondgebied van Ninove: 
 

NINOVE 19,90 Roesbeke 
NINOVE 19,30 Eggerstraat Noord en Zuid 
NINOVE 21,22 Kwadestraat Noord en Zuid 

 
Ik lees in dat antwoord eveneens dat er voor deze kruispunten nog geen definitieve oplossing kon 
worden uitgewerkt en dat een studie uitsluitsel diende te brengen over de geformuleerde 
bekommernissen. 
 
Tot slot spreekt het voor zich dat omwonenden langs de N8 op grondgebied Ninove zich vragen 
stellen over mogelijke onteigeningen, zowel in het kader van de eigenlijke herinrichting van de N8 
zelf, als in het kader van de aanpak van de gevaarlijke kruispunten. 
 
1. Is de geplande studie omtrent de doorstroming van het openbaar vervoer op de N8 reeds voltooid? 

Zo ja, welke zijn de conclusies en zal de minister deze volgen? Zo neen, wanneer wordt de 
voltooiing van deze studie voorzien? 
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2. Kan de minister toelichting geven op welke manier de herinrichting tegemoet zal komen aan een 
betere verkeersveiligheid op de N8 voor alle weggebruikers: fietsers, voetgangers en 
automobilisten?  
 

3. Specifiek voor het tracé op het grondgebied van Ninove, welke gevaarlijke kruispunten zullen 
worden heringericht, en hoe en wanneer? Bestaat hierover consensus met het stadsbestuur van 
Ninove?  

 
Hoe zullen deze werken zich verhouden tot de algehele herinrichting van de N8? Is er nog sprake 
van de aanleg van een middenberm? 

 
4. Specifiek voor het tracé op het grondgebeid van Ninove, zullen onteigeningen noodzakelijk zijn 

voor de herinrichting van de N8 en de kruispunten?  
 

Over hoeveel onteigeningen gaat het dan en waar situeren ze zich? Werden betrokkenen reeds 
geïnformeerd over de plannen ter zake? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 395 van 19 februari 2008 
van VERA VAN DER BORGHT 
 
 
 
1. Voor de studieopdracht is einde december 2007 de vastlegging gebeurd. Ze is dan ook recent 

aangevat. Gelet op de voorziene uitvoeringstermijn en de nodige onderbrekingen voor 
beslissingsmomenten en verlof, mag verwacht worden dat de resultaten in het begin van 2009 
zullen bekend zijn. 

 
2. De herinrichting van de N8 beoogt meerdere doelstellingen. Naast het bevorderen van de 

doorstroming van het openbaar vervoer is de verbetering van de verkeersveiligheid zeker één 
van de belangrijkste. 

 Voor fietsers en voetgangers zal die bereikt worden door de aanleg van comfortabele - en buiten 
bebouwde omgeving vrijliggende - fietspaden en voetpaden. Tegelijk zal er ook veel aandacht 
besteed worden aan veilige oversteekplaatsen voor de zachte weggebruiker. 

 Voor de automobilisten wordt de verkeersveiligheid verbeterd door de aanleg van een 
middenberm en een (gedeeltelijke) afkoppeling van minder belangrijke zijstraten om het aantal 
conflictpunten te verminderen. 

 Ook zal de algemene aandacht voor de verkeersleefbaarheid in bebouwde omgevingen de 
verkeersveiligheid voor alle weggebruikers ten goede komen. 

 
3. Bij de bespreking van de gevaarlijke punten op het grondgebied van Ninove is geconcludeerd 

dat het aangewezen is om de aanpak van diverse punten te clusteren, wat uiteindelijk neerkomt 
op één globaal project voor de herinrichting van de gewestweg N8 in het vak tussen de 
kruispunten Poelbeekstraat in Roosdaal en Kwadestraat in Meerbeke (Ninove). Over de 
principes van de herinrichting is een consensus bereikt met alle betrokken partners (dus inclusief 
het stadsbestuur van Ninove) in de Provinciale Auditcommissie van 22.6.2007. De aanleg van 
een middenberm maakt deel uit van de aangenomen principes. Er zijn drie goed uitgerust 
keerpunten voorzien: in de omgeving van de provinciegrens, niet ver van het kruispunt 
Roesbeke en ter hoogte van het kruispunt Herremansstraat. 

 
4. Het technisch ontwerp en het onteigeningsplan dienen nog opgemaakt te worden. De realisatie 

zal belangrijke onteigeningen meebrengen. Ze zullen verspreid zijn over het volledige traject en 
o.m. een aantal woningen omvatten. Anderzijds kan al gemeld worden dat lang niet alle 
woningen die getroffen zijn door de rooilijn, voor dit project dienen te verdwijnen. Zodra de 
aflijning meer concreet uitgetekend is, zal een informatie voor de buurt georganiseerd worden. 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 396 
van 19 februari 2008 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
Doortrekking R8 Kortrijk   -   Stand van zaken 
 
De Ring rond Kortrijk is nog steeds niet afgewerkt. Er ontbreken nog enkele belangrijke delen, die nu 
veelal verkeersknelpunten zijn. 
 
Zo ontbreekt het tracé van de R8 tussen het Ei en de N8 (Oudenaardsesteenweg). Deze doortrekking 
maakt blijkbaar deel uit van de streefbeeldstudie “Hoog Kortrijk” voor de verkeersafwikkeling van het 
Kennedypark en de nieuwe ziekenhuiscampus AZ-Groeninge. 
 
1. Wat is de stand van zaken van de streefbeeldstudie “Hoog Kortrijk”? Indien deze gefinaliseerd is, 

wat zijn de bevindingen en implicaties voor de doortrekking van de R8 tussen het Ei en de N8? 
Indien niet, wanneer is dit voorzien? 

 
2. In welke mate wordt deze doortrekking als prioritair beschouwd? 
 
3. Welke concrete timing is voorzien voor de aanleg van dit tracé van de R8 en welke fasen dienen 

nog te worden doorlopen? 
 
4. Wat is de kostprijs voor deze doortrekking? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 396 van 19 februari 2008 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
1. De streefbeeldstudie " Hoog Kortrijk" is uitgevoerd in opdracht van de stad Kortrijk. De tweede 

fase ervan, namelijk de verdere uitwerking van de plannen, wordt binnenkort verwacht. De 
doortrekking van de R8 tussen het ei en de N8 zal toelaten om het ei te ontlasten van het verkeer 
van de R8. Deze ontlasting van het ei zou op zijn beurt ruimte bieden om het bijkomend verkeer 
op te vangen dat verwacht wordt van de verkeersafwikkeling van het toekomstig AZ-Groeninge 
en het Kennedypark. In dit opzicht is gebleken in de streefbeeldstudie dat de doortrekking van 
de R8 zeer belangrijk is om overbelasting van het ei te vermijden. 

  
2. De doortrekking van de R8 is een prioriteit voor de goede afwikkeling van het ei en dit wordt 

nog belangrijker van zodra het Kennedypark een bijkomende verkeersstroom op het ei zal 
teweegbrengen. 

  
3. De timing zal afhangen van een aantal randvoorwaarden. In ieder geval dient de procedure van 

de Provinciale Audit Commissie te worden doorlopen (ongeveer een jaar). Indien het 
onbrekende stuk als een primaire weg wordt gecategoriseerd , dan zal mogelijks een MER-
studie moeten worden opgemaakt. 

  
4. De kostprijs van de doortrekking zal afhangen van de categorisering van de weg en kan dus nu 

nog niet bepaald worden. 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 397 
van 19 februari 2008 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
Doortrekking R8 Kortrijk   -   Stand van zaken 
 
De ring rond Kortrijk is niet afgewerkt. Er moet onder meer een oplossing komen voor het deel van 
het traject tussen de N50 (Brugsesteenweg) en Izegemstraat. Door Wegen en Verkeer West-
Vlaanderen werd recentelijk grond gestapeld in het tracé van de R8 ter hoogte van Barco. Deze 
grondwerken zouden passen in toekomstige ophogingen voor de R8 en gebeurden met een overschot 
aan grond. 
 
Voor de aansluiting van de R8 met de industriezone Kuurne is het de bedoeling de bedieningswegen in 
de industriezone langs de vroeger geplande noordelijke uitvalshoek samen te brengen en een 
aansluiting te maken op de bedieningswegen langs de voorziene R8 door de aanleg van een rotonde. 
De start- en projectnota’s zouden medio 2007 voorgelegd zijn in de Provinciale Auditcommissie. 
 
Ter hoogte van Harelbeke aan de N43 (Gentsesteenweg) en de Kortrijksestraat is de R8 ook nog steeds 
een gewone weg met snelheidsbeperkingen en verkeerslichten. 
 
1. Wat is de concrete stand van zaken voor dit ontbrekend tracé van de R8 tussen de N50 en 

Izegemsestraat? Wat zijn de specifieke plannen, met timing en kostprijs? 
 
2. Wat is de functie van een ophoging van de R8 via grondaanvoer op deze locatie? Wat is de 

uiteindelijke bedoeling? Wat is de afkomst van dit grondoverschot? Hoe wordt de ophoging van 
de R8 op dit stuk uiteindelijk gerealiseerd? Is dit een definitieve oplossing? Wat is de kostprijs en 
timing? 

 
3. Wat is de stand van zaken van de plannen voor de aansluiting van de Industriezone Kuurne met de 

R8? Welke concrete fases met concrete timing dienen nog te worden doorlopen? 
 
4. Wat is de stand van zaken betreffende het tracé van de R8 ter hoogte van de N43 en de 

Kortrijksestraat? Wat zijn de concrete plannen? Wat is de kostprijs en timing? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 397 van 19 februari 2008 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
1. Met het oog op de verdere uitwerking van het project, werden intussen de topografische 

opmetingen uitgevoerd. Aan de hand van deze detailopmetingsplannen, kan verder gewerkt 
worden aan het intekenen van het rondpunt ter hoogte van de industriezone Kuurne. Tegen 
medio 2008 kan verwacht worden dat een eerste versie van de plannen klaar zal zijn om voor te 
leggen in de Provinciale Auditcommissie (PAC). Er is momenteel op het reserveprogramma van 
2008 1.250.000 euro voorzien voor dit project. 

  
2. De grondophoging van de middenstrook is aangebracht voor de toekomstige doortrekking van 

de R8. De huidige verharding zal dan fungeren als bedieningsweg. De grond is afkomstig van 
diverse wegenwerken van het Vlaams Gewest in de streek rond Kortrijk. De ophoging zal hier 
en daar nog worden bijgewerkt, in functie van de definitieve plannen. De ophoging was 
kostenloos, aangezien het de afvoer van grond van een andere werf betreft. Naast de kostprijs is 
de verdichting van de ondergrond een bijkomend voordeel: bij de aanleg van grondmassieven 
dient men steeds rekening te houden met naverdichting. Als we deze ophogingen nu reeds 
aanbrengen, zal de naverdichting bij de afwerking van de R8 reeds achter de rug zijn en zal dan 
tijd gewonnen worden. 

  
3. Voor de aansluiting van de industriezone Kuurne dient nog de procedure van de PAC te worden 

doorlopen. Startnota wordt verwacht tegen medio 2008, projectnota tegen eind 2008. 
  
4. Voor de N43 is er al een aanzet gegeven om de R8 in het verlengde van het Leieviaduct door te 

trekken over de N43. Voor de Kortrijksestraat zijn er nog geen concrete plannen. 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 398 
van 19 februari 2008 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
Verkeerswisselaar R8-A19 Kortrijk   -   Stand van zaken 
 
Vorig jaar werd de studie opgestart voor de opmaak van een project-MER (milieueffectenrapport) in 
het kader van de aanleg van de verkeerswisselaar Kortrijk-West tussen de autosnelwegen A19 en R8. 
 
De doelstelling is de milieueffecten te onderzoeken als gevolg van de aanleg van een ongelijkgrondse 
verkeerswisselaar met een bijkomende op- en afrit. 
 
1. Wat is de stand van zaken van deze MER-studie? Indien deze studie nog niet is gefinaliseerd, voor 

wanneer is dit voorzien? Indien deze studie is afgehandeld, wat zijn de aanbevelingen voor het 
definitieve ontwerp? 

 
2. Is er reeds zicht op een definitief ontwerp van deze verkeerswisselaar? 
 
3. In welke fase bevindt het project voor de aanleg van de verkeerswisselaar Kortrijk-West zich? 

Welke fasen moeten nog worden doorlopen en wat is telkens de timing? 
 
4. Welk budget is voor deze investering voorzien? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 398 van 19 februari 2008 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
1. Het project-MER is afgewerkt tot in de fase van de kennisgevingsnota. Sinds 1 december 2007 

is een nieuwe regelgeving inzake milieueffectrappotage voor plannen en programma’s van 
toepassing, namelijk: 
-  het decreet van 27 april 2007  houdende wijziging van titel IV van het decreet van 5 april 1995 

houdende algemene bepalingen inzake milieubeleid (afgekort “DABM”) en van artikel 36ter 
van het decreet van 21 oktober 1997 betreffende het natuurbehoud en het natuurlijk milieu, 
verder afgekort als “het plan-MER-decreet”; 

- het besluit van 12 oktober 2007betreffende de milieueffectrapportage over plannen en 
programma’s, afgekort als “het plan-MER-besluit”.  

 
Gezien voor de uitvoering van het project voor een klein gebied een wijziging van het bestaande 
BPA nodig zal zijn,  is ook deze regelgeving van toepassing. Conform artikel 4.2.3., §3 DABM, 
zoals gewijzigd door het plan-MER-decreet, is een plan dat slechts een wijziging van een klein 
gebied op lokaal niveau inhoudt van een bestaand plan, zoals in casu, slechts plan-MER-plichtig 
voor zover dat plan aanzienlijke milieueffecten kan veroorzaken. De initiatiefnemer van het plan 
(RUP) tot wijziging van het voormelde BPA kan dus voor een dergelijk plan een ontheffing 
vragen van de plan-MER-plicht, voor zover hij kan aantonen dat dat plan geen aanzienlijke 
milieueffecten kan veroorzaken.  Er zal in dit geval bijkomend een  onderzoek gebeuren om de 
ontheffing van opmaak van een plan-MER aan te vragen. Daartoe wordt eerstdaags een bijakte 
opgemaakt aan de studieovereenkomst om in uitbreiding van het project-MER het bijkomend 
onderzoek in het kader van de planmilieueffectrapportage uit te voeren. 

 
2. Het project-MER voorziet in de kennisgevingsfase drie mogelijke oplossingen, met een 

uitgesproken voorkeur voor één optie. De optie die wordt naar voor geschoven, voorziet de 
bouw van een brug over de R8, die aan de westzijde aansluit aan de rijstroken van de A19 en 
aan de oostzijde aansluit aan een lus die de verkeerstroom van de R8 in noordelijke richting 
verbindt met de A19. Het ontwerp is als schets bij de MER studie gevoegd.   

 
3. Gezien de geplande verkeerswisselaar gedeeltelijk in een BPA gelegen is, zal de opmaak van 

een RUP noodzakelijk zijn. Daarnaast zal het onderzoek in het kader van de 
planmilieueffectrapportage, onder meer om na te gaan of er in voorliggend geval een ontheffing 
voor de plan-MER-plicht kan worden bekomen, voor bijkomende vertraging zorgen. Bij een 
eerste prognose van de afstemming van beide procedures kan gesteld worden dat beide ten 
vroegste binnen anderhalf jaar kunnen worden afgewerkt. Dit impliceert dat het dossier ten 
vroegste in 2010 kan worden aanbesteed. 

 
4. De totale kosten worden geraamd op 9 miljoen euro. 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 399 
van 19 februari 2008 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
R8 Harelbeke-Kortrijk   -   Aquaplaning 
 
Op de R8, grondgebied grens Harelbeke/Stasegem – Kortrijk, tussen de afrit Stasegem en de 
spoorwegbrug, is er zelfs bij lichte regenval gevaar voor aquaplaning op de linkerrijstrook. 
 
In eerste instantie lijkt de oorzaak van deze onveilige situatie de onvoldoende waterafvoer op deze 
weg. 
 
1. Welke structurele maatregelen worden er genomen om de oorzaak van aquaplaning op deze 

locatie weg te nemen? 
 
2. Met welke frequentie wordt de waterafvoer gecontroleerd langs deze weg en indien nodig 

ontstopt? Door welke diensten gebeurt dit? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 399 van 19 februari 2008 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
1.    Aquaplaning ingevolge spoorvorming is hier niet aan de orde. Bij hevige, aanhoudende regenval 

is de afvoercapaciteit van het stelsel van watergreppels en rioolmonden met rooster 
onvoldoende. Daardoor wordt het regenwater teruggestuurd naar het linkerrijvak. De ringweg is 
daar aangelegd met een eenzijdige verkanting naar de middenberm toe.  
Structurele ingrepen zijn in eerste instantie niet nodig. De frequentie van de reiniging van de 
rioolmonden en het vrijmaken van de roosters zal evenwel worden verhoogd om het 
afwateringsstelsel steeds optimaal en met 100 % capaciteit te laten functioneren. 

 Deze werken kunnen zowel met eigen personeel van het Agenschap Wegen en Verkeer als in 
een onderhoudscontract door een aannemer gebeuren. 

 
2.    De inspectie op de kwaliteit van de infrastructuur gebeurt dagelijks door de wegentoezichters. 

De gesignaleerde toestand kan alleen worden waargenomen bij de geciteerde uitzonderlijke 
weersomstandigheden. 
Het afwateringsstelsel zal verscherpt in het oog worden gehouden. 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 400 
van 19 februari 2008 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
Heraanleg schoolomgeving R35 Waregem   -   Budget 
 
De koepelmodule 34040/10/A met module 10 betreffende de herinrichting van de schoolomgeving van 
het Koninklijk Atheneum langs de R35, Westerlaan in Waregem, werd in maart 2006 door de 
Waregemse gemeenteraad goedgekeurd. Momenteel is het studiebureau dat de studieopdracht eind 
2006 toegewezen kreeg, nog bezig met de opmaak van de startnota. 
 
In tegenstelling tot andere geplande modules 10 in andere gemeenten, is er voor dit project nog geen 
budget voorzien in het investeringsprogramma 2009. Het is weliswaar de bedoeling dat de werken in 
2009 zouden starten. 
 
1. Om welke reden werd deze investering module 10 nog niet opgenomen in het 

investeringsprogramma? 
 
2. Wanneer zal deze herinrichting van een schoolomgeving budgetten toegewezen krijgen? 
 
3. Kunnen de werken vanwege de budgettering vertraging oplopen? Zo ja, hoe wordt dit verholpen? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 400 van 19 februari 2008 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
1. De herinrichting van de schoolomgeving van het Koninklijk Atheneum langs de R35 in 

Waregem zal met module 10 van de mobiliteitsconvenanten worden uitgevoerd. Dit project 
werd in de gemeenteraad van 7 maart 2006 goedgekeurd. Module 10 – projecten worden niet 
opgenomen in het investeringsprogramma (art.73.11). Dit ‘module 10’ project met nummer 
3736 (ter hoogte van 2 schoolpoorten) komt voor op het 3- jarenprogramma 2005-2006-2007 
van het artikel 63.01. Om dit project te realiseren werd op initiatief van het stadsbestuur een 
studiebureau aangesteld. 
Aansluitend op dit project zal het projectgebied uitgebreid worden met een module 3 van de 
convenanten op de R35 tussen de kilometerpunten 2,750 t.e.m. 3,320 in het kader van de studie 
rond de stationsomgeving te Waregem. Deze module 3 werd in de gemeenteraad goedgekeurd 
op 5 februari 2008. Om dit ‘module3’-project te realiseren werd door het stadsbestuur een 
studiebureau aangesteld.   
 

2. Zodra de projectnota van het module 10 project conform verklaard wordt in de Provinciale 
Auditcommissie kan op basis van de bijhorende raming een budget vastgelegd worden op artikel 
63.01.   

 
3. De opname van een project op het investeringsprogramma is steeds een afweging tussen onder 

meer de beschikbare middelen op ogenblik en de prioriteit van het project.  Deze afweging kan 
pas worden gemaakt indien het project ver genoeg gevorderd is. 
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Vraag nr. 401 
van 19 februari 2008 
van JAN ROEGIERS 
 
 
 
N461 Catriestraat Drongen   -   Heraanleg 
 
Sedert vele jaren belooft de Vlaamse overheid de heraanleg uit te voeren van de Antoon Catriestraat in 
Drongen. Er zou sprake zijn van de heraanleg van de voet- en fietspaden (zowel verhoogd als 
vrijliggend en tweezijdig), de aanleg van een verkeersplateau ter hoogte van het kruispunt met de 
Kruisstraat, en de invoering van zone 30. 
 
Voor de heraanleg moet de straat verbreed worden en dus moet er onteigend worden. Van een zestigtal 
personen is de eigendom bedreigd. In het overgrote deel betreft het enkel de voortuintjes. Slechts drie 
huizen die dicht bij de straat staan, moeten verdwijnen. 
 
Volgens het Agentschap Wegen en Verkeer zou nog dit jaar een technische studie plaatsvinden. Eens 
die gebeurd is, kan de procedure voor de onteigeningen van start gaan. Als alles goed gaat, starten de 
werken dan in 2011. 
 
1. Welke werken zijn er precies voorzien voor de Antoon Catriestraat in Drongen? 
 
2. Moet er onteigend worden en welke eigendommen zijn geheel of gedeeltelijk bedreigd? 
 
3. Is de technische studie inderdaad voor dit jaar gepland? Wat houdt ze in en tegen wanneer moet ze 

afgewerkt worden? 
 
4. Wanneer starten de onteigeningsprocedures nu effectief? Hebben de betrokkenen niet lang genoeg 

in onzekerheid geleefd? 
 
5. Wanneer starten de werken effectief? Bestaat de kans dat ze – wegens geldgebrek of om andere 

redenen – alsnog worden uitgesteld? Neemt de minister maatregelen om elk verder uitstel te 
voorkomen? 

 
6. Hoe en wanneer zal de Vlaamse overheid met de betrokkenen communiceren? 
 
7. Is er overleg gepland of geweest met de stad Gent? Wat was het resultaat? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 401 van 19 februari 2008 
van JAN ROEGIERS 
 
 
 
1. Het project voorziet de herinrichting van de N461 (Antoon Catriestraat vanaf N466 en 

Boskeetstraat), met aanleg van enkelrichtingsfietspaden aan beide zijden (vrijliggend indien 
mogelijk, aanliggend verhoogd in de smalle zones) en waar nodig voetpaden. Op het kruispunt 
met de Beekstraat is een rotonde voorzien, evenals op het kruispunt met de Luchterenstraat / 
Gavergrachtstraat. 

 Terzelfdertijd moeten belangrijke rioleringswerken gebeuren, met realisatie van een gescheiden 
afvoerstelsel (ten laste van TMVW, beheerder van het stedelijke rioleringsnet). 

 
2. Om de herinrichting van de weg met de aanleg van fietspaden mogelijk te maken, zijn inderdaad 

onteigeningen nodig. Er zijn in totaal 62 innemingen te doen, in hoofdzaak voortuinstroken, 
maar ook 1 bewoonde woning. 

 
3. De aanbesteding voor de technische studie is voorzien in 2008. De studie omvat de opmaak van 

de technische plans en de aanbestedingsdocumenten. Het betreft een gecombineerd project, 
waarin ook de werken ten laste van TMVW (rioleringen) en van de stad Gent (voetpaden, groen, 
straatmeubilair) zijn opgenomen. Normaal gezien zal de technische studie tegen einde 2009 
kunnen worden voltooid. 

 
4. Momenteel  is voorzien om de onteigeningsprocedure opnieuw op te starten in de tweede helft 

van 2008. 
 
5. Bepalend voor de start van de werken zal de tijd zijn die nodig is om alle onteigeningen te 

kunnen realiseren. Het gewest is hiervoor momenteel nog afhankelijk van het voor 
onteigeningen bevoegde aankoopcomité van de federale overheid. In het verleden is al veel 
voorbereidend werk gebeurd dat niet verloren is. Toch kan worden verwacht dat de hele 
procedure anderhalf à twee jaar zal aanslepen. Aldus zouden de werken kunnen worden 
aanbesteed in de tweede helft van 2010 om effectief met de werken te starten in het voorjaar 
2011. 

 Alles wordt in het werk gesteld om deze timing te halen. Het definitieve programma 2010 kan 
echter maar in een volgende legislatuur worden goedgekeurd. 

 De stad Gent en TMVW moeten als medefinanciers ook tijdig de nodige budgetten voorzien. 
 
6. Er is recent afgesproken met de stad Gent om op korte termijn via een bewonersbrief de stand 

van zaken toe te lichten aan alle bewoners. De eigenaars die door de onteigening worden 
getrokken, worden apart aangeschreven bij de uitvaardiging van het ministerieel onteigenings-
besluit. 

 Als het definitieve ontwerp ver genoeg is gevorderd zal een hoorzitting voor de bewoners 
worden georganiseerd. Dat zal pas in de loop van 2009 zijn. 

 
7. Over alle gewestwegendossiers wordt overlegd met de stad Gent. In het verleden is al uitgebreid 

overlegd over dit project. De stad Gent is, met TMVW, medefinancier, zowel voor de 
studieopdracht als voor de werken. Het overleg wordt binnenkort heropgestart om één en ander 
te actualiseren en om tot een goedgekeurde samenwerkingsovereenkomst te komen. 
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Vraag nr. 402 
van 19 februari 2008 
van JAN VERFAILLIE 
 
 
 
Verkeerswisselaar E40 Gistel   -   Sluiting afrit 
 
De herinrichting van het afrittencomplex langs de E40 ter hoogte van Gistel nadert zijn voltooiing. 
 
Het geheel werd voorzien van verkeerslichten. Eén afrit werd volledig afgesloten. 
 
1. Waarom werd deze afrit afgesloten? 
 
2. Wat zal er gebeuren met de afgesloten afrit? Wordt dit oude wegdek opgebroken? 
 
3. Welke bestemming wordt aan dit voormalige tracé gegeven? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 402 van 19 februari 2008 
van JAN VERFAILLIE 
 
 
 
1. De herinrichting van het afrittencomplex is gebeurd in het kader van het wegwerken van de 

gevaarlijke punten op de gewestwegen. Aangezien de betrokken afrit door zijn concept ter 
hoogte van de aansluiting op de N33 een belangrijk probleem qua verkeersveiligheid stelde voor 
afrijdende voertuigen en voor fietsers, is beslist om de afrit af te sluiten. Uit de voorafgaande 
grondige studie bleek dat rekening houdende met de plaatsing van de verkeerslichten, via de 
tegenoverliggende afrit aan de westkant de doorstroming van het afrijdende verkeer voldoende 
verzekerd was.   
 

2. In het kader van de huidige werken is niet voorzien om de afrit op te breken.  
 

3. Over de bestemming is er op dit ogenblik geen definitieve uitspraak. 
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Vraag nr. 410 
van 20 februari 2008 
van TOM DEHAENE 
 
 
 
Gratis elektriciteit   -   Rusthuizen 
 
Sinds 2002 krijgt elk Vlaams gezin jaarlijks een hoeveelheid gratis stroom. Het gaat om 100 kWh/jaar 
per gezin (“huishoudelijke afnemer”), en voor elk gezinslid komt daar nog een 100 kWh/jaar bij. Deze 
maatregel beoogt sociaal zwakkeren te ondersteunen en gezinnen tot matig energieverbruik aan te 
zetten. De kosten van de maatregel worden doorgerekend in het distributienettarief. 
 
Onlangs werd de definitie van “huishoudelijke afnemer” in het decreet echter aangepast. Die 
aanpassing die rechtspersonen en btw-plichtigen uitsluit, zou tot gevolg kunnen hebben dat bepaalde 
rusthuizen bijvoorbeeld (met een vzw-structuur) geen aanspraak meer kunnen maken op de gratis 
stroom. 
 
Was het de bedoeling om bijvoorbeeld rusthuizen uit te sluiten van de gratis elektriciteit? 
 
Zo niet, wat zal de minister doen om dit ongewenst gevolg van de decreetaanpassing ongedaan te 
maken? 
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hilde crevits 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 

antwoord 
op vraag nr. 410 van 20 februari 2008 
van TOM DEHAENE 
 
 
 
Zoals ook de VREG heeft gemeld bestaat er kennelijk onduidelijkheid over het feit of rusthuizen al dan 
niet nog recht hebben op gratis kWh voor het aantal inwoners dat in het rusthuis gedomicilieerd is. De 
oorzaak is de aanpassing van het begrip “huishoudelijke afnemer” (in artikel 2, 25°, van het 
Elektriciteitsdecreet). De nieuwe definitie van het begrip “huishoudelijke afnemer” maakt dat BTW-
plichtigen en rechtspersonen die een leveringscontract zijn aangegaan met een leverancier, vanaf 10 
juli 2008 niet meer beschouwd kunnen worden als een huishoudelijke afnemer. De meeste 
leveringscontracten voor de levering van elektriciteit en aardgas aan rusthuizen zijn inderdaad gesloten 
door een BTW-plichtige of rechtspersoon. Dit zou maken dat zij niet meer vallen onder de algemene 
bepaling die stelt dat zij recht hebben op gratis elektriciteit (in artikel 18bis, §1, van het 
Elektriciteitsdecreet).  
 
Nochtans is het geenszins de bedoeling geweest om de toekenning van gratis kWh aan rusthuizen stop te 
zetten.  
 
Ik zal dan ook het initiatief nemen om een decreetswijziging aan te brengen om dit te verduidelijken.  
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Vraag nr. 413 
van 20 februari 2008 
van JAN ROEGIERS 
 
 
 
Fietsbrug “Franse Vaart” Gent   -   Stand van zaken 
 
In antwoord op mijn schriftelijke vraag nr. 419 van 20 april 2007 (Websitebulletin publicatiedatum 
06-06-2007) deelde de voorganger van de minister mee dat het bevel tot aanvang van de werken voor 
de tweede fietsbrug over de oude Scheldearm “de Franse Vaart”, vanuit het Gentse Keizerspark naar 
de Sas- en Bassijnwijk, op 1 mei 2007 gegeven zou zijn. 
 
De effectieve aanvang van de werken op het terrein zou zich situeren na het bouwverlof (van 2007 
mag ik aannemen). De werken zouden ongeveer één jaar duren. Het project maakt deel uit van het 
“Herwaarderingsplan voor de Gentse Binnenwateren – Actieprogramma Watergebonden 
Infrastructuurwerken Gent”, dat door Waterwegen en Zeekanaal NV, samen met de stad Gent werd 
uitgewerkt. 
 
Vandaag is er ter plaatse amper iets te zien van de werkzaamheden en het is dus zeer de vraag of de 
timing die de vorige minister heeft meegegeven ook effectief nog haalbaar is. 
 
1. Is de timing uit het vorige antwoord van 20 april 2007 nog actueel? Zo neen, wat is daarvan de 

reden? 
 
2. Wanneer zullen de werken effectief aanvangen? En vooral: wanneer zal de fietsbrug effectief in 

gebruik kunnen worden genomen? 
 
3. Plant de minister nog overleg met de stadsdiensten over deze vertraging? Worden de 

buurtbewoners hierover in kennis gesteld? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 413 van 20 februari 2008 
van JAN ROEGIERS 
 
 
 
1. Het bevel tot aanvang der werken werd gegeven op 1 mei 2007, zoals reeds eerder meegedeeld 

in het antwoord op uw vraag nr. 419 van 20 april 2007.  
 
2. De werken zullen effectief aanvangen in maart 2008 en zullen na het bouwverlof beëindigd zijn.  
 De tijd tussen de datum van het aanvangsbevel der werken en de effectieve start der werken 

werd ingenomen door de detailstudie, de bestelling en keuring van de materialen en het 
onderzoek naar de juiste ligging in de ondergrond van nutsleidingen en eventuele andere 
leidingen. 

 
3. Over de aanleg van de fietsersbrug werd reeds eerder overleg gepleegd met de stad en haar 

inwoners. 
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Vraag nr. 418 
van 22 februari 2008 
van ANNICK DE RIDDER 
 
 
 
Antwerpse Leien   -   Parkeerverbod 
 
Toen de Antwerpse Leien een paar jaar geleden heraangelegd zijn, was het toegestaan om te parkeren 
aan de huizenkant van de zijrijwegen. De laatste tijd verschijnen echter overal borden die bepalen dat 
het verboden is te parkeren van maandag tot zaterdag tussen 9 en 18 uur. 
 
Dit betekent dus dat, buiten een paar plaatsen waar men wèl mag parkeren, men enkel mag laden en 
lossen op de betrokken stukken. Nochtans zijn er plaatsen waar dit volstrekt geen zin heeft. Op de 
Amerikalei, waar er amper winkels te bespeuren vallen, heeft men deze maatregel bijvoorbeeld ook 
ingevoerd. Het gevolg is dat bestuurders vruchteloos naar een parkeerplaats zoeken, terwijl er veel 
plaatsen vrij zijn om te laden en te lossen. Maar aangezien er geen winkels zijn, wordt van deze 
plaatsen geen gebruik gemaakt. Dit zet uiteraard kwaad bloed bij de omwonenden, aangezien zelfs 
zonder de nieuwe maatregelen het aantal parkeerplaatsen er al beperkt was, en er wordt dan ook vlot 
fout geparkeerd. 
 
Ook het Gemeentelijk Autonoom Parkeerbedrijf Antwerpen begrijpt deze maatregel niet. Zij stellen 
dat er op het laatste stuk van de Amerikalei helemaal geen noodzaak is voor deze maatregel. Op dat 
stuk, tussen de Bouwmeestersstraat en de Kasteelstraat, is er geen enkele winkel. 
 
Het is ook geen argument om te stellen dat deze parkeerplaatsen weg moeten in het kader van het 
stand still-principe, omdat er toch een parking is voorzien aan de Nationale Bank. Deze parking is 
namelijk niet gratis voor de omwonenden. Zij kunnen er dan ook moeilijk hun auto heel de dag kwijt. 
 
1. Waarom is er een parkeerverbod op heel de Leien, ongeacht het aantal winkels dat zich in de buurt 

bevindt? 
 
2. Gaat er onderzocht worden of dit parkeerverbod op bepaalde plaatsen versoepeld moet worden, 

zodat de buurtbewoners opnieuw hun auto kunnen parkeren? Of wordt er voor de buurtbewoners 
een andere oplossing gezocht? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 418 van 22 februari 2008 
van ANNICK DE RIDDER 
 
 
 
1. De definitieve signalisatie heeft het voorwerp uitgemaakt van een voorafgaand overleg tussen de 

stad Antwerpen, het Vlaamse Gewest en de lokale politie. Er werd bepaald dat na elke zijstraat, 
die uitkwam op een ventweg, een verkeersbord E1zou geplaatst worden met onderbord 
"Loskade van maandag tot zaterdag van 9 tot 18 u" + onderbord Xa (verticale pijl met 
vermelding 20m). Het was de bedoeling om de eerste 20m van elk deel ventweg te reserveren 
voor lossen en laden. Het principe werd over het ganse traject van de Leien (fase 1) toegepast. 
Bij de aanvang van de signalisatiewerken heeft de stad in een vergadering op 21.8.2007 een 
aantal wijzigingen voorgesteld, o.a. het vergroten van de laad- en loszones tot 30m lengte i.p.v. 
20m. Op 24.8.2007 meldde GAPA dat het woord "loskade" niet hoefde aangebracht op het 
onderbord onder het teken E1. Aangezien de regelgeving in verband met parkeren en het 
parkeerbeleid in het algemeen een bevoegdheid is van het stadsbestuur, heeft het Vlaamse 
Gewest als beheerder van de gewestweg de afspraken en opgedragen wijzigingen zonder verdere 
discussie uitgevoerd. Ook werden op vraag van het stadsbestuur afzonderlijke parkeerplaatsen 
voor taxi’s bijgevraagd na de gunning van de opdracht. De nodige borden werden eveneens door 
toedoen van het Vlaamse Gewest geplaatst. 

2. Indien men van mening is dat aan de aldus ingevoerde parkeerregeling nog wijzigingen moeten 
worden aangebracht, dan is dit zoals ook voor de bestaande toestand de bevoegdheid van het 
stadsbestuur. Eventuele wijzigingen en aanpassingen zullen niet meer door het Vlaamse Gewest 
worden betaald, maar door de stad Antwerpen, gelet op hun bevoegdheden i.v.m. parkeren. De 
huidige geplaatste borden waren bedoeld als een soort vervanging van de vroegere (oude) 
borden die t.g.v. de werken werden weggenomen. 
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Vraag nr. 420 
van 26 februari 2008 
van JAN ROEGIERS 
 
 
 
Investeringsprogramma wegen   -   N70 doortocht Zeveneken 
 
Op het indicatief meerjarenprogramma 2008-2010 van AWV-Oost-Vlaanderen (Agentschap Wegen en 
Verkeer) staat te lezen dat er werken worden voorzien aan de N70 in Lochristi voor de doortocht in 
Zeveneken. Er is 150 k euro voorzien in fase 1 en 3000 k euro pro memorie. 
 
Deze werken staan niet op het reserveprogramma, waardoor men er redelijkerwijs kan van uitgaan dat 
de werken ook effectief zullen worden uitgevoerd. 
 
1. Welke werken worden precies voorzien in fase 1 en fase 2? 
 
2. Medeopdrachtgevers zijn de gemeente Lochristi en De Lijn. Hoeveel euro voorzien zij in 2008 en 

later voor welke werken? 
 
3. Wat is de historiek van dit dossier? Werden er vroeger reeds voorbereidende studies of 

onderzoeken uitgevoerd? Wat waren de resultaten? 
 
4. Wat is de stand van zaken in het dossier? Wanneer kunnen de werken effectief aanvangen? 

Hoelang zullen de werken duren en wanneer worden ze opgeleverd? Wordt er hinder voor het 
wegverkeer verwacht? 

 
5. Wordt hierover gecommuniceerd met alle betrokkenen? Hoe en wanneer? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 420 van 26 februari 2008 
van JAN ROEGIERS 
 
 
 
1. Fase 1 heeft betrekking op de studieopdracht voor de opmaak van het technisch ontwerp van de 

doortocht. Fase 2 betreft de uitvoering van de wegwerkzaamheden zelf. 
 
2. De medeopdrachtgevers voor de herinrichting van de doortocht N70 te Zeveneken zijn de 

gemeente Lochristi, de stad Lokeren en Aquafin. In 2008 heeft Lochristi voor de studieopdracht 
80.000 euro voorzien, Lokeren 50.000 euro. Aquafin heeft in het verleden al een studiebureau 
aangesteld. Op het investeringsprogramma staat De Lijn ook vermeld omdat voor deze 
herinrichting een module 3 “Herinrichting van doortochten” zal afgesloten worden binnen het 
kader van het mobiliteitsconvenantenbeleid. Wat betreft de werken zelf zijn er enkel geraamde 
bedragen ter beschikking: 3 miljoen euro voor het Vlaamse Gewest, 1 miljoen euro voor 
Aquafin, 660.000 euro voor Lochristi en 820.000 euro voor Lokeren.  
 

3. Er zijn voor dit dossier nog geen voorbereidende studies uitgevoerd.  
 

4. Momenteel is een samenwerkingsovereenkomst tussen het Agentschap Wegen en Verkeer, 
Lochristi, Lokeren en Aquafin in voorbereiding. Als deze door alle partijen goedgekeurd is, kan 
in het voorjaar nog een studieopdracht uitgeschreven worden. Over de werken zelf kan nog niets 
concreet meegedeeld worden.  
 

5. In de studieopdracht wordt voorzien dat de ontwerper ondersteuning dient te verlenen bij 
infovergaderingen voor de bevolking. Die zullen georganiseerd worden in samenwerking met de 
lokale overheden. 
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Vraag nr. 444 
van 27 februari 2008 
van BART CARON 
 
 
 
Doortrekking R8 Kortrijk   -   Stand van zaken 
 
De R8 rond Kortrijk wordt na dertig jaar nog altijd gekenmerkt door een aantal voorlopige en 
onafgewerkte passages. Vervelend, omdat het verkeer blijft toenemen. 
 
Een van de grootste knelpunten bevindt zich ter hoogte van de Ring Shopping in Kuurne en de  
industriezone Kortrijk-Noord. Tijdens de spitsuren vormen zich daar telkens lange files. 
 
Een tweede knelpunt is het op- en afrittencomplex aan de Pottelberg in Kortrijk. Acht jaar geleden 
werden er verkeerslichten geplaatst om de veiligheid te verhogen. Op het moment dat ze werden 
aangeschakeld, bleek dat ze meer verkeershinder veroorzaakten dan oplosten, dus staan ze sindsdien 
op oranje knipperlicht geschakeld. 
 
Een derde knelpunt is het gevaarlijke verkeersknooppunt van de R8 met de A19 Kortrijk-Ieper. 
Automobilisten vermijden dit knooppunt omdat er te veel verkeerslichten staan. Daardoor slikken de 
omliggende straten, zoals de Oude Ieperseweg in Heule, al jaren te veel verkeer. In het gewestplan 
staat sinds 2005 een zone gereserveerd om de verkeerswisselaar Kortrijk-West tussen de autowegen 
A19 en R8 verder af te werken en twee bijkomende takken aan te leggen. Anno 2008 is dit project, 
ondanks het feit dat het in de regio al ruim tien jaar over de partijgrenzen heen als een topprioriteit 
wordt beschouwd, nog steeds niet gerealiseerd. 
 
Verder zorgen ook volgende knelpunten voor verkeersopstoppingen: 
- het ontbrekende stuk tussen het Ei van Kortrijk en het op- en afrittencomplex aan de 

Oudenaardsesteenweg; 
- het onafgewerkte stuk tussen de spoorweg Kortrijk-Gent en de R8-Leiebrug. 
 
Deze onvoltooide werken hebben ook gevolgen voor de mobiliteit en de verkeersveiligheid in de 
ruimere regio rond Kortrijk. 
 
1. Welke deelprojecten van de R8 worden er in 2008 uitgevoerd? En de jaren daarna? 
 
2. Kan de minister een overzicht geven van de planning van de werken? 
 

Kan hij ook een overzicht geven van de financiële planning per onderdeel en per jaar? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 444 van 27 februari 2008 
van BART CARON 
 
 
 
1. Voor 2008 is voor de R8 de heraanleg van het op -en afrittencomplex aan de Pottelberg 

voorzien. De aanpassing van de verkeerslichtenregeling en de verkeerseilanden is opgenomen in 
het project van de herinrichting van het kruispunt N43 met de Bruyningstraat /Engelse 
Wandeling. De studie van dit dossier bevindt zich momenteel in de fase van de conforme 
projectnota en zal in 2009 aanbesteed worden.   
 

 Verder is in 2007 de studie opgestart voor de opmaak van een project-MER met het oog op de 
aanleg van de conflictvrije verkeerswisselaar tussen de R8 en de A19. Wegens de lange duur 
van de te volgen procedures (Milieueffectenrapport, Ruimtelijk Uitvoeringsplan, Provinciale 
Auditcommissie, onteigening), zal de aanleg van deze verkeerswisselaar pas aangevat kunnen 
worden vanaf 2010. Dit is dan ook in de meerjarenplanning opgenomen. De twee bijkomende 
takken waarvan sprake in de parlementaire vraag daarentegen zijn niet voorzien. Enerzijds 
worden deze takken gedeeltelijk geschrapt bij een wijziging van het gewestplan. Anderzijds zal 
het tracé van de geplande aanleg van één van deze takken (de N328) vastgelegd moeten worden 
in een nog op te maken ruimtelijk uitvoeringsplan. De initiatiefnemer (stad of Vlaams Gewest) 
in dit dossier hangt af van de categorisering van de toekomstige N328. Dit laatste is nog niet 
bepaald en dient te gebeuren in overleg met de stad en de provincie.  
 

 De aansluiting van de Industriezone Kuurne is eveneens in de meerjarenplanning opgenomen. 
Hiertoe is het de bedoeling de startnota klaar te hebben tegen medio 2008, de projectnota tegen 
eind 2008.Voor de fileproblemen ter hoogte van de Ring Shopping Kuurne zijn topografische 
opmetingen gebeurd met het oog op de studie van de aanleg van de ringweg in de braakliggende 
centrale zone met de bouw van enkele bruggen. Hetzelfde zal gebeuren ter hoogte van het 
kruispunt van de R8 met de N43 (dit is tussen de spoorweg Kortrijk-Gent en de R8-Leiebrug). 
 

 Ten slotte maakt de doortrekking van de R8 tussen het Ei en de N8 (Oudenaardsesteenweg) deel 
uit van de streefbeeldstudie “Hoog Kortrijk”, die opgemaakt wordt met het oog op de 
verkeersafwikkeling van het Kennedypark en de nieuwe ziekenhuiscampus AZ-Groeninge. Dit 
ontbrekende stuk zal binnen de budgettaire mogelijkheden ingepast worden in de komende 
meerjarenplanning. 

 
2. De planning van de werken en de financiële planning per onderdeel en per jaar ziet er als volgt 

uit: 
 

 2008: Afrittencomplex Pottelberg (1.250.000 Euro) 
2007: Uitvoering MER studie verkeerswisselaar A19-R8 (kredieten 2006) 
2007: Opmeting en aanvatten studie R8 ten Noorden van Kortrijk (in eigen beheer) 
Reserve 2008: Aansluiting Industriezone Kuurne (1.250.000 Euro) 
2010 en later: Bouwen van complex A19 / R8 (3.000.000 resp. 6.000.000 Euro) 
2010: Ontsluiting ziekenhuiscampus AZ Groeninge op het Ei & E17 (1.500.000 Euro) 

 
 De planning van de aanleg van de R8 tussen het Ei en de N8 en de ongelijkgrondse kruispunten 

en doorgaande ringweg aan de noordkant, is nog niet bepaald en is afhankelijk van de 
budgettaire mogelijkheden en bijkomende studies. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 489 
van 12 maart 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Permanent armoedeoverleg   -   Verticaal luik 
 
Het Armoededecreet verankert een permanent armoedeoverleg. Dat bestaat uit een horizontaal en een 
verticaal luik. 
 
Het verticaal luik is het overleg dat binnen elk beleidsdomein met de vertegenwoordigers van de 
armen wordt gevoerd. Samen met deze vertegenwoordigers en de aandachtsambtenaren kunnen ook 
derden aan dit overleg deelnemen. 
 
Iedere minister bepaalt voor zijn of haar beleidsdomein hoe het verticaal overleg wordt georganiseerd. 
 
Het verticaal overleg vindt voor elk beleidsdomein minstens twee keer per jaar plaats. 
 
1. Hoeveel keer per jaar (sinds het armoededecreet) heeft het verticaal overleg plaatsgevonden voor 

de beleidsdomeinen van de minister? 
 
2. Maken ook derden deel uit van het verticaal overleg? Zo ja, wie? 
 
3. Wat zijn de resultaten van het overleg? Worden hiervan verslagen opgemaakt? Waar kunnen deze 

verslagen worden geraadpleegd? 
 
4. Houdt de minister, in haar/zijn beleid, rekening met de resultaten van dit overleg? Zo ja, op welke 

manier? Zo neen, waarom niet? 
 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 44, Van Mechelen nr. 93, 

Vandenbroucke nr. 170, Anciaux nr. 85, Bourgeois nr. 68, Keulen nr. 105, Van Brempt nr. 122, 
Vanackere nr. 122, Crevits nr. 489, Ceysens nr. 52). 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 489 van 12 maart 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 

 
Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt door de heer Steven Vanackere, Vlaams minister 
van Welzijn, Volksgezondheid en Gezin. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 490 
van 12 maart 2008 
van ANNE MARIE HOEBEKE 
 
 
 
Premies rationeel energiegebruik   -   Evaluatie 
 
De Vlaamse Regering geeft verschillende subsidies en premies inzake hernieuwbare energie of 
rationeel energiegebruik. Talrijke acties worden gelanceerd. Onder andere de spaarlampenactie. In een 
eerste fase werd de spaarlamp thuis afgeleverd, of kon men ze gaan halen in het postkantoor. Die 
eerste fase werd geen succes. 
 
De tweede fase werd anders aangepakt. Elk gezinslid kreeg nu een kortingsbon van 5 euro om in te 
ruilen voor een spaarlamp bij een handelaar naar keuze. Bijna 30 % van de respondenten ging er op in. 
De tweede fase had dus meer succes, maar ging gepaard met belangrijke kosten. De actie bleek duur 
en ondanks de vrij hoge respons blijkt de energiebesparing miniem, zeker in vergelijking met andere 
maatregelen. 
 
Een andere actie betreft de premies voor gascondensatieketels. Die zijn milieuvriendelijk en 
particulieren die dergelijke ketel laten plaatsen hebben dan ook recht op een premie van 125 euro. Nu 
blijkt dat slechts de helft van de particulieren zijn premie in 2006 is gaan innen. Voor 2007 lijkt de 
situatie niet in positieve zin te evolueren. Opnieuw blijkt er een probleem te zijn met de 
administratieve rompslomp. Een andere reden is, en dat blijkt uit onderzoek door de minister 
uitgevoerd, dat de premie nauwelijks bekend is. Laaggeschoolden scoren hier het slechtst, en wellicht 
hebben zij het meeste voordeel bij dat soort premies. 
 
Eandis reageert nu met een grote informatiecampagne. 
 
1. Wie draagt de kostprijs van deze informatiecampagne? 
 

Valt deze ten laste van de distributienettarieven? 
 
Hoe groot is de kostprijs? 
 
Wat is het verwachte effect? 
 
Hoe bereikt men de laaggeschoolden? 
 

2. In welke mate spelen de blijkbaar omslachtige administratieve procedures een rol bij het beperkt 
succes van de premies? Welke maatregelen plant de minister om de administratie te 
vereenvoudigen? 

 
3. Welke lessen trekt de minister uit het beperkte succes van de maatregel, met name wat 

gelijkaardige premies en acties betreft? Bestaat het risico niet dat de particulier door het premiebos 
niet langer de bomen ziet? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 490 van 12 maart 2008 
van ANNE MARIE HOEBEKE 
 
 
 
1. Het is correct dat Eandis in 2007 is gestart met een informatiecampagne betreffende 

aardgascondensatieketels. Het gaat hier echter niet om een grootschalige mediacampagne (er 
loopt intussen nog wel een mediacampagne van Eandis op de regionale televisiezenders, deze 
campagne, die al loopt van in 2007, behandelt echter verschillende REG-onderwerpen en is niet 
specifiek gericht op condensatieketels) maar om een campagne via de intermediaire organisaties 
Vlaamse Confederatie Bouw en Bouwunie. Gepoogd wordt om via de vakmannen zelf de 
klanten beter te bereiken en te informeren over de verschillende energiebesparende maatregelen 
en de bestaande financiële tegemoetkomingen.  Er werd ondermeer gecommuniceerd in 
vaktijdschriften. Daarnaast werd een mailing verstuurd aan ongeveer 20.000 tussenpersonen, 
waaronder installateurs, architecten, fabrikanten, … met informatie over de premies van de 
netbeheerders. Bij deze mailing was bovendien een bestelformulier gevoegd zodat deze 
tussenpersonen zelf de nodige aanvraagformulieren konden verkrijgen en onmiddellijk afgeven 
aan de klanten. Intussen wordt er ook gewerkt aan meer gedetailleerde leaflets die de 
tussenpersoon kan gebruiken om de eindklant te overtuigen van de maatregel. De leaflet omvat 
ondermeer algemene informatie over de energiebesparende maatregel, de vooropgestelde 
besparing en de verschillende tussenkomsten die de eindklant kan genieten bij het uitvoeren van 
deze energiebesparende investering.  

 
 Algemeen kan worden gesteld dat de kosten voor sensibiliserende REG-acties opgenomen 

worden in de distributienettarieven van de verschillende elektriciteitsdistributienetbeheerders. 
Zo ook voor deze campagne. Het informeren van de burger is immers een opgelegde REG- 
openbaredienstverplichting en kan dus ook doorgerekend worden in het REG-budget. Eandis 
kan op dit ogenblik nog geen inschatting geven van de totale kostprijs van deze campagne. De 
rapportering over 2007 is immers nog in opmaak en moet aan het Vlaams Energieagentschap 
uiterlijk op 1 mei 2008 worden bezorgd. Er werd mij echter verzekerd dat de kosten voor dit 
project niet zo groot zullen zijn aangezien een deel van de communicatiekosten zal worden 
gedragen door de verschillende vakverenigingen.  

 
 Het kwantificeren van effecten van dergelijke informatieprojecten is een onmogelijke opdracht. 

Gelet op de vele communicatie-acties die ook door andere partijen, zoals bijvoorbeeld het 
Vlaams Energieagentschap worden opgezet, is het moeilijk om de effecten van dit project af te 
zonderen. Er kan echter wel worden vastgesteld dat zowel het aantal premieaanvragen, als het 
aantal websitebezoekers, als het aantal REG-contacten bij Eandis sterk is toegenomen. Een 
trend die ook bij het Vlaams Energieagentschap kan worden waargenomen. 

 
 Het beschreven project is niet specifiek gericht op een bepaalde doelgroep, zoals bijvoorbeeld 

de laaggeschoolden, al worden deze natuurlijk wel (gedeeltelijk) bereikt via diezelfde kanalen.  
De netbeheerders besteden er echter continu aandacht aan dat zij laagdrempelige informatie ter 
beschikking stellen via de gemeenten, via de REG-adviseurs, via OCMWs, … Het 
energiescanproject dat momenteel loopt, evenals de specifieke informatiesessies via de 
OCMW’s helpen eveneens om deze doelgroep directer te benaderen. Tenslotte werken vele 
netbeheerders nu al samen met sociale huisvestingsmaatschappijen en/of sociale 
verhuurkantoren om deze doelgroep beter te bereiken. 
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2. De burger hoeft geen hele papiermolen te doorworstelen om een premie te kunnen aanvragen bij 
de netbeheerder. In vergelijking met andere ondersteuningsmaatregelen worden er immers 
weinig niet-investeringsgerelateerde voorwaarden opgelegd (zoals bijvoorbeeld inkomens-
beperkingen of minimale investeringsbedragen). Van een echte administratieve rompslomp is 
met andere woorden geen sprake. Vanzelfsprekend moeten een aantal gegevens en documenten 
aan de netbeheerder worden bezorgd, zoals bijvoorbeeld identificatiegegevens, een aantal 
gegevens over de installatie, evenals een factuur waarop de uitgevoerde maatregel wordt 
vermeld. Zeker in het geval van een condensatieketel is het aanvraagformulier echter vrij 
eenvoudig en zou het geen belemmering mogen vormen om de premie aan te vragen.  

 
 Sinds dit jaar worden de aanvraagformulieren van de netbeheerders wel nauwlettender 

gecontroleerd zodat het voor elke burger duidelijk is aan welke voorwaarden hij moet voldoen 
om van een premie te kunnen genieten. Er worden momenteel geen verdere maatregelen 
gepland om de aanvraagprocedure te vereenvoudigen.  

 
3. Voor wat de bekendheid van de premies van de netbeheerders betreft, wens ik toch nog op te 

merken dat het onderzoek van Dimarso bij Vlaamse woningeigenaars aantoonde dat ongeveer 
59% op de hoogte is van het bestaan van deze premies (ter vergelijking 63% is op de hoogte van 
het bestaan van belastingverminderingen voor energiebesparende investeringen).  

 
 Er wordt hard gewerkt om de burger wegwijs te maken in de financiële tegemoetkomingen voor 

energiebesparende investeringen. Zo bestaat er al sinds 2003 op de website www.energiesparen.be 
een premiemodule waarbij u door het simpelweg ingeven van uw postcode een overzicht krijgt 
van alle energiepremies waarvoor u in aanmerking komt in uw gemeente. Niet enkel de 
Vlaamse tegemoetkomingen, maar eveneens de belasting-verminderingen van de federale 
overheid en de premies van gemeente- en provinciebesturen worden vermeld. Deze module 
werd in de loop der jaren verfijnd. Zo kan de burger hier nu ook onmiddellijk de 
aanvraagformulieren van de netbeheerders downloaden. 

 Anderzijds werd de website ook uitgebouwd met enkele energiewinstcalculatoren en met een 
handig luik ‘Eerste Hulp Bij Energiebesparing’.  Dat deze website een nuttig instrument is voor 
de burger wordt niet enkel aangetoond door de eerste prijs van het magazine ‘Beter bouwen en 
verbouwen’ die onlangs werd uitgereikt aan www.energiesparen.be, maar ook door het almaar 
stijgende bezoekersaantal. Meer dan 630.000 burgers bezochten vorig jaar de website. 

 
 Het Vlaams Energieagentschap verspreidt jaarlijks gemiddeld ook 400.000 brochures over 

energiebesparing en milieuvriendelijke energieproductie. Begin 2008 heeft het Vlaams 
Energieagentschap haar brochures ‘Premies van de netbeheerder’ en ‘Maak je huis 
energiezuinig en betaal minder belastingen’ gebundeld tot één brochure die een overzicht geeft 
van de bestaande financiële tegemoetkomingen voor energiebesparende investeringen. Van deze 
brochure werden op twee maanden tijd al 60.000 exemplaren aangevraagd en verstuurd. De 
burger kan ook via 1700 gewenste informatie over de premies en REG-tips opvragen. Tot slot 
dragen ook de inspanningen van de energieconsulenten bij middenveldorganisaties bij tot het 
beter bekend maken van de premies.  
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 493 
van 12 maart 2008 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
Kusthavens   -   Ontsluiting via binnenvaart 
 
Met een volwaardige aansluiting van onze kusthavens op het (inter)nationale waterwegennet kan er 
veel meer transport naar het binnenland via de binnenvaart verlopen. 
 
Amper 2 % van het goederentransport van en naar de haven van Zeebrugge gebeurt vandaag via de 
binnenvaart. Daarmee scoort Zeebrugge op dit ogenblik aanzienlijk slechter dan soortgelijke havens. 
Voor de haven van Oostende is de situatie vergelijkbaar. 
 
De binnenvaart maakt nu vooral gebruik van het Kanaal Gent-Brugge. Deze verbinding is echter niet 
aangepast aan het hedendaagse scheepvaartverkeer. 
 
1. Wat zijn de knelpunten voor de uitbouw van een binnenvaartnetwerk van de kusthavens naar het 

binnenland? 
 
2. Welke kanalen en rivieren dienen zeker opgewaardeerd te worden om te voldoen aan de normen 

voor hedendaags scheepvaartverkeer? Welke gemeenten zijn hierbij betrokken? 
 
3. Wat zijn de concrete plannen voor de uitbouw van een dergelijk binnenvaartnetwerk? Wat is de 

stand van zaken, met timing en budgetten? Welke procedures dienen nog te worden doorlopen? 
 
4. Welke bruggen in welke gemeenten dienen te verdwijnen, bijgebouwd of herbouwd te worden om 

deze scheepvaartwaardige trajecten van en naar de kust uit te bouwen?  
 

In welke fase bevinden deze plannen/projecten zich? 
 
5. Wat zal het kostenplaatje zijn voor het totale project met als eindresultaat een optimaal 

binnenvaartnetwerk van de kusthavens naar het binnenland?  
 

Wanneer zou dit gerealiseerd kunnen zijn? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 493 van 12 maart 2008 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
1. De bestaande ontsluiting via het kanaal Gent-Brugge is problematisch te Brugge vanwege de 

vele beweegbare bruggen, die toegang verlenen naar de oude stadskern vanuit de oostelijke, 
dicht bevolkte omgeving. Het weg- en binnenvaartverkeer vormen dus een voortdurende hinder 
voor elkaar. 
Anderzijds heeft de Dammepoortsluis te Brugge een beperkte capaciteit van circa 2,3 miljoen 
ton per jaar. Of dit ook overeenstemt met de capaciteit van de travers van Brugge is dan nog 
zeer de vraag. Nu reeds is, bij wijze van noodmaatregel, een spertijd voor de scheepvaart 
ingevoerd, om ietwat soelaas te bieden aan het wegverkeer. Hoe dan ook is dit niet in 
overeenstemming met de omzet van de haven van Zeebrugge. Door haar specifieke ligging is 
bovendien een aanpassing van de Dammepoortsluis nagenoeg uitgesloten. Het kanaal tussen 
Brugge en Beernem is slechts in beperkte zones geschikt voor kruisend hedendaags 
scheepvaartverkeer. Ongeveer 10 km vaarweg zou nog moeten verbreed worden voor kruisend 
verkeer van Klasse IV (schip van 1.350 ton). 
 

2. Gelet op de beperkingen van het kanaal Gent-Brugge wordt momenteel een 
“haalbaarheidsstudie Seine-Schelde West” uitgevoerd, die onderzoekt of een sobere aanpassing 
van het Afleidingskanaal van de Leie tussen Schipdonk en Zeebrugge een oplossing kan bieden 
om meer transport via de binnenvaart vanuit de kusthavens te realiseren.  

 Betrokken gemeenten zijn Zomergem, Maldegem, Eeklo, Sint-Laureins, Damme, Brugge en 
Knokke-Heist. 

 
3. Zoals hierboven vermeld zijn we nog in het stadium van een haalbaarheidsstudie. De kostprijs 

van de onderzochte alternatieven moet nog worden bepaald.  
 Wanneer de studie ver genoeg gevorderd is om de eerste conclusies te trekken, kan hierover aan 

de Vlaamse Regering worden gerapporteerd, zodat deze de passende besluiten kunnen worden 
getrokken.  

 Parallel met de haalbaarheidsstudie wordt ook een plan-MER uitgevoerd. De afwerking van dit 
plan-MER wordt tegen het einde van 2008 verwacht. Nadien kan een volgende beoordeling door 
de Vlaamse Regering gebeuren.  

 
4. Aangezien er momenteel een haalbaarheidsstudie wordt uitgevoerd zijn er nog geen concrete 

plannen voor de herbouw van de door het project gevatte bruggen.  Een uitgangspunt voor de 
haalbaarheidsstudie is dat de huidige verbindingen over het afleidingskanaal worden behouden 
voor zover technisch mogelijk op dezelfde plaats of anders in de onmiddellijke nabijheid.   

 
5. Zoals hierboven vermeld, is er nog geen kostprijsberekening voorhanden. We bevinden ons nog 

in het stadium van de haalbaarheidsstudie. Algemeen kan gesteld worden dat de snelheid van 
realisatie onder meer afhankelijk is van de beschikbaarheid van de nodige budgetten.  
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 494 
van 12 maart 2008 
van JOS DE MEYER 
 
 
 
Bekkenbeheerplannen   -   Stand van zaken 
 
Vorig jaar werden elf bekkenbeheerplannen en bijna  honderd deelbekkenbeheerplannen onderworpen 
aan een openbaar onderzoek. De Vlaamse Regering moest deze bekkenbeheerplannen uiterlijk op 22 
december 2007 goedkeuren. In haar Beleidsbrief Leefmilieu schrijft de minister namelijk: “Na de 
goedkeuring van deze plannen, voorzien uiterlijk op 22 december 2007, kunnen de financiële 
instrumenten concreet toegepast worden.”. 
 
Het uitvoeringsbesluit dat de financiële instrumenten voorziet voor de inrichting van 
overstromingsgebieden en oeverzones is nog niet goedgekeurd. Nochtans is in vele bekken- en 
deelbekkenbeheerplannen het aanduiden van oeverzones en overstromingsgebieden voorzien als een 
belangrijke maatregel. In diverse plannen behoort de inrichting van overstromingsgebieden en 
oeverzones zelfs tot de bindende bepalingen voor uitvoering. Het lijkt dan ook vanzelfsprekend dat de 
financiële instrumenten die de uitvoering van deze plannen moeten begeleiden, samengaan met deze 
plannen. Het lijkt weinig opportuun om bepaalde ingrepen of maatregelen te voorzien zonder de 
garantie dat er ook middelen of instrumenten zullen zijn om deze bepalingen uit te voeren. 
 
1. Wat is de stand van zaken met betrekking tot de bekkenbeheerplannen? Zijn alle plannen 

ondertussen vastgesteld? 
 
2. Wat is de stand van zaken met betrekking tot de financiële instrumenten voor de uitvoering van de 

bekken- en deelbekkenbeheerplannen? Welke instrumenten worden er voorzien? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 494 van 12 maart 2008 
van JOS DE MEYER 
 
 
 
Vorig jaar werden elf bekkenbeheerplannen en bijna 100 deelbekkenbeheerplannen onderworpen aan 
een openbaar onderzoek. De Vlaamse Regering moest deze bekkenbeheerplannen uiterlijk op 22 
december 2007 goedkeuren. In haar Beleidsbrief Leefmilieu schrijft de minister namelijk: ”Na de 
goedkeuring van deze plannen, voorzien uiterlijk op 22 december 2007, kunnen de financiële 
instrumenten concreet toegepast worden.”  
 
Het uitvoeringsbesluit dat de financiële instrumenten voorziet voor de inrichting van overstromings-
gebieden en oeverzones is nog niet goedgekeurd. Nochtans zijn in vele bekken – en deelbekken-
beheerplannen het aanduiden van oeverzones en overstromingsgebieden voorzien als een belangrijke 
maatregel. In diverse plannen behoort de inrichting van overstromingsgebieden en oeverzones zelfs tot 
de bindende bepalingen voor uitvoering. Het lijkt dan ook vanzelfsprekend dat de financiële 
instrumenten die de uitvoering van deze plannen moet begeleiden, samengaan met deze plannen. Het 
lijkt weinig opportuun om bepaalde ingrepen of maatregelen te voorzien zonder de garantie dat er ook 
middelen of instrumenten zullen zijn om deze bepalingen uit te voeren. 
 
1.  Het decreet Integraal Waterbeleid van 18 juli 2003 (decreet IWB) bepaalt dat de Vlaamse 

Regering voor elk bekken een bekkenbeheerplan vaststelt en bekendmaakt, uiterlijk op 22 
december 2007 (art. 39-40). Verder bepaalt het decreet dat het deelbekkenbeheerplan als een 
deelplan toegevoegd wordt aan het bekkenbeheerplan (art. 43) en uiterlijk op 22 december 2007 
vastgesteld en bekendgemaakt wordt (art. 44). 

 
 Ter voorbereiding van de vaststelling door de Vlaamse Regering en in uitvoering van het 

decreet IWB hebben de bekkenbesturen en de Coördinatiecommissie Integraal Waterbeleid 
(CIW) tijdens het najaar van 2007 het dossier van de bekken- en deelbekkenbeheerplannen 
afgewerkt. Deze plannen worden momenteel geëvalueerd door mijn kabinet. 

 
2.  Volgens het decreet IWB dient de Vlaamse Regering de nadere regels te bepalen voor de 

financiële instrumenten. De CIW en de Vlaamse Landmaatschappij (VLM) hebben een voorstel 
van besluit financiële instrumenten uitgewerkt.  Dit voorstel werd in maart 2008 aan het kabinet 
overgemaakt. 

 
 Het is belangrijk op te merken dat een aantal waterbeheerders reeds lang voor de goedkeuring 

van het decreet IWB (en bijgevolg onafhankelijk van de bekkenbeheerplannen) bevoegd zijn om 
te onteigenen. 

 Ten gevolge van het decreet IWB beschikken de waterbeheerders over een aantal andere 
instrumenten dan onteigening voor de verwerving van onroerende goederen en voor financiële 
compensatie, met name het recht van voorkoop, de aankoop- en de vergoedingsplicht. Deze 
instrumenten zijn (onder bepaalde voorwaarden) van toepassing binnen de overstromings-
gebieden en/of oeverzones, voor zover deze aangeduid zijn in een waterbeheerplan. De 
waterbeheerders opteren ervoor om door middel van overleg met de betrokken eigenaars en 
grondgebruikers te beslissen welk instrument het meest aangewezen is, het is dus geenszins de 
bedoeling al deze gebieden te onteigenen. 
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 Momenteel zijn de voorbereidingen lopende voor agendering op de Vlaamse Regering van 
zowel de bekkenbeheerplannen als het besluit financiële instrumenten.  
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 496 
van 12 maart 2008 
van JAN VERFAILLIE 
 
 
 
Hernieuwbare energieproductie   -   Stand van zaken 
 
In opvolging van mijn schriftelijke vraag nr. 129 van 17 januari 2002 (Bulletin van Vragen en 
Antwoorden nr. 11-12-13 van april/mei 2002, blz. 1202) in verband met hernieuwbare 
energieproductie zou ik graag volgende vragen stellen. 
 
1. Hoever staat het nu met de energieproductie uit hernieuwbare bronnen? 
 

Hoeveel procent van de energieproductie wordt tot op heden al uit milieuvriendelijke bronnen 
gehaald? 
 

2. Welke soorten hernieuwbare energiebronnen maken op dit ogenblik deel uit van onze 
energieproductie? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 496 van 12 maart 2008 
van JAN VERFAILLIE 
 
 
 
1. Volgens de momenteel beschikbare cijfers bedraagt het aandeel hernieuwbare energie in het 

bruto binnenlands finaal energieverbruik momenteel ongeveer 1,6%.  
 
2. In de tabel in bijlage kan u de productiecijfers, opgesplitst per soort hernieuwbare energiebron 

raadplegen. 
 

BIJLAGE 
 
Opsplitsing productiecijfers per soort hernieuwbare energiebron. 

 
Bijlage(n):  
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2007-2008/CREVITS/496/antw.496.bijl.001.doc 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 498 
van 12 maart 2008 
van TINNE ROMBOUTS 
 
 
 
Ontbossing door natuurverenigingen   -   Stand van zaken 
 
Naar aanleiding van mijn interventie bij de vraag om uitleg van Stefaan Sintobin over het beheer van 
boscomplexen door Natuurpunt, stel ik graag de volgende bijkomende vragen (Handelingen C139 van 
14 februari 2008, blz. 3-9). 
 
1. Graag ontving ik voor de voorbije vijf jaar per jaar een overzicht van: de hoeveelheid gerooide 

bomen door de verschillende terreinbeherende verenigingen, uitgesplitst per vereniging, door de 
privésector of door andere actoren (aantallen bomen en hectares). 

 
2. Werden voor deze kappingen al compensaties gerealiseerd? Graag een overzicht per ruimtelijke 

bestemming van de gronden waarop deze compensaties gerealiseerd werden. 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 498 van 12 maart 2008 
van TINNE ROMBOUTS 
 
 
 
1. In de bosregelgeving wordt een onderscheid gemaakt tussen enerzijds het kappen van bomen in 

het kader van het beheer van het bos en anderzijds ontbossen. Ontbossen is het verwijderen van 
de bomen én het geven van een andere bestemming of gebruik aan de grond. De gegevens over 
ontbossingen waarbij decretaal een stedenbouwkundige vergunning nodig is, worden niet 
bijgehouden in aantallen bomen die gerooid worden maar alleen in oppervlakte bos dat 
verdwijnt. 

 
 In de databank ontbossingen en compensatie worden alleen de ontbossingdossiers in het kader 

van artikel 90 bis van het Bosdecreet bijgehouden. Hierbij maakt het ANB een onderscheid 
tussen openbare eigenaars en privé-eigenaars als aanvragers van de ontbossingdossiers. 
Gegevens over terreinbeherende verenigingen, in dit kader, worden niet afzonderlijk 
bijgehouden. Het gaat slechts over enkele dossiers, aangezien ontbossingen door terrein-
beherende verenigingen grotendeels gebeuren in het kader van een goedgekeurd natuurbeheer-
plan waarbij geen stedenbouwkundige vergunning voor ontbossen nodig is. In bijlage 1 is een 
overzicht van de vergunde ontboste oppervlakte voor de openbare en de privé-eigenaars 
gegeven. Hieruit kan men afleiden dat circa 5% van de dossiers ingediend is door openbare 
eigenaars maar dat het daarbij gaat over 21% van de ontboste oppervlakte. 

 
 Ontbossingen voorzien in een goedgekeurd beheerplan van erkende natuurreservaten zijn niet 

onderworpen aan de toepassing van art.90 bis van het Bosdecreet. De meeste ontbossingen door 
terreinbeherende verenigingen gebeuren in het kader van dergelijk beheerplan. 

 Aangezien een beheerplan voor een periode van 27 jaar wordt goedgekeurd zijn ook de uit te 
voeren maatregelen over deze periode gespreid. Hierdoor is het niet mogelijk om een exacte 
momentopname te geven van de oppervlakte die door een natuurvereniging effectief is ontbost 
in een bepaald jaar. 

 Zoals al meegedeeld in antwoord op vraag 469 van 4 maart 2008 van de heer Hans Schoofs zijn 
de actuele natuurtypes gekend voor een oppervlakte van in totaal 12.243 ha. Hiervan was 
ongeveer 6.295 ha deels of geheel bebost in de ruime zin op het moment van indiening van het 
erkenningsdossier. Naast bossen met hoge actuele natuurwaarde (2.741 ha), bevat dit cijfer 
1.803 ha aanplanten van voornamelijk naaldhout en populier; er blijft dan nog een oppervlakte 
van 1.751 ha percelen waar een andere vegetatie is gemengd met boomopslag. 

 
 Wanneer de cijfers van de natuurstreefbeelden met de voormelde cijfers van actuele natuurtypes 

vergeleken worden, dan blijkt er na erkenning in de natuurstreefbeelden een oppervlakte van 
5.849 ha deels of geheel bebost te zijn. De cijfers laten dus een verlies aan bosareaal van 447 ha 
zien. De omvorming van dergelijke aanplanten gebeurt vooral naar open vegetaties die op 
Vlaams en Europees niveau zeldzaam zijn, zoals bijzondere types van graslanden, moerassen en 
duinen (ongeveer 377 ha). 

 
 Enige bijkomende nuance is alleszins op zijn plaats: de oppervlakte aan ecologisch waardevol 

bos neemt toe tot 3.025 ha (284 ha extra) en ook de oppervlakte van gemengde types met 
boomopslag nemen toe met 505 ha. De afname aan bosareaal is dus grotendeels toe te wijzen 
aan een afname van weinig soortenrijke aanplanten van naaldhout en populier.  
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2. Natuurverenigingen zijn zoals gezegd, voor zover het erkende natuurreservaten met een 
goedgekeurd beheerplan betreffen, niet onderworpen aan de compensatieplicht. Dat is wettelijk 
bepaald in het Bosdecreet, waarbij de vergunningsplicht voor een ontbossing is omgezet in een 
melding. Gezien de compensatie gekoppeld is aan de vergunningsplicht en die laatste vervalt, 
vervalt ook de compensatieverplichting. Deze regeling maakt het mogelijk om, na een gedegen 
afweging in het kader van het beheerplan, bijzondere natuurwaarden te beschermen en te 
ontwikkelen. Die natuurontwikkeling kan dan plaatsvinden zonder dat de uitvoering ervan in het 
gedrang komt als er geen direct compensatievoorstel voorhanden is.  

 
 Er bestaat wel een engagement van de natuurverenigingen om werk te maken van een neutrale 

of zelfs positieve bosbalans.  In het kader van erkenning van het natuurreservaat Averbode Bos 
en Heide werd als voorwaarde gesteld dat Natuurpunt jaarlijks rapporteert over de voortgang 
van haar bebossinginspanningen in het kader van een compensatie voor de ontbossingen in 
Averbode. Een eerste rapportage wordt in de loop van dit jaar verwacht. Belangrijke 
bebossinginitiatieven lopen onder meer in de Vlaamse Ardennen (Oost-Vlaanderen) maar ook 
in andere gebieden wordt actief gewerkt aan compenserende bebossing en zelfs actieve 
bosuitbreiding. Er zijn hierover tussen Natuurpunt en mijn voorganger, minister-president 
Peeters, afspraken gemaakt, die ik verder opvolg en wil valideren. 

 
BIJLAGE 
 
Vergunde ontboste oppervlakte voor de openbare en de privé-eigenaars. 
 
Bijlage(n):  
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2007-2008/CREVITS/498/antw.498.bijl.001.doc 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 503 
van 14 maart 2008 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
Leie   -   Project Europese hoofdvaaras  
 
De Leie wordt uitgebouwd tot een Europese hoofdvaaras. Daarvoor moet de vaarweg verdiept worden 
tot 4,50 meter en moeten de bruggen verhoogd worden tot 7 meter. Na afloop van de werken zal het 
traject tussen de Franse grens en Gent afgelegd kunnen worden door schepen met een tonmaat tot 
4.500 ton. 
 
1. Wat is de stand van zaken inzake de uitbouw van de Leie tot hoofdvaaras? 
 
2. Welke investeringen dienen nog te gebeuren? Waar zullen deze uitgevoerd worden en wat is 

telkens de concrete timing? 
 
3. Wanneer zal dit project gefinaliseerd zijn? 
 
4. Wat zal het globale kostenplaatje zijn? Wat is de Europese, Vlaamse en gemeentelijke financiële 

inbreng? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 503 van 14 maart 2008 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
1. Na de beslissing van de Vlaamse Regering van 16 juni 2006 werd de voorbereiding van de 

binnenvaartverbinding Seine–Schelde als een geïntegreerd plan (met een luik binnenvaart en een 
luik rivierherstel), voor de Leie tussen Wervik en Deinze, als onderdeel van het traject in 
Vlaanderen, verder gezet. Een plan-MER werd ondertussen grotendeels uitgevoerd. De laatste 
opmerkingen worden momenteel verwerkt, zodat een definitieve versie voor goedkeuring kan 
worden ingediend. 
De Vlaamse Regering heeft ondertussen met haar beslissing van 13 juli 2007 principieel de 
uitvoering van het Vlaamse deel van de prioritaire sectie Deûlémont-Gent in de periode 2009-
2016 onderschreven en de opdracht gegeven een aanvraag tot subsidie in het kader van het TEN 
–programma van de Europese Unie in te dienen. Daarover wordt een definitieve uitspraak 
ingewacht. 

 
2. De start van de werken voor het binnenvaartluik, volgens de planning vermeld in de 

subsidieaanvraag, is voorzien voor 2009.  
 De werken worden globaal van noord naar zuid uitgevoerd, startend op het Noordervak van de 

Ringvaart.  
 
Als mijlpalen gelden: 
 
a) voltooiing van het Noordervak van de Ringvaart (2012); 
 
b) aanpassingen van het Afleidingskanaal van de Leie, uitgevoerd tot Deinze (2013); 
 
c) aanpassingen van de Leie, uitgevoerd tot sluis Sint-Baafs-Vijve (2014); 
 
d) nieuwe sluis te Sint-Baafs-Vijve en aanpassingen Leie, uitgevoerd tot de sluis Harelbeke 

(2015); 
 
e) nieuwe sluizen te Harelbeke en aanpassingen van de Leie, uitgevoerd tot Wervik (2016).  

 
3. Het project zal volgens deze planning, gefinaliseerd zijn in 2016. 

 
4. De kostprijs van het binnenvaartproject wordt geraamd op 225,6 miljoen euro, terwijl het 

parallelle luik, rivierherstel op 38 miljoen euro wordt geraamd. In de subsidieaanvraag werden 
de resterende werken, met name de tweede sluis van Evergem en de doortocht van Wervik, 
toegevoegd voor een bedrag van 22,4 miljoen euro.  

 Het totale bedrag van de werken dat in aanmerking komt voor subsidie in het kader van het 
programma van het Trans-Europees Netwerk voor Transport (TEN-T) bedraagt zodoende 286 
miljoen euro, gespreid over de periode 2009-2016. In het kader van het huidige Europese 
meerjarenprogramma 2007-2013 is de verwachting dat een subsidiepercentage van 20 % zal 
worden toegekend. De overige 80 % zal door Vlaanderen moeten worden gefinancierd. De 
resterende werken na 2013 zullen ook het voorwerp moeten uitmaken van een nieuwe 
subsidieaanvraag. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 504 
van 14 maart 2008 
van FELIX STRACKX 
 
 
 
“Soldatenbrug” Rotselaar   -   Maximale belasting 
 
De “Soldatenbrug” over de Demer in Rotselaar wordt beheerd door de afdeling Zeeschelde, de 
regionale waterwegbeheerder van het Agentschap Waterwegen en Zeekanaal NV. 
 
Deze houten brug wordt in de eerste plaats gebruikt door fietsers en voetgangers. Maar soms rijden er 
ook terreinwagens en landbouwvoertuigen over. De houten brug is nochtans niet bedoeld voor zwaar 
verkeer. 
 
Nergens staat middels een verkeersbord C21 aangegeven dat de brug gesloten is voor voertuigen en 
samengestelde voertuigen waarvan de totaalmassa hoger is dan de op het bord aangegeven massa. 
 
1. Wat is de maximum toegelaten massa voor voertuigen op de “Soldatenbrug”? 
 
2. Waarom is dit nergens door een verkeersbord aangegeven? 
 
3. Wordt een dergelijk verkeersbord alsnog aangebracht en zo ja, wanneer? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 504 van 14 maart 2008 
van FELIX STRACKX 
 
 
 
1. De maximum toegelaten massa, rekening houdend met het principe van dynamische belasting, 

bedraagt 10 ton. 
 De “Soldatenbrug” is geen houten maar een stalen brug van het type Bailey met een houten 

wegdek. Het dek heeft geen structureel dragende functie. In de meest extreme omstandigheden kan 
de brug een belasting aan van 32 ton. 

 
2. Er werd geen tonnagebeperking aangegeven door een verkeersbord omdat in principe voertuigen, 

vreemd aan een overheidsdienst geen toelating hebben om de brug te gebruiken. Teneinde de 
maximum veiligheid te waarborgen en alle discussies rond aansprakelijkheid te vermijden, werd 
overgegaan tot het plaatsen van een C21-bord. 

 
3. Het verkeersbord C21 werd recent geplaatst. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 531 
van 26 maart 2006 
van PIET DE BRUYN 
 
 
 
Vlaamse Landmaatschappij   -   Bedrijfsplanners 
 
De Vlaamse Landmaatschappij (VLM) stelt sinds oktober 2004 voor elk regionaal landschap een 
bedrijfsplanner ter beschikking. De oorspronkelijke overeenkomst sprak van een toewijzing voor twee 
jaar. Ondertussen werd deze periode verlengd met drie jaar. 
 
Kan de minister over het inzetten van bedrijfsplanners volgende concrete vragen beantwoorden? 
 
1. Is er voor elk erkend regionaal landschap ook effectief een bedrijfsplanner toegewezen door de 

VLM? 
 

Zo ja, kan de minister dan preciseren voor welke periode de bedrijfsplanner per regionaal 
landschap is toegewezen? 
 
Zo neen, kan de minister dan meedelen wat hiervan de oorzaak is en of zij actie zal ondernemen 
om hieraan te verhelpen? 
 

2. Beschikt de minister over een evaluatie-instrument om de resultaten van de bedrijfsplanners te 
meten? 

 
Zo ja, kan de minister dan preciseren welk? 
 
Zo neen, zijn er plannen om een dergelijk instrument te ontwikkelen? Wanneer zal dit gerealiseerd 
zijn? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 531 van 26 maart 2008 
van PIET DE BRUYN 
 
 
 
1. Het antwoord op deze vraag is bevestigend. 
 
 Er is voor elk regionaal landschap een bedrijfsplanner toegewezen door de VLM 
 De VLM en het betrokken regionaal landschap hebben telkens een samenwerkingsovereenkomst 

ondertekend voor een periode van drie jaar.  In deze samenwerkingsovereenkomst wordt 
bepaald wat de doelstelling is van de samenwerking. De doelstelling van dit 
samenwerkingsproject is het stimuleren van actieve landschapszorg op landbouwbedrijven in 
Vlaanderen door het opmaken van bedrijfsplannen op niveau van individuele 
landbouwbedrijven.  

 
2. In de samenwerkingsovereenkomst is voorzien dat de bedrijfsplanners gemeenschappelijk 

worden aangestuurd.  
 
 De VLM en het regionaal landschap bakenen samen ‘aandachtzones’ af. De samenwerking heeft 

als resultaat dat de landschapszorg in Vlaanderen extra gestimuleerd wordt en een meerwaarde 
krijgt door een meer efficiënte en een correcte inzet van beheerovereenkomsten. Onder een meer 
efficiënte inzet wordt minstens verstaan het inzetten van beheerovereenkomsten binnen 
specifieke aandachtzones (project- of themagebonden op niveau van individuele bedrijven of 
bedrijfsoverschrijdend) binnen het werkingsgebied van het regionaal landschap. Onder een 
correcte inzet wordt verstaan het inzetten van erkende maatregelen of beheerpakketten.  

 
 Dankzij de samenwerking hebben de gesloten beheerovereenkomsten een belangrijke 

meerwaarde, ze worden ingezet in die gebieden waar activiteiten ontwikkeld worden rond 
duurzame streekontwikkeling op basis van de actuele en potentiële kwaliteiten van de natuur, 
het landschap en de streekidentiteit. 

 
 De provinciale afdelingen van de VLM en het betrokken regionaal landschap maken samen 

jaarlijks samenwerkingsfiches op, waarin ze doelstellingen en de verwachte resultaten 
formuleren. Er wordt tevens ruimte voorzien voor het opmaken van een actieplan.  

 Het document voorziet in prestatienormen en randvoorwaarden voor het behalen van het 
beoogde resultaat.  

 
 De VLM en het betrokken regionaal landschap beschikken over de mogelijkheid om hun 

resultaten samen zichtbaar maken. 
 
 De VLM zal dit jaar ook een overleg organiseren betreffende het samenwerkingsproject.  
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 533 
van 26 maart 2006 
van PIETER HUYBRECHTS 
 
 
 
Ophaalbrug sluis 18 Lozen   -   Voetgangers en fietsers 
 
De werken om de ophaalbrug van sluis 18 in Lozen (Limburg) te vervangen, startten in januari 2008. 
Tussen de NV De Scheepvaart en de gemeente werd er mondeling afgesproken dat voetgangers en 
personen met de fiets aan de hand via de voetbrug van de sluisdeuren gedurende de volledige werken 
zonder problemen het kanaal zouden kunnen oversteken. 
 
De veiligheidscoördinator heeft echter beslist dat het oversteken via de voetbrug van de sluisdeuren 
onveilig is, zeker als werknemers werken uitvoeren.  Daardoor zullen onder meer de schoolgaande 
jeugd en omwonenden via de gewestwegen naar Bocholt-centrum moeten omrijden. 
 
1. Tegen wanneer zal de ophaalbrug vervangen zijn ? 
 
2. Worden er alsnog maatregelen genomen zodat voetgangers en personen met de fiets aan de hand 

toch op een veilige manier gebruik kunnen maken van de voetbrug van de sluisdeuren gedurende 
de werken ? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR  
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 533 van 26 maart 2008 
van PIETER  HUYBRECHTS 
__________________________________________________________________________________ 
 

 

1. De aannemer startte de eigenlijke vervangingswerken van de brug op 15 januari 2008. Op 
datum van 1 april had hij nog 34 werkdagen om de brug te vervangen. Indien de 
weersomstandigheden het toelaten zullen de werken dus op 21 mei 2008 moeten klaar zijn. De 
aannemer hoopt echter vroeger klaar te zijn zodat de brug weer vlugger in gebruik kan genomen 
worden. 

 
2. Er worden geen maatregelen genomen om fietsers en voetgangers alsnog gebruik te laten maken 

van de doorgang over de sluisdeuren. Hoewel deze mogelijkheid aanvankelijk niet werd 
uitgesloten, is later gebleken dat het looppad over de sluisdeuren te smal is om veilig te kunnen 
oversteken, zeker voor kinderen en bejaarden en voor fietsers. 
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MARINO KEULEN, 
VLAAMS MINISTER VAN BINNENLANDS BESTUUR, 

 STEDENBELEID, WONEN EN INBURGERING 
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Vraag nr. 95 
van 27 februari 2008 
van LUK VAN NIEUWENHUYSEN 
 
 
 
Faciliteitengemeenten   -   Subsidies aan verenigingen 
 
Ik lees in de verslaggeving van de gemeenteraad van 17 december 2007 in Wezembeek-Oppem dat het 
gemeentebestuur een toelage verstrekt aan het Speelplein Toboggan. Vanuit de gemeenteraad zou de 
vraag gesteld zijn of de vereniging wel in Wezembeek-Oppem gedomicilieerd is. Blijkbaar is er 
daarop geen antwoord gekomen. 
 
Kan de minister bevestigen dat de Vlaamse administratie systematisch nagaat of de subsidies die door 
de faciliteitengemeenten aan verenigingen en initiatieven worden verstrekt, wel degelijk wettelijk zijn? 
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MARINO KEULEN 
VLAAMS MINISTER VAN BINNENLANDS BESTUUR, STEDENBELEID, WONEN EN INBURGERING 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 95 van 27 februari 2008 
van LUK VAN NIEUWENHUYSEN 
 
 
 
Naar aanleiding van het verslag van 21 september 2005 over de subsidiëringspraktijk in de Vlaamse 
randgemeenten heb ik de gouverneur van de provincie Vlaams-Brabant verzocht om blijvend een 
alerte houding aan te nemen. 
 
Ik heb hem toen eveneens gevraagd om, als hij kennis zou krijgen van eventuele problemen met 
betrekking tot de subsidiëring van de Nederlandstalige verenigingen of inzake het gebruik van 
gemeentelijke infrastructuur, hij de nodige maatregelen zou nemen. De gouverneur oefent zijn 
bevoegdheden nauwgezet uit.  
 
Dit neemt niet weg dat iedereen die kennis zou hebben van mogelijke onregelmatigheden, deze ter 
kennis van het bestuurlijk toezicht kan brengen, zodat deze vragen bijkomend onderzocht kunnen 
worden. Ik stuur de gouverneur een afschrift van uw vraag met het verzoek om hierover een onderzoek 
in te stellen.  
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MARINO KEULEN 
VLAAMS MINISTER VAN BINNENLANDS BESTUUR, STEDENBELEID, WONEN EN INBURGERING 
 
 
AANVULLEND ANTWOORD  
op vraag nr. 95 van 27 februari 2008 
van LUK VAN NIEUWENHUYSEN 
 
 
 
Inzake de concrete wijze waarop het onderzoek naar de subsidiëring van verenigingen in de 
faciliteitengemeenten gebeurt, heeft de gouverneur mij meegedeeld dat bij het nazicht van de 
begrotingen wordt nagegaan welke subsidies in het oog springen met het oog op nader onderzoek. 
Daarnaast gebeurt er bij ontvangst van een klacht een specifiek onderzoek. In dit concreet geval heeft 
de gemeente Wezembeek-Oppem aan de gouverneur bevestigd dat de vereniging Toboggan reeds vele 
jaren vakantiespeelpleinen organiseert in de gemeente, waarbij een werkingssubsidie werd toegekend 
op basis van het aantal deelnemers. 
 
Dit gebeurde ook voor de vzw Prutske die ook speelpleinwerking organiseerde (gevolgd door Pardoes 
en nu de Pagadder); er was al een subsidiereglement sinds 1991.  
 
De ligging van de maatschappelijke zetel van de verenigingen was volgens het toepasselijk reglement 
niet relevant voor de subsidiëring van de speelpleinwerking, als de activiteiten maar plaatsvonden in 
Wezembeek-Oppem. Naar aanleiding van een nieuw subsidiereglement dat op 18 februari 2008 is 
goedgekeurd, heeft de vereniging Toboggan een lokale afdeling voor Wezembeek-Oppem opgericht, 
in de vorm van een vzw, met maatschappelijke zetel Mechelsesteenweg 77 in Wezembeek-Oppem. 
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VLAAMS MINISTER VAN BINNENLANDS BESTUUR, STEDENBELEID, WONEN EN INBURGERING 
 
 
Vraag nr. 100 
van 3 maart 2008 
van LAURENCE LIBERT 
 
 
 
Eredienstbesturen   -   Meerjarenplannen 
 
Op 13 oktober 2006 stelde de Vlaamse Regering, in uitvoering van het nieuwe Eredienstendecreet van  
7 mei 2004, de nadere regels vast voor de vernieuwing van de boekhouding en de financiële 
rapportering van de besturen van de eredienst. 
 
De belangrijkste vernieuwing is de invoering van een meerjarenplan, dat een cruciale rol speelt in de 
verhouding tussen het bestuur van de eredienst en het gemeente- of provinciebestuur, dat 
tegemoetkomt in de eventuele tekorten van dat bestuur van de eredienst. Hier ligt dan ook het 
zwaartepunt van het toezicht door het gemeente- of provinciebestuur. Zodra het meerjarenplan 
goedgekeurd is, worden de jaarlijkse budgetten en de uitvoering ervan niet langer onderworpen aan 
een strikt goedkeuringstoezicht. 
 
Het Eredienstendecreet legt de gemeente- of provincieraden een dwingende termijn van honderd 
dagen op voor de goedkeuring van de meerjarenplannen. Als de gemeente- of provincieraad binnen 
deze termijn geen beslissing genomen heeft, wordt het meerjarenplan beschouwd als goedgekeurd. Als 
het meerjarenplan niet wordt goedgekeurd, kent de procedure een vervolg bij de gouverneur (en 
nadien eventueel bij de Vlaamse Regering). 
 
Vanaf het financieel boekjaar 2008 zal ook de boekhouding volgens nieuwe regels moeten worden 
gevoerd. Om alvast een evaluatie van deze nieuwe regels te kunnen uitvoeren, werden enkel 
proefbesturen aangewezen die ook in 2007 al de nieuwe regels volgen. 
 
Naar aanleiding van de uitvoering van dit luik van het Eredienstendecreet, had ik graag van de 
minister antwoord gekregen op de volgende vragen. 
 
1. Hoeveel gemeenten en/of provincies hebben het door het eredienstbestuur ingediende 

meerjarenplan niet goedgekeurd? 
 
2. Hoeveel gemeenten en/of provincies hebben geen beslissing genomen over het meerjarenplan 

binnen de opgelegde termijn van honderd dagen? 
 
3. Is er al een eerste evaluatie gebeurd van de proefbesturen die al in 2007 de nieuwe 

boekhoudkundige regels volgen? Zo ja, wat zijn de resultaten? 
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MARINO KEULEN 
VLAAMS MINISTER VAN BINNENLANDS BESTUUR, STEDENBELEID, WONEN EN INBURGERING 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 100 van 3 maart 2008 
van LAURENCE LIBERT 
 
 
 
In het verleden werkten de besturen van de eredienst enkel met jaarlijkse begrotingen. Het decreet van 
7 mei 2004 betreffende de materiële organisatie en werking van de erkende erediensten heeft een 
meerjarenplanning ingevoerd. Het meerjarenplan 2008-2013 is dus het eerste meerjarenplan dat door 
de besturen van de eredienst werd opgesteld en is tegelijkertijd ook het eerste meerjarenplan van deze 
besturen dat door de gemeentelijke of provinciale overheden wordt beoordeeld. Dat is een grote stap 
voor alle betrokken partijen en het vraagt belangrijke inspanningen om die oefening tot een goed einde 
te brengen. Het decreet gaat ervan uit dat er een ernstig voorafgaand overleg wordt gevoerd over de 
(ontwerpen van) meerjarenplannen. Het belang van dat overleg werd blijkbaar niet overal even goed 
ingeschat, waardoor de documenten soms werden ingediend zonder voorafgaand degelijk overleg. Dat 
betekent echter niet automatisch dat het meerjarenplan niet werd goedgekeurd door de gemeente- of 
provincieraad. Vaak werd een pragmatische oplossing gezocht om na een nieuw overleg te komen tot 
een nieuw document dat dan wel kon worden goedgekeurd door het gemeente- of provinciebestuur. In 
de hier gegeven cijfers worden enkel de formele niet-goedkeuringen door de gemeenteraad meegeteld.  
Gemeenteraads-beslissingen waarbij aanpassingen werden aangebracht aan het meerjarenplan worden 
daarbij niet in aanmerking genomen.  
 
1. In deze tabel worden de aantallen gegeven van de niet-goedkeuringen door de gemeenteraad, per 

provincie. Er zijn (nog) geen provincieraadsbesluiten houdende niet-goedkeuring, zodat met die 
mogelijkheid geen rekening gehouden wordt in deze tabel. Naast het aantal gemeenten, 
waarnaar werd gevraagd, werd ook telkens het aantal betrokken besturen van de eredienst 
vermeld. 
 
Provincie aantal gemeenten aantal besturen eredienst 
Antwerpen 5 9 
Limburg 7 63 
Oost-Vlaanderen 6 (4) 80 (60) 
Vlaams-Brabant 16 50 
West-Vlaanderen 4 11 
Totaal 38 213 

 
Een niet-goedkeuring door de gemeenteraad betekent dat de gouverneur zich moet uitspreken 
over de goedkeuring van het meerjarenplan. Als de gouverneur op zijn beurt niet goedkeurt, 
moet er (tenzij er nog een beroepsprocedure bij de minster wordt opgestart en het resultaat 
daarvan wordt afgewacht) een nieuw overleg worden gevoerd om te komen tot nieuwe 
afspraken en documenten die wel kunnen worden goedgekeurd door de raad. In Oost-
Vlaanderen zijn zo al in twee gemeenten de meerjarenplannen van twintig besturen van de 
eredienst goedgekeurd, nadat de eerste versie niet werd goedgekeurd. In bovenstaande tabel 
worden daar daarom tussen haakjes de aantallen gegeven waarvoor er in de huidige stand van 
zaken nog geen goedgekeurd meerjarenplan is. 

 
2. De tweede vraag heeft betrekking op de stilzwijgende goedkeuring door de gemeente- of 

provincieraad: het decreet bepaalt dat wanneer er binnen de honderd dagen geen besluit wordt 
verstuurd, de gemeente- of provincieraad geacht wordt het meerjarenplan te hebben 
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goedgekeurd. Uw vraag luidt hoeveel gemeenten of provincies geen besluit hebben genomen 
binnen de termijn van honderd dagen. Wellicht bedoelde u of er tijdig een besluit verstuurd 
werd. De nuance tussen het nemen van het besluit en het versturen van het besluit kan worden 
geïllustreerd aan de hand van bijvoorbeeld West-Vlaanderen, waar vijf gemeenten geen besluit 
hebben genomen over 13 besturen van de eredienst, maar waar zes gemeenten hun besluit (over 
40 besturen van de eredienst) te laat hebben opgestuurd. In beide situaties moet het 
meerjarenplan, op basis van de bepalingen van het decreet, als goedgekeurd worden beschouwd. 
In onderstaande tabel wordt dus, opnieuw per provincie, het aantal gemeenten gegeven waar er 
niet binnen de decretale termijn van honderd dagen een beslissing werd verstuurd. Ook hier 
worden, naast het gevraagde aantal gemeentebesturen, het aantal betrokken besturen van de 
eredienst vermeld. Bij de op provinciaal niveau erkende erediensten heeft deze situatie zich 
(nog) niet voorgedaan. 

 
Provincie aantal gemeenten aantal besturen eredienst 
Antwerpen 5 14 
Limburg 1 22 
Oost-Vlaanderen 0 0 
Vlaams-Brabant 16 50 
West-Vlaanderen 11 53 
Totaal 33 139 

 
Bij deze cijfers moet het voorbehoud gemaakt worden dat het agentschap voor Binnenlands 
Bestuur niet altijd met volledige zekerheid kan bepalen of een besluit binnen de termijn werd 
verstuurd. De termijn wordt immers bepaald door de datum van ontvangst van het advies van het 
representatief orgaan en die datum kan niet met zekerheid worden achterhaald, tenzij dit wordt 
vermeld in het gemeenteraadsbesluit. Deze vraag is enkel van belang wanneer er een betwisting 
bestaat. 

 
3. De evaluatie van de proefbesturen wordt nu afgerond. Er werden geen grote problemen 

vastgesteld bij het voeren van de boekhouding volgens de nieuwe regels. De proefbesturen zijn 
wel nuttig geweest om de punten waarover onduidelijkheden bestonden te detecteren. Zij zijn in 
grote mate bepalend geweest voor de selectie van de vragen en antwoorden op de website van 
het Agentschap voor Binnenlands Bestuur. Hun nut was daarbij ruimer dan enkel datgene waar 
zij voor waren aangesteld (i.e. het voeren van de boekhouding volgens de nieuwe regels). Ook 
over het opstellen van het meerjarenplan en het voeren van het overleg, was het mogelijk een 
vollediger beeld te krijgen bij de proefbesturen dan bij de andere besturen, waarmee het 
agentschap enkel in contact kwam naar aanleiding van vragen over bepaalde aspecten of 
problemen. Bij de proefbesturen bleek ook duidelijk welke aspecten van de regelgeving geen 
vragen opwekten. 

 Bij de opvolging van de proefbesturen bleek wel dat de vereenvoudige verwerking van de 
resultaten van de vorige boekjaren in de planningsdocumenten van de daaropvolgende 
boekjaren, zoals dat in het Besluit van de Vlaamse Regering van 13 oktober 2006 houdende het 
algemeen reglement op de boekhouding van de erkende erediensten en van de centrale besturen 
van de erkende erediensten is bepaald, mogelijks voor problemen kan zorgen. Er wordt 
onderzocht of de regelgeving op dat punt kan worden geoptimaliseerd. 
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Vraag nr. 101 
van 6 maart 2008 
van JAN PENRIS 
 
 
 
Renovatiepremie   -   Verwerking aanvragen 
 
Vanaf maandag 26 maart 2007 konden Vlamingen een renovatiepremie aanvragen bij het Agentschap 
Wonen Vlaanderen in de provincie waar de premiewoning zich bevindt. 
 
Inmiddels verneem ik dat door de trage opstart van de verwerkingsprocedure (zie mijn eerdere vragen 
desbetreffend) de dossiers met maanden achterstand worden behandeld. 
 
Graag kreeg ik een stand van zaken. 
 
1. Hoeveel aanvragen kwamen sinds 1 oktober binnen per provincie?  
 
2. Hoeveel beslissingen van het agentschap werden tijdig betekend aan de aanvragers, hoeveel niet? 

Graag uitgesplitst per provincie.  
 
3. Hoeveel beroepen werden inmiddels ingesteld? Hoeveel beroepen werden ingesteld tegen een 

beslissing en hoeveel beroepen werden ingesteld tegen het stilzitten van het agentschap?   
 
4. Hoe en door wie worden deze beroepen behandeld? Worden hiervoor extra (externe?) mensen 

ingezet?  
 
5. Werden alle beslissingen in beroep tijdig (binnen de drie maanden na de datum van de 

aangetekende brief van de aanvrager) betekend aan de aanvragers? Zo niet, in hoeveel gevallen 
was dit niet het geval?  

 
6. Wanneer een beslissing in beroep niet tijdig wordt betekend, wordt het beroep geacht te zijn 

ingewilligd. Wat gebeurt er dan? Wordt er dan sowieso een premie uitgekeerd? Voor welk bedrag 
wordt er dan een premie uitgekeerd? Wat is het totale bedrag van de premies dat aldus tot op 
heden werd betaald?  

 
7. Kan de minister bevestigen dat de ontvangstmelding  dat het dossier volledig is (art. 6, § 2 van het 

BVR van 2 maart 2007) vaak laattijdig wordt verzonden, zodat de beroepstermijn soms zelfs al 
verstreken is wanneer de aanvragers de ontvangstmelding ontvangen? Zo ja, in welke provincies is 
dit het geval? Werden er ter zake reeds klachten geregistreerd?  

 
8. Kan de minister bevestigen dat dossierbehandelaars de aanvragers soms telefonisch moeten 

smeken om geen beroep in te dienen, omdat er maanden achterstand is bij de behandeling van de 
dossiers? Zo ja, in welke provincies is dit het geval?  
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9. Wanneer er inderdaad problemen genoteerd worden met betrekking tot de vragen vermeld in 
vragen 5 t.e.m.8, welke oplossingen voorziet de minister?  
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ANTWOORD  
op vraag nr. 101 van 6 maart 2008 
van JAN PENRIS 
 
 
 
1. In de periode van 1 oktober tot en met 29 februari kwamen er 9.636 aanvragen voor een 

renovatiepremie binnen. Opgesplitst per provincie komt dit neer op volgende cijfers: 
Antwerpen 2.395 
Vlaams-Brabant 1.458 
Limburg 1.452 
Oost-Vlaanderen 2.426 
West-Vlaanderen 1.905 

 
2. Van de renovatiepremiedossiers die zijn aangevraagd van maart 2007 tot en met 29 februari, 

werd bij 10.347 dossiers de beslissing tijdig genomen en bij 3.828 dossiers werd de beslissing 
niet tijdig genomen. Bij 962 dossiers is er nog geen beslissing genomen maar weten we dat de 
periode om tijdig een beslissing te nemen, reeds verstreken is. Opgedeeld per provincie geeft dit 
volgend resultaat: 

 

  
Antwerpen Vlaams-

Brabant Limburg Oost-
Vlaanderen 

West-
Vlaanderen Vlaanderen 

beslissing tijdig 2859 2297 2204 1185 1802 10347 
beslissing niet tijdig 1236 148 80 1369 995 3828 
nog geen beslissing 
maar reeds buiten 
termijn 61 0 9 820 72 962 

 
 
3. Vanaf de opstart van het stelsel tot en met 29 februari zijn er bij agentschap Wonen-Vlaanderen 

691 beroepen binnengekomen, waarvan 445 beroepen tegen de beslissing en 246 beroepen tegen 
het stilzitten van het agentschap. 

 
4. Deze beroepen worden behandeld door de dienst beroepen van Wonen-Vlaanderen te Brussel. 

Hiervoor werden twee extra mensen aangeworven.  Een van de nieuwe personeelsleden is 
inmiddels ingevolge ziekte uitgevallen sedert de tweede helft van januari. 

 
5. Tot en met 29 februari werden alle beroepen tijdig behandeld.  
 
6. Wanneer een beroep niet tijdig wordt afgehandeld, wordt het beroep geacht te zijn ingewilligd. 

Tot eind februari werden er nog geen beroepen te laat afgehandeld. Als dit toch zou gebeuren, 
dan verkrijgt de betrokkene een recht op de premie. De omvang van dat recht wordt bepaald op 
het minimum waarop de betwisting betrekking heeft. 

 
7. Wonen-Vlaanderen stelt alles in het werk om de dossiers tijdig te behandelen. Dit blijkt ook uit 

de recente cijfers die aantonen dat de bij de start van het stelsel opgebouwde achterstand wordt 
weggewerkt. In februari werden er meer dan 700 dossiers meer afgehandeld dan er dossiers zijn 
binnengekomen gedurende die maand (2.053 tegenover 1.341). 

 
 Bij de verwerking van de dossiers stelt zich wel het specifieke probleem dat de termijn 

waarbinnen een dossier moet afgehandeld worden, pas begint te lopen als het dossier volledig is. 
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Bijgevolg kan die termijn maar aan de aanvrager worden meegedeeld nadat zijn dossier 
nagekeken is op volledigheid. Vermits Wonen-Vlaanderen, gelet op het overrompelende succes 
van de premie genoodzaakt werd de dossiers zo snel mogelijk af te handelen, werd de controle 
van de volledigheid in 2007 dikwijls gecombineerd met het administratieve nazicht om te 
vermijden dat een dossier twee maal moest worden bekeken. Nu de diensten de dossierstroom 
stilaan onder controle krijgen, zal het gemakkelijker zijn om een dossier eerst na te kijken op 
volledigheid en de ontvangstmelding sneller te sturen.  

 
 Alleszins wordt getracht om de ontvangstmelding minstens te versturen vooraleer de wettelijke 

beroepstermijn aanvangt. Daarover waren inderdaad reeds klachten. De problemen situeerden 
zich vooral in de ‘grote’ provincies Antwerpen, Oost-Vlaanderen en West-Vlaanderen en is nu 
alleen nog acuut in Oost-Vlaanderen. 

 
8. De dossierbehandelaars vragen de aanvragers enkel om begrip ingevolge het grote succes van de 

renovatiepremie waardoor Wonen-Vlaanderen overrompeld wordt.  
 De cijfers tonen aan dat de achterstand geleidelijk wordt weggewerkt. Als de aanvrager in 

beroep gaat tegen het stilzitten van het agentschap, wordt het dossier overgemaakt aan de dienst 
beroepen in Brussel en wordt het daar verder afgehandeld.  

 
 Ik wil er wel op wijzen dat men niet verplicht is in beroep te gaan tegen het stilzitten aangezien 

het dossier in ieder geval zo snel mogelijk wordt afgehandeld. In beroep gaan tegen het stilzitten 
houdt ook in dat men geen beroepsmogelijkheid meer heeft tegen de beslissing zelf.  Een 
beslissing in beroep is immers is een definitieve beslissing die genomen wordt op een hoger 
niveau. Wonen-Vlaanderen wijst de aanvragers daarop bij telefonische contacten.  Dat hoort bij 
de objectieve voorlichting die ik van het agentschap verwacht en betekent iets anders dan 
“smeken om geen beroep in te dienen”. 

 
9. Door het grote aantal aanvragen voor de renovatiepremie waarmee het agentschap Wonen-

Vlaanderen wordt geconfronteerd, was het onvermijdelijk dat er problemen ontstonden.   De 
cijfers tonen aan dat er wordt getracht om de behandeling van de dossiers zo te organiseren dat 
ze zo snel mogelijk kunnen afgehandeld worden. Voor het overige wens ik de resultaten af te 
wachten van de evaluatie die momenteel in voorbereiding is en die in de schoot van de Vlaamse 
Regering zal besproken worden na de eerste jaarhelft. 
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Vraag nr. 102 
van 6 maart 2008 
van LUK VAN NIEUWENHUYSEN 
 
 
 
Snelheidsmeter Wemmel   -   Taalgebruik 
 
De schepen van Mobiliteit van Wemmel stuurde onlangs een brief aan de korpschef van de politiezone 
om de verwijdering te eisen van een snelheidsmeter waarboven in het Nederlands “u rijdt” te lezen 
stond, gevolgd door de snelheid. Volgens de pers zou de politie daarop zijn ingegaan. 
 
De schepen verwijst naar de taalfaciliteiten. Aangezien het evenwel om een boodschap gaat die 
beperkt is tot de plaatselijke bevolking, dienen dergelijke aankondigingen wel degelijk uitsluitend in 
het Nederlands te worden aangebracht. 
 
Is de minister op de hoogte van dit voorval? 
 
Is de minister hierin tussengekomen? Een schepen kan toch niet van de politie eisen dat die de 
taalwetgeving zou overtreden?  
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VLAAMS MINISTER VAN BINNENLANDS BESTUUR, STEDENBELEID, WONEN EN INBURGERING 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 102  van 6 maart 2008 
van LUK VAN NIEUWENHUYSEN 
 
 
 
Een snelheidsmeter waarbij aan de bestuurders wordt meegedeeld tegen welke snelheid zij aan een 
bepaald punt voorbij komen is een betrekking met een geïndividualiseerde particulier en geen 
algemene mededeling aan het publiek. Met die informatie wordt individueel gecommuniceerd met een 
duidelijk geïdentificeerde weggebruiker om hem te wijzen op zijn individueel rijgedrag. 
 
Ik ben er niet van op de hoogte dat de schepen van mobiliteit van de gemeente Wemmel aan de 
korpschef van de politiezone een brief zou gestuurd hebben om de snelheidsmeter te verwijderen 
waarop in het Nederlands “u rijdt” te lezen stond, gevolgd door de snelheid.  
 
Ik vraag de gouverneur van de provincie Vlaams-Brabant ter zake een onderzoek in te stellen en mij 
van de resultaten in kennis te stellen.  
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
MARINO KEULEN 
VLAAMS MINISTER VAN BINNENLANDS BESTUUR, STEDENBELEID, WONEN EN INBURGERING 
 
 
Vraag nr. 103 
van 6 maart 2008 
van VEERLE HEEREN 
 
 
 
Sociale woningen   -   Energiezuinigheid 
 
De sector van de sociale huisvesting moet de ambitie hebben om een aantal maatregelen te nemen om 
de energiezuinigheid van het woonpatrimonium te versnellen.  
 
Vorig jaar gaf de minister een uitgebreid overzicht per provincie en per huisvestingsmaatschappij van 
het aantal sociale woningen en appartementen dat geen warmwatervoorziening, geen dubbele 
beglazing, geen isolatie en geen sanitair comfort had. De cijfers gaven de toestand weer in 2006. 
  
1. Na anderhalf jaar actief werken rond energiezuinigheid, tot welke resultaten heeft dit geleid? Wat 

zijn de geactualiseerde cijfers voor het werkjaar 2007 m.b.t. het aantal geïsoleerde en niet-
geïsoleerde woningen en appartementen en is er een merkbaar verschil tussen provincies en 
socialehuisvestingsmaatschappijen. Welk verschil is er merkbaar ten opzichte van het werkjaar 
2006? 

 
2. Voor welke energiezuinige maatregelen hebben bouwmaatschappijen geopteerd in 2007?  
 
3. Welk onderscheid kan er per bouwmaatschappij gemaakt worden tussen zware of middelmatige 

renovaties, waardoor automatisch energiezuinige maatregelen geïmplementeerd worden, en de 
andere energiezuinige maatregelen, zoals het vervangen van enkel- door dubbelglas, het isoleren 
van het dak of de spouwisolatie? 

 
4. Op welke manier wordt er een Vlaamse databank aangelegd over de ouderdom en de staat van het 

patrimonium van alle sociale woningen (inclusief appartementen)? Is de databank de parameter 
om aan de huisvestingsmaatschappijen een tegemoetkoming te geven als zij investeren in de 
energiezuinigheid van hun patrimonium? Zo neen, welke criteria hanteert de minister bij de 
toekenning van de financiële middelen? 
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MARINO KEULEN 
VLAAMS MINISTER VAN BINNENLANDS BESTUUR, STEDENBELEID, WONEN EN INBURGERING 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 103 van 6 maart 2008 
van VEERLE HEEREN 
 
 
 
1. In 2007 is voor bijna 120 miljoen euro besteed als investeringen in renovatiewerken die ook een 

energetische impact hebben, ten opzichte van 91 miljoen in het jaar 2006. Dit bedrag kan 
natuurlijk niet integraal worden toegeschreven aan de loutere verhoging van energieprestaties. 
Vanuit een bredere visie op duurzaamheid en rationeel-economische benadering, wordt meestal 
een integrale renovatie opgenomen op hetzelfde ogenblik dat wordt geïnvesteerd in betere 
energieprestaties. 

 
 Zoals trouwens recentelijk nog uiteengezet in de commissie Wonen, zijn de normen in de 

sociale huisvesting al jaren strenger dan in de private woonmarkt. Bovendien worden zij 
stelselmatig stringenter. 

 
 Door een bottom-up benadering,  waarbij de beschikbare middelen voor REG-maatregelen mee 

de acties gaan bepalen (REG-premies), werd in eerste orde gefocust op die maatregelen die de 
grootste energiewinsten kunnen opleveren in verhouding tot de vereiste investering.  Vanuit 
deze optiek werd voor 2006-2007 geopteerd om een versnelde vervanging van oude CV-ketels 
te stimuleren door de toekenning van substantiële premies. Voor 2008 is er een significant hoger 
bedrag aan subsidies beschikbaar. Er wordt ondermeer onderzocht om het na- isoleren van 
daken hiermee extra te gaan stimuleren. Daarover is ondermeer ook overleg lopende met de 
energiedistributeurs, die geïnteresseerd zijn om ook hun steentje bij te dragen. 

 
 REG subsidies Wonen 
 2006 :  2,3 M euro 
   → Vervangen oude cv-ketels door HR-toestellen / condenserende ketels  
 2007 :  2,9 M euro  
   → Vervangen oude cv-ketels door HR-toestellen / condenserende ketels 
       + vervangen oude kachels door gesloten HR-kachels  
 2008 7,0 M euro (energiefonds) + 0,9 M euro  
   →Ter studie (enkel Glas > hoog rendementsglas/ dakisolatie woningen/upgrade  

  stookcentrales/…)  
 
 Een overzicht van de bestede middelen per bouwmaatschappij is minder nuttig. Dergelijke 

cijfers zijn immers veel te afhankelijk van schommelingen per jaar omwille van individuele 
projecten. Pakweg de renovatie van de Silvertoptorens heeft een enorm grote impact, die ook bij 
extrapolatie over verschillende jaren nog erg lange tijd een significante vertekening met zich 
brengt. Cijfers per provincie komen verder wel aan bod. 

 
2. Zoals de tabel m.b.t. het investeringsniveau, terug te vinden onder het antwoord op vraag 3, 

illustreert, tekent zich voor 2007 geen opvallende trendverschuiving af ten aanzien van 
voorgaande jaren. Het hogere aantal gevelrenovaties betreft o.a. de grotere projecten op de 
Geelhandplaats en in de Groenendaallaan te Antwerpen.  

 
 De toekenning van substantiële premies voor de vervanging van CV-ketels liet zich in 2006-

2007 wel duidelijk voelen. Het aantal opleveringen voor de vervanging van CV-ketels valt voor 
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2007 voorlopig wat lager uit dan in 2006, maar de data uit 2007 zijn wel nog niet volledig 
verwerkt. 

 
3. Energetische verbeteringswerken staan doorgaans zelden op zichzelf en kaderen, zoals gesteld, 

meestal in een noodzakelijke vervanging van het buitenschrijnwerk, gevelrenovatie, 
dakrenovatie of in een totale renovatie. Onderstaand overzicht van opgeleverde projecten uit de 
databank m.b.t. de projecten illustreert de grootteorde van het jaarlijkse aantal woningen 
betrokken in renovatiewerken met een energetische impact. Het betreft hier enkel de werken die 
opgenomen zijn op een specifiek uitvoeringsprogramma. Kleinschalige werken in eigen beheer 
of met eigen middelen (bv. aanbrengen dakisolatie door eigen personeel, vervanging 
schrijnwerk, …) worden niet systematisch opgenomen in de databank, zodat de cijfers een 
onvolledig beeld geven.  
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2000 3.820 339 914 1.933 634    1.887 2.567

2001 5.204 307 1.114 2.182 1.601    3.022 3.783

2002 4.205 337 909 1.275 1.684    2.930 2.959

2003 3.214 491 908 986 829    2.228 1.815

2004 4.204 541 1.896 438 1.329    3.766 1.767
2005 3.331 430 615 1.326 960    2.005 2.286

2006 4.273 169 823 346 1.776 1.159 €91.185.438  2.768 2.122

2007 4.463 534 770 668 1.476 1.015 €118.856.629  2.780 2.144

2000-2007 32.714 3.148 7.949 9.154 10.289 2.174   21.386 19.443

Per jaar 4.089 394 994 1.144 1.286 272   2.673 2.430

 
 Zoals hoger vermeld, is een overzicht per bouwmaatschappij minder nuttig. Cijfers per provincie 

kunnen meer bijbrengen. De verhouding van het investeringsaandeel per provincie wordt in de 
tabel hieronder weergegeven. Merk echter op dat ook deze cijfers erg sterk kunnen schommelen 
van jaar tot jaar (door bv. de oplevering van enkele grootschalige projecten).  

 

PROV  BESTELBEDRAG  AANDEEL 

A'PEN  45.882.397  39% 

VL‐BR  17.141.864  14% 

W‐VL  11.617.042  10% 

O‐VL  28.780.159  24% 

LIMB  15.435.168  13% 
 

 Een meer specifiek onderscheid inzake aard van de renovatie of gedetailleerde informatie  uit de 
lastenboeken zoals het soort beglazing en schrijnwerk, condenserende en/of HR-ketel, e.d.m. 
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behoren niet tot de scope van de projectendatabank van de Vlaamse Maatschappij voor Sociaal 
Wonen (VMSW). De cijfers moeten ook kritisch bekeken worden, zo zal de energetische impact 
van de dakrenovatie van een hoogbouw met 80 appartementen lager uitvallen dan die van bv. 10 
gezinswoningen.  

 
4. De VMSW beschikt reeds langer over een uitgebreide patrimoniumdatabank, waarin alle panden 

zijn opgenomen. Hieraan zijn heel wat gegevens gekoppeld, zoals: 
 

• Woninggroep (oorspronkelijke werf); 
• Gebouwtype met vermelding van aantal slaapkamers, garage, …; 
• Bouwjaar, initiële kostprijs, investeringskosten per jaar; 
• Informatie m.b.t. de verhuring en de huurprijs; 
• Gegevens uit de veldenquête over de staat van het patrimonium en de energie-enquête 

(schrijnwerk en type beglazing, staat gevel en dak, verwarmingssysteem, warmwater-
voorzieningen, …); 

• Evaluatiecategorie algemene onderhoudstoestand, die op regelmatige basis wordt 
geactualiseerd bij oplevering van tussentijdse investeringen en van totale renovaties; 

• Een geïntegreerde fototheek, waarin wordt gefocust op de gebreken van de woningen. 
 

 De patrimoniumdatabank wordt jaarlijks aangevuld met nieuw opgeleverde woningen, waarvan 
tevens een architectuurinventaris wordt bijgehouden (plancollage, foto’s, kostprijssimulatie, …). 
Ik kan u verwijzen naar www.woonbeeld.be voor meer informatie. 

 
 De databank laat weliswaar toe om een algemeen beeld te krijgen van de globale toestand van 

het patrimonium per regio en per bouwmaatschappij, maar heeft ook zijn beperkingen. Inzake de 
inschatting van de isolatiegraad van het bestaande patrimonium (dak, gevel, beglazing), kunnen 
voorlopig  enkel rudimentaire  aannames gemaakt worden op basis van bouwperiode e.d.  
Omtrent dakisolatie, spouwisolatie, verbeterde beglazing (materiaal, dikte, U-waarden) en de 
specifieke verliesoppervlakte (aantal m2) zijn immers geen gedetailleerde gegevens beschikbaar. 

 
 De databank biedt daarmee wel een hulpmiddel om de opportuniteit, omvang en spreiding per 

bouwmaatschappij van REG-ingrepen te helpen begroten. Maar ze biedt onvoldoende 
gedetailleerde informatie om concrete inschattingen te maken van de opportuniteit van 
tussentijdse vervanging van dubbele beglazing of andere isolerende ingrepen tegenover meer 
globale renovaties.  

 
 De EPB-certificaten (m.b.t. energieprestatie en binnenklimaat), die vanaf 2009 verplicht worden 

bij iedere transactie van verhuur of verkoop van een woning, openen bijkomende perspectieven. 
De opmaak van het certificaat vergt een vrij gedetailleerde ontleding van alle energetische 
woningkenmerken. Mits de nodige aandacht voor deze operatie, kunnen we de op middellange 
termijn komen tot een gegevensverzameling die perfect kan dienen als monitor voor de 
langetermijnplanning van de opwaardering van het patrimonium. Dit vereist een iets 
gedetailleerder onderzoek voor de sociale huurwoningen in het kader van de certificering en 
optimale organisatie van de gegevensdeling ter zake. Momenteel is er al voorbereidend overleg 
bezig met ondermeer het Vlaamse Energieagentschap. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
MARINO KEULEN 
VLAAMS MINISTER VAN BINNENLANDS BESTUUR, STEDENBELEID, WONEN EN INBURGERING 
 
 
Vraag nr. 104 
van 12 maart 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Armoedebeleid   -   Gemeenten 
 
Via het Gemeentefonds (decreet van 5 juni 2002) ondersteunt de Vlaamse Regering de lokale besturen 
financieel. De verdeling van de middelen uit dat fonds houdt onder meer rekening met het aantal 
kansarme burgers en de fiscale armoede in de gemeente. 
 
De lokale besturen kunnen vrij beslissen over de besteding van de middelen uit het Gemeentefonds. 
De Vlaamse Regering verwacht wel dat de lokale besturen zich engageren voor een armoedebeleid in 
partnerschap met de armoedeverenigingen op hun grondgebied. Daarnaast verwacht de Vlaamse 
Regering dat de lokale besturen het OCMW op hun grondgebied een deel van de middelen uit het 
Gemeentefonds geven om een lokaal sociaal beleid te voeren. Als dat niet gebeurt, dan stort de 
Vlaamse Regering automatisch 8 % van het Gemeentefonds door naar het OCMW. 
 
1. Heeft de minister er zicht op of de lokale besturen zich, zoals de Vlaamse Regering verwacht, 

daadwerkelijk engageren voor een armoedebeleid in partnerschap met de armoedeverenigingen? 
 

Zo neen, waarom niet? Onderneemt hij alsnog stappen om dit te kunnen nagaan? 
 
Zo ja, welke gemeenten voldoen niet aan die verwachting? 
 
Plant de minister een evaluatie ter zake? 
 

2. Zijn er momenteel gemeenten waar de Vlaamse Regering automatisch 8 % van het 
Gemeentefonds doorstort naar het OCMW omdat het lokaal beleid geen middelen van het 
Gemeentefonds doorgeeft aan het OCMW? Zo ja, welke? 
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MARINO KEULEN 
VLAAMS MINISTER VAN BINNENLANDS BESTUUR, STEDENBELEID, WONEN EN INBURGERING 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 104 van 12 maart 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
1. De verdeling van de middelen uit het Gemeentefonds gebeurt aan de hand van objectieve 

parameters, die echter geen rechtstreeks verband houden met de financiering van bepaalde 
specifieke uitgaven of specifieke investeringen van de gemeenten, dus ook niet in het kader van 
het kansarmoedebeleid. Uit het decreet van 5 juli 2002 en uit de memorie van toelichting blijkt 
duidelijk dat het Gemeentefonds niet dient om welbepaalde kosten te vergoeden. Het beoogt in 
de allereerste plaats een algemene financiering en herverdeling van middelen onder de 
gemeenten, om zo de bestuurskracht van elke gemeente maximaal te ondersteunen, rekening 
houdend met de specifieke omstandigheden waarin zij verkeert: haar mogelijkheden om zelf 
inkomsten te verwerven, haar sociaal-economische omgeving, de landelijke of industriële 
omgeving, haar ontwikkelingsmogelijkheden, de centrumfunctie die zij vervult. De 
verdelingscriteria van het Gemeentefonds zijn er allemaal op gericht de financiële draagkracht 
van de besturen in kaart te brengen in functie van een rechtvaardige herverdeling van de 
middelen. Dat geldt ook voor de sociale en fiscale parameters van het Gemeentefonds, die mee 
de kansarmoede meten. 

 
 In tegenstelling tot wat het geval is voor specifieke, doelgerichte financiering, beslissen de 

lokale besturen volledig autonoom over de besteding van de middelen uit het Gemeentefonds. 
Zij zijn tegenover de Vlaamse overheid geen enkele verantwoording schuldig inzake de 
besteding van die middelen.  

 Hoeveel middelen uit het Gemeentefonds worden aangewend voor de financiering van een 
lokaal armoedebeleid is dus niet gekend. De lokale besturen zelf kunnen evenmin die informatie 
verschaffen. Dat soort informatie blijkt ook niet uit de budgetten of rekeningen van de besturen. 

 Wel wordt elk jaar een deel van het Gemeentefonds rechtstreeks gestort aan de OCMW’s, 
volgens een door de lokale besturen zelf te bepalen verdeelsleutel of, bij gebrek aan een 
expliciete beslissing daarover, volgens een automatische verdeelsleutel van 8%.  

 
 Er zal dit jaar worden gestart met een algehele evaluatie van het Gemeentefonds. Uiteraard zal 

daarin ook de nodige aandacht worden besteed aan parameters die de kansarmoede meten, als één 
van de elementen die de financiële draagkracht van de besturen bepalen. Het Gemeentefonds blijft 
echter in de allereerste plaats een algemene financieringsbron voor de gemeenten, gericht op een 
rechtvaardige herverdeling van de middelen en waarin een volledig autonome besteding van die 
middelen door de gemeenten centraal staat.  

 Een specifiek kansarmoedebeleid dient veeleer te worden gefinancierd met specifieke, doelgerichte 
middelen.  

 
 
2. De gemeenten waarvoor de Vlaamse Regering bij de verdeling van het Gemeentefonds voor 2007 

automatisch 8% van de gemeentelijke aandelen heeft doorgestort naar het OCMW, zijn opgenomen 
in de tabel als bijlage. 

 Die automatische doorstorting betekent echter niet dat de betrokken gemeenten anders geen 
middelen van het Gemeentefonds zouden doorgeven aan het OCMW maar veeleer dat gemeente en 
OCMW akkoord gaan met de bij het decreet van 5 juli 2002 vastgestelde automatische 
verdeelsleutel van 8%. Zij moeten in dat geval over de verdeelsleutel geen expliciete beslissing 
meer treffen.  
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 De Vlaamse Regering past dus voor de gemeenten verschillende verdeelsleutels toe. De 

gemeenteraden en OCMW-raden stellen de toe te passen verdeelsleutel autonoom vast op een 
bepaald percentage of een forfaitair bedrag of doen een beroep op de automatische 
verdeelsleutel van 8%. Sommige gemeenten en OCMW’s zien zelfs expliciet af van een 
rechtstreekse doorstorting van middelen aan het OCMW maar opteren voor een doorrekening in 
de gemeentelijke bijdrage. 

 
 De verdeelsleutel op zich zegt dus weinig over de middelen van het Gemeentefonds die door de 

gemeente uiteindelijk aan het OCMW worden doorgegeven of  worden besteed aan het voeren van 
een lokaal sociaal beleid. 

 
BIJLAGE 
 
Tabel met gemeenten waarvoor de automatische verdeelsleutel werd toegepast in 2007 

 
Bijlage(n):  
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2007-2008/KEULEN/104/antw.104.bijl.001.pdf 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
MARINO KEULEN 
VLAAMS MINISTER VAN BINNENLANDS BESTUUR, STEDENBELEID, WONEN EN INBURGERING 
 
 
Vraag nr. 105 
van 12 maart 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Permanent armoedeoverleg   -   Verticaal luik 
 
Het Armoededecreet verankert een permanent armoedeoverleg. Dat bestaat uit een horizontaal en een 
verticaal luik. 
 
Het verticaal luik is het overleg dat binnen elk beleidsdomein met de vertegenwoordigers van de 
armen wordt gevoerd. Samen met deze vertegenwoordigers en de aandachtsambtenaren kunnen ook 
derden aan dit overleg deelnemen. 
 
Iedere minister bepaalt voor zijn of haar beleidsdomein hoe het verticaal overleg wordt georganiseerd. 
 
Het verticaal overleg vindt voor elk beleidsdomein minstens twee keer per jaar plaats. 
 
1. Hoeveel keer per jaar (sinds het armoededecreet) heeft het verticaal overleg plaatsgevonden voor 

de beleidsdomeinen van de minister? 
 
2. Maken ook derden deel uit van het verticaal overleg? Zo ja, wie? 
 
3. Wat zijn de resultaten van het overleg? Worden hiervan verslagen opgemaakt? Waar kunnen deze 

verslagen worden geraadpleegd? 
 
4. Houdt de minister, in haar/zijn beleid, rekening met de resultaten van dit overleg? Zo ja, op welke 

manier? Zo neen, waarom niet? 
 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 44, Van Mechelen nr. 93, 

Vandenbroucke nr. 170, Anciaux nr. 85, Bourgeois nr. 68, Keulen nr. 105, Van Brempt nr. 122, 
Vanackere nr. 122, Crevits nr. 489, Ceysens nr. 52). 
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MARINO KEULEN 
VLAAMS MINISTER VAN BINNENLANDS BESTUUR, STEDENBELEID, WONEN EN INBURGERING 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 105 van 12 maart 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal verstrekt worden door de heer Steven Vanackere, Vlaams minister 
bevoegd voor de bijstand aan personen. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
MARINO KEULEN 
VLAAMS MINISTER VAN BINNENLANDS BESTUUR, STEDENBELEID, WONEN EN INBURGERING 
 
 
Vraag nr. 106 
van 13 maart 2008 
van GINO DE CRAEMER 
 
 
 
Sociale verhuurkantoren   -   Uitbreiding werking 
 
Verhuren van privéwoningen via sociale verhuurkantoren (SVK) is een efficiënt antwoord op de grote 
vraag naar betaalbaar en kwaliteitsvol wonen.  
 
Zonder dure verkavelingsprojecten op te starten of woningen en percelen te moeten onteigenen, kan 
snel in goedkope woningen worden voorzien. SVK-verhuur is een win-win-situatie voor alle partijen. 
De huurder krijgt uitzicht op een degelijke en betaalbare woning en de eigenaar-verhuurder is zeker 
dat de huur stipt wordt betaald, dat de woning wordt onderhouden en dat een brandverzekering wordt 
afgesloten. Verder is SVK-verhuur een adequate reactie tegen verkrotting en leegstand, wordt er een 
sociale mix bevorderd en gettovorming tegengegaan. 
 
Het potentieel aan woningen voor de SVK-huurmarkt is zeer groot en de groeimarge meer dan ruim. 
Gezien de grote vraag naar betaalbaar wonen, is het niet meer dan logisch dat dit potentieel volledig 
wordt benut. De minister stelde in zijn beleidsbrief dat hij streeft naar een groei van minstens 500 
gesubsidieerde woningen voor 2008. Om SVK-verhuur te promoten, werden ondertussen een aantal 
initiatieven opgestart. 
 
1. In zijn beleidsbrief stelde minister dat de blinde vlekken stelselmatig worden weggewerkt.  
 

Kan de minister meedelen in hoeveel regio’s er nog geen SVK-werking is? Wat is de reden 
hiervoor? Wat wordt ter zake ondernomen? 

 
2. Met het besluit van 6 februari 2004 werd de erkenning en subsidiëring van SVK’s geregeld. Naast 

een basissubsidie kunnen verhuurkantoren nu ook een beroep doen op een aanvullende subsidie 
afhankelijk van het aantal beheerde woningen.  

 
Kan de minister meedelen over hoeveel gesubsidieerde SVK’s en hoeveel woningen het gaat? 
 

3. De renovatiepremie kan sinds begin 2007 ook worden aangevraagd door eigenaars die minstens 9 
jaar verhuren aan een SVK. 

 
Kan de minister meedelen hoeveel verhuurders hiervan ondertussen gebruik hebben gemaakt? Is 
de minister tevreden over die cijfers? 
 

4. Sinds het voorjaar van 2007 komen ook SVK-huurders in aanmerking voor huursubsidie.  
 

Kan de minster meedelen hoeveel huurders een beroep deden op de subsidie? Hoe evalueert de 
minister dit? 
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5. Tijdens de eerste helft van 2007 werd een promotiecampagne gevoerd om het verhuren via SVK’s 
te promoten. De SVK’s werd gevraagd een aantal gegevens bij te houden in verband met de 
contacten met de eigenaars. 

 
Zijn hiervan al resultaten bekend?  Hoe interpreteert de minister dit en welke zijn de gevolgen? 
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MARINO KEULEN 
VLAAMS MINISTER VAN BINNENLANDS BESTUUR, STEDENBELEID, WONEN EN INBURGERING 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 106 van 13 maart 2008 
van GINO DE CRAEMER 
 
 
 
1. De sociale verhuurkantoren kunnen inderdaad snel en gericht inspelen op de lokale 

opportuniteiten. Hun werkveld is de particuliere huurmarkt. Het woningaanbod is daar 
weliswaar groter dan het aanbod bij de sociale huisvestingsmaatschappijen, maar toch mogen 
we de groeimarge niet overdrijven : SVK’s spreken op de eerste plaats het meer betaalbare 
segment van de private woningmarkt aan; die woningen moeten vrijkomen vooraleer ze kunnen 
worden ingehuurd en de eigenaar moet de weg naar een SVK vinden. 

 
 De SVK-regelgeving biedt een organiek kader voor de erkenning of subsidiëring van SVK-

initiatieven, die huren en verhuren conform het SVK-besluit van 6 februari 2004 en het sociale 
huurbesluit van 12 oktober 2007. Naast de rechtstreekse subsidiëring van personeel en werking 
van de SVK’s zelf bieden bijkomende instrumenten als de renovatiepremie, ingesteld bij het 
besluit van de Vlaamse Regering van 2 maart 2007, en de huursubsidie, ingesteld bij het besluit 
van de Vlaamse Regering van 2 februari 2007, bijkomende stimuli aan eigenaars om hun 
patrimonium te verhuren aan SVK’s. 

 
 Ook de federale belastingsvermindering voor verhuurders die renovatiewerken uitvoeren aan 

woningen die zij verhuren aan een SVK, ingevoerd door artikel 14 van de programmawet 2007 
(BS 27.12.2006), is een stimulans. 

 
 Een aantal Vlaamse provinciebesturen bieden eveneens ondersteuning door geïnteresseerde 

lokale besturen, welzijnsdiensten en/of huisvestingsdiensten tot de oprichting van een SVK te 
bewegen, soms rechtstreeks vanuit de provincie (nl. West-Vlaanderen), soms via het Vlaams 
Overleg Bewonersbelangen (nl. Vlaams-Brabant, Limburg en Antwerpen). Resultaat is dat 
West-Vlaanderen geen opvallende blinde vlekken meer vertoont, dat er in Limburg nog maar 
een blinde vlek open blijft, namelijk het zuid-oosten van de provincie, tussen Bilzen en Voeren, 
dat er in Antwerpen nog drie blinde vlekken blijven, het kanton Kontich, de Rupelstreek en het 
oosten van de provincie, tussen Arendonk en Dessel, en dat men in de enige blinde vlek in het 
arrondissement Leuven (tussen Tremelo, Rotselaar en Kampenhout) bezig is met de oprichting 
van een nieuwe vzw. Ook in de andere bovenvermelde regio’s is er beweging merkbaar, 
waarvan resultaten mogen verwacht worden in 2009. 

 Wat de provincie Oost-Vlaanderen en het arrondissement Halle-Vilvoorde betreft, daar zijn 
SVK’s actief die een bijzonder groot werkingsgebied bestrijken zodat het niet evident is 
opvallende lacunes aan te geven. 

 Ten slotte wil ik toch ook opmerken dat sinds 2007 buiten Aalst alle 13 centrumsteden 
rechtstreeks betrokken zijn bij een SVK. 

 
2. In het begrotingsjaar 2008 worden er 39 SVK’s voor een volledig jaar gesubsidieerd.  Die 

beheren samen 3.460 woningen en ontvangen een subsidie van 5.321.620 euro (met inbegrip van 
de indexaanpassing van februari 2008). 

 In de loop van het jaar komen daar nog enkele SVK’s bij die voor het eerst een basissubsidie-
enveloppe aanvragen : het SVK De Pinte/Gavere/Nazareth (DepGavNaz) vanaf april en 
mogelijk ook nog het SVK ’t Scharnier vzw en het  SVK Midden-Limburg vzw beide in 
Limburg. 
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3. Een van de doelstellingen uit het regeerakkoord van de Vlaamse Regering was om meer 
huurwoningen beschikbaar te stellen aan sociale verhuurkantoren door eigenaars op de private 
huurmarkt een renovatiepremie toe te kennen als ze hun woning verhuren aan een sociaal 
verhuurkantoor. De voorwaarden voor deze groep zijn zeer soepel gehouden, er is geen 
inkomensvoorwaarde en ook geen eigendomsvoorwaarde. De enige voorwaarden die gelden 
zijn: de woning moet minstens 25 jaar oud zijn, men moet de woning gedurende een periode van 
minstens 9 jaar aan een sociaal verhuurkantoor verhuren en de totale kostprijs van de 
werkzaamheden moet minstens 10.000 euro bedragen, exclusief BTW. 

 Vanaf de inwerkingtreding tot eind februari 2008 werden er 20 premies toegezegd voor 
woningen die gedurende 9 jaar aan een sociaal verhuurkantoor worden verhuurd. Dat cijfer ligt 
beneden de verwachtingen bij de opstart, en dat ondanks het grote succes van de 
renovatiepremie in het algemeen. Dit aspect zal verder onderzocht worden in de geplande 
evaluatie. 

 
4. Ik kan u nu al meedelen dat ik tevreden ben met de uitbreiding van het huursubsidiestelsel naar 

SVK-woningen. Tussen 1 mei 2007 en 29 februari 2008 werden er 3.036 aanvragen ingediend 
voor een tegemoetkoming in de huurprijs. Van de 2.278 al behandelde dossiers werden er 1.065  
in dezelfde periode goedgekeurd. 

 Van de 1.065 goedgekeurde huursubsidiedossiers hebben er 643 betrekking op SVK-huurders. 
Dat stemt overeen met 60% van het aantal goedkeuringen, en is een zeer goed resultaat. Het is 
mijn verwachting dat het aandeel van de SVK-huurders op termijn wel wat zal afnemen omdat 
dit soort aanvragen gemiddeld een kortere behandelingstermijn heeft dan de klassieke aanvraag 
van een huurder die verhuist van een ongeschikte naar een conforme woning en we ook 
rekening moeten houden met de aanvragen die nog in behandeling zijn. De trend is echter gezet. 

 Naast het feit dat SVK-woningen een volwaardige peiler zijn binnen het huursubsidiebesluit, 
verloopt ook de samenwerking tussen het agentschap Wonen-Vlaanderen, dat instaat voor de 
goedkeuring en uitbetaling van de huursubsidies, en de SVK’s zeer goed. Beiden hebben 
structuur gegeven aan hun samenwerking door middel van een afsprakennota, die dieper ingaat 
op de aanvraag, uitbetaling en opvolging van SVK-huursubsidiedossiers. Daarnaast wordt het 
VOB als volwaardige gesprekspartner nauw betrokken bij de in voorbereiding zijnde evaluatie 
van het huursubsidiestelsel. Die vlotte samenwerking heeft ongetwijfeld een positieve invloed 
op het aantal aanvragen vanwege SVK-huurders. 

 
5. De belangrijkste doelstellingen van de promotiecampagne waren de potentiële eigenaars- 

verhuurders aan te spreken, de bekendheid van de sociale verhuurkantoren te vergroten en finaal 
de groeiverwachtingen ten aanzien van de SVK-sector hard te maken. 

 Eind 2006 / begin 2007 werden affiches en folders verspreid. In totaal werden er 25.000 
brochures en 2.500 affiches gedrukt en verstuurd naar de SVK’s, gemeenten, bibliotheken, 
woonwinkels, kerkfabrieken, eigenaarsverenigingen, notarissen, … enz. In dezelfde periode zijn 
er ook een aantal artikels verschenen in diverse tijdschriften. 

 We hebben gemerkt dat het verschijnen van een artikel het meeste effect had. Ook 
doorverwijzingen door organisaties zoals woonwijzers en OCMW’s en mond-aan-mond reclame 
scoren goed. In mindere mate hebben de brochures en de affiches eigenaars rechtstreeks over de 
streep getrokken om contact op te nemen. 

 Op basis van de respons op de vraag op de eigenaars reeds op de hoogte waren van het bestaan 
van een SVK, komen we op een percentage van 65% “nieuwe” eigenaars die we met deze 
campagne bereikt hebben: dit zijn eigenaars die voordien nog nooit hadden gehoord van een 
SVK. 

 Bijna de helft van de eigenaars heeft na het eerste contact met een SVK, ook een afspraak 
gemaakt om de woning of woningen die ze konden aanbieden te bezichtigen. 18% van de 
eigenaars informeerden ook naar de renovatiepremie. 

 Contact en afspraak leiden uiteraard niet automatisch tot het effectief verhuren van een woning. 
 De exacte woninggroeicijfers zullen maar beschikbaar zijn tegen juni na de verwerking van de 

SVK-jaarverslagen van 2007, maar momenteel wordt rekening gehouden met een effectief 
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aanbod in 2007 door 15 à 20% van de eigenaars die n.a.v. de promotiecampagne contact namen 
met een SVK. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
MARINO KEULEN 
VLAAMS MINISTER VAN BINNENLANDS BESTUUR, STEDENBELEID, WONEN EN INBURGERING 
 
 
Vraag nr. 107 
van 14 maart 2008 
van LUK VAN NIEUWENHUYSEN 
 
 
 
Commissie Financiën Drogenbos  -  Taalgebruik 
 
De voorzitter van de gemeentelijke commissie Financiën van Drogenbos intervenieert op de 
gemeenteraad geregeld in het Frans. 
 
Kan de minister meedelen hoe er wordt nagegaan of de vergaderingen van de commissie Financiën 
volgens de geldende wetten verlopen, met name de samengevoegde wetten inzake bestuurszaken? 
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MARINO KEULEN 
VLAAMS MINISTER VAN BINNENLANDS BESTUUR, STEDENBELEID, WONEN EN INBURGERING 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 107  van 14 maart 2008 
van LUK VAN NIEUWENHUYSEN 
 
 
 
Verslagen van gemeenteraadscommissies moeten niet ingezonden worden in het kader van het 
administratief toezicht. Deze zijn immers niet verplicht. Het is dan ook pas na ontvangst van een 
klacht of nadat wij op een andere manier op de hoogte worden gebracht van eventuele 
onregelmatigheden bij die commissie-vergaderingen dat de gouverneur en ikzelf in actie kunnen 
komen. 
 
In verband met zijn vraag kan ik de heer Vlaamse volksvertegenwoordiger meedelen dat ik onlangs 
een afschrift van een klacht van 21 februari 2008 ontving die door een aantal personeelsleden van de 
gemeente Drogenbos gericht werd aan de Vaste Commissie voor Taaltoezicht. In deze klacht werd 
gewag gemaakt van meerdere schendingen van de taalwetgeving in de gemeente Drogenbos. 
 
Een van de aangehaalde schendingen ging over het feit dat in de gemeenteraadscommissies geregeld 
Frans zou gesproken worden. Op basis van deze brief heb ik de gouverneur van de provincie Vlaams-
Brabant verzocht deze klacht te onderzoeken en mij hierover te rapporteren. In voorkomend geval heb 
ik hem ook gevraagd na te gaan op welke wijze het besluitvormingsproces in de aangeklaagde 
aangelegenheden verloopt met inbegrip van de individuele verantwoordelijkheden van mandatarissen 
of andere commissieleden. 
 
Ten gronde leidt het geen twijfel dat een gemeenteraadscommissie moet worden beschouwd als een 
binnendienst van de gemeente. Vermits de gemeente Drogenbos een faciliteitengemeente is, moet, 
overeenkomstig artikel 23 van het koninklijk besluit van 16 juli 1966 houdende de gecoördineerde 
wetten op het gebruik van de talen in bestuurszaken, in deze gemeenteraadscommissie dan ook 
Nederlands gesproken worden. Wanneer een beslissing van de gemeenteraad gebaseerd is op een 
bespreking, een advies of een voorstel uitgaande van een gemeenteraadscommissie waarbij het 
duidelijk is dat bij de bespreking of bij het formuleren van het advies of het voorstel de taalwet werd 
geschonden, vertoont dit besluit een vormgebrek en kan ik uiteraard optreden door de gouverneur 
opdracht te geven het desbetreffende besluit te schorsen of zelf rechtstreeks te vernietigen. Een en 
ander moet evenwel casuïstisch benaderd worden .  
 
Van zodra ik de resultaten van het onderzoek van de gouverneur heb ontvangen, kom ik op de vraag 
van de heer Vlaamse volksvertegenwoordiger terug. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
MARINO KEULEN 
VLAAMS MINISTER VAN BINNENLANDS BESTUUR, STEDENBELEID, WONEN EN INBURGERING 
 
 
Vraag nr. 108 
van 19 maart 2008 
van TOM DEHAENE 
 
 
 
Gemeentelijke bouwgronden en woningen   -   Toewijzingsreglementen 
 
Sedert de aanpassing van de Vlaamse Wooncode zijn er aangaande de toewijzing van sociale 
huurwoningen een aantal in het oog springende wijzigingen doorgevoerd.  
 
Daarbij heeft vooral het element dat kandidaat-huurders de bereidheid dienen te tonen om het 
Nederlands aan te leren heel wat commentaren en discussies uitgelokt. Een ander element betreft de 
grotere rol voor de gemeenten om, in het kader van het sociale huurbeleid, een eigen, op de specifieke 
lokale noden afgestemd toewijzingsbeleid te voeren. 
 
Daarnaast hebben bepaalde gemeenten zich door de bepalingen van de Vlaamse Wooncode en van het 
sociaal huurbesluit laten inspireren om voor de toewijzing van gemeentelijke bouwgronden en/of 
woningen de bereidheid tot het aanleren van de Nederlandse taal op te nemen als voorwaarde. Dit 
element komt dan meestal naast andere voorwaarden, zoals het kunnen aantonen van een band met de 
gemeente waar men zich wil komen vestigen (onder meer in de betrokken gemeente geboren zijn, er 
werken, kinderen hebben die er school lopen,…). 
 
Het opstellen van dergelijke reglementen is evenwel niet altijd een evidente zaak. Het is vaak lopen op 
een dunne koord en het is altijd afwachten hoe deze lokale reglementen door de hogere overheid 
beoordeeld worden. Ik verneem dat een aantal van deze reglementen geweigerd werden. 
 
1. Heeft de minister enig zicht op het aantal gemeenten dat, in het kader van de mogelijkheden zoals 

voorzien in het nieuwe sociaal huurbesluit, reeds een eigen reglement heeft uitgewerkt? 
 
2. Welke ondersteuning en begeleiding werd daarbij door de Vlaamse overheid aan de gemeenten 

aangeboden? 
 
3. Heeft de minister enig zicht op het aantal gemeenten dat een eigen toewijzingsreglement heeft 

opgesteld voor gemeentelijke bouwgronden en woningen? 
 
4. Op basis van welke criteria beoordeelt de minister deze gemeentelijke reglementen?   
 

Hoeveel van deze gemeentelijke reglementen werden door de minister geweigerd?  Om welke 
redenen? 

 
Hoeveel toewijzingsreglementen werden reeds goedgekeurd? 
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MARINO KEULEN 
VLAAMS MINISTER VAN BINNENLANDS BESTUUR, STEDENBELEID, WONEN EN INBURGERING 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 108 van 19 maart 2008 
van TOM DEHAENE 
 
 
 
1. Ingevolge de artikelen 252 en 253 worden de gemeentelijke reglementen niet automatisch naar 

de toezichthoudende overheid verstuurd. Zij worden vermeld op een lijst met een beknopte 
omschrijving van de getroffen beslissing. Deze besluiten zijn niet onderworpen aan een 
goedkeuringstoezicht, maar vallen enkel onder het algemeen bestuurlijk toezicht. Dit betekent 
dat zij ter beoordeling opgevraagd kunnen worden, bij voorbeeld ingevolge een klacht.  

 
2. De gemeentebesturen kunnen, indien zij dit wensen, steeds contact opnemen met de 

administratie met het oog op ondersteuning en begeleiding. De provinciegouverneur is daarbij 
het eerste aanspreekpunt. 

 
3-4.  Aangezien er geen systematische doorzending gebeurt, vraag ik de gouverneurs om een 

onderzoek in te stellen en mij de resultaten daarvan mee te delen.  
 Na ontvangst ervan, kom ik op deze vraag terug.  
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
MARINO KEULEN 
VLAAMS MINISTER VAN BINNENLANDS BESTUUR, STEDENBELEID, WONEN EN INBURGERING 
 
 
Vraag nr. 110 
van 19 maart 2008 
van TOM DEHAENE 
 
 
 
Sociale huur   -   Inkomensgrensoverschrijdingen 
 
Sociale huurwoningen zijn een schaars goed in Vlaanderen. Het aandeel ervan ten opzichte van het 
totale woningpatrimonium in Vlaanderen blijft sinds geruime tijd, niettegenstaande de inspanningen 
die laatste jaren geleverd worden, schommelen rond de 6 %.  
 
Om in aanmerking te komen voor een sociale huurwoning is het dan ook logisch dat men moet 
voldoen aan strikte inkomensvoorwaarden.  Het is immers aangewezen dat de sociale huurwoningen 
toegewezen worden aan mensen met een beperkt inkomen. 
 
Gezien het beperkte aandeel aan sociale huurwoningen en rekening houdende met de stijgende prijzen 
op de vastgoedmarkt, lijkt het van belang dat deze woningen ook verhuurd blijven aan mensen met 
een beperkt inkomen.   
 
Heeft de minister zicht op de situatie op dit vlak? 
 
Kan hij een overzicht meedelen per socialehuisvestingsmaatschappij van het aantal bewoners/huurders 
van sociale huurwoningen waarvan het inkomen hoger ligt dan het maximale inkomen dat gehanteerd 
wordt als toelatingsvoorwaarde?  
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MARINO KEULEN 
VLAAMS MINISTER VAN BINNENLANDS BESTUUR, STEDENBELEID, WONEN EN INBURGERING 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 110 van 19 maart 2008 
van TOM DEHAENE 
 
 
 
De Vlaamse volksvertegenwoordiger vindt als bijlage een overzicht van het aantal huurders per sociale 
huisvestingsmaatschappij (SHM) met een inkomen dat hoger ligt dan de inkomensgrens, gehanteerd 
bij de inschrijving en bij de toelating tot een sociale huurwoning. 
 
Globaal genomen blijkt dit cijfer stabiel te blijven rond de 13%. Sommige SHM’s blijken wel 
uitzonderlijk hoog te zitten, tot aan 25%. 5 van de 90, of 5,6% van de SHM’s waarover ik betrouwbare 
gegevens heb, zitten boven de 24%. Het volledige patrimonium van deze SHM’s vertegenwoordigt 
samen evenwel slechts 2,5% van het patrimonium. De grotere aandelen huurders met hogere 
inkomsten is gedeeltelijk te verklaren door het feit dat daar meer huurders zitten die de woning al 
langer huren en van wie het inkomen dus al gedurende langere tijd evolueert. Dit fenomeen doet zich 
vaker voor bij landelijke SHM’s met veel eengezinswoningen. 
 
Ik kan er nog op wijzen dat er een regeling hiervoor is voorzien in artikel 33, §2 van het besluit van de 
Vlaamse Regering van 12 oktober 2007 tot reglementering van het sociale huurstelsel ter uitvoering 
van titel VII van de Vlaamse Wooncode. De verhuurder kan beslissen om huurcontracten op te zeggen 
in het geval dat huurders gedurende 3 jaar na elkaar de markthuurwaarde van de woning moeten 
betalen en in diezelfde periode telkens minimaal het dubbele van de inkomensgrens als inkomen 
hebben.  
 
BIJLAGE  
 
Huurders met inkomen hoger dan inkomensgrens. 
 
Bijlage(n):  
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2007-2008/KEULEN/110/antw.110.bijl.001.xls 
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KATHLEEN VAN BREMPT, 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, 

 SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
Vraag nr. 98 
van 20 februari 2008 
van HILDE EECKHOUT 
 
 
 
Gelijkekansenbeleid   -   Expertendatabank 
 
In opdracht van het Gelijkekansenbeleid wordt een expertendatabank ontwikkeld die de media de 
kortste weg moet wijzen naar deskundigen van gelijkekansenmateries. Die moet in 2008 operationeel 
worden. Het is de bedoeling dat de databank expliciet op journalisten wordt gericht. 
 
1. Wanneer zal de expertendatabank volledig operationeel zijn? 
 
2. Welke concrete vereisten worden gesteld aan journalisten om toegang te krijgen tot de databank? 
 
3. Zal het begrip “journalist” voldoende breed worden geïnterpreteerd zodat ook bijvoorbeeld 

webmasters, die niet beschikken over een perskaart van het Ministerie van Binnenlandse Zaken, 
maar wel van een persbond, toegang krijgen tot de databank? 
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KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 98 van 20 februari 2008 
van HILDE EECKHOUT 
 
 
 
De expertendatabank die het Vlaamse gelijkekansenbeleid lanceert, bevat momenteel contact- en 
expertisegegevens van zo’n 1000 experten uit groepen die traditioneel weinig aan bod komen in de 
media. Ze zijn vrouw of/en allochtoon of/en hebben een functioneringsbeperking. De 
expertendatabank wil hun zichtbaarheid in de media bevorderen en dit in een brede waaier van 
expertenmateries gaande van bijvoorbeeld internationale beleggingen tot hartchirurgie. Daarnaast 
kunnen journalisten in de databank terecht voor de contactgegevens van organisaties die werken rond 
de thema’s gender, seksuele oriëntatie, allochtonen en personen met een functioneringsbeperking. Zo 
kan de kennis over deze gelijkekansenthema’s vlot via de media worden verspreid. 
De databank wordt beheerd door Wolters Kluwer Belgium en kwam tot stand in nauw overleg met de 
Vlaamse Vereniging van Journalisten. De gegevens van de experten worden twee keer per jaar 
geactualiseerd. Bovendien wordt de databank in functie van de noden van de gebruikers van de 
databank in 2008 nog twee maal uitgebreid.  
 
1. De expertendatabank werd op 12 maart 2008 gelanceerd. Sindsdien is zij operationeel en kunnen 

journalisten en programmamakers er gebruik van maken. 
 
2. Journalisten die een perskaart ontvangen via de Vlaamse Vereniging van Journalisten en 

journalisten die een perskaart ontvangen via de Vereniging van de Journalisten van de 
Periodieke Pers, werden bij de lancering van de expertendatabank rechtstreeks gecontacteerd via 
mail. Zo worden zij op de hoogte gebracht van dit aanbod en kunnen ze zich onmiddellijk 
registreren. Eerstgenoemde journalisten beoefenen minstens twee jaar journalistiek als 
hoofdberoep in een medium dat algemene berichtgeving verstrekt. De tweede categorie 
journalisten nemen sinds minstens twee jaar in hoofdberoep deel aan de redactie van 
tijdschriften voor gespecialiseerde informatie die tenminste zes keer per jaar verschijnen. 
Eventuele redactiemedewerkers die dergelijke perskaart niet bezitten, maar wel beroepshalve 
journalistiek actief zijn, kunnen zich individueel registreren in de databank. Hun aanvraag wordt 
geval per geval bekeken door de beheerder en de opdrachtgever. 

 
3. Of bijvoorbeeld ook een bepaalde webmaster al dan niet toegang zal krijgen tot de databank, 

hangt af van het feit of hij of zij al dan niet beroepshalve journalistiek actief is. Dit wordt 
aanvraag per aanvraag bekeken door mijn medewerkers in overleg met de stuurgroepleden. De 
specialisten die in de databank werden opgenomen, hebben zich akkoord verklaard om via deze 
databank gecontacteerd te worden voor journalistieke doeleinden. Daarom moet er dan ook over 
gewaakt worden dat de gegevens niet voor andere doeleinden worden gebruikt. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
Vraag nr. 100 
van 26 februari 2008 
van GREET VAN LINTER 
 
 
 
Tewerkstelling doelgroepen   -   Kabinetten 
 
De Vlaamse overheid wil maatregelen nemen om meer werkzoekenden met een zwaardere handicap in 
dienst te nemen. Bedoeling is dat gehandicapten voor sommige vacatures niet langer hoeven deel te 
nemen aan de gangbare vergelijkende examens. 
 
Al eerder koos de Vlaamse Regering ervoor om, gezien de voorbeeldfunctie van de overheid, haar 
doelgroepenbeleid met betrekking tot de startbanen maximaal in te vullen door onder andere specifiek 
aandacht te besteden aan allochtone, jonge werklozen en andere “zwakkere groepen”. Op 25 februari 
2005 stelde ik een vraag aan alle ministers m.b.t. de toepassing daarvan bij de ministeriële kabinetten. 
 
Graag daaromtrent een stand van zaken. 
 
1. Hoeveel personen met een handicap zijn er op dit moment op het kabinet tewerkgesteld? 
 

Hoeveel van deze personen met een handicap vallen in bovenvermelde groep van zwaarder 
gehandicapten? 
 

2. Hoeveel allochtone medewerkers werken er op het kabinet? 
 

Hoeveel 55-plussers? 
 
Hoeveel personen die langdurig werkloos waren? 
 

3. Overweegt de minister nog werkzoekenden met een zwaardere handicap in de nabije toekomst in 
dienst te nemen? 

 
Kan de minister de bovenvermelde cijfers bezorgen voor de verschillende jaren van de lopende 
legislatuur? 
 
 

N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters nr. 37, Van Mechelen nr. 79, 
Vandenbroucke nr. 150, Anciaux nr. 55, Bourgeois nr. 59, Keulen nr. 94, Van Brempt nr. 100, 
Vanackere nr. 107, Crevits nr. 442, Ceysens nr. 44). 
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KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
GECOÖRDINEERD ANTWOORD  
op vraag nr. 100 van 26 februari 2008 
van GREET VAN LINTER 
 
 
 
Voor mijn kabinet kan ik volgende antwoorden geven op vragen 1 en 2 : 
 
 
Jaar Personen met 

Handicap 
Allochtonen 55-plussers Langdurig werklozen 

2005 1 4 3 0 
2006 0 6 3 0 
2007 0 4 4 0 
2008 0 4 5 1 

 
Voor het deel 3 kan ik antwoorden dat er momenteel geen vacatures op het kabinet zijn en op dit 
ogenblik is er geen indicatie dat er medewerkers het kabinet zullen verlaten. 
 
 
 
Voor minister Anciaux: 
 
1.  Er zijn momenteel geen personen met een handicap op het kabinet tewerkgesteld. 

 
2.  Mijn kabinet telt drie allochtone medewerkers, zeven 55-plussers en geen medewerkers die 
 langdurig werkloos waren.  
 
3. Indien deze opportuniteit zich aandient. 
  
De cijfers voor de verschillende jaren van de lopende legislatuur zijn idem 
 
 
 
Voor minister Vanackere: 
 
 
 26/02/2008 
  
Personen met handicap 0 
Personen met zware handicap 0 
Allochtone medewerkers 0 
55-plussers 8 
Langdurige werklozen 0 

 
Deze gegevens hebben betrekking tot de periode van 28 juni 2007 tot 26 februari 2008. Ik heb de 
intentie om een persoon met een handicap als ervaringsdeskundige aan te nemen.  
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Voor minister Ceysens: 
 
1. Er is 1 gehandicapte persoon tewerkgesteld op het kabinet, die tevens valt onder de groep van 

zwaarder gehandicapten. 
 

2. Er zijn geen allochtone medewerkers tewerkgesteld op mijn kabinet. 
 

Er zijn vijf 55-plussers. 
 
Er is 1 persoon die langdurig werkloos was. 
 

3. Wordt overwogen. 
 

De gegevens voor Kabinet Ceysens zijn slechts beschikbaar vanaf 10/10/2007. 
 
 
 

Voor minister Bourgeois: 
 

1. Er is 1 gehandicapte persoon tewerkgesteld op het kabinet, die tevens valt onder de groep van 
zwaarder gehandicapten. 

 
2. Er zijn geen allochtone medewerkers op het kabinet. 
 

Er zijn elf 55-plussers. 
 
Er zijn zes  personen die langdurig werkloos waren. 
 

3.  Er zijn geen directe aanwervingen op til, maar nieuwe aanwervingen van personen met een 
handicap zijn niet uitgesloten 

 
 2004 2005 2006 2007 
Personen met handicap 0 0 0 0 
Zwaarder gehandicapt 0 0 0 0 
Allochtone 
medewerkers 1 0 0 0 

55-plussers 7 7 8 10 
Langdurig werklozen 6 6 6 6 

 
 
 

Voor minister Crevits: 
 
1. Momenteel worden geen personen met een handicap op het kabinet van Vlaams Minister Hilde 

Crevits tewerkgesteld. 
 

2. Momenteel worden geen allochtone medewerkers op het kabinet van Vlaams Minister Hilde 
Crevits tewerkgesteld. 

 
Momenteel zijn er vijf 55-plussers in dienst. 
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Geen enkele medewerker was langdurig werkloos. 
 

3. De legislatuur is reeds vergevorderd. Er worden niet veel personeelswissels meer verwacht. Er zijn 
geen concrete plannen om werkzoekenden met een zwaardere handicap in dienst te nemen. 
 
Deze gegevens hebben betrekking op de periode sedert mijn aantreden als Vlaams Minister op 28 
juni 2007 tot op heden.  
 
 
 

Voor minister Vandenbroucke: 
 

1-2. zie onderstaande tabel 
 
3.  Er worden voor de periode die nog rest tot het einde van de legislatuur geen personeelswissels 

meer verwacht. 
 
 

Vandenbroucke Personen met 
een handicap 

Allochtonen 55-plussers Langdurig 
werklozen 

2004 - 2 7 - 
2005 - 1 9 - 
2006 - 1 10 - 
2007 - 1 7 - 
2008 - 1 8 - 

 
 
 
 
Voor minister Van Mechelen: 
 
1. Zie onderstaande tabel. 
 
2. Zie onderstaande tabel. 
 
3. De belangrijkste stap in het selectieproces van een kabinetsmedewerker is het maken van de juiste 

keuze: het aannemen van die persoon/kandidaat die een duidelijke meerwaarde biedt aan het 
kabinet.  

 Indien er zich werkzoekenden met een zwaardere handicap aanbieden voor een openstaande 
vacature, en deze een meerwaarde bieden aan het kabinet, zal ik deze zeker in dienst nemen. 

 
Kabinet Dirk Van 

Mechelen 
Personen 
met een 
handicap 

Personen met 
een handicap 
cfr. definitie 

Vlareg 

Allochtonen 55-
plussers 

Werklozen

2004 1 1 - 4 - 
2005 1 1 - 5 - 
2006 1 1 - 4 - 
2007 2 1 - 7 1 
2008 1 0 - 7 1 
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Voor minister-president Peeters: 
 
1-2. Cijfergegevens voor 2004 tot 2008 
 

Jaar Personen met 
een handicap 

Personen met 
zwaardere 
handicap 

Allochtonen 55-plussers Werklozen 

2004 0 0 0 8 1 
2005 0 0 0 9 1 
2006 0 0 2 10 1 
2007 0 0 1 9 1 
2008 0 0 1 6 0 

 
3.  Met de huidige personeelsbezetting zijn in het kabinet van de Minister-president alle vereiste 

functies ingevuld en worden er geen bijkomende aanwervingen overwogen. 
 
 
 
Voor minister Keulen: 

 
Antwoorden op vragen 1, 2, 3b 

 
 

Kabinet Vl. Minister M. KEULEN 2004 2005 2006 2007 2008 (tot 01/03/08) 
personen met een handicap 1 1 1 1 1 
personen met een zwaardere handicap 0 0 0 0 0 
Allochtonen 4 4 3 4 4 
55-plussers 2 2 3 2 2 
werklozen 0 0 0 0 0 
 

Antwoord op vraag 3a 
 
Voor het antwoord op deze vraag verwijzen we naar het antwoord aan mevrouw Van Linter op vraag 
nr 105 van 25 februari 2005. 
  
De belangrijkste stap in het selectieproces van een kabinetsmedewerker is het maken van de juiste 
keuze: het aannemen van die persoon/ kandidaat die een duidelijke meerwaarde biedt aan het kabinet. 
In eerste instantie wordt de kandidaat dus geselecteerd op basis van zijn competenties. Ongeacht 
leeftijd, allochtone herkomst of arbeidshandicap, wordt van elke kandidaat, onafhankelijk van de 
functie, een hoge stressbestendigheid, een hoge competentie, een hoge mate van zelfstandig werken, 
een hoog probleemoplossend denken en flexibiliteit verwacht. In elk geval moeten alle betrokkenen 
blijk geven van integriteit en loyaliteit en mogen geen deontologische problemen rijzen. Het behoort: 
aan de minister om dat te beoordelen. 
 
De houding van de minister is ongewijzigd. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
Vraag nr. 101 
van 26 februari 2008 
van RUDI DAEMS 
 
 
 
De Lijn  -  Aansluitingen trein-bus 
 
Rond de jaarwisseling werd de dienstregeling van de NMBS drastisch aangepast en hervormd. Het 
resultaat is bekend: verwarring alom, mistevreden reizigers en kwaad personeel, met stakingen als 
gevolg. Wachtende reizigers die het slachtoffer zijn van een falende openbare dienstverlening, 
tenminste in bepaalde regio’s. In deze tijden van stijgende brandstofkosten en toenemende 
klimaatproblemen wint een openbare dienstverlening nochtans bijna dagelijks aan belang. 
 
Natuurlijk staat of valt deze dienstverlening met de geloofwaardigheid die ze geniet bij de burgers. Het 
is een feit dat de NMBS met haar recente wijziging van de dienstregeling wat dat betreft een flinke 
knauw gekregen heeft. 
 
Maar ook de diensten van De Lijn staan geregeld onder druk, mede door de problemen die de NMBS 
heeft veroorzaakt. De communicatie en voorlichting rond deze aanpassingen gebeurde immers snel en 
weinig gestructureerd. Hierdoor zijn meerdere busdiensten die voor aansluiting moeten zorgen op 
bepaalde treindiensten ook in de problemen geraakt en is een overstap of aansluiting niet langer zeker. 
Zo bereiken ons vanuit de Kempen meerdere berichten die dit bevestigen (Turnhout, Geel, Laakdal). 
 
Enkele concrete praktijkvoorbeelden op lijn 19 en lijn 6 illustreren dat. Maar het zijn zeker niet de 
enige problemen. 
 
Voorbeeld 1: problemen op lijn 19 en lijn 6 ten gevolge van recente wijzigingen NMBS 
 
De uren van buslijn 19 en buslijn 6 zijn niet gewijzigd. Daarentegen zijn de vertrekuren van andere 
bussen en treinen wel gewijzigd. Hierdoor worden aansluitingen moeilijk. Wanneer men opstapt, weet 
men niet of men al dan niet zijn aansluiting haalt. Daardoor komen werknemers gestresseerd en te laat 
op hun werk. 
 
Lijn 19 tijdens weekdagen: vertrek Tessenderlo 5u48 - aankomst in Geel 6u25 - vertrekuur trein in 
Geel: 6u25. Hierdoor missen mensen meermaals de trein. 
 
Lijn 6 tijdens weekdagen: vertrek Engsbergen: 6u39 – aankomst Geel: 7u18 – vertrek trein in Geel: 
7u25. In de praktijk is het zo dat de bus later dan 7u18 in Geel aankomt. Sinds januari moeten de 
werknemers van Agio afgezet worden aan de nieuwe gebouwen. Daardoor duurt het bustraject nog 
enkele minuten langer. Indien er een beetje verkeersdrukte is, komt de bus te laat aan in Geel en 
worden aansluitingen gemist. 
 
Navraag bij De Lijn leert dat men niet van plan is hier iets aan te doen. Het antwoord klonk vrij 
laconiek: “Als de NMBS de uren wijzigt en ons niet verwittigt, kunnen we er ook niks aan doen.” 
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Voorbeeld 2: problemen op lijn 19 en lijn 6 die reeds enkele jaren aanslepen 
 
Lijn 6 (Engsbergen -Geel) heeft haar traject tijdens de schoolvakanties tot aan de Agio en niet tot aan 
Geel-station. Met het gevolg dat pendelaars deze bus tijdens de schoolvakanties niet kunnen nemen tot 
aan Geel-station en verplicht worden de auto te nemen. Dit lijkt erg onlogisch. 
 
Lijn 19 heeft tijdens de week om het uur een bus van Geel naar Diest (via Laakdal). Deze bus vertrekt 
steeds 5 minuten na het uur aan Geel-station (vanaf 7u05 tot 20u05). Maar op woensdag (tijdens de 
schooldagen) is er geen bus om 16u05. Tijdens de schoolvakanties rijdt die bus wel. Heel veel mensen 
weten niet dat die ene bus niet rijdt. Zij staan dus op woensdag tevergeefs te wachten. Het gaat vaak 
ook om mensen die van het ziekenhuis komen en geen gewoontegebruiker zijn. Het lijkt ook niet 
logisch dat er één bus wegvalt. 
 
Niet alleen de nieuwe dienstregeling is oorzaak van problemen bij De Lijn, ook vertragingen op het 
spoor zijn er oorzaak van dat de mensen hun busaansluiting en overstap missen. 
 
 
1. Is de minister op de hoogte van de bovengeschetste hiaten in de dienstverlening van De Lijn op 

het vlak van het verzekeren van aansluiting op de NMBS-dienstregeling? 
 
2. Is er voor het invoeren van de nieuwe NMBS-dienstregeling een afdoend overleg geweest tussen 

de NMBS en De Lijn? 
 
3. Beschikt de minister over een inventaris van ritten en diensten – naast de problemen in de Kempen 

– die ten gevolge van de nieuwe dienstregeling bij de NMBS minder goed verzekerd kunnen 
worden t.o.v. de busreiziger? 

 
Hoe en wanneer wordt dit verholpen? 
 

4. Heeft de minister een overzicht van problemen bij De Lijn (mensen die hun busaansluiting 
missen) veroorzaakt door vertraging op het spoor? 

 
5. Concrete vragen m.b.t. lijn 19 en lijn 6: 
 

- waarom worden lijn 19 (met vertrek 5u48) en lijn 6 niet enkele minuten vervroegd; 
- waarom wordt het traject niet ook tijdens de schoolvakanties tot aan Geel-station voorzien; 
- waarom wordt voor lijn 19 geen vertrek om 16u05 voorzien tijdens het schooljaar? 
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KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 101 van 26 februari 2008 
van RUDY DAEMS 
 
 
 
1. De geschetste problematische trein/bus-aansluitingen zijn gekend op de betrokken 

planningdienst van De Lijn. 
 
2. Algemeen kan worden gesteld dat in het verleden de NMBS de wijzigingen aan haar 

dienstregeling steeds doorgaf aan De Lijn.  
 
 Geregeld is er in elke provincie afzonderlijk een gestructureerd overleg tussen de NMBS-

regiodirectie en de entiteit van De Lijn, de zogenaamde “Provinciale Vervoercommissie” of 
PVC. De bespreking van nieuwe NMBS-dienstregelingen kan er geagendeerd worden, wat in 
het verleden zonodig ook gebeurde.  

 
 In het kader van het netmanagement werden door De Lijn de jongste jaren op dat vlak 

toenaderingspogingen ondernomen en gesprekken met de NMBS-directie gevoerd. Dat 
resulteerde, specifiek voor de dienstregeling van 8 december 2007, in twee overlegmomenten 
(voorjaar 2006) waarin door NMBS Reizigers Nationaal inlichtingen werden verstrekt over de 
grote lijnen van het concept en de consequenties voor een aantal grotere aansluitingsstations. 

 
 Daarop formuleerde De Lijn een uitgebreide lijst opmerkingen, opgebouwd vanuit het 

gezichtspunt van de overstappende reiziger en vanuit de efficiëntie van de inzet van de middelen 
van De Lijn. Deze lijst werd samengesteld door de bevoegde exploitatiemedewerkers uit de 
verschillende entiteiten. 

 
 Op het moment waarop De Lijn de eigenlijke nieuwe dienstregeling ontving (juli 2007) bleek 

met deze opmerkingen slechts in zeer beperkte mate rekening te zijn gehouden. Bovendien 
werden er nog tot in november 2007 wijzigingen aangebracht aan de NMBS-dienstregelingen.  

 
 In dergelijke omstandigheden was het voor De Lijn dan ook niet mogelijk alle mogelijke 

knelpunten in Vlaanderen tijdig te traceren, laat staan op te lossen. De Lijn is immers voor het 
aanpassen van grotere paketten uit de dienstregeling, ook gebonden aan vaste 
implementatiemomenten in het jaar. 8 december 2007 was er zo één. 

 
 Over de door de NMBS op basis van klantenreacties doorgevoegde wijzigingen in februari 2008 

is er geen voorafgaande consultatie van De Lijn gebeurd. 
 
3. Een voor het hele Vlaamse grondgebied geldende inventaris is niet beschikbaar, wat niet 

betekent dat de mogelijke knelpunten, indien die tijdig konden worden achterhaald, één voor één 
grondig werden geanalyseerd in de betrokken entiteiten.  

 
 Het bieden van oplossingen is niet steeds vanzelfsprekend. Soms kan dit door het aanpassen van 

vertrek- en aankomsturen van bepaalde geïsoleerde ritten of een volledige lijn, veelal zijn echter 
meer drastische maatregelen nodig. Soms kan dit bijvoorbeeld betekenen dat reizigers worden 
georiënteerd naar een ander station. 
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 Zo sluit de De Lijn Antwerpen vanuit Kasterlee en Lichtaart nu met lijn 305 aan te Herentals 
Station op de trein van en naar Antwerpen, terwijl ze vroeger met bus 200 te Tielen aansloot. 

 Het blijkt overigens dat er ook heel wat aansluitingen verbeterd zijn dankzij de nieuwe 
spoordienstregeling. Zo is er een nieuwe trein bijgekomen tussen Turnhout en Antwerpen, waar 
De Lijn Antwerpen in Turnhout ook aansluiting op geeft. Tijdens de spitsuren bijvoorbeeld is de 
relatie tussen Ravels en Antwerpen (met overstap in Turnhout) fel verbeterd. 

 
 Voor De Lijn Oost-Vlaanderen komt er een gedeeltelijke wijziging van de dienstregeling van de 

NMBS in regio Eeklo op 7 april 2008. De Lijn zal in de mate van het mogelijke haar 
dienstregeling afstemmen op deze nieuwe wijzigingen. 

 
 Op basis van de doorgegeven wijzigingen in de treindienstregeling heeft De Lijn Vlaams-

Brabant sinds 7 januari 2008 (startdatum van de nieuwe busboekjes) de dienstregeling van de 
lijnen 625 Pamel – Liedekerke – Essene en 355 Brussel – Liedekerke aangepast. De Lijn 
Vlaams-Brabant heeft tussen 1 december 2007 en 1 maart 2008 7 reacties ontvangen van klanten 
die als gevolg van de wijzigingen van de treindienstregeling een slechtere aansluiting trein-bus 
hebben. Deze reacties worden individueel onderzocht en waar mogelijk wordt een oplossing 
aangereikt.  

 
 De Lijn West-Vlaanderen meldt geen structurele aansluitingsproblemen. Individuele problemen 

worden telkens onderzocht. 
 
4. De Lijn beschikt niet over een globaal overzicht van de problemen die veroorzaakt worden door 

vertraging op het spoor. De problemen die aan het licht komen - voornamelijk via 
klantenreacties - worden besproken in het structureel overleg binnen de Provinciale 
Vervoercommissies. 

 
 De Lijn en de NMBS werken overigens al sinds jaren samen in het kader van het ‘Aribus’-

systeem, waarbij de buschauffeurs in de belangrijkste stations automatisch op de hoogte worden 
gebracht van treinvertragingen. Op basis van deze informatie wachten zij binnen bepaalde 
marges op de aankomst van de vertraagde trein om op die manier de aansluiting toch nog te 
kunnen verzekeren. 

 
5. a) Lijn 19: 
  De vroege ochtendrit (rit 1) van lijn 19, werd sinds 4 februari 2008 met enkele minuten 

vervroegd.  Dit met het oog op een betere aansluiting met de treinen te Geel Station 
(school- en vakantieperiode). 

  Lijn 6: 
  Momenteel worden de rijtijden van lijn 6 herbekeken. Het is de bedoeling dat de rijtijden 

van rit 1 van lijn 6 (schoolperiode) vanaf 7 april 2008 bijgestuurd worden. De Lijn  bekijkt 
tegelijkertijd de mogelijkheid om deze rit met enkele minuten te vervroegen. 

 
 b) Wat rit 1 van lijn 6 betreft, heeft De Lijn inmiddels beslist om deze rit tijdens de 

vakantieperiodes door te trekken tot Geel station. Deze maatregel zal ingaan vanaf 25 
maart 2008 (begin paasvakantie). 

 
 c) Tijdens de schoolperiodes is op maandag, dinsdag, donderdag en vrijdag op lijn 19 nog 

steeds een rit voorzien met vertrek om 16.05 uur; op woensdag schooldag wordt deze rit 
niet meer voorzien. 

 
 In het kader van het project basismobiliteit Laakdal (start 27 december 2004) werd de bezetting 

op alle ritten van lijn 19 nagegaan. Op het  ogenblik van de telling was er op woensdag 
schooldag nog een rit voorzien om 16.05 uur. Uit de telling bleek toen duidelijk dat er weinig of 
geen belangstelling bestond voor die bepaalde rit. Vandaar de beslissing om de rit te schrappen.  
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 Uit de gegevens van de klantendienst blijkt dat De Lijn sinds deze wijziging geen enkele 
aanvraag ontvangen heeft om de rit opnieuw te voorzien. De Lijn heeft dan ook niet de intentie 
om op woensdag schooldag een extra rit in te leggen. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
Vraag nr. 103 
van 27 februari 2008 
van HILDE EECKHOUT 
 
 
 
Holebi-beleid   -   Internationaal congres Gent 
 
Van 12 tot en met 14 september 2007 vond in Gent het Sexual Diversity, European CommUNITY 
plaats. Dit internationaal congres over holebi-beleid werd door de minister in haar jongste beleidsbrief 
“zowel inhoudelijk als voor netwerkmogelijkheden een succes genoemd”. 
 
1. Welke zijn de belangrijkste inhoudelijke bevindingen en conclusies van het congres? 
 
2. Komt er opvolging in eigen land? 
 
3. Is reeds duidelijk welk Europees land het opvolgingscongres zal organiseren? 
 

Heeft Spanje een voetje voor om de organisatie van het volgende congres binnen te halen, omdat 
Barcelona gaststad van de volgende editie van Eurogames zal zijn? 
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KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 103 van 27 februari 2008 
van HILDE EECKHOUT 
 
 
 
1. Van 12 tot 14 september 2007 organiseerde Gelijke Kansen in Vlaanderen in opdracht van de 

Vlaamse minister van Gelijke Kansen het besloten internationaal congres Sexual Diversity, 
European (Comm)Unity. Het Europees Jaar voor Gelijke Kansen was een uitgelezen 
gelegenheid om stil te staan bij de leefsituatie van holebi’s en transseksuelen (‘LGBT’s) in 
Europa en bij de uitdagingen en valkuilen waarmee beleidsmakers die ijveren voor betere 
LGBT-rechten, worden geconfronteerd in een groeiend en veranderend Europa. In deze context 
beoogde het congres enerzijds de ontwikkeling en uitwisseling van kennis, expertise en goede 
praktijken. Anderzijds stimuleerde het congres met parallelle sessies waarop respectievelijk 
beleidsmakers, vertegenwoordigers uit het middenveld en onderzoekers hun specifieke rol 
bespraken, netwerking. 

 
 De plenaire lezingen, debatten en workshops hadden niet alleen aandacht voor de juridische en 

wettelijke aspecten van de strijd tegen discriminatie van holebi’s en transseksuelen. Er werd ook 
gefocust op de aanpak van homofobie, empowerment van individuen en de implementatie van 
een holebiperspectief in elk beleidsveld. De situatie van holebi’s en transseksuelen met een 
verhoogd risico op meervoudige achterstellingen werd daarbij extra onder de loep genomen. 
Ook de multilevelsetting waarin beleid ontstaat, kreeg aandacht: wat kan er gebeuren op het 
lokale, regionale, nationale en internationale niveau, en hoe kunnen de verschillende 
beleidsniveaus elkaar aanvullen en versterken? 

 Drie dagen lang wisselden een mix van een 120-tal beleidsmakers en vertegenwoordigers van de 
middenveldorganisaties uit alle Europese lidstaten, en onderzoekers met expertise in een brede 
waaier aan holebi- en transrelevante topics, onder voorzitterschap van professor John Vincke en 
Europarlementslid Anne Van Lancker, kennis en ervaring uit. 

 
 De inhoudelijke conclusies van het congres waren erg divers van aard, aangezien er over een 

brede waaier aan thema’s ervaringen en kennis werden uitgewisseld. De belangrijkste conclusie 
is waarschijnlijk dat de impuls die uitgaat van een initiatief als een ‘Europees Jaar van Gelijke 
Kansen’ niet te onderschatten valt. Er zijn grote verschillen tussen de lidstaten wat de situatie 
van holebi’s en transseksuelen betreft, zowel op juridisch als op maatschappelijk vlak. Ook de 
invulling en uitbouw van een gelijkekansenbeleid t.o.v. holebi’s en transseksuelen verschilt sterk 
van lidstaat tot lidstaat. Zowel in landen met een relatief ruime ervaring in het voeren van een 
gelijkekansenbeleid m.b.t. holebi’s, als in landen die hierin nauwelijks expertise opbouwden, 
bleek evenwel dat het Europees Jaar van Gelijke Kansen leidde tot het opzetten van initiatieven 
die anders wellicht nooit genomen zouden zijn.  

 Terwijl in sommige landen holebi’s hun leven in alle openheid kunnen ontplooien, blijkt dat in 
andere landen allesbehalve evident. In die landen waarin de tolerantie relatief groot is, blijkt er 
echter ook nog vaak sprake van ‘moderne homonegativiteit’: vele burgers zullen 
holebiseksualiteit niet openlijk veroordelen, maar blijken wel weerstand te voelen wanneer zij 
stilstaan bij wat gelijke rechten voor holebi’s in de praktijk kan betekenen (bvb. in het geval van 
homohuwelijk, holebiadoptie, e.d.). Een tweede algemene conclusie is dan ook dat informeren 
en sensibiliseren in deze context noodzakelijk blijft.  

 Een derde algemene conclusie betreft de situatie van specifieke ‘deelgroepen binnen de 
doelgroep’. Waar een lidstaat zich ook op het ‘continuüm van holebitolerantie’ bevindt, overal 
blijft de situatie van deze specifieke deelgroepen, zoals allochtone of oudere holebi’s, extra 
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risicovol. Bovendien blijken er grote verschillen te bestaan voor wat de (beleids)aandacht voor 
deze deelgroepen betreft. Op het congres werd daarom ook het belang benadrukt van het 
uitwisselen van goede praktijken en van inzichten die kunnen helpen om de specifieke 
problemen waarmee deze deelgroepen geconfronteerd worden en hun oorzaken in kaart te 
brengen. 

 Ten slotte bleken de congresleden bijzonder overtuigd van de meerwaarde van het 
samenbrengen in dialoog van beleidsmakers, onderzoekers en vertegenwoordigers uit het 
middenveld. Een beleid gestoeld op een nauwe dialoog tussen deze drie partijen biedt immers de 
meeste kansen op een succesvolle aanpak van de echte problemen, de ontdekking van vaak 
complexe oorzaken en de ontwikkeling van adequate en duurzame antwoorden. Het congres 
eindigde dan ook met een warme oproep aan alle aanwezige beleidsmakers om de fakkel over te 
nemen en een vervolgcongres te organiseren volgens eenzelfde formule. 

 
2. Het organiseren van een dergelijk initiatief is zeer arbeidsintensief. Het is dan ook niet haalbaar 

om op korte termijn vanuit het Vlaamse gelijkekansenbeleid zelf opnieuw een dergelijk 
internationaal initiatief op te zetten. Wel onderhouden wij contacten met een aantal 
internationale collega’s en middenveldvertegenwoordigers en proberen wij hen te motiveren om 
in hun land een vervolginitatiatief te organiseren.  

 Ook dient vermeld dat de onderzoekscel ‘holebi’s’ van de Steunpunt Gelijkekansenbeleid 
jaarlijks een bijeenkomst organiseert van een ‘expertennetwerk holebi’s’ dat bestaat uit 
beleidsmakers en onderzoekers uit België en Nederland.  

 
3. Kopenhagen zal in de zomer van 2009 de WorldOutGames organiseren, een driedaags 

evenement dat bestaat uit een sportief en cultureel programma voor holebi’s enerzijds, en een 
conferentie rond rechten van holebi’s en transseksuelen anderzijds. In tegenstelling tot ‘Sexual 
Diversity. European Community’ zal de scoop niet Europees, maar wereldwijd zijn. Twee 
organisatoren van de WorldOutGames waren ook aanwezig in Gent. Zij deden veel inspiratie op 
en zullen een aantal van de thema’s die in Gent aan bod kwamen, ook in Kopenhagen op het 
programma zetten.  

 Wij hebben momenteel geen weet van andere soortgelijke initiatieven die de Kopenhaagse 
conferentie zouden voorafgaan. 
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KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
Vraag nr. 104 
van 27 februari 2008 
van HILDE EECKHOUT 
 
 
 
Holebi-beleid   -   Sensibilisering rust- en verzorgingstehuizen 
 
Vorige legislatuur werd in de Belgische Senaat een resolutie aanvaard tot erkenning van de specifieke 
problematiek van oudere holebi’s. 
 
De resolutie vroeg onder meer  om rust- en verzorgingstehuizen te verplichten een holebi-vriendelijk 
beleid te voeren en aandacht te besteden aan de grote eenzaamheidsproblematiek bij oudere holebi’s 
en hun geestelijk en fysiek onwelzijn te bestrijden. 
 
1. Vermits dit voornamelijk een gemeenschapsbevoegdheid is, verneem ik graag of de minister 

hierover met haar federale collega overleg heeft gevoerd of – nu de nieuwe federale 
interimregering is aangetreden – zal voeren? 

 
2. Blijkens het holebi-actieplan van de minister zullen het management en het verzorgend personeel 

van de instellingen in de zorgsector worden gestimuleerd om een holebi-vriendelijk beleid te 
voeren. 

 
a) In hoeverre berust dat op de goodwill van de instellingen? 

 
b) Is er voldoende bereidheid om dit holebi-vriendelijk beleid te voeren? 

 
c) Hoe zal men specifiek een antwoord trachten te bieden op de eenzaamheidsproblematiek? 
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KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 104 van 27 februari 2008 
van HILDE EECKHOUT 
 
 
 
1. Tot op heden ontving ik geen vraag van het federale beleidsniveau tot overleg m.b.t. deze 

problematiek. Zoals de vraagsteller zelf aangeeft, is het waken over een holebivriendelijk beleid 
in rust- en verzorgingstehuizen een gemeenschapsbevoegdheid. Ik heb dit probleem dan ook 
aangekaart bij mijn Vlaamse collega van Welzijn. Reeds voordat de betreffende senaatsresolutie 
werd aanvaard, heb ik de opdracht gegeven om te onderzoeken wat holebivriendelijkheid binnen 
de zorgsector in de praktijk kan inhouden. Deze onderzoeksopdracht werd gerealiseerd door het 
bureau Deloitte. Het onderzoek werd begeleid door een stuurgroep waarin ook 
vertegenwoordigers van het kabinet Welzijn en van de Vlaamse administratie Welzijn zetelden.  
Het eindresultaat was een sensibiliserend instrument dat bestaat uit twee luiken: een eerste is 
gericht op de directies van rust- en verzorgingstehuizen en van organisaties die instaan voor 
residentiële ouderenzorg, een tweede op het verzorgend personeel. In het kader van de 
toepassing van de open coördinatiemethode (de methodologie die ik hanteer om mijn 
coördinerende bevoegdheid als Vlaams minister van Gelijke Kansen te realiseren) heb ik het 
engagement van mijn collega van Welzijn bekomen om samen met mij te onderzoeken hoe dit 
instrument op een duurzame en efficiënte wijze kan ingebed worden in de rust- en 
verzorgingssector en in de sector van de residentiële ouderenzorg. In voorbereiding en 
afwachting van een dergelijke inbedding, subsidieer ik momenteel het project ‘Janus’ dat door 
het Roze Huis wordt gerealiseerd en waarin o.a. het zonet vermelde instrument zal worden 
uitgetest in de context van een Antwerps rust- en verzorgingstehuis en een dienstencentrum. Dit 
gebeurt in nauwe samenwerking met de directies van de betreffende instellingen en met het 
Antwerpse OCMW. 

 
2. a.    Zoals uit mijn antwoord op de vorige vraag bleek, zal ik met mijn Vlaamse collega van 

Welzijn verder onderzoeken hoe het vernoemde instrument breed kan ingezet worden in de 
rust- en verzorgingstehuizen en in de sector van de residentiële thuiszorg. Uiteraard is er 
goodwill van de instellingen vereist om een welbepaald instrument te gebruiken. Het voeren 
van een holebivriendelijkheid beleid kan echter niet gepercipieerd worden als een 
‘extraatje’. Het bewerkstelligen en bewaken van holebivriendelijkheid is een integraal 
onderdeel van het voeren van een kwaliteitsvol beleid. 

 
b. Uit de ervaringen van mijn administratie in het kader van de voorbereiding en toetsing van 

het vermelde instrument – waarbij er ook herhaalde contacten waren met de rust-en 
verzorgingssector – blijkt dat er bij veel actoren eerder een gebrek aan expertise m.b.t. het 
thema is dan een gebrek aan goodwill of bereidheid om het thema aan te kaarten. Ik 
vertrouw er dan ook op dat een dergelijk instrument in de sector welkom zal zijn. 

 
c. De eenzaamheidsproblematiek bij holebisenioren is vaak mede het gevolg van het uitstel 

van een beroep op allerlei ondersteunende diensten en/of een opname in een rust- of 
verzorgingstehuis omdat men vreest voor negatieve reacties m.b.t. de seksuele geaardheid. 
Het opheffen van ‘holebiblindheid’ of heteronormativiteit in die segmenten van de sector 
die, vaak ongewild, zich nog onvoldoende bewust zijn van de problematiek, zal dan ook 
ongetwijfeld bijdragen tot het verhelpen van de eenzaamheidsproblematiek 
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Vraag nr. 105 
van 27 februari 2008 
van HILDE EECKHOUT 
 
 
 
Holebi-beleid   -   Sensibilisering leerkrachten 
 
Uit de studie van professor Marc Hooghe van de KU Leuven in opdracht van de minister over de 
houding van jongeren ten aanzien van holebi-rechten, bleek een negatieve houding van jongeren ten 
aanzien van homoseksualiteit. 
 
Om hieraan iets te veranderen, lijkt een sensibilisering van de schooloverheden essentieel. Momenteel 
maakt het thema homoseksualiteit deel uit van de eindtermen, maar het probleem is dat het gaat over 
een algemeen principe. De concrete invulling ervan staat of valt met de goodwill van de 
schooloverheden en de leerkrachten. Daarom lijkt een minder vrijblijvende, meer resultaatgerichte 
aanpak noodzakelijk. 
 
Gaat de minister ervan uit dat het thema “maatschappelijke aanvaarding van homoseksualiteit” 
explicieter en meer resultaatgericht moet worden aangepakt in het onderwijs, met het oog op het 
wegwerken van de negatieve attitude van jongeren ten aanzien van de homoseksualiteit? 
 
Neemt de minister in samenwerking met haar collega van Onderwijs resultaatgerichte initiatieven die 
veel explicieter op de individuele leerkrachten worden gericht? 
 
Welke concrete acties overweegt de minister op dit vlak? 
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Mijn collega van Onderwijs streeft inderdaad naar een expliciete en resultaatsgerichte aanpak van 
maatschappelijke aanvaarding van holebiseksualiteit in het onderwijs. Hij heeft daartoe in het kader 
van de ‘Week van de Diversiteit’ een aantal specifieke projecten rond holebiseksualiteit gestimuleerd 
en ondersteund. Aangezien de meest recente editie van de Week van de Diversiteit specifiek gericht 
was op studenten in de lerarenopleidingen, toekomstige leerkrachten dus, mag hiervan ook effect 
verwacht worden op het vlak van de individuele leerkrachten. Voorts ondersteunt mijn collega van 
Onderwijs de vormingsdienst van de Holebifederatie al een aantal jaren via projectsubsidies. Met deze 
middelen maakt de vormingsdienst leerpakketten aan en verzorgt zij vormingen in scholen m.b.t. 
holebiseksualiteit.  
 
Het wegwerken van negatieve attitudes ten aanzien van holebiseksualiteit vormt de prioritaire focus 
van het gecoördineerde holebibeleid zoals dit vorm krijgt in het kader van de toepassing van de open 
coördinatiemethode, de methodologie die ik hanteer om mijn coördinerende bevoegdheid als Vlaams 
minister van Gelijke Kansen te realiseren. In die optiek zijn er, specifiek m.b.t. het realiseren van deze 
doelstelling in een onderwijscontext, regelmatig contacten tussen mijn diensten en die van mijn 
collega van Onderwijs. In het kader van de open coördinatiemethode werden acties afgesproken m.b.t. 
beeldvorming in educatief materiaal, m.b.t. een monitoringsysteem voor kwaliteitsvolle opvolging van 
gevallen van geweldpleging op school en m.b.t. een onderzoek van schoolreglementen op hun 
eventuele strijdigheid met grondrechten van leerlingen of leerkrachten. Deze acties gaan uit van een 
inclusieve aanpak en overstijgen aldus de problematiek van seksuele geaardheid, maar nemen dit 
element wel telkens mee als aandachtspunt. 
 
Naar aanleiding van de resultaten van het onderzoek van professor Marc Hooghe over de houding van 
jongeren t.a.v. holebiseksualiteit gaf ik mijn diensten de opdracht een holebi-actieplan op te stellen. In 
het kader van dit actieplan wordt op dit ogenblik een sensibiliseringscampagne voorbereid. Deze 
campagne richt zich specifiek tot jongeren en wil een grotere openheid t.o.v. holebiseksualiteit 
bewerkstelligen. Gezien haar bijzondere expertise m.b.t. de leefwereld van jongeren werd de 
vertegenwoordiger van de administratie onderwijs in de ambtelijke Commissie Gelijke Kansen – de 
beleidsdomeinoverschrijdende werkgroep die het proces van de toepassing van de open 
coördinatiemethode grotendeels realiseert – ook betrokken bij de voorbereiding van deze 
sensibiliseringscampagne. 
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Vraag nr. 106 
van 27 februari 2008 
van HILDE EECKHOUT 
 
 
 
Holebi-beleid   -   Sensibilisering jongeren 
 
Uit de studie van professor Marc Hooghe van de KU Leuven in opdracht van de minister, over de 
houding van jongeren ten aanzien van holebi-rechten, bleek een negatieve houding van jongeren ten 
aanzien van homoseksualiteit. 
 
Om hieraan iets te veranderen, lijkt een sensibilisering van de jongeren noodzakelijk. Er worden reeds 
initiatieven ontplooid via scholen en jeugdbewegingen, maar de vraag rijst of deze niet moeten worden 
aangevuld met initiatieven die jongeren aanspreken via hun eigen kanalen. Muziek bijvoorbeeld. Een 
themalied over aanvaarding van holebi’s, naar het voorbeeld van We all belong, het themalied dat 
Kate Ryan opnam naar aanleiding van Eurogames 2007 in Antwerpen, zou zo’n piste kunnen zijn. 
Populaire websites van bijvoorbeeld jongerenzenders of radiozenders, zouden de campagnes mee 
kunnen dragen. 
 
Werd er reeds nagedacht over aanvullende initiatieven om jongeren beter te bereiken via hun eigen 
communicatiekanalen, teneinde de negatieve attitude ten aanzien van homoseksualiteit om te buigen? 
 
Welke initiatieven overweegt de minister op dit vlak? 
 
Is de opname van een themalied over aanvaarding van holebi’s en de ondersteuning ervan via 
populaire websites van bijvoorbeeld jongerenzenders of radiozenders daarbij een denkpiste? 
 



-594-  Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.7 - April 2008
 
 

 

KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 106 van 27 februari 2008 
van HILDE EECKHOUT 
 
 
 
Er is op dit moment een sensibiliseringscampagne aan de gang gericht naar 14- tot 16-jarigen, met als 
doelstelling het verhogen van de tolerantie t.o.v. holebiseksualiteit. Deze campagne wordt door 
Gelijke Kansen in Vlaanderen georganiseerd in het kader van de realisatie van het holebi-actieplan dat 
ik in 2007 bekendmaakte. 
 
De campagne sluit nauw aan bij de leefwereld van (veel) jongeren, zowel wat de ‘look & feel’ als wat 
de verspreidingskanalen betreft. De slogan roept (hetero-)jongeren op tot een tolerante houding t.a.v. 
holebi-jongeren. De verspreiding van de boodschap gebeurt via MSN, netlog, affichage op plekken 
waar veel jongeren komen (jeugdhuizen, sportcentra, bibliotheken, etc.), Boomerang-postkaartjes in 
bioscopen en Mc Donaldsfilialen in de periode aansluitend op de paasexamens, etc. Ook worden 
jeugdhuizen gestimuleerd tot het organiseren van ‘tolero-activiteiten’. Dit gebeurt o.a. via het ter 
beschikking stellen van kant-en-klaar promotiemateriaal. Ook hebben tal van jeugdverenigingen hun 
medewerking toegezegd: zij zullen affiches verspreiden en aandacht besteden aan de campagne in hun 
eigen ledenbladen. Tenslotte zal de lancering van de campagne voorafgegaan worden door een 
‘teasingfase’ waarin een aantal vj’s van jongerenzenders Jim-TV en TMF een t-shirt met het 
campagnelogo en de campagneslogan dragen. Dergelijke t-shirts worden aan een democratische prijs 
(10 euro) te koop aangeboden in een aantal ‘hippe’ kledingzaken die gefrequenteerd worden door de 
beoogde leeftijdsgroep. De winstmarge op de t-shirts is klein, en wordt – zoals ook aangekondigd via 
het campagnemateriaal – integraal geschonken aan een goed doel: de Vlaamse tak van de organisatie 
WISH, Werkgroepen internationale solidariteit holebi’s.  
 
Ook met een themalied zou men deze boodschap bij de beoogde doelgroep kunnen aankaarten. De 
voorliggende campagne lijkt mij echter qua concept en mogelijke impact zeker niet te moeten 
onderdoen. 
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Holebi-beleid   -   Informatieverspreiding 
 
Jaarlijks wordt het Genderjaarboek gepubliceerd. Aangezien ook holebi’s een belangrijke doelgroep 
van het gelijkekansenbeleid vormen, lijkt een analoge publicatie gericht op holebi’s een interessante 
aanvulling op het beleid te kunnen zijn. 
 
Vanzelfsprekend dient rekening te worden gehouden met de beperktere zichtbaarheid van de 
doelgroep. Niemand mag immers gedwongen worden om zich te outen. Desalniettemin blijft de 
beschikbaarheid van statistische en andere relevante informatie over de doelgroep wenselijk. In 
Nederland wordt bijvoorbeeld een Homo-encyclopedie uitgegeven. De minister liet zich eerder al 
ontvallen dat ze dienaangaande op een particulier initiatief wacht, maar pleitte tegelijk voor een 
uitbreiding van de focus naar lesbiennes en biseksuelen. 
 
1. Heeft de minister reeds onderzocht of er, naar analogie van het Genderjaarboek, een initiatief kan 

worden genomen om een Holebi-jaarboek te publiceren? 
 
2. Welke andere initiatieven neemt de minister om informatie over holebi’s te bundelen, teneinde te 

kunnen beschikken over een bruikbaar beleidsondersteunend instrument? 
 
3. Heeft de minister bij de particuliere sector geïnformeerd of er bereidheid bestaat om ook in 

Vlaanderen een Homo-encyclopedie (die vanzelfsprekend ook betrekking heeft op lesbiennes en 
biseksuelen) te publiceren? 

 
Is de minister van plan om dergelijk initiatief te steunen en zo ja, op welke concrete manier? 
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1. Het Vlaams Genderjaarboek bevat als cruciale componenten steeds een cijferluik en een monitor 

op het vlak van de genderverhoudingen in Vlaanderen. Om beide onderdelen aan te maken, 
wordt gebruik gemaakt van het bestaande, relatief omvangrijke geheel van seksegesegregeerd 
cijfermateriaal m.b.t. allerlei maatschappelijke domeinen. Seksuele identiteit en/of seksueel 
gedrag worden daarentegen zelden als varianten in databanken of surveys opgenomen. Om, naar 
analogie met het Vlaams Genderjaarboek, een Vlaams Holebi-jaarboek te kunnen produceren, is 
het evenwel nodig om over voldoende statistisch materiaal te beschikken. Op dit ogenblik is 
deze voorwaarde niet vervuld. Gezien de op dit vlak terecht strenge wet op de privacy is het 
bovendien niet vanzelfsprekend dat hierin op korte termijn verandering zou komen. 

 Toch worden vanuit het Vlaamse Gelijkekansenbeleid heel wat inspanningen geleverd om de 
situatie van holebi’s in Vlaanderen in kaart te brengen en deze informatie breed te verspreiden. 
Zo werd in 2006 het Zzzip-onderzoek afgerond, de eerste grootschalige bevraging van holebi’s 
in Vlaanderen over allerlei aspecten van hun leefsituatie. Dit onderzoek werd verricht aan de 
Universiteit Gent door professor John Vincke en zijn team. Ik besliste intussen om dit onderzoek 
te laten herhalen in de schoot van het Steunpunt Gelijkekansenbeleid. Het Steunpunt zal 
hiervoor samenwerken met de Universiteit Gent. Het nieuwe Zzzip-onderzoek zal lopen tussen 
2009 en 2011. De resultaten van dit tweede Zzzip-onderzoek zullen ongetwijfeld ook een zicht 
geven op maatschappelijke evoluties. Naast het Zzzip-onderzoek wordt er in het kader van het 
Vlaamse Gelijkekansenbeleid ook nog additioneel onderzoek verricht. Zo loopt er momenteel 
aan het Steunpunt Gelijkekansenbeleid een onderzoek naar de schoolloopbaan van holebi’s en 
start de vakgroep Medische Sociologie van de Vrije Universiteit Brussel in april met een 
onderzoek naar het mentaal en sociaal welbevinden van lesbische meisjes. Het gaat hier om 
onderzoeken die werden aangekondigd in het Holebi-actieplan dat ik in 2007 presenteerde. 
Tenslotte zal in de schoot van de ambtelijke Commissie Gelijke Kansen – de 
beleidsdomeinoverschrijdende werkgroep die in belangrijke mate instaat voor de toepassing van 
de open coördinatiemethode in het Vlaamse gelijkekansenbeleid – in 2008 en 2009 gewerkt 
worden aan het formuleren van gelijkekansenindicatoren m.b.t. seksuele identiteit.  

 Deze onderzoeken en initiatieven zullen ongetwijfeld informatie en instrumenten opleveren ter 
ondersteuning van het Vlaamse Gelijkekansenbeleid. 

 
2. Van de onderzoeken die in opdracht van het Vlaamse gelijkekansenbeleid verschijnen, worden 

steeds eindrapporten aangemaakt. Deze worden, meestal zowel in papieren versie als digitaal, 
beschikbaar gesteld voor het grote publiek. Voorts ontsluit het Steunpunt Gelijkekansenbeleid 
meermaals per jaar onderzoeksinformatie thematisch in de vorm van ‘Zoems’, digitale 
documentatiebladen. De meest recente Zoem handelde over seksuele identiteit en verscheen in 
september 2007. Er werd toen informatie verstrekt over vier thema’s. In een eerste luik werd 
ingegaan op de vraag hoeveel holebi’s er eigenlijk zijn en werden cijfers gegeven over het 
moment waarop holebi’s met hun geaardheid naar buiten treden. Een tweede luik handelt over 
de mate waarin holebi’s zelf vinden dat ze gediscrimineerd worden of juist gelijke kansen 
krijgen. Vervolgens werd in een derde luik gefocust op de houding van de maatschappij 
tegenover holebi’s en holebiseksualiteit. Het vierde en laatste luik bevat gegevens over 
partnerschap en adoptie bij holebi’s. 
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3. Er zijn geen rechtstreekse contacten geweest of gepland met de particuliere sector m.b.t. de 
publicatie van een zogenaamde “homo-encyclopedie”. Ik ontving ook geen vragen tot 
ondersteuning van een dergelijk of gelijkaardig initiatief. De vraag m.b.t. de eventuele concrete 
manier waarop een dergelijk initiatief zou kunnen worden gesteund, is op dit ogenblik bijgevolg 
niet aan de orde. 
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₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
Vraag nr. 108 
van 27 februari 2008 
van HILDE EECKHOUT 
 
 
 
Holebi-beleid   -   Gids holebi-vriendelijke werkvloer 
 
In het holebi-actieplan werd een goedepraktijkengids aangekondigd met het oog op een holebi-
vriendelijke werkvloer. 
 
De gids zou volgens de planning eind 2007 gefinaliseerd worden. 
 
1. Is de goedepraktijkengids intussen gefinaliseerd en verschenen? 
 
2. Op welke manier wordt de brochure verdeeld? 
 
3. Zijn de kosten binnen het vooropgestelde budget van 35.000 euro gebleven? 
 



-600-  Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.7 - April 2008
 
 

 

KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 108 van 27 februari 2008 
van HILDE EECKHOUT 
 
 
 
1. De gids in kwestie is inmiddels inderdaad gefinaliseerd. De publicatie heet: ‘Uit de kast werkt 

beter’. De ondertitel luidt: ‘Hoe holebivriendelijk is jouw bedrijf?’ Nog in de loop van dit 
voorjaar zal deze goedepraktijkengids gedrukt en verspreid worden. 

 
2. De gids zal op een oplage van 7.500 exemplaren gedrukt worden. Ze worden door de 

Holebifederatie verspreid via de diversiteitsconsulenten bij de vakbonden, via de 
projectontwikkelaars werkzaam binnen de SERR’s en de RESOC’s, via preventieadviseurs, via 
holebinetwerken binnen bedrijven, via HR managers, etc. De brochure kan ook gratis bij de 
Holebifederatie opgevraagd worden. Bij de brochure hoort ook een affiche, bedoeld om op te 
hangen op de werkvloer. Deze affiches worden samen met de brochure verspreid.  

 
3. De kosten zijn binnen het vooropgestelde budget gebleven. De publicatie kwam tot stand via een 

projectsubsidie ten bedrage van 29.750 euro die vanuit het Vlaamse Gelijkekansenbeleid aan de 
Holebifederatie werd verstrekt. Met dit bedrag verzorgde de Holebifederatie de voorbereiding, 
aanmaak en verspreiding van de brochure en affiche, en werd een studiedag georganiseerd met 
sprekers die zowel uit wetenschappelijke als uit bedrijfsmiddens kwamen. Voor de organisatie 
van de studiedag werkte de Holebifederatie samen met IBM Eagle, Ford Globe en de Belgische 
Business Association. Deze studiedag vond plaats op 23 oktober 2007. 
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₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
Vraag nr. 109 
van 27 februari 2008 
van HILDE EECKHOUT 
 
 
 
Holebi-beleid   -   Wetenschappelijk onderzoek 
 
Uit sommige onderzoeken over homoseksualiteit blijkt dat genetische factoren een partiële rol spelen 
voor het al dan niet homoseksueel zijn. De invloed van de genetica op homoseksualiteit behoeft echter 
nog veel diepgaander onderzoek. 
 
Toch blijkt aan dit thema weinig of geen aandacht te worden besteed in de aangekondigde 
onderzoeksprojecten in het holebi-actieplan van de minister. Dat het noodzakelijk is, blijkt uit het 
antwoord van federaal minister van Gelijke Kansen Dupont op een schriftelijke vraag van Annemie 
Turtelboom in de Kamer van Volksvertegenwoordigers. Over het onderzoeken van de genetische 
verklaring van homoseksualiteit antwoordt de federale minister dat “het hem verbaast dat ze de vraag 
stelt van de genetische oorsprong van homoseksualiteit. Hoe zou de seksuele geaardheid van een 
individu immers kunnen voorbestemd zijn van bij de geboorte?” Opmerkelijk antwoord, vermits 
erfelijkheid een gegeven is dat in dit verband wel degelijk wetenschappelijk onderzocht wordt. 
 
Duidelijkheid over genetische bepaaldheid van homoseksualiteit zou een belangrijke inbreng kunnen 
zijn voor de maatschappelijke aanvaarding van holebi’s, inzonderheid in gemeenschappen waar 
homoseksualiteit om religieuze motieven wordt afgekeurd of door mensen die homoseksualiteit 
verkeerdelijk als een “keuze” bestempelen. 
 
Neemt de minister initiatieven om de invloed van de genetica op homoseksualiteit diepgaander te laten 
onderzoeken? 
 
Zo ja, welk budget maakt zij hiervoor vrij en op welke termijn hoopt ze de opdrachten toe te kennen? 
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KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 109 van 27 februari 2008 
van HILDE EECKHOUT 
 
 
 
Ik neem momenteel geen initiatieven om de invloed van genetische factoren op homoseksualiteit te 
laten onderzoeken. Dit soort onderzoek dient ongetwijfeld als fundamenteel wetenschappelijk 
onderzoek gekwalificeerd te worden en behoort bijgevolg in eerste instantie tot de kerntaken van de 
universitaire instellingen in Vlaanderen. Dergelijk fundamenteel wetenschappelijk onderzoek naar de 
invloed van genetische factoren op de seksuele geaardheid gebeurt trouwens ook daadwerkelijk, 
zonder dat daartoe een initiatief van mij of middelen vanuit het Vlaamse Gelijkekansenbeleid vereist 
zijn. Zo doctoreerde onze landgenoot Sven Bocklandt in 2005 op een onderzoek naar de eventuele 
invloed van genetica op homoseksualiteit. Hij doctoreerde bij professor Christine Van Broeckhoven 
aan de Universiteit Antwerpen, en deed zijn onderzoek grotendeels in de Verenigde Staten onder 
begeleiding van Dean Hamer, een autoriteit ter zake. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
Vraag nr. 112 
van 28 februari 2008 
van ANNICK DE RIDDER 
 
 
 
De Lijn   -   Onbewaakte trams 
 
Op 30 januari jongstleden werd aan de eindhalte van tram 2 en 4 op de Lelieplaats in Hoboken een 
rijtuig van tram 2 (volgnummer 3, om 16u45) onbewaakt achtergelaten door een trambestuurder. 
Nochtans zat het rijtuig vol met reizigers. Volgens getuigen ging de trambestuurder bidden in een 
nabijgelegen moskee. 
 
1. Welke regels hanteert De Lijn m.b.t. het onbewaakt achterlaten van een tramrijtuig? 
 

In welke gevallen mogen trambestuurders hun rijtuig onbewaakt achterlaten? 
 
Mag dit als er reizigers op het voertuig zitten? 
 

2. Welke afspraken bestaan er bij de VVM De Lijn met betrekking tot het praktiseren van het geloof 
tijdens de dienst? 
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KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 112 van 28 februari 2008 
van ANNICK DE RIDDER 
 
 
 
1. In de handleiding tramchauffeur staat volgende duidelijk vermeld in verband met het achterlaten 

van een rijtuig: 
 

“H.1.4 Verlaten van de wagen. 
 
− De chauffeur mag bij de eindpunten of onderweg de wagen slechts verlaten mits een 

gewettigde reden; 
− de wagen in " parkeerstand " plaatsen (achtereenvolgens het dodemanspedaal en daarna 

het rempedaal loslaten); 
− de richtingskruk afnemen en met zich meenemen; 
− de automatische ontwaardingapparatuur beveiligen; 
− ontvangsten en persoonlijke bezittingen meenemen.” 

 
 Een gewettigde reden kan bijvoorbeeld zijn dat een chauffeur dringend naar het toilet moet. Hij 

kan dan het voertuig beveiligen zoals hierboven beschreven en toch de reizigers laten instappen 
door het vrijgeven van de automatische deuren. 

 Aan de eindhalte Lelieplaats is een Moskee, maar eveneens een toiletgelegenheid voor de 
chauffeurs van De Lijn. 

 
2. Een gebedsmoment maakt geen deel uit van de dienstuitvoering en de dienst mag hier dus niet 

voor worden onderbroken 
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KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
Vraag nr. 113 
van 29 februari 2008 
van SVEN GATZ 
 
 
 
Trajecten “uitzonderlijk vervoer”   -   Brussel 
 
Sinds enkele jaren is het aantal konvooien “uitzonderlijk vervoer” door Brussel toegenomen. Het gaat 
om transporten die door hun gewicht en dimensies niet zo maar in het normale verkeer kunnen 
plaatsvinden. Deze transporten vinden ’s nachts plaats, en maken gebruik van wegen die hun 
afmetingen en tonnage aankunnen. 
 
De cijfers zijn hallucinant: in 2007 waren er niet minder dan 64 nachtelijke transporten “uitzonderlijk 
vervoer” door het noordwestelijke deel van onze hoofdstad. Voor januari 2008 stond de teller op 14 
transporten. 
 
Momenteel is het aan de Federale Overheidsdienst Mobiliteit en Vervoer om de trajecten van het 
“uitzonderlijk vervoer” te bepalen en de vergunningen uit te reiken. De gewesten hebben het recht om 
een afwijking van 5 kilometer van het voorziene traject toe te staan. 
 
Eén van de trajecten “uitzonderlijk vervoer”, reisweg “Le Crinquet – Wuustwezel”, verbindt Frankrijk 
met Antwerpen, over het Brusselse hoofdstedelijke gewest. Het is dit traject dat in Brussel voor 
overlast zorgt. Het feit dat een “uitzonderlijk vervoer” tussen Tournai en Antwerpen door het centrum 
van Brussel moet, doet de wenkbrauwen fronsen. Navraag leert dat de cargo van deze transporten 
zelden voor Brussel zelf bestemd is, het gaat om transitverkeer door de binnenstad. 
 
In Vlaanderen gaan deze transporten langs brede wegen, met minimale overlast. Maar in Brussel gaat 
een dergelijk transport door dichtbewoonde wijken zoals bijvoorbeeld langs de “de Smet de 
Naeyerlaan” in Jette, over smalle stukken weg met geparkeerde wagens, straatmeubilair, 
parkeerplaatsen, tramlijnen, enzovoort. 
 
De overlast voor de bewoners en de kosten voor de politiezone West zijn onhoudbaar: elk nachtelijk 
transport betekent in deze laan een parkeerverbod van 20u ’s avonds tot 6u ’s ochtends. De lokale 
politie moet alle moeite doen om alle burgers te verwittigen en te verplichten hun voertuig weg te 
halen. Tijdens zo een nacht is een parkeerplaats vinden onmogelijk, terwijl het lawaai van het transport 
en van de – soms drastische – maatregelen die daarbij moeten genomen worden, zeer hinderlijk is. Het 
protest van burgers is goed te begrijpen, aangezien er soms vier opeenvolgende nachtelijke transporten 
plaatsvinden. 
 
Het is duidelijk dat er een betere oplossing gezocht moet worden voor transporten “uitzonderlijk 
vervoer” door Brussel, zonder daarmee de betrokken transportbedrijven in bijkomende moeilijkheden 
te brengen. 
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De Vlaamse Agentschap Wegen en Verkeer is naar verluidt van plan om eigen trajecten op te stellen 
die op het “uitzonderlijk vervoer” in Vlaanderen betrekking hebben in aanloop naar een eventuele 
overdracht van die bevoegdheid. 
Het lijkt evident dat het traject, in plaats van door de binnenstad, langs de ring rond Brussel zou lopen, 
zeker als het viaduct van Vilvoorde niet gebruikt dient te worden. En mocht het gebruik van de ring 
rond Brussel technisch onmogelijk blijken, moeten er toch verschillende alternatieve trajecten te 
vinden zijn door de provincie Vlaams-Brabant. 
 
1. Kan de minister meer duidelijkheid verstrekken over de plannen van de Vlaamse administratie? 

Hoe gebeurt de samenwerking met de FOD Mobiliteit en Vervoer en met de andere gewesten? 
 
2. Houden deze trajecten rekening met de specifieke situatie van Brussel? Wordt er een herziening 

vooropgesteld van het traject “Le Crinquet – Wuustwezel”? Is er een alternatief traject voorzien 
dat bij transitverkeer Brussel kan vermijden? 
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KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 113 van 29 februari 2008 
van SVEN GATZ 
 
 
 
1. Deze vraag valt onder de bevoegdheid van mijn collega Hilde Crevits. 
 
2. De trajecten voor het uitzonderlijk transport zijn historisch gegroeid. Bij de aanleg van de 

snelwegen en de omleidingswegen heeft men bijna steeds geopteerd om deze wegen niet te 
voorzien voor uitzonderlijk transport (in verband met het draagvermogen).  

 
 Net zoals op verschillende andere plaatsen (bvb. de Kaaien in Antwerpen) verloopt het 

uitzonderlijk vervoer in Brussel doorheen het centrum. Dit zijn historisch gegroeide 
hoogwaardige reiswegen geschikt voor hoge, brede, lange en zware transporten. 

 De FOD Mobiliteit en Verkeer tracht zoveel mogelijk transporten rond Brussel te leiden maar 
een aantal belangrijke reiswegen in Wallonië en Vlaanderen (o.a. de A12) zijn naar de hoofdstad 
gericht. De mogelijke alternatieven in de nabijheid van Brussel zijn: 

 
- de Brusselse ring: enkel van toepassing voor beperkte massa (tot 44 ton of gelijkwaardig) en 

beperkte hoogte; 
- ten westen van Brussel via N8 en N285. Ook hier is een hoogtebeperking tot 4.50 m door een 

brug van de NMBS; 
- ten oosten van Brussel waar ook een hoogtebeperking geldt van 5.20 m. 
 

 De uitbouw van continue hoogwaardige reiswegen is werk dat bijzonder lang kan duren en 
medewerking vereist van alle betrokkenen. Het feit dat de bedoelde noord-zuid reisweg door 
Brussel momenteel vereist dat soms geparkeerde voertuigen dienen verplaatst te worden, is 
blijkbaar veroorzaakt door het inperken van de wegbreedte aldaar. 

 
 Ook Brussel zelf creëert, naast de jaarlijkse kerstboom voor de Grote Markt, uitzonderlijk 

transport. De haven, de elektriciteitcentrales, de bouwwerven, … zijn zaken die vandaag 
ondenkbaar zijn zonder uitzonderlijk transport. Als de bedoelde corridor afgebouwd wordt zal 
op termijn de bereikbaarheid van Brussel voor uitzonderlijk transport sterk verkleinen wat 
evenzeer een maatschappelijke impact kan hebben. 
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KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
Vraag nr. 114 
van 29 februari 2008 
van VEERLE HEEREN 
 
 
 
Thuisverzorging   -   Parkeerproblemen 
 
Het parkeerbeleid in onze steden wordt steeds strenger. Een noodzakelijkheid indien we de 
leefbaarheid van de steden op peil willen houden. In die zin zijn soms zelfs maatregelen nodig om het 
verkeer zoveel mogelijk buiten het stadscentrum te houden. In elk geval wordt de mobiliteit in de 
stadscentra aan banden gelegd of het parkeergedrag in vaste regels gegoten, regels die niet steeds 
gemakkelijk zijn voor de gebruiker, maar wel noodzakelijk voor de bewoner. 
 
Nochtans zijn er beroepsgroepen die hiervan het slachtoffer zijn: mensen die instaan voor de 
ambulante thuiszorg zoals kinesisten, thuisverpleegsters, dokters en andere therapeuten. Dat zij tot bij 
hun patiënten geraken, en dat dit zo nodig snel kan gebeuren, is nochtans cruciaal. 
 
De bejaarden blijven steeds langer thuis wonen en de opnames in het ziekenhuis worden steeds korter. 
Daarom zal de thuisverzorging in de toekomst alleen maar toenemen. 
 
Het Vlaams Gewest mag dan wel niet bevoegd zijn om de parkeerregels te wijzigen, dat is federale 
materie, toch lijken maatregelen nodig op korte termijn. De Orde der Geneesheren heeft geprobeerd 
om met de parketten een uitzonderingsmaatregel uit te werken voor de dokters die aan huis gaan, maar 
het risico bestaat nog steeds dat ze een parkeerboete opgelegd krijgen. Dergelijke stappen van één 
enkele beroepsgroep zijn dan wel lovenswaardig, maar eigenlijk zou er voor iedereen in de 
thuiszorgsector een oplossing moeten gevonden worden. Het kan toch niet dat een verpleegster eerst 
een half uur moet zoeken in de stad om haar wagen te parkeren, alvorens ze een patiënt zijn dringende 
spuit insuline kan toedienen. Erger nog, er zijn huisartsen die steeds minder geneigd zijn om 
huisbezoeken af te leggen, net om die praktische problemen. 
 
1. Is er al nagegaan of deze problematiek niet decretaal voor Vlaanderen opgelost kan worden? 
 
2. Als dat niet kan, is er al nagegaan of de gemeenten niet kunnen aangespoord worden om in de 

nodige parkeerfaciliteiten te voorzien voor deze vormen van thuiszorg? 
 
3. Is er al overwogen om vanuit de Vlaamse Regering een initiatief te nemen om de verschillende 

lokale overheden rond de tafel te brengen om tot oplossingen te komen in deze problematiek en zo 
de thuiszorg te blijven mogelijk maken, zowel in stedelijke gebieden als daarbuiten? 
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KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 114 van 29 februari 2008 
van VEERLE HEEREN 
 
 
 
1. De algemene verkeersregels inzake parkeren zijn een federale bevoegdheid. Ik verwijs in het 

bijzonder naar: 
-  artikel 23 tot en met 27ter van de wegcode, zoals gewijzigd bij het koninklijk besluit van 9 

januari 2007; 
-  het ministerieel besluit van 9 januari 2007 betreffende de gemeentelijke parkeerkaart; 
-  de wet van 22 februari 1965 waarbij aan de gemeenten wordt toegestaan parkeergeld op 

motorrijtuigen in te voeren. 
  

2. De gemeenten hebben ingevolge het bovenvermelde KB van 9 januari 2007 tot wijziging van de 
wegcode en het MB van 9 januari 2007 betreffende de gemeentelijke parkeerkaart een zeer 
ruime bevoegdheid gekregen om het parkeerbeleid aan te passen aan de noden van specifieke 
doelgroepen zoals bijvoorbeeld dokters en thuisverzorgers.  

 
3. De Vlaamse Regering heeft niet de intentie om, voor zover zij al bevoegd zou zijn, afbreuk te 

doen aan de autonomie van de gemeenten in deze.  
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Vraag nr. 115 
van 4 maart 2008 
van PATRICK DE KLERCK 
 
 
 
Kusttram   -   Veiligheid, investeringen, reizigersaantal 
 
Het aantal ongevallen waar voertuigen van De Lijn bij betrokken zijn, stijgt jaarlijks in West-
Vlaanderen. Ook het aantal gewonden stijgt. 
 
De meeste ongevallen gebeuren op de tramlijn Knokke-De Panne. Vorig jaar waren er twee met 
dodelijke afloop. 
 
Het aanbod van De Lijn stijgt, dus het lijkt logisch dat ook de kans op ongevallen stijgt. Met 12.034 
reizigers was 2007 een recordjaar voor de kusttram. Echter,  bij het concipiëren van het nieuwe aanbod 
werd ook het aspect verkeersveiligheid nadrukkelijker uitgewerkt en ook bij de aanleg van 
infrastructuur wordt er meer dan vroeger de verkeersveilige reflex gemaakt. De cijfers zouden dit dus 
moeten vertalen, wat niet steeds het geval is. Zo waren er in 2007 nog steeds meer dan 200 
ongevallen. 
 
Ook het aanbod werd uitgebreid, zij het dat bepaalde deelzones werden bevoordeeld ten opzichte van 
andere. Sinds 5 november 2007 rijden er ’s ochtends twee sneltrams tussen Nieuwpoort en Oostende, 
terwijl een gedeelte van de Middenkust en de Oostkust in de kou blijft staan. 
 
Een ander punt betreft de locatie waar de investeringen plaatsvinden. Pendelaars die geregeld de 
kusttram nemen, stellen vast dat er op bepaalde plaatsen zeer grote investeringen worden gedaan, 
terwijl andere deelzones er verloederd bijliggen. Sinds 2007 worden er bijvoorbeeld forse 
investeringen gedaan in het openbaar vervoer in Oostende. Ook worden er versterkingsritten 
uitgevoerd. En er wordt gewerkt aan de infrastructuur van de tramlijn die door Oostende loopt. De 
indruk bestaat dat Oostende prioritair wordt behandeld, terwijl andere gemeenten als tweederangs 
worden beschouwd.   
 
Ten slotte rijst de vraag naar de rentabiliteit van de kusttram. Er wordt gesteld dat de kusttram naar 
aantal reizigers een succesverhaal is. Voor het eerst werden er meer dan 1 miljoen reizigers vervoerd. 
Maar wat is het kostenplaatje hiervan? Hoe winstgevend of verlieslatend  is de kusttram eigenlijk in 
reële cijfers? 
 
1. Kan de minister een overzicht geven van het aantal doden en gewonden bij ongevallen met de 

kusttram (vanaf het jaar 2000 en per gemeente)? 
 
2. Welke inspanningen werden er wanneer gedaan om de verkeersveiligheid te verbeteren (vanaf het 

jaar 2000)?  
 
3. Welke investeringen gebeurden er in de kusttraminfrastructuur in het algemeen en per gemeente 

aan de kust (vanaf het jaar 2000)? 
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4. Zijn er ook plannen voor de uitbouw van een sneltram voor de zone Oostende-Knokke ? Wat met 

de zone Nieuwpoort-De Panne ? 
5. Wat is de prijs/km van de kusttram (investeringskosten en onderhoudskosten)?  
 
6. Hoeveel reizigers noteert de kusttram jaar na jaar (vanaf het jaar 2000)? 
 
7. Hoeveel reizigers betalen de volledige kostprijs van de rit en hoeveel krijgen er een beperkte of 

gevoelige vermindering (vanaf het jaar 2000)? 
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KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 115 van 4 maart 2008 
van PATRICK DE KLERCK 
 
 
 
1. Aantal dodelijke ongevallen Kusttram vanaf 2000 
 

 2000 2001 2002 2003 2004 2005 2006 2007 
Oostende     1  2 1 
Middelkerke   1 1   1  
Wenduine  1  1 1    
De Panne      1 1  
Blankenberge   1      
Lombardsijde      1   
Nieuwpoort        1 
Oostduinkerke    1     
Zeebruggge      1   
Totaal 0 1 2 3 2 3 4 2 

 
 Aantal ongevallen met gewonden Kusttram vanaf 2000  

 
  2000 2001 2002 2003 2004 2005 2006 2007 
Adinkerke       1  
Blankenberge   2 1 2  2 1 
Bredene   1 1    1 
De Haan    2    1 
De Panne  1    2 1  
Heist aan Zee      1   
Knokke  1       
Knokke-Heist       1  
Koksijde     1   1 
Lombardsijde    1  1   
Middelkerke   1 2 3 1 2  
Nieuwpoort 1 2 1   1  4 
Oostduinkerke  1  1     
Oostende  1 1  1 1 3 2 
Wenduine  2  2 6    
Zeebrugge 3  3   3   
Totaal 4 8 9 10 13 10 10 10 

 
2. Er zijn sinds 2000 heel wat inspanningen gedaan om de verkeersveiligheid van de Kusttram te 

verbeteren: 
- afschaffen van doorsteken 
- conflictvrij maken van kruispunten met verkeerslichten 
- alle doorsteken voor autoverkeer worden uitgerust met waarschuwingslichten (tramlichten) 
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- alle perrons worden systematisch verbreed en toegankelijk gemaakt 
- alle voetgangersdoorsteken worden in bajonetvorm aangelegd 

 
 Er loopt ook een specifiek project ‘vermindering van ongevallen’ waarbij volgende accenten 

gelegd worden: 
- een doorgedreven en blijvende opvolging van chauffeurs, zowel voor de groep nieuwe 

chauffeurs (weinig anciënniteit) als voor de groep chauffeurs met een hoog ongevallencijfer 
(meer dan drie schadegevallen gedurende de voorbije twaalf maanden) 

- gesprekken en bijscholingen voor chauffeurs met een hoog ongevallencijfer, aangepast aan de 
specifieke problematiek van elke chauffeur afzonderlijk, waarbij in elke opleiding minimum 
defensief rijden en het juist inschatten van tijd en ruimte aan bod komt 

- zorg op maat voor die chauffeurs die een traumatische ervaring hadden of voor chauffeurs met 
langdurige afwezigheid 

- in het voorjaar krijgt elke tramchauffeur een opleiding ‘veiligheid tram’, bestaande uit o.a. 
defensief rijden, gebruik signalisatie, oplossen technische problemen en andere diverse 
veiligheidsaspecten 

- specifieke afspraken op basis van een analyse van de ongevallen van het voorgaande jaar om 
acties te ondernemen op lijnen met een hoog ongevallencijfer (infrastructuurmaatregelen, 
contacten wegbeheerder, …) 

- alle chauffeurs worden regelmatig opgevolgd en krijgen coaching tijdens hun dagtaak in het 
wegverkeer 

 
 Ook op vlak van communicatie wordt aandacht besteed aan de veiligheid van de Kusttram. Zo 

zijn er o.a. volgende zaken die gedaan worden: 
- er bestaat een folder m.b.t. veiligheid Kusttram 
- op de website van de Kusttram staan diverse tips rond veiligheid 
- aan de haltes waar de sneltram niet stopt zijn specifieke borden voorzien 
- samenwerking met tv-programma Kijk Uit! 

 
3. Overzicht belangrijke investeringen Kusttraminfrastructuur: 

- voor 2000: o.a. doortocht De Panne, doortocht St. Idesbald, … 
- ’99 – ’01: Middelkerke – Oostende Mediacenter 
- ’01: doortocht Koksijde 
- ’01 – ’02: Oostende Fortstraat – Bredene Astrid 
- ’02 – ’03: Middelkerke – Westende 
- ’03 – ’05: doortocht Middelkerke 
- ’01 – ’04: Oostende Marie Joséplein – Station 
- ’05 – ’06: Nieuwpoort Bad – Stad  
- vanaf ’06:  

o Oostende De Meysluis – Oostende Fortstraat 
o Knokke-Heist Heldenplein – Knokke-Heist Arcadelaan 

- vanaf ’07:  
o doortocht Nieuwpoort Stad 
o Zeebrugge Vandammesluis – Knokke-Heist Heistlaan 
 

4. In het kader van het Neptunusplan, het toekomstplan van De Lijn West-Vlaanderen, en in het 
kader van netmanagement is een verdere uitbreiding en optimalisering van de Kusttram gepland.  

 
5.  

 Onderhoudskost/km 
(incl. verbruik, 
goederen & diensten, 
loon TD) 

Afschrijvingskost/km 

2007 1,669 2,317 
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6. In onderstaande tabel is een overzicht opgenomen van het aantal reizigers van de Kusttram op 

jaarbasis. 
 

  # reizigers 
2000 6.814.916 
2001 7.824.572 
2002 8.964.229 
2003 9.872.369 
2004 10.893.810 
2005 11.852.187 
2006 11.313.088 
2007 12.034.817 

 
7. In onderstaande tabel is een opsplitsing van de verschillende types vervoerbewijzen (procentueel 

aandeel t.o.v. totaal aantal reizigers) opgenomen (resultaten op basis van analyse 
beheersinformatie en enquêtes). 

 
Vervoerbewijs september 2007 zomer 2006 
Gratis abonnement (o.a. 65+) 34,68% 25,96% 
Abonnement (Omnipas, Buzzy Pazz, …) 23,34% 18,25% 
Biljet 10,09% 14,66% 
Lijnkaart 12,34% 18,21% 
Lijnkaart % 1,95% 2,98% 
Dagpas 3,40% 5,58% 
Vijfdagenpas 0,89% 2,68% 
Driedagenpas 0,91% 2,18% 
Dagpas Kind 0,32% 2,01% 
Pluskaart 9,07% 3,83% 
Andere 3,01% 3,67% 
Totaal 100,00% 100,00% 

 
 In het halfseizoen zien we duidelijk een groter gebruik van abonnementen (zowel 65+- als 

Buzzy Pazz en Omnipas) in vergelijking met tijdens de zomermaanden. Het gebruik van 
biljetten, lijnkaarten en dagpassen ligt lager in het halfseizoen dan in de zomermaanden. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
Vraag nr. 116 
van 6 maart 2008 
van HILDE EECKHOUT 
 
 
 
Transgenders   -   Onderzoek 
 
De minister heeft in haar holebi-actieplan bijkomend onderzoek aangekondigd, meer bepaald naar de 
verklaring voor het mindere welbevinden van jonge lesbiennes, naar de schoolloopbaan van holebi-
jongeren en naar psycho-sociale belemmeringen. 
 
Toch lijkt ook onderzoek naar de problematiek van transgenders belangrijk. Ofschoon het om een zeer 
beperkte groep gaat, worden deze mensen met zeer zware psychische, juridische financiële en 
praktische problemen geconfronteerd. 
 
De transformatie naar een ander geslacht confronteert de betrokkenen met een aantal problemen waar 
niemand bij stilstaat, tot ze zich voordoen. Een voorbeeld: iemand die zich wil laten transformeren van 
man naar vrouw moet zich via lasertechnieken laten ontharen op de armen en de benen. Probleem: 
dergelijke ingreep kost zeer veel en wordt vanzelfsprekend niet terugbetaald door de 
ziekteverzekering. Ander voorbeeld: een transgender die in volle overgang van het ene naar het andere 
geslacht zit, ondervindt zeer veel moeilijkheden bij douanecontroles. 
 
Is in het kader van het gelijkekansenbeleid de problematiek van transgenders reeds onderzocht? 
 
Was er daarbij ook aandacht voor de praktische problemen waarmee transgenders worden 
geconfronteerd tijdens de overgangsfase? 
 
Was er aandacht voor de financiële implicaties van een behandeling om van geslacht te veranderen? 
 



-618-  Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.7 - April 2008
 
 

 

KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE  KANSEN 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 116 van 6 maart 2008 
van HILDE EECKHOUT 
 
 
 
Als Vlaams minister van Gelijke Kansen ben ik bevoegd voor het in kaart brengen, bestrijden en 
voorkomen van ongelijke kansen op basis van gender, seksuele identiteit of een gebrek aan fysieke 
toegankelijkheid. Naar doelgroepen vertaald, betekent dit dat het Vlaamse gelijkekansenbeleid zich 
richt op vrouwen en mannen, holebi’s en personen met een permanente of tijdelijke 
functioneringsbeperking. De problematiek van transgenderpersonen maakt dus niet expliciet deel uit 
van mijn bevoegdheden. Toch heb ik tijdens deze legislatuur zowel in het kader van mijn gender- als 
mijn holebibeleid herhaaldelijk aandacht besteed aan het transgenderthema.  
 
Allereerst wens ik erop te wijzen dat in 2006 aan het Steunpunt Gelijkekansenbeleid een onderzoek 
werd afgerond met de titel ‘De transgenderbeweging in Vlaanderen en Brussel in kaart gebracht: 
organisatiekenmerken, netwerken en strijdpunten’. Dit onderzoek werd verricht door Joz Motmans en 
was zowel voor het beleid als voor het transgendermiddenveld zelf een belangrijke stimulans. Dat 
middenveld was tot voor kort erg versplinterd, wat het moeilijk maakte om met duidelijke standpunten 
naar buiten te treden. Het onderzoek van Joz Motmans heeft de verschillende bekommernissen in kaart 
gebracht. Het onderzoek heeft blijkbaar ook tot meer samenwerking tussen de bestaande initiatieven 
geleid, wat een belangrijk element kan zijn in het emancipatieproces van deze groep en in het 
ontwikkelen van een efficiënte signaalfunctie ten aanzien van het beleid. 
 
Uit het onderzoek van Joz Motmans blijkt dat de aandacht die naar dit thema gaat, vaak uitsluitend 
gericht is op het thema ‘transseksualiteit’. Dit betreft personen die de overstap maken van een 
eenduidige positie van vrouw naar man, of omgekeerd, en de daarbij horende medische behandelingen 
ondergaan. De onbekendheid van zowel beleidsmakers als de brede maatschappij met de verschillende 
variaties binnen het genderspectrum is volgens een aantal (in het onderzoek bevraagde) 
zelforganisaties en sleutelfiguren, een gemis. De transgenderthematiek is immers complex en breder 
dan transseksualiteit. Dit neemt niet weg dat het onderzoek ook aandacht had voor de praktische 
problemen waarmee transgenders geconfronteerd worden, zoals problemen met naamsverandering, 
problemen op de werkvloer wegens een tekort aan informatie over de transgenderthematiek, 
problemen met het aanpassen van persoonsgegevens op diploma’s, problemen wegens een te kleine 
expertise met het thema binnen de reguliere hulpverlening, problemen wegens hoge medische kosten, 
etc. Een aantal van deze problemen ressorteren onder federale bevoegdheden, zoals het eventueel 
inbouwen van een tegemoetkoming van ziektekosten in de nomenclatuur van het RIZIV of om een 
tegemoetkoming te voorzien voor de hoge kosten van een medische behandeling (epilatie, 
hormoontherapie en/of operaties). Met de wet van 10 mei 2007 betreffende de transseksualiteit heeft 
de federale wetgever ondertussen een aantal van deze problemen weggewerkt. 
 
Binnen de mogelijkheden van het Vlaamse gelijkekansenbeleid, werd in de loop van de legislatuur 
ook op andere manieren aandacht besteed aan de transgenderproblematiek. Zo maakte ik in 2004 met 
een subsidie het project ‘Planet Gender’ van vzw Tra Mundi mogelijk. Dit foto- en tekstproject maakte 
de thematiek bespreekbaar bij een breed publiek op een toegankelijke, genuanceerde en niet-
stigmatiserende wijze. Ik stimuleerde de Holebifederatie van bij de aanvang van deze legislatuur in 
hun plannen om de werking open te stellen voor transgenderorganisaties, iets wat sinds 2006 ook 
gerealiseerd werd. Verder werd ook aandacht besteed aan het transgenderthema in het kader van het  
internationaal congres ‘Sexual Diversity, European (Comm)Unity’, dat ik in september 2007 in Gent 
organiseerde. Dit congres werd bijgewoond door beleidsmakers, academici en 
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middenveldvertegenwoordigers uit alle Europese lidstaten en focuste expliciet op de situatie van 
‘LGBT’s’ (lesbiennes, homo’s, bi’s én transgenderpersonen). Dit uitte zich o.a. in de organisatie van 
de workshop ‘‘Gender in the Blender’ - Transgender: The Ugly Duckling in the LGBT Movement?”, 
waarin gefocust werd op de sociale en juridische problemen die transgenderpersonen ondervinden, en 
op de mogelijkheden en beperkingen van het toevoegen van de transgender- aan de holebifocus in 
beleid en middenveld. In het kader van mijn jaarovereenkomst met de Vlaamse provinciale 
gelijkekansenactoren ten slotte heb ik de provincie Vlaams-Brabant in 2007 middelen verstrekt om 
een lespakket uit te werken rond de transgenderthematiek. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
Vraag nr. 117 
van 6 maart 2008 
van PIET DE BRUYN 
 
 
 
Holebi-beleid   -   Lokale beleidsplannen 
 
In de door de minister ingediende Beleidsnota “Gelijke Kansen 2004-2009” wordt ruime aandacht 
geschonken aan het holebi-beleid. 
 
De beleidsnota stelt onder meer dat er zal worden nagegaan hoe succesvolle strategieën voor gelijke 
kansen kunnen worden opgenomen en vertaald naar het provinciale en gemeentelijke beleidsniveau. 
De samenwerking met provinciale en gemeenteambtenaren heeft tot doel om de verschillende 
werkingen beter op elkaar af te stemmen en aldus te versterken en, om de diverse partners die in hun 
gebied meestal nogal geïsoleerd werkten, met elkaar in contact te brengen waardoor ze op hun beurt 
worden ondersteund en gemotiveerd. 
 
Ongetwijfeld kunnen deze coördinerende en versterkende initiatieven een extra impuls geven aan een 
goed lokaal gelijkekansenbeleid. Heel wat gemeenten en provincies gaan echter nog een stap verder en 
keuren een holebi-beleidsplan goed, wat het gelijkekansenbeleid enkel ten goede kan komen. 
 
Gezien het belang van een kwaliteitsvol gemeentelijk en provinciaal holebi-beleid stelde ik graag 
volgende vragen aan de minister. 
 
1. In welke mate gaat de minister ervan uit dat een kwaliteitsvol lokaal holebi-beleidsplan een nuttig 

instrument is, dat een belangrijke bijdrage kan leveren aan een succesvol gelijkekansenbeleid? 
 
2. Heeft de minister zicht op het aantal gemeenten die een lokaal holebi-beleidsplan goedkeurden? 

Om welke gemeenten gaat het? 
 
3. Beschikken alle provincies over een provinciaal holebi-beleidsplan? 
 
4. Beschikt de minister over de nodige gegevens om de huidige situatie op lokaal en provinciaal 

niveau te vergelijken met de beleidsperiode 1999-2004? 
 
5. Beschikt de minister over een instrument om de kwaliteit van de gemeentelijke en provinciale 

holebi-beleidsplannen te meten?  
 

Zo ja, om welk instrument gaat het en wat zijn de resultaten van deze meting?  
 
Zo neen, acht de minister het opportuun om een dergelijk instrument te ontwikkelen? Kan de 
minister hiervoor dan het tijdpad schetsen? 

 
6. Heeft de minister, met het oog op de in de beleidsnota naar voren geschoven samenwerking tussen 

de verschillende beleidsniveaus, initiatieven genomen om krachten en expertise te bundelen?  
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Zo ja, welke en wat waren hiervan de resultaten? 
 
Zo neen, waarom niet? 
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KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE  KANSEN 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 117 van 6 maart 2008 
van PIET DE BRUYN 
 
 
 
1. Ik ben uiteraard een voorstander van de aanmaak van kwaliteitsvolle lokale 

holebibeleidsplannen. De aanmaak van een dergelijk plan impliceert immers dat er een grondige 
analyse wordt gemaakt van de situatie van holebi’s in de stad of gemeente in kwestie, dat 
eventuele problemen in kaart worden gebracht, dat de oorzaken worden opgespoord en 
benoemd, en dat men op zoek gaat naar adequate beleidsmaatregelen die leiden tot oplossingen.  
Vanuit het Vlaamse niveau kunnen wij de opmaak van dergelijke plannen echter niet opleggen, 
we kunnen dit enkel stimuleren. Naar aanleiding van de lokale verkiezingen van oktober 2006 
gaf ik de Holebifederatie de opdracht om informatiesessies te organiseren voor lokale 
mandatarissen m.b.t. het voeren van een lokaal holebibeleid. De interesse bleek echter zo klein 
dat de piste van de informatiesessies verlaten werd, en dat de Holebifederatie in de plaats 
hiervan een minibrochure ontwikkelde die digitaal raadpleegbaar was: ‘Tips voor een 
holebivriendelijk beleid in uw gemeente. Inspiratie voor lokale mandatarissen’.  
Ik heb overwogen om de publicatie ‘Holebi-beleid en de gemeente’ te laten actualiseren, een 
gids die in 2000 werd uitgegeven door de Vlaamse Vereniging voor Steden en Gemeenten met 
de steun van het Vlaamse gelijkekansenbeleid. Ik vernam echter dat het Centrum voor Gelijke 
Kansen en Racismebestrijding weldra een brochure publiceert voor lokale besturen m.b.t. het 
tegengaan van discriminatie en het bevorderen van gelijke kansen, en hierin ook de 
aandachtsgroep holebi’s zal opnemen. Met die informatie voor ogen leek het aanmaken van een 
aparte publicatie mij geen efficiënte besteding van middelen. 

 
2. Neen, ik beschik niet over een exhaustieve lijst. 
 
3. Alle Vlaamse provincies besteden aandacht aan de situatie van holebi’s. De aanpak en invulling 

verschilt echter van provincie tot provincie. Enkel in Vlaams-Brabant heeft men een officieel 
‘holebibeleidsplan’, wat niet wegneemt dat ook in andere provincies interessante initiatieven 
worden ontwikkeld. Hieronder volgt een beknopt overzicht.  

 
- Antwerpen  

De provincie Antwerpen subsidieert het Roze Huis/ Antwerpse Regenboogkoepel vzw. 
 

- Limburg 
De provincie ondersteunt de LHAR, de Limburgse HolebiAdviesRaad met 4000 euro 
werkingsmiddelen voor 2008. Limburg start in 2008 een project rond holebi-ouderen met 
een lunchmeeting en een folder over de situatie van oudere holebi’s, gericht op personeel in 
de zorgsector. Met de provinciale sportdienst wil men de Limburgse sportverenigingen 
sensibiliseren, net als de provinciale sportraad en gehandicaptensportraad. Tenslotte wordt 
in 2008 het Holebilimburg Infopunt verder bekendgemaakt. Dit is een informatiepunt over 
holebiseksualiteit, een initiatief van Limburgse holebiverenigingen. Folders en affiches 
worden verspreid, en het infopunt wordt ook via provinciale communicatiekanalen 
gepromoot. 
 

- Oost-Vlaanderen 



-624-  Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.7 - April 2008
 
 

 

Oost-Vlaanderen (Cel Maatschappelijke Participatie, werking Gelijke Kansen) biedt Casa 
Rosa financiële ondersteuning (35.064 euro voor 2008) en neemt deel aan het Oost-Vlaamse 
holebi-overleg.  
 

- Vlaams-Brabant 
Vlaams-Brabant startte in 2004 met een provinciaal holebibeleidsplan, dat in 2007 werd 
geactualiseerd. Krachtlijnen in het beleidsplan zijn het versterken van het Vlaams-Brabantse 
holebi-middenveld, het verhogen van de aandacht voor de situatie van holebi’s binnen de 
verschillende beleidsdomein van de provincie, het bevorderen van de deskundigheid 
terzake, het provinciale gelijkekansenbeleid verruimen naar transgenderpersonen, de 
aandacht verstevigen voor kwetsbare groepen binnen het holebiveld en het sensibiliseren 
van de algemene publieke opinie ter bestrijding van homonegativiteit.  De provincie 
organiseert een structureel holebi-overleg dat fungeert als adviesorgaan m.b.t. het 
holebibeleid. In 2008 organiseerde men reeds de tentoonstelling en studiedag ‘Roots met 
taboe’. Later in het jaar staan nog een holebi-filmfestival, de implementatie van een charter 
voor holebivriendelijke sportverenigingen en een studiedag ‘Gender in de blender’ op het 
programma. 
 

- West-Vlaanderen  
West-Vlaanderen heeft een holebiforum als structureel overlegorgaan tussen de holebi- en 
transgenderverenigingen en de provincie. In 2007 werd er een algemene informatieve 
brochure opgesteld met o.a. contactgegevens van holebiverenigingen. In september 2008 
organiseert de provincie samen met de Holebifederatie een Holebibeurs waarop 
verschillende werkingen en verenigingen zich voorstellen. De beurs wordt gesubsidieerd 
door de provincie. Het Oostendse Regenbooghuis heeft onlangs de vraag gesteld naar 
financiering maar daarover is nog geen beslissing genomen. In 2008 wil de provincie mee 
campagne voeren om vrijwilligers te werven voor de holebiverenigingen. Er is geen 
provinciaal holebibeleidsplan maar de doelgroep is wel opgenomen in het beleidsplan 
gelijke kansen.  

 
4. Wat het provinciaal holebibeleid betreft, kan ik vergelijkingen maken tussen de situatie bij de 

start van deze legislatuur en de situatie op dit moment. Wat het lokale holebibeleid betreft, 
beschik ik niet over de nodige gegevens om deze vergelijking te maken. 

 
5. Neen, ik beschik niet over een instrument om de kwaliteit van gemeentelijke en provinciale 

holebibeleidsplannen te meten. Het beoordelen van de kwaliteit van gemeentelijke en 
provinciale beleidsplannen behoort ook niet tot de taak van het Vlaamse Gelijkekansenbeleid. In 
het kader van de toepassing van de open coördinatiemethode – de methodiek die ik hanteer om 
mijn coördinerende bevoegdheid als Vlaams minister van Gelijke Kansen in te vullen – laat ik 
wel indicatoren ontwikkelen om evoluties te monitoren op het vlak van gelijke kansen voor 
holebi’s. Met deze indicatoren zal ook de situatie op lokaal vlak opgevolgd kunnen worden. 
Dergelijke informatie zal ongetwijfeld nuttig blijken bij de opmaak of bijsturing van een lokaal 
holebibeleidsplan en bij de monitoring van de impact van genomen maatregelen.  
Met de opmaak van indicatoren wordt gestart in de het najaar van 2008. Het gaat hier om een 
proces dat sowieso doorloopt tot het einde van de legislatuur, en hopelijk ook daarna. 
Voorts wil ik er ook op wijzen dat ik de opdracht gaf om het ‘Zzzip-onderzoek’ te herhalen. Dit 
eerste grootschalige onderzoek naar de leefsituatie van holebi’s in Vlaanderen gebeurde in 
opdracht van het Vlaamse Gelijkekansenbeleid en werd in 2006 afgerond door prof. John 
Vincke (Universiteit Gent) en zijn team. Ik gaf het Steunpunt Gelijkekansenbeleid de opdracht 
om i.s.m. prof. Vincke, dit onderzoek opnieuw uit te voeren tegen 2011. Op die manier kunnen 
we evoluties vaststellen en het gevoerde holebibeleid indien nodig bijsturen. Vermits aan de 
respondenten gevraagd wordt om hun postcode te registreren, zal men mogelijkerwijze ook zicht 
krijgen op eventuele specifieke situaties in bepaalde regio’s.  
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6. Op het vlak van gender- en holebibeleid heb ik in 2007 een beheersovereenkomst van 
onbepaalde duur afgesloten met de provinciale besturen van alle Vlaamse provincies. Tot 2006 
bestond de Vlaamse ondersteuning van de provinciale gelijkekansenwerking uit een structurele 
subsidie per provincie, aangevuld met een projectsubsidie die kon verkregen worden na 
indiening en goedkeuring van een projectaanvraag. Met het oog op een transparanter provinciaal 
gelijkekansenbeleid enerzijds en een vermindering van de planlast en een administratieve 
vereenvoudiging voor de provinciale coördinatoren anderzijds, werden beide budgetten in de 
Vlaamse gelijkekansenbegroting samengebracht onder één basisallocatie en kunnen zij als één 
geheel worden uitgekeerd. De provinciale gelijkekansenambtenaren hoeven  niet langer per 
project een nieuwe aanvraag uit te schrijven voor werkingsmiddelen, maar kunnen aan de hand 
van een degelijke planning, een samenhangend geheel van maatregelen nemen om de 
afgesproken doelstellingen te verwezenlijken. Deze koppeling van structurele- en 
projectsubsidies ging hand in hand met de afsluiting van een overeenkomst van onbepaalde duur 
tussen beide beleidsniveaus. Jaarlijks wordt er een gemeenschappelijke inhoudelijke doelstelling 
afgesproken die elke provincie uitwerkt in een jaarplan dat geënt is op de specifieke provinciale 
context. 
Met deze evolutie sluit het Vlaamse Gelijkekansenbeleid aan bij de lijnen die werden uitgezet in 
het bestuursakkoord van 2003 tussen het Vlaamse, provinciale en lokale bestuursniveau omtrent 
een effectief en burgergericht overheidsbestuur. Enerzijds proberen we vanuit Vlaanderen op 
deze manier een afstemming te verkrijgen tussen het Vlaamse en provinciale gender- en 
holebibeleid, anderzijds respecteren we de grenzen van de autonomie van de verschillende 
bestuursniveaus. Ten eerste moedigen we aan dat de provincies in hun jaarplan acties t.a.v. 
holebi’s opnemen. Ten tweede wordt tijdens de halfjaarlijkse bijeenkomsten met de provinciale 
emancipatieambtenaren die op uitnodiging van Gelijke Kansen in Vlaanderen plaatsvinden, het 
holebithema ook op de agenda geplaatst. Gelijke Kansen in Vlaanderen geeft informatie door 
over de eigen initiatieven en nodigt bij gelegenheid externe sprekers uit. Zo gaf een 
vertegenwoordiger van de Holebifederatie in de vergadering van november 2007 een toelichting 
over de situatie van de provinciale Roze Huizen.  
In de beheersovereenkomst staat gestipuleerd dat het provinciale gelijkekansenbeleid de 
gelijkekansenwerking van het lokale beleidsniveau ondersteunt. In Vlaams-Brabant gaat deze 
ondersteuning op het vlak van het voeren van een lokaal holebibeleid het verst. De provinciale 
cel Gelijke Kansen biedt aan de lokale besturen volgende diensten aan: begeleiding in het 
opstellen van een lokaal holebibeleidsplan, het opstellen van een non-discriminatieverklaring, 
het screenen van beleidsnota’s op discriminatie, het wegwijs maken in subsidiekanalen, het 
aanbrengen van goede praktijkvoorbeelden uit de provincie, het organiseren van een 
vormingsaanbod in samenwerking met de Holebifederatie. 
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₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
Vraag nr. 118 
van 6 maart 2008 
van PIET DE BRUYN 
 
 
 
Holebi-resolutie   -   Horizontaal beleid en initiatieven 
 
Op 26 april 2006 nam het Vlaams Parlement een resolutie aan betreffende de algemene 
maatschappelijke aanvaarding en gelijkschakeling van holebi’s (stuk 633 (2005-2006) Nr. 3). 
 
Deze resolutie gaat uit van de vaststelling dat de maatschappelijke positie van holebi’s de voorbije 
jaren ontegensprekelijk gevoelig verbeterd is, maar dat daarmee niet alle hindernissen en 
discriminaties zijn verdwenen. Daarom vraagt de resolutie voortdurende en blijvende aandacht voor de 
positie van holebi’s in onze samenleving. 
 
Bovendien zou Vlaanderen de kans moeten grijpen om ook internationaal een voortrekkersrol te 
spelen wat de erkenning en de positieve benadering van holebi’s betreft. Dit kan evenwel pas op een 
geloofwaardige manier, als er vanuit het beleid en dus vanuit de overheid een voortdurende positieve 
aandacht voor de maatschappelijke positie van holebi’s is, en dus niet als men dit beperkt tot een 
eenmalig mediagericht optreden. 
 
In de resolutie vraagt het Vlaams Parlement aan de Vlaamse Regering onder meer om: 
 
- er bij de federale regering op aan te dringen ervoor te ijveren dat de internationale instanties, 

inzonderheid de Verenigde Naties, het Hoog Commissariaat voor de Rechten van de Mens en de 
Europese Commissie, 17 mei op hun officiële agenda plaatsen als dag ter bestrijding van 
homofobie; 

- via het opdrijven van de inspanningen voor wetenschappelijk onderzoek en andere 
kennisvergaring over holebi’s en holebi-seksualiteit, de algemene aanvaarding van holebi’s en 
holebi-seksualiteit te bevorderen, en de doorstroming van kennis naar het brede publiek te 
vergroten; 

- te komen tot een horizontale aanpak op alle beleidsterreinen om elke vorm van discriminatie op 
grond van seksuele geaardheid te bestrijden; 

- via overleg met de vertegenwoordigers van de audiovisuele media en de geschreven pers een 
serene, genuanceerde en informatieve berichtgeving en beeldvorming na te streven over holebi’s 
en holebi-seksualiteit; 

- bijzonder aandacht te besteden aan de opvang en begeleiding van ouders van holebi’s, onder meer 
door het aanmoedigen van de oprichting van hulpgroepen van ouders van holebi’s, eventueel 
binnen bestaande roze groeperingen. 

 
Kan de minister meedelen welke initiatieven zij sindsdien nam om uitvoering te geven aan deze 
concrete vragen uit de resolutie? Wie waren haar gesprekspartners? Wat zijn de resultaten? 
 
Indien de minister nog geen initiatieven dienaangaande nam, waaraan is dat dan te wijten en zal zij 
alsnog initiatieven ter zake nemen? 
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N.B. Vragen over hetzelfde onderwerp werden gesteld aan de ministers Vandenbroucke (vraag nr. 

159), Anciaux (nr. 63), Van Brempt (nr. 118) en Vanackere (nr. 116). 
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KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 118 van 6 maart 2008 
van PIET DE BRUYN 
 
 
 
In antwoord op uw vraag verwijs ik graag naar de ‘Beleidsbrief Gelijke Kansen 2007-2008’ en naar 
het ‘Actieplan holebibeleid’ dat ik op 27 april 2007 aan de Vlaamse Regering voorstelde en dat op 13 
juli 2007 werd besproken in de parlementaire Commissie voor Wonen, Stedelijk Beleid, Inburgering 
en Gelijke Kansen. In dit actieplan staan de initiatieven beschreven die ik in deze legislatuur plan in 
het kader van het gelijkekansenbeleid m.b.t. holebi’s. De initiatieven kunnen worden gerangschikt in 
vier categorieën: het verhogen van expertise over de situatie van holebi’s, eventuele problemen en 
causale verbanden; het vergroten van de maatschappelijke aanvaarding, met extra aandacht voor 
specifieke groepen waaronder jongeren; het vergroten van de zichtbaarheid en de zelfredzaamheid van 
specifieke doelgroepen in de holebigemeenschap die geconfronteerd worden met meervoudige risico’s 
op achterstelling, zoals jonge lesbiennes, allochtone en oudere holebi’s; het komen tot een horizontale, 
beleidsdomeinoverschrijdende aanpak op alle beleidsterreinen om elke vorm van discriminatie of 
ongelijke kansen op grond van seksuele geaardheid te bestrijden.  Daarnaast wordt – na de recente 
openstelling van adoptie voor koppels van hetzelfde geslacht – ook aandacht geschonken aan de 
specifieke situatie van holebi-ouders. 
 
Hieronder geef ik kort een overzicht van de afgeronde of lopende initiatieven die aansluiten bij de 
domeinen waarnaar u peilt: wetenschappelijk onderzoek en andere kennisvergaring, sensibilisering en 
informatiedoorstroming, overleg met de pers en beeldvorming, opvang en begeleiding van ouders van 
holebi’s en de uitbouw van een beleidsdomeinoverschrijdende aanpak. Ik vermeld hierbij ook de 
eventuele partners en resultaten: 
 

- Prof. Hooghe (K.U.Leuven) onderzocht in mijn opdracht hoe het gesteld is met de perceptie 
en aanvaarding van holebiseksualiteit bij jongeren, en wat de causale mechanismen zijn die de 
eventuele negatieve houding van jongeren bepalen. Prof. Hooghe stelde vast dat 43,5 % van 
de jongens een negatieve houding heeft t.o.v. holebiseksualiteit, tegenover 23,5 % van de 
meisjes. Bij allochtone jongens lag het percentage zelfs op 60 %. 

 
- In reactie op deze cijfers, lanceerde Gelijke Kansen in Vlaanderen in mijn opdracht op 20 

maart 2008 de campagne ‘F*ck hetero’s en holebi’s. Ik ben tolero.’. De campagne roept op 
om niet langer in vakjes te denken en sluit zowel qua beeld en slogan als qua 
implementatiekanalen nauw aan bij de leefwereld van (veel) jongeren. Het campagnebeeld 
toont tieners met de slogan op hun t-shirt. Deze t-shirts worden verkocht ten voordele van 
WISH, Werkgroep Internationale Solidariteit met Holebi’s. WISH is een 
vrijwilligersorganisatie die zich inzet voor holebi's die wereldwijd worden gediscrimineerd, 
vervolgd, opgesloten en gefolterd op grond van hun seksuele geaardheid. Naast T-shirts 
bestaat de campagne uit Boomerangkaartjes, affichage en advertenties. Muziekzenders TMF 
en JimTV ondersteunen de campagne. Hun VJ’s dragen de t-shirts. De campagne kwam tot 
stand met de medewerking van Wel Jong Niet Hetero en de Holebifederatie. Ook 
jeugdbewegingen als KLJ (Katholieke Landelijke Jeugd), KAJ (Katholieke Arbeiders Jeugd), 
JRK (Jeugd Rode Kruis) en Chiro doen mee. Vermits de campagne pas van start ging, is het 
niet mogelijk om al uitspraken te doen over de impact.  

 
- Aan het Steunpunt Gelijkekansenbeleid loopt momenteel een onderzoek naar de 

schoolloopbaan van holebi-jongeren. Eerder onderzoek gaf aan dat gevoelens van 
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neerslachtigheid bij jonge holebi’s veel vaker voorkomen dan bij hun heteroseksuele 
leeftijdsgenoten. Vooral meisjes zijn wat dit betreft erg kwetsbaar. Ook de 
zelfdodingsneigingen liggen bij holebi-jongeren significant hoger. Het vermoeden rijst dat 
onder de depressie- en suïcideproblematiek bij holebi-jongeren een aantal problemen 
schuilgaan die nauw verband houden met de schoolervaring. Deze problemen kunnen een 
negatieve impact hebben op de schoolloopbaan, wat dan weer grote gevolgen kan hebben op 
de verdere professionele loopbaan en het latere welbevinden. 
Voor het kwantitatieve luik van dit onderzoek werkt het Steunpunt Gelijkekansenbeleid nauw 
samen prof. Van Houtte van de Universiteit Gent. Zij beschikt over de gegevens van het 
Vlaamse Leerlingen Onderzoek, wat een vergelijking tussen holebi’s en hetero’s mogelijk 
maakt. Vervolgens zal er op basis van verder kwalitatief onderzoek worden gepeild naar 
eventuele psycho-sociale belemmeringen die holebi-jongeren ervaren. Het genderaspect is 
hierbij een belangrijk aandachtspunt. De eindresultaten worden verwacht in het najaar van 
2008. 

 
- Momenteel loopt de toekenningsprocedure van de onderzoeksopdracht ‘Onderzoek naar het 

sociaal en mentaal welbevinden van lesbische en biseksuele meisjes’. De onderzoeksopdracht 
werd in januari 2008 bekendgemaakt via het Bulletin der Aanbestedingen. Kandidaten konden 
tot 26 februari een voorstel en offerte indienen. Indien de toekenningsprocedure administratief 
tijdig rond is, kan het onderzoek op 1 april van start gaan. De resultaten zijn voorzien tegen 31 
maart 2009. 

 
- Via een projectsubsidie vanuit het Vlaamse Gelijkekansenbeleid kon de Arteveldehogeschool 

het lespakket ‘Ik heb één mama. Ik heb geen mama, ik heb twee papa’s’ realiseren. Via dit 
lespakket worden ‘andere gezinsvormen’ bespreekbaar in de lagere school. Het project 
resulteerde in een educatief pakket met audio-visueel materiaal, bijhorende handleidingen en 
een website. De doelstelling is om een grotere openheid over en een dito begrip voor deze 
gezinsvormen te ontwikkelen en het welbevinden van kinderen uit deze gezinnen te verhogen. 
Dit project werd in het najaar van 2007 gefinaliseerd. 

 
- Momenteel werkt Lannoo Uitgeverij in mijn opdracht aan een zwangerschapsgids voor 

lesbische moeders. De gids begeleidt vrouwen in hun zwangerschap vanaf de kinderplannen 
tot de bevalling en de eerste stappen die gezet worden in het ouderschap. Het boek wordt een 
mooie, rijk geïllustreerde belevingsgids met getuigenissen en veel specifieke praktische en 
juridische informatie. De publicatie wordt voorgesteld op de Boekenbeurs in november 2008. 

 
- Onderzoek toont aan dat de werkvloer door holebi’s vaak niet wordt beschouwd als de meest 

holebivriendelijke plek. Het grootschalige Zzzip-onderzoek van Prof. Vincke (Universiteit 
Gent, 2006) en zijn team leerde dat 60% van de ondervraagden nog altijd niet volledig uitkomt 
voor zijn of haar seksuele geaardheid op het werk. Het (moeten) verbergen van de seksuele 
identiteit zou het risico op gezondheidsklachten verhogen. Via een projectsubsidie vanuit het 
Vlaamse Gelijkekansenbeleid maakte de Holebifederatie de ‘Uit de kast werkt beter’. De 
ondertitel luidt: ‘Hoe holebivriendelijk is jouw bedrijf?’. Deze publicatie verschijnt in het 
voorjaar van 2008 en is bedoeld voor bedrijfsleiders, diversiteitsconsulenten bij de vakbonden, 
projectontwikkelaars werkzaam binnen de SERR’s en de RESOC’s, preventieadviseurs, HR 
managers, etc. Bij de brochure hoort een sensibiliserende affiche bedoeld om op te hangen op 
de werkvloer. In het kader van het project ‘Holebi’s op de werkvloer’ organiseerde de 
Holebifederatie op 23 oktober 2007 eveneens een studiedag met sprekers die zowel uit 
wetenschappelijke als uit bedrijfsmiddens kwamen. Voor de organisatie van de studiedag 
werkte de Holebifederatie samen met IBM Eagle, Ford Globe en de Belgische Business 
Association.  

 
- In 2006 verscheen een volledig nieuwe versie van de brochures ‘Meisje/Meisje’ en 

‘Jongen/Jongen’, twee zakboekjes die zich richten op jonge holebi’s en op jongeren die op 
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zoek zijn naar meer informatie over holebiseksualiteit. Wel Jong Niet Hetero maakte deze 
boekjes in opdracht van het Vlaamse Gelijkekansenbeleid. 

 
- In 2007 maakte de Holebifederatie in opdracht van Gelijke Kansen in Vlaanderen de brochure 

‘Alles wat je altijd al wilde weten over holebi’s’. Deze brochure bevat algemene informatie, 
nuttige tips en links voor iedereen die meer wil weten over holebiseksualiteit: holebi’s zelf, 
maar ook hun (groot)ouders, collega’s, vrienden, leraars en familie. 

 
- In september 2007 organiseerde Gelijke Kansen in Vlaanderen in mijn opdracht het 

internationaal congres ‘Sexual Diversity. European (Comm)Unity’. Beleidsmakers, academici 
en middenveldvertegenwoordigers uit alle Europese lidstaten reflecteerden drie dagen over de 
situatie van holebi’s en transgenderpersonen in Europa, en over de uitdagingen, gevaren en 
mogelijkheden waarmee een groeiend Europa zich geconfronteerd weet op het vlak van het 
uitbouwen van een gelijkekansenbeleid gericht naar holebi’s en transgenderpersonen. Dit 
congres maakte deel uit van de initiatieven die het Vlaamse Gelijkekansenbeleid nam in het 
kader van het Europees Jaar van Gelijke Kansen. 

 
- Via een projectsubsidie maakte ik de Eurogames mee mogelijk die in Antwerpen plaatsvonden 

in juli 2007. Via de organisatie van een sportief en cultureel evenement voor 3.000 deelnemers 
werd een ontmoetingsgelegenheid gecreëerd voor holebi’s (en hetero’s) uit heel Europa. Via 
dit evenement werden holebi’s empowered en werden zowel de sportwereld als de brede 
maatschappij gesensibiliseerd. Integratie en emancipatie gingen hierbij hand in hand. Dankzij 
het open en zichtbare karakter van de Eurogames vormden holebi’s en hetero’s een bonte mix, 
wat de positieve beeldvorming over holebiseksualiteit in Vlaanderen versterkte. 

 
- Via projectsubsidiëring maakte ik in 2007 de L-Day (vroegere Lesbiennedag) en de L-Week 

mogelijk. Dit dynamisch, sensibiliserend, informerend en ontspannende initiatief is de ideale 
plek voor lesbiennes om aan netwerkvorming te doen. Het geeft een ‘boost’ aan het 
welbevinden van veel (jonge) lesbiennes en draagt bij tot de verhoging van hun zichtbaarheid, 
ook bij hetero’s die eveneens welkom zijn op het initiatief. Een initiatief als de L-Day en de L-
Week is onontbeerlijk in een holebi-activiteitenlandschap waarin vrouwen sowieso veel 
minder zichtbaar zijn dan mannen.  

 
- Via projectsubsidie maak ik het Wadi-project mogelijk van vzw Merhaba, een vereniging van 

en voor Maghrebijnse holebi’s in Vlaanderen en Brussel. In het kader van Wadi verzorgt 
Merhaba vormingen aan professionele hulpverleners en zal het een jaar lang een beperkt 
hulpverleningsaanbod voor allochtone holebi’s verzorgen. De psycholoog die hiervoor instaat, 
zal systematisch het profiel en de hulpvragen van haar cliënten registreren (uiteraard op 
anonieme basis) zodat het beleid een eerste zicht krijgt op de vragen, noden en behoeften van 
deze specifieke groep allochtone holebi’s met hulpvragen. Het aanbod van concrete hulp en 
een beperkt kwalitatief onderzoek worden in dit project aan elkaar gekoppeld. Merhaba zal 
ook een bekendmakingscampagne voeren voor dit initiatief via de verspreiding van een 
informatieve folder en via affiches in de Brusselse metrostations.  

 
- Via een projectsubsidie maak ik het Janus-project van het Antwerpse Roze Huis mogelijk. Dit 

project beoogt een vergroting van de sociale netwerken van Antwerpse holebi-senioren. 
Enerzijds zal holebiseksualiteit bespreekbaar worden gemaakt en zal een positieve 
beeldvorming van holebi’s in reguliere ouderenvoorzieningen en rust-en verzorgingstehuizen 
worden gecreëerd. Anderzijds worden initiatieven genomen om binnen de reguliere 
Antwerpse voorzieningen de aandacht voor holebisenioren te vergroten. 

 
- Recent lanceerde ik de ‘Expertendatabank’. Deze databank werd met middelen van het 

Vlaamse Gelijkekansenbeleid ontwikkeld ten behoeve van mediamakers en heeft onder meer 
tot doel om expertise over gelijkekansenthema’s via de media vlotter te verspreiden. In de 
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databank zijn daarom ook onder meer de gegevens opgenomen van organisaties die werken 
rond het thema holebiseksualiteit. De databank kwam tot stand met de medewerking van de 
Vlaamse Vereniging van Journalisten en wordt beheerd door Wolters Kluwer Belgium. 

 
- Wat acties voor ouders van holebi’s betreft, plan ik na afloop van de hierboven vermelde 

‘Tolero-sensibiseringscampagne’ naar jongeren, enkele acties gericht naar de doelgroep 
ouders. In eerste instantie denk ik aan een focus in Klasse voor Ouders en aan redactionele 
bijdragen in andere tijdschriften die door ouders gelezen worden. Holebi-jongeren hebben het 
vaak moeilijk om zich te ‘outen’ ten aanzien van hun ouders. Wanneer ze dat uiteindelijk 
doen, reageren ouders vaak dat ze “het altijd al geweten of vermoed hebben”. Met de 
initiatieven naar ouders willen we hen helpen om proactief om te gaan met dat besef of 
vermoeden en zo hun kinderen te helpen bij het coming out-proces.  

 
- De realisatie van gelijke kansen voor holebi’s is geen exclusieve opdracht van de minister van 

Gelijke Kansen. Holebi’s ervaren ongelijke behandeling op verschillende maatschappelijke 
domeinen. Het is dan ook de verantwoordelijkheid van elke Vlaamse minister om binnen zijn 
of haar bevoegdheidsdomein acties te ondernemen. De minister van Gelijke Kansen neemt 
hierin een coördinerende rol op. In dit kader werk ik sinds 2005 met de open 
coördinatiemethode. Essentieel aan deze werkwijze is dat verschillende actoren – in casu alle 
Vlaamse ministers – gezamenlijk doelstellingen afspreken, waarna elk van hen 
verantwoordelijk is voor de realisatie ervan binnen het eigen beleidsdomein. Ook eigen aan 
deze methode is dat ze beschouwd wordt als een leerproces waarbij veel plaats is voor het 
uitwisselen van goede praktijken.  
Dit hele proces wordt gecoördineerd en aangestuurd vanuit het Vlaamse Gelijkekansenbeleid. 
Een belangrijke rol in het proces wordt vervuld door de ambtelijke, interdepartementale 
Commissie Gelijke Kansen die wordt voorgezeten door Gelijke Kansen in Vlaanderen. Deze 
commissie staat o.a. in voor het opstellen van de actieplannen die de afgesproken 
doelstellingen moeten concretiseren.  
Wat het holebibeleid betreft, werden op het politieke niveau volgende centrale doelstellingen 
afgesproken: de strategische doelstelling is ‘het verhogen van het welbevinden van holebi’s’, 
met als ‘thematische’ operationele doelstelling ‘het verlagen van het aantal depressies en 
zelfmoordcijfers bij jonge holebi’s’. Ook werden operationele doelstellingen opgenomen 
m.b.t. het creëren van een grotere maatschappelijke openheid, hetgeen een randvoorwaarde is 
voor het realiseren van de strategische doelstelling. Deze operationele doelstellingen luiden: 
het werken aan niet-stereotiepe beeldvorming, het sensibiliseren en informeren, het 
verzamelen van informatie over de perceptie van holebi’s, en ‘empowerment’ van holebi’s. De 
eerste reeks actieplannen in dit kader liepen van 2006 tot eind 2007. Momenteel worden 
nieuwe actieplannen gefinaliseerd die lopen tot eind 2009. 
De toepassing van de open coördinatiemethode in het Vlaamse gelijkekansenbeleid wordt 
structureel verankerd in het ontwerp van Gelijkekansen- en Gelijkebehandelingsdecreet dat 
door de Vlaamse Regering werd goedgekeurd en weldra aan het Vlaams Parlement wordt 
voorgelegd. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
Vraag nr. 119 
van 12 maart 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Genderbeleid   -   De Lijn 
 
In bepaalde functies bij De Lijn bestaat een grote ongelijkheid tussen het aantal mannen en vrouwen. 
De grote mate van flexibiliteit die voor bepaalde functies is vereist, kan hierin een rol spelen, maar 
eventueel ook de perceptie van bepaalde jobs als typisch mannelijke jobs. Zo is er het vermoeden dat 
bijvoorbeeld het aanbieden van deeltijdse contracten bij de aanwerving, meer vrouwen zou kunnen 
aantrekken. Het is echter mogelijk dat nog andere acties of maatregelen (meer) nodig kunnen blijken 
om bepaalde functies bij De Lijn aantrekkelijker te maken voor vrouwen. 
 
In het kader van de toepassing van de open coördinatiemethode in het Vlaamse gelijkekansenbeleid en 
meer bepaald het creëren van meer gendergelijkheid en het wegwerken van horizontale en verticale 
segregatie, heeft de minister een actieplan opgesteld. 
 
Het actieplan voorziet dat de VDAB voor De Lijn een onderzoek zal uitvoeren om te polsen naar de 
specifieke behoeften van vrouwen m.b.t. het werken bij De Lijn. Dit moet het mogelijk maken om 
gerichter acties te ondernemen om in bepaalde functiecategorieën binnen De Lijn meer vrouwen aan te 
trekken. 
 
Uit het onderzoek zouden geanalyseerde behoeften en knelpunten naar boven moeten komen. Het 
actieplan voorziet dat dit in het voorjaar van 2007 in een rapport wordt neergeschreven. 
 
Tegen 1 december 2007 moesten de nieuwe actieplannen (met de looptijd van 1 januari 2008 tot en 
met 31 december 2009) opgesteld zijn. Hiermee werden de vorige actieplannen (2006-2007) dan ook 
beëindigd. 
 
1. Kan de minister een overzicht per jaar (vanaf 2004) meedelen van het aantal vrouwelijke 

personeelsleden (zowel in absolute cijfers als in procenten) die werkzaam zijn bij De Lijn? 
 
2. Heeft de minister, naar aanleiding van het voorziene rapport, specifieke maatregelen genomen om 

de grote ongelijkheid tussen het aantal mannen en vrouwen in bepaalde functies bij De Lijn weg te 
werken? Zo ja, welke?  

 
Zo neen, waarom niet? Plant de minister dit alsnog? 
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KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 119 van 12 maart 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
1. De onderstaande tabel geeft een overzicht van het aantal vrouwelijke personeelsleden bij De 

Lijn (vanaf 2004):  
 

2004 1176 16,30 % 
2005 1210 16,57 % 
2006 1271 16,88 % 
2007 1381 17,42 % 

 
2. Ongeveer twee derde van het personeelsbestand bij De Lijn bestaat uit chauffeurs. Het 

percentage vrouwelijke personeelsleden bij De Lijn is dus sterk afhankelijk van het aantal 
vrouwelijke chauffeurs dat in de organisatie aanwezig is. 

 
 Uit onderzoek blijkt dat vrouwen vooral voor het beroep van chauffeur kiezen omwille van de 

vrijheid en zelfstandigheid in de uitoefening van de job. Het is een sociaal beroep met een hoge 
mate van verantwoordelijkheid (over een groot voertuig en een groot aantal mensen). 

 Maar de vereiste flexibiliteit (wisselende dienstroosters) wordt gezien als grootste rem voor 
vrouwen omdat dit de combinatie met een gezinsleven niet altijd gemakkelijk maakt. Een 
bijkomende bekommernis is o.a. de sanitaire voorzieningen onderweg voor chauffeurs. 

 
 In de CAO 2007-2008 werd afgesproken dat er zal worden nagegaan op welke manier de 

organisatie van de diensten gezinsvriendelijker kan worden gemaakt. Met het oog op een beter 
evenwicht tussen arbeid en gezin voor mannen en vrouwen wordt onderzocht hoe deeltijds werk 
op een gezinsvriendelijke en efficiënte manier kan worden ingevoerd van bij de indiensttreding. 

 
 Ook genieten personeelsleden van De Lijn sinds 1 januari 2008 per kind tot en met 12 jaar van 

tien dagen gratis thuisoppas voor een ziek kind in het kader van een vlottere combinatie tussen 
arbeid en gezin. Dit initiatief werd opgestart naast de bestaande (wettelijke) mogelijkheid van 
verlof om dwingende reden. 

 Verder onderzoekt De Lijn ook andere vormen van opvang. Een enquête in het voorjaar van 
2008 peilt waar de problemen vooral liggen: voor- en naschoolse opvang, vakantie… Op basis 
van die resultaten zal naar oplossingen worden gezocht om personeelsleden hierin te 
ondersteunen. 

 
 De Lijn investeerde de afgelopen jaren reeds in een verbetering van de kwaliteit en een 

verhoging van het aantal plaatsen waar chauffeurs tijdens hun dienst een sanitaire stop kunnen 
maken. Momenteel worden al deze plaatsen op een systematische manier verder in kaart 
gebracht, samen met de bijkomende noden. Bovendien worden streefwaarden op vlak van 
kwaliteit en tijd vastgelegd zodat alle chauffeurs in de toekomst in de verschillende regio’s over 
voldoende kwalitatief sanitair beschikken. 
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KATHLEEN VAN BREMPT 
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Vraag nr. 121 
van 12 maart 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Genderbeleid   -   Functiebeschrijvingen Wegen en Verkeer 
 
In een aantal technische sleutelfuncties bij de administratie Wegen en Verkeer, met name 
dienstkringingenieur, projectingenieur, werfleider, districtchef, werfcontroleur en wegentoezichter, is 
er een ondervertegenwoordiging van vrouwen. 
 
In het kader van de toepassing van de open coördinatiemethode in het Vlaamse gelijkekansenbeleid en 
meer bepaald het creëren van meer gendergelijkheid en het verhogen van het aantal vrouwen in 
bovenvermelde technische sleutelfuncties, heeft de minister een initiatief genomen om de betrokken 
functiebeschrijvingen genderneutraal (vrouwvriendelijker) te herschrijven. 
 
In het actieplan is voorzien dat het team Gelijke Kansen en Diversiteit Infra de betrokken 
functiebeschrijvingen zal herschrijven en voorleggen aan de directieraad van het Agentschap 
Infrastructuur. In de planning is voorzien dat de voorstellen van herwerkte functiebeschrijvingen eind 
2007 op tafel zouden liggen. 
 
Tegen 1 december 2007 moesten de nieuwe actieplannen (met de looptijd van 1 januari 2008 tot en 
met 31 december 2009) opgesteld zijn. Hiermee werden de vorige actieplannen (2006-2007) dan ook 
beëindigd. 
 
1. Kan de minister een overzicht per jaar (vanaf 2004) meedelen van het aantal vrouwelijke 

personeelsleden (zowel in absolute cijfers als in procenten) die werkzaam zijn bij de administratie 
Wegen en Verkeer als dienstkringingenieur, projectingenieur, werfleider, districtchef, 
werfcontroleur of wegentoezichter? (graag opgesplitst per technische sleutelfunctie) 

 
2. Zijn de voorstellen van herwerkte functiebeschrijvingen reeds gerealiseerd? 
 

Zo neen, tegen wanneer wordt dit voorzien? 
 

3. Heeft de directieraad van het Agentschap Infrastructuur de functiebeschrijvingen, op basis van de 
voorstellen van het team Gelijke Kansen en Diversiteit Infra, reeds aangepast? 

 
Zo neen, waarom niet? Voor wanneer wordt dit gepland? 
 

N.B. Deze vraag werd gesteld aan de ministers Crevits (vraag nr. 488) en Van Brempt (nr. 121). 
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KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 121 van 12 maart 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt door Hilde Crevits, Vlaams minister van Openbare 
Werken, Energie, Leefmilieu en Natuur. 
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Vraag nr. 122 
van 12 maart 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Permanent armoedeoverleg   -   Verticaal luik 
 
Het Armoededecreet verankert een permanent armoedeoverleg. Dat bestaat uit een horizontaal en een 
verticaal luik. 
 
Het verticaal luik is het overleg dat binnen elk beleidsdomein met de vertegenwoordigers van de 
armen wordt gevoerd. Samen met deze vertegenwoordigers en de aandachtsambtenaren kunnen ook 
derden aan dit overleg deelnemen. 
 
Iedere minister bepaalt voor zijn of haar beleidsdomein hoe het verticaal overleg wordt georganiseerd. 
 
Het verticaal overleg vindt voor elk beleidsdomein minstens twee keer per jaar plaats. 
 
1. Hoeveel keer per jaar (sinds het armoededecreet) heeft het verticaal overleg plaatsgevonden voor 

de beleidsdomeinen van de minister? 
 
2. Maken ook derden deel uit van het verticaal overleg? Zo ja, wie? 
 
3. Wat zijn de resultaten van het overleg? Worden hiervan verslagen opgemaakt? Waar kunnen deze 

verslagen worden geraadpleegd? 
 
4. Houdt de minister, in haar/zijn beleid, rekening met de resultaten van dit overleg? Zo ja, op welke 

manier? Zo neen, waarom niet? 
 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 44, Van Mechelen nr. 93, 

Vandenbroucke nr. 170, Anciaux nr. 85, Bourgeois nr. 68, Keulen nr. 105, Van Brempt nr. 122, 
Vanackere nr. 122, Crevits nr. 489, Ceysens nr. 52). 
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KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 122 van 12 maart 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt door de heer Vanackere, Vlaams minister van 
Welzijn, Volksgezondheid en Gezin. 
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Vraag nr. 126 
van 12 maart 2008 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
Investeringsprogramma De Lijn   -   Busbaan Brugge 
 
Uit het indicatief investeringsprogramma van de Vlaamse Vervoermaatschappij De Lijn blijkt dat er 
plannen zijn voor de herstelling van de klinkerbestrating van de busbaan in de stationsomgeving van 
Brugge. 
 
1. Wat houdt deze herstelling concreet in? Om welke exacte busbaan gaat het? 
 
2. Wat is de kostprijs voor deze herstelling? 
 
3. Welke procedures dienen nog te worden doorlopen alvorens dit herstelwerk kan worden aangevat? 
 
4. Wanneer zijn deze werken gepland? Hoe lang zullen ze duren? 
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KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 126 van 12 maart 2008 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
1. Het gaat hier eigenlijk niet om een herstelling van de klinkerbestrating van de in- en 

uitrijsstroken van de stadsbussen. Het is de bedoeling om de inplanting van alle busperrons, 
zowel stads- als streeksvervoer, in overleg met de stad Brugge en de NMBS te herschikken. 

 
2. In het investeringsprogramma is aanvankelijk een bedrag voorzien van ongeveer 50.000 euro 

inzake herstelling/herinrichting van de busperrons van Brugge station. 
 
3. In de loop van de komende maanden zal het overleg met de stad Brugge en de NMBS worden 

afgerond. 
 
4. Een concrete timing van de uitvoering is nog niet gekend. 
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KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
Vraag nr. 128 
van 12 maart 2008 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
Investeringsprogramma De Lijn   -   Mobiliteitswinkel West-Vlaanderen 
 
Uit het indicatief investeringsprogramma van de Vlaamse Vervoermaatschappij De Lijn blijkt dat er 
plannen zijn voor een West-Vlaamse Mobiliteitswinkel. 
 
1. Wat houdt deze investering precies in? Waar wordt deze Mobiliteitswinkel gerealiseerd? 
 
2. Wat is het budget voor deze investering? 
 
3. Welke procedures dienen nog te worden doorlopen alvorens deze investering kan worden 

uitgevoerd? 
 
4. Wanneer zijn deze werken gepland? Hoe lang zullen ze duren? 
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KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 128 van 12 maart 2008 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
Op 17 maart opende de eerste Slimweg – dit is de nieuwe naam voor de mobiliteitswinkels of 
mobiliteitspunten – in Antwerpen. In elke provincie zal er een Slimweg worden uitgebouwd. 
 
1. Deze investering behelst de uitbouw van een ‘fysieke’ Slimweg op een strategische locatie, met 

een front en een back office, net zoals dat voor de Slimweg in Antwerpen is gebeurd. De plaats 
waar Slimweg in West-Vlaanderen de deuren zal openen is nog niet bekend. Dit maakt deel uit 
van de besprekingen die lopen met de provincie West-Vlaanderen. 

 
2. Op de begroting van De Lijn is in 2008 een budget voorzien van 500.000 euro voor de realisatie 

van het mobiliteitspunt in West-Vlaanderen. 
 
3. De resultaten van de besprekingen met de provincie West-Vlaanderen zullen een indicatie 

kunnen geven van de nog te doorlopen procedures. Op dit moment is daar nog geen 
duidelijkheid over. 

 
4. De timing van deze werken is afhankelijk van de besprekingen met de provincie West-

Vlaanderen. Het is alleszins de bedoeling om tegen eind 2009 in elke Vlaamse provincie een 
Slimweg te openen. 
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Vraag nr. 129 
van 12 maart 2008 
van GINO DE CRAEMER 
 
 
 
Werkgelegenheid   -   Interregionale mobiliteit 
 
Verschillende West-Vlaamse bedrijven kampen met een permanent tekort aan arbeidskrachten, terwijl 
de werkloosheid in Henegouwen en Brussel boven de vijftien procent ligt. De tewerkstellingsdiensten 
VDAB, Forem en Actiris leveren heel wat inspanningen om die Waalse en Brusselse werklozen naar 
Vlaamse jobs te leiden en de interregionale mobiliteit te verhogen, maar de resultaten zijn voorlopig 
nog ontoereikend. 
 
De vraag blijft hoe die uitwisseling van jobs en werknemers efficiënt kan worden bevorderd. Vast 
staat dat mobiliteit – of beter het gebrek aan – één van de belangrijkste obstakels is voor 
werkzoekenden om een job te aanvaarden in Vlaanderen. 
 
Op politiek vlak werd deze problematiek dan ook al herhaaldelijk op de agenda geplaatst. Begin 
december 2007 bijvoorbeeld lanceerde minister Demotte het voorstel om bussen in te leggen tussen 
bepaalde Waalse steden en een aantal Vlaamse bedrijventerreinen. Tijdens de bespreking ervan in de 
commissie bleek echter dat op dit vlak nog niets was ondernomen (Handelingen C76 van 6 december 
2007, blz. 5-8). In het kader van de verlenging van het statuut voor grensarbeiders brak ook premier 
Verhofstadt een lans voor de versterking van de interregionale mobiliteit via een 
samenwerkingsakkoord. 
 
Ook in Vlaanderen kan het gebrek aan mobiliteit een niet onbelangrijke werkloosheidsval zijn. Om de 
mobiliteit van sollicitanten en mensen in trajectbegeleiding in Vlaanderen te vergroten, sloot de 
VDAB een samenwerkingsakkoord af met De Lijn en de NMBS. Onder bepaalde voorwaarden komen 
werkzoekenden in aanmerking voor een gratis netabonnement of goedkope treinbiljetten. 
 
1. Heeft de minister ondertussen contact gehad met minister Demotte over zijn voorstel om bussen in 

te leggen? Wat zijn de resultaten hiervan? 
 
2. Acht de minister het zinvol de werkwijze van de VDAB, De Lijn en de NMBS inzake 

werkzoekenden over te nemen in het kader van de verhoging van de mobiliteit tussen de 
gewesten? Wordt er daarbij aan gedacht dit principe uit te breiden of door te trekken naar 
Wallonië en Brussel? 

 
3. Zijn er volgens de minister gelijkaardige mogelijkheden in het kader van het nieuwe Eurodistrict 

Rijsel-Kortrijk-Doornik? 
 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan de ministers Vandenbroucke (vraag nr. 173) en Van Brempt (nr. 

129). 
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KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 129 van 12 maart 2008 
van GINO DE CRAEMER 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt door Frank Vandenbroucke, viceminister-president 
van de Vlaamse Regering, Vlaams minister van Werk, Onderwijs en Vorming. 
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Vraag nr. 130 
van 14 maart 2008 
van DIRK DE KORT 
 
 
 
Collectief bedrijfsvervoer   -   Initiatieven 
 
87 % van de bouwbedrijven heeft elke dag te maken met files. Dit blijkt uit een enquête van Bouwunie 
Antwerpen bij haar leden-bouwbedrijven. Alle subsectoren van de bouw en alle bedrijfsgroottes waren 
representatief vertegenwoordigd. Het gros van de bouwbedrijven (77%) heeft dagelijks één tot vier 
bedrijfswagens op de baan. Het aantal wagens is uiteraard afhankelijk van de bedrijfsgrootte. 
 
De enquête leverde enkele opmerkelijke vaststellingen op. De bouwsector is dé grote organisator van 
collectief vervoer. De meeste bestelwagens zijn bemand met een volledige ploeg arbeiders. Zo goed 
als niemand zit alleen in de auto. Per dag legt elk voertuig gemiddeld ongeveer 25 km af (dus 12,5 km 
enkel). Dat betekent dat de meeste bouwbedrijven in een vrij beperkte straal rond het bedrijf werken. 
Dat is op het ogenblik zo omdat er nu veel werk is in de bouwsector, waardoor bouwbedrijven hun 
werven kunnen uitkiezen. Ze zijn dus veeleer slachtoffers dan veroorzakers van de files. 
 
Van de bouwbedrijven die zeggen elke dag in de file te staan (87%), is dat bij de helft minder dan een 
half uur en bij 10 % meer dan een uur. Gevraagd naar de meest filegevoelige wegen blijkt dat de 
bouwbedrijven, zoals iedereen, in de structurele files van elke dag (vooral richting Antwerpen en 
richting Brussel) staan. Ze vermelden ongevallen (43%) en wegenwerken (21%) als de belangrijkste 
boosdoeners. 
 
In de Beleidsbrief Mobiliteit schuift de minister het stimuleren van het professioneel autodelen of 
collectief bedrijfsvervoer als een duidelijke beleidsoptie naar voren (blz. 63). Verdere ondersteuning 
hiervan kan immers bijdragen tot een afname van het verkeersvolume op de weg en tot een 
verminderde belasting van het milieu. 
 
1. Kan de minister de cijfers en de gegevens uit de enquête bevestigen op grond van de 

waarnemingen en data van haar eigen diensten? 
 
2. Is er al nagegaan op welke manier deze sector beter beloond kan worden voor de inspanningen om 

collectief vervoer te organiseren? 
 
3. Bestaat er structureel overleg tussen Bouwunie en de minister inzake de verplaatsingen van de 

bouwvakkers? 
 
4. Heeft de minister een zicht op het verplaatsingsgedrag van en naar de werkplaats in andere 

economische sectoren (zoals bijv. chemische sector in de haven, automobielsector, textiel,…)? In 
welke mate gebeurt dat al collectief? 

 
5. Welke concrete initiatieven neemt de minister, in uitvoering van haar beleidsbrief, om het 

professioneel autodelen of collectief bedrijfsvervoer verder te stimuleren? 
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6. Wat doet de Vlaamse overheid zelf op het vlak van collectief vervoer van ambtenaren? 
 



Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.7 - April 2008  -647- 
 
 

 

KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 130 van 14 maart 2008 
van DIRK DE KORT 
 
 
 
Vooreerst moet het gezegd worden dat de bouwsector – zoals trouwens aangegeven in de inleiding van 
de vraagstelling – in belangrijke mate collectief bedrijfsvervoer organiseert, en daarmee grote 
inspanningen doet op vlak van woonwerk- en werkwerk-verplaatsingen. 
 
1. Mijn administratie beschikt op dit moment niet over het nodige cijfermateriaal waarmee, op een 

verantwoorde wijze, de cijfers van het onderzoek van de Bouwunie kunnen vergeleken worden. 
 Er zijn uiteraard wel cijfers beschikbaar over de woonwerkverplaatsingen en de 

vervoermiddelen die daarbij worden gebruikt. Zowel in de twee voorgaande Onderzoeken 
Verplaatsingsgedrag Vlaanderen (OVG 1 en 2), als in het lopende onderzoek (OVG 3) dat door 
de Afdeling Beleid Mobiliteit en Verkeersveiligheid (departement Mobiliteit en Openbare 
Werken) van het ministerie van de Vlaamse Gemeenschap wordt uitgevoerd, worden gegevens 
opgevraagd over het gebruik van het collectief bedrijfsvervoer. Dit gebeurt echter niet per 
sector. 

 Wel is het zo dat in de socio-economische enquête van 2001 (van het Nationaal Instituut voor de 
Statistiek) enerzijds gegevens worden opgevraagd over de verplaatsingswijze – en dus ook of 
men gebruik maakt van collectief bedrijfsvervoer – en er anderzijds wordt gevraagd in welke 
arbeidssector men werkt. Een koppeling van de resultaten op beide vragen, zou een indicatie 
kunnen geven van het aantal mensen uit de subgroep van de bouwnijverheid dat gebruik maakt 
van collectief bedrijfsvervoer. Dit vergt echter een bijkomende analyse. 

 Om bovendien een degelijke vergelijking te kunnen maken tussen de bijkomende analyse (en de 
resultaten daarvan) enerzijds en de cijfers van de Bouwunie anderzijds, is het vooraf 
noodzakelijk om zicht te kunnen krijgen op de manier waarop de cijfers van de Bouwunie tot 
stand zijn gekomen, of m.a.w. hoe de vraagstelling in de enquête van de Bouwunie is gebeurd. 

 
2. Er is nog niet nagegaan op welke manier de bouwsector beter beloond kan worden voor de 

inspanningen die er worden gedaan om collectief vervoer te organiseren. 
 
3. Er bestaat op dit moment geen structureel overleg tussen de Bouwunie en mezelf inzake de 

verplaatsingen van de bouwvakkers. 
 
4. Ook voor deze gegevens moeten onderzoeken, of delen van onderzoeken, met elkaar worden 

vergeleken om tot een degelijke analyse te komen. 
 De meest recente gegevensbron die zich hiertoe leent, is de bedrijvenenquête die door de 

federale overheid opgelegd wordt in kader van de Federale Diagnostiek Woon-werkverkeer. 
Hierbij moet wel opgemerkt worden dat deze gegevens niet helemaal representatief zijn, vermits 
deze enquête alleen moest ingevuld worden door bedrijven van 100 werknemers en meer, en 
daarbij ook door elke vestigingseenheid met gemiddeld minstens 30 werknemers of meer. 

 Deze enquêtering geeft de gegevens weer van 2005 en zouden kunnen geanalyseerd worden op 
sectorniveau: op basis van de sector waartoe de bedrijven behoren zouden de betreffende cijfers 
samengesteld kunnen worden. In het betreffende rapport van de FOD Mobiliteit en Verkeer is er 
sprake van het door de werkgever georganiseerd gemeenschappelijk vervoer van 
werknemers, en dit als hoofdvervoermiddel enerzijds en als voor- en natransport anderzijds. 
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 Wat het hoofdvervoermiddel aangaat, kunnen we vaststellen dat dit op de schaal van België 
een vrij marginaal gebeuren is, dat nauwelijks 1,2% van de werknemers betreft. 

 Voor Vlaanderen liggen de cijfers iets beter met 1,6%. Bij nadere analyse blijkt dat een aantal 
bedrijven uit de chemiesector – B.A.S.F Antwerpen (44,3%), Bayer Antwerpen (55,5%), 
Lanxess Antwerpen (58,3%), Lanxess Beveren (51,7%) en Degussa Antwerpen (29,4%) – en uit 
de autoassemblage – o.m. Volvo in Gent (16% van de werknemers), Van Hool in Lier (14%) en 
Ford in Genk (11%) – hierin een belangrijk aandeel hebben. Ook de beschutte werkplaatsen zijn 
op dit vlak niet onbelangrijk. 

 Voor Wallonië is het cijfer 0,4% en voor Brussel 0,7%, hoewel het collectief vervoer door de 
werkgever georganiseerd er bij sommige werkgevers ook een vrij belangrijk aandeel van de 
woon - werkverplaatsingen vormt (zoals bij Volkswagen in Vorst waar 17% van de werknemers 
hiervan gebruik maken). 

 Men mag aannemen dat de bereikbaarheid van sommige vestigingseenheden en vooral het 
werken in ploegenstelsel, met de behoefte aan vervoer buiten de normale uren voor woon-
werkverkeer hierin een rol spelen. Terwijl voor de beschutte werkplaatsen het minder mobiel 
karakter van de daar tewerkgestelde personeelsleden bepalend zal zijn. 

 
 Wat het voortransport betreft, is het fenomeen op het niveau van België met 0,0% 

onbestaande. Het privé georganiseerd collectief vervoer voor het natransport is met 0,5% voor 
het land, 0,3% voor Vlaanderen en 0,4% voor Wallonië – globaal gezien – ook zeer beperkt. In 
Brussel, waar enkele moeilijker bereikbare ondernemingen of instellingen het vervoer van de 
werknemers vanaf de treinstations voorzien, wordt nochtans 1,5% gehaald. 

 
5. Het stimuleren van collectief bedrijfsvervoer gebeurt op dit moment door het openstellen van 

vrije busbanen voor dergelijke vormen van vervoer. Op die manier kan ook het collectief 
bedrijfsvervoer mee genieten van de voordelen van dergelijke busbanen en de nodige tijdswinst 
boeken. 

 Voor het realiseren van het commercieel project autodelen in Vlaanderen (Cambio) werd door 
het Vlaams Gewest een budget van 300.000 euro ter beschikking gesteld van De Lijn. Hiermee 
werd in 2004 de NV Optimobil Vlaanderen opgericht door de partners De Lijn, Cambio en 
Taxistop. Momenteel telt Cambio in Vlaanderen bijna 1.700 klanten en is zij actief in zeven 
Vlaamse steden: Antwerpen, Brugge, Gent, Hasselt, Kortrijk, Leuven en Mechelen. 

 Binnen het kader van het Pendelfonds kunnen projecten die betrekking hebben op collectief 
bedrijfsvervoer, worden ingediend. Tot op heden werden een zestal projecten inzake collectief 
bedrijfsvervoer goedgekeurd1. 

 
6. Op vlak van collectief (bedrijfs)vervoer, worden door de Vlaamse overheid slechts beperkte 

inspanningen gedaan. Gelet op de flexibele werkuren van de meeste ambtenaren en de ligging 
van vele overheidsgebouwen bij knooppunten van openbaar vervoer, is een gericht beleid op 
collectief bedrijfsvervoer trouwens weinig zinvol. Het aandeel openbaar vervoer is bij de 
Vlaamse ambtenaren overigens beduidend hoger dan het Vlaamse gemiddelde (namelijk 79% 
volgens de hierboven vermelde federale enquêtering tegenover ongeveer 12% op Belgisch 
niveau bij de socio-economische enquête 2001). Wel wordt tijdens de wintermaanden collectief 
vervoer voorzien te Brussel tussen het station Brussel-Noord en een aantal overheidsgebouwen 
in de omgeving. Dit gebeurt uit overwegingen van sociale veiligheid. 

 

                                                      
1 Voka Antwerpen, OCMW Genk, Vegho Gent, CVBA Vaart! Roeselare, H. Hart ziekenhuis Roeselare-Menen, 
Huize Tordale Lichtervelde, Pom West-Vlaanderen  Brugge. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
Vraag nr. 133 
van 18 maart 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Basismobiliteit   -   Studie sociale impact 
 
In antwoord op een vraag om uitleg maakte de minister op 12 februari melding van een studie om de 
sociale impact van de basismobiliteit na te gaan (Handelingen C132, blz. 1-4). 
 
Het doel van het onderzoek, aldus de minister, bestaat erin na te gaan in welke mate bij welke 
bevolkingsgroepen aan welke behoeften tegemoet wordt gekomen door de implementatie van 
basismobiliteit (en aansluitend bij welke bevolkingsgroepen aan welke behoeften niet wordt tegemoet 
gekomen.) 
 
1. Wat is de officiële omschrijving van de studieopdracht? 
 
2. Wanneer werd de opdracht uitgeschreven? 
 
3. Hoe en aan wie is de opdracht gegund? 
 
4. Wat is de kostprijs van deze opdracht? 
 
5. Werden er over dit onderwerp reeds eerder studies gemaakt op vraag van de Vlaamse overheid 

en/of De Lijn? 
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KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 133 van 18 maart 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
1. De officiële omschrijving van het onderzoek luidt als volgt: “Kwalitatief onderzoek sociale 

effecten basismobiliteit”. 
  
2. De onderzoeksopdracht werd uitgeschreven op 11 oktober 2006. 
 
3. De opdracht werd uitgeschreven via een algemene offerteaanvraag en werd gegund aan de bvba 

Cesor, Nijverheidsstraat 9 te 1930  Zaventem (i.s.m. de VUB). 
 
4. De kostprijs bedraagt 82.129,00 euro (BTW inbegrepen). 
 
5. Er werden geen gelijkaardige studies gemaakt in opdracht van de Vlaamse overheid of De Lijn. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
Vraag nr. 138 
van 21 maart 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Gelijkekansenbeleid   -   Campagnes 
 
Volgens de memorie van toelichting bij de middelenbegroting en de algemene uitgavenbegroting van 
de Vlaamse Gemeenschap voor het programmajaar 2008 (Stuk 13 (2007-2008) – Nr. 1-B) is er voor 
het programma AI – Gelijke kansen, i.c. voor allerhande uitgaven met betrekking tot communicatie 
(basisallocatie 12.03) (blz. 65), een budget van 128.000 euro voorzien.  
 
Met dit budget wenst de minister minstens één grootschalige campagne te voeren.  
 
Dit is volgens de minister een absoluut minimum, gezien het belang van sensibilisering binnen een 
domein als dat van Gelijke Kansen. 
 
1. Welke grootschalige campagne heeft de minister voor ogen? 
 
2. Welke procedure wordt daarvoor gevolgd? Welke timing wordt gehanteerd? In welke fase zitten 

we momenteel? 
 
3. Voorziet de minister voor de opzet en de invulling van de campagne overleg met het middenveld? 
 

Zo ja, met welke organisaties? 
 

Zo neen, waarom niet? 
 
4. Welke projecten/campagnes werden in de loop van deze legislatuur al gerealiseerd? 
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KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE  KANSEN 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 138 van 21 maart 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
1. Het binnen het Vlaamse gelijkekansenbeleid beschikbare campagnebudget laat toe om jaarlijks 

één (media)campagne op te zetten. Sensibilisering is een continu aandachtspunt en een 
permanente opdracht binnen het Vlaamse gelijkekansenbeleid. Sensibilisering gebeurt uiteraard 
niet enkel via (media)campagnes, maar het is een feit dat dergelijke campagnes een belangrijk 
sensibiliseringsinstrument blijven. Ik vind het dan ook uitermate belangrijk om zorgvuldig af te 
wegen op wélke doelgroep prioritair via een campagne gefocust wordt en rond wélk thema dat 
dan gebeurt. Hierbij mag uiteraard niet uit het oog verloren worden dat het Vlaamse 
gelijkekansenbeleid op drie thema’s focust: gender, seksuele identiteit en fysieke 
toegankelijkheid. 

 
2. Het afwegingsproces voor de besteding van de campagnemiddelen in 2008 is momenteel volop 

aan de gang. De beslissing wordt genomen voor het zomerreces zodat de toekenningsprocedure 
tijdig kan worden opgestart. Wat de procedure zelf betreft, wordt steeds de wet op de 
overheidsopdrachten gevolgd. 

 
3. Bij het opzetten van campagnes is het binnen het Vlaamse gelijkekansenbeleid gebruikelijk om 

het middenveld te betrekken. Bij de lopende campagne (die jongeren toleranter wil maken t.o.v. 
holebiseksualiteit) waren dat de Holebifederatie en Wel Jong Niet Hetero. Ook werd het 
campagne-idee op voorhand afgetoetst bij de Vlaamse administratie Onderwijs. Het middenveld 
werd ook betrokken bij de campagne die naar aanleiding van de lokale en provinciale 
verkiezingen van oktober 2006 werd opgezet. In concreto ging het toen om een brede waaier van 
organisaties zoals onder andere de Vrouwenraad, het Vrouwen Overleg Komitee, Rol en 
Samenleving, Gelijke Rechten voor Personen met een handicap, de Holebifederatie, de 
vrouwenwerkingen binnen de diverse politieke partijen, etc. 

 
4. Met de communicatiemiddelen van 2005 werd de campagne ‘100 jaar Vrouwenstrijd’ 

gerealiseerd (bureau: Fé. Soul Communication). Die campagne gebeurde n.a.v. de honderdste 
verjaardag van de Vrouwenraad. De campagne toonde aan hoe recent veel verworvenheden zijn 
(zoals stemrecht of het recht voor gehuwde vrouwen op een eigen bankrekening), en hoe 
hardnekkig genderstereotypen. De campagne stimuleerde het brede publiek tot nadenken over 
wat vrouwenemancipatie in de 21ste eeuw kan betekenen. 

 
 Met de communicatiemiddelen van 2006 werd de campagne ‘Denk niet cliché. Stem niet cliché’ 

gerealiseerd (bureau: LDV United). Die campagne zette de meerwaarde van diversiteit in 
politieke besluitvormingsorganen in de kijker naar aanleiding van de lokale en provinciale 
verkiezingen van oktober 2006. 

 
 Met de communicatiemiddelen van 2007 werd de ‘Tolero-campagne’ opgezet, een 

sensibiliseringscampagne die jongeren toleranter wil maken t.o.v. holebiseksualiteit. Die 
campagne loopt momenteel (bureau: The Young Ones). 

 
 In 2007 waren er extra middelen beschikbaar omwille van het Europees Jaar van Gelijke 

Kansen. Daarmee werd o.a. de startdag van de Vlaamse Week van Universal georganiseerd. 
Hier ging het niet om een campagne, maar wel om een informerend en sensibiliserend initiatief 
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in het kader waarvan er ook advertenties verschenen in de Metro (bureau: MAD). Met het 
initiatief van de Vlaamse Week van Universal Design wilde het Vlaamse gelijkekansenbeleid zo 
veel mogelijk mensen, en in het bijzonder professionals (architecten, ontwerpers, liftenbouwers, 
schepenen van ruimtelijke ordening…), overtuigen van het belang van ‘ontwerpen voor 
iedereen’. 
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PATRICIA CEYSENS, 
VLAAMS MINISTER VAN ECONOMIE, 

 ONDERNEMEN, WETENSCHAP, INNOVATIE EN BUITENLANDSE HANDEL 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
PATRICIA CEYSENS 
VLAAMS MINISTER VAN ECONOMIE, ONDERNEMEN, WETENSCHAP, INNOVATIE EN BUITENLANDSE 
HANDEL 
 
 
Vraag nr. 42 
van 21 februari 2008 
van JORIS VANDENBROUCKE 
 
 
 
Kabinetten   -   Dienstvoertuigen 
 
1. Hoeveel dienstwagens hadden de ministeriële kabinetten in gebruik in 2007? Graag een overzicht 

per kabinet met aanduiding van het merk, model, bouwjaar en motorisatie (cilinderinhoud en 
brandstofsoort). Graag ook specificeren welke dienstwagen werd gebruikt door de minister. 

 
2. Hoeveel kilometer werd in 2007 gereden met elk van deze wagens? 
 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 36, Van Mechelen nr. 78, 

Vandenbroucke nr. 143, Anciaux nr. 51, Bourgeois nr. 56, nr. 93, Van Brempt nr. 99, Vanackere 
nr. 99, Crevits nr. 416 en Ceysens nr. 42). 
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PATRICIA CEYSENS 
VLAAMS MINISTER VAN ECONOMIE, ONDERNEMEN, WETENSCHAP, INNOVATIE EN BUITENLANDSE 
HANDEL 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 42 van 21 februari 2008 
van JORIS VANDENBROUCKE 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt door minister Kris Peeters, minister-president van 
de Vlaamse Regering. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
PATRICIA CEYSENS 
VLAAMS MINISTER VAN ECONOMIE, ONDERNEMEN, WETENSCHAP, INNOVATIE EN BUITENLANDSE 
HANDEL 
 
 
Vraag nr. 43 
van 21 februari 2008 
van GINO DE CRAEMER 
 
 
 
Project ondernemingsvriendelijke gemeente   -   Evaluatie 
 
Vaak is de gemeente het eerste en ook belangrijkste contact van de ondernemer met overheden. Het 
belang van een vlotte, efficiënte en kwaliteitsvolle dienstverlening voor ondernemers op lokaal vlak is 
dan ook niet te onderschatten. Met het project “ondernemingsvriendelijke gemeente” poogde de 
Vlaamse overheid lokale overheden te stimuleren om een efficiënte dienstverlening voor KMO’s op te 
zetten. 
 
In het kader van dit project testte Unizo de gemeentelijke dienstverlening aan ondernemers in 101 
Vlaamse steden en gemeenten. Een “mystery shopper” deed zich voor als ondernemer en evalueerde 
de kwaliteit van het onthaal, de informatie, het advies en de dienstverlening aan het loket en via het 
internet. Meer dan de helft van de onderzochte gemeenten voldeed niet aan de norm. Men kan 
vermoeden dat de resultaten bij de niet-deelnemende gemeenten niet beter zullen zijn. 
 
Volgens het onderzoek is de bereidheid bij de lokale overheden wel aanwezig, maar moet deze nog 
omgezet worden in acties en resultaten. 
 
Voor een stand van zaken had ik van de minister graag een antwoord op volgende vragen. 
 
1. De persoonlijke dienstverlening scoort relatief het best. 
 

Heeft de minister er zicht op hoeveel gemeenten beschikken over een uniek ondernemers- of 
KMO-loket? En in hoeveel gemeenten er een ambtenaar lokale economie actief is? Indien 
mogelijk ingedeeld per provincie. 
 
Neemt de minister initiatieven om de overheden verder te stimuleren om een uniek 
ondernemersloket op te richten?  

 
In agrarische gemeenten zullen er allicht minder vaak dergelijke diensten voorkomen dan in 
verstedelijkte gemeenten. Is er eventueel een specifieke aanpak voor landelijke gemeenten? 

 
2. In de beleidsbrief Economie 2007-2008 stelt de minister dat opleiding en netwerkvorming 

belangrijke elementen zijn. Overleg en samenwerking tussen de bedrijfswereld en de overheid 
is ook op lokaal vlak zinvol. 

  
 Heeft de minister er zicht op in hoeveel gemeenten er een overlegorgaan aanwezig is inzake 

lokale economie (indien mogelijk ingedeeld per provincie)? De Vereniging van Vlaamse 
Steden en Gemeenten (VVSG) maakt een onderscheid tussen kernversterkende 
middenstandsraden en de adviesraden met een bredere economische focus.  
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3. Uit het onderzoek blijkt dat het potentieel van de webstek niet ten volle benut wordt; ook de 

kwaliteit varieert aanzienlijk. Er zou een webframe "lokale economie" ontwikkeld worden en 
ter beschikking worden gesteld van de gemeentebesturen. 

 
 Is dit intussen gebeurd? Hoeveel gemeenten maken er gebruik van? Hoe wordt dit frame 

geëvalueerd? 
 
 Acht de minister bijkomende initiatieven nodig op het vlak van digitale dienstverlening met 

betrekking tot lokale economie? 
 
4. Na een evaluatie van de afzonderlijke projecten en het geheelconcept zou in het voorjaar van 

2008 over een vervolgtraject worden beslist. 
 
 Hoever staat het met die evaluatie? Zijn er al (tussentijdse) resultaten bekend en zo neen, 

wanneer mogen we die verwachten? 
 
 Zijn er ondertussen nieuwe acties gepland? 
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PATRICIA CEYSENS 
VLAAMS MINISTER VAN ECONOMIE, ONDERNEMEN, WETENSCHAP, INNOVATIE EN BUITENLANDSE 
HANDEL 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 43 van 21 februari 2008 
van GINO DE CRAEMER 
 
 
 
1. Ik baseer me op cijfergegevens van de Vereniging van Vlaamse Steden en Gemeenten (VVSG), 

één van de drie partners in het kader van ondernemingsvriendelijke gemeente.  
 

VVSG houdt bij welke gemeenten over een 'volwaardig contactpunt' lokale economie 
beschikken. Daarmee wordt een contactpersoon bedoeld, min of meer voltijds in dienst, waarbij 
ondernemers terecht kunnen met hun vragen. Deze persoon wordt meestal ambtenaar Lokale 
Economie genoemd, maar de benaming kan ook centrummanager, KMO-ambtenaar, 
diensthoofd Lokale Economie... zijn.  

 
75 gemeenten hebben aangegeven een dergelijke contactpersoon te hebben (de bevraging dateert 
van zomer 2006, maar wordt systematisch aangevuld). Provinciaal zijn die als volgt verdeeld: 
Antwerpen: 9 
Limburg: 21 
Oost-Vlaanderen: 21 
West-Vlaanderen: 13 
Vlaams-Brabant: 11 

  
Andere gemeenten hebben aangegeven een contactpersoon voor Lokale Economie te hebben, 
maar slechts partieel of in combinatie met andere functies. Deze zijn niet mee opgenomen in de 
vernoemde 75 gemeenten. 

  
Daarnaast zijn er ook gemeenten waar de taken van een ambtenaar lokale economie, 
onderverdeeld zijn onder allerlei andere diensten (Grondgebiedszaken, Ruimtelijke Ordening, 
Technische Dienst...)  

  
Het project Ondernemingsvriendelijke gemeente is afgesloten eind 2007. Momenteel zijn de 
eerste stappen in de uitgebreide evaluatie gezet. Op basis daarvan zal ik verder initiatieven 
opzetten om lokale overheden te stimuleren een ondernemingsvriendelijk beleid uit te bouwen. 
Een uniek loket is daarin een mogelijk element. 

 
Een echt specifieke aanpak voor agrarische gemeenten is er niet, hoewel uw veronderstelling dat 
daar minder contactpunten zijn, zal kloppen. Er zijn weinig volwaardige contactpunten en er is 
vaker een opsplitsing van taken onder andere gemeentelijke diensten.  

 
2. Overleg en samenwerking tussen bedrijfswereld en overheid zijn op lokaal vlak inderdaad 

zinvol. Tijdens de voorbije actie Ondernemingsvriendelijke Gemeente werd daarom getracht dit 
te stimuleren.  

 
Wat de adviesraden zelf betreft, is in 2007 in het kader van één van de gesubsidieerde acties, 
inderdaad door VVSG een bevraging geweest naar het bestaan van de adviesraden voor het 
economische beleid. 115 gemeenten reageerden en gaven het bestaan aan van één of meerdere 
adviesraden aan. De bevraging gebeurde in 2007. Inmiddels is echter vastgesteld dat tal van 
lokale besturen de nieuwe bestuurslegislatuur aangrijpen om de adviesfunctie van ondernemers 
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te versterken. De bevraging van 2007 geeft dan ook een onvolledig beeld van het bestaan van 
deze adviesraden, maar recenter onderzoek is niet gebeurd. 

 
3. Het webframe is in het kader van één van de ondersteunde acties opgesteld en uitgetest in 2 

pilootgemeenten: Wetteren en Hasselt. Het frame werd midden 2007 ter beschikking gesteld van 
alle lokale besturen.  

 
Net als voor alle andere pas afgelopen acties, is er nog geen impactevaluatie gebeurd. Alle 
betrokken partijen zijn het er immers over eens dat het daarvoor nog te vroeg is.  

 
Wat de bijkomende initiatieven betreft, zal dit mee bepaald worden door de evaluatie en 
uiteraard rekening houdend met andere initiatieven. Hier gelden bijvoorbeeld de recente oproep 
voor lokale besturen van de Vlaamse coördinatiecel e-governement CORVE focuste dit jaar op 
ondernemingen, maar ook de recente oproep van het Europees Fonds voor Regionale 
Ontwikkeling, prioriteit 2, focust dit jaar gedeeltelijk op administratieve lastenverlagingen bij 
lokale besturen (zie onderstaand).  

 
4. Momenteel wordt, zoals voorzien, door het Agentschap Economie volop aan de evaluatie 

gewerkt. Zowel de evaluatie, als de verderzetting, gebeurt in nauwe samenspraak met de 
uitvoerende partners. In functie van deze evaluatie zal tegen midden 2008 een verderzetting van 
het actieplan worden opgezet. Ik wens dan ook niet vooruit te lopen op de resultaten of op de 
beslissing voor het vervolgtraject. Van zodra dat afgerond is, ben ik uiteraard graag bereid u 
daarover de nodige informatie te verschaffen.  

 
Complementair met de kennisondersteuning, is er de financiële ondersteuning van innovatieve 
projecten. De eerste projectoproep van het Europees Fonds voor Regionale Ontwikkeling 
(EFRO) leent zich hiertoe. Meer specifiek in het kader van de tweede prioriteit 
Ondernemerschap, operationele doelstelling ‘Creëren van een faciliterend start-, groei- en 
overnamekader’. 

 
Hierin wordt prioritair aandacht besteed aan administratieve lastenverlagingen en verbeteringen 
van de regelgeving naar bedrijven, specifiek naar KMO’s toe. Lokale en regionale overheden 
die administratieve vereenvoudigingen willen doorvoeren, of ruimer, het ondernemings-
vriendelijk klimaat wensen te bevorderen (o.a. via dienstverlening aan bedrijven) kunnen 
projecten indienen. Eveneens kunnen kwaliteitsvolle projecten van andere organisaties, die een 
positieve bijdrage leveren tot het ondernemingsklimaat in Vlaanderen, gesteund worden.  
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
PATRICIA CEYSENS 
VLAAMS MINISTER VAN ECONOMIE, ONDERNEMEN, WETENSCHAP, INNOVATIE EN BUITENLANDSE 
HANDEL 
 
 
Vraag nr. 44 
van 26 februari 2008 
van GREET VAN LINTER 
 
 
 
Tewerkstelling doelgroepen   -   Kabinetten 
 
De Vlaamse overheid wil maatregelen nemen om meer werkzoekenden met een zwaardere handicap in 
dienst te nemen. Bedoeling is dat gehandicapten voor sommige vacatures niet langer hoeven deel te 
nemen aan de gangbare vergelijkende examens. 
 
Al eerder koos de Vlaamse Regering ervoor om, gezien de voorbeeldfunctie van de overheid, haar 
doelgroepenbeleid met betrekking tot de startbanen maximaal in te vullen door onder andere specifiek 
aandacht te besteden aan allochtone, jonge werklozen en andere “zwakkere groepen”. Op 25 februari 
2005 stelde ik een vraag aan alle ministers m.b.t. de toepassing daarvan bij de ministeriële kabinetten. 
 
Graag daaromtrent een stand van zaken. 
 
1. Hoeveel personen met een handicap zijn er op dit moment op het kabinet tewerkgesteld? 
 

Hoeveel van deze personen met een handicap vallen in bovenvermelde groep van zwaarder 
gehandicapten? 
 

2. Hoeveel allochtone medewerkers werken er op het kabinet? 
 

Hoeveel 55-plussers? 
 
Hoeveel personen die langdurig werkloos waren? 
 

3. Overweegt de minister nog werkzoekenden met een zwaardere handicap in de nabije toekomst in 
dienst te nemen? 

 
Kan de minister de bovenvermelde cijfers bezorgen voor de verschillende jaren van de lopende 
legislatuur? 
 
 

N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters nr. 37, Van Mechelen nr. 79, 
Vandenbroucke nr. 150, Anciaux nr. 55, Bourgeois nr. 59, Keulen nr. 94, Van Brempt nr. 100, 
Vanackere nr. 107, Crevits nr. 442, Ceysens nr. 44). 
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PATRICIA CEYSENS 
VLAAMS MINISTER VAN ECONOMIE, ONDERNEMEN, WETENSCHAP, INNOVATIE EN BUITENLANDSE 
HANDEL 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 44 van 26 februari 2008 
van GREET VAN LINTER 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt door minister Kathleen Van Brempt, Vlaams 
minister van Mobiliteit, Sociale Economie en Gelijke Kansen. 
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PATRICIA CEYSENS 
VLAAMS MINISTER VAN ECONOMIE, ONDERNEMEN, WETENSCHAP, INNOVATIE EN BUITENLANDSE 
HANDEL 
 
 
Vraag nr. 48 
van 29 februari 2008 
van ELS VAN WEERT 
 
 
 
Expansiesteun   -   Evaluatie   -   Janssen Pharmaceutica 
 
Ruim een jaar geleden in december 2006 besliste toenmalig minister Moerman om ruim 23 miljoen 
euro vrij te maken voor expansie of groeisteun voor negen Vlaamse bedrijven. De titel van het 
persbericht dat toen verspreid werd, was: “23,5 miljoen euro expansiesteun voor bedrijfsinvesteringen 
creëert 609 nieuwe banen.” 
 
De grootste brok, 8 miljoen euro of bijna 35 % van de steun, was bestemd voor Janssen 
Pharmaceutica, de grootste Europese dochter van het Johnson & Johnson concern. 
 
Amper negen maanden later, september 2007, maakte Janssen Pharmaceutica bekend dat het 688 
banen wilde schrappen. Met één pennentrek schrapte deze firma meer banen dan toenmalig minister 
Moerman er met 23 miljoen euro wou scheppen. 
 
De reactie van de Vlaamse Regering was toen: “De herstructurering is een gevolg van wereldwijde 
structurele problemen waarmee de hele farmaceutische industrie te kampen heeft, vinden de Vlaamse 
ministers. Ook de Vlaamse vestigingen ontsnappen daar jammer genoeg niet aan. De Vlaamse 
Regering betreurt dan ook het verlies aan arbeidsplaatsen.” 
 
Op dat moment stelde niemand binnen de Vlaamse Regering blijkbaar zich de vraag waarom er 8 
miljoen werd gegeven voor groei van een bedrijf dat enkele maanden daarna net het tegenovergestelde 
deed. En de financiële problemen bij Johnson en Johnson schijnen ook nogal mee te vallen, want het 
bedrijf communiceert elk kwartaal mooie financiële resultaten. 
 
Een evaluatie van het systeem van groeisteun ten behoeve van jobcreatie lijkt dan ook aangewezen. 
 
1. Heeft de administratie van de minister de 8 miljoen euro groeisteun aan Janssen Pharmaceutica 

gestort? Zo ja, wanneer gebeurde dit? 
 
2. Hoe evalueert de minister het schrappen van bijna 700 banen in een dossier van groeisteun? 
 
3. Werd er al gedacht aan extra voorwaarden om te vermijden dat groeisteun zijn doel mist? 
 
4. Bestaat er een procedure voor het terugvragen van groeisteun, zo ja op basis van welke criteria 

gebeurt dit? Is er in deze groeisteundossiers al ooit een procedure voor terugeising opgestart? Had 
dit recuperatie tot gevolg? 

 
5. Heeft de minister nog grote expansiesteundossiers goedgekeurd sinds haar aantreden in opvolging 

van minister Moerman? 
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6. Heeft de firma Janssen Pharmaceutica momenteel aanvragen voor steun lopen bij de administratie 

van de minister? 
 
7. Hoe evalueert de minister de effectiviteit van groeisteun als middel tot creatie van banen? 
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PATRICIA CEYSENS 
VLAAMS MINISTER VAN ECONOMIE, ONDERNEMEN, WETENSCHAP, INNOVATIE EN BUITENLANDSE 
HANDEL 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 48 van 29 februari 2008 
van ELS VAN WEERT 
 
 
 
1. De steun die werd toegekend aan het strategische investeringsproject, ingediend door Janssen 

Pharmaceutica, werd nog niet uitbetaald. De onderneming heeft hiertoe nog geen aanvraag 
ingediend, zoals de regelgeving het voorschrijft. 

 
2-3. Het bedoelde dossier werd behandeld met toepassing van de vroegere regeling voor strategische 

investeringssteun. Hierin waren afdoende garanties ingebouwd om te voorkomen dat 
strategische steun zou toevloeien naar ondernemingen die hetzij vóór de indiening van de 
steunaanvraag, hetzij zelfs na de toekenning van de steun, tot een belangrijke afbouw van 
tewerkstelling waren overgegaan: 

 
 Enerzijds voorzag de steunregeling een afweging van de strategische waarde van de ingediende 

projecten aan de hand van drie soorten criteria:  
 

- bedrijfseconomische criteria, die peilden naar de economische prestaties en de leefbaarheid 
van de onderneming; 

- sociale criteria, die toelieten om na te gaan of de onderneming haar sociaal-maatschappelijke 
verantwoordelijkheid nam; 

- ecologische criteria, die de inspanningen beoordeelden die de onderneming leverde om een 
duurzaam milieuzorgsysteem uit te bouwen. 

 
 De score die een onderneming op deze criteria liet optekenen, bepaalde (i) of haar 

steunaanvraag, dankzij de overschrijding van een vereiste minimumscore, in aanmerking werd 
genomen en (ii) in voorkomend geval, de hoogte van het steunpercentage. Bij de berekening van 
de totaalscore kreeg het criterium tewerkstellingsevolutie een belangrijk gewicht toegekend, 
zodat de onderneming bij een afname van de tewerkstelling, vrijwel onmogelijk de vereiste 
minimumscore kon halen en zij uitgesloten bleef van steun.  

 
 Anderzijds werd de steun toegekend onder de uitdrukkelijke voorwaarden dat (i) het ingediende 

investeringsproject integraal werd uitgevoerd en (ii) dat de aangegeven score op alle criteria ook 
effectief werd gehaald. De uitvoering van de investeringsprojecten werd opgevolgd en 
geëvalueerd door het Agentschap Economie, dat ook controleerde of aan alle voorwaarden, 
opgelegd bij de toekenning van de steun, werd voldaan. Hierbij werden de volgende principes 
gehanteerd: 

 
- werd vastgesteld dat het project niet integraal voor het aangegeven investeringsbedrag werd 

gerealiseerd, dan werd de steun uitbetaald pro rata het gerealiseerde investeringsbedrag; 
- wanneer bij de voornoemde controle bovendien bleek dat de subsidiabele investeringen 

minder dan het vereiste minimum investeringsbedrag van 8 miljoen euro bedroegen, dan 
verviel de toegekende steun helemaal; 

- wanneer bij de controle bleek dat de aangegeven score op bepaalde criteria niet werd gehaald, 
dan werd de totaalscore herberekend en het steunpercentage eventueel verminderd; 

- wanneer uit deze herberekeningen bleek dat de vereiste minimumscore niet werd gehaald, dan 
verviel de toegekende steun helemaal. 
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4. Voor wat de wijze betreft waarop de toegekende steun eventueel wordt teruggevorderd, verwijs 

ik naar mijn antwoord op de vragen 2 en 3 hiervoor. Mijn administratie is tot dusver nog niet 
moeten overgaan tot terugvordering van steun. Het systeem van de “strategische 
investeringssteun” waaronder het dossier van Jansen Pharmaceutica werd ondersteund, dateert 
van de jaren 2004-2006. De steunaanvragen hadden per definitie betrekking op strategische 
projecten die omvangrijke investeringsprogramma’s behelzen en waarvan de uitvoeringsperiode 
meestal ook lange tijd in beslag neemt. De meeste investeringsprogramma’s zijn inderdaad nog 
niet definitief afgesloten, zodat de begunstigde ondernemingen nog niet bij machte waren om te 
verzoeken om uitbetaling van het integrale steunbedrag. Bijgevolg moeten de meeste 
eindcontroles, die naar aanleiding van deze aanvragen worden opgestart, nog plaatsvinden. 

 
5. Vóór mijn aantreden, namelijk bij beslissing van de Vlaamse Regering van 20 juli 2006, werd 

het systeem van strategische investeringssteun opgeschort. Dit gebeurde met het oog op de 
hernieuwing van de regionale steunkaart waarbinnen dit type van investeringssteun aan grote 
ondernemingen krachtens de Europese staatssteunregels moet worden beperkt. 

 
6. Janssen Pharmaceutica heeft op 6 november 2007 een aanvraag om “ad hoc” opleidingssteun  

ingediend. Deze aanvraag heeft betrekking op een globaal opleidingsproject ter waarde van 
2.218.579 euro, dat wordt uitgevoerd tussen 6 november 2007 en 31 oktober 2009. 

 
 Deze aanvraag kadert in de lopende herstructurering van de onderneming, die ook impliceert dat 

zij haar investeringsinspanningen nadrukkelijk heroriënteert naar onderzoek en ontwikkeling. 
Daarbij zal de focus liggen op “unmet medical needs”, niet ingevulde behoeften op de markt van 
de farmaceutische specialiteiten. In dit proces is een belangrijke rol weggelegd voor de Vlaamse 
productie-eenheden, die zich voortaan zullen concentreren op hoogtechnologische 
geneesmiddelen met een grote toegevoegde waarde. Dit vergt investeringen in nieuwe 
productiemethoden, de inzet van nieuwe technologieën en een sterke opwaardering van het 
menselijk potentieel via doorgedreven opleidingsinspanningen.  

 
 In een eerste fase worden drie productielijnen opgestart, waaraan evenveel opleidingsprojecten 

zijn gekoppeld. Samen maken deze het voorwerp uit van de voorliggende steunaanvraag: 
 

- Het zogenaamde Star-project omvat de opleidingen met het oog op de introductie van 
Ceftobiprole Medocaril, een antibioticum van de nieuwe generatie, dat werkzaam is tegen 
levensbedreigende infecties en een oplossing biedt voor de groeiende resistentie tegen 
antibiotica;   

- In het PalPal-project zullen de werknemers worden opgeleid voor de introductie van 
Paliperidone Palmitate, een middel tegen schizofrenie, waarbij het actieve bestanddeel, met 
het oog op een geleidelijke afgifte aan het organisme, vermalen wordt op nanometerniveau: 
een primeur voor Vlaanderen; 

- Het Visine-project tenslotte begeleidt de introductie van een nieuw middel tegen irritaties en 
andere ongemakken van het oog, dat moet worden geproduceerd in een steriele omgeving.  

 
 Bij deze drie opleidingsprojecten zijn in totaal 150 werknemers betrokken, waarvan 70 à 80 

personeelsleden die voordien deel uitmaakten van de afdeling Medical Devices and Diagnostics, 
een afdeling die in het kader van de herstructurering wordt gesloten. 

 
 Indien de Vlaamse Regering de voorliggende steunaanvraag inwilligt, zal aan deze 

opleidingssteun een tewerkstellingsvoorwaarde worden gekoppeld, gebaseerd op de bepalingen 
van de CAO die eind november 2007 in de onderneming werd afgesloten en waarin is voorzien 
dat in de periode september 2007 - december 2009 geen ontslagen om economische redenen 
zullen plaatsvinden, behoudens deze van de door de herstructurering getroffen werknemers.  
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 Na de beëindiging van het opleidingsproject op 31 oktober 2009, zal Janssen Pharmaceutica 
over een personeelsbestand moeten beschikken, gelijk aan de tewerkstelling op datum van 17 
september 2007, minus de door de herstructurering getroffen werknemers. Is de 
personeelssterkte lager, dan zal de (eventueel) toegekende opleidingssteun in evenredigheid 
worden verminderd. 

 
7. Op 22 februari 2008 heeft de Vlaamse Regering haar goedkeuring gehecht een nieuw systeem 

van strategische investerings- en opleidingssteun aan ondernemingen in het Vlaamse Gewest, ter 
vervanging van de vroegere steunregimes. Naar aanleiding hiervan werd een globale evaluatie 
doorgevoerd, tevens rekening houdend met hetgeen in de ons omliggende landen ter zake 
gebeurt.  

 
 Voor wat de strategische investeringssteun betreft, is het hoofddoel het vergroten van de 

aantrekkingskracht van Vlaanderen als investeringsregio voor buitenlandse, zo mogelijk 
kennisintensieve ondernemingen en het vormen van een bijkomend element van verankering 
voor ondernemingen die al in Vlaanderen gevestigd zijn. De Verordening (EG) nr. 1628/2006 
van 24 oktober 2006 betreffende de toepassing van de artikelen 87 en 88 van het Verdrag op 
nationale regionale investeringssteun, waarop de nieuwe Vlaamse regeling is gebaseerd, stelt dat 
nationale regionale investeringssteun bedoeld is om de ontwikkeling van gebieden met de 
grootste socio-economische achterstand te stimuleren door binnen een duurzame context 
investeringen en het scheppen van arbeidsplaatsen te ondersteunen. Deze kaderregeling is erop 
gericht door de bevordering van een hoog investeringsniveau de expansie, de rationalisering, de 
modernisering en de diversificatie van de economische activiteiten van in achterstandsgebieden 
gevestigde ondernemingen te bevorderen en via de welvaartcreatie die zodiende wordt 
teweeggebracht, de regionale verschillen in overeenstemming met de doelstelling van Lissabon 
te reduceren. De Europese Commissie bepaalt uitdrukkelijk dat de steun een stimulerend effect 
moet hebben en dus moet leiden tot nieuwe activiteiten en investeringen die anders niet zouden 
hebben plaatsgevonden. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
PATRICIA CEYSENS 
VLAAMS MINISTER VAN ECONOMIE, ONDERNEMEN, WETENSCHAP, INNOVATIE EN BUITENLANDSE 
HANDEL 
 
 
Vraag nr. 49 
van 6 maart 2008 
van GINO DE CRAEMER 
 
 
 
Bedrijventerreinen   -   Vernieuwing (2) 
 
Het vernieuwde subsidiebesluit bedrijventerreinen van mei 2007 bepaalt dat naast de heraanleg van 
bedrijventerreinen nu ook het voortraject in aanmerking kan komen voor subsidiëring. Ook voor de 
complexe studie- en coördinatiefase voorafgaand aan de (her)ontwikkeling van een brownfield of 
verouderd terrein kan dus een beroep worden gedaan op steun van de Vlaamse overheid. 
 
Uit het antwoord op een schriftelijke vraag aan de minister (nr. 37, Websitebulletin publicatiedatum 
23-01-2008) naar de resultaten van herinrichting van verouderde bedrijventerreinen bleek echter dat 
sinds de invoering van het nieuwe besluit nog geen enkele aanvraag voor de subsidiëring van een 
voortraject werd ingediend. Daarnaast zou er slechts één project voor herstructurering op stapel staan. 
Nochtans kenden de projectoproepen om de studie- en projectkosten bij herinrichting van 
bedrijventerreinen te ondersteunen, in het verleden wel succes. In de jaren 2004, 2005 en 2006 leidden 
deze oproepen tot subsidiëring van verschillende projecten. 
 
Het subsidiebesluit voor de subsidiëring van bedrijvencentra en doorgangsgebouwen kent daarentegen 
wel succes. Hier werd echter het systeem van de projectoproep gehanteerd. De oproep liep van begin 
september tot begin december en resulteerde in de goedkeuring van zes projecten. 
 
Gezien de grote vraag naar kwaliteitsvolle bedrijventerreinen alsook het belang van duurzaam 
ondernemen, is het belangrijk de betrokken actoren ervan te overtuigen de herinrichting van een 
verouderd terrein op starten. 
 
1. Ziet de minister een verklaring voor het uitblijven van subsidieaanvragen voor het voortraject en 

de beperkte reactie voor de subsidiëring van een heraanleg? 
 

Acht de minister het nodig bij te sturen en in welke zin? 
 

2. Zijn er plannen om de subsidiëring van bedrijvencentra en doorgangsgebouwen op termijn ook te 
verankeren in een subsidiebesluit of blijft het systeem van de projectoproep voldoende efficiënt?  

 
Kan een projectoproep voor de subsidie van voortrajecten nog zinvol zijn? 
 

3. Welke mogelijkheden ziet de minister om de maatregelen voor herinrichting van 
bedrijventerreinen te promoten?  

 
Hoe denkt de minister de lokale besturen en bedrijfswereld te stimuleren en ervan te overtuigen 
een heraanleg van een verouderd terrein op te starten? 
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PATRICIA CEYSENS 
VLAAMS MINISTER VAN ECONOMIE, ONDERNEMEN, WETENSCHAP, INNOVATIE EN BUITENLANDSE 
HANDEL 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 49 van 6 maart 2008 
van GINO DE CRAEMER 
 
 
 
1. Alhoewel het recentste subsidiebesluit voor bedrijventerreinen van toepassing is sinds 1 januari 

2007 werd het pas op 16 mei 2007 goedgekeurd. Vandaar dat op basis van dit besluit nog maar 1 
voortraject gesubsidieerd werd voor de herinrichting van een verouderd en verlaten 
bedrijventerrein. Het betreft de Nelca-site in Lendelede waarvoor de herontwikkelings-
mogelijkheden momenteel onderzocht worden. 

 
 Intussen is de interesse voor dit subsidiekanaal voor voortrajecten gewekt en zal voor de 

reconversie van vier andere bedrijventerreinen (Herdersbrug, Handelsdok, Nijverheidsdok en 
Transportzone in Brugge) een subsidiedossier ingediend worden. 

 
 De heraanleg van verouderde bedrijventerreinen en van brownfields is via hetzelfde kanaal 

subsidiabel sinds het besluit van de Vlaamse Regering van 5 september 2003 houdende 
subsidiëring van bedrijventerreinen, wetenschapsparken en bedrijfsgebouwen. 

 
 Met het subsidiebesluit van 5 september 2003 werd de heraanleg van de volgende terreinen 

gesubsidieerd: 

 
Op 1 jaar tijd werd reeds op basis van het besluit van 16 mei 2007 de heraanleg van de volgende 
terreinen gesubsidieerd:  

 
Brugge Kazerne Lissewege 2007 WVI 
Gent Oostakker-Noord 2007 AGSOB 
Brasschaat Lt Coppenskazerne 2007 Brasschaat 

Lommel 
Kristalpark fase III 
A 2007 Lommel 

Genk Waterschei 2007 Genk 
 

Waregem Transvaal 2003 WVI 
Hamont-Achel  BT Bosstraat  2003 Hamont-Achel  
Herk-de-Stad Daelemveld 2003 Herk-de-Stad 
Lanaken Europark II  2003 Lanaken 
Maaseik BT Jagersborg 2003 Maaseik 
Tongeren Overhaem  2003 Tongeren 
Peer Bokt  2003 Peer 

Zomergem 
KMO-zone 
Mispelare  2003 Veneco 

Dilsen-Stokkem Lanklaar 2003 Dilsen-Stokkem 
Hasselt RCH 2003 Hasselt 

Willebroek 
de Wille-Antwerp 
South Logistics 2003 NV Bras-schaat Financial Holding 

AS Kmo Zone As 2003 NV HWP 
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Daarnaast blijkt uit een recente bevraging van het werkveld dat voor de heraanleg van de 
volgende terreinen op korte termijn subsidies zullen aangevraagd worden:  

 
Grobbendonk Beverdonk 2008 NV Scheepvaart 
Ham Ravenshout 2008 LRM 
Gent  Poortakkerstraat 2008 AGSOB 
Zwevegem De Blokken 2008 Leiedal 
Gent Eiland Zwijnaarde 2009 Stad Gent 
Ham Zwartenhoek 2009 NV Scheepvaart 
Drogenbos Krekelendries 2009 Haviland 
Landen AZ Landen 2009 Interleuven 
Zele  Wijnveld 2009 Gemeente 
Lendelede Nelca 2009 Leiedal 
Huizingen Catala 2009 POM 
Aarschot Kop van Nieuwland 2009 POM 
Kortrijk ex Emdeka 2009 Leiedal 
St Katelijne Waver Dreefvelden 2009 Igemo 

 
Uit dit overzicht blijkt dat het subsidiebesluit van 2007 wel degelijk een respons kent en 
bijdraagt tot de kwaliteitsverhoging en de verduurzaming van de bedrijventerreinen.  

 
Doordat de subsidiëring van de voortrajecten niet langer via een oproepformule – waardoor de 
voorbije paar jaar een veertigtal voortrajecten werden gesubsidieerd – gebeurt en de 
subsidieaanvragen dus continu kunnen ingediend worden, wordt er een vals beeld geschapen 
alsof het betrokken subsidiebesluit geen succes zou kennen. 

 
Er lijkt dus geen aanleiding te bestaan om het besluit van de Vlaamse Regering van 16 mei 2007 
houdende subsidiëring van bedrijventerreinen na slechts 1 jaar werking reeds bij te sturen 
omwille van een vermeende slechte reactie die op basis van de cijfers niet te bevestigen is.  

 
Op de vraag of een projectoproep voor een subsidie voor voortrajecten nog zinvol kan zijn, moet 
voorzichtig affirmatief geantwoord worden. De reguliere subsidie op basis van het besluit van de 
Vlaamse Regering van 16 mei 2007 is immers beperkt tot complexe dossiers. De administratie 
gaat er evenwel van uit dat er daarnaast nog heel wat herinrichtingsprojecten mogelijk zijn die 
niet zozeer complex van aard zijn, maar die door een financiële stimulans misschien toch sneller 
aangepakt worden. De reguliere subsidiemogelijkheid sluit dus een complementaire aanpak 
zeker niet uit. De opportuniteit van een oproep wordt trouwens momenteel nog onderzocht door 
de administratie.  

 
2. De subsidiëring van bedrijvencentra en doorgangsgebouwen is momenteel al verankerd in een 

besluit: nl. het besluit van de Vlaamse Regering houdende subsidiëring van bedrijvencentra en 
doorgangsgebouwen, goedgekeurd op 11 mei 2007. In dit besluit zit het principe van de 
projectoproep vervat. Er is voorzien dat er per jaar maximaal twee projectoproepen kunnen 
plaatsvinden.  

 
 De vorige subsidiebesluiten werkten met een open systeem: dossiers konden het hele jaar door 

ingediend en betoelaagd worden. De vorige besluiten onderscheidden bedrijvencentra en 
doorgangsgebouwen. In het nieuwe besluit wordt de opdeling verder doorgevoerd: er zijn 
bedrijvencentra met basisdiensten, specifieke bedrijvencentra (startende bedrijven binnen een 
bepaalde economische doelgroep), strategische bedrijvencentra (gericht op het aantrekken van 
starters uit het buitenland en doorgangsgebouwen.  

 De Vlaamse Regering opteerde in het nieuwe besluit voor het systeem van een projectoproep om 
er voor te zorgen dat binnen een vaste enveloppe de beste projecten werden betoelaagd. 

 



-674-  Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.7 - April 2008
 
 

 

 Voor 2007 bedroeg de enveloppe 1.000.000 euro.  
 

In 2007 werd de eerste projectoproep gelanceerd voor specifieke en strategische bedrijvencentra 
waarbij zes projecten werden ingediend en vier goedgekeurd. Drie projecten wilden een 
strategisch centrum oprichten, drie een specifiek bedrijvencentrum.  
Van de vier goedgekeurde projecten omvatten er drie de oprichting van een specifiek 
bedrijvencentrum en één project was gericht op startende buitenlandse ondernemingen.  

 
Aangezien er nog maar één projectoproep geweest is, is het nog te vroeg om de efficiëntie van 
de procedure te beoordelen.  

 
2. De herinrichtingsprojecten slaan veelal op brownfieldprojecten met te verwachten ruimtewinst 

bij herinrichting, maar ook op de herinrichting van (verouderde) bedrijventerreinen om verdere 
verloedering tegen te gaan zonder dat er noodzakelijkerwijze sprake is van ruimtewinst. De 
financiële impuls hiervoor zit, zoals eerder al aangegeven, in de verhoogde subsidiëring, maar 
ook in het nieuwe EFRO-programma.  

 
 Daarbovenop maken herinrichtingsprojecten in een aantal gevallen deel uit van de aanpak 

gericht op de activering van onbenutte bedrijfsgronden. In dit verband werden in 2007 
onderhandelingsteams gesubsidieerd bij de POM’s en enkele intercommunales om de eigenaars 
van onbenutte gronden te identificeren en te overtuigen om hun gronden te vermarkten of te 
(her)ontwikkelen. POM’s en intercommunales kunnen in dit proces een grote bijdrage leveren, 
zeker als er nog voorbereidend studiewerk moet gebeuren. Dit project “onderhandelingsteams” 
zal lopen tot zeker eind 2010. In het kader van deze projecten zijn lokale besturen uiteraard een 
belangrijke partner. De lokale besturen hebben in een aantal gevallen trouwens de sleutel in 
handen om een herontwikkeling mogelijk te maken (bijvoorbeeld als er nog een nieuw 
bestemmingsplan vereist is of als er ontsluiting moet voorzien worden). Het Agentschap 
Economie voorziet daarom initiatieven om de lokale besturen te informeren en te sensibiliseren 
omtrent de initiatieven op vlak van activering van onbenutte bedrijfsgronden.  
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PATRICIA CEYSENS 
VLAAMS MINISTER VAN ECONOMIE, ONDERNEMEN, WETENSCHAP, INNOVATIE EN BUITENLANDSE 
HANDEL 
 
 
Vraag nr. 50 
van 12 maart 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Genderbeleid   -   Vrouwelijk ondernemerschap 
 
Het is reeds jaren duidelijk dat de ondernemingsgraad bij vrouwen veel lager ligt dan bij mannen. 
Indien men wenst dat de ondernemingsgraad in Vlaanderen stijgt, dan dient men het enorme potentieel 
aan ondernemerschap dat zich bij vrouwen bevindt maar momenteel onbenut blijft, aan te spreken. 
 
In het kader van de toepassing van de open coördinatiemethode in het Vlaamse gelijkekansenbeleid en 
meer bepaald het creëren van meer gendergelijkheid en het bevorderen van vrouwelijk 
ondernemerschap voorziet de minister stimuleringsinitiatieven. In het kader van deze actie moeten de 
projecten bijdragen tot een groter maatschappelijk draagvlak voor ondernemerschap. De thematische 
oproep richt zich voornamelijk tot projecten met als doelgroep vrouwen. 
 
Zo voorzag de minister in een “brainstorming dag” “Vrouwen in de ondernemingswereld: utopie of 
niet?”. Het departement Economie, Wetenschappen en Innovatie in samenwerking met het Instituut 
voor de Aanmoediging van Innovatie door Wetenschap en Technologie in Vlaanderen (IWT) zou de 
organisatie van deze dag op zich nemen. De bedoeling is om zowel vrouwelijke als mannelijke 
managers bijeen te krijgen. 
 
Met deze actie wenste de minister ook een zicht te krijgen op de factoren die het ondernemerschap bij 
vrouwen belemmeren. 
 
Tegen 1 december 2007 moesten de nieuwe actieplannen (met de looptijd van 1 januari 2008 tot en 
met 31 december 2009) opgesteld zijn. Hiermee werden de vorige actieplannen (2006-2007) dan ook 
beëindigd. 
 
1. Heeft bovenvermelde "brainstorming dag" plaatsgevonden? 
 

Zo ja, wanneer? Wat zijn de bevindingen? Welke conclusies worden geïmplementeerd in het 
beleid?  

 
Zo neen, waarom niet? Wordt er een nieuwe "brainstorming dag" gepland? 

 
2. Werden of worden de vrouwenorganisaties betrokken bij de organisatie ervan? 
 

Zo ja, welke? Zo neen, waarom niet? 
 
3. Heeft de actie "Oproep ondernemerschap" geleid tot het identificeren van de factoren die 

ondernemerschap bij vrouwen belemmeren? 
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Zo ja, wat zijn die factoren? Op welke manier houdt de minister er rekening mee in haar beleid? 
 

Zo neen, waarom niet? Plant de minister een bijkomende actie om deze factoren te detecteren? 
 
4. Zijn er in het kader van deze actie, naast de organisatie van een "brainstorming dag", nog andere 

projecten opgestart? Zo ja, welke? 
 
5. Heeft de minister in het kader van dit actieplan overleg opgestart met de minister van Gelijke 

Kansen? 
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PATRICIA CEYSENS 
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ANTWOORD  
op vraag nr. 50 van 12 maart 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
De doelstelling van de actiefiche Ondernemen uit het Gelijkekansenactieplan was de cultus van de 
vrouwelijke ondernemer verder te ontwikkelen en kansen te creëren voor ondernemend gedrag, zowel 
op het niveau van het individu, dat van de onderneming als dat van de maatschappij.  
 
De belangrijkste doelen van deze actie waren zicht krijgen op factoren die vrouwelijk 
ondernemerschap belemmeren en een oproep lanceren met als specifiek beleidsaccent vrouwen. 
Daarnaast was als eventuele actie een brainstormdag voorgesteld i.s.m. IWT en KVIV Vrouw en 
ingenieur. Deze brainstormdag heeft uiteindelijk niet plaats gevonden. Gesprekken met KVIV Vrouw 
en Ingenieur hebben evenwel plaatsgevonden. Hierop ontwikkelde de ingenieursvereniging een 
programma dat het aanreiken van ingenieurs-rolmodellen aan leerlingen derde graad ASO beoogt, met 
specifieke aandacht voor vrouwelijke ingenieurs en de meisjes. Dit programma maakt deel uit van het 
nieuwe actieplan Wetenschapscommunicatie 2008.  
  
Reeds voor het lanceren van de oproep ondernemerschap waren reeds studies over de belemmerende 
factoren voor vrouwelijk ondernemerschap bekend. Zo blijken volgende belemmeringen uit de Diane-
studie (2002-2005): 

- het gebrek aan een veilig statuut; 
- de combinatie van gezin en arbeid; 
- incubatoren zijn vooral gericht op technologische sectoren waar vrouwen ondervertegen-

woordigd zijn; 
- het gebrek aan rolmodellen; 
- vrouwen netwerken te weinig; 
- het inschatten van de financiële behoeften van typisch vrouwelijke ondernemingen 

(kleinschalig) is zowel moeilijk voor de ondernemers als de banken; 
- tekort aan vorming vanwege de bescheiden opzet van de onderneming; 
- te weinig gebruik van mentoring, hoewel mentoring een positief effect op de slaagkansen en 

de groei van jonge ondernemingen. 
 
Deze elementen werden eveneens terug gevonden in de ingestuurde aanvraagformulieren van de 
oproep ondernemerschap. De elementen geïdentificeerd in deze oproep komen dus goed overeen met 
studies die reeds voor het lanceren van de oproep ondernemerschap beschikbaar waren over 
belemmeringen.  
 
De eerste oproep ondernemerschap (2005-2006) had twee beleidsaccenten: vrouwen en 45+-ers. De 
oproep ondernemerschap was een open oproep: ook projecten met andere thema’s kwamen in 
aanmerking voor steun. Van de vijftien gesteunde projecten zijn er zes die trachten verscheidene van 
deze horden te verlagen.  
 
Een aantal projecten richt zich op het aanreiken van rolmodellen. Zo worden in het TV-programma 
Vrouwenzaken vrouwelijke starters door succesvolle onderneemsters gecoacht. Via het project 
Vliegende Startersbrigade komen leerlingen in contact met voornamelijk vrouwelijke ondernemers. In 
E-fAcc moeten vrouwelijke studenten hun team leiden tot een succesvolle oprichting van een fictieve 
onderneming.  
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Er kwam een incubator die via het project Start-up bijzondere aandacht wou besteden aan het 
begeleiden van vrouwelijke technostarters. 
 
Hoewel de projecten All-in en Start-45+ zich niet specifiek richten op vrouwen zijn ze wel van belang 
voor hen omwille van de onderliggende problematiek. Het project Start 45+ richt zich zoals zijn naam 
reeds doet vermoeden naar 45+-ers die een eigen bedrijf willen oprichten. Het All In-project wil 
allochtonen betrekken in de reguliere netwerken.  
 
De meeste projecten uit de oproep liepen gedurende drie jaar, wat impliceert dat de eindevaluatie van 
de projecten in 2009 zal gebeuren. Er is verder geen specifiek overleg met de minister van gelijke 
kansen opgestart. 
 
Bovendien kunnen ondernemers via de ondernemersportefeuille BEA steun ontvangen voor het volgen 
van opleidingen, het inkopen van advies of het zich laten bijstaan door een mentor. Met andere 
woorden voor de laatste drie belemmeringen is er een structureel aanbod vanwege de Vlaamse 
overheid. 
 
Projectfiches van de relevante projecten uit de oproep ondernemerschap 
 
- Start-Up 
 Het project wil het opstarten van technologiebedrijven door afgestudeerden, vrouwen en 45+’ers 

promoten en de nieuwe ondernemingen actief coachen. De indieners, twee incubatiecentra, 
engageren zich om minstens 15 (50% van de beoogde 30) ondernemers uit de doelgroepen 
vrouwen, 45+’ers of allochtonen te rekruteren. Aanvullend (maar buiten het ingediende project) 
wordt een (privé-)zaaikapitaalfonds opgericht dat in 10 van deze starters zal investeren. 

 
- E-fAcc 
 De titel van het project luidt voluit “Business Game E-accounting ter stimulering van de 

ondernemingszin bij laatstejaarsstudenten Professionele Bachelor Bedrijfsmanagement, 
afstudeerrichting accountancy-fiscaliteit in het algemeen en vrouwen in het bijzonder” en dekt 
daarmee de lading. 

 
- Start 45 Plus 
 Unizo wil met dit project vier doelen nastreven: 

- de specifieke vragen en problemen van startende ondernemers (45+’ers) inventariseren; 
- de effectieve opstart van 45+’ers stimuleren; 
- kandidaat-ondernemers en toeleiders sensibiliseren; 
- het stimuleren van netwerking tussen gestarte 45+’ers. 
 

- ALL-IN 
 Allochtone ondernemers zijn sterk ondervertegenwoordigd in “reguliere” netwerken. VOKA 

Limburg wil de allochtone netwerken in kaart brengen en nagaan wat hen weerhoudt zich aan te 
sluiten bij de “reguliere” netwerken. Het project heeft de ambitie om deze drempels weg te 
werken. Door de interactie met allochtone ondernemers wordt het imago van deze ondernemers 
verbeterd en beoogt men door betere informatiedoorstroming tevens te komen tot beter 
ondernemerschap. 

 
- Vrouwenzaken 
 Vrouwenzaken is een televisieprogramma voor Kanaal Z over vrouwelijke starters die worden 

gecoacht door prominente vrouwelijke ondernemers. Het programma wordt tevens ondersteund 
door de enkele tijdschriften van de Roularta-groep. 

 
- Vliegende starters 
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 Het project is een verdere uitwerking van het gelijknamige project bij de Oproep Brugprojecten: 
enthousiasmerende en gepassioneerde ondernemers een halve schooldag laten vertellen over hun 
“vak” in scholen. Het project is erg laagdrempelig omdat het niet veel inspanningen van het 
onderwijzend personeel vergt. 
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PATRICIA CEYSENS 
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Vraag nr. 51 
van 12 maart 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Genderbeleid   -   Zelfstandig academisch personeel 
 
Vrouwen zijn in het ZAP-kader (zelfstandig academisch personeel) ondervertegenwoordigd. In het 
licht van de toenemende nood aan nieuwe onderzoekers binnen de Europese Onderzoeksruimte, wordt 
deze onderbenutting van menselijk onderzoekspotentieel steeds meer prangend. 
 
In het kader van de toepassing van de open coördinatiemethode in het Vlaamse gelijkekansenbeleid en 
meer bepaald het creëren van meer gendergelijkheid en het verhogen van het aantal vrouwen in het 
ZAP-kader aan de Vlaamse universiteiten, heeft de Vlaamse Regering het besluit van de Vlaamse 
Regering van 8 september 2000 betreffende de financiering van de Bijzondere Onderzoeksfondsen aan 
de universiteiten in de Vlaamse Gemeenschap op 8 december 2006 aangepast. In de verdeelsleutel van 
de overheidsbijdrage aan de Bijzondere Onderzoeksfondsen is een stimulans ingevoerd om het 
“human resources”-beleid van de universiteiten voor het ZAP te dynamiseren. Met deze stimulans 
beoogt de Vlaamse Regering onder meer het wegwerken van horizontale en verticale segregatie, het 
verhogen van het aantal vrouwen in het ZAP-kader van de Vlaamse universiteiten en de monitoring 
van vrouw/man-verhouding in het ZAP-kader. 
 
Uit Europese discussies en een grondige analyse, op initiatief van de Europese Commissie, van 
nationale initiatieven om bovenvermelde doelstelling te bereiken, komt de strategie van “gender 
mainstreaming” als zeer geschikt naar voren. Dit houdt in dat aandacht voor de genderproblematiek op 
alle niveaus nodig is. 
 
Tegen 1 december 2007 moesten de nieuwe actieplannen (met de looptijd van 1 januari 2008 tot en 
met 31 december 2009) opgesteld zijn. Hiermee werden de vorige actieplannen (2006-2007) dan ook 
beëindigd. 
 
1. Heeft de minister een zicht op het aantal vrouwen tewerkgesteld in het ZAP-kader aan de Vlaamse 

universiteiten? 
 

Zo ja, kan de minister een evolutie schetsen van de voorbije tien jaar, en dit per universiteit? 
 
2. Heeft de minister een zicht op het aantal vrouwen dat een doctoraatsdiploma behaalt ten opzichte 

van het totaal? 
 

Zo ja, kan de minister een evolutie schetsen van de voorbije tien academiejaren, en dit per 
universiteit? 
 

3. Heeft de minister zicht op het aantal vrouwen/mannen dat de doctoraatstudie stopzet? Na hoeveel 
jaar? Welke redenen worden daarvoor opgegeven? 
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4. Voorziet de minister nog andere maatregelen om tot bovenvermelde doelstelling (het wegwerken 

van horizontale en verticale segregatie, het verhogen van het aantal vrouwen in het ZAP-kader van 
de Vlaamse universiteiten en de monitoring van vrouw/man-verhouding in het ZAP-kader) te 
komen? Welke? 

 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan de ministers Ceysens (vraag nr. 51) en Vandenbroucke (vraag nr. 

168). 
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PATRICIA CEYSENS 
VLAAMS MINISTER VAN ECONOMIE, ONDERNEMEN, WETENSCHAP, INNOVATIE EN BUITENLANDSE 
HANDEL 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 51 van 12 maart 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt door minister Vandenbroucke, Vlaams minister van 
Onderwijs. 
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Vraag nr. 52 
van 12 maart 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Permanent armoedeoverleg   -   Verticaal luik 
 
Het Armoededecreet verankert een permanent armoedeoverleg. Dat bestaat uit een horizontaal en een 
verticaal luik. 
 
Het verticaal luik is het overleg dat binnen elk beleidsdomein met de vertegenwoordigers van de 
armen wordt gevoerd. Samen met deze vertegenwoordigers en de aandachtsambtenaren kunnen ook 
derden aan dit overleg deelnemen. 
 
Iedere minister bepaalt voor zijn of haar beleidsdomein hoe het verticaal overleg wordt georganiseerd. 
 
Het verticaal overleg vindt voor elk beleidsdomein minstens twee keer per jaar plaats. 
 
1. Hoeveel keer per jaar (sinds het armoededecreet) heeft het verticaal overleg plaatsgevonden voor 

de beleidsdomeinen van de minister? 
 
2. Maken ook derden deel uit van het verticaal overleg? Zo ja, wie? 
 
3. Wat zijn de resultaten van het overleg? Worden hiervan verslagen opgemaakt? Waar kunnen deze 

verslagen worden geraadpleegd? 
 
4. Houdt de minister, in haar/zijn beleid, rekening met de resultaten van dit overleg? Zo ja, op welke 

manier? Zo neen, waarom niet? 
 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 44, Van Mechelen nr. 93, 

Vandenbroucke nr. 170, Anciaux nr. 85, Bourgeois nr. 68, Keulen nr. 105, Van Brempt nr. 122, 
Vanackere nr. 122, Crevits nr. 489, Ceysens nr. 52). 
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PATRICIA CEYSENS 
VLAAMS MINISTER VAN ECONOMIE, ONDERNEMEN, WETENSCHAP, INNOVATIE EN BUITENLANDSE 
HANDEL 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 52 van 12 maart 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt door minister Steven Vanackere, Vlaams minister 
van Welzijn, Volksgezondheid en Gezin. 
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Vraag nr. 53 
van 12 maart 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Genderbeleid   -   Evaluatiepanels wetenschapsinstellingen 
 
Vrouwelijke deskundigen zijn ondervertegenwoordigd in evaluatiepanels en jury’s (onder meer met 
betrekking tot specialisatiebeurzen en onderzoeksmandaten). Dit is mede het gevolg van de 
ondervertegenwoordiging van vrouwen in het zelfstandig academisch personeel kader. 
 
Een meer evenwichtige samenstelling van een evaluatiepanel zal een meer genderneutrale beoordeling 
garanderen, rekening houdende met de complementariteit van de denkwijze en de benaderingswijze 
van wetenschappelijk onderzoek door mannen en vrouwen. 
 
In het kader van de toepassing van de open coördinatiemethode in het Vlaamse gelijkekansenbeleid en 
meer bepaald het creëren van meer gendergelijkheid en het verhogen van het aantal vrouwelijke 
deskundigen in evaluatiepanels van het Fonds voor Wetenschappelijk Onderzoek (FWO-Vlaanderen), 
het Instituut voor de Aanmoediging van Innovatie door Wetenschap en Technologie in Vlaanderen 
(IWT-Vlaanderen) en in de universitaire onderzoeksraden, wil de minister onder meer het beschikbaar 
potentieel aan Vlaamse vrouwelijke deskundigen in kaart brengen. Daarnaast voorziet men dat de 
raden van bestuur van het IWT (als IVA) en van het FWO (als EVA) onderworpen dienen te worden 
aan het decreet van 13 juli 2007 houdende bevordering van een meer evenwichtige participatie van 
vrouwen en mannen in advies- en bestuursorganen van de Vlaamse overheid. 
 
Tegen 1 december 2007 moesten de nieuwe actieplannen (met de looptijd van 1 januari 2008 tot en 
met 31 december 2009) opgesteld zijn. Hiermee werden de vorige actieplannen (2006-2007) dan ook 
beëindigd. 
 
1. De man/vrouw-verhouding in de evaluatiepanels van het FWO, het IWT en de universitaire 

onderzoeksraden 
 

Wordt het streefcijfer van maximum 2/3 leden van hetzelfde geslacht behaald? 
 
Zo neen, plant de minister acties om alsnog deze doelstelling te bereiken? Zo ja, welke? Zo neen, 
waarom niet? 
 

2. De man/vrouw-verhouding in het raadgevend comité van het IWT 
 

Wordt het streefcijfer van maximum 2/3 leden van hetzelfde geslacht behaald?  
 
Zo neen, plant de minister acties om alsnog deze doelstelling te bereiken? Zo ja, welke? Zo neen, 
waarom niet? 
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3. De man/vrouw-verhouding in de raad van bestuur van het FWO  
Wordt het streefcijfer van maximum 2/3 leden van hetzelfde geslacht behaald? 
 
Zo neen, plant de minister acties om alsnog deze doelstelling te bereiken? Zo ja, welke? Zo neen, 
waarom niet? 
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VLAAMS MINISTER VAN ECONOMIE, ONDERNEMEN, WETENSCHAP, INNOVATIE EN BUITENLANDSE 
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ANTWOORD  
op vraag nr. 53 van 12 maart 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
1. FWO-Vlaanderen 
 
 Addendum 3 bij de beheersovereenkomst 2002-2008 tussen het FWO-Vlaanderen en de 

Vlaamse overheid stelt expliciet dat de wetenschappelijke commissies van het FWO aan de 
genderregel moeten voldoen. Indien in een wetenschappelijke commissie méér dan twee derden 
van de leden van hetzelfde geslacht is, moet bij elke nieuwe aanstelling een persoon van het 
ondervertegenwoordigde geslacht wordt benoemd, op voorwaarde dat deze aan de minimale 
kwaliteitsvereiste voldoet, i.e. behoren tot de Belgische top-40% voor de betrokken discipline. 
Van deze regel kan enkel worden afgeweken indien er voor de betrokken wetenschappelijke 
commissie geen kandidaten van het ondervertegenwoordigde geslacht zijn die beantwoorden aan 
de vooropgestelde kwaliteitsvereisten. 

 
 Door de invoering van deze maatregel vanaf 1 januari 2007 is het aandeel van vrouwelijke 

commissieleden ondertussen gestegen van 11% tot 20%. Er wordt verwacht dat in de 
eerstvolgende vervangingsprocedures het aandeel van de vrouwelijke experts nog verder zal 
stijgen. 

 
 IWT 
 
 In tegenstelling tot het FWO-Vlaanderen werkt het IWT niet met vaste evaluatiecommissies. 

Vorig jaar deed het IWT voor de beoordeling van diverse projecten een beroep op in totaal 
ongeveer 1.200 externe deskundigen.  

 
 De manier waarop de evaluatoren hun bijdrage leveren, varieert naargelang het 

steunprogramma. Soms worden ze schriftelijk geconsulteerd om de deelname van internationale 
experts te vergemakkelijken. Bij de evaluatie van de specialisatiebeurzen werkt het IWT dan 
weer met ad hoc samengestelde jury’s. Deze evaluatievorm staat het dichtst bij evaluatie-
commissies, hoewel het steeds ad hoc jury’s blijven die samengesteld worden in functie van de 
ingediende projectvoorstellen. 

 
 Bij samenstelling van jury’s wordt evenwel van bij de start van het programma rekening 

gehouden met een aantal richtlijnen, zoals de aanwezigheid van 1/3 industriële experts en het 
uitsluiten van experts die verbonden zijn aan het universitair departement van één van de 
kandidaten. Sinds 1998 worden de adviseurs van het IWT actief aangemoedigd voldoende 
vrouwelijke experts op te nemen. Wanneer de cijfers beschouwd worden voor de periode 1999 
tot en met 2007 blijkt dat voor de evaluatie van de eerste mandaten jaarlijks gemiddeld 272 
experts meegewerkt hebben, waaronder gemiddeld 45 vrouwen, of 16,7%. Voor de evaluatie 
van de tweede mandaten waren er jaarlijks gemiddeld 118 experts, waaronder gemiddeld 19 
vrouwen (16,0%). 

 
 In oktober 2007 heeft het IWT een project gelanceerd waarbij externe deskundigen zich kunnen 

kandidaat stellen via de website om deel te nemen aan de evaluatiesessies. Vrouwelijke 
kandidaten worden expliciet aangemoedigd om zich in te schrijven. Bij een eerste statistische 
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analyse op 27 november 2007 werden 107 inschrijvingen genoteerd. Ondanks de expliciete 
aanmoediging blijft het aantal vrouwelijke inschrijvingen beperkt tot 24%. 

 
 Universitaire onderzoeksraden 
 
 De universitaire onderzoeksraden fungeren in de meeste gevallen zelf als evaluatiepanel. Soms 

wordt op ad hoc basis een beroep gedaan op externe, vaak internationale deskundigen.  
 
 Onderstaande lijst geeft een overzicht van de samenstelling van de universitaire onderzoeks-

raden: 
 

- Katholieke Universiteit Leuven: 29 leden, waarvan 11 vrouwen; 
- Universiteit Gent: 23 leden, waarvan 3 vrouwen; 
- Universiteit Antwerpen: 21 effectieve leden, waarvan 4 vrouwen; 
- Vrije Universiteit Brussel: 20 leden, waarvan 7 vrouwen; 
- Universiteit Hasselt: 21 leden, waarvan 5 vrouwen 
- Katholieke Universiteit Brussel (Bureau Onderzoeksbeleid): 10 leden, waarvan 2 vrouwen. 

 
 Het is duidelijk dat het streefcijfer van maximum 2/3 leden van hetzelfde geslacht niet door alle 

universitaire onderzoeksraden gehaald wordt. Basisprobleem daarbij is de ondervertegen-
woordiging van vrouwen in het ZAP-kader (zelfstandig academisch personeel) van de 
universiteiten. 

 
 De geplande acties richten zich dan ook vooral op de verbetering van de genderverhoudingen bij 

het ZAP-kader, bijvoorbeeld door de aanpassing van de reglementering op het Bijzonder 
Onderzoeksfonds. In de verdeelsleutel van de overheidsbijdrage aan de Bijzondere Onderzoeks-
fondsen werd ondertussen een stimulans ingebouwd om meer vrouwen aan te stellen binnen de 
universitaire personeelskaders. 

 
2. De Raad van Bestuur van het IWT omvat in totaal 8 mannen (inclusief de voorzitter) en 7 

vrouwen. Aan de vereisten inzake evenwichtige vertegenwoordiging is dus voldaan. 
 
3. De samenstelling van de Raad van Bestuur van het FWO is statutair vastgelegd en bestaat uit 11 

ex officio leden. 
- 5 rectoren van de Vlaamse universiteiten; 
- 4 hoofden van het onderzoeksbeleid van de vier grote universiteiten (meestal een vice-rector); 
- de vaste secretaris van de Koninklijke Vlaamse Academie van België voor Wetenschappen 

Kunsten; 
- de voorzitter van de Koninklijke Academie voor Geneeskunde van België. 
 
Voor de 9 gecoöpteerde leden is een deel van de keuze ook aan voorwaarden gekoppeld: 
- 1 hoofd van een wetenschappelijke overheidsinstelling van de Nederlandse taalrol; 
- 2 ambtenaren-generaal van de Vlaamse overheid aangesteld met instemming van de Vlaamse 

Regering; 
- 1 ambtenaar-generaal van de Nederlandse taalrol van de administratie van de Federale 

overheid aangesteld met instemming van de voogdijminister; 
- de voorzitter van de Commissie Onderwijs, vorming en wetenschapsbeleid van het Vlaams 

Parlement; 
- een provinciegouverneur; 
- 3 prominenten uit het bedrijfsleven. 

 Ten slotte is de Commandant van de Koninklijke Militaire School lid met raadgevende stem. 
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 De personen worden voor het overgrote deel elders aangesteld of verkozen en worden lid van de 
FWO-Raad van Bestuur in hoofde van hun functie. Het FWO heeft dus quasi geen invloed op de 
genderverdeling van de Raad. Op dit ogenblik zijn 3 van de 20 leden vrouwen. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
PATRICIA CEYSENS 
VLAAMS MINISTER VAN ECONOMIE, ONDERNEMEN, WETENSCHAP, INNOVATIE EN BUITENLANDSE 
HANDEL 
 
 
Vraag nr. 54 
van 18 maart 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Bedrijventerreinen   -   Oost-Vlaanderen 
 
Het is belangrijk dat een overheid voorziet in een voldoende aanbod van bedrijventerreinen. Dit is 
immers een belangrijke motor voor de economische ontwikkeling van een stad, streek of provincie. 
 
Veel steden en gemeenten kampen echter met een tekort aan bedrijventerreinen en geregeld moeten zij 
geïnteresseerde bedrijven afwijzen wegens plaatsgebrek. 
 
1. Kan de minister een overzicht geven van de bedrijventerreinen in de dertien Vlaamse 

centrumsteden die er in de loop van deze legislatuur zijn bijgekomen? 
 
2. In welke gemeenten van de provincie Oost-Vlaanderen werden sinds 2004 nieuwe 

bedrijventerreinen verwezenlijkt en over hoeveel hectare gaat het telkens? 
 
3. Kan de minister een overzicht geven (per gemeente) van het aantal beschikbare hectare 

(onmiddellijk beschikbaar of waar een leegstaand gebouw op staat) binnen de bestaande 
bedrijventerreinen in Oost-Vlaanderen? 

 
Graag ook een uitsplitsing naar het type bestemming. 

 
4. Kan de minister een overzicht geven van het aantal hectare dat momenteel nog beschikbaar is in 

Oost-Vlaanderen (per gemeente) voor de ontwikkeling van nieuwe bedrijventerreinen? 
 

Graag ook een uitsplitsing naar het type bestemming. 
 
5. Welk pakket aan bijkomende bedrijventerreinen voorziet de minister, in het kader van een 

mogelijke herziening van het Ruimtelijk Structuurplan Vlaanderen (zie Beleidsbrief 2007-2008), 
voor de provincie Oost-Vlaanderen? 

 
6. Hoe evalueert de minister het aanbod aan bedrijventerreinen in Oost-Vlaanderen? 
 
N.B: Deze vraag werd gesteld aan de ministers Ceysens (vraag nr. 54) en Van Mechelen (nr. 98). 
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PATRICIA CEYSENS 
VLAAMS MINISTER VAN ECONOMIE, ONDERNEMEN, WETENSCHAP, INNOVATIE EN BUITENLANDSE 
HANDEL 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 54 van 26 maart 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt door minister Dirk Van Mechelen, Vlaams minister 
van Financiën, Begroting en Ruimtelijke Ordening. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
PATRICIA CEYSENS 
VLAAMS MINISTER VAN ECONOMIE, ONDERNEMEN, WETENSCHAP, INNOVATIE EN BUITENLANDSE 
HANDEL 
 
 
Vraag nr. 56 
van 26 maart 2008 
van BART VAN MALDEREN 
 
 
 
Instellingen voor postinitieel onderwijs   -   Beheersovereenkomst 
 
De basisfinanciering van instellingen voor postinitieel onderwijs zoals het Instituut voor Tropische 
Geneeskunde (ITG) en de Vlerick Management School komt uit de onderwijsbegroting. 
 
In de Beleidsbrief Economie, Ondernemen, Wetenschap, Innovatie en Buitenlandse Handel 2008 staat 
dat de minister het budget voor het onderzoeksluik van deze instellingen optrekt met 1 miljoen euro, 
vanuit de begroting Wetenschapsbeleid. Voor beide instellingen zou een beheersovereenkomst met 
performantiecriteria opgemaakt worden. 
 
Kan de minister een stand van zaken geven m.b.t. de opmaak van een beheersovereenkomst met 
performantiecriteria voor het ITG en Vlerick? 
 
Welke performatiecriteria werden opgenomen in de beheersovereenkomst? 
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PATRICIA CEYSENS 
VLAAMS MINISTER VAN ECONOMIE, ONDERNEMEN, WETENSCHAP, INNOVATIE EN BUITENLANDSE 
HANDEL 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 56 van 26 maart 2008 
van BART VAN MALDEREN 
 
 
 
Zowel met het Instituut voor Tropische Geneeskunde als met de Vlerick Management School is bij 
wijze van overgangsmaatregel een eenjarige overeenkomst afgesloten (juli 2007-juni 2008). In die 
overeenkomsten is bepaald dat deze instellingen een strategisch onderzoeksplan voor de periode 2008-
2012 moeten voorleggen. Vervolgens zullen deze plannen geëvalueerd worden door het departement 
EWI. Op basis daarvan zullen vijfjarige beheersovereenkomsten worden afgesloten, waarin 
performantiecriteria zijn opgenomen. 
 
Zonder vooruit te lopen op de definitieve beslissing is het logisch om in beide beheersovereenkomsten 
criteria op te nemen die de internationale positie van de instelling in kaart brengen. Daarbij kan in de 
eerste plaats worden gedacht aan publicatie-output en de succesratio in het verwerven van externe 
financiering.  
 
De beheersovereenkomsten zullen nog voor het zomerreces ter goedkeuring aan de Vlaamse Regering 
worden voorgelegd. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
PATRICIA CEYSENS 
VLAAMS MINISTER VAN ECONOMIE, ONDERNEMEN, WETENSCHAP, INNOVATIE EN BUITENLANDSE 
HANDEL 
 
 
Vraag nr. 57 
van 26 maart 2008 
van BART VAN MALDEREN 
 
 
 
IWT   -   Postdocmandaten en specialisatiebeurzen 
 
In haar Advies 115 van de VRWB (Vlaamse Raad voor Wetenschapsbeleid) maakt de Raad de 
randbemerking dat het IWT (Instituut voor de Aanmoediging van Innovatie door Wetenschap en 
Technologie in Vlaanderen) nu reeds in postdocmandaten (OZM) in bedrijven voorziet. Echter, deze 
zouden weinig en zelfs een dalend succes kennen. Ook zou er weinig gebruik gemaakt worden van de 
mogelijkheid voor de IWT-aspiranten (specialisatiebeurzen) om een deel van hun tijd in een bedrijf 
door te brengen. 
 
1. Kan de minister een overzicht per jaar geven van het aantal postdocmandaten sinds de invoering 

ervan? 
 
2. Hoe verklaart de minister de evolutie van deze postdocmandaten? 
 
3. Kan de minister een overzicht per jaar geven van het aantal specialisatiebeurzen sinds de invoering 

ervan? 
 
4. Hoe verklaart de minister de evolutie van deze specialisatiebeurzen? 
 
5. Acht de minister bijsturing nodig en zo ja, hoe zal zij dit doen? 
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PATRICIA CEYSENS 
VLAAMS MINISTER VAN ECONOMIE, ONDERNEMEN, WETENSCHAP, INNOVATIE EN BUITENLANDSE 
HANDEL 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 57 van 26 maart 2008 
van BART VAN MALDEREN 
 
 
 
1.  In tabel 1 (zie bijlage) wordt een overzicht gegeven van het aantal postdoctorale 

onderzoeksmandaten bij het IWT sedert de invoering van het mechanisme in 1991. 
 
2.  Grafiek 1 (zie bijlage) herneemt de cijfers uit tabel 1 en toont een duidelijk golfpatroon met een 

duurtijd van 10 jaar. Een pasklare verklaring voor de twee pieken in 1995 en 2005 en het terug 
afnemen van interesse voor dit IWT-steunkanaal is er niet, maar mogelijk staat dit in verband 
met respectievelijk de opstart van het systeem (in 1991, maar pas vanaf 1992 echt operationeel) 
en de uitbouw van het systeem naar de drie huidige types van mandaten (maart 2003). OZM-
type 3 mandaten vertegenwoordigen in de periode 2003-2007 78% van de aanvragen, tegenover 
13,5% (OZM-type 2) en 8,5% (OZM-type 1). Het aandeel van de buitenlandse aanvragers steeg 
van 7,2% (1992-2004) naar 17,5% (2005-2007). 

 
3.  In tabel 2 (zie bijlage) wordt een overzicht gegeven van het aantal specialisatiebeurzen sinds de 

invoering ervan. Dit betreft enkel de aanvragen voor een specialisatiebeurs 1ste termijn. De 
gegevens over de beursaanvragen 2de termijn lijken minder relevant, daar ze volledig bepaald 
worden door de toegekende beurzen 1ste termijn. 

 
4.  Grafiek 2 herneemt de cijfers van tabel 2. Het aantal toegekende beurzen werd in 2004 

opgetrokken van 150 naar 200, wat ook de plotse stijging verklaart.  
 
 Het jaarlijks aantal aanvragen lijkt vooral sterk onderhevig te zijn aan de economische 

conjunctuur. Zo blijken vooral de burgerlijke en bio-ingenieurs in belangrijke mate dit patroon 
te bepalen. Ze vertegenwoordigen immers respectievelijk 17,8% en 12,8% van de aanvragers in 
de periode 1994-2007. De economische impact blijkt ook bevestigd door de vaststelling dat de 
sterkste dalingen in 2007 t.o.v. 2006 vooral te situeren waren bij de praktijkgerichte disciplines 
als ingenieurs (bio-, burgerlijk, industrieel), artsen en informatici. Grafiek 3 (zie bijlage) toont 
dit in meer detail. 

 
5.  Eventuele bijsturing kan eventueel gebeuren in functie van het advies dat de Vlaamse Raad voor 

Wetenschapsbeleid momenteel voorbereidt rond de discussienota “Doctoraatsbeurzen en 
postdoctorale onderzoeksmandaten”. 

 
 
BIJLAGE 
 
Tabellen en grafieken 
 

 
Bijlage(n):  
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2007-2008/CEYSENS/57/antw.057.bijl.001.doc 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
PATRICIA CEYSENS 
VLAAMS MINISTER VAN ECONOMIE, ONDERNEMEN, WETENSCHAP, INNOVATIE EN BUITENLANDSE 
HANDEL 
 
 
Vraag nr. 58 
van 3 april 2008 
van MARGRIET HERMANS 
 
 
 
Wetenschappelijke publicaties   -   Engels 
 
De meeste wetenschappelijke publicaties waarin onderzoekers hun resultaten bekend maken, worden 
enkel in het Engels uitgegeven. De tijdschriften eisen ook vaak dat artikelen in het Engels worden 
aangeleverd, maar er is nauwelijks assistentie bij vertalingen of eindredactie voor wetenschappers die 
geen native speakers zijn. Ook tijdens wetenschappelijke bijeenkomsten is de voertaal meestal Engels. 
 
Het publiek wordt niet op de hoogte gebracht van belangrijk onderzoek dat door niet-Engelssprekende 
wetenschappers wordt verricht, zo werd gesteld tijdens een bijeenkomst van de American Association 
for the Advancement of Science in februari laatstleden. 
 
Engelstalige wetenschappers zijn er zelf ook van overtuigd dat anderstaligen minder kansen krijgen. 
Tegenwoordig wordt meer dan 90 % van de wetenschappelijke tijdschriften die beschouwd worden als 
"prestigieus", gepubliceerd in het Engels. Wetenschappers die het onderzoek van andere 
wetenschappers willen bestuderen, moeten eerst grondig Engels leren, en dat kan jaren duren. 
 
1. Heeft de minister weet van problemen die Vlaamse wetenschappers ondervinden in het kader van 

deze problematiek?  
 
2. Heeft de minister zicht op het aandeel Vlaamse wetenschappelijke publicaties in de prestigieuze 

wetenschappelijke tijdschriften? Zo ja, over welk percentage spreken we? 
 
3. Zijn er al initiatieven genomen om onze niet-Engelsprekende onderzoekers bij te staan met 

vertaling en eindredactie? 
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PATRICIA CEYSENS 
VLAAMS MINISTER VAN ECONOMIE, ONDERNEMEN, WETENSCHAP, INNOVATIE EN BUITENLANDSE 
HANDEL 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 58 van 3 april 2008 
van MARGRIET HERMANS 
 
 
 
1. Wetenschappers worden verondersteld deel te nemen aan de wetenschappelijke 

onderzoeksgemeenschap, kennis te nemen van nieuwe ontdekkingen en discussies in hun 
vakgebied. Het Engels is de internationale wetenschappelijke voertaal bij uitstek, onder meer 
voor publicaties en conferenties. Kennis van het Engels is essentieel om als onderzoeker te 
functioneren in een internationaal competitieve omgeving. Als we de cijfers bekijken van het 
groeiend aantal internationale co-publicaties van Vlaamse auteurs met collega’s uit het 
buitenland, lijkt het mij weinig waarschijnlijk dat Vlaamse onderzoekers een comparatief nadeel 
zouden ondervinden op dit vlak.  

 
 Daarnaast dient opgemerkt te worden dat in sommige vakgebieden die eerder cultuur- en 

taalgebonden zijn, zoals recht, geschiedenis, literatuur en linguïstiek, grondige en gedetailleerde 
artikelen verschijnen in het Nederlands. Aspecten die relevant zijn voor een internationaal 
onderzoekspubliek worden vaak later in het Engels gepubliceerd. 

 
2. Het gros van de onderzoeksoutput van Vlaamse wetenschappers die actief zijn in de levens-, 

natuur- en technische wetenschappen is opgenomen in de bibliografische databanken van het 
Amerikaans Instituut voor Wetenschappelijke Informatie (ISI). Op basis hiervan worden 
bibliometrische analyses verricht door het Vlaams interuniversitair steunpunt O&O-indicatoren. 
Uit de meest recente editie van het Vlaams Indicatorenboek 2007 blijkt dat 53,1% van alle 
Vlaamse publicaties in de genoemde disciplines werden gerealiseerd in samenwerking met 
internationale co-auteurs. Ter vergelijking: in 1992 was dit nog 33,7%. 

 
 Het aandeel Vlaamse publicaties in het wereldtotaal voor de genoemde wetenschapsgebieden 

steeg van 0,61% in 1992 tot 0,93% in 2005, i.e. een zeer aanzienlijke stijging met bijna 50% 
over een periode van 14 jaar.  

 
 Naast de genoemde wetenschapsgebieden zijn er ook nog de sociale en humane wetenschappen, 

die slechts voor een deel terug te vinden zijn in de ISI-databanken. Momenteel worden de 
nodige voorbereidingen getroffen voor de uitbouw van een Vlaams academisch bibliografisch 
bestand voor de sociale en humane wetenschappen, dat complementair aan ISI zal worden 
uitgebouwd. De decretale onderbouwing hiervoor is voorzien in het financieringsdecreet hoger 
onderwijs van 18 maart 2008.  

 
3. Er worden geen initiatieven genomen om niet-Engelssprekende onderzoekers bij te staan met 

vertaling en eindredactie. Zoals gesteld onder punt 1, moet een onderzoeker kunnen 
functioneren in een internationale omgeving. Dit moet deel uitmaken van de opleiding tot 
onderzoeker. 

 
 In deze context is het ook belangrijk om te verwijzen naar de aanbevelingen van het rapport 

Soete en de recente adviezen van de Vlaamse Raad voor Wetenschapsbeleid (VRWB) en de 
Vlaamse Onderwijsraad (VLOR) en tot een versoepeling te komen van de vigerende 
taalregelgeving in het hoger onderwijs. 



Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.7 - April 2008  -701- 
 
 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

B. Vragen waarop werd geantwoord na het verstrijken van de reglementaire termijn
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KRIS PEETERS, 
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, 

 VLAAMS MINISTER VAN INSTITUTIONELE HERVORMINGEN, 
 HAVENS, LANDBOUW, ZEEVISSERIJ EN PLATTELANDSBELEID
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
KRIS PEETERS 
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN INSTITUTIONELE HERVOR-
MINGEN, HAVENS, LANDBOUW, ZEEVISSERIJ EN PLATTELANDSBELEID 
 
 
Vraag nr. 46 
van 14 maart 2008 
van JOS DE MEYER 
 
 
 
Duurzame glastuinbouwzones   -   Beveren 
 
In de Beleidsbrief Landbouw, Zeevisserij en Plattelandsbeleid, Beleidsprioriteiten 2007-2008, lezen 
we dat “onder begeleiding van de pas geïnstalleerde klankbordgroep glastuinbouw wordt verder 
gewerkt aan het clusteren van glastuinbouwbedrijven via de realisatie van glastuinbouwzones. De 
sector kijkt ook aan tegen een aantal cruciale uitdagingen, waarvan ruimte en energie de belangrijkste 
zijn. Het is van groot belang dat de sector blijvend vestigingsmogelijkheden krijgt, alsook kansen voor 
een verdere duurzame ontwikkeling. In dit verband zal in 2008 concreet verder werk worden gemaakt 
van de ontwikkeling van duurzame glastuinbouwzones of duurzame glastuinbouwbedrijventerreinen, 
aan de hand van een aantal pilootprojecten.” 
 
In zijn antwoord op een vraag om uitleg over het toetsingskader voor de vestiging of uitbreiding van 
glastuinbouwbedrijven (Commissievergadering C28 – SLAN4 – 16 oktober 2007) antwoordde de 
minister: “Een ander spoor is de ontwikkeling van bedrijvenzones voor glastuinbouw, in Beveren en in 
Oudenburg. Ik wil daar duurzame glastuinbouwzones realiseren.” 
 
De Wase Tuindersgilde is vragende partij om de glastuinbouwzone in Beveren zo snel als mogelijk te 
realiseren en wordt hierbij gesteund door het gemeentebestuur. Ook de “klankbordgroep 
glastuinbouw” heeft zijn volle steun toegezegd aan de optie van glastuinbouwzone in Beveren. Maar 
de tijd dringt. Als er niet spoedig een positieve beslissing wordt genomen over de te realiseren 
glastuinbouwzone, wordt de achterstand die bedrijven oplopen door het wachten te groot, aldus de 
Wase Tuindersgilde op haar jaarlijkse feestvergadering. 
 
1. Welke stappen heeft de “klankbordgroep glastuinbouw” reeds ondernomen voor de realisatie van 

een glastuinbouwzone in Beveren? Welke opportuniteiten dienen zich hier aan? 
 
2. Welke vragen en knelpunten moeten nog worden opgelost? 
 
3. Wanneer kan de beslissing voor de glastuinbouwzone Beveren verwacht worden? 
 
4. Wanneer kan er - in het beste geval - effectief gestart worden met de bouw van serres in deze 

glastuinbouwzone? 
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KRIS PEETERS 
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN INSTITUTIONELE 
HERVORMINGEN, HAVENS, LANDBOUW, ZEEVISSERIJ EN PLATTELANDSBELEID 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 46 van 14 maart 2008 
van JOS DE MEYER 
 
 
 
1.  De ‘Klankbordgroep glastuinbouw’, die bestaat uit vertegenwoordigers van de sector van de 

overheid (Vlaamse Landmaatschappij en mijn administratie) komt op regelmatige basis samen 
om het proces van de ontwikkeling van glastuinbouwbedrijvenzones in Vlaanderen te 
begeleiden en te ondersteunen. Enerzijds is het de bedoeling om een ‘gemeenschappelijk kader’ 
te creëren waarbinnen verschillende glastuinbouwprojecten in Vlaanderen zich kunnen 
ontwikkelen, anderzijds wordt op een regelmatige basis informatie uitgewisseld over de stand 
van zaken van de verschillende individuele projecten in Vlaanderen, waaronder het project in 
Beveren. 

 
 Voor het project in Beveren wordt de ontwikkeling van een gebied van 100ha gedacht, waarvan 

50 à 60 ha netto glas zou zijn. Bij de voorbereidende gesprekken zijn de gemeente Beveren, de 
Provincie Oost-Vlaanderen, mijn administratie en een studiebureau betrokken. Bovendien wordt 
dit project mee begeleid door een technisch expert, die in mijn opdracht die de ontwikkeling van 
de glastuinbouwzones in Vlaanderen in goede banen leidt. 

 
 De ruimtelijke keuze van dit project is in overeenstemming met het Ruimtelijk Structuurplan 

Vlaanderen waarbij  de regio Beveren, waar reeds heel wat bestaande glastuinbouw aanwezig is, 
is opgenomen als een glastuinbouwconcentratiegebied. Bovendien is het projectgebied op basis 
van de locatiestudies, uitgevoerd door de Vlaamse Landmaatschappij, geselecteerd als een 
potentieel gebied voor de inplanting van een glastuinbouwzone. Een bijkomende ruimtelijke 
factor is dat het gebied vlak naast de E17 en de uit te breiden KMO -zone Schaarbeek komt te 
liggen. Er wordt hierbij gestreefd naar een optimaal gebruik van ruimte (bundeling 
glastuinbouw- en KMO -zone) en bundeling van infrastructuur (wegen, nutsleidingen, …).  

  
 
2.  De sleutelfactoren in de ontwikkeling van een glastuinbouwzone zijn de keuze van het gebied, 

de uiteindelijke beslissing tot afbakening van een gebied via een ruimtelijk uitvoeringsplan en 
het verwerven van de landbouwgronden. 

 
 Een belangrijke factor hierbij in Beveren is dat er mogelijks gebruik gemaakt kan worden van 

restwarmte en rest-CO2 afkomstig van bedrijven in het havengebied. Het havengebied in 
Antwerpen bezit een overschot aan laagwaardige warmte en CO2 welke kan gevaloriseerd 
worden worden in de glastuinbouw. Dit draagt zeker bij tot de verduurzaming van onze 
maatschappij zowel op economisch vlak, als op vlak van de energiebevoorrading en 
energiebesparing als op milieuvlak door vermindering van de uitstoot van ondermeer 
broeikasgassen. Voor een beperkte glasoppervlakte in Beveren zou dit al snel een vermindering 
van de uitstoot met 55.000 ton CO2 op jaarbasis kunnen betekenen.  

 
 Het belangrijkste knelpunt met betrekking tot de zone in Beveren op dit moment is de 

interferentie tussen de afbakening van het Grootstedelijk Gebied Antwerpen en de afbakening 
van de natuurlijke en agrarische structuur in de buitengebiedregio Waasland. Het project in 
Beveren maakt deel uit van dit laatste proces. Ik heb mijn bezorgdheid terzake geuit aan collega 
van Mechelen.  
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 Andere vragen en punten die in een latere fase, indien het proces van de opmaak en goedkeuring 

van het RUP gunstig evolueert, aan bod zullen komen en een oplossing vereisen zijn de 
verwerving van de gronden, de begeleidingsmaatregelen voor de huidige landbouwers, de 
financiering van het energieproject, ... Dit zijn punten die ook in de klankbordgroep 
glastuinbouw aan bod zullen komen. 

 
 
3.  Over het programma voor het buitengebied Waasland wordt dit voorjaar nog een intensief 

overleg opgestart met de Ruimtelijke Planning, met de besturen en met de klankbordgroepen 
van de andere actoren. 

 
 Volgens de beslissing van de Vlaamse Regering van 14 december 2007 over de tussentijdse 

evaluatie en bijsturing van de planningsprocessen van de natuurlijke en agrarische structuur 
moet de Vlaamse Regering een beslissing nemen over het HAG van het Waasland in week 18 
(vanaf 27 april) van 2009. 

 
 Anderzijds verwachten we ook een procedure voor het gewestelijke RUP van het Grootstedelijk 

Gebied Antwerpen.   
 
 
4.  Dit is moeilijk in te schatten. In het beste geval, wanneer het overleg gedurende de volgende 

maanden gunstig evolueert en een akkoord bereikt kan worden voor opname van een 
glastuinbouwzone in het buitengebied Waasland, kan door de bestendige deputatie de beslissing 
genomen worden om een voorontwerp van provinciaal RUP (inclusief milieubeoordeling) op te 
maken. 

 
  Rekening houdende met de voorziene adviestermijnen voor de uiteindelijke goedkeuring en de 

termijn voor de uitvoering van de noodzakelijke verkavelingswerken (desgevallend eventueel 
ook de nutsleidingen voor restwarmte en rest-CO2) mag men al gauw rekenen op een 
tijdsperiode van minimaal 3 jaar na de vasttelling van het voorontwerp van ruimtelijk 
uitvoeringsplan. 
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MINGEN, HAVENS, LANDBOUW, ZEEVISSERIJ EN PLATTELANDSBELEID 
 
 
Vraag nr. 47 
van 14 maart 2008 
van KARLOS CALLENS 
 
 
 
Visquota   -   Controles 
 
In een artikel in het weekblad Knack van 20 februari 2008 wordt door een visserijbioloog beweerd dat 
“we de visserij eenvoudigweg een halt moeten toeroepen, voor het welzijn van iedereen.” En verder 
dat “fraude met quota en vangsten nu inherent aan het systeem is.” 
 
1. Blijkt uit de bevindingen van de controleurs dat er structureel gefraudeerd wordt met quota en 

vangsten? 
 
2. Hoeveel controles vonden plaats in de periode 2005-2007? 
 
3. Hoeveel inbreuken werden vastgesteld? 
 
4. Hoeveel en welke sancties werden opgelegd? 
 
5. Welke structurele maatregelen zijn noodzakelijk om eventuele misbruiken met quota en vangsten 

te vermijden? 
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KRIS PEETERS 
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN INSTITUTIONELE 
HERVORMINGEN, HAVENS, LANDBOUW, ZEEVISSERIJ EN PLATTELANDSBELEID 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 47 van 14 maart 2008 
van KARLOS CALLENS 
 
 
 
Het artikel van Knack betrof een interview van een internationaal gerenommeerde Canadese 
visserijbioloog die bedenkingen formuleerde over de situatie wereldwijd. De situatie binnen de EU is 
evenwel niet dezelfde als die er buiten! 
 
In de Europese context hebben we te maken met de bepalingen vervat in het Gemeenschappelijk 
visserijbeleid en meer bepaald met het conserveringsbeleid. De kwantitatieve outputbeperkingen, met 
name visquota, die krachtens dat beleid worden opgelegd hebben de invoering van begeleidende 
maatregelen noodzakelijk gemaakt. Zo dienen de vissers een logboek bij te houden waarin ze hun 
vangsten per vangstgebied moeten registreren en declareren bij aanlanding, moeten de lidstaten de 
vangsten die op hun grondgebied worden aangeland per bestand en per herkomst declareren en dienen 
tenslotte de visafslagen of de eerste aankopers van vis, verkoopsstatistieken met herkomst, 
hoeveelheden en prijs aan de autoriteiten van de plaats van verkoop over te maken. 
Er werden dus als het ware “boekhoudkundige systemen” uitgewerkt om de quota-opname op de 
verschillende niveaus – vangst, aanlanding en verkoop te kunnen volgen en onderdeclaratie zoveel als 
mogelijk te beperken. 
 
1.  Er wordt in Vlaanderen niet vastgesteld dat er structureel fraude gepleegd wordt met quota en 

vangsten. Het kan evenwel gebeuren dat bij het bereiken van vangstplafonds een individuele 
schipper geneigd zou zijn tot het verschrijven van zijn vangsten naar een gebied waar de 
vangstrechten ruimer zijn. Uiteraard wordt hier op toegezien en worden moderne technologieën 
gebruikt, zoals het volgen van de positiebepalingen van de vaartuigen door satellieten.  
 

2.  Per jaar werden er in de periode 2005-2007 volgende controles verricht: 
 In 2005 vonden 83 controle opdrachten plaats aan land, 85 dagen op zee waarbij 151 schepen 

gecontroleerd werden en 48 vluchten over zee. 
 In 2006 vonden 68 controle opdrachten plaats aan land, 82 dagen op zee waarbij 163 schepen 

gecontroleerd werden en 43 vluchten over zee. 
 In 2007 vonden 50 controle opdrachten plaats aan land, 77 dagen op zee en 43 vluchten over 

zee. 
 
 Deze controles op het terrein worden aangevuld door administratieve controles nadien. Bij deze 

zgn. gekruiste controles worden alle bij de dienst gekende informatie geverifieerd, inclusief de 
gegevens die afkomstig zijn van het satellietvolgsysteem. 

 Verder dient ook gewezen te worden op het feit dat de Vlaamse vissers ook door buitenlandse 
controlediensten worden opgevolgd gezien de visgronden zich meestal bevinden buiten de 
Belgische zeegebieden. 

 
 3.  Er werden in de periode 2005-2007 respectievelijk 34, 46 en 38 processen verbaal opgesteld 

voor inbreuken op de Europese en nationale visserijreglementering alsook enkele tientallen 
schriftelijke waarschuwingen en een ongekend aantal mondelinge waarschuwingen. 

 
4.  Vastgestelde inbreuken worden systematisch correctioneel vervolgd, seponeren is hierbij 

uitzonderlijk. De strafmaat staat vermeld in de basiswetgeving, te weten een minimumstraf van 
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550 €, inclusief de opdeciemen, in de wet op de handel op landbouw-, tuinbouw- en 
zeevisserijproducten en een minimumstraf van 8.250 €, te verhogen met de opdeciemen, in het 
kader van de andere visserijwetten. Verbeurdverklaring van in beslaggenomen vis en vistuig 
wordt meestal uitgesproken. Sinds een aantal jaren voegen verbalisanten bij hun vaststelling 
systematisch een berekening van het economische voordeel dat uit de inbreuk voortvloeit. Ook 
hier wordt verbeurdverklaring meestal uitgesproken. 

 
5.  Het aanhouden van een regelmatige controledruk op de visserijactiviteiten moet verzekerd zijn. 

Daartoe werd binnen de dienst Zeevisserij een controlecel opgericht bij de totstandkoming van 
het Gemeenschappelijk visserijbeleid. Die controlecel onderhoudt regelmatige contacten met 
andere korpsen die een meer algemene controlebevoegdheid hebben. Anderzijds dient er ook in 
internationaal verband gewerkt te worden. Het Europees controleagentschap dat begin 2007 
werd opgericht heeft tot taak de nationale controlediensten te doen samenwerken teneinde 
internationaal met gemeenschappelijke standaarden te werken. Het bijhouden van correcte 
statistieken is eveneens een vereiste. Verwacht wordt dat de invoering van een elektronisch 
logboek in de nabije toekomst de kwaliteit en de uitwisseling van gegevens positief zal 
beïnvloeden. 
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Vraag nr. 48 
van 14 maart 2008 
van KARLOS CALLENS 
 
 
 
Vislabels   -   Controles 
 
In een artikel in het weekblad Knack van 20 februari 2008 wordt door een visserijbioloog beweerd dat 
“er steeds meer labels op de markt komen om vis aan te duiden die duurzaam gevangen is, wat 
betekent dat het effect op de vispopulaties beperkt zou zijn. Dat is larie. In de helft van de gevallen eet 
je vis van een andere soort dan die op het label staat vermeld.” 
 
1. Blijkt uit de bevindingen van de controleurs dat er wat schort met de vislabels? Klopt het 

bijvoorbeeld dat men “in de helft van de gevallen vis eet van een andere soort dan die op het label 
staat vermeld”? 

 
2. Hoe frequent werden de labels gecontroleerd in de periode 2005-2007? 
 
3. Hoeveel inbreuken werden vastgesteld? 
 
4. Hoeveel en welke sancties werden opgelegd? 
 
5. Behoeft de huidige reglementering bijsturing om misbruiken te vermijden? 
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MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN INSTITUTIONELE 
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ANTWOORD 
op vraag nr. 48 van 14 maart 2008 
van KARLOS CALLENS 
 
 
 
Het artikel van Knack betrof een interview van een internationaal gerenommeerde Canadese 
visserijbioloog die bedenkingen formuleerde over de situatie wereldwijd. De situatie binnen de EU is 
evenwel niet dezelfde als die er buiten! 
Er bestaan inderdaad een aantal labels op de markt waarbij het duurzaam karakter van de te koop 
aangeboden vis gegarandeerd wordt. Deze labels zijn het gevolg van privé initiatief van bepaalde 
belangengroepen, NGO’s edm. Het is aan de initiatiefnemers van deze certificatieschema’s om ervoor 
te zorgen dat hun interne regels gerespecteerd worden. 
 
In toepassing van de marktverordening die genomen werd in het kader van het Gemeenschappelijk 
visserijbeleid dient de consument evenwel geïnformeerd te worden door middel van een adequate 
affichering of etikettering van de handelsbenaming van de betrokken soort, de productiemethode 
(vangst op zee of in de binnenwateren of kweek) en het vangstgebied. Deze controles dienen door de 
overheid te gebeuren. 
 
Op het niveau van de groothandelaars en de verkooppunten worden deze controles uitgevoerd door de 
FOD Economie, KMO, Middenstand en Energie, Algemene directie Controle en Bemiddeling – 
tweede afdeling Gespecialiseerde diensten. 
 
Uit gegevens bekomen bij die diensten blijkt dat in de periode november 2005 tot einde 2006 een 
grote controle, respectievelijk informatieactie heeft plaatsgevonden. Om de actie overzichtelijk te 
houden werd het repressieve luik van het algemeen onderzoek beperkt tot zalm, een populaire vissoort 
waarvan zowel de wilde als de gekweekte variëteit werd verkocht. Op 380 verkooppunten die 
gecontroleerd werden dienden in 249 gevallen een proces verbaal van waarschuwing opgesteld te 
worden. Bij een nacontrole werd voor 4 inbreuken een Pro Justitia opgesteld. Een controle in de 
filialen van 27 grootdistributieketens bracht geen ernstige tekortkomingen aan het licht. 
 
Tijdens de algemene enquête stelden de controleurs vast dat veel kleinhandelaars de nodige informatie 
niet krijgen van hun leverancier hoewel deze verplicht zijn de betrokken gegevens te vermelden op de 
groothandelsverpakking of op het leveringsdocument. Daarom loopt sinds april een onderzoek bij 
geselecteerde groothandelaars en producenten van vis en visproducten.  Van de 146 tot nu toe 
gecontroleerde adressen werden 65 processen verbaal van waarschuwing opgesteld.  
 
Ook de labels die in Vlaanderen recent gelanceerd werden zijn privé initiatief. De Vlam is momenteel 
bezig met deze in kaart te brengen. Het is de bedoeling overleg te plegen om te komen tot een grotere 
transparantie.  
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MINGEN, HAVENS, LANDBOUW, ZEEVISSERIJ EN PLATTELANDSBELEID 
 
 
Vraag nr. 49 
van 14 maart 2008 
van KARLOS CALLENS 
 
 
 
Bescherming mariene gebieden   -   Streefdoelen 
 
De Internationale Conventie voor Biologische Diversiteit uit 1992 legde streefdoelen vast voor 2010 
en 2012 inzake de bescherming van mariene gebieden. 
 
In een artikel in het weekblad Knack van 20 februari 2008 wordt door een visserijbioloog beweerd dat 
“zoals we nu bezig zijn, die pas worden gehaald in 2045 en 2082”. Bijgevolg wordt gevreesd dat het 
voor heel wat visreserves te laat zal zijn. 
 
1. Worden de streefdoelen van de Internationale Conventie voor 2010 en 2012 niet gehaald? 
 

Wanneer zullen ze naar verwachting dan wél worden gehaald? 
 

2. Welke inspanningen doet Vlaanderen om deze streefdoelen te helpen bereiken? 
 
3. Betekent het inderdaad dat we de visserij een halt moeten toeroepen, of bestaat er ook een meer 

pragmatische oplossing? 
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ANTWOORD 
op vraag nr. 49 van 14 maart 2008 
van KARLOS CALLENS 
 
 
 
De bescherming van het mariene milieu, inclusief het afbakenen van beschermde gebieden is tot op 
vandaag een federale bevoegdheid. Meer bepaald de minister van de Noordzee en de dienst Marien 
Milieu van het Directoraat generaal Leefmilieu van de FOD Volksgezondheid, Veiligheid van de 
Voedselketen en Leefmilieu zijn daar mee bezig. 
 
Zo werden in oktober 2005 drie speciale beschermingszones en twee speciale zones voor 
natuurbehoud in de Belgische zeegebieden aangeduid om te voldoen aan de bepalingen vervat in de 
zgn. vogel- respectievelijk habitatrichtlijn.  
Beleidsplannen dienen voor deze gebieden evenwel nog opgesteld te worden. In dat verband kan 
meegegeven worden dat er reeds informeel overleg was tussen het federale DG Leefmilieu en mijn 
diensten betrokken bij het zeevisserijbeheer teneinde te verkennen of, en zo ja in hoeverre, de 
zeevisserij bijkomend gereglementeerd kan/moet worden.  
Indien dit nodig mocht blijken, zal alleszins overleg met het georganiseerde sector moeten 
plaatsvinden en zullen de notificatieprocedures bij de Europese Commissie en bij onze buurlanden – 
waarvan vissers beschikken over historische visrechten binnen de Belgische territoriale zee - moeten 
gerespecteerd worden. 
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Vraag nr. 50 
van 14 maart 2008 
van GINO DE CRAEMER 
 
 
 
Project Seine-Schelde-West   -   Timing 
 
Sinds 2007 loopt er in opdracht van Waterwegen en Zeekanaal een haalbaarheidsstudie over het 
project Seine-Schelde-West. 
 
De studie onderzoekt de verschillende manieren waarop de aansluiting van de haven van Zeebrugge 
op het Trans-Europees binnenvaartnetwerk best gerealiseerd kan worden. Centraal staat de vraag naar 
de haalbaarheid van de drie mogelijke opties. Verschillende aspecten als de impact op het milieu, de 
economische gevolgen, waterhuishouding en uiteraard de sociale aspecten komen daarbij aan bod. 
 
Naast een haalbaarheidsstudie werd ook een plan-MER opgestart, waarin de impact van de 
verschillende alternatieven op het milieu onderzocht worden. 
 
Op basis van de onderzoeksresultaten zal de Vlaamse Regering een beslissing nemen over het al dan 
niet uitvoeren van het project. In geval van een positieve beslissing, en na het finaliseren van het plan-
MER, zal een keuze gemaakt worden tussen de haalbare alternatieven. 
 
Volgens de webstek van Waterwegen en Zeekanaal NV (www.wenz.be) mag een eerste beslissing 
verwacht worden tegen het voorjaar van 2008. Naar aanleiding van de nieuwjaarsreceptie van de 
Zeebrugse havengemeenschap midden januari 2008 verklaarde de minister-president echter dat een 
beslissing pas zou volgen tegen midden 2009. 
 
1. Klopt het dat de beslissing werd uitgesteld tot 2009? Met andere woorden: wanneer wordt een 

definitieve keuze gemaakt? Kan de minister-president een concrete timing geven? 
 
2. Wat is de stand van zaken in dit dossier? 
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ANTWOORD 
op vraag nr. 50 van 14 maart 2008 
van GINO DE CRAEMER 
 
 
 
1. De verwarring over het beslissingsmoment wordt veroorzaakt doordat er in feite twee 

beslissingen genomen worden. In het voorjaar van 2008 zal een pricipiële beslissing genomen 
worden over het al dan niet voort bestuderen van het meest haalbare alternatief. Er wordt dus op 
basis van de haalbaarheidsstudie, de multicriteria-analyse en de kosten-batenanalyse gekeken of 
het project überhaupt interessant is. Indien het antwoord ja is, dan wordt er verder gestudeerd en 
zal eind 2008 een goedgekeurd plan-MER beschikbaar zijn, waarna de Vlaamse regering eind 
2008 of in de loop van 2009 een definitieve beslissing neemt over het al dan niet uitvoeren van 
het project en over welk uitvoeringsalternatief de voorkeur krijgt. 

 
2. Voor de ontsluiting van de kusthavens via het Afleidingskanaal worden momenteel drie 

theoretische onderzoeksalternatieven onderworpen aan een multicriteria-analyse en een 
maatschappelijke kosten-batenanalyse. Deze studie komt tot stand in samenwerking met 
betrokken overheden, sectoren en belangengroepen, teneinde een zo breed mogelijk 
maatschappelijk draagvlak te creëren. 

 
 Uit de multicriteria-analyse blijkt intussen dat alternatief drie, waarbij het Afleidingskanaal en 

het Leopoldkanaal als twee afzonderlijke kanalen behouden blijven, het meest relevante 
alternatief is.  

 Binnen de kosten-batenanalyse worden de drie alternatieven afgewogen t.o.v. een verdere 
optimalisatie van de bestaande verbinding via het kanaal Gent-Brugge voor scheepvaart tot 1350 
ton. De voorlopige resultaten beamen de vaststelling dat alternatief drie het meest interessant is. 

 
 Alternatief drie zal daarom in kader van de haalbaarheidsstudie en de plan-MER verder 

geoptimaliseerd worden. Dit zal gebeuren in functie van een minimalisatie van de ruimte-
inname en een verbetering op milieuvlak. 

 
 Als input voor de lopende milieueffectrapportage, heeft de VLM een landbouwgevoeligheids-

studie uitgevoerd op perceelsniveau. Deze wordt nog uitgewerkt op bedrijfsniveau. 
 Tevens zijn de metingen van de grond- en oppervlaktewaterpeilen begin dit jaar van start 

gegaan, met het oog op een toekomstige ecohydrologische studie. De resultaten van deze studie 
zullen in detail de relatie tussen het peilbeheer in de regio en de kansen voor (natte) natuur 
beschrijven. 

 
 Wat betreft de timing wordt voorzien dat de maatschappelijke kosten-batenanalyse wordt 

afgerond tegen eind april. Het ontwerp plan-MER wordt verwacht tegen half 2008. 
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GEERT BOURGEOIS, 
VLAAMS MINISTER VAN BESTUURSZAKEN, 

 BUITENLANDS BELEID, MEDIA EN TOERISME 
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Vraag nr. 62 
van 27 februari 2008 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
Vlaamse overheid   -   Ziekteverzuim 
 
In opvolging van mijn schriftelijke vragen van 28 maart 2006 aan alle ministers had ik graag volgende 
vragen gesteld over het personeel van de departementen en verzelfstandigde agentschappen binnen 
hun respectieve beleidsdomeinen. 
 
1. Hoeveel werkdagen afwezigheid van één dag wegens ziekte werden genoteerd binnen de 

respectieve departementen en agentschappen? Kan de minister de cijfers meedelen voor 2006, 
2007 en de stand van zaken in 2008? 

 
2. Hoeveel werkdagen afwezigheid wegens ziekte, minder dan 30 dagen, werden in dezelfde periode 

vastgesteld? 
 
3. Hoeveel werkdagen afwezigheid wegens langdurige ziekte (meer dan 30 dagen) werden genoteerd 

in dezelfde periode? 
 
4. Wat is de impact van deze ziektedagen op het personeelsbestand van de respectieve organisaties? 
 
5. Hoeveel werkdagen verminderde prestaties wegens ziekte werden voor diezelfde periode 

vastgesteld? 
 
6. Werden er specifieke acties ondernomen om het ziekteverzuim te verminderen? Zo ja, welke? 
 
7. Welke evolutie kan worden vastgesteld in vergelijking met de voorgaande jaren? 
 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 40, Van Mechelen nr. 83, 

Vandenbroucke nr. 153, Anciaux nr. 59, Bourgeois nr. 62, Keulen nr. 98, Van Brempt nr. 110, 
Vanackere nr. 109, Crevits nr. 451, Ceysens nr. 47). 
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GEERT BOURGEOIS 
VLAAMS MINISTER VAN BESTUURSZAKEN, BUITENLANDS BELEID, MEDIA EN TOERISME  
 
 
GECOÖRDINEERD ANTWOORD  
op vraag nr. 62 van 27 februari 2008 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
Naar aanleiding van uw parlementaire vraag over het ziekteverzuim in de Vlaamse overheid, gesteld 
aan alle leden van de Vlaamse Regering, heeft de Vlaamse Regering van 29 februari mij gevraagd om 
een gecoördineerd antwoord  te geven.  
 
1-3.   Statistische gegevens met betrekking tot het ziekteverzuim. 
 

In bijlagen 1 tot en met 3 vindt u de resultaten per entiteit.  
Het aantal werkdagen afwezigheid ten gevolge van ziekte wordt berekend op basis van het 
individuele werkrooster van elk personeelslid, na aftrek van weekenddagen, feestdagen buiten 
het weekend en onbezoldigde afwezigheden in de jaren 2006 en 2007 en in de 2 eerste maanden 
van 2008 (januari-februari).  

 
Door de interne personeelsverschuivingen ten gevolge van de BBB-reorganisatie midden 2006, 
zijn de gegevens van 2006 nog deels geregistreerd volgens de oude organisatiestructuur. 
Aangezien de verschillende departementen van het vroegere Ministerie van de Vlaamse 
Gemeenschap op verschillende tijdstippen in de nieuwe organisatiestructuur zijn ingevoegd, is 
dus omzichtigheid aangewezen bij een vergelijking van de gegevens van 2006 met deze van 
2007.  

 
De ziekteafwezigheid van de eerste twee maanden van 2008 kan niet als een representatieve 
voorafspiegeling beschouwd worden van de te verwachten ziekteafwezigheid voor het ganse 
jaar 2008 omdat er jaarlijks meer personeelsleden ziek zijn in het eerste kwartaal dan in de 
overige kwartalen van het jaar (o.a. door griepepidemie vanaf half januari 2008, vastgesteld door 
het Wetenschappelijk Instituut Volksgezondheid – www.influenza.be). 

 
4. Impact van het ziekteverzuim. 
 

We drukken de impact van het ziekteverzuim uit aan de hand van het 
ziekteafwezigheidspercentage : zie bijlage 4. 
Dit percentage geeft aan welk aandeel van het totaal aantal bezoldigde dagen aan 
ziekteafwezigheid verloren zijn gegaan. Het percentage geeft dus aan in welke mate de 
verwachte aanwezigheid van het personeel op de werkvloer door ziekte belemmerd wordt.  

 
5. Verminderde prestaties wegens ziekte. 

 
In bijlage 5 vindt u de resultaten per entiteit.   

 
6.     Acties om het ziekteverzuim te verminderen. 
 

Hieronder vindt u de antwoorden van de verschillende beleidsdomeinen. Ontbrekende gegevens 
zullen u zo snel mogelijk ter beschikking worden gesteld. 

 
 

Beleidsdomein DAR 
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Binnen de entiteiten van het ministerie Diensten voor het Algemeen Regeringsbeleid wordt er 
via een maandelijkse rapportering op niveau van de directieraad een overzicht gegeven van de 
ziektes en het aantal opgenomen ziektedagen. Zodoende kunnen er in functie hiervan passende 
maatregelen genomen worden, zoals onder andere extra controles via de geneeskundige 
controledienst Encare en het tijdig opstarten van de procedure bij de federale overheidsdienst 
Volksgezondheid, meer bepaald bij het bestuur van Medische Expertise (MEDEX) en de 
pensioencommissie. 

 
Beleidsdomein BZ 
De ziekteafwezigheden worden opgevolgd en preventief bestreden met de klassieke preventieve 
medische controles en het aanbod van gratis anti-griepinentingen aan het personeel. 

 
Beleidsdomein FB 
De voorbije jaren (2006 en 2007) werden er geen specifieke/bijzondere acties ondernomen om 
het ziekteverzuim van de personeelsleden van het beleidsdomein Financiën en Begroting terug 
te dringen. De ziekteafwezigheden worden uiteraard opgevolgd, maar de cijfers tonen aan dat er 
geen bijzondere maatregelen vereist zijn. Sporadisch worden ziektecontroles aangevraagd. Elke 
entiteit van het beleidsdomein voorziet hiervoor in een een jaarlijks budget. 

 
Beleidsdomein iV 
- Toerisme Vlaanderen:  

Om het ziekteverzuim te verminderen worden medische controles, die vooral preventief 
werken, en het aanbod van gratis anti-griepinentingen aangeboden.   

- Vlaams Agentschap voor Internationaal Ondernemen  
Behalve de medische controles die vooral preventief werken en het aanbod van gratis anti-
griepinentingen aan het personeel, werden geen specifieke acties ondernomen om het 
ziekteverzuim te verminderen. 

 
Beleidsdomein EWI 
De ondernomen acties bij het ministerie van EWI omvatten een jaarlijkse gratis griepvaccinatie 
en de onmiddellijke invoer van ziektemeldingen zodat ENCARE de mogelijkheid heeft tot 
controle (vooral ééndagsziektes). Zo was er een lichte verhoging van het aantal controles in 
2008. 
Bovendien is er een maximale opvolging van de adviezen van de arbeidsgeneesheer. Zeer 
binnenkort zal er ook een electronische opvolging/rapportering van deze 'dossiers' via de module 
arbeidsgeneeskunde in vlimpers mogelijk worden. 

 
Beleidsdomein WVG 
- Ministerie van WVG 

Er wordt voorlopig enkel gebruik gemaakt van het systeem van ziektecontroles. 
 
- Vlaams Agentschap voor Personen met een Handicap 

Het ziektecontroleorgaan Encare werd op 5 oktober 2005 uitgenodigd voor een overleg op het 
agentschap. In dit overleg werd oa de problematiek van de eendagsziektes besproken en werd 
Encare gevraagd om meer controles hierop uit te voeren. Het voorstel was om 2 controles per 
maand op eendagsziektes uit te voeren. Deze afspraak werd herbevestigd in het overleg dd 22 
mei 2006 tussen het agentschap en Encare. De diensthoofden werden aangesproken om hun 
verantwoordelijkheid hierin op te nemen en een gesprek te voeren met hun medewerkers die 
een hoog aantal eendagsziektes hebben. In de loop van 2007 werd dit opnieuw aan de 
diensthoofden gevraagd en sinds 2008 neemt de personeelsdienst vaker zelf het initiatief om 
controles te sturen. 

 
- OPZ Geel: 
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Er werd een nieuw verzuimbeleid uitgetekend. De nadruk situeert zich op een preventief 
beleid met gezinsondersteunende (retentie)maatregelen (kinderopvang, strijkwinkel,…) 
gezondheidsbevorderende maatregelen (opleiding hef- en tiltechnieken, gezond verroosteren, 
rookstopbegeleiding,…) en in de toekomst zal er een leeftijdsbewust personeelsbeleid worden 
uitgetekend voor specifieke (zorg)functies. 

 
- OPZ Rekem: 

Specifieke acties die ondernomen zijn om het ziekteverzuim te verminderen. 
• Controles ziekteverzuim doorvoeren om ziekteverzuim te beperken. 
• Bij aangeven van een oudere werknemer dat het werken op de zorgeenheden of werken in 

de rol (vroege en late shift) te zwaar wordt kijken we uit naar mogelijke andere functies in 
een dagdienst. Hier kan men de opgebouwde ervaring blijven gebruiken in een minder 
belastend werkrooster. Een beperkend element is : Je kan maar een aantal  werknemers 
toestaan om uit de verpleegkundige en verzorgende rol te stappen. 

• Aanwerving : De functies worden ook steeds meer intern opengesteld. Op die manier 
kunnen eigen werknemers muteren naar een andere functie die minder belastend is. 

• Beleidsmatig(overheid): mogelijkheid tot loopbaanonderbreking en arbeidsduur-
vermindering 

 
Beleidsdomein WSE 
- Ministerie van WSE 

Er is een regelmatige controle en strikte opvolging van het ziekteverzuim maar er werden geen 
specifieke acties ondernomen om het ziekteverzuim verder te beperken. Het ministerie van 
WSE werkt samen met Encare voor het uitvoeren van de controles. Er is ook een cardio-
vasculair onderzoek voor de personeelsleden ouder dan 50 jaar. 

 
- Syntra Vlaanderen 

• Een adequaat controlesysteem met monitoring van de afwezigheden en controleartsen in 
samenwerling met Encare. 

• Een preventiebeleid dat deel uitmaakt van het integraal HR-beleid. Hiervoor wordt 
samengewerkt met de externe arbeidsgeneeskundige dienst Idewe. Elementen van deze 
samenwerking zijn: 
- Mogelijkheid voor gratis inenting tegen griep 
- Oogonderzoeken en algemene onderzoeken door arbeidsgeneesheer bij 

beeldschermwerkers (om de 5 jaar < 50 jaar en om de 3 jaar > 50 jaar) 
- Algemeen check up onderzoek van personeelsleden boven de 45 jaar 
- Mogelijkheid om arbeidsgeneesheer te consulteren, de gezondheidsproblemen te 

bespreken en samen naar een oplossing te zoeken 
- Externe preventieadviseur van Idewe die kan gecontacteerd worden (vb. in geval van 

pestproblematieken). 
 

• Andere acties worden volledig in eigen beheer gedaan: 
- Via diverse kanalen (BUA, Personeelspeiling, …) krijgen personeelsleden de kans 

werkproblemen aan te kaarten 
- In overleg met het diensthoofd wordt voor personeelsleden die na een langdurige 

voltijdse ziekte deeltijds willen werken naar een aangepast uurrooster gezocht 
- mogelijkheid voor diensthoofden om een ziekteverzuimkaart aan te vragen bij de 

personeelsdienst. 
 

• SYNTRA Vlaanderen is ook aangesloten bij de sociale dienst van de Vlaamse overheid 
waarbij personeelsleden ook van tussenkomsten (vb. brilglazen, sociaal assistent, …) 
kunnen gebruik maken. 

 
- VDAB 
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Er is een regelmatige controle van het ziekteverzuim maar er werden geen specifieke acties 
ondernomen om het ziekteverzuim verder te beperken. VDAB werkt samen met Encare voor 
het uitvoeren van de controles. 
 

Beleidsdomein LV 
Het management van Landbouw en Visserij opteerde in de loop van 2007 om een 
aanwezigheidsbeleid uit te werken voor het Ministerie van Landbouw en Visserij (departement 
en agentschappen zonder rechtspersoonlijkheid). Dit beleid omvat een geïntegreerde aanpak en 
beperkt zich niet enkel tot de analyse van de ziektegegevens, maar bevat ook de ontwikkeling 
van een actie-instrumentarium. Momenteel wordt dit verder uitgewerkt en gedurende een 
proefperiode toegepast bij twee pilootafdelingen. 
Aan de hand van rapporteringen inzake afwezigheden (opgemaakt in samenwerking met het 
Departement Bestuurszaken) wegens ziekte worden de  oorzaken gedetecteerd om vervolgens 
gepaste oplossingen (administratief verzuimbeleid, medische controle, verzuimgesprekken, 
ergonomie, …) aan te reiken. Daartoe wordt, samen met het Agentschap voor 
Overheidspersoneel, een brochure met een aantal tips bij het voeren van een goed 
aanwezigheidsbeleid uitgewerkt en wordt ook aandacht besteed aan het voeren van 
verzuimgesprekken. De uiteindelijke bedoeling is ziekte bij de medewerkers zo veel mogelijk te 
voorkomen en na ziekte de medewerkers zo snel mogelijk opnieuw te integreren. 
 
Uiteraard  wordt, in afwachting van de uitrol van het aanwezigheidsbeleid over het gehele 
Ministerie van Landbouw en Visserij, de geldende procedure opgenomen in het 
arbeidsreglement inzake ziektemelding en -controle strikt opgevolgd. Bij twijfel over de 
rechtmatigheid van de ziekte kunnen de leidinggevenden gebruik maken van het instrument van 
de ziektecontrole. Binnen het Ministerie van Landbouw en Visserij wordt echter de voorkeur 
gegeven aan een proactief, eerder dan aan een reactief beleid. 

 
Beleidsdomein MOW 
- Ministerie van MOW 

Door het managementcomité van het ministerie MOW werd de uitvoering beslist van zowel 
een geïntegrreerd gezondheidsbeleid als een ziekteverzuimbeleid. Hieronder worden de 
belangrijkste elementen opgelijst. 
Geïntegreerd gezondheidsbeleid: 
• Preventie van medische klachten: gratis griepvaccinatie, gratis medische check-up voor 

alle 45+ers; 
• Preventie van psychosociale klachten: ondersteunende contracten EAP en traumazorg, 

opleiding stressreductietechnieken, HR-ondersteuning bij functioneringsproblemen, 
voorkoming van psychosociale belasting (geweld, pesterijen, ongewenst seksueel gedrag 
op het werk); 

• Preventie van arbeidsongevallen: aandacht voor 'preventie van arbeidsongevallen' in het 
onthaaltraject, organisatie veiligheidsopleidingen; 

• Acties gericht op gedrags- en cultuurverandering: verspreiding ergonomiebrochures en 
organisatie ergonomie-opleidingen, organisatie 'ergonomische rondgangen' (vb. werken 
met beeldscherm), maatopleidingen EHBO, alcohol- en drugsbeleid .... 
Ziekteverzuimbeleid: 

• Sensibilisering: bespreking analysedocument rond afwezigheden op managementcomité, 
directieraden en werkgroepen Personeel en Organisatie van het ministerie MOW; 

• Verhogen verzuimdrempel: vb. opdrijven aantal controles (als principe: 'iedere 2de 
ziekteafwezigheid van een personeelslid wordt gecontroleerd'); 

• Aparte afspraken i.v.m. ziektecontrole in operationele diensten; 
• Het controleorgaan Encare werd opgedragen probleemverzuimers vaker te onderzoeken; 
• Duidelijke afspraken omtrent personeelsleden die niet aanwezig zijn op ziektecontroles of 

die geen ziekte-attest indienen; 
• Bevestiging acties geïntegreerd gezondheidsbeleid. 
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Beleidsdomein RWO 
- Ministerie van RWO: 

• Leidinggevenden voeren individuele gesprekken met werknemers van wie het 
ziekteverzuim afwijkt van het gemiddelde om na te gaan of er misschien dieper liggende 
oorzaken zijn waaraan er op de werkvloer kan worden tegemoet gekomen. 

• Jaarlijks krijgen de personeelsleden de mogelijkheid om zich te laten inenten tegen griep 
• 50-plussers krijgen de mogelijkheid om een preventief medisch onderzoek te ondergaan 
• Personeelsleden worden aangemoedigd om aan sport te doen (dienstvrijstelling jaarlijkse 

sportdag voor ambtenaren, wekelijks een uur dienstvrijstelling voor deelname aan 
sportactiviteiten van de sociale dienst, gedeeltelijke terugbetaling van sportabonnementen 
door de sociale dienst) 

• Aanstelling van vertrouwenspersonen: De vertrouwenspersonen bieden een luisterend oor, 
zoeken samen met het personeelslid naar oplossingen en kunnen eventueel doorverwijzen 
naar professionele diensten. Zij zorgen voor de eerste opvang van personeelsleden inzake 
ongewenst seksueel gedrag op het werk, pesterijen, agressie, psychische belasting, ploeg-
evaluatiecyclus, alcoholgebruik, stress, psycho-sociaal welzijn, discriminatie, sociale 
moeilijkheden en vragen rond integriteitskwesties en dilemma’s. 

• Naar aanleiding van adviezen van de arbeidsgeneesheer worden concrete acties 
ondernomen om deze adviezen op te volgen. Het gaat hier vaak om een andere inrichting 
van de werkplek, een aanpassing van de belichting, zorg voor ergonomie, … 

 
- VMSW: 

• Een communicatiecampagne over de ziektecijfers bij de leidinggevenden en het voltallige 
personeel; 

• Leidinggevenden voeren een gesprek met hun personeelsleden die een verzuimgedrag 
vertonen dat behoorlijk afwijkt van het gemiddelde. 

• Jaarlijkse griepinentingen 
• Promoten van en verlenen van een financiële tegemoetkoming voor preventieve 

gezondheidsonderzoeken voor 50-plussers 
 

7. Evolutie van het ziekteverzuim. 
 

Zoals aangeduid is het door de interne personeelsverschuivingen ten gevolge van BBB-
reorganisatie  moeilijk om een historische vergelijking per entiteit te geven.  
Aangezien de meeste personeelsleden uit het vroegere Ministerie van de Vlaamse Gemeenschap 
(MVG) na de BBB-reorganisatie tewerkgesteld zijn in één van de 13 ministeries, kunnen we wel 
een algemene vergelijking maken tussen enerzijds de 13 Vlaamse ministeries en anderzijds de 
verzelfstandigde organisaties (IVA’s met rechtspersoonlijkheid en publiekrechtelijke EVA’s). 
 
In onderstaande tabel vindt u de evolutie van het ziekteafwezigheidspercentage, met name het 
percentage te werken dagen dat in het betrokken jaar verloren is gegaan aan afwezigheid ten 
gevolge van ziekte.  
Nadat ik de resultaten van enkele resterende entiteiten buiten de 13 ministeries zal ontvangen 
hebben, zal ik u ook een gelijkaardige berekening bezorgen over deze entiteiten voor 2006 en 
2007. 
De gegevens voor 2004 en 2005 zijn afkomstig uit de beleidsrapporten Personeel & Organisatie 
over de respectieve jaren. Voor de cijfers voor de 13 ministeries over 2006 en 2007 is een totaal 
gemaakt van de ziektedagen in de vroegere departementen (COO, AZF, etc.) en in de nieuwe 
departementen (DAR, BZ, etc.) en IVA’s zonder rechtspersoonlijkheid gedeeld door de som van 
hun respectievelijk aantal te werken dagen. 

 
Ziekteafwezigheidsper- 
centage 

2004 2005 2006 2007 
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MVG & VWI’s / 13 
ministeries:  

5,56 % 5,74 % 5,87 % 6,06 % 

VOI’s / Entiteiten 
buiten 13 ministeries: 

5,92 % 6,34 %    

 
BIJLAGEN 
 

1. Totaal aantal werkdagen ziekteafwezigheid van 1 werkdag 
2. Totaal aantal werkdagen ziekteafwezigheid van minder dan 30 dagen 
3. Totaal aantal werkdagen ziekteafwezigheid van meer dan 30 dagen 
4. Impact van ziektedagen (voltijds & deeltijds) op het personeelsbestand: ziekteafwezigheids-

percentage 
5. Totaal aantal werkdagen ziekteafwezigheid wegens deeltijdse ziekte 

 
 

Bijlage(n):  
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2007-2008/BOURGEOIS/62/antw.062.bijl.002.doc 
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2007-2008/BOURGEOIS/62/antw.062.bijl.004.doc 
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2007-2008/BOURGEOIS/62/antw.062.bijl.003.doc 
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2007-2008/BOURGEOIS/62/antw.062.bijl.005.doc 
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2007-2008/BOURGEOIS/62/antw.062.bijl.001.doc 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
GEERT BOURGEOIS 
VLAAMS MINISTER VAN BESTUURSZAKEN, BUITENLANDS BELEID, MEDIA EN TOERISME 
 
 
Vraag nr. 64 
van 29 februari 2008 
van FILIP DEWINTER 
 
 
 
VRT “Koppen justitie”   -   Programmatie 
 
Onlangs tekende de commerciële omroep VTM een samenwerkingsovereenkomst met justitie en 
politie in het kader van hun maandelijks programma “Telefacts justitie”. Dit bericht zorgde voor nogal 
wat deining zowel bij de VRT als in de media. 
 
De openbare omroep zond in het verleden namelijk het druk bekeken programma “Koppen justitie” 
uit. Een programma dat wel degelijk zijn maatschappelijk nut heeft bewezen inzake lopende 
gerechtelijke onderzoeken. Men zou kunnen stellen dat een dergelijk programma een openbare missie 
is. 
 
Maar het was de VRT zelf die het programma afvoerde vanwege zendschemaperikelen. Van de kant 
van de federale minister van Justitie werd gesteld dat er met VTM in zee werd gegaan omdat de VRT 
de continuïteit van het programma niet onmiddellijk wenste te herstellen. 
 
1. Klopt het dat de VRT zelf een samenwerkingsovereenkomst ter zake met Justitie in de weg stond? 

Zo ja, wat waren de redenen hiervoor? 
 
2. Waren er bij de openbare omroep nog andere redenen om het programma “Koppen justitie” af te 

voeren behalve het zendschema? Zo ja, welke? 
 
3. Gaat de minister er niet van uit dat dergelijke programma’s een belangrijk maatschappelijk nut 

hebben en dus zeker een plaats verdienen op de openbare omroep? 
 
4. Heeft de minister er bij de VRT op aangedrongen dergelijke programma’s met een belangrijk 

maatschappelijk nut op antenne te houden, of is hij dit nog van plan? 
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GEERT BOURGEOIS 
VLAAMS MINISTER VAN BESTUURSZAKEN, BUITENLANDS BELEID, MEDIA EN TOERISME  
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 64 van 29 februari 2008 
van FILIP DEWINTER 
 
 
 
1. Dit klopt niet.  
 

De VRT heeft me laten weten dat hij eind 2007 nieuwe gesprekken met Justitie startte in 
verband met enerzijds de uitzending van opsporingsberichten en anderzijds een nieuw 
justitieprogramma. De VRT heeft die gesprekken gevoerd met vertegenwoordigers van justitie 
(procureur-generaal Devroede) en politie (commissaris Jamers) enerzijds en met de 
woordvoerder van de Minister van Justitie anderzijds. De VRT heeft – na diverse gesprekken – 
voorgesteld om in het najaar 2008 te starten met een nieuw justitieprogramma op basis van een 
concept en format dat zou uitgewerkt worden in het voorjaar 2008.  
Het programma zou daarna worden besproken met de vertegenwoordigers van justitie en politie. 
Daarbij zou rekening worden gehouden met de bestaande protocollen of zouden de protocollen 
indien nodig aangepast worden. De doelstellingen waren enerzijds een gedegen journalistieke 
aanpak en een goede programmering vanwege de VRT en anderzijds maximale openheid 
vanwege politie en justitie. Naast en in de marge van de discussie over het justitieprogramma 
sloten de VRT en Politie een overeenkomst in verband met opsporingsberichten. 

 
De gesprekken over het justitieprogramma liepen met wederzijds respect voor ieders opdracht. 
De gesprekken waren gaande toen Justitie en Politie – begin 2008 - besloten om voortaan samen 
te werken met VTM.  

 
De woordvoerder van de Minister van Justitie bracht de VRT hiervan begin 2008 op de hoogte 
en vroeg tegelijk aan de VRT om verder te praten over een justitieprogramma.  

 
De openbare omroep verklaarde zich daartoe bereid. Uit deze gang van zaken en uit de 
bereidheid van de VRT om - ondanks de keuze voor VTM - het gesprek open te houden, blijkt 
dat de VRT een samenwerkingsovereenkomst met Justitie niet in de weg stond. 

 
2. De VRT is zich bewust van de kracht van de audiovisuele media voor justitiële onderwerpen. De 

omroep blijft hiervoor veel aandacht hebben. De beslissing om Koppen Justitie stop te zetten, is 
een gevolg van de beslissing om de programmering te wijzigen. 

 
Het programmaschema van Eén in prime time (van 19 uur tot en met het einde van De laatste 
show/De slimste mens ter wereld) werd begin januari 2008 herschikt. Daardoor zijn er niet 
langer acht maar vier uitzendingen van Koppen in het schema opgenomen. Zo kwam er plaats 
vrij in het zendschema voor het nieuwe debatprogramma Volt. 

 
De aandacht van de VRT voor de justitiële en politionele dossiers blijft behouden maar wordt 
gespreid over meer programma’s. Volt en Koppen blijven politie- en justitieonderwerpen 
brengen. Ook Het journaal, Panorama, Terzake, Phara en De zevende dag blijven dit doen. Alle 
belangrijke nieuwsfeiten worden online gezet op Deredactie.be. 

 
3. Dergelijke programma’s hebben uiteraard een belangrijk maatschappelijk nut en verdienen zeker 

een plaats op de openbare omroep. Toch ben ik verheugd dat ook de grootste Vlaamse private 
omroep bereid is om een dergelijk programma te brengen. In die zin is en blijft VTM een a-



Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.7 - April 2008  -731- 
 
 

 

typische private omroep. Waar de private omroepen in de meeste landen zich voornamelijk 
focussen op Angelsaksisch entertainment, brengt VTM  meer Vlaamse programma’s. Tevens 
hecht VTM een groot belang aan een uitgebreide nieuwsredactie.  

 
4. Het is niet aan mij om er bij de VRT op aan te dringen om bepaalde programma’s al dan niet te 

continueren. De verantwoordelijkheid voor het programmabeleid behoort, zoals decretaal 
bepaald, tot de bevoegdheden van de gedelegeerd bestuurder. Ik respecteer dat. De openbare 
opdracht van de VRT is in de beheersovereenkomst vastgelegd. De VRT kiest zelf hoe hij deze 
opdracht invult.  
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
GEERT BOURGEOIS 
VLAAMS MINISTER VAN BESTUURSZAKEN, BUITENLANDS BELEID, MEDIA EN TOERISME 
 
 
Vraag nr. 65 
van 3 maart 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Kinderprogramma's   -   Gedragscode en investeringen 
 
De vijfminutenregel die reclame verbiedt tijdens en vijf minuten vóór en na kinderprogramma’s is 
vorig jaar afgeschaft. Met deze opheffing gaf het Vlaams Parlement gevolg aan de EU-richtlijn 
“Televisie zonder grenzen”.  
 
Om de maatregel te verzachten, kondigde de Vlaamse Regering wel aan dat er een ethische code voor 
reclame uitgewerkt zou worden en dat (commerciële) zenders de nieuwe reclameopbrengsten zouden 
moeten benutten voor investeringen en kinderprogramma’s. 
 
Aangezien de minister al liet verstaan dat een investeringsplicht moeilijk decretaal aan de omroepen 
kan worden opgelegd, adviseert het Kinderrechtencommissariaat dat de omroepen opnieuw gewezen 
zou worden op de investeringsbelofte. 
 
De Vlaamse Regering heeft ook een ethische of gedragscode voor kinderreclame opgesteld. De code is 
bedoeld als een moreel instrument waar vooral de Vlaamse Regulator voor de Media (VRM) op zal 
toezien. De VRM moet de code inhoudelijk vertalen. Het Kinderrechtencommissariaat merkt op dat de 
code de vage notie “kinderen en jongeren”, en niet “minderjarigen” hanteert. Dat zet de deur open 
voor een creatieve beperking van de doelgroep tot minderjarigen jonger dan 16 jaar. 
 
1. Heeft de minister er zicht op of de (commerciële) zenders de nieuwe reclameopbrengsten door de 

afschaffing van de vijfminutenregel daadwerkelijk aanwenden voor investeringen in 
kinderprogramma’s? 

 
a) Zo ja, wat is het resultaat van deze investeringen? 

 
b) Zo neen, acht de minister het aangewezen om de (commerciële) zenders aan de 

investeringsbelofte te herinneren? 
 
2. Heeft de minister al initiatieven genomen naar de VRM om de beschermingsmaatregelen die in de 

gedragscode zijn opgenomen, duidelijk uit te breiden tot alle minderjarigen? 
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GEERT BOURGEOIS 
VLAAMS MINISTER VAN BESTUURSZAKEN, BUITENLANDS BELEID, MEDIA EN TOERISME  
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 65 van 3 maart 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Het besluit van de Vlaamse Regering van 7 september 2007 houdende de aanvulling van de code voor 
reclame en sponsoring op radio en televisie met specifieke bepalingen over reclame en sponsoring, 
gericht op kinderen en jongeren, werd op 20 februari 2008 bekrachtigd door het Vlaams Parlement. 
 
 
1. Ik heb dienaangaande VMMa en SBS gecontacteerd.  
 
 VMMa heeft me laten weten dat ze de intentie hebben om te investeren in een stevig 

kinderaanbod, maar dat dit slechts geleidelijk kan en dit volgens het ritme van de 
advertentiebestedingen. Er is steeds gezegd dat er zou worden bekeken in welke mate er weer 
advertentiebudgetten kunnen worden aangetrokken.   

 
 Tevens geeft de Vlaamse Mediamaatschappij aan dat het niet evident is om het vertrouwen van 

de markt, die intussen elders zijn weg heeft gevonden, terug te winnen. Desondanks is er voor 
2008 wel al een stijging van investeringen in kinderprogramma's bij VTM: waar dit in 2007 een 
investering van ongeveer 630.000 EURO was, is voor 2008 een prognose gemaakt van meer dan 
1.000.000 EURO aan investeringen in kinderprogramma’s.  

 
 Daarnaast geeft VMMa ook te kennen volop bezig te zijn met het onderzoeken van nieuwe 

programma's voor kinderen waarbij er op de steun van de overheid en van alle betrokken 
partijen wordt gerekend om de mogelijkheid te geven om nieuwe middelen aan te boren om net 
als in het verleden kwaliteitsvolle en Vlaamse kinderprogramma's te maken.  

 
 Onderstaande grafiek van VMMa toont aan dat door de decreetswijziging de dalende trend van 

de afgelopen jaren inzake investeringen in kinderprogramma's omgebogen wordt. 
 
 
 Grafiek VMMa – evolutie investering in kinderprogramma’s 2004 - 2008 
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 SBS Belgium heeft laten weten dat zij de afgelopen tijd verder geïnvesteerd heeft in de uitbouw 

van het interactief platform JAM/MyTV. In de loop van dit jaar worden bijkomende 
investeringen verwacht. Meer gedetailleerde informatie kon niet worden gegeven, omdat de 
bevoegde mensen momenteel op de televisiebeurs in Cannes zitten.  

 
2.   Bij de afschaffing van de vijfminutenregel werd de afspraak gemaakt dat de code voor reclame 

en sponsoring op radio en televisie zou worden aangevuld met enkele specifieke bepalingen 
over reclame en sponsoring gericht op kinderen en jongeren.  

 
 Voor het opstellen van deze extra bepalingen werden een aantal vergaderingen georganiseerd 

met de volgende organisaties: Gezinsbond, Kinderrechtencommissariaat, POF, VRT, VAR, 
SBS, VMMa, Raad voor de Reclame, Unie der Belgische Adverteerders en de VRM.  

 
 De uiteindelijke tekst is dus een compromistekst die door alle organisaties werd aanvaard. Nu 

aan deze tekst gaan sleutelen en bepalen dat artikelen die van toepassing zijn op jongeren (een 
persoon onder de leeftijd van 16 jaar) ook moeten van toepassing gemaakt worden op 
minderjarigen, lijkt mij niet aangewezen.  

 
 U weet uiteraard ook dat ik werk aan een volledige herziening van de mediadecreten. In dat 

kader zullen ook de bepalingen inzake reclame en sponsoring worden meegenomen. Een aantal 
tegenstrijdigheden tussen bepalingen uit de code en het decreet zullen worden weggewerkt. 
Verder is het de bedoeling om de bepalingen uit de code in de mediadecreten in te schrijven.  
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HILDE CREVITS, 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, 

 ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 149 
van 21 november 2007 
van LUDWIG CALUWE 
 
 
 
Masterplan Antwerpen   -   Uitvoering 
 
Het Rekenhof meldde op 13 november in de bevoegde commissie dat het Masterplan Antwerpen 
vertraging oploopt en de algemene uitvoeringsplanning onder druk staat. 
 
In de pers konden we ook vernemen dat de drie tunnels onder de Leien, ter hoogte van de Nationale 
Bank, niet klaar zullen zijn volgens de planning. Samen met de ondergrondse parking werd verwacht 
dat de tunnels in de herfst van dit jaar zouden opengaande (fase één). De tweede fase van de werken 
zou vertraging oplopen omdat er tussen de partners stad Antwerpen, BAM en De Lijn, nog geen 
uitsluitsel is over de inrichting van de Rooseveltplaats. 
 
1. Wanneer wordt de eerste fase van de heraanleg geëvalueerd en opgeleverd? 
 
2. Hoe is het onderhoud georganiseerd van wat afgewerkt is? 
 
3. Hoe zal de nieuwe Rooseveltplaats ingericht worden (autotunnel aan de Opera? standbeeld van 

Peter Benoit? , …)? 
 
4. De premetro wordt, zoals in het Pegasusplan beschreven, erg belangrijk voor de mobiliteit binnen 

het centrum van Antwerpen. 
 

Welke ondergrondse stations zullen hierbij in gebruik worden genomen? 
 
5. Hoe wordt de toegankelijkheid van de Waaslandtunnel georganiseerd voor de mensen die over de 

Leien wonen? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 149 van 21 november 2007 
van LUDWIG CALUWE 
 
 
 

1. De aannemingen die momenteel nog niet zijn afgerond, zijn in hun laatste fase en zullen 
binnenkort zijn beëindigd. Er blijven echter nog enkele kleine onderdelen die niet kunnen 
worden afgewerkt. Hierna volgt een kort overzicht.: 

De aanneming verticale signalisatie zal tegen 14 januari 2008 volledig zijn afgewerkt. 

De aanneming straatmeubilair is volledig afgewerkt met uitzondering van de tegels voor 
blindengeleiding die moeten worden gekleefd bij droog weer boven 6° C (dus waarschijnlijk pas 
tegen april a.s.). 

De elektromechanische uitrusting van de tunnels is in testfase en werd eind 2007 voltooid. 

De elektromechanische uitrusting van de parkeergarage is praktisch voltooid, met uitzondering 
van de ventilatie en de liften, die pas kunnen worden geïnstalleerd nadat de bovengrondse 
toegangsgebouwtjes zijn gerealiseerd. Aangezien de betreffende bouwvergunning nog steeds 
niet is bekomen, kan geen vermoedelijke einddatum worden vooropgesteld. Dit heeft echter 
enkel invloed op de exploitatie van de parkeergarage, waarvoor nog geen concessionaris is 
aangeduid. Hierover wordt onderhandeld met het Gemeentelijk Autonoom  Parkeerbedrijf 
Antwerpen. 

 

2. Na de voorlopige oplevering zal alle tram- en businfrastructuur (incl. de tractiestations) 
eigendom worden van de VVM die ook voor het beheer en onderhoud verantwoordelijk wordt, 
exclusief de bus- en tramcoördinatiepunten en halte-infrastructuur, evenals de vrije tram- en 
busbanen.  De bus- en tramcoördinatiepunten en halte-infrastructuur, alsook de vrije tram- en 
busbanen zullen worden opgenomen in de kleine wegenis, met inbegrip van het politietoezicht 
van de stad Antwerpen. Zowel het ijsvrij houden, het sneeuwruimen, evenals het strooien 
worden opgenomen in de kleine wegenis. De stad Antwerpen staat in voor deze zaken op haar 
kosten. 

Na de voorlopige oplevering zal alle wegenis (voetpaden, fietspaden, bermen, parkeerstroken en 
rijbanen) eigendom worden van de stad die ook voor het beheer en onderhoud verantwoordelijk 
wordt. Op dat ogenblik wordt al het groen eigendom van de stad die ook voor het beheer en 
onderhoud verantwoordelijk wordt. Het onderhoud van alle beplantingen, ongeacht in welke 
zone ze zich bevinden, zal na de voorlopige oplevering van de werken worden uitgevoerd door 
en op kosten van de stad Antwerpen. De tunnels en de parkeergarage worden eigendom van het 
Vlaamse gewest dat ook voor het beheer en onderhoud verantwoordelijk wordt. De 
Bolivarplaats wordt eigendom van de stad die ook voor het beheer en onderhoud 
verantwoordelijk wordt. 

In principe is alle onderhoud aan de Leien 1e fase, sinds de voorlopige opleveringen van de 
verschillende deelopdrachten van de infrastructuurwerken en de groenaanneming, met 
uitzondering van de plaatsing van de definitieve signalisatie die nog aan de gang is, ten laste van 
de stad Antwerpen. Enkel voor de tunnels en de parking is het onderhoud ten laste van het 
Vlaamse gewest. 

Dit alles werd vastgelegd in de projectbijakte nr. 3 “ Infrastructuur en Openbaar Vervoer” van 1 
augustus 2000 bij het mobiliteitsconvenant nr. 11002/0 van 23 januari 1997 betreffende 
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“Gewestweg N1-N113-A12a Vak Maria-Theresialei – Bolivarplaats: Herinrichtingswerken van 
de doortocht te Antwerpen”, die opgemaakt werd tussen het Vlaamse Gewest, de stad 
Antwerpen en de Vlaamse Vervoermaatschappij (VVM).  

De herstellingen tengevolge van nieuwe werken van de nutsmaatschappijen e.d., worden 
principieel nog uitgevoerd door de aannemer van de wegeniswerken met het oog op het geven 
van zijn waarborg gedurende 3 jaar. 

  

3. De in juli 2006 goedgekeurde projectdefinitie voor het Operaplein omvat de herinrichting van de 
publieke ruimte die wordt gevormd door een gedeelte van de Teniersplaats, een gedeelte van de 
Frankrijklei en de Italiëlei,  het plein Kipdorpbrug en de Franklin Rooseveltplaats.  Inbegrepen 
is tevens de opdracht voor het ondergronds programma (herstructurering niveau –1 
premetrostation, autotunnel en parking) ter plaatse van het Operaplein en de integratie van deze 
ruimte in de bovengrondse pleinaanleg met voldoende aandacht voor een betere 
toegankelijkheid. Het gebied van de ontwerpopgave heeft een oppervlakte van ca. 3,7 ha.  

Het programma voor deze plek omvat in hoofdzaak de structurering van een aaneenschakeling 
van verkeersluwe pleinruimten. Enkel openbaar vervoer (tram, bussen en halte-infrastructuur), 
bedieningsverkeer en lokaal verkeer zullen in de toekomst deze ruimte doorkruisen. Het Noord-
Zuid autoverkeer op de Leien zal op deze plek ondergronds worden gebracht. 

  Het Operaplein moet opnieuw een ontmoetingsplaats worden. De omgeving van dit gebied is 
immers een belangrijk concentratiepunt van voetgangers. Er wordt aan de ontwerper gevraagd in 
te spelen op het proces dat met de opera quasi voltooid is, namelijk een grondige renovatie, 
waarbij de publieksgerichte entree met ticketing, foyer met café, aan het Operaplein komen te 
liggen. Het plein moet maximaal dialoog aangaan met de opera. Terrassen zijn in de zin van 
ontmoetingsplaats op het Operaplein zeker gewenst en een middel om het plein te 
verlevendigen. Ze mogen echter geen dominante claim leggen op het plein en het herleiden tot 
private commerciële ruimten. Ook de toegankelijkheid voor trailers naar het podium moet 
verzekerd worden.  

Op de Noorderleien wordt het dwarsprofiel van Leien fase 1 doorgetrokken ; dit wil zeggen dat 
er in beide richtingen twee rijstroken worden aangelegd (+ ventwegen). Dit typedwarsprofiel 
wordt evenwel onderbroken t.h.v. het Operaplein, waar de projectdefinitie in elke richting 
uitgaat van 1 doorgaande rijstrook en van 1 rijstrook die toegang geeft tot de ondergrondse 
parking. Sommige aspecten van de projectdefinitie dienen nog verder te worden afgestemd 
tussen de betrokken partijen (o.a.  de exacte afbakening van het projectgebied en de 
verkeersafwikkeling in het centrumgebied). Momenteel wordt echter ook nog een aantal 
elementen uit de projectdefinitie in vraag gesteld, zo onder meer in hoeverre de rijstrook die 
toegang geeft tot de parking, toch als rijstrook voor het doorgaande verkeer zal worden 
opengesteld, evenals het al dan niet voorzien van een bijkomende tunneltoerit vanuit de 
Oostwest-as (Kipdorpbrug – Gemeentestraat) richting zuiden in functie van het verder autoluw 
maken van het Operaplein. Op gebied van openbaar vervoer wordt het Operaplein beschouwd 
als een belangrijk transferiumgebied tussen tram, bus en (metro) haltes op kruispunt 
Teniersplaats/De Keyserlei (niveau 0,-1,-2,-3), tussen tram- en bushaltes op de F. 
Rooseveltplaats en tussen bushaltes op Italiëlei/Rooseveltplaats. Er worden van de ontwerper 
creatieve oplossingen gevraagd om dit transferium zo optimaal mogelijk te laten verlopen 
binnen een interessante stedenbouwkundige context. Op het niveau -1 van het premetrostation 
Opera krijgen we de ondergrondse doortocht van de verkeersweg die Leien Noord met Zuid 
verbindt. De bestaande lokettenzaal beperkt de vrije bruikbare hoogte voor wegverkeer. Er dient 
een vrije hoogte van 3,20m te worden gerespecteerd, mede omwille van de aanwezige 
Belgacomkoker, die het niveau –1 kruist in dwarse richting boven de doortocht.  

De in juli 2006 goedgekeurde projectdefinitie voor het Operaplein omvat ook een 
toekomstperspectief voor het openbaar busvervoer. Specifiek wat betreft de F.Rooseveltplaats,  
wordt hierin gesteld dat onderzoek heeft uitgewezen dat een busstation in het stadscentrum 
noodzakelijk is en blijft, ten minste voor de komende 2 à 3 decennia. Na een screening van een 
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aantal alternatieve locaties, bleek de F. Rooseveltplaats als enige locatie in aanmerking te komen 
om als station voor het openbaar busvervoer in het stadscentrum te worden (her)ingericht. Een 
afbouw van het aantal aan- en afrijbewegingen van bussen naar en van de F. Rooseveltplaats is 
mogelijk door in nieuwe tramlijnen te voorzien, bestaande tramlijnen te verlengen en een aantal 
stads- en streekbuslijnen met elkaar te integreren. Cijferoefeningen hebben aangetoond dat na de 
realisatie van de tramprojecten uit het Masterplan Antwerpen en het Pegasusplan, en de 
integratie van een aantal lijnen, een afbouw van 50% ten opzichte van het huidige aantal 
busbewegingen (situatie zomer 2005) mogelijk is. Binnen de vier kwadranten van de F. 
Rooseveltplaats dient daarom een compact doch efficiënt busstation te worden ontworpen. Een 
gefaseerde aanpak moet de geleidelijke omvorming van een deel van het busstation tot stedelijk 
plein mogelijk maken. De F. Rooseveltplaats dient geconcipieerd als een verkleind busstation 
met een flexibele planopzet en ruimtelijke organisatie die enerzijds rekening houdt met de korte 
termijn visie en anderzijds een verdere afbouw van het busstation toelaat en waarin de 
ruimtewinst resulteert in meer, kwalitatief en verkeersluw openbaar domein. Een dynamisch of 
semi-dynamisch busstation wordt daarbij niet uitgesloten, aangezien deze een aanzienlijke 
ruimtewinst kunnen opleveren. Bij de opmaak van het ontwerp dient het afbouwscenario van de 
huidige toestand naar de gewenste toestand expliciet te worden meegenomen. Wat het aspect 
'kunst' betreft,  is gesteld dat er moet worden onderzocht of het beeld ‘Peter Benoit’ door Henry 
van de Velde kan of moet terugkeren naar het plein voor de opera. Toch is de stad geen expliciet 
vragende partij voor relocatie, maar de optie is open. Meer zelfs: een doordacht ontwerp kan en 
mag helder gemotiveerd afwijken en kiezen voor de introductie van hedendaagse kunst. 

 
4. Hierbij zullen de stations Opera. Astrid en Drink of Zegel in gebruik worden genomen. 
 
5. De Waaslandtunnel wordt rechtstreeks aangesloten met de Leien via een volwaardig 

verkeerslichtengeregeld kruispunt conform de algemene typologie toegepast voor de 
kruispunten op de Leien. Een conflictvrije verkeerslichtenregeling wordt uitgewerkt. Verkeer 
van en naar de Waaslandtunnel kan via de Cassierstraat de achterliggende wijken van de Leien 
bereiken. Ook het openbaar vervoer, zijnde busdiensten, kan blijvend gebruik maken van de 
Waaslandtunnel en de Leien kruisen om de achterliggende woonwijken te bedienen. De 
bewoners van de stadskern binnen de Leien worden via de as Londenstraat-Amsterdamstraat of 
Paardenmarkt naar de Noorderleien geleid om vandaar de Waaslandtunnel te bereiken. Het 
conceptontwerp voor de Leien voorziet in een heraanleg tot aan de rooilijn, met een logische 
aansluiting ter hoogte van de zijstraten. Het ontwerp voor de heraanleg van de Tunnelplaats zelf 
wordt uitgewerkt door de stad in samenhang met de stedenbouwkundige ontwikkeling en 
mogelijke wijzigingen van enkele bouwblokken die deze ruimte afbakenen. De aansluiting van 
de Waaslandtunnel en de gewijzigde verkeerscirculatie in de omgeving van de Tunnelplaats 
worden via een tijdelijke inrichting en wegmarkering bewerkstelligd. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 216 
van 19 december 2007 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
Investeringsprogramma wegen   -   A19/R8 Kortrijk 
 
In het meerjarenprogramma 2008-2010 van AWV (Agentschap Wegen en Verkeer) werd voor 2010 en 
later voor het project 1766 “Bouwen van complex A019/R008” respectievelijk 2.500.000 en 5.000.000 
euro voorzien. 
 
1. Wat houdt dit project concreet in? 
 
2. Wat is de stand van zaken? 
 

Welke procedures moeten nog doorlopen worden? 
 
Welke timing wordt voorzien? 
 
Wanneer zullen de werken effectief kunnen aanvatten? 

 
3. Moet er onteigend worden? 
 

Zo ja, wat is de stand van zaken hiervan? 
 
4. Worden/werden modules ondertekend? 
 

Zo ja, wat is de inhoud hiervan? 
 
Wat is de stand van zaken hiervan? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 216 van 19 december 2007 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
1. Aan de hand van een nieuwe verkeerswisselaar tussen R8 en A19 is het de bedoeling de huidige 

gevaarlijke kruising met driekleurige lichten weg te werken. 
 
2. a.  De project-MER is afgewerkt tot in de fase van de kennisgevingsnota. Sinds 1 december 

2007 is een nieuwe omzendbrief van toepassing, waardoor bijkomend een 
ontheffingsdossier van Plan-MER moet worden opgemaakt. Daartoe wordt eerstdaags een 
bijakte opgemaakt aan de studieovereenkomst om in uitbreiding van de project-MER het 
ontheffingdossier op te maken. 

 b.  Er zal nog een GRUP moeten worden opgemaakt, en er dient nog te worden onteigend. 
 c.  De aanbesteding is ten vroegste voorzien begin 2010.  
 d.  Uitvoering is daaropvolgend voorzien. 
 
3. a.  Er moet worden onteigend. 
 b.  Er is nog geen onteigeningsplan opgemaakt, in afwachting van de goedkeuring van MER en 

GRUP. 
 
4. Er zijn geen modules van toepassing. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 247 
van 10 januari 2008 
van MARC CORDEEL 
 
 
 
Vrachtvervoer   -   Toegelaten hoogte 
 
De transport- en logistieke sector heeft al meermaals zijn bezorgdheid en ongerustheid geuit over het 
uitblijven van een rechtszekere, wettelijke regeling over de toegelaten hoogte van vrachtwagens voor 
uitzonderlijk vervoer. 
 
De sector pleit ervoor om de maximale toegelaten hoogte voor normaal vrachtvervoer op te trekken 
van 4 meter naar 4,30 meter, om op die manier, geconfronteerd met grote uidagingen op economisch 
én ecologisch vlak, beter te kunnen inspelen op technologische evoluties binnen de logistieke sector. 
 
De gewesten dienen hiervoor advies te verlenen. 
 
1. Heeft de minister al een standpunt ingenomen? 
 

Wat is de stand van zaken in deze aangelegenheid? 
 

2. Welke trajecten op het Vlaams wegennet komen hiervoor in aanmerking? 
 

Hoeveel bruggen op het autosnelwegennet zijn te laag, rekening houdende met het feit dat 
bepaalde bruggen lager zijn aan het begin en dat op sommige plaatsen de pechstrook is 
ingenomen, wat vrachtwagens heel dicht bij het laagste punt doet komen? 
 
Hoeveel bruggen op primaire wegen type II voldoen of voldoen niet? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 247 van 10 januari 2008 
van MARC CORDEEL 
 
 
 
1. De Vlaamse Regering gaf in vergadering d.d. 20 juli 2006 een positief advies op een voorstel 

om de ladingshoogte voor vrachtwagens op te trekken van de huidige 4 m naar 4,30 m. Er dient 
wel opgemerkt dat volgens de Europese richtlijn 96/53/EG een container dient beschouwd als 
een deel van het voertuig, en dus niet als een lading.  
Een vergroting van de toegelaten ladingshoogte zal derhalve niet kunnen dienen om bepaalde 
containertypes (de zogenaamde high-cube containers van 2,895 m hoog) die nu niet met normale 
vrachtwagens kunnen worden vervoerd, dan wel te mogen vervoeren.  
 

2. Voor de veilige doorgang van een transport en voor de overeenkomstige hoogteaanduidingen 
van bruggen, is een veiligheidsmarge van 30 cm nodig. Dit betekent dan ook als het Verkeers-
reglement wordt aangepast om een ladingshoogte van 4,30 m toe te laten, een brug met minder 
dan 4,60 m effectieve vrije hoogte, dient gesignaleerd als verboden voor voertuigen boven een 
bepaalde hoogte (van minder dan 4,30 m).  
Dergelijke bruggen komen voor op een aantal secties van autosnelwegen: A10 (Brussel-
Oostende), A13 (Antwerpen-Hasselt-Luik), A2 (Leuven-Lummen), A3 (Brussel tot Ring rond 
Brussel, in het verlengde van de E40, Brussel-Leuven), A4 (Brussel-Namen) en de R4 (Ring 
Gent). 

 
 Er wordt momenteel gewerkt aan een degelijke inventarisatie van de reiswegen voor 

uitzonderlijk transport. Waar vroeger in “de atlas der reiswegen” die door de Federale Overheid 
werd uitgegeven, telkens gesproken werd van “-5m” en “+5m” zullen in de nabije toekomst de 
hoogtebeperkingen punctueel aangegeven worden met een eigen minimale hoogte. 

 
 Voor de provincies Limburg, Vlaams-Brabant en West-Vlaanderen zijn de metingen afgerond 

en kan gestart worden met het verwerken van de data. 
 
 Voor de provincies Antwerpen en Oost-Vlaanderen zijn de metingen gepland. De meetgegevens 

zullen voor alle provincies tegen half mei beschikbaar zijn. 
 
 De gegevens zullen in kaartvorm op het internet gepubliceerd worden, en worden ook 

gecommuniceerd aan de verschillende transportorganisaties. 
 
 In totaal gaat het om 37 autosnelwegbruggen die hoger dan 4,60 m zijn. Als bijlage is een 

kaartje en een tabel gevoegd met details over plaats en huidige vrije hoogtes.  
Voor de wegen van primair net (type II) zijn de gegevens nog niet geïnventariseerd, maar het 
procentuele aandeel bruggen met minder dan 4,60 m vrije hoogte is hier allicht groter. 

 
BIJLAGE 
 
Hoogte autosnelwegbruggen: kaart en tabel  

 
Bijlage(n):  
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2007-2008/CREVITS/247/antw.247.bijl.001.pdf 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 285 
van 24 januari 2008 
van DIRK DE KORT 
 
 
 
Afhandeling zware verkeersongevallen   -   Coördinatie 
 
Als bij een zwaar verkeersongeval een politiezone wordt overschreden, dan is de federale wegpolitie 
bevoegd. De directeur-coördinator (dirco) moet in dat geval optreden en de coördinatie overnemen. 
 
In de praktijk gebeuren er vaak opeenvolgende fouten. 
- Geen of gebrekkige aansturing van hogerhand: het Verkeerscentrum wordt niet onmiddellijk 

ingeschakeld; er is geen debriefing na afloop; het blijft onduidelijk wie de coördinatie moet doen. 
- Het verkeer wordt tot aan de plaats van het onheil toegelaten, in plaats van het veel eerder via 

alternatieve wegen om te leiden (zeker als het is voor een langere periode wegens van ernstige 
beschadiging van het wegdek). 

- Geen hydranten langs de autosnelweg; dan moet bluswater aangevoerd worden met tankwagens. 
 
Er kan dus blijkbaar heel wat verbeterd worden. 
 
De omleidingsroutes zijn nog steeds niet officieel. In 2001 werden de calamiteitenroutes uitgestippeld 
naar aanleiding van de werken op de Antwerpse Ring. Een overkoepelende werkgroep per provincie 
zou moeten worden opgericht, bestaande uit de provincie, de betrokken gemeentes en de 
wegbeheerder, met als opdracht de omleidingswegen te officialiseren. Het initiatief en de leiding van 
deze werkgroep zou wellicht best berusten bij de provincie. Deze omleidingen zouden dan beschikbaar 
kunnen gesteld worden op het internet. Een protocol zou moeten worden opgesteld voor 
bewegwijzering van de omleidingswegen. De coördinatie kan worden verbeterd en mag geen 
afwachtende houding aannemen. 
 
Kortom, op dit vlak rijzen nog heel wat problemen. Het beleid kan hiervoor de nodige initiatieven 
ontwikkelen teneinde tot oplossingen te komen. 
 
1. Bestaat er een precies uitgeschreven protocol met taken en opdrachten in geval van een zwaar 

ongeval? 
 

Wie heeft welke taken en verantwoordelijkheden? 
 
Wie heeft de eindverantwoordelijkheid, meer bepaald: wie moet er ingrijpen ingeval de 
coördinatie zelf fout loopt? 
 

2. Liggen er inmiddels overal calamiteitenroutes vast? 
 
3. Hoeveel hydranten zijn er voorzien en waar? Staan hun locaties op kaart? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
________________________________________________________________________ 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 285 van 24 januari 2008 
van DIRK DE KORT 
_________________________________________________________________________ 
 
 
1. De dirco (directeur-coördinator) is bevoegd van zodra de impact van een zwaar verkeersongeval 

voelbaar is over de grenzen van twee of meer politiezones heen (het beheersgebied van de 
wegpolitie wordt ook als een zone beschouwd).  Dit is bijvoorbeeld het geval bij ongevallen op 
het autosnelwegennet die nopen tot omleidingen over het onderliggende wegennet.  

 
 De term “coördinatie” dekt in deze materie overigens twee ladingen.  
 
 Ten eerste is er de coördinatie van de activiteiten van de betrokken diensten op de ongevalsite 

zelf. Bij complexe en ernstige incidenten is een veelheid van actoren op een site aanwezig: de 
wegpolitie (vaststellingen, initieel beveiligen van de site, etc), de brandweer (bevrijden van 
slachtoffers, etc), medische hulpdiensten, civiele bescherming (neutraliseren van gevaarlijke 
stoffen), verkeersdeskundigen van het parket, takeldiensten en gebeurlijk medewerkers van de 
wegbeheerder (beveiligen van de plaats van het ongeval, snelle takeling van voertuigen via 
FAST, herstellen van eventuele schade aan de infrastructuur). 

 
 Ten tweede is er de coördinatie van flankerende activiteiten, m.n. de informatieverspreiding en 

de organisatie van omleidingen voor het verkeer. Betrokken diensten zijn de wegpolitie, lokale 
politiezone(s) en het Vlaams Gewest (Agentschap Wegen en Verkeer en Verkeerscentrum). 

 
 De taken en opdrachten van de politiediensten bij de afhandeling van zware ongevallen zijn 

omschreven in de Wet op het Politieambt. Daarnaast behoort het tot de verplichting van de dirco 
om met alle politiediensten in het betreffende arrondissement bijkomende protocols vast te 
leggen die bepalen hoe de diverse politiediensten in geval verstoringen van de openbare orde of 
bij calamiteiten met elkaar communiceren en samenwerken. Zo bieden deze protocols de 
Communicatie- en Informatie Centra (CIC) bijvoorbeeld de mogelijkheid om bij een 
crisissituatie in één politiezone onmiddellijk versterking te vragen van politiepersoneel uit een 
naburige zone. 

 
 Bij deze protocols moeten enkele kanttekeningen worden geplaatst.  
 

• Andere hulpdiensten (zoals brandweer) en het parket zijn niet steeds gebonden door afspraken 
binnen de politieorganisatie. Deze actoren werken volgens de eigen noodwendigheden en 
regelgeving. 

• Indien bij de afhandeling van een verkeersongeval een interventie van de brandweer is vereist, 
neemt de brandweercommandant de leiding op de ongevalsite van de politieambtenaren over.  

 
 Het is onmiskenbaar dat de diensten op het terrein in functie van de noden van het moment 

(veiligheid, hulp aan slachtoffers, etc) vaak direct belangrijke beslissingen moeten nemen. 
Deze zijn soms bepalend voor de verdere afhandeling van een calamiteit. De marge waarbinnen 
de dirco of de brandweer vervolgens coördinerende maatregelen kunnen nemen, wordt in dat 
geval kleiner. 

 
 Bovendien kunnen de politie- en andere hulpdiensten en de CIC’s vaak zo worden geabsorbeerd 

door de noden op de eigenlijke ongevalsite dat de aandacht voor de flankerende maatregelen 
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(het instellen van logische omleidingen voor het verkeer) minder prioriteit krijgt. Het verzekeren 
van de veiligheid op en in de buurt van de ongevalsite is immers steeds de eerste prioriteit. 

 Dat kan de informatiestroom naar het verkeerscentrum in gedrang brengen, waardoor 
maatregelen m.b.t. verkeerssturing niet steeds tijdig kunnen worden opgestart.  

 
 Het verkeerscentrum speelt een belangrijke rol bij de uitvoering van flankerende maatregelen. 

Er wordt continu gezocht naar een naadloze afstemming met de activiteiten en beslissingen van 
de politiediensten op het terrein.  Het instellen van een calamiteitenroute komt doorgaans tot 
stand na overleg met de dispatchers van het CIC of het commando van de federale wegpolitie. 
Parallel aan het activeren van een calamiteitenroute wordt het verkeer over de lange afstand van 
knooppunt tot knooppunt over een alternatieve route van het hoofdwegennet omgeleid d.m.v. 
boodschappen op dynamische informatieborden en via de radioverkeersinformatie. De 
afstemming van verkeers-informatieboodschappen met de federale wegpolitie verloopt 
doorgaans zeer behoorlijk omdat verbindingsofficieren van de federale politie op permanente 
basis in het verkeerscentrum in Antwerpen aanwezig zijn. 

 
 Voor de taken en verantwoordelijkheden van de betrokken diensten bij een calamiteit die als 

‘ramp’ wordt gecatalogeerd, verwijs ik naar de wet- en regelgeving inzake rampenplanning.  
De feitelijke coördinatie is bij rampen in handen van de betreffende administratieve overheden 
(gemeente, provincie, Minister van Binnenlandse Zaken).  

 
 Inzake de ‘verkeersdiscipline’ in de rampenplanning speelt het verkeerscentrum in toenemende 

mate een rol bij het uitvoeren van flankerende maatregelen (zoals het omleiden van het verkeer). 
Zo kan bij rampen, indien noodzakelijk, een medewerker van het verkeerscentrum deel 
uitmaken van de operationele staf die instaat voor de coördinatie van de diensten op het terrein.  
 

 De verbindingsofficieren van de wegpolitie die gedetacheerd zijn in het verkeerscentrum, 
hebben vanaf maart 2008 eveneens toegang tot het systeem ‘Organisatie Snelle Redding’ (OSR). 
Met behulp van deze interface kunnen de hulpdiensten bij zware incidenten elkaars activiteiten 
op het terrein zorgvuldig (op)volgen. 

 
 Inzake eindverantwoordelijkheden verwijs ik naar de Wet op het Politieambt. Ten aanzien van 

de coördinatie van flankerende maatregelen bij zware incidenten bestaat een gedeelde eind-
verantwoordelijkheid bij de politiediensten en de wegbeheerder. Eindverantwoordelijkheden 
t.a.v. de algehele coördinatie bij zware incidenten zijn niet bepaald. 

 
2. Het overgrote deel van de calamiteitenroutes is uitgestippeld. Alleen voor enkele delen van de 

Ring Antwerpen moeten de routes nog definitief worden vastgelegd (taak in uitvoering). Hier 
zijn de routes echter grotendeels dezelfde als deze welke al werden gebruikt tijdens de werken 
aan de Ring in de periode 2004-2005. 

 
 De lokale overheden werden geïnformeerd over de routes die op hun grondgebied over 

gewestwegen lopen. Voor de routes die over gemeentewegen lopen, werd het uitdrukkelijke 
akkoord van de gemeenten gevraagd. Van de lokale politiediensten werd een akkoord gevraagd 
om bij het instellen van de routes het verkeer te helpen regelen. 

 
 Ongeveer de helft van de routes is intussen gebruiksklaar. De overige routes worden in de loop 

van 2008 gebruiksklaar gemaakt. 
 
3. Het Agentschap Wegen en Verkeer heeft slecht sporadische contacten met de brandweer.  Er is 

het Agentschap geen vraag van een brandweerkorps bekend om hydranten te voorzien op 
autosnelwegen. Het nut van dergelijke hydranten valt moeilijk in te schatten. Langdurige en 
hevige branden die enorm veel bluswater vergen worden zeldzaam geacht op autosnelwegen. 
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Navraag leert dat bij voorbeeld ook in Nederland niet systematisch wordt voorzien in hydranten 
langs autosnelwegen. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 301 
van 29 januari 2008 
van FRANK CREYELMAN 
 
 
 
Provinciewegen regio Mechelen  -   Overdracht naar gewest 
 
Op een schriftelijke vraag van de heer Willem Kluppels van 29 november 2007 (BODrV/O7-8 7), 
provincieraadslid van de provincie Antwerpen, naar de mogelijke overheveling van diverse 
provinciewegen in en om Mechelen - namelijk de N16, de N16a , N74 en de N15 -  antwoordt 
gedeputeerde Inga Verhaert, bevoegd voor het departement Logistiek - dienst Infrastructuur van de 
provincie Antwerpen dat er onderhandelingen gestart zijn op 6 november 2007, maar dat men nog niet 
zeker is of men de vermelde wegen wel rechtstreeks naar de gemeenten wil overdragen.  
 
De vier betrokken provincies zullen – volgens het antwoord van de gedeputeerde – onderling nog 
overleggen of overeenkomstig het kerntakendebat de toezegging van overdracht van alle wegen naar 
het Vlaams Gewest toch niet met de nodige aandrang moet worden bepleit. Volgens de planning van 
de dienst zou hierover uiterlijk in januari 2008 definitieve duidelijkheid verkregen worden. 
 
Hebben de diensten van de diverse provincies reeds contact opgenomen met de bevoegde diensten van 
de minister teneinde de vermelde wegen over te hevelen naar het Vlaams Gewest? Zo ja, welk 
standpunt heeft de minister ter zake ingenomen? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 301 van 29 januari 2008 
van FRANK CREYELMAN 
 
 
 
Er heeft een overleg plaatsgevonden tussen het Vlaamse gewest en de provincie over de geplande 
overdracht van provinciewegen. Het gezamenlijke standpunt is dat er wordt gestreefd in oktober 2008 
alle secundaire wegen in beheer bij de provincie over te dragen naar het Vlaamse Gewest.  Er is nog 
niet concreet beslist hoe de overdracht van de lokale wegen aan de lokale overheden verder zal 
verlopen.  Dit maakt deel uit van het verder overleg.  Wel is het de bedoeling dat de lokale wegen 
beheerd zullen worden door de lokale overheden. 
 
Voor de door u genoemde wegen in de omgeving van de stad Mechelen is de categorisering als volgt: 
 
N16:  secundaire weg. 
N16a: lokale weg. 
N15:  secundaire weg. 
N14:  secundaire weg. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 305 
van 29 januari 2008 
van SABINE POLEYN 
 
 
 
Spookrijden   -   Maatregelen 
 
Graag kreeg ik van de minister toelichting m.b.t. het gevoerde beleid inzake de verhindering van 
spookrijden via het verkeerdelijk oprijden van afritten. 
 
1. Hoe evolueert het aantal vaststellingen van spookrijders de voorbije jaren? 
 
2. Kan de minister meedelen in hoeveel gevallen het daarbij ging om het per vergissing oprijden van 

een autosnelweg via een afrit? 
 
Op welke plaatsen gebeurde dit? 
 

3. Welke maatregelen zijn/worden genomen om zulke vergissingen verder te voorkomen? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
________________________________________________________________________ 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 305 van 29 januari 2008 
van SABINE POLEYN 
_________________________________________________________________________ 
 
 
1. De Vlaamse Overheid registreert niet systematisch gegevens over vaststellingen van 

spookrijders. Er wordt geraamd dat er gemiddeld 1 spookrijder per dag wordt gesignaleerd. 
 De beschikbare en werkelijk gecontroleerde gegevens hierover zijn te beperkt om betrouwbare 

evoluties uit af te leiden. Dit geldt zeker voor de plaats waar het spookrijden werd vastgesteld. 
 
2. Vermits slechts zeer weinig spookrijders werkelijk worden onderschept en dus kunnen worden 

ondervraagd door de Federale Politie, is ook weinig bekend over de oorzaken van het 
spookrijden. 
Uit buitenlandse gegevens zou blijken dat volgende elementen een belangrijke rol spelen: 
verstrooidheid, nemen van een foute beslissing in een complexe situatie, drank- of druggebruik, 
maar dat ook weddingschappen, het zoeken van een ‘kick’ en zelfs zelfmoordpogingen zouden 
niet uit te sluiten zijn. Logischerwijze mag worden aangenomen dat hoe complexer of 
onduidelijker de situatie is bij het begin van de op- en afritten, hoe groter de kans is dat een 
weggebruiker de afrit in plaats van de oprit oprijdt. 

 
3. In 2002 werd de dienstorder LIN/AWV 2002/5 gepubliceerd met een aantal maatregelen om het 

spookrijden te voorkomen. Deze maatregelen zijn vooral gebaseerd op een aangepaste 
signalisatie en op een eenvoudige wegconfiguratie, waarbij de toegang tot de oprit wordt 
benadrukt en zeker niet de uitgang van de afrit. Deze opgelegde maatregelen zijn vooral 
geïnspireerd op recente ervaringen uit en schikkingen in het buitenland (in bijlage). 

 
BIJLAGEN 
 
1. Dienstorder LIN/AWV 2002/5 
2. Plan signalisatie en weginrichting  
 
Bijlage(n):  
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2007-2008/CREVITS/305/antw.305.bijl.002.doc 
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2007-2008/CREVITS/305/antw.305.bijl.001.doc 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 316 
van 30 januari 2008 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
N8 Meensesteenweg Kortrijk   -   Heraanleg 
 
De slechte staat van de riolering van de Meensesteenweg (tussen Bissegemplaats en de nieuwe 
Menenpoort) ligt aan de basis voor de noodzaak van een heraanleg. 
 
Alle rioleringen moeten worden vernieuwd, en dit volgens het principe van het gescheiden stelsel. 
Door de voortdurende verzakkingen en herstellingen van deze rioleringen zijn ook het wegdek, de 
voetpaden, parkeerstroken en de fietspaden in slechte staat. Deze as verdient daarom een grondige 
renovatie en met meer aandacht en kwaliteit voor de zachte weggebruiker. 
 
Het Vlaamse Gewest heeft zich eind 2006 tegenover de stad Kortrijk bereid getoond om mee te 
stappen in een herinrichting van deze as, mits Kortrijk hier het initiatief neemt. 
 
1. Wat houdt dit project concreet in? 
 
2. Wat is de stand van zaken? 
 

Welke procedures moeten nog doorlopen worden? 
 
Welke timing wordt voorzien? 
 
Wanneer zullen de werken effectief kunnen aanvatten? 
 

3. Wat is de geraamde kostprijs van het project? 
 

Wat is het aandeel van het stadsbestuur en wat is het aandeel van het Vlaams Gewest? 
 

4. Moet er onteigend worden? 
 

Zo ja, wat is de stand van zaken? 
 

5. Worden/werden modules ondertekend? 
 

Zo ja, wat is de inhoud hiervan? 
 
Wat is de stand van zaken? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 316 van 30 januari 2008 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
1. Dit project houdt de herinrichting van de doortocht N8 Meensesteenweg in. 
 
2. Door het stadsbestuur werd nog geen studiebureau belast om het ontwerp op te maken. De 

volgende procedures moeten nog doorlopen worden : de startnota conformverklaring, opmaken 
ontwerp riolering door het stadsbestuur, de procedure voor subsidiëring bij de Vlaamse 
Milieumaatschappij in verband met de studie van de riolering, de studie van de verlichting, de 
projectnota conformverklaring, de aanbesteding, de technische conformverklaring van het 
milieuhygiënisch bodemonderzoek en de bouwtoelating. 

 
Vermoedelijk zal na 2010 aanbesteed worden. 

 
De effectieve datum van aanvang van de werken kan nog niet bepaald worden. 

 
3. Dit project is nog niet voorzien op het voorgestelde indicatief meerjarenprogramma 2008-2009-

2010 van het aandeel van het Vlaams Gewest. De totale raming alsook de raming van het 
aandeel ten laste van de stad Kortrijk is nog niet gekend.  

 
4. Het is nog niet gekend indien er moet onteigend worden. Een eventuele onteigening zal maar 

gekend zijn na de voltooiing van de ontwerpstudie. 
 
5.  De module 3 betreft de herinrichting van doortocht en werd overgemaakt aan het stadsbestuur 

op 2 juni 2006.  
 

Afhankelijk van de verlichtingsstudie en de invulling van het project kan module 4 en/of module 
17 afgesloten worden: 

 
- module 4 betreft aan de bebouwde omgeving aangepaste verlichting van een gewestweg, 

geplaatst door de lokale overheid; 
- module 17 betreft verlichting van een gewestweg, geplaatst door het gewest. 

 
De procedures van modules 3,4 en/of module 17 dienen nog doorlopen te worden. 
Deze modules zijn nog niet ondertekend door het stadsbestuur. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 318 
van 30 januari 2008 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
N8 Zwevegemsestraat-Oudenaardsesteenweg Kortrijk   -   Heraanleg 
 
Een deel van de gewestweg van de as Zwevegemsestraat-Oudenaardsesteenweg in Kortrijk komt in 
aanmerking voor een herinrichting. 
 
Dit deel situeert zich vanaf het kruispunt met de Pluimstraat tot aan het complex met de Grote Ring 
(R8/Kortrijk-Oost). 
 
Het Vlaams Gewest is bouwheer. Het stadsbestuur van Kortrijk participeert (financieel, sturend en met 
bindend advies). 
 
1. Wat houdt dit project concreet in? 
 
2. Wat is de stand van zaken? 
 

Welke procedures moeten nog doorlopen worden? 
 
Welke timing wordt voorzien? 
 
Wanneer zullen de werken effectief kunnen aanvatten? 
 

3. Wat is de geraamde kostprijs van het project? 
 

Wat is het aandeel van het stadsbestuur en wat is het aandeel van het Vlaams Gewest? 
 

4. Moet er onteigend worden? 
 

Zo ja, wat is de stand van zaken hiervan? 
 

5. Worden/werden modules ondertekend? 
 

Zo ja, wat is de inhoud hiervan? 
 
Wat is de stand van zaken hiervan? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 318 van 30 januari 2008 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
1. Dit project houdt de herinrichting van de doortocht N8 Oudenaardsesteenweg-

Zwevegemsestraat in. 
 
2. Door het stadsbestuur werd een studiebureau belast met het maken van het ontwerp. 
 

De start – en projectnota van module 3 werden conform verklaard respectievelijk op 16 april 
2007 en op 21 november 2007. 

 
De volgende procedures moeten nog doorlopen worden: opmaken ontwerp riolering door het 
stadsbestuur, de procedure voor subsidiëring bij de Vlaamse Milieumaatschappij in verband met 
de studie van de riolering, de studie van de verlichting, de aanbesteding, de technische 
conformverklaring van het milieuhygiënisch bodemonderzoek en de bouwtoelating. 

 
In de vooropgestelde timing zal de aanbesteding wellicht in 2008 gebeuren. 

 
De effectieve datum van aanvang kan nog niet bepaald worden en hangt af van de aanbesteding. 

 
3. Op het voorgestelde indicatief programma 2008-2009-2010 is een bedrag van  

2 500 000 euro voorzien van het aandeel van het Vlaams Gewest. Op het voorgestelde indicatief 
programma 2008 in het kader van verbetering der doorstromingsmaatregelen van  het openbaar 
vervoer ( artikel 73.16 ) is 80 000 euro voorzien van het aandeel van het Vlaams Gewest. De 
totale raming bedraagt ongeveer 5 366 000 euro waarvan de raming van het aandeel ten laste 
van de stad Kortrijk ongeveer 2 682 0000 euro bedraagt. Het aandeel ten laste van de stad 
Kortrijk dient nog verhoogd te worden met een aandeel grondverwerving voor de aanleg van 
parkeerplaatsen door de stad. Een nauwkeurigere raming zal pas gekend zijn van zodra de 
aanbestedingsdocumenten opgemaakt worden. 

 
4. Er moet niet onteigend worden. 
 
5.  De modules 3 en 4 werden overgemaakt aan het stadsbestuur en werden ondertekend bij  

gemeenteraadsbesluit van 11 april 2005. 
 

De module 3 betreft de herinrichting van doortocht. 
De module 4 betreft aan de bebouwde omgeving aangepaste verlichting van een gewestweg, 
geplaatst door de lokale overheid. 

 
Afhankelijk van de invulling van het project, dient eventueel nog een module 4 en/of 17 
afgesloten te worden betreffende de verlichting van een gewestweg, geplaatst door het gewest. 

 
De procedures van module 4 ( en/of module 17) dienen nog doorlopen te worden. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 325 
van 30 januari 2008 
van JOHAN VERSTREKEN 
 
 
 
Kruispunt N33-N341 Oostende   -   Rotonde 
 
Op het kruispunt van de N33 (Torhoutsesteenweg) en de N341 (Duinkerkseweg) staat al meer dan een 
jaar een proefopstelling van een rotonde die de verkeerslichten vervangt. De proefopstelling mag de 
automobilist dan wel de indruk geven dat de dagelijkse file constant in beweging blijft, de situatie is 
levensgevaarlijk voor de zwakke weggebruiker. 
 
In het antwoord op een schriftelijke vraag van Jan Verfaillie van 12 september 2007 blijkt dat er 
tijdens de proefopstelling acht ongevallen werden vastgesteld, waarvan bij zes ongevallen een fietser 
of bromfietser werd aangereden door een voertuig dat de rotonde verliet (vraag nr. 620, 
Websitebulletin publicatiedatum 27-11-2007). 
 
Ook voor voetgangers is de situatie zeer gevaarlijk, ondanks de aanwezigheid van zebrapaden. 
Voetgangers zijn genoodzaakt om op het fietspad te lopen, bij gebrek aan voetpad of afzonderlijke 
wandelstrook. 
 
1. Op welke manier wordt in het definitieve ontwerp de veiligheid van de fietsers aan de rotonde 

gegarandeerd? 
 
2. Is er in het definitieve ontwerp een budget voorzien voor afgescheiden fietspaden? 
 

Zo ja, welk budget? 
 

3. Is er in het definitieve ontwerp een budget voorzien voor voetpaden?  
 

Zo ja, welk budget, en zal de veiligheid van voetgangers worden gegarandeerd? 
 
4. Is er in het definitieve ontwerp rekening gehouden met de nabijheid van enkele scholen, waardoor 

vooral ’s morgens en ’s avonds het aantal zwakke weggebruikers ongetwijfeld zal toenemen? Zo 
ja, welke extra maatregelen werden in het ontwerp opgenomen om de veiligheid van de leerlingen 
te garanderen? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 325 van 30 januari 2008 
van JOHAN VERSTEKEN 
 
 
 
1. Zoals aangegeven in het antwoord op de parlementaire vraag nr. 620 van de heer Jan Verfaillie 

van 12 september 2007, worden de fietsers in het definitieve ontwerp van de rotonde uit de 
voorrang gehaald. Dit is een standaardoplossing voor rotondes in verkeersgebied.  

 
2. Er is een globaal budget voorzien voor de aanleg van de rotonde, met inbegrip van de 

vrijliggende fietspaden die in het ontwerp voorzien zijn. 
 
3. Er is een globaal budget voorzien voor de aanleg van de rotonde, met inbegrip van de voetpaden 

die in het ontwerp voorzien zijn. 
 
4. Mijn administratie is zich ten volle bewust van de aanwezigheid van enkele belangrijke scholen 

in de onmiddellijke omgeving van dit kruispunt. Dit was de reden waarom de aanleg van een 
rotonde door onze diensten met de nodige omzichtigheid en aanvankelijk zelfs enige scepsis 
benaderd werd. Het is pas na de installatie van de proefrotonde – op uitdrukkelijke vraag en 
onder verantwoordelijkheid van het stadsbestuur – dat in de Provinciale Commissie voor 
Verkeersveiligheid beslist werd de verkeerslichten te vervangen door een rotonde. 



Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.7 - April 2008  -763- 
 
 

 

VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 335 
van 30 januari 2008 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
Autosnelwegen en gewestwegen   -   Verkeersdensiteit 
 
In het verleden heb ik reeds een aantal vragen gesteld over de verkeersdensiteit op de autosnelwegen 
in Vlaanderen. Ik verwijs hiervoor naar mijn schriftelijke vraag nr. 42 van 14 oktober 2005 
(Websitebulletin publicatiedatum 12-12-2005). 
 
In opvolging daarvan had ik de minister graag de volgende vragen gesteld. 
 
1. Welke zijn de meest actuele cijfers met betrekking tot de verkeersdensiteit op de gewestwegen en 

autosnelwegen in Vlaanderen? Kan de minister dit opsplitsen per provincie en per type weg? 
 

Waar bevinden zich de voornaamste knelpunten op de autosnelwegen en gewestwegen? Kan dit 
per provincie? 
 

2. Hoe evolueert deze verkeersdensiteit in de verschillende provincies en op de verschillende 
gewestwegen en autosnelwegen ten opzichte van voorgaande jaren? Kan de minister dit 
cijfermatig aantonen? 

 
3. Hoever staat het met het implementatieplan voor het Vlaams Dynamisch Verkeersbeheersysteem? 

Wat is de verdere timing? 
 

Hoever staat de implementatie van telematica, verkeerscamera’s, dynamische informatiepanelen, 
enzovoort? 

 
4. Wat concludeert de minister uit dit alles en welke nieuwe initiatieven zal zij nemen? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
________________________________________________________________________ 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 335 van 30 januari 2008 
van CARL DECALUWE 
_________________________________________________________________________ 
 
 
1. De meest actuele cijfers met betrekking tot de verkeersintensiteiten zijn geheel terug te vinden in 

de brochure van de verkeerstelling. 
 Deze kan worden ingezien op http://wegen.vlaanderen.be/documenten/tellingen. De gegevens 

van 2007 worden momenteel verwerkt en zullen vermoedelijk in de loop van mei 2008 worden 
gepubliceerd 

 
Een opsomming geven van alle plaatsen op autosnelwegen en andere gewestwegen waar de 
huidige intensiteiten de praktische capaciteit benaderen, is niet doenbaar, gelet op het grote 
aantal plaatsen en wegvakken waar dit het geval is. 

 Een overzicht van de structurele files op het hoofdwegennet kan worden teruggevonden op de 
website van het Verkeerscentrum: 

 http://www.verkeerscentrum.be/verkeersinfo/structurele_ochtendfiles 
http://www.verkeerscentrum.be/verkeersinfo/structurele_avondfiles 
 

2. De evolutiecoëfficiënten, per provincie en voor een aantal wegen, zijn eveneens terug te vinden 
in de brochure van de verkeerstellingen op bovenvermelde website. Deze evolutie-coëfficiënten 
zijn het resultaat van een groot aantal vergelijkingen van verkeersintensiteiten. 

 Het is niet mogelijk om deze zeer uitgebreide berekeningen hier weer te geven.  
De globale evolutiecoëfficiënt 2006 ten opzichte van 2005 voor het verkeer op A-wegen in gans 
Vlaanderen, bedraagt +3.8%, een cijfer enigszins vertekend door de werken aan de Antwerpse 
ring in 2005.  De regio Antwerpen buiten beschouwing gelaten, bedraagt de evolutiecoëfficiënt 
+2.8%. 
Voor N-wegen bedraagt dezelfde evolutiecoëfficiënt respectievelijk +0.2% (inclusief regio 
Antwerpen) en +0.4% (exclusief regio Antwerpen). 

 
3. De uitbouw van het dynamisch verkeersbeheer is het eerst aangevat voor de regio Antwerpen 

omdat de nood daar het hoogst was. In een volgende fase zal het dynamisch verkeersbeheer 
worden uitgebouwd in de regio Gent en daarna komt de regio rond Brussel aan de beurt, in 
samenwerking met het Brussels Hoofdstedelijk Gewest (samenwerking met de uitbouw van het 
dynamisch verkeersbeheer in dat gewest). 

 Ondertussen werden ook acties ondernomen op de voornaamste knooppunten van het auto-
snelwegennet en de E313. 

 
 Onder de uitbouw van het dynamisch verkeersbeheer wordt een samenhangend geheel van acties 

verstaan, onder meer: het installeren van de aangepaste waarnemings- en detectieapparatuur, het 
verzamelen van een maximaal aantal gegevens, de plaatsing van de zogenaamde “wegkant 
systemen” om de weggebruikers te informeren, te waarschuwen en hen zo nodig bepaalde 
verplichtingen op te leggen (bvb. snelheidsbeperkingen), verstrekken van informatie en adviezen 
aan de weggebruikers via andere kanalen en de uitbouw van verkeerscentrales om het geheel te 
verwerken en aan te sturen. 

 
 De uitbouw van een DVM over het volledige wegennet zal nog een hele tijd vergen, vermits hier 

nog heel wat extra middelen voor vereist zijn. Intussen wordt met de beschikbare middelen 
consequent verder geïnvesteerd. 
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4. Om verkeerscongestie en de daarbij horende onveiligheid aan te pakken, zijn er verschillende 
oplossingen, elk met hun eigenheden, mogelijkheden en resultaten op korte, middellange en 
lange termijn. 

 Met dynamisch verkeersbeheer kunnen de weggebruikers worden geïnformeerd, kunnen files 
worden aangekondigd en beveiligd en kan de capaciteit van een wegvak beperkt worden 
vergroot. De realisatie van ontbrekende schakels in het netwerk van autosnelwegen kan de 
capaciteit ervan structureel wijzigen. 

 Op niet-autosnelwegen, zeker nabij de stedelijke gebieden, kunnen betere voorzieningen voor 
het openbaar vervoer allicht ook een bijdrage leveren voor de algemene verkeersafwikkeling. 
Een combinatie van meerdere soorten maatregelen is het meest aangewezen. 

 
BIJLAGE 
 
Brochure verkeerstellingen 2006 
 
Bijlage(n):  
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2007-2008/CREVITS/335/antw.335.bijl.001.pdf 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 338 
van 31 januari 2008 
van DIRK DE COCK 
 
 
 
Rioleringsprojecten   -   Wachtlijst 
 
Rioleringsprojecten en -initiatieven worden door de gemeenten ingediend bij Aquafin. De wachtlijst is 
lang, heel lang. 
 
Doordat de plannen soms tot tien jaar na indiening worden gefinancierd, zijn er een aantal anomalieën 
opgedoken. Vandaag is overal dubbele riolering verplicht, de droogwaterafvoer gescheiden van de 
hemelwaterafvoer. De gemeenten zullen voor hun rioleringsbeleid moeten accelereren. Sommige 
gemeenten zijn daar al mee bezig. 
 
Het probleem is dat de gemeente een bedrag gefinancierd krijgt door Aquafin gebaseerd op plannen en 
ramingen van bij de indiening en dus zes of meer jaar ouder. De plannen van toen betreffen veelal 
enkelvoudige riolering. De ramingen van toen zijn niet geactualiseerd. Wanneer nu de modaliteiten 
eenzijdig veranderen, wordt het percentage financiële toezegging per project nominatief veel lager. 
 
Het antwoord is dat een dergelijk dossier opnieuw en geactualiseerd mag worden ingediend. Maar dat 
betekent natuurlijk dat het dossier weer achteraan op de lijst belandt. 
 
1. Is de minister op de hoogte van het feit dat de gewijzigde regelgeving toch wel serieuze 

repercussies heeft op het te betalen gemeentelijk aandeel? 
 
2. Waarom werd er op bestaande dossiers die ooit nog zijn opgemaakt en ingediend vóór de 

gewijzigde regelgeving, geen financiële correctie toegepast naar rato van een evenwichtige 
spreiding van de lasten tussen Aquafin en de plaatselijke besturen? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR  
__________________________________________________________________________________ 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 338 van 31 januari 2008  
van DIRK DE COCK 
__________________________________________________________________________________ 
 
 
1. Door de gemeenten kunnen, in het kader van de subsidiëring van de aanleg van de openbare 

rioleringen, conform de bepalingen van het subsidiebesluit van 1/2/02, gewijzigd op 29/4/05 en 
10/3/06, aanvragen ingediend worden bij de Vlaamse Milieumaatschappij. Het aantal 
projectvoorstellen overstijgt de budgettaire middelen en tevens ook het marktpotentieel. 
Bij de opmaak van de subsidiëringsprogramma’s wordt door de Vlaamse Milieumaatschappij, in 
overleg met mijzelf als bevoegde minister, een selectie gemaakt van de prioritaire categorieën 
uit de projectvoorstellen. De projecten die de meeste milieuwinst opleveren in verhouding tot de 
geïnvesteerde middelen worden prioritair geprogrammeerd. Dit heeft voor gevolg dat een aantal 
van de projectvoorstellen geruime tijd dient te wachten vooraleer ze in aanmerking kunnen 
komen voor subsidiëring. Het is evenwel zo dat de subsidies een stimulans zijn voor de 
gemeenten om de, vanuit ecologisch oogpunt, meest rendabele projecten uit te voeren en de 
gemeenten ook zonder subsidies rioleringswerken uitvoeren. Hiervoor kan o.a. de sanerings-
bijdrage worden aangewend. 
Door de gewijzigde wetgeving werden in de loop der jaren als voorwaarde voor de subsidiëring, 
welke sinds 1996 grotendeels volgens dezelfde procedure verloopt, bijkomende eisen opgelegd. 
Door de verplichting tot het aanleggen van een gescheiden rioleringstelsel werden de 
rioleringsprojecten inderdaad duurder. Het is binnen de procedure daarom ook voorzien dat het 
subsidiebedrag wordt vastgelegd op basis van een goedgekeurd voorontwerpdossier waarbij het 
project reeds technisch is ontworpen zodat een controle op de aanvaardbaarheid van de raming 
mogelijk is.  
Het is niet helemaal correct te stellen dat de gemeenten de meerkosten dienen te dragen die als 
gevolg van de gewijzigde reglementering van toepassing worden op hun dossiers. Deze 
meerkosten worden immers ook gesubsidieerd (hoger subsidiepercentage).  
Het is wel zo dat indien de gemeenten hun projecten, na goedkeuring door de ambtelijke 
commissie en vastlegging van het geplaffoneerd subsidiebedrag, niet verder zetten en enige 
jaren wachten met de uitvoering ervan, kunnen gevat zijn door de gewijzigde reglementering en 
dan zelf moeten instaan voor de hogere kostprijzen. Dit kan echter niet worden ondervangen en 
zal zich niet voordoen mochten de gemeenten de goedgekeurde projecten binnen een normaal 
verloop in de tijd uitvoeren. 

 
2. Binnen het subsidiebesluit is voorzien dat een plafondsubsidiebedrag wordt vastgelegd op het 

moment dat het voorontwerpdossier door de ambtelijke commissie technisch wordt 
goedgekeurd. Indien de gemeenten de goedgekeurde projecten binnen een normale tijdspanne 
verder zetten, zijn de gewijzigde reglementeringen niet van invloed. Immers na de goedkeuring 
van het voorontwerp worden, binnen de subsidieprocedure, geen gewijzigde eisen opgelegd. Een 
financiële correctie is dan ook niet aan de orde.  
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 339 
van 31 januari 2008 
van DIRK DE COCK 
 
 
 
Durmebrug Dendermonde   -   Stand van zaken 
 
Het antwoord op mijn schriftelijke vraag nr. 53 van 18 oktober 2007 over de Durmebrug 
(Websitebulletin publicatiedatum 03-12-2007) samen met de verklaringen van Waasmunsterse politici 
in de lokale pers, roept een aantal nieuwe vragen op. 
 
De burgemeester van Waasmunster stelt bijvoorbeeld dat hij, na een onderhoud met de minister, de 
belofte kreeg dat het Vlaams Gewest tegen 2009 wil vernieuwen. In het antwoord op mijn schriftelijke 
vraag staat echter enkel dat “de mogelijkheid wordt bekeken.” Iets meer specifiek wordt gesteld dat de 
vernieuwing van de brug afhankelijk zou zijn van de opstelling van het indicatieve 
meerjarenprogramma. 
 
Eerder verklaarde de schepen van Verkeer van Waasmunster dan weer dat hij van de vorige minister 
van Openbare Werken Kris Peeters de belofte had gekregen dat verkeersremmers zouden worden 
geplaatst. Hier horen we echter niets meer over. 
 
Verder stel ik nog één onduidelijkheid vast. De minister spreekt enerzijds van “het volledig 
vernieuwen van de brug” en anderzijds zegt zij “indien er een nieuwe brug dient te worden 
ontworpen.” De minister zegt dat de bestaande brug niet meer in optimale staat is. De schepen van 
Verkeer van Waasmunster zegt daarentegen dat de brug niet versleten is. Ook dit roept vragen op. 
 
1. Wat is er concreet afgesproken met de verantwoordelijken uit Waasmunster? 
 
2. Op het meerjarig beleidsprogramma wordt de vernieuwing van de brug inmiddels vermeld. 

 
Denkt men daarbij aan een nieuwe brug of een vernieuwde brug? Kan de minister dit 
concretiseren? Indien het om vernieuwing gaat, wat houdt dit concreet in? 
 

3. Wat is de staat van de huidige brug? Is er al onderzoek naar gebeurd? Zo ja, kan de minister de 
resultaten van dat onderzoek meedelen? 

 
4. Zijn de plannen van de toenmalige bevoegde minister Kris Peeters om verkeersremmers te 

voorzien definitief opgeborgen? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 339 van 31 januari 2008 
van DIRK DE COCK 
 
 
 
1. Tussen de Acacialaan in Waasmunster en de aansluiting met de N470 in Dendermonde zullen 

fietspaden worden aangelegd, evenals twee rotondes. De aanleg van deze fietspaden op 
grondgebied van Waasmunster, Hamme en Dendermonde kadert binnen de module 13 van het 
mobiliteitsconvenantenbeleid. Tijdens de opmaak van de start- en projectnota werd de vraag in 
verband met de Durmebrug al gesteld door de gemeente. Aangezien uit de inspectieverslagen 
bleek dat de bovenbouw van de brug zich niet meer in optimale staat bevindt, werd gesteld dat 
het aanleggen van twee passerelles naast de bestaande brug geen duurzame oplossing zou zijn. 
De beste oplossing bestaat uit het verbreden van de bestaande brug, zodat er voldoende brede 
fietspaden kunnen voorzien worden op de brug. Het verbreden van de brug kan echter niet 
gefinancierd worden binnen het kader van de modules. Rekening houdend met bovenstaande 
feiten werd besloten om in het kader van het fietspadenproject voorlopig enkele tijdelijke 
maatregelen ter hoogte van de Durmebrug te voorzien. Het ontwerp van de brug zal door de 
administratie zelf gebeuren en zal tot in 2009 duren. De aanbesteding wordt momenteel voorzien 
in 2010, aansluitend op de aanleg van fietspaden langsheen de N446 op het grondgebied van 
Waasmunster, Hamme en Dendermonde waarvan de aanbesteding gepland is in 2009. 

 
2. De vernieuwing van de Durmebrug zal bestaan uit een vervanging van de bestaande bovenbouw 

door een nieuwe vakwerkbrug. De nieuwe brug zal breder zijn dan de bestaande zodat ook op de 
brug voldoende brede fietspaden kunnen aangelegd worden. 

 
3. De staat van de onderbouw van de brug is normaal. De vakwerkliggers van de bovenbouw 

daarentegen zijn verroest. Gezien de algemene toestand van de bovenbouw en gelet op de aanleg 
van fietspaden langsheen de N446 is ervoor geopteerd om de bovenbouw te vervangen. 

 
4. Binnen het kader van het fietspadenproject zullen de door minister Peeters beloofde tijdelijke 

maatregelen nog steeds voorzien worden. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 345 
van 5 februari 2008 
van JOHAN VERSTREKEN 
 
 
 
Investeringsprogramma wegen   -   N34 De Haan 
 
In het meerjarenprogramma 2008-2010 van AWV (agentschap Wegen en Verkeer) werd voor 2009 
1.200.000 euro voorzien voor het project 1610: N34 De Haan: herinrichten van het vak Wenduine 
(Manitobalaan) tot N317. 
 
1. Wat houdt dit project concreet in? 
 
2. Wat is de stand van zaken? 
 

Welke procedures moeten nog doorlopen worden? 
 
Welke timing wordt voorzien? 
 
Wanneer zullen de werken effectief kunnen aanvatten? 
 

3. Moet er onteigend worden? 
 

Zo ja, wat is de stand van zaken hiervan? 
 

4. Worden/werden modules ondertekend? 
 

Zo ja, wat is de inhoud hiervan? 
 
Wat is de stand van zaken hiervan? 
 

5. Op welke manier wordt er rekening gehouden met de zwakke weggebruiker? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 345 van 5 februari 2008 
van JOHAN VERSTREKEN 
 
 
 
1. Dit project omvat het vernieuwen van de verharding, de fundering en de riolering. 

 
2. De startnota is nog niet opgemaakt. 
 Er is nog geen timing voorzien. 
 De werken zullen niet vóór de zomer van 2010 kunnen aanvatten. 

 
3. Er zijn (vermoedelijk) geen onteigeningen nodig. 

 
4. De module 16 – herinrichting van een wegvak (niet-doortocht) van een gewestweg – (en 

eventueel 17 – verlichting van een gewestweg, geplaatst door het gewest –) is nog niet 
ondertekend omdat de mobiliteitsconvenantenprocedure nog dient opgestart te worden. Hiervoor 
dient eerst de Gemeentelijke Begeleidingscommissie (BGC) samen te komen om de 
modaliteiten van module 16 te bespreken en met de afdeling Elektriciteit en Mechanica te 
onderzoeken of een module 17 nodig is. Over het samenkomen van de GBC wordt binnenkort 
overleg gepleegd met de gemeente De Haan.  
 

5. Er zijn aanliggende fietspaden voorzien. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 350 
van 5 februari 2008 
van JOHAN VERSTREKEN 
 
 
 
Investeringsprogramma wegen   -   N33 Gistel-Moerdijk 
 
In het meerjarenprogramma 2008-2010 van AWV (agentschap Wegen en Verkeer) werd voor 2010 
744.000 euro voorzien voor het project 2351-N33: structureel onderhoud vak Gistel-Moerdijk. 
 
1. Wat houdt dit project concreet in? 
 
2. Wat is de stand van zaken? 
 
3. Welke procedures moeten nog doorlopen worden? 

 
4. Welke timing wordt voorzien? 

 
5. Wanneer zullen de werken effectief kunnen aanvatten? 
 
6. Op welke manier wordt er rekening gehouden met de zwakke weggebruiker? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 350 van 5 februari 2008 
van JOHAN VERSTREKEN 
 
 
 
1. Dit project houdt het vernieuwen van het wegdek in. 

 
2. De aanbestedingsstukken worden in de loop van 2009 opgemaakt. 

 
3. Voor dit project is enkel een openbare aanbesteding voorzien.  

 
4. De aanbesteding is voorzien in 2010. 

 
5. Indien mogelijk zal het werk nog aanvangen in 2010. 

 
6. De fietsers maken thans gebruik van de aanliggende gemarkeerde fietsstroken in beide 

rijrichtingen. De structurele onderhoudswerken voorzien voor 2010, omvatten het vernieuwen 
van het volledige wegdek, met inbegrip van de fietsstroken. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 351 
van 6 februari 2008 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
Bedrijventerrein Deerlijk-Waregem   -   Ontsluiting 
 
Het Vlaams Gewest liet in het kader van het wegwerken van de zwarte punten een streefbeeldfunctie 
opmaken voor het primair gedeelte van de N36, vanaf op- en afrit E17 tot N43 in Harelbeke. 
 
De verkeersproblematiek op deze weg is sterk gerelateerd met de problematiek van het kruispunt 
Belgiek in Deerlijk. 
 
Dit probleem kan worden opgelost met de aanleg van een nieuwe ontsluitingsweg voor het 
bedrijventerrein Deerlijk-Waregem (ten noorden E17). 
 
1. Is de minister op de hoogte van de verkeersproblematiek aan het kruispunt Belgiek in Deerlijk, ten 

gevolge van een manke ontsluiting van het bedrijventerrein Deerlijk-Waregem? 
 
2. In welke mate kan er een oplossing worden geboden door de aanleg van een nieuwe 

ontsluitingsweg? Wat is de stand van zaken van deze denkpiste? Werden er reeds concrete stappen 
ondernomen? Zo ja, welke en wat is de timing en de kostprijs? 

 
3. Indien er geen nieuwe ontsluitingsweg voor het bedrijventerrein Deerlijk-Waregem kan komen, 

wat is dan het alternatief om de verkeersproblematiek aan de Belgiek op te lossen? Hoe zal dit 
concreet worden gerealiseerd, met timing en kostprijs? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 351 van 6 februari 2008 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
1. Ik ben op de hoogte van de verkeersproblematiek aan het kruispunt Belgiek in Deerlijk. 

De herinrichting van dit kruispunt kwam uitvoerig ter sprake op de Gemeentelijke 
Begeleidingscommissie van 12 februari 2008 over het beleidsplan van het Mobiliteitsplan van 
Deerlijk. 
 

2. De aanleg van een nieuwe ontsluitingsweg tussen de N36 en het bedrijventerrein Deerlijk-
Waregem, ten noorden van de E17, zou de verkeersproblematiek op het kruispunt Belgiek 
ongetwijfeld vereenvoudigen. 
Los van die nieuwe ontsluiting blijft het kruispunt een complex geheel. De nieuwe 
ontsluitingsweg is als conceptoplossing voorzien in het ontwerp mobiliteitsplan. De 
mogelijkheid om die weg daar aan te leggen moet nog verder bestudeerd worden. Vermoedelijk 
zal een bestemmingswijziging via een Gemeentelijk Ruimtelijk Uitvoeringsplan nodig zijn. 
Er werden nog geen concrete stappen ondernomen. Een timing en kostprijs is dan ook nog niet 
gekend. 
Verder initiatief ligt bij het gemeentebestuur dat, na goedkeuring van hun mobiliteitsplan, de 
toepassing van module 14, aanleg of herinrichting van ontsluitingsinfrastructuur voor 
tewerkstellings-, winkel- en/of dienstenzones van bovenlokaal belang, kan vragen. 
 

3. De aanleg van een rotonde zal de verkeerssituatie verduidelijken. 
De aanleg ervan is slechts mogelijk mits belangrijke onteigeningen van onder meer minstens 2 
hoekwoningen. 
Op 100 m vóór het kruispunt, links richting Vichte, zijn er momenteel gebouwen afgebroken. 
Een by-pass via die doorsteek is een andere mogelijkheid. Deze oplossingen moeten evenwel 
nog op hun haalbaarheid bestudeerd worden. Een timing en kostprijs kan dan ook nog niet 
gegeven worden. 
Volgens het voorkeurscenario van het ontwerp beleidsplan zal de gemeente op korte termijn 
onderzoeken hoe het kruispunt kan herinricht worden. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 353 
van 6 februari 2008 
van JAN VERFAILLIE 
 
 
 
Flitspalen   -   Aanvragen en plaatsingscriteria 
 
Uit talloze studies blijkt dat de plaatsing van onbemande camera’s een duurzame verlaging van de 
snelheid, het roodlichtrijden en de verkeersonveiligheid bewerkstelligt. 
 
Maar het aanbod kan blijkbaar de vraag niet volgen. Heel wat gemeenten hebben de afgelopen jaren 
één of meerdere aanvragen ingediend, maar tot op heden zonder resultaat. 
 
1. Hoeveel gemeenten onderverdeeld per provincie hebben de afgelopen vijf jaar een aanvraag 

gedaan om een onbemande camera te plaatsen? 
 
2. Hoe gebeurt de toewijzing van een onbemande camera? Hoe wordt de selectie precies gemaakt? 
 
3. Aan welke criteria moet een gemeente voldoen om in aanmerking te komen om een onbemande 

camera te plaatsen? 
 
4. Hoe lang duurt de gemiddelde procedure van aanvraag tot de effectieve plaatsing van een 

onbemande camera? Waarom duurt het blijkbaar zo lang? 
 
5. Hoeveel onbemande camera’s worden gemiddeld op jaarbasis geplaatst in Vlaanderen? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 353 van 6 februari 2008 
van JAN VERFAILLIE 
 
 
 
1. In de periode van 2003 tot en met 2007 hebben gemeenten in het totaal 129 aanvragen ingediend 

voor de plaatsing van onbemande camera’s.  
  
 Per provincie was de verdeling als volgt: 
 - Antwerpen: 26 

- Vlaams-Brabant: 24 
- Limburg: 21 
- Oost-Vlaanderen: 34 
- West-Vlaanderen: 24 

 
2. Alle aanvragen voor de plaatsing van camera’s, dus zowel afkomstig van gemeenten als van 

bijvoorbeeld lokale politiezones, werden gecentraliseerd bij het Agentschap Wegen en Verkeer 
om een goed overzicht te bekomen.  

 Begin 2008 werden alle bekende aanvragen besproken op de Provinciale Commissie voor de 
Verkeersveiligheid. Op basis van vooral de beschikbare ongevallengegevens uit verschillende 
bronnen, zal daar voor elke aanvraag worden beslist om ze al of niet te weerhouden. De 
weerhouden aanvragen worden dan gerangschikt op basis van objectieve criteria. De uitvoering 
gebeurt op basis van de prioriteit in voormelde rangschikking. 

 Eventuele nieuwe aanvragen worden op dezelfde manier behandeld. Eerder behandelde 
aanvragen kunnen opnieuw worden ingediend indien zou blijken dat de verkeersveiligheid op 
die plaats ondertussen significant zou zijn afgenomen. 

 
3. De gehanteerde objectieve criteria zijn verschillend voor snelheidscamera’s enerzijds en 

roodlichtcamera’s anderzijds. 
 Voor de snelheidscamera’s wordt gerekend met de “gewogen ernst” van alle ongevallen in een 

zone vanaf 500 m vóór tot 500 m na de gevraagde plaats, en dit over een periode van 5 jaar 
(1999-2003 omdat enkel daarvan momenteel de NIS-ongevallengegevens beschikbaar zijn). 
Onder “gewogen” ernst van ongevallen wordt verstaan: (5x het aantal doden) + (3x het aantal 
zwaargewonden) + het aantal lichtgewonden. 

 
 Daarnaast worden ook nog de twee volgende drempels gehanteerd voor de betrokken weglengte 

van 1 km: 
 - de totale “gewogen ernst” over 5 jaar moet ten minste 100 bedragen; 
 - het totaal aantal ongevallen over 5 jaar moet ten minste 20 bedragen. 
 
 Voor roodlichtcamera’s wordt gerekend met (1,5x het aantal ongevallen met fietsers) + (aantal 

haakse ongevallen met haakse aanrijdingen) + (0,5x het aantal kop-staartongevallen) over een 
periode van 5 jaar in een zone van 50 m vanaf het kruispunt. 

 Voor voormelde SOM wordt een drempelwaarde van 2,5 over 5 jaar gehanteerd. 
 
4. De totale procedure van een aanvraag tot effectieve plaatsing is in te delen in 2 grote blokken, te 

weten het beslissingsgedeelte en het uitvoeringsgedeelte. 
 Het beslissingsgedeelte is toegelicht in bovenvermeld punt 2. Eens de beslissing is genomen om 

een onbemande verkeerscamera te plaatsen, volgt de wettelijk verplichte protocolvergadering 
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waarin de werkafspraken tussen parket, politie, gemeente en wegbeheerder concreet worden 
vastgelegd. 

 In het tweede gedeelte volgt de uitvoering van de installatie. Dit vangt aan met de nodige 
opmetingen en studies, wat resulteert in een opdracht naar de aannemer. Dit neemt typisch 2 
maanden in beslag. De uitvoering door de aannemer, zijnde de voorbereiding van de werken 
(vergunningen) en de effectieve werken, duren typisch ook 2 maanden. Tenslotte volgt de 
keuring of homologatie voor de luscamera’s wat ook ongeveer 1 maand in beslag neemt. Deze 
termijnen variëren in functie van het aantal installaties die gelijktijdig worden aangepakt. 

 
5. Actueel beschikt Vlaanderen over om en bij 1500 flitspalen. Deze werden geplaatst in de 

periode 2002 – 2007, wat het aantal op jaarbasis op ongeveer 250 brengt.  
 
 Voor 2008 en 2009 voorziet de Vlaamse overheid volgende nieuwe installaties per jaar: 

- 1 opstelling trajectcontrole; 
-  56 snelheidscamera’s langs gewest- en autosnelwegen en ringwegen; 
- 25 roodlichtcamera-opstellingen t.h.v. verkeerlichten (typisch bestaat een dergelijke opstelling 

uit 2 tot 4 palen, afhankelijk van de grootte van het kruispunt). 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 359 
van 6 februari 2008 
van JOKE SCHAUVLIEGE 
 
 
 
Kruispunten R4-Oost   -   Aanpassing 
 
De Kanaalzonegemeenten en de provincies Oost-Vlaanderen en Zeeuws-Vlaanderen hebben de sterke 
traditie om grensoverschrijdend samen te werken. De financiering van de tunnel in Sluiskil 
(Nederland, provincie Zeeland) is opgelost, waarbij Nederland, Vlaanderen, de gemeenten en de 
provincie meefinancieren. Die positieve doorbraak zorgt ervoor dat zowel de bouw van de tunnel als 
de ontdubbeling van de Traktaatweg in een stroomversnelling komen en tegen 2012 uitgevoerd 
zouden zijn. Dat zal een grote toename betekenen van het industrieel verkeer op de R4-Oost. 
 
De R4-Oost kent heel wat kruispunten die absoluut geen belangrijke toename van industrieel verkeer 
aankunnen: het kruispunt Leegstraat, het kruispunt N49 en het kruispunt N449. Het is dus belangrijk 
om met de aanpassing van de R4-Oost klaar te zijn op het moment dat de tunnel in Sluiskil in gebruik 
gaat en de Traktaatweg ontdubbeld is. 
 
1. Voor wanneer is de aanpassing van de R4-Oost gepland? Wanneer worden het kruispunt 

Leegstraat, het kruispunt N49 en het kruispunt N449 vernieuwd? 
 

Hoe zal worden gezorgd voor voldoende afstemming op de Nederlandse tunnel in Sluiskil en de 
ontdubbeling van de Traktaatweg? 
 

2. Kan de minister de ongevallenstatistieken meedelen van de laatste vijf jaar voor die drie 
kruispunten? 

 
3. Hoe ziet het “Streefbeeld” eruit van de drie kruispunten (het kruispunt Leegstraat, het kruispunt 

N49 en het kruispunt N449)? 
 
4. Wordt er voldoende grensoverschrijdend overlegd teneinde voldoende afstemming van de 

investeringen te voorzien? Hoe gebeurt dit en wat zijn de afspraken? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 359 van 6 februari 2008 
van JOKE SCHAUVLIEGE 
 
 
 
1. De omvorming van R4-oost (Kennedylaan) tot primaire weg voorziet de bouw van 12 

knooppunten. 
  
 De werken aan het knooppunt 7 - Skaldenstraat zijn in uitvoering. 
 
 Op het ontwerp van meerjarenprogramma zijn volgende projecten opgenomen: 

- knooppunt 4: Gebr. Naudtslaan / zuidelijke aansluiting E43 – 2010 
- knooppunt 7-bis: N.F. Piratenbrug t.h.v. Skaldenpark – 2010 
- knooppunt 8: Langerbruggestraat - 2011 

 
 Voor de bouw van de knooppunten 1 (Traktaatweg – Leegstraat), 2 (Rijkswachtlaan) en 3 

(noordelijke aansluiting E34) zijn nog geen concrete vooruitzichten. 
 
 In het kader van het wegwerken van gevaarlijke punten in Vlaanderen zullen beperkte 

aanpassingen gebeuren aan het kruispunt met de noordelijke aansluiting met de E34 (2008)  
 en aan het dubbele kruispunt met Traktaatweg en Leegstraat (2009). 
 
 De knooppunten 1, 2 en 3 worden opgenomen in het meerjarenprogramma naargelang de 

budgettaire middelen beschikbaar zijn. De prioriteiten gaan actueel naar de ombouw tot 
hoofdweg van de E34 en naar de knooppunten 7-bis en 8 en 33 (Eisenhowerlaan t.h.v. 
Schansakker) op de R4-oost. 

 
 Bij de opmaak van de streefbeelden voor R4-west en –oost was een belangrijk uitgangspunt dat 

de verbinding met Nederland moest worden beperkt tot een ‘regionale verbinding’ om er geen 
toevloed van internationaal noord-zuidverkeer te krijgen waardoor de verkeersafwikkeling in het 
havengebied en de hele Gentse regio in het gedrang zou kunnen komen. Daarom werd ook 
expliciet voorzien dat de aansluiting van de Traktaatweg moest beperkt worden tot een 2 x 1 
weg. Dit standpunt is tot op heden niet gewijzigd. De Nederlandse instanties zijn van dit 
standpunt op de hoogte. 

 
2. Door de betrokken politiezone zijn voor de periode 2002 tot 2007 (6 jaar) volgende 

ongevallengegevens opgegeven: 
 

- dubbel kruispunt R4 met Traktaatweg en Leegstraat: 29 ongevallen met 1 dode en 19 
lichtgewonden; 

- kruispunt R4 met noordelijke aansluiting E34: 18 ongevallen met 1 dode en 13 
lichtgewonden; 

- kruispunt R4 met zuidelijke aansluiting E34 en Gebr. Naudtslaan: 19 ongevallen met 1 dode, 3 
zwaargewonden en 21 lichtgewonden. 

 
3. Het streefbeeld voorziet voor de drie kruispunten volgend concept: 
 
 Knooppunt 1: Ondertunneling voor verbinding Traktaatweg - R4 op 2 x 1 rijstroken. 
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 Knooppunt 2: Tunnel in R4 met aansluitingen, met bovenop een rotonde voor alle 
 verkeersuitwisselingen. 

 
 Knooppunt 3: Aansluiting met E34 waarbij verkeer komende van Nederland, richting zuiden, 

 maximaal via E34 naar R4-west wordt geleid. 
 
 Knooppunt 4: Rotonde op R4 met zuidelijke aansluiting E34 en aansluiting N449. Dit is het 

 enige gelijkvloerse kruispunt dat als filter moet dienen om doorgaand N-Z-
 verkeer maximaal uit het oostelijk havengebied te weren. 

 
4. Het grensoverschrijdend overleg gebeurt via het project Gentse Kanaalzone, waarin naast het 

gewest en de provincie ook Gent, Evergem en Zelzate zijn vertegenwoordigd. Tot nu toe is er 
enkel informatie-uitwisseling gebeurd over de geplande wegenprojecten aan beide zijden van de 
grens. Concrete afspraken over afstemming van investeringen zijn er nog niet.  
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 366 
van 8 februari 2008 
van VERA VAN DER BORGHT 
 
 
 
Dender   -   Opwaardering transportfunctie 
 
In haar antwoord op mijn schriftelijke vraag nr. 604 van 5 september 2007 (Websitebulletin 
publicatiedatum 25-10-2007) betreffende de opwaardering van de transportfunctie van de Dender 
tussen Dendermonde en Aalst, stelt de minister dat “de studie betreffende de reactivering en 
opwaardering van de Dender werd afgerond. Het eindrapport van deze studie zal in de loop van de 
maand oktober worden voorgelegd aan de raad van bestuur van het agentschap Waterwegen en 
Zeekanaal NV (W&Z NV). Daarna zal het dossier aan mij worden voorgelegd.” 
 
De minister stelt verder in haar antwoord dat het pas na kennisname van de studieresultaten zal zijn dat 
eventuele initiatieven kunnen worden genomen teneinde bepaalde infrastructuurwerken te plannen en 
daarvoor de nodige budgetten te voorzien op de begroting. Voor 2008 staat alleszins niets gepland. 
 
We zijn nu bijna vier maanden later en ik ga er vanuit dat de minister intussen kennis heeft kunnen 
nemen van de studieresultaten, alsook van de beslissing van de raad van bestuur van W&Z. Deze 
beveelt aan de nodige infrastructuurwerken aan te vatten, zodat het traject van de Dender tussen 
Dendermonde en Aalst toegankelijk kan worden gemaakt voor schepen tot 1.350 ton. 
 
Ik wens hierbij toch nog eens een aantal zaken onder de aandacht te brengen. Al jarenlang worden 
studies uitgevoerd naar de economische opwaardering van de Dender, dit dossier is al een paar 
decennia hangende in Aalst. Bedrijven ijveren ervoor om dit dossier nogmaals te bepleiten en het 
stadsbestuur van Aalst staat hier ook volmondig achter. Ook VOKA sprak zich een paar maanden 
geleden duidelijk uit voor de aanvang van de infrastructuurwerken. Nu ook W&Z zich duidelijk 
schaart achter het project tot opwaardering voor schepen  tot 1.350 ton, lijkt de tijd gekomen om 
woorden om te zetten in daden.  
 
1. Heeft de minister intussen kennis kunnen nemen van de studie betreffende de reactivering en 

opwaardering van de transportfunctie van de Dender? Heeft zij kennis van de beslissing van de 
raad van bestuur van het agentschap Waterwegen en Zeekanaal?  

 
2. Hoe evalueert de minister de studieresultaten en zal er uitvoering gegeven worden aan de 

beslissing van de raad van bestuur? 
 
3. Gelet op het brede draagvlak bij lokale besturen, bedrijven en bij de Vlaamse administratie voor 

een opwaardering van het traject Dendermonde-Aalst voor schepen tot 1.350 ton, zal de minister 
werk maken van een concrete planning van de infrastructuurwerken? Kan hierbij een timing en 
kostenraming gegeven worden? 

 
4. Acht de minister het nuttig om bij de komende begrotingsaanpassing alsnog middelen te voorzien 

voor bepaalde infrastructuurwerken dit najaar? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 366 van 8 februari 2008 
van VERA VAN DER BORGHT 
 
 
 
1. Ik heb kennis genomen van de resultaten van de maatschappelijke kosten-batenanalyse 

betreffende de opwaardering van de Dender.  
 De studie toont aan dat een opwaardering van de Dender naar 1.350 ton (Klasse IV), in 

combinatie met het inrichten van een containerterminal te Aalst, zinvol is en de beste garanties 
biedt voor het bestendigen en uitbreiden van de transportfunctie. Een opwaardering tot Klasse 
IV tot aan de Ringbrug van Aalst met een toegelaten diepgang van 2,4m, voldoet aan de actuele 
noden op transporteconomisch vlak.  

 
 De raad van bestuur van Waterwegen en Zeekanaal NV heeft de resultaten van de studie 

bekrachtigd in zijn zitting van 10 oktober 2007.  
 
2. Ik onderschrijf de resultaten van de studie. Aan Waterwegen en Zeekanaal NV werd opdracht 

gegeven de voorbereidende studies voor de infrastructuurwerken aan te vatten. 
 
3. De belangrijkste werken die hiermee samengaan, behelzen: 
 

- de bouw van een 1.350-ton sluis te Denderbelle; 
- de uitbouw van een zwaaikom voor 1.350-ton-schepen te Aalst (Hofstade); 
- een bochtverbreding ter hoogte van de aansluiting van de Oude en de Nieuwe Dender te 

Dendermonde; 
- de uitbouw van een aantal passeerstroken; 
- beperkte baggerwerken en oeveraanpassingen. 

 
 De investeringskosten voor de opwaardering tot Klasse IV tot de Ringbrug te Aalst worden 

geraamd op 17,7M €.  
 Samen met de bouw van de sluis te Denderbelle dient ook de huidige stuw in het kader van een 

verbeterde waterbeheersing te worden ontdubbeld en dient een vispassage te worden aangelegd. 
Inclusief deze noodzakelijke bijhorende werken kan de totale investeringskost geraamd worden 
op 25,4M €. Dit jaar is een budget van 350.000 € voorzien voor de opmaak van een 
voorontwerpstudie en een Milieu Effecten Rapport(MER). 

 
4. De genoemde voorontwerpstudie dient de noodzakelijke werken verder te concretiseren. 

Afhankelijk hiervan kunnen de infrastructuurwerken verder worden ingepland vanaf 2010.  
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 369 
van 13 februari 2008 
van HANS SCHOOFS 
 
 
 
Oorlogsmonumenten langs kanalen   -   Beheer 
 
Langs het Albertkanaal in Antwerpen en langs verschillende kanalen in Limburg staan kleine 
monumenten die de gesneuvelden bij de bevrijding in 1944 herdenken. 
 
Er bestaat het vermoeden dat deze monumenten werden opgericht door de Dienst der Scheepvaart. In 
de Kempen hechten veel oudstrijders en vaderlandslievende verenigingen hieraan nogal wat belang. 
 
Zijn die monumenten inderdaad opgericht door de (toenmalige) Dienst der Scheepvaart? 
 
Worden ze door de huidige NV De Scheepvaart beheerd? 
 
Zo ja, over hoeveel van die monumenten gaat het, wanneer zijn ze opgericht en waar zijn ze gelegen? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR  
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 369 van 13 februari 2008 
van HANS SCHOOFS 
__________________________________________________________________________________ 
 
 
Langs het Albertkanaal en de Kempense kanalen werden in de loop der jaren een aantal monumenten 
opgericht die verwijzen naar de oorlogen van de vorige eeuw. 
 
Op gronden die door nv De Scheepvaart worden beheerd, gaat het om de volgende monumenten: (niet 
alle monumenten in de omgeving van de kanalen zijn gelegen op gronden in beheer bij nv De 
Scheepvaart). 
 
- Langs het Albertkanaal: 
 Aan de sluis van Hasselt: US 1056 The port construction en repair group 
 Lanaken: monument 
 Bilzen: monument 
 
- Kanaal Bocholt – Herentals 
 Twee grafstenen van gesneuvelde Engelse soldaten 
 Lommel: monument 
 Lommel: monument 
 Neerpelt: monument 
 
- Zuid-Willemsvaart 
 Tongerlo (Bree): kruisbeeld (op de plaats waar tijdens WOII een Engels vliegtuig neerstortte) 
 Neeroeteren (Maaseik) kmp 27,3: schild met tekst (op sokkel) 
 Neeroeteren (Maaseik) kmp 25,3: schild met tekst (op sokkel) 
 
- Kanaal Dessel – Turnhout – Schoten 
 Rijkevorsel: sluis 1: monument 
 
De meeste van deze monumenten werden opgericht door plaatselijke vaderlandslievende verenigingen 
die deze monumenten meestal ook onderhouden, soms in samenwerking met de gemeentebesturen en 
nv De Scheepvaart. 
 
Langs de kanalen staan er ook nog een aantal bunkers.  
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 370 
van 13 februari 2008 
van ELOI GLORIEUX 
 
 
 
Emissierechten   -   Allocatieplan 
 
Het Nationale Allocatieplan werd door België ingediend bij de Europese Commissie op 16 oktober 
2006. 
 
Bij een beschikking van 16 januari 2007 werd de Belgische cap door de Europese Commissie 
vastgelegd op 58,8 miljoen ton emissierechten. Dit komt neer op een vermindering van 4,83 miljoen 
ton ten opzichte van de cap die door België oorspronkelijk werd voorgesteld.  
 
Er moet dus een nieuw allocatieplan gemaakt worden volgens de beschikking van de Europese 
Commissie van 16 januari 2007. Ondertussen werd op de Vlaamse Regering het Vlaamse gedeelte van 
dit allocatieplan al goedgekeurd. 
 
Kan de minister bevestigen dat aan alle bedrijven onder het systeem van de verhandelbare 
emissierechten, per bedrijf, effectief minder emissierechten zullen worden toegewezen dan de 
geverifieerde emissies van deze bedrijven in 2005 en 2006?  
 
Zo neen, welke bedrijven krijgen voor de periode 2008-2012 gemiddeld per jaar meer emissierechten 
toegewezen dan hun geverifieerde emissies uit het jaar 2005? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 370 van 13 februari 2008 
van ELOI GLORIEUX 
 
 
 
De Beschikking van de Europese Commissie van 16 januari 2007 stelde dat de in de handelsperiode 
2008-2012 totale hoeveelheid toe te wijzen emissierechten in België verlaagd moet worden met 4.83 
miljoen ton ten opzichte van de op 22 september 2006 door België voorgestelde en genotificeerde 
hoeveelheid toe te wijzen emissierechten. Deze notificatie gebeurde op basis van het door de Vlaamse 
Regering op 20 juli 2006 goedgekeurde versie van het ontwerp van Vlaams Toewijzingsplan 2008-
2012. 
 
U verwijst in uw vraag naar de goedkeuring door de Vlaamse Regering van het Vlaamse gedeelte van 
het Belgische allocatieplan op 14 december 2007. Op basis daarvan werd op het Overlegcomité van 1 
februari 2008 een beslissing genomen omtrent de verdeling tussen de verschillende gewesten en de 
federale overheid van de door de Europese Commissie gestelde correctie, alsmede werd een verdere 
harmonisering van de toewijzingsmethode voor de elektriciteitssector afgesproken. 
 
In uitvoering van de beslissing van het Overlegcomité keurde de Vlaamse Regering een aangepast 
Toewijzingsplan goed op 22 februari 2008, wat werd overgemaakt aan de Voorzitter van de Nationale 
Klimaatcommissie ter notificatie aan de Europese Commissie.  
 
De daling van de toewijzing van emissierechten in het Vlaamse Gewest – waarvan de totale reductie 
voor het Vlaams Gewest krachtens de beslissing van het Overlegcomité werd vastgelegd op 2,399 
Mton/jaar – t.o.v. de op 22 september 2006 aan Europa genotificeerde hoeveelheid toe te wijzen 
emissierechten, werd enerzijds gerealiseerd door een aanpassing van de toewijzingsregels voor de 
elektriciteitssector (conform de beslissing van het Overlegcomité van 1 februari 2008), alsmede het 
doorvoeren van een correctiefactor voor enkele industriële sectoren. Daarnaast werden ook technische 
correcties aangebracht t.o.v. de genotificeerde versie van het Vlaams Toewijzingsplan. 
 
Bij de selectie van de industriële sectoren waar correcties werden doorgevoerd, werd enerzijds 
rekening gehouden met het aandeel van de sector in de totale Vlaamse hoeveelheid toe te wijzen 
emissierechten, en anderzijds met de mate waarin er voor de handelsperiode 2005-2007 een afwijking 
werd vastgesteld tussen de geverifieerde emissies en het ontwerp van aantal toegewezen 
emissierechten voor de betreffende sector.  
 
In het op 22 februari 2008 goedgekeurde Vlaams Toewijzingsplan CO2- emissierechten 2008-2012 
werden niet aan elk bedrijf minder emissierechten toegewezen dan de geverifieerde emissies van het 
bedrijf in de jaren 2005 en 2006. Ook in andere lidstaten is dat trouwens het geval. Vooraleer daar 
conclusies uit te kunnen trekken, is het belangrijk om rekening te houden met diverse redenen die 
hierbij een rol kunnen spelen en de daarbij horende hogere uitstoot onder het ETS-systeem, zoals:  
 
• een uitbreiding van het toepassingsgebied in 2008-2012 t.o.v. de handelsperiode 2005-2007 op 

vraag van de Europese Commissie (voornamelijk in de sectoren chemie, metaal, voeding, textiel 
en hout); 

• de verwachte economische groei in combinatie met een verbetering van het specifiek 
energieverbruik in het energieplan binnen het kader van het convenant benchmarking, wat 
geverifieerd en goedgekeurd wordt door het Verificatiebureau Benchmarking Vlaanderen; 
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• een aantal overnames van installaties wat een impact heeft op de voorziene uitstoot van de 
betrokken bedrijfsvestigingen   

 
Ten aanzien van de geverifieerde emissies in 2005, zijn de gegevens in bijlage te vinden.  
 
BIJLAGE 
 
Geverifieerde emissies in 2005 
 
Bijlage(n):  
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2007-2008/CREVITS/370/antw.370.bijl.001.xls 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 371 
van 13 februari 2008 
van MARK DEMESMAEKER 
 
 
 
Subsidiëring groendaken   -   Stand van zaken 
 
Groendaken - tuinen op platte daken - worden vooral in Scandinavische landen veel aangelegd 
vanwege de extra isolatie. Ze kunnen er tot anderhalve meter dik zijn en zorgen daardoor voor minder 
stookkosten. De groendaken bij ons zijn gemiddeld tien centimeter dik, met een drainerende mat, een 
filterdoek om wortels tegen te houden en een speciaal, nagenoeg onderhoudsvrij substraat van lava en 
gesteentes voor de vetplantjes.  
 
De isolerende waarde ervan moet niet overdreven worden, maar er is een duidelijk afkoelend effect bij 
warm weer. Roofing kan tot tachtig graden opwarmen, een groendak tot nooit meer dan dertig graden. 
 
Groendaken gaan ook langer mee, minstens vijftig jaar, ze absorberen zeventig procent van het 
regenwater en vangen fijn stof op. 
 
Antwerpen gaat  zelfs als eerste stad in Vlaanderen de aanleg van groendaken verplichten. Het 
stadsbestuur wil ze verplicht inschrijven in de wooncode. Elke inwoner die een bouwvergunning voor 
een plat dak aanvraagt, zal zo'n groentuin moeten aanleggen. Die zijn niet alleen milieuvriendelijk en 
mooi, uit een studie blijkt dat ze de stadstemperatuur 's zomers met 3 graden doen dalen en 's winters 
met 3 graden doen stijgen. 
 
Naar aanleiding van het antwoord van de toenmalige bevoegde minister Peeters op een schriftelijke 
vraag over dit onderwerp (nr. 364 van 21 maart 2007) verneem ik graag een geactualiseerd antwoord 
op volgende deelvragen. 
 
1. Hoeveel gemeenten beschikken over een gemeentelijk subsidiereglement voor de aanleg van 

groendaken? Graag een overzicht per provincie. 
 

Welke gemeentelijke premie wordt in deze gemeenten toegekend? 
 
2. Hoeveel subsidiedossiers werden door het Vlaams Gewest per gemeente en per provincie 

ontvangen voor de aanleg van groendaken in 2007 en hoeveel werden er goedgekeurd? 
 

Welk subsidiebedrag per gemeente en per provincie werd uitgekeerd? 
 

Hoeveel subsidieaanvragen uit 2007 zijn nog lopende? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 371 van 13 februari 2008 
van MARK DEMESMAEKER 
 
 
 
1. Het Agentschap voor Natuur en Bos van de Vlaamse overheid beschikt alleen over een sluitend 

overzicht van gemeenten die in het kader van de Samenwerkingsovereenkomst (SO) ‘Milieu als 
opstap naar duurzame ontwikkeling’ een subsidiereglement groendaken hebben opgemaakt. 
Daarnaast kunnen gemeenten ook op eigen initiatief een reglement groendaken opgesteld 
hebben en aanbieden aan de burger; slechts een zeer beperkt aantal gemeenten doet dat 
aangezien ze de subsidie in die situatie niet kunnen terugvorderen van het Vlaamse gewest. 
Momenteel hebben 123 gemeenten een regeling voor groendaken in het kader van de SO. Dat is 
een stijging met 35 ten opzichte van 2006 en het aantal gemeenten is als volgt verdeeld over de 
provincies: 

 
- Antwerpen: 37 
- Limburg: 31 
- Oost-Vlaanderen: 17 
- Vlaams-Brabant: 20 
- West-Vlaanderen: 18 

 
De tussenstap via de SO betekent dat niet elke particulier in Vlaanderen subsidies van het 
Vlaamse Gewest kan ontvangen voor de aanleg van een groendak. Gemeenten die de SO niet 
ondertekend hebben, grijpen immers naast de bijdrage van het gewest en moeten de premies zelf 
betalen.  

 
 Tot en met 2007 varieerde de gemeentelijke premie van gemeente tot gemeente. Voor de 

gemeenten die een reglement opstelden via de SO moest de subsidie aan de burger minimum 25 
euro per m² bedragen. Het gewest betaalde aan deze gemeenten 31 euro per m² of 38,75 euro 
per m² indien het reglement van toepassing was in grootstedelijk of regionaal stedelijk gebied. 
Het verschil tussen de verplichte minimale gemeentelijke premie (25 euro per m²) en de 
gewestelijke bijdrage aan de gemeente (31 euro per m² respectievelijk 38,75 euro per m²) diende 
geïnterpreteerd te worden als een bijdrage in de administratieve kost die de gemeente heeft bij 
het behandelen van de dossiers en als een middel om de gemeenten te stimuleren om in het 
project te stappen. Bepaalde gemeenten beslisten om de gemeentelijke premie op te trekken en 
af te stemmen op de gewestelijke bijdrage. Andere gemeenten werken met allerlei varianten of 
hebben een subsidiestelsel waarbij per aanvraag de oppervlakte groendak begrensd is. 

 
 Vanaf 2008 geldt er, binnen het kader van de Samenwerkingsovereenkomst, een meer uniforme 

subsidieregeling. De Vlaamse Regering heeft immers op 21 december 2007 de nieuwe 
contracttekst Samenwerkingsovereenkomst goedgekeurd. Zo werd er nu vastgelegd dat de 
gewestelijke premie (terugbetaling aan gemeenten) maximaal 31 euro per m² bedraagt. Indien 
de kostprijs voor aanleg van een individueel groendak lager uitvalt dan 31 euro per m², dan 
betaalt de gemeente het integrale bedrag als subsidie aan de aanvrager. In die gevallen is de 
gewestelijke subsidie altijd gelijk aan de gemeentelijke premie. Er werd voorzien in een 
overgangsperiode tot 1 januari 2009 waarbinnen gemeenten hun reglement kunnen aanpassen 
aan de nieuwe bepalingen. Vanuit het Agentschap voor Natuur en Bos en het Departement 
Leefmilieu, Natuur en Energie werden ondertussen communicatie-initiatieven genomen naar 
gemeenten. Enerzijds wordt via de website http://samenwerkingsovereenkomst.lne.be binnenkort een 
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aangepast modelreglement aangeboden, anderzijds heeft het Agentschap voor Natuur en Bos de 
gemeenten waarvoor het reglement zou moeten worden aangepast, aangeschreven. 

 
2. Het behandelen van de individuele dossiers van particulieren gebeurt op gemeentelijk niveau. 

Via de Samenwerkingsovereenkomst (SO) ontvangt het Agentschap voor Natuur en Bos (ANB) 
alleen de overkoepelende betalingsaanvragen die per gemeente het totaal vertegenwoordigen 
van alle gefinancierde particuliere groendaken uit het voorgaande jaar. Het ANB heeft geen 
zicht op individuele aanvragen van particulieren bij iedere gemeente. In 2007 heeft het ANB 
uitbetalingsdossiers ontvangen van 35 gemeenten. Het totaalbedrag dat voor ontvangen 
uitbetalingsdossiers in 2007 werd goedgekeurd, bedraagt 415 032,01 euro. De verdeling van 
deze gemeenten over  de 5 provincies is weergegeven in bijlage 1. 

 
 Naast particulieren kunnen ook gemeenten, rekening houdend met een aantal voorwaarden, 

subsidies verkrijgen voor de aanleg van een groendak op gemeentelijke gebouwen. Gemeenten 
dienen daartoe met toepassen van de SO dossiers in bij het ANB. In 2007 werden in totaal 16 
subsidiedossiers ontvangen waarvan er 15 werden goedgekeurd en de totale subsidie bedraagt 
197 114,12 euro. Voor 2007 is daarvan een overzicht met subsidiegegevens per dossier gegeven 
in bijlage 2. 

 
Het Agentschap voor Natuur en Bos heeft alle ontvangen dossiers in 2007 geadviseerd. Die 
adviezen werden binnen de evaluatieprocedure voorzien voor de Samenwerkings-overeenkomst 
opgemaakt en binnen de adviestermijnen doorgestuurd naar het Departement Leefmilieu, 
Natuur en Energie, dat instaat voor de verzending van de adviezen naar de gemeenten. 

 
BIJLAGEN 
 
1.  Subsidies 2007 aan gemeenten voor aanleg groendaken door particulieren. 
2.  Subsidies 2007 aan gemeenten voor aanleg groendaken door gemeenten. 
 
Bijlage(n):  
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2007-2008/CREVITS/371/antw.371.bijl.001.doc 
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2007-2008/CREVITS/371/antw.371.bijl.002.doc 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 375 
van 13 februari 2008 
van JAN VERFAILLIE 
 
 
 
Investeringsprogramma wegen   -   N35 Veurne-De Panne 
 
In het indicatief meerjarenprogramma voor de wegen is het project N35 Veurne - Pannestraat - Aanleg 
rotonde in combinatie met fietspad Veurne-De Panne opgenomen en voorzien voor het jaar 2009. 
 
1. Wat is de stand van zaken in dit dossier? 
 
2. Zijn er nog knelpunten die moeten worden weggewerkt? 
 
3. Wanneer wordt het project aanbesteed? 
 
4. Wat is de geraamde kostprijs? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 375 van 13 februari 2008 
van JAN VERFAILLIE 
 
 
 
1. Wat de aanleg van de fietspaden betreft op de N35 tussen Veurne en De Panne: de projectnota 

wordt voorgelegd in de PAC van april 2008 en bij goedkeuring ervan kan het bestek definitief 
worden opgemaakt. 

 
2. Op heden zijn er geen knelpunten van technische aard meer. 
 
3. De aanbestedingsdatum voor deze werken wordt bepaald door het studiebureau dat het ontwerp 

maakt en dit in samenspraak met de betrokken gemeenten (in dit geval Veurne, Koksijde en De 
Panne). De aanbesteding zal vermoedelijk plaatsvinden in de tweede helft van 2009 omdat er 
nog onteigeningen moeten gebeuren.  
 

4. De raming van de totale kostprijs op heden bedraagt 4,5 miljoen euro. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 376 
van 13 februari 2008 
van JAN VERFAILLIE 
 
 
 
Natuurreservaat De Westhoek (De Panne)   -   Beheer  
 
Meer dan vijftig jaar geleden (29 augustus 1957) werd het eerste openbare natuurreservaat op Vlaamse 
bodem opgericht: het Westhoekreservaat in De Panne. 
 
Tot de tweede helft van de jaren negentig bleef het beheer beperkt tot een kleinschalig relictbeheer, 
bestaande uit het door maaien openhouden van enkele botanisch waardevol geachte plekjes. Daarna 
deed actief natuurbeheer z’n intrede. De toenmalige afdeling Natuur (nu Agentschap voor Natuur en 
Bos) liet een beheerplan opmaken door de Universiteit Gent en introduceerde vervolgens een 
grootschaliger beheer om de meest kwetsbare biotopen, zoals duingraslanden en mosduinen, te 
vrijwaren en leidde de recreatie in goede banen. Om de verdroging te counteren, werd de 
drinkwaterwinning stapsgewijs afgebouwd. 
 
De afdeling Natuur zorgt nu voor het beheer en de ontwikkeling van het Westhoekreservaat. 
 
1. Komt er een evaluatie van het beheerplan van het Westhoekreservaat? Zo ja, wanneer? 
 
2. Hoe evolueert het vergroeningsproces van de centrale duinenvlakte (Romeinse Vlakte), een unieke 

stuifduin die door de toeristen tot Sahara werd omgedoopt? Worden er initiatieven genomen om de 
natuurlijke evolutie tegen te gaan? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 376 van 13 februari 2008 
van JAN VERFAILLIE 
 
 
 
1. Het bij koninklijk besluit van 29 augustus 1957 ingestelde Staatsnatuurreservaat, thans Vlaams 

natuurreservaat ‘De Westhoek’ werd bij ministeriële besluiten van 24 mei 2004 en 13 juli 2004 
met verscheidene andere gewestelijke natuurdomeinen samengevoegd tot het Vlaams natuur-
reservaat ‘De Duinen en Bossen van De Panne’ (met een totale oppervlakte van 539 hectare). Er 
komt een evaluatie van het sinds de oprichting van de Vlaamse natuurreservaten te De Panne 
gevoerde beheer en er wordt een nieuw beheerplan voor het volledige Vlaams natuurreservaat 
‘De Duinen en Bossen van De Panne’ opgemaakt. Dat alles is vervat in een door het Agent-
schap voor Natuur en Bos aan te besteden studieopdracht, waarvan de uitvoering in het vierde 
kwartaal van 2008 is gepland. 

 
2. Het door de Vlaamse volksvertegenwoordiger aangehaalde fenomeen, namelijk het spontaan 

“vergroenen” van de eertijds stuivende duinen, beperkt zich niet tot het centraal loopduin van 
het Vlaams natuurreservaat ‘De Westhoek’ te De Panne. Gedurende het laatste decennium is de 
toenemende spontane fixatie van stuivende duinlandschappen door de vegetatie een nagenoeg 
overal langs de Atlantische kusten van Europa vastgesteld verschijnsel. De toegenomen 
atmosferische stikstofdepositie, de toegenomen neerslag en de verlenging van het vegetatie-
seizoen zijn waarschijnlijke oorzaken. Doordat de laatste jaren de winters minder lang en de 
(na-) zomers langer duren, blijven niet alleen de bladeren langer aan de bomen hangen, maar 
blijft ook de fotosynthese (en de opbouw van reserves) in het Helmgras langer voortduren. Meer 
neerslag en vochtigheid verhogen dan weer de kiemingskansen van de zaden en de 
overlevingskansen van de zaailingen van de Helm. De grootschalige verstuivingen waaruit hoge 
duinen ontstonden, blijken in West-Europa pas omstreeks het einde van de Volle Middeleeuwen 
en het begin van de Late Middeleeuwen opgetreden te zijn. Dat vond mogelijks plaats onder 
invloed van de toenmalige afkoeling van het klimaat, gekend als de “kleine ijstijd”. Gelet op de 
waarschijnlijke macroklimatologische oorzaken van het verschijnsel van “vergroening” van de 
duinen, is het niet meteen duidelijk hoe er op een doeltreffende en duurzame manier kan aan 
verholpen worden.  

 
 Ook de sinds het begin van de jaren 1990 optredende ineenstorting van de populatie konijnen 

tengevolge van een virusziekte, waardoor de vraat op jonge Helmplanten en graafactiviteiten 
sterk zijn afgenomen is nadelig voor de verstuivingsdynamiek van de duinen. 

 
 In het geval van ‘De Westhoek’ te De Panne, draagt mogelijks ook de kunstmatige fixatie door 

beplanting met populieren en Helm ter vrijwaring van de toegangsweg tot de gelijknamige 
camping van het tot in de jaren 1990 beweeglijke ‘Dune du Perroquet’ op Frans grondgebied bij 
tot het versneld stilvallen van de verstuivingdynamiek in het Vlaams natuurreservaat. In het 
grensoverschrijdende duinenmassief deed dat Franse ‘Dune du Perroquet’ immers mee dienst 
als zandvoorraad voor verstuivingprocessen in het Vlaams natuurreservaat. 

 
 Op heden zijn ongeveer twee derden van de oppervlakte van het centraal loopduin van het 

Westhoekreservaat al dichtgegroeid en vastgelegd. Zonder ingrepen kan met een hoge graad van 
waarschijnlijkheid verwacht worden dat tegen het jaar 2015 ook het laatste deel van het 
loopduin zal zijn gefixeerd door Helm en Duindoorn.  
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 Aangezien de toegenomen depositie van atmosferische stikstof, die zelf een gevolg is van door 
de mens veroorzaakte verontreiniging, één van de medeoorzaken is van de vergroening en 
vastlegging van de ooit stuivende duinen, kan men dat vergroeningsproces niet beschouwen als 
een louter natuurlijk fenomeen. Het Westhoeknatuurreservaat en andere Vlaamse 
natuurreservaten langs onze kust zijn in toepassing van van de Europese Habitatrichtlijn 
92/43/EEG opgenomen in de door de Europese Commissie vastgestelde lijst van gebieden van 
Communautair belang en zijn daarom door de Vlaamse Regering aangewezen als speciale 
beschermingszone ‘Duingebieden inclusief IJzermonding en Zwin’ (code BE2500001). 
Stuivende kustduinen zijn opgenomen in de bijlage 1 van de voormelde Europese 
Habitatrichtlijn als het habitattype ‘Wandelende duinen op de strandwal met Ammophila 
arenaria’ of ‘Witte duinen’ (code 2120). Bovendien ontstaan door het tot op grondwaterniveau 
uitstuiven van het duinzand ook vochtige duinpannen, die overeenstemmen met het ook in de 
bijlage 1 van de Europese Habitatrichtlijn opgenomen habitattype ‘Vochtige duinvalleien’ (code 
2190). Dat betekent dat het een Europese verplichting is voor de Vlaamse overheid om in de 
mate van het mogelijke in te staan voor de instandhouding of het herstel van een zekere 
verstuivingdynamiek in de kustduinen. 

 
 In de Nederlandse kustduinen, die van oudsher door toedoen van de Nederlandse 

duinenbeheerders nagenoeg volledig vastgelegd zijn, werden in de voorbije jaren verscheidene 
experimenten ondernomen tot grootschalige destabilisering van het duin door een met 
mechanische hulpmiddelen verwijderen van plantengroei, strooisel en humusrijke bodemlagen. 
Deze experimenten kenden een wisselend succes en op heden is nog niet met zekerheid 
uitgemaakt of grootschalige ingrepen kunnen leiden tot een langdurige mobiliteit van het duin. 
Ook in Vlaanderen heeft het Agentschap voor Natuur en Bos van de Vlaamse overheid in het 
Vlaams natuurreservaat ‘Ter Yde’ te Koksijde in 2004 een experiment voor opnieuw activeren 
en in stand houden van de verstuivingdynamiek opgestart. Dat gebeurde door het over een 
oppervlakte van 3 hectare verwijderen van struweel en humusrijke bodemlagen. Dit experiment 
wordt op heden nog steeds voortgezet en wetenschappelijk opgevolgd.  

 
 De ‘vergroening’ van de kustduinen is een complexe problematiek waarover wij geen 

overhaaste beslissingen mogen treffen. Wetenschappelijk onderbouwde en opgevolgde 
experimenten moeten uitwijzen of het in de huidige klimatologische omstandigheden en met de 
aan de Vlaamse kust slechts beperkt beschikbare open ruimte nog mogelijk is om op een 
langdurige en duurzame wijze grootschalige zandverstuivingen in stand te houden. De in het 
antwoord op de eerste vraag van de Vlaamse volksvertegenwoordiger vermelde studieopdracht 
voor het actualiseren van de beheerplannen voor het Vlaams natuurreservaat ‘De Duinen en 
Bossen van De Panne’ en het voortzetten van het experiment voor opnieuw in beweging krijgen 
van het duinlandschap in het Vlaams natuurreservaat ‘Ter Yde’ te Oostduinkerke zouden 
moeten bijdragen tot een wetenschappelijk onderbouwd inzicht in de oorzaken van de 
“vergroening” van de duinen.  
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 377 
van 13 februari 2008 
van JAN VERFAILLIE 
 
 
 
Palingverbod   -   Stand van zaken 
 
In opvolging van mijn schriftelijke vraag nr. 164 van 10 december 2004 in verband met het 
palingverbod (Bulletin van Vragen en Antwoorden nr. 12 van 13 mei 2005, blz. 961) zou ik graag 
volgende vragen stellen. 
 
1. Is het palingverbod nog altijd van kracht? Zo ja, hoe komt dat? 
 

Zo neen, wanneer werd dit opgeheven? 
 

2. Wat was het resultaat van de grondige evaluatie eind 2005? 
 
3. Zijn er bijkomende maatregelen genomen of zijn de genomen maatregelen versoepeld? 
 
4. Zijn er concrete plannen voor een opvolgingsonderzoek? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 377 van 13 februari 2008 
van JAN VERFAILLIE 
 
 
 
1. Het meeneemverbod voor paling was opgenomen in het ministerieel besluit van 19 april 2002 

houdende een tijdelijk meeneemverbod van paling in alle openbare wateren en een tijdelijk 
meeneemverbod van alle vissen op bepaalde openbare wateren. Dit ministerieel besluit was een 
tijdelijke maatregel en liep af op 1 januari 2006.  

 Tegelijk werd een tijdelijk verbod afgekondigd op het gebruik van de palingfuik en het kruisnet. 
Dat gebeurde via het ministerieel besluit van 19 april 2002 houdende een tijdelijk verbod op het 
gebruik van de palingfuik en het kruisnet in de grensscheidende Maas en de niet-bevaarbare 
noch vlotbare waterlopen en kanalen in de provincies Oost-Vlaanderen en West-Vlaanderen. 
Ook dat besluit was geldig tot 1 januari 2006 maar de palingfuik en het kruisnet zijn sinds 1 
januari 2006 niet meer toegestaan door een wijziging aan het algemene besluit over de 
zoetwatervisserij.  

 
2. Op basis van de meetresultaten van het polluentenmeetnet van het Instituut voor Natuur- en 

Bosonderzoek eind 2005 bleek dat paling nog steeds niet geschikt was voor menselijke 
consumptie. Een aantal vervuilende stoffen zijn de laatste jaren lichtjes gedaald in paling, maar 
de concentraties blijven nog veel te hoog en consumptie blijft af te raden. Intussen is ook uit een 
onderzoek van de Gentse universiteit gebleken dat de inname van PCB door hengelaars die 
zelfgevangen vis zouden consumeren onverantwoord hoog ligt ten opzichte van de rest van de 
bevolking. Het verbod om paling mee te nemen die gevangen is met de gewone hengel of peur 
(ministerieel besluit van 19 april 2002 houdende een tijdelijk meeneemverbod van paling in alle 
openbare wateren en een tijdelijk meeneemverbod van alle vissen op bepaalde openbare 
wateren) werd echter niet verlengd. Wat betreft het aspect van volksgezondheid kan gesteld 
worden dat de wet van 1 juli 1954 geen rechtsgrond biedt om maatregelen te nemen die 
gebaseerd zouden zijn op het aspect volksgezondheid. Uit ervaring met de informatiecampagnes 
voor de vissers over meenemen en consumeren van vis weten we dat het efficiënter is om de 
visser te sensibiliseren in plaats van verboden op te leggen die enerzijds niet altijd kunnen 
gecontroleerd worden en anderzijds niet altijd worden nageleefd. Het is daarom belangrijk om 
een verdere mentaliteitswijziging te bevorderen bij de vissers op vlak van hun 
consumptiegedrag. 

 
3. Het meeneemverbod voor paling werd niet verlengd terwijl het gebruik van de palingfuik en het 

kruisnet sinds 2006 definitief is verboden. Met deze vangstmethoden kunnen immers grotere 
hoeveelheden paling (vooral naar zee trekkende schieraal) gevangen worden die bestemd zijn 
voor eigen consumptie. Deze vangsten komen soms terecht in illegale commerciële circuits. De 
controle op dergelijke circuits is complex en is een bevoegdheid van het Federaal Agentschap 
voor de Veiligheid van de Voedselketen. Het verbod op deze vistuigen werd naast het aspect 
van de volksgezondheid geïnspireerd vanuit de problematiek van de illegale circuits maar zeker 
ook vanuit de zorgwekkende toestand van de palingbestanden, in het bijzonder de wegtrekkende 
schieraal, waarvoor binnen Europese context zich maatregelen opdringen om die te beschermen.  

 
 Vissers krijgen door middel van een gerichte informatie- en sensibiliseringscampagne 

waarschuwingen aangaande de gezondheidsrisico’s bij het consumeren van vervuilde vis. Op 
die manier wordt een verdere duurzame wijziging in het consumptiegedrag van vissers beoogd 
in plaats van loutere verbodsmaatregelen op te leggen. Een nieuwe informatiecampagne naar de 
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vissers werd in 2006 gevoerd via een speciale folder ‘Vervuiling in paling’ waarin 
gewaarschuwd werd voor de consumptie van zelf gevangen paling. Ook in 2002 werd al een 
folder verspreid aan alle vissers op openbaar water. Deze folders werden aan elke visser 
overhandigd bij de aankoop van het visverlof. Sinds 2006 is ook een consumptieadvies vermeld 
op het visverlof waarin vermeld is dat ‘De Vlaamse overheid de consumptie van zelf gevangen 
paling en roofvis uit de openbare wateren ontraadt’. Sinds kort wordt ook op het internet via de 
visdatabank VIS (http://visapp.milieuinfo.be/pages/welcome.do) een consumptie advies gegeven voor de 
verschillende sites. 

 
4. Het Instituut voor Natuur- en Bosonderzoek startte in 1994 met onderzoek naar 

milieugevaarlijke stoffen in paling. Tot en met 1999 ging het over occasionele bijvangsten van 
paling bij visbestandopnames. Vanaf 2000 werd er specifiek in functie van polluenten 
bemonsterd en er werd een gebiedsdekkend meetnet uitgetekend met meetplaatsen op 
stromende waters, kanalen, afgesloten waters en polderwaterlopen. Eind 2005 bestond dit 
palingpolluentenmeetnet uit 375 locaties verspreid over het Vlaamse Gewest. Van deze plaatsen 
wordt telkens een aantal (5-10) palingen geanalyseerd op hun polluentenvracht (PCB’s, zware 
metalen en pesticiden). Op een aantal van die plaatsen wordt ook roofvis verzameld voor 
analyse. De Vlaamse overheid maakt de onderzoeksresultaten publiek toegankelijk via 
rapporten op de INBO website (www.inbo.be) of via de palingpolluentendatabank 
http://vis.milieuinfo.be/. Het opvolgingsonderzoek is dus lopende en heeft een permanent karakter 
gekregen. 





Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.7 - April 2008  -809- 
 
 

 

VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 378 
van 14 februari 2008 
van VEERLE HEEREN 
 
 
 
Investeringsprogramma wegen   -   N722 St.-Truiden 
 
In het indicatief investeringsprogramma voor de wegen 2008-2010 staat voor 2008 voor 300.000 euro 
aan werken geprogrammeerd aan de N722 (4729) onder de projectnaam “renovatie” op het 
grondgebied van Sint-Truiden. 
 
1. Wat houdt dit project concreet in? 
 
2. Wat is de stand van zaken in dit dossier? 
 
3. Welke timing is er voorzien en wanneer starten de werken effectief? 
 
4. Moet er onteigend worden en wat is de stand van zaken hierbij? 
 
5. Welke maatregelen ter voorkoming van verkeershinder werden er genomen? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 378 van 14 februari 2008 
van VEERLE HEEREN 
 
 
 
1. Er zijn renovatiewerken voorzien van de meest slechte wegvakken op de N722 in Alken en Sint 

Truiden. 
 

2+3. Er wordt gewerkt in functie van een aanbesteding in de tweede helft van 2008, zodat in 2009 
met de werk kan gestart worden. 

 
4. Er zijn geen onteigeningen nodig. 

 
5. De minder hinder maatregelen dienen nog bepaald te worden. 

Er is voor deze weg een goed alternatief tijdens de werken via de parallelle N80. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 386 
van 14 februari 2008 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
Aansluiting E17-R8 Kortrijk   -   Stand van zaken 
 
De aansluiting van de E17 met de R8 is voor verbetering vatbaar. Zo is de rijrichting Gent-Rijsel zeker 
niet eenvoudig verbonden met de R8. Wie vanuit Rijsel komt, moet immers via de afrit Zwevegem 
eerst kort de N8 op, om vervolgens de R8 te bereiken. 
 
Ook wie van de R8 naar de E17 richting Gent wil, moet een minder evident traject volgen. Aan het 
einde van de R8 moet men immers een scherpe U-bocht maken en vervolgens de N8 oprijden. Via 
deze gewone weg bereikt men nadien de E17. 
 
1. Wat is de reden voor of oorzaak van deze bestaande situatie? 
 
2. Hoe wordt de aansluiting van de E17 met de R8 verbeterd? Wat zijn de concrete plannen en 

wanneer worden ze gerealiseerd? 
 

Wat is de kostprijs? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 386 van 14 februari 2008 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
1. De situatie met de scherpe U-bocht is onvermijdelijk aangezien dit een voorlopige aansluiting 

betreft tussen de R8 Kortrijk-Noord en de E17. Van bij de bouw van de R8 en de E17 is echter 
uitgegaan van de doortrekking van de R8 tussen de N50 en de N8, doch wegens de toenmalige 
budgettaire beperkingen is de verdere uitbouw van de R8 stilgelegd. Er werd dan ook een 
voorlopige aansluiting voorzien. 

  
2. De toekomstige aansluiting van de R8 met de E17 wordt momenteel bestudeerd in het kader van 

het streefbeeld "Kortrijk-Oost", dat zich momenteel nog in conceptfase bevindt. In het kader van 
deze streefbeeldstudie liggen er momenteel een drietal oplossingen ter discussie, maar deze 
moeten nog verder besproken worden met alle betrokken instanties (ruimtelijke ordening, 
stad,…). Er zijn dus nog geen concrete plannen, en dus is er ook geen kostprijs van de uit te 
voeren werken. Gezien de complexiteit van procedures (streefbeeld, PAC, mogelijks RUP of 
MER afhankelijk van het gekozen scenario), is een concrete uitwerking ervan ten vroegste tegen 
2011 te verwachten. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 387 
van 14 februari 2008 
van VERA VAN DER BORGHT 
 
 
 
N42 Wetteren-Geraardsbergen   -   Heraanleg 
 
In eerdere schriftelijke vragen heb ik reeds gepeild naar de geplande initiatieven omtrent de N42 
Wetteren-Geraardsbergen, en daarbij telkenmale gewezen op de brede steun die dit project geniet bij 
de lokale besturen. Zowel de verdubbeling van het aantal rijvakken over het ganse tracé tussen 
Wetteren en Zottegem (van 2x1 naar 2x2), als de rechttrekking van het tracé op het grondgebied van 
Herzele, zijn van cruciaal belang voor de verkeersveiligheid en de ontsluiting van de regio. 
 
In het antwoord op een schriftelijke vraag van collega Patrick Lachaert (nr. 242 van 24 januari 2007, 
Websitebulletin publicatiedatum 20-03-2007), wordt bevestigd dat dit jaar een aantal belangrijke 
werken worden uitgevoerd met betrekking tot de N42 zijnde: 
 
- de aanleg van een rotonde op het kruispunt van de N42 en de N454 (Langestraat) in Zottegem; 
- de modernisering van de N42 in Zottegem tussen de Langestraat en de grens met de gemeente 

Herzele; 
- de aanleg van de geplande rechttrekking in Herzele. 
 
Verder wordt gesteld dat de modernisering van het wegvak Wetteren – Zottegem aansluitend aan de 
rechttrekking van Herzele gepland wordt. Dit traject zal ook over het grondgebied van Oosterzele 
lopen en inwoners daar hebben reeds bepaalde bekommernissen geformuleerd. 
 
1. Wanneer zullen de diverse werkzaamheden aanvangen dit jaar en hoeveel tijd zullen zij in beslag 

nemen? 
 

Wat is de kostenraming van de werken? 
 

2. Wanneer denkt de minister dat een aanvang genomen kan worden met de modernisering van het 
ganse tracé tussen Wetteren en Zottegem? 

 
Wat is de geplande duurtijd van deze werken? Dienen er hiervoor nog onteigeningen te gebeuren? 
Zo ja, waar? 
 

3. Kan de minister een goede bereikbaarheid van de Oosterzeelse deelgemeenten Scheldewindeke en 
Gijzenzele garanderen na de werken? 

 
4. Welke kruispunten zullen worden afgesloten door de herinrichting van dit tracé en, gelet op de 

aanwezigheid van een steengroeve in Balegem (met bijhorend zwaar vrachtwagenverkeer), zal 
worden vermeden dat er een overbelasting komt van de oude Geraardsbergsesteenweg? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 387 van 14 februari 2008 
van VERA VAN DER BORGHT 
 
 
 
1. De actuele programmering van werken op het wegvak Wetteren – Geraardsbergen ziet er als 

volgt uit : 
- de aanleg van de rotonde aan het kruispunt N42/N464 zal aangevat worden in 2009; de 

mogelijkheid wordt onderzocht om de aanbesteding en vastlegging nog dit jaar te laten 
plaatsvinden; op het programma wordt 1 miljoen euro voorzien; 

- de modernisering tussen dit kruispunt en de grens Zottegem – Herzele enerzijds, en de 
aanleg van de geplande rechttrekking in Herzele anderzijds, zijn voorzien in 2010. De 
kostprijs voor dit project is voorlopig op 11 miljoen euro geraamd. 

 
2. Voor de herinrichting van het wegvak tussen Wetteren en Zottegem is nog een vrij omvangrijke 

administratieve weg af te leggen (o.a. opmaak MER en RUP) en zijn daaropvolgend nog 
onteigeningen te realiseren. De aanvang van de werken kan daarom niet vóór 2011 
geprogrammeerd worden. Het is voorbarig om nu al een juiste duurtijd voorop te stellen.  

 Om de verkeersveiligheid en de doorstroming op dit wegvak te verbeteren wordt wel een 
voorlopige herinrichting gepland op kortere termijn. 

 
3. De bereikbaarheid van deelgemeenten en woonkernen in de ruime omgeving van de gewestweg 

is onderzocht bij de opmaak van het streefbeeld. Aangezien omtrent het streefbeeld nu een 
consensus bestaat, neem ik aan dat alle betrokken partners, met inbegrip van de lokale besturen, 
akkoord gaan met de wijze waarop o.a. Scheldewindeke en Gijzenzele in de toekomst zullen 
ontsloten worden. 

 
4. Volgende gemeentewegen zullen na de definitieve herinrichting geen rechtstreekse aansluiting 

meer hebben op de primaire weg (van noord naar zuid): 
- grens Wetteren – Oosterzele: Koningswegel; 
- op grondgebied Oosterzele: Schoolstraat, Wettersesteenweg, Kwaadbeek, Korte 

Ambachtstraat/Reigerstraat, Nieuwstraat, Roosbloemstraat, Geraardsbergsesteenweg, Berg, 
toegangsweg steengroeve, Leenstraat; 

- op grondgebied Zottegem: Jonasweg. 
 
 Bij de opmaak van het streefbeeld is geoordeeld dat de ontsluiting van de steengroeve in 

Balegem kan geschieden via de oude Geraardsbergsesteenweg. De draagkracht van die weg is 
voldoende groot en de frequentie van vrachtwagens van en naar die groeve kan noch een 
rechtstreekse aansluiting, noch een bijkomende parallelweg verantwoorden. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 388 
van 14 februari 2008 
van VERA DUA 
 
 
 
Oversteektijd verkeerslichten   -   St.-Lievenspoort Gent 
 
Op 22 januari 2008 werd door de Gentse fietsersbond actie gevoerd aan het kruispunt Sint-
Lievenspoort/Frère Orbanlaan. De fietsinfrastructuur is daar behoorlijk, maar de timing van de 
verkeerslichten is daar zodanig dat het voor oudere fietsers of fietsers met kinderen onmogelijk is om 
in één keer dit gevaarlijke kruispunt over te steken. Dit probleem is natuurlijk nog groter voor 
voetgangers, die er in beide richtingen nooit in slagen dit kruispunt in één keer over te steken: richting 
Ledeberg is het slechts 8 seconden groen voor fietsers en voetgangers. Wie dus niet over geraakt, mag 
in weer en wind op de middenstrook nog twee minuten wachten. Dit is demotiverend voor iedereen 
die zich verplaatst met de fiets of te voet. Het geheel is trouwens onoverzichtelijk doordat er 
verschillende fietsers- en voetgangerslichten zijn en doordat er een verschillende timing is van de 
verkeerslichten voor de twee helften van de oversteekplaats. 
 
Een aanpassing lijkt zeker aangewezen, want dit kruispunt ligt op de belangrijkste verbinding tussen 
Ledeberg/Merelbeke en het stadscentrum. 
 
Dergelijke klachten gelden trouwens niet alleen voor dit specifieke kruispunt in Gent: op vele plaatsen 
in Vlaanderen doen zich soortgelijke situaties voor en dit is zeker niet stimulerend om de wagen wat 
meer aan de kant te laten staan. 
 
1. Is de minister zich bewust van het feit dat op vele plaatsen in Vlaanderen de timing van de 

verkeerslichten onvoldoende is afgestemd op de snelheid van fietsers en voetgangers? Bestaat er 
een inventaris van klachten of knelpunten in dit verband? 

 
2. Welke algemene normen worden gehanteerd bij het instellen van de timing van verkeerslichten? 

In welke mate wordt rekening gehouden met de oversteeksnelheid van zwakke weggebruikers? 
 
3. Zal de minister opdracht geven om de verkeerslichten aan het betrokken kruispunt in Gent beter af 

te stemmen op de snelheid van minder snelle fietsers en van voetgangers? 
 
4. Zijn er plannen om dit kruispunt in zijn geheel fietsvriendelijker te maken en het Fietsurgentieplan 

met hoogdringendheid uit te voeren? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 388 van 14 februari 2008 
van VERA DUA 
 
 
 
Wat specifiek het kruispunt met de Lievenspoort betreft, en meer bepaald de fietsersbeweging richting 
Ledeberg, is het zo dat dit kruispunt is ingericht overeenkomstig V-plan 16388/13. Zo hebben de 
fietsers richting Ledeberg minimaal 14 seconden en maximaal 21 seconden groen om een afstand van 
30 m van het ene fietslicht tot het andere te overbruggen. Deze tijd is onlangs op vraag van de Stad 
Gent met 3 seconden verhoogd omdat het minimum van 11 seconden (en niet de door de Fietsersbond 
beweerde 8 seconden) iets te krap was voor wachtende fietsers. Dit komt overeen met een gemiddelde 
snelheid van ten hoogste 2,5 m/s (= 9 km/u), ook voor de fietser die nog een paar seconden aarzelt 
nadat zijn licht groen werd. Dergelijke snelheid is zeker haalbaar voor alle fietsers. Het probleem voor 
deze richting is dat gezien het drukke rechts afslaande autoverkeer naar de Keizersvest, het voor de 
fietsers daar (in tegenstelling tot de andere richtingen) absoluut nodig was een afzonderlijke fase te 
voorzien. 
Verder is het zo dat de Lievenspoort het grootste en drukste kruispunt van Gent is. Op de spitsuren 
werkt het voor het autoverkeer op of net over de rand van de verzadiging. Eens de verzadiging is 
begonnen, treedt er aan alle kanten filevorming op. 
 
Bovendien is de installatie ook beïnvloed door de tram, wat eveneens tot langere wachttijden kan 
leiden. Gezien deze speciale omstandigheden is een wachttijd van 2 minuten soms onvermijdelijk.  
 
1. Het is zo dat bij de regeling van een driekleurige signalisatie overal in Vlaanderen rekening 

wordt gehouden met de snelheid van fietsers en voetgangers. Bij de berekening van de afrij- of 
uitloopsnelheden voor voetgangers, wordt altijd rekening gehouden met de wettelijk bepaalde 
maximumsnelheden van 5 m/s voor fietsers of 1,2 m/s voor voetgangers. Voor de voetgangers is 
het zelfs zo dat in Vlaanderen gerekend wordt met 1 m/s en dat de duur van het minimum 
voetgangersgroen uitgedrukt in seconden minstens moet gelijk zijn aan de oversteeklengte 
uitgedrukt in meter. Deze snelheid wordt moeiteloos door 95 % van de voetgangers gehaald. Als 
de voetganger de oversteek aanvat bij het begin van het groen licht, beschikt hij zelfs over een 
tijd die overeenkomt met minder dan 0,5 m/s, vooraleer het groen wordt voor de kruisende 
wagens. 
Voor wat de fietsers betreft, worden momenteel nog bijkomende metingen uitgevoerd om de 
snelheid van verschillende soorten fietsers op een oversteek beter te kennen. Bij belangrijke 
verschillen tussen de nu gebruikte cijfers en de resultaten van de metingen, zullen de gebruikte 
cijfers worden aangepast. 

 Bij meldingen van knelpunten wordt overlegd met de lokale overheid om zo spoedig mogelijk 
aanpassingen door te voeren waar nodig.  Een afzonderlijke inventaris is niet bijgehouden. 

 
2. De meeste installaties worden geregeld op basis van de personenwagenintensiteiten, behalve bij 

sommige speciale installaties voor voetgangers of openbaar vervoer (cfr. Koningin Maria 
Hendrikaplein in Gent). Daar worden dan de voetgangers- en de eventuele afzonderlijke 
fietsersoversteekplaatsen ingepast. Daarbij wordt rekening gehouden met de al hierboven 
vermelde minimum- en uitlooptijden. Het is altijd de bedoeling om alle weggebruikers samen 
een maximale doorstroming en comfort te geven, waarbij er zeer grote aandacht blijft voor de 
veiligheid. Uit het bovenstaande blijkt ook dat dit kruispunt voldoet aan alle gangbare wettelijke 
bepalingen voor fietsers en voetgangers, maar dat er gezien de speciale situatie t.h.v. de afslag 
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naar de Keizersvest, niet meer groen kan worden gegeven aan deze weggebruikers zonder de 
algemene afwikkeling ernstig te verstoren of hun eigen veiligheid in het gedrang te brengen. 

 
3. Indien er een verschil zou worden vastgesteld tussen de snelheden die worden gehanteerd voor 

de fietsers op het kruispunt Sint-Lievenspoort en de meetresultaten op meerdere plaatsen, dan 
zal de betrokken verkeersregeling in overeenstemming worden gebracht met de meetresultaten. 

 
4. We kunnen stellen dat dit kruispunt al meermalen is besproken op meerdere fora en met alle 

mogelijke partijen, o.a. in het kader van het Urgentieplan van Gent, waarin ook vertegen-
woordigers van de Fietsersbond een stem hadden. De fietspaden zijn al aangepast in het kader 
van het Urgentieplan en de verbreding van de brug voor het openbaar vervoer. De globale 
regeling werkt vrij behoorlijk en de fietsers richting Ledeberg hebben enkele seconden meer 
groen gekregen, zodanig dat zij vrij comfortabel de dwarsing van de R40 in eenmaal kunnen 
uitvoeren. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 389 
van 14 februari 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
N411 Baardegem (Aalst)   -   Zebrapaden 
 
De N411 in Baardegem (Aalst) kreeg enkele jaren geleden een nieuwe asfaltlaag. Bij het gieten ervan 
zijn enkele zebrapaden niet herschilderd. Zo zijn de volgende zebrapaden verdwenen: 
 
- oversteekplaats Melkspinde – Seepscherf; 
- oversteekplaats Houwelgat – Schippersweg; 
- oversteekplaats van Bieseweide naar het weggetje dat de Rampelberg met de N411 verbindt. 
 
Nochtans werden er, na het gieten van de nieuwe asfaltlaag, wel nog zebrapaden behouden, met name 
ter hoogte van de kerk en de Margrietstraat, alsook ter hoogte van de Scherpenheuvelstraat. 
 
Gelet op de veiligheid van de zwakke weggebruikers lijkt het aangewezen om de verdwenen 
zebrapaden opnieuw aan te leggen. 
 
1. Waarom werden deze oversteekplaatsen niet onmiddellijk herschilderd? 
 
2. Wordt aan de bevoegde diensten opdracht gegeven om de verwijderde zebrapaden opnieuw te 

laten herschilderen? Zo neen, waarom niet? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 389 van 14 februari 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
1.  Na de wijziging van de verkeerswetgeving, waarbij voetgangers op zebrapaden steeds voorrang 

hebben ten opzichte van het andere verkeer, werd dienstorder AWV 98/5 uitgevaardigd met 
strengere criteria voor oversteekplaatsen. Het dienstorder had tot doelstelling om, gelet op de 
nieuwe regelgeving, het creëren van een vals veiligheidsgevoel bij de voetganger, te vermijden. 
Een voetganger kan immers op een zebrapad, dat slechts sporadisch wordt gebruikt, beroep doen 
op zijn voorrang volgens de regelgeving. Andere weggebruikers verwachten op datzelfde 
sporadisch gebruikte zebrapad, geen voetgangers, wat een potentieel gevaarlijke situatie 
inhoudt. Om die reden werden dus de strengere criteria vooropgesteld. Hierbij werd onder meer 
rekening gehouden met het snelheidsregime, zichtbaarheid en gebruik van de zebrapaden,… 
Daarna is een evaluatie gebeurd van alle bestaande zebrapaden op gewestwegen, waarbij er een 
aantal inderdaad verwijderd werd omdat niet voldaan werd aan de nieuwe criteria. Dat was ook 
het geval op de drie vermelde kruispunten waar de zebrapaden niet herschilderd werden na 
asfalteringswerken in 2001. 

 
2.  Voormeld dienstorder had tot effect dat op te veel plaatsen oversteekplaatsen verdwenen. 

Daarom werd in 2003 een nieuw dienstorder uitgevaardigd. De voetgangersoversteekplaatsen 
aan de drie kruispunten zullen getoetst worden aan de minder strenge criteria van de nu 
geldende dienstorder AWV 2003/4 en voorgelegd worden aan de Provinciale Commissie voor 
Verkeersveiligheid (geagendeerd op de zitting van april 2008). De lokale overheid en de politie 
worden hierop uitgenodigd. Daar zal beslist worden of op die drie locaties de voetgangers-
oversteekplaatsen al dan niet kunnen gehermarkeerd worden. In het geval van beslissing tot 
hermarkering zal de uitvoering gebeuren in de loop van mei-juni 2008. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 390 
van 14 februari 2008 
van ERIK MATTHIJS 
 
 
 
Natuurrichtplannen   -   Stand van zaken 
 
Het decreet van 21 oktober 1997 betreffende het natuurbehoud en het natuurlijk milieu (Natuurdecreet, 
B.S. 10-01-1998 – inwerkingtreding: 20-01-1998) voorziet natuurrichtplannen voor het volledige 
Vlaams Ecologisch Netwerk (VEN), de natuurverbindingsgebieden, de Vogelrichtlijngebieden, de 
Habitatrichtlijngebieden, en de overige groene bestemmingen op het gewestplan. Het gaat om een 
oppervlakte van 285.000 hectare, dit is een vijfde van het Vlaamse gewest. 
 
Voor de opmaak van natuurrichtplannen voor gebieden in het VEN en voor natuurverwevingsgebieden 
lag de deadline op 20 januari 2008. 
 
Artikel 17 § 1 van het Natuurdecreet luidt: 
 
“Het Vlaams Ecologisch Netwerk is een samenhangend en georganiseerd geheel, van gebieden van de 
open ruimte waarin een specifiek beleid inzake het natuurbehoud, gebaseerd op de kenmerken en 
elementen van het natuurlijk milieu, de onderlinge samenhang tussen de gebieden van de open ruimte 
en de aanwezige en potentiële natuurwaarden wordt gevoerd. 
 
De Vlaamse regering bakent binnen 5 jaar na de inwerkingtreding van dit decreet een effectief te 
realiseren oppervlakte van 125.000 ha af, en draagt zorg voor de totstandkoming van de 
natuurrichtplannen binnen de periode van 10 jaar na de inwerkingtreding van dit decreet”. 
 
En artikel 27: 
 
“(…) De Vlaamse regering bakent binnen 5 jaar na de inwerkingtreding van dit decreet een effectief te 
realiseren oppervlakte van 150.000 ha natuurverwevingsgebieden af en draag zorg voor de 
totstandkoming van de natuurrichtplannen binnen een periode van 10 jaar na de inwerkingtreding van 
dit decreet. (…).” 
 
Die deadline is allesbehalve gehaald. Volgens “Natuurindicatoren 2007” van het INBO (Instituut voor 
Natuur- en Bosonderzoek) is er nog niet één natuurrichtplan goedgekeurd, zelfs niet die uit de 
proefprojecten van 2004. Het INBO vindt die plannen “van hoog belang”. 
 
Het INBO geeft ook nog mee dat in 2007 reeds 70 % van het VEN is afgebakend, tegenover 0,7 % van 
het natuurverwevingsgebied. 
 
1. Waarom komt de natuurrichtplanning zo slecht van de grond? 
 
2. Zijn die plannen opgelegd door Europa? Zijn ze onontbeerlijk voor het natuurbeheer? 
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3. Wat heeft men geleerd uit de proefprojecten? 
 
4. Wordt het pad van natuurrichtplannen nu verlaten, of komt er een eenvoudiger beheerplan in de 

plaats? 
 
5. Zijn er financiële of juridische gevolgen voor het Vlaams Gewest aan het niet behalen van de 

deadline? 
 
6. Zijn er financiële (bv. missen van subsidies) of andere gevolgen (bv. gebruiksbeperkingen) voor 

gebruikers/beheerders van VEN- en verwevingsgebieden? 
 
7. Hoe komt het dat het afbakeningspercentage van het verwevingsgebied zo laag ligt (0,7 %)? Heeft 

men de piste van verwevingsgebied verlaten? Verweving verschaft immers onduidelijkheid over 
het statuut van het gebied. Of komt er deze legislatuur nog een inhaaloperatie van afbakening van 
verwevingsgebieden? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 390 van 14 februari 2008 
van ERIK MATTHIJS 
 
 
 
1. De natuurrichtplannen zijn in de eerste plaats traag van de grond gekomen omdat het om iets 

nieuws ging, dat van alle betrokkenen de nodige “leertijd” vereiste. Een natuurrichtplan (NRP) 
wordt opgemaakt in overleg met de betrokkenen en gericht op samenwerking en maatwerk. 
Hierbij treedt de overheid op als meewerkende en “lerende organisatie”, veeleer dan als 
regulator. Rechtszekerheid van de gebruiker geldt als een belangrijke waarde. Dit is een geheel 
nieuwe aanpak in het natuurbeleid. Mijn bevoegde administratie - het Agentschap voor Natuur 
en Bos - wou dan ook niet over een nacht ijs gaan en heeft de aanpak en de methodiek voor de 
opmaak van natuurrichtplannen grondig voorbereid. Vooreerst dienden er de nodige 
uitvoeringsbesluiten te worden opgemaakt. In uitvoering van het decreet natuurbehoud werden 
voor het natuurrichtplan twee belangrijke besluiten van de Vlaamse Regering goedgekeurd. In 
het natuurrichtplanbesluit wordt de procedure voor de opmaak van natuurrichtplannen geregeld. 
Het maatregelenbesluit gaat dieper in op mogelijke maatregelen in het kader van het 
gebiedsgericht natuurbeleid.  

 
 Een natuurrichtplan bestaat uit enerzijds een gebiedsvisie en anderzijds een maatregelen- en 

instrumentenluik. Natuurrichtplannen geven op een realistische wijze gebiedsgerichte 
natuurdoelstellingen die binnen een planhorizon van 20 jaar kunnen gerealiseerd worden. Deze 
doelstellingen moeten aanvaardbaar zijn voor de betrokkenen, moeten minimaal de Europese 
instandhoudingsdoelstellingen realiseren indien ze overlappen met (Europese) speciale 
beschermingszones, moeten een verbetering of verduidelijking inhouden van de huidige 
bestaande algemene beschermingsregels in het kader van het gebiedsgerichte natuurbeleid, en 
moeten realiseerbaar zijn binnen 20 jaar. Deze doelstellingen worden vertaald in de gebiedsvisie 
van het natuurrichtplan. Ter realisatie van deze gebiedsvisie kunnen waar nodig extra 
maatregelen worden voorzien. Regulerende maatregelen worden enkel voorgesteld wanneer 
deze nodig zijn voor de realisatie van de instandhoudingsdoelstellingen in de Speciale 
Beschermingszones.  

 
 Er werden zes pilootprojecten betreffende natuurrichtplannen opgestart om op basis van deze 

ervaring een aanpak te gronde te kunnen uitwerken voor een beleidsplanning voor het 
gebiedsgericht natuurbeleid. 

  
 De toenmalige Vlaamse minister bevoegd voor leefmilieu stelde bij ministerieel besluit op 12 

mei 2004 5 natuurrichtplanprojecten in (1 per provincie) en duidde de coördinator aan. Op 19 
mei 2005 werd een zesde natuurrichtplan ingesteld voor de Middenkust in overeenstemming 
met de beslissing van de Vlaamse Regering over het Ruimtelijk Uitvoeringsplan voor de Golf 
van De Haan.  

 Voor elk natuurrichtplan werd een plangroep bestaande uit Vlaamse ambtenaren van betrokken 
beleidsvelden en een stuurgroep samengesteld. De samenstelling van plan- en stuurgroep 
gebeurde bij ministerieel besluit. 

 
 Vanuit de zorg voor een gedragen gebiedsgericht natuurbeleid werd van meet af aan uitgegaan 

van een zeer open communicatieproces en werden de verschillende doelgroepen van dichtbij 
betrokken. 
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 Per natuurrichtplanproject werd een intensief participatieproces gevoerd. Juridisch werd 
hiervoor de stuurgroep voorzien. De stuurgroep bestaat uit vertegenwoordigers van de 
betrokken lokale besturen en belangengroepen (landbouw, bos, jacht, visserij, natuur, reg. 
landschappen). Deze stuurgroep heeft een belangrijke rol en een grote inbreng in het 
natuurrichtplan. Zonder overeenstemming over de belangrijkste maatregelen in de stuurgroep, 
kan de minister van leefmilieu niet alleen een natuurrichtplan goedkeuren maar moet hij zijn 
collega bevoegd voor ruimtelijke ordening raadplegen. De samenstelling en de mogelijkheden 
van een doorgedreven werking van de stuurgroep zijn echter te beperkt om een degelijk 
participatieproces te voeren. Daarom werd ook een uitgebreid bilateraal overleg voorzien om 
met meerdere partners per doelgroep en andere doelgroepen dan voorzien in de stuurgroep te 
kunnen overleggen. Het is dit uitermate belangrijke overlegproces dat het meeste beslag gelegd 
heeft op het tijdsgebruik van de verschillende natuurrichtplanmedewerkers van het Agentschap 
voor Natuur en Bos (ANB).  

 Het participatieproces per project werd ondersteund op Vlaams niveau met een 
doelgroepenoverleg met de voornaamste betrokken actoren. Met deze doelgroepen werd van in 
een vroeg stadium overlegd en werd rekening gehouden met hun inbreng. Zo werd ondermeer 
regelmatig overlegd met:  
•  landbouworganisaties; 
•  natuurverenigingen; 
•  BLOSO en Vlaamse sportfederaties; 
•  eigenaars en bossector; 
•  visserijsector; 
•  jachtsector; 
•  verenigingen van lokale besturen: VVSG, VVP en VVPW; 
•  jeugdsector; 
•  toerismesector; 
•  … 

 
 In het participatieproces wordt het ANB bijgestaan door de Universiteit Antwerpen in het kader 

van een project van het Steunpunt Milieu. Per project werd daarenboven een adviesbureau 
aangesteld dat de procesbegeleiding voor haar rekening neemt. Zij begeleidden voor elk 
natuurrichtplan de gesprekken in de stuurgroepen en coachten de provinciale teams van de 
natuurrichtplanmedewerkers van ANB bij hun doelgroepenoverleg.  

 
 Momenteel zijn 2 natuurrichtplannen definitief goedgekeurd: de natuurrichtplannen van de 

Middenkust (West-Vlaanderen) en de Demervallei tussen Aarschot en Diest (Vlaams-Brabant). 
De ontwerpnatuurrichtplannen van het Hoppeland (West-Vlaanderen), de Heuvelrug-
Benedenstrooms (Antwerpen) en de Hoge Kempen (Limburg) werden reeds voorlopig door mij 
of mijn voorganger, dhr. Kris Peeters, voorlopig goedgekeurd. De openbare onderzoeken 
omtrent deze natuurrichtplannen zijn reeds achter de rug of zijn lopende.  

 Het overleg met doelgroepen omtrent het natuurrichtplanproject van de Dendervallei tussen 
Ninove en Geraardsbergen en het Raspaillebos (Oost-Vlaanderen) is nog lopende. Na het 
eindadvies van de stuurgroep kan dit natuurrichtplan nog voor de zomer aan mij worden 
voorgelegd voor voorlopige goedkeuring. 

 
 In bijlage is een volledig overzicht van de stand van zaken van de natuurrichtplannen 

opgenomen. 
 
2.  Het opmaken van natuurrichtplannen wordt op zich niet opgelegd door Europa. Wel stelt 

Europa dat instandhoudingsdoelstellingen voor bepaalde soorten habitats en bepaalde soorten 
moeten worden gehaald binnen de speciale beschermingszones en dat dit dient te gebeuren door 
‘beheerplannen” (als één van de mogelijkheden). Natuurrichtplannen geven hier invulling aan. 
In de natuurrichtplannen worden dus de instandhoudingsdoelstellingen voor de betrokken 
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speciale beschermingszones mee opgenomen en geïntegreerd in de voorgestelde gebiedsvisie en 
maatregelen. 

 
3.  Uit het afwikkelen van in deelvraag 1 beschreven procesgang blijkt dat zowel deskundigheid, 

duidelijkheid, betrokkenheid en participatie van belang zijn. Ik ga op deze vraag nader in bij het 
antwoord op deelvraag 4. 

 
4.  De zes aflopende natuurrichtplanprojecten werden reeds grondig geëvalueerd. Aan de hand van 

de ervaringen opgedaan bij deze projecten zal de aanpak van de natuurrichtplannen bijgestuurd 
worden. 

 
 Vooreerst gebeurde er een interne evaluatie bij het ANB – de administratie verantwoordelijk 

voor de opmaak van natuurrichtplannen. Zowel de betrokken medewerkers van de 
natuurrichtplanteams als de andere collega’s van het ANB werden bevraagd over hun 
ervaringen en visie met betrekking tot de natuurrichtplannen. Diepgaande SWOT-analyses 
werden uitgevoerd om de sterktes en zwaktes van de huidige aanpak te onderkennen. Dit proces 
werd begeleid door externe consultants en resulteerde in een globale evaluatienota. 

 
 Ook externe betrokkenen en deskundigen werden geraadpleegd om het natuurrichtplanproces te 

evalueren 
 De betrokken Vlaamse middenveldorganisaties zoals Boerenbond, Natuurpunt, platform 

Buitengebied, Landelijk Vlaanderen enz. werden aangeschreven om hun evaluatie over te 
maken. Zij bezorgden het ANB dan ook nota’s met hun ervaringen en aanbevelingen met 
betrekking tot de natuurrichtplanprojecten. 

 
 Aan de hand van diepte-interviews werd door de Universiteit Antwerpen (STEM) bij de 

betrokken doelgroepen gepeild naar de participatie van het middenveld. Dit resulteerde in een 
diepgaand document van de Universiteit van Antwerpen over de participatieve aanpak bij de 
natuurrichtplannen.  

 
 In opdracht van het Steunpunt Milieubeleidswetenschappen (STEM) werd door de Universiteit 

Antwerpen het natuurrichtplanproces van dichtbij opgevolgd en grondig geanalyseerd. In een 
eindrapport wordt er een grondige analyse gemaakt van het natuurrichtplanproces. 

 
 Bovendien werden na afloop van het overlegproces in elk natuurrichtplanproject, alle 

stuurgroepleden bij middel van een enquete bevraagd naar hun ervaringen. Deze evaluatie werd 
begeleid door de betrokken adviesbureaus en resulteerde in een (ander dan boven vermelde) 
globale evaluatienota, die zowel de evaluatie door de stuurgroepleden als een evaluatie door 
deze adviesbureaus bevat. 

 
 Uit al deze evaluerende initiatieven kunnen volgende conclusies getrokken worden. Het NRP 

vertaalt het Europese en Vlaamse natuurbeleid op maat van het gebied. Het NRP kan een 
krachtig instrument zijn om gebiedsgericht juridische hiaten in te vullen en lokaal 
tegenstrijdigheden op te heffen. Echter door de juridische afhankelijkheid van consensus met de 
stakeholders in de stuurgroep, wordt deze ambitie slechts deels ingevuld.  Bij de piloot-NRP’s 
kwam de nadruk te liggen op het ontwikkelen van een gebiedsvisie en bleven krachtige 
maatregelen achterwege. Hierdoor bestaat het risico dat de vooropgestelde natuurdoelstellingen 
niet kunnen gerealiseerd worden. Het inbouwen van mogelijke instandhoudingsdoelstellingen in 
de natuurrichtplanprocessen lag zeer moeilijk door het ontbreken van vrijheidsgraden met 
betrekking tot de discussie hieromtrent en het ontbreken van Vlaamse (Gewestelijke) instand-
houdingsdoelstellingen en een duidelijk juridisch kader m.b.t. de instandhoudingsdoelstellingen.  

 De buitengebiedactoren waardeerden het participatieve proces als een erkenning van hun 
organisaties als gesprekspartner. Overleg en betrokkenheid van lokale besturen en belangen-
groepen verhogen het draagvlak voor natuurbehoud.  
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 Openbaar onderzoek en infomarkten gaven iedereen de kans het NRP in te kijken en 
opmerkingen/bezwaren in te dienen of vragen te stellen. 

 Er bleek echter een belangrijke rolspanning te bestaan tussen de gerealiseerde participatiegraad 
en de verwachte participatiegraad bij de instrumenterende overheid en de betrokken actoren. De 
strikt juridische omkadering van samenstelling en werking van de stuurgroep verhinderde een 
doorgedreven participatie. Gelukkig heeft het ANB naast het officiële overleg in de stuurgroep 
voorzien in een uitgebreid meer informeel bilateraal overleg met de betrokken actoren. In dit 
informele bilaterale overleg met de actoren kon een hogere graad van participatie bereikt 
worden. Belangrijkste conclusie is dat een doorgedreven participatieve aanpak nodig is voor het 
noodzakelijke draagvlak bij de doelgroepen om na de opmaak van het natuurrichtplan de nodige 
en voldoende realisaties op het terrein te verwezenlijken. Zo’n participatieve aanpak vergt 
echter heel veel tijd (minimum twee jaar per project) en de nodige knowhow bij de 
administratie.  

  
 Net zoals het noodzakelijk is dat de medewerkers van het Agentschap voor Natuur en Bos 

beschikken over een goede technische en juridische kennis inzake het natuur- en bosbeheer en –
beleid, is het nodig dat er voldoende ervaring en know-how aanwezig is inzake het betrekken 
van doelgroepen bij het beleid. Het is daarom belangrijk dat alles in het werk wordt gesteld om 
deze participatieve capaciteit van de betrokken ambtenaren bij het ANB op het ideale peil te 
brengen. Ik wil er daarom ook bijzondere aandacht aan besteden, zodat deze capaciteit bij het 
ANB kan opgebouwd worden door een goede budgettering, correcte taakomschrijving en 
aangepaste aanwervingen.  

 Hetzelfde geldt echt ook voor de niet-gouvernementele deelnemers, de middenveldorganisaties. 
Indien een bepaald rolaanbod wordt voorzien voor een actor, moet men zich realiseren dat een 
tekort aan participatiecapaciteit het de actor onmogelijk maakt om aan dit rolaanbod te voldoen. 
Het vergt immers van de diverse vertegenwoordigers van de betrokken middenveldorganisaties 
een grote inspanning om deel te nemen aan alle voorziene overlegprocessen. Niet alleen om zelf 
de nodige informatie te verwerken maar ook om deze terug te koppelen in de eigen organisatie 
en zo tot onderbouwde standpunten te komen. De actoren benadrukten zelf in de evaluatie de 
nood aan een betere ondersteuning en vorming bij deelname aan een natuurrichtplanproces.  

 
 Een zeer belangrijke algemene conclusie is ook dat door de complexiteit van een participatieve 

aanpak, de noodzakelijke tijd die dit vergt en de grote complexiteit van het juridische en het 
inhoudelijk-wetenschappelijke kader, het onmogelijk is om binnen een verantwoorde termijn 
natuurrichtplannen op te maken voor alle zones van het Vlaams Ecologisch Netwerk en de 
speciale beschermingszones. Natuurrichtplannen hebben eerder een potentieel om vraag- en 
doelgericht oplossingen aan te reiken voor het gebiedsgericht natuurbeleid. 

 
 Er kunnen dan ook volgende aanbevelingen worden geformuleerd voor toekomstige 

natuurrichtplanprocessen: 
 

• De opmaak van instandhoudingsdoelen vereist een afzonderlijk proces met een helder 
juridisch kader. 

• De betrokkenheid van alle relevante spelers uit het middenveld (zowel met organisaties als 
met sleutelfiguren uit de sectoren) kan verzekerd worden door een flexibele samenstelling 
van de stuurgroep juridisch mogelijk te maken. 

• NRP’s kunnen beter ingezet worden als vraaggericht en probleemoplossend instrument, 
ondermeer om juridische duidelijkheid te scheppen maar ook om afspraken te maken met 
en tussen doelgroepen over de aard en de uitvoering van het gebiedsgericht natuurbeleid. 
De grootte en schaal van het NRP-gebied, gebiedsvisie en maatregelen worden dan 
afhankelijk van het gebied en het gestelde probleem aangepast. 

• Een procedurele koppeling van het NRP met andere instrumenten moet het mogelijk maken 
dat in bepaalde zones deze instrumenten worden ingezet om het maatregelenluik uit te 
werken (natuurinrichting, (bos)beheerplannen, enz.). Daarenboven is er grote nood aan een 
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betere afstemming qua inhoud en timing van de diverse gebiedsgerichte 
planningsprocessen. Een afstemming tot zelfs koppeling met de ruimtelijke 
planningsprocessen in het buitengebied is noodzakelijk voor enige geloofwaardigheid als 
overheid hieromtrent. Ook een afstemming met de bekkenbeheerplannen dringt zich op. 

• Hoewel het streven naar consensus zeer prioritair is bij de natuurrichtplanprojecten, is het 
is onzeker of de juridische consensusregeling bijdraagt tot de realisatie van de natuurdoelen 
(m.i.v. de instandhoudingsdoelstellingen) en de (brede) maatschappelijke gedragenheid van 
het natuurrichtplan. Deze consensusregel stond vaak een open gesprek met de actoren in de 
weg en was vaak contraproductief om tot overeenstemming met de betrokken actoren te 
komen.  

• Het natuurrichtplanproces mag niet eindigen bij het afronden van het plan. Het moet de 
start zijn van een blijvend interactief proces met de betrokken actoren gericht op de 
uitvoering van het plan. Daarom dient in het natuurrichtplan wellicht een actieplan te 
worden opgenomen met het benoemen van concrete acties en maatregelen, voorzien van 
een timing en de nodige budgetten.  

• Vanuit de filosofie dat natuurrichtplannen een kader aanreiken voor de samenwerking met 
de diverse actoren met betrekking tot het gebiedsgericht natuurbeleid is het nodig om de 
concrete natuurbeleidsinstrumenten - die in de praktijk nu al worden ingezet - hierop af te 
stemmen. De belangrijkste hieronder zijn: Wildbeheereenheden (WBE), bosbeheerplannen 
en bosgroepen, regionale landschappen, beheerovereenkomsten, de samenwerkings-
overeenkomst met lokale besturen, … 

 
 In navolging van deze evaluatie van de pilootnatuurrichtplanprojecten werden er een aantal 

voorstellen tot wijziging van het decreet natuurbehoud opgemaakt. Ondermeer wordt de 
verplichting tot het opstellen van de natuurrichtplannen voor een aantal gebieden opgeheven 
zodat dit instrument meer vraag- en oplossingsgericht kan ingezet worden. De relatie tussen een 
natuurrichtplan en de instandhoudingsdoelstellingen wordt uitgeklaard. De participatieve 
aanpak van de natuurrichtplannen wordt bevestigd maar geflexibiliseerd.  

 
5.  Voor de gebieden van het VEN en de natuurverwevingsgebieden zijn er geen andere gevolgen 

voor de Vlaamse Regering dan het niet halen van de decretaal opgelegde deadline. 
 Alleen voor de Speciale Beschermingszones kan er een probleem rijzen. De Vlaamse Regering 

had er eerder voor gekozen om de gebiedsgerichte instandhoudingsdoelstellingen voor Speciale 
Beschermingszones vast te leggen door middel van de natuurrichtplannen, die ook zouden 
functioneren in de zin van voor de Habitatrichtlijn benodigde beheerplannen. De deadline die de 
Habitatrichtlijn vooropstelt voor deze instandhoudingsdoelstellingen is echter 2010. Ik kies er 
daarom voor om een nieuwe weg te bewandelen. Ik werk momenteel aan een besluit van de 
Vlaamse Regering dat de procedure regelt die moet toelaten om binnen deze deadline de 
instandhoudingsdoelstellingen vast te leggen. De natuurrichtplannen kunnen nog altijd 
functioneren als de gevraagde (overkoepelende) beheerplannen, in voorkomend geval naast 
andere planvormen. 

 
6.  De directe gevolgen voor het ontbreken van een natuurrichtplan in het VEN of voor een 

verwevingsgebied kunnen zijn: 
 

• Er geen natuurprojectovereenkomsten kunnen worden gesloten zoals bepaald in het art. 48 
§5 van het decreet betreffende het natuurbehoud en het natuurlijk milieu. De 
natuurprojectovereenkomst is een op een overeenkomst berustend systeem van financiering 
van lokale projecten op vlak van natuurbehoud, -ontwikkeling, -recreatie en -educatie voor 
private en publieke partners. Dit instrument is in de huidige regelgeving expliciet 
gekoppeld aan de doelen van een natuurrichtplan. 

• Het niet ter beschikking komen van de hoogste trap van vergoeding (€ 125 / ha) voor de 
ecologische bosfunctie in het kader van het bosbeleid zoals opgenomen in het Besluit van 
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de Vlaamse Regering betreffende de subsidiëring van beheerders van openbare en privé-
bossen. 

• Het niet ter beschikking komen van bepaalde onderhoudspremies (art. 2 § 2 4° van het 
BVR tot instelling van een premiestelsel voor beschermde landschappen) en 
landschapspremies (art. 13 §2 4°) in het kader van het landschappenbeleid. 

 
 Andere meer indirecte gevolgen van het ontbreken van een natuurrichtplan zijn het toepassen 

van de algemene en niet altijd op het gebied afgestemde wettelijke voorschriften, een bepaalde 
mate van onzekerheid bij het aanvragen en verlenen van vergunningen omdat er geen globale en 
samenhangende gebiedsvisie is. 

 Het besluit van de Vlaamse Regering van 21 november 2003 houdende maatregelen ter 
uitvoering van het gebiedsgericht natuurbeleid, bevat in hoofdstuk V een aantal bijkomende 
beschermingsvoorschriften die via natuurrichtplannen kunnen opgelegd worden. Het is een lijst 
van maatregelen waaruit kan geput worden en deze maatregelen zijn dus niet rechtstreeks van 
toepassing binnen elk natuurrichtplan of gebied waarvoor een natuurrichtplan van kracht wordt. 

 
7.  Wellicht wordt “natuurverwevingsgebieden” bedoeld. Verwevingsgebied is een term die niet 

voorkomt in het decreet natuurbehoud, noch in het Ruimtelijk Structuurplan Vlaanderen. Het 
afbakeningspercentage van natuurverwevingsgebied ligt thans nog laag. Volgens deskundigen is 
dat omwille van uiteenlopende redenen. Een belangrijke reden is dat de in de eerste helft van 
1999 opgestarte pilootprojecten betreffende de afbakening van VEN en van 
natuurverwevingsgebieden al in de tweede helft van 1999 zijn stopgezet. Hierdoor is een 
opportuniteit gemist om ervaring op te doen rond de afbakening van natuurverwevingsgebieden. 
Hierbij wil ik vermelden dat ik als minister bevoegd voor natuur, op basis van een wettelijk 
vastgestelde procedure van het decreet natuurbehoud wel natuurverwevingsgebieden kan 
afbakenen. De Vlaamse Regering heeft echter al langer beslist dat de afbakening van de 
natuurverwevingsgebieden dient te verlopen via gewestelijke ruimtelijke uitvoeringsplannen. 
De hoofdbevoegdheid voor de afbakening van natuurverwevingsgebieden ligt dus bij mijn 
collega Dirk Van Mechelen.  

 
 De Vlaamse Regering heeft de piste van natuurverwevingsgebieden niet verlaten, getuige 

hiervan: 
  

a) het Vlaams regeerakkoord. “We zorgen voor de effectieve uitvoering van het ruimtelijk 
structuurplan Vlaanderen: de uitvoering van de bindende bepalingen en de 
ruimteboekhouding.” 

b) de afbakening van natuurverwevingsgebied maakt onderdeel uit van  gewestelijke 
ruimtelijke uitvoeringsplannen die momenteel in procedure zijn, gaan  vastgesteld worden 
of in voorbereiding zijn. 

 
 Natuurverweving verschaft geen onduidelijkheid over het statuut van het gebied omdat de 

spelregels voor natuurverweving goed zijn vastgelegd in het decreet natuurbehoud. Zo stelt 
artikel 28 § 2 van het decreet natuurbehoud, dat behalve in de groengebieden en bosgebieden en 
de met een van deze gebieden vergelijkbare bestemmingsgebieden, aangewezen op de plannen 
van aanleg of ruimtelijke uitvoeringsplannen van kracht in de ruimtelijke ordening, naast de 
algemene beschermingsmaatregelenten ten aanzien van de eigenaars en grondgebruikers slechts 
stimulerende maatregelen worden genomen en dit voor een beperkt aantal doelstellingen en 
maatregelen. 

  
 Voor de vraag of er een inhaaloperatie komt van natuurverwevingsgebieden zou ik de Vlaamse 

volksvertegenwoordiger willen doorverwijzen naar collega Dirk Van Mechelen die bevoegd is 
voor ruimtelijke ordening. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 393 
van 14 februari 2008 
van ANNICK DE RIDDER 
 
 
 
E17-viaduct Gentbrugge   -   Stand van zaken (2) 
 
In het antwoord op mijn schriftelijke vraag nr. 232 van 19 december 2007 stelt de minister dat er, 
sinds de invoering van een snelheidsbeperking op het E17-snelwegviaduct in Gentbrugge, een 
gemiddelde daling inzake geluidsoverlast is vastgesteld van 1 dB (Websitebulletin, publicatiedatum 
05-02-2008). 
 
Het verschil tussen het geluid van een rustige kamer en regen is ongeveer 10 dB. Vergeleken bij dit 
cijfer is een terugval van 1 dB verwaarloosbaar. Het lijkt dan ook nogal drastisch om voor dit verschil 
een snelheidsbeperking van 90 km/u vol te houden. 
 
De minister stelt echter zelf dat de daling niet significant is en dat vooral de afzwakking van de 
hoogste piekwaarden het meeste effect heeft gehad. Eveneens stelt zij dat de snelheidsbeperking 
behouden moet blijven omdat het aantal ongevallen gevoelig gedaald is. 
 
Nochtans was het doel van de verlaging van de maximumsnelheid niet het verlagen van het aantal 
ongevallen, maar het verlagen van het geluidsniveau. Het is uiteraard zeer goed dat er minder 
ongevallen gebeuren door het verlagen van de maximumsnelheid. Maar als we deze redenering 
aanhouden, zouden we in gans Vlaanderen de snelheid moeten verlagen om minder ongevallen te 
krijgen. 
 
1. Wat verstaat de minister precies onder de piekwaarden van de geluidsoverlast en hoeveel bedraagt 

de daling op deze piekmomenten? 
 
2. Hoe groot is de daling van het aantal ongevallen sinds de verlaging van de maximumsnelheid en 

om welk soort ongevallen gaat het juist? 
 
3. Wat is de motivering om de snelheidsbeperking aan te houden, gelet op het feit dat de verlaging 

van het aantal ongevallen niet de doelstelling was waarvoor ze werd ingevoerd? 
 



-830-  Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.7 - April 2008
 
 

 

HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 393 van 14 februari 2008 
van ANNICK DE RIDDER 
 
 
 
1. Bij de metingen te Gentbrugge werd er op elke locatie gedurende 15 minuten onafgebroken 

gemeten. Dit levert een continu geluidsspectrum waarop achteraf een statistische analyse wordt 
uitgevoerd om tot een gemiddelde waarde te komen (de LAeq). Het is deze gemiddelde waarde 
die in Gentbrugge met 1 dB(A) is gedaald ten gevolge de invoering van de snelheidsbeperking.  

 De piekgeluidsniveaus zijn de waarden die gedurende respectievelijk 10, 5 en 1% procent van 
de tijd worden bereikt of overschreden. Op verschillende meetpunten werden voor deze niveaus 
dalingen gemeten van 3 tot 4 dB(A). 

 Uit de spectrale analyse blijkt bovendien dat deze winst bijna uitsluitend te danken is aan de 
daling in de hogere frequenties (vanaf 1 kHz en met dalingen tot 8 dB in de hoogste 
frequentiebanden). 

 
2. In de periode 1 januari 2006 tot 30 september 2006 werden op het viaduct 20 ongevallen 

vastgesteld. In de periode 1 januari 2007 tot 30 september 2007 werden er 12 ongevallen 
vastgesteld, dit betekent dus een daling met 40%. Momenteel beschikken wij nog niet over 
gegevens die betrekking hebben op het soort ongevallen. 

 
3. Er zijn twee redenen om de snelheidsverlaging te handhaven. Vooreerst zijn er de positieve 

reacties van de actiegroep “E17 – lawaai” die stelt dat het geluid voor hen merkbaar minder is. 
Er is het positief neveneffect van het dalend aantal ongevallen. En er moet tevens worden 
opgemerkt dat de verlaging van de snelheid op die locatie niet tot files leidt. 
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₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 394 
van 14 februari 2008 
van LUDO SANNEN 
 
 
 
Energieleveringscontracten   -   Informatieverplichting 
 
Volgens de website van de VREG (Vlaamse Reguleringsinstantie voor de Elektriciteits- en Gasmarkt) 
kunnen leveringscontracten voor energie worden gesloten voor bepaalde of onbepaalde duur. 
 
Voor contracten van onbepaalde duur blijft het contract doorlopen tot de opzegging ervan. De 
maximale opzegtermijn bedraagt twee maanden. 
 
Bij contracten van bepaalde duur daarentegen is meestal een stilzwijgende verlenging met een termijn 
van één of twee jaar voorzien, indien de klant het leveringscontract niet heeft opgezegd binnen een 
termijn van één of twee maanden voor het einde van het contract. De leverancier is sinds 1 juli 2006 
verplicht om de klant schriftelijk of via een duurzame drager op de hoogte te brengen van de 
mogelijke stilzwijgende verlenging van het contract. Dit moet gebeuren minstens één maand voor de 
datum die in de overeenkomst werd vastgesteld om zich te verzetten tegen de stilzwijgende 
verlenging. (punt V.5 van het Akkoord over de consument in de vrijgemaakte elektriciteits- en 
gasmarkt) 
 
Uit de Marktmonitor 2007 van de VREG blijkt dat 30 % van de ondervraagden vindt dat ze geen zicht 
hebben op de duur van hun contract, toch een essentiële contractvoorwaarde. 
 
1. Heeft de minister er een zicht op hoeveel contracten van respectievelijk bepaalde en onbepaalde 

duur werden afgesloten? Zijn er verschillen tussen leveranciers of bepaalde regio’s? 
 
2. Werd er reeds een evaluatie gemaakt van de manier waarop de leveranciers de 

informatieverplichting over de mogelijkheid tot wijziging van energieleverancier uitvoeren? 
 
3. Zijn contracten van onbepaalde duur meer bevorderlijk voor de vrijmaking van de energiemarkten, 

gelet op het feit dat gebruikers met een contract van onbepaalde duur te allen tijde een einde 
kunnen maken aan hun contract en dus meer kunnen inspelen op een aanbod van andere 
leveranciers (en niet beperkt zijn dit éénmaal per jaar of per twee jaar te kunnen doen) en gelet op 
het feit dat de informatieverplichting door de leveranciers ook zeer minimalistisch kan worden 
ingevuld (bijvoorbeeld door de informatie in kleine lettertjes onderaan een brief toe te voegen, 
zodat het niet opvalt)? 

 
4. Zijn er plannen om het sluiten van contracten van onbepaalde duur te stimuleren? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 394 van 14 februari 2008 
van LUDO SANNEN 
 
 
 
1. a) M.b.t. elektriciteit:  
 
 Er zijn slechts twee leveranciers die (uitsluitend) contracten van onbepaalde duur aanbieden: 

EcoPower en Wase Wind.  Het marktaandeel van Wase Wind (0,01%) en EcoPower (0,35%) 
bedroeg in december 2007 samen 0,36 % onder huishoudelijke afnemers. 

 
 De overige leveranciers bieden uitsluitend contracten van bepaalde duur aan (1, 2 of 3 jaar).  
 
 Huishoudelijke afnemers die nog steeds beleverd worden door de standaardleverancier, doordat 

zij nog geen contract tekenden met een leverancier van hun keuze, worden geacht over een 
(impliciet) contract van onbepaalde duur te beschikken met deze standaardleverancier, dat 
steeds opzegbaar is rekening houdend met een opzegtermijn van één maand.  In december 2007 
waren 15,27% van de huishoudelijke afnemers nog steeds onder deze voorwaarden klant bij hun 
standaardleverancier.  

 
 Ook te vermelden vallen de huishoudelijke afnemers die worden beleverd door de netbeheerder 

in het kader van de sociale openbaredienstverplichtingen, d.i. na verbreking van het 
leveringscontract door de leverancier en bij gebrek aan het afsluiten van een nieuw contract met 
een nieuwe leverancier. Het betreft 2,39% van de huishoudelijke afnemers in december 2007. 
Deze klanten kunnen eveneens onmiddellijk van energieleverancier veranderen, op voorwaarde 
dat ze hun schuld bij de netbeheerder hebben aangezuiverd. 

 
 In totaal waren dus 18,02% van de huishoudelijke afnemers in de mogelijkheid om, mits 

eerbiediging van de geldende opzegtermijn, op ieder moment te veranderen van leverancier. 
 
 De overgrote meerderheid van de huishoudelijke afnemers, nl. 81,98%, was dus gebonden  
 door een contract van bepaalde duur. 
 
 b) M.b.t. aardgas: 
 
 Er zijn geen aardgasleveranciers die contracten voor onbepaalde duur aanbieden. Enkel de 

afnemers die nog toegewezen zijn aan hun standaardleverancier hebben een contract van 
onbepaalde duur. Het betrof in december 2007 10,39% van de huishoudelijke afnemers. 

 
 Ook hier moeten ook de huishoudelijke afnemers die beleverd worden door de netbeheerder in 

het kader van de sociale openbaredienstverplichtingen vermeld worden. Dit betrof in december 
2007 2,91% van de huishoudelijke afnemers.  

 
 Wat aardgas betreft heeft dus 13,30% van de huishoudelijke afnemers een contract voor 

onbepaalde duur. De overgrote meerderheid,  86,70%, is derhalve gebonden door een contract 
van bepaalde duur.   

 Er is geen aanleiding om te denken dat er een regionaal verschil is vast te stellen met betrekking 
tot de spreiding van het aantal contracten van bepaalde of onbepaalde duur.  
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 Een wettelijk opgelegde informatieplicht voor leveranciers aan hun klanten over de 
mogelijkheid tot wijziging van energieleverancier bestaat niet. Ik vermoed dat de vraag 
betrekking heeft op de verplichte kennisgeving, bij het naderen van de einddatum van het 
lopende contract van bepaalde duur, van de mogelijkheid tot stilzwijgende verlenging van het 
contract en het mogelijke verzet daartegen, zoals beschreven in punt V.5 van het akkoord dat de 
leveranciers van elektriciteit en aardgas gesloten hebben met betrekking tot de consumenten in 
de vrijgemaakte Belgische elektriciteits- en aardgasmarkt (het zogenaamde “Akkoord Van Den 
Bossche”). 

 
 Een controle op de naleving van het akkoord behoort niet tot de bevoegdheid van het Vlaamse 

Gewest. Het betreft immers een aspect van consumentenbescherming, wat een federale 
bevoegdheid uitmaakt. Het toezicht hierop wordt uitgevoerd door de Algemene Directie 
Controle en Bemiddeling van de FOD Economie.  

 
2. Contracten van onbepaalde duur zijn niet noodzakelijk meer bevorderlijk voor de vrijmaking 

van de energiemarkten.  
 
 Aan de kant van de afnemer is het inderdaad zo dat deze met een contract van onbepaalde duur 

op ieder moment (mits eerbiediging opzegtermijn) kan veranderen van leverancier, terwijl dit 
bij een contract voor bepaalde duur uiteraard niet kan, en men ‘zijn tijd moet uitzitten’.  

 
 Maar er mag niet uit het oog verloren worden dat de leverancier die een klant voor een bepaalde 

tijd aan zich wil binden, daartoe ook moeite zal doen. Hoe langer een leverancier een klant aan 
zich wenst te binden, hoe betere voorwaarden hij zal moeten aanbieden, bijvoorbeeld door het 
aanbieden van een vaste en/of lagere energieprijs.  

 
 Ik ben er dan ook van overtuigd dat een contract van bepaalde duur niet per se een storende 

factor is in het kader van de vrijmaking van de energiemarkt. 
 
3. Neen. Het is mijn visie dat in een vrijgemaakte energiemarkt leveranciers zelf maar moeten 

beslissen welke soorten contracten ze aanbieden: van bepaalde of onbepaalde duur. In de 
huidige elektriciteitsmarkt kunnen huishoudelijke afnemers zowel contracten afsluiten voor 
onbepaalde duur als voor bepaalde duur. Er bestaat daar dus alvast een keuzemogelijkheid. 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 403 
van 20 februari 2008 
van KARLOS CALLENS 
 
 
 
Heraanleg N37 Oostlaan Ardooie   -   Stand van zaken 
 
De N37 en meer bepaald de Oostlaan in Ardooie ligt al jaren in een zeer slechte en gevaarlijke staat. 
Dit was ook de reden waarom eind jaren ’90 het Agentschap Wegen en Verkeer (toenmalig ministerie, 
afdeling Wegen en Verkeer) opdracht gaf tot de opmaak van een herinrichting van de Oostlaan. 
 
Na vele vergaderingen (gevolg van een zeer omslachtige procedure om aanpassingen te kunnen 
verrichten aan gewestwegen) was er een positief auditverslag op datum van 12 juli 2004 en werd 
meegedeeld dat het nodige geld was voorzien op het meerjarenprogramma. Oorspronkelijk stond het 
project op het fysisch programma 2002 (volgens audit 14.01.2002). 
 
Enkele huizen dienden volgens het ontwerp te worden onteigend en er werd door het ministerie 
contact opgenomen met het comité van aankoop om de woningen en enkele percelen grond aan te 
kopen. In een vergadering van 26 november 2004 werd meegedeeld dat het project doorgeschoven 
werd naar 2006 omwille van een onteigeningsprocedure aan het kerkhof. De eigenaars hebben in 2005 
bezoek gekregen van het comité van aankoop in verband met de aankoop van hun woningen. Nadien 
bleef het stil. Het gemeentebestuur, noch de eigenaars van de te onteigenen woningen, noch het comité 
van aankoop kregen ook maar de minste informatie. 
 
Het gemeentebestuur heeft dan een brief gestuurd met de vraag naar meer inlichtingen. Volgend 
antwoord werd gegeven op datum van 6 september 2005: “Hierbij meld ik dat mijn afdeling nog geen 
zicht heeft wanneer het onteigeningsrecht zal ondertekend worden en de aanbesteding en vervolgens 
de werken zullen kunnen aanvatten. Dit zal bij de bespreking van het driejarenprogramma 2006-2008 
met het kabinet opnieuw ter sprake gebracht worden.”  
 
Nadien bleef het gedurende meer dan twee jaar stil. 
 
Na een ernstig verkeersongeval in de Oostlaan stuurde het gemeentebestuur nogmaals een schrijven op 
24 december 2007 om de stand van zaken te kennen. Het gemeentebestuur kreeg op 4 januari 2008 een 
brief waarin het volgende is meegedeeld: “Daarnaast kunnen we volledig beamen dat dringend werk 
dient te worden gemaakt van de volledige herinrichting van de Oostlaan. Destijds werd hiertoe een 
ontwerp goedgekeurd in de PAC, dat echter veel duurder uitviel dan initieel gepland, en daardoor, 
omwille van budgettaire redenen, diende te worden opgeschoven in de meerjarenbegroting. Intussen is 
het concept achterhaald, enerzijds omwille van de gewijzigde verkeersintensiteiten (waardoor de 
rotonde als kruispuntoplossing ter hoogte van het kruispunt met de Kortrijksestraat-Izegemsestraat 
mogelijk herbekeken moet worden), anderzijds omwille van de vraag van De Lijn om bijkomende 
doorstromingsfaciliteiten te voorzien met het oog op de snelbusverbinding Roeselare-Tielt. 
 
Gezien de voorgaande punten is een nieuwe dimensionering van het wegprofiel aan de orde en hiertoe 
zal op korte termijn een nieuw concept uitgewerkt worden”. 
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Inmiddels bevindt de weg zich in een zeer slechte staat. De eigenaars van de te onteigenen woningen 
blijven ook nog altijd volledig in het ongewisse. Zij hebben gedurende jaren geen grote wijzigingen 
aangebracht aan hun woning en evenmin was het opportuun de woning te verkopen. De plannen 
hadden immers ter inzage gelegen en er was een infovergadering geweest, bijgevolg was iedereen op 
de hoogte van de plannen en bijgaande onteigeningen. 
 
Vanaf 2006 werden er opnieuw vergaderingen belegd voor de uitwerking van een zogenaamd 
streefbeeld van de N37. Voor de conformverklaring van de oriëntatie-conceptnota door de 
auditcommissie op 21 juni 2007 werd wel een concept opgemaakt om een deel van de ring rond Tielt 
te vernieuwen. Deze werken zijn inmiddels in 2007 ook aangevat. Voor alle duidelijkheid, deze 
werken waren ook vereist. Blijkbaar was er wel voldoende geld om werken elders uit te voeren die 
niet voorzien waren in 2002, laat staan op het meerjarenprogramma 2003-2005 waren geplaatst. 
 
1. Hoe komt het dat de eigenaars van de te onteigenen woningen er nooit van op de hoogte zijn 

gebracht dat de procedure stil ligt en dat ze geen bericht kregen dat, gezien het schrijven van 4 
januari 2008, de onteigeningen zelfs niet zouden doorgaan? 

 
2. Is het niet normaal dat op zijn minst het gemeentebestuur op de hoogte wordt gehouden van de 

stand van zaken en dat het niet steeds zelf inlichtingen dient te vragen? 
 
3. Is het niet aangewezen de loodzware procedure te herzien voor herinrichting van de gewestwegen? 

Het nut daarvan kan trouwens worden betwijfeld, aangezien de oorspronkelijke plannen na 
verloop van jaren dikwijls volledig moeten worden herzien. 

 
Tevens stel ik deze vraag in het kader van de administratieve vereenvoudiging binnen het 
Agentschap Wegen en Verkeer zelf. De indruk bestaat namelijk dat momenteel meer aandacht 
moet worden besteed aan vergaderen dan aan het effectieve veldwerk, namelijk onderhoud van de 
gewestwegen. 

 
4. Op welke basis wordt beslist om gewestwegen herin te richten, wie stelt de prioriteitenlijst op, en 

hoe komt het dat de Oostlaan uit die lijst is verdwenen en een ander deel van de N37 voorrang 
kreeg?  

 
5. Wanneer wordt de Oostlaan in Ardooie uiteindelijk heringericht? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 403 van 20 februari 2008 
van KARLOS CALLENS 
 
 
 
1. Het ontwerp van herinrichting van de Oostlaan dat op de Provinciale Auditcommissie werd 

goedgekeurd, is momenteel achterhaald. Aangezien het nog niet zeker is dat de onteigeningen al 
dan niet plaatsvinden, worden de eigenaars nog niet verder gecontacteerd over de stand van de 
onteigeningsprocedure. Nieuwe besprekingen dienen hierover gevoerd te worden. Door het 
Agentschap Wegen en Verkeer werd aan de gemeente gevraagd om in dit verband een 
Gemeentelijke Begeleidingscommissie (GBC) samen te roepen. 

  
2. De contacten met gemeentebesturen verlopen normaal gezien in beide richtingen. Tot op heden 

is steeds correct en tijdig geantwoord op vragen van de gemeente. 
  
3. De procedure maakt deel uit van het convenantenbeleid dat door het Vlaams Parlement werd 

goedgekeurd als garantie voor een kwaliteitsvol en duurzaam beleid. Het dossier is destijds 
opgestart als zuiver structureel onderhoud maar het is door de procedure voor de Provinciale 
Auditcommissie uitgegroeid met veel extra vergaderingen tot gevolg. 

  
4. De prioriteiten worden enerzijds bepaald aan de hand van de behoeftenanalyse, waarbij 

verschillende parameters worden gehanteerd. Daarnaast wordt rekening gehouden met de 
complexiteit van het dossier. De keuze van de aanleg van de zuidoostelijke tangent te Tielt werd 
mede bepaald doordat de onteigeningsprocedure niet werd bezwaard door de onteigening van 
een kerkhof, hetgeen voor de Oostlaan wel het geval was. 

 
5. Op het indicatief driejarenprogramma van het Agentschap Wegen en Verkeer is het project van 

de herinrichting van de Oostlaan voorzien voor 2010. 
 
 Deze info is gebaseerd op het ontwerp van het indicatief meerjarenprogramma zoals het werd 

ingediend bij de commissie Openbare Werken, naar aanleiding van de begrotingsbesprekingen. 
Een definitief programma wordt later goedgekeurd. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 404 
van 20 februari 2008 
van DOMINIQUE GUNS 
 
 
 
IJzer   -   Waterkwaliteit en visbestand 
 
De IJzer ontspringt in Frankrijk en stroomt België binnen ten westen van Roesbrugge in West-
Vlaanderen. De stroom heeft een totale lengte van ongeveer 78 km, waarvan 41 km op Belgisch 
grondgebied. 
 
Beleidsmatig is het verder saneren van de waterkwaliteit van primair belang.  
 
1. Wat is voor de IJzer de kwaliteitsverbetering of kwaliteitsverslechtering van het water (fysico-

chemische en biologische kwaliteit) voor het jaar 2007 (of de meest recent beschikbare gegevens)?  
 
2. Welke vooruitgang verwacht men de komende jaren ? 
 

Wanneer wordt een optimaal niveau van de waterkwaliteit verwacht ? 
 
3. Op welke plaatsen is het visbestand op de IJzer het grootst en op welke plaatsen bijna onbestaande 

en dit voor het jaar  2007 (of  de meest recent beschikbare gegevens)? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 404 van 20 februari 2008 
van DOMINIQUE GUNS 
 
 
 
1. Situering meetnet Vlaamse Milieumaatschappij 
 
 De Vlaamse Milieumaatschappij (VMM) heeft onder meer de decretale opdracht meetnetten te 

exploiteren voor het meten van de kwaliteit van de oppervlaktewateren.  
 
 De meetnetten oppervlaktewater bestaan hoofdzakelijk uit twee elkaar aanvullende meetnetten: 

een fysisch-chemisch en een biologisch. Op een geselecteerd aantal meetpunten wordt ook 
onderzoek gedaan naar de aanwezigheid van microverontreinigingen (v.b. bestrijdingsmiddelen, 
monocyclische aromatische en polycyclische aromatische koolwaterstoffen en andere 
gevaarlijke stoffen). 

 
 De resultaten van het fysisch-chemisch meetnet laten toe - op basis van een reeks 

momentopnamen (schepmonsters) - uitspraak te doen over de waterkwaliteit op een bepaald 
meetpunt.  

 
Op het merendeel van de meetpunten van het fysisch-chemisch meetnet wordt een basispakket 
van parameters onderzocht: watertemperatuur, concentratie aan opgeloste zuurstof (O2), 
zuurtegraad (pH), chemisch zuurstofverbruik (CZV), ammoniakale stikstof (NH4

+-N), nitriet 
(NO2

--N) en nitraat (NO3
--N), totaal orthofosfaat (o-PO4

----P), totaal fosfor (Pt), chloride (Cl-) en 
geleidingsvermogen (EC). 
De parameters biochemisch zuurstofverbruik (BZV), Kjeldahl-stikstof (Kj-N), sulfaat (SO4

--), 
totale hardheid, gehalte aan zwevende stoffen (ZS), arseen (As) en de zware metalen barium 
(Ba), cadmium (Cd), chroom (Cr), koper (Cu), ijzer (Fe), kwik (Hg), mangaan (Mn), lood (Pb), 
seleen (Se), nikkel (Ni) en zink (Zn), worden bepaald op een aantal geselecteerde meetpunten. 

 
 De Italiaanse onderzoeker Prati ontwikkelde voor verscheidene parameters een 

transformatieformule om een gemeten waarde om te rekenen naar een onderling vergelijkbare 
kwaliteitsindex. Aan de hand van deze index kan de kwaliteitsklasse bepaald worden. 

 De VMM gebruikt voor de beoordeling van de waterkwaliteit de Prati-index voor 
zuurstofverzadiging (PIO). Deze index krijgt een slechte score bij lage zuurstofspanningen, 
maar ook bij oververzadiging; die treedt immers op bij eutrofiëring – een verschijnsel dat de 
kwaliteit aantast. De bekomen resultaten krijgen volgende beoordeling (let wel: een hogere 
index wijst op een slechtere kwaliteit): 

 
 Beoordeling van de waterkwaliteit op basis van de Prati-index voor opgeloste zuurstof 

PIO Klasse Kleur Beoordeling 
(‘waterkwaliteitsklasse’) 
   0 – 1 1 blauw niet verontreinigd 
> 1 – 2 2 groen aanvaardbaar 
> 2 - 4 3 geel matig verontreinigd 
> 4 - 8 4 oranje verontreinigd 
> 8  5 rood zwaar verontreinigd 
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 Het biologisch onderzoek evalueert de kwaliteit van een waterloop als biotoop. Dit gebeurt aan 
de hand van de Belgische Biotische Index (BBI). Deze index is gestoeld op de aan- of 
afwezigheid van ongewervelde waterdiertjes (macro-invertebraten). Daarbij speelt hun 
gevoeligheid voor verontreiniging en de diversiteit van de levensgemeenschap een belangrijke 
rol. Hoewel in principe gestoeld op één monsterneming per jaar, geeft de Biotische Index een 
terugblik in de tijd en evalueert ze de biotoopkwaliteit over een ruimere tijdspanne.  
De indexwaarde schommelt tussen 0 (zeer slechte kwaliteit) en 10 (zeer goede kwaliteit). 

 
Beoordeling van de biologische waterkwaliteit op basis van de Belgische Biotische index 

 BBI   Kleur   Beoordeling 
9 - 10 blauw zeer goede kwaliteit 
7 - 8 groen goede kwaliteit 
5 - 6 geel matige kwaliteit 
3 - 4 oranje slechte kwaliteit 
1 - 2 rood zeer slechte kwaliteit 
0 zwart uiterst slechte kwaliteit 
 

 De waterkwaliteit van de IJzer 
 
 Algemene inleiding 
 
 De IJzer ontstaat uit de samenvloeiing van een aantal kleine bronnen en grachten. Dit 

brongebied situeert zich op het grondgebied van de gemeente Lederzeele in Frankrijk, op de 
Haeneberg (35m). Tussen Lo-Fintele en Diksmuide is de linkeroever bedijkt en bevindt er zich 
op de rechteroever een groot (niet ingedijkt) overstromingsgebied (Westbroek, broeken van 
Reninge-Noordschote, Merkembroek en de Broeken van Woumen). Tussen Diksmuide en 
Nieuwpoort zijn beide oevers bedijkt en mondt geen enkele waterloop meer uit in de IJzer. Via 
het sluizencomplex te Nieuwpoort, de zgn. Ganzenpoot, stroomt de IJzer doorheen het 
havengedeelte van Nieuwpoort en het natuurgebied ‘de IJzermonding’ om ten slotte uit te 
monden in de Noordzee. Dit deel vormt het IJzerestuarium. 

 De IJzer kan grote debietsveranderingen vertonen; de natuurlijke waterpeilschommelingen 
worden bepaald door de hoeveelheid neerslag en de breedte van de vallei.  

 
 Stroomafwaarts van de monding gezien zijn de belangrijkste zijwaterlopen op Vlaams 

grondgebied de (grensvormende) Heidebeek, de Haringebeek, de Poperingevaart, de 
Kemmelbeek, het Kanaal Ieper-IJzer (waarin de Ieperlee en de Martjevaart uitmonden), de 
Stenensluisvaart en tot slot de Handzamevaart.  

 Tot het gebied van het IJzerbekken behoren ook de polders van de Franse grens tot Oostende. 
Deze polders worden doorkruist door een aantal kanalen, nl. het Kanaal Nieuwpoort-
Plassendale, het Kanaal Duinkerke-Veurne-Nieuwpoort, het Lokanaal en de Bergenvaart. 

 
 Een aanzienlijk deel van het bekken van de IJzer is van belang voor de drinkwaterproductie: de 

IJzer zelf en al haar bijrivieren van de Franse grens tot de Handzamevaart hebben de wettelijke 
bestemming ‘drinkwaterproductie’ gekregen (met uitzondering van het Sparkenvaardeke). De 
Ijzer zelf heeft bovendien ook de wettelijke bestemming ‘viswater voor karperachtigen’. 

 
 Fysisch-chemische en biologische waterkwaliteit  
 
 De meest recente waterkwaliteitsgegevens zijn deze voor 2007.  
 In bijlage 1 en bijlage 2 worden resp. de PIO-klassen en de BBI’s weergegeven van het begin 

van de metingen (1989) t.e.m. 2006. De PIO’s voor 2007 zijn nog niet verwerkt en zijn dus nog 
niet beschikbaar. De BBI’s van 2007 werden reeds in de bijlage 2 opgenomen. 
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 Meetplaats 122 bevindt zich in de havengeul van Nieuwpoort, het betreft brak water waardoor 
de BBI niet representatief zou zijn. 

 
 Daarnaast heeft de VMM eveneens een bijdrage geleverd aan de NTMB-studie van de IJzer, 

uitgevoerd door INBO in opdracht van W&Z waarbij van de aangetakte en niet aangetakte 
waterpartijen, vooroevers en plasbermen stalen genomen werden, zowel fysico-chemisch als 
biologisch (op vlak van macro-invertebraten). Deze meetplaatsen worden ook weergegeven in 
de tabellen van bijlage 1 en 2, maar worden verder buiten beschouwing gelaten daar het om 
aparte biotopen gaat, die al dan niet in open verbinding met de IJzer staan. 

 
 De IJzer werd in 2006 globaal gezien gekenmerkt door een ‘matige verontreiniging’ (PIO) en 

een BBI die wijst op een ‘matige’ tot ‘goede’ biologische waterkwaliteit. 
 Het verloop van de PIO-score was sterk variabel; de score ligt tussen 1,96 en 5,06. Hierbij komt 

het vervuilende effect van bepaalde zijwaterlopen zeker tot uiting. Tussen Bambecque (F) en 
Lo-Reninge stijgt de PIO-score ten gevolge van de monding van de meer verontreinigde 
zijwaterlopen zoals de Heidebeek, de Haringebeek en de Poperingevaart. Meer stroomafwaarts, 
richting Diksmuide, verbetert de zuurstofhuishouding in de IJzer opnieuw, dit is onder meer ook 
te danken aan het zelfreinigend vermogen van de IJzer. Er wordt een lichtjes verbeterend effect 
waargenomen van de monding van de Stenensluisvaart en de Houtensluisvaart. Voorbij de 
monding van de Handzamevaart wordt opnieuw een achteruitgang van de zuurstofhuishouding 
vastgesteld.  

 
 De biologische kwaliteit van de IJzer schommelt tussen ‘goed’ en ‘matig’. T.h.v. de grens met 

Frankrijk is de BBI goed, verder stroomafwaarts gaat de kwaliteit wat achteruit (o.a. 
stroomafwaarts de monding van de Handzamevaart). Reeds onder invloed van de Heidebeek 
(die plaatselijk de grens vormt tussen Frankrijk en Vlaanderen) is een achteruitgang vast te 
stellen (van BBI 8 naar BBI7). In 2005 was de biologische kwaliteit t.h.v. grens achteruitgegaan 
naar een ‘matige’ BBI, doch de toestand heeft zich sinds 2006 hersteld.  

 
 Op het vlak van macrofyten is de achteruitgang nog steeds merkbaar: er trad een verschuiving 

op van vegetatie met Gele Plomp en Pijlkruid naar een vegetatie die voornamelijk bestaat uit 
Schedefonteinkruid. Deze soort is toleranter tegenover verontreiniging. Gezien het belang 
hiervan bij de beoordeling voor de Kaderrichtlijn Water werd deze vaststelling reeds via een 
grensoverschrijdend overlegplatform aangekaart bij de Franse collega’s en is in behandeling. 

 
 Wanneer de normtoetsing van de meetplaats ter hoogte van de grens met Frankrijk (916000), 

vergeleken wordt met die aan het eindpunt te Nieuwpoort (910000), blijkt dat er voor dezelfde 
parameters overschrijdingen zijn van de basiskwaliteitsnormen voor oppervlaktewater, nl. pH, 
opgeloste zuurstof, geleidend vermogen, orthofosfaat en nitraat + nitriet. De maximum gemeten 
concentraties voor deze parameters liggen niet ver uit elkaar. Er treden geen overschrijdingen op 
voor zware metalen, PAK’s, pesticiden en fenolen. 

 
 Het IJzerbekken scoort globaal gezien niet goed wat betreft het MAP-meetnet. 68% van de 

onderzochte meetplaatsen vertoont een overschrijding van de nitraatdrempel van 50 mg nitraat/l 
(voor het MAP-jaar juli 2006-juni 2007), tegenover een gemiddelde van 42% voor de rest van 
Vlaanderen. Hiervan bevindt het hoogste percentage zich in de klasse met concentraties van > 
75 mg nitraat/l. Landbouw is een belangrijke sector in dit bekken en het is dan ook te 
verwachten dat de waterkwaliteit van de IJzer zelf hierdoor aanzienlijk beïnvloed wordt (cfr. 
overschrijdingen voor de somparameter nitraat + nitriet). 

 
 De strengere viswaternormen werden in 2006 niet gehaald voor de parameters ammonium, 

nitriet en totaal fosfor (normtoetsing van meetplaats 917000 te Bambecque) 
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2. Voor het beantwoorden van deze vraag wordt het volledige bekken van de IJzer in beschouwing 
genomen, daar alle geplande werken en bestaande zuiveringsinfrastructuren en saneringswerken 
uiteindelijk een invloed uitoefenen op de IJzer zelf. 

 
 In totaal waren er in 2007 15 RWZI’s werkzaam in het IJzerbekken. Het gaat om de RWZI’s 

van Wulpen, Ieper, Woumen, Kortemark, Poperinge, Belgomilk Langemark, Staden, 
Adinkerke, Lo, Zonnebeke, Vleteren, Watou, Roesbrugge, Pervijze en Westouter. Het in 
werking treden van de RWZI van Vlamertinge is gepland voor 17/08/2008. 

 De RWZI’s van Wulpen en Ieper lozen nog steeds de grootste debieten.  
 Eind vorig jaar bedroeg het zuiveringspercentage 66,4%. 
 De RWZI’s van Koekelare, Noordschote-Reninge en Terrest (Houthulst) en de KWZI van 

Reningelst zijn gepland en de werken zullen tijdens de komende jaren uitgevoerd worden. De 
RWZI’s van Lo (die overgedimensioneerd is) en Wulpen zullen in de nabije toekomst 
gerenoveerd worden. 

 Te Woumen functioneert de RWZI niet optimaal omdat er een te grote verdunning van het 
influent optreedt (regenwater). 

 Via het Landinrichtinsproject ‘De Westhoek’ van de Vlaamse Landmaatschappij werden tijdens 
de voorbije jaren ook verscheidene KWZI’s aangelegd. Ook het aantal IBA’s binnen het bekken 
stijgt nog jaarlijks en verschilt sterk van gemeente tot gemeente. 

 
 De industrie speelt in vergelijking met de andere bekkens in Vlaanderen een kleinere rol. In het 

bekken van de IJzer wordt dagelijks ongeveer 70.000 m³ gezuiverd afvalwater geloosd in het 
oppervlaktewater. Ongeveer 58.000 m³ hiervan is afkomstig van openbare zuiveringsinstallaties. 
Dit betekent dat ongeveer 12.000 m³ afkomstig is van de bedrijven die opgenomen zijn in het 
afvalwatermeetnet van de VMM. De belangrijkste sector is de voedingssector.  

 
 Er dient in het IJzerbekken echter wel rekening gehouden te worden met het aandeel van de 

landbouw in de totale vuilvrachten aan stikstof en fosfor, aangezien het toch wel om een 
landelijk gebied gaat.  

 
 De huishoudens zorgen dan weer voor het grootste aandeel in vuilvracht van de parameters 

CZV, BZV en zwevende stoffen. Deze diffuse verontreiniging zorgt voor een niet te 
onderschatten jaarlijkse vuilvracht. 

 De rioleringsgraad in het IJzerbekken bedroeg eind 2007 79,9% (ter vergelijking: gemiddelde 
waarde voor Vlaanderen was 86,9%). Het toekomstige (geplande) rioleringspercentage is 
87,4%. 

 
 De belangrijkste knelpunten voor de uitbouw van een zuiveringsinfrastructuur in het bekken van 

de IJzer is het feit dat veel huishoudens nog niet aangesloten zijn op een rioleringsstelsel. Veel 
van deze huishoudens zijn gelegen in zuiveringszone C (volgens de zoneringsplannen zijn dit 
meestal de groene clusters), en zijn dus in principe verplicht om hun afvalwater naar de nieuwe 
riolering in de straat te brengen. Een tweede belangrijk knelpunt is dat de rioleringsstelsels van 
kleine deelgemeenten van Ieper, Poperinge, Alveringem, Heuvelland en Veurne nog niet 
uitgebouwd zijn. Bovendien zijn de meeste bestaande rioleringsstelsels van dorpskernen niet 
ontworpen voor het afvoeren van afvalwater.  

 
 De zoneringsplannen zullen, na de officiële goedkeuring, stelselmatig in uitvoering gaan. Het 

buitengebied van het IJzerbekken wordt gekenmerkt door een sanering van afvalwater met een 
zeer ruim aantal individuele afvalwaterzuiveringen (IBA ‘s), nl. circa 11.000; dit komt neer op 
een vuilvracht van ca. 25.000 IE. Dit is grosso modo te vergelijken met de vuilvracht die 
momenteel op de RWZI Ieper toekomt. 
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 Tot slot dient er ook rekening mee gehouden te worden dat de verbetering van de waterkwaliteit 
van het IJzerbekken in Vlaanderen ook afhankelijk is van de bovenloop van de IJzer in 
Frankrijk en de initiatieven die ginds genomen worden. 

 
3. In 2001 is een monitoringmeetnet voor de visstand van de Vlaamse oppervlaktewaters van start 

gegaan. Dit visstandonderzoek wordt uitgevoerd door het Instituut voor Natuur- en 
Bosonderzoek. De bedoeling is de kwaliteit van de visstand te onderzoeken om aldus ook een 
beeld te verkrijgen van de ecologische waterkwaliteit. De gegevens worden in een databank 
ingevoerd. Dit meetnet omvat ca. 900 meetpunten waarvan een 600-tal op stromende waters. 
Deze waters worden met een periodiciteit van 3 à 4 jaar bemonsterd. 

 De laatste afvissing van de IJzer dateert van juni 2005 en zal opnieuw worden bemonsterd in het 
voorjaar 2008. 

 
 De IJzer werd in 2005 op 9 locaties bemonsterd (zie bijlage 3). De afvissingen werden 

uitgevoerd door middel van elektrovisserij en fuikvisserij. In totaal werden er 24 soorten 
gevangen (zie bijlage 4) nl. driedoornige stekelbaars, tiendoornige stekelbaars, alver, baars, 
bermpje, bittervoorn, blankvoorn, blauwbandgrondel, brasem, giebel, karper, kolblei, 
kroeskarper, paling, pos, rietvoorn, riviergrondel, snoek, snoekbaars, vetje, winde, zeelt, de 
zeldzame en beschermde soort kleine modderkruiper en de brakwatersoort bot. In totaal werden 
3074 stuks bovengehaald met een totaal gewicht van 220 kg. Blankvoorn, kolblei en karper zijn 
de meest verspreide soorten op de IJzer en werden op alle locaties gevangen. Kolblei is met zijn 
aantalpercentage van 44% de meest gevangen soort op de IJzer gevolgd door blankvoorn (21%) 
en paling (17%). Samen maken zij meer dan 80% uit van het totaal aantal gevangen 
exemplaren. Qua biomassa domineert eveneens kolblei (23%) gevolgd door paling (17%) en 
brasem (17%). Van tiendoornige stekelbaars, alver, bermpje, karper, kroeskarper, vetje en bot 
werden slechts enkele exemplaren gevangen (<5). Als roofvis is baars qua aantallen het best 
vertegenwoordigd, qua gewicht is dat snoek en snoekbaars. De soortendiversiteit per locatie 
varieert van 7 tot 19 soorten met een gemiddelde van 11.9 soorten per locatie. De meeste 
soorten (19) werden gevangen te Stavele ter hoogte van de Neerloopbeek. Elektrisch werd er het 
meest gevangen op de meest stroomopwaartse locatie op de grens met Frankrijk. Met de fuiken 
werd er het meeste vis gevangen op de locatie gelegen te Vleteren ter hoogte van de 
Elzendammebrug.  

 Bij afvissingen in 2001 werden op deze 9 locaties, 18 vissoorten gevangen. Blankvoorn was in 
2001 de frequentst gevangen soort, gevolgd door paling en riviergrondel. Qua biomassa was 
giebel dominant, gevolgd door paling en blankvoorn.  

 Riviergrondel was in 2001 nog de derde meest gevangen, in 2005 werden nog slechts 7 
exemplaren gevangen en we kunnen dus wel stellen dat het riviergrondelbestand sterk is 
achteruit gegaan. Hiervoor is niet direct een verklaring. 

 
 In 2001 werd al opgemerkt dat er in het traject Diksmuide, ter hoogte Handzamevaart-

Nieuwpoort het minste vis werd gevangen. Ook in 2005 is dit opnieuw het geval. Naast de 
minder goede structuurkwaliteit op dit traject is er ongetwijfeld ook de beïnvloeding van de 
Handzamevaart. Op deze vaart zijn er nog regelmatig vissterftes door overstortwerking 
waardoor het vaak zuurstofloze water in de IJzer terecht komt. Wij willen dan ook aandringen 
op een grondig onderzoek van de overstortfrequenties op de Handzamevaart. Het terugdringen 
van de overstortfrequentie en/of het verbeteren van de overstorten (opvangen van de first flush) 
lijkt ons een prioritaire actie te zijn. 

  
 Op de drie meest stroomopwaarts gelegen locaties zijn niet alleen de soortendiversiteiten sterk 

gestegen maar ook de densiteiten. Daar waar de vangstdensiteiten in 2001 eerder gelijkaardig 
waren als op het traject stroomafwaarts Diksmuide, zijn deze in 2005 vrij spectaculair gestegen. 
In 2001 werden de beste vangsten gedaan op het traject Vleteren-Diksmuide, Engelendelft. Dit 
heeft zich in 2005 uitgebreid tot het traject Franse grens-Diksmuide, Engelendelft.  
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 In het rapport van 2001 werden de vangstaantallen en de vangstdensiteiten vergeleken met die 
van 1996. Een vergelijkbaar resultaat werd gevonden voor beide campagnes. In 2005 zijn, 
rekening houdend met een gelijke vangstinspanning, de vangstaantallen en vangstdensiteiten 
verdubbeld. Het is vooral de toename van visdensiteiten in het meest stroomopwaartse traject 
die verantwoordelijk is voor deze positieve evolutie. 

 Van de soorten die op de IJzer het meest werden gevangen zoals kolblei, blankvoorn en baars 
worden ook kleinere exemplaren gevangen, dit wijst op een natuurlijk rekrutering van deze 
soorten op de IJzer (zie bijlage 5).  

 
 De index voor biotische integriteit (IBI) werd berekend en de resultaten tonen aan dat vanaf de 

locatie nabij de grens met Frankrijk tot aan Vleteren de ecologische kwaliteit beter is dan het 
stroomafwaarts gedeelte. De meest stroomopwaartse locaties scoren een ‘matige kwaliteit’. De 
meest stroomafwaarts gelegen locaties scoorden ontoereikend in 1996, 2001 en 2005. Diegenen 
gelegen tussen de grens met Frankrijk en Vleteren tonen een positieve trend, in dit traject zijn de 
indexen gestegen.  

 
 Samenvattend kunnen we stellen dat de IJzer een rivier is die niet minder dan 24 soorten 

herbergt en waarin kolblei, blankvoorn, paling, brasem en baars de dominerende vissoorten zijn. 
De overige soorten komen in veel mindere mate voor. Ten opzichte van 2001 zijn de 
belangrijkste verschillen de sterke afname van het riviergrondelbestand, de toename van de 
soortendiversiteit en visdensiteit in de meest stroomopwaartse gebieden en de toename van het 
kolbleibestand. Ook wordt de verontreinigingsgevoelige en in Vlaanderen zeldzame kleine 
modderkruiper nu al op de drie meest stroomopwaartse locaties op de IJzer gevangen en wijzen 
hier nog eens op het belang van het behoud of een verdere verbetering van de waterkwaliteit. De 
grotere visdensiteit en diversiteit in de meer natuurlijke zone versus de genormaliseerde 
trajecten met verstevigde oevers wijzen dan weer op het belang van het behoud van deze grotere 
structurele diversiteit. Vissers meldden in 2005 de vangst van één kopvoorn in het spaarbekken 
te Nieuwpoort. Enkele alvers werden op het stroomopwaarts gelegen traject (Stavele tot de 
grens met Frankrijk) door vissers gevangen. Dit is het vermelden waard, vermits de alver in het 
verleden namelijk een trouwe gast was in het IJzerbekken. De sporadische vangst van de alver 
wijst op een voorzichtig herstel van deze soort. 

 
Bronnen:  
 
Visdatabank : http://vis.milieuinfo.be/ 
 
Goemans, G., Belpaire, C., Raemaekers, M. en Guns, M., Het Vlaamse palingpolluentenmeetnet, 
1994-2001: gehalten aan polychloorbifenylen, organochloorpesticiden en zware metalen in paling. 
Rapporten van het Instituut voor Bosbouw en Wildbeheer, Groenendaal, 2003 ,IBW.Wb.V.R.2003.99, 
169 p. 
 
Van Thuyne, G., Visbestandsopnames op de IJzer (2001), Rapporten van het Instituut voor Bosbouw 
en Wildbeheer, Groenendaal, IBW.Wb.V.IR.2001.115. 
 
Van Thuyne, G., Vrielynck, S. en Breine, J., Visbestandopnames op de IJzer (2005), Rapporten van 
het Instituut voor Bosbouw en Wildbeheer, Groenendaal, 2005, IBW.Wb.V.R.2005.152. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 405 
van 20 februari 2008 
van DOMINIQUE GUNS 
 
 
 
Durme   -   Waterkwaliteit en visbestand 
 
De Durme is ongeveer 23,6 km lang en is bevaarbaar stroomopwaarts tot Hamme voor schepen tot 
300 ton. Ze ontstaat uit de samenvloeiing van de Moervaart en de Zuidlede in Daknam en mondt bij 
Tielrode uit in de Schelde. De talrijke meanders tussen Waasmunster en de monding zijn afgesneden. 
 
1. Wat is voor de Durme de kwaliteitsverbetering of kwaliteitsverslechtering van het water (fysico-

chemische en biologische kwaliteit) voor het jaar 2007 (of de meest recent beschikbare gegevens)? 
 
2. Welke vooruitgang verwacht men de komende jaren? 
 

Wanneer wordt een optimaal niveau van de waterkwaliteit verwacht? 
 

3. Op welke plaatsen is het visbestand op de Durme het grootst en op welke plaatsen bijna 
onbestaande, en dit voor het jaar 2007 (of de meest recent beschikbare gegevens)? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 405 van 20 februari 2008 
van DOMINIQUE GUNS 
 
 
 
De Durme is ongeveer 23,6 km lang en is bevaarbaar stroomopwaarts tot Hamme voor schepen tot 
300 ton. Door menselijke ingreep, de Dam in Lokeren, kent zij fysiek twee afgescheiden delen: de 
Boven- en Benedendurme. 
De Bovendurme vloeit noordwaarts, dus omgekeerd af naar de samenvloeiing van Moervaart en 
Zuidlede in Daknam. Ter hoogte van de Dam aan de RWZI Lokeren sluit de Zuidlede aan op de 
bovenstroom van de Benedendurme. Deze vloeit oostwaarts naar haar monding in de Schelde in 
Tielrode. De talrijke meanders tussen Waasmunster en de monding zijn afgesneden. 
 
1. Situering meetnet Vlaamse Milieumaatschappij 
 
 De Vlaamse Milieumaatschappij (VMM) heeft onder meer de decretale opdracht meetnetten te 

exploiteren voor het meten van de kwaliteit van de oppervlaktewateren.  
 
 De meetnetten oppervlaktewater bestaan hoofdzakelijk uit twee elkaar aanvullende meetnetten: 

een fysisch-chemisch en een biologisch. Op een geselecteerd aantal meetpunten wordt ook 
onderzoek gedaan naar de aanwezigheid van microverontreinigingen (v.b. bestrijdingsmiddelen, 
monocyclische aromatische en polycyclische aromatische koolwaterstoffen en andere 
gevaarlijke stoffen). 

 
 De resultaten van het fysisch-chemisch meetnet laten toe - op basis van een reeks 

momentopnamen (schepmonsters) - uitspraak te doen over de waterkwaliteit op een bepaald 
meetpunt. Op het merendeel van de meetpunten van het fysisch-chemisch meetnet wordt een 
basispakket van parameters onderzocht: watertemperatuur, concentratie aan opgeloste zuurstof 
(O2), zuurtegraad (pH), chemisch zuurstofverbruik (CZV), ammoniakale stikstof (NH4

+-N), 
nitriet (NO2

--N) en nitraat (NO3
--N), totaal orthofosfaat (o-PO4

----P), totaal fosfor (Pt), chloride 
(Cl-) en geleidingsvermogen (EC). 
De parameters biochemisch zuurstofverbruik (BZV), Kjeldahl-stikstof (Kj-N), sulfaat (SO4

--), 
totale hardheid, gehalte aan zwevende stoffen (ZS), arseen (As) en de zware metalen barium 
(Ba), cadmium (Cd), chroom (Cr), koper (Cu), ijzer (Fe), kwik (Hg), mangaan (Mn), lood (Pb), 
seleen (Se), nikkel (Ni) en zink (Zn), worden bepaald op een aantal geselecteerde meetpunten. 

 
 De Italiaanse onderzoeker Prati ontwikkelde voor verscheidene parameters een 

transformatieformule om een gemeten waarde om te rekenen naar een onderling vergelijkbare 
kwaliteitsindex. Aan de hand van deze index kan de kwaliteitsklasse bepaald worden. 

 De VMM gebruikt voor de beoordeling van de waterkwaliteit de Prati-index voor 
zuurstofverzadiging (PIO). Deze index krijgt een slechte score bij lage zuurstofspanningen, 
maar ook bij oververzadiging; die treedt immers op bij eutrofiëring – een verschijnsel dat de 
waterkwaliteit aantast. De bekomen resultaten krijgen volgende beoordeling (let wel: een hogere 
index wijst op een slechtere kwaliteit): 

 
 Beoordeling van de waterkwaliteit op basis van de Prati-index voor opgeloste zuurstof 

PIO Klasse Kleur Beoordeling (‘waterkwaliteitsklasse’) 
   0 – 1 1 blauw niet verontreinigd 
> 1 – 2 2 groen aanvaardbaar 



Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.7 - April 2008  -849- 
 
 

 

> 2 - 4 3 geel matig verontreinigd 
> 4 - 8 4 oranje verontreinigd 
> 8  5 rood zwaar verontreinigd 

 
 Het biologisch onderzoek evalueert de kwaliteit van een waterloop als biotoop. Dit gebeurt aan 

de hand van de Belgische Biotische Index (BBI). Deze index is gestoeld op de aan- of 
afwezigheid van ongewervelde waterdiertjes (macro-invertebraten). Daarbij speelt hun 
gevoeligheid voor verontreiniging en de diversiteit van de levensgemeenschap een belangrijke 
rol. Hoewel in principe gestoeld op één monsterneming per jaar, geeft de Biotische Index een 
terugblik in de tijd en evalueert ze de biotoopkwaliteit over een ruimere tijdspanne.  
De indexwaarde schommelt tussen 0 (zeer slechte kwaliteit) en 10 (zeer goede kwaliteit). 

 
Beoordeling van de biologische waterkwaliteit op basis van de Belgische Biotische index 

 BBI   Kleur   Beoordeling 
9 - 10 blauw zeer goede kwaliteit 
7 - 8 groen goede kwaliteit 
5 - 6 geel matige kwaliteit 
3 - 4 oranje slechte kwaliteit 
1 - 2 rood zeer slechte kwaliteit 
0 zwart uiterst slechte kwaliteit 

 
 De waterkwaliteit van de Durme  
 
 De Durme is te Lokeren, ter hoogte van het waterzuiveringsstation, afgesloten door een 

dwarsdam. Een gedeelte vloeit dus af naar de Zeeschelde en staat aldus onder invloed van de 
getijden. Het andere deel vloeit af naar de Moervaart en is niet onderhevig aan getijdenwerking.  

 
 De belangrijkste verontreinigingsbronnen van het oppervlaktewater zijn de huishoudens, de 

landbouw en de industrie. 
 
 De laatste beschikbare volledige meetreeks aan gegevens voor de Durme betreft het jaar 2006. 

De verwerking van de gegevens van 2007 is nog volop bezig. Biologische kwaliteitsgegevens 
voor 2007 zijn wel reeds voorhanden. 

 Een overzicht van de door VMM gemonitorde meetplaatsen op de Durme, met de beschikbare 
PIO-scores en BBI’s van 1989 t.e.m. 2007 is terug te vinden in respectievelijk bijlage 1, 2 en 3. 

 
 De Durme heeft als kwaliteitsdoelstelling ‘basiskwaliteit’. 
  
 Traject afwaterend naar de Moervaart 
 
 Door de afwatering richting Moervaart – Kanaal Gent Terneuzen behoort dit tot het bekken van 

de Gentse Kanalen. 
 Op dit traject situeren zich de meetpunten 42000, 42500 en 43000. Dit traject van de Durme 

wordt gekenmerkt door een goede biologische kwaliteit (BBI 8) en een zuurstofhuishouding die 
wijst op matig verontreinigde toestand. 

 
 Uit de toetsing aan de basiskwaliteitsnorm blijkt dat er voornamelijk in de zomerperiodes lage 

zuurstofgehaltes worden gemeten in combinatie met lichte overschrijdingen van de norm voor 
CZV en voor de zuurtegraad. Op het vlak van nutriënten wordt aan de basiskwaliteitsnorm 
voldaan. 

 
 Traject afwaterend naar de Schelde. 
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 Door de afwatering richting Schelde behoort dit traject tot het bekken van de Beneden-Schelde. 
 Op dit traject bevinden zich 8 meetplaatsen waarvan er 2 werden opgevolgd in 2006. De 

biologische kwaliteit in het stroomopwaartse traject is matig, meer afwaarts wordt de invloed 
van de Zeeschelde groter en wordt er een zeer slechte biologische kwaliteit vastgesteld (BBI 1). 
De zuurstofhuishouding geeft een iets positiever beeld weer, namelijk overwegend matig 
verontreinigd. 

 
 Uit de toetsing aan de basiskwaliteitsnorm blijkt dat er regelmatig te lage zuurstofgehalte 

worden gemeten. Er worden overschrijdingen vastgesteld voor de volgende parameters : 
zwevend stof (wegens tijgebonden karakter), chemisch zuurstofverbruik, Kjeldahl-stikstof, en 
totaal fosfor. 

 
 De Kaderrichtlijn Water stelt dat tegen 2015 alle natuurlijke Europese Waterlichamen over een 

maximaal ecologisch potentieel en alle kunstmatige over een goed ecologisch potentieel moeten 
beschikken. 

 
 Het stroomgebied kent ruim 49.000 inwoners, waarvan ongeveer 40.000 langs een straat wonen 

die voorzien is van riolering: de rioleringsgraad bedraagt vandaag 80%. Het afvalwater van ca. 
29.000 inwoners is aangesloten op een rioolwaterzuiveringsinstallatie (RWZI).  

 Aangenomen dat alle woningen effectief aansluiten op de gesaneerde aanwezige riolering, 
bedraagt de zuiveringsgraad in het stroomgebied 58,7%, wat beduidend lager is dan het 
Vlaamse gemiddelde van ongeveer 68,2%. De toekomstige zuiveringsgraad, na uitvoering van 
de huidig geplande bovengemeentelijke en gemeentelijke inspanningen, bedraagt 92,5%. 

 
 De belangrijkste RWZI’s voor het gebied zijn de RWZI’s van Lokeren, Zele en Hamme.  
 Lokeren vnl. voor het westelijke gedeelte: de grotendeels gesaneerde Lede (woonkernen 

Lochristi, Beervelde, Lokeren) wordt in Durme gepompt ter hoogte van Dam te Lokeren. De 
gemeente Zele is eveneens grotendeels gesaneerd (RWZI Zele). Het gehucht Daknam tussen 
Dam in Lokeren en Moervaart is de enige relevante lozing richting Moervaart, waar voor 
sanering een plaatselijke zuivering (KWZI) is voorzien.  

 
 De huidige lage zuiveringsgraad van het stroomgebied is zo goed als helemaal voor rekening 

van enkele nog niet uitgevoerde collectoren: 
 De collectoren Waasmunster – Sombeke – Elversele fase 1 en 2 en Aansluiting Sint-Anna, 

zullen bij realisatie samen instaan voor de bijna gehele aansluiting van de vuilvrachten van deze 
woonkernen naar de RWZI Hamme. Fase 1 en 2 zijn ERSA-P-projecten, d.w.z. prioritair in het 
kader van de uitvoering van de Europese Richtlijn Stedelijk Afvalwater, doch liepen heel wat 
vertraging op ten gevolge van MER-studies.  

 Elk van de projecten bevindt zich inmiddels in al dan niet ver gevorderde staat van ontwerp. 
Realisatie is voorzien op relatief korte termijn, net als voor verwante inspanningen van de 
gemeenten Hamme en Waasmunster, ter bevordering van het rendement van de 
bovengemeentelijke investeringen. 

 
 Naast realisatie van het hoofdnetwerk aan collectoren voor inzameling van de grote 

vuilvrachten,  richten de inspanningen op gewestelijk niveau zich vandaag op de sanering van 
de kleinere kernen en de optimalisatie van de bestaande infrastructuur.  Deze projecten hebben 
als doel de verschillende onderdelen van het gewestelijk milieuhygiënische infrastructuurstelsel 
beter op elkaar af te stemmen, de overstortwerking te reduceren en belangrijke waterlopen af te 
koppelen van het collectoren- en rioolstelsel daar deze enkel een hydraulische belasting van het 
stelsel veroorzaken.  Ook de aanleg van gescheiden rioolstelsels door de steden en gemeente 
resulteren in een verdere vermindering van de hydraulische belasting van de infrastructuur. 

 
Daarnaast moeten ook maatregelen op gemeentelijk en particulier niveau genomen worden.  
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De landbouw is de belangrijkste bron van diffuse verrijking van het oppervlaktewater met 
stikstof en fosfor. Voornamelijk in de landelijke gebieden veroorzaken deze immissies, in 
combinatie met het stilstaand karakter van de waterlopen, problemen met de 
zuurstofhuishouding door de vermesting van het oppervlaktewater.  Het Mestactieplan (MAP) 
moet voor deze problematiek verder een oplossing bieden. 
 
Samenvattend kan dus gesteld worden dat er vandaag, net zoals in grotendeels Vlaanderen, nog 
heel wat middelen worden geïnvesteerd in de verbetering van de oppervlaktewaterkwaliteit in 
het stroomgebied van de Durme. Deze investeringen zullen een langzame maar gestage 
kwaliteitsverbetering van het oppervlaktewater bewerkstelligen in de komende jaren. Voor de 
Benedendurme echter mag op relatief korte termijn een significante verbetering worden 
verwacht. 

 
3. Het INBO voerde in april 2007 visbestandopnames uit op de Durme. Op elke locatie werden 

twee (of één) dubbele schietfuiken geplaatst tijdens laagtij. De volgende dag, bij laag tij, werden 
deze fuiken geledigd en uit het water genomen. De fuiken worden parallel met de stroming 
geplaatst. In de tabel in bijlage 4 staan de resultaten van vier opeenvolgende campagnes. Deze 
resultaten zijn ook in de VIS databank te bekomen http://vis.milieuinfo.be. 
In 2007 vingen we 14 soorten op de Durme: alver, kopvoorn, baars, bittervoorn, blankvoorn, 
blauwbandgrondel, brasem, karper, kolblei, paling, pos, brakwater grondel, driedoornige 
stekelbaars en winde. In 2006 vingen we 12 soorten: baars, blankvoorn, giebel, bittervoorn, 
brakwatergrondel ,kolblei, driedoornige stekelbaars, paling, rietvoorn, spiering, 
blauwbandgrondel en brasem. In 2005 vingen we 15 soorten: baars, bittervoorn, blankvoorn, 
blauwbandgrondel, bot, brasem, giebel, karper, kolblei, kroeskarper, paling, pos, rietvoorn, 
driedoornige en tiendoornige stekelbaars. In 2004 werden in totaal 13 soorten gevangen: baars, 
blankvoorn, giebel, bittervoorn, brakwatergrondel, kolblei, bot, driedoornige stekelbaars, paling, 
pos, rietvoorn, vetje en blauwbandgrondel. Nieuwkomers zijn alver en kopvoorn. Deze soorten 
worden sporadisch in de Schelde gevangen. In de meest stroomopwaarts gelegen locatie vingen 
we het hoogste aantal individuen. Deze locatie kende nochtans een drastische ruiming 
waarbij grote stukken schor vernietigd werden. In 2007 was de Durme onderhevig aan 
baggerwerken waarbij de baggerspecie op de oevers (schor) werd gedeponeerd. Dat is geen 
milieuvriendelijke ingreep en heeft negatieve effecten op de vissamenstelling en andere fauna. 
Op de andere locaties werd er minder goed gevangen door de aanwezigheid van grote 
hoeveelheden zand of slib. In het algemeen zien we een redelijk stabiele vissamenstelling. Tot 
slot is het zo dat de Durme mooi meandert tussen de meersen en zeker een ecologisch potentieel 
heeft.  

 
 Voor de Durme is er nog geen index voor biotische integriteit ontwikkeld. We kunnen dus geen 

indexcijfer geven. Maar uit de resultaten die weergegeven zijn in bovenstaande tabel valt niet 
echt verbetering van het visbestand op althans voor de bestudeerde tijdsperiode. Immers de 
diversiteit neemt niet toe. 

 Voor de fysisch chemische kwaliteit verwijzen we graag naar de VMM databank.  
 
 We verwachten een verbetering in de visstand vooral nu de waterzuivering Brussel Noord 

operationeel is. De Durme is een zijrivier van de Schelde. De Schelde heeft jarenlang het 
onbehandelde water van de Zenne te verwerken gekregen wat ook een effect had op de 
waterkwaliteit van de Durme. Puntlozingen en diffuse lozingen stroomopwaarts in de Durme 
moeten wel vermeden worden. 

 
Bronnen: 
 
Goemans, G., Belpaire, C., Raemaekers, M., Guns, M. Het Vlaamse palingpolluentenmeetnet, 1994-
2000 : gehalten aan polychloorbifenylen, organochloorpesticiden en zware metalen in paling. 
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http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2007-2008/CREVITS/405/antw.405.bijl.002.xls 
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2007-2008/CREVITS/405/antw.405.bijl.003.xls 
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2007-2008/CREVITS/405/antw.405.bijl.004.doc 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 406 
van 20 februari 2008 
van DOMINIQUE GUNS 
 
 
 
Maas   -   Waterkwaliteit en visbestand 
 
Vanaf Luik loopt de Maas noordwaarts via de “enclave van Maastricht” tot Kessenich, waar zij België 
definitief verlaat. De Maas vormt, met uitzondering van een deel om Maastricht, de oostelijke grens 
van Belgisch met Nederlands Limburg. 
 
 
1. Wat is voor de Maas de kwaliteitsverbetering of kwaliteitsverslechtering van het water (fysico-

chemische en biologische kwaliteit) voor het jaar 2007 (of de meest recent beschikbare gegevens)? 
 
2. Welke vooruitgang verwacht men de komende jaren? 
 

Wanneer wordt een optimaal niveau van de waterkwaliteit verwacht? 
 

3. Op welke plaatsen is het visbestand op de Maas het grootst en op welke plaatsen bijna 
onbestaande, en dit voor het jaar 2007 (of de meest recent beschikbare gegevens)? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 406 van 20 februari 2008 
van DOMINIQUE GUNS 
 
 
 
1. Situering meetnet Vlaamse Milieumaatschappij 
 
 De Vlaamse Milieumaatschappij (VMM) heeft onder meer de decretale opdracht meetnetten te 

exploiteren voor het meten van de kwaliteit van de oppervlaktewateren.  
 
 De meetnetten oppervlaktewater bestaan hoofdzakelijk uit twee elkaar aanvullende meetnetten: 

een fysisch-chemisch en een biologisch. Op een geselecteerd aantal meetpunten wordt ook 
onderzoek gedaan naar de aanwezigheid van microverontreinigingen (bijv. 
bestrijdingsmiddelen, monocyclische aromatische en polycyclische aromatische 
koolwaterstoffen en andere gevaarlijke stoffen). De resultaten van het fysisch-chemisch meetnet 
laten toe - op basis van een reeks momentopnamen (schepmonsters) - uitspraak te doen over de 
waterkwaliteit op een bepaald meetpunt.  

 
Op het merendeel van de meetpunten van het fysisch-chemisch meetnet wordt een basispakket 
van parameters onderzocht: watertemperatuur, concentratie aan opgeloste zuurstof (O2), 
zuurtegraad (pH), chemisch zuurstofverbruik (CZV), ammoniakale stikstof (NH4

+-N), nitriet 
(NO2

--N) en nitraat (NO3
--N), totaal orthofosfaat (o-PO4

----P), totaal fosfor (Pt), chloride (Cl-) en 
geleidingsvermogen (EC). 
De parameters biochemisch zuurstofverbruik (BZV), Kjeldahl-stikstof (Kj-N), sulfaat (SO4

--), 
totale hardheid, gehalte aan zwevende stoffen (ZS), arseen (As) en de zware metalen barium 
(Ba), cadmium (Cd), chroom (Cr), koper (Cu), ijzer (Fe), kwik (Hg), mangaan (Mn), lood (Pb), 
seleen (Se), nikkel (Ni) en zink (Zn), worden bepaald op een aantal geselecteerde meetpunten. 
 

 De Italiaanse onderzoeker Prati ontwikkelde voor verscheidene parameters een 
transformatieformule om een gemeten waarde om te rekenen naar een onderling vergelijkbare 
kwaliteitsindex. Aan de hand van deze index kan de kwaliteitsklasse bepaald worden. 

 De VMM gebruikt voor de beoordeling van de waterkwaliteit de Prati-index voor 
zuurstofverzadiging (PIO). Deze index krijgt een slechte score bij lage zuurstofspanningen, 
maar ook bij oververzadiging; die treedt immers op bij eutrofiëring – een verschijnsel dat de 
waterkwaliteit aantast. De bekomen resultaten krijgen volgende beoordeling (let wel: een hogere 
index wijst op een slechtere kwaliteit): 

 
 Beoordeling van de waterkwaliteit op basis van de Prati-index voor opgeloste zuurstof (PIO) 

PIO Klasse Kleur Beoordeling (‘waterkwaliteitsklasse’) 
   0 – 1 1 blauw niet verontreinigd 
> 1 – 2 2 groen aanvaardbaar 
> 2 - 4 3 geel matig verontreinigd 
> 4 - 8 4 oranje verontreinigd 
> 8  5 rood zwaar verontreinigd 

 
 Het biologisch onderzoek evalueert de kwaliteit van een waterloop als biotoop. Dit gebeurt aan 

de hand van de Belgische Biotische Index (BBI). Deze index is gestoeld op de aan- of 
afwezigheid van ongewervelde waterdiertjes (macro-invertebraten). Daarbij speelt hun 
gevoeligheid voor verontreiniging en de diversiteit van de levensgemeenschap een belangrijke 
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rol. Hoewel in principe gestoeld op één monsterneming per jaar, geeft de Biotische Index een 
terugblik in de tijd en evalueert ze de biotoopkwaliteit over een ruimere tijdspanne.  

 De indexwaarde schommelt tussen 0 (zeer slechte kwaliteit) en 10 (zeer goede kwaliteit). De 
basiskwaliteitsnorm bedraagt 7. 

 
 Beoordeling van de biologische waterkwaliteit op basis van de Belgische Biotische index 

BBI   Kleur    Beoordeling 
9 - 10 blauw zeer goede kwaliteit 
7 - 8 groen goede kwaliteit 
5 - 6 geel matige kwaliteit 
3 - 4 oranje slechte kwaliteit 
1 - 2 rood zeer slechte kwaliteit 
0 zwart uiterst slechte kwaliteit 

 
 De kwaliteit van de Maas  
 
 Tabellen 1 tot 3 in bijlage 1 geven: 

- de meetpunten weer die gelegen zijn langsheen de Maas op Limburgs grondgebied (tabel 1); 
- de evolutie weer van de fysico-chemische kwaliteit aan de hand van de Prati index voor 

opgeloste zuurstof (tabel 2). Wanneer de PIO-score tussen haakjes weergegeven wordt, 
betekent dit dat ze werd berekend op minder dan 6 zuurstofmetingen op jaarbasis; 

- de evolutie weer van de biologische kwaliteit aan de hand van de BBI (tabel 3). 
 

 De evolutie van de waterkwaliteit van de Grensmaas werd geëvalueerd aan de hand van de 
meetgegevens van het meest stroomopwaartse meetpunt 123000 te Smeermaas, Lanaken,  en 
van het meest stroomafwaartse kernmeetnetpunt 122050 te Ophoven, Maaseik (stroomt meer 
stroomafwaarts naar Nederland).  

 De biologische kwaliteit te Lanaken verbeterde van matig tot goed in de periode 1989-1995 naar 
goed tot zeer goed in de periode 1996-2007. De PIO duidt voor de volledige periode 1990-2006 
doorgaans op een klasse die afwisselt tussen ‘aanvaardbaar’ en ‘niet verontreinigd’.  

 De biologische kwaliteit te Maaseik verbeterde van matig/goed in de periode 1989-1994 naar 
goed in de periode 1995-2001 (in 1998 zelfs zeer goed). De laatste BBI-bepalingen in 2004 en 
2007 duiden op een matige biologische kwaliteit. De PIO duidt voor de volledige periode 1990-
2006 op een klasse die afwisselt tussen ‘aanvaardbaar’ en ‘niet verontreinigd’.  

 
 De basiskwaliteitsnormen voor de jaren 1995, 2000, 2006 en 2007 voor de 2 meetpunten 

werden getoetst. De fysico-chemische waterkwaliteit vertoont de volgende evoluties (zie tabel 
4):  
- de waterkwaliteit verbetert doorheen de tijd voor beide meetpunten; 
- de waterkwaliteit is het slechtst bij het binnenstromen vanuit Wallonië (oorzaken: 

huishoudelijke en industriële lozingen in Wallonië); 
- de waterkwaliteit verbetert op Vlaams grondgebied (zelfzuiverend vermogen van de 

waterloop); 
- de normtoets 2007 voor somparameters toont eveneens een overschrijding van de PAKs 

(polyaromatische koolwaterstoffen), nl. een mediaan van 205 ng/L (norm = 100 ng/L). PAKs 
zijn afkomstig van het wegverkeer, onvolledige verbrandingsprocessen (steenkool, 
olieproducten, hout, enz.), natuurlijke verbrandingsprocessen, industrie (bv. naftaleen bij 
productie van mottenballen), enz. 

 De viswaterkwaliteitsnormen worden altijd overschreden voor nitriet (zoals het geval is voor 
bijna alle viswaters in Vlaanderen) en soms voor ammonium (wijst op huishoudelijke lozingen). 

 
 Het grootste probleem zijn de industriële verontreinigingen (met regelmatig voorkomende 

calamiteiten) en – in mindere mate – de huishoudelijke lozingen, afkomstig vanuit Wallonië.  
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 Zo was er in 2006 een zeer ernstige verontreiniging met cadmium en in 2007 met de 
bestrijdingsmiddelen chloorpyrifos, cypermethrine, diazinon en dimethoaat. Zo werd er 
bijvoorbeeld in de Maas te Lanaken op 7 augustus 2007 een maximum concentratie van 1050 
ng/L chloorpyrifos-ethyl gemeten. Deze waarde lag ver boven de PNEC-waarde (Predicted No 
Effect Concentration) van 30 ng/L en boven de MAC-waarde (Maximum Acceptable 
Concentration) van 100 ng/L. De situatie was in die periode dan ook zeer kritisch voor het 
visbestand in de Grensmaas, maar veroorzaakte (net) geen (belangrijke) sterfte. In de Waalse 
Maas was dit wel het geval. 

 
2. De waterkwaliteit van de Maas kan en moet in de toekomst nog verbeteren, door verdere 

saneringen en striktere opvolging van bedrijven in Wallonië, maar ook door een aantal 
gemeentelijke en bovengemeentelijke saneringen (uitbouw collectorennetwerk en gemeentelijke 
rioleringen, IBA’s, opheffen knelpunten, enz.) die nog doorgevoerd moeten worden op 
Limburgs grondgebied en die nog een aantal huishoudelijke lozingspunten zullen opheffen op 
beekjes die in de Maas uitmonden, zoals de Ziepbeek, de Kikbeek, de Rachelsbeek, de 
Zanderbeek, de Bosbeek en de Abeek (zie ook tabellen 5 en 6 in bijlage 1).  

 De zuiveringsinfrastructuur wordt in Wallonië momenteel versneld uitgebouwd. Tegen 2010 
zouden de grote agglomeraties (Luik, Namen, Charleroi, enz.) gesaneerd moeten zijn. De 
voornaamste RWZI van Luik (in Oupeye) werd eind 2007 reeds in gebruik genomen. 

 
3. In 2001 is een monitoringmeetnet voor de visstand van de Vlaamse oppervlaktewaters van start 

gegaan. Dit visstandonderzoek wordt uitgevoerd door het Instituut voor Natuur- en 
Bosonderzoek. De bedoeling is de kwaliteit van de visstand te onderzoeken om aldus ook een 
beeld te verkrijgen van de ecologische waterkwaliteit. De gegevens worden in een databank 
ingevoerd. Dit meetnet omvat ca. 900 meetpunten waarvan een 600-tal op stromende waters. 
Deze waters worden met een periodiciteit van 3 à 4 jaar bemonsterd. 

 De laatste afvissing van de Maas dateert van mei 2005 en zal opnieuw bemonsterd worden in 
het voorjaar 2008. 

 
 In deze campagne werd de Grensmaas op 10 locaties bemonsterd (zie bijlage 2), er werden 18 

verschillende soorten aangetroffen nl. baars, barbeel, beekforel, bermpje, blankvoorn, brasem, 
giebel, kolblei, kopvoorn, paling, pos, rietvoorn, rivierdonderpad, riviergrondel, serpeling, 
snoek, winde en zeelt. Op een totale lengte van 5000 m werden 943 vissen gevangen met een 
totale biomassa van ongeveer 122 kg.  

 
 De meest verspreide soort is de kopvoorn. Deze soort werd op elke locatie in grote getale 

aangetroffen. De gevangen exemplaren zijn relatief klein. Paling, blankvoorn en baars worden 
op 9 locaties gevangen.  

 Kopvoorn is de frequentst gevangen soort (39%), gevolgd door paling (34%) en blankvoorn 
(11%). Qua biomassa is paling de dominante soort (85%), gevolgd door kopvoorn (9%). Deze 
twee soorten maken dus 95% uit van de totale gevangen biomassa. Brasem, koblei, bermpje, 
snoek, serpeling, beekforel, snoek, winde, rietvoorn, giebel en zeelt werden maar sporadisch 
gevangen. 

 De soortendiversiteit per locatie varieert tussen 4 en 9 soorten met een gemiddelde van 7. 
 

 De Grensmaas werd reeds eerder in 1998 en in 2002 bemonsterd wat ons toelaat een 
vergelijking te maken. Voor de evolutie van het visbestand 1998-2002 verwijzen we naar het 
rapport ‘Visbestandopnames op de Grensmaas 2002, mei 2002 (Van Thuyne en Breine, 2002). 

 De belangrijkste besluiten waren dat de visbestandgegevens op de Maas qua voorkomen van 
soorten, aantals- en gewichtsverdeling goed aansloten met die van 1998. De in 1998 opgemerkte 
sterke achteruitgang van het alverbestand had zich in 2002 voortgezet in die mate dat alver door 
ons niet langer meer werd gevangen. Van de meest soorten (maar vooral van paling en 
riviergrondel) die zowel in 1998 als in 2002 werden gevangen werden in 2002 kleinere 
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densiteiten gevangen. Dit was niet geldig voor kopvoorn, baars en snoekbaars, waarvan net 
meer werd gevangen. 

 Roofblei, een niet inheemse soort, die al in de Maas gemeld was, werd voor het eerst gevangen 
in 2002. Reeds in 1998 stelde men een vooruitgang van het barbeelbestand vast, deze trend zette 
zich in 2002 voorzichtig verder. Opmerkelijk was de sterke achteruitgang van het 
riviergrondelbestand. Daar waar riviergrondel in 1998 één van meest verspreide en frequentst 
gevangen soorten op de Grensmaas was, was dit in 2002 niet meer het geval. 

 
 In 2002 werden op deze 10 locaties, 17 vissoorten gevangen. Net zoals in 2005 waren paling, 

kopvoorn, blankvoorn en baars de meest verspreide soorten. Kopvoorn, paling en blankvoorn 
waren ook de frequentst gevangen soorten. Qua biomassa was dat net zoals in deze campagne 
paling gevolgd door kopvoorn. 

 De palingvangsten en de kopvoornvangsten zijn in 2005 sterk toegenomen, het aantal 
blankvoorns dat dan weer werd gevangen, is teruggevallen tot op 1/4de van die in 2002. 

 De alver wordt ook in 2005 niet teruggevonden. In 1998 viel het al op dat het alverbestand in 
vergelijkingen met metingen in 1991 (Vriese, 1991) sterk achteruitgegaan was. Toch werd deze 
soort in 1998 nog op 8 locaties gevangen, soms in grote aantallen. In 2002 werd er door ons niet 
langer alver gevangen, en nu dus ook niet meer. In 2002 viel al op dat het minder goed ging met 
de riviergrondelpopulatie, daar waar deze soort in 1998 nog op één na alle locaties werd 
gevangen, kwam deze soort slechts voor op 5 locaties in veel kleinere aantallen. In 2005 wordt 
deze soort op 6 locaties gevangen maar is het aantal nog verder teruggevallen. 

 De beschermde rivierdonderpad werd op drie locaties gevangen. In 2002 werd deze soort slechts 
op één locatie aangetroffen.  

 Een andere positieve evolutie zien we in het barbeelbestand. We treffen nu 46 exemplaren aan 
daar waar er in 2002 slechts 17 gevangen werden. Niet enkel qua aantal zien we een positieve 
evolutie maar ook in de verspreiding langsheen de maas. We kunnen hier voorzichtig van een 
trend spreken daar er ook al een lichte toename was van het aangetroffen exemplaren in 2002 
t.o.v. 1998. Roofblei werd in deze campagne niet gevangen, toch komt deze soort zeker nog 
voor in Grensmaas. Er komen regelmatig meldingen binnen van vissers die deze soort op de 
Grensmaas vangen.  

 
 De kleinste soortendiversiteit vinden we net zoals in 2002 terug op de locatie gelegen op de 

grens Dilsen-Stokkem met Nederland, Damiaan. De grootste te Maaseik aan de jachthaven van 
lakerveld. Hier werden in 2002 slechts 5 soorten gevangen. De soortendiversiteit in 2002 
varieerde tussen 4 en 10 soorten met een gemiddelde van 7,3 soorten per locatie. De gemiddelde 
soortendiversiteit per locatie lag dus iets hoger in 2002 dan voor 2005 waar die 7 bedraagt. Op 
de twee stroomopwaarts gelegen locaties is de densiteit min of meer gelijk gebleven of gedaald. 
Op de 7 daaropvolgende locaties zijn de vangstdensiteiten gestegen. Het zijn vooral de hogere 
palingvangsten die hiervoor verantwoordelijk zijn.  

 De meeste vissen werden bovengehaald op de locatie te Dilsen-Stokkem. De hoogste 
visdensiteit werd gehaald op de locatie te Kinrooi. 

 
 De index voor biotische integriteit (IBI) werd berekend. Ter hoogte van Maasmechelen wordt 

een ‘goede ecologische kwaliteit’ vastgesteld. In het algemeen kunnen we stellen dat de 
kwaliteit van de Grensmaas ‘matig’ is. De IBI waarden liggen echter dicht bij de grens matig-
goed.  

 
 We kunnen besluiten dat de Maas qua visbestanden niet echt veel verandert, het zijn nog steeds 

kopvoorn, paling, blankvoorn en baars die de meest verspreide soorten zijn en die het meest 
gevangen worden. De overige soorten komen in mindere mate voor. Ten opzichte van 2002 zijn 
de belangrijkste verschillen: de toename in het palingbestand, de verdere uitbreiding van het 
barbeelbestand, de verdere terugval van het riviergrondelbestand en de sterke afname van het 
blankvoornbestand. De Grensmaas is voor Vlaanderen nog steeds een vrij uniek water die nog 
enkele beschermde soorten herbergt.  
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BIJLAGEN 
 
1. Meetpunten - fysico-chemische kwaliteit - evolutie van de biologische kwaliteit 
2. Situering staalnameplaatsen - overzicht vangsten 
 
Bijlage(n):  
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 407 
van 20 februari 2008 
van DOMINIQUE GUNS 
 
 
 
Jeker   -   Waterkwaliteit en visbestand 
 
De Jeker is een onbevaarbare rivier in België en Nederland, ongeveer 50 km lang, waarvan 45 km in 
België. Ze ontspringt op het grondgebied van Lens-Saint-Servais, stroomt door Borgworm en 
Tongeren en mondt van links uit in de Maas bij het stadspark van Maastricht. 
 
Op het grondgebied van Riemst (Kanne) kruist het Albertkanaal de Jeker. 
 
1. Wat is voor de Jeker de kwaliteitsverbetering of kwaliteitsverslechtering van het water (fysico-

chemische en biologische kwaliteit) voor het jaar 2007 (of de meest recent beschikbare gegevens)? 
 
2. Welke vooruitgang verwacht men de komende jaren? 
 

Wanneer wordt een optimaal niveau van de waterkwaliteit verwacht? 
 

3. Op welke plaatsen is het visbestand op de Jeker het grootst en op welke plaatsen bijna 
onbestaande, en dit voor het jaar 2007 (of de meest recent beschikbare gegevens)? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 407 van 20 februari 2008 
van DOMINIQUE GUNS 
 
 
 
De Jeker is een onbevaarbare rivier in België en Nederland, ongeveer 50 km lang, waarvan 45 km in 
België. Ze ontspringt op het grondgebied van Lens-Saint-Servais, stroomt door Borgworm en 
Tongeren en mondt van links uit in de Maas bij het stadspark van Maastricht. 
 
Op het grondgebied van Riemst (Kanne) kruist het Albertkanaal de Jeker. 
 
1. Situering meetnet Vlaamse Milieumaatschappij 
 
 De Vlaamse Milieumaatschappij (VMM) heeft onder meer de decretale opdracht meetnetten te 

exploiteren voor het meten van de kwaliteit van de oppervlaktewateren.  
  
 De meetnetten oppervlaktewater bestaan hoofdzakelijk uit twee elkaar aanvullende meetnetten: 

een fysisch-chemisch en een biologisch. Op een geselecteerd aantal meetpunten wordt ook 
onderzoek gedaan naar de aanwezigheid van microverontreinigingen (bijv. bestrijdings-
middelen, monocyclische aromatische en polycyclische aromatische koolwaterstoffen en andere 
gevaarlijke stoffen). 

 
 De resultaten van het fysisch-chemisch meetnet laten toe - op basis van een reeks moment-

opnamen (schepmonsters) - uitspraak te doen over de waterkwaliteit op een bepaald meetpunt.  
 

Op het merendeel van de meetpunten van het fysisch-chemisch meetnet wordt een basispakket 
van parameters onderzocht: watertemperatuur, concentratie aan opgeloste zuurstof (O2), 
zuurtegraad (pH), chemisch zuurstofverbruik (CZV), ammoniakale stikstof (NH4

+-N), nitriet 
(NO2

--N) en nitraat (NO3
--N), totaal orthofosfaat (o-PO4

----P), totaal fosfor (Pt), chloride (Cl-) en 
geleidingsvermogen (EC). 
De parameters biochemisch zuurstofverbruik (BZV), Kjeldahl-stikstof (Kj-N), sulfaat (SO4

--), 
totale hardheid, gehalte aan zwevende stoffen (ZS), arseen (As) en de zware metalen barium 
(Ba), cadmium (Cd), chroom (Cr), koper (Cu), ijzer (Fe), kwik (Hg), mangaan (Mn), lood (Pb), 
seleen (Se), nikkel (Ni) en zink (Zn), worden bepaald op een aantal geselecteerde meetpunten. 

 
 De Italiaanse onderzoeker Prati ontwikkelde voor verscheidene parameters een 

transformatieformule om een gemeten waarde om te rekenen naar een onderling vergelijkbare 
kwaliteitsindex. Aan de hand van deze index kan de kwaliteitsklasse bepaald worden. 

 De VMM gebruikt voor de beoordeling van de waterkwaliteit de Prati-index voor 
zuurstofverzadiging (PIO). Deze index krijgt een slechte score bij lage zuurstofspanningen, 
maar ook bij oververzadiging; die treedt immers op bij eutrofiëring – een verschijnsel dat de 
waterkwaliteit aantast. De bekomen resultaten krijgen volgende beoordeling (let wel: een hogere 
index wijst op een slechtere kwaliteit): 

 
 

 Beoordeling van de waterkwaliteit op basis van de Prati-index voor opgeloste zuurstof (PIO) 
PIO Klasse Kleur Beoordeling (‘waterkwaliteitsklasse’) 
   0 – 1 1 blauw niet verontreinigd 
> 1 – 2 2 groen aanvaardbaar 
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> 2 - 4 3 geel matig verontreinigd 
> 4 - 8 4 oranje verontreinigd 
> 8  5 rood zwaar verontreinigd 

 
 Het biologisch onderzoek evalueert de kwaliteit van een waterloop als biotoop. Dit gebeurt aan 

de hand van de Belgische Biotische Index (BBI). Deze index is gestoeld op de aan- of 
afwezigheid van ongewervelde waterdiertjes (macro-invertebraten). Daarbij speelt hun 
gevoeligheid voor verontreiniging en de diversiteit van de levensgemeenschap een belangrijke 
rol. Hoewel in principe gestoeld op één monsterneming per jaar, geeft de Biotische Index een 
terugblik in de tijd en evalueert ze de biotoopkwaliteit over een ruimere tijdspanne.  

 De indexwaarde schommelt tussen 0 (zeer slechte kwaliteit) en 10 (zeer goede kwaliteit). De 
basiskwaliteitsnorm bedraagt 7. 

 
 Beoordeling van de biologische waterkwaliteit op basis van de Belgische Biotische index 

BBI   Kleur   Beoordeling 
9 - 10 blauw zeer goede kwaliteit 
7 - 8 groen goede kwaliteit 
5 - 6 geel matige kwaliteit 
3 - 4 oranje slechte kwaliteit 
1 - 2 rood zeer slechte kwaliteit 
0 zwart uiterst slechte kwaliteit 

 
 

 De kwaliteit van de Jeker  
 
 Tabellen 1 tot 3 in bijlage 1 geven: 

- de meetpunten weer die gelegen zijn langsheen de Jeker op Limburgs grondgebied (tabel 1); 
- de evolutie weer van de fysico-chemische kwaliteit aan de hand van de Prati-index voor 

opgeloste zuurstof (tabel 2). Wanneer de PIO-score tussen haakjes weergegeven wordt, 
betekent dit dat ze werd berekend op minder dan 6 zuurstofmetingen op jaarbasis; 

- de evolutie weer van de biologische kwaliteit aan de hand van de BBI (tabel 3). 
 
De Jeker ontspringt in Wallonië en ontwatert het oostelijk deel van droog Haspengouw. In 
Lauw (Tongeren) t.h.v. meetpunt 146000 stroomt ze Vlaanderen binnen om te Mal (eveneens 
Tongeren) weer de taalgrens over te steken (t.h.v. meetpunt 144500). In Kanne (Riemst) is ze 
even weer op Vlaams grondgebied (t.h.v. meetpunt 144000) om in Maastricht (Nederland) in de 
Maas uit te monden. Naast de Jeker zijn ook haar voornaamste zijbeken (de Ezelsbeek en de 
Beek) afkomstig uit Wallonië. 
 
De Jeker blijft van slechte kwaliteit. De Prati-index voor zuurstofverzadiging behoort bij het 
binnenstromen van het Vlaamse Gewest te Lauw (meetplaats 146000) tot de klasse 
‘verontreinigd’. Stroomafwaarts van het centrum van Tongeren verbetert de zuurstof-
huishouding licht en scoort de PIO ‘matig verontreinigd’ tot en met 2005. In 2006 valt de 
zuurstofhuishouding er terug tot de klasse ‘verontreinigd’. In Kanne verbetert de 
zuurstofhuishouding licht en scoort de PIO ‘matig verontreinigd’. De basiskwaliteitsnormen 
worden in 2007 overschreden: 
- op meetplaats 146000 (binnenkomen Vlaanderen vanuit Wallonië): voor  opgeloste zuurstof, 

geleidbaarheid, biochemisch en chemisch zuurstofverbruik, zwevende stoffen, ammonium, 
Kjeldahlstikstof, totaal  fosfor en orthofosfaat; 

- op meetplaats 144500 (verlaten van Vlaanderen na doortocht op grondgebied Tongeren): voor 
dezelfde parameters als in 146000 behalve voor de elektrische geleidbaarheid; 
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- op meetplaats 144000 (na weer een doortocht op Waals grondgebied en iets voor de monding 
in de Maas): voor dezelfde parameters als in 146000 behalve voor opgeloste zuurstof (vandaar 
de betere PIO) en voor de elektrische geleidbaarheid. 

 
De situatie is grosso modo gelijkaardig aan die van 2006 en de voorgaande jaren. Op lange 
termijn - sinds het begin van de metingen - valt evenwel een daling vast te stellen in de 
concentraties van ammonium, kjeldahl-stikstof en orthofosfaat hetgeen vooral een aanduiding is 
van een geleidelijke daling in het volume huishoudelijke lozingen dat rechtstreeks in de Jeker 
terechtkomt.  
In 2007 werden de basiskwaliteitsnormen voor pesticiden niet overschreden, ofschoon ze wel 
overvloedig voorkomen. Zo werden in 2002 tijdens een Symposium over de Jeker de resultaten 
voorgesteld van een studie uitgevoerd in 2001-2002: in totaal werden toen 28 verschillende 
pesticiden aangetroffen in de Jeker, naast AMPA, dat een afbraakproduct is van verschillende 
bestrijdingsmiddelen, waaronder glyfosaat. Van deze 29 stoffen, werden er 6 aangetroffen in 
concentraties boven de maximumgrens, met name diuron, lindaan, trifluralin, dinoterb, 
endosulfan en alachloor. Diuron is ongetwijfeld de meest problematische van deze stoffen: het 
werd aangetroffen in 88% van de monsters en steeds in concentraties boven de Vlaamse 
ontwerp-basiskwaliteitsnorm van 200 ng/L. Regelmatig werden concentraties opgetekend die 
meer dan het tienvoudige bedragen van deze ontwerpnorm (tot 4200 ng/L). Diuron wordt 
veelvuldig toegepast als totaalherbicide op verharde oppervlakken of als selectief herbicide 
tegen eenjarige onkruiden in boomgaarden, struik- en boomaanplantingen en bij de teelt van 
diverse gewassen. Het wordt slechts traag afgebroken door micro-organismen (diverse 
maanden), is matig toxisch voor vissen maar zeer toxisch voor ongewervelde waterorganismen. 
Hoewel diuron adsorbeert aan de bodem, loogt een klein percentage uit naar het grondwater.  
Het diuron dat in de Jeker aangetroffen wordt is gedeeltelijk afkomstig uit Wallonië, maar ook 
op Vlaams grondgebied worden significante vrachten geloosd, met name door de RWZI van 
Tongeren. Zo werden in 2007 op meetplaatsen 146000 en 144500 respectievelijk maximale 
concentraties van 1100 ng/L en 2600 ng/L diuron gemeten. 
Vervolgens is ook lindaan een probleemstof voor de Jeker. Het werd in 2001-2002 aangetroffen 
in 67% van de monsters, en in 38% van de gevallen is dat in concentraties boven de 
ontwerpnorm van 30 ng/L. Regelmatig werden concentraties van meer dan 100 ng/L gemeten, 
met een maximum van 248 ng/L. Lindaan is een gechloreerd insecticide met brede werking, dat 
gebruikt wordt als grond- en zaadbehandelingsmiddel in de suikerbieten-, graan- en 
aardappelteelt, in boomkwekerijen en bloemisterijen. In Haspengouw wordt het dus veelvuldig 
toegepast. Het lindaan dat in de Jeker aangetroffen wordt lijkt grotendeels afkomstig uit de grote 
Haspengouwse landbouwgebieden in Wallonië. Het is slecht oplosbaar in water en vrij 
persistent. Hoewel lindaan sterk aan bodemdeeltjes adsorbeert, loogt het toch geleidelijk uit naar 
het grondwater omwille van zijn persistentie. Lindaan is zeer toxisch voor vissen, aquatische 
macro-invertebraten en bijen. De erkenning van lindaan werd in België naar aanleiding van een 
EU-herzieningsprogramma in 2001 ingetrokken (verkoopverbod vanaf 2001, 
aanwendingsverbod vanaf najaar 2002). Het gebruik in huishoudelijke producten (bijvoorbeeld 
tegen mieren) blijft echter toegestaan. Verwacht werd dat de concentraties aan lindaan in 
oppervlaktewater de jaren erna geleidelijk zouden afnemen. In 2007 kan dan ook van een 
duidelijke verbetering gesproken worden wat betreft lindaan Tot 2002 werden van deze stof 
namelijk elk jaar nog zeer hoge pieken gemeten (concentraties hoger dan 200 ng/L, tot 880 
ng/L). In 2007 echter is de hoogste gemeten waarde 18 ng/L.  
 
De biologische kwaliteit schommelt, naargelang de bemonsterde meetplaats en het jaar van 
bemonstering, tussen matig en zeer slecht tot en met 2005, tussen matig en slecht in 2006-2007 
(zie tabel 3 in bijlage 1). Globaal is de situatie van de Jeker het slechtst te Lauw (146000), ten 
gevolge van de talrijke ongezuiverde of slecht gezuiverde huishoudelijke lozingen (o.m. 
agglomeratie van Borgworm) en bedrijfslozingen (voedingsnijverheid) op Waals grondgebied. 
De concentraties aan ammonium en fosfor, BZV en CZV zijn hier op het hoogst, het 
zuurstofgehalte het laagst. Verder stroomafwaarts treedt een licht herstel op, waarbij onder meer 
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organisch stikstof wordt afgebroken, een deel van het ammonium omgezet wordt in nitraat en 
het gemiddelde zuurstofgehalte stijgt. Toch worden hier nog zeer lage minima voor opgeloste 
zuurstof bereikt.  
Stroomafwaarts van Tongeren (tussen de meetplaatsen 145500 en 145000) verslechtert de 
kwaliteit opnieuw omdat twee sterk verontreinigde zijbeken, de Ezelsbeek en de Beek – De 
Buth in de Jeker uitmonden. Tevens is een deel van de gemeente Tongeren (de dorpen Diets-
Heur, Rutten, Vreren, Nerem, Mal en Sluizen) nog steeds niet aangesloten op de RWZI van 
Tongeren. De projecten hiervoor zijn gedeblokkeerd maar momenteel meestal nog in de 
planningsfase (zie verder). De RWZI van Tongeren loost hier ook haar effluent in de Jeker, 
maar is niet verantwoordelijk voor de kwaliteitsverslechtering; zij heeft eerder een positieve 
invloed op de waterkwaliteit. Voor alle getoetste parameters (BZV, CZV, Kjeldahl-stikstof, 
ammonium, nitraat, orthofosfaat) is de concentratie in het effluent van de zuiveringsinstallatie 
immers lager dan in de Jeker zelf. Enkel voor chloride is ze iets hoger.  
 Ondanks het feit dat in de Waalse gemeente Bassenge de huishoudelijke afvalwaters nog 
ongezuiverd in de Jeker geloosd worden, is de kwaliteit van het Jekerwater in Kanne (144000) 
minder slecht dan op het grondgebied van Tongeren.  
 

2. De waterkwaliteit van de Jeker kan en moet in de toekomst nog verbeteren, door verdere 
saneringen en striktere opvolging van bedrijven in Wallonië, door verdere sensibilisering van de 
landbouwers in het rationeel en verantwoord gebruik van pesticiden, maar ook door een aantal 
saneringen (uitbouw collectorennetwerk en gemeentelijke rioleringen, opheffen knelpunten, 
enz.) die nog doorgevoerd moeten worden op Limburgs grondgebied, vooral in een aantal 
deelgemeenten van Tongeren en die nog een aantal huishoudelijke lozingspunten zullen 
opheffen (zie ook tabellen 4 en 5 in bijlage 1).  

 
 De Europese Kaderrichtlijn Water stelt dat tegen 2015 alle Europese waterlichamen minstens 

over een goede fysico-chemische toestand en over een goede ecologische toestand/potentieel 
dienen te beschikken. Tegen die datum zou dan ook de waterkwaliteit van de Jeker, die nu nog 
slecht is, nog aanzienlijk moeten verbeteren om aan de vereisten van de KRW moeten kunnen 
beantwoorden. 

 
3. In 2001 is een monitoringmeetnet voor de visstand van de Vlaamse oppervlaktewaters van start 

gegaan. Dit visstandonderzoek wordt uitgevoerd door het Instituut voor Natuur- en 
Bosonderzoek. De bedoeling is de kwaliteit van de visstand te onderzoeken om aldus ook een 
beeld te verkrijgen van de ecologische waterkwaliteit. De gegevens worden in een databank 
ingevoerd. Dit meetnet omvat ca. 900 meetpunten waarvan een 600-tal op stromende waters. 
Deze waters worden met een periodiciteit van 3 à 4 jaar bemonsterd. 

 De laatste afvissing van de Jeker en zijbeken dateert van maart-april 2006 (zie bijlage 2). 
 
 Op de Jeker zelf (4 locaties) werden driedoornige stekelbaars, blauwbandgrondel, giebel, 

karper, rietvoorn en winde. In een campagne van 2002 werden op de Jeker eveneens 6 
vissoorten gevangen, in de campagne van 1996, 7 soorten.  

 
 Karper is in 2006 de meest aangetroffen soort (11 exemplaren) gevolgd door driedoornige 

stekelbaars (10 exemplaren). De andere soorten werden slechts sporadisch gevangen (< 3 
exemplaren per soort). 

 Driedoornige stekelbaars was in 2002 de meest aangetroffen soort. Toen werden er wel meer 
dan 500 exemplaren gevangen. Ook in 1996 werd deze soort het meest gevangen. Riviergrondel 
was in 1996 de tweede meest gevangen soort, het was dan ook opmerkelijk dat we deze in 2002 
niet meer terug vingen. Ook in 2006 wordt deze soort niet gevangen. De overige soorten die in 
de campagnes van 2002 en 1996 werden gevangen kwamen ook slechts sporadisch voor. Ook 
opmerkelijk is dat karper, in 1996 nog niet op de Jeker gevangen, op 2 locaties in 2002 (8 
exemplaren) en nu op 3 van de 4 locaties werd aangetroffen. Nu is karper, hoewel er slechts 11 
exemplaren werden gevist, de meest gevangen soort.  
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 Op de meest stroomopwaarts gelegen locatie op de Jeker, gelegen te Lauw aan de molen, werd 

er in 1996 en 2002 geen visleven vastgesteld terwijl nu driedoornige stekelbaars werd 
aangetroffen. De visindex is hier gestegen van een ‘slechte kwaliteit’ in 1996 en 2002 naar een 
‘ontoereikende kwaliteit’ in 2006.  

 
 Op de locatie gelegen te Tongeren in het bos aan de bodemval werd slechts riviergrondel 

gevangen in 1996. In 2002 vingen we vijf soorten nl. driedoornige stekelbaars, blankvoorn, 
karper, rietvoorn en winde. In 2006 troffen we er vier soorten aan: driedoornige stekelbaars 
karper, rietvoorn en winde. De visindex of IBI (Index voor Biotische Integriteit) is gestegen van 
een ‘ontoereikende kwaliteit’ in 1996 naar een ‘matige kwaliteit’ in 2002 en 2006. De 
vangstdensiteit is in 2006 afgenomen ten opzichte van 2002. 

 
 Op de locatie te Tongeren, Sluizen, werd in 2006 het minst gevangen. Slechts één driedoornige 

stekelbaars werd hier gevangen, de visindex scoort dan ook ‘ontoereikend’. In 2002 werd hier 
echter geen vis gevangen en hadden we hier een ‘slechte kwaliteit’. In 1996 werd eveneens 
slechts driedoornige stekelbaars gevangen wat duidt op een ‘ontoereikende kwaliteit’. 

 
 Op de locatie gelegen te Kanne, stroomopwaarts het Albertkanaal, daalt de soortendiversiteit 

doorheen de jaren. Daar waar er in 1996 op deze locatie nog 7 soorten werden gevangen is dit 
gedaald naar 5 soorten in 2002 en 3 soorten in 2006. Toch wordt op deze locatie de grootste 
vangstdensiteit gehaald. Dit komt door de 9 karpers goed voor een gewicht van 16 kg die hier 
werden gevangen. De visindex krijgt hier de score ‘ontoereikend’. In 1996 en 2002 scoorde 
deze locatie respectievelijk een ‘matige kwaliteit’ en een ‘ontoereikende kwaliteit’.  

 
 Op de twee bemonsterde zijbeken, de Oude Jeker en de Beek, werd er net zoals in 2002 

respectievelijk driedoornige stekelbaars (‘ontoereikende kwaliteit’) en geen vis (‘slechte 
kwaliteit’) gevangen. In de campagne van 1996 werd op de Oude Jeker naast driedoornige 
stekelbaars ook giebel en bermpje aangetroffen, hoewel de waarde van de visindex iets hoger 
lag was de waardebeoordeling ook ‘ontoereikend’. Op de Beek werd er in 1996 ook geen vis 
gevangen (‘slechte kwaliteit’). 

 
 Voor de Jeker en zijbeken kunnen we besluiten dat het nog steeds niet goed gaat. Op alle 

locaties gelegen op de Jeker wordt nu wel visleven aangetroffen maar we hebben te maken met 
een marginaal visbestand. De soortendiversiteit is laag en het aantal gevangen exemplaren des te 
meer. De Jeker en zijlopen scoren dan ook een overwegende ‘ontoereikende kwaliteit’. Ten 
opzichte van de campagne in 1996 is de verdwijning van het bermpje en riviergrondel een 
slechte zaak. 

 
Bronnen:  
 
Visdatabank : http://vis.milieuinfo.be/ 
 
Van Thuyne, G., Belpaire, C. en Beyens, J., Visbestandopnames op de Jeker en zijbeken, Limburg mei 
1996,1997, IBW.Wb.V.IR.97.46. 
 
Van Thuyne, G. en Breine, J., Visbestanden op enkele beken in het Maasbekken (2002), 2003, 
IBW.Wb.V.IR.2003.133 
 
Van Thuyne, G., Visbestandopnames op enkele zijlopen van de Maas (2006), 2007, 
INBO.R.2007.26. 
Depotnummer : D/2007/3241/129 
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1. Meetpunten - fysico-chemische kwaliteit - evolutie van de biologische kwaliteit 
2. Situering staalnameplaatsen - overzicht vangsten 
 
Bijlage(n):  
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2007-2008/CREVITS/407/antw.407.bijl.001.doc 
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2007-2008/CREVITS/407/antw.407.bijl.002.doc 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 408 
van 20 februari 2008 
van DOMINIQUE GUNS 
 
 
 
Nete   -   Waterkwaliteit en visbestand 
 
De Nete (provincie Antwerpen) is ongeveer 15 km lang. Ze wordt gevormd in Lier door de 
samenvloeiing van de onbevaarbare Grote Nete (bron in Hechtel-Eksel; ca. 80 km lang) en de Kleine 
Nete (bron in Retie; ca. 60 km lang) en mondt in Rumst uit in de Rupel. 
 
Ze is bij hoogtij bevaarbaar voor schepen en staat in verbinding met het Albertkanaal via het 
Netekanaal. 
 
1. Wat is voor de Nete, de Grote Nete en de Kleine Nete de kwaliteitsverbetering of 

kwaliteitsverslechtering van het water (fysico-chemische en biologische kwaliteit) voor het jaar 
2007 (of de meest recent beschikbare gegevens)? 

 
2. Welke vooruitgang verwacht men de komende jaren? 
 

Wanneer wordt een optimaal niveau van de waterkwaliteit verwacht? 
 

3. Op welke plaatsen is het visbestand op de Nete, de Grote Nete en de Kleine Nete het grootst en op 
welke plaatsen bijna onbestaande, en dit voor het jaar 2007 (of de meest recent beschikbare 
gegevens)? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 408 van 20 februari 2008 
van DOMINIQUE GUNS 
 
 
 
1. Situering meetnet Vlaamse Milieumaatschappij 
 
 De Vlaamse Milieumaatschappij (VMM) heeft onder meer de decretale opdracht meetnetten te 

exploiteren voor het meten van de kwaliteit van de oppervlaktewateren.  
 
 De meetnetten oppervlaktewater bestaan hoofdzakelijk uit twee elkaar aanvullende meetnetten: 

een fysisch-chemisch en een biologisch. Op een geselecteerd aantal meetpunten wordt ook 
onderzoek gedaan naar de aanwezigheid van microverontreinigingen (v.b. bestrijdingsmiddelen, 
monocyclische aromatische en polycyclische aromatische koolwaterstoffen en andere 
gevaarlijke stoffen). 

 
De resultaten van het fysisch-chemisch meetnet laten toe - op basis van een reeks 
momentopnamen (schepmonsters) - uitspraak te doen over de waterkwaliteit op een bepaald 
meetpunt.  
 
Op het merendeel van de meetpunten van het fysisch-chemisch meetnet wordt een basispakket 
van parameters onderzocht: watertemperatuur, concentratie aan opgeloste zuurstof (O2), 
zuurtegraad (pH), chemisch zuurstofverbruik (CZV), ammoniakale stikstof (NH4

+-N), nitriet 
(NO2

--N) en nitraat (NO3
--N), totaal orthofosfaat (o-PO4

----P), totaal fosfor (Pt), chloride (Cl-) en 
geleidingsvermogen (EC). 
De parameters biochemisch zuurstofverbruik (BZV), Kjeldahl-stikstof (Kj-N), sulfaat (SO4

--), 
totale hardheid, gehalte aan zwevende stoffen (ZS), arseen (As) en de zware metalen barium 
(Ba), cadmium (Cd), chroom (Cr), koper (Cu), ijzer (Fe), kwik (Hg), mangaan (Mn), lood (Pb), 
seleen (Se), nikkel (Ni) en zink (Zn), worden bepaald op een aantal geselecteerde meetpunten. 
 

 De Italiaanse onderzoeker Prati ontwikkelde voor verscheidene parameters een 
transformatieformule om een gemeten waarde om te rekenen naar een onderling vergelijkbare 
kwaliteitsindex. Aan de hand van deze index kan de kwaliteitsklasse bepaald worden. 

 De VMM gebruikt voor de beoordeling van de waterkwaliteit de Prati-index voor 
zuurstofverzadiging (PIO). Deze index krijgt een slechte score bij lage zuurstofspanningen, 
maar ook bij oververzadiging; die treedt immers op bij eutrofiëring – een verschijnsel dat de 
waterkwaliteit aantast. De bekomen resultaten krijgen volgende beoordeling (let wel: een hogere 
index wijst op een slechtere kwaliteit): 

 
 Beoordeling van de waterkwaliteit op basis van de Prati-index voor opgeloste zuurstof 

PIO Klasse Kleur Beoordeling (‘waterkwaliteitsklasse’) 
   0 – 1 1 blauw niet verontreinigd 
> 1 – 2 2 groen aanvaardbaar 
> 2 - 4 3 geel matig verontreinigd 
> 4 - 8 4 oranje verontreinigd 
> 8  5 rood zwaar verontreinigd 

 
 Het biologisch onderzoek evalueert de kwaliteit van een waterloop als biotoop. Dit gebeurt aan 

de hand van de Belgische Biotische Index (BBI). Deze index is gestoeld op de aan- of 
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afwezigheid van ongewervelde waterdiertjes (macro-invertebraten). Daarbij speelt hun 
gevoeligheid voor verontreiniging en de diversiteit van de levensgemeenschap een belangrijke 
rol. Hoewel in principe gestoeld op één monsterneming per jaar, geeft de Biotische Index een 
terugblik in de tijd en evalueert ze de biotoopkwaliteit over een ruimere tijdspanne.  
De indexwaarde schommelt tussen 0 (zeer slechte kwaliteit) en 10 (zeer goede kwaliteit). 
 

 Beoordeling van de biologische waterkwaliteit op basis van de Belgische Biotische index 

BBI   Kleur   Beoordeling 
9 - 10 blauw zeer goede kwaliteit 
7 - 8 groen goede kwaliteit 
5 - 6 geel matige kwaliteit 
3 - 4 oranje slechte kwaliteit 
1 - 2 rood zeer slechte kwaliteit 
0 zwart uiterst slechte kwaliteit 

 
 Kwaliteit van Nete, de Grote Nete en de Kleine Nete 
 
 Het meetprogramma 2007 is momenteel nog niet volledig verwerkt. Hiermee rekening 

houdende, wordt onderstaande kwaliteitsbespreking weergegeven op basis van de verwerkte 
gegevens van het jaar 2006. 

 
 De opsomming van de meetpunten gelegen op de Grote Nete en de Kleine Nete wordt 

weergegeven als bijlagen 1 en 2. 
 De evolutie van de waterkwaliteit op basis van de Prati-index voor opgeloste zuurstof wordt 

weergegeven als bijlage 3 
 De evolutie van de waterkwaliteit op basis van de Belgische Biotische Index (BBI) wordt 

weergegeven als bijlage 4. 
 
 Bespreking van de waterkwaliteit van de Grote Nete - Nete 
 
 Beoordeeld op basis van de zuurstofhuishouding is de kwaliteit van de Grote Nete op alle 

meetplaatsen ‘matig verontreinigd’ tot ‘niet verontreinigd’. Enkel ter hoogte van de 
samenvloeiing met de Rupel duidt de zuurstofhuishouding op ‘verontreinigd’. De ‘niet 
verontreinigde’ zuurstofhuishouding wordt zoals in 2005 vastgesteld te Meerhout en in de meest 
stroomopwaartse meetplaats te Geel. Op het grondgebied van Westerlo en Heist-op-den-Berg 
duidt de zuurstofhuishouding op aanvaardbaar.  

 
De biologische kwaliteit van de Grote Nete is slecht tot zeer goed. In de bovenloop tot aan de 
samenvloeiing met de Grote Laak is de kwaliteit van de Grote Nete goed tot zeer goed. Na de 
samenvloeiing met de grote Laak is de kwaliteit van de Grote Nete overwegend matig tot goed. 
Ter hoogte van het eindpunt te Mechelen wordt in 2006 als enige meetplaats een slechte 
biologische kwaliteit waargenomen. Door de getijdenwerking heeft de slechtere kwaliteit van de 
Rupel een significante negatieve impact op de kwaliteit van de Beneden-Nete. 
Ter hoogte van Hulshout en Heist-op-den-Berg werd in 2005 voor de eerste maal een zeer 
goede biologische kwaliteit vastgesteld (BBI 9). Deze kwaliteit wordt niet bevestigd en is in 
2006 goed (BBI 7 en 8). Ter hoogte van Lier (251500) blijft de kwaliteit matig. 
 
In het eindpunt voldoet de Beneden-Nete niet aan de basiskwaliteitsnorm voor de parameters 
opgeloste zuurstof, zwevende stoffen, chemisch en biochemisch zuurstofverbruik, Kjeldahl-
stikstof, totaal fosfor, geleidend vermogen en chloride. In vergelijking met 2005 voldoen in 
2006 de parameters ammonium, Kjeldahl-stikstof en ortho-fosfaat aan de basiskwaliteitsnorm. 
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De Grote Nete voldoet aan de basiskwaliteitsnormen te Balen (262000). Stroomafwaarts tot aan 
de samenvloeiing met de Grote Laak voldoet de Grote Nete aan de basiskwaliteitsnormen, met 
uitzondering van de parameter chemisch zuurstofverbruik. Vanaf Geel voldoet de Grote Nete 
ook niet aan gemiddelde norm voor fosfor totaal. Afwaarts de Grote Laak wordt de 
basiskwaliteit bijkomend overschreden voor het gehalte aan zwevende stoffen, het biochemisch 
zuurstofverbruik, de zuurtegraad, het geleidend vermogen en het chloride gehalte. 
 
In onderstaande figuur wordt het jaargemiddelde voor de parameter chloriden weergegeven 
voor 2000 – 2005 en 2006. 
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 Het jaargemiddelde voor de parameter chloriden vormt opwaarts de samenvloeiing met de Grote 

Laak geen probleem en voldoet aan de basiskwaliteitsnorm. Afwaarts de samenvloeiing met de 
Grote Laak, met de zoutlozingen van Tessenderlo Chemie, stijgt het gehalte aan chloride in 
vergelijking met 2000 en 2005 tot bijna 4 keer de basiskwaliteitsnorm.  

 
 Bespreking van de waterkwaliteit van de Kleine Nete 
 
 De zuurstofhuishouding in de Kleine Nete blijft verbeteren, wat in 2005 voor de eerste keer 

resulteerde in een PIO-klasse “aanvaardbaar” van bron tot monding. Voordien waren sommige 
locaties volgens deze index occasioneel nog “matig verontreinigd”. De BBI geeft nochtans al 
sinds de eerste metingen in 1989 een goede tot zeer goede kwaliteit aan over heel de loop, wat 
wijst op een sterk bufferend en zelfreinigend vermogen. 

 
 De Kleine Nete voldoet aan de normen voor basiskwaliteit, uitgezonderd een eenmalige 

overschrijding van de zuurstofnorm op meetplaats 275000 en enkele occasionele 
overschrijdingen van het chemisch zuurstofverbruik tussen Kasterlee en Herentals (276500-
275000) en opwaarts de RWZI van Grobbendonk (272000). De hoogste CZV-pieken, 
geregistreerd op 275000, blijven lager dan tweemaal de normwaarde. De zuurstofnorm voor 
viswaterkwaliteit wordt nergens overschreden.  

 
De hoeveelheid totaal geoxideerde stikstof (NOx-N) blijft beduidend onder de 
(basis)kwaliteitsnorm en neemt zelfs gestadig af. De geoxideerde stikstof bestaat bijna volledig 
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uit nitraatstikstof (NO3-N). Het nitrietgehalte overschrijdt overal de kwaliteitsnorm voor 
viswater, maar afwaarts Umicore (275500) en afwaarts Cumerio (275000) liggen deze waarden 
duidelijk hoger dan op andere plaatsen, met een maximum van 30x de norm. Op de 
Gerheezeloop (303600) en vooral op de Steenhovenloop (303800) waarlangs respectievelijk 
Cumerio en Umicore op de Kleine Nete lozen, fluctueren de nitrietwaarden met maxima van 
ruim 100x de norm. 

 
 Het ammoniumgehalte volgt het patroon van de nitraatconcentratie en voldoet eveneens over 

heel de loop aan de basiskwaliteitsnorm. De norm voor viswaterkwaliteit wordt echter licht 
overschreden vanaf Kasterlee na monding van de Wamp (276600), te wijten aan kleine en 
eerder uitzonderlijke uitschieters tussen november en april, de periode waarin steeds de hoogste 
concentraties worden vastgesteld.  

 
2.  In 2007 en 2008 zal de biologische kwaliteit en de zuurstofhuishouding van de kleine Nete 

nagenoeg constant blijven. Wat de Grote Nete betreft wordt er een positieve impact verwacht 
van de opstart van RWZI Brussel-Noord. Hierdoor zal een grote hoeveelheid huishoudelijk 
afvalwater gezuiverd in de Zenne terecht komen. De Zenne mondt uit in de Rupel en door 
getijdewerking zal dit eveneens een effect hebben in de Beneden-Nete. 

 In onderstaande figuren worden resp. het verloop van de parameters zuurstof (mg/L) en 
ammonium (mgN/L) weergegeven van 2004 tot de meest recente gegevens voor zowel de Rupel 
(210000) en de Beneden-Nete (250000) 
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 Sinds de opstart van de RWZI Brussel Noord (maart 2007) is er vanaf de zomerperiode 2007 

een duidelijke verbetering wat het zuurstofgehalte betreft. Het gehalte aan zuurstof is in de 
periode 2004-2008 voor de maanden januari en februari het hoogst in 2008 

 
 



-872-  Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.7 - April 2008
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 Wat ammonium betreft is de concentratie in 2007 beduidend lager in vergelijking met 2006. Het 

ammoniumgehalte voor de maand februari is het laagst in 2008. 
 
 Wat de Beneden-Nete betreft is er ook vanaf de zomerperiode 2007 een duidelijke verbetering 

vast te stellen voor het gehalte aan zuurstof in de waterloop. Het laagste zuurstofgehalte in een 
bepaald jaar bereikt in 2007 4 mg/L. In de vorige jaren was dit nog 2 mg/L of minder. Het 
zuurstofgehalte voor de maand februari in de periode 2004-2008 is het hoogst in 2008. 
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 Ook voor de parameter ammonium wordt er een positieve trend vastgesteld. In 2007 is het 
gehalte aan ammonium duidelijk lager in vergelijking met anderen jaren. In de periode augustus 
– oktober 2007 was het gehalte zelfs lager dan de detectielimiet. 
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 In het bekken van de Nete komen er geen belangrijke lozingspunten (eindpunten van 

rioleringen) van ongezuiverd afvalwater in oppervlaktewater meer voor. Deze lozingspunten 
zijn de afgelopen decennia via collectoren aangesloten op een rioolwaterzuiveringsinstallatie 
(RWZI). Er wordt echter nog aanzienlijke hoeveelheden ongezuiverd afvalwater in 
oppervlaktewater geloosd, enerzijds diffuus via grachten langs niet gerioleerde straten en 
anderzijds via overmatig werkende overstorten.  

 
3.  In 2001 is een monitoringmeetnet voor de visstand van de Vlaamse oppervlaktewaters van start 

gegaan. Dit visstandonderzoek wordt uitgevoerd door het Instituut voor Natuur- en 
Bosonderzoek. De bedoeling is de kwaliteit van de visstand te onderzoeken om aldus ook een 
beeld te verkrijgen van de ecologische waterkwaliteit. De gegevens worden in een databank 
ingevoerd. Dit meetnet omvat ca. 900 meetpunten waarvan een 600-tal op stromende waters. 
Deze waters worden met een periodiciteit van 3 à 4 jaar bemonsterd. 

 De laatste afvissing van de Grote Nete dateert van maart-april 2006. 
 
 De Grote Nete werd in deze campagne op 8 locaties bemonsterd. Deze locaties werden reeds in 

vroegere campagnes, 2002-2003 (Van Thuyne en Breine, 2002 en 2003) en 1996-1998 (Breine 
et al, 2001 en Van Liefferinge et al, 2000) bemonsterd. Dit laat toe een vergelijking te maken 
(zie bijlage 5). 

 
 De Grote Nete werd in deze campagne elektrisch bemonsterd of door een combinatie van 

elektrovisserij en fuikvisserij. In totaal werden er 19 vissoorten gevangen nl. driedoornige 
stekelbaars, tiendoornige stekelbaars, Amerikaanse hondsvis, baars, beekprik, bermpje, 
blankvoorn, blauwbandgrondel, giebel, karper, kleine modderkruiper, kopvoorn, kwabaal¸ 
paling, rivierdonderpad, riviergrondel, snoek, winde en zonnebaars. Riviergrondel werd op alle 
8 locaties gevangen en is hiermee de meest verspreide soort gevolgd door, paling (7 locaties), 
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bermpje en kopvoorn (6 locaties) en blankvoorn (5 locaties). In totaal werden er 658 
exemplaren met een gewicht van 24 kg gevangen. Riviergrondel is ook met zijn 
aantalpercentage van 44% de meest gevangen soort en wordt gevolgd door paling met een 
aantalpercentage van 14%. Naar biomassa toe zijn het de twee zelfde soorten die domineren 
maar dan in omgekeerde volgorde, paling heeft een gewichtpercentage van 44% en 
riviergrondel 15%. Van tiendoornige stekelbaars, Amerikaanse hondsvis, beekprik, 
blauwbandgrondel, giebel, karper, kleine modderkruiper, kwabaal, snoek, winde en zonnebaars 
kon de aanwezigheid op de Grote Nete worden aangetoond maar ze werden slechts sporadisch 
gevangen (< 5 exemplaren). De soortendiversiteit per locatie varieert tussen 4 en 12 soorten met 
een gemiddelde van 7,6. De kwabalen die in deze campagne werden gevangen werden uitgezet 
in het kader van een herintroductieprogramma, kwabaal was immers een inheemse soort die niet 
langer voorkwam in België. De grootste vangstaantallen werden gehaald te Meerhout en te 
Heist-op-den-Berg. De grootste vangstdensiteiten werden gevonden op de locaties gelegen 
tussen Balen en Heist-op-den-Berg. Vanaf de locatie te Itegem, Heist-op-den-Berg is de 
Grote Nete onderhevig aan getijden, vanaf hier werd er ook met fuiken bemonsterd. Hier 
werd wel minder vis gevangen dan op de meer stroomopwaarts gelegen locaties. 

 
 De visindex of IBI (Index voor Biotische Integriteit) kon enkel berekend worden voor de 5 

meest stroomopwaarts gelegen locaties, gezien de 3 meest stroomafwaartse locaties behoren tot 
de getijde zone waarvoor nog geen index is ontwikkeld. De meest stroomopwaartse locatie 
scoort een ‘ontoereikende kwaliteit’, de overige locaties scoren een ‘matige kwaliteit’. 

 
 De Grote Nete werd in een campagne verspreid over 2002-2003 op dezelfde 8 locaties op 

dezelfde manier bemonsterd. Toen werden er 17 vissoorten gevangen. Het waren dezelfde 
soorten als nu die het meest verspreid waren, in 2006 was daar wel kopvoorn bijgekomen. Ook 
in 2002-2003 was riviergrondel de meest gevangen soort en werd het meeste vis gevangen in 
het stroomopwaarts gedeelte en heel wat minder in het gedeelte behorende tot de getijdenzone. 
De vangstdensiteiten liggen voor beide periodes in dezelfde grootteorde. De visindexwaarden 
zien zijn in vergelijking met 2002 overal zijn gestegen. In 2002 hadden we een overwegende 
‘ontoereikende kwaliteit’, in 2006 een ‘matige kwaliteit’. 

 
 In het kader van andere studies werd de Nete reeds vroeger, in de periode 1996-1998 op 7 van 

de 8 locaties bemonsterd en werd vergeleken met de resultaten 2002-2003 (Van Thuyne en 
Breine, 2002 en Van Thuyne en Breine, 2003 en Van Thuyne et al., 2004). Toen kwam men tot 
volgende vaststellingen: 

 In 1996-1998 werden er in totaal 20 soorten gevangen. Opvallend was dat soorten zoals giebel, 
kolblei, rietvoorn en winde, die in 1996-1998 zeer regelmatig werden gevangen, in 2002-2003 
niet of bijna niet gevangen werden. Het aandeel van blankvoorn nam in de populatie ook toe in 
meer stroomafwaartse zin en de soort werd zelfs dominant in de meest stroomafwaarts gelegen 
locaties. Ook het aandeel van brasem en kolblei nam stroomafwaarts toe. In 2002-2003 kon dit 
niet worden vastgesteld omdat voornoemde soorten nauwelijks werden aangetroffen en het 
riviergrondel was die vooral op de 6 meest stroomafwaartse locaties het grootste aandeel heeft. 

 In 2006 is het nog steeds zo dat soorten zoals kolblei, brasem, rietvoorn niet en giebel en winde 
slechts sporadisch gevangen worden en het riviergrondel is die qua aantallen blijft domineren. 

 In 2002-2003 kon men besluiten dat de in de jaren ’90 geïntroduceerde exoot, 
blauwbandgrondel, zich ten opzichte van 1996-1998 goed had weten uit te breiden. Dit blijkt 
niet langer het geval in 2006 waar slechts 2 exemplaren werden gevangen. Rivierdonderpad 
werd in 2006 op 4 locaties gevangen, deze soort werd noch in 2002-2003 noch in 1996-1998 
gevangen. Dit geldt ook voor de kleine modderkruiper. Deze soort werd eveneens  noch in 
1996-1998  noch in 2002-2003 op deze locaties gevangen. In 2006 werden 2 exemplaren op 
twee locaties gevangen. 

 
 Samenvattend: In 2002-2003 werden enige verschuivingen ten opzichte van 1996-1998 

vastgesteld. De soortendiversiteit lag hoger en soorten zoals giebel, kolblei, rietvoorn, 
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blankvoorn en winde werden in 1996-1998 zeer regelmatig gevangen. Blankvoorn domineerde 
zelfs de stroomafwaartse locaties. In 2002-2003 domineerde riviergrondel en werden 
voornoemde soorten nauwelijks of niet gevangen ten voordele van soorten die we eerder in 
Kempense laaglandbeken verwachten. Overeenkomstig was dat paling, riviergrondel en 
blankvoorn de meest verspreide soorten op de Grote Nete waren. Bermpje had zich weten uit te 
breiden stroomafwaarts de monding van de Grote Laak en vervoegde de lijst van meest 
verspreide soorten in 2003. In 2006 merken we naast enkele overeenkomsten met 2002-2003 
toch opnieuw enkele verschuivingen. Het zijn dezelfde soorten die het meest verspreid zijn en 
domineren, de vangstdensiteiten zijn van een zelfde grootteorde, het meest wordt er gevangen in 
het stroomopwaarts gelegen gedeelte en de soortendiversiteit is vrij vergelijkbaar. Volgende 
verschuivingen werden vastgesteld: kopvoorn heeft zich in 2006 blijkbaar weten uit te breiden 
en vervoegt nu het lijstje van de meest verspreide soorten in de Grote Nete, ook wijzen de 
vangsten van juveniele exemplaren op een natuurlijke rekrutering van deze soort. 

 Zeer opmerkelijk is dat er van rivierdonderpad een soort die noch in 1996-1998, noch in 
2002-2003 gevangen werd, in 2006 maar liefst 65 exemplaren gevangen werd en dit op de 4 
meest stroomafwaarts gelegen locaties. 3/4de werd gevangen op de locatie gelegen te 
Itegem, Heist-op-den-Berg. Het is voor het eerst dat deze soort in het bekken van de Grote 
Nete werd gevangen (sinds de onderzoeken van de UIA in de jaren ’70, mondelinge 
mededeling Johan Coeck). Deze soort is dus blijkbaar begonnen met een stroomopwaartse 
kolonisatie van de Grote Nete vanuit de Kleine Nete. 

 Blauwbandgrondel, die zich in 2002-2003 ten opzichte van 1996-1998 sterk had weten uit te 
breiden, heeft zich blijkbaar niet verder weten te verspreiden. Kwabaal, een soort die pas recent 
werd uitgezet, werd in onze campagne teruggevangen. Ook kleine modderkruiper werd voor het 
eerst terug gevangen en dit stroomafwaarts de Grote Laak (van deze soort wist men immers al 
dat deze voorkwam op de Grote Nete maar dan meer stroomopwaarts). Serpeling, werd in 1996-
1998 en 2002-2003 gevangen maar niet in de campagne van 2006. In 2006 zijn de 
visindexwaarden ten opzichte van 2002 overal gestegen, van de gegevens van 1996-1998 zijn er 
geen indexgegevens beschikbaar. 

 Ook in de getijdenzone, waarvoor geen index kan berekend worden wijzen de vangsten op een 
verdere verbetering. 

 
 In het kader van een impactstudie van Tessenderlo chemie werden in 2004 door de UIA 

opnieuw bemonsteringen uitgevoerd op de Grote Nete. Er werd elektrisch gevist en door middel 
van fuiken (10 tot 15 stuks per locatie). Er werden 19 vissoorten gevangen en de 
soortendiversiteit varieerde van 7 tot 14 soorten met een gemiddelde van 10.4. Opnieuw hoger 
dan in onze campagne wat ook weer normaal was gezien de hogere vangstinspanningen. In 
totaal werden er op de 5 locaties 331 exemplaren gevangen. Een opmerkelijk verschil was dat 
rietvoorn in hun campagne op twee locaties domineerde en in onze campagne niet kon gevangen 
worden. Ook bij hen werd paling en riviergrondel veelvuldig gevangen, is er een stijging van 
het aantal riviergrondels maar ook een stijging van het aantal bermpjes. Bovendien stelden zij 
ook vast dat ‘ongewenste’ soorten zoals blauwbandgrondel en bruine Amerikaanse 
dwergmeerval niet meer werden waargenomen. Ook troffen ze een groot aantal kleine 
modderkruipers aan. Nu in 2006 werden er slechts 2 gevangen maar dat kan te wijten zijn aan 
de kleinere vangstinspanning. Het tweede grote verschil met onze vangsten is dat er ook in 2004 
blijkbaar nog geen sprake was van rivierdonderpadden waaruit we kunnen besluiten dat dit een 
zeer recente verschijning is (Van Liefferinge et al., 2005). 

 
 De Kleine Nete werd onlangs, in 2007 op 4 locaties bevist (rapport in uitvoering), er werden 

volgende 19 vissoorten gevangen: alver, baars, beekprik, bermpje, blankvoorn, 
blauwbandgrondel, bruine Amerikaanse dwergmeerval, karper, kleine modderkruiper, kolblei, 
paling, pos, rietvoorn, rivierdonderpad, riviergrondel, serpeling, snoek, zeelt en zonnebaars. In 
totaal werden er op de 4 locaties samen 441 exemplaren bevist met een totaal gewicht van 17 
kg. Blankvoorn (aantalpercentage van 25,9%) gevolgd door riviergrondel (23,6%) en paling 
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(16,8%) zijn de meest gevangen soorten. Qua biomassa domineert paling met zijn 58,7% 
gevolgd door karper (20,1%). 

 In de campagne van 2002-2004 werden op deze locaties 17 vissoorten gevangen. Soorten die in 
de vorige campagne werden gevangen maar niet in 2007 zijn: brasem, winde en de twee 
stekelbaarssoorten. Soorten die werden gevangen in onderhavige campagne maar niet in de 
vorige zijn: alver, beekprik, blauwbandgrondel, karper, serpeling en zeelt. Toen ook waren 
riviergrondel en blankvoorn de meest gevangen soorten op de Kleine Nete. 

 Op alle locaties behalve de meest stroomopwaartse is de soortendiversiteit toegenomen. Toch 
worden nog steeds, net zoals in 2002, op deze locatie de meeste soorten gevangen. De 
waardebeoordeling van de visindex is hier ook met één klasse gedaald van een ‘goede’ naar een 
‘matige kwaliteit’. Op de locatie te Dessel en te Lichtaart is de visindex dan weer met één klasse 
gestegen van een ‘ontoereikende kwaliteit’ naar een ‘matige kwaliteit’. Te Grobbendonk steeg 
het aantal soorten van 7 in 2002 naar 12 in 2007 en dat er hier beekprik werd gevangen is ook 
een gunstige evolutie. De waardebeoordeling blijft echter gelijk nl. ‘matig’. 

 Ten opzichte van vorige campagne zijn er kleine veranderingen merkbaar. Zo is er een 
verbetering van visindex op 2 locaties en een achteruitgang van visindex op 2 locaties, toename 
soortendiversiteit op 3 locaties, kleinere vangstdensiteit op 3 locaties, hogere vangstdensiteit op 
de 1 locatie. Van een echte verandering/verbetering van de visstand ten opzichte van de 
resultaten in vorige campagne mogen we niet echt spreken. Dezelfde soorten domineren en de 
vangsten wijzen eerder op een ‘status quo’ toestand. 

 De Kleine Nete scoort dus een matige kwaliteit over zijn gehele lengte. Het voorkomen van 
zeldzame en beschermde soorten zoals kleine modderkruiper, rivierdonderpad en nu ook 
beekprik wijzen op de potenties van deze beek en wijzen op het belang om de waterkwaliteit in 
de Kleine Nete streng te bewaken of liever nog te verbeteren. Op die manier kan een 
evenwichtige visstand worden uitgebouwd en de goede status bereikt worden. Op de Kleine 
Nete werden ook rivierkreeftjes gevangen. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 409 
van 20 februari 2008 
van DOMINIQUE GUNS 
 
 
 
Dender   -   Waterkwaliteit en visbestand 
 
De Dender is een traagstromende rivier met een vrij laag verval. Zij vloeit door de provincies 
Henegouwen en Oost-Vlaanderen en is ongeveer 65 km lang. 
 
De Dender ontstaat in Aat door samenvloeiing van de Oostelijke Dender en de Westelijke of Kleine 
Dender en mondt in Dendermonde van rechts in de Schelde uit. 
 
1. Wat is voor de Dender de kwaliteitsverbetering of kwaliteitsverslechtering van het water (fysico-

chemische en biologische kwaliteit) voor het jaar 2007 (of de meest recent beschikbare gegevens)? 
 
2. Welke vooruitgang verwacht men de komende jaren? 
 

Wanneer wordt een optimaal niveau van de waterkwaliteit verwacht? 
 

3. Op welke plaatsen is het visbestand op de Dender het grootst en op welke plaatsen bijna 
onbestaande, en dit voor het jaar 2007 (of de meest recent beschikbare gegevens)? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 409 van 20 februari 2008 
van DOMINIQUE GUNS 
 
 
 
1. Situering meetnet Vlaamse Milieumaatschappij 
 
 De Vlaamse Milieumaatschappij (VMM) heeft onder meer de decretale opdracht meetnetten te 

exploiteren voor het meten van de kwaliteit van de oppervlaktewateren.  
 
 De meetnetten oppervlaktewater bestaan hoofdzakelijk uit twee elkaar aanvullende meetnetten: 

een fysisch-chemisch en een biologisch. Op een geselecteerd aantal meetpunten wordt ook 
onderzoek gedaan naar de aanwezigheid van microverontreinigingen (v.b. bestrijdingsmiddelen, 
monocyclische aromatische en polycyclische aromatische koolwaterstoffen en andere 
gevaarlijke stoffen). 

 
 De resultaten van het fysisch-chemisch meetnet laten toe - op basis van een reeks 

momentopnamen (schepmonsters) - uitspraak te doen over de waterkwaliteit op een bepaald 
meetpunt.  

 
Op het merendeel van de meetpunten van het fysisch-chemisch meetnet wordt een basispakket 
van parameters onderzocht: watertemperatuur, concentratie aan opgeloste zuurstof (O2), 
zuurtegraad (pH), chemisch zuurstofverbruik (CZV), ammoniakale stikstof (NH4

+-N), nitriet 
(NO2

--N) en nitraat (NO3
--N), totaal orthofosfaat (o-PO4

----P), totaal fosfor (Pt), chloride (Cl-) en 
geleidingsvermogen (EC). 
De parameters biochemisch zuurstofverbruik (BZV), Kjeldahl-stikstof (Kj-N), sulfaat (SO4

--), 
totale hardheid, gehalte aan zwevende stoffen (ZS), arseen (As) en de zware metalen barium 
(Ba), cadmium (Cd), chroom (Cr), koper (Cu), ijzer (Fe), kwik (Hg), mangaan (Mn), lood (Pb), 
seleen (Se), nikkel (Ni) en zink (Zn), worden bepaald op een aantal geselecteerde meetpunten. 

 
 De Italiaanse onderzoeker Prati ontwikkelde voor verscheidene parameters een 

transformatieformule om een gemeten waarde om te rekenen naar een onderling vergelijkbare 
kwaliteitsindex. Aan de hand van deze index kan de kwaliteitsklasse bepaald worden. 

 De VMM gebruikt voor de beoordeling van de waterkwaliteit de Prati-index voor 
zuurstofverzadiging (PIO). Deze index krijgt een slechte score bij lage zuurstofspanningen, 
maar ook bij oververzadiging; die treedt immers op bij eutrofiëring – een verschijnsel dat de 
waterkwaliteit aantast. De bekomen resultaten krijgen volgende beoordeling (let wel: een hogere 
index wijst op een slechtere kwaliteit). 

 
 Beoordeling van de waterkwaliteit op basis van de Prati-index voor opgeloste zuurstof 

PIO Klasse Kleur Beoordeling (‘waterkwaliteitsklasse’) 
   0 – 1 1 blauw niet verontreinigd 
> 1 – 2 2 groen aanvaardbaar 
> 2 - 4 3 geel matig verontreinigd 
> 4 - 8 4 oranje verontreinigd 
> 8  5 rood zwaar verontreinigd 
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 Het biologisch onderzoek evalueert de kwaliteit van een waterloop als biotoop. Dit gebeurt aan 
de hand van de Belgische Biotische Index (BBI). Deze index is gestoeld op de aan- of 
afwezigheid van ongewervelde waterdiertjes (macro-invertebraten). Daarbij speelt hun 
gevoeligheid voor verontreiniging en de diversiteit van de levensgemeenschap een belangrijke 
rol. Hoewel in principe gestoeld op één monsterneming per jaar, geeft de Biotische Index een 
terugblik in de tijd en evalueert ze de biotoopkwaliteit over een ruimere tijdspanne.  
De indexwaarde schommelt tussen 0 (zeer slechte kwaliteit) en 10 (zeer goede kwaliteit). 

 
 Beoordeling van de biologische waterkwaliteit op basis van de Belgische Biotische index 

 BBI   Kleur   Beoordeling 
9 - 10 blauw zeer goede kwaliteit 
7 - 8 groen goede kwaliteit 
5 - 6 geel matige kwaliteit 
3 - 4 oranje slechte kwaliteit 
1 - 2 rood zeer slechte kwaliteit 
0 zwart uiterst slechte kwaliteit 

 
 De waterkwaliteit van de Dender  
 
 De Dender begint te Ath en ontstaat door de samenvloeiing van de oostelijke en westelijke 

Dender en het Kanaal Ath-Blaton. De oostelijke Dender ontspringt op de heuvelrug van Erbait, 
op een hoogte van 100m. De westelijke Dender ontspringt in de streek van Barry, op een hoogte 
van 60-70 meter. Bij hun samenvloeiing te Ath is de hoogte van de Dender ongeveer 40 meter 
en aan de monding te Dendermonde is deze hoogte iets minder dan 10 meter. 

 
 De Dender heeft over de grootste afstand een zuidwestelijk naar noordoostelijk verloop, dus 

volgens de helling van de geologische lagen. Meerdere bijrivieren van de Dender hebben een 
oost-westelijke of west-oostelijke richting. 

 De totale oppervlakte van het Denderbekken bedraagt ongeveer 1381 km². Een kleine helft van 
deze oppervlakte bevindt zich in de provincie Henegouwen, de andere helft is voor ongeveer 2/3 
verdeeld over de provincie Oost-Vlaanderen en voor ongeveer 1/3 over de provincie Brabant. 

 
 De Dender is van nature een neerslagrivier met als voornaamste kenmerken een laag brondebiet 

en grote schommelingen van het waterpeil.  
 
 De belangrijke verontreinigingsbronnen van het oppervlaktewater zijn de huishoudens en de 

industrie. Het aandeel van de landbouw is vrij gering. 
 
 De laatste beschikbare volledige meetreeks aan gegevens voor de Dender betreft het jaar 2006. 

De verwerking van de gegevens van 2007 is nog volop bezig. Biologische kwaliteitsgegevens 
voor 2007 zijn wel reeds voorhanden. 

 Een overzicht van de door VMM bemopnsterde meetplaatsen op de Dender, met de beschikbare 
PIO-scores en BBI’s van 1989 t.e.m. 2007 is terug te vinden in respectievelijk bijlage 1, 2 en 3.  

 
 De Dender heeft als kwaliteitsdoelstelling ‘viswater’. 
 
 De biologische kwaliteit van de Dender is over het volledige traject matig. De 

zuurstofhuishouding geeft een iets positiever beeld waar. Op heel wat meetplaatsen wordt 
ondertussen een aanvaardbare fysico-chemische kwaliteitstoestand waargenomen. 

 
 Als representatieve meetplaats voor de rapportering voor de Europese Kaderrichtlijn Water zijn 

2 meetplaatsen aangeduid, namelijk het eindpunt van de Dender (499500) ter hoogte van de 
Dender te Dendermonde en het grenspunt met Wallonië (511000) te Deux-Acren. Uit het 
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verloop van de grafiek van PIO en BBI blijkt dat de kwaliteit sinds 2000 vrij constant gebleven 
is met een zuurstofhuishouding die wijst op een ‘matig verontreinigde’ toestand en een ‘matige’ 
biologische kwaliteit.  

 
 Regelmatig worden er verhoogde concentraties van PAK’s (polyaromatische koolwaterstoffen) 

gemeten op deze meetplaatsen, meer bepaald voor de parameters benzo(g,h,i)peryleen en 
indeno(1,2,3-cd)pyreen.  

 
 Uit de toetsing aan de norm voor viswaterkwaliteit blijkt dat er nog regelmatig overschrijdingen 

worden waargenomen voor de parameters nitriet, ammonium en biochemisch zuurstofverbruik 
en dit op het volledige traject van de Dender. 

 
 Uit de toetsing aan de basiskwaliteitsnorm blijkt dat er voornamelijk in de zomerperiodes lage 

zuurstofgehaltes worden gemeten en dat naast het biologisch zuurstofverbruik er ook regelmatig 
lichte overschrijdingen van het chemisch zuurstofverbruik voorkomen. 

 
2. Sinds de oprichting van Aquafin, 15 jaar geleden, werd door het Vlaamse Gewest  binnen het 

bekken van de Dender 230 miljoen euro gespendeerd aan waterzuiveringsinfrastructuur. De 
belangrijkste realisaties zijn de bouw van rioolwaterzuiveringsstations en bijhorende collectoren 
te Geraardsbergen, Galmaarden en Zandbergen. De installatie te Ninove werd  recentelijk 
gerenoveerd en uitgebreid. De bouw van de installatie te Liedekerke met een capaciteit van 
70.000 inwonerequivalent en collectoren zorgde voor een merkbare verbetering van de 
waterkwaleit van de Bellebeek en zijbeken. In Aalst, Lebbeke en Erpe-Mere werd bijkomend 
het afvalwater van 54.000 inwoners aangesloten op de zuiveringsinstallatie gelegen aan de 
Dender te Hofstade. Naast de uitbouw van de bovengemeentelijke waterzuiveringsinfrastructuur 
door Aquafin in opdracht van het Vlaamse Gewest werden door de gemeenten ook 
rioleringsinspanningen geleverd. Deze gezamenlijke aanpak zorgt ervoor dat vandaag de 
zuiveringsgraad van de Dender 66% bedraagt. Door de uitvoering van het bovengemeentelijke 
waterzuiveringsprogramma de komende 5 jaar verwacht men een toename van de 
zuiveringsgraad tot 81%. Hierbij voorziet men de bouw van kleinschalige 
waterzuiveringsinstallaties te Heldergem (Haaltert), Sint-Antelinks (Herzele), Sint-Lievens-Esse 
(Herzele), Gooik, Godveerdegem (Zottegem) en de optimalisatie van de bestaande 
infrastructuur. 

 Voor de sanering van de resterende 20% wordt in hoofdzaak gerekend op de 
verantwoordelijkheid van de gemeenten en drinkwatermaatschappijen voor de aanleg van 
riolering. Als rode draad zullen de zoneringsplannen, aangereikt door het Vlaamse Gewest, een 
belangrijke rol spelen. Hierbij wordt onderscheid gemaakt welke gebieden in aanmerking 
komen voor collectieve zuivering (riolering) en welke woningen (clusters) dienen in te staan 
voor individuele zuivering (IBA’s). Momenteel bevinden zich de meeste zoneringsplannen in 
het stadium van openbaar onderzoek. 

 Deze zoneringsplannen zullen worden gevolgd door uitvoeringsplannen die de verschillende 
projecten, alsook de timing, vastleggen voor de aanleg van de resterende rioleringen. 

 
3.  In 2001 is een monitoringmeetnet voor de visstand van de Vlaamse oppervlaktewaters van start 

gegaan. Dit visstandonderzoek wordt uitgevoerd door het Instituut voor Natuur- en 
Bosonderzoek. De bedoeling is de kwaliteit van de visstand te onderzoeken om aldus ook een 
beeld te verkrijgen van de ecologische waterkwaliteit. De gegevens worden in een databank 
ingevoerd. Dit meetnet omvat ca. 900 meetpunten waarvan een 600-tal op stromende waters. 
Deze waters worden met een periodiciteit van 3 à 4 jaar bemonsterd. 

 De laatste afvissing van de Dender dateert van 2005 (zie bijlage 4) en er zal opnieuw worden 
bemonsterd in het voorjaar 2008.  

 
 Op de Dender werden 9 locaties bemonsterd door middel van elektrovisserij, fuiken of een 

combinatie van de twee. In totaal werden er 18 vissoorten gevangen nl. driedoornige 
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stekelbaars, baars, bittervoorn, blankvoorn, blauwbandgrondel, brasem, giebel, karper, kolblei, 
paling, rietvoorn, riviergrondel, snoek, snoekbaars, vetje, winde, zeelt en zonnebaars. Op alle 
bemonsteringsplaatsen werd vis gevangen. In totaal werden er 1580 stuks gevangen met een 
totale biomassa van ongeveer 149 kg. 

 De meest verspreide soorten zijn baars, blankvoorn en rietvoorn. Deze soorten werden op alle 
locaties aangetroffen. Blankvoorn is met zijn aantalpercentage van 58% de meest gevangen 
soort gevolgd door baars (15%) en paling (10%). Qua biomassa domineert paling met 19% op 
de voet gevolgd door karper (16%), snoekbaars (15,7%), baars (14,5%) en snoek (14,4%). 

 
 De Dender werd ook nog in 2002 op deze locaties bemonsterd. Toen werden er 19 soorten 

gevangen. In 2002 werden meer dan het dubbele van de vissen gevangen dan in 2005 maar wel 
met een kleinere totale biomassa wat impliceert dat de gevangen vissen in 2002 gemiddeld 
kleiner waren. Blankvoorn was in 2002 dominant en dit zowel qua aantallen als qua biomassa 
(een aantalpercentage van 51% en gewichtspercentage van 21%), gevolgd door baars 
(aantalpercentage van 20% en gewichtspercentage van 18%). In 2005 domineert blankvoorn 
nog wel qua aantallen maar niet meer qua biomassa, de dominantie is dus minder uitgesproken. 
In 2005 is baars ook nog één van de meest voorkomende soorten. Het aandeel van paling, snoek 
en snoekbaars is in 2005 toegenomen en komt de diversiteit ten goede.  

 In 1996 werden op deze plaatsen 18 vissoorten gevangen. Een uitvoerige vergelijking 1996-
2002 is weergegeven in het rapport ‘Visbestanden op de Dender (maart 2002)’, (Van Thuyne en 
Breine, 2003).  

 
 In 2002 varieert de soortendiversiteit tussen 6 en 18 met een gemiddelde van 11,1 soorten per 

plaats. Nu tussen 4 en 13 met een gemiddelde van 10.1 soorten per locatie. In 1996 was dit nog 
maar 5,4 soorten per locatie. Vooral het traject Aalst-Dendermonde was bij vergelijking van het 
aantal soorten tussen 1996 en 2002, spectaculair verbeterd. Net zoals in 1996 en 2002 werd de 
grootste visdiversiteit teruggevonden op het staalnamepunt gelegen aan het sas van Idegem. De 
grootste visdensiteit wordt net zoals in 2002 gevonden op de locatie gelegen aan de sluis te 
Denderleeuw. Maar ook aan het sas van Idegem, werden goede visdensiteiten vastgesteld. 

 
 De index voor biotische integriteit (IBI) werd berekend. Van Geraardsbergen tot Denderleeuw 

scoort deze een ‘matige kwaliteit’, van Aalst tot Dendermonde scoort de Dender nog steeds een 
‘ontoereikende kwaliteit’.  

 
In 2002 konden we stellen dat de Dender zich, in vergelijking met de resultaten van 1996, 
voorzichtig verder aan het herstellen was. We zagen een gevarieerder visbestand vooral op het 
traject Aalst-Dendermonde (Van Thuyne en Breine, 2003). Nu zijn er in het algemeen geen 
spectaculaire veranderingen waar te nemen op de bemonsterde locaties en spreken we eerder 
van een status quo van het visbestand. 
 
We kunnen het visbestand op de Dender, ondanks zijn 18 soorten, nog steeds beschrijven als 
eenzijdig waarbij vooral enkele soorten domineren. Plaatselijk komen er goede visdensiteiten 
voor. De status van de Dender is ‘matig’ tot in Aalst. Vanaf daar vermindert de kwaliteit van de 
Dender. De ecologische kwaliteit van zijn bemonsterde zijbeken is ‘slecht’ of ‘ontoereikend’ 
(Van Thuyne en Breine, 2005). Deze zijbeken wateren af naar de hoofdstroom en leggen zo ook 
en hypotheek op zijn kwaliteit. Sanering en het voorkomen van verdere vervuiling van deze 
zijbeken lijkt ons noodzakelijk. 

 
Bronnen 

 
Visdatabank : http://vis.milieuinfo.be/ 

 
Goemans, G., Belpaire, C., Raemaekers, M. en Guns, M., Het Vlaamse palingpolluentenmeetnet, 
1994-2001 : gehalten aan polychloorbifenylen, organochloorpesticiden en zware metalen in paling. 
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BIJLAGEN 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 414 
van 20 februari 2008 
van VEERLE HEEREN 
 
 
 
Bijenteelt   -   Steunmaatregelen 
 
“De bloesems van vandaag zijn de centen van de fruitboer morgen”. Met andere woorden, aan de 
pracht van de natuur in de lente hangt een economisch prijskaartje, namelijk het inkomen van de 
fruitteler. Nu wordt die fruitteler vaak door de natuur, zijn bondgenoot, in de steek gelaten: slecht 
weer, vrieskou, hagel kunnen zorgen voor een misoogst. Maar er rijzen nog andere problemen: tussen 
1995 en 2005 zou een kwart van de imkers er de brui aan gegeven hebben en in Vlaanderen zouden er 
nog nauwelijks 5.000 bijenhouders zijn.  
 
Oorzaken van deze achteruitgang zijn de vergrijzing van de imkers en het gebrek aan jong bloed 
enerzijds, maar ook de verzwakking van het bijenvolk. Bovendien hebben de fruittelers nood aan 
steeds meer imkers en bijen: ze spreiden immers het oogstrisico door steeds meer verschillende 
variëteiten aan te planten.  
 
Daar komt nog bij dat 40 procent van de bijenpopulatie deze winter niet overleefd zou hebben ten 
gevolge van een mijt die moeilijk te bestrijden zou zijn wegens het gevaar voor residu in de honing. 
 
Er zijn opportuniteiten, en die zijn niet nieuw, maar de vraag is in welke mate men reeds aan de 
uitvoering toe is. Zo kunnen er bijvriendelijke planten aangeplant worden langs wegbermen, op 
militaire domeinen en braakliggende terreinen. Er is in Vlaanderen ook nog ruimte tot het inzaaien van 
koolzaad, een lekkernij voor de bijen en meteen een bron van inkomsten omdat het dienstig is voor de 
aanmaak van bio-diesel. Ten slotte kan op een aantal terreinen de situatie van de imker gevoelig 
worden verbeterd: op het vlak van normen voor de bouw van een bijenset of bijenstal, op het vlak van 
opleiding tot imker naar analogie van de opleiding tot compostmeester, op het vlak van de regelgeving 
omtrent de verkoop van huisbereide honing. 
 
1. Worden er door het departement Leefmilieu en Openbare Werken bijvriendelijke planten 

aangeplant langs wegbermen, militaire domeinen en braakliggende terreinen die onder de 
bevoegdheid van het departement vallen?  

 
 Zo ja, hoeveel oppervlakte wordt jaarlijks met welke planten beplant? Is er een stappenplan 

vanuit het departement Leefmilieu dat hiervoor gevolgd wordt?  
 
 Zo neen, waarom niet? 
 
2. Is er in Vlaanderen nog ruimte tot inzaaien van koolzaad? Zo ja, op welke plaatsen wordt dit door 

het departement Leefmilieu geactiveerd? Op welke terreinen wordt dit gedaan? Welke 
systematiek wordt hierin gevolgd? Waar en hoeveel oppervlakte koolzaad is er ingezaaid? Is er 
hier een regionale verscheidenheid merkbaar (m.a.w. wat is de provinciale verdeling)? Hoeveel 
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daarvan wordt geoogst en verwerkt tot bio-brandstof en hoeveel wordt als bemesting 
omgeploegd? 

 
3. Welke initiatieven neemt de minister om de opleiding tot imker te activeren? Wordt er een 

gelijkaardig beleid voor imkers gevoerd als voor compostmeesters? Zo neen, waarom niet? Zal de 
minister hieraan in de toekomst extra aandacht besteden?  
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 414 van 20 februari 2008 
van VEERLE HEEREN 
 
 
 
1.  Op dit moment zijn er al heel wat maatregelen mogelijk ten behoeve van de bijenteelt en 

worden er heel wat maatregelen genomen ten voordele van de bijenteelt. 
 
 In het kader van landinrichtings-, ruilverkavelings- en natuurinrichtingsprojecten worden heel 

wat natuurlijke elementen in het landschap ingebracht. Bij de keuze van de aan te planten 
soorten wordt op dit moment al rekening gehouden met o.a. de bodem, de plaatsgesteldheid, de 
functie van de beplanting, de streekeigenheid, … Het is zeker mogelijk om eveneens rekening te 
houden met de bijvriendelijkheid van de aan te planten soorten. Dit uiteraard binnen de 
randvoorwaarden van de doelstellingen van het project. Zo zullen in het kader van 
natuurinrichting bij voorkeur enkel inheemse en/of autochtone soorten worden aangeplant. Een 
voorbeeld van soorten die in het kader van landinrichtings-, ruilverkavelings- en 
natuurinrichtingsprojecten kunnen worden aangeplant en van belang zijn voor de bijenteelt, zijn: 
Salix (wilg), Corylus (hazelaar), Acer (esdoorn), Aesculus (paardenkastanje), Tilia (linde), 
Rhamnus (spork), hedera (klimop), … Een verdere oplijsting van voor de bijenteelt interessante 
soorten is hierbij aangewezen. 

 Naast het aanplanten van soorten, worden in landinrichtings-, ruilverkavelings- en 
natuurinrichtingsprojecten de hydrologie en de uitgangssituatie van terreinen hersteld waardoor 
een grotere variatie aan planten kansen krijgt. Door spontane verjonging van bossen ontstaat er 
ook een natuurlijke menging van soorten. Ook deze grotere diversiteit aan soorten draagt bij aan 
een ruimere spreiding in de tijd van foerageerplanten voor bijen. 

 
 De criteria duurzaam bosbeheer vastgelegd in het Besluit van de Vlaamse Regering van 10 juni 

2003 streven naar het duurzame gebruik van het bosecosysteem. Dat houdt in dat bij 
aanplantingen gekozen wordt voor een natuurlijke boomsoortensamenstelling die in evenwicht 
is met de standplaats en de bodemvruchtbaarheid niet in het gedrang brengt.  

 In de domeinbossen beoogt het Agentschap voor Natuur en Bos op lange termijn om in 80% van 
de totale bosoppervlakte van een bos een gemengde soortsamenstelling na te streven op basis 
van inheemse, standplaatsgeschikte soorten. Dat engagement wordt aangegaan in de 
'Beheervisie voor openbare bossen' van het Agentschap voor Natuur en Bos die van toepassing 
is sinds 2001. 

 Het Agentschap geeft bovendien - in de mate van beschikbaarheid - de voorkeur aan autochtoon 
plantmateriaal wat betreft struiksoorten en nevenboomsoorten. Hiertoe beoogt ze het in situ 
behoud van autochtoon materiaal, de vermeerdering en opkweek van autochtoon materiaal en 
het voeren van een sensibilisatie- en communicatiecampagne naar andere gebruikers van 
plantgoed zoals de Vlaamse Landmaatschappij, Regionale Landschappen of 
natuurverenigingen.  

 Door bij aanplantingen gebruik te maken van standplaatsgeschikte en inheemse soorten 
enerzijds en van autochtoon plantmateriaal anderzijds levert het Agentschap een bijdrage aan de 
diversiteit en de stabiliteit van het ecosysteem bos. Dat komt de honingbij zeker ten goede. Vele 
inheemse soorten waaronder wilg, linde, vuilboom en kerssoorten als sleedoorn, worden immers 
beschouwd als belangrijke drachtplanten voor de honingbij. Hierbij speelt niet alleen het 
stuifmeel een rol, maar ook de nectar. Zo is de vuilboom (of sporkehout) als nectarleverancier 
belangrijk omdat die lang en tot laat in het jaar bloeit.  
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 Niet alleen door aanplanten maar ook door het beheer van terreinen gericht op herstel van 
bloemenrijke hooilanden, heideterreinen en bermen, wordt tot slot eveneens bijgedragen tot het 
vergroten van een aanbod aan voor bijen geschikte nectar- en stuifmeelplanten. 

 
 In het kader van het MINA-plan zijn/worden voor de bermen langs de wegen van de Vlaamse 

Overheid bermbeheersplannen opgemaakt. Daarin wordt gestreefd om op de bermen een 
ecologisch evenwicht te verkrijgen tussen grazige vegetatie, ruigtes en houtkanten waardoor een 
grote diversiteit aan flora ontstaat ten voordele van insecten en andere fauna.  

 
 Om dit evenwicht niet te verstoren, wordt het eenzijdig aanplanten van grote oppervlaktes, 

houtige vegetatie sterk afgeraden. Waar toch houtige vegetatie aangeplant wordt, gebeurt dit 
meestal bij inrichting van wegen, als visueel en geluidsscherm en als compensatiemaatregel en 
wordt er geopteerd voor inheems plantmateriaal waaronder heel wat bijvriendelijke planten. 

 
 Ook de nv De Scheepvaart doet aan ecologisch maaibeheer. Dat wil zeggen dat de methode van 

maaien en de periodes waarin wordt gemaaid worden aangepast aan de voorkomende vegetatie 
en dat het maaisel wordt opgeraapt. Dit maaibeheer zorgt voor een verschraling van de bermen 
en de ontwikkeling van bloemrijke vegetaties. Ook dit komt ten goede aan de bijen. 

 De zone tussen het jaagpad en het kanaal moet echter omwille van de veiligheid en de 
inspecteerbaarheid van de infrastructuur worden kort gehouden en dus wordt hier tweemaal per 
jaar gemaaid. 

 
 Binnen het ambtsgebied van Waterwegen en Zeekanaal NV bestaat geen concreet stappenplan 

of is er geen concrete strategie om specifiek bijenvriendelijke gewassen aan te planten langs de 
bermen of op braakliggende terreinen. Wel worden bermen op natuurtechnische wijze beheerd, 
en bijgevolg ook bijenvriendelijk. Voor het uitvoeren van het bermbeheer langs het 
waterwegennetwerk vormen de voorschriften van het bermbesluit de basis, met als doel om via 
een aangepast beheer te komen tot een grotere biodiversiteit.  

 
 Om het gevoerde bermbeheer in kaart te brengen, werden sinds 1998 voor bepaalde waterwegen 

beheersplannen opgesteld. Uit de verschillende inventarisaties blijkt dat verscheidene 
bijenvriendelijke planten (bvb. Brem, Gaspeldoorn, Echte koekoeksbloem, Sint-Janskruid, 
Wilgenroosje, Hopklaver, …) en bomen (bvb. Zwarte els, Zomereik, Ruwe berk, …) 
voorkomen. Het voordeel van het opstellen van beheersplannen is dat het beheer afgestemd 
wordt op de huidige en potentiële natuurwaarden. Het plan bepaalt voor elke zone de optimale 
beheersmethode zoals niets doen, maaien, begrazing, … De bepalingen uit het beheersplan 
worden vertaald in de bestekken groenonderhoud zodat concreet kan gewerkt worden aan een 
verhoging van de natuurlijke rijkdom. Het toegepaste bermbeheer is verschillend naargelang het 
type waterweg en de lokale omstandigheden. Het doel is om van een ruige vegetatie te 
evolueren naar een soorten- en bloemrijkere vegetatie. Eén constante hierbij is dat chemische 
bestrijdingsmiddelen worden geweerd bij het bestrijden van onkruid, wat ten goede komt aan de 
bijenpopulatie.  

  
2.  Naar aanleiding van de Eenmalige Perceelsregistratie (EPR) worden sinds 2007 alle 

landbouwgronden aangegeven via de verzamelaanvraag van het Agentschap van Landbouw en 
Visserij. Deze aangifte verzamelt verschillende aanvragen zoals het registreren van de percelen 
voor het verkrijgen van de bedrijfstoeslag en/of agromilieumaatregelen als om te  voldoen aan 
de aangifteplicht van het Mestdecreet. 

 Op basis van de verzamelaanvraag 2007 ligt het areaal aangegeven kool- en raapzaad op 1243 
ha. Vooral in de provincies Vlaams-Brabant en West-Vlaanderen wordt verhoudingsgewijs voor 
kool- en raapzaad ingezaaid (zie bijlage 1).  

 Voor het overige behoort deze vraag tot de bevoegdheid van Kris Peeters, Vlaams minister van 
Institutionele Hervormingen, Havens, Landbouw, Zeevisserij en Plattelandsbeleid.  
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3. Ook deze deelvraag behoort tot de bevoegdheid van de afdeling Duurzame 
Landbouwontwikkeling (Departement Landbouw en Visserij) en moet bijgevolg aan mijn 
collega Kris Peeters, Vlaams minister van Institutionele Hervormingen, Havens, Landbouw, 
Zeevisserij en Plattelandsbeleid worden gesteld. 

 
BIJLAGE 
 
Oppervlakte aangegeven kool-en raapzaad volgens verzamelaanvraag 2007 
 
Bijlage(n):  
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2007-2008/CREVITS/414/antw.414.bijl.001.xls 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 417 
van 22 februari 2008 
van ANNICK DE RIDDER 
 
 
 
FAST   -   Evaluatie 
 
FAST (Files Aanpakken door Snelle Tussenkomst) rukt steeds vaker uit bij ongevallen en 
ladingverlies. Bij de meeste ongevallen op het hoofdwegennet schiet ook de politie in actie. Wanneer 
zij een FAST-takelaar oproepen, is het de bedoeling dat die binnen 20 minuten ter plaatse is om de 
weg te ontruimen. Deze methode van werken heeft het voordeel dat de weg meestal snel vrijgemaakt 
kan worden. 
 
Vroeger werden de kosten van de takeldiensten in eerste instantie gedragen door het Vlaams Gewest. 
Sinds 2007 worden de kosten door de takelbedrijven rechtstreeks verhaald op de veroorzaker van de 
calamiteit. De openbare aanbesteding die de procedure regelt, stipuleert wel dat de weggebruikers het 
recht behouden een beroep te doen op de via hun verzekering aangestelde takeldienst of een zelf 
aangeduide takeldienst. Enkel de wegpolitie kan anders beslissen op basis van een voldoende 
motivering, die noodzakelijk is, en waarvan een verslag dient te worden opgemaakt voor de Vlaamse 
administratie. 
 
Verder stelt het bestek dat, vooraleer de takeldienst zijn kosten kan verhalen op de betrokken 
weggebruiker die de calamiteit heeft veroorzaakt, het visum (na controle met het verslag van de 
politie) van het Vlaams Gewest, afdeling Wegen en Verkeer, verplicht is. 
 
Recentelijk werd de procedure naar verluidt verscheidene malen met voeten getreden. Zo wordt de 
procedure inzake visum van de factuur door het Gewest zoals gestipuleerd in het bestek, niet gevolgd. 
Verder blijken de facturen die worden verzonden naar de weggebruikers niet altijd marktconform. Ook 
heeft de weggebruiker soms niet meer de vrije keuze, omdat bepaalde politiediensten automatisch, 
zonder motivering, FAST oproepen. 
 
Graag had ik daarom, in de veronderstelling dat de aangestelde takeldiensten zich voor de volle 100 % 
dienen te houden aan het bestek en de procedures daarin vervat, van de minister een antwoord 
verkregen op volgende vragen. 
 
1. Hoeveel takeldiensten werken in opdracht van het Vlaams Gewest (uitgesplitst per provincie) waar 

FAST actief is? Over welke bedrijven gaat het? 
 
2. Kan de minister, in het kader van openbaarheid van bestuur, inzage verlenen in het 

gunningsdossier? Hoeveel bestekconforme inschrijvingen waren er? 
 
3. Hoeveel keer werd er een beroep gedaan op deze dienst, uitgesplitst per provincie? Wie was de 

opdrachtgever: politie, Vlaams Gewest, of komt de takeldienst ook soms zelf (zonder oproep) ter 
plaatse? 
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4. Krijgt de weggebruiker in de praktijk ook de kans zelf een door zijn verzekeraar aangestelde of 
zelf aangeduide takeldienst op te roepen? Is de politie op de hoogte van deze procedure? Laat de 
politie ook effectief deze mogelijkheid aan de weggebruiker? 

 
5. Zijn de minister klacht bekend – al dan niet gegrond – in verband met het FAST-project? Over 

hoeveel dossiers gaat het? Wat is de inhoud van deze klachten? 
 
6. Is het de minister bekend dat sommige takelaars niet-goedgekeurde pro-formafacturen opsturen 

naar de weggebruiker die een calamiteit heeft veroorzaakt of, erger nog, een deel van het bedrag 
ter plaatse cash innen? Welke maatregelen neemt de minister hiertegen? 

 
7. Is het de minister bekend dat de prijzen voor het takelen door de FAST-diensten niet 

marktconform zijn? Wordt dit onderzocht en zo nodig bijgestuurd? 
 
8. Wanneer wordt het volledige FAST-project zoals het nu bestaat, geëvalueerd? Of heeft deze 

evaluatie reeds plaatsgevonden? Kan de minister in dat geval de resultaten meedelen? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 417 van 22 februari 2008 
van ANNICK DE RIDDER 
 
 
 
1. In bijlage is een tabel gevoegd met de huidige FAST-aannemingen en dit zowel voor 

personenwagens (PW) als voor vrachtwagens (VW) op de Vlaamse autosnelwegen. In deze 
tabel is voor elke aanneming ook de naam van het takelbedrijf vermeld waaraan het 
desbetreffende contract werd toegewezen. 

 
2. Overeenkomstig de bepalingen over de openbaarheid van bestuur kan inzage worden verleend in 

een aantal documenten van aanbestedings- en toewijzigingsprocedure. In de hierboven vermelde 
tabel is voor elke aanneming telkens ook het aantal conforme inschrijvingen vermeld. 

 
3. In dezelfde tabel is telkens ook vermeld hoeveel maal in 2007 voor elke aanneming beroep werd 

gedaan op het overeenkomstige takelbedrijf. Indien de betrokken aanneming niet gedurende heel 
2007 in uitvoering was, is de betrokken periode van activiteit eveneens vermeld. Een FAST-
takelbedrijf wordt enkel opgeroepen door de Federale Politie. Het betrokken takelbedrijf kwam, 
in het kader van FAST, enkel maar ter plaatse na een oproep van de Federale Politie. 

 
4. Het gebeurt regelmatig dat de weggebruiker die hinder veroorzaakt op de autosnelweg, zelf een 

takeldienst oproept. Enkel indien deze takeldienst met zekerheid de weg minstens even snel kan 
vrijmaken en kwalitatief minstens even goed is als het FAST-takelbedrijf, kan deze eerste 
takeldienst effectief aan de slag. Deze handelswijze is ingegeven door de bezorgdheid voor de 
veiligheid en de doorstroming, om de economische schade door files te beperken en is wettelijk 
gebaseerd op artikel 51.5 van het verkeersreglement (…op autowegen en autosnelwegen zorgt 
de bevoegde persoon steeds ambtshalve voor de verplaatsing van het voertuig en de lading. De 
verplaatsing gebeurt op risico en kosten van de bestuurder en de burgerlijke aansprakelijke 
personen - KB 27.4.2007, art. 2; inwerkingtreding: 19.5.2007). 

 
5. In bovenvermelde tabel is per aanneming eveneens vermeld hoeveel klachten er waren bij het 

Agentschap Wegen en Verkeer in 2007. 
 De klachten handelen in hoofdzaak over de aangerekende prijzen en in sommige gevallen over 

het uitoefenen van retentierecht. De klachten waarvan recent sprake in de pers betroffen 
overigens geen tussenkomsten van FAST. 

 
6. Overeenkomstig bovenvermeld artikel 51.5 van het verkeersreglement gebeurt de takeling van 

een defect voertuig op een autosnelweg en een autoweg “op kosten en risico van de 
hinderverwekker”.  

 Het gebeurt dat de hinderverwekker deze kosten geheel of gedeeltelijk ter plaatse betaalt aan het 
FAST-bedrijf. Dit is niet verboden.  

 Het gebeurt ook dat vooraleer de eigenlijke factuur wordt verstuurd, het FAST-takelbedrijf aan 
de hinderverwekker reeds het (vermoedelijk) bedrag van de tussenkomst meldt. 
In elk geval wordt er voor gezorgd dat de hinderverwekker een factuur krijgt die is nagezien 
door de Vlaamse overheid. Dit nazicht is gebaseerd op de aard van de prestaties die werd 
aangegeven door de Federale Politie en waarbij ook werd nagezien of de aangerekende 
eenheidsprijzen overeenkomen met deze van de goedgekeurde inschrijving. Deze factuur is te 
betalen binnen de daarvoor gebruikelijke termijn.  



-894-  Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.7 - April 2008
 
 

 

 
7. De prijzen voor het takelen in het kader van FAST kwamen tot stand na een openbare 

aanbesteding. Bij de aanbesteding van de verschillende FAST-contracten werden geen 
abnormale prijzen vastgesteld, rekening houdende met de gestelde kwaliteitseisen, met de 
verplichte permanente beschikbaarheid voor takeling en met de geëiste snelheid van de 
tussenkomsten.  

 De prijzen die voor FAST worden aangeboden in Vlaanderen, zullen worden vergeleken met de 
eenheidsprijzen voor gelijkaardige prestaties in het buitenland. Aan de hand hiervan en 
elementen die werden gevraagd aan de betrokken actoren zullen de toekomstige 
aanbestedingsprijzen nog beter kunnen worden beoordeeld. 

 
8. De FAST-contracten lopen over één jaar en kunnen tot driemaal toe met telkens één jaar worden 

verlengd, na een evaluatie. De resultaten van deze evaluaties waren in die mate positief dat er tot 
nu toe telkens werd verlengd. 

 Omdat de eerste contracten ten einde lopen, wordt momenteel gewerkt aan een nieuw bestek 
waarin de reeds opgedane praktijkervaring en de resultaten van het overleg met de verschillende 
betrokken actoren zullen zijn verwerkt. 

 
BIJLAGE 
 
Huidige FAST-aannemingen voor personenwagens (PW) en voor vrachtwagens (VW) op de Vlaamse 
autosnelwegen 
 
Bijlage(n):  
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2007-2008/CREVITS/417/antw.417.bijl.001.doc 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 462 
van 29 februari 2008 
van MARLEEN VAN DEN EYNDE 
 
 
 
N1c Rumst   -   Files 
 
Op 23 augustus 2006 werd de N1c, de gewestweg die binnen Rumst de N1 met de A1/E19 verbindt, 
plechtig geopend door minister Kris Peeters. Wat de minister toen misschien niet vermoedde, maar 
wel op de gemeenteraad in Rumst verschillende malen aangehaald werd, is het feit dat de heraanleg 
van de N1c (Bussestraat) niet zal leiden tot een betere doorstroming van het verkeer. 
 
Anderhalf jaar later blijkt dat het verkeer komende van Brussel reeds van op de afrit van de E19 moet 
aanschuiven, omdat de versmalde N1c naar 1 rijstrook geen doorstroming biedt op het kruispunt met 
de N1. Onlangs werden de verkeerslichten op het kruispunt met de N1 opnieuw geregeld, maar deze 
ingreep leidde niet tot een betere verkeersdoorstroming. 
 
Het gemeentebestuur van Rumst heeft zijn ongenoegen hierover reeds via talrijke brieven aan het 
kabinet van de minister kenbaar gemaakt. Ook de buschauffeurs van De Lijn klagen over de 
vertragingen die zij oplopen op deze verbindingsweg. 
 
De heraanleg heeft dus geen oplossing teweeggebracht, maar veeleer een dagelijkse file. 
 
1. Werd al overwogen om de gearceerde rijstrook opnieuw als volwaardige rijweg op te nemen, 

zodat het verkeer op twee rijstroken kan aanschuiven, voor de lichten? 
 
2. Is een verbreding van de N1c ter hoogte van de verkeerslichten een optie? 
 
3. Op de afslag komende van de N1/Kontich richting de N1c/E19 zijn de paaltjes die het voetpad en 

de fietsstrook beschermen reeds meerdere malen uitgereden, vermits deze afslag voor 
vrachtwagens en bussen zeer smal is. 

 
Zal ook hiervoor naar een oplossing gezocht worden? 
 

4. Binnen welke termijn mag een oplossing ter zake worden verwacht? Temeer omdat het Vlaams 
Gewest in zijn meerjarenplanning aan diezelfde N1c een carpoolparking wil aanleggen? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 462 van 29 februari 2008 
van MARLEEN VAN DEN EYNDE 
 
 
 
Betreffende de N1c te Rumst kan ik u het volgende melden. 
Op dit deel van de Bussestraat zijn recent twee projecten uitgevoerd: 
 
o De herinrichting van de Bussestraat. Het doel van de herinrichting was primair de verhoging van 

de verkeersveiligheid. Door het terugbrengen van het aantal rijstroken van 2x2 naar 2x1 is er 
ruimte voor een middenberm en de aanleg van vrijliggende fietspaden. De verkeersveiligheid is 
hiermee verhoogd, nl. voor de zachte weggebruiker. Ook zijn er verkeerslichten geplaatst op de 
kruispunten van de Bussestraat met de op- en afritten van de E19. 

o De herinrichting van het kruispunt Bussestraat/Lage Vosbergstraat. Dit is een project in het 
kader van de aanpak van gevaarlijke punten onder leiding van de projectorganisatie TV3V. De 
herinrichting had tot doel het veiliger maken van het kruispunt. Hiervoor is een verkeersregeling 
gemaakt die het voor linksafslaand verkeer op de N1 mogelijk maakt conflictvrij af te slaan. 

 
Uit recente tellingen is gebleken dat deze maatregelen niet ten koste zijn gegaan van de 
verwerkingscapaciteit van het kruispunt van de Bussestraat met de N1. De wachtrijen op de 
Bussestraat zijn langer geworden doordat het verkeer dat moet wachten zich over één rijstrook in 
plaats van twee rijstroken opstelt. Waarschijnlijk zijn de wachttijden voor het verkeer ook toegenomen 
als gevolg van een toename van het verkeer op deze route.  
Gezien de hoeveelheid verkeer is het niet mogelijk de doorstroming te verbeteren en tegelijkertijd de 
verkeersveiligheid in de Bussestraat en dit kruispunt te waarborgen. Het streven van het Agentschap 
Wegen en Verkeer is te allen tijde te voorkomen dat de wachtrij zo lang wordt dat deze terugslaat tot 
de verkeerslichten aan het op- en afrittencomplex en tot file leidt op de afritten van de E19. Dit vindt 
incidenteel plaats. 
 
Gezien het bovenstaande volgt hierna het antwoord op uw vragen. 
 
1. In de week van 10 t.e.m. 14.3.2008 is een wijziging uitgevoerd aan de verkeerslichtenregeling 

met als doel de wachtrij in de Bussestraat te verkorten. Indien dit niet leidt tot het voorkomen 
dat de wachtrij terugslaat tot op het kruispunt met de op- afritten, zal bekeken worden of kleine 
aanpassingen aan het kruispunt gedaan kunnen worden. Het verlengen van de rechtsafstrook op 
de Bussestraat is een serieuze mogelijkheid. Er zal binnenkort een overleg met de gemeente 
Rumst worden gehouden over deze aanpassing. 

 
2. Het verbreden van de Bussestraat over de volle lengte is geen optie. Het verbreden door 

verlengen van het rechtsafstrook (zie antwoord op deelvraag vraag 1) wel. 
 
3. Deze afslag is op verzoek van de gemeente Rumst al aangepast om de ruimte voor afslaand 

vrachtverkeer en bussen te vergroten. De ruimte is hier zeer beperkt. Mogelijkheden tot 
verbetering zullen besproken worden met de gemeente Rumst (zie antwoord op deelvraag 1). 

 
4. Indien het verlengen van de rechtsafstrook wenselijk is, zal dit voor 1 juni 2008 aangepast zijn. 



Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.7 - April 2008  -897- 
 
 

 

VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 419 
van 26 februari 2008 
van JAN ROEGIERS 
 
 
 
Investeringsprogramma wegen   -   N456 Evergem 
 
Op het indicatief meerjarenprogramma 2008-2010 van AWV-Oost-Vlaanderen (Agentschap Wegen en 
Verkeer) staat te lezen dat er werken worden voorzien aan de N456 in Evergem voor de herinrichting 
Brielken-Schoonstraat. Voor deze werken zijn 400 k euro voorzien in 2009. 
 
Deze werken staan niet op het reserveprogramma, waardoor, men er redelijkerwijs kan van uitgaan dat 
de werken ook effectief zullen worden uitgevoerd. 
 
1. Welke werken worden precies voorzien? 
 
2. Zijn er andere medeopdrachtgevers? Hoeveel euro voorzien zij in 2009 voor welke werken? 
 
3. Wat is de historiek van dit dossier? Werden er vroeger reeds voorbereidende studies of 

onderzoeken uitgevoerd? Wat waren de resultaten? 
 
4. Wat is de stand van zaken in het dossier? Wanneer kunnen de werken effectief aanvangen? 

Hoelang zullen de werken duren en wanneer worden ze opgeleverd? Wordt er hinder voor het 
wegverkeer verwacht? 

 
5. Wordt hierover gecommuniceerd met alle betrokkenen? Hoe en wanneer? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 419 van 26 februari 2008 
van JAN ROEGIERS 
 
 
 
1. Deze werken voorzien in de heraanleg van het kruispunt N456 Brielken-Schoonstraat in 

Evergem. De studie is momenteel in uitvoering. Er is nog geen duidelijkheid of het een rotonde 
wordt, dan wel of de driekleurige lichtinstallatie zal behouden blijven. Tevens wordt in dit 
project de heraanleg van de gemeenteweg Hekstraat opgenomen. Vermits het aandeel van de 
gemeente in het totale project het grootst is, zal zij optreden als aanbestedende overheid. Door 
de ligging van de terminus van de tramlijn op die locatie, is ook De Lijn partner in het project. 
De herinrichting van de terminus en verbeteren van de halteaccommodatie kan door De Lijn 
eventueel nog mee opgenomen worden in dit dossier. 

 
 Deze info is gebaseerd op het ontwerp van het indicatief meerjarenprogramma zoals het werd 

ingediend bij de commissie Openbare Werken, naar aanleiding van de begrotingsbesprekingen. 
Een definitief programma wordt later goedgekeurd. 

 
2. De samenwerkingsovereenkomst is momenteel nog in opmaak. Het is nog niet gekend hoe groot 

het aandeel is van de andere partijen.  
 
3. Dit dossier kent een lokale historiek, met name de geplande gemeentelijke werkzaamheden in de 

Hekstraat, alsook de geplande verkaveling aldaar. Tevens is er een beperkte historiek wegens de 
ligging van de terminus van de tramlijn nr.1 Gent-Evergem op die locatie. 

 
4. De werken zullen normaal gezien kunnen aanbesteed worden in 2009.   Ook deze info is 

gebaseerd op het ontwerp van het indicatief meerjarenprogramma zoals het werd ingediend bij 
de commissie Openbare Werken, naar aanleiding van de begrotingsbesprekingen. Een definitief 
programma wordt later goedgekeurd. 

 
5.  Ze zullen dan eind 2009, begin 2010 kunnen starten. Het is nog niet gekend hoelang de werken 

zullen duren en wanneer deze zullen worden opgeleverd. Uiteraard is hinder voor het 
wegverkeer te verwachten. Een gepaste omleiding voor het verkeer zal moeten worden 
ingesteld. 

 
6. De communicatie zal te gepaste tijde verlopen via de normale kanalen, nl. via de gemeente 

Evergem, via de website “wegenwerken.be”, via infovergaderingen voor de bevolking, via 
infofolders, enz… 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 421 
van 26 februari 2008 
van JAN ROEGIERS 
 
 
 
Investeringsprogramma wegen   -   Geluidsschermen E40 Drongen 
 
Op het indicatief meerjarenprogramma 2008-2010 van AWV-Oost-Vlaanderen (Agentschap Wegen en 
Verkeer) staat te lezen dat er in 2009 geluidsschermen worden geplaatst op de A10 (E40) in Drongen. 
Hiervoor wordt 800 k euro voorzien. 
 
Deze werken staan niet op het reserveprogramma, waardoor men er redelijkerwijs kan van uitgaan dat 
de werken ook effectief zullen worden uitgevoerd. 
 
1. Welke werken worden precies voorzien? 
 
2. Gaat het om het plaatsen van traditionele geluidsschermen aan beide zijden van de snelweg? 
 
3. Vallen de kosten voor de werken volledig ten laste van het Vlaams Gewest? Zo niet, wie zijn de 

medefinanciers en voor hoeveel euro? 
 
4. Wat is de historiek van dit dossier? Werden of worden er voorbereidende studies of onderzoeken 

gepland? Wat zijn de resultaten? Waarom worden precies op die plaats geluidsschermen geplaatst? 
Wordt er hinder voor het wegverkeer verwacht? 

 
5. Wat is de stand van zaken in dit dossier? Wanneer kunnen de werken effectief aanvangen? 

Hoelang zullen de werken duren en wanneer worden ze opgeleverd? 
 
6. Wordt hierover gecommuniceerd met alle betrokkenen? Hoe en wanneer? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 421 van 26 februari 2008 
van JAN ROEGIERS 
 
 
 
1. De werken bestaan uit het plaatsen van geluidsschermen langs de E40 ter hoogte van de 

Deinsesteenweg en de Brouwerijstraat te Drongen. 
 
2. Het gaat inderdaad om traditionele geluidsschermen aan beide zijden van de snelweg, met een 

geluidsabsorberende bekleding, zij het dat geopteerd wordt voor prefabelementen. 
 
3. De kosten worden gedeeld tussen het Vlaamse Gewest (800.000 €) en de Stad Gent (50.000 €), 

volgens de modaliteiten van module 5 van de mobiliteitsconvenant. 
 
4. De eerste metingen dateren van 1998. De plaatsing van de schermen werd toen echter uitgesteld 

omwille van de geplande heraanleg van het complex Drongen, waarbij de schermen gedeeltelijk 
opnieuw zouden moeten afgebroken worden. Er is echter recent een prefabsysteem ontwikkeld 
dat een oplossing biedt voor bovenstaand probleem. 

 Ter voorbereiding van de plaatsing werden nieuwe geluidsmetingen uitgevoerd in november en 
december 2005. De maximale waarden bedroegen toen 79 dB(A) kant Brouwerijstraat en 77 
dB(A) kant Deinsesteenweg. 

 Omwille van die hoge waarden worden daar geluidsschermen voorzien met de bedoeling de 
geluidsbelasting aan de dichtst bij de E40 gelegen woningen maximaal te reduceren. 

 Voor de plaatsing van de schermen dient er geen rijstrook te worden ingenomen (hoogstens een 
tijdelijke versmalling van de bestaande rijstroken). De hinder voor het verkeer zal dus minimaal 
zijn. 

 
5. In dit dossier zijn volgende zaken bepaald: de geluidsbelasting, de lengte van het scherm, het 

type scherm, een raming van de kostprijs, een verdeelsleutel voor de kosten. De eerstvolgende 
stappen zijn het goedkeuren van het project op de Provinciale Auditcommissie en het afsluiten 
van een overeenkomst met de stad Gent (module 5). Hierna kan de bouwaanvraag worden 
ingediend en een technisch bestek worden opgemaakt. De aanbesteding is voorzien in de eerste 
helft van 2009, de uitvoering ervan in de 2° helft van 2009. De werken zullen een 2-tal maand 
duren. 

 
6. Er wordt over dit project gecommuniceerd volgens de gebruikelijke samenwerking hiervoor 

tussen het Vlaamse Gewest en de Stad Gent als over het project meer concrete informatie inzake 
uitvoering bekend is (via media, bewonersbrief,…) . 
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₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 422 
van 26 februari 2008 
van JAN ROEGIERS 
 
 
 
Investeringsprogramma wegen   -   N43 Gent 
 
Op het indicatief meerjarenprogramma 2008-2010 van AWV-Oost-Vlaanderen (Agentschap Wegen en 
Verkeer) staat te lezen dat er werken worden voorzien aan de N43 in Gent tussen de kruispunten “De 
Sterre” en “Drie Sleutels”. Er is ook 4000 k euro voorzien in 2010. 
 
Deze werken staan niet op het reserveprogramma, waardoor men er redelijkerwijs kan van uitgaan dat 
de werken ook effectief zullen worden uitgevoerd. 
 
1. Welke werken worden precies voorzien? 
 
2. Medeopdrachtgevers zijn de stad Gent en Aquafin. Hoeveel euro voorzien zij in 2010 voor welke 

werken? 
 
3. Wat is de historiek van dit dossier? Werden er vroeger reeds voorbereidende studies of 

onderzoeken uitgevoerd? Wat waren de resultaten? 
 
4. Wat is de stand van zaken in het dossier? Wanneer kunnen de werken effectief aanvangen? 

Hoelang zullen de werken duren en wanneer worden ze opgeleverd? Wordt er hinder voor het 
wegverkeer verwacht? 

 
5. Wordt hierover gecommuniceerd met alle betrokkenen? Hoe en wanneer? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 422 van 26 februari 2008 
van JAN ROEGIERS 
 
 
 
1. De geplande werken voorzien de volledige herinrichting van de N43 Kortrijksesteenweg te 

Gent, inclusief de aanleg van een gescheiden rioleringsstelsel, van fiets- en voetpaden, groen-
voorziening, verlichting, straatmeubilair, … en dat tussen de kruispunten De Sterre en De Drie 
Sleutels. 
 

2. Medeopdrachtgevers zijn de stad Gent en TMVW (voor de rioleringen). Het aandeel van deze 
medeopdrachtgevers is nog niet bekend. Het is nog niet helemaal duidelijk of Aquafin, dat de 
voorbije jaren al een aantal ingrepen heeft gedaan in Sint-Denijs-Westrem, nog medefinancier 
zal zijn in het project.  
 

3. Er is eerder een verkeersplanologische en stedenbouwkundige studie uitgevoerd voor de 
herinrichting van dit wegvak. Het daarin weerhouden concept voorziet grotendeels centraal een 
2 x 1 rijweg voor het doorgaande verkeer en aan weerszijden een ventweg voor de lokale 
ontsluitingen. Aan de bijzonderste kruispunten is een rotonde voorzien om veilige linksaf-
bewegingen toe te laten en om te kunnen keren. Omwille van de sterke barrièrewerking van de 
N43 is aan weerszijden een dubbelrichtingsfietspad voorzien.  
 

4. Door budgettaire beperkingen is het project al meermaals moeten verschoven worden op het 
meerjarenprogramma. De eerstvolgende stap is een herevaluatie met alle betrokken partijen over 
het vroeger opgemaakte concept. Er hebben zich in de ruime omgeving belangrijke 
ontwikkelingen voorgedaan die mogelijks een impact hebben op de geplande herinrichting. 
Voorafgaandelijk (vermoedelijk in 2009) zal de rotonde De Drie Sleutels worden omgebouwd 
tot een volwaardige tweestrooksrotonde, met vrijliggende fietspaden, in het kader van het 
wegwerken van gevaarlijke punten in Vlaanderen (TV3V-project). Vervolgens is het de 
bedoeling het knoop-punt De Sterre om te bouwen tot een kluifrotonde, eveneens als een TV3V-
project.  

 Dat zal vermoedelijk in 2010 zijn. Omdat er afstemming moet gebeuren tussen de verschillende 
projecten is actueel nog niet bekend wanneer de herinrichting van de N43 zal aanvangen, 
hoelang de werken zullen duren en waneer ze zullen worden opgeleverd. Uiteraard kan er hinder 
voor het wegverkeer worden verwacht.  
 

5. De communicatie met alle betrokkenen zal, in samenwerking met de Stad Gent, ten gepaste tijde 
en op de gebruikelijke wijze gebeuren, (infovergaderingen, infofolders, bewonersbrieven, pers-
berichten, …), zowel voor de kruispunten De Drie Sleutels en De Sterre als voor de globale 
herinrichting van de N43.  
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 424 
van 26 februari 2008 
van JAN ROEGIERS 
 
 
 
Investeringsprogramma wegen   -   N437 Nevele 
 
Op het indicatief meerjarenprogramma 2008-2010 van AWV-Oost-Vlaanderen (Agentschap Wegen en 
Verkeer) staat te lezen dat er werken worden voorzien aan de N437 in Nevele voor de “Omlegging” in 
Hansbeke. Er is 1500 k euro voorzien voor 2010. 
 
Deze werken staan niet op het reserveprogramma, waardoor men er redelijkerwijs kan van uitgaan dat 
de werken ook effectief zullen worden uitgevoerd. 
 
1. Welke werken worden precies voorzien in deze fase 2? 
 
2. Zijn er andere medeopdrachtgevers? Hoeveel euro voorzien zij in 2010 voor welke werken? 
 
3. Wat is de historiek van dit dossier? Werden er vroeger reeds voorbereidende studies of 

onderzoeken uitgevoerd? Wat waren de resultaten? 
 
4. Wat is de stand van zaken in het dossier? Wanneer kunnen de werken effectief aanvangen? 

Hoelang zullen de werken duren en wanneer worden ze opgeleverd? Wordt er hinder voor het 
wegverkeer verwacht? 

 
5. Wordt hierover gecommuniceerd met alle betrokkenen? Hoe en wanneer? 



-904-  Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.7 - April 2008
 
 

 

HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 424 van 26 februari 2008 
van JAN ROEGIERS 
 
 
 
1. De werken bestaan uit de wegeniswerken voor de omlegging van de N437 te Nevele, inclusief 

de aanleg van fietspaden en afwateringsstelsel. De omleggingsweg loopt vanaf de N437 
Nevelestraat tot Hansbeke-dorp. In de omleggingsweg wordt een tunnel onder de sporen 
aangelegd met aansluitingen op de Merendreestraat. De tunnel, en de aansluitingen op de 
Merendreestraat (N461), zijn ten laste van Infrabel. Het ganse project is een gevolg van de 
afschaffing van spooroverweg 23 in Hansbeke. Ter hoogte van die overweg 23 voorziet Infrabel 
eveneens een fiets- en voetgangerstunnel die tevens dienst doet voor de reizigers met 
opstapplaats station Hansbeke. 

 
2. Dit project wordt uitgevoerd in nauwe samenwerking met Infrabel. Infrabel is de aanbestedende 

overheid voor het ganse dossier. Zij voorziet hiertoe ongeveer 6 miljoen euro voor de aanleg van 
de tunnel onder de sporen, incl. toegangshellingen en aansluitingen op de Merendreestraat. 
Tevens is ook de gemeente Nevele partner in de overeenkomst. Zij hoeven geen 
investeringsgelden te voorzien. Zij dragen enkel bij in de kosten voor onderhoud en 
elektriciteitsverbruik van de pompinstallaties van de fiets- en voetgangerstunnel. Daarnaast dient 
de gemeente Nevele ook de bestaande gewestweg N437a kosteloos in te lijven bij de 
gemeentewegenis zoals voorzien in module 2 van het mobiliteitsconvenant. 

 
3. De omlegging Hansbeke is een project met een lange historiek. Op het gewestplan is een 

reservatiestrook voorzien voor de omleggingsweg. Infrabel heeft reeds een MER opgemaakt 
voor de spoorlijn Gent-Oostende. Daarin is de omlegging Hansbeke opgenomen. Dit MER is 
conform verklaard. 

 
4. De samenwerkingsovereenkomst tussen Infrabel, het Vlaamse Gewest en de gemeente Nevele is 

in opmaak. Nadat de onteigeningsbesluiten zijn bekomen, kunnen de onteigeningen aanvangen. 
De werken zullen vermoedelijk kunnen aanvangen in 2011. Het is momenteel nog niet gekend 
hoelang de werken zullen duren. Er wordt minimale hinder voor het wegverkeer verwacht. 

 
 De uitvoering van de werken in 2010 is tevens afhankelijk van de definitieve opname op het 

effectieve investeringsprogramma van dat jaar. 
 
5. De communicatie verloopt te gepaste tijde via de normale kanalen, nl. via de gemeente Nevele: 

de Gemeentelijke Begeleidingscommissie, infovergaderingen, infofolders, enz… 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 425 
van 26 februari 2008 
van JAN ROEGIERS 
 
 
 
Investeringsprogramma wegen   -   N409 Aalter 
 
Op het indicatief meerjarenprogramma 2008-2010 van AWV-Oost-Vlaanderen (Agentschap Wegen en 
Verkeer) staat te lezen dat er werken worden voorzien aan de N409 in Aalter voor de herinrichting van 
de Steenweg op Deinze. Er is 176 k euro voorzien voor fase 2 in 2009. 
 
Deze werken staan niet op het reserveprogramma, waardoor men er redelijkerwijs kan van uitgaan dat 
de werken ook effectief zullen worden uitgevoerd. 
 
1. Welke werken worden precies voorzien in deze fase 2? 
 
2. Medeopdrachtgever is de gemeente Aalter. Hoeveel euro voorziet zij in 2009 voor welke werken? 
 
3. Wat is de historiek van dit dossier? Werden er vroeger reeds voorbereidende studies of 

onderzoeken uitgevoerd? Wat waren de resultaten? 
 
4. Wat is de stand van zaken in het dossier? Wanneer kunnen de werken effectief aanvangen? 

Hoelang zullen de werken duren en wanneer worden ze opgeleverd? Wordt er hinder voor het 
wegverkeer verwacht? 

 
5. Wordt hierover gecommuniceerd met alle betrokkenen? Hoe en wanneer? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 425 van 26 februari 2008 
van JAN ROEGIERS 
 
 
 
1. In deze tweede fase worden de wegeniswerken voorzien in de doortocht van de N409 in 

Lotenhulle (Aalter). Deze houden de aanleg in van fietspaden, de heraanleg van de rijweg, de 
aanleg van rioleringen (RWA en DWA), de aanleg van voetpaden, straatmeubilair, groen-
voorzieningen, enz… 

 
 Deze info is gebaseerd op het ontwerp van het indicatief meerjarenprogramma zoals het werd 

ingediend bij de commissie Openbare Werken, naar aanleiding van de begrotingsbesprekingen. 
Een definitief programma wordt later goedgekeurd. 

 
2. Het aandeel van de gemeente Aalter wordt geraamd op 1,18 miljoen euro voor de rioleringen, de 

fietspaden (gesubsidieerd via module 13), de voetpaden, straatmeubilair en groen. 
 
3. Dit dossier kent weinig of geen historiek, tenzij de heraanleg van het aansluitende wegvak van 

de N409 tussen Lotenhulle en Aalter, welke momenteel in uitvoering is. De studie voor de 
tweede fase is momenteel in uitvoering. De opmaak van het bestek is in een finaal stadium. De 
gemeente Aalter is aanbestedende overheid, AWV is medefinancier. 

 
4. De werken kunnen normaal gezien effectief aanvangen in 2009. De werken moeten nog 

aanbesteed worden. Er is nog niet exact gekend hoelang de werken zullen duren en wanneer 
deze zullen worden opgeleverd. Uiteraard is ook hier hinder voor het wegverkeer te verwachten. 
Een gepaste omleiding voor het verkeer zal moeten worden ingesteld in overleg met de 
gemeente. 

 
5. De communicatie zal te gepaste tijde verlopen via de normale kanalen, nl. via de gemeente 

Aalter, via de website “wegenwerken.be”, via infovergaderingen voor de bevolking, via 
infofolders, enz… 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 426 
van 26 februari 2008 
van JAN ROEGIERS 
 
 
 
Investeringsprogramma wegen   -   Geluidsscherm Mariakerke 
 
Op het indicatief meerjarenprogramma 2008-2010 van AWV-Oost-Vlaanderen (Agentschap Wegen en 
Verkeer) staat te lezen dat er in 2008 een geluidswerend scherm wordt geplaatst ter hoogte van de 
Driesdreef in Mariakerke. Hiervoor wordt 150 k euro voorzien. 
 
Deze werken staan niet op het reserveprogramma, waardoor men er redelijkerwijs kan van uitgaan dat 
de werken ook effectief zullen worden uitgevoerd. 
 
1. Welke werken worden precies voorzien? 
 
2. Wat wordt precies bedoeld met een geluidswerend scherm? 
 
3. Vallen de kosten voor de werken volledig ten laste van het Vlaams Gewest? Zo niet, wie zijn de 

medefinanciers en voor hoeveel euro? 
 
4. Wat is de historiek van dit dossier? Werden of worden er voorbereidende studies of onderzoeken 

gepland? Wat zijn de resultaten? Waarom worden precies op die plaats geluidswerende schermen 
geplaatst? Wordt er hinder voor het wegverkeer verwacht? 

 
5. Wat is de stand van zaken in het dossier? Wanneer kunnen de werken effectief aanvangen? 

Hoelang zullen de werken duren en wanneer worden ze opgeleverd? 
 
6. Wordt hierover gecommuniceerd met alle betrokkenen? Hoe en wanneer? 



-908-  Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.7 - April 2008
 
 

 

HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 426 van 26 februari 2008 
van JAN ROEGIERS 
 
 
 
1. De werken voorzien het plaatsen van een geluidswerend scherm langs R4-binnenring ter hoogte 

van de Driesdreef, tussen de Oranjeboomstraat en de Beekstraatbrug.  
 

2. Met een geluidswerend scherm wordt een wandvormige constructie bedoeld, bekleed met 
geluidsabsorberende elementen aan de wegzijde, met de bedoeling de geluidsbelasting 
veroorzaakt door het wegverkeer, te reduceren ter hoogte van de achter het scherm gelegen 
woningen. 
 

3. De kosten vallen deels ten laste van het Vlaamse Gewest en deels ten laste van de stad Gent 
volgens de modaliteiten van module 5 van het Mobiliteitsconvenant. Het stadsaandeel wordt 
geraamd op ca. 185.000 euro.  
 

4. Het scherm op die plaats wordt voorzien tussen de geluidswal langsheen de Bourgoyen en de 
Beekstraatbrug waar woningen zich dicht tegen de R4 bevinden. Er werd een akoestisch 
onderzoek uitgevoerd. De hoogste geluidsbelasting bedroeg 69,1 dB(A). Verder werd uiteraard 
ook een stabiliteitsstudie uitgevoerd voor het scherm.  
Voor het bouwen van het scherm zal er geen hinder zijn op de R4-binnenring zelf, wel op het 
langsgelegen fietspad, waarvoor een wegomlegging zal nodig zijn via de R4-buitenring. 

 
5. Het technisch dossier is in voorbereiding. De stedenbouwkundige vergunning wordt binnenkort 

aangevraagd. Het is nu nog niet duidelijk wanneer de werken kunnen starten ; ze zullen 
vermoedelijk een drietal maanden duren. De aanbesteding is voorzien in de tweede helft van 
2008. 

 
6. De aanpalende bewoners zullen ten gepaste tijde, in samenwerking met de stad Gent, door 

middel van een bewonersbrief worden geïnformeerd. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 427 
van 26 februari 2008 
van JAN ROEGIERS 
 
 
 
Investeringsprogramma wegen   -   N9 Gent-Evergem 
 
Op het indicatief meerjarenprogramma 2008-2010 van AWV-Oost-Vlaanderen (Agentschap Wegen en 
Verkeer) staat te lezen dat er werken worden voorzien aan de N9 in Gent tussen Palinghuizen en 
Brugsevaart en in Evergem van R4 tot Bierstal. Beide geplande werken palen nagenoeg aan elkaar. 
 
Deze werken staan niet op het reserveprogramma, waardoor men er redelijkerwijs kan van uitgaan dat 
de werken ook effectief zullen worden uitgevoerd. 
 
1. Waarom worden beide werken niet samen aangepakt? 
 
2. Ontstaat door een spreiding van beide werken niet het probleem dat over een strook van ongeveer 

5 kilometer allerlei werken zullen worden uitgevoerd die over meer dan drie jaar zullen worden 
gespreid, met alle (verkeers)problemen van dien? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 427 van 26 februari 2008 
van JAN ROEGIERS 
 
 
 
1. Beide projecten worden niet samen aangepakt om de uitgaven te kunnen spreiden over twee 

begrotingsjaren. Aangezien de projecten zich enerzijds op grondgebied Gent en anderzijds op 
grondgebied Lovendegem bevinden, zouden bij het samenvoegen de procedures voor 
goedkeuring van studieopdracht, definitief ontwerp en de werken zelf zeer lang kunnen 
aanslepen. Bovendien is het vak Brugsevaart-Palinghuizen om verkeersveiligheidsredenen meer 
prioritair. 

 
2. Bij het samenvoegen van beide projecten kan men toch niet over de volledige lengte 

tezelfdertijd werken uitvoeren, omwille van de verkeersafwikkeling en de bereikbaarheid van de 
aanpalende eigendommen. In ieder geval zal een fasering nodig zijn in twee hoofdfasen R40-R4 
en R4-Bierstal. Ook om die redenen is het samenvoegen tot één project niet zinvol. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 428 
van 26 februari 2008 
van JAN ROEGIERS 
 
 
 
Investeringsprogramma wegen   -   N9 Evergem 
 
Op het indicatief meerjarenprogramma 2008-2010 van AWV-Oost-Vlaanderen (Agentschap Wegen en 
Verkeer) staat te lezen dat er werken worden voorzien aan de N9 in Evergem vanaf de R4 tot Bierstal. 
Er is 150 k euro voorzien in fase 1 voor studies in 2009 en 1000 k euro pro memorie. 
 
Deze werken staan niet op het reserveprogramma, waardoor men er redelijkerwijs kan van uitgaan dat 
de studie en de werken ook effectief zullen worden uitgevoerd. 
 
1. Wat wordt er in de studie onderzocht? 
 
2. Welke werken worden precies voorzien? 
 
3. Zijn er medeopdrachtgevers voor deze werken? Zo ja, hoeveel euro voorzien zij in 2008, 2009 en 

2010 voor welke werken? 
 
4. Wat is de historiek van dit dossier? Werden er vroeger reeds voorbereidende studies of 

onderzoeken uitgevoerd? Wat waren de resultaten? 
 
5. Wat is de stand van zaken in het dossier? Wanneer kunnen de werken effectief aanvangen? 

Hoelang zullen de werken duren en wanneer worden ze opgeleverd? Wordt er hinder voor het 
wegverkeer verwacht? 

 
6. Wordt hierover gecommuniceerd met alle betrokkenen? Hoe en wanneer? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 428 van 26 februari 2008 
van JAN ROEGIERS 
 
 
 
1. De studie heeft als doel het technisch ontwerp op te maken van de herinrichting van de N9 

tussen de R4 en Bierstal, inclusief de aanleg van een gescheiden rioleringsstelsel, van fiets- en 
voetpaden, groenvoorziening, verlichting, straatmeubilair…, zodat de stedenbouwkundige 
vergunning kan worden aangevraagd en de werken aanbesteed.  
 

2. De werken, zoals vermeld voor de studieopdracht, worden voorzien.  
 

3. Medeopdrachtgevers zijn de gemeenten Evergem en Lovendegem en TMVW (voor de 
rioleringen). Het aandeel van de medeopdrachtgevers is nog niet bekend. Naast hun aandeel in 
de studieopdracht in 2009, zullen zij later hun aandeel in de werken moeten budgetteren. 
 

4. Er is eerder een streefbeeldstudie opgemaakt voor de N9 tussen Gent en Brugge. Voor het 
technisch ontwerp van het betrokken wegvak wordt uitgegaan van het concept vastgelegd in het 
streefbeeld. Alle lokale overheden waren betrokken bij de opmaak van het streefbeeld dat werd 
goedgekeurd door de Provinciale Auditcommissie.  
 

5. De samenwerkingsovereenkomst tussen de partners moet nog worden opgemaakt. De opmaak 
van het bestek voor de studieopdracht moet nog starten. Bijgevolg is nog niets geweten over het 
tijdstip van aanvang van de werken, hoelang ze zullen duren en wanneer ze worden opgeleverd. 
Uiteraard kan er hinder voor het wegverkeer worden verwacht.  
 

6. De communicatie met alle betrokkenen zal ten gepaste tijde gebeuren via de gebruikelijke 
kanalen, in samenwerking met de lokale overheden (infovergaderingen, infofolders, 
bewonersbrieven, …). 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 429 
van 26 februari 2008 
van JAN ROEGIERS 
 
 
 
Investeringsprogramma wegen   -   N9 Gent 
 
Op het indicatief meerjarenprogramma 2008-2010 van AWV-Oost-Vlaanderen (Agentschap Wegen en 
Verkeer) staat te lezen dat er werken worden voorzien aan de N9 in Gent. Er is 280 k euro voorzien in 
fase 1 voor studies en 3000 k euro in 2010. 
 
Deze werken staan niet op het reserveprogramma, waardoor men er redelijkerwijs kan van uitgaan dat 
de studie en de werken ook effectief zullen worden uitgevoerd. 
 
1. Wat wordt er in de studie onderzocht? 
 
2. Welke werken worden precies voorzien? 
 
3. Medeopdrachtgevers zijn de stad Gent en TMVW. Hoeveel euro voorzien zij in 2008, 2009 en 

2010 voor welke werken? 
 
4. Wat is de historiek van dit dossier? Werden er vroeger reeds voorbereidende studies of 

onderzoeken uitgevoerd? Wat waren de resultaten? 
 
5. Wat is de stand van zaken in het dossier? Wanneer kunnen de werken effectief aanvangen? 

Hoelang zullen de werken duren en wanneer worden ze opgeleverd? Wordt er hinder voor het 
wegverkeer voorzien? 

 
6. Wordt hierover gecommuniceerd met alle betrokkenen? Hoe en wanneer? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 429 van 26 februari 2008 
van JAN ROEGIERS 
 
 
 
1. De studie heeft als doel het technisch ontwerp op te maken van de herinrichting van de N9 – 

Palinghuizen en Brugsevaart te Gent, inclusief de aanleg van een gescheiden rioleringsstelsel, 
van fiets- en voetpaden, groenvoorziening, verlichting, straatmeubilair…, zodat de 
stedenbouwkundige vergunning kan worden aangevraagd en de werken aanbesteed. 

 
2. De werken, zoals vermeld voor de studieopdracht, worden voorzien. 
 
3. Medeopdrachtgevers zijn de stad Gent en TMVW (voor de rioleringen). Het aandeel van de 

medeopdrachtgevers is nog niet bekend. Naast hun aandeel in de studieopdracht in 2008, zullen 
zij in 2010 hun aandeel in de werken moeten budgetteren. 

 
4. Er is eerder een verkeersplanologische en stedenbouwkundige studie uitgevoerd voor de 

herinrichting van dit wegvak. Het daarin weerhouden concept voorziet een inrichting met één 
rijstrook per rijrichting met over een groot gedeelte een middenberm. Aan de kant van het water 
is een dubbelrichtingsfietspad voorzien. Aan de kant van de woningen wordt er, waar er 
voldoende ruimte is, een ventweg voorzien. Bijzondere aandacht gaat naar veilige oversteken. 

 
5. De voorbereiding van de samenwerkingsovereenkomst tussen de partners is lopende. De 

opmaak van het bestek voor de studieopdracht is gestart. Er is nog niets geweten over het tijdstip 
van aanvang van de werken, hoelang ze zullen duren en wanneer ze worden opgeleverd.  

 Uiteraard kan er hinder voor het wegverkeer worden verwacht. 
 
6. De communicatie met alle betrokkenen zal ten gepaste tijde en op de gebruikelijke wijze 

gebeuren in samenwerking met de stad Gent (infovergaderingen, infofolders, bewoners-brieven, 
…). 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 430 
van 26 februari 2008 
van KATHLEEN HELSEN 
 
 
 
Investeringsprogramma wegen   -   N118 Arendonk 
 
In het investeringsprogramma wegen 2008-2010 is het project “Vak Arendonk-Ravels (structureel 
onderhoud: plaatselijke herstellingen)” aan de N118 in Arendonk opgenomen. Hiervoor werd voor 
2009 625.000 euro uitgetrokken, 400.000 euro voor 2010. 
 
1. Kan de minister een volledige omschrijving geven van het project? 
 
2. Welke timing stelt de minister voorop om het project te realiseren? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 430 van 26 februari 2008 
van KATHLEEN HELSEN 
 
 
 
1. De werken omvatten de hernieuwing van het wegdek van de N118 t.h.v. de gemeenten 

Arendonk en Ravels, tussen de kilometerpunten 19,56 en 31,28. 
 
2. Deze werken zijn in het driejarenprogramma 2008-2010 voorzien voor 2010. Indien het project 

wordt weerhouden op het goed te keuren investeringsprogramma 2010, zullen de werken zo 
spoedig mogelijk door het Agentschap Wegen en Verkeer worden aanbesteed. Na de toewijzing 
van het project aan de meest voordelige inschrijver, zal aansluitend worden overgegaan tot de 
daadwerkelijke uitvoering van de werken. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 431 
van 26 februari 2008 
van KATHLEEN HELSEN 
 
 
 
Investeringsprogramma wegen   -   Kruispunt N123 Retie 
 
In het investeringsprogramma wegen 2008-2010 is het project “Kasterlee-Retie: herinrichting 
kruispunt met “ring” in Retie” aan de N123 in Retie opgenomen. Hiervoor werd voor 2009 425.000 
euro uitgetrokken. 
 
1. Kan de minister een volledige omschrijving geven van het project? 
 
2. Welke timing stelt de minister voorop om het project te realiseren? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 431 van 26 februari 2008 
van KATHLEEN HELSEN 
 
 
 
1. De werken omvatten de herinrichting van het kruispunt van de N123 met de Kasteelstraat, de 

Pijlstraat en de Sint-Paulusstraat te Retie om de veiligheid en de vlotheid van het verkeer  langs 
de "ring" rond Retie te bevorderen. 

  
2. Deze werken zijn in het driejarenprogramma 2008-2010 voorzien voor 2009.  
 
 Deze info is gebaseerd op het ontwerp van het indicatief meerjarenprogramma zoals het werd 

ingediend bij de commissie Openbare Werken, naar aanleiding van de begrotingsbesprekingen. 
Een definitief programma wordt later goedgekeurd. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 432 
van 26 februari 2008 
van KATHLEEN HELSEN 
 
 
 
Investeringsprogramma wegen   -   N126 Laakdal 
 
In het investeringsprogramma wegen 2008-2010 is het project “Structureel onderhoud” aan de N126 
in Laakdal opgenomen. Hiervoor werd voor 2009 400.000 euro uitgetrokken. 
 
1. Kan de minister een volledige omschrijving geven van het project? 
 
2. Welke timing stelt de minister voorop om het project te realiseren? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 432 van 26 februari 2008 
van KATHLEEN HELSEN 
 
 
 
1. De werken omvatten de hernieuwing van het wegdek van de N126 te Laakdal tussen de 

kilometerpunten 8,0 en 8,8. 
  
2. Deze werken zijn in het driejarenprogramma 2008-2010 voorzien voor 2010.  
 
 Deze info is gebaseerd op het ontwerp van het indicatief meerjarenprogramma zoals het werd 

ingediend bij de commissie Openbare Werken, naar aanleiding van de begrotingsbesprekingen. 
Een definitief programma wordt later goedgekeurd. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 433 
van 26 februari 2008 
van KATHLEEN HELSEN 
 
 
 
Investeringsprogramma wegen   -   N131 Rijkevorsel 
 
In het investeringsprogramma wegen 2008-2010 is het project “Rijkevorsel-Merksplas: Structureel 
onderhoud” aan de N131 Rijkevorsel opgenomen. Hiervoor werd voor 2008 300.000 euro 
uitgetrokken. 
 
1. Kan de minister een volledige omschrijving geven van het project? 
 
2. Welke timing stelt de minister voorop om het project te realiseren? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 433 van 26 februari 2008 
van KATHLEEN HELSEN 
 
 
 
1. De werken omvatten de hernieuwing van het wegdek van de N131 t.h.v. de gemeenten 

Rijkevorsel en Merksplas tussen de kilometerpunten 10,0 en 12,4. 
 De huidige wegenis, bestaande uit een wegverharding in betonplaten, zal hierbij worden 

opgebroken en vervangen door een wegverharding in asfalt. 
  
2. Deze werken zijn in het driejarenprogramma 2008-2010 voorzien voor 2008.  
 
 Deze info is gebaseerd op het ontwerp van het indicatief meerjarenprogramma zoals het werd 

ingediend bij de commissie Openbare Werken, naar aanleiding van de begrotingsbesprekingen. 
Een definitief programma wordt later goedgekeurd. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 434 
van 26 februari 2008 
van KATHLEEN HELSEN 
 
 
 
Investeringsprogramma wegen   -   N131 Rijkevorsel (2) 
 
In het investeringsprogramma wegen 2008-2010 is het project “St.-Lenaerts-Rijkevorsel: Structureel 
onderhoud” aan de N131 in Rijkevorsel opgenomen. Hiervoor werd voor 2008 500.000 euro 
uitgetrokken, 2.000.000 euro in 2010. 
 
1. Kan de minister een volledige omschrijving geven van het project? 
 
2. Welke timing stelt de minister voorop om het project te realiseren? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 434 van 26 februari 2008 
van KATHLEEN HELSEN 
 
 
 
1. De werken omvatten de hernieuwing van het wegdek van de N131 t.h.v. van de gemeenten 

Rijkevorsel en Merksplas tussen de kilometerpunten 1,9 en 6,0. 
 De huidige wegenis, bestaande uit een wegverharding in betonplaten, zal hierbij worden 

opgebroken en vervangen door een wegverharding in asfalt. 
 
2. Deze werken zijn in het driejarenprogramma 2008-2010 voorzien, gedeeltelijk voor 2008 en 

2010.  
 
 Deze info is gebaseerd op het ontwerp van het indicatief meerjarenprogramma zoals het werd 

ingediend bij de commissie Openbare Werken, naar aanleiding van de begrotingsbesprekingen. 
Een definitief programma wordt later goedgekeurd. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 435 
van 26 februari 2008 
van KATHLEEN HELSEN 
 
 
 
Investeringsprogramma wegen   -   N132 Beerse 
 
In het investeringsprogramma wegen 2008-2010 is het project “Herinrichting wegvak” aan de N132 in 
Beerse opgenomen. Hiervoor werd voor 2008 1.500.000 euro uitgetrokken. 
 
1. Kan de minister een volledige omschrijving geven van het project? 
 
2. Welke timing stelt de minister voorop om het project te realiseren? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 435 van 26 februari 2008 
van KATHLEEN HELSEN 
 
 
 
1. Het project omvat de hernieuwing van het weggedeelte van de N132 t.h.v. de gemeente Beerse, 

tussen de kilometerpunten 2,2 en 4,9. 
 De huidige wegenis, bestaande uit een wegverharding in betonplaten, zal hierbij worden 

opgebroken en vervangen door een wegverharding in asfalt (SMA) en vrijliggende fietspaden in 
rode beton.   

 Het project dient afgestemd op een aantal aangrenzende projecten in het kader van het 
programma voor het wegwerken van de gevaarlijke punten (TV3V). 

  
2. De timing van deze werken dient afgestemd te worden op de vordering van de noodzakelijke 

voorafgaande onteigeningen enerzijds en op de planning van de aangrenzende TV3V-projecten 
anderzijds. 

 
 Deze info is gebaseerd op het ontwerp van het indicatief meerjarenprogramma zoals het werd 

ingediend bij de commissie Openbare Werken, naar aanleiding van de begrotingsbesprekingen. 
Een definitief programma wordt later goedgekeurd. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 436 
van 26 februari 2008 
van KATHLEEN HELSEN 
 
 
 
Investeringsprogramma wegen   -   N132 Merksplas 
 
In het Investeringsprogramma Wegen 2008-2010 is het project “Structureel onderhoud: vervangen 
asfalt” aan de N132 in Merksplas opgenomen. Hiervoor werd voor 2008 275.000 euro uitgetrokken. 
 
1. Kan de minister een volledige omschrijving geven van het project? 
 
2. Welke timing stelt de minister voorop om het project te realiseren? 
 



-928-  Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.7 - April 2008
 
 

 

HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 436 van 26 februari 2008 
van KATHLEEN HELSEN 
 
 
 
1. De werken omvatten de hernieuwing van het wegdek (vervangen asfaltverharding) van de N132 

te Merksplas tussen de kilometerpunten 7,0 en 9,7. 
  
2. De timing van deze werken dient afgestemd op de planning in het kader van het aangrenzende 

werk (module 13) langs de N132. 
 
 Deze info is gebaseerd op het ontwerp van het indicatief meerjarenprogramma zoals het werd 

ingediend bij de commissie Openbare Werken, naar aanleiding van de begrotingsbesprekingen. 
Een definitief programma wordt later goedgekeurd. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 437 
van 26 februari 2008 
van KATHLEEN HELSEN 
 
 
 
Investeringsprogramma wegen   -   N136 Baileybrug Mol 
 
In het Investeringsprogramma Wegen 2008-2010 is het project “Structureel onderhoud wegdek 
Baileybrug” aan de N136 in Mol opgenomen. Hiervoor werd voor 2008 80.000 euro uitgetrokken. 
 
1. Kan de minister een volledige omschrijving geven van het project? 
 
2. Welke timing stelt de minister voorop om het project te realiseren? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 437 van 26 februari 2008 
van KATHLEEN HELSEN 
 
 
 
1. De werken omvatten de vernieuwing van het houten brugdek van de Baileybrug, ingevolge 

verschillende klachten m.b.t. geluidshinder, alsook omdat de bovenvloer aan vernieuwing toe is. 
De bovenvloerplanken zullen hierbij worden vervangen door nieuwe planken uit een meer 
duurzame houtsoort (azobe) die onder een hoek van ongeveer 30° zullen worden aangebracht 
i.p.v. de huidige hoek van 45°. De ondervloer kan, naar alle waarschijnlijkheid, worden 
behouden. Tussen de onder- en bovenvloer zullen geluiddempende rubberen matten worden 
voorzien, in de hoop alzo de geluidshinder te kunnen beperken. 

  
2. Deze werken zijn in het driejarenprogramma 2008-2010 voorzien voor 2008. De werken zullen 

nog in de eerste helft van 2008 worden aanbesteed, zodat de uitvoering van deze werken in de 
tweede helft van 2008 zou kunnen doorgaan. 

 
 Deze info is gebaseerd op het ontwerp van het indicatief meerjarenprogramma zoals het werd 

ingediend bij de commissie Openbare Werken, naar aanleiding van de begrotingsbesprekingen. 
Een definitief programma wordt later goedgekeurd. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 438 
van 26 februari 2008 
van JAN VERFAILLIE 
 
 
 
Zandvoordebrug Oudenburg   -   Vervanging 
 
In opvolging van mijn schriftelijke vragen nr. 81 van 5 november 2004 (Bulletin van Vragen en 
Antwoorden nr. 8 van 25 februari 2005, blz. 659) en nr. 721 van 1 september 2005 (Websitebulletin 
publicatiedatum 04-11-2005) in verband met de vervanging van de Zandvoordebrug in Oudenburg 
over het kanaal Plassendale-Nieuwpoort, zou ik graag volgende vragen stellen. 
 
1. Wat is de stand van zaken in dit dossier? 
 
2. Heeft de aanbesteding al plaatsgehad? Zo ja, wanneer? Zo neen, waarom niet? 
 
3. Wat is de geraamde kostprijs van het dossier? 
 
4. Wanneer zullen de werken uiteindelijk kunnen starten? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILEU EN NATUUR  
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 438 van 26 februari 2008 
van JAN VERFAILLIE 
 
 
 
1. De studies van de onder- en bovenbouw en van de elektronische uitrusting van de beweegbare 

brug zijn in opmaak. Verwacht wordt dat de studies in de loop van dit jaar zullen afgerond zijn. 
 
2. In het indicatief meerjarenprogramma zijn de werken voorzien op het begrotingsjaar 2009.  
 Gelet op de huidige stand van het dossier heb ik dit project opgenomen op het 

reserveprogramma van 2008. De aanbesteding van de werken zal ten laatste doorgaan in 2009. 
 
3. De kostprijs van de werken wordt geraamd op 2.000.000 euro (exclusief BTW). 
 
4. De werken zullen starten na onderzoek van het aanbestedingsdossier en de vastlegging van het 

vereiste krediet. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 440 
van 26 februari 2008 
van CHRISTIAN VAN EYKEN 
 
 
 
R0 Wezembeek-Oppem en Kraainem   -   Geluidswering 
 
In zijn antwoord op mijn schriftelijke vraag nr. 343 van 14 maart 2007 (Websitebulletin 
publicatiedatum 20-04-2007) stelde de minister dat er in 2008 geluidswerende maatregelen zullen 
worden voorzien ter hoogte van de Viooltjeslaan in Wezembeek-Oppem en de wijk Esselveld in 
Kraainem langs de Ring rond Brussel. 
 
Wat is de stand van zaken van dit dossier? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 440 van 26 februari 2008 
van CHRISTIAN VAN EYKEN 
 
 
 
De bestekken voor de uitvoering van de geluidsschermen ter hoogte van de Viooltjeslaan in 
Wezembeek-Oppem op de buitenring, en de wijk Esselveld in Kraainem op de binnenring zullen in 
oktober 2008 worden aanbesteed. 
 
De uitvoering is voorzien voor in 2009. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 441 
van 26 februari 2008 
van FRANS PEETERS 
 
 
 
Missing links   -   Stand van zaken 
 
In het Ontwerp Mobiliteitsplan Vlaanderen van juni 2002 werd een lijst van 25 op te lossen missing 
links en knelpunten op hoofdwegennet en primaire wegen categorie I opgenomen. 
 
1. Welke projecten zijn volledig gerealiseerd? Graag ook de realisatiedatum. 
 
2. Wat is de stand van uitvoering (gedeeltelijke realisatie, aanbesteding, studies, …) van de overige 

projecten? Wanneer wordt eventuele realisatie verwacht? Wat is de geraamde kostprijs? Wat is de 
financieringswijze? 

 
3. Zijn er activiteiten aangevat m.b.t. het wegwerken van capaciteitsbeperkende knelpunten die zich 

niet bevinden op “de lijst van 25” uit dit Ontwerp Mobiliteitsplan Vlaanderen? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 441 van 26 februari 2008 
van FRANS PEETERS 
 
 
 
1. De projecten die al zijn gerealiseerd, zijn enerzijds de extra rijstrook op de E17 tussen Kortrijk 

en Waregem en anderzijds het verbeteren van de aansluitingen op de A10 Jabbeke-Oostende. 
Beide projecten zijn gerealiseerd met reguliere kredieten. 

 
 De werken op de E17 zijn voltooid in de zomer van 2004. De verbinding Oostende-Veurne en 

de verbinding Veurne-Oostende zijn in 2006 uitgevoerd door aanpassing van de 
verkeerswisselaar A10/A18 te Jabbeke en door het bouwen van een nieuwe brug over de A10 te 
Jabbeke. 

 
2. Het overzicht van de stand van zaken van de verschillende projecten wordt hieronder gegeven 

op basis van de opdeling zoals ook aangegeven in het Ontwerp Mobiliteitsplan Vlaanderen. 
 
 In de mate van het mogelijke is, zoals gevraagd, ook een (voorlopige) raming opgegeven. 

Hierbij dient wel te worden opgemerkt dat voor de PPS-projecten naast de bouwkost van de 
infrastructuur ook rekening moet worden gehouden met de kosten voor het onderhoud en het 
beschikbaar houden van de infrastructuur (over een periode van 30 jaar), waarvoor in principe 
de opdracht-nemer verantwoordelijk zal zijn. Als ruwe raming voor de onderhoudskost (over 30 
jaar) van elk project wordt 30% van de bouwkost genomen. Ook de kosten voor de over te 
dragen risico’s aan de opdrachtnemer zijn projectgebonden en kunnen voorlopig niet worden 
geraamd. 

 
 Verder zijn voor de PPS-projecten en andere projecten de onteigeningskosten, de kosten voor de 

milieumilderende maatregelen, de planMER en de projectMER gebonden kosten en de kosten 
voor de minder – hinder maatregelen projectgebonden en kunnen slechts na het doorlopen van 
de procedures zoals projectnota, MER, PAC en GBC geraamd worden. De fase waarin de aan 
gang zijnde studies zich nu voor de meeste projecten bevinden laten niet altijd toe deze kosten te 
ramen. 

 
 Wegwerken van missing links en knelpunten op het hoofdwegennet : 
 

 1. Aanleg van de Oosterweelverbinding 
 Voor de realisatie van de Oosterweelverbinding is momenteel een onderhandelingsprocedure 

lopende. Deze onderhandelingsprocedure zou zich in een finale fase bevinden. Meer informatie 
hierover kan worden gevraagd bij BAM. 

 
 2. Aanleg van de A102 (Merksem R1, tot A13 Wommelgem) 
 In de mobiliteitsstudie "quickscan van de gewestplantracés" in opdracht van het 

provinciebestuur Antwerpen, is de meest recente informatie terug te vinden. 
 Het reservatiegebied van de A102 behelst de 2e spoorontsluiting en de uitbouw van een 

parallelweg. Er bestaat een voorontwerp GRUP, 2e fase spoorontsluiting én een beslissing van 
de Vlaamse Regering over het spoortracé. De aanleg van de A102 als parallelweg zelve wordt 
niet meer opportuun geacht. 

 De keuze gaat hier naar een optimalisatie van de bestaande R1. 
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 3. Omvormen van de A12 Antwerpen-Roosendaal tot autosnelweg 
 Dit wegvak werd in de praktijk al grotendeels ingericht als hoofdweg, ondermeer na de 

werken aan de "Leugenberg". Sommige op- en afritten (bv. Hoevenen) kennen een nog niet-
conforme inrichting. Zopas werd echter een streefbeeldstudie afgerond. Deze doet uitspraak 
over het al dan niet wenselijk zijn van de realisatie van nieuwe complexen op de A12-noord. 
Tevens loopt vandaag ook de tracéstudie Nx, waarvan de aansluiting op de A12 eveneens wordt 
onderzocht en die aanleiding zal geven tot een definitieve en geoptimaliseerde keuze. 

 
 4. Omvorming van de A8 te Halle tot autosnelweg (3.5km incl. geluidschermen) 
 Hiervoor is het streefbeeld goedgekeurd in 2008. Er liggen twee gevaarlijke punten (kruispunt 

met de Rodenemweg en met de N28 Nijvelsesteenweg) op dit wegvak, waarvoor TV3V een 
(voor)ontwerp heeft opgemaakt. Conform dit streefbeeld heeft TV3V gezocht naar 
ongelijkgrondse oplossingen. Dit resulteerde in een integrale oplossing met tunnel. Het werd 
echter niet weerhouden als TV3V-project wegens te duur in verhouding tot de beschikbare 
middelen. 

 De afdeling Wegen en Verkeer Vlaams-Brabant heeft een ontwerpstudie voorzien voor de 
gehele omvorming tot hoofdweg/autosnelweg (aanbesteding voorzien najaar 2008).  

 Gezien de stand van zaken, is er momenteel nog geen zicht op de raming en eventuele realisatie 
datum. Er zijn dan ook nog geen middelen voorzien voor uitvoering. 

 
 5. Omvormen van de AX havenrandweg Zuid naar Zeebrugge (Westkapelle – aansluiting N49, 

Blauwe Toren) 
 Dit project is een van de zes Via-Invest projecten, zoals opgenomen in de nota van 25 november 

2005 en aangepast na de beslissingen van 23 maart 2007. Dit project zal dus via een PPS-
constructie worden gefinancierd.  

 Voor dit project dient de GRUP nog te worden opgestart (opgenomen in GRUP Zeehaven). De 
plan-MER werd afgerond, maar de project-MER en onteigeningen zijn nog op te starten. Er 
zullen zowel voor GRUP als voor project-MER twee varianten worden meegenomen. 
Streefdatum voor de start van de werken is voorzien medio 2011. 

 De bouwkost wordt geraamd op 115 miljoen euro (incl. BTW). 
 
 6. Omvormen van de N49 Westkapelle-Zelzate tot autosnelweg 
 Er is een streefbeeldstudie opgemaakt en conform verklaard. De MER (oude procedure) is 

goedgekeurd. De reservatiezone op het gewestplan laat de realisatie van vernoemde werken toe. 
 De gelijkgrondse kruisingen t.h.v. Lapscheure en Sint-Rita dienen wel nog verder te worden 

bestudeerd. 
 Op het indicatief driejarenprogramma 2008-2010 zijn voor de realisatie van de parallelwegen in 

2008, 2009 en 2010 budgetten voorzien. (€1.000.000 in 2008, €17.50.000 in 2009 en €3.000.000 
in 2010) 

 Vooreerst dienen nog onteigeningen te worden gerealiseerd. Het onteigeningsplan voor een 
eerste fase ventwegen (tussen de Vrede-Straat en de Predikboomstraat) is voor raming naar het 
Aankoopcomité gestuurd . 

 
 Fysieke capaciteituitbreidingen van het hoofdwegennet 
 

 1. Extra rijstrook op de Brusselse ring tussen Wemmel en Kraainem 
 In het Mobiliteitsplan Vlaanderen werden volgende projecten opgenomen als missing links: 

• Extra rijstrook op de Brusselse ring tussen Wemmel en Kraainem 
• Aanpassen verkeerswisselaars op de Brusselse ring 

 
 Beide projecten zijn in het Strategische Actieplan voor Reconversie en Tewerkstelling in de 

luchthavenregio (START) geïntegreerd in 3 projecten: 
• R0 Zone Zaventem (tussen A3/E40 Sint-Stevens-Woluwe en A1/E19 Machelen) 
• R0 Noord vak 1 (tussen A12 Strombeek-Bever en A10/E40 Groot-Bijgaarden) 
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• R0 Noord vak 2 (tussen A1/E19 Machelen en A12 Strombeek-Bever) 
 

 Voor de procedures zijn er in het verleden al verschillende stappen gezet, maar deze oude 
rapporten zijn achterhaald en bovendien mogelijks ontoereikend in functie van de huidige 
inzichten op basis van beschikbare verkeersstudies. 

 Momenteel bestaat er voor de R0 Noord vak 1 een projectMER dat dateert van 1996. Deze werd 
de voorbije jaren aangevuld met een passende beoordeling, een watertoets en een actualisatie 
van het aspect lucht. Gezien de nieuwe planMER-regelgeving, zou echter een nieuwe planMER-
procedure worden opgestart voor R0 Noord vak 1 en vak 2 samen.  

 Voor de R0 Zone Zaventem wordt de kennisgevingsnota voor het planMER eerstdaags 
afgewerkt en ingediend bij de dienst MER. 

 Verder is voor de R0 Noord vak 1 de GRUP-procedure, die in maart 2004 door de plenaire 
vergadering gestart was, voorlopig stilgelegd. Voor de beide andere wegvakken is er nog geen 
aanvang genomen met de GRUP-procedure. 

 
 De voorontwerpen voor de R0 Noord vak 1 en de R0 Zone Zaventem zijn intussen opgemaakt. 

Over een aantal knelpunten dient nog te worden beslist, vooraleer een definitief ontwerp kan 
worden opgemaakt. Hierbij is mogelijks voor sommige aspecten overleg met het Brussels 
Hoofdstedelijk Gewest noodzakelijk. Hoewel er duidelijk onteigeningen nodig zullen zijn, is er 
nog geen onteigeningsplan opgemaakt voor de beide wegvakken waarvoor de ontwerpstudie 
lopende is. De reden hiervoor is dat bepaalde keuzes die nog moeten worden gemaakt, de 
onteigeningen verregaand kunnen beïnvloeden. 

 De studie voor het tussengelegen wegvak R0 Noord vak 2 dient nog te worden opgestart. 
 
 Gezien de procedurele stappen die voor de verschillende wegvakken nog dienen te worden 

gezet, is het zeer moeilijk in te schatten wanneer de uitvoering van deze projecten zal starten. 
 In het kader van het DIABOLO-project en de rechtstreekse toegang per spoor vanuit Brussel via 

de middenberm van de A1/E19, heeft de administratie op 14 november 2007 enkele 
noodzakelijke aanpassingen aan viaducten in het complex van de R0 met de A1/E19 aanbesteed. 
Deze werken zullen dan voorafgaand aan en gelijktijdig met de werken van Infrabel, worden 
uitgevoerd in 2008. 

 
 Deze projecten zouden met START-kredieten moeten worden gefinancierd. De huidige 

voorlopige ramingen voor de infrastructuur op basis van het voorontwerp zijn momenteel 150M 
Euro voor R0 zone Zaventem en 100-150M Euro voor R0 Noord vak 1. Deze kan echter nog 
wijzigen. Bv bepaalde keuzes die nog dienen te worden gemaakt. 

 
 2. Extra rijstrook op de E17 tussen Kortrijk en Waregem 
 Deze werken zijn al gerealiseerd zie vraag 1.  
 
 3. Aanpassen van de verkeerswisselaar te Lummen (A2 – A13) 
 Voor dit project zijn al vele procedures en studies afgerond. Het project-MER ‘A2-A13 (E314-

E313): Herinrichting verkeerswisselaar te Lummen + Complex ter ontsluiting van de 
industrieterreinen van Lummen en Heusden-Zolder’ werd door de cel-MER op 17 juli 2006 
goedgekeurd. 

 Het GRUP werd op 10 november 2006 definitief vastgesteld door de Vlaamse Regering. 
 In opdracht van de Vlaamse Bouwmeester werd een landschapsstudie opgemaakt. Deze studie 

werd afgerond in november 2007. De bouwvergunning werd aangevraagd en het openbaar 
onderzoek liep tot 15 maart 2008. 

 Voor het project werd ook een bestek voor risicomanagement uitgeschreven. Het bestek werd 
gegund aan Grontmij (d.d. 31 juli 2007): de voorbereidingen voor het risicomanagement zijn 
recent gestart. 

 Het nieuwe op- en afrittencomplex voor het industriegebied Zolder-Lummen werd uitgevoerd in 
2007 en werd opengesteld op 13 december 2007. 
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 Verder is de fasering van de werken de volgende: 
 

- De eerste fase van de herinrichting van de verkeerswisselaar zelf, werd aanbesteed op 8 
november 2007. Laagste regelmatige inschrijver is Ondernemingen Jan Denul NV, deze 
inschrijving is goedgekeurd. Aanvang der werken is gepland voor het voorjaar van 2008.  

 Het bestek omvat de bouw van de twee binnenste bovenbruggen over de E314 en van de twee 
binnenste onderbruggen in de E313, de verlenging van de kokers van de Mangelbeek en een 
eerste deel van grondwerken. 

 
- In tweede fase zijn de grond- en wegeniswerken aan te besteden. De uitvoeringsplannen voor 

de nieuwe verkeerswisselaar zijn grotendeels afgewerkt.  
 
- Als derde fase zijn de buitenste twee bovenbruggen over de E314 en de buitenste 

tweeonderbruggen in de E313 aan te besteden.  
 Deze fases zijn gelijklopend uit te voeren in functie van de afwikkeling van het verkeer via 

tijdelijke wegenis.  
  
 Aansluitend zijn de vier onderbruggen in de directe nabijheid van de verkeerswisselaar te 

vernieuwen.  
 
 Dit project wordt gefinancierd met reguliere kredieten, het is voorzien op het indicatief 

investeringsprogramma wegen 2008-2010. Jaarlijks wordt er €10.000.000 voorzien (van 2008 
tot 2011).  

 
 4. Aanpassen van de verkeerswisselaar op de Brusselse en Antwerpse Ring 
 Voor de aanpassingen van de verkeerswisselaars op de Brusselse ring verwijzen we naar de 

START-projecten, zie eerste punt onder deze paragraaf “Extra rijstrook op de Brusselse ring 
tussen Wemmel en Kraainem”. 

 
 De renovatie van de Ring Antwerpen voorzag niet in het aanpassen van de verkeerswisselaars 

op de Antwerpse Ring, behoudens enkele zeer beperkte ingrepen.  
 In het kader van het masterplan (cfr. BAM) worden wel ingrijpende aanpassingen voorzien aan 

de verkeerswisselaars van de Ring. In eerste instantie wordt in het kader van de aanleg van de 
Oosterweelverbinding het vak tussen de complexen A12/E19-noord en de E34/E313-oost op de 
rechteroever aangepakt en ook de verkeerswisselaar E17/E34 op de linkeroever. In een latere 
fase zal het resterende gedeelte van de Ring op de rechteroever (tussen E34/E313 en 
Kennedytunnel) worden aangepast bij de doortrekking van de DRW-SRW (Doorgaande 
RingWeg - Stedelijke RingWeg) en de aanleg van de 'Groene Singel'. Meer informatie hierover 
kan worden gevraagd bij BAM. 

 
 5. E40 Brussel-Leuven op 4 rijstroken brengen 
 Deze missing link is voorlopig niet prioritair en zal geen oplossingen bieden zolang het complex 

E40 -E314 en de E314 op grondgebied Leuven (voor E40 richting Luik en voor E314 richting 
Lummen) niet mee worden bestudeerd. Voorlopig zijn er geen intenties om hierover studies op 
te starten. 

 
 Wegwerken van knelpunten en omvormen van primaire wegen categorie I 
 
 1. Aanleggen verbindingsweg E19-luchthaven en verbetering van kruispunt N211XN21 
 Dit project is een van de zes Via-Invest projecten, zoals opgenomen in de nota van 25 november 

2005 en aangepast na de beslissingen van 23 maart 2007. Dit project wordt via een PPS-
constructie gefinancierd. Het is het eerste PPS-project in uitvoering voor AWV. 
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 De NV Via-Zaventem, welke werd opgericht op 11 oktober 2007, treedt voor het wegenproject 
op als bouwheer en staat in voor de financiering. Zowel de werken als de financiering werden op 
28 september 2007 gegund. 

 De kostprijs voor het ontwerp en de bouw van de wegenwerken bedraagt 51,85 miljoen euro 
(incl. BTW) en 24,40 miljoen euro (incl. BTW) voor het onderhoud gedurende 30 jaar. De 
werken gingen effectief van start op 29 oktober 2007 en de infrastructuur zal beschikbaar 
moeten zijn in het voorjaar van 2012.  

 
 Tussen het Vlaamse Gewest en BAC is een bijzondere overeenkomst afgesloten, waarin een 

gedeeltelijke rechtstreekse betaling van de netto beschikbaarheidsvergoeding voorzien wordt 
door BAC ter waarde van 6,65 miljoen euro (incl. BTW). 

 Er wordt door het Vlaamse Gewest aan de Via-Zaventem pas een beschikbaarheidsvergoeding 
betaald vanaf de dag dat de infrastructuur ter beschikking is (zoals vastgelegd in de beschikbaar-
heidseisen).  

 
 2. Aanleggen verbindingsweg E40-luchthaven met ondertunneling van de N2 
 Concreet zijn er voor dit punt tot op heden nog geen stappen ondernomen. Deze verbinding zal 

wel door ARP onderzocht worden in het kader van het afbakeningsproces van het VSGB 
(Vlaams stedelijk gebied rond Brussel). ARP plant hiervoor een overleg met de afdeling Wegen 
en Verkeer Vlaams-Brabant om de (technische) realiteitswaarde van enkele van hun voorstellen 
te bespreken.  

 
 3. A10 Jabbeke – Oostende: aansluitingen verbeteren 
 Deze werken zijn al gerealiseerd, zie vraag 1.  
 
 4. N31 Brugge – Zeebrugge: omvormen tot 2x2 met ventwegen of 2x3, doortocht te Lissewege 

wegwerken 
 De N31 is in RSV geselecteerd als een primaire weg I. Dit houdt in dat alle kruisingen 

ongelijkgronds dienen te worden gebracht en dat rechtstreekse erfaansluitingen niet meer 
kunnen . 

 Voor het vak Bevrijdingslaan - Chartreuseweg is in eerste instantie een streefbeeldstudie 
opgemaakt.  

 Aansluitend hierop is voor het zelfde wegvak een project-MER opgemaakt. Voor het vak 
Blauwe Toren –Zeebrugge is een streefbeeldstudie in uitvoering.  

 
 De stand van zaken van de verschillende deelprojecten is de volgende: 

 
• Kruispunt Koningin Astridlaan. 
 De ruwbouw van de tunnel is beëindigd. Er is gestart met de aanleg van de nieuwe 

wegverharding in de N31. Er zullen ook geluidswerende schermen worden geplaatst. De 
raming van de kosten voor het geheel (werken aan kruispunt Koningin Astridlaan en aan 
kruispunt Witte Molenstraat) komt op ca. 18 miljoen euro. 

 Timing: Het is de bedoeling dat het verkeer in maart 2008 door de tunnel rijdt en dat voor de 
zomer 2008 de werken volledig zijn voltooid.  

 
• Kruispunt Witte Molenstraat.  
 Er is gestart met de bouw van de voetgangers- en fietserstunnel aan de Witte Molenstraat. 

Gedurende de werken aan de Witte Molenstraat worden de fietsers en voetgangers omgeleid 
naar de Tillegemstraat, waar een voorlopige driekleurige lichtinstallatie wordt voorzien. 

 Timing: De werken zullen beëindigd zijn voor het bouwverlof 2008. 
 
• Kruispunt Tillegemstraat . 
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 Hier is een” luie” brug voorzien voor voetgangers en fietsers . “Luie “ brug betekent dat de 
helling van de brugtrap zeer zwak is, zodat de fiets zonder veel moeilijkheden in een fietsgoot 
kan meegetrokken worden.  De raming komt op ca. 1,2 miljoen euro. 

 Timing: De projectnota is goedgekeurd in de Provinciale Audit Commissie en het 
studiebureau Arcadis maakt de bouwfysische studie, zodat die brug in het voorjaar van 2008 
kan worden aanbesteed. 

 
• Kruispunt Chartreuseweg. 
 Hier is een complex voorzien voor het op – en afrijden richting Brugge – Zuid ( 

Heidelbergstraat). 
 Voor dit project is de projectnota goedgekeurd in de PAC. 
 Belangrijk is de voortgang van de procedure van het RUP voor de afbakening van het 

Regionaal Stedelijk Gebied Brugge. Op 24 mei 2007 had de plenaire vergadering van het 
voorontwerp plaats.  De voortgang van dit RUP zal bepalend zijn voor het bekomen van de 
bouwvergunning voor het project. 

 Het studiebureau ARCADIS is gestart met de opmaak van de onteigeningsplans en de 
bouwfysische studie. 

 De raming komt op ca. 4,4 miljoen euro. 
 Timing: De werken zouden medio 2008 kunnen worden aanbesteed om te starten na de 

beëindiging van de werken aan de Koningin Astridlaan en de Witte Molenstraat. Dit echter 
onder voorbehoud van het verkrijgen van een bouwvergunning. 

 
• Kruispunt Koningin Albertlaan . 
 Hier is een insleuving voorzien van de N31 met bovenop een grote rotonde. 
 De raming komt op ca. 17 miljoen euro. 
 Timing: Er is aan studiebureau Arcadis opdracht gegeven om te starten met het opmaken met 

de startnota voor dit project . 
 
• Kruispunten Legeweg en Bevrijdingslaan .  
 Deze kruispunten zijn niet opgenomen in het programma van TV 3V (zwarte punten ) en zijn 

ook 
 nog niet opgenomen in de meerjaren- programmering van het Agentschap Wegen en Verkeer. 
 De raming komt op ca. 12 miljoen euro en 15 miljoen euro. 
 Timing: In 2008 wordt een studieopdracht aanbesteed voor het opmaken van de 

aanbestedingsplans van beide kruispunten . 
 
• Doortocht Lissewege  
 Op het ogenblik is een streefbeelstudie in opmaak voor de N 31 tussen de Blauwe Toren, de N 

34 en de Alfred Ronssestraat (Oostelijke Randhavenweg). Voor het kennen van de 
maatregelen te nemen in de doortocht Lissewege is het wachten op de conclusies van deze 
streefbeeldstudie. 

 
 Deze projecten zouden gefinancierd moeten worden met reguliere kredieten. 
 
 5. N44 Aalter – Maldegem: lokaal erven van woningen en verbeteren aansluiting A10 
 De streefbeeldstudie en de opmaak van de plan-MER is lopende ; de voltooiing wordt einde 

2008 verwacht. Vervolgens moet een gewestelijk RUP worden vastgesteld voor de omvorming 
tot primaire weg I. 

 
 De tunnel in de N44 in Aalter ter hoogte van de Brouwerijstraat is in uitvoering in het kader van 

het wegwerken van gevaarlijke punten. Kostprijs ca. 5,25 miljoen euro. Voltooiing voorzien in 
augustus 2008. 

 



-942-  Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.7 - April 2008
 
 

 

 De omvorming van het aansluitingscomplex op de A10 te Aalter staat geprogrammeerd in 2009 
(5,25 miljoen euro). De RUP-procedure zit in een eindfase. 

 
 Andere projecten in het kader van de omvorming zijn nog niet opgenomen in het 

driejarenprogramma. Deze zijn te financieren met reguliere middelen. 
 
 6. R4-West: kruispunten herinrichten, ongelijkvloerse aansluitingen bouwen, fietsstroken 

wegwerken 
 De voorbije jaren is een streefbeeldstudie opgemaakt binnen het project Gentse Kanaalzone. 

Voor alle knooppunten is een gezamenlijke MER opgemaakt. De nodige bestemmings-
wijzigingen zijn gebeurd met het gewestelijk RUP voor de afbakening van het zeehavengebied 
Gent. 

 
 Het knooppunt 5 – Ovaal van Wippelgem is voltooid in juni 2007, maar nog niet in gebruik 

(kostprijs ca. 8,5 miljoen euro). De aansluiting van het bedrijventerrein Nest is voorzien in april 
2008 ; van de ontsluitingsweg rond het nieuwe Kluizendok in juni 2008. 

 De nieuwe doorsteek naar de N458 in Wippelgem is voorzien aan te besteden in 2010 (raming 2 
miljoen euro). 

 
 Andere knooppunten zijn nog niet opgenomen in het driejarenprogramma. Deze zijn te 

financieren met reguliere middelen. 
 
 7. R4-Zuid: vervolledigen + verbeteren aansluiting te Merelbeke 
 Dit project is een van de zes Via-Invest projecten, zoals opgenomen in de nota van 25 november 

2005 en aangepast na de beslissingen van 23 maart 2007. Dit project wordt via een PPS-
constructie gefinancierd.  

 
 Het openbaar onderzoek i.h.k.v. de project-MER werd half februari 2008 afgerond. Het tracé ligt 

volledig binnen de reservatiestrook op het gewestplan. Er zullen planologisch geen initiatieven 
nodig zijn om de verschillende deelprojecten vergunbaar te maken. De streefdatum voor de 
voltooiing van de onteigeningen is voorzien half 2009 en voor de start van de werken eind 2010. 
Er wordt verwacht de aanbestedingsprocedure (DBM) te starten in de 2de helft van 2008. 

 
 De bouwkost wordt geraamd op 42 miljoen euro (incl. BTW). 
 
 8. N60: fietspad verbeteren, enkele erven wegwerken, kruispunten herinrichten, ring om Ronse 
 Dit project is een van de zes Via-Invest projecten, zoals opgenomen in de nota van 25 november 

2005 en aangepast na de beslissingen van 23 maart 2007. Dit project wordt via een PPS-
constructie gefinancierd.  

 
 Voor dit project dient de MER-studie nog te worden opgestart. Er is reeds een mogelijk tracé 

voorzien op het gewestplan. De Provinciale RUP dient nog te worden opgestart voor de 
zuidelijke aansluiting. Onteigeningen zijn noodzakelijk en dienen nog te worden opgestart. 
Streefdatum voor de start van de werken is voorzien begin 2012. 

 
 De bouwkost wordt geraamd op 76 miljoen euro (incl. BTW). 
 
 9. N16 Sint-Niklaas – Willebroek: ongeregeld kruispunt omvormen, erven wegwerken 

knelpunten te Temse 
 In de PAC van 10 juli 2003 is het streefbeeld voor de N16-centraal (tussen de Scheldebrug 

en het complex met de A12 te Willebroek) vastgesteld. Het streefbeeld voorziet de inrichting 
van dit deel van de N16 als primaire weg cat. I, een verbindingsweg op Vlaams niveau. Dit 
houdt in een 2x2 weg met een ontwerpsnelheid van 90 km/uur met een minimum aan 
gelijkgrondse aansluitingen en met ontsluiting van bedrijventerreinen via parallelwegen. Gezien 
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het huidige aanbod van verkeer en de verwachte groei, is voltooiing van het streefbeeld 
noodzakelijk. 

 De werkzaamheden voor de ontdubbeling van de Scheldebrug zijn inmiddels begonnen 
(aanbesteed 14 juni 2006) en zullen in 2009 zijn voltooid. 

 In het voorjaar 2008 zal worden begonnen aan de omvorming van het kruispunt Pullaar tot een 
ongelijkgrondse aansluiting (N16 Puurs industrie). De werken zullen begin 2010 zijn voltooid. 
Dit project wordt uitgevoerd binnen het project gevaarlijke punten Vlaanderen, gecoördineerd 
door de projectorganisatie TV3V. Na de voltooiing van dit complex zullen er twee gelijkvloers 
aansluitingen zijn opgeheven, waardoor de doorstroming en de veiligheid sterk zullen 
verbeteren. 

 
 10. N16 Willebroek – Mechelen: erven wegwerken, beter aansluiten op N17 
 Zie voorgaand punt voor wat betreft de visie aangaande de N16. Ook hier is de realisatie van het 

streefbeeld gewenst. 
 
 11. A12 Boom – Brussel: volledig ombouwen tot autoweg: beperken van het aantal 

(gelijkvloerse) kruispunten 
 Momenteel is de autosnelweg nog niet volledig omgebouwd tot een volwaardige autosnelweg 

gezien de aanwezigheid van een lichtengeregeld gelijkvloers kruispunt en tal van rechtstreekse 
toegangen op de autosnelweg. Het wegwerken van het laatste lichtengeregelde kruispunt op de 
A12 (Boom – Brussel) t.h.v. de Kerkhofstraat te Londerzeel – Meise is onderdeel van de aanleg 
van het nieuwe op- en afrittencomplex ter hoogte van Meise-Westrode. Dit complex wordt 
tevens aangelegd als ontsluitingsinfrastructuur voor de te ontwikkelen bedrijvenzone Meise-
Westrode. Een fietstunnel onder de A12 zal zorgen voor een volledig gescheiden afwikkeling 
van het fietsverkeer in deze zone. 

 Dit project maakt eveneens deel uit van het Strategische Actieplan voor Reconversie en 
Tewerkstelling in de luchthavenregio (START) en wordt dan ook gefinancierd met START-
kredieten. 

 
 De MER-procedure is afgerond begin 2007. Op 9 november 2007 heeft de Vlaamse Regering 

beslist haar principiële goedkeuring te hechten aan het GRUP. 
 Het voorontwerp is intussen opgemaakt. Een aantal, vooral technische, knelpunten dient nog te 

worden beslist, vooraleer een definitief ontwerp te kunnen opmaken. Daardoor is het nog te 
voorbarig om een raming op te maken. De onteigeningsprocedures zijn lopende. 

 
 Het streefdoel is om eind 2008 dit project aan te besteden en om begin 2009 te starten met de 

uitvoering. De uitvoering wordt geschat op minimum 1,5 jaar.  
 
 12. A12 Boom – Antwerpen aanpassen kruispunten 
 De enige maatregel die op deze weg structureel de verkeersveiligheid en de doorstroming voor 

het verkeer verbetert en een optimale bereikbaarheid van de bedrijven garandeert, is de realisatie 
van het streefbeeld of in ieder geval een deel hiervan. Een door TV3V bestudeerde 
deeloplossing is bijvoorbeeld een ondertunneling van het kruispunt Cleydaellaan-Kontichse 
Steenweg en Helstraat-Guido Gezellestraat. De geraamde kosten van alle oplossingen voor 
gedeeltelijke ondertunneling van dit deel van de A12, lopen uiteen van ongeveer 55 tot 106 
miljoen euro. Voor de aanpak van gevaarlijke punten is jaarlijks een bedrag van 100 miljoen 
euro beschikbaar voor heel Vlaanderen. De financiering van de gedeeltelijke ondertunneling van 
de A12 uit deze budgetten is dus niet mogelijk. 

 De prioriteit van het Agentschap Wegen en Verkeer zal op korte termijn uitgaan naar het 
verbeteren van de onderhoudstoestand van de A12 tussen het kruispunt Bist-Langlaarsteenweg 
en het viaduct van Wilrijk, met name de rijbaan richting Antwerpen. In 2008 zal de Afdeling 
Wegen en Verkeer Antwerpen hiervoor een bestek lanceren. In dit bestek zullen kleinschalige 
maatregelen geïntegreerd worden die de veiligheid op de kruispunten bevorderen. Tegelijkertijd 



-944-  Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.7 - April 2008
 
 

 

zal bekeken worden of er aanpassingen mogelijk zijn aan het kruispunt Bist-Langlaarsteenweg 
die het makkelijker maken voor het (vracht)verkeer om de hoofdrijbaan te bereiken. 

 
 13. N71 Geel – Mol - Lommel: aanpassingen kruispunten 
 Er liep een streefbeeldstudie voor de hele N71 (Antwerpen - Limburg), maar deze heeft niet tot 

een éénduidig voorstel geleid voor de zone rond Lommel.  Er is nog altijd geen duidelijkheid 
over het toekomstbeeld, zijnde tunnel of viaduct.  Ondertussen groeit de stad wel door aan beide 
zijden van de primaire weg en ligt een groot ontwikkelbare industriegebied klaar om via de N71 
in Lommel te ontsluiten. 

 In de toekomst zal er dus wel degelijk een belangrijk project omtrent de herinrichting van de 
N71 door Lommel nodig zijn om deze route als primaire I weg haar functie blijvend te laten 
vervullen. 

 
 Verder zijn er op de N71 in de provincie Limburg in de loop van 2006 en 2007 al vier 

kruispunten omgevormd van gewone naar conflictvrije verkeersregelingen om de 
verkeersveiligheid te verhogen.  Dit gebeurde binnen het lopende raamcontract van kleine 
ingrepen. Verder is er nog geen groot herinrichtingsproject in ontwerp. 

 
 14. N74 noord-zuidverbinding Limburg: 2de rijstrook op sommige plaatsen, doortocht 

Houthalen-Helchteren 
 De afwerking van de Noord-Zuid in Limburg omvat de omvorming van het resterend deel van 

de N715 tot een primaire I weg. Hiervoor dient eerst en vooral de “flessenhals” weggewerkt 
tussen de rotonde op de grens Houthalen-Helchteren met Hechtel-Eksel en de N719 in 
Helchteren.  Daarnaast dient de toegang van het industrieterrein Centrum-Zuid heringericht. 
Vervolgens dient het ontbrekend deel tussen Molenheide en de E314 te worden aangelegd. 

 
 Voor de keuze van het tracé via plan-MER, waarvan de ter inzage legging werd afgesloten begin 

februari 2008, dienen de richtlijnen opgemaakt te worden. Daarna dient een GRUP en een 
project-MER opgestart te worden. Een deel van de onteigeningen is al lopende ; een ander deel 
dient nog te worden opgestart. Streefdatum van de start van de werken zal afhankelijk zijn van 
de gekozen variant. 

 
 Dit project is een van de zes Via-Invest projecten, zoals opgenomen in de nota van 25 november 

2005 en aangepast na de beslissingen van 23 maart 2007. Dit project wordt via een PPS-
constructie gefinancierd. De bouwkost wordt geraamd op 300 miljoen euro (incl. BTW) (variant 
met tunnel). 

 
3. Naast de lijst met 25 missing links uit het Ontwerp Mobiliteitsplan Vlaanderen worden er nog 

andere activiteiten gepland m.b.t. het wegwerken van capaciteitsbeperkende knelpunten.  
 
 Enerzijds is er bijvoorbeeld de geplande Kempense noord-zuidverbinding. Dit project is een van 

de zes Via-Invest projecten, dat via een PPS-constructie zal worden gefinancierd. De bouwkost 
wordt geraamd op 70 miljoen euro (incl. BTW). 

 
De geplande Kempense noord-zuidverbinding bestaat uit twee deelprojecten welke zich op 
onderstaande locaties situeren: 
• de doortrekking van de N19g tussen Kasterlee (kruispunt met de N123) en Geel (R14) ; 
• de heraanleg van het op- en afrittencomplex nr. 23 Geel-West, inclusief nieuwe brug over 

Albertkanaal. 
 

 De project-MER betreffende het deelproject Geel-West werd goedgekeurd op 14 februari 2008. 
De project-MER betreffende het deelproject Geel-Kasterlee is momenteel in opmaak. De 
onteigeningen zijn lopende en men verwacht de aankondiging (DBM) weldra uit te sturen. De 
start van de werken is voorzien medio 2010. 
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 Anderzijds is er ook de wegverbinding tussen Ieper en Veurne. Hiervoor zijn ook reeds studies 

uitgevoerd en procedures lopende. De plan-MER zou eind maart zijn gefinaliseerd en zal 
vervolgens aan de cel-MER ter goedkeuring voorgelegd worden. 

 
 Intussen is de Afdeling Ruimtelijke Planning gestart met de voorbereiding van het gewestelijk 

RUP. Van zodra de plan-MER is goedgekeurd, kan verder worden gewerkt aan de documenten 
voor de plenaire vergadering en kan een datum voor die plenaire vergadering worden bepaald. 

 
 De opmaak van de uitvoeringsplans voor een eerste fase wegeniswerken tussen Veurne en 

Beauvoorde, is gestart. Zoals de zaken er thans voorstaan, zal eind 2008 allicht een eerste fase 
wegeniswerken van Veurne tot Beauvoorde, aanbestedingsklaar zijn. Intussen is de opmaak van 
de onteigeningsplannen voor het grondgebied Veurne gestart. Voor een tweetal vervroegde 
perceelsgewijze innemingen is al een Ministerieel Besluit uitgevaardigd. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 443 
van 26 februari 2008 
van DIRK DE KORT 
 
 
 
Bosbrandbestrijding Noorderkempen   -   Overleg 
 
Naar aanleiding van een felle brand op de Kalmthoutse Heide werden in 1996 vier 
bosbrandweerwagens aangekocht voor een aantal korpsen in het noorden van de provincie Antwerpen. 
Het ging toen om tweedehandsvoertuigen, die afkomstig waren van het Nederlandse leger. Ze werden 
verdeeld onder de brandweerkorpsen van de gemeenten Kalmthout, Brecht, Essen en Wuustwezel. 
 
De aankoop werd gedeeltelijk gefinancierd door de begroting voor Leefmilieu. Op dat ogenblik was 
het een opportuniteit om dergelijke voertuigen tegen een haalbare kostprijs te kunnen aankopen. Maar 
gelet op de ouderdom van de voertuigen en het blijvende brandgevaar in deze bosrijke regio, is de 
hulpverleningszone (groepering van alle korpsen van de 15 Noordergemeenten) al enige tijd vragende 
partij om deze wagens te vervangen. 
 
Een vraag die de minister overigens terecht vond. Eind juli 2007 onderstreepte zij wel dat het op dat 
ogenblik geen haalbare kaart was voor het Agentschap voor Natuur en Bos om via eigen financiering 
in te staan voor de vervanging van de vier bosbrandweerwagens. Het Agentschap zou in overleg met 
het brandweergewest van Wuustwezel nagaan hoe de preventie en bestrijding van bos- en 
heidebranden daar op een zo efficiënt mogelijke en kostprijsbewuste manier dient te gebeuren. 
 
1. Heeft dat overleg ondertussen plaatsgevonden? 
 
2. Welke voorstellen heeft dit overleg opgeleverd? 
 
3. Zijn er inmiddels concrete acties ondernomen en welke staan nog op stapel? 
 
4. Welke timing wordt hierbij gehanteerd? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 443 van 26 februari 2008 
van DIRK DE KORT 
 
 
 
1.  Dit overleg heeft inderdaad plaats gevonden. Het Agentschap voor Natuur en Bos (ANB) heeft 

overigens op regelmatige basis een overleg betreffende de problematiek van de brandpreventie 
met de brandweerkorpsen in de omgeving van de brandgevoelige gebieden. Tijdens dat overleg 
wordt nagegaan hoe de preventie en bestrijding zo efficiënt mogelijk kan georganiseerd worden 
en welke knelpunten daarbij – (kunnen) optreden. 

 Wat de brandpreventie en -bestrijding voor de Kalmthoutse Heide betreft, vond er in dat kader 
op 18 januari 2008 een overleg plaats waarop het brandweerkorps van Kalmthout en 
verschillende andere brandweerkorpsen van de regio vertegenwoordigd waren. 

 
2.  Tijdens het overleg werd afgesproken dat de aanschaf van een natuurbrandgevaar-

monitoringsysteem, ter verfijning van de huidige Meteowing Brandwaarschuwingsindex (BWI), 
belangrijk is om op een efficiënte wijze aan branddetectie te doen. Het ANB heeft zich 
voorgenomen om te investeren in de aanschaf van dergelijk systeem. 

 
3.  Ik ga er dan ook van uit dat het aankopen van voormeld monitoringsysteem het meest prioritair 

is. Voor budgetwerkjaar 2008 engageert het ANB zich dan ook voor de voormelde aankoop. 
 
4.  Momenteel is werk gemaakt van de opmaak van een bestek om zo snel mogelijk te kunnen 

overgaan tot de aankoop. De levering van het nieuwe natuurbrandgevaar-monitoringsysteem 
kan dan verwacht worden voor de zomer 2008.  
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 445 
van 27 februari 2008 
van VERA DUA 
 
 
 
Mestverwerkingsinstallatie Lille   -   Overtredingen 
 
Op 10 oktober 2007 werd in beroep een vergunning afgeleverd voor de bouw van een 
mestverwerkingsinstallatie met nieuwe varkensstal in Lille (SVB/1066/3668), en dit ondanks de 
negatieve adviezen van de gemeente én de provincie en ondanks 214 bezwaarschriften van de 
omwonenden. Intussen is er met de bouwwerken gestart en is er ook een effluentbassin aangelegd. De 
eigenlijke mestverwerkingsinstallatie is in aanbouw, de basis van drie bassins is gelegd.   
 
Nu blijkt dat dit effluentbassin wordt gebruikt als open beerput: ruwe mest wordt daar zo maar in 
gestort. De milieupolitie werd op de hoogte gebracht. De nodige vaststellingen werden gedaan, er 
werden foto’s genomen en reeds tweemaal werd een proces-verbaal opgemaakt. Ook na het optreden 
van de milieupolitie werd dit bassin gebruikt als open mestput, met enorme hinder voor de 
buurtbewoners als gevolg. 
 
Ondertussen heeft de burgemeester van Lille een ultimatum gesteld: indien niet gestopt wordt met het 
lozen van mest in het effluentbassin, zal het terrein verzegeld worden. Na dit ultimatum wordt er nog 
sporadisch ruwe mest geloosd in het bassin, alleen wordt dit bassin nu afgedekt. 
 
1. Op welke manier wordt dit dossier opgevolgd door de Milieu-inspectie en/of de Mestbank ? 
 
2. Welk gevolg wordt er gegeven aan de processen-verbaal die werden opgemaakt? Wat is de juiste 

omschrijving van de overtredingen? 
  
3. Aangezien de regels blijkbaar niet worden gerespecteerd en de lokale politie blijkbaar niet bij 

machte is om een regelmatige controle uit te voeren, lijkt een permanente controle van de opbouw 
van de installatie en de bedrijfsuitvoering in de toekomst, zeker wat het effluent betreft, 
aangewezen.  

 
Neemt de minister hiertoe initiatieven?  

 
4. Neemt de minister, gezien de ernst van de overtredingen en de eerdere problemen met deze 

uitbating, initiatieven om de vergunning voor de bouw van een mestverwerkingsinstallatie in te 
trekken?  
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 445 van 27 februari 2008 
van VERA DUA 
 
 

 
1.  De Mestbank heeft sinds de inwerkingtreding van het nieuwe mestdecreet op 1 januari 2007 

geen bevoegdheid meer met betrekking tot VLAREM en kan bijgevolg geen maatregelen 
opleggen of PV’s opmaken met betrekking tot het niet naleven van de vergunningsvoorwaarden. 
Alleen ingeval er sprake is van lozing kan de Mestbank optreden in het kader van haar 
bevoegdheden inzake het nieuwe mestdecreet.  

 
Op 4 januari 2008 is de afdeling Milieu-inspectie, buitendienst Antwerpen, door Marco Cox, 
hoofdinspecteur van de milieupolitie Turnhout, op de hoogte gebracht van geurklachten over de 
opslag van mengmest in een open bassin aan de Lichtaartsesteenweg z/n te Lille (Poederlee).  

 
 Het betreft een nieuwe inrichting waarvoor bij besluit van de bestendige deputatie van 12 april 

2007 aan de heer Gert Van den Broeck vergunning verleend werd voor de exploitatie van een 
varkensbedrijf met een installatie voor de verwerking van 15.000 ton dierlijke mest per jaar.  

 Tegen dit besluit werd beroep aangetekend. In het besluit van de Vlaamse minister van 
Openbare Werken, Energie, Leefmilieu en Natuur  van 4 oktober 2007 houdende uitspraak over 
het beroep tegen de beslissing van 12 april 2007 werd het ontvankelijk beroep ongegrond 
verklaard. 

 
 De mestverwerking bestaat erin dat de ruwe varkensmest in de eerste plaats gescheiden wordt 

via centrifuge in een vloeibare fractie en een vaste (dikke) fractie. De mestscheider wordt 
opgesteld in een afgesloten loods met daaronder opslag voor 350 m³ ruwe mest, 375 m³ dunne 
fractie en 375 m³ slib. De scheider is vast opgesteld en zal een 90-tal dagen gedurende 8 uur per 
dag draaien met een gemiddelde capaciteit van 25 m³/uur. 

 De dikke fractie na scheiding zal worden opgeslagen in de loods met een capaciteit van 500 m³ 
en vervolgens afgevoerd worden in afgesloten containers voor verdere verwerking, terwijl de 
dunne fractie zal worden opgeslagen in een (buffer)opslag onder de loods van 375 m³. 

 Vanuit deze bufferopslag zal er op geregelde tijdstippen een ingestelde hoeveelheid dunne 
fractie naar de reactietank worden gepompt waar deze dunne fractie zal gezuiverd worden door 
nitrificatie (aëroob) en denitrificatie (anaëroob) tot een niet-loosbaar effluent, waarbij het 
merendeel van de stikstof geëmitteerd wordt onder de vorm van stikstofgas. Deze nitrificatie en 
denitrificatie zal afwisselend in dezelfde reactietank plaatsvinden. Deze reactortank heeft een 
inhoud van 2.280 m³. 

 Vanuit de reactortank stroomt er eveneens via het principe van communicerende vaten een 
gedeelte van de dunne fractie uit de biologie (het biologisch slib) naar de bezinkingstank (230 
m³). Na bezinking zal het dun effluent dan afgevoerd worden (eveneens via het principe van 
communicerende vaten) naar de lagune (7.125 m³) voor opslag tijdens de winterperiode. 

 Het bezonken slib uit de bezinkingstank zal worden overgepompt naar de slibopslag onder de 
loods (375 m²). Het slib wordt ofwel op regelmatige wijze terug naar de opslag voor ruwe mest 
gepompt zodat het opnieuw door de mestscheider kan gevoerd worden en de cyclus opnieuw zal 
doorlopen, ofwel zal het slib rechtstreeks gebruikt worden als bemesting in de landbouw. 

 Op het terrein zullen verschillende opslagplaatsen worden voorzien, zowel voor te verwerken 
producten, gemengde producten als voor verwerkte producten. Volgende opslagplaatsen worden 
voorzien op de inrichting: 
- 350 m³ vooropslag ruwe mest 
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- 375 m³ vooropslag dunne fractie 
- 2.280 m³ opslag in de biologische reactor 
- 230 m³ opslag effluent in het bezinkingsbekken 
- 375 m³ opslag slib 
- 7.125 m³ opslag effluent in lagune 

 
Op 7 januari 2008 heeft de Afdeling Milieu-inspectie op vraag van de burgemeester een 
bespreking gehad op het gemeentehuis met: 
- burgemeester Jef Van Duppen 
- milieuambtenaar Leo Pellis 
- commissaris Willy Bastiaens 
- wijkagent Poederlee Luc Wouters 
- Marco Cox, hoofdinspecteur milieupolitie Turnhout 
- Yves Lauwers, hoofdinspecteur milieupolitie Turnhout 
- Gert Van den Broeck, exploitant 
- Vader Van den Broeck 

 
Gert Van den Broeck heeft tijdens die vergadering op 7 januari 2008 verklaard dat het bassin 
geplaatst is op 19 december 2007. Het bassin is normaal gezien bedoeld voor de opslag van het 
effluent van de mestverwerkingsinstallatie. In het besluit van 12 april 2007 is in de bijzondere 
voorwaarden bepaald dat het effluentbassin niet moet worden afgedekt omdat het effluent 
stikstofarm is en nauwelijks nog ammoniakale stikstof of andere geurcomponenten bevat. Er is 
dan ook geen noemenswaardige ammoniakemissie of andere geurhinder te verwachten van het 
bassin. 
Volgens Van den Broeck gebruikt hij het bassin al voor de opslag van mengmest omdat hij 
opslagplaats tekort heeft voor de mengmest van zijn andere stallen. Sinds 19 december 2007 
wordt de mengmest van de andere vestigingen van Gert Van Den Broeck afgevoerd naar het 
bassin aan de Lichtaartsesteenweg. 
Er zijn reeds 78 transporten gebeurd, samen 1.998 m³ mengmest. 
Gert Van den Broeck bevestigt op de vergadering  dat in de tweede week van  januari 2008  de 
bouw start van de silo, de loods en de slibverwerking. De slibverwerking zou tegen half april 
operationeel moeten zijn. 
 
Op 7 januari 2008 stelt de afdeling Milieu-inspectie vast dat het bassin gevuld is tot ongeveer 
1,50 m van de rand. Het bassin is niet afgedekt. In de windrichting is er een sterke mestgeur te 
ruiken. 
Een opslagplaats voor mengmest moet conform art. 5.9.2.3§4. afgesloten zijn van de 
buitenlucht. 
Conform art 5.9.2.3.§2. dient een opslagplaats voor mengmest te voldoen aan bijlage 5.9, 
hoofdstuk 1 of 2, zijnde een mestkelder of een mestsilo. 
Enkel voor bestaande inrichtingen mag de opslag gebeuren in een foliebassin of mestzak. 
 
De afdeling Milieu-inspectie heeft op 7 januari 2008 de exploitant de volgende mondelinge 
aanmaningen gegeven: 
- tegen 14 januari 2008 moet het effluentbassin afgedekt zijn; 
- er mag geen mengmest meer in het effluentbekken ingebracht worden; 
- tegen 21 januari 2008 dient een korte-termijnplanning te worden overgemaakt waarin 

wordt vermeld wanneer wordt gestart met de bouw van de silo, de loods, de 
mestverwerking en de stallen én wanneer voorzien wordt dat de werken zullen voltooid 
zijn; 

- zodra de opslagruimten voor mengmest klaar zijn, dient de mengmest uit het effluentbassin 
te worden overgepompt naar de opslagruimten voor mengmest; 

- tegen 31 januari 2008 dient het foliebassin te zijn omheind; 
- tegen 31 januari 2008 dient een werkplan ter goedkeuring te worden voorgelegd. 
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Deze mondelinge aanmaningen zijn door de afdeling Milieu-inspectie op 11 januari 2008 in een 
brief nogmaals aan de exploitant overgemaakt. 
 
Het afdekken van het bassin heeft enige vertraging opgelopen omwille van de 
weersomstandigheden (hevige wind). Op 22 januari 2008 is het bassin met een folie afgedekt. 
Op 29 januari 2008 heeft de afdeling Milieu-inspectie slechts een lichte mestgeur waargenomen 
in de onmiddellijke omgeving van het bassin. 
 
Op 21 januari 2008 heeft de exploitant een planning aan de afdeling Milieu-inspectie 
overgemaakt.  
 
Op 23 februari 2008 is de politie Turnhout na een oproep ter plaatse geweest. Zij hebben 
vastgesteld dat er mengmest in het effluentbassin werd geloosd. De politie heeft daarvoor PV nr. 
TU.64.L1.003715/2008 opgesteld. 
De afdeling Milieu-inspectie is hiervan op 25 februari 2008 in kennis gesteld. Ze heeft de 
exploitant er nogmaals opgewezen dat er absoluut geen mengmest meer in het bassin mag 
worden geloosd. 
De afdeling  Milieu-inspectie heeft contact opgenomen met de VLM om na te aan of er 
inderdaad nog mestvrachten zijn geleverd na 25 februari 2008. 
Volgens de VLM is er op 26 februari 2008 nog 104 ton mengmest geleverd. De politie Turnhout 
heeft dit eveneens vastgesteld na een oproep en heeft hiervoor PV nr. TU.64.L1.004310/2008 
opgesteld. Uit de gegevens van de VLM blijkt eveneens dat er tussen 11 januari 2008 en 1 maart 
2008 in totaal 1040 ton mengmest is aangevoerd, hoewel de exploitant de aanmaning had 
gekregen niet meer aan te voeren. Daarom heeft de afdeling Milieu-inspectie op 17 maart 2008 
een proces-verbaal van overtreding met nr. TU.64.H1.0072.08 opgemaakt. Ze heeft de 
aanmaning schriftelijk herhaald om geen mengmest meer bij te brengen in het bassin. 
 
Op 17 maart 2008 heeft de afdeling Milieu-inspectie opnieuw contact opgenomen met de VLM 
om na te gaan of er na 1 maart 2008 nog mestaanvoer is geweest. Dit bleek niet het geval te zijn. 
 
Ondertussen heeft de politie Turnhout een bouwovertreding vastgesteld en de werken stilgelegd 
tot de overtreding wordt geregulariseerd. 

 
2. Zoals boven vermeld heeft de afdeling Milieu-inspectie op 17 maart 2008 een proces-verbaal 

van overtreding met nummer TU64.H1.0072.08 opgesteld omdat de exploitant de 
vergunningsvoorwaarden niet naleeft. In dat proces-verbaal worden de vaststellingen 
beschreven. 

 Het dossier is nog in onderzoek bij het parket van de procureur des konings. 
 
3.  De afdeling Milieu-inspectie voert regelmatig verdere controles uit bij het bedrijf van Gert Van 

den Broeck aan de Lichtaartsesteenweg in Lille (Poederlee). 
 
4. Mijn bevoegde diensten zijn verder belast met een nauwgezette opvolging van dit dossier. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 446 
van 27 februari 2008 
van MARLEEN VAN DEN EYNDE 
 
 
 
Dierencrematoria   -   Emissiemetingen 
 
In antwoord op mijn vraag om uitleg over een moratorium op de crematoria in Vlaanderen antwoordde 
de minister m.b.t. de dierencrematoria dat zij aan zelfcontrole doen wat de emissiemetingen betreft 
(Handelingen C125 van 31 januari 2008, blz. 15-16). 
 
 Gelet op de bijzondere schadelijkheid van dioxine voor de gezondheid lijkt het aangewezen dat deze 
emissies nauwgezet worden opgevolgd. 
 
Wanneer werden er door de Milieu-inspectie voor het laatst emissiemetingen uitgevoerd bij de 
dierencrematoria in Vlaanderen? Wat waren de resultaten ervan? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 446 van 27 februari 2008 
van MARLEEN VAN DEN EYNDE 
 
 
 
In Vlaanderen zijn er drie dierencrematoria in exploitatie. Dit zijn het “Eerste Belgische 
Huisdierencrematorium” te Boom, “Antverpia – Liberty” te Zandhoven en “Dirk en Dogs” te 
Lummen. 
Volgens artikel 5.2.3bis.3.8. van Vlarem II moet de concentratie van totaal stof, zwaveldioxide en 
stistofoxiden in de rookgassen minstens jaarlijks worden gemeten door een hiervoor erkend 
laboratorium. De massaconcentratie aan dioxinen en furanen wordt ten minste tweejaarlijks gemeten 
volgens de voorschriften van de norm NBN-EN 1948 (delen 1, 2 en 3) door een voor deze meting 
erkend laboratorium. 
Deze verplichte zelfcontrole wordt nauwkeurig opgevolgd door de afdeling Milieu-inspectie. 
De afdeling Milieu-inspectie heeft in eigen opdracht nog geen emissiemetingen laten uitvoeren bij 
deze dierencrematoria. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 448 
van 27 februari 2008 
van JOS STASSEN 
 
 
 
Fijn stof   -   Neutralisatie door kleine landschapselementen 
 
In 2006 werd door Alterra, het kenniscentrum voor de groene ruimte van de Universiteit van 
Wageningen, een studie gepubliceerd met als titel: “Kleine landschapselementen (KLE) als invangers 
van fijn stof en ammoniak.” 
 
Deze studie bewijst dat kleine landschapselementen, als zij oordeelkundig geplaatst worden, met een 
juiste structuur en ideale boomsamenstelling, een grote impact hebben op fijn stof en ammoniak. Uit 
de studie blijkt dat kleine landschapselementen, als ze slechts 3 % van de oppervlakte uitmaken, toch 
10 % van het fijn stof neutraliseren en 8 % van de ammoniak in het gebied opnemen. Dit is, naast de 
natuurlijke en ecologische voordelen, een enorme meerwaarde voor de luchtkwaliteit. De kostprijs van 
KLE, houtkanten en houtwallen, samengesteld uit de ideale bomen (gewone esdoorn, vogelkers en 
zachte berk) en ideale struiken (rode kamperfoelie, framboos en wilde lijsterbes) is verwaarloosbaar 
ten opzichte van hun positieve impact. 
 
Als de resultaten van deze studie worden bevestigd, zou dat een belangrijk remediërend aspect van het 
beleid inzake fijn stof en ammoniak kunnen betekenen. 
 
1. Is de minister op de hoogte van de resultaten van deze studie? Werd deze studie in Vlaanderen al 

getoetst aan andere wetenschappelijke literatuur of onderzoeken? 
 
2. Gaat de minister ervan uit dat kleine landschapselementen een belangrijke rol kunnen spelen als 

invangers van fijn stof en ammoniak? Wordt daarmee rekening gehouden in het beleid?  
 
3. Werden in Vlaanderen al vergelijkbare proefprojecten opgezet of zijn er plannen in die zin? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 448 van 27 februari 2008 
van JOS STASSEN 
 
 
 
1.  Deze studie en de resultaten zijn mij bekend. Studieresultaten van andere wetenschappelijke 

onderzoeken en literatuur zijn eveneens gekend en worden opgevolgd door mijn administratie.  
 De resultaten tonen inderdaad aan dat windsingels en hagen de luchtkwaliteit rond wegen 

aantoonbaar kunnen verbeteren. De positie, aard en structuur van de beplantingen spelen echter 
een bepalende rol bij het effect van de beplanting. Misschien kan ik bij deze nog opmerken dat 
de vermelde 3% foutief berekend werd door de Nederlandse onderzoekers; dit dient 5% te zijn 
zoals de auteurs bevestigden aan mijn administratie. 

 
2.  Verschillende onderzoeksresultaten wijzen er inderdaad op dat groen gunstige effecten heeft op 

de luchtkwaliteit. Groen kan polluenten zoals fijn stof vasthouden, neemt luchtverontreinigende 
gassen op, geleidt de luchtstroming en is hiermee in staat om de luchtkwaliteit te beïnvloeden. 
De impact van deze landschapselementen op de luchtkwaliteit is echter zeer sterk afhankelijk 
van verschillende factoren, zoals vb. soort groen, configuratie van inplanting, bladoppervlakte, 
ruwheidlengte, … en verschilt van locatie tot locatie. Voorzichtigheid is eveneens geboden bij 
het inplanten van groen daar een ondoordacht en onnauwkeurig bestudeerde inplanting kan 
leiden tot negatieve effecten. Iedere locatie is uniek en vereist in dit kader maatwerk. Algemene 
voorschriften en bepalingen tot inplanten van groen zijn dus niet voorhanden. 

 De resultaten van bekend onderzoek werden opgenomen in het door het Agentschap voor 
Natuur en Bos (ANB) uitgewerkte Technisch Vademecum Bomen dat in het voorjaar van 2008 
verschijnt. De publicatie gaat uit van de multifunctionaliteit van bomen (alleenstaande bomen, 
bomenrijen, straatbomen en dreven) in het landschap en de stedelijke omgeving. Deze publicatie 
bevat geen concrete richtlijnen om bomen aan te planten in functie van de captatie van fijn stof 
omdat richtlijnen hierover heel specifiek moeten geformuleerd worden. Captatie van fijn stof is 
wel één van de argumenten om bomen aan te planten. Andere argumenten zijn: specifieke 
beeldvormende waarde, esthetische waarde, verhoging van de belevingswaarde, 
cultuurhistorische waarden, bomen als structuurgeleiders, ecologische waarde, … Echter, de 
impact van kleine landschapselementen op luchtkwaliteit is een aandachtspunt voor mijn 
administratie die de kennis en projecten hieromtrent opvolgt.  

 
3.  Ammoniak 
 Vanuit de literatuur terzake én de meetnetpraktijk van de Vlaamse Milieu Maatschappij (o.a. 

voor de ammoniakmetingen binnen het depositiemeetnet verzuring) weten we dat diverse 
vegetatietypen en vooral de ruwheidlengte, een grote invloed hebben op de depositiesnelheid 
van diverse polluenten vanuit de atmosfeer naar de bodem en vegetatie toe. Als bijlage 1 geven 
we de tabel mee met de waarden van de door ons gebruikte depositiesnelheden voor ammoniak 
(NH3) m.b.t. diverse gerapporteerde vegetatietypen. Daarin merkt men dat hoe hoger de ruwheid 
van een vegetatie, hoe hoger de depositiesnelheid en dus hoe meer luchtpolluenten ‘gevangen’ 
worden in/door de vegetatie.  

 
 Bovendien is NH3 een zeer wateroplosbare polluent, wat maakt dat de depositie nog versneld 

doorgaat indien het ontvangende receptoroppervlak nat is (bv. na een regenbui). Bovendien 
wordt de verzurende depositie in bossen nog vaak onderschat. Bosranden (d.i. een strook van 50 
m breed) krijgen tot viermaal zoveel depositie te verwerken. In Vlaanderen zijn veel kleine 
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bossen waardoor er relatief veel bosrand is, met name tot 58% van Vlaamse bosareaal (De 
Schrijver, A.; 2007; PhD thesis). 

 
 Uit voorgaande kan afgeleid worden dat diverse vegetatietypen wel degelijk een rol kunnen 

spelen bij het tegengaan van verspreiding van NH3 of bij het versneld wegvangen uit de 
atmosfeer bij diverse (meteo) omstandigheden. Mogelijks geldt dit ook voor andere polluenten; 
dit moet verder onderzoek uitwijzen. Zoals gesteld vermoeden we dat dit enkel of vooral geldt 
bij lage bronnen, en minder een rol speelt eens de polluenten zich in de hogere luchtlagen 
bevinden. 

 
 Binnen het vernoemde depositiemeetnet verzuring werden in 2007 eerste verkennende 

vergelijkende metingen uitgevoerd naar NH3-concentraties in het vrije veld t.o.v. bosrand en bos 
op de meetplaats te Kapellen. In 2008 worden deze metingen herhaald op de meetplaatsen te 
Wijnendale. De resultaten zullen in de loop van 2009 beschikbaar komen. 

 
 Fijn stof 
 Uit verschillende wetenschappelijke studies blijkt dat natuurlijke vegetatie in staat is ook fijn 

stof uit de atmosfeer te verwijderen.  
 Door de hogere droge depositie zijn bomen efficiëntere natuurlijke “opruimers” van fijn stof in 

vergelijking met andere vegetatie types. Uit modelberekeningen uitgevoerd voor twee 
agglomeraties in het UK, blijkt dat door extra aanplanten van bomen de fijn stof concentraties 
kunnen dalen met 2 tot 54% afhankelijk van de beschikbare oppervlakte en de hoeveelheid 
(gesimuleerde) extra bomen (McDonald et al., 2007). 

 
 In het door de EU gesponsorde “BUGS” project (Benefits of Urban Green Space) werd het 

effect van een bomenrij aan de rand van een stadspark op de filtering/verdunning van emissies 
afkomstig van een drukke weg naast het park onderzocht. Het resultaat was dat de bomenrij 
zorgde voor het ‘afvangen’ van 25% van de lokale fijn stof emissies. Het effect op de lokale 
concentraties was klein (een daling van enkele %) door de hoge achtergrondconcentraties. De 
daling van de fijn stof concentraties had vooral te maken met wegstuwing als gevolg van het 
effect van de bomen op het stromingspatroon aan de parkrand. Invangen of filtering bleek zeer 
laag. In bepaalde gevallen kan de inplanting van stadsgroen wel het verschil maken tussen het al 
dan niet halen van luchtkwaliteitsnormen opgelegd door de Europese Unie.  

 
 Binnen de VITO werd een strategische onderzoeklijn gedefinieerd rond lokale luchtkwaliteit 

modellering. Met het microklimaatmodel “ENVI-met” kan de impact van vegetatie op de lokale 
luchtkwaliteit en de verspreiding van UFP (“Ultra Fine Particles”) onderzocht worden. Voor de 
impact van vegetatie worden een aantal projecten uitgevoerd in het kader van het “Innovatie 
Programma Luchtkwaliteit” van Rijkswaterstaat in Nederland. Binnen dit programma wordt een 
zeer uitgebreide meet- en modelleercampagne opgezet om het effect van groenschermen langs 
snelwegen op de luchtkwaliteit te onderzoeken.  

 
 Referenties 
  

De Schrijver, A., 2007. Acidification and eutrophication of forests on sandy soil: effects of 
forest type and deposition load. Ph.d. thesis, Ghent University, Belgium, 189p. 

 
 A.G. McDonald, W.J. Bealey, D. Fowler, U. Dragosits, U. Skiba, R.I. Smith, R.G. Donovan, 

H.E. Brett, C.N. Hewitt and E. Nemitz (2007), Quantifying the effect of urban tree planting on 
concentrations and depositions of PM10 in two UK conurbations, Atmospheric Environment, 
Volume 41, Issue 38, December 2007, Pages 8455-8467. 
http://www.vito.be/bugs/.  http://www.ipluchtkwaliteit.nl. 
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Overzicht van gebruikte depositiesnelheid (vd, cm s-1) in VMM rapport ‘Zure regen’ in Vlaanderen 
 
Bijlage(n):  
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2007-2008/CREVITS/448/antw.448.bijl.001.doc 

 
 



Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.7 - April 2008  -959- 
 
 

 

VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 450 
van 27 februari 2008 
van HERMAN SCHUEREMANS 
 
 
 
Sluis Tildonk   -   Afsluiting sluisbruggetje 
 
Op 26 september 2006 ging NV Waterwegen en Zeekanaal formeel van start met de afstandsbediening 
van enkele bruggen op het Kanaal Leuven-Dijle vanuit de nieuwe centrale bedieningspost in 
Kampenhout. In een latere fase zouden alle bruggen en sluizen op het kanaal, met uitzondering van de 
Zennegatsluis, van hieruit worden bediend, om de efficiëntie, de snelheid en de verkeersveiligheid te 
bevorderen. 
 
Er loopt een veelgebruikt en door de gemeente onderhouden voet- en fietspad naar het bruggetje over 
de sluis van Tildonk. Mogelijk kan het bruggetje beschouwd worden als deel uitmakend van deze 
buurtweg – H. Geestweg genaamd – waarop juridisch een publiekrechtelijke erfdienstbaarheid van 
doorgang van toepassing is. Sinds mensenheugenis gebruiken zwakke weggebruikers, wandelaars, 
fietsers en schoolkinderen het bruggetje over het sluis. 
 
Uit vrees voor ongevallen – en om daarvoor aansprakelijk te worden gesteld – heeft de NV 
Waterwegen en Zeekanaal dergelijke bruggetjes elders in Vlaanderen al afgesloten. Ook in Tildonk 
dreigt nu hetzelfde te gebeuren, waardoor de zwakke weggebruikers en schoolkinderen de drukke 
industrieweg zullen moeten gebruiken. Bovendien zal het station Hambos moeilijker bereikbaar zijn 
en zullen wandelaars en fietsers letterlijk voor één kant van het Kanaal Leuven-Dijle moeten kiezen. 
 
De Vlaamse Regering heeft zich steeds ingezet om de zwakke weggebruiker te beschermen. Het 
afsluiten van deze doorgang lijkt dan ook totaal haaks te staan op deze visie. 
 
Daarenboven blijkt het sashuisje een beschermd monument te zijn. Door de werken en het plaatsen 
van een afspanning met bijbehorende haag, zal het beschermd monument aan het zicht onttrokken 
worden. 
 

1. Is het wel zinnig om de doorgang over het bruggetje over het sluis van Tildonk af te sluiten temeer 
omdat de zwakke weggebruikers en schoolkinderen als alternatief een zeer drukke industrieweg 
zullen moeten nemen? Kan de minister dit uitvoerig toelichten? 

 
Waarom wordt de doorgang niet gevrijwaard door aan beide zijden van de overgang leuningen of 
andere beschermende elementen aan te brengen? 
 

2. Diende voor het plaatsen van de afsluiting een vergunning te worden afgeleverd en zo ja, is dit  
gebeurd? 

 
3. Moest er geen openbaar onderzoek gebeuren omdat op deze buurtweg juridisch een 

publiekrechtelijke erfdienstbaarheid van doorgang van toepassing is? Kan de minister dit 
toelichten? 
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4. Hoe reageert de minister op het onaangekondigd aanvatten van de werken door NV Waterwegen 

en Zeekanaal? 
 
5. Mag een beschermd monument door dergelijke werken zo maar aan het oog worden onttrokken? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 450 van 27 februari 2008 
van HERMAN SCHUEREMANS 
 
 
 
1. Waterwegen en Zeekanaal NV voorziet, zodra alle infrastructurele en personele voorwaarden 

daartoe vervuld zijn, over te gaan tot het op afstand bedienen van alle niet tijgebonden sluizen 
van het Kanaal Leuven-Dijle.  Het betreft de sluizen te Tildonk, Kampenhout, Boortmeerbeek 
en Battel.  Op het moment dat het project volledig gerealiseerd zal zijn, zal op het sluiscomplex 
geen personeel meer aanwezig zijn dat de veiligheid kan waarborgen door hetzij preventief, 
hetzij naar aanleiding van gebeurlijke incidenten, op te treden.  Het risico op ongelukken met 
spelende kinderen, onachtzame recreanten of zelfs bewuste waaghalzen, in het bijzonder 
rekening houdend met de potentiële interferentie met de voortdurend groeiende 
scheepvaarttrafiek op het Kanaal Leuven – Dijle, is groot. Hierdoor is Waterwegen en 
Zeekanaal NV genoodzaakt om het juridisch verbod op het betreden van de sluisinfrastructuur 
zoals voorzien in artikel 95 van het Koninklijk Besluit van 15 oktober 1935 houdende het 
Algemeen Reglement der Scheepvaartwegen van het Koninkrijk, ook materieel af te dwingen 
door middel van het aanbrengen van een afsluiting. Dit verbod wordt door artikel 100 van 
voormeld reglement strafrechtelijk beteugeld en wordt reeds tientallen jaren aangegeven door 
verbodsborden aan zowel de linker- als de rechteroever van de sluis.  

 
 Het beschermd statuut van de sluis als monument enerzijds en de historische bouwtechnische 

uitvoering van de houten sluisdeuren waarop de loopbrugjes zich bevinden anderzijds, laten niet 
toe om hieraan wezenlijke veranderingen aan te brengen.  

 De loopbrugjes zijn op zichzelf zeer smal en voorzien van windwerken en werden destijds 
geconcipieerd voor het doel waarvoor ze bestemd zijn, met name de exploitatie, het onderhoud 
en de inspectie van de sluisinfrastructuur en geenszins met het oog op het creëren van een door 
het publiek vrij te gebruiken doorgang naar de andere oever. 

 
2. Voor het plaatsen van de afsluiting dient op grond van artikel 3 van het Besluit van de Vlaamse 

Regering van 14 april 2000 tot bepaling van de vergunningsplichtige functiewijzigingen en van 
de werken, handelingen en wijzigingen waarvoor geen stedenbouwkundige vergunning nodig is, 
geen stedenbouwkundige vergunning aangevraagd te worden. 

 
3. Er moest geen openbaar onderzoek gebeuren.  
 De loopbrugjes hebben niet het statuut van buurtweg. Er rust evenmin enige publiekrechtelijke 

erfdienstbaarheid van doorgang op de sluisinfrastructuur. Enerzijds spreekt het voor zich dat de 
smalle loopbrugjes op de sluisdeuren niet als een weg te kwalificeren zijn en anderzijds staat het 
strafrechtelijk beteugeld verbod van artikel 95 van het Koninklijk Besluit van 15 oktober 1935 
eraan in de weg dat men na verloop van tijd enig recht zou kunnen ontlenen aan een verboden 
handeling. De passage in het verleden over de loopbrugjes kon enkel gedoogd worden waaraan 
derden geen rechten kunnen ontlenen. 

 
4. Gelet op de antwoorden gegeven in de punten 2 en 3, zie supra, en 5, zie infra, heeft 

Waterwegen en Zeekanaal NV de relevante wetgeving gerespecteerd. Deze werken om 
veiligheidsredenen werden aldus niet aangekondigd. Gelet op het gebruik van het bruggetje over 
de sluis door zwakke weggebruikers, wandelaars, fietsers en schoolkinderen, begrijp ik evenwel 
de vraag naar voorafgaande aankondiging. 
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5. Wegens het beschermd statuut van de sluizen in kwestie en hun omgeving, respectievelijk als 
monument en als dorpsgezicht, heeft Waterwegen en Zeekanaal NV reeds in de planningsfase 
van de werken overleg gepleegd en correspondentie gevoerd met de Afdeling Onroerend 
Erfgoed van de provincies Antwerpen en Vlaams-Brabant van het Agentschap Ruimtelijke 
Ordening Vlaanderen. Er werd gestreefd naar maximale uniformiteit voor wat betreft de te 
gebruiken materialen, de samenstelling en het uitzicht van de omheiningen, zoals de hoogte 
ervan (1,5 meter), het gebruiken van natuurlijke en inheemse materialen, de breedte van de 
poortjes, de wijze waarop de draadafsluiting dient geplaatst te worden in afwachting van het 
groeien van de natuurlijke levende haag, en dergelijke meer. Bij brief van 17 april 2007 werd 
aan Waterwegen en Zeekanaal NV meegedeeld dat de teams Onroerend Erfgoed Antwerpen en 
Vlaams-Brabant geen bezwaren meer hadden tegen het uitvoeren van de aangevraagde werken. 
Het spreekt voor zich dat de werken volledig conform de goedgekeurde plannen zullen 
gerealiseerd worden. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 453 
van 27 februari 2008 
van TINNE ROMBOUTS 
 
 
 
Mestverwerkingsinstallaties   -   Milieuvergunningen 
 
Het nieuwe mestdecreet biedt onze landbouwers de mogelijkheid om hun bedrijf uit te breiden, maar 
wel mits mestverwerking. Velen zullen in de toekomst dan ook de stap zetten naar het opstarten van 
een mestverwerkings- of mestbewerkingsinstallatie. 
 
Omdat mestbehandeling en vergisting vaak nog onvoldoende bekend zijn bij de burger, staat de buurt 
vaak weigerachtig tegenover een nieuw project en is het zeer moeilijk om een 
mestbehandelingsinstallatie op poten te zetten. 
 
1. Hoeveel mestverwerkings- en mestbewerkingsinstallaties hebben er de afgelopen vijf jaar een 

milieuvergunning aangevraagd en hoeveel hiervan werden vergund? Graag deze cijfers per jaar, 
per provincie en per type mestverwerkings- of mestbewerkingsinstallatie (biogas, trevi, …). 

 
2. Hoeveel procent van de aangevraagde vergunningen worden goedgekeurd bij de gemeenten? 
 

Hoeveel procent van de aangevraagde vergunningen worden in beroepsprocedure goedgekeurd bij 
de provincie? 
 
Over hoeveel procent moet uiteindelijk de minister beslissen? En hoeveel worden er hiervan 
geweigerd of goedgekeurd? 
 

3. Wat zijn de meest voorkomende knelpunten die worden aangehaald bij het weigeren van de 
milieuvergunning? 

 
Wordt hierbij een duidelijk verschil waargenomen tussen de uitspraken van de verschillende 
provincies? 
 

4. Aan het VCM (Vlaams Coördinatiecentrum Mestverwerking) is gevraagd om de evolutie en 
regelgeving rond mestverwerking te evalueren. 

 
Zijn hier reeds resultaten van bekend? 
 
Zo ja, welke conclusies kunnen worden getrokken? 
 
Zo neen, wanneer zal deze studie afgerond zijn? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 453 van 27 februari 2008 
van TINNE ROMBOUTS 
 
 
 
Om de door u gestelde vragen nauwkeurig te kunnen beantwoorden, heb ik me gebaseerd op de 
informatie die mij bezorgd is door de Mestbank. Ik wil u er ook op wijzen dat de Mestbank jaarlijks in 
haar voortgangsrapport een overzicht geeft van de vergunde mestverwerkingsinstallaties. Het 
voortgangsrapport 2007 werd toegelicht in de commissie Leefmilieu. 
 
1.  Tussen 2003 en 2007 werden 298 milieuvergunningen voor mestbe/verwerkingsinstallaties 

aangevraagd. In die periode werden globaal 275 installaties milieuvergund. Dit betekent dat de 
grote meerderheid van de aanvragen (92%) effectief leidt tot het verkrijgen van een 
milieuvergunning (dit betekent niet dat alle aanvragen leiden tot het bouwen van installaties 
omdat voor het exploiteren van dergelijke installaties het verkrijgen van milieuvergunning én 
bouwvergunning noodzakelijk zijn). 

 Een analyse van deze cijfers per jaar, per provincie en per systeem (zie tabel in bijlage) toont 
aan dat: 
- Er enkel knelpunten opduiken bij het aanvragen van nieuwe of minder gekende en vertrouwde 

be- of verwerkingssystemen zoals bv. “biogasinstallaties” (met of zonder nageschakelde 
technieken) of “constructed wetlands”. Andere systemen zoals een biologie, een droging, een 
compostering en mobiele installaties worden bijna zonder uitzondering finaal vergund. 

- Wat betreft de haperingen/knelpunten voor het bekomen van milieuvergunningen kunnen we 
een tweetal “pieken” constateren: in 2004 worden een aantal al dan niet grootschalige droog- 
en composteersystemen niet meteen vergund. Sinds 2005 (met een grote “boom” in 2007) 
worden de eerste biogasinstallaties met of zonder verdere verwerking aangevraagd, wat 
regelmatig leidt tot protesten en beroepen. 

- Er in de verschillende provincies een analoge verspreiding van het aantal en soort aanvragen 
optreedt met dien verstande dat 60% van het aantal aanvragen zich in West-Vlaanderen 
situeren, 16% in Oost-Vlaanderen en in Antwerpen, 6% in Limburg en 3% in Vlaams-
Brabant. 

 
2.  Van de klasse 2 milieuvergunningen die aangevraagd werden bij de diverse gemeenten sinds 

2003 werden er 78% in eerste aanleg goedgekeurd. 11% is momenteel nog in behandeling. Voor 
11% van de aanvragen werd beroep aangetekend. Ik merk op dat er amper 18 klasse 2 
aanvragen voor mestverwerkingsinstallaties werden ingediend sinds 2003. De meeste aanvragen 
behelzen immers milieuvergunningen van klasse 1. 

 
 Van de klasse 2 milieuvergunningen die aangevraagd werden bij de Vlaamse gemeenten sinds 

2003 werden er 11% in beroep behandeld bij de provincies. De provincies hebben alle 
beroepsdossiers goedgekeurd. 

 
 Van de klasse 1 milieuvergunningen die aangevraagd werden bij de Vlaamse provincies sinds 

2003 werden er 84% in eerste aanleg goedgekeurd. 6% is momenteel nog in behandeling. Voor 
10% van de klasse 1 aanvragen werd beroep aangetekend. 

 
 Van de klasse 1 milieuvergunningen die aangevraagd werden bij de Vlaamse provincies sinds 

2003 werden er 10% in beroep behandeld door de minister van Leefmilieu. Van deze dossiers 
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werden er 55% goedgekeurd. 16% is momenteel nog in behandeling. 29% van de aanvragen 
werd geweigerd. 

 
3.  De meest voorkomende knelpunten voor weigering van de milieuvergunning zijn argumenten 

die direct of indirect verband houden met ruimtelijke ordening. Het betreft: 
 

- gewestplanbestemmingen (bv. agrarisch gebied met landschappelijke waarde); 
- potentiële verkeersoverlast (onvoldoende toegangswegen, gebied te weinig ontsloten, 

plaatselijke overlast door extra verkeer bij woonwijken, scholen, …); 
- potentiële geuroverlast. 
 

 De klasse 2 aanvragen werden in beroep allen goedgekeurd door de provincies. Hier zit men dus 
op eenzelfde lijn. 

 Tussen de uitspraken van de verschillende provincies over de klasse 1 dossiers in eerste aanleg 
zijn geen relevante verschillen merkbaar. Zoals reeds gezegd, hebben de meeste knelpunten 
betrekking op de ruimtelijke inpasbaarheid van de verwerkingsinstallaties. 

 
4.  Op mijn vraag heeft het VCM, in overleg met de milieuvergunnende administraties en de sector, 

een kritische evaluatie opgesteld van de omzendbrief RO/2006/01. Deze omzendbrief werd 
ontworpen met het doel een richtkader te geven aan de betrokken administratie, buurtbewoners 
en exploitanten. 

 
 De resultaten werden me half februari bezorgd. 
 
 Samengevat werden mij de volgende bedenkingen overgemaakt door het VCM:  
 “De omzendbrief RO/2006/01 blijft een goed richtkader voor de inplanting van installaties voor 

mestbehandeling of vergisting in agrarisch gebied. De juridische draagkracht is wel beperkt en 
de interpretaties zijn soms uiteenlopend. Zo zijn bv. het begrip ‘bedrijfsgebondenheid’ en het 
opleggen van een bepaalde km-zone als aanleveringszone weinig relevant. Eveneens zal een 
eventuele verlaging van de maximaal toegelaten capaciteit van 60.000 ton in agrarisch gebied de 
maatschappelijke aanvaarding niet vergroten. Er kan wel overwogen worden om - al dan niet 
dossiermatig - bepaalde aspecten zoals het percentage mest, de landschappelijke inkleding, het 
beheer, de mobiliteit en afstandsregels verder te verfijnen. 

 Focussen op inplanting op bedrijventerreinen zal op korte termijn niet tot grote resultaten 
kunnen leiden. Vandaag zijn er immers weinig of geen terreinen beschikbaar en een bijkomende 
afbakening neemt minimum 2 à 3 jaar in beslag. Bovendien resulteren de afbakening van 
dergelijke bedrijventerreinen en de inplanting van deze installaties zelf ook meestal in bezwaren 
vanuit de omgeving (omwonenden en lokale overheden).” 

 
 Ik beschouw deze nota als een belangrijke stap in een grondige evaluatie van de meest geschikte 

inplantingsplaatsen voor mestverwerkingsinstallaties in Vlaanderen. Het is mijn bedoeling om 
de nota spoedig verder te bespreken met mijn collega’s van Ruimtelijke Ordening en Landbouw 
alsook met de betrokken administraties en sector.  

 We mogen niet vergeten dat mestverwerking broodnodig blijft om de doelstellingen van de 
Europese nitraatrichtlijn te halen. Ik pleit er wel sterk voor dat er steeds gestreefd wordt naar 
een maximale ruimtelijke inpasbaarheid en naar een uitgebreide en actieve communicatie met 
de buurtbewoners en de betrokken administraties. 

 
BIJLAGE 
 
Overzicht van het aantal aangevraagde en verleende milieuvergunningen voor mestverwerkings-
installaties per provincie per jaar en per systeem voor de jaren 2003 tot 2007.  
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Bijlage(n):  
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2007-2008/CREVITS/453/antw.453.bijl.001.xls 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 454 
van 27 februari 2008 
van TINNE ROMBOUTS 
 
 
 
Grondenbank   -   Stand van zaken 
 
Het decreet houdende de oprichting van de Vlaamse Grondenbank is op 1 augustus 2007 in werking 
getreden. 
 
Graag had ik de minister volgende vragen gesteld aangaande de algemene stand van zaken. 
 
1. Zijn er al gronden verworven door de grondenbank? In welke gemeenten zijn deze gronden 

gelegen en over hoeveel ha gaat het hier telkens? 
 
2. Hebben er vanuit deze grondenbank al effectieve grondruilen plaatsgevonden? In welke 

gemeenten en over hoeveel ha gaat het hier telkens? 
 
3. Wanneer wordt deze grondenbank ingezet? En wie beslist over de inzet ervan? 
 
4. Zijn er lokale grondenbanken opgericht? In het kader van welke projecten zijn deze opgestart? In 

welke gemeenten zijn deze projecten opgestart, over hoeveel ha gaat het en in welke fase (opstart, 
zoekfase, ruilfase, afgesloten) bevinden de verschillende projecten zich? 

 
5. Wie beslist over het al dan niet inzetten van een lokale grondenbank? 
 
6. Kan er een beroep gedaan worden op de grondenbank voor kleine onteigeningsprocessen zoals 

wegenwerken, woongebieden, fietspaden, werken in het kader van algemeen belang,…? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 454 van 27 februari 2008 
van TINNE ROMBOUTS 
 
 
 
1. Sedert de inwerkingtreding van het decreet Vlaamse Grondenbank worden de rechten van 

voorkoop ruilverkaveling en natuur in eigen naam en voor eigen rekening door de Vlaamse 
grondenbank uitgeoefend. 

 In de gemeente Schaffen (project de 3-beken) werd 51ha 46a 15ca landbouwgrond aangekocht 
door de Vlaamse Grondenbank. De authentieke akte werd reeds verleden. 

 In de gemeente Mol (project Postel) werd 102ha 85a 77ca landbouwgrond aangekocht door de 
Vlaamse Grondenbank. De authentieke akte dient nog verleden te worden. 

 De aankopen in de verschillende lokale grondenbanken gebeuren door de Vlaamse 
Grondenbank (zie deelvraag 4). 

 
2. De gronden verworven in Schaffen en Mol (zie deelvraag 1) die vrij van gebruik zijn worden 

onmiddellijk ingezet als ruilgrond. Zo werd in “de 3-beken” 6ha 20a 00ca landbouwgrond, 
gelegen in agrarisch gebied en eigendom van de Vlaamse Landmaatschappij geruild tegen 5ha 
58a 20ca grond gelegen in natuurgebied. De authentieke akte wordt momenteel opgemaakt. 

 Zodra gronden in de “3-beken” vrij van gebruik komen zullen deze eveneens ingezet worden als 
ruilgrond. 

 De gronden verworven in de zoekgebieden van de verschillende lokale grondenbanken worden 
ingezet als ruilgronden. 

 
3. Er dient een verschil gemaakt te worden tussen de projecten ‘lokale grondenbanken’ en de 

instantie Vlaamse Grondenbank. De Vlaamse Grondenbank heeft een aantal taken die zij 
uitvoert op vraag van andere overheidsinstanties. Zo kan gevraagd worden naar de oprichting 
van een lokale grondenbank. In dat geval wordt de op te maken overeenkomst tussen de VLM 
en de andere betrokken partijen onderhandeld en ondertekend. Vervolgens voert de VLM deze 
overeenkomst uit conform de gemaakte afspraken. 

 Daarnaast heeft de Vlaamse Grondenbank ook een decretale taak om op vraag van 
overheidsinstanties en beroepslandbouwers gronden gelegen buiten de agrarische structuur te 
ruilen naar de agrarische structuur. Indien de Vlaamse Grondenbank in de omgeving beschikt 
over ruilgronden kunnen de onderhandelingen opgestart worden om tot een ruil te komen. 

 
4. Er zijn reeds een 15-tal lokale grondenbanken opgericht. In bijlage kan u een overzicht van de 

verschillende lokale grondenbanken vinden. 
 
5. De vraag om een lokale grondenbank op te richten kan door elke overheidsinstantie aan de 

VLM gericht worden. Ook de VLM zelf kan op zoek gaan naar partners om een lokale 
grondenbank op te richten. Daarnaast kan de Vlaamse Landmaatschappij zelf beslissen om een 
lokale grondenbank op te richten in het kader van één van haar projecten. 

 De beslissing of deze lokale grondenbank effectief wordt opgericht ligt voor wat de VLM 
betreft, na het advies te hebben ingewonnen van de bevoegde minister, bij haar raad van 
bestuur. 

 
6. Voor wat de bevoegdheden van de Vlaamse Landmaatschappij betreft kan de Vlaamse 

Grondenbank het volledige onteigeningsproces uitvoeren op basis van het decreet van de 
Vlaamse Landmaatschappij. 
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 In het decreet Vlaamse Grondenbank is nergens opgenomen dat de Vlaamse Grondenbank de 
volledige onteigening (minnelijke en gerechtelijke fase) zou kunnen uitvoeren voor andere 
overheden. 

 Voor wat de bevoegdheden Leefmilieu, Landinrichting en Natuurbehoud betreft kan de 
Vlaamse Grondenbank voor bevoegde entiteiten inzake Leefmilieu, Landinrichting en 
Natuurbehoud evenwel de opdracht krijgen om de minnelijke fase van de onteigening uitvoeren 
door ofwel de te onteigenen onroerende goederen aan te kopen en/of deze uit te ruilen. 

  
BIJLAGE 
 
Overzicht van de verschillende lokale grondenbanken. 
 
Bijlage(n):  
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2007-2008/CREVITS/454/antw.454.bijl.001.xls 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 455 
van 27 februari 2008 
van TINNE ROMBOUTS 
 
 
 
Nutriëntenemissierechten   -   Verenigbaarheid decreetgevende bepalingen 
 
In artikel 20 van het besluit van de Vlaamse Regering (BVR) betreffende de toewijzing, het gebruik en 
de overname van de nutriëntenemissierechten en betreffende de bedrijfsontwikkeling na bewezen 
mestverwerking, staat vermeld dat: “Per soort nutriëntenemissierechten die men wenst over te dragen, 
wordt voor de bepaling van het aantal niet-ingevulde nutriëntenemissierechten, het gemiddelde van de 
drie getallen X, als vermeld in het tweede lid, vermenigvuldigd met het aantal 
nutriëntenemissierechten van de betreffende soort die men wenst over te dragen. Per soort 
nutriëntenemissierechten wordt het aantal nutriëntenemissierechten dat men wenst over te dragen, 
verminderd met de niet-ingevulde nutriëntenemissierechten.” 
 
In artikel 47, §2 van het decreet houdende de bescherming van het water tegen de verontreiniging door 
nitraten uit agrarische bronnen staat echter vermeld dat: “Indien de landbouwer niet bij machte is om 
de op zijn bedrijf geproduceerde hoeveelheid dierlijke mest conform dit decreet af te zetten, hij 
ondermeer de keuze heeft om: 1° ofwel de exploitatie geheel of gedeeltelijk een tijdlang stop te zetten 
zonder dat dit het verval van de milieuvergunning tot gevolg heeft op voorwaarde van melding aan de 
mestbank van zowel tijdelijke stopzetting als de herneming van de exploitatie. Indien echter de 
exploitatie gedurende 5 jaar is stopgezet en niet hernomen, worden de dienovereenkomstige 
nutriëntenemissierechten van rechtswege geannuleerd.” 
 
Wanneer binnen vijf jaar na melding van de gedeeltelijke stopzetting van een bedrijf wordt beslist om 
het bedrijf over te geven, treden deze twee artikels met elkaar in conflict. Zo stelt artikel 20 van het 
BVR dat bij overgave de niet-ingevulde nutriëntenemissierechten in mindering gebracht moeten 
worden. Artikel 47 van het decreet daarentegen stelt dat, mits melding bij de Mestbank, er een 
tijdelijke stopzetting kan worden aangevraagd, en dit zonder weerslag te hebben op de oorspronkelijk 
verworven nutriëntenemissierechten. 
 
Zijn artikel 20 en artikel 47 wel met elkaar verenigbaar? Zo ja, hoe worden beide artikels dan ten 
opzichte van elkaar geplaatst? 
 
Wordt, na melding van een tijdelijke stopzetting van de op het bedrijf geproduceerde hoeveelheid mest 
aan de Mestbank, gevolgd door een overgave van  nutriëntenemissierechten, de korting toegepast zoals 
in artikel 20? Of gebeurt dit alleen wanneer er geen melding is gebeurd van de verminderde productie 
bij de Mestbank? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 455 van 27 februari 2008 
van TINNE ROMBOUTS 
 
 
 
Na aandachtig onderzoek van de vraag moet tot de vaststelling worden gekomen dat er geen conflict 
bestaat tussen artikel 47, §2 van het decreet en artikel 20 van het uitvoeringsbesluit 
nutriëntenemissierechten.  
Artikel 47, §2 heeft als enig doel een regeling te voorzien die het moet toelaten dat landbouwers 
gedurende een langere periode dan de wettelijk voorziene periode van 2 jaar hun bedrijf kunnen 
stopzetten zonder dat hierdoor de milieuvergunning komt te vervallen. Het artikel voorziet dat deze 
periode kan worden verlengd tot 5 kalenderjaren. Daarnaast stelt het artikel dat indien de exploitatie 
niet binnen de 5 kalenderjaren wordt hernomen de toegekende emissierechten dan komen te vervallen.  
Deze reductie van de nutriëntenemissierechten treedt dan automatisch op na 5 jaar. Het decreet 
voorziet met andere woorden in een volledig autonome grondslag om op grond van niet-exploitatie 
gedurende een langere periode dan de wettelijk voorziene 5 kalenderjaren, de nutriëntenemissierechten 
te reduceren.  
Artikel 20 van het uitvoeringsbesluit nutriëntenemissierechten behandelt daarentegen enkel de situatie 
waarbij formeel emissierechten worden overgedragen aan een andere landbouwer. Deze regeling 
voorziet, op een aantal uitzonderingen na, dat wanneer de emissierechten over een periode van 3 
kalenderjaren slechts gedeeltelijk worden gebruikt, dat dan ook slechts dit gedeelte overdraagbaar is 
aan een derde.  
De landbouwer die zijn productie dus gedurende een langere periode stopzet, kan probleemloos zonder 
reductie de exploitatie hervatten. Wenst deze landbouwer evenwel de emissierechten over te dragen, 
dan wordt hij op dezelfde wijze behandeld als andere potentiële overdragende landbouwers. Ook hier 
wordt dan de regel toegepast dat niet meer emissierechten kunnen worden overgedragen dan het aantal 
dat daadwerkelijk werd aangewend in de afgelopen drie kalenderjaren.  
Er is dus geen conflict tussen beide bepalingen, omdat beide bepalingen een eigen autonome 
grondslag aanbieden die kan leiden tot de reductie van een gegeven aantal emissierechten.  
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 457 
van 27 februari 2008 
van ERIK MATTHIJS 
 
 
 
Gemeentelijk milieujaarprogramma  -  Status 
 
De samenwerkingsovereenkomst Milieu 2008-2013 met de gemeenten werd goedgekeurd op 21 
december 2007. Tegenover de vorige samenwerkingsovereenkomst valt op dat de rapportering van de 
gemeenten vereenvoudigd is. Vaak volstaat een rapportering in het milieujaarprogramma. 
 
In de contracttekst met de gemeenten wordt dit als volgt geformuleerd: 
 
3. Rapportering 
 
3.3.1 Algemeen 
 
Art. 1 De gemeente rapporteert over de uitvoering van deze overeenkomst via het gemeentelijk 
milieujaarprogramma. (…) 
 
Deze verwijzing naar het milieujaarprogramma is verwonderlijk: de verplichting om een 
milieujaarprogramma op te stellen was immers afgeschaft door artikel 18 van het decreet van 28 april 
2006 tot wijziging van het decreet van 5 april 1995 houdende algemene bepalingen inzake het 
milieubeleid en tot wijziging van het decreet van 30 april 2004 tot aanvulling van hetzelfde decreet.  
 
1. Is een milieujaarprogramma dan opnieuw verplicht? 
 
2. Wat is het statuut van het milieujaarprogramma in het kader van de samenwerkingsovereenkomst? 
 



-974-  Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.7 - April 2008
 
 

 

HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 457 van 27 februari 2008 
van ERIK MATTHIJS 
__________________________________________________________________________________ 
 
 
1. De verplichting om een milieujaarprogramma op te stellen werd inderdaad afgeschaft bij 

wijziging van het decreet van 5 april 1995 houdende de algemene bepalingen inzake het 
milieubeleid.  

 
 Evenwel, in overleg met en zelfs op vraag van  de betrokken partijen (gemeenten en provincies) 

wordt het milieujaarprogramma nog steeds als instrument gebruikt om te rapporteren over de 
uitvoering van de samenwerkingsovereenkomsten, zowel de vroegere als de nieuwe 
samenwerkingsovereenkomsten 2008-2013. Dit, om dubbele rapporteringslast te voorkomen. 

 
2. Het milieujaarprogramma moet beschouwd worden als een vrijwillige verbintenis van een 

gemeente in het kader van de samenwerkingsovereenkomst. 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 459 
van 27 februari 2008 
van JOS DE MEYER 
 
 
 
N70 St.-Niklaas   -   Heraanleg vak Ster-Kwakkelhoekstraat 
 
Het Agentschap Wegen en Verkeer heeft voor de gewestweg N70 tussen Gent en Antwerpen een 
aantal zwarte punten vastgelegd. Nu worden deze zwarte punten systematisch aangepakt. Heel wat 
kruispunten zijn reeds heringericht. Dit is uiteraard een goede zaak voor de verkeersveiligheid. 
 
Eén van de punten die de komende jaren heringericht worden is het stuk tussen “de Ster” en de 
Kwakkelhoek in Sint-Niklaas. Er wordt een zone voorzien van 1,3 km met 2 x 1 rijstrook met een 
middenberm, tussen een ovale rotonde aan “de Ster” en een rotonde aan de Kwakkelhoek. Verder 
wordt er een verhoogd fietspad voorzien in beide richtingen, en parkeerstroken. Deze ingrepen moeten 
de verkeersveiligheid en doorstroming verbeteren. 
 
Handelszaken gelegen op dit stuk weg en omwonenden van aangrenzende straten zijn niet te spreken 
over het feit dat de middenberm ononderbroken gepland wordt. Men zal daardoor steeds een grotere 
afstand (tweemaal 1,3 km) moeten afleggen, aangezien keren slechts mogelijk is aan beide rotondes. 
Het verkeer naar het dorp van Nieuwkerken zal zijn weg zoeken via de Kwakkelhoekstraat en de 
Vlasbloemstraat, landelijke wegen die niet geschikt zijn voor deze verkeersstroom. De handelaars 
maken zich tevens zorgen over de toegankelijkheid van hun bedrijven voor leveringen door 
vrachtwagens. 
 
1. Hoeveel zware ongevallen gebeurden er de voorbije tien jaar op het geviseerde traject? 
 
2. Worden de voorliggende ontwerpen nog bijgestuurd om tegemoet te komen aan de vraag van 

handelaars en omwonenden om de middenberm ter hoogte van de zijstraten van de N70 te 
onderbreken, met behoud van de veiligheidsdoelstellingen? Of zijn er alternatieve bijsturingen 
mogelijk? 

 
3. Wat is de timing: verdere planning, aanbesteding en uitvoering van de werkzaamheden? 
 

Wat is de geraamde kostprijs? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 459 van 27 februari 2008 
van JOS DE MEYER 
 
 
 
1. Het wegvak tussen kmp 37 en 38 heeft, op basis van de ongevallengegevens 1999-2001, een 

prioriteitsfactor hoger dan 70 en werd daarom geselecteerd als gevaarlijk punt. 
Het aantal ongevallen op 3 jaar bedroeg 37 met 1 dode, 13 zwaargewonden en 13 
lichtgewonden. 
In 2002 gebeurden op dit wegvak 8 ongevallen met 1 zwaargewonde en 13 lichtgewonden.  
De ongevallenstatistieken van 2003 tot heden zijn nog niet beschikbaar. 

 
2. De startnota van dit project werd op de Provinciale Auditcommissie conform verklaard op 16 

oktober 2006. De auditor noemt dit project een “schoolvoorbeeld van een duurzame aanpak van 
de verkeersveiligheid”. Conceptueel is er een volledige consensus tussen alle partijen. De Stad 
Sint-Niklaas kreeg bovendien een pluim omdat ze hier “onvoorwaardelijk in de kaart van de 
duurzame veiligheid speelt (die iedereen ten goede komt, ook de bewoners) en die boven het 
lokale belang plaatst”. Er zijn dan ook geen plannen om de gekozen oplossing te hertekenen. 
 

3. Het wegenisontwerp is af en wordt geraamd op 4,5 miljoen euro (incl. BTW). Voor de 
uitvoering zal het dossier gekoppeld worden aan rioleringsprojecten van de Stad Sint-Niklaas. 
Dit dossier zal eind 2008 ingediend worden bij de VMM. Tussen midden 2009 en midden 2010 
zullen een aantal onteigeningen uitgevoerd worden. In de loop van 2010 kunnen de 
nutsmaatschappijen hun leidingen verplaatsen, zodat de wegeniswerken zelf in 2011 kunnen 
gerealiseerd worden. 

 
 Deze info is gebaseerd op het ontwerp van het indicatief meerjarenprogramma zoals het werd 

ingediend bij de commissie Openbare Werken, naar aanleiding van de begrotingsbesprekingen. 
Een definitief programma wordt later goedgekeurd. 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 461 
van 29 februari 2008 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
Waterzuiveringsintallaties   -   Prioritaire projecten 
 
Om de richtlijn inzake stedelijk afvalwater versneld te kunnen uitvoeren, definieerde het Vlaams 
Gewest een aantal prioritaire projecten in de agglomeraties groter dan 10.000 inwonersequivalent (IE) 
en in de agglomeraties tussen 2.000 en 10.000 IE (onder de titel “ERSA-P”). De uitvoering van de 
projecten wordt nauwgezet opgevolgd via maandelijks overleg tussen het Vlaams Gewest en NV 
Aquafin. 
 
Vandaag zouden er nog in 2 van de 112 agglomeraties waterzuiveringsinstallaties ontbreken. 
 
1. Over welke twee installaties gaat het? Waarom zijn ze nog niet geoperationaliseerd? 
 
2. Wanneer worden deze installaties operationeel? Om welk IE gaat het en welke gemeenten zijn 

hierbij betrokken? 
 
3. Wat is de kostprijs van beide installaties? 
 

Zullen ze van meet af aan op volle capaciteit werken? Welke maatregelen dienen genomen te 
worden om tot een optimale capaciteit te komen? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 461 van 29 februari 2008 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
1. De 2 installaties in agglomeraties groter dan 10.000 IE, die nog niet operationeel zijn, zijn deze 

van Tervuren en van Beveren-Leie. 
 De huidige niet-operationaliteit van beide RWZI’s kent als voornaamste oorzaken de enorme 

moeilijkheden om de gronden te verwerven, alsook om de nodige vergunningen te bekomen. 
Verscheidene malen werden hiertegen juridische procedures opgestart, hetzij door de eigenaar 
van de gronden, hetzij door omwonenden. 

 
2. De installatie van Beveren-Leie is gepland om eind maart 2008 in gebruik te worden genomen; 

deze van Tervuren is gepland om medio februari 2009 in gebruik te worden genomen. 
 De installatie van Beveren-Leie is ontworpen om het afvalwater van 17000 IE54 te zuiveren. Dit 

omvat het afvalwater van de woonkernen van Lendelede, Hulste, Bavikhove, Ooigem, 
Desselgem en Beveren. 

 De installatie van Tervuren is eveneens ontworpen om het afvalwater van 17000 IE54 te 
zuiveren. Dit omvat het afvalwater van de woonkernen van Tervuren, Vossem en Duisburg. 

 
3. De kostprijs van de installatie van Beveren-Leie bedraagt ongeveer 3.5 miljoen €, deze van 

Tervuren ongeveer 6.6 miljoen € (een hogere kostprijs wegens de duurdere grondverwerving, 
een duurder technisch concept wegens omringende bebouwing, alsook duurder in uitvoering 
omwille van extra goedgekeurde maatregelen om de uitvoeringstermijn in te korten.) 

 De installatie van Tervuren zal van bij de opstart nagenoeg volledig belast zijn. Deze van 
Beveren-Leie zal bij de opstart ongeveer voor de helft belast zijn, 12% extra is voorzien om aan 
te sluiten via de collector Plaatsebeek – Ooigem (wellicht begin 2009). De rest van de vuilvracht 
is voorzien om eind 2009 aan te sluiten. 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 463 
van 29 februari 2008 
van JOHAN VERSTREKEN 
 
 
 
Riolering Ichtegem   -   Subsidiëring 
 
Via een subsidiebesluit kunnen gemeenten subsidies krijgen voor de aanleg van rioleringen. 
 
1. Wat is de stand van zaken m.b.t. subsidiëring van de riolering in de Engelstraat in Ichtegem? Wat 

is de juiste timing? 
 
2. Welke investeringen zijn gepland aan het rioolnet van de gemeente Ichtegem in 2008, 2009, 2010? 

Wat is de juiste timing? 
 
3. Welk budget is voorzien voor de investeringen? 
 
4. Welke geplande investeringen werden uitgesteld? Waarom? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 463 van 29 februari 2008 
van JOHAN VERSTREKEN 
 
 
 
1. Binnen het, op 31 juli 2006, goedgekeurde 2e kwartaalsubsidiëringsprogramma 2007 werd het 

project W207147 - Engelstraat vak Keibergstraat - Torhoutbaan opgenomen.  
 Het voorontwerpdossier werd door de gemeente ingediend op 15 mei 2007. Na bespreking 

binnen de ambtelijke commissie op 14 augustus 2007 werd door de Vlaamse Milieu-
maatschappij aan de gemeente gemeld dat het dossier niet kon worden goedgekeurd. In het 
dossier ontbraken verschillende gegevens en er werd een aantal hydraulische opmerkingen 
geformuleerd. Deze opmerkingen werden op 7 september 2007 aan de gemeente overgemaakt 
maar er werd nog geen aangepast voorontwerpdossier door de gemeente ingediend. Zodra dit 
gebeurt kan het project opnieuw worden behandeld en kan mogelijks de subsidie worden 
vastgelegd op de begroting voor 2008 van het MINA-fonds. 

 
2. Naast het project in de Engelstraat werden voor de gemeente Ichtegem geen projecten meer 

opgenomen op een goedgekeurd subsidiëringsprogramma. 
 
3. Voor de subsidiëring van de aanleg en renovatie van de gemeentelijke rioleringen is binnen de 

MINA-begroting voor 2008 ongeveer 92 miljoen euro voorzien. Voor 2009 zou het beschikbare 
vastleggingskrediet worden verhoogd tot ongeveer 117 miljoen euro.  

 
 Voor de gemeente Ichtegem werden geen projecten meer opgenomen op het 

subsidiëringsprogramma 2008 of op het indicatief programma 2009-2012. Er werden trouwens 
geen aanvragen ingediend voor subsidiëring van de aanleg van gemeentelijke rioleringen of 
KWZI’s. 

 
4. Door de gemeente Ichtegem zijn geen aanvragen ingediend voor subsidiëring, die niet werden 

weerhouden binnen een goedgekeurd subsidiëringsprogramma. 
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Vraag nr. 464 
van 29 februari 2008 
van JOHAN VERSTREKEN 
 
 
 
Riolering Oudenburg   -   Subsidiëring 
 
Via een subsidiebesluit kunnen gemeenten subsidies krijgen voor de aanleg van rioleringen. 
 
1. Wat is de stand van zaken inzake subsidiëring van de riolering aan de N367, doortocht in 

Westkerke? Wat is de juiste timing? 
 
2. Welke investeringen zijn gepland aan het rioolnet van de stad Oudenburg in 2008, 2009, 2010? 

Wat is de juiste timing? 
 
3. Welk budget is voorzien voor de investeringen? 
 
4. Welke geplande investeringen werden uitgesteld? Waarom? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 464 van 29 februari 2008 
van JOHAN VERSTREKEN 
 
 
 
1. Binnen het, op 18 februari 2008, goedgekeurde 3e en 4e kwartaalsubsidiëringsprogramma 2008 

werd het project W208232 - Rioleringswerken en renovatiewerken in de Brugsesteenweg 
(N367) van huisnummer 48 tot aan de Westkerksestraat opgenomen.  

 Voor dit project dient het voorontwerpdossier door de gemeente uiterlijk 5 december 2008 bij 
de Vlaamse Milieumaatschappij te worden ingestuurd. Uiteraard kan het voorontwerp nu reeds 
worden overgemaakt. Zodra het dossier is ontvangen, dienen de termijnen, zoals beschreven in 
het subsidiebesluit van 1 februari 2002, gewijzigd bij besluiten van 29 april 2005 en 10 maart 
2006, in acht genomen te worden. 

 Indien het dossier op korte termijn wordt ingediend en indien aan de gestelde voorwaarden voor 
subsidiëring wordt voldaan, kan mogelijks de subsidie, welke wordt bepaald op basis van een 
goedgekeurd voorontwerp, vastgelegd worden op de begroting van 2008 van het MINA-fonds.  

 
 De uitvoering van de rioleringswerken zal moeten afgestemd worden op de geplande 

wegeniswerken van AWV: de doortocht van Westkapelle is ingeschreven op het investerings-
programma 2008-2010 voor 2009 onder historianr. 2367.  De Afdeling Wegen en Verkeer plant 
de aanbesteding voor het voorjaar 2009 indien de subsidiëring voor de rioleringen nog dit jaar 
vastgelegd wordt op het Minafonds. 

 
2. Naast het project in de Brugsesteenweg werden voor de gemeente Oudenburg nog 2 projecten 

opgenomen op het 3e en 4e kwartaalprogramma 2008. 
 Het betreft W208213 - Rioleringswerken en renovatiewerken in de Gistelsesteenweg (vak 

Eernegemsestraat - Eikenlaan) te Westkerke en W208276 - Rioleringswerken en 
renovatiewerken in de Gistelsteenweg (vak Eikenlaan-Waerevaart) te Westkerke. Voor beide 
projecten gelden dezelfde voorwaarden en procedure als voor het dossier in de Brugsesteenweg.  

 
 De uitvoering van deze werken zal eveneens dienen afgestemd te worden op de geplande 

wegeniswerken van AWV, zoals vermeld onder punt 1 voor wat de afdeling Wegen en Verkeer 
West-Vlaanderen betreft.  Voor het overige loopt dit dossier volledig in opdracht van de stad 
Oudenburg en is dit dossier dan ook volledig ten laste van de stad. 

 
3. Voor de subsidiëring van de aanleg en renovatie van de gemeentelijke rioleringen is binnen de 

MINA-begroting voor 2008 ongeveer 92 miljoen euro voorzien. Voor 2009 zou het beschikbare 
vastleggingskrediet worden verhoogd tot ongeveer 117 miljoen euro. 

 Voor de gemeente Oudenburg werden geen projecten meer opgenomen op het 
subsidiëringsprogramma 2008 of op het indicatief programma 2009-2012. Er werden trouwens 
geen aanvragen ingediend voor subsidiëring van de aanleg van gemeentelijke rioleringen of 
KWZI’s. 

 
4. Door de gemeente Oudenburg zijn geen aanvragen ingediend voor subsidiëring, die niet werden 

weerhouden binnen een goedgekeurd rioleringssubsidiëringsprogramma. 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 465 
van 29 februari 2008 
van MARLEEN VAN DEN EYNDE 
 
 
 
Carpoolparkings Antwerpen   -   Locaties 
 
Ik verneem dat er plannen bestaan voor de aanleg van een carpoolparking aan het einde van de A12 op 
het grasveld aan de overzijde van Permeke, naast de legertank, of juister, op het grasveld naast de 
appartementsgebouwen van de Kruishofstraat. Deze carpoolparking zou dienen om het inkomende 
verkeer naar de stad aan te moedigen het openbaar vervoer te nemen. 
 
Door de aanleg van een carpoolparking op die plaats zouden de bewoners van de 
appartementsgebouwen de groene ruimte rond hun woning verliezen. Bovendien zal er rondom de 
gebouwen een enorme verkeersdrukte ontstaan. 
 
1. Klopt het dat het Vlaams Gewest in samenwerking met de stad Antwerpen rondom de stad 

carpoolparkings wil aanleggen om het verkeer te ontmoedigen de stad binnen te rijden? 
 
2. Kan de minister meedelen of er momenteel inderdaad plannen bestaan om een carpoolparking aan 

te leggen aan de Kruishofstraat? 
 
3. Werd hierover reeds met de buurtbewoners gecommuniceerd, of zal er nog een inspraakmoment 

gecreëerd worden? 
 
4. Wordt de mogelijkheid voor andere locaties nog onderzocht? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 465 van 29 februari 2008 
van MARLEEN VAN DEN EYNDE 
 
 
 
1. Er bestaat vandaag geen intentie of plan om rondom de stad Antwerpen op systematische wijze  

nieuwe carpoolterreinen aan te leggen naast de al aanwezige infrastructuren. 
  
2. Op last van de stad Antwerpen loopt momenteel een studie waarin naast de herinrichting van het 

7e-Olympiadenkruispunt eveneens de aanleg van een carpoolparking ter hoogte van de 
Kruishofstraat wordt onderzocht. Deze studie is niet voltooid en er bestaat evenmin al een 
consensus op wiens terreinen en ook op welke kredieten deze parking zou worden voorzien. 

  
3. Gezien deze stand van zaken, werd door de stad Antwerpen als opdrachtgever van de studie 

hierover nog niet gecommuniceerd. Inspraak is alleszins reglementair voorzien in de regelgeving 
om een stedenbouwkundige vergunning te bekomen. 

  
4. Ik heb geen weet van een onderzoek naar mogelijke andere locaties. 
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Vraag nr. 466 
van 3 maart 2008 
van SONJA CLAES 
 
 
 
Afvalpreventiesubsidies   -   Drinkwaterfonteintjes 
 
In Limburg heeft het provinciebestuur een aantal jaren geleden een gezamenlijke aanbesteding gedaan 
voor de aankoop van drinkwaterfonteintjes. Gemeenten en scholen hebben hierop gretig ingetekend. 
Zowel het preventiebesluit, de drinkwatermaatschappij als de provincie hebben hierin een financiële 
bijdrage geleverd. 
 
OVAM zou het beheer van dit preventiebesluit doen en voor de afvalpreventiesubsidie zorgen. 
Doelstelling was inderdaad het vermijden van afval. 
 
Het stimuleren van drinkwaterfonteintjes werd dus in het verleden vooral vanuit milieuoogpunt 
uitgewerkt. Uiteraard kan dit ook vanuit gezondheidsoogpunt worden toegejuicht. 
 
1. Is dit preventiebesluit nog geldig? 
 

Is hiervoor nog een budget beschikbaar? Welk budget was hiervoor in het verleden jaarlijks 
beschikbaar? 
 

2. Hoeveel drinkwaterfonteintjes zijn er zo jaarlijks geïnstalleerd (per provincie)? Op welke soort 
locaties (gemeenten, scholen, …)? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 466 van 3 maart 2008 
van SONJA CLAES 
 

 
 

1.  Het subsidiebesluit voor het stimuleren van de lokale besturen tot de aankoop van 
drinkwaterfonteinen is niet meer geldig. Er is hiervoor dus ook geen budget meer beschikbaar. 
Van 2002 tot einde 2007 werden deze drinkwaterfonteinen gesubsidieerd. Er werd hiervoor geen 
apart budget voorzien, maar het maakte deel uit van het budget dat voorzien was voor provincies, 
provinciebedrijven, gemeenten, gemeentebedrijven en intergemeentelijke samenwerkings-
verbanden ter ondersteuning van preventie (compostvaten, herbruikbare bekers, brooddozen, 
drinkwaterfonteinen, … (art. 361B4321 van het Mina-fonds). Een overzicht van het budget dat 
per jaar werd besteed aan de subsidiëring van drinkwaterfonteinen vindt u als bijlage. Over de 
periode van 2002 tot 2007 werd €537.265 besteed aan de subsidiëring van drinkwaterfonteinen. 

 
2.  Het aantal drinkwaterfonteinen dat gesubsidieerd werd voor de periode van 2002 tot 2007 

bedraagt 3 427 stuks  (zie bijlage 1). Deze drinkwaterfonteinen werden hoofdzakelijk geplaatst in 
de scholen, maar ook op de gemeentelijke diensten: gemeentehuis, bibliotheken, zwembaden, … 

 
BIJLAGE 
 
Overzicht van het aantal drinkwaterfonteinen, de aanvragers en het budget dat tijdens de periode van 
2002 tot en met 2007 besteed werd aan de subsidiëring van drinkwaterfonteinen. 
 
Bijlage(n):  
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2007-2008/CREVITS/466/antw.466.bijl.001.xls 
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Vraag nr. 468 
van 3 maart 2008 
van BOB VERSTRAETE 
 
 
 
Natuurverbindingsgebieden   -   Paardenhouderij 
 
In valleigebieden die in structuurplannen staan aangeduid als “natuurverbindingsgebieden in de natte 
sfeer” werden nogal wat percelen aangekocht door het vroegere Aminal (nu Agentschap voor Natuur 
en Bos) of door de VLM (Vlaamse Landmaatschappij). In de praktijk gaat het vaak om weiden die 
door actieve landbouwbedrijven worden gebruikt. 
 
Die aankopen gebeurden met de bedoeling grotere stukken natuurgebied aan te leggen. In de praktijk 
komt het echter voor dat die percelen nadien gewoon worden doorverhuurd aan niet-landbouwers die 
ze gebruiken voor het houden van paarden. Deze praktijken ergeren in de eerste plaats de landbouwers 
die eerder die weiden in gebruik hadden als graasweiden voor hun koeien. Daarnaast is er ook een 
toenemend protest vanuit kringen die zijn begaan met de negatieve weerslag van die “verpaarding” op 
zowel het landschap als de aanwezige natuurwaarden. 
 
1. In “natuurverbindingsgebieden in de natte sfeer” die zijn gelegen in “waardevol agrarisch gebied” 

domineert de landbouwfunctie, met daarnaast in tweede orde, de natuurfunctie. 
 

Hoe komt het dat deze gebieden blijkbaar zo maar kunnen gebruikt worden door niet-landbouwers 
voor het beoefenen van de paardensport als hobby, waardoor deze gebieden een recreatiegebied 
worden, met alle nadelige gevolgen voor zowel de eigenlijke landbouw als de aanwezige 
natuurwaarden? 
 

2. Is het aanvaardbaar dat de VLM of het ANB met gemeenschapsgeld weiden opkopen in 
“natuurverbindingsgebieden in de natte sfeer”, daarmee landbouwers in hoofd- of bijberoep hun 
graas- en hooiweiden ontnemen, en dan die weiden doorverhuren aan niet-landbouwers voor de 
uitoefening van een hobby? 

 
3. Waarom wordt in dergelijke omstandigheden het doorverhuren niet geregeld via een andere dan 

onderhandse procedure? In de huurvoorwaarden kunnen dan bepalingen worden opgenomen die 
het gebruik van de gehuurde gronden in overeenstemming brengt met de bepalingen eigen aan de 
“natuurverbindingsgebieden in de natte sfeer”. 

 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan de ministers Crevits (vraag nr. 468) en Peeters (nr.41), een 

gelijkaardige vraag werd gesteld aan minister Van Mechelen (nr.88). 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
GECOÖRDINEERD ANTWOORD 
op vraag nr. 468 van 3 maart 2008 
van BOB VERSTRAETE 
 
 
 
1. Het is normaal dat in natuurverbindingsgebieden de andere functies (doorgaans landbouw, bos, 

...) primeren en dat de natuurfunctie er ondergeschikt is aan de andere functies. In de 
natuurverbindingsgebieden is het natuurbeleid gericht op de ruimtelijke ondersteuning van de 
hoofdgebruiker, van de kleinere natuurgebieden en van het behoud, het herstel en de 
ontwikkeling van kleine landschapselementen. Het zijn immers gebieden die van belang zijn 
voor de migratie van planten en dieren tussen de gebieden van het Vlaams Ecologisch Netwerk 
(VEN) en tussen natuurreservaten. Ze zijn strook- of lijnvormig met een aaneenschakeling van 
kleine landschapselementen. Vanuit het natuurbeleid is er dus geen instrument om in te grijpen 
op het hoofdgebruik in natuurverbindingsgebieden. 

 
2. De afbakening en inrichting van natuurverbindingsgebieden zijn een taakstelling die in het 

Decreet van 21 oktober 1997 betreffende het natuurbehoud en het natuurlijk milieu en in het 
Ruimtelijk Structuurplan Vlaanderen aan de provincies zijn toegewezen. Binnen deze gebieden 
voert de Vlaamse overheid in principe geen aankoopbeleid. De aankopen die het Agentschap 
voor Natuur en Bos doet, zijn immers gericht op de ontwikkeling van de grote natuurkernen 
binnen het VEN en de bosuitbreiding. Het is, een eventuele uitzondering daar gelaten, niet aan 
de orde dat het Agentschap voor Natuur en Bos (ANB) gronden verwerft binnen de natuur-
verbindingsgebieden die de provincies in hun structuurplannen of ruimtelijke 
uitvoeringsplannen aanwijzen. 
Het Agentschap voor Natuur en Bos sluit, binnen de domeinen die het aangekocht heeft, bij 
voorkeur gebruiksovereenkomsten af met de vroegere gebruikers en bij voorkeur met eigenaars 
van runderen, dus meestal met landbouwers. Gevallen waarin met paarden van derden begraasd 
wordt, zijn zeldzaam. In de gevallen waarin er toch met paarden graasbeheer plaatsvindt, zijn de 
paarden meestal van de vroegere gebruiker. Dat gebruik is overwegend een overgangsmaatregel 
tot die gebruiker een andere weide heeft gevonden.  
 

3. We delen de zorg van de Vlaamse volksvertegenwoordiger dat het gebruik van de gronden van 
het ANB door derden tot doel moet hebben een specifiek beheer uit te voeren dat in het 
bijzonder gericht is op natuur- en landschapszorg. Daarom kaderen de afspraken voor gebruik 
steeds binnen een overeenkomst met specifieke bepalingen daarover en niet binnen een 
reguliere huurovereenkomst of pacht.  
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 469 
van 4 maart 2008 
van HANS SCHOOFS 
 
 
 
Ontbossing door natuurverenigingen   -   Beleid 
 
Recentelijk bleek dat de natuurvereniging Natuurpunt bezig is met het ontbossen van een deel van de 
Merodebossen in Averbode. Het gaat om ongeveer 125 hectare bos die moet plaatsmaken voor de 
aanleg van vennen, poelen en heide, om op die manier de vegetatie van de zeventiende eeuw voor een 
deel te herstellen. Blijkbaar gebeurt iets dergelijks ook in andere delen van Vlaanderen. 
 
Deze acties zullen ongetwijfeld passen in een goedgekeurd natuurherinrichtingsplan, maar het feit 
blijft toch dat dit een bijzonder bevreemdende indrukt wekt op een ogenblik dat overal wordt 
vastgesteld dat er een tekort aan bossen is. Natuurpunt zelf stelt dat het op andere plaatsen zou 
herbebossen, maar dat het hen ontbreekt aan terreinen om dat in voldoende mate te kunnen doen.   
 
Private boseigenaars dienen, wanneer zij niet kunnen voldoen aan de herbebossingsplicht, een 
compensatie te betalen aan het Vlaams Gewest. Natuurverenigingen zijn hiervan blijkbaar ook nog 
eens vrijgesteld, wat als bijzonder onrechtvaardig kan worden ervaren.  
 
1. Beschikt de minister over cijfers m.b.t. de oppervlakte die door natuurverenigingen werd ontbost 

met als doel een vegetatiewijziging te bewerkstelligen? Hoeveel hectare ontbossing staat nog op 
stapel?  Over welke percelen gaat het? 

 
2. Beschikt  de minister over cijfers m.b.t. de oppervlakte die door natuurverenigingen opnieuw werd 

bebost in compensatie van de ontboste percelen en waar zijn deze herbebossingen gelegen? 
 
3. Past deze grootschalige ontbossing op een ogenblik dat er al een tekort aan bos is, in het beleid 

van de minister? Wie oordeelt over dergelijke projecten? 
 
4. Zijn de natuurverenigingen onderworpen aan het betalen van een compensatie indien zij niet in 

staat zijn te herbebossen en zo neen, waarom niet? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 469 van 4 maart 2008 
van HANS SCHOOFS 
 
 
 
De inrichting van het gebied Averbode Bos en Hei, die een onderdeel vormt van het project De 
Merode, gaat uit van een totaalbenadering van aanwezige en mogelijke biotopen binnen dat gebied. 
Daarbij werd niet alleen gekeken naar de aanwezige bomen, maar ook naar de kruidlaag en naar 
aanwezige diersoorten. Eveneens werd een historische analyse gemaakt om na te gaan hoe het komt 
dat in dit gebied een dergelijke diversiteit aan soorten voorkomt en waar de grootste kansen liggen om 
bedreigde soorten betere overlevingskansen te geven. 
Uit die analyse komt naar voren dat belangrijke delen van het gebied een waarde hebben als bos en die 
blijven ook als bos behouden, eventueel na omvorming naar een meer natuurlijke samenstelling. 
Vlaanderen heeft echter ook verplichtingen in Europese context voor het veilig stellen van andere 
habitats en planten en diersoorten, die onder druk staan.. Daartoe behoren onder andere heide, vennen 
en zandige stuifduinen, evenals de soorten van die gebieden zoals boomleeuwerik, nachtzwaluw en 
heikikker. Het gaat om verplichtingen die in principe de internrechtelijke plicht inzake bosbehoud 
overstijgen Omdat deze habitats en een aantal soorten nog beperkt aanwezig zijn in het gebied rond 
Averbode, is ervoor gekozen om ze daar ook te herstellen en levenskansen te geven. Dit betekent in 
eerste instantie een grote omvorming, maar eens die fase achter de rug is, ontstaat een landschap dat 
een rijkere variatie en meer afwisseling biedt dan in de vroegere situatie. De inrichtingswerken voor 
natuurontwikkeling hebben niet alleen een effect op de biodiversiteit, maar leveren uiteindelijk ook 
een landschappelijke en recreatieve meerwaarde op. 
 
Bovendien is het correct dat er globaal genomen in Vlaanderen een tekort is aan bos, maar dit tekort is 
niet overal even groot. Bepaalde regio’s hebben een behoorlijk aandeel bos, terwijl andere 
uitgesproken bosarm zijn. Bebossinginitiatieven zijn vooral in die bosarme regio’s noodzakelijk, 
zonder daarbij ook in die gebieden de zorg voor open vegetaties van Europees of Vlaams regionaal 
belang uit het oog te verliezen. Enkel op die manier kan een gedegen invulling gegeven worden aan de 
doelstellingen van de Europese Habitat- en Vogelrichtlijn en aan Vlaamse beleidsinitiatieven. 
 
De antwoorden op de specifieke vragen luiden als volgt: 
 
1.  Het is onmogelijk een exacte momentopname te geven van de oppervlakten die door een 

natuurvereniging effectief zijn ontbost. Een beheerplan wordt immers goedgekeurd voor een 
periode van 27 jaar en in de loop van die periode wordt geleidelijk gewerkt aan de realisatie van 
een aantal natuurstreefbeelden. 

 
 Op basis van een analyse van enerzijds de actuele natuurtypes in erkende reservaten en 

anderzijds de natuurstreefbeelden die voor de erkende natuurreservaten in Vlaanderen bekend 
zijn, kan wel het volgende gegeven worden: 

 De actuele natuurtypes zijn gekend voor een oppervlakte van in totaal 12.243 ha. Hiervan was 
ongeveer 6.295 ha deels of geheel bebost op het moment van indiening van het erkennings-
dossier. Toch bevat ook deze oppervlakte nog een amalgaam van allerlei gemengde types. Naast 
bossen met hoge actuele natuurwaarde (2.741 ha), bevat dit cijfer ook 1.803 ha aanplanten 
(voornamelijk naaldhout en populier). Er blijft dan nog een oppervlakte van 1.751 ha percelen 
waar een andere vegetatie is gemengd met boomopslag. 

 Wanneer de cijfers van de natuurstreefbeelden met de voormelde cijfers van actuele natuurtypes 
vergeleken worden, dan blijkt na erkenning in de natuurstreefbeelden een oppervlakte van 5.849 
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ha deels of geheel bebost te zijn. De cijfers laten dus een beperkt verlies aan bosareaal van 446 
ha (7,1% op de bossen van de aanvangssituatie) zien om betere natuur te realiseren. 

 Enige nuance is daarbij op zijn plaats: de oppervlakte aan ecologisch waardevol bos neemt toe 
tot 3.025 ha (284 ha extra) en ook de oppervlakte van gemengde types met boomopslag nemen 
toe met 505 ha. De afname aan bosareaal is dus grotendeels toe te wijzen aan een afname van 
weinig soortenrijke aanplanten van naaldhout en populier. Bovendien gebeurt de omvorming 
van dergelijke aanplanten vooral naar open vegetaties die op Vlaams en Europees niveau 
zeldzaam zijn, zoals bijzondere types van graslanden, moerassen en duinen (ongeveer 377 ha). 

 
 De omvorming die gebeurt in Averbode (ongeveer 100 ha ontbossing op 650 ha), moet men 

bekijken in het licht van de cijfers op het niveau Vlaanderen. De ontbossingen die daar 
gebeuren, zijn immers mee vervat in voormelde berekeningen. Gelet op het grote aandeel 
aanplanten in Averbode, ligt het percentage omvorming voor dit gebied in verhouding hoger 
dan in andere delen van Vlaanderen. Maar ook het aandeel in herstel van open vegetaties van 
Europees belang ligt voor dit gebied hoger dan gemiddeld. Tot slot is in het beheerplan voorzien 
dat de evolutie van de omvormingen wordt opgevolgd en dat deze naargelang de evolutie van de 
beoogde biotopen kunnen worden bijgestuurd. Bovendien zijn de huidige kappingen niet 
allemaal gebeurd voor het ontwikkelen van open vegetaties, een deel is ook gekapt in het kader 
van ontwikkeling naar spontaan inheems eikenbos. 

 
 Het gebied zal aldus in hoofdzaak blijven bestaan uit bos, al zal het overgrote deel van de 

oppervlakte over langere termijn minder homogeen worden qua soorten, meer ongelijkjarigheid 
vertonen en ijler zijn door pleksgewijze en gefaseerde omvorming van naaldhout naar 
loofboombos. 

 
2.  In het kader van erkenning van Averbode Bos en Heide werd als voorwaarde gesteld dat 

Natuurpunt jaarlijks rapporteert over de voortgang van haar bebossinginspanningen in het kader 
van een compensatie voor de ontbossingen in Averbode. Een eerste rapportage wordt in de loop 
van dit jaar verwacht. Belangrijke bebossinginitiatieven lopen onder meer in de Vlaamse 
Ardennen (Oost-Vlaanderen), maar ook in andere gebieden wordt actief gewerkt aan 
compenserende bebossing en zelfs actieve bosuitbreiding. Er zijn hierover tussen Natuurpunt en 
mijn voorganger, minister-president Peeters, afspraken gemaakt, die ik verder opvolg en wil 
valideren. 

 
3.  Zoals onder deelvraag 1 al aangehaald, is er niet alleen een tekort of verlies aan bos, maar 

bestaat er ook een tekort aan andere waardevolle, open habitats en leefgebieden voor bedreigde 
soorten. Het natuurrapport 2007 beklemtoont dat trouwens. In mijn beleid heb ik bijgevolg niet 
alleen aandacht voor bos, maar ook voor andere waardevolle habitats en soorten. Dat neemt niet 
weg dat ik aandacht blijf geven aan het streven van natuurverenigingen om te komen tot een 
neutrale of zelfs positieve bosbalans.  

 De beoordeling van projecten zoals dat van Averbode gebeurt door mezelf op voordracht van 
het Agentschap voor Natuur en Bos. We gaan bij die beoordeling niet over één nacht ijs maar 
we maken een juiste afweging tussen bestaande Vlaamse en internationale verplichtingen. 

 
4.  Natuurverenigingen zijn, voor zover ontbossing gebeurd in het kader van erkende natuur-

reservaten met een goedgekeurd beheerplan betreft, niet onderworpen aan de compensatieplicht. 
Dat is wettelijk geregeld in het Bosdecreet, waarbij de vergunningsplicht voor een ontbossing is 
omgezet in een melding. Gezien de compensatie gekoppeld is aan de vergunningsplicht en die 
laatste vervalt, vervalt ook de compensatieverplichting. Deze regeling maakt het mogelijk om na 
een gedegen afweging in het kader van het beheerplan, bijzondere natuurwaarden te beschermen 
en te ontwikkelen. Die natuurontwikkeling kan dan plaatsvinden zonder dat de uitvoering ervan 
in het gedrang komt als er geen direct compensatievoorstel voorhanden is. Zoals al aangegeven, 
bestaat er een engagement van de natuurverenigingen om werk te maken van een neutrale of 
zelfs positieve bosbalans. 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 470 
van 4 maart 2008 
van PATRICK DE KLERCK 
 
 
 
Afschaffing Elia-heffing   -   Compensatieregeling 
 
De Elia-heffing is een belasting op het elektriciteitsverbruik door particulieren en bedrijven in 
Vlaanderen, teneinde het inkomensverlies van de gemeenten ten gevolge van de vrijmaking van de 
elektriciteitsmarkt te compenseren.  
 
Deze heffing werd ingevoerd in 2005 en wordt aangerekend aan de burger via de 
elektriciteitsleverancier.  
 
Er werden echter verdelingscriteria gebruikt op basis van elektriciteitsverbruik en aandelenbezit 
(DNB’s) in de distributievennootschappen per gemeente. Dit heeft tot gevolg dat sommige gemeenten 
slechts voor 15 % gecompenseerd worden en andere gemeenten voor de volledige 100 %.  
 
Er is nu beslist de Elia-heffing af te schaffen en te vervangen door eenzelfde bedrag, voorzien in de 
Vlaamse begroting. Er zijn evenwel twee knelpunten.  
 
Ten eerste blijft men de verdelingscriteria hanteren van voordien, waardoor er grote 
compensatieverschillen zijn tussen de verschillende gemeenten. Maar een tweede knelpunt is dat in het 
decreet verwezen wordt naar 2006 als referentiejaar. Dit heeft tot gevolg dat een aantal gemeenten die 
slechts op 5 september 2006 een bijkomend aandelenpakket van hun DNB verwierven, nog eens 
supplementair benadeeld worden bovenop de eerstgenoemde benadeling, aangezien het 
aandelencriterium voor het jaar 2006 voor deze gemeenten slechts voor één vierde van het jaar geldig 
is.  
 
Dit alles heeft tot gevolg dat een stad als Brugge een bijkomend nadeel van 460.000 euro heeft, een 
stad als Blankenberge 90.000 euro. Dit zou enkel het supplementaire nadeel zijn, daarbovenop komt 
nog eens het compensatieverlies ten gevolge van de verdelingscriteria. 
 
1. Kan de minister een overzicht geven van de gemeenten die hun aandelenpakket pas verworven 

hebben op 5 september 2006? 
 
2. Graag eveneens een overzicht van de gemeenten en hun compensatievergoeding. 
 
3. Neemt de minister initiatieven om het referentiejaar aan te passen? 
 

Met 2007 als referentiejaar zou het bovenvermelde supplementaire nadeel verdwijnen. 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 470 van 4 maart 2008 
van PATRICK DE KLERCK 
 
 
 
Deze schriftelijke vraag behoort tot de bevoegdheid van mijn collega Marino Keulen, Vlaams minister 
van Wonen, Inburgering, Stedenbeleid en Binnenlands bestuur. 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 471 
van 4 maart 2008 
van JAN VERFAILLIE 
 
 
 
Grondenbank   -   Stand van zaken 
 
In opvolging van mijn schriftelijke vraag nr. 162 van 10 december 2004 in verband met de Vlaamse 
Grondenbank (Bulletin van Vragen en Antwoorden nr. 12 van 13 mei 2005, blz. 960) zou ik graag 
volgende vragen stellen. 
 
1. Wanneer is de grondenbank effectief in werking getreden? 
 
2. Hoeveel personen hebben al aanspraak kunnen maken op ruilgronden van de Vlaamse 

Grondenbank? 
 
3. Hoeveel hectare gronden werden tot op heden al geruild? 
 
4. Zijn er nog lokale grondenbanken functioneel? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 471 van 4 maart 2008 
van JAN VERFAILLIE 
 
 
 
1. De Vlaamse Grondenbank is opgericht bij decreet van 16 juni 2006 (B.S. 09 februari 2006) 

betreffende de oprichting van de Vlaamse Grondenbank. 
 
 Haar doel en taken kunnen als volgt opgedeeld worden: 

- het ontvangen en doorsturen van aanbiedingen en kennisgevingen met betrekking tot de 
decretale rechten van voorkoop. De artikels van het decreet die hierop betrekking hebben 
zijn in werking getreden op 01 augustus 2007; 

- het ontvangen en doorsturen van aanvragen voor de decretale koopplichten. De artikels van 
het decreet die hierop betrekking hebben zijn in werking getreden op 01 augustus 2007; 

- het verwerven, ruilen, beheren en/of overdragen van onroerende goederen voor overheden 
van het beleidsdomein Leefmilieu, Natuur en Energie. De artikels van het decreet die 
hierop betrekking hebben zijn in werking getreden op 01 mei 2007; 

- het aanleggen van grondreserves voor ruil in functie van de realisatie van projecten inzake 
bosuitbreiding of natuurbehoud. De artikels van het decreet die hierop betrekking hebben 
zijn in werking getreden op 01 mei 2007; 

- Het ruilen van onroerende goederen en het verplaatsen van landbouwbedrijven die niet 
gelegen zijn in de agrarische structuur, naar de agrarische structuur. De artikels van het 
decreet die hierop betrekking hebben zijn in werking getreden op 01 mei 2007. 

 
2. Voorlopig hebben in het project “De drie beken” 2 landbouwers aanspraak kunnen maken op 

ruilgrond vanwege de Vlaamse Grondenbank. Het project is nog niet gefinaliseerd en er zijn 
nog bijkomende ruilen gepland. 

 
3. Naast de ruilen die reeds plaats gevonden hebben in het kader van de verschillende lokale 

grondenbanken (zie deelvraag 4) heeft de Vlaamse Grondenbank volgende onroerende goederen 
verworven: 
- in de gemeente Schaffen (project “De drie beken”) werd 51ha 46a 15ca landbouwgrond 

aangekocht door de Vlaamse Grondenbank. De authentieke akte werd reeds verleden. 
- in de gemeente Mol (project Postel) werd 102ha 85a 77ca landbouwgrond aangekocht  door 

de Vlaamse Grondenbank. De authentieke akte dient nog verleden te worden. 
 
 De gronden verworven in Schaffen en Mol die vrij van gebruik zijn worden onmiddellijk 

ingezet als ruilgrond. Zo werd in “De drie beken” 6ha 20a 00ca landbouwgrond, gelegen in 
agrarisch gebied en eigendom van de Vlaamse Landmaatschappij geruild tegen 5ha 58a 20ca 
grond gelegen in natuurgebied. De authentieke akte wordt momenteel opgemaakt. 

 Zodra gronden in “De drie beken” vrij van gebruik komen zullen deze eveneens ingezet worden 
als ruilgrond. 

 
4. Er zijn reeds een 15-tal lokale grondenbanken opgericht. Als bijlage vindt u een overzicht van 

de verschillende lokale grondenbanken. 
 
BIJLAGE 
 
Overzicht lokale grondbanken 
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Bijlage(n):  
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2007-2008/CREVITS/471/antw.471.bijl.001.xls 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 472 
van 6 maart 2008 
van MICHELE HOSTEKINT 
 
 
 
Kustpolders   -   Bescherming 
 
Recentelijk heeft de minister een voorstel van “ganzenschaderegeling” naar onder meer de Hoge Raad 
voor Advies gestuurd. Een goede regeling van deze problematiek is uiteraard wenselijk, maar het lijkt 
aangewezen om van het ganzenschadedossier gebruik te maken om de bijkomende bescherming van 
de kustpolders te realiseren. Want indien de Vlaamse Regering er niet voor zorgt dat de 
poldergraslanden een betere bescherming krijgen, dan gaat het probleem van de ganzenschade alleen 
maar toenemen. Het principe is immers simpel: de ganzen die op grasland blijven, veroorzaken geen 
schade aan akkers. Natuur, landbouw en overheid (hoe minder ganzenschade, hoe minder dit de 
gemeenschap kost) hebben uiteindelijk een gezamenlijk belang bij een betere bescherming van de 
poldergraslanden. 
 
De natuurwaarden van de polders krijgen in het beleid niet altijd de aandacht die ze verdienen én 
broodnodig hebben. Poldergebieden behoren immers tot de waardevolste en best bewaarde open 
ruimtes van Vlaanderen. Deze hoofdzakelijk weidegebieden zijn ook op ecologisch vlak van zeer 
groot belang. Ze fungeren als broed-, overwinterings- en doortrekgebied voor vele duizenden 
weidevogels en steltlopers. In een aantal poldergebieden (Damme, de Uitkerkse Polder, de IJzervallei, 
…) overwinteren ’s winters vele duizenden ganzen. Naast de vogelrijkdom herbergen de polders 
eveneens een schat aan zeldzame en/of kwetsbare (zilte) plantensoorten en moeras- en oeverplanten, 
amfibieën, insecten en vissoorten. 
 
Zoals de duinen tien jaar geleden dreigden te verdwijnen, zo worden nu ook de waardevolle polders op 
tal van vlakken bedreigd. Vooral het “scheuren” - dit is het omploegen van de permanente 
poldergraslanden - is nefast. Uit onderzoek van het Instituut voor Natuur- en Bosonderzoek blijkt dat 
er tussen 1986 en nu minimaal 3.000 hectare permanent grasland uit de polders is verdwenen. Het 
“resultaat” is er dan ook naar: de populatie aan weidevogels krijgt rake klappen, overwinterende 
ganzen hebben minder ruimte en zoeken in een aantal gevallen hun voedsel op akkers, wat dan weer 
voor onvrede zorgt bij landbouwers, enzovoort. 
 
De bestaande wetgeving lijkt dan ook ontoereikend om de polders op een duurzame manier te 
beschermen. Er lijkt dringend nood aan bijkomende maatregelen die de permanente poldergraslanden 
beter beschermen. De ganzenschaderegeling lijkt dan ook een uitstekende gelegenheid om dit te 
concretiseren. 
 
1. Wat is de strategie van de minister om de verdere inkrimping van de historische graslanden in de 

West-Vlaamse polders tegen te gaan? 
 
2. Zijn er plannen om de ganzenschade in de poldergebieden te koppelen aan een betere bescherming 

van de historische poldergraslanden en zodoende niet enkel de symptomen te bestrijden? 
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3. Bij de afbakening van het agrarisch gebied Kust-Polder-Westhoek (2006) werd een passus 
opgenomen waarbij de Vlaamse Regering zich engageerde om initiatieven te nemen voor een 
bijkomende bescherming van de kustpolders. 

 
Op welke manier wil de minister van Leefmilieu dit engagement van de Vlaamse Regering 
concretiseren en wat is hiervoor de timing? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 472 van 6 maart 2008 
van MICHÈLE HOSTEKINT 
 
 

 
1.  De Vlaamse volksvertegenwoordigster vraagt naar de strategie om de verdere inkrimping van de 

historische graslanden in de West-Vlaamse kustpolders tegen te gaan en de initiatieven die 
daarvoor al werden genomen.  

 
 De natuur- en landschapswaarde van de poldergraslanden is onbetwist en een goede 

bescherming ervan is dan ook nodig. De Vlaamse Regering besliste eerder om hier de nodige 
beleidsinitiatieven voor te nemen. Door de administratie werden belangrijke stappen gezet in het 
voorbereiden van die initiatieven. Op basis hiervan werd het engagement van de Vlaamse 
regering bekrachtigd in de beslissing van 21 maart 2008 die zij heeft genomen in het kader van 
de principiële goedkeuring van het voorontwerp van decreet houdende diverse bepalingen 
inzake energie, leefmilieu, openbare werken, landbouw en visserij.  

 
 In navolging van deze beslissingen worden concrete beleidsopties verder uitgewerkt die zullen 

worden voorgelegd in de maand mei. 
 
 De Vlaamse Regering opteert hierbij uitdrukkelijk voor een omvattende aanpak, in het bijzonder 

een integraal pakket van maatregelen op het vlak van regelgeving, handhaving en ondersteuning 
via beheerovereenkomsten en natuurherstel. Om de integrale aanpak te bewerkstelligen, wordt 
nauw samengewerkt met de Vlaamse minister die bevoegd is voor landbouw.  

 
 Op het vlak van regelgeving is er wellicht nood aan de bijstelling van het besluit van 23 juli 

1998 tot vaststelling van nadere regels ter uitvoering van het decreet van 21 oktober 1998 
betreffende het natuurbehoud en het natuurlijk milieu.  Het besluit is wat de natuurvergunning 
betreft alleszins te complex, niet effectief genoeg en niet meer conform aan de bepalingen van 
het decreet.  

 
 De aanpassingen van de regelgeving ten behoeve van een betere bescherming van de 

poldergraslanden zullen in lijn liggen met het gebiedsgericht natuurbeleid en het soorten-
beschermingsbeleid. Mijn voorganger, de huidige minister-president Peeters, heeft in antwoord 
op een vraag van Vlaams volksvertegenwoordiger Rudi Daems al aangegeven dat er een 
terughoudendheid bestaat ten aanzien van het toepassen van een strenger beschermingsregime 
voor één regio, dus die van de kustpolders, dan dat voor andere gebieden met even grote 
natuurwaarden in Vlaanderen. Het gebiedsgericht natuurbeleid in Vlaanderen moet vooral 
gericht zijn op die gebieden waar de potenties voor natuurbehoud en -ontwikkeling het grootst 
zijn. Dit zijn de speciale beschermingszones, de gebieden van het Vlaams Ecologisch Netwerk 
(VEN), de herbevestigde agrarische gebieden met taakstelling natuurverweving en de ruimtelijk 
kwetsbare gebieden. De bestaande gebiedscategorieën, die voor heel Vlaanderen van toepassing 
zijn, waarvan de afbakening met respect voor het decreet betreffende het natuurbehoud in het 
kader van het Ruimtelijk Structuurplan Vlaanderen prioritair doorgaat, moeten de basis vormen 
voor het gebiedsgericht natuurbeleid. Het is dan ook in functie van de bestaande 
gebiedscategorieën dat het voormelde besluit van 23 juli 1998 moet worden geactualiseerd. 

 
 Ik wil hiermee vooral de klemtoon leggen op de instandhouding van de bestaande waardevolle 

graslanden binnen gebieden met een adequate beschermingsstatus, en daarom op een gedegen 
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handhavingsbeleid met betrekking tot de natuurvergunningplicht. De instrumenten die werden 
ontwikkeld in het kader van de aangifte van landbouwers voor het verkrijgen van Europese 
inkomenssteun, zullen mede gehanteerd worden voor het doeltreffend opvolgen en handhaven van 
randvoorwaarden. Het engagement van minister-president Peeters en zijn administratie bevoegd 
voor landbouw is in deze van grote betekenis.  

 
 Een laatste element in het voorgestane integraal beleid omvat de maatregelen gericht op een 

beter beheer en ontwikkeling van waardevolle graslanden. Dat kadert binnen de globale 
ondersteuning van beheerovereenkomsten weidevogelbeheer. Ik heb een voorstel van besluit 
klaar dat uitvoering geeft aan het programma voor Plattelandsontwikkeling van Vlaanderen 
voor de programmeringsperiode 2007-2013 en waarover de Vlaamse Regering zal beslissen. Ik 
laat bij ministerieel besluit ook een geactualiseerde afbakening van de weidevogelgebieden 
vaststellen. Met deze geactualiseerde afbakening beogen we een meer gerichte en belangrijker 
bijdrage van de beheerovereenkomsten weidevogelbeheer aan het soortenbeschermingsbeleid en 
het ondersteunen van het gebiedsgericht natuurbeleid. Uiteraard zullen de complexen van 
poldergraslanden in aanmerking komen voor opname in deze afbakening.  

  
2.  De betere bescherming van poldergraslanden is inderdaad geen problematiek die op zich staat. 

Er lijkt inderdaad een verband te bestaan tussen het probleem van ganzenschade en een betere 
bescherming van de poldergraslanden. We kunnen er echter bezwaarlijk van uitgaan dat de 
schade aan landbouwgewassen door ganzen in een direct verband staat met de achteruitgang van 
beschikbare weilanden. Maar ik ben er wel van overtuigd dat de instandhouding van 
waardevolle graslanden nuttig is om de overwinterende ganzen te herbergen, en dat hierdoor een 
zekere geleiding en voorkoming van de schade kan worden bereikt. 

 
3.  Voor de geïntegreerde aanpak en timing van diverse initiatieven voor de bescherming van de 

kustpolders mag ik verwijzen naar wat ik in het antwoord op deelvraag 1 heb uiteengezet. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 473 
van 6 maart 2008 
van JAN VERFAILLIE 
 
 
 
Wandelende duin Westende   -   Stand van zaken 
 
Aansluitend op mijn schriftelijke vraag nr. 517 van 22 april 2005 in verband met de wandelende duin 
in Westende (Bulletin van Vragen en Antwoorden nr. 21 van 15 juli 2005, blz. 2439) zou ik graag 
volgende bijkomende vragen willen stellen. 
 
1. Wat was de uiteindelijke kostprijs van de uitgevoerde werken? 
 
2. Hoe zijn de werken na de volledige uitvoering geëvalueerd? 
 
3. Zijn de genomen maatregelen voldoende om te verhinderen dat in de toekomst de duin niet meer 

opschuift door de wind? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 473 van 6 maart 2008 
van JAN VERFAILLIE 
 
 
 
Het antwoord op deze vraag behoort tot de bevoegdheid van Kris Peeters, Vlaamse minister van 
Institutionele Hervormingen, Havens, Landbouw, Zeevisserij en Plattelandsbeleid. 
Bij wijze van inlichting mag ik de Vlaamse volksvertegenwoordiger mededelen dat het wandelende 
duin te Westende zich bevindt in een domein van de afdeling Kust van het agentschap Maritieme 
Dienstverlening & Kust die destijds het wandelduin heeft gefixeerd. Dat agentschap ressorteert onder 
de bevoegdheid van de voormelde Vlaamse minister bevoegd voor havens en zeewering. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 474 
van 6 maart 2008 
van JAN VERFAILLIE 
 
 
 
Luchthaven Oostende   -   Geparkeerde vliegtuigen 
 
Aansluitend op mijn schriftelijke vraag nr. 404 van 23 februari 2005 in verband met geparkeerde 
vliegtuigen op de Luchthaven Oostende-Brugge (Bulletin van Vragen en Antwoorden nr. 18 van 24 
juni 2005, blz. 1739) zou ik graag volgende vragen willen stellen. 
 
1. Kan de minister een overzicht geven van alle vliegtuigen die de afgelopen drie jaar meer dan een 

maand aan de grond stonden op de luchthaven van Oostende? 
 
2. Wat was de jaaropbrengst inzake parkeertaksen van de afgelopen drie jaar? 
 
3. Wat is momenteel het bedrag van de openstaande taksen dat nog verschuldigd is door de 

betrokken luchtvaartmaatschappijen? 
 
4. Zijn er momenteel gerechtelijke procedures lopende rond langdurig geparkeerde vliegtuigen? Zo 

ja, hoeveel en tegen welke maatschappijen? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 474 van 6 maart 2008 
van JAN VERFAILLIE 
 
 
 
1. Op de luchthaven Oostende waren volgende vliegtuigen tijdens de jaren 2005-2006-2007 

gedurende meer dan een maand geparkeerd: 
 

Luchtvaartmaatschappij Type toestel 
Jodrell DC8 
ALG DC86 
Balkan Airlines Antonov 12 
Nighthawk DC3 

 
2. De volgende parkeervergoedingen werden aangerekend. 
 

2004 3.236.752 
2005 2.956.500 
2006 2.956.500 

 
 Deze werden nooit betaald. Daarom zijn alle openstaande facturen als dubieus geboekt. Vanaf 

2007 werden geen parkeervergoedingen meer aangerekend, omdat deze opbrengsten definitief 
dubieus zijn. 

 
3. De (dubieus geboekte) openstaande schulden zijn: 8.751.080,06 euro. 
 Deze openstaande schulden bevatten ook bedragen van vóór 2004. 
 
4. De dossiers waarvan sprake onder punt 3, zijn hangende bij de afdeling Juridische 

Dienstverlening van het departement Mobiliteit en Openbare Werken. 
 

4.1 ALG 
- deze zaak werd op 19 februari 2008 gepleit voor de Rechtbank van Koophandel 

Brugge, Afdeling Oostende. Het is nu wachten op het vonnis. 
  

4.2  Luchtvaartmaatschappij Jodrell 
 Inzake dit dossier zijn er twee procedures hangende voor de rechtbank: 

- een procedure waarbij het Vlaamse Gewest de betaling van achterstallige 
parkeervergoedingen eist.Er is reeds een vonnis waarbij aan de luchthaven Oostende 
een gedeelte van de vergoedingen is toegekend. 

- een procedure waarbij Jodrell een schadevergoeding vraagt omdat het vliegtuig 
gedurende heel de periode van de andere procedure aan de grond gehouden werd 
wegens beslag, zodat het nu niet meer luchtwaardig zou zijn.  

 
4.3 Nighthawk 

-  het dossier Nighthawk betreft het een botsing tussen twee geparkeerde vliegtuigen 
 ingevolge hevige rukwinden. Deze procedure heeft dus niet de invordering van 
parkeergelden als voorwerp. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 475 
van 6 maart 2008 
van ELS VAN WEERT 
 
 
 
Papierberg   -   Telefoongidsen 
 
Een Vlaams gezin genereert gemiddeld per jaar 39 kg huis-aan-huis reclame papierafval. Veel 
gezinnen helpen al mee aan het verminderen van die papierberg door nutteloos papier buiten de deur te 
houden via allerlei soorten stickers op de brievenbus.  
 
Weinig gezinnen ontsnappen echter aan de ongeveer 2,5 kg papier die elk jaar in de periode augustus, 
september door de firma Truvo (voorheen Promedia) voor de deur van elke woning in de vorm van 
een witte en een gele telefoongids wordt neergelegd. 
 
De firma Truvo stelt de informatie die men in de gidsen vindt ook ter beschikking op de websites  
www.1207.be en www.goudengids.be.  
 
Vlaanderen telt meer dan 2,4 miljoen internetaansluitingen en ongeveer 2,7 miljoen gezinnen. Het 
spreekt voor zich dat vele honderdduizenden gezinnen, omdat ze de telefoongegevens via internet 
kunnen raadplegen, geen gebruik meer maken van de papieren gidsen. Bij veel gezinnen gaat de 2,5 kg 
papier zelfs onmiddellijk bij het oud papier. 
 
Het aan ieder gezin ter beschikking stellen van de papieren gidsen is dan ook volledig achterhaald. Een 
selectieve verspreiding lijkt aangewezen. Het reduceren van het aantal gidsen met bijvoorbeeld 30 %, 
wat zeker haalbaar is gezien de verspreiding en het gebruik van internet, levert een reductie van meer 
dan 2 miljoen kg papier op. Volgens cijfers van de Vlaamse papierindustrie zorgt de productie van 1 
ton papier voor 525 kg CO². Een reductie van 2000 ton papier zorgt dan ook onmiddellijk voor een 
verminderde uitstoot van meer dan 1 miljoen kg CO².  
 
Momenteel is het mogelijk om zich via www.1207.be uit te schrijven voor de bedeling van de witte gids. 
Veel mensen gaan ervan uit dat dit automatisch betekent dat men ook geen gele gids meer krijgt, maar 
volgens een woordvoerder van Truvo is dat een vergissing, want het niet aanleveren van de gele gids 
is met de nieuwe telecomregelgeving wettelijk niet geregeld. Truvo behoudt zich dus het recht voor 
om iedereen een gele gids te blijven leveren.  
 
Het lijkt logisch dat er in het kader van afvalpreventie bekeken wordt of een structurele vermindering 
van  het aantal telefoongidsen mogelijk is.  
 
1. Heeft de minister al laten nagaan in welke mate het terugdringen van het aantal telefoongidsen dat 

bij de Vlaamse gezinnen verspreid wordt, een bijdrage kan leveren in het halen van nog betere 
cijfers qua afvalpreventie? 

 
2. Heeft de minister binnen haar bevoegdheden reeds stappen gezet richting Truvo of richting 

federale regering om het  selectief verspreiden van telefoongidsen ingang te doen vinden? 
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3. Heeft de minister een bepaalde doelstelling inzake het terugdringen van het aantal kg papierafval 

dat een gemiddeld gezin produceert ? Zo ja, over hoeveel kg gaat het en binnen welke termijn wil 
de minister dat realiseren? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 475 van 6 maart 2008 
van ELS VAN WEERT 
__________________________________________________________________________________ 
 
 
1.  In het kader van het Uitvoeringsplan Milieuverantwoord beheer van huishoudelijke afvalstoffen 

onderneemt de OVAM samen met de betrokken actoren/organisaties, afvalpreventie-
initiatieven, ook voor papierafval. Zo werd nog in november 2007 via de STIP-berichten van de 
OVAM de aandacht gevestigd op de mogelijkheid om via www.1207.be te laten registreren of 
de klant nog een papieren telefoonboek (witte en gouden gids) wenste te ontvangen of niet. 

 Daarnaast beschouwen wij de telefoonboeken als reclamedrukwerk. De nieuwe milieubeleids-
overeenkomst reclamedrukwerk (principieel goedgekeurd door de Vlaamse Regering op 
14.3.2008) voorziet de opmaak van een afvalpreventieplan. Een actie om de verspreiding van 
papieren telefoonboeken te voorkomen moet hierin opgenomen worden. Aangezien de overeen-
komst nog definitief moet worden goedgekeurd is de sector van het reclamedrukwerk nog niet 
begonnen met een onderzoek naar de impact van dergelijke preventiemaatregel. 

 
2.  Op dit moment werd door de OVAM nog geen contact opgenomen met Truvo of de federale 

overheid in verband met de verspreiding van papieren telefoonboeken. Er wordt gewacht op de 
definitieve goedkeuring van de milieubeleidsovereenkomst reclamedrukwerk en het bijhorende 
afvalpreventieplan om op dit vlak actie te ondernemen samen met de betrokken organisaties. 

 
3.  Het Uitvoeringsplan Milieuverantwoord beheer van huishoudelijke afvalstoffen 2008-2015, dat 

begin 2008 van kracht is geworden, voorziet globaal een afvalpreventie van 2% per jaar voor de 
droge fracties (waaronder papier en karton) om de toename door economische en 
bevolkingsgroei te compenseren. Hoe die preventie specifiek binnen de fractie papier en karton 
wordt verwezenlijkt, is niet verder gespecificeerd in het voormelde uitvoeringsplan. Dat behoort 
tot de vrijheid van de betrokken sectoren.  

 In de milieubeleidsovereenkomst reclamedrukwerk wordt ook gestreefd naar een reductie in 
gewicht van de effectieve oplage van 8% tegen 31 december 2008 en zelfs van 16% tegen 31 
december 2010, ten opzichte van de oplage in het referentiejaar 2005. Deze doelstellingen 
gelden eveneens voor de telefoonboeken. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 477 
van 6 maart 2008 
van JAN VERFAILLIE 
 
 
 
De Balokken (Wervik)   -   Uitbreiding 
 
In opvolging van mijn schriftelijke vraag nr. 159 van 14 maart 2002 in verband met uitbreiding van de 
Balokken in Wervik (Bulletin van Vragen en Antwoorden nr. 16 van 12 juli 2002, blz. 1819) zou ik 
graag volgende vragen stellen. 
 
1. Wat is de stand van zaken met betrekking tot deze aankoop? 
 
2. Hoeveel hectare werd reeds aangekocht? 
 
3. Is er inmiddels bekend wat er met de hoeve zal gebeuren? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 477 van 6 maart 2008 
van JAN VERFAILLIE 
 
 
 
1.  Er werd een compromis ondertekend met de eigenaars van 4,8732 ha bijkomende gronden 

waarbij de aankoopakte in voorbereiding is bij het Comité tot Aankoop. Met de pachter werd 
een akkoord gesloten waarna de pacht recent bij akte werd verbroken.  

 Aansluitend bij de aankoopprocedure zal het Agentschap voor Natuur en Bos de overdracht 
vragen van een bijkomend stuk bouwland (1,4221 ha), momenteel eigendom van het 
Agentschap Waterwegen & Zeewezen, zodat beide terreinen kunnen worden ingericht in 
overeenstemming met de gewestplanbestemming parkgebied.  

 
2.  Sinds 2002 werden geen bijkomende gronden gekocht. Wat ik over bijkomende aankopen kan 

meedelen is de in deelvraag 1 vermelde aankoopprocedure voor 4,8732 ha. 
 
3. Het ANB en ook de gemeente Wervik zijn voorstander om de hoeve aan te kopen met het oog 

op afbraak. Op 6 november 2007 werd een schatting aangevraagd voor de hoeve en bijhorende 
gronden. Die schattingsaanvraag is in behandeling bij het Comité tot Aankoop. De 
onderhandelingen met beide eigenaars zullen uitwijzen of de hoeve aangekocht zal worden. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 480 
van 6 maart 2008 
van JOKE SCHAUVLIEGE 
 
 
 
N70 Antwerpsesteenweg Oostakker   -   Verkeersveiligheid 
 
Op zaterdag 15 maart organiseert het Sint-Janscollege Oude Bareel (Antwerpsesteenweg 988 in Sint-
Amandsberg) samen alle plaatselijke verenigingen op de N70 in Oostakker een grote mars voor meer 
verkeersveiligheid. Aanleiding voor de mars zijn twee dodelijke ongevallen vlakbij elkaar op de 
Antwerpsesteenweg : één in september 2007 ter hoogte van de park & ride, waar een chauffeur zich te 
pletter reed tegen een afdraaiende bus van De Lijn. Het tweede dodelijke ongeval gebeurde in oktober 
2007 ter hoogte van de Kleine Schuurstraat / Oude Bareelstraat, nauwelijks tweehonderd meter verder. 
 
Een flyer met aandachtspunten van de organisatoren vraagt: 50 km/uur in plaats van 70 km/uur, 1 
rijstrook per rijrichting, meer en veilige oversteekplaatsen, voorsorteerstroken en een andere route 
voor de draaibus aan de P&R. 
 
In het verleden gebeurden op de N70 in Gent-Oostakker nog vele andere dodelijke ongevallen. 
Ingrepen om de verkeersveiligheid te verhogen, bleven echter uit. 
 
Wel is de aanleg van een kluifrotonde gepland om het zwarte punt Drieselstraat/afrit R4 en het zwart 
punt Orchideestraat/Groenstraat weg te werken. Ik verwijs daarvoor naar mijn schriftelijke 
parlementaire vraag nr. 623 van september 2007 (Websitebulletin publicatiedatum 26-11-2007). 
 
In 2005 opende de stad Gent een park & ride langs de Antwerpsesteenweg in Oostakker ter hoogte van 
de Carrefour. Om een bus van De Lijn te laten overdraaien werden verkeerslichten aangebracht op 
minder dan 100 meter van de lichten van het kruispunt Carrefour. De verkeerslichten voor de bus 
werken met sensoren: als de bus over de sensoren rijdt, springen de verkeerslichten op rood. 
Synchronisatie met de lichten vlakbij is daardoor niet mogelijk.  
 
1. Is de minister op de hoogte van het dodelijke stuk Antwerpsesteenweg en zijn er ingrepen gepland 

om de verkeersveiligheid te verhogen? 
 

Zo ja, op welke manier wordt daarbij rekening gehouden worden met de bovenvermelde 
aandachtspunten van de organisatoren van de mars? 
 

2. Heeft de stad Gent in het verleden de problematiek van de gewestweg N70 op Gents grondgebied 
aangekaart bij de minister van Openbare Werken? Heeft de stad Gent concrete ingrepen 
aangevraagd? Zo ja, welke? 

 
3. Op basis van welke elementen heeft het Vlaams Gewest toestemming gegeven om verkeerslichten 

te plaatsen om bussen van de vervoermaatschappij De Lijn te laten overdraaien op de N70 ter 
hoogte van de park & ride van de stad Gent? 
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Zijn er wettelijke bepalingen in verband met de afstand tussen niet-gesynchroniseerde 
verkeerslichten? 
 

4. Wordt het systeem van de verkeerslichten met sensoren voor de afdraaiende bus geëvalueerd met 
alle betrokken actoren? 

 
5. Wat is de stand van zaken met betrekking tot de uitvoering van de kluifrotonde (cf. mijn 

schriftelijke parlementaire vragen nr. 623 zoals boven vermeld, en nr. 48 van 5 december 2007, 
Websitebulletin publicatiedatum 23-01-2008)?  
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 480 van 6 maart 2008 
van JOKE SCHAUVLIEGE 
 
 
 
1. Het Agentschap Wegen en Verkeer, beheerder van de gewestweg N70, is op de hoogte van de 

verkeersveiligheidsproblematiek op de Antwerpsesteenweg in Oostakker. Er zijn al meerdere 
ingrepen gepland, waarbij wordt gefocust op oversteekplaatsen en op midden-geleiders die het 
voorbijsteken op afslagstroken moet voorkomen.  
 
De toegelaten snelheid verlagen van 70 km/u tot 50 km/u omdat deze niet wordt gerespecteerd, 
is geen goede maatregel. De 50 km/u zou nog minder worden gerespecteerd. 

 Het herleiden van de rijweg in de zone met vier rijstroken tot twee rijstroken zal de capaciteit op 
de N70 in belangrijke mate herleiden, mede omdat er opstelcapaciteit nodig is vóór de verkeers-
lichten. Dat zou leiden tot extra sluikverkeer in de achtergelegen woonwijken met 
veiligheidsproblemen aldaar voor gevolg.  
De snelheidshandhaving is een zaak van de politie die hiervoor bijzondere inspanningen levert 
op het grondgebied Gent.  
 

2. Met de Stad Gent wordt frequent overlegd over de verkeersveiligheidsproblematiek op gewest-
wegen. Hiervoor kan worden verwezen naar de tientallen ingrepen die al uitgevoerd zijn in het 
kader van het Urgentieplan Verkeersveiligheid Gent. Ook over de N70 in Sint-Amandsberg en 
Oostakker is overlegd; zo zijn al een aantal oversteken uitgevoerd of in uitvoering. 

 
3. In het kader van de aanleg van de Park & Ride is de terminus van de buslijn 17-18 van De Lijn 

verlegd naar de P & R. Om alle bushalten op die lijn te kunnen blijven bedienen moest de bus 
kunnen keren bij het verlaten van zijn terminushalte. Op de drukke N70 was dit enkel mogelijk 
onder bescherming van verkeerslichten.  
Er zijn geen wettelijke bepalingen over de afstand tussen verkeerlichten. Er is wel degelijk 
synchronisatie met de lichten ter hoogte van Carrefour en de lichten van de keerbeweging. 
 

4. De problematiek van de kerende bus onder bescherming van verkeerslichten is al besproken met 
De Lijn en de stad Gent. Men zal onderzoeken of er alternatieven mogelijk zijn.  
 

5. De afspraken zijn gemaakt met de bevoegde gewestelijke dienst voor Ruimtelijke Ordening en 
met de stad Gent om zo spoedig mogelijk een gewestelijk RUP uit te vaardigen en zo de nodige 
bestemmingswijzigingen uit te voeren. Die zijn nodig om een stedenbouwkundige vergunning te 
kunnen bekomen. Het voorbereidende werk voor de opmaak van het RUP is uitgevoerd door de 
stad Gent.  
Het technisch ontwerp van de kluifrotonde is klaar. De onteigeningen zijn lopende. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 481 
van 6 maart 2008 
van JAN VERFAILLIE 
 
 
 
Kleine Plassendalebrug Oudenburg   -   Vervanging 
 
De weggenomen Kleine Plassendalebrug in Oudenburg zou worden vervangen door een gelijkaardig 
exemplaar omdat het om een beschermde site gaat. Ze zou dienen om het zeer druk fiets- en 
wandelverkeer tussen Oostende en Jabbeke langs het jaagpad een veilige en vlotte doorgang te bieden. 
 
1. Wat is de stand van zaken in dit dossier? 
 
2. Heeft de aanbesteding al plaatsgehad? Zo ja, wanneer? Zo neen, waarom niet? 
 
3. Wat is de geraamde kostprijs? 
 
4. Wanneer zullen de werken uiteindelijk kunnen starten? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 481 van 6 maart 2008 
van JAN VERFAILLIE 
 
 
 
1. De technische studie van de werken is volop bezig. Het bestek en de uitvoeringsplans zijn 

eveneens in opmaak. 
 
2. Het project is voorzien op het investeringsprogramma 2008. De aanbesteding van de werken is 

gepland voor het najaar 2008. 
 
3. De totale kostprijs van de werken wordt geraamd op 250.000 euro (excl. BTW). 
 
4. De werken zullen vermoedelijk starten in het voorjaar 2009. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 482 
van 6 maart 2008 
van ERIK MATTHIJS 
 
 
 
Ontpoldering Zwin   -   Betrokkenheid landbouwsector 
 
Naar aanleiding van de kennisgeving van het Internationale Milieueffectenrapport dat de alternatieven 
voor de uitbreiding onderzoekt, werd begin 2007 een openbaar onderzoek georganiseerd m.b.t. de 
ontpoldering van het Zwin. 
 
Nu, een jaar later, werd een “Antwoordnota op de inspraak” verspreid, een lijvig document van 180 
bladzijden. 
 
Niet alleen de termijn roept vragen op, nog meer de inhoud van deze antwoordnota. De talrijke 
opmerkingen en bezwaren van de Vlaamse landbouwsector zijn immers onder tafel geveegd. Zij zijn 
enkel in het register van ingekomen bezwaren opgenomen. In de “antwoordnota” is geen enkel 
antwoord terug te vinden op een vraag vanuit de landbouwsector. 
 
Ondertussen gaan de procedures voor de ontpoldering van het Zwin onverkort verder, terwijl men een 
belangrijke partner met een genuanceerde visie op het project niet heeft willen horen. 
 
1. Waarom werd er geen rekening gehouden met de bemerkingen vanuit de agrarische sector? 
 

 Zijn hun opmerkingen zo irrelevant dat ze kunnen worden weggemoffeld, of juist het 
omgekeerde: zijn zij bedreigend voor de plannen, zodat men ze liever niet behandelt? 

 
2. Welke maatregelen worden genomen om tot correcte conclusies te komen? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 482 van 6 maart 2008 
van ERIK MATTHIJS 
 
 
 
1.  De “Antwoordnota op de inspraak” waarnaar verwezen wordt in uw vraag is een nota die langs 

Vlaamse zijde werd opgesteld door de initiatiefnemer (Agentschap voor maritieme 
dienstverlening en Kust, afdeling Kust) en in Nederland door het bevoegd gezag (Ministerie van 
Landbouw, Natuur en Voedselkwaliteit) in samenwerking met de provincie Zeeland. 

 Deze nota werd opgesteld in antwoord op de vele inspraakreacties die ontvangen werden naar 
aanleiding van de terinzagelegging van de Kennisgeving/Startnotitie. Deze antwoordnota valt in 
Vlaanderen buiten de formele MER-procedure. 

 
 Alle opmerkingen, ook die vanuit de Vlaamse landbouwsector zijn opgenomen in bijlage 2 van 

deze nota ‘Lijst van inspraakreacties en adviezen’. Door een zetfout is echter een verkeerde 
versie afgedrukt waardoor de verwijzing naar de insprekers niet correct is. Deze bijlage is 
intussen aangepast en als erratum herdrukt en verdeeld geworden in de loop van de maand 
februari. 

 
 In de aangepaste bijlage 2 kan de uitspraak en de antwoorden teruggevonden worden op de 

pagina’s 32, 72, 73, 74, 103, 124 en 141 van deze antwoordnota.  
 
2.  Momenteel is de procedure voor het opstellen van het MER nog lopende. Door de dienst Mer 

werden richtlijnen geschreven die de inhoudelijke aanpak van het MER weergeven, deze 
richtlijnen werden betekend op 21 mei 2007.  

 Op dit moment wordt door een team van erkende MER-deskundigen gewerkt aan het ontwerp-
MER. Wanneer het MER afgewerkt zal zijn, zal het overeenkomstig de regelgeving door de 
dienst Mer getoetst worden aan de eerder vermelde richtlijnen. 

 
 Deze procedure moet toelaten correcte conclusies te kunnen nemen op basis van de resultaten 

van het onderzoek in het MER. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 486 
van 6 maart 2008 
van VERA VAN DER BORGHT 
 
 
 
N41 Dendermonde-Aalst en tunnel R41/N9 Aalst   -   Stand van zaken (2) 
 
In haar antwoord op mijn schriftelijke vraag van 12 december 2007 (nr. 192, Websitebulletin 
publicatiedatum 29-02-2008) stelt de minister dat het milieueffectenrapport (MER) voor het 
weggedeelte ten zuiden van Dendermonde in opmaak is en de conclusies en goedkeuring ervan 
verwacht worden in de loop van 2008. 
 
Echter, in een artikel in de Zondagskrant van 10 februari 2008, getiteld “Nieuwe obstakels voor de 
N41”, lees ik dat dit dossier opnieuw vertraging oploopt, omdat het MER in opmaak niet voldoet en 
bijgevolg opnieuw gemaakt moet worden. Ik citeer: “Nu loopt er een project-MER, terwijl men door 
recente wetswijzigingen een plan-MER moet maken. Behelst het project-MER het onderzoek naar de 
milieugevolgen van het project om de N41 door te trekken tot aan Aalst, dan moet het plan-MER de 
gevolgen van het hele plan onderzoeken. Ook de doortrekking tot in Aalst. Het Vlaams Gewest eist nu 
ook een onderzoek naar alternatieve tracés.” Iets verder in het artikel stelt de burgemeester van 
Dendermonde ook nog dat dit een vertraging met zich mee zal brengen die zou kunnen oplopen tot 
twee jaar, en dat er na het plan-MER ook nog een project-MER dient te volgen. 
 
Het antwoord van de minister op mijn bovenvermelde schriftelijke vraag gaat evenwel volledig 
voorbij aan datgene wat in het artikel te lezen staat. Dit artikel verscheen nochtans een week voordat 
ik het antwoord op mijn schriftelijke vraag ontving. Ik mag er toch van uitgaan dat, wanneer een 
parlementslid een parlementaire vraag stelt, hij of zij ook een correct en volledig antwoord mag 
verwachten, en dus niet het tegenovergestelde moet lezen in de kranten. Immers, uit het antwoord op 
mijn schriftelijke vraag blijkt niets van de problemen rond het MER. 
 
De minister stelt in haar antwoord dit jaar de conclusies en goedkeuring ervan te mogen verwachten, 
terwijl in het krantenartikel te lezen staat dat het ganse MER overgedaan moet worden en dat er een 
forse vertraging zit aan te komen. In haar antwoord stelt de minister dat ervan uitgegaan wordt dat de 
vergunningen voor de bouw van een brug over de Dender er in 2009 zullen zijn, en dat dan van start 
kan worden gegaan met deze eerste fase. In het krantenartikel wordt dan weer gesteld dat men al 
tevreden zal mogen zijn als de brug er zal liggen in 2012. 
 
Tot slot is er het dossier van de ondertunneling van het kruispunt R41-N9 in Aalst, waarop de 
doortrekking van de N41 zou aansluiten. De link met dit dossier is van groot belang, omdat het voor 
de verkeersdoorstroming en -veiligheid van cruciaal belang is dat de ondertunneling eerst voltooid 
wordt, vooraleer de N41 aansluit op de ring van Aalst. In een antwoord op een eerdere schriftelijke 
vraag (nr. 348 van 16 maart 2007, Websitebulletin publicatiedatum 02-05-2007) omtrent het dossier 
van de ondertunneling van de Siesegemlaan (R41), stelt de toenmalige bevoegde minister Kris Peeters 
dat het “de ambitie is om de werken hiervoor te laten starten in 2009, zodat een realisatie tegen 2011 
haalbaar is.” 
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Groot is dan ook mijn verbazing wanneer ik in het antwoord van de minister lees dat “de aanvang van 
de werken gepland is tegen 2011.” Op nog geen jaar tijd wordt dus beslist de realisatie van dit project 
met minstens twee jaar uit te stellen, terwijl dit nochtans één van de belangrijkste mobiliteitsdossiers is 
voor de stad Aalst. 
 
1. Hoe kan de minister verantwoorden dat ik in haar antwoord op mijn schriftelijke vraag nr. 192 

niets kan lezen over de toch niet onbelangrijke problemen rond de opmaak van een 
milieueffectenrapport zoals die een week voor het ontvangen van het antwoord uitvoerig werden 
geschetst in een krantenartikel? 

 
2. Kan de minister dan ook duidelijkheid scheppen omtrent de stand van zaken in het dossier van de 

N41, meer bepaald omtrent de opmaak van een plan-MER of project-MER? Moet dit overgedaan 
worden? Wat betekent dat voor de timing? 

 
3. Kan de minister een verklaring geven voor het met twee jaar verschuiven van de datum voor 

aanvang van de werken voor de ondertunneling van het kruispunt R41-N9 in Aalst? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 486 van 6 maart 2008 
van VERA VAN DER BORGHT 
 
 
 
1. In mijn antwoord op uw vorige vraag heb ik inderdaad meegedeeld dat de conclusies en de 

goedkeuring van het milieueffectenrapport voor de geplande gewestweg N41 in het gedeelte ten 
zuiden van Dendermonde nog dit jaar verwacht worden. Op basis van de beschikbare elementen 
van het dossier was en is dat een correcte informatie. De procedure van het planMER zal daarbij 
gevolgd worden.  

 
2. Het gewijzigd planMER-decreet van 27 april 2007 en het uitvoeringsbesluit van de Vlaamse 

Regering van 12 oktober 2007 zijn in werking getreden op 1 december 2007. Zij bepalen dat bij 
de opmaak van een Ruimtelijk Uitvoeringsplan (RUP) een planMER nodig is voor de 
milieubeoordeling. In mijn vorig antwoord heb ik ook gewezen op de onduidelijkheid die er nog 
was omtrent de opmaak van dat RUP. Dat element heeft uiteindelijk meegebracht dat geen 
gebruik meer kan gemaakt worden van de overgangsregeling omdat het bijeenroepen van een 
plenaire vergadering voor het RUP niet meer tijdig kan gebeuren. De Bestendige Deputatie van 
de provincie Oost-Vlaanderen heeft zich inmiddels bereid verklaard om als initiatiefnemer voor 
het RUP op te treden. Beide procedures kunnen nu parallel verlopen. 

 De studieopdracht dient aangepast te worden aan de nieuwe gegevens, maar het al uitgevoerde 
studiewerk kan nuttig ingepast worden, zodat niet alles dient overgedaan te worden en de 
afronding van het planMER in 2008 mogelijk blijft. Er is m.a.w. geen sprake van een vertraging 
van twee jaren zoals het krantenartikel suggereert. Na goedkeuring van planMER en RUP 
behoort de ontheffing voor de opmaak van een projectMER waarschijnlijk tot de mogelijkheden, 
waardoor geen bijkomend tijdsverlies zal geleden worden. 

 
3. De studie voor de ondertunneling van het kruispunt R41/N9 in Aalst wordt voortgezet. In het 

antwoord dat u citeert werd een ambitie vooropgesteld die niet meer haalbaar is. De verdere 
stappen in het project hebben het voor iedereen ook duidelijk gemaakt dat de ambitie om vlug te 
starten niet in de weg mag staan van de ambitie om kwalitatief een goed project te realiseren. Zo 
is er, in samenspraak met de Vlaamse Bouwmeester, een landschapsstudie uitgevoerd om het 
project op degelijke wijze te integreren in het stedelijke weefsel. Het voorontwerp is, samen met 
de conclusies van die landschapsstudie, besproken in de gemeentelijke begeleidingscommissie 
en wordt op 21 april voorgelegd aan de Provinciale Auditcommissie. Na goedkeuring door de 
Auditcommissie zullen het onteigeningsplan en de detailstudie worden opgemaakt. De timing 
ziet er verder als volgt uit: 

- 2009: onteigeningen + procedures met het oog op een stedenbouwkundige vergunning 
- 2010: afronding onteigeningen + verplaatsen nutsleidingen 
- 2011: aanvang uitvoering van de tunnelwerken. 

 Ik wil erop wijzen dat in het vorige antwoord ook werd gesteld dat de timing zou afgestemd 
worden op andere projecten voor de Ring om Aalst (R41) die lopende zijn of binnen de 
eerstvolgende jaren in uitvoering gaan. De afstemming dient in het bijzonder te gebeuren met 
volgende projecten: 

- herinrichting kruispunt R41/Verbrandhofstraat: realisatie voorzien in 2008-2009 
- herinrichting kruispunten R41/N41 (op- en afritten viaduct): realisatie voorzien in 2009-

2010. 
 

De timing voor de tunnel sluit daar dus goed bij aan. 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 487 
van 6 maart 2008 
van VERA DUA 
 
 
 
Verbindingsweg R4-St.-Denijslaan Gent   -   Geluidswering 
 
Het Vlaams Gewest neemt in het kader van de Samenwerkingsovereenkomst “Herinrichting van het 
station en de stationsomgeving van Gent Sint-Pieters”, de kosten op zich voor de aanleg van de 
nieuwe verbindingsweg tussen de R4 (met aansluiting op de E17 en E40) en de Sint-Denijslaan. 
 
Volgens de huidige plannen is er slechts een geluidsscherm voorzien langs één kant van de nieuwe 
verbinding, namelijk langs de kant van de Roosakker. Nochtans is er ook bewoning langs de andere 
kant, onder meer in het Vina Bovy Park. 
 
De nieuwe verbindingsweg met de R4 doorkruist het natuurgebied “Overmeersen” Het stadsbestuur 
van Gent gaat nu ter compensatie een deel van het resterend natuurgebied Overmeersen als natuurpark 
inrichten. Dit natuurpark zou ook toegankelijker gemaakt worden voor de inwoners. 
 
Het natuurgebied is nu al sterk verstoord door geluidshinder van de nabijgelegen R4. Volgens het 
Milieueffectenrapport (MER) “Masterplan Station Gent Sint-Pieters en omgeving” (27 oktober 2005) 
heeft het volledig gebied al een geluidsdruk hoger dan 55 dBA. Door de nieuwe R4-link en het extra 
autoverkeer zal de geluidshinder nog toenemen. Het grootste gedeelte van het natuurpark wordt niet 
afgeschermd van het verkeerslawaai : er is geen geluidsscherm of –berm voorzien langs het 
aansluitingscomplex/verkeerswisselaar en de rotonde, en ook niet langs de R4 (langs een beperkt deel 
is er wel een grondophoping).  
 
Mensen willen tot rust kunnen komen in een natuurgebied. Het verkeerslawaai in de Overmeersen zal 
echter sterk overheersen. 
 
Ik wijs er trouwens op dat het MER (p. 352) reeds stelde: “hierbij dient ook geëvalueerd te worden of 
de aanleg van een geluidsberm langs de R4 noodzakelijk is”. 
 
Het lijkt dan ook aangewezen dat de nodige geluidsbuffering wordt voorzien, enerzijds voor de 
inwoners van het Vina Bovy Park en anderzijds voor het natuurpark “Overmeersen”. 
 
1. Zijn er plannen voor aanleg van een geluidsscherm langs de nieuwe R4-link kant van het Vina 

Bovy Park? Waarom wel of waarom niet? 
 
2. Wordt er voldoende geluidsbuffering (via een geluidsscherm of –berm) voorzien om het 

natuurpark “Overmeersen” af te schermen van de geluidsoverlast van het 
aansluitingscomplex/rotonde enerzijds en de R4 anderzijds?  
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 487 van 6 maart 2008 
van VERA DUA 
 
 
 
1. Er zijn geen plannen voor de aanleg van een geluidsscherm langs de nieuwe verbindingsweg 

tussen de R4 en de Sint-Denijslaan aan de kant van het Vina Bovy Park. Een scherm aan die 
kant zou nauwelijks effect hebben op de geluidsbelasting ter hoogte van het Vina Bovy Park die 
ook en vooral door andere factoren wordt beïnvloed, zoals het verkeer op de Voskenslaan en de 
Sint-Denijslaan. In het project van de verbindingsweg, waarvoor een stedenbouwkundige 
vergunning werd verleend, is een scherm aan die kant bijgevolg niet voorzien.  
 
Op te merken is dat er op de nieuwe verbindingsweg een snelheidsbeperking zal gelden ; dat er 
nauwelijks vrachtverkeer op zal rijden (enkel bestemmingsverkeer) en dat de 
verkeersintensiteiten er hoe dan ook beperkt zullen zijn. Er is bewust voor gekozen dat het geen 
nieuwe invalsweg wordt naar het centrum van Gent.  
 

2. In het kader van het project Gent Sint-Pieters is op dit ogenblik geen geluidsbuffering voorzien 
aan de kant van de R4.  
Wel is het de bedoeling in een latere fase de geluidsbuffering door te trekken vanaf de nieuwe 
verbindingsweg tot aan de spoorbrug om aldus ook de dicht bij de R4 gelegen woningen in 
Vijvermeerspark, Sint-Denijslaan en Maurice Dupuislaan beter af te schermen.  
Om effectief te kunnen afschermen moet eerst de bestaande op- en afrit aan de Maurice Dupuis-
laan definitief worden afgekoppeld van de R4. Ingevolge afspraken met de stad Gent , zal dit pas 
gebeuren na ingebruikname van de nieuwe verbindingsweg met de R4. 
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MARINO KEULEN, 
VLAAMS MINISTER VAN BINNENLANDS BESTUUR, 

 STEDENBELEID, WONEN EN INBURGERING 
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MARINO KEULEN 
VLAAMS MINISTER VAN BINNENLANDS BESTUUR, STEDENBELEID, WONEN EN INBURGERING 
 
 
Vraag nr. 94 
van 26 februari 2008 
van GREET VAN LINTER 
 
 
 
Tewerkstelling doelgroepen   -   Ministeriële kabinetten 
 
De Vlaamse overheid wil maatregelen nemen om meer werkzoekenden met een zwaardere handicap in 
dienst te nemen. Bedoeling is dat gehandicapten voor sommige vacatures niet langer hoeven deel te 
nemen aan de gangbare vergelijkende examens. 
 
Al eerder koos de Vlaamse Regering ervoor om, gezien de voorbeeldfunctie van de overheid, haar 
doelgroepenbeleid met betrekking tot de startbanen maximaal in te vullen door onder andere specifiek 
aandacht te besteden aan allochtone, jonge werklozen en andere “zwakkere groepen”. Op 25 februari 
2005 stelde ik een vraag aan alle ministers m.b.t. de toepassing daarvan bij de ministeriële kabinetten. 
 
Graag daaromtrent een stand van zaken. 
 
1. Hoeveel personen met een handicap zijn er op dit moment op het kabinet tewerkgesteld? 
 

Hoeveel van deze personen met een handicap vallen in bovenvermelde groep van zwaarder 
gehandicapten? 
 

2. Hoeveel allochtone medewerkers werken er op het kabinet? 
 

Hoeveel 55-plussers? 
 
Hoeveel personen die langdurig werkloos waren? 
 

3. Overweegt de minister nog werkzoekenden met een zwaardere handicap in de nabije toekomst in 
dienst te nemen? 

 
Kan de minister de bovenvermelde cijfers bezorgen voor de verschillende jaren van de lopende 
legislatuur? 
 

N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters nr. 37, Van Mechelen nr. 79, 
Vandenbroucke nr. 150, Anciaux nr. 55, Bourgeois nr. 59, Keulen nr. 94, Van Brempt nr. 100, 
Vanackere nr. 107, Crevits nr. 442, Ceysens nr. 44). 
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MARINO KEULEN 
VLAAMS MINISTER VAN BINNENLANDS BESTUUR, STEDENBELEID, WONEN EN INBURGERING 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 94 van 31 maart 2008 
van GREET VAN LINTER 
 
 
 
Het gecoördineerd antwoord zal verstrekt worden door Vlaams minister Kathleen Van Brempt 
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Vraag nr. 96 
van 27 februari 2008 
van VERA DUA 
 
 
 
Verkoop onverhuurbare sociale woningen   -   Voorwaarden 
 
Conform artikel 11 van bijlage III van het besluit van de Vlaamse Regering van 29 september 2006 
betreffende de voorwaarden voor de overdracht van onroerende goederen door de Vlaamse 
Maatschappij voor Sociaal Wonen (VMSW) en de socialehuisvestingsmaatschappijen ter uitvoering 
van de Wooncode (het “Overdrachtenbesluit”), kunnen socialehuisvestingsmaatschappijen sociale 
huurwoningen die niet meer verhuurd kunnen worden, onmiddellijk (openbaar) verkopen. 
 
Dergelijke verkochte woningen moeten volgens het Overdrachtenbesluit binnen vijf jaar gerenoveerd 
of gesloopt worden. Het Overdrachtenbesluit legt geen andere voorwaarden op aan de koper. Deze 
moet dus niet qua inkomen onder een bepaalde inkomensgrens vallen en hij mag ook al eigenaar zijn 
van een andere woning. 
 
Vanuit sociale bekommernissen wensen sommige socialehuisvestingsmaatschappijen bij een 
dergelijke verkoop in concrete gevallen echter zelf wél bijkomende voorwaarden op te leggen, 
bijvoorbeeld een inkomensbegrenzing en de voorwaarde dat het om een eerste aankoop gaat. Hoewel 
deze bijkomende voorwaarden dus zoals gezegd niet voorzien zijn in het Overdrachtenbesluit, is er bij 
mijn weten ook geen wettelijke bepaling die ze verbiedt. 
 
Nochtans werd in dergelijke gevallen door de VMSW aan socialehuisvestingsmaatschappijen al 
gesteld dat dit niet geoorloofd is. 
 
Onderschrijft de minister het standpunt van de VMSW dat socialehuisvestingsmaatschappijen zelf 
geen bijkomende voorwaarden mogen opleggen aan de (kandidaat-)kopers bij de verkoop van een 
onverhuurbare sociale woning? 
 
Zo ja, wat is hiervan de wettelijke basis, om welke redenen is dit en is hierover overleg gepleegd met 
de socialehuisvestingsmaatschappijen? 
 
Zo neen, indien socialehuisvestingsmaatschappijen in concrete gevallen dus wél bijkomende 
voorwaarden kunnen opleggen bij de verkoop van onverhuurbare woningen, welke initiatieven neemt 
de minister dan tegenover de VMSW en de socialehuisvestingsmaatschappijen? 
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MARINO KEULEN 
VLAAMS MINISTER VAN BINNENLANDS BESTUUR, STEDENBELEID, WONEN EN INBURGERING 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 96 van 27 februari 2008 
van VERA DUA 
 
 
 
In het kader van de verkoop van onverhuurbare sociale woningen kan ik u meedelen dat hiervoor geen 
bijkomende voorwaarden mogen worden opgelegd. Het overdrachtenbesluit spreekt duidelijk van 
slechts één voorwaarde, namelijk de verplichting tot sloop (met hieraan gekoppeld de verplichting tot 
de bouw van een nieuwe woning) of renovatie binnen de vijf jaar na aankoop van het betrokken pand.  
 
In deze context impliceert de afwezigheid van een bepaling waarbij andere voorwaarden voor de 
verkoop uitdrukkelijk worden verboden, niet dat de verkoper de vrijheid heeft zelf voorwaarden aan de 
openbare verkoop te koppelen. Een beperkte openbare verkoop, met regels die vrij kunnen worden 
bepaald door de huisvestingsmaatschappij, kan immers leiden tot willekeur op het terrein. In het kader 
van een openbare verkoop komt het niet toe aan de sociale huisvestingsmaatschappij te bepalen wie de 
doelgroep moet zijn. Dit kan overigens indruisen tegen het vrij en open karakter van de openbare 
verkoop. 
 
Door aan de openbare verkoop enkel de meest essentiële voorwaarden te koppelen wordt een snelle en 
efficiënte verkoop van het afgeschreven patrimonium beoogd. Door de markt vrij te laten spelen wordt 
gemikt op een hogere opbrengst. Deze verworven inkomsten kan de huisvestingsmaatschappij 
doelmatig investeren in nieuwe sociale woningen, waardoor deze werkwijze opnieuw ten goede komt 
van de sociale huurder. Een door de sociale huisvestingsmaatschappij opgelegde beperking van wie als 
koper kan optreden bij de openbare verkoop kan de maximale return voor de sociale huisvesting 
hypothekeren. 
 
Daarenboven lijken bijkomende voorwaarden, bijvoorbeeld naar inkomen toe, in de praktijk niet echt 
werkbaar. Het kost geld om de onverhuurbare woningen te renoveren en weer bewoonbaar te maken. 
Vaak moet de woning ook volledig gesloopt en opnieuw opgebouwd worden. Naast deze financiële 
investering zal de nieuwe eigenaar dus ook een eigen woning moeten bezitten om tijdens de werken in 
te wonen of minstens een andere woning moeten huren. Deze onbewoonbare woningen voorbehouden 
aan bepaalde categorieën of doelgroepen, zal in de praktijk dus niet eens werkbaar zijn, gezien zij juist 
niet over de middelen beschikken voor dergelijke renovatieprojecten.  
 
In tegenstelling tot de verkoop van onverhuurbare sociale huurwoningen gebeurt de verkoop van 
sociale koopwoningen en kavels onderhands en zijn er wel woonbehoeftigheidsvoorwaarden 
opgelegd. Het besluit bepaalt dat de kandidaat-kopers voor dergelijke verkopen moeten voldoen aan 
inkomens- en eigendomsvoorwaarde. De zittende huurder moet bij een vrijwillige verkoop van een 
sociale huurwoning alleen voldoen aan de eigendomsvoorwaarde. Hieruit blijkt duidelijk wanneer er 
bij een verkoop sprake is van opgelegde voorwaarden, deze ook steeds in de regelgeving worden 
vermeld.  
 
Tot slot wil ik nog vermelden dat bij het tot stand komen van het overdrachtenbesluit de 
koepelorganisaties (VVH- Vereniging van Vlaamse huisvestingsmaatschappijen, VLEM - de Vlaamse 
Erkende Maatschappijen in de sociale huisvestingssector) betrokken waren.  
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MARINO KEULEN 
VLAAMS MINISTER VAN BINNENLANDS BESTUUR, STEDENBELEID, WONEN EN INBURGERING 
 
 
Vraag nr. 98 
van 27 februari 2008 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
Vlaamse overheid   -   Ziekteverzuim 
 
In opvolging van mijn schriftelijke vragen van 28 maart 2006 aan alle ministers had ik graag volgende 
vragen gesteld over het personeel van de departementen en verzelfstandigde agentschappen binnen 
hun respectieve beleidsdomeinen. 
 
1. Hoeveel werkdagen afwezigheid van één dag wegens ziekte werden genoteerd binnen de 

respectieve departementen en agentschappen? Kan de minister de cijfers meedelen voor 2006, 
2007 en de stand van zaken in 2008? 

 
2. Hoeveel werkdagen afwezigheid wegens ziekte, minder dan 30 dagen, werden in dezelfde periode 

vastgesteld? 
 
3. Hoeveel werkdagen afwezigheid wegens langdurige ziekte (meer dan 30 dagen) werden genoteerd 

in dezelfde periode? 
 
4. Wat is de impact van deze ziektedagen op het personeelsbestand van de respectieve organisaties? 
 
5. Hoeveel werkdagen verminderde prestaties wegens ziekte werden voor diezelfde periode 

vastgesteld? 
 
6. Werden er specifieke acties ondernomen om het ziekteverzuim te verminderen? Zo ja, welke? 
 
7. Welke evolutie kan worden vastgesteld in vergelijking met de voorgaande jaren? 
 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 40, Van Mechelen nr. 83, 

Vandenbroucke nr. 153, Anciaux nr. 59, Bourgeois nr. 62, Keulen nr. 98, Van Brempt nr. 110, 
Vanackere nr. 109, Crevits nr. 451, Ceysens nr. 47). 
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MARINO KEULEN 
VLAAMS MINISTER VAN BINNENLANDS BESTUUR, STEDENBELEID, WONEN EN INBURGERING 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 98 van 27 februari 2008 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
Het gecoördineerd antwoord zal verstrekt worden door Vlaams minister Geert Bourgeois 
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KATHLEEN VAN BREMPT, 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, 

 SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
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Vraag nr. 110 
van 27 februari 2008 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
Vlaamse overheid   -   Ziekteverzuim 
 
In opvolging van mijn schriftelijke vragen van 28 maart 2006 aan alle ministers had ik graag volgende 
vragen gesteld over het personeel van de departementen en verzelfstandigde agentschappen binnen 
hun respectieve beleidsdomeinen. 
 
1. Hoeveel werkdagen afwezigheid van één dag wegens ziekte werden genoteerd binnen de 

respectieve departementen en agentschappen? Kan de minister de cijfers meedelen voor 2006, 
2007 en de stand van zaken in 2008? 

 
2. Hoeveel werkdagen afwezigheid wegens ziekte, minder dan 30 dagen, werden in dezelfde periode 

vastgesteld? 
 
3. Hoeveel werkdagen afwezigheid wegens langdurige ziekte (meer dan 30 dagen) werden genoteerd 

in dezelfde periode? 
 
4. Wat is de impact van deze ziektedagen op het personeelsbestand van de respectieve organisaties? 
 
5. Hoeveel werkdagen verminderde prestaties wegens ziekte werden voor diezelfde periode 

vastgesteld? 
 
6. Werden er specifieke acties ondernomen om het ziekteverzuim te verminderen? Zo ja, welke? 
 
7. Welke evolutie kan worden vastgesteld in vergelijking met de voorgaande jaren? 
 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 40, Van Mechelen nr. 83, 

Vandenbroucke nr. 153, Anciaux nr. 59, Bourgeois nr. 62, Keulen nr. 98, Van Brempt nr. 110, 
Vanackere nr. 109, Crevits nr. 451, Ceysens nr. 47). 
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KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 110 van 27 februari 2008 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt door Geert Bourgeois, Vlaams minister van 
Bestuurszaken, Buitenlands Beleid, Media en Toerisme. 
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KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
Vraag nr. 111 
van 27 februari 2008 
van JAN PEUMANS 
 
 
 
Voorstadsnet Antwerpen   -   Stand van zaken 
 
In het realiseren van de modal shift voor woon-werkverkeer en ander personenvervoer speelt het 
openbaar vervoer een cruciale rol. Speciale aandacht gaat daarbij naar vervoer binnen de steden, maar 
ook en vooral naar het pendelvervoer tussen de steden en de omliggende woonkernen, het zogenaamde 
voorstedelijk vervoer. 
 
Gezien de nieuwe dienstregeling van de NMBS die nu reeds een tijdje van kracht is, lijkt het 
opportuun opnieuw de aandacht te vestigen op de uitwerking van zo’n voorstadsnet in Antwerpen. Ik 
verwijs onder meer naar de nieuwe dienstregeling op lijn 12 Antwerpen-Essen. 
 
Ik verwijs ook naar de uitbouw van het station in Brecht en Kapellen, de afwerking van het station 
Antwerpen-Centraal, de ingebruikname van de HSI (hogesnelheidslijn) tussen Antwerpen en 
Amsterdam, enzovoort. 
 
Het succes van de spoorwegen en deze stations hangt samen met hun bereikbaarheid via andere 
vervoersmodi zoals onder meer bus, tram en fiets. 
 
In het Ontwerp Mobiliteitsplan Vlaanderen (versie oktober 2003) werd het belang van zo’n net erkend: 
 
“De realisatie van de voorstedelijke tramnetten is vooral kritisch voor het halen van de doelstelling 
“bereikbaarheid” in de grootstedelijke gebieden Antwerpen en Gent (…).” (p.144) “op het 
bovenlokaal schaalniveau verdienen vooral de voorstadsnetten of de gewestelijke expresnetten (GEN) 
(omgeving van de grootstedelijke gebieden) speciale aandacht. Voorgesteld wordt om tegen 2012 te 
komen tot een functionele integratie van de verschillende voorziene of mogelijke gewestelijke 
expresnetten, met als eindbeeld één geïntegreerd voorstadsnet in de Vlaamse Ruit volgens een 
polycentrisch model. Dit net bestaat dus zowel uit radiale lijnen (van en naar de grote steden), als uit 
tangentiële lijnen, die de kleinere centra rondom en tussen deze grote steden verbinden. Het wordt 
naast spoor- en tramlijnen, ook gevormd door een aantal snelbuslijnen, en wordt mee gevoed en 
aangevuld door de lijnen van het stads- en streekvervoer. Dit laatste onderstreept het belang van zeer 
goede aansluitingsmogelijkheden tussen de verschillende componenten van het net.” (p.43). 
 
Een resolutie onderstreept deze bekommernissen en beklemtoont het belang van overleg: 
 
“Het Vlaams Parlement dringt aan op een integrale benadering van de realisatie van ontbrekende 
schakels (passend in een ruimer mobiliteitsplan voor een regio, zoals bij het Masterplan Antwerpen en 
het Brabant-Brussel-Net). Bovendien is er ook coördinatie met het federale beleidsniveau nodig 
(bijvoorbeeld wat de spoorinvesteringen betreft het geplande voorstadsnet in Antwerpen, het GEN in 
Brussel).” (Stuk 1040 (2001-2002) – Nr. 3, Voorstel van resolutie betreffende aanbevelingen inzake 
het ontwerp van Mobiliteitsplan, p.6) 
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In het ontwerp van beheersovereenkomst voor 2003-2009 lezen we ten slotte “De Lijn is als 
projectleider trekker van de volgende strategische projecten: (…) – uitbouw van het openbaar 
voorstadsvervoer” (Stuk 1706 (2002-2003) – Nr. 1, Ontwerp van beheersovereenkomst voor 2003-
2009 afgesloten tussen de Vlaamse Regering en de Vlaamse Vervoersmaatschappij – De Lijn, p. 10). 
 
In dat kader verwijs ik naar de start van het verder doortrekken van de tramlijn naar het Noorden tot in 
Ekeren (voorzien tegen het najaar van 2008). De tramlijnverlenging Deurne-Wijnegem, de stelplaats 
Deurne en de tramverlenging Mortsel-Boechout staan ook nog op het programma. Deze werken 
zouden in april 2008 aanvatten (Beleidsbrief Openbare Werken 2007-2008, p. 27-28). 
 
Het spreekt dus voor zich dat niet enkel de VMM De Lijn een rol te spelen heeft in dit verhaal, maar 
ook de NMBS. 
 
1. Welke timing houdt de minister voor ogen bij de ontwikkeling van dit voorstadsnet? Het antwoord 

luidde begin 2006 nog: “Er zijn nog geen concrete plannen voor de invoering van een voorstadsnet 
in en rond Antwerpen; er kan dan ook geen timing worden vooropgesteld.” (schriftelijke vraag nr. 
222 van, 13 januari 2006, Websitebulletin publicatiedatum 24-02-2006). Welke Antwerpse 
projecten van het Pegasusplan hebben desgevallend vertraging opgelopen en hoe komt dit? In 
hoeverre is de aanbeveling over “één geïntegreerd voorstadsnet in de Vlaamse Ruit” nog een 
richtlijn voor het mobiliteitsbeleid van de Vlaamse Regering? Hoe is de timing ter zake? 

 
2. Volgens de beheersovereenkomst ligt de uitvoering in handen van de NV MIA (Mobiliteit 

Infrastructuurwerken Antwerpen) en de NV Beheersmaatschappij Antwerpen Mobiel (BAM). 
 

Is de NV MIA ooit opgericht?  
 
Zo neen, waarom niet? Wanneer is hier desgevallend over beslist en door wie? 
 
Zo ja, worden de verslagen van activiteiten, vergaderingen, … bezorgd aan het parlement? 
 

3. Op welke manier gebeurt het overleg tussen De Lijn, NV BAM en de NMBS (en eventueel de NV 
MIA)? 

 
Houdt de NMBS bij de opmaak van dienstregelingen rekening met de geleidelijke uitbouw van 
een voorstedelijk tramnet en de dienstregelingen hiervan? 
 

4. In hoeverre volgt de NMBS bij de aangehaalde stationsprojecten in Antwerpen de planning zoals 
voorzien in het meerjareninvesteringsplan (cf. het decreet houdende goedkeuring van het 
samenwerkingsakkoord tussen de Staat, het Vlaamse Gewest, het Waals Gewest en het Brussels 
Hoofdstedelijk Gewest met betrekking tot het meerjareninvesteringsplan voor 2001-2012 van de 
NMBS, Stuk 938 (2001-2002) – Nr. 1). 

 
Indien er achterstand is, waaraan is die dan te wijten? 
 

5. Welke rol speelt de federale overheid hierin? Plant de minister overleg met de federale minister 
van Mobiliteit? 
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ANTWOORD  
op vraag nr. 111 van 27 februari 2008 
van JAN PEUMANS 
 
 
 
1. Er wordt verwezen naar vraag 222 van 13 januari 2006 met betrekking tot (trein)spoorcapaciteit. 

Het 4de onderdeel van de vraag luidde: “Wat is de planning voor de ontwikkeling van een 
voorstadsnet voor passagiersvervoer voor Antwerpen? Heeft dit enige impact op de maximale 
capaciteit van het goederenvervoer?” het antwoord van minister Kris Peeters was: “Er zijn nog 
geen concrete plannen voor de invoering van een voorstadsnet in en rond Antwerpen; er kan dan 
ook geen timing worden vooropgesteld. Aangezien dit echter een bijkomend treinaanbod 
betekent, zal dit ongetwijfeld invloed hebben op de capaciteit die beschikbaar is voor het 
goederenverkeer.“ 

 
 Er is wat dit betreft geen evolutie. 
 
 U vraagt of de Antwerpse projecten van het Pegasusplan al dan niet vertraging hebben 

opgelopen. Zoals u weet zit er van een aantal in Pegasus vooropgestelde tramverlengingen het 
deel tot de eerste gordel buiten Antwerpen in het Masterplan Antwerpen. De planning en timing 
van de projecten van het Masterplan zijn u gekend uit de desbetreffende driemaandelijkse 
voortgangsrapportage. Het spreekt voor zich dat de timing van de doortrekkingen naar de 
tweede gordel (type Stabroek, Brasschaat, Ranst,...) deels ook afhangt van de realisatiesnelheid 
tot de eerste gordel, dus van de Masterplanprojecten. 

 
 Dat gezegd zijnde, heb ik er intussen wel voor gekozen om via Lijninvest de tramverlenging 

naar de omgeving van het rond punt in Wommelgem (E313) gecombineerd met de 
ingebruikname van de prémetrokoker onder de Turnhoutsebaan op gang te trekken. Het overleg 
en het studiewerk daaromtrent zijn opgestart en een begeleidende stuurgroep werd 
samengesteld. 

 
 Verder kan volgens de huidige vooruitzichten de uitvoering van het project Brabo I (tramlijn 

Deurne-Wijnegem met stelplaats, en tramlijn Mortsel-Boechout) starten na de zomer. Voor het 
project Brabo II (Leien en tramlijn Ekeren) kan een aanvangsdatum einde 2010 vooropgesteld 
worden. 

 
2. Het oprichten van een  NV MIA werd destijds in het vooruitzicht gesteld om PMV een actieve 

rol te laten spelen de constructie van BAM. In het jaarverslag 2003 van PMV staat er over de 
particpatie van PMV in BAM het volgende te lezen: 

 
 Beheersmaatschappij Antwerpen Mobiel 
 
 Op 8 augustus 2003 heeft PMV een aandeel verworven in de nieuw opgerichte Beheersmaatschappij 

Antwerpen Mobiel NV (BAM). Aldus werd PMV mede-oprichter van de vennootschap met de bedoeling 
zelf een mogelijke actieve rol te gaan vervullen bij de uitbouw van verkeersinfrastructuur in de Antwerpse 
regio. 

 Die rol werd als volgt omschreven in het decreet van 13 december 2002 houdende de oprichting van de 
naamloze vennootschap van publiek recht BAM: 

 "inzake PPS-projecten doet BAM een beroep op een hiertoe door de ParticipatieMaatschappij 
Vlaanderen opgerichte dochteronderneming, waarin zij kan participeren. Hiertoe sluiten BAM en die 
dochteronderneming een samenwerkingsakkoord." 
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 Hoe de financieringsstructuur van BAM er uiteindelijk zal uitzien en wat het PPS-gehalte zal zijn van de 
diverse projecten moet nog worden bepaald. 

 
 Verder dan deze deelname via één aandeel, is de participatie van PMV in de BAM-structuur tot 

op heden niet gegaan. Voor zover mijn informatie strekt is de NV MIA nooit opgericht, maar u 
richt zich daarvoor best tot de minister bevoegd voor PMV. 

 
3. De vraag betreft hier overleg op het vlak van de dienstregelingen. Nieuwe lijnvoeringen van “De 

Lijn” e.d. worden voorgelegd aan de (provinciale) Openbaar Vervoerscommissie. Hierin zetelen 
zowel De Lijn, de wegbeheerders, departement MOW als NMBS. NV BAM is geen lid van deze 
vergadering, zij zijn immers wel partner in de uitbouw van de infrastructuur, maar hebben geen 
rol in de exploitatie. Uiteraard zijn zij wel betrokken bij de zittingen van de Provinciale 
Auditcommissie welke handelen over de infrastructuur-projecten van het Masterplan. Wat de 
Brabo-projecten betreft is er overleg met Infrabel m.b.t. de drie bruggen waar tramlijn Mortsel-
Boechout over het spoor gaat. Met NMBS op zich is er geen overleg geweest. Dat zal uiteraard 
wel aangewezen zijn in aanloop naar de data van ingebruikname van de nieuwe 
traminfrastructuren. 

 
 Nieuwe dienstregelingen van de NMBS worden in overleg met De Lijn voorbereid. 
 
4. De aangehaalde stationsprojecten zijn Brecht, Kapellen en Antwerpen-Centraal, halteplaats 

‘Noorderkempen” en parking (Brecht) zijn gerealiseerd,  tot op heden wordt deze lijn en de 
stopplaats echter nog niet gebruikt. 

 Besprekingen voor vernieuwing stationsomgeving Kapellen zijn recentelijk opgestart. 
 De hoofdtoegang van het station Antwerpen-Centraal en de centrale hal met de verschillende 

niveaus is ondertussen in gebruik, de geplande tweede ingang via het Kievitplein is nog in 
opbouw, de opening wordt verwacht later dit jaar 

 Meer gedetailleerde info over de stand van zaken van deze projecten kan best worden 
opgevraagd bij NMBS.  

 
5. Kort na het aantreden van de interimregering had ik een eerste kennismakend gesprek met de 

nieuwe federale minister bevoegd voor de NMBS, mevrouw Vervotte. Hierbij werden een aantal 
aspecten van samenwerking tussen De Lijn en de NMBS besproken en in verband met het 
voorstedelijk OV rond Antwerpen kwam ook de uitblijvende bediening van het station 
Noorderkempen (Brecht) aan bod. 

 
 Daarnaast is er binnen de schoot van de regering een ministeriële werkgroep onder voorzitter 

van de minister-president (en met verder de ministers Van Mechelen, Crevits en mezelf) die op 
regelmatige basis (quasi halfjaarlijks) overleg heeft met de NMBS- en Infrabeltop over voor 
Vlaanderen relevante spoordossiers, zowel voor wat betreft infrastructuur als exploitatie. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
PATRICIA CEYSENS 
VLAAMS MINISTER VAN ECONOMIE, ONDERNEMEN, WETENSCHAP, INNOVATIE EN BUITENLANDSE 
HANDEL 
 
 
Vraag nr. 45 
van 27 februari 2008 
van LUK VAN NIEUWENHUYSEN 
 
 
 
Agentschap voor Internationaal Ondernemen   -   Regiostrategie 
 
De minister bezorgde enige tijd geleden op mijn vraag naar een kopie van de sector-focusstrategie van 
het Agentschap voor Internationaal Ondernemen, de Regiostrategie 2008-2010 van het agentschap. 
Het bevat een regiostrategie opgedeeld naar landen, respectievelijk regio’s, evenals het actieplan 2008. 
 
In de beheersovereenkomst met het Vlaams Agentschap voor Internationaal Ondernemen lees ik in 
verband met de focusstrategie van het operationeel plan dat het gekwantificeerde doelstellingen voor 
de activiteiten van het agentschap bevat: 
- op het vlak van internationaal ondernemen vanuit Vlaanderen naar de aangegeven sector-

regiocombinaties; 
- op het vlak van het aantrekken van directe buitenlandse investeringen naar Vlaanderen van de 

aangegeven sector-regiocombinaties. 
 
Gaat de minister ervan uit dat de regiostrategie voldoet aan de voorwaarden die gesteld zijn aan de 
focusstrategie in het kader van de beheersovereenkomst? 
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PATRICIA CEYSENS 
VLAAMS MINISTER VAN ECONOMIE, ONDERNEMEN, WETENSCHAP, INNOVATIE EN BUITENLANDSE 
HANDEL 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 45 van 27 februari 2008 
van LUK VAN NIEUWENHUYSEN 
 
 
 
De beheersovereenkomst geeft als definitie voor de focusstrategie: “strategie van het agentschap die 
erin bestaat om het zwaartepunt van de werking te leggen op een beperkt aantal sectoren, die van regio 
tot regio kunnen verschillen. In het ontwerp van bijacte dat thans in voorbereiding is, wordt deze 
focusstrategie verder verduidelijkt: 
 

- Inzake focusstrategie spreekt het Agentschap zich uit over welke sectoren en thema’s extra 
aandacht verdienen. Dit wordt geconcretiseerd in het actieprogramma dat gestalte geeft aan 
deze focusstrategie. Op deze manier wenst het Agentschap maximale meerwaarde te 
genereren met haar actieprogramma. 

 
- Daarnaast werkt het Agentschap ook met 8 geografische regio’s: Noord-Europa, Centraal- en 

Oost-Europa, Zuid- Europa, Afrika en Midden-Oosten, Greater China, Zuid- en Zuidoost-
Azië, Pacific, Amerika. 

 
- De sector-regio-focusstrategie heeft de bedoeling om voor elk land een beperkt aantal 

doelsectoren, maximaal 3 voor de belangrijkste handelspartners van Vlaanderen maar minder 
voor andere landen, aan te duiden.  De acties die het Agentschap organiseert zijn gericht op 
deze doelsectoren en worden onderling afgestemd, eerst per regio en dan tussen de regio’s 
onderling. 

 
Concreet wordt de sector-regio-focusstrategie vastgelegd en geëvalueerd op de jaarlijkse 
regiostrategievergaderingen die door het Agentschap worden georganiseerd. Op deze vergaderingen is 
er een overleg tussen enerzijds het buitenlands netwerk van een bepaalde regio en anderzijds de 
directie van het Agentschap en de bevoegde areamanagers voor zowel export als het aantrekken van 
buitenlandse investeringen.  
 
Op basis van dit overleg worden de doelsectoren gekozen en voor elk van deze geïdentificeerde 
doelsectoren worden er gekwantificeerde doelstellingen vastgelegd volgens het SMART-principe. Een 
doelsector wordt gekozen op basis van de combinatie van opportuniteiten in de betrokken regio en het 
aanbod van de Vlaamse bedrijven.  
 

- De opportuniteiten in het buitenland worden onderbouwd door middel van het groeipotentieel 
en de evolutie van de sector, de troeven of zwaktes van de sector die voor Vlaamse bedrijven 
van belang kunnen zijn, de precieze omschrijving van de mogelijkheden voor toelevering en 
samenwerking en het profiel van potentiële partners of klanten.  

 
- Het Vlaamse aanbod wordt dan weer ingeschat op basis van volgende elementen: het aantal 

aanvragen van bedrijven uit de doelsector, het aantal bedrijven uit de doelsector in 
contactbeheer, de mate van organisatie van de sector: federaties, clusters en tot slot op basis 
van een expliciete vraag van de sector. 

 
Een doelsector wordt in principe gekozen voor de duur van de beheersovereenkomst. Indien een 
doelsector wordt verlaten, moet dit uitgebreid worden gemotiveerd waarom dit gebeurt en dient een 



Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.7 - April 2008  -1047- 
 
 

 

evaluatie te gebeuren van de behaalde resultaten. Ook voor een nieuwe, bijkomende doelsector moet 
een uitgebreide motivatie worden gegeven. Op deze wijze probeert het Agentschap een evenwicht te 
behouden tussen continuïteit en flexibiliteit van de gevoerde strategie. 
 
Naast de drie al geciteerde doelsectoren bestaat er ook de mogelijkheid om nog een beperkt aantal 
sectoren op te nemen in de focusstrategie ter bewaking van het Vlaams marktaandeel. Dit is vooral het 
geval voor de buurlanden.  Hoe dan ook mag het totaal aantal geselecteerde sectoren per regio niet 
hoger zijn dan vijf. 
 
In een tweede fase worden de resultaten van deze oefening vervolgens bilateraal afgecheckt met de 
strategische partners van het Agentschap uit het economische middenveld (cf. sectorfederaties, 
Antwerp World Diamond Centre, VOKA, UNIZO, Agoria, …).  
 
Deze ganse oefening resulteert uiteindelijk in het document dat u al werd overgemaakt en dat met 
andere woorden moet worden gelezen als een feitelijke concretisering van de regiostrategie van het 
Agentschap. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
PATRICIA CEYSENS 
VLAAMS MINISTER VAN ECONOMIE, ONDERNEMEN, WETENSCHAP, INNOVATIE EN BUITENLANDSE 
HANDEL 
 
 
Vraag nr. 46 
van 27 februari 2008 
van LUK VAN NIEUWENHUYSEN 
 
 
 
Agentschap voor Internationaal Ondernemen   -   Nazorgstrategie 
 
In de mededeling aan het Vlaams Parlement van 25 juli 2006 m.b.t. de beheersovereenkomst met het 
Vlaams Agentschap voor Internationaal Ondernemen, wordt gestipuleerd dat het agentschap moet 
instaan een actieve nazorgstrategie van de in Vlaanderen gevestigde buitenlandse bedrijven, om snel te 
kunnen inspelen op hun noden en/of ambities. 
 
Ik had graag vernomen of, en desgevallend op welke wijze, het Vlaams Agentschap voor 
Internationaal Ondernemen zich van deze taak kwijt en of dit reeds geleid heeft tot bepaalde 
maatregelen, dan wel een bijstelling van het beleid. 
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PATRICIA CEYSENS 
VLAAMS MINISTER VAN ECONOMIE, ONDERNEMEN, WETENSCHAP, INNOVATIE EN BUITENLANDSE 
HANDEL 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 46 van 27 februari 2008 
van LUK VAN NIEUWENHUYSEN 
 
 
 
Het Vlaams Agentschap voor Internationaal Ondernemen stelt in het kader van de “investor relations” 
(nazorg) ieder jaar een lijst op van bedrijven van buitenlandse oorsprong die tijdens het jaar bezocht 
worden. Deze bezoeken hebben – in de eerste plaats – als doel te peilen naar de toekomstige 
investeringsplannen van deze bedrijven binnen Vlaanderen en Europa. Deze bezoeken worden 
uitgevoerd in overleg en coördinatie met het Vlaams Agentschap Ondernemen. Vaak gaat het dan ook 
om gezamenlijke bezoeken van VLAIO en VLAO. In de gevallen waar één van beide agentschappen 
het bezoek aflegt, wordt tijdens het maandelijks projectoverleg tussen VLAIO en VLAO verslag 
uitgebracht van de resultaten van het bezoek. 
 
De lijst van te bezoeken bedrijven omvat ongeveer een 50-tal bedrijven voor VLAIO. De lijst van 
bedrijven wordt bepaald op basis van volgende elementen: 
 

- jaarlijks vast investeringsritme 
- internationale naam en een bewezen track record in Vlaanderen (belangrijk voor het imago dat 

zij niet vertrekken) 
- groeiritme van bedrijven (op basis van de balansgegevens van de Nationale Bank) 
- topposities in internationale rankings (Trends gazellen, Euro500 groeiers, Dow Jones 

rankings, Nikkei, etc.)  
- mediaberichten in verband met uitbreidingsplannen 
- andere berichten terzake gecapteerd via middenveldorganisaties 

 
De ervaringen van de jongste twee jaar geven aan dat: 
 

1. VLAIO en VLAO op deze manier wel degelijk nieuwe potentiële investeringen voor 
Vlaanderen detecteren. 

2. VLAIO en VLAO de betrokken bedrijven vaak verhelderende of nieuwe informatie kunnen 
bieden over de maatregelen ter bevordering van het ondernemerschap. 

3. Heel wat “verzuchtingen” van de bedrijven zich situeren op materies die een federale inslag 
hebben: te hoge fiscale druk, Elia-heffing, Limosa-verplichting, etc. Deze punten worden 
meegenomen naar de Verbindingscel, het maandelijks overleg tussen de regio’s en het 
federale niveau in verband met buitenlandse investeringen. In het geval van de Limosa heeft 
dit inderdaad geleid tot een aanpassing van de wetgeving. 

 
Bij vaak terugkerende vragen rond bepaalde thema’s organiseert VLAIO voor buitenlandse 
investeerders informatiesessies rond deze onderwerpen. Zo werd dit jaar een seminarie gehouden in 
verband met de vernieuwde aftrek voor patentinkomsten. Naar aanleiding van deze vaak gestelde 
vragen maakt VLAIO ook nieuw informatiemateriaal aan ten behoeve van de buitenlandse 
investeerder. Zo is er inderdaad een nieuwe “fact sheet” in verband met de “Patent deduction” en 
“Clinical trials”. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
PATRICIA CEYSENS 
VLAAMS MINISTER VAN ECONOMIE, ONDERNEMEN, WETENSCHAP, INNOVATIE EN BUITENLANDSE 
HANDEL 
 
 
Vraag nr. 47 
van 27 februari 2008 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
Vlaamse overheid   -   Ziekteverzuim 
 
In opvolging van mijn schriftelijke vragen van 28 maart 2006 aan alle ministers had ik graag volgende 
vragen gesteld over het personeel van de departementen en verzelfstandigde agentschappen binnen 
hun respectieve beleidsdomeinen. 
 
1. Hoeveel werkdagen afwezigheid van één dag wegens ziekte werden genoteerd binnen de 

respectieve departementen en agentschappen? Kan de minister de cijfers meedelen voor 2006, 
2007 en de stand van zaken in 2008? 

 
2. Hoeveel werkdagen afwezigheid wegens ziekte, minder dan 30 dagen, werden in dezelfde periode 

vastgesteld? 
 
3. Hoeveel werkdagen afwezigheid wegens langdurige ziekte (meer dan 30 dagen) werden genoteerd 

in dezelfde periode? 
 
4. Wat is de impact van deze ziektedagen op het personeelsbestand van de respectieve organisaties? 
 
5. Hoeveel werkdagen verminderde prestaties wegens ziekte werden voor diezelfde periode 

vastgesteld? 
 
6. Werden er specifieke acties ondernomen om het ziekteverzuim te verminderen? Zo ja, welke? 
 
7. Welke evolutie kan worden vastgesteld in vergelijking met de voorgaande jaren? 
 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 40, Van Mechelen nr. 83, 

Vandenbroucke nr. 153, Anciaux nr. 59, Bourgeois nr. 62, Keulen nr. 98, Van Brempt nr. 110, 
Vanackere nr. 109, Crevits nr. 451, Ceysens nr. 47). 
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PATRICIA CEYSENS 
VLAAMS MINISTER VAN ECONOMIE, ONDERNEMEN, WETENSCHAP, INNOVATIE EN BUITENLANDSE 
HANDEL 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 47 van 27 februari 2008 
van CARL DECALUWÉ 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt door minister Bourgeois, Vlaams minister van 
Bestuurszaken, Buitenlands Beleid, Media en Toerisme. 
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II. 
 

VRAGEN WAARVAN DE REGLEMENTAIRE TERMIJN VERSTREKEN IS 
EN WAAROP NOG NIET WERD GEANTWOORD 

 
(REGLEMENT ARTIKEL 81, 6) 
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III. 
VRAGEN WAARVAN DE REGLEMENTAIRE TERMIJN VERSTREKEN IS 
EN DIE OP VERZOEK VAN DE VRAAGSTELLERS WERDEN OMGEZET 

IN VRAGEN OM UITLEG 
 

(REGLEMENT ARTIKEL 81, 4) 
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K. PEETERS, minister-president van de Vlaamse Regering, Vlaams minister van Institutionele 
Hervormingen, Havens, Landbouw, Zeevisserij en Plattelandsbeleid 

 34 20.02.2008 H. Schueremans Bijenteelt  -  Maatregelen ............................................................................  5 

 35 20.02.2008 J. Vrancken Vleesimport  -  Controleresultaten ..............................................................  9 

 36 21.02.2008 J. Vandenbroucke Kabinetten  -  Dienstvoertuigen ...................................................................  13 

 37 26.02.2008 G. Van Linter Tewerkstelling doelgroepen  -  Kabinetten ..................................................  21 

 38 27.02.2008 V. Dua Slibverwerking  -  Rieme-Noord ..................................................................  23 

 39 27.02.2008 V. Dua PepsiCo  -  Opleidingssteun ........................................................................  25 

 40 27.02.2008 C. Decaluwe Vlaamse overheid  -  Ziekteverzuim .............................................................  27 

 41 03.03.2008 B. Verstraete Natuurverbindingsgebieden  -  Paardenhouderij ........................................  29 

 42 06.03.2008 J. Schauvliege Gassing van scheepslandingen  -  Reglementering......................................  31 

 43 12.03.2008 C. Franssen Genderbeleid  -  Vrouwelijk ondernemerschap landbouwsector .................  33 

 44 12.03.2008 C. Franssen Permanent armoedeoverleg  -  Vertikaal luik..............................................  37 

 45 14.03.2008 E. De Wachter Overdracht Plantentuin Meise  -  Stand van zaken......................................  39 

 46 14.03.2008 J. De Meyer Duurzame glastuinbouwzones  -  Beveren ...................................................  705 

 47 14.03.2008 K. Callens Visquota  -  Controles ..................................................................................  709 

 48 14.03.2008 K. Callens Vislabels  -  Controles .................................................................................  713 

 49 14.03.2008 K. Callens Bescherming mariene gebieden  -  Streefdoelen..........................................  715 

 50 14.03.2008 G. De Craemer Project Seine-Schelde-West  -  Timing ........................................................  717 

 51 19.03.2008 J. Verstreken Strandwerken Mariakerke (Oostende)  -  Opzet ..........................................  41 

 52 20.03.2008 S. Gatz EU-landbouwsubsidies  -  Begunstigden .....................................................  45 

D. VAN MECHELEN, viceminister-president van de Vlaamse Regering, Vlaams minister van Financiën en 
Begroting en Ruimtelijke Ordening 

78  21.02.2008 J. Vandenbroucke Kabinetten  -  Dienstvoertuigen ...................................................................  49 

79  26.02.2008 G. Van Linter Tewerkstelling doelgroepen  -  Kabinetten ..................................................  51 

80  27.02.2008 M. De Meulemeester Bouwvergunningen  -  Digitale uitwisseling dossiergegevens.....................  53 

81  27.02.2008 J. Sauwens Interregionale transfers  -  Herberekening (2) ............................................  55 

82  27.02.2008 J. Verfaillie Slagvelden WO I en WO II  -  Bescherming.................................................  57 

 83 27.02.2008 C. Decaluwe Vlaamse overheid  -  Ziekteverzuim .............................................................  59 

84  27.02.2008 T. Rombouts Mestverwerkingsinstallaties  -  Bouwvergunningen ....................................  61 

 85 27.02.2008 L. Van Nieuwenhuysen IJskelder Puurs  -  Declassering..................................................................  65 

86  27.02.2008 G. Bossuyt Leegstaande bedrijfsruimten  -  West-Vlaanderen.......................................  67 



-1058-  Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.7 - April 2008
 
 

 

87  03.03.2008 R. Daems Zonnepanelen en windturbines  -  Procedure en aanvragen .......................  69 

88  03.03.2008 B. Verstraete Natuurverbindingsgebieden  -  Paardenhouderij ........................................  75  

 89 04.03.2008 J. Schauvliege Leegstaande beschermde gebouwen  -  Herbestemming .............................  77 

 90 06.03.2008 J. Sauwens Financieringsfonds Eenmalige Uitgaven - Middelen en werkingskosten ....  79 

91  06.03.2008 M. Dillen Vrijstelling onroerende voorheffing  -  Adviezen Kadaster .........................  81 

92  06.03.2008 P. De Klerck "Lange Max" Koekelare  -  Bescherming en subsidiëring ...........................  85 

93  12.03.2008 C. Franssen Permanent armoedeoverleg  -  Vertikaal luik..............................................  89 

 94 12.03.2008 B. Van Malderen Doortrekking N41 Dendermonde-Aalst - Ruimtelijk uitvoeringsplan .........  91 

 95 12.03.2008 V. Van der Borght Doortrekking N41 Dendermonde-Aalst - Ruimtelijk uitvoeringsplan .........  95 

 96 13.03.2008 P. De Klerck Vermindering registratierechten  -  Bewoningsvoorwaarde........................  97 

 97 14.03.2008 L. Sannen Economisch Netwerk Albertkanaal  -  Plan-MER .......................................  99 

F. VANDENBROUCKE, viceminister-president van de Vlaamse Regering, Vlaams minister van Werk, 
Onderwijs en Vorming 

138 19.02.2008 S. Poleyn DynaMo2  -  Projecten ................................................................................  103 

139 19.02.2008 W. Marginet Audit Onderzoekscel Gemeenschapsonderwijs  -  Kostprijs........................  107 

140 19.02.2008 S. Poleyn Burgerschapseducatie  -  Stand van zaken ..................................................  109 

142 20.02.2008 P. Delva Energieprestaties schoolgebouwen  -  Brussel ............................................  113 

143 21.02.2008 J. Vandenbroucke Kabinetten  -  Dienstvoertuigen ...................................................................  115 

144 21.02.2008 H. Eeckhout Loopbaankloof  -  Initiatieven......................................................................  117 

145 21.02.2008 R. Van Goethem VDAB-transmissies naar RVA  -  Allochtonen.............................................  121 

146 21.02.2008 K. Helsen Werkzoekenden uit het buitengewoon onderwijs - Stand van zaken ............  125 

147 22.02.2008 J. Verstreken Herdenking "100 jaar Groote Oorlog"  -  Onderwijs..................................  129 

148 22.02.2008 G. De Craemer VDAB-transmissies naar RVA  -  Stand van zaken ......................................  131 

149 22.02.2008 J. De Meyer Hoger onderwijs  -  Doorstroming Nederlandse studenten .........................  135 

150 26.02.2008 G. Van Linter Tewerkstelling doelgroepen  -  Kabinetten ..................................................  139 

151 26.02.2008 K. Martens Sluiting lagere school  -  Opvang leerlingen ...............................................  141 

152 26.02.2008 L. Bril VDAB  -  On the road-initiatieven ...............................................................  143 

153 27.02.2008 C. Decaluwe Vlaamse overheid  -  Ziekteverzuim .............................................................  147 

154 29.02.2008 H. Schoofs Kleuterscholen  -  Fysieke activiteiten .........................................................  149 

155 06.03.2008 K. Helsen Centra voor leerlingenbegel. – Programm.atie- en rationalisatienormen ..  153 

156 06.03.2008 H. Schueremans Media-opvoeding  -  Stand van zaken ..........................................................  155 

157 06.03.2008 W. Marginet Onderwijspersoneel  -  Diversiteitstoets ......................................................  159 

158 06.03.2008 K. Van Dijck Herwaardering technisch onderwijs  -  Initiatieven ....................................  163 

159 06.03.2008 P. De Bruyn Holebi-resolutie  -  Initiatieven naar onderwijs en werk .............................  167 

160 06.03.2008 P. Delva Gratis fruit op school  -  Brussel .................................................................  173 

161 06.03.2008 K. Helsen School- en studietoelagen  -  Stand van zaken .............................................  175 

162 06.03.2008 K. Helsen Lokale overlegplatforms  -  Stand van zaken ...............................................  177 

163 06.03.2008 G. De Craemer Begeleiding langdurig werklozen  -  Tendering...........................................  181 



Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.7 - April 2008  -1059- 
 
 

 

164 06.03.2008 G. De Craemer VDAB-banenmarkt  -  Evaluatie ..................................................................  185 

165 06.03.2008 G. De Craemer Werkgelegenheid in de havensector  -  Opleiding en promotie ...................  189 

166 06.03.2008 G. Van Linter Examens "grondige kennis Frans"  -  Slaagcijfers ......................................  195 

167 06.03.2008 V. Heeren Technisch onderwijs  -  Houtgebruik ...........................................................  197 

168 12.03.2008 C. Franssen Genderbeleid  -  Zelfstandig academisch personeel ....................................  199 

169 12.03.2008 C. Franssen Genderbeleid  -  Studiekeuze .......................................................................  205 

170 12.03.2008 C. Franssen Permanent armoedeoverleg  -  Vertikaal luik..............................................  209 

171 12.03.2008 J. Loones Hoger onderwijs  -  Regionale spreiding investeringen ..............................  211 

172 12.03.2008 G. De Craemer Oudere werkzoekenden  -  50+ clubs ..........................................................  215 

173 12.03.2008 G. De Craemer Werkgelegenheid  -  Interregionale mobiliteit .............................................  219 

S. VANACKERE, Vlaams minister van Welzijn, Volksgezondheid en Gezin 

 97 20.02.2008 A. Hoebeke Kind en Gezin  -  HRM-beleid .....................................................................  225 

 98 21.02.2008 V. Jans Centra voor geestelijke gezondheidszorg  -  Psychiaters ............................  227 

100 21.02.2008 G. Van Linter Welzijnsvoorzieningen  -  Brussel ................................................................  231 

101 21.02.2008 V. Jans Blindengeleidehonden  -  Tegemoetkomingen .............................................  235 

102 21.02.2008 V. Jans Rolstoelen  -  Tegemoetkomingen ................................................................  237 

104 22.02.2008 E. Robeyns Persoonlijke-assistentiebudget  -  Stand van zaken .....................................  241 

105 22.02.2008 G. De Craemer Schuldbemiddeling  -  Stand van zaken .......................................................  245 

106 22.02.2008 E. Robeyns Schuldbemiddeling  -  Stand van zaken .......................................................  247 

110 29.02.2008 T. Dehaene Begroting welzijn - Lotto-middelen, projecten, schuldbemiddeling ............  251 

111 29.02.2008 T. Dehaene Investeringswaarborg rusthuizen  -  Goedgekeurde projecten ....................  259 

112 29.02.2008 T. Dehaene Energieboekhouding  -  Rusthuizen .............................................................  261 

113 03.03.2008 E. Robeyns Geslachtsziekten -  Preventiebeleid .............................................................  265 

114 04.03.2008 H. Schoofs OPZ Geel  -  Psychiaters .............................................................................  273 

115 03.03.2008 K. Martens Studiedag slachtofferbeleid  -  Initiatieven ..................................................  269 

116 06.03.2008 P. De Bruyn Holebi-resolutie - Initiatieven naar bijzondere doelgroepen.......................  275 

117 06.03.2008 P. De Klerck Project "Lekker fris"  -  CO2-meettoestellen ...............................................  279 

118 06.03.2008 E. De Wachter Energiedrankjes  -  Gezondheidsrisico's .....................................................  283 

119 06.03.2008 E. De Wachter Grime-producten  -  Gezondheidsrisico's ....................................................  287 

120 06.03.2008 G. Van Linter Lokalen Kind en Gezin  -  Politieke activiteiten ..........................................  289 

121 06.03.2008 J. Stassen Computerapparatuur revalidatiecentra  -  VIPA-subsidiëring ....................  291 

122 12.03.2008 C. Franssen Permanent armoedeoverleg  -  Vertikaal luik..............................................  295 

123 12.03.2008 T. Dehaene Kind en gezin  -  Werkgroep kindermishandeling........................................  307 

124 12.03.2008 V. Jans Welzijn, Volksgezondheid en Gezin - Interministerieel overleg...................  309 

125 12.03.2008 S. Claes Druggebruik  -  Qat .....................................................................................  313 

126 12.03.2008 V. Van der Borght Vergunningen rusthuizen en serviceflats  -  Stand van zaken ......................  315 

127 14.03.2008 B. Van Malderen OMNIO-statuut  -  Stand van zaken.............................................................  319 

128 14.03.2008 A. Hoebeke Mentaal gehandicapte geïnterneerden  -  Aangepaste opvang ....................  321 



-1060-  Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.7 - April 2008
 
 

 

B. ANCIAUX, Vlaams minister van Cultuur, Jeugd, Sport en Brussel 

 50 19.02.2008 L. Van Nieuwenhuysen Uitzending 11-juliviering Brussel  -  Stand van zaken.................................  325 

 52 26.02.2008 G. Van Linter Pro Medicis Brussel  -  Nederlandstalige artsen .........................................  327 

 53 26.02.2008 G. Van Linter Pro Medicis Brussel  -  Nederlandstalige stagiairs .....................................  329 

 54 26.02.2008 G. Van Linter Zorgnet Brussel  -  Personeel ......................................................................  333 

 56 27.02.2008 T. Rombouts Verenigingslokalen  -  Brandveiligheid .......................................................  335 

 57 27.02.2008 H. Schueremans Musea  -  Niet-tentoongestelde werken........................................................  339 

 58 27.02.2008 H. Schueremans VZW Kunst in Huis  -  Evaluatie..................................................................  343 

 59 27.02.2008 C. Decaluwe Vlaamse overheid  -  Ziekteverzuim .............................................................  347 

 60 04.03.2008 H. Schoofs Doping  -  Bupropion...................................................................................  349 

 61 04.03.2008 P. Delva Jeugdbeleid  -  Brussel.................................................................................  351 

 62 06.03.2008 M. Fournier Sportmanifestaties  -  Subsidies 2007 ..........................................................  355 

 63 06.03.2008 P. De Bruyn Holebi-resolutie  -  Initiatieven naar openbare bibliotheken.......................  363 

 64 06.03.2008 D. de Kort Algemeen cultuurbeleid  -  Loterijsubsidies 2007........................................  365 

 65 06.03.2008 D. de Kort Podiumkunsten, muziek en letteren  -  Loterijsubsidies 2007 ......................  369 

 66 06.03.2008 D. de Kort Sociaal-cultureel werk  -  Loterijsubsidies 2007 .........................................  375 

 67 06.03.2008 D. de Kort Circusbeleid  -  Subsidies 2007 ...................................................................  379 

 68 06.03.2008 D. de Kort Frans Masereelcentrum  -  Activiteiten en financiering ..............................  381 

 69 06.03.2008 D. de Kort Grote culturele evenementen  -  Subsidies 2007 ..........................................  383 

 70 06.03.2008 D. de Kort e-Cultuur  -  Subsidies 2007 ........................................................................  385 

 71 06.03.2008 D. de Kort Beleidsinstrumentarium cultuurindustrie  -  Subsidies 2007 .......................  389 

 72 06.03.2008 S. Poleyn Kinderrechten  -  Subsidies 2007 .................................................................  391 

 73 06.03.2008 P. Delva Culturele samenwerking  -  Subsidies 2007 .................................................  393 

 74 06.03.2008 P. Delva Cultuurparticipatie  -  Subsidies 2007 .........................................................  399 

 75 06.03.2008 P. Delva Diversiteitsbeleid  -  Subsidies 2007............................................................  409 

 76 06.03.2008 P. Delva Samenwerking met de Franse Gemeenschap  -  Subsidies 2007 .................  415 

 77 06.03.2008 P. Delva Amateurkunsten  -  Loterijsubsidies 2007....................................................  417 

 78 06.03.2008 P. Delva Leenrecht  -  Subsidies 2007 ........................................................................  419 

 79 12.03.2008 C. Franssen Genderbeleid  -  Steunpunt Allochtone Meisjes en Vrouwen .......................  421 

 80 12.03.2008 C. Franssen Genderbeleid  -  Sporttrainers .....................................................................  425 

 81 12.03.2008 C. Franssen Genderbeleid  -  Sportcoaches.....................................................................  427 

 82 12.03.2008 C. Franssen Genderbeleid  -  Bestuursraden sportsector ................................................  429 

 83 12.03.2008 C. Franssen Genderbeleid  -  Culturele en sportorganisaties..........................................  433 

 84 12.03.2008 C. Franssen Genderbeleid  -  Bestuursraden cultuur- en jeugdsector .............................  435 

 85 12.03.2008 C. Franssen Permanent armoedeoverleg  -  Vertikaal luik..............................................  437 

 87 19.03.2008 P. Huybrechts Erfgoedvereniging "Kempens Karakter"  -  Steun .......................................  439 

 93 07.04.2008 J. Sauwens Arenberggebouw  -  Personeelsvoorzieningen ............................................  443 



Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.7 - April 2008  -1061- 
 
 

 

G. BOURGEOIS, Vlaams minister van Bestuurszaken, Buitenlands Beleid, Media en Toerisme 

 55 19.02.2008 J. Vrancken Ontwikkelingssamenwerking Marokko  -  Projecten 2002-2004 .................  447 

 59 26.02.2008 G. Van Linter Tewerkstelling doelgroepen  -  Kabinetten ..................................................  451 

 60 27.02.2008 S. Poleyn Ontwikkelingssamenwerking  -  Coherentie en duurzaamheid ....................  453 

 61 27.02.2008 S. Poleyn Ontwikkelingssamenwerking  -  Gemeentelijke convenanten ......................  457 

 62 27.02.2008 C. Decaluwe Vlaamse overheid  -  Ziekteverzuim .............................................................  721 

 64 29.02.2008 F. Dewinter VRT "Koppen justitie"  -  Programmatie .....................................................  729 

 65 03.03.2008 C. Franssen Kinderprogramma's  -  Gedragscode en investeringen ...............................  733 

 66 04.03.2008 P. Delva Kunstedenactieplan  -  Brussel ....................................................................  459 

 67 12.03.2008 C. Franssen Armoedebeleid  -  Toerismeprojecten ..........................................................  465 

 68 12.03.2008 C. Franssen Permanent armoedeoverleg  -  Vertikaal luik..............................................  469 

 72 21.03.2008 D. de Kort Congrescentrum Antwerpen  -  Stand van zaken .........................................  471 

 73 26.03.2008 S. Poleyn Ontwikkelingssamenwerking  -  Costa Rica.................................................  473 

H. CREVITS, Vlaams minister van Openbare Werken, Energie, Leefmilieu en Natuur 

149 21.11.2007 L. Caluwé Masterplan Antwerpen  -  Uitvoering ..........................................................  739 

216 19.12.2007 C. Decaluwe Investeringsprogramma wegen  -  A19/R8 Kortrijk.....................................  743 

247 10.01.2008 M. Cordeel Vrachtvervoer  -  Toegelaten hoogte ...........................................................  745 

285 24.01.2008 D. de Kort Afhandeling zware verkeersongevallen  -  Coördinatie...............................  749 

301 29.01.2008 F. Creyelman Provinciewegen regio Mechelen  -  Overdracht naar gewest......................  753 

305 29.01.2008 S. Poleyn Spookrijden  -  Maatregelen ........................................................................  755 

316 30.01.2008 C. Decaluwe N8 Meensesteenweg Kortrijk  -  Heraanleg.................................................  757 

318 30.01.2008 C. Decaluwe N8 Zwevegemsestraat-Oudenaardsesteenweg Kortrijk - Heraanleg...........  759 

325 30.01.2008 J. Verstreken Kruispunt N33-N341 Oostende  -  Rotonde .................................................  761 

335 30.01.2008 C. Decaluwe Autosnelwegen en gewestwegen  -  Verkeersdensiteit .................................  763 

338 31.01.2008 D. De Cock Rioleringsprojecten  -  Wachtlijst ................................................................  767 

339 31.01.2008 D. De Cock Durmebrug Dendermonde  -  Stand van zaken ............................................  769 

345 05.02.2008 J. Verstreken Investeringsprogramma wegen  -  N34 De Haan ........................................  771 

350 05.02.2008 J. Verstreken Investeringsprogramma wegen  -  N33 Gistel-Moerdijk .............................  773 

351 06.02.2008 C. Decaluwe Bedrijventerrein Deerlijk-Waregem  -  Ontsluiting .....................................  775 

353 06.02.2008 J. Verfaillie Flitspalen  -  Aanvragen en plaatsingscriteria ............................................  777 

359 06.02.2008 J. Schauvliege Kruispunten R4-Oost  -  Aanpassing ...........................................................  781 

366 08.02.2008 V. Van der Borght Dender  -  Opwaardering transportfunctie..................................................  785 

369 13.02.2008 H. Schoofs Oorlogsmonumenten langs kanalen  -  Beheer ............................................  789 

370 13.02.2008 E. Glorieux Emissierechten  -  Allocatieplan ..................................................................  791 

371 13.02.2008 M. Demesmaeker Subsidiëring groendaken  -  Stand van zaken ..............................................  795 

375 13.02.2008 J. Verfaillie Investeringsprogramma wegen  -  N35 Veurne-De Panne ..........................  799 

376 13.02.2008 J. Verfaillie Natuurreservaat de Westhoek (De Panne)  -  Beheer..................................  801 



-1062-  Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.7 - April 2008
 
 

 

377 13.02.2008 J. Verfaillie Palingverbod  -  Stand van zaken ................................................................  805 

378 14.02.2008 V. Heeren Investeringsprogramma wegen  -  N722 St.-Truiden...................................  809 

386 14.02.2008 C. Decaluwe Aansluiting E17-R8 Kortrijk  -  Stand van zaken.........................................  811 

387 14.02.2008 V. Van der Borght N42 Wetteren-Geraardsbergen  -  Heraanleg .............................................  813 

388 14.02.2008 V. Dua Oversteektijd verkeerslichten  -  St.-Lievenspoort Gent ..............................  815 

389 14.02.2008 C. Franssen N411 Baardegem (Aalst)  -  Zebrapaden.....................................................  819 

390 14.02.2008 E. Matthijs Natuurrichtplannen  -  Stand van zaken ......................................................  821 

393 14.02.2008 A. De Ridder E17-viaduct Gentbrugge  -  Stand van zaken (2) .........................................  829 

394 14.02.2008 L. Sannen Energieleveringscontracten  -  Informatieverplichting................................  831 

395 19.02.2008 V. Van der Borght N8 Ninove-Brussel  -  Heraanleg.................................................................  477 

396 19.02.2008 C. Decaluwe Doortrekking R8 Kortrijk  -  Stand van zaken .............................................  481 

397 19.02.2008 C. Decaluwe Doortrekking R8 Kortrijk  -  Stand van zaken .............................................  483 

398 19.02.2008 C. Decaluwe Verkeerswisselaar R8-A19 Kortrijk  -  Stand van zaken..............................  485 

399 19.02.2008 C. Decaluwe R8 Harelbeke-Kortrijk  -  Aquaplaning .......................................................  487 

400 19.02.2008 C. Decaluwe Heraanleg schoolomgeving R35 Waregem  -  Budget .................................  489 

401 19.02.2008 J. Roegiers N461 Catriestraat Drongen  -  Heraanleg...................................................  491 

402 19.02.2008 J. Verfaillie Verkeerswisselaar E40 Gistel  -  Sluiting afrit ............................................  493 

403 20.02.2008 K. Callens Heraanleg N37 Oostlaan Ardooie  -  Stand van zaken ................................  835 

404 20.02.2008 D. Guns IJzer  -  Waterkwaliteit en visbestand ..........................................................  839 

405 20.02.2008 D. Guns Durme  -  Waterkwaliteit en visbestand.......................................................  847 

406 20.02.2008 D. Guns Maas  -  Waterkwaliteit en visbestand .........................................................  853 

407 20.02.2008 D. Guns Jeker  -  Waterkwaliteit en visbestand .........................................................  859 

408 20.02.2008 D. Guns Nete  -  Waterkwaliteit en visbestand...........................................................  867 

409 20.02.2008 D. Guns Dender  -  Waterkwaliteit en visbestand ......................................................  879 

410 20.02.2008 T. Dehaene Gratis elektriciteit  -  Rusthuizen .................................................................  495 

413 20.02.2008 J. Roegiers Fietsbrug "Franse Vaart" Gent  -  Stand van zaken ....................................  497 

414 20.02.2008 V. Heeren Bijenteelt  -  Steunmaatregelen....................................................................  885 

417 22.02.2008 A. De Ridder FAST  -  Evaluatie .......................................................................................  891 

418 22.02.2008 A. De Ridder Antwerpse Leien  -  Parkeerverbod .............................................................  499 

419 26.02.2008 J. Roegiers Investeringsprogramma wegen  -  N456 Evergem.......................................  897 

420 26.02.2008 J. Roegiers Investeringsprogramma wegen  -  N70 doortocht Zeveneken......................  501 

421 26.02.2008 J. Roegiers Investeringsprogramma wegen  -  Geluidsschermen E40 Drongen ............  899 

422 26.02.2008 J. Roegiers Investeringsprogramma wegen  -  N43 Gent ...............................................  901 

424 26.02.2008 J. Roegiers Investeringsprogramma wegen  -  N437 Nevele ..........................................  903 

425 26.02.2008 J. Roegiers Investeringsprogramma wegen  -  N409 Aalter ...........................................  905 

426 26.02.2008 J. Roegiers Investeringsprogramma wegen  -  Geluidsscherm Mariakerke ...................  907 

427 26.02.2008 J. Roegiers Investeringsprogramma wegen  -  N9 Gent-Evergem..................................  909 

428 26.02.2008 J. Roegiers Investeringsprogramma wegen  -  N9 Evergem...........................................  911 

429 26.02.2008 J. Roegiers Investeringsprogramma wegen  -  N9 Gent .................................................  913 

430 26.02.2008 K. Helsen Investeringsprogramma wegen  -  N118 Arendonk .....................................  915 



Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.7 - April 2008  -1063- 
 
 

 

431 26.02.2008 K. Helsen Investeringsprogramma wegen  -  Kruispunt N123 Retie............................  917 

432 26.02.2008 K. Helsen Investeringsprogramma wegen  -  N126 Laakdal........................................  919 

433 26.02.2008 K. Helsen Investeringsprogramma wegen  -  N131 Rijkevorsel ...................................  921 

434 26.02.2008 K. Helsen Investeringsprogramma wegen  -  N131 Rijkevorsel (2) .............................  923 

435 26.02.2008 K. Helsen Investeringsprogramma wegen  -  N132 Beerse ..........................................  925 

436 26.02.2008 K. Helsen Investeringsprogramma wegen  -  N132 Merksplas ....................................  927 

437 26.02.2008 K. Helsen Investeringsprogramma wegen  -  N136 Baileybrug Mol............................  929 

438 26.02.2008 J. Verfaillie Zandvoordebrug Oudenburg  -  Vervanging ...............................................  931 

440 26.02.2008 C. Van Eyken R0 Wezembeek-Oppem en Kraainem  -  Geluidswering ..............................  933 

441 26.02.2008 F. Peeters Missing links  -  Stand van zaken.................................................................  935 

443 26.02.2008 D. de Kort Bosbrandbestrijding Noorderkempen  -  Overleg........................................  947 

444 27.02.2008 B. Caron Doortrekking R8 Kortrijk  -  Stand van zaken .............................................  503 

445 27.02.2008 V. Dua Mestverwerkingsinstallatie Lille  -  Overtredingen .....................................  949 

446 27.02.2008 M. Van den Eynde Dierencrematoria  -  Emissiemetingen ........................................................  953 

448 27.02.2008 J. Stassen Fijn stof  -  Neutralisatie door kleine landschapselementen........................  955 

450 27.02.2008 H. Schueremans Sluis Tildonk  -  Afsluiting sluisbruggetje ....................................................  959 

453 27.02.2008 T. Rombouts Mestverwerkingsinstallaties  -  Milieuvergunningen ...................................  963 

454 27.02.2008 T. Rombouts Grondenbank  -  Stand van zaken ................................................................  967 

455 27.02.2008 T. Rombouts Nutriëntenemissierechten - Verenigbaarheid decreetgevende bepalingen ..  971 

457 27.02.2008 E. Matthijs Gemeentelijk milieujaarprogramma  -  Status.............................................  973 

459 27.02.2008 J. De Meyer N70 St.-Niklaas  -  Heraanleg vak Ster-Kwakkelhoekstraat ........................  975 

461 29.02.2008 C. Decaluwe Waterzuiveringsinstallaties  -  Prioritaire projecten ...................................  977 

462 25.02.2008 M. Van den Eynde N1c Rumst  -  Files ......................................................................................  895 

463 29.02.2008 J. Verstreken Riolering Ichtegem  -  Subsidiëring .............................................................  979 

464 29.02.2008 J. Verstreken Riolering Oudenburg  -  Subsidiëring..........................................................  981 

465 29.02.2008 M. Van den Eynde Carpoolparkings Antwerpen  -  Locaties .....................................................  983 

466 03.03.2008 S. Claes Afvalpreventiesubsidies  -  Drinkwaterfonteintjes .......................................  985 

468 03.03.2008 B. Verstraete Natuurverbindingsgebieden  -  Paardenhouderij ........................................  987 

469 04.03.2008 H. Schoofs Ontbossing door natuurverenigingen  -  Beleid...........................................  989 

470 04.03.2008 P. De Klerck Afschaffing Elia-heffing  -  Compensatieregeling........................................  993 

471 04.03.2008 J. Verfaillie Grondenbank  -  Stand van zaken ................................................................  995 

472 06.03.2008 M. Hostekint Kustpolders  -  Bescherming........................................................................  999 

473 06.03.2008 J. Verfaillie Wandelende duin Westende  -  Stand van zaken .......................................... 1003 

474 06.03.2008 J. Verfaillie Luchthaven Oostende  -  Geparkeerde vliegtuigen...................................... 1005 

475 06.03.2008 E. Van Weert Papierberg  -  Telefoongidsen ..................................................................... 1007 

477 06.03.2008 J. Verfaillie De Balokken (Wervik)  -  Uitbreiding .......................................................... 1011 

480 06.03.2008 J. Schauvliege N70 Antwerpsesteenweg Oostakker  -  Verkeersveiligheid.......................... 1013 

481 06.03.2008 J. Verfaillie Kleine Plassendalebrug Oudenburg  -  Vervanging .................................... 1017 

482 06.03.2008 E. Matthijs Ontpoldering Zwin  -  Betrokkenheid landbouwsector ................................ 1019 

486 06.03.2008 V. Van der Borght N41 Dendermonde-Aalst en tunnel R41/N9 Aalst - Stand van zaken (2)..... 1021 



-1064-  Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.7 - April 2008
 
 

 

487 06.03.2008 V. Dua Verbindingsweg R4-St.-Denijslaan Gent  -  Geluidswering ........................ 1025 

489 12.03.2008 C. Franssen Permanent armoedeoverleg  -  Vertikaal luik..............................................  505 

490 12.03.2008 A. Hoebeke Premies rationeel energieverbruik  -  Evaluatie..........................................  507 

493 12.03.2008 C. Decaluwe Kusthavens  -  Ontsluiting via binnenvaart .................................................  511 

494 12.03.2008 J. De Meyer Bekkenbeheerplannen  -  Stand van zaken ...................................................  513 

496 12.03.2008 J. Verfaillie Hernieuwbare energieproductie  -  Stand van zaken ...................................  517 

498 12.03.2008 T. Rombouts Ontbossing door natuurverenigingen  -  Stand van zaken ...........................  519 

503 14.03.2008 C. Decaluwe Leie  -  Project Europese hoofdvaaras ........................................................  523 

504 14.03.2008 F. Strackx "Soldatenbrug" Rotselaar  -  Maximale belasting .......................................  525 

531 26.03.2008 P. De Bruyn Vlaamse Landmaatschappij  -  Bedrijfsplanners .........................................  527 

533 26.03.2008 P. Huybrechts Ophaalbrug sluis 18 Lozen  -  Voetgangers en fietsers ...............................  529 

M. KEULEN, Vlaams minister van Binnenlands Bestuur, Stedenbeleid, Wonen en Inburgering 

 94 26.02.2008 G. Van Linter Tewerkstelling doelgroepen  -  Kabinetten .................................................. 1029 

 95 27.02.2008 L. Van Nieuwenhuysen Faciliteitengemeenten  -  Subsidies aan verenigingen.................................  533 

 96 27.02.2008 V. Dua Verkoop onverhuurbare sociale woningen  -  Voorwaarden ....................... 1031 

 98 27.02.2008 C. Decaluwe Vlaamse overheid  -  Ziekteverzuim ............................................................. 1033 

100 03.03.2008 L. Libert Eredienstbesturen  -  Meerjarenplannen .....................................................  537 

101 06.03.2008 J. Penris Renovatiepremie  -  Verwerking aanvragen ................................................  541 

102 06.03.2008 L. Van Nieuwenhuysen Snelheidsmeter Wemmel  -  Taalgebruik .....................................................  545 

103 06.03.2008 V. Heeren Sociale woningen  -  Energiezuinigheid ......................................................  547 

104 12.03.2008 C. Franssen Armoedebeleid  -  Gemeenten......................................................................  551 

105 12.03.2008 C. Franssen Permanent armoedeoverleg  -  Vertikaal luik..............................................  555 

106 13.03.2008 G. De Craemer Sociale verhuurkantoren  -  Uitbreiding werking ........................................  557 

107 14.03.2008 L. Van Nieuwenhuysen Commissie Financiën Drogenbos  -  Taalgebruik .......................................  563 

108 19.03.2008 T. Dehaene Gemeentelijke bouwgronden en woningen - Toewijzingsreglementen ........  565 

110 19.03.2008 T. Dehaene Sociale huur  -  Inkomensgrensoverschrijdingen.........................................  567 

K. VAN BREMPT, Vlaams minister van Mobiliteit, Sociale Economie en Gelijke Kansen 

 98 20.02.2008 H. Eeckhout Gelijkekansenbeleid  -  Expertendatabank ..................................................  571 

100 26.02.2008 G. Van Linter Tewerkstelling doelgroepen  -  Kabinetten ..................................................  573 

101 26.02.2008 R. Daems De Lijn  -  Aansluiting trein-bus ..................................................................  579 

103 27.02.2008 H. Eeckhout Holebi-beleid  -  Internationaal congres Gent.............................................  585 

104 27.02.2008 H. Eeckhout Holebi-beleid - Sensibilisering rust-en verzorgingstehuizen .......................  589 

105 27.02.2008 H. Eeckhout Holebi-beleid  -  Sensibilisering leerkrachten .............................................  591 

106 27.02.2008 H. Eeckhout Holebi-beleid  -  Sensibilisering jongeren ...................................................  593 

107 27.02.2008 H. Eeckhout Holebi-beleid  -  Informatieverspreiding .....................................................  595 

108 27.02.2008 H. Eeckhout Holebi-beleid  -  Gids holebi-vriendelijke werkvloer...................................  599 



Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.7 - April 2008  -1065- 
 
 

 

109 27.02.2008 H. Eeckhout Holebi-beleid  -  Wetenschappelijk onderzoek.............................................  601 

110 27.02.2008 C. Decaluwe Vlaamse overheid  -  Ziekteverzuim ............................................................. 1037 

111 27.02.2008 J. Peumans Voorstadsnet Antwerpen  -  Stand van zaken............................................... 1039 

112 28.02.2008 A. De Ridder De Lijn  -  Onbewaakte trams......................................................................  603 

113 29.02.2008 S. Gatz Trajecten "uitzonderlijk vervoer"  -  Brussel ...............................................  605 

114 29.02.2008 V. Heeren Thuisverzorging  -  Parkeerproblemen ........................................................  609 

115 04.03.2008 P. De Klerck Kusttram  -  Veiligheid, investeringen, reizigersaantal ...............................  611 

116 06.03.2008 H. Eeckhout Transgenders  -  Onderzoek.........................................................................  617 

117 06.03.2008 P. De Bruyn Holebi-beleid  -  Lokale beleidsplannen ......................................................  621 

118 06.03.2008 P. De Bruyn Holebi-resolutie – Horizont. beleid en initiatieven naar media, publiek.....  627 

119 12.03.2008 C. Franssen Genderbeleid  -  De Lijn ..............................................................................  633 

121 12.03.2008 C. Franssen Genderbeleid  -  Functiebeschrijvingen Wegen en Verkeer.........................  635 

122 12.03.2008 C. Franssen Permanent armoedeoverleg  -  Vertikaal luik..............................................  637 

126 12.03.2008 C. Decaluwe Investeringsprogramma De Lijn  -  Busbaan Brugge ..................................  639 

128 12.03.2008 C. Decaluwe Investeringsprogramma De Lijn - Mobiliteitswinkel West-Vlaanderen ......  641 

129 12.03.2008 G. De Craemer Werkgelegenheid  -  Interregionale mobiliteit .............................................  643 

130 14.03.2008 D. de Kort Collectief bedrijfsvervoer  -  Initiatieven .....................................................  645 

133 18.03.2008 C. Franssen Basismobiliteit  -  Studie sociale impact ......................................................  649 

138 21.03.2008 C. Franssen Gelijkekansenbeleid  -  Campagnes.............................................................  651 

P. CEYSENS, Vlaams minister van Economie, Ondernemen, Wetenschap, Innovatie en Buitenlandse Handel 

 42 21.02.2008 J. Vandenbroucke Kabinetten  -  Dienstvoertuigen ...................................................................  657 

 43 21.02.2008 G. De Craemer Project ondernemingsvriendelijke gemeente  -  Evaluatie...........................  659 

 44 26.02.2008 G. Van Linter Tewerkstelling doelgroepen  -  Kabinetten ..................................................  663 

 45 27.02.2008 L. Van Nieuwenhuysen Agentschap voor Internationaal Ondernemen  -  Regiostrategie ................ 1045 

 46 27.02.2008 L. Van Nieuwenhuysen Agentschap voor internationaal ondernemen - Nazorgstrategie ................. 1049 

 47 27.02.2008 C. Decaluwe Vlaamse overheid  -  Ziekteverzuim ............................................................. 1051 

 48 29.02.2008 E. Van Weert Expansiesteun  -  Evaluatie  -  Janssen Pharmaceutica ..............................  665 

 49 06.03.2008 G. De Craemer Bedrijventerreinen  -  Vernieuwing (2)........................................................  671 

 50 12.03.2008 C. Franssen Genderbeleid  -  Vrouwelijk ondernemerschap ...........................................  675 

 51 12.03.2008 C. Franssen Genderbeleid  -  Zelfstandig academisch personeel ....................................  681 

 52 12.03.2008 C. Franssen Permanent armoedeoverleg  -  Vertikaal luik..............................................  685 

 53 12.03.2008 C. Franssen Genderbeleid  -  Evaluatiepanels wetenschapsinstellingen .........................  687 

 54 18.03.2008 C. Franssen Bedrijventerreinen  -  Oost-Vlaanderen ......................................................  693 

 56 26.03.2008 B. Van Malderen Instellingen voor postinitieel onderwijs – Beheersovereenk. vr onderzoek .  695 

 57 26.03.2008 B. Van Malderen IWT  -  Postdocmandaten en specialisatiebeurzen ......................................  697 

 58 03.04.2008 M. Hermans Wetenschappelijke publicaties  -  Engels.....................................................  699 





Vlaams Parlement – 1011 Brussel – Tel. 02/552 11 11 – Fax 02/552 11 22




